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دهم جمادی الثانی ۱۴۴۲

مناسبت ها

۵ بهمن جشن نوسره
۱۰ بهمن جشن سده



 

1- هم پوشانی دولت و مجلس نیاز اداره بازار فولاد است - ایرنا

2- بیش از 600 نفر در سیستان و بلوچستان به شغل پایدار رسیدند - بازار کار

3- آغاز عملیات اجرایی تبدیل روستاي طویبه به روستاي گردشگري در شهرستان حمیدیه - ایلنا

4- قانون حمایت از صنایع دستی در گرداب سکوت - عصر ایران

5- تأمین مالی بزرگ ترین پروژه غرب آسیا با عاملیت بانک سپه - تیتر برتر

6- مشکلات صنعت رستوران داري در حوزه اعطاي نمایندگی - پانا

7- راه اندازي شعبات اولین رستوران ایرانی در خارج از کشور - کیوسک خبر

8- تأمین سرمایه در گردش طرح هاي توسعه اي خراسان جنوبی توسط بانک توسعه تعاون - کیوسک خبر

9- زنان در پیروزي انقلاب اسلامی نقش تاثیر گذاري داشتند - برنا نیوز

10- بالغ بر 6 هزار میلیارد ریال تسهیلات توسط بانک توسعه تعاون طی 9 ماه نخست امسال در استان یزد پرداخت شد - موج

11- تأمین مالی بزرگ ترین پروژه غرب آسیا با عاملیت بانک سپه - موج

12- نقش آفرینی نفت مناطق مرکزي در تأمین گاز مصرفی کشور - شانا

13- چرا نماینده مجلس از خط ویژه می رفت؟ - جماران

14- چقازردي: بانک سپه در اجراي پروژه بید بلند از تمام ظرفیت هاي ارزي و اعتباري خود استفاده کرد - خبر ایران

15- فراخوان جذب هسته ها و شرکت هاي نوآور و خلاق در حوزه علوم انسانی دانشگاه شیراز اعلام شد - دانشجو

16- آیین نامه رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی در دانشگاه آزاد اسلامی ابلاغ شد - دانشجو

17- بی توجهی به توسعه مشاغل خانگی در کهگیلویه و بویراحمد؛ مدیرکل کار ، بیکار است - تسنیم

18- راه اندازي اولین مرکز خدمات کارآفرینی اجتماعی، فرهنگی و هنري در یزد - خبرگزاري صدا و سیما

19- پرداخت 1850 میلیارد تومان تسهیلات براي حمایت از کسب وکار ها - اعتبار نیوز

20- فراخوان نخستین جشنواره کالاي فرهنگی مازندران ششمین دوره جایزه فیروزه منتشر شد - شبستان

21- ایجاد نمایشگاه بومی سازي شرکت ملی فولاد در آینده اي نزدیک - تفاهم آنلاین

22- کام تشنه روستاي لات قزوین از اختلافات آبی - روستا نیوز

23- پیشرفت فاز نخست طرح گوره-جاسک از مرز 70 درصد گذشت - آریا نیوز

24- طرح مهارت آموزي در محیط کار واقعی در استان یزد مورد بررسی قرار گرفت - آریا نیوز

25- مرغداران: قیمت مصوب را افزایش دهید! - فردا نیوز

26- ایران و ارمنستان باید از ظرفیت هایشان بیشتر استفاده کنند - ایرنا

27- تثبیت اشتغال 91 هزار نفر با تسهیلات بانک تجارت - بانک برتر

28- مجتمع فولاد قاینات دهه فجر افتتاح می شود - معدن نیوز

29- گذشته و آینده کتاب در قالب چاپ، صوت و دیجیتال - ایرنا

30- چرا بازار قمار داغ است؟ - بانکداري الکترونیک

31- قالیباف: ما به التفاوت ارز باید به جیب مردم برود - روزنامه کارون



32- طرح هاي اشتغالزا و توسعه اشتغال استان بررسی می شوند - دانشجو

33- صدور روادید گردشگري امارات براي ایرانی ها به تاخیر افتاد - انتخاب

34- روایت «ما ایرانی ها» از تلاش بانوي کارآفرین در حوزه اعتیاد - دانشجو

35- رفع مشکلات سردخانه محصولات کشاورزي پل بهادر آباد - باشگاه خبرنگاران جوان

36- مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران خبر داد :ایجاد نمایشگاه بومی سازي شرکت ملی فولاد در آینده اي نزدیک - بورس و
بانک

37- توانمندي هاي طبس نیازمند ارتقاء / سه سند توسعه اي براي توسعه طبس تدوین شود - برنا نیوز

38- چهارطرح صنعتی فارس با یک هزار و 600 میلیاردریال سرمایه بهره برداري شد - فصل اقتصاد

39- هدف دولت حمایت از خودروسازي است - فصل اقتصاد

40- مرغداران خواستار افزایش قیمت مصوب مرغ شدند - فصل اقتصاد

41- پرداخت بالغ بر 6 هزار میلیارد ریال تسهیلات توسط بانک توسعه تعاون - فصل اقتصاد

42- افزایش خطوط تولید مساوي با ایجاد فرصتهاي اشتغال - خانه ملت

43- یک میلیون دلار ثروتی که در سکوي «فروزان» می سوزد - آرمان اقتصادي

44- پرداخت بالغ بر 6 هزار میلیارد ریال تسهیلات توسط بانک توسعه تعاون - آرمان اقتصادي

45- زیان اشتغال از سوء مدیریت/ واردات گسترده کالا در برابر ممنوعیت واردات مواد اولیه - فصل اقتصاد

46- پرداخت 1850 میلیارد تومان تسهیلات براي حمایت از کسب وکار ها / سهم 40 درصدي صندوق در حمایت از اشتغال

روستایی/ برگزاري جشنواره کارامید براي کارآفرینان حوزه اجتماعی - فصل اقتصاد

47- اختصاص تسهیلات کرونایی به مبلغ 1700 میلیارد تومان به اهالی فرهنگ وهنر - خانه ملت

48- کارگران نامرئی در کارِ دستمزديِ خانگی - 55 آنلاین

49- افتتاح نخستین کارگاه آموزشی گلخانه هوشمند/ 10واحد تولیدي صنعتی برتر تجلیل می شود - صبح قزوین

50- اختصاص تسهیلات کرونایی به مبلغ 1700 میلیارد تومان به اهالی فرهنگ وهنر - روزنامه قدس

51- راه اندازي اولین مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی در حوزه اجتماعی، فرهنگی و هنري در یزد - آریا نیوز

52- رئیس سازمان بسیج تاکید کرد؛ تلاش در راستاي اعتلاي قشر مستضعف - روابط عمومی سپاه پاسداران

53- گزارش تصویري/ امضاي تفاهم نامه کمیته امداد و سازمان بسیج - عصر هامون

54- تمدید مهلت ثبت نام شرکت در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین در پی استقبال بی نظیر همکاران - کیوسک
خبر

55- حمایت از کارآفرینی در شمال سیستان و بلوچستان + فیلم - خبرگزاري صدا و سیما

56- چرا عنابستانی از خط ویژه می رفت؟ - صراط نیوز

57- یک میلیارد و 200 میلیون تومان براي احداث یادمان شهداي گمنام و ساماندهی گلزارهاي شهداي رشت اختصاص یافت -
نداي گیلان

58- شکست پروژه تله کابین ناهارخوران - شعار سال

59- یک میلیون دلار ثروتی که در سکوي «فروزان» سوخته می شود - رکنا

60- چرا نماینده مجلس از خط ویژه می رفت؟ - رکنا

61- فرماندار: دولت 2 هزار میلیارد ریال به روستاهاي ورامین اختصاص داده است - شبکه ایران



62- امیدي به بهبودي وضعیت هواي اصفهان نداریم - شبکه ایران

63- هدف دولت حمایت از خودروسازي است - عصر بازار

64- تهیه 36 هزار نقشه و 28 هزار هکتار جانمایی اراضی استان - ایانا

65- 17 پروژه کشاورزي خراسان شمالی در دهه فجر بهره برداري می شود - ایانا

66- ایجاد نمایشگاه بومی سازي شرکت ملی فولاد در آینده اي نزدیک - شما نیوز

67- مراکز رشد دانشگاه آزاد سطح بندي می شوند - ایمنا

68- ایجاد نمایشگاه بومی سازي شرکت ملی فولاد در آینده اي نزدیک - آریا نیوز

69- اشتغال 530 بانو در یک تعاونی در شهریار - ریال نیوز

70- نساجی سبلان پارچه اردبیل به صاحب اصلی خود تحویل داده شد - باشگاه خبرنگاران جوان

71- مشکل بزرگترین کارخانه نساجی خاورمیانه در اردبیل حل شد - ایرنا

72- حضور زنان در پست هاي مدیریتی دولت تدبیر و امید بیش از سایر دولت هاست - ایرنا

73- در همه خانه ها غربالگري کرونا انجام شد/ جوانان محله یاري رسان هاي خوبی هستند - سلامت

74- روایت مهربانی یک بانوي کارآفرین در ما ایرانی ها - سلامت

75- مرغداران خواستار افزایش قیمت مصوب مرغ شدند! - رویداد 24

76- نیشابور یکی از سه شهرستان برتر خراسان رضوي در حوزه آبزي پروري - ایلنا

target="_blank" href="https://iusnews.ir/fa/news-details/383622 -77/مراکز-رشد-دانشگاه-آزاد-

سطح بندي-می شوند/"> مراکز رشد دانشگاه آزاد سطح بندي می شوند - خبرنامه دانشجویان ایران

78- ترامپ رفت، ترامپیسم می ماند - فرادید

79- ایجاد نمایشگاه بومی سازي شرکت ملی فولاد در آینده اي نزدیک - اقتصاد ملت

80- زیان اشتغال از سوء مدیریت/ واردات گسترده کالا در برابر ممنوعیت واردات مواد اولیه - تسنیم

81- قم| دوران پرتلاطم اقتصاد کرونایی ؛ کارآفرینی یا اشتغالزایی ؟ - روزنامه رویداد امروز

82- مراکز رشد دانشگاه آزاد سطح بندي می شوند - ایسنا

83- بیش از 600 نفر در سیستان و بلوچستان به شغل پایدار رسیدند - خبرگزاري فارس

84- سیستان و بلوچستان، موفق در پرداخت تسهیلات از محل تفاهم نامه ها - صندوق کارآفرینی امید

85- ایجاد 90 صندوق خرد محلی در روستاها توسط صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل در اجراي برنامه همکاري مشترك با

سازمان بسیج سازندگی - صندوق کارآفرینی امید

86- حضور در چهارمین جلسه شوراي هماهنگی مدیران استانی - صندوق کارآفرینی امید

87- پرداخت 1850 میلیارد تومان تسهیلات براي حمایت از کسب وکار ها / سهم 40 درصدي صندوق در حمایت از اشتغال

روستایی/ برگزاري جشنواره کارامید براي کارآفرینان حوزه اجتماعی - ایلنا

88- درخواست معاونان وزارت تعاون براي ارائه طرح هاي مزیت دار در دریافت تسهیلات - باشگاه خبرنگاران جوان

89- هدف دولت حمایت از خودروسازي است - تدبیر و امید

90- افتتاح 13 طرح منابع طبیعی همدان در دهه فجر - ایسنا

91- امیدي به بهبودي وضعیت هواي اصفهان نداریم - ایسنا

92- وقتی نامه معاون استاندار نخوانده، بایگانی شد/ پیگیري از نماینده ها بی فایده بود - دانا



93- مرغداران خواستار افزایش قیمت مرغ شدند - آبادان نیوز

94- مراکز رشد دانشگاه آزاد سطح بندي می شوند - شفاف

95- بانک کشاورزي در استان ایلام سرمایه گذاري می کند - شبستان

96- کارخانه تولید قطعات ایران خودرو در اردبیل احداث می شود - سازه خبر

97- هدف دولت حمایت از خودروسازي است - حزب االله نیوز

98- گفت وگو با محمد حسینی، کارآفرین برتر حوزه بورس و ارز دیجیتال - برنا نیوز

99- تمدید مهلت ثبت نام شرکت در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین در پی استقبال بی نظیر همکاران - نبض
نفت

100- درخواست معاونان وزارت تعاون براي ارائه طرحهاي مزیت دار در دریافت تسهیلات - خبرگزاري صدا و سیما

101- حمایت دوباره روزنامه جام جم از جوانان اهل کسب و کار در «طرح نشان ایرانی» - باشگاه خبرنگاران جوان

102- چتر خیریه حضرت ابوالفصل (ع) و حضرت رقیه (س) برسر نیازمندان / عزم خیرین تهرانی براي حمایت از محرومان

هرمزگانی - روزنامه دریا

103- مشاوران توانمند به کمک مناطق آسیب پذیر می آیند - پانا

104- سامان دهی مراکز رشد و فناوري دانشگاه آزاد براساس تعداد شرکت هاي دانش بنیان - تسنیم

105- جهاددانشگاهی با بنیاد برکت براي اشتغالزایی در ملایر همکاري کند - ایسنا

106- استفاده از تمام ظرفیت هاي بانک سپه در اجراي پروژه بید بلند - ایستانیوز

107- آگهی هاي استخدام برق 5 بهمن 99 - برق نیوز

108- اقدامات محلی؛ اثرات جهانی - آریا نیوز

109- تعطیلی کارخانجات گیلان توسط بانک ها/ دستگاه قضایی با واگذاري رانتی شرکت ها برخورد کند - 8 دي خبر

110- ایجاد نمایشگاه بومی سازي شرکت ملی فولاد در آینده اي نزدیک - ایراسین

111- مدیرکل ارتباطات فارس: اتصال 6 روستاي فارس به اینترنت پرسرعت - قلمنا

112- دختر شطرنج باز خراسان شمالی قهرمان زیر 10 سال کشور شد - ایرنا

113- بیش از 140 میلیون دلار کالا از اصفهان به ارمنستان صادر شد - ایرنا

114- پوستر نخستین جشنواره کالاي فرهنگی مازندران رونمایی شد - ایرنا

115- 15 اقامتگاه بوم گردي در خراسان جنوبی راه اندازي می شود - ایرنا

116- آیا همه براي کارآفرینی مناسب هستند؟ - اکونا پرس

117- کارآفرینی اقتصاد مقاومتی که ماهانه 9 هزار قطعه مرغ بومی تولید می کند - بسیج نیوز

118- ایجاد نمایشگاه بومی سازي شرکت ملی فولاد در آینده اي نزدیک - معدن نیوز

119- کمیته هاي 7 گانه رفع مشکل شهرستان هاي مسجد سلیمان - لالی و هفتکل - اندیکا تشکیل شد - برنا نیوز

120- بانک سپه در اجراي پروژه بید بلند از تمام ظرفیت هاي ارزي و اعتبار - بانکداري الکترونیک

121- افتتاح 25 هزار میلیارد تومان طرح در دهه فجر استان فارس - خبرگزاري مهر

122- استخدام رسمی نیروهاي قراردادي ایثارگر در ادارات استان تهران - خبرگزاري مهر

123- مرغداران خواستار افزایش قیمت مصوب مرغ شدند - خبرگزاري مهر

124- یارانه مردم از منابع هدفمندي یارانه ها براي سال آینده افزایش یافت - ملیت



125- یارانه مردم از منابع هدفمندي یارانه ها براي سال آینده افزایش یافت - ملیت

126- روایت «ما ایرانی ها» از تلاش بانوي کارآفرین در حوزه اعتیاد - خبرگزاري مهر

127- مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی سطح بندي می شوند - خبرگزاري مهر

128- بازدید وزیر گردشگري از عملیات اجرایی بزرگترین هتل یزد - ایسنا

129- چگونه بر دغدغه ي معیشت غلبه کنیم؟! - تفاهم آنلاین

130- کسب و کارهاي آنلاین گوشه رینگ! - روزنامه هفت صبح

131- رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان سمنان با نماینده مردم شهرستانهاي سمنان،مهدیشهر و سرخه در مجلس

شوراي اسلامی دیدار کرد - دانشگاه جامع علمی کاربردي

132- جشنواره زن و مهارت در قزوین برگزار می شود - خبرگزاري صدا و سیما

133- تامین مسکن و اشتغال رهاورد سفر رییس بنیاد شهید و ایثارگران به مازندران - ایرنا

134- عمده کودکان کار خیابانی در البرز اتباع بیگانه هستند - آخرین خبر

135- گزارش تسهیلات اعطایی بانک رفاه کارگران در 9ماهه نخست سال 99 - شبکه بانک و بیمه

136- حمایت 240 میلیاردي بانک کشاورزي از مجتمع تولید خوراك دام و طیور - شبکه بانک و بیمه

137- مهریه؛ مکانیسمی جبرانی براي حقوق نداشته - روزنامه سپهر غرب

138- کارگاه هاي تولید «ورشو» در بروجرد راه اندازي می شود - روزنامه سپهر غرب

139- زیست 350 گونه گیاه دارویی و معطر در لرستان - روزنامه سپهر غرب

140- ایجاد اشتغال براي 10 نفر در هر هکتار گلخانه ایلام - روزنامه سپهر غرب

141- جوانان بومی شهرستان بندرماهشهر به شایعات توجه نکرده و خود را براي آزمون پتروشیمی بندرامام آماده کنند -
خبرگزاري پتروشیمی ایران

142- مراکز رشد دانشگاه آزاد سطح بندي می شوند - پانا

143- کارآفرینی اقتصاد مقاومتی که ماهانه 9 هزار قطعه مرغ بومی تولید می کند + تصاویر - دانا

144- تجاري سازي فناوري از اولویت هاي اصلی جهاد دانشگاهی است - ایرنا

145- مدیریتی که ایران را به جایی براي "فرار" و نه "قرار" تبدیل کرده اند - روزنامه آراز آذربایجان

146- کارخانه نوآوري یزد در ابتداي سال 1400 بهره برداري می شود - سیتنا

147- سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران! - غیرمنتظره

148- چرا عنابستانی از خط ویژه می رفت؟ - ایسنا

149- اجراي طرح آموزش مهارت فنی وحرفه اي براي بازماندگان از تحصیل در خرمشهر - ایسنا

150- 741 واحد مسکن محرومان تا پایان سال در گیلان تحویل داده می شود - جاهد خبر

151-  عدم استقبال اصناف از تسهیلات کرونایی/ نظام بانکی حمایت چندانی از صنوف ندارد - جاهد خبر

152- افزایش یارانه در سال آینده - شبکه خبر

153- پرداخت بیش از 3 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی در تکاب - شبستان

154- تولید انرژي پاك از نیروگاههاي برق آبی کوچک در شرکت آبفاي استان سمنان - شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور

155- راه اندازي شعبات اولین رستوران ایرانی در خارج از کشور - ایلنا

156- تشریح تکالیف کارفرما در برابر کارگر حادثه دیده - ایلنا



157- ساعتی همراه با کولبران در کوهستان هاي کردستان/ اینجا قلب انسان از ترس و دلهره می ایستد/ بر کولبران چه می

گذرد؟+ فیلم - تسنیم

158- اخبار - روزنامه عصر ایرانیان

159- اخبار - روزنامه عصر ایرانیان

160- 6 روستاي استان فارس به اینترنت پرسرعت متصل شد - خبرگزاري مهر

161- صندوق کار آفرینی امید از کسب و کار هاي خرد و زندانیان آزاد شده حمایت می کند - تابناك

162- ...به برکت «بنیاد برکت»/ احیاي واحدهاي از رمق افتاده به «فرمان امام(ره)» - خبرگزاري فارس

163- از رقابت با آمریکا در افغانستان تا خودتحریمی داخلی!/جایگاه والاي سیم و کابل ایرانی در بازارهاي جهانی -
خبرگزاري فارس

164- وعده نوبخت براي تکمیل راه آهن بوشهر/ اجراي شبکه فاضلاب بوشهر از محل مصوبات سفر هیئت دولت - خبرگزاري فارس

165- 3 مطالبه قضائی مردم گرمسار در سفر آیت االله رئیسی منعکس شد - خبرگزاري مهر

166- آموزش و توانمندي 200 زن سرپرست خانوار گلستان - خبرگزاري مهر

167- سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران! - رشت 20

168- نماینده مجلس: وزارت کشور متولی اجراي طرح حمایت از فرزندآوري و فرزندپروري می شود - دیده بان ایران

169- شرایط و جزئیات بیمه زنان خانه دار - روزنامه قدس

170- عملکرد دي ماه 99 اداره ورزش و جوانان شهرستان هشترود منتشر شد - وزارت ورزش و جوانان

171-  عدم استقبال اصناف از تسهیلات کرونایی/ نظام بانکی حمایت چندانی از صنوف ندارد - شبستان

172- یک میلیون دلار ثروتی که در سکوي «فروزان» سوخته می شود - آرمان اقتصادي

173- مردم سال آینده چقدر یارانه می گیرند؟ + جدول - شمال نیوز

174- انواع ویزاي کانادا - بهار نیوز

175- نخستین جشنواره زن و مهارت در قزوین برگزار می شود - ایلنا

176- دانش به کمک گندم کاران کرمانشاه می آید - روزنامه سپهر غرب

177- اتصال 6 روستاي فارس به اینترنت پرسرعت - خبر فوري

178- نرخ بیکاري در استان اصفهان کاهش یافت - آریا نیوز

179- تصویب تسهیلات کم بهره به کسب و کار هاي نوپا و غیرنوپا - باشگاه خبرنگاران جوان

180- پرداخت 500 میلیارد تسهیلات توسط بنیاد برکت در خراسان شمالی - صندوق کارآفرینی امید

181- پرداخت تسهیلات صفر درصد به صندوق هاي خرد زنان مرزنشین خراسان شمالی - صندوق کارآفرینی امید

182- تفاوت نجومی قیمت چاي از مزارع تا بازار در مازندران - شفاف

183- اشتغال 200 نفر در مشاغل خانگی سیرجان - خبرگزاري صدا و سیما

184- اولین هنرستان کشاورزي البرز آغاز به کار می کند - خبرگزاري صدا و سیما

185- بهاي کمرشکن یک سنت نبوي / چرا جوانان اردبیلی از ازدواج واهمه دارند؟ - تسنیم

186- اختلاف مجلس و دولت در سیاست ارزي 1400 بر سر چیست؟ - میزان

187- طرح هاي اشتغال روستایی پنج هزار شغل در استان مرکزي ایجاد کرده است - آریا نیوز

188- بهره برداري از یک اقامتگاه بوم گردي در بافت تاریخی یزد با حضور مونسان - فصل اقتصاد



189- ایجاد کسب و کارتولید پوشاك بدون تسهیلات - فصل اقتصاد

190- خشکاندن زاینده رود عامل تغییرکاربري اراضی کشاورزي اصفهان - فصل اقتصاد

191- فرآوري «نخود» برگ برنده کرمانشاه براي اشتغال زایی - فصل اقتصاد

192- افتتاح کرسی تعاون و کارآفرینی در مجتمع فناوري مروارید دانشگاه خلیج فارس - آریا نیوز

193- جزئیات برگزاري المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی اعلام شد - ایمنا

194- از رقابت با آمریکا در افغانستان تا خودترحیمی داخلی!/جایگاه والاي سیم و کابل ایرانی در بازارهاي جهانی -
خبرگزاري فارس

195- اعلام جزئیات برگزاري المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی - پانا

196- زندگی بهترین هدیه خداوند است - همشهري

197- سرمقاله اعتماد/ ترامپ رفت، ترامپیسم می ماند - سپاهان نیوز

198- فرماندار کاشان: براي تثبیت جمعیت و جلوگیري از مهاجرت برنامه ریزي شده است - سپاهان نیوز

199- ضرورت استخدام نیروهاي بومی در پتروشیمی هگمتانه - روزنامه همدان پیام

200- چگونه نوآوري اجتماعی فقر را کاهش می دهد - خبرگزاري فارس

201- معدل کاري ارشاد همدان بسیار بالا و قابل توجه است - روزنامه همدان پیام

202- چراغ نیمه سوي صادرات برنج در مازندران/آیا وعده هاي وزیر اقتصاد عملی می شود؟ - بلاغ

203- چند خبر کوتاه از چهارمحال و بختیاري - ایرنا

204- معاون وزیر تعاون: مسائل 10 استان با بیشترین نرخ بیکاري بررسی می شود - ایرنا

205- آقایان دولتی در مورد وام ازدواج 100 میلیونی ژست کارشناس نگیرند/دولتی ها از برنامه خود براي حمایت از ازدواج

جوانان گزارش دهند - خانه ملت

206- انقلاب اسلامی؛ بنیادي نو بر شالوده اي کهن/ آرمان هاي انقلاب هنوز کامل محقق نشده - کتاب ایران

207- نبود خودباوري دلیل حضور کمرنگ زنان در کسب وکارهاي مجازي - شبکه ایران

208- اسفندیار طبس روستاي مجري طرح هاي فرهنگی شد - ایرنا

209- اتصال 6 روستاي فارس به اینترنت پرسرعت - خبرگزاري صدا و سیما

210- حمایت از کارآفرینی در شمال سیستان و بلوچستان - خبرگزاري صدا و سیما

211- بررسی توسعه اشتغال استان در سفر مسئولان وزارت تعاون - خبرگزاري صدا و سیما

212- جشنواره زن و مهارت در قزوین برگزار می شود - ایرنا

213- تسهیلات اشتغال به مددجویان روستایی بهزیستی نیر پرداخت می شود - ایرنا

214- ظرفیت بسیج مردم براي تحقق اهداف انقلاب در حوزه اشتغال را داریم - پایداري ملی

215- مالیات 90 درصد کارکنان دولت بین 10 تا 15 درصد شد - پول نیوز

216- گروه هاي جهادي انتظار پول از مسئولان ندارند / تجهیزات امانی ارائه دهند + فیلم - خبرگزاري قرآن

217- اعتبار لازم در ساخت مستند «حاج بصیر» تخصیص یابد - خبرگزاري قرآن

218- قشر متوسط و پایین جامعه، سنگ زیر آسیاب - تهران پرس

219- سفر یکروزه رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران به مرکز مازندران - بنیاد شهید و امور ایثارگران

220- کارآفرینی اقتصاد مقاومتی که ماهانه 9 هزار قطعه مرغ بومی تولید می کند + تصاویر - ایلام بیدار



221- الگوي نوین توسعه مشاغل خانگی یک دگردیسی خلاقانه در حوزه اشتغال است - ایسنا

222- بهره برداري از 13 طرح منابع طبیعی در استان همدان به مناسبت دهه فجر - باشگاه خبرنگاران جوان

223- فروش اجباري اجناس در فروشگاه هاي گیلان ممنوع/طرح تشدید نظارت بر فروشگاه هاي زنجیره اي آغاز شد -
خبرگزاري فارس

224- برنامه هاي اشتغال و تولید در مراکز یادگیري محلی اجرا شد - باشگاه خبرنگاران جوان

225- جزئیات جدید و خواندنی از زندگی شخصی حاج قاسم - جهان نیوز

226- طرح هاي اشتغال روستایی پنج هزار شغل در استان مرکزي ایجاد کرده است - ایرنا

227- گذراندن دوره هاي موسیقی به مداحان توصیه نمی شود - اترك نیوز

228- زود ازدواج کنید تا بیشتر وام بگیرید! - الف

229- معاون اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین خبر داد: - روزنامه ولایت قزوین

230- گام ویژه دولت براي توسعه اقتصادي کردستان - ایرنا

231- مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان - روزنامه ولایت قزوین

232- اسفندیار طبس جزو روستاهاي مجري طرح هاي فرهنگی کشور قرار گرفت - ایرنا

233- انعقاد 2 تفاهم نامه براي تامین زمین مسکن جامعه ایثارگري و ساماندهی گلزار شهداي مازندران - بنیاد شهید و امور
ایثارگران

234- در خدمت به جامعه ایثارگري، بستر مدیریت باید جهادي باشد / 100 هزار میلیارد ریال از مطالبات جانبازان و ایثارگران

پرداخت شد - بنیاد شهید و امور ایثارگران

235- معاون رئیس جمهور در ساري: معضل اشتغال فرزندان ایثارگر کشور برطرف شود - بنیاد شهید و امور ایثارگران

236- تفاوت نجومی قیمت چاي از مزارع تا بازار در مازندران - تابناك

237- اجراي برنامه هاي اشتغال و تولید در مراکز یادگیري محلی - خبرگزاري صدا و سیما

target="_blank" href="https://iusnews.ir/fa/news-details/383551 -238/جزئیات-برگزاري-المپیاد-

علمی-دانشجویان-علوم-پزشکی-اعلام-شد/"> جزئیات برگزاري المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی اعلام شد -
خبرنامه دانشجویان ایران

239- سید جواد هاشمی را بی خیال شوید، حیف ایران! - روزنامه وقایع اتفاقیه

240- فرماندار کاشان: براي تثبیت جمعیت و جلوگیري از مهاجرت برنامه ریزي شده است - تسنیم

241- سرمایه گذاري در بخش هاي تولید و کارآفرینی سخت شده است - روزنامه راه مردم

242- پنجمین رویداد دیدار با فناوران فردا در اردبیل برگزار شد - ایسنا

243- آخرین وضعیت لایحه نظام جامع باشگاه داري در ایران/ تصویب در دولت دوازدهم یا آینده اي دورتر؟ - کیوسک خبر

244- آخرین وضعیت لایحه نظام جامع باشگاه داري در ایران - 55 آنلاین

245- توانمندي هاي داخلی از شریان هاي حیاتی براي گسترش حمل و نقل دریایی است - اقتصاد تهران

246- چاي ایرانی چه کم از چاي وارداتی دارد!؟ - ایسنا

247- فرآیند ساختاري دستگاه هاي متولی اشتغال مهمترین مشکل مشاغل خانگی در کهگیلویه و بویراحمد - ایسنا

248- وقتی مردان دریا فلافل می فروشند! - برترین ها

249- استاندار: طرح هاي پژوهشی باید گرهی از مشکلات آذربایجان غربی باز کند - ایرنا



250- 13 طرح منابع طبیعی دهه فجر در استان همدان بهره برداري می شود - ایرنا

251- ارایه 890 خدمت از سوي مرکز کسب و کار در قزوین به صنایع کوچک - ایرنا

252- تخصیص اعتبار ویژه براي پروژه هاي نیمه تمام روستایی و عشایري - خبرگزاري صدا و سیما

253- آنفلوانزا را در خراسان جنوبی به عنوان بحران و حادثه قهري ببینید - ایسنا

254- دولت کمک کار بخش خصوصی براي سرمایه گذاري است - ایسنا

255- سم پاشی مزارع کشاورزي با استفاد از پهباد - افکارنیوز

256- جزئیات برگزاري المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی اعلام شد - ایسنا

257- لزوم ورود سرمایه گذار براي بهبود وضعیت و توسعه باغ وحش ارومیه - برنا نیوز

258- گذراندن دوره هاي موسیقی به مداحان توصیه نمی شود - قم پرس

259- یک اقامتگاه بوم گردي با حضور وزیر میراث فرهنگی در یزد افتتاح شد - ایرنا

260- بیکاري فرصتی براي افزایش آسیب هاي اجتماعی است - باشگاه خبرنگاران جوان

261- بازگشت 500 هکتار از اراضی ملی به بیت المال با تلاش دادگستري خراسان شمالی - میزان

262- اتصال 6 روستاي فارس به اینترنت پرسرعت - ایسنا

263- ارایه 890 خدمت از سوي مرکز کسب و کار قزوین به صنایع کوچک - ایرنا

264- 35درصد کارگران فقط حقوق پایه می گیرند، بدون مزایا! - بازار نیوز

265- گذراندن دوره هاي موسیقی به مداحان توصیه نمی شود - خبرگزاري مهر

266- آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان در خراسان جنوبی خسارت زیادي داشت - نامه نیوز

267- تولید به جاي یارانه - فصل اقتصاد

268- ارزش ضایعات محصولات زراعی لرستان300 میلیارد تومان است - فصل اقتصاد

269- آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان در خراسان جنوبی خسارت زیادي داشت - فصل اقتصاد

270- واردات پنبه مشکل اساسی صنعت نساجی نیست - فصل اقتصاد

271- برنامه توسعه اي براي 4 گروه اولویت دار صنعتی تدوین می شود - فصل اقتصاد

272- بزرگ ترین مرکز نوآوري صنعت قطعه سازي خودرو کشور گشایش یافت - فصل اقتصاد

273- سید جواد هاشمی تبلیغات را انجام داد و عذرخواهی کرد - روزنامه آفتاب یزد

274- بایدن اعطاي مجوز حفاري نفت و گاز در آمریکا را به مدت 60 روز متوقف کرد - افکارنیوز

275- روزشمار دفاع مقدس (5 بهمن) - خبرگزاري دفاع مقدس

276- کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون - روزنامه ابتکار

277- مدیران ایران خودرو و سایپا می خواهند؛ کارشناسان نمی گذارند قطعات داخلی شود - انصاف نیوز

278- حدود 530 بانو با حقوق وزارت کار و بیمه مشغول به کار شدند - بولتن نیوز

279- گفت وگو، هم اندیشی و اهداف مشترك راه بهبود اقتصاد کشور - روزنامه دنیاي اقتصاد

280- حیف ایران - روزنامه مردم سالاري

281- زندگی بهترین هدیه خداوند است - همشهري

282- یادداشت/ تغییر رفتارهاي شغلی - همشهري



283- تفاهم نامه همکاري کمیته امداد خوزستان و شرکت آپر - خبرگزاري قرآن

284- اخبار سیاسی - روزنامه آواي خراسان جنوبی

285- ساخت 10 هزار واحد مسکن براي نیازمندان - شبکه خبر

286- رفع موانع تولید واحدهاي صنعتی با ورود دستگاه قضایی ادامه دارد - روزنامه کیهان

287- امضاي تفاهم نامه بنیاد مستضعفان و کمیته امداد براي احداث 10 هزار واحد مسکونی براي محرومان - روزنامه کیهان

288- 700 هزار میلیارد تومان مابه التفاوت ارز باید به جیب مردم برود - روزنامه کیهان

289- عادي انگاري شرایط، باعث گرفتار شدن خراسان جنوبی در پیک چهارم بیماري می شود - ایسنا

290- کشاورزان میان دشتی آب ندارند - روزنامه سبزینه

291- عضویت بیش از 54هزار گلستانی در صندوق بیمه روستایی و عشایري - روزنامه سبزینه

292- سفر مدیران ارشد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به استان خراسان جنوبی - آریا نیوز

293- تعیین تکلیف وضعیت استخدام معلمین حق التدریس آموزش و آموزشیاران نهضت سواد آموزي - پانا

294- پتروشیمی هاي فارس در مسیر وعده جدید/گره اي که با«تجمیع»باز می شود - خوز 24

295- حمایت 500 میلیارد تومانی بنیاد مستضعفان براي ساخت مسکن محرومان - عصر خبر

296- مصوبه ایجاد مجموعه تفریحی کارگران کشور در چادگان اصفهان اجرایی می شود - آریا نیوز

297- 41 میلیارد و 30 میلیون ریال تسهیلات مشاغل خانگی در قزوین پرداخت شد - آریا نیوز

298- جلسه کمیته نظارت و ارزیابی طرح تکاپو در کردستان برگزار شد - آریا نیوز

299- احیاي فرش راور کرمان با 1000 شغل برکت - ریال نیوز

300- سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی بوشهر: مدیران و کارشناسان حوزه هاي مختلف در سطح استان در بازه

زمانی مشخص شده برنامه هاي خود را محقق کنند - آریا نیوز

301- سمنان استانی امن از لحاظ شیوع آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان است - خبر فوري

302- مراسم امضاي تفاهم نامۀ ساخت دستگاه حفاري دریایی - نفت ما

303- حمایت 500 میلیارد تومانی بنیاد مستضعفان براي ساخت مسکن محرومان - بانکداري الکترونیک

304- بازي با مطالبات جانبازان! - روزنامه رسالت

305- کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون - خبر داغ

306- جشن پایان گازرسانی به روستاهاي خراسان شمالی دهه فجر برگزار می شود - خبرگزاري مهر

307- سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران! - پارسینه

308- اقتصاد دریامحور با توجه به توان داخلی محقق می شود - دانشجو

309- وضعیت باغ وحش ارومیه مناسب نیست/ لزوم ورود سرمایه گذار براي بهبود وضعیت موجود - خبرگزاري فارس

310- انتظار دولت از سمن ها فرهنگ سازي براي ایجاد جنبش و تغییر نگرش است - ایرنا

311- جزییات پرداخت یارانه هاي نقدي در سال آینده + جدول - اکو فارس

312- وجود 5 واحد بزرگ داروسازي درآذربایجان شرقی - باشگاه خبرنگاران جوان

313- بهشت رنگ رنگی ایران خاك می خورد - روزنامه خبر جنوب

314- تکریم خانواده هاي شهدا و ایثارگران در دهه فجر در قالب طرح سپاس برگزار می شود - بنیاد شهید و امور ایثارگران



315- حمایت 44 میلیاردي بانک کشاورزي از راه اندازي گلخانه پرورش سبزي و صیفی در استان یزد - اقتصادگردان

316- اختصاص 16 هزار میلیارد تومان براي کمک به محرومیت زدایی/ قانون را به نفع طبقات مستضعف تغییر میدهیم - دانا

317- مشاور وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی در شیراز: قوانین کار باید به نفع تولید،حفظ،توسعه و تثبیت نیروي کار باشد - آریا
نیوز

318- طرح کاك برکت؛ از کولبري تا کارآفرینی - فصل اقتصاد

319- بازارچه فروش اقلام تولیدي خانگی با هدف یاري به خانواده هاي آسیب دیده کرونا دائر شد - شبستان

320- ساخت 10 هزار واحد مسکن براي نیازمندان توسط بنیاد مستضعفان - خبرگزاري فارس

321- ساخت 10 هزار واحد مسکونی براي مددجویان کمیته امداد - خبرگزاري فارس

322- تحقق اقتصاد دریامحور با توجه به توان داخلی است - اقتصاد آنلاین

323- اختصاص125میلیاردتومان تسهیلات اشتغال براي مددجویان آذربایجان شرقی - ترجمان صبح

324- 42 میلیون آمریکایی در بحران گرسنگی - روزنامه حمایت

325- 42 میلیون آمریکایی در بحران گرسنگی - روزنامه حمایت

326- لزوم توجه به نقش تحول ساز جوانان در ارتقاي حوزه نفت - روزنامه حمایت

327- اشتغالزایی 1832 زندانی در آذربایجان شرقی - ایسنا

328- 225 میلیارد تومان از ظرفیت تهاتر بدهی هاي فارس استفاده نشده است - تسنیم

329- تمجید استاندار خراسان جنوبی از عملکرد کویرتایر در دوران تحریم - تسنیم

330- حمایت اوقاف قم از طرح هاي رونق و جهش تولید - قم پرس

331- «کشاورزي هوشمند به اقلیم»، رویکردي جامع نگر است - روزنامه اخبار صنعت

332- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

333- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

334- دعوت از قطعه سازان براي داخلی سازي محصولات جدید - روزنامه اخبار صنعت

335- ... حیف ایران! - روزنامه اخبار صنعت

336- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

337- دعوت از قطعه سازان براي داخلی سازي محصولات جدید - برداشت روز

338- سیدجواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران! - برترین ها

339- اعلام نظرسنجی شاخص هاي اقتصادي در حوزه معدن و صنایع معدنی تعدادي از نخبگان معدنی کشور - ایراسین

340- خام فروشی آفت محصولات تولیدي شرکت کشت و صنعت مغان است - تسنیم

341- خط فقر یک خانواده 4 نفره 9 میلیون تومان است؛ کدام کارگر امروز 9 میلیون حقوق دریافت می کند؟ - اتاق خبر

342- بانک اطلاعاتی واحدهاي صنعتی البرز تکمیل شود - اتاق خبر

343- فرماندار: 19 طرح همزمان با دهه فجر در تکاب به بهره برداري می رسد - ایرنا

344- جشن سبز پایان گازرسانی در خراسان شمالی برگزار می شود - ایرنا

345- امضاي تفاهم نامه اي براي رفاه حال خانواده هاي شهدا و ایثارگران - خبرگزاري صدا و سیما

346- کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون - آریا نیوز

347- نسخه کارآفرینی یک پزشک در بیرجند - خبرگزاري صدا و سیما



348- کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون - شما نیوز

349- پتروشیمی هاي فارس فقط در گذر زمان پیشرفت داشته اند - تابناك

350- اقتصاد دریامحور با توجه به توان داخلی محقق می شود - خبرگزاري صدا و سیما

351- گزارش تسهیلات اعطایی بانک رفاه کارگران در نه ماهه نخست سال 99 اعلام شد - خبر اقتصادي

352- شرایط عاد ي شود ، اموال کارفرمایان بد هکار به تامین اجتماعی توقیف می شود - روزنامه خبر جنوب

353- کارگاه هاي تخصصی ساخت داخل در منطقه ویژه پارس ایجاد می شود - رویداد نفت

354- تدوین سند ملی ایثار و شهادت در اسفند ماه امسال - رسا

355- ما به التفاوت ارز باید به جیب مردم برود - رسا

356- صدور مجوز ساخت و ساز در حوزه گردشگري استان مرکزي تسهیل می شود - خبرگزاري مهر

357- باید حرکت عظیم عمومی در کارآفرینی ایجاد کنیم - رسا

358- اقتصاد دریامحور با توجه به توان داخلی محقق می شود - خبرگزاري مهر

359- دومین جلسه شوراي فرهنگی بسیج آموزش و پرورش منطقه 13 تهران - پانا

360- کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون - بانک و رسانه

361- کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون - روزنامه راه مردم

362- قالیباف: مرغ باید کیلویی 10 هزار تومان باشد نه 25 هزار تومان - آرمان اقتصادي

363- گزارش تسهیلات اعطایی بانک رفاه کارگران در نه ماهه نخست سال 99 - آرمان اقتصادي

364- مردم سال آینده چقدر یارانه می گیرند؟ + جدول - صراط نیوز

365- مصوبه کمیسیون تلفیق براي 2 تا 5 برابر شدن یارانه نقدي/ اختصاص 33 هزار میلیارد تومان یارانه دارو - مرصاد نیوز

366- از جشنواره " ایران بان نو" استقبال شده است - سینماي نو

367- سم پاشی مزارع کشاورزي با استفاد از پهباد - باشگاه خبرنگاران جوان

368- باید حرکت عظیم عمومی در کارآفرینی ایجاد کنیم - شبستان

369- قالیباف: مرغ باید کیلویی 10 هزار تومان باشد نه 25 هزار تومان - قلمنا

370- سیستان وبلوچستان داراي 16 واحد کشت و صنعت است - ایرنا

371- بسیاري ازمشکلات ایثارگران با بودجه1400 رفع می شود - ایرنا

372- 21 اثر به دهمین سمپوزیوم مجسمه سازي تهران راه یافت - ایرنا

373- لزوم به روز شدن قانون کار - روزنامه کسب و کار

374- بهره گیري از تمامی ظرفیت بسیج در همکاري با کمیته امداد - خبرگزاري صدا و سیما

375- فرماندار: فولاد شادگان اولویت استخدام را به نیروهاي بومی اختصاص دهد - شوشان

376- اشتغالزایی نیروي دریاي ارتش براي 200 نفر در سیرجان - خبرگزاري فارس

377- احداث کارخانه تولید قطعات خودرو در اردبیل - بازار نیوز

378- اختصاص 32 درصد سهم اشتغال زنجان به بخش کشاورزي - بازار نیوز

379- احداث 6 سد جدید در هرمزگان - بازار نیوز

380- فرش راور در کرمان با 1000 شغل بنیاد برکت احیا شد - بازار نیوز



381- انتصاب سرپرست فرمانداري کوهدشت - بازار نیوز

382- کاهش نرخ بیکاري در آذربایجان شرقی - بازار نیوز

383- ساختار شغلی در پساکرونا چگونه خواهد بود؟ - ایرنا

384- تجهیز کارگاه تخصصی آموزش تراش سنگ هاي قیمتی لرستان - ایرنا

385- امضاي تفاهم نامه همکاري سازمان بسیج وکمیته امداد امام (ره) - ایرنا

386- پتروشیمی هاي فارس در مسیر وعده جدید/گره اي که با«تجمیع»باز می شود - خبرگزاري مهر

387- کمبود آرد در قطب تولید گندم کشور قابل گذشت نیست - خبرگزاري مهر

388- وضعیت باغ وحش ارومیه مناسب نیست/ لزوم ورود سرمایه گذار - خبرگزاري مهر

389- یارانه نقدي دو برابر میشود - مردم سالاري آنلاین

390- شرایط دانشجویان شرکت کننده در المپیاد علمی علوم پزشکی اعلام شد - روزنامه آفرینش

391- یارانه نقدي سال 1400 چقدر شد؟ +جدول - فردا نیوز

392- حمایت 44 میلیاردي بانک کشاورزي از راه اندازي گلخانه پرورش سبزي و صیفی در استان یزد - آریا نیوز

393- صادرات بیش از 7 میلیون دلار کالا از استان - خبرگزاري صدا و سیما

394- معادن به غارتکده تبدیل شده اند/ از عدم شفافیت در قراردادها تا استفاده از روش منسوخ استحصال طلا در فضاي باز -
دانا

395- آزمون استخدامی فرزندان شهدا و جانبازان کی برگزار می شود؟ - خبرگزاري صدا و سیما

396- برگزاري آزمون استخدامی فرزندان شهدا و جانبازان بزودي - خبرگزاري صدا و سیما

397- انعقاد 2 تفاهم نامه براي تامین زمین مسکن جامعه ایثارگري و ساماندهی گلزار شهدا در مازندران - دانا

398- توزیع 200 جفت کفش نو به همت گروه جهادي-رسانه اي جهانتاب در شیراز - بسیج نیوز

399- بسیج به دنبال گسترش همکاري با کمیته امداد است - مرصاد نیوز

400- توزیع اینترنت به وسیله بالون هاي Loon متوقف خواهد شد - سایبربان

401- پشتیبانی کامل اوقاف قم از طرح شمیم خدمت - اکونا پرس

402- فولاد مبارکه بزرگترین تولیدکننده آهن اسفنجی در جهان - فرارو

403- کاروانسراي باغ شیخ ساوه در راه جهانی شدن - تابناك

404- باید و نبایدهاي مناطق آزاد تجاري- صنعتی در قرن جدید - خبر آنلاین

405- دارایی از دست رفته 3 هزار کشاورز آبادانی به آنان بازنگشت/ اشتغال 6 هزار نفر در گرو ارائه مجوز پرورش دیگر

آبزیان از سوي جهاد کشاورزي - خبر آنلاین

406- کاروانسراي باغ شیخ ساوه چشم انتظار ثبت جهانی - خبرگزاري مهر

407- تحولات تونس؛ از گسترش اعتراضات مردمی تا حمایت از انصاراالله یمن - خبرگزاري صدا و سیما

408- وضعیت باغ وحش ارومیه مناسب نیست - بهار نیوز

409- مرکز پژوهش ها غناي علمی قانون گذاري در مجلس را بر مبناي نیازهاي میدانی فقه اسلامی تقویت کند - تسنیم

410- روش بهره مندي از 20 خدمت غیرحضوري تامین اجتماعی - فراسو

411- تکالیف کارفرما در برابر کارگرحادثه دیده - فراسو

412- واگذاري مجتمع هاي فرهنگی و هنري استان همدان به بخش خصوصی - موج



413- سردار سلیمانی: ظرفیت بسیج مردم براي تحقق اهداف انقلاب در حوزه اشتغال را داریم - دانشجو

414- صنعت زنبورداري با حمایت مسئولان به شغل ارزآوري تبدیل می شود/ نبود بیمه، مهمترین دغدغه زنبورداران - صبح
قزوین

415- مردم سال آینده چقدر یارانه می گیرند؟ + جدول - خبرگزاري فارس

416- مشکل معیشتی ساحل نشینان جنوبی با تصویب قوانین جدید - شعار سال

417- باید حرکت عظیم عمومی در کارآفرینی ایجاد کنیم - شهداي ایران

418- چرا باید آموزش فتوشاپ را از مکتب خونه شروع کنیم؟ - آي تی ایران

419- تفاهم نامه ساخت دکل هاي حفاري ویژه آبهاي کم عمق امضا شد - تسنیم

420- مرکز پژوهش هاي مجلس: طرح جهش تولید و تامین مسکن تورم زا نیست - تسنیم

421- حمایت44میلیاردي بانک کشاورزي ازراه اندازي گلخانه پرورش سبزي وصیفی - فصل اقتصاد

422- حمایت 240 میلیاردي بانک کشاورزي از مجتمع تولید خوراك دام و طیور - فصل اقتصاد

423- رفت و آمد در جاده هاي روستایی کلات به سختی انجام می شود - ایرنا

424- مابه التفاوت ارز باید به جیب مردم برود/ دولت براي هزینه هاي خود دست در جیب مردم می کند - سروش نیوز

425- نرسیدن بخش معدن به جایگاه واقعی در اقتصاد - فلزات آنلاین

426- سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران! - عصر ایران

427- باید حرکت عظیم عمومی در کارآفرینی ایجاد کنیم - باشگاه خبرنگاران جوان

428- پنجمین رویداد دیدار با فناوران فردا در اردبیل برگزار شد - خبرگزاري قرآن

429- حمایت اوقاف قم از طرح هاي رونق و جهش تولید - خبرگزاري مهر

430- امضاي تفاهم نامه همکاري میان بسیج و کمیته امداد/ آمادگی بسیج براي مردمی کردن اقتصاد کشور - خبرگزاري دفاع
مقدس

431- طرح یارانه دستمزد، 725 گلستانی را شاغل کرد - باشگاه خبرنگاران جوان

432- همکاري نهادهاي حمایتی براي رفع مشکل مسکن محرومان جامعه - قلمنا

433- افتتاح چهار مرکز نیکوکاري تخصصی در مراکز دانشگاهی استان قم - قلمنا

434- رفع مشکل مسکن، اشتغال و ازدواج مددجویان در اولویت خدمات کمیته امداد قرار گیرد - قلمنا

435- قالیباف: مرغ باید کیلویی 10 هزار تومان باشد نه 25 هزار تومن - قلمنا

436- مافیا، اشتغال را به مرحله حذف کشانده است - قلمنا

437- آموزش و پرورش به دنبال توسعه هنرستان هاي وابسته است - قلمنا

438- اخبار خراسان جنوبی/ خودکفایی کویرتایر در طراحی و تولید تایرهاي SUV ,CUV براي نخستین بار در کشور - روزنامه
بیرجند امروز

439- شکوفایی خلاقیت دانش آموزان در مدرسه ایدنو - خبرگزاري مهر

440- کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون - پولی مالی

441- کاهش تولید و افت فشار در پارس جنوبی صحت ندارد - ایران اکونومیست

442- فرماندار: ظرفیت گرمخانه هاي شهر کرمانشاه افزایش می یابد - ایرنا

443- خدمت بی منت 18 گروه جهادي در چهارمحال و بختیاري؛ وقتی همدلی سبب همسفره شدن با همسایه می شود - تسنیم



444- معاون رئیس جمهور در ساري: معضل اشتغال فرزندان ایثارگر کشور برطرف شود - تسنیم

445- > پوستر کنگره ملی تجلیل از 17 هزار بانوي شهید در مازندران رونمایی شد - حیات

446- فراخوان نامنویسی "جشنواره ایدنو" - خبرگزاري صدا و سیما

447- رئیس سازمان بسیج مستضعفین: باید حرکت عظیم عمومی در کارآفرینی ایجاد کنیم - خبرگزاري فارس

448- صنعت مد و پوشاك کشور نیازمند هماهنگی متولیان است - بازار نیوز

449- 70 روستاي خوزستان براي بوم گردي در نظر گرفته شد - شهر فردا

450- اوقاف قم از طرح شمیم خدمت پشتیبانی کامل می کند - حوزه نیوز

451- پیش بینی قیمت خودرو / خودرو چقدر ارزان می شود؟ - نامه نیوز

452- زندگینامه مُلاصَدرا - ناطقان

453- بسیج ظرفیت تحقق اهداف نظام در حوزه اشتغال را دارد - خبرگزاري مهر

454- ظرفیت بسیج مردم براي تحقق اهداف انقلاب در حوزه اشتغال را داریم - خبرگزاري مهر

455- هدف گذاري فعالیت 350 شرکت دانش بنیان در سرزمین ایرانیان زرندیه - شبکه ایران

456- کارفرمایان و تامین اجتماعی دست در دست هم | تامین اجتماعی هم موافق بازنشستگی زودتر از موعد نیست - شهرآرا
آنلاین

457- چرا صعود طلا متوقف شد؟/ نگاهی به روند قیمت طلا در هفته جدید معاملاتی - اقتصاد آنلاین

458- فعالیت در عرصه اشتغال خانگی و اقتصاد مقاومتی یک نوع جهاد است - رسا

459- سمنان استانی امن از لحاظ شیوع آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان است - فصل اقتصاد

460- سرما 102 میلیارد تومان به بخش کشاورزي رودان خسارت زد - فصل اقتصاد

461- در راستاي تحقق توانمندسازي اقتصادي مددجویان تفام نامه اي میان کمیته امداد و شتابدهنده تخصصی آپر منعقد شد -
خوز 24

462- همکاري سازمان بسیج و کمیته امداد با رویکرد توسعه اشتغال - خبرگزاري صدا و سیما

463- رئیس بنیاد شهید با 3 خانواده ایثارگر استان مازندران دیدار کرد - تسنیم

464- کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون - دیوان اقتصاد

465- جلسه شبکه مجمع عالی خیرین فارس در دانشگاه فنی و حرفه اي استان فارس تشکیل شد - اخبار علمی

466- 20 یادگیري محلی در آذربایجان غربی عضو صندوق کارآفرینی است - بسیج نیوز

467- تفاهمنامه همکاري بسیج و کمیته امداد امضا شد - خبرگزاري فارس

468- فرماندار: فولاد شادگان اولویت استخدام را به نیروهاي بومی اختصاص دهد - ایرنا

469- فرصت هاي سرمایه گذاري ایلام در ابعاد ملی معرفی شود - ایرنا

470- کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون - نبض نفت

471- قالیباف: مجلس نه قیمت ارز را تعیین کرده، نه سقفی براي فروش نفت گذاشته - بورس 24

472- گاز 30 درصد مشترکان رایگان می شود - پرسون

473- اعتبار 500 میلیارد تومانی براي مسکن محرومان - گسترش صنعت معدن تجارت

474- راهیابی 21 اثر به دهمین سمپوزیوم مجسمه سازي تهران - خبرگزاري هنر

475- سیطره فقر بر سپهر آموزش /تأملی بر نهاد آموزش در عهد پاندمی - توسکانیوز



476- راه اندازي سراي نوآوري در دانشگاه آزاد اسلامی پیشوا - خبرگزاري صدا و سیما

477- موانع توسعه گردشگري زمستانی در ایران - تیتر برتر

478- کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون - کیوسک خبر

479- استفاده بهینه از توان و ظرفیت فی مابین صندوق کارآفرینی امید و دفتر امور بانوان و خانواده استانداري - صندوق
کارآفرینی امید

480- برگزاري دهمین جلسه کمیته فنی اشتغال پایدار روستایی در کردستان به ریاست معاون استاندار - صندوق کارآفرینی امید

481- پرداخت تسهیلات صفر درصد به صندوق هاي خرد زنان مرزنشین خراسان شمالی - ایسنا

482- سیاست سازمان منطقه آزاد ارس بر پایه توسعه کشت گلخانه اي استوار است صادرات محصولات مدرن ترین به روسیه -
آرمان تبریز

483- پوستر کنگره ملی تجلیل از 17 هزار بانوي شهید در مازندران رونمایی شد - ایرنا

484- «راه و رسم جهان» به روایت دیوید هاروي - فرهنگ امروز



 

هم پوشانی دولت و مجلس نیاز اداره بازار فولاد است

منبع: ایرناشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/11/05

تهران- ایرنا- مدیرعامل یک شرکت دانش بنیان در حوزه صنعت فولاد گفت: امروز هم پوشانی دولت و مجلس شوراي اسلامی
نقش بسزایی در کنترل بازارها، به ویژه فولاد کشور داشته و فعالان این عرصه هم به این مهم نیاز دارند.

تهران- ایرنا- مدیرعامل یک شرکت دانش بنیان در حوزه
صنعت فولاد گفت: امروز هم پوشانی دولت و مجلس
شوراي اسلامی نقش بسزایی در کنترل بازارها، به ویژه
فولاد کشور داشته و فعالان این عرصه هم به این مهم نیاز

 
دارند. 

به گزارش خبرنگار اقتصادي ایرنا، «بهزاد منتظري» امروز
یکشنبه در حاشیه بیست و پنجمین نمایشگاه بین المللی
نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی در جمع خبرنگاران توضیح
داد: اکنون شرایط بازار فولاد به گونه اي است که واسطه ها

 
از این عرصه خارج شده اند و تولیدکننده از اختلاف نرخ در بازار برخوردار می شود. 

 
تولید 30 میلیون تن فولاد 

وي خاطرنشان گرد: اکنون فولاد کشور به توان تولید 30 میلیون تنی رسیده که با توجه به پوشش تقاضاي داخلی که 15 میلیون تن

 
برآورد می شود، بقیه قابلیت صادرات دارند. 

به گفته منتظري، تقاضاي بازار داخلی فولاد هم روند افزایشی به خود گرفته که از جمله مصرف کنندگان شاخص خودروسازان و

 
تولید کنندگان لوازم خانگی به حساب می آیند. 

 
صادرات 11 میلیون تنی فولاد 

وي یادآور شد: سال گذشته میزان صادرات فولاد کشور به رقم 11 میلیون تن رسید که سهم بیشتري از این حجم صادرات اختصاص

 
به شمش ( بیلت و بلوم و اسلب) داشت. 

منتظري تصریح کرد: نیاز ارزي کشور و ارتقاي تولیدات در بخش آهن و فولاد، انگیزه صادرات را به دنبال داشته و بنابراین دهمین

 
فولاد ساز جهان اکنون در جمع صادرکنندگان این صنعت هم حضور فعال دارد. 



وي اضافه کرد: چنانچه بازار هاي خارجی از لحاظ قیمت جاذبه اي براي صادرات نداشته باشند، تولیدکنندگان ایرانی به بازار داخل

 
تمرکز خواهند داشت و این امر براساس رصد قیمت ها و شرایط بین المللی باید انجام شود. 

 
ثبات بخشی قیمت در جایگاه فروش 

مدیرعامل آهن آنلاین تصریح کرد: سالهاي گذشته براي خرید آهن آلات تا سطح 30 درصد تفاوت قیمت در بازار وجود داشت، اما

 
امروز اختلاف نرخ فروشندگان در دامنه دو تا سه درصد ارزیابی می شود. 

وي ضمن تایید وجود رانت در بازار آهن گفت: شکاف قیمت در عرضه آهن و فولاد سبب رانت می شود و اکنون واسطه ها جاي خود

 
را به تولید کننده داده اند. 

«رضا تقی پور» نماینده مردم کرمان در مجلس شوراي اسلامی، دي ماه گذشته در صحن علنی اعلام کرد: میزان رانت دلالان و
واسطه گران در بازار فولاد بین 150 تا 180 هزار میلیارد تومان است که این رانت ظرف هفت ماهه ابتدایی امسال یک فاجعه

 
اقتصادي است. 

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: فقط 85 هزار میلیارد تومان در بخش شمش، گران فروشی شده و

 
دلالان پول آن را خوردند و به تولیدکنندگان چیزي نرسید. 

به گفته وي، روز 24 مهرماه به دلیل عرضه نشدن همه محصولات در بورس، هر تن فولاد 102 دلار گران تر از نرخ جهانی فروخته شد

 
و این در حالی است که منابع ارزان در اختیار فولاد قرار گرفته بود، اما مردم محصولات فولاد را گران خریدند. 

 
ارزیابی شیوه در بازار فولاد مچینگ 

منتظري گفت: شیوه عرضه فولاد به روش مچینگ مربوط به فولاد مبارکه است، ضمن اینکه به خرید سرعت می دهد، زیرا خریداران

 
این واحد فولاد ساز، صنایع پایین دستی و در واقع تولیدکنندگان محصولات فولادي محسوب می شوند. 

پیش از این معاون فولاد مبارکه اصفهان گفته بود: توزیع این واحد صنعتی براساس سیستم عرضه مستقیم در بورس و مچینگ تنظیم
و اجرایی شده و روش فروش در سامانه مچینگ به این شکل است که ابتدا مبارکه به شکل عرضه مستقیم در تالار بورس، محصولات
موردنظر را کشف قیمت کند و در عرضه هفتگی براساس همان قیمت کشف شده در بورس، محصول را در مچینگ یا همان عرضه

 
اختصاصی به فروش برساند. 

به گفته «طهمورث جوانبخت»، در واقع بورس کالا محلی براي کشف قیمت است، اما نمی تواند محل مناسبی براي توزیع باشد و آن
را به خوبی انجام دهد؛ بنابراین سیستم مچینگ فولاد مبارکه به این شکل است که با عرضه محصول در تالار بورس، در ادامه مسیر
فروش، درصد مشخص شده از محصولاتی که قرار است در مچینگ عرضه شود با همان قیمت کشف شده در بورس به فروش می رسد
و این فروش اختصاصی در مچینگ در بورس ثبت می شود و به این ترتیب 100 درصد محصولات فولاد مبارکه در بورس عرضه و

 
ثبت می شود. 

 
فولاد سازان ذخیره سازي ندارند 



مدیرعامل شرکت دانش بنیان یاد شده، تصریح کرد: امروز فولاد سازان تولیدات خود را انبار نمی کنند، بلکه به بازار مصرف بوسیله

 
بورس کالا هدایت می کنند و مطالعات گویاي مصرف بالا در کشور است. 

پیش از این اعلام شده بود، تولیدکنندگان لوله و پروفیل فولادي ایران توان سالیانه 18 میلیون تن تولید را دارند، اما بدلیل نبود مواد

 
اولیه بطور متوسط با 30 تا 50 درصد ظرفیت به فعالیت می پردازند. 

ضمن اینکه افزون بر 160 کارخانه لوله و پروفیل فولادي در قالب صنعت تکمیلی پایین دستی فعالیت دارند که 50 تا 60 هزار شغل

 
مستقیم و حدود 500 هزار شغل غیر مستقیم قابل تخمین است. 

منتظري تصریح کرد: بررسی ارقام صادرات محصولات فولادي حاکی است که ورق مبارکه کمترین سهم را داشته و بیشتر در بازار

 
داخل عرضه شده و تقاضاي داخل بالا رفته است. 

 
شفاف سازي نیاز بازار امروز 

رییس هیات مدیره آهن آنلاین نیز در این نشست خبري گفت: امروز شفاف سازي و رعایت قوانین بازار به عنوان اصل مهم و جدي

 
مورد توجه است و جمهوري اسلامی بهترین کانون فعالیت فکر و اندیشه محسوب می شود. 

وي یادآور شد: جهان امروز عرصه فعالیت شرکت هاي دانش بنیان را با تسهیلات تشویقی حمایت می کند، انتظار می رود در

 
کشورمان نیز موضوع مالیات این بخش مورد بازنگري قوه مقننه قرار گیرد که بستري مناسب براي رشد فعالیت فراهم شود. 

«بهنام کیامرزي» تصریح کرد: فعالیت هاي اقتصادي شرکت هاي دانش بنیان با اندیشه کارآفرینی است و این مهم در عرصه بین

 
المللی مورد پشتیبانی قرار دارد. 

 
خصوصی سازي واقعی نیاز امروز 

وي گفت: فولاد سازان بزرگ مانند مبارکه و ذوب آهن اصفهان با مشخصه مدیریت دولتی اداره می شوند و در واقع اقتصاد دولتی

 
پیامد رانت را هم به دنبال دارد. 

کیامرزي خاطرنشان کرد: چنانچه خصوصی سازي واقعی تحقق یابد، رانت ایجاد نمی شود و امروز در کنار مدیریت دولتی، شبه دولتی

 
نیز شکل گرفته است. 

وي تصریح کرد: رانت ایجاد شده در بستر بازار فولاد، با بازنگري در روش ها قابلیت اصلاح دارد و این مهم نیازمند اقتدار دستگاه هاي

 
نظارتی است. 

 
توزیع به روش خصوصی 

رییس هیات مدیره این شرکت دانش بنیان، موضوع توزیع فولاد توسط بخش خصوصی را مطرح کرد و گفت: بازار فولاد بخوبی قابل



 
مدیریت کردن است و می توان مانع از فعالیت دلال بازي و واسطه ها شد. 

به گفته وي، شرایط کشورمان در زمان کنونی وضعیت جنگ اقتصادي است و تولیدات و ذخایر با شکل مناسب باید تبدیل به ثروت

 
شود و از این شرایط خارج شویم. 

 
برچسب ها 

 
- مجلس شوراي اسلامی 

 
- دلالان 

 
- دانش بنیان 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- فولاد 

 
- کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی 

 
- معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- آهن آنلاین 
- رضا تقی پور



بیش از 600 نفر در سیستان و بلوچستان به شغل پایدار رسیدند

منبع: بازار کارشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان گفت: از محل تفاهم نامه این صندوق با بنیاد برکت، تنها در زمان 6ماه
زمینه اشتغال 660 نفر در نیمی از شهرستان هاي استان فراهم شد.

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان گفت: از محل تفاهم نامه این صندوق با بنیاد برکت، تنها در زمان 6ماه

 
زمینه اشتغال 660 نفر در نیمی از شهرستان هاي استان فراهم شد. 

به گزارش خبرگزاري فارس از زاهدان، ادریس دینارزهی امروز در جلسه شوراي اداري صندوق کارآفرینی امید شهرهاي شمال استان
با اشاره به علمکرد بسیار مطلوب صندوق در یک سال اخیر گفت: از محل تفاهم نامه این صندوق با بنیاد برکت، تنها در زمان شش
ماه زمینه اشتغال 660 نفر در نیمی از شهرستان هاي استان فراهم شد که این ایجاد اشتغال، نشان از تلاش بی وقفه کارکنان صندوق

 
کارآفرینی امید است تا مردم در روستاها به درآمد پایدار برسند. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان افزود: با تلاش همه کارکنان در شهرستان ها، سیستان و بلوچستان یکی از استان

 
هاي موفق در پرداخت تسهیلات از محل تفاهم نامه ها با سازمان ها و اداره هاي مختلف بوده است. 

وي اظهار داشت: یکی از اهداف صندوق کارآفرینی امید، حمایت از ایجاد اشتغال خرد و روستایی است که بخشی از آن با ارائه

 
تسهیلات کم بهره به جوانان انجام می شود. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان گفت: با تلاش فراوان در شهرستان هاي شمال استان، توانستیم از محل تفاهم نامه با بنیاد برکت،
تنها در زمان شش ماه، زمینه اشتغال 660 نفر را نیمی از شهرستان هاي استان فراهم کنیم.



آغاز عملیات اجرایی تبدیل روستاي طویبه به روستاي گردشگري در شهرستان

حمیدیه

منبع: ایلناشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/11/05

مراسم کلنگ نمادین آغاز عملیات اجرایی تبدیل روستاي طویبه به روستاي گردشگري با حضور استاندار خوزستان و مدیرکل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان، برگزار شد.

مراسم کلنگ نمادین آغاز عملیات اجرایی تبدیل روستاي
طویبه به روستاي گردشگري با حضور استاندار خوزستان و
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان،

 
برگزار شد. 

به گزارش ایلنا از خوزستان و به نقل از روابط عمومی اداره
کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان،
مراسم کلنگ نمادین آغاز عملیات اجرایی تبدیل روستاي
طویبه به روستاي گردشگري، با حضور استاندار و چند تنَ

 
از مدیران کل حوزه استانداري برگزار شد. 

استاندار خوزستان در حاشیه این مراسم، عملکرد سال هاي اخیر اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان، در حوزه
رونق گردشگري به ویژه بوم گردي را مناسب و قابل قبول دانست و اظهار کرد: باتوجه به ظرفیت هاي موجود و اقبال مردم به بهره

 
مندي از این امکانات گردشگري، روستاي طویبه این قابلیت را دارد که به عنوان روستاي بدون بیکار معرفی شود. 

او با بیان هدف از تبدیل این روستا به یک روستاي گردشگري گفت: کلنگ زنی نمادین خانه بوم گردي مجدم، باهدف تبدیل کل
روستا به قطب گردشگري روستایی انجام خواهد شد، که در واقع نوعی همراهی کامل با تقاضاهاي مردمی به منظور تبدیل روستا، به

 
یک روستاي هدف گردشگري محسوب می شود. 

ارزیابی عملکرد اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان در چهار سال گذشته، ازجمله مباحث مطرح شده از سوي

 
وي بود که آن را مفید و رو به رشد معرفی کرد. 

شریعتی ادامه داد: به همت اداره کل میراث فرهنگی، در سال هاي اخیر جهش خوبی در تعداد مجوزهاي صادر شده براي خانه هاي
بوم گردي در سراسر استان، صورت گرفت. به عنوان مثال در ""روستاي علوه"" از توابع شهرستان کارون، 12 مجوز صادر شده است

 
که با توجه به ظرفیت هایی موجود در روستا، همچون چاي ترش و انگور، دیگر بیکاري در آن منطقه وجود نخواهد داشت. 

او می گوید: در روستاي طویبه هم باتوجه به میزان کم سرمایه گذاري جهت ایجاد اشتغال، برنامه اي مشابه خواهیم داشت که با

 
برنامه ریزي اداره کل میراث فرهنگی، با محوریت فرماندار و همکاري دیگر دستگاه هاي خدماتی، این مهم محقق خواهد شد. 



وي همچنین در پایان با ابراز رضایت از نقش زنان در کارآفرینی تصریح کرد: حضور بانوان کارآفرین در این روستا، نوید بخش حرکت
رو به رشد و ارزش آفرین در فعالیت هاي اقتصاديِ متناسب، همچون گردشگري و صنایع دستی است و ما در این خصوص حمایت

 
هاي لازم را به جد انجام خواهیم داد. 

گفتنی است؛ روستاي طویبه از توابع شهرستان حمیدیه بشمار می آید که وجود زمین هاي حاصلخیز، کارگاه صنایع دستی و
صنعتگران باسابقه مشارکت در نمایشگاه هاي بین المللی، سبب شناخت این ظرفیت بسیار مناسب به منظور رونق گردشگري شده

است.



قانون حمایت از صنایع دستی در گرداب سکوت

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/11/05

اواخر سال 1396 "قانون حمایت از هنرمندان، استادکاران و فعالان صنایع دستی" پس از طی زمانی نسبتا طولانی سرانجام
به تصویب مجلس شوراي اسلامی رسید. قانونی که کار تدوین آن در سال 1394 یعنی سال پایانی مجلس نهم آغاز و مراحل

کلی آن انجام شد. ولی در روز هاي پایانی مجلس وقت، نتوانست به صحن علنی راه پیدا ...

اواخر سال 1396 "قانون حمایت از هنرمندان، استادکاران و فعالان صنایع دستی" پس از طی زمانی نسبتا طولانی سرانجام به
تصویب مجلس شوراي اسلامی رسید. قانونی که کار تدوین آن در سال 1394 یعنی سال پایانی مجلس نهم آغاز و مراحل کلی آن
انجام شد. ولی در روز هاي پایانی مجلس وقت، نتوانست به صحن علنی راه پیدا کند و با انتخابات و آغاز مجلس دهم، روند تصویب آن

 
معلق ماند. 

حجت اله مرادخانی، پژوهشگر صنایع خلاق و مدرس دانشگاه - یک سال دیگر زمان لازم بود تا روند بررسی ها در کمیسیون هاي
اختصاصی مجلس انجام گیرد و چکش کاري هاي لازم روي مواد این قانون انجام شود. سرانجام بعد از چند مرحله رفت و آمد به
شوراي نگهبان، در اواخر بهمن 1396 تصویب شد و طی نامه اي از سوي رئیس وقت مجلس به دولت ابلاغ گردید. قانونی که با وجود
صرف زمان زیاد براي تصویبش، اما حاوي ماده ها و بند هاي حمایتی ارزشمندي براي صنایع دستی ایران و حلی چالش ها و مشکلات

 
جاري آن بود. 

رئیس جمهور نیز در مورخ 2 اسفند 1396 رسما قانون را به
وزارت میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگري، وزارت صمت و
وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی ابلاغ کرد، تا آیین نامه هاي
اجرایی آن ظرف مدت 6 ماه نگاشته شود و قانون به همه ساختار
اجرایی کشور ابلاغ گردد. اتفاقی که متاسفانه تا به امروز نیافتاده
و سه سال است که این قانون همچنان در میان حجم عظیم
جلسات و نشست هاي رایج این وزارتخانه، در گرداب سکوت

 
سرگردان مانده و فعالان صنایع دستی از تاثیرات سازنده آن محروم مانده اند. 

مقوله اي که در مقاطعی اعتراض هنرمندان و فعالان صنایع دستی را در پی داشته و از سوي دیگر عدم تدوین آیین نامه اجرایی این
قانون باعث شده تا ادارات کل استانی میراث فرهنگی و بویژه معاونت هاي صنایع دستی استان ها، نتوانند به استناد به ماده ها و بند
هاي حمایت گر آن براي صنایع دستی، گامی موثر براي حل مشکلا هنرمندان و فعالان صنایع دستی در نقاط مختلف ایران بردارند.
اما این قانون چه محتوایی دارد و چه مشکلاتی را از سر راه فعالیت هنرمندان صنایع دستی برمی دارد. پرسشی که در ادامه این

 
نوشتار بدان پرداخته می شود. 

در ماده 1 این قانون به بحث تعریف صنایع دستی و مصادیق آن پرداخته شده و صلاحیت تشخیص مصداق هاي مختلف آن جهت
برخورداري فعالان این حوزه از بیمه تامین اجتماعی به عهده وزارت میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري و وزارت صنعت معدن



 
و تجارت گذاشته شده است. 

ماده 2 این قانون در جهت حل مشکل همیشگی فعالان حوزه صنایع دستی، یعنی مشکل بیمه است. طبق این ماده دولت مکلف شده
تا در راستاي اجراي قانون بیمه اجتماعی قالیبافان، بافندگان فرش و شاغلان صنایع دستی شناسه دار، نسبت به ساماندهی و بیمه
کردن همه واجدین شرایط اقدام کند. این چالشی است که در دولت هاي اخیرا اغلب بدلیل نبودن تکلیف قانونی و در نتیجه نداشتن
اعتبارات لازم، دستگاه هاي اجرایی از انجام آن خودداري کرده اند، اما در این ماده قانون مشکل حقوقی آن رفع شده است. جالب آنکه
در تبصره 2 این ماده آمده؛ دارندگان مجوز فعالیت صنایع دستی از کلیه امتیازات و تعرفه هاي بخش صنعت در مورد حامل هاي
انرژي، آب، برق، گاز و تسهیلات بانکی برخوردار می باشند. بندي که نبود آن بسیاري از کارگاه هاي تولید صنایع دستی را با مشکل
مواجه می کرد و کارگاه هایی مثل سفال و شیشه گري سنتی که مصرف انرژي بالایی دارند، همیشه در معرض قطع برق و گاز قرار
داشتند چراکه از یک سو با هزینه بالاي حامل هاي انرژي مواجه بوده اند و از سوي دیگر از حمایت ها و تعرفه هاي موجود براي بخش

 
صنعت محروم بودند. 

ماده 3 این قانون برخی از چالش ها و مشکلات قانونی که این بار گریبانگیر بخش دولتی بود را برطرف ساخته تا ادارات کل استانی
میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی بتوانند در مسیر توسعه صنایع دستی گام بردارند. از جمله این موارد می توان به صدور
مجوز خانه هاي صنایع دستی، مجوز پروانه کسب و حل مشکلات صنفی، فروشگاه هاي انحصاري صنایع دستی و هنر هاي سنتی،
مجوز برگزاري حراج آثار صنایع دستی، مجوز برگزاري نمایشگاه داخلی و بین المللی و گواهی کیفیت به کارگاه هاي صنایع دستی
اشاره کرد. مواردي که تا پیش از این قانون در اختیار وزارت میراث فرهنگی و نیز ادارات کلی استانی آن، وجود نداشت و چندانچه
اقدامی صورت می گرفت، احتمال بازخواست از سوي مراجع نظارتی کشور وجود داشت. اتفاقی که در چند سال اخیر مواردي افتاده

 
بود. 

در ماده 4 موارد مربوط به ترویج، آموزش، تبلیغ و گفتمان سازي و زمینه سازي براي توسعه صنایع دستی ایران در بند هاي مختلف

 
به صورت مفصل آمده که هر کدام از آن ها در صورت اجرا، تاثیرات ارزشمندي بر حوزه صنایع دستی خواهند داشت. 

در ماده 5 نیز اتفاقی ارزشمندي افتاده و وزارت میراث فرهنگی مجاز شده تا اماکن و بنا هاي تحت مالکیت خود را طی قرارداد به
فعالان صنایع دستی واگذار کند. موردي که پیش تر براي آن هم اختیار قانونی وجود نداشت و بعضا مشکلات حقوقی براي ادارات کل

 
استانی بوجود می آمد. اما با استناد به آن این اختیار جنبه حقوقی و قانونی پیدا می کند. 

ماده 6 قانون حمایت از استادکاران هنرمندان و فعالان صنایع دستی همواره مورد مطالبه بوده است، اما، چون تکلیف قانونی نبوده،
هرگز بطور جدي محقق نگردید. در این ماده آمده دستگاه هاي اجرایی موضوع ماده 5 قانون مدیریت خدمات کشوري مصوب
8/7/1386 مکلفند در برنامه هاي تشویقی و اهداي جوایز غیرنقدي، با اولویت از تولیدات صنایع دستی اصیل ایران استفاده کنند.

 
تحقق این ماده کمک قابل توجهی به رشد بازار و فروش صنایع دستی و در کشور خواهد کرد. 

در ماده 7 حمایتی مهم تبدیل به تکلیف قانونی شده است. در این ماده آمده بانک مرکزي مکلف است از طریق بانک هاي عامل
بخشی از تسهیلات مسکن بانک ها را با هماهنگی وزارت میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري به امر تأمین مسکن هنرمندان و
تولیدکنندگان صنایع دستی اختصاص دهد. ماده قانونی که زمینه را براي توسعه رفاه و بهبود زندگی هنرمندان صنایع دستی به

 
عنوان حاملان زنده میراث هنري ایران فراهم می آورد. 

در ماده 8 این قانون به منظور حمایت، توسعه و ترویج صنایع دستی و تکریم پیشکسوتان صنایع دستی و فرش دستباف، تکلیف شده



تا عنوان صندوق احیا و بهره برداري از اماکن تاریخی و فرهنگی به صندوق توسعه صنایع دستی و فرش دستباف و احیاء و بهره
برداري از اماکن تاریخی و فرهنگی تغییر کند و این صندوق از محل درآمده هاي خود، تسهیلات صندوق کارآفرینی و امید، کمک
هاي بخش دولتی و غیر دولتی براي حمایت و توسعه صنایع دستی و فرش دستباف استفاده نماید. این مورد خود یکی از دغدغه هاي
فعالان صنایع دستی بعد از انحلال سازمان صنایع دستی در سال 1385 بود که تا پیش از تصویب این قانون، امکانی براي تحققش

 
وجود نداشت. 

در ماده 9 دستگاه هاي اجرایی کشور و شهرداري ها مکلف شدند تا در طراحی فضا هاي عمومی شهري از نماد هاي صنایع دستی و
فرش دستباف و هنر هاي سنتی متناسب با معماري ایرانی و اسلامی استفاده کنند. اتفاقی که در صورت تحقق و فراگیر شدن، تاثیر
بسزایی در ترویج و آشنایی مردم با صنایع دستی داشته و از طریق گردشگران تاثیر زیادي بر فروش صنایع دستی هر استان خواهد

 
داشت. 

ماده 10 یکی از راهکار هاي موثر براي شناسایی صنایع دستی در جامعه است. چراکه در آن صدا و سیما مکلف شده تا تا در برنامه

 
هاي مختلف رادیو و تلویزیون به معرفی و ترویج صنایع دستی بپردازد. 

در ماده 11 حل مشکلات صادرات صنایع دستی و اعمال محدودیت به واردات این محصولات به کشور پیش بینی شده که از اهمیت
بسیار بالایی برخوردار است و چنانچه دستگاه هاي اجراي و نظارتی زیربط در تحقق آن بکوشند، گامی موثر و بسیار اثربخش در رونق

 
صنایع دستی به شمار می رود. 

 
در ماده 12 دولت مکلف شده تا براي تحصیل هنرمندان و استادکاران صنایع دستی کمک هزینه در نظر بگیرد. 

در ماده 13 نیز بیان شده تا همه حمایت هاي موضوع این قانون با هماهنگنی وزارت صمت براي بافندگان قالی و فرش دستباف نیز

 
اجرا گردد. 

در ماده 14 نیز نحوه صدور همه مجوز هاي صنایع دستی و فرش دستباف و همچنین مسائل مربوط به هماهنگی، نظارت و بازرسی و
رسیدگی به تخلفات مرتبط نیز بر اساس آیین نامه اي وزارت میراث فرهنگی و وزارت صمت تدوین کنند، خواهد بود؛ و این نیز
فرصتی براي متولیان دولتی است تا اختیارت خود را به گونه اي اثربخش و قانونمند ارتقا دهند و براي بهبود وضعیت دشوار صنایع

 
دستی گام بردارند. 

در ماده 15 نیز صراحتا بیان شده آیین نامه اجرایی این قانون ظرف مدت 6 ماه پس از ابلاغ آن توسط وزارت میراث فرهنگی صنایع
دستی و گردشگري و وزارت صمت تهیه شود و به تصویب هیات وزیران برسد. اتفاقی که با گذشت قریب 3 سال هنوز نیافتده و این
ماده نقض شده است و توضیح مشخصی نیز از سوي این دو وزارتخانه متولی امر بیان نشده است. در حالی که این فرصت ارزنده و
مهم گره گشاي کار فعالان صنایع دستی و فرش دستباف ایران است و قصور در انجام آن شاید از منظر حقوقی تخلف بشمار رود.
شرایطی که متولی اصلی صنایع دستی کشور یعنی وزارت میراث فرهنگی توضیح مشخصی نسبت به علت معلق ماندن تدوین آیین

 
نامه هاي اجرایی این قانون ارائه نکرده است. 

این در حالی است که تا پایان دولت دوازدهم تنها چند ماهی زمان باقی است و عدم تدوین این آیین نامه اجرایی شاید بیش از یک
سال دیگر اجرایی شدن قانون حمایت از استادکاران هنرمندان و فعالان صنایع دستی را به تعویق انداخته و هنرمندان و فعالان صنایع
دستی را حقوق قانونی خود محروم سازد؛ و این کم لطفی در حق میراث داران زنده هنر هاي سنتی ایران در تاریخ این سرزمین ثبت

 
خواهد گردید. 
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تأمین مالی بزرگ ترین پروژه غرب آسیا با عاملیت بانک سپه

منبع: تیتر برترشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/11/05

به گزارش تیتربرتر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه، حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی در آیین بهره
برداري از این طرح ملی گفت: پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس پروژه اي بسیار مهم و براي ما افتخارآفرین است. دکتر روحانی

افزود: مسئله گاز فلر بسیار مهم بود چراکه...

به گزارش تیتربرتر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه، حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی در آیین بهره برداري
از این طرح ملی گفت: پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس پروژه اي بسیار مهم و براي ما افتخارآفرین است. دکتر روحانی افزود: مسئله گاز
فلر بسیار مهم بود چراکه یک سرمایه ملی می سوخت و از بین می رفت و مردم  امیدوار باشند ظرف دو سال آینده همه مشعل هایی
که امروز گازهاي ما را می سوزانده هم محیط زیست را آزار می دهد و هم سرمایه ما را از بین می برد به طور کامل جمع آوري می

 
شود. 

 
 بید بلند با کنسرسیوم بانک ها به ثمر نشست 

رئیس جمهوري در مورد نقش بانک ها در توسعه پروژه ها اظهار داشت: از خود صندوق گرفته که منبع بزرگی براي بانک ها است و
چه بانک هاي عامل همه تلاش کردند تا این پروژه امروز به ثمر نشسته است. بانک سپه، بانک صنعت و معدن، تجارت، ملت، پارسیان
همه این ها کنسرسیوم تشکیل دادند و با این کنسرسیوم توانستند از منابع صندوق استفاده کنند و به عنوان بخش عامل وارد عمل

 
شوند و هزینه هاي این پروژه عظیم را تأمین کنند. 

وي گفت: این پروژه عظیم و بزرگ که یکی از بزرگ ترین پروژه ها در سطح منطقه و خاورمیانه است امروز به دست فرزندان این مرز
و بوم به افتتاح رسید. این طرح در سال 94 و 95 که شرایطی بود که دست وبال ما در سایه برجام باز شده بود و توانستیم نفت را

 
صادر کنیم و بخش بزرگی از پول نفت به صندوق وارد شود. 

وي ادامه داد: هرچقدر شرایط ما مناسب شود و درآمد ما اضافه شود، این درآمد نفت بخش بزرگ آن در اختیار صندوق توسعه ملی

 
براي تحول در تولید و بخش صنعت قرار می گیرد. 

رئیس جمهور افزود: در این پروژه بزرگ و عظیم سیاست خارجی، بانک ها، فناوري و مهندسان همه آنها هرکدام در جایگاه خود نقش

 
بسیار مهمی دارند؛ اما اگر سیاست خارجی ما نبود و برجام در سال 94 به ثمر نرسیده بود پول این گونه پروژه هاي بزرگ نبود. 

 
 چقازردي: همکاري بانک ها در قالب کنسرسیوم براي توسعه کشور یک ضرورت است 

مدیرعامل بانک سپه ضمن ابراز خرسندي از به ثمر رسیدن زحمات متخصصان، مهندسان و کارگران ایرانی در اجراي یکی از بزرگ
ترین پروژه هاي تاریخ کشورمان، گفت: این بانک با هدف استفاده حداکثري از ذخایر راهبردي نفت و گاز کشور و افزایش ارزش
افزوده، عاملیت تأمین مالی 2 میلیارد و 200 میلیون دلار از مجموع 3 میلیارد و 400 میلیون دلار سرمایه موردنیاز طرح بید بلند را

 
در قالب کنسرسیوم بانکی از محل منابع صندوق توسعه ملی به عهد گرفت. 



محمدکاظم چقازردي ضمن قدردانی از همراهی بانک هاي ملت، تجارت، صنعت و معدن و پارسیان اعضاي مشارکت نامه تسهیلات
سندیکایی تأمین مالی طرح پالایشگاه گاز بیدبلند 2 در استان خوزستان، یادآور شد: راه اندازي این طرح علاوه بر کمک به اشتغال
زایی در مناطق کمتر توسعه یافته، از هدر رفتن گازهاي غنی چاه ها جلوگیري کرده و موجب جذب فناوري روز در صنعت نفت و گاز

 
کشور می شود. 

چقازردي ضمن اشاره به اهمیت بالاي همکاري بانک ها با یکدیگر در سطوح مختلف، خاطرنشان کرد: این نوع همکاري ها براي تحقق

 
اهداف و سیاست هاي کلان توسعه اي دولت بسیار مؤثر است. 

 
راه اندازي بیدبلند پس از 17 سال توقف با پیشگامی بانک سپه 

مدیرعامل بانک سپه گفت: این بانک با تشکیل کنسرسیوم پنج بانک داخلی براي تأمین مالی پروژه گازي بید بلند تعامل خود را با
شرکت پالایشگاه گاز بیدبلند خلیج فارس آغاز کرد و تا مرحله بهره برداري در کنار این شرکت بود و نقش محوري در راه اندازي پروژه

 
بیدبلند پس از 17 سال توقف داشت. 

 
بانک سپه 22 روزه براي اجراي بیدبلند اعتبارات اسنادي گشایش کرد 

چقازردي ضمن اشاره به سابقه طولانی و توانمندي بالاي بانک سپه در حوزه فعالیت هاي ارزي، تصریح کرد: این بانک براي همراهی و
پشتیبانی در عملیاتی کردن پروژه پالایش گاز بیدبلند و رفع مشکلات مربوط به حوزه ارتباطات بین المللی از تمام ظرفیت هایش

 
استفاده کرد. 

وي افزود: طی 22 روز کاري بانک سپه فرایند اداري صدور گشایش اعتبارات اسنادي به ارزش یک میلیارد دلار را انجام داد و 15 روز
بعد 25 میلیون یورو آن را هلدینگ پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس برداشت کرد که این سرعت عمل در نظام بانکی کشور بی نظیر

 
بوده است. 

مدیرعامل بانک سپه موفقیت طرح ملی بیدبلند را حاصل تعامل و همراهی سازمان ها و سایر بانک ها خواند و افزود: بین بانک سپه و
شرکت پالایش گاز بیدبلند اعتماد متقابل برقرار است و بانک ما با مطالعه و تحقیق مطمئن است در جاي مناسبی سرمایه گذاري

 
کرده و شرکت خلیج فارس هم جواب این اعتماد را خواهد داد. 

وي ادامه داد: شرکت پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس با اتکا به منابع مالی تأمین شده از صندوق توسعه ملی و مشارکت سندیکایی از
بانک هاي ایرانی با رهبري بانک سپه با هدف اولویت دادن به تولید محصولات و خدمات داخلی و انتقال تکنولوژي ساخت تجهیزات
راهبردي به سازندگان داخلی و همچنین ایجاد مشارکت داخلی در قراردادهاي خارجی خود گام هاي متعددي در شکوفایی صنایع

 
داخلی برداشته است. 

چقازردي افزود: 15 هزار نیروي انسانی در ساخت پروژه بید بلند مشغول کار بودند و بعد از راه اندازي این طرح براي هزار و 200 نفر

 
اشتغال ایجاد خواهد شد. 

مدیرعامل بانک سپه خاطرنشان کرد: بانک سپه با تأمین مالی 25 پروژه راهبردي و ملی حدود 10 میلیارد دلار قرارداد با صندوق



 
توسعه ملی منعقد کرده است. 

 
 امین نژاد: با کمک بانک سپه پروژه را کمتر از 36 ماه عملیاتی کردیم 

مدیرعامل پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس نیز گفت: این پالایشگاه که خوراك اصلی آن در حال حاضر از گازهاي همراه با نفت، از
منطقه شرق کارون تأمین می شود، در کمتر از 36 ماه پس از گشایش اعتبارات اسنادي توسط بانک سپه در سریع ترین زمان ممکن

 
در مقطع پسا برجام با تلاش مهندسان و متخصصان داخلی هلدینگ خلیج فارس ساخته شد. 

محمود امین نژاد از آغاز اجراي پروژه عظیم جمع آوري گازهاي مشعل خبر داد و گفت: با افتتاح پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس در
گستره سه استان کشور و با بیش از هزار کیلومتر خطوط خوراك و انتقال محصول، گامی بلند در راستاي کمک به محیط زیست

 
استان خوزستان و کاهش آلودگی در این استان برداشته می شود. 

مدیرعامل بیدبلند خلیج فارس خاطر نشان کرد: از آغاز استخراج نفت در ایران، در مقاطع مختلف براي خاموش شدن فلرهاي نفتی و

 
تبدیل آن به خوراك پالایشگاهی تلاش شده بود که این آرزوي دیرین، سرانجام به ثمر می رسد. 

شایان ذکر است این پالایشگاه که یکی از بزرگ ترین پالایشگاه هاي گازي غرب آسیا به شمار می رود، در سال 2020 به عنوان

 
سومین ابر پروژه جهان انتخاب شد و رکورددار کار بدون حادثه فوت در تاریخ صنعت نفت کشورمان است. 

با بهره برداري از پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس، سالانه (در صورت تأمین صد درصدي خوراك) بیش از 700 میلیون دلار درآمد
حاصل خواهد شد.



مشکلات صنعت رستوران داري در حوزه اعطاي نمایندگی

منبع: پاناشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/11/05

صادرات خدمات فنی مهندسی توسط اولین رستوران ایرانی

تهران (پانا) - صنعت رستوران داري و فرانچایز به عنوان
یکی از روش هاي متداول کسب و کار در همه جهان، در
ایران با مشکلات و چالش هایی روبرو است که نیاز دارد با
ورود کارشناسان و نخبگان، این صنعت را اصلاح و احیاء

 
کرد. 

مسعود خوئینی خالق و مدیر مولتی برند ستارگان ایران با
بیان این مطلب افزود: نباید فراموش کنیم صنعت رستوران داري، صنعتی است با گردش مالی قابل توجه، اشتغال زایی بالا که در

 
رأس و ذیل خود مجموعه اي از صنایع و مشاغل متعدد دیگر را نیز فعال می کند. 

وي با بیان اینکه ادعاي اغراق آمیزي نیست اگر بگوییم این صنعت، یکی از محورهاي اثرگذار بر صنعت توریسم است، مطرح کرد:
رستوران ها سفیران فرهنگی هر کشور هستند که با معرفی غذاهاي بومی و سنتی اقوام و مناطق مختلف، بخشی از فرهنگ و آداب

 
شهرها و کشورها را به مخاطبین معرفی می کنند. 

خوئینی گفت: همه ظرفیت و حواشی صنعت رستوران داري ما را بر آن داشت تا با استفاده از دانش و تجربه مجموعه اي از فعالان این
صنعت و خلق ایده هاي نو، مسیري جدید در این صنعت ایجاد کنیم که امیدواریم به توسعه و شکوفایی داخلی و صادرات خدمات،

 
محصول و فرهنگ ایرانی به دنیا و ارزآوري براي کشور منتهی شود. 

وي در خصوص انگیزه گردهم آمدن جمعی از نخبگان صنعت رستوران داري کشور، توضیح داد: ستارگان ایران از افرادي با تخصص
هاي مختلف از برترین آشپزهایی که جایگاه بین المللی دارند تا متخصصانی در حوزه جانمایی و راه اندازي رستوران و همچنین

 
متخصصانی در حوزه روانشناسی بازار و سلیقه مصرف کننده، تشکیل شده است. 

خالق مولتی برند رستورانی ستارگان ایران در تشریح اهداف برگزاري این نشت، اظهارداشت: این نشست با هدف اعلام راهبردها و

 
اهداف این برند، معرفی اعضاي تیم حرفه اي شتارگان ایران، انعقاد تفاهمنامه با ایشان برگزار شد. 

خوئینی با اشاره به مشکلاتی که صنعت رستوران داري خصوصا در حوزه فرانچایز با آن روبرو است، توضیح داد: خلاء بسیاري بزرگی
که در این حوزه وجود دارد ریشه در عدم راه اندازي بنیادي و اصولی و ضعف مدیریتی رستوران ها دارد که در نهایت به این منتهی

 
شده که امروز رستورانی نداریم که بتواند در سطح بین المللی فعالیت کند و فرانچایز داشته باشد. 



وي گفت: وجود این ضعف ها انگیزه اي شد براي ایجاد مولتی برند ستارگان ایران که در زیرمجموعه خود سه برند با طرح و ایده هایی

 
متفاوت و حرفه اي با عناوین مووموو، مچر و پلوریزه را دارد و بیش از دو سال روي آنها کار پژوهشی و کارشناسی انجام گرفته است. 

این فعالیت صنعت رستوران داري ادامه داد: براي محصولاتی که قرار است در این مجموعه عرضه شوند چند گرینه به طور ویژه مد
نظر قرار گرفته است، چراکه نمی توان یک الگوي ثابت را در همه شهرها کشور اجرا کرد و نکاتی چون توجه به توان اقتصادي، ذائقه و
فرهنگ مردم منطقه مورد توجه قرارگرفته و براي هر منطقه استراتژي مشخصی تعریف شده است و براي حضور در سطح بین المللی

 
و دیگر کشورها نیز این موارد مورد توجه قرارگرفته است. 

خوئینی با بیان اینکه امیدواریم بتوانیم با ارائه غذا و خدمات مناسب و با کیفیت رضایت مردم کشورمان را تأمین کنیم، گفت: علاوه بر
شعبات داخلی، درخواست هایی از کشورهاي دیگر داریم که امیدواریم با حضور موفق در این کشورها نماینده خوبی براي اقتصاد و
فرهنگ کشور عزیزمان ایران باشیم و در این راستا سرمایه گزاران و علاقمندان به همکاري با این مجموعه می توانند با شماره تلفن

 
284257- 021 ارتباط برقرار کنند. 

در ادامه این نشست علیرضا دلدار مدیر اجرائی و عملیاتی برند ستارگان ایران با بیان اینکه پایه و اساس هر رستوران در سه گزینه
خلاصه می شود، گفت: مشاوره، منو و تجهیز سه اصلی است که براي داشتن یک رستوران موفق باید مورد توجه قرارگیرد، این در

 
حالی است که متاسفانه در بسیاري موارد شاهد هستیم که به دلیل اطلاعات و مشاوره ها نادرست مسیر اشتباه اتخاذ می شود. 

وي افزود: ابتدا یک تجهیزي انجام می دهند، بعد از آن منو تعیین و بعد از آن مشاوره انجام می دهند که نتیجه آن تعطیلی و متوقف
شدن فعالیت آن رستوران است و از این رو طی دو سال گذشته تمامی این نقاط قوت و ضعف را بررسی کرده ایم و براساس آن نسبت
به انتخاب فضاهاي محیطی، نوع انتخاب المان ها و جانمایی رستوران باتوجه به فرهنگ، جمعیت و توان اقتصادي مردم منطقه اقدام

 
کرده ایم. 

دلدار با تاکید براینکه منو در تمامی شعبات ثابت است، توضیح داد: با در نظر گرفتن شرایط منطقه اندازه، سفارش پذیري و سالن دار

 
بودن در شعبات مختلف تنوع داریم. 

صنعت توریسم مسعود خوئینی



راه اندازي شعبات اولین رستوران ایرانی در خارج از کشور

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/11/05

صنعت رستوران داري و فرانچایز به عنوان یکی از روش هاي متداول کسب و کار در همه جهان، در ایران با مشکلات و چالش
هایی روبرو است که نیاز دارد با ورود کارشناسان و نخبگان، این صنعت را اصلاح و احیاء کرد.

صنعت رستوران داري و فرانچایز به عنوان یکی از روش هاي متداول کسب و کار در همه جهان، در ایران با مشکلات و چالش

 
هایی روبرو است که نیاز دارد با ورود کارشناسان و نخبگان، این صنعت را اصلاح و احیاء کرد. 

به گزارش کیوسک خبر، مسعود خوئینی خالق و مدیر مولتی برند ستارگان ایران با بیان این مطلب در نشستی با اصحاب رسانه، افزود:
نباید فراموش کنیم صنعت رستوران داري، صنعتی است با گردش مالی قابل توجه، اشتغال زایی بالا که در رأس و ذیل خود مجموعه

 
اي از صنایع و مشاغل متعدد دیگر را نیز فعال می کند. 

وي با بیان اینکه ادعاي اغراق آمیزي نیست اگر بگوییم این صنعت، یکی از محورهاي اثرگذار بر صنعت توریسم است، مطرح کرد:
رستوران ها سفیران فرهنگی هر کشور هستند که با معرفی غذاهاي بومی و سنتی اقوام و مناطق مختلف، بخشی از فرهنگ و آداب

 
شهرها و کشورها را به مخاطبین معرفی می کنند. 

خوئینی گفت: همه ظرفیت و حواشی صنعت رستوران داري ما را بر آن داشت تا با استفاده از دانش و تجربه مجموعه اي از فعالان این
صنعت و خلق ایده هاي نو، مسیري جدید در این صنعت ایجاد کنیم که امیدواریم به توسعه و شکوفایی داخلی و صادرات خدمات،

 
محصول و فرهنگ ایرانی به دنیا و ارزآوري براي کشور منتهی شود. 

وي در خصوص انگیزه گردهم آمدن جمعی از نخبگان صنعت رستوران داري کشور، توضیح داد: ستارگان ایران از افرادي با تخصص
هاي مختلف از برترین آشپزهایی که جایگاه بین المللی دارند تا متخصصانی در حوزه جانمایی و راه اندازي رستوران و همچنین

 
متخصصانی در حوزه روانشناسی بازار و سلیقه مصرف کننده، تشکیل شده است. 

خالق مولتی برند رستورانی ستارگان ایران در تشریح اهداف برگزاري این نشت، اظهارداشت: این نشست با هدف اعلام راهبردها و

 
اهداف این برند، معرفی اعضاي تیم حرفه اي شتارگان ایران، انعقاد تفاهمنامه با ایشان برگزار شد. 

خوئینی با اشاره به مشکلاتی که صنعت رستوران داري خصوصا در حوزه فرانچایز با آن روبرو است، توضیح داد: خلاء بسیاري بزرگی
که در این حوزه وجود دارد ریشه در عدم راه اندازي بنیادي و اصولی و ضعف مدیریتی رستوران ها دارد که در نهایت به این منتهی

 
شده که امروز رستورانی نداریم که بتواند در سطح بین المللی فعالیت کند و فرانچایز داشته باشد. 

وي گفت: وجود این ضعف ها انگیزه اي شد براي ایجاد مولتی برند ستارگان ایران که در زیرمجموعه خود سه برند با طرح و ایده هایی

 
متفاوت و حرفه اي با عناوین مووموو، مچر و پلوریزه را دارد و بیش از دو سال روي آنها کار پژوهشی و کارشناسی انجام گرفته است. 

این فعالیت صنعت رستوران داري ادامه داد: براي محصولاتی که قرار است در این مجموعه عرضه شوند چند گرینه به طور ویژه مد



نظر قرار گرفته است، چراکه نمی توان یک الگوي ثابت را در همه شهرها کشور اجرا کرد و نکاتی چون توجه به توان اقتصادي، ذائقه و
فرهنگ مردم منطقه مورد توجه قرارگرفته و براي هر منطقه استراتژي مشخصی تعریف شده است و براي حضور در سطح بین المللی

 
و دیگر کشورها نیز این موارد مورد توجه قرارگرفته است. 

خوئینی با بیان اینکه امیدواریم بتوانیم با ارائه غذا و خدمات مناسب و با کیفیت رضایت مردم کشورمان را تأمین کنیم، گفت: علاوه بر
شعبات داخلی، درخواست هایی از کشورهاي دیگر داریم که امیدواریم با حضور موفق در این کشورها نماینده خوبی براي اقتصاد و
فرهنگ کشور عزیزمان ایران باشیم و در این راستا سرمایه گزاران و علاقمندان به همکاري با این مجموعه می توانند با شماره تلفن

 
284257- 021 ارتباط برقرار کنند. 

در ادامه این نشست علیرضا دلدار مدیر اجرائی و عملیاتی برند ستارگان ایران با بیان اینکه پایه و اساس هر رستوران در سه گزینه
خلاصه می شود، گفت: مشاوره، منو و تجهیز سه اصلی است که براي داشتن یک رستوران موفق باید مورد توجه قرارگیرد، این در

 
حالی است که متاسفانه در بسیاري موارد شاهد هستیم که به دلیل اطلاعات و مشاوره ها نادرست مسیر اشتباه اتخاذ می شود. 

وي افزود: ابتدا یک تجهیزي انجام می دهند، بعد از آن منو تعیین و بعد از آن مشاوره انجام می دهند که نتیجه آن تعطیلی و متوقف
شدن فعالیت آن رستوران است و از این رو طی دو سال گذشته تمامی این نقاط قوت و ضعف را بررسی کرده ایم و براساس آن نسبت
به انتخاب فضاهاي محیطی، نوع انتخاب المان ها و جانمایی رستوران باتوجه به فرهنگ، جمعیت و توان اقتصادي مردم منطقه اقدام

 
کرده ایم. 

دلدار با تاکید براینکه منو در تمامی شعبات ثابت است، توضیح داد: با در نظر گرفتن شرایط منطقه اندازه، سفارش پذیري و سالن دار
بودن در شعبات مختلف تنوع داریم.



تأمین سرمایه در گردش طرح هاي توسعه اي خراسان جنوبی توسط بانک

توسعه تعاون

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/11/05

رئیس هیئت مدیره بانک توسعه تعاون از تأمین سرمایه در گردش پروژه ها و طرح هاي توسعه اي خراسان جنوبی توسط این
بانک خبر داد.

رئیس هیئت مدیره بانک توسعه تعاون از تأمین سرمایه در گردش پروژه ها و طرح هاي توسعه اي خراسان جنوبی توسط این

 
بانک خبر داد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از روابط عمومی بانک توسعه تعاون، سید باقر فتاحی رئیس هیئت مدیره بانک توسعه تعاون در سفر
به خراسان جنوبی ضمن بازدید از توانمندي ها و ظرفیت هاي شهرستان بیرجند، سربیشه، نهنبدان و خوسف و سایر شهرها و مناطق
استان گفت: در این سفر ضمن رصد توانمندي هاي خراسان جنوبی، برنامه اعطاي تسهیلات و تأمین سرمایه در گردش برخی از پروژه

 
ها و طرح هاي توسعه اي استان مورد تدقیق قرار می گیرد. 

فتاحی در بازدید از شرکت تعاونی شترمرغ داران افق کویر سربیشه از اعلام آمادگی بانک توسعه تعاون جهت ارائه تسهیلات ارزان

 
قیمت به این شرکت تعاونی خبر داد. 

وي همچنین در بازدید از کارخانه ستاره کیان بیرجند بابیان اینکه رویکرد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی محدودیت زدایی است
عنوان کرد: جامعه هدف طرح هاي ملی و اشتغال زایی دولت به ویژه این وزارتخانه محرومیت زدایی از مناطق روستایی و عشایري و

 
رونق اقتصادي مناطق بوده است. 

فتاحی همچنین در بازدید از پروژه پرورش شترمرغ شرکت تعاونی شترمرغ داران افق کویر سربیشه، بابیان اینکه رویکرد بانک توسعه
تعاون در بخش تعاون حمایت صددرصدي است گفت: درخواست تسهیلات شرکت از محل منابع متمرکز طرح اشتغال پایدار روستایی

 
و عشایري در 3 فاز مطرح گردیده و مراحل آن نیز جهت پرداخت در جریان است. 

 
دیدار با استاندار خراسان جنوبی 

فتاحی که به همراه حجت میرزایی معاون امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در حضور ملانوري استاندار خراسان جنوبی
سخن می گفت اظهار داشت: مزیت هاي زیادي در بهره مندي از ذخایر سرشار استان و رونق تولید منطقه وجود دارد، که در اعتلاي

 
وضع اشتغال استان نیز اثرگذار است. 

فتاحی به تبیین عملکرد بانک و دستگاه هاي همکار در طرح هاي اشتغال زایی به ویژه طرح ملی حمایت از اشتغال روستایی و
عشایري پرداخت و گفت: اقدامات دستگاه هاي دولتی و علی الخصوص دستگاه هاي تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جهت

 
فراهم سازي زمینه هاي کار و اشتغال براي افراد جویاي کار بوده است. 



وي بابیان دغدغه وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در خصوص ساماندهی وضعیت اشتغال استان ها افزود: سفر به خراسان جنوبی با

 
حضور مدیران ارشد وزارتخانه به منظور بررسی کمبودها، معضلات و فرصت هاي موجود وزارتخانه در حال انجام است. 

گفتنی است در این نشست در خصوص نیازهاي حائز اهمیت مردم و استان مواردي ازجمله تکمیل، توسعه و تأمین اعتبار براي پروژه

 
هاي خیریه علی اکبر، آب درمانی بهزیستی، مرکز آموزش فنی و حرفه اي زیرکوه و کویرتایر مطرح و مطالبه گردید. 

 
بانک توسعه تعاون در احداث و تکمیل دو پروژه ورزشگاهی استان خراسان جنوبی مشارکت می کند 

سید باقر فتاحی همچنین در بازدید از پروژه نیمه تمام سالن ورزشی کارگري شهرستان سربیشه، آمادگی تأمین مالی پروژه هاي
ورزشگاهی شهرستان هاي سربیشه و نهبندان توسط بانک توسعه تعاون را اعلام نمود. وي ضمن ابراز امیدواري از بهره برداري این

پروژه در اوایل سال 1400 گفت: با همکاري بانک و دستگاه هاي اجرایی، به زودي در افتتاح این پروژه ها حضور خواهیم یافت



زنان در پیروزي انقلاب اسلامی نقش تاثیر گذاري داشتند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرکل امور زنان و خانواده استانداري آذربایجان غربی با اشاره به فرارسیدن ایام پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی، گفت:
زنان و بانوان در کنار مردان این سرزمین در پیروزي انقلاب اسلامی و دفاع از آرمانهاي مقدس آن نقش تاثیر گذاري داشتند.

زنان در پیروزي انقلاب اسلامی نقش تاثیر گذاري داشتند
مدیرکل امور زنان و خانواده استانداري آذربایجان غربی با
اشاره به فرارسیدن ایام پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی،
گفت: زنان و بانوان در کنار مردان این سرزمین در پیروزي
انقلاب اسلامی و دفاع از آرمانهاي مقدس آن نقش تاثیر

 
گذاري داشتند. 

به گزارش برنا آذربایجان غربی، پریسا علیلو روز یکشنبه در
نشست با کارشناسان امور بانوان فرمانداري ها و هماهنگی

برنامه هاي بزرگداشت دهه مبارك فجر، هفته زن و کنگره بزرگداشت 17 هزار زن شهیده، جانباز و آزاده کشور با اشاره به فرارسیدن
دهه مبارك فجر به نقش آفرینی زنان در پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی پرداخت و گفت: انقلاب اسلامی ایران یادآور حماسه
آفرینی ها و ایثارگریهاي زنان و مردانی است که با جانفشانی هاي خود درخت تنومند انقلاب را آبیاري کردند و امنیت و آرامش امروز

 
کشور مدیون این ایثارگري ها است. 

وي ادامه داد: با توجه به اینکه در گام دوم انقلاب اسلامی قرار داریم ضروري است زنان و بانوان حضور و مشارکتی فعالتر در عرصه

 
هاي مختلف سیاسی اجتماعی و فرهنگی داشته باشند. 

مدیرکل امور زنان و خانواده استانداري آذربایجان غربی به فرارسیدن انتخابات ریاست جمهوري، شوراهاي اسلامی شهر و روستا اشاره
و خواستار مشارکت زنان در انتخابات و حضور زنان توانمند به عنوان نامزد انتخاباتی در انتخابات شوراهاي اسلامی شهر و روستا در

 
استان شد. 

علیلو با اشاره به برگزاري کنگره بزرگ زنان شهیده کشور در اسفند ماه اظهار داشت افزود: مقرر شده است دستگاه ها در راستاي
انجام 4 طرح مورد اشاره کنگره از جمله نامگذاري حداقل یک مکان به نام زن شهیده در هر شهرستان و طراحی و اجراي المان و
یادمان زنان شهیده و ایثارگر در محیط شهري و روستایی شهرستان ها، رسیدگی و سرکشی به زنان جانباز و آزاده و خانواده شهداي
زن توسط فرمانداري ها و دستگاه هاي اجرایی با رعایت پروتکل هاي بهداشتی و همچنین تبلیغات محیطی در سطح شهرها و

 
روستاها همزمان با برگزاري کنگره اقدام کنند. 

وي ادامه داد: مسئولان امور بانوان فرمانداري ها اقدامات انجام شده در راستاي برگزاري کنگره زنان شهیده در استان را پیگیري و
گزارشی از آخرین اقدامات انجام شده در این زمنیه را به اداره کل امور زنان و خانواده استانداري اعلام کنند. 



مدیرکل امور زنان و خانواده استانداري آذربایجان غربی از برگزاري اولین جشنواره استانی ایده هاي نو آورانه بانوان با عنوان " نوآوري،
زن، زندگی" در استان خبر داد و گفت: این جشنواره در راستاي شناسایی ظرفیت ها و پتاسنیل هاي زنان و خانواده استان در حوزه

 
هاي مختلف، جمع آوري ایده هاي خلاقانه زنان به منظور ایجاد زمینه هاي کار آفرینی و اشتغال، بهمن ماه برگزار خواهد شد. 

علیلو در ادامه از توجه دولت تدبیر و امید براي استفاده از ظرفیت زنان در عرصه هاي مدیریتی خبر داد و گفت : دولت تدبیر و امید
تلاش کرده است تا از وجود زنان توانمند در عرصه هاي مدیریتی استفاده کند و در حال حاضر 12 نفر از بانوان استان در پست هاي

 
مدیر کلی، بخشداري و معاونت فرماندار منصوب شدند. 

وي همچنین با اشاره به ایجاد پارك هاي بانوان و بازارچه هاي فروش تولیدات زنان سرپرست خانوار در برخی از شهرهاي استان گفت:
ضروري است مسئولان امور بانوان در فرمانداري هاي استان به جد پیگیر این موضوع باشند.



بالغ بر 6 هزار میلیارد ریال تسهیلات توسط بانک توسعه تعاون طی 9 ماه

نخست امسال در استان یزد پرداخت شد

منبع: موجشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/11/05

معاون امور استان ها و بازاریابی بانک توسعه تعاون، در سفر
به استان یزد تأمین سرمایه کارآفرینان و مراکز تولیدي را
از اهداف این بانک دانست و افزود: به منظور ایجاد و توسعه
اشتغال و در راستاي تحقق شعار سال، بانک توسعه تعاون
در 9 ماهه نخست سال جاري بیش از 6 هزار میلیارد ریال

 
تسهیلات اثربخش به عموم مشتریان، پرداخت کرده است. 

به گزارش خبرگزاري موج به نقل از روابط عمومی مدیریت
شعب استان یزد، سعید معادي در جلسه بررسی عملکرد
شعب تابعه استان یزد با اشاره به ظرفیت ها و توانمندي

هاي استان یزد در حوزه صنعت، معدن و خدمات گفت: ظرفیت هاي اقلیمی و آمایشی، موقعیت جغرافیایی و وجود صنایع و معادن
مختلف در این منطقه، استان یزد را به مکانی مستعد براي تجمیع سرمایه ها در بخش تعاون تبدیل کرده است که تلاش همکاران ما

 
در این استان در راستاي بهره گیري از این ظرفیت مهم و فراهم سازي امکانات و خدمات بانکی مطلوب تر براي بخش تعاون است. 

معاون امور استان ها و بازاریابی بانک توسعه تعاون ، تفکر مالی مبتنی بر تحلیل ترازنامه اي شعب استان را راهکار مناسب براي
مدیریت بهینه و حاکمیت انضباط مالی در شعب دانست و خاطرنشان کرد: استان یزد در حوزه تخصیص منابع و پرداخت تسهیلات
عملکردهاي مثبت و مؤثري داشته است که کسب عناوین برتر در حوزه تسهیلات اشتغالزایی روستایی و تسهیلات تکلیفی گواه این

 
مدعاست. 

معادي روند روبه رشد شعب این بانک در استان یزد به ویژه طی دو سال اخیر را ماحصل تلاش و همت جمعی همکاران دانست و بر

 
ضرورت استمرار آن تأکید کرد. 

وي در این جلسه با تقدیر از عملکرد چشمگیر و اثربخش بانک توسعه تعاون استان یزد در طرح هاي اشتغالزایی روستاي و عشایري
تصریح کرد: مدیریت شعب بانک توسعه تعاون استان یزد با کسب آماري بالغ بر 116 درصد، رتبه نخست کشور را به لحاظ نسبت

 
پرداختی به سهمیه ابلاغی در پرداخت تسهیلات اشتغال پایدار روستایی و عشایري، از آن خود کرده است. 

معادي به تسهیلات بند ""الف"" تبصره 18 قانون بودجه کشور در سال گذشته و تبدیل سرفصل مذکور به ماده 52 اشاره و تأکید
کرد: با توجه به صنعتی بودن استان یزد کسب رتبه اول کشور در پرداخت تسهیلات در هر سه شاخه صنعت و معدن، کشاورزي و

 
گردشگري، نشان از تخصیص خوب منابع مالی در این استان دارد. 



معاون امور استان ها و بازاریابی بانک توسعه تعاون، در بخش دیگري از سفر دو روزه به استان یزد از چند کارخانه و طرح تولیدي و
صنعتی استان ازجمله شرکت آهک نگین سپید ایساتیس، گروه صنعتی بازرگانی لیلیان بافت یزد، مجموعه کارخانجات آرمان سلولز

 
یزد، مجموعه هتل و رستوران هاي نگین و عمارت وکیل یزد بازدید کرد. 

معادي در این بازدیدها با تأکید بر اینکه نقش تسهیل گري بانک توسعه تعاون در طرح هاي توسعه اي و اشتغالزایی، نتیجه عملگرا
بودن این بانک است، تصریح کرد: تعامل و همکاري هاي گسترده بین بانک توسعه تعاون و بنگاه هاي خرد و کلان تولیدي و خدماتی،

 
نشان از هدف گذاري صحیح این بانک دولتی در توسعه بنگاه هاي اقتصادي کشور است. 

گفتنی است در این سفر دو روزه، مدیر امور استان ها و شعب، مدیر امور اعتباري و سرمایه گذاري و رئیس اداره کل بازاریابی و ارتباط
با مشتریان بانک، معاون مدیرعامل را همراهی نمودند.



تأمین مالی بزرگ ترین پروژه غرب آسیا با عاملیت بانک سپه
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پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه: پالایشگاه گاز بیدبلند 2
خلیج فارس، یکی از بزرگ ترین پروژه هاي تاریخ ایران،
بزرگ ترین طرح غرب آسیا و سومین ابر پروژه جهان در
سال 2020 میلادي با تشکیل کنسرسیوم بانک ها و
عاملیت بانک سپه از محل منابع ارزي صندوق توسعه ملی

 
تأمین مالی و توسط رئیس محترم جمهوري افتتاح شد. 

به گزارش خبرگزاري موج به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
بانک سپه ، حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی در

 
آیین بهره برداري از این طرح ملی گفت: پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس پروژه اي بسیار مهم و براي ما افتخارآفرین است. 

دکتر روحانی افزود: مسئله گاز فلر بسیار مهم بود چراکه یک سرمایه ملی می سوخت و از بین می رفت و مردم امیدوار باشند ظرف
دو سال آینده همه مشعل هایی که امروز گازهاي ما را می سوزانده هم محیط زیست را آزار می دهد و هم سرمایه ما را از بین می برد

 
به طور کامل جمع آوري می شود. 

بید بلند با کنسرسیوم بانک ها به ثمر نشست رئیس جمهوري در مورد نقش بانک ها در توسعه پروژه ها اظهار داشت: از خود صندوق
گرفته که منبع بزرگی براي بانک ها است و چه بانک هاي عامل همه تلاش کردند تا این پروژه امروز به ثمر نشسته است. بانک سپه،
بانک صنعت و معدن، تجارت، ملت، پارسیان همه این ها کنسرسیوم تشکیل دادند و با این کنسرسیوم توانستند از منابع صندوق

 
استفاده کنند و به عنوان بخش عامل وارد عمل شوند و هزینه هاي این پروژه عظیم را تأمین کنند. 

وي گفت: این پروژه عظیم و بزرگ که یکی از بزرگ ترین پروژه ها در سطح منطقه و خاورمیانه است امروز به دست فرزندان این مرز
و بوم به افتتاح رسید. این طرح در سال 94 و 95 که شرایطی بود که دست وبال ما در سایه برجام باز شده بود و توانستیم نفت را

 
صادر کنیم و بخش بزرگی از پول نفت به صندوق وارد شود. 

وي ادامه داد: هرچقدر شرایط ما مناسب شود و درآمد ما اضافه شود، این درآمد نفت بخش بزرگ آن در اختیار صندوق توسعه ملی

 
براي تحول در تولید و بخش صنعت قرار می گیرد. 

رئیس جمهور افزود: در این پروژه بزرگ و عظیم سیاست خارجی، بانک ها، فناوري و مهندسان همه آنها هرکدام در جایگاه خود نقش

 
بسیار مهمی دارند؛ اما اگر سیاست خارجی ما نبود و برجام در سال 94 به ثمر نرسیده بود پول این گونه پروژه هاي بزرگ نبود. 



چقازردي: همکاري بانک ها در قالب کنسرسیوم براي توسعه کشور یک ضرورت است مدیرعامل بانک سپه ضمن ابراز خرسندي از به
ثمر رسیدن زحمات متخصصان، مهندسان و کارگران ایرانی در اجراي یکی از بزرگ ترین پروژه هاي تاریخ کشورمان، گفت: این بانک
با هدف استفاده حداکثري از ذخایر راهبردي نفت و گاز کشور و افزایش ارزش افزوده، عاملیت تأمین مالی 2 میلیارد و 200 میلیون
دلار از مجموع 3 میلیارد و 400 میلیون دلار سرمایه موردنیاز طرح بید بلند را در قالب کنسرسیوم بانکی از محل منابع صندوق

 
توسعه ملی به عهد گرفت. 

محمدکاظم چقازردي ضمن قدردانی از همراهی بانک هاي ملت، تجارت، صنعت و معدن و پارسیان اعضاي مشارکت نامه تسهیلات
سندیکایی تأمین مالی طرح پالایشگاه گاز بیدبلند 2 در استان خوزستان، یادآور شد: راه اندازي این طرح علاوه بر کمک به اشتغال
زایی در مناطق کمتر توسعه یافته، از هدر رفتن گازهاي غنی چاه ها جلوگیري کرده و موجب جذب فناوري روز در صنعت نفت و گاز

 
کشور می شود. 

چقازردي ضمن اشاره به اهمیت بالاي همکاري بانک ها با یکدیگر در سطوح مختلف، خاطرنشان کرد: این نوع همکاري ها براي تحقق

 
اهداف و سیاست هاي کلان توسعه اي دولت بسیار مؤثر است. 

راه اندازي بیدبلند پس از 17 سال توقف با پیشگامی بانک سپه مدیرعامل بانک سپه گفت: این بانک با تشکیل کنسرسیوم پنج بانک
داخلی براي تأمین مالی پروژه گازي بید بلند تعامل خود را با شرکت پالایشگاه گاز بیدبلند خلیج فارس آغاز کرد و تا مرحله بهره

 
برداري در کنار این شرکت بود و نقش محوري در راه اندازي پروژه بیدبلند پس از 17 سال توقف داشت. 

بانک سپه 22 روزه براي اجراي بیدبلند اعتبارات اسنادي گشایش کرد چقازردي ضمن اشاره به سابقه طولانی و توانمندي بالاي بانک
سپه در حوزه فعالیت هاي ارزي، تصریح کرد: این بانک براي همراهی و پشتیبانی در عملیاتی کردن پروژه پالایش گاز بیدبلند و رفع

 
مشکلات مربوط به حوزه ارتباطات بین المللی از تمام ظرفیت هایش استفاده کرد. 

وي افزود: طی 22 روز کاري بانک سپه فرایند اداري صدور گشایش اعتبارات اسنادي به ارزش یک میلیارد دلار را انجام داد و 15 روز
بعد 25 میلیون یورو آن را هلدینگ پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس برداشت کرد که این سرعت عمل در نظام بانکی کشور بی نظیر

 
بوده است. 

مدیرعامل بانک سپه موفقیت طرح ملی بیدبلند را حاصل تعامل و همراهی سازمان ها و سایر بانک ها خواند و افزود: بین بانک سپه و
شرکت پالایش گاز بیدبلند اعتماد متقابل برقرار است و بانک ما با مطالعه و تحقیق مطمئن است در جاي مناسبی سرمایه گذاري

 
کرده و شرکت خلیج فارس هم جواب این اعتماد را خواهد داد. 

وي ادامه داد: شرکت پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس با اتکا به منابع مالی تأمین شده از صندوق توسعه ملی و مشارکت سندیکایی از
بانک هاي ایرانی با رهبري بانک سپه با هدف اولویت دادن به تولید محصولات و خدمات داخلی و انتقال تکنولوژي ساخت تجهیزات
راهبردي به سازندگان داخلی و همچنین ایجاد مشارکت داخلی در قراردادهاي خارجی خود گام هاي متعددي در شکوفایی صنایع

 
داخلی برداشته است. 

چقازردي افزود: 15 هزار نیروي انسانی در ساخت پروژه بید بلند مشغول کار بودند و بعد از راه اندازي این طرح براي هزار و 200 نفر

 
اشتغال ایجاد خواهد شد. 



مدیرعامل بانک سپه خاطرنشان کرد: بانک سپه با تأمین مالی 25 پروژه راهبردي و ملی حدود 10 میلیارد دلار قرارداد با صندوق

 
توسعه ملی منعقد کرده است. 

امین نژاد: با کمک بانک سپه پروژه را کمتر از 36 ماه عملیاتی کردیم مدیرعامل پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس نیز گفت: این
پالایشگاه که خوراك اصلی آن در حال حاضر از گازهاي همراه با نفت، از منطقه شرق کارون تأمین می شود، در کمتر از 36 ماه پس
از گشایش اعتبارات اسنادي توسط بانک سپه در سریع ترین زمان ممکن در مقطع پسا برجام با تلاش مهندسان و متخصصان داخلی

 
هلدینگ خلیج فارس ساخته شد. 

محمود امین نژاد از آغاز اجراي پروژه عظیم جمع آوري گازهاي مشعل خبر داد و گفت: با افتتاح پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس در
گستره سه استان کشور و با بیش از هزار کیلومتر خطوط خوراك و انتقال محصول، گامی بلند در راستاي کمک به محیط زیست

 
استان خوزستان و کاهش آلودگی در این استان برداشته می شود. 

مدیرعامل بیدبلند خلیج فارس خاطر نشان کرد: از آغاز استخراج نفت در ایران، در مقاطع مختلف براي خاموش شدن فلرهاي نفتی و

 
تبدیل آن به خوراك پالایشگاهی تلاش شده بود که این آرزوي دیرین، سرانجام به ثمر می رسد. 

شایان ذکر است این پالایشگاه که یکی از بزرگ ترین پالایشگاه هاي گازي غرب آسیا به شمار می رود، در سال 2020 به عنوان

 
سومین ابر پروژه جهان انتخاب شد و رکورددار کار بدون حادثه فوت در تاریخ صنعت نفت کشورمان است. 

با بهره برداري از پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس، سالانه (در صورت تأمین صد درصدي خوراك) بیش از 700 میلیون دلار درآمد
حاصل خواهد شد.



نقش آفرینی نفت مناطق مرکزي در تأمین گاز مصرفی کشور

منبع: شاناشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرعامل شرکت نفت مناطق مرکزي ایران با اشاره به
افزایش تولید گاز این شرکت به 249 میلیون مترمکعب در
روز در زمستان امسال گفت: با تلاش کارکنان و متخصصان
نفت مناطق مرکزي، این شرکت در تأمین گاز مصرفی

 
مورد نیاز کشور نقشی اساسی ایفا می کند. 

به گزارش خبرنگار شانا، رامین حاتمی امروز (یکشنبه،
پنجم بهمن ماه) در حاشیه سومین روز بیست وپنجمین
نمایشگاه نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی در جمع
خبرنگاران گفت: با وجود محدودیت هاي ناشی از تحریم و

کرونا، شرکت نفت مناطق مرکزي در 10 ماه امسال به تعهدهاي خود در زمینه تولید نفت و گاز عمل کرده و در تأمین گاز مصرفی

 
کشور نقشی بسزا داشته است. 

وي با اشاره به افزایش 37 درصدي ظرفیت تولید میدان هاي مشترك نفتی این شرکت نسبت به پارسال، گفت: این شرکت براي

 
بازگرداندن تولید نفت به سطح پیش از تحریم ها آمادگی کامل دارد. 

مدیرعامل شرکت نفت مناطق مرکزي ایران از افزایش قابل توجه مقدار ذخیره سازي گاز نیز در سال 99 خبر داد و افزود: در اوج

 
تولید از مخازن ذخیره سازي، روزانه حدود 25 میلیون مترمکعب گاز تولید شده است. 

حاتمی در ادامه به طرح هاي نگهداشت و افزایش تولید این شرکت اشاره کرد و گفت: در میدان سعادت آباد پیشرفت پروژه به 75
درصد رسیده است و در دانان و نفت شهر بالغ بر 40 درصد پیشرفت داشته ایم. در دانان سه دکل فعال و 95 درصد کالاها ساخت

 
داخل است. در این میدان عملیات لرزه نگاري در وسعت 500 کیلومترمربع انجام شده و برداشت اطلاعات خوبی حاصل شده است. 

وي به اشتغال زایی و استفاده از نیروهاي بومی در طرح نگهداشت و افزایش تولید نفت اشاره کرد و افزود: در حوزه زاگرس جنوبی
برنامه جامع تأمین پایدار گاز پالایشگاه ها تدوین شده و توسعه ایستگاه هاي تقویت فشار گاز هما، وراوي و تابناك با استفاده از منابع

 
داخلی شروع شده است. 

مدیرعامل شرکت نفت مناطق مرکزي ایران به اجراي فاز دوم توسعه میدان تنگ بیجار اشاره کرد و گفت: تا یک ماه آینده تقریباً کار

 
زیرسطحی را تکمیل می کنیم و روسطحی طرح نیز در حال انجام است که افزایش خوراك پالایشگاه ایلام را به دنبال دارد. 

حاتمی با بیان اینکه فعالیت هاي مقدماتی براي توسعه میدان توس در حال انجام است، ادامه داد: امیدواریم با احداث ان جی ال



 
3100، همه گازهاي همراه منطقه دهلران جمع آوري شود. 

وي از تدوین برنامه جامع میدان هاي گازي خشکی کشور خبر داد و گفت: اجراي این برنامه فرصت خوبی براي ایجاد بازار کار مناسب
براي سازندگان و پیمانکاران ایرانی خواهد بود.



چرا نماینده مجلس از خط ویژه می رفت؟

منبع: جمارانشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/11/05

در ماجراي درگیري عنابستانی نماینده مجلس با سرباز راهور، چیزي که در حال حاضر مشخص است و هیچ شبهه اي درباره
اش وجود ندارد، این است که آقاي نماینده داشته از خط ویژه عبور می کرده. نماینده سبزوار دقیقا در حال انجام چه

ماموریت مهمی بوده یا داشته چه امدادرسانی فوري اي می کرده یا به کدام جلسه خیلی مهم ...

در ماجراي درگیري عنابستانی نماینده مجلس با سرباز راهور، چیزي که در حال حاضر مشخص است و هیچ شبهه اي درباره
اش وجود ندارد، این است که آقاي نماینده داشته از خط ویژه عبور می کرده. نماینده سبزوار دقیقا در حال انجام چه ماموریت مهمی

 
بوده یا داشته چه امدادرسانی فوري اي می کرده یا به کدام جلسه خیلی مهم داشته می رفته که نیاز بوده از خط ویژه استفاده کند؟ 

 
 

جی پلاس؛ ایسنا نوشت: و صورتش یخ زده و سرخ است. ریش و سبیلش تازه درآمده؛ همین قدر کم سن و سال. ماسکش را داده روي
چانه اش که صدایش شنیده شود. پریشان به دوربین نگاه می کند: «حامد اکبري هستم. سر دروازه دولت شیفتم. این راننده ماشین
اومده بدون مجوز تردد خط ویژه به من گفته ل...ي منم جوابشو دادم بهش گفتم بچه خوشگل. خود نماینده مجلس پیاده شده زده تو
گوش من. هم شاهد داریم، هم دوربین هست.» از آن طرف هم مردم را شاهد می گیرد که از نماینده سیلی خورده است. چند نفر هم

 
می گویند که ما شاهدیم این آقا سیلی زد! 

این راننده که احتمالا براي خوش خدمتی به این سرباز فحش داده تا بلکه نماینده سبزوار از این همه شجاعت و جسارتش به وجد
بیاید و نهایتا لبخندي بزند، تکلیفش روشن است. آدم را یاد کاراکتر «نقی معمولی» می اندازد، وقتی راننده «مجلسی آدم» بود؛ کسی
که فکر می کرد چون راننده مجلسی آدم است، پس حتما آدم مهمی است و می تواند از هر رانتی استفاده کند. براي همین پرچم
ایران را روي لیموزین مشکی نصب کرده بود، اسلحه قلابی حمل می کرد، نانچیکو همراهش بود و هر کاري دلش می خواست می

 
کرد. 

اما خود آقاي نماینده قضیه اش فرق می کند. او بوضوح می خواسته قانون را دور بزند و وقتی با مانعی به نام حامد اکبري مواجه شده،
برآشفته شده است. خودش می گوید سیلی نزده ام و درگیر نشده ام و حتی مدعی است سرباز به او توهین کرده است. البته که



بررسی این بخش ماجرا چندان کار سختی نیست اما چیزي که در حال حاضر مشخص است و هیچ شبهه اي درباره اش وجود ندارد،
این است که آقاي نماینده داشته از خط ویژه عبور می کرده. نماینده سبزوار دقیقا در حال انجام چه ماموریت مهمی بوده یا داشته

 
چه امدادرسانی فوري اي می کرده یا به کدام جلسه خیلی مهم داشته می رفته که نیاز بوده از خط ویژه استفاده کند؟ 

سال 94، رئیس وقت پلیس راهور تهران گفت که «نمایندگان مجلس به واسطه مسئولیتشان این مجوز را ندارند که در خطوط ویژه
تردد کنند و تردد در خطوط ویژه، اعم از پلیس، اورژانس و آتش نشانی نیز داراي ضوابط خاصی است». گرچه سه سال بعد، یک
نماینده مجلس از نامه اي محرمانه خبر داد که در آن از جانب معاونت اجرایی مجلس اعلام شده بود امکان بهره مندي نمایندگان از

 
مجوز تردد در خطوط ویژه در سطح شهر تهران فراهم شده است! 

از طرفی، علی اصغر عنابستانی هم آدم مسئولیت ندیده اي نیست که چارچوب ها را نداند و اتفاقا همین بیشتر آدم را نگران می کند.
او سال ها مدیرکل امور اجتماعی استانداري خراسان رضوي، معاون استانداري این استان، فرماندار سبزوار، استاندار استان چهارمحال

 
و بختیاري و معاون امور اجتماعی دستیار ارشد رئیس جمهور در نهاد ریاست جمهوري در دوران محمود احمدي نژاد بوده است. 

اما فارغ از اصل این اتفاق تلخ، اگر جنجال خط ویژه را در کنار داستان چندي قبل کتک خوردن یک سرباز وظیفه از یک قاضی در
شهرستان بابل و همینطور «پامنقلی»خواندن رئیس جمهوري توسط یک روحانی در برنامه زنده تلویزیونی بگذاریم، به دو عنصر

 
مشترك می رسیم «قدرت» و «تریبون»؛ چیزهایی که انگار وقتی به آنها می رسیم رفتارهایمان عجیب و غریب می شود. 

دکتر محمد رحیمی - جامعه شناس و استاد دانشگاه - در این باره به ایسنا می گوید: «مصادیق بسیاري از رفتارهاي نامتعارف توسط
افراد صاحب قدرت و نفوذ را در زندگی روزمره شاهد بوده ایم. اخیرا توهین آقاي احمد جهان بزرگی به رئیس جمهوري و همچنین
توهین و سیلی نماینده مجلس به سرباز وظیفه توجه همگان را به خود جلب کرده و همه دنبال چرایی این رخداد هستند. پیش تر
هم که یک قاضی در بابل یک سرباز را کتک زده بود. از زوایاي مختلفی می توان به این مسأله نگاه کرد و به تحلیل هاي مختلفی
دست یافت. بنده با عینک جامعه شناختی به این مسأله نگاه می کنم و تلاش دارم تبیین هاي جامعه شناختی از وقوع این رخداد

 
داشته باشم.» 

او ادامه می دهد: «جامعه ایران از یک بحران عمیق معرفتی و رفتاري رنج می برد؛ بحرانی که باعث شده افراد نتوانند میان هنجار و
ناهنجار تمایز قائل شوند و آنگونه که شایسته است رفتار کنند. براي فهم بهتر شکل گیري این بحران معرفتی نیازمند توجه به زمینه

 
هاي اجتماعی این زیست جهان هستیم.» 

این جامعه شناس اضافه می کند: «جامعه شناسان معتقدند انسان ها در بسترهاي اجتماعی شکل پیدا می کنند و رفتارهایشان تعین
می یابد. بر این اساس می توان گفت انسان ها به میزان حقارتی که تجربه کرده اند توهین می کنند، به میزان تجربه زیسته شان از
عشق به همدیگر عشق می ورزند و به میزان کمبودشان دیگران را آزار می دهند. هرچه حقیرتر باشند بیشتر توهین می کنند تا عقده
شان را جبران کنند. هر چه در زمینه اجتماعی که فرد در آن رشد کرده ارزش هایی چون نوع دوستی، همدلی، هیجانات مثبت و
نظایر آن بیشتر رواج داشته باشد، شخصیتشان بهنجار و اجتماعی بار می آید و محترمانه تر و انسانی تر رفتار می کنند. به نظر می
رسد افرادي که در محیط هاي آغشته به عقده ها و حقارت هاي قدرت و اقتدار و انواع محرومیت هاي اجتماعی رشد کرده باشند،

 
پرخاشگر، ستیزه جو، وقیح و غیر قابل مهار خواهند بود و فاصله بیشتري با الگوي زیست بهنجار خواهند داشت.» 



 
 

رحیمی معتقد است: «از سوي دیگر این مسأله را می توان در قالب روابط قدرت و اقتدار تبیین کرد. انسان ها ذاتا قدرت طلبند و از
دستوردادن و امر و نهی کردن خشنود می شوند و حس خوبی به دست می آورند. به تعبیر «رندل کالینز» تجربه هاي فرماندهی و
فرمانبري، تعیین کنندگان اصلی نگرش ها و رفتارهاي فردي اند؛ به طوري که هر چه شخص بیشتر فرمان دهد مغرورتر و به خود
مطمئن تر و رسمی تر است و بهتر می تواند خودش را با آرمان هاي سازمانی که به نام آن فرمان هایش را توجیه می کند، منطبق
سازد. ماجراي درگیري نماینده مجلس با سرباز وظیفه را می توان ناشی از روابط قدرت و اقتدار دانست؛ اقتداري که به این شخص

 
اجازه می دهد خود را محق بداند و آنطوري که دلش می خواهد با افراد دیگر در روابط روزمره خود برخورد کند.» 

این جامعه شناس تصریح می کند: «ما در هر شغل و سمتی که هستیم درست اجتماعی نشده ایم؛ به همین خاطر است که مسئولیت
هاي اجتماعی مربوط به آن شغل را به درستی انجام نمی دهیم. به همین سیاق، آن نماینده مجلس یا آن روحانی یا آن قاضی، فرآیند
اجتماعی شدن را بدرستی طی نکرده اند و تشخیص نمی دهند در چه جایگاهی قرار دارند و باید طبق هنجارهاي معمول و بر اساس
انتظارات نقشی رفتار کنند. اجتماعی شدن فرآیندي است که شیوه هاي زندگی در جامعه را به انسان می آموزد، به او شخصیت می
دهد و براي انجام وظایف فردي و به عنوان عضو جامعه، ظرفیت هاي او را توسعه می بخشد. در واقع اجتماعی شدن را می توان لازمه
ورود به جامعه و موقعیت هاي اجتماعی دانست. هر شخصی در کنار مسئولیت هاي شغلی یک سري مسئولیت هاي اجتماعی نیز دارد

 
ولی بسیاري از افراد از این مسئولیت غافلند و این امر باعث می شود مشکلاتی براي خودشان و دیگران به وجود آورند.» 

او همچنین می گوید: «خیلی از ما که داراي سمت مهم، داراي تریبون، پرستیژ، قدرت و اقتدار هستیم، گاهی حد و اندازه خود را نمی
دانیم، از حدود و چارچوب خود خارج می شویم و هیچ معیاري براي کنش هایمان متصور نیستیم. در چنین وضعیتی اخلاق رنگ می
بازد و با جامعه اي خشن با رفتارهاي غیر مدنی و ازهم گسیخته مواجه خواهیم بود. لذا جهت پیشگیري از وقوع چنین رخدادهایی که
جامعه را به بحران و فروپاشی اجتماعی می کشاند و یأس و ناامیدي و احساس بی قدرتی را تزریق می کند باید بشدت و در کوتاه
ترین زمان با اینگونه افراد نابهنجار برخورد شود تا جامعه احساس آرامش کند وگرنه سهل انگاري و به اصطلاح «ماست مالی کردن»

 
قضیه تبعات جبران ناپذیري را براي جامعه به دنبال خواهد داشت.» 

یک روانشناس هم در اظهاراتی کوتاه به ایسنا می گوید: «به نظرم تست هاي روانشناسی و شخصیت شناسی به اندازه بررسی سوابق



قضایی و سیاسی و اجرایی افرادي که می خواهند مسئولیت هاي مهم را برعهده بگیرند، اهمیت دارد. در کشور ما به هر کسی با هر
وضعیت روحی و روانی گواهینامه رانندگی نمی دهند اما اجازه نمایندگی مجلس یا حتی ریاست جمهوري را می دهند و این خیلی

 
عجیب است.» 

بد نیست در پایان، این حکایت را مرور کنیم: در میانه جنگ جهانی دوم، وقتی لندن زیر بمباران نازي ها بود، چرچیل قرار جلسه اي
بسیار مهم داشت و بخاطر اشتغال به کارهاي دیگر، چند دقیقه مانده به جلسه به راننده اش گفت مرا فوري به محل جلسه برسان.
راننده مسیر کوتاه ولی ورود ممنوع را انتخاب کرد. وسط خیابان ناگهان افسر راهنمایی قبض جریمه در دست، دستور توقف داد.
راننده گفت: «این ماشین نخست وزیر است. ایشان به جلسه محرمانه اي می رود و باید سر ساعت به جلسه برسد». افسر با خونسردي
گفت: «هم ماشین و هم نخست وزیر و هم من وظیفه مان را خوب می شناسیم.» پلیس جریمه را صادر کرد و دستور دور زدن به
راننده داد. وقتی راننده مشغول دور زدن شد، چرچیل سیگار برگش را روشن کرد و گفت: «جنگ را می بریم، چون قانون حاکم است

 
و خیابان هاي لندن به رغم بمباران سنگین دشمن با قانون اداره می شود.» 

حالا این حکایت را بگذاریم کنار جنجال آفرینی علی اصغر عنابستانی که با راي امثال حامد اکبري به صندلی راحت و چرمین مجلس
تکیه زده است. آیا ما هم واقعا جنگ را می بریم؟



چقازردي: بانک سپه در اجراي پروژه بید بلند از تمام ظرفیت هاي ارزي و

اعتباري خود استفاده کرد
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خبرایران : پالایشگاه گاز بیدبلند 2 خلیج فارس، یکی از بزرگ ترین پروژه هاي تاریخ ایران، بزرگ ترین طرح غرب آسیا و
سومین ابر پروژه جهان در سال 2020 میلادي با تشکیل کنسرسیوم بانک ها و عاملیت بانک سپه از محل منابع ارزي

صندوق توسعه ملی تأمین مالی و توسط رئیس محترم جمهوري افتتاح شد.

خبرایران : پالایشگاه گاز بیدبلند 2 خلیج فارس، یکی از بزرگ ترین پروژه هاي تاریخ ایران، بزرگ ترین طرح غرب آسیا و
سومین ابر پروژه جهان در سال 2020 میلادي با تشکیل کنسرسیوم بانک ها و عاملیت بانک سپه از محل منابع ارزي صندوق توسعه

 
ملی تأمین مالی و توسط رئیس محترم جمهوري افتتاح شد. 

به گزارش خبرایران از پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه، حجت
الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی در آیین بهره برداري از
این طرح ملی گفت: پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس پروژه اي

 
بسیار مهم و براي ما افتخارآفرین است. 

دکتر روحانی افزود: مسئله گاز فلر بسیار مهم بود چراکه یک
سرمایه ملی می سوخت و از بین می رفت و مردم امیدوار باشند
ظرف دو سال آینده همه مشعل هایی که امروز گازهاي ما را می
سوزانده هم محیط زیست را آزار می دهد و هم سرمایه ما را از

 
بین می برد به طور کامل جمع آوري می شود. 

 
بید بلند با کنسرسیوم بانک ها به ثمر نشست 

رئیس جمهوري در مورد نقش بانک ها در توسعه پروژه ها اظهار داشت: از خود صندوق گرفته که منبع بزرگی براي بانک ها است و
چه بانک هاي عامل همه تلاش کردند تا این پروژه امروز به ثمر نشسته است. بانک سپه، بانک صنعت و معدن، تجارت، ملت، پارسیان
همه این ها کنسرسیوم تشکیل دادند و با این کنسرسیوم توانستند از منابع صندوق استفاده کنند و به عنوان بخش عامل وارد عمل

 
شوند و هزینه هاي این پروژه عظیم را تأمین کنند. 

وي گفت: این پروژه عظیم و بزرگ که یکی از بزرگ ترین پروژه ها در سطح منطقه و خاورمیانه است امروز به دست فرزندان این مرز
و بوم به افتتاح رسید. این طرح در سال 94 و 95 که شرایطی بود که دست وبال ما در سایه برجام باز شده بود و توانستیم نفت را

 
صادر کنیم و بخش بزرگی از پول نفت به صندوق وارد شود. 

وي ادامه داد: هرچقدر شرایط ما مناسب شود و درآمد ما اضافه شود، این درآمد نفت بخش بزرگ آن در اختیار صندوق توسعه ملی

 
براي تحول در تولید و بخش صنعت قرار می گیرد. 

رئیس جمهور افزود: در این پروژه بزرگ و عظیم سیاست خارجی، بانک ها، فناوري و مهندسان همه آنها هرکدام در جایگاه خود نقش

 
بسیار مهمی دارند؛ اما اگر سیاست خارجی ما نبود و برجام در سال 94 به ثمر نرسیده بود پول این گونه پروژه هاي بزرگ نبود. 

 
چقازردي: همکاري بانک ها در قالب کنسرسیوم براي توسعه کشور یک ضرورت است 

مدیرعامل بانک سپه ضمن ابراز خرسندي از به ثمر رسیدن زحمات متخصصان، مهندسان و کارگران ایرانی در اجراي یکی از بزرگ



ترین پروژه هاي تاریخ کشورمان، گفت: این بانک با هدف استفاده حداکثري از ذخایر راهبردي نفت و گاز کشور و افزایش ارزش
افزوده، عاملیت تأمین مالی 2 میلیارد و 200 میلیون دلار از مجموع 3 میلیارد و 400 میلیون دلار سرمایه موردنیاز طرح بید بلند را

 
در قالب کنسرسیوم بانکی از محل منابع صندوق توسعه ملی به عهد گرفت. 

محمدکاظم چقازردي ضمن قدردانی از همراهی بانک هاي ملت، تجارت، صنعت و معدن و پارسیان اعضاي مشارکت نامه تسهیلات
سندیکایی تأمین مالی طرح پالایشگاه گاز بیدبلند 2 در استان خوزستان، یادآور شد: راه اندازي این طرح علاوه بر کمک به اشتغال
زایی در مناطق کمتر توسعه یافته، از هدر رفتن گازهاي غنی چاه ها جلوگیري کرده و موجب جذب فناوري روز در صنعت نفت و گاز

 
کشور می شود. 

چقازردي ضمن اشاره به اهمیت بالاي همکاري بانک ها با یکدیگر در سطوح مختلف، خاطرنشان کرد: این نوع همکاري ها براي تحقق

 
اهداف و سیاست هاي کلان توسعه اي دولت بسیار مؤثر است. 

 
راه اندازي بیدبلند پس از 17 سال توقف با پیشگامی بانک سپه 

مدیرعامل بانک سپه گفت: این بانک با تشکیل کنسرسیوم پنج بانک داخلی براي تأمین مالی پروژه گازي بید بلند تعامل خود را با
شرکت پالایشگاه گاز بیدبلند خلیج فارس آغاز کرد و تا مرحله بهره برداري در کنار این شرکت بود و نقش محوري در راه اندازي پروژه

 
بیدبلند پس از 17 سال توقف داشت. 

 
بانک سپه 22 روزه براي اجراي بیدبلند اعتبارات اسنادي گشایش کرد 

چقازردي ضمن اشاره به سابقه طولانی و توانمندي بالاي بانک سپه در حوزه فعالیت هاي ارزي، تصریح کرد: این بانک براي همراهی و
پشتیبانی در عملیاتی کردن پروژه پالایش گاز بیدبلند و رفع مشکلات مربوط به حوزه ارتباطات بین المللی از تمام ظرفیت هایش

 
استفاده کرد. 

وي افزود: طی 22 روز کاري بانک سپه فرایند اداري صدور گشایش اعتبارات اسنادي به ارزش یک میلیارد دلار را انجام داد و 15 روز
بعد 25 میلیون یورو آن را هلدینگ پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس برداشت کرد که این سرعت عمل در نظام بانکی کشور بی نظیر

 
بوده است. 

مدیرعامل بانک سپه موفقیت طرح ملی بیدبلند را حاصل تعامل و همراهی سازمان ها و سایر بانک ها خواند و افزود: بین بانک سپه و
شرکت پالایش گاز بیدبلند اعتماد متقابل برقرار است و بانک ما با مطالعه و تحقیق مطمئن است در جاي مناسبی سرمایه گذاري

 
کرده و شرکت خلیج فارس هم جواب این اعتماد را خواهد داد. 

وي ادامه داد: شرکت پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس با اتکا به منابع مالی تأمین شده از صندوق توسعه ملی و مشارکت سندیکایی از
بانک هاي ایرانی با رهبري بانک سپه با هدف اولویت دادن به تولید محصولات و خدمات داخلی و انتقال تکنولوژي ساخت تجهیزات
راهبردي به سازندگان داخلی و همچنین ایجاد مشارکت داخلی در قراردادهاي خارجی خود گام هاي متعددي در شکوفایی صنایع

 
داخلی برداشته است. 

چقازردي افزود: 15 هزار نیروي انسانی در ساخت پروژه بید بلند مشغول کار بودند و بعد از راه اندازي این طرح براي هزار و 200 نفر

 
اشتغال ایجاد خواهد شد. 

مدیرعامل بانک سپه خاطرنشان کرد: بانک سپه با تأمین مالی 25 پروژه راهبردي و ملی حدود 10 میلیارد دلار قرارداد با صندوق

 
توسعه ملی منعقد کرده است. 

 
امین نژاد: با کمک بانک سپه پروژه را کمتر از 36 ماه عملیاتی کردیم 

مدیرعامل پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس نیز گفت: این پالایشگاه که خوراك اصلی آن در حال حاضر از گازهاي همراه با نفت، از
منطقه شرق کارون تأمین می شود، در کمتر از 36 ماه پس از گشایش اعتبارات اسنادي توسط بانک سپه در سریع ترین زمان ممکن

 
در مقطع پسا برجام با تلاش مهندسان و متخصصان داخلی هلدینگ خلیج فارس ساخته شد. 



محمود امین نژاد از آغاز اجراي پروژه عظیم جمع آوري گازهاي مشعل خبر داد و گفت: با افتتاح پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس در
گستره سه استان کشور و با بیش از هزار کیلومتر خطوط خوراك و انتقال محصول، گامی بلند در راستاي کمک به محیط زیست

 
استان خوزستان و کاهش آلودگی در این استان برداشته می شود. 

مدیرعامل بیدبلند خلیج فارس خاطر نشان کرد: از آغاز استخراج نفت در ایران، در مقاطع مختلف براي خاموش شدن فلرهاي نفتی و

 
تبدیل آن به خوراك پالایشگاهی تلاش شده بود که این آرزوي دیرین، سرانجام به ثمر می رسد. 

شایان ذکر است این پالایشگاه که یکی از بزرگ ترین پالایشگاه هاي گازي غرب آسیا به شمار می رود، در سال 2020 به عنوان

 
سومین ابر پروژه جهان انتخاب شد و رکورددار کار بدون حادثه فوت در تاریخ صنعت نفت کشورمان است. 

با بهره برداري از پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس، سالانه (در صورت تأمین صد درصدي خوراك) بیش از 700 میلیون دلار درآمد
حاصل خواهد شد.



فراخوان جذب هسته ها و شرکت هاي نوآور و خلاق در حوزه علوم انسانی

دانشگاه شیراز اعلام شد

منبع: دانشجوشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/11/05

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، فراخوان جذب و پذیرش هسته ها و شرکت هاي نوآور و خلاق در حوزه علوم
انسانی دانشگاه شیراز در اطلاعیه اي اعلام شد. به اطلاع علاقه مندان به حوزه هاي مختلف علوم انسانی می رسد، فراخوان

پذیرش ایده هاي کسب و کار نوآورانه در حوزه کارآفرینی علوم انسانی آغاز شده ...

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، فراخوان
جذب و پذیرش هسته ها و شرکت هاي نوآور و خلاق در

 
حوزه علوم انسانی دانشگاه شیراز در اطلاعیه اي اعلام شد. 

به اطلاع علاقه مندان به حوزه هاي مختلف علوم انسانی
می رسد، فراخوان پذیرش ایده هاي کسب و کار نوآورانه
در حوزه کارآفرینی علوم انسانی آغاز شده است و مهلت

 
ارائه طرح یا ایده از 20 بهمن ماه 1399 است. 

این مرکز با هدف، شناسایی و تشویق نوآوران جوان، توسعه و گسترش پژوهش در زمینه ها ي مختلف علم، فناوري و نوآوري و اجراي

 
طرح هاي پژوهشی کاربردي و توسعه اي اقدام به حمایت از نوآوران می کند. 

علاقه مندان جهت ارائه طرح و ایده و درخواست پذیرش به سایت مرکز نوآوري و کارآفرینی دانشگاه شیراز به آدرس

 
http://iec.shirazu.ac.ir/ مراجعه کنند. 

ایده هاي منتخب در مرکز نوآوري تخصصی علوم انسانی مورد حمایت قرار خواهند گرفت.



آیین نامه رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی در دانشگاه آزاد

اسلامی ابلاغ شد

منبع: دانشجوشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/11/05

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، به نقل از دانشگاه آزاد اسلامی، فرزاد جهان بین، معاون فرهنگی و دانشجویی
دانشگاه آزاد اسلامی «آیین نامه رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی» را به رؤساي دانشگاه آزاد اسلامی استان ها

ابلاغ کرد. در این آیین نامه آمده است: معاونت فرهنگی و دانشجویی ...

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، به نقل از
دانشگاه آزاد اسلامی، فرزاد جهان بین، معاون فرهنگی و
دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی «آیین نامه رویداد ملی
صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی» را به رؤساي دانشگاه

 
آزاد اسلامی استان ها ابلاغ کرد. 

در این آیین نامه آمده است: معاونت فرهنگی و دانشجویی
دانشگاه آزاد اسلامی درصدد است تا با بهره گیري از شیوه

هاي نوین و مؤثر، ایده هاي خلاق و فرهنگ محور اساتید، کارکنان و دانشجویان را وارد زیست بوم کسب و کار هاي «فناوري هاي نرم

 
فرهنگی و صنایع خلاق» کند. 

به همین منظور معاونت فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی با برگزاري «رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی» در
دانشگاه آزاد اسلامی به دنبال ایجاد فضایی براي شکل گیري کسب و کار هاي خلاق، مسأله محور در حوزه فرهنگی، هنري و

 
اجتماعی است. 

شناسایی و حمایت از ظرفیت ایده پردازي و خلاقیت دانشگاهیان، رشد نوآوري هاي فرهنگی با تقویت ارتباط دانشگاه با کانون هاي
صنایع فرهنگی و جامعه، کارآفرینی و شکل گیري کسب و کار ها و استارت آپ هاي فرهنگی، شبکه سازي و ایجاد زیست بوم صنایع
خلاق فرهنگی، اثرگذاري مستقیم دانشگاه در راه اندازي نهضت تولید محتوا و محصولات فرهنگی کارآمد، ترویج و تبیین سبک
زندگی و سبک اشتغال اسلامی ـ ایرانی بین دانشگاهیان، ارتقاي سهم دانشگاه آزاد اسلامی در تولید محصولات صنایع خلاق و فناوري
هاي فرهنگی و ارائه الگو هاي موفق و برتر در حوزه کسب و کار هاي خلاق از اهداف رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی

 
است. 

براساس این آیین نامه، تمامی فرآیند هاي برگزاري جشنواره اعم از ثبت نام، احراز هویت، بارگذاري طرح، پالایش دبیرخانه اي، انجام

 
داوري مرحله استانی و نهایی و اطلاع رسانی به صورت الکترونیکی و برخط از طریق سامانه انجام می گیرد. 

اختتامیه رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی در صورت مساعد بودن شرایط همه گیري ویروس کرونا با اخذ مجوز از



 
ستاد ملی کرونا به صورت حضوري برگزار می شود. 

ثبت نام از طریق سامانه رویداد ملی ایده هاي خلاق و نوآوري هاي فرهنگی به آدرس https://tdanyar.iau.ac.ir انجام می شود

 
و هرگونه اطلاع رسانی به شرکت کنندگان نیز از طریق همین سامانه انجام خواهد شد. 

تهیه و تدوین هرگونه شیوه نامه و ضوابط اجرایی ناظر بر اجراي رویداد و رفع مغایرت ها، نظارت بر کلیه مراحل و فرآیند هاي

 
جشنواره و اخذ گزارش از دبیر اجرایی، بررسی، تعیین و تصویب میزان و نوع جوایز اهدایی از وظایف شوراي سیاست گذاري است. 

در این آیین نامه آمده است: رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی دانشگاه آزاد اسلامی در چهار بخش کلی «صنایع

 
هنري»، «صنایع و میراث فرهنگی»، «فناوري هاي نرم و صنایع رسانه اي» و «آفرینش ها و خدمات خلاق» برگزار می شود. 

بخش «صنایع هنري» در محور هاي نقاشی، عکاسی، تذهیب، خط و خوشنویسی، پوستر و گرافیک، هنر هاي نمایشی و داستان
نویسی و شعر؛ بخش «صنایع و میراث فرهنگی» در محور هاي جواهرات و اقلام زینتی، مشبک، معرق و منبت، معماري، کاشی کاري
و آینه کاري، میناکاري و خاتم کاري، قالی و قالیچه، مراسم آیینی و جشنواره ها؛ بخش «فناوري هاي نرم و صنایع رسانه اي» در
محور هاي مستند، کلیپ و فیلم کوتاه، تبلیغات و رپرتاژ آگهی، انیمیشن، موشن گرافی و اینفوگرافی، پلتفرم هاي فرهنگی، فناوري
هاي آموزش و ترویج فرهنگ، نرم افزار، فضاي مجازي و محصولات دیجیتال، داستان نویسی و شعر، رادیو و پادکست و بخش
«آفرینش ها و خدمات خلاق» در محور هاي کتاب و انتشارات، نوآوري هاي اجتماعی، توریست فرهنگی و گردشگري بوم، عروسک

 
سازي، اسباب بازي، طراحی، چرم، لباس و پوشش، لوازم التحریر و ایده هاي تحول آفرین و خلاق فرهنگی برگزار می شود. 

براساس بند هایی از این آیین نامه، اعضاي هیأت علمی، کارکنان، دانشجویان مقاطع کاردانی، کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتري
واحد هاي دانشگاهی و مراکز آموزشی و آموزشکده هاي سما دانشگاه آزاد اسلامی می توانند حداقل در تیم هاي دو و حداکثر شش

 
نفره در رویداد حضور داشته باشند. 

طرح هاي ثبت شده در رویداد باید قابلیت فراگیري، تجاري سازي، بازاریابی و پتانسیل آغاز یک کسب وکار نوآورانه را در حوزه صنایع

 
خلاق و فناوري هاي فرهنگی داشته باشد. همچنین محصولات فرهنگی و صنایع خلاق باید داراي شاخص هاي نوآورانه باشند. 

در این آیین نامه تأکید شده است: طرح هاي و ایده هاي خلاق ارسالی به رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی باید سه
مشخصه اصلی «فراگیري»، «نوآوري» و «قابلیت تجاري سازي و کسب و کار» را داشته باشند تا در مراحل نهایی داوري، حائز امتیاز

 
بالاتري شوند. 

رویداد ملی «ایده هاي خلاق و نوآوري هاي فرهنگی» دانشگاه آزاد اسلامی به صورت کلی در سه مرحله شناسایی استعدادها، رقابت

 
مقدماتی و رقابت نهایی پیش بینی شده است. 

تسهیل استقرار رایگان در سرا هاي نوآوري و مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی در سراسر کشور و منتورینگ و ارائه مشاوره هاي کسب
و کار جهت تجاري سازي و بازاریابی طرح ها از جمله حمایت ها و جوایز تیم هاي برتر و راه یافتگان به مرحله نهایی است.



بی توجهی به توسعه مشاغل خانگی در کهگیلویه و بویراحمد؛ مدیرکل کار ،

بیکار است

منبع: تسنیمشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/11/05

گروه استان ها- بدون شک براي رهایی از اژدهاي هفت سر بیکاري باید یک بسته جامع و کامل از مشاغل متناسب با ظرفیت
هاي هر منطقه اي تدوین شود.

گروه استان ها- بدون شک براي رهایی از اژدهاي هفت سر
بیکاري باید یک بسته جامع و کامل از مشاغل متناسب با

 
ظرفیت هاي هر منطقه اي تدوین شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از یاسوج، بیکاري به عنوان
مهمترین دلیل آسیب هاي اجتماعی همچون اژدهاي هفت
سري می ماند که روزانه خانواده هاي زیادي را می بلعد و
مدیران و متولیان امر دل خوش به آمار غیر واقعی بوده و
گاه بی گاه با گزارش عملکرد غیر واقعی نمک بر زخم مردم

 
می پاشند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد به عنوان پیشران و لکوموتیوران اشتغال باید متناسب با ظرفیت هاي هر
منطقه بسته اي از مشاغل تدوین و معرفی کند نه اینکه منتظر نسخه اي منسوخ شده تهرانی ها بماند و براي خالی نماندن عرضه

 
اقدام به تشکیل پرونده هاي تسهیلات اشتغال کند. 

بررسی ها نشان می دهد حوزه اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد یکی از فعال ترین
استان ها بوده ولی بحث این بوده که با یک نسخه کلی نمی توان به جنگ بیکاري رفت که رهایی از این وضعیت نیازمند تغییر نگرش

 
مدیرکل و رفتن به سمت بومی گزینی مشاغل اشتغالزا بوده که روند موجود نشان می دهد مدیرکل کار در ان زمینه بیکار است. 

صنایع دستی، تولیدات دامی، فرش، تولیدات گیاهی و… از مهمترین فرصت ها و ظرفیت هاي مشاغل خانگی در استان کهگیلویه و
بویراحمد هستند، آموزش، توانمندسازي، اعطاي تسهیلات، ایجاد شبکه کسب و کار، حمایت از پشتیبانی ها و توجه به بازاریابی و

 
فروش محصولات، می توانند براي حمایت از توسعه مشاغل خانگی داراي اهمیت باشند. 

توجه ویژه به صنایع دستی و رویکرد مبتنی بر ایجاد و ترویج مشاغل نوین و استفاده از توانمندي شبکه هاي کسب و کار موفق و

 
داراي تجربه قابلیت توسعه بازار در سطح استان را دارند. 

 
نرخ بیکاري استان فارس به کمتر از 7 درصد رسید 

 
بحران اقتصادي در عربستان؛ اعتراض به افزایش نرخ بیکاري بالا گرفت 

5500 نفر در خراسان جنوبی واجد شرایط بیمه بیکاري شدند / پرداخت60 میلیارد تومان تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از



 
کرونا 

فقدان مهارت، عدم شناخت نسبت به خروجی فعالیت و بی انگیزه بودن متقاضیان از دلایل عمده کمبود متقاضی در راه اندازي کسب

 
و کار بوده که در این زمینه متولی کار نیز بی توجه بوده و تدبیري ندارد. 

بخشدار مرکزي شهرستان بویراحمد، با بیان اینکه دین مبین اسلام بر اشتغال در جامعه اسلامی و دینی بیشتر از سایر ادیان تاکید
دارد، گفت: اشتغال و شغل در ابعاد مختلف سبب توسعه و پیشرفت هر جامعه اي خواهد گردید و توسعه جامعه در سطوح مختلف

 
بدین وسیله و با کار و تلاش محقق می شود. 

احمد احمدي کیش افزود: بازاریابی، اعطاي تسهیلات و نظارت دقیق در توسعه مشاغل خانگی مؤثر است و باید قوانینی که باعث

 
سردرگمی و مانع مشاغل خانگی هستند را متولیان اشتغال اصلاح کنند. 

بخشدار مرکزي شهرستان بویراحمد در ادامه خاطرنشان کرد: اعطاي تسهیلات بانکی،ِ آموزش و توانمندسازي افراد، ایجاد شبکه کسب
و کار، توجه به بازاریابی و فروش محصولات تولیدي می توانند به توسعه مشاغل خانگی در سطح این شهرستان و حتی کشور کمک

 
کنند. 

احمدي کیش عدم دریافت مناسب تسهیلات و عدم ایجاد شغل و کسب کار مناسب را از نقاط مهم ضعف متقاضیان راه اندازي کسب

 
و کار خانگی اعلام کرد. 

وي بازاریابی، تسهیلات با نرخ بالاي بهره بانکی و کمی آموزش کارآفرینان را ازعوامل مهم مشکلات مشاغل خانگی برشمرد و تصریح

 
کرد: براي توسعه اشتغال باید به این موارد توجه جدي شود. 

بخشدار مرکزي بویراحمد ابراز کرد: علاوه بر آقایان، بانوان نیز بخش عظیمی از جامعه هستند که باید به این جمعیت توجه جدي شود

 
و بسته بندي محصولات زراعی، باغی، تولیدي و دوخت لباس باید براي جامعه زنان و اشتغال آنان مورد توجه قرار گیرد. 

احمدي کیش یادآور شد: در شهرستان بویراحمد توسعه دام و طیور، گیاهان دارویی، قارچ و زنبورداري باید مورد توجه واقع شود و

 
اشتغال یعنی توسعه و تنها راه توسعه توکل به خدا و ایجاد اشتغال براي افراد جامعه است. 

گزارش از رحیم ابوذر



راه اندازي اولین مرکز خدمات کارآفرینی اجتماعی، فرهنگی و هنري در یزد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/11/05

در جلسه هیئت فنی مراکز مشاوره و خدمات کارآفرینی، راه اندازي اولین مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی در زیرگروه
تخصصی اجتماعی، فرهنگی و هنري و کافه کارآفرینی جدید در یزد تصویب شد .

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز یزد، سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد گفت: راه اندازي مراکز مشاوره،
اطلاع رسانی و خدمات کارآفرینی در سطح استان با هدف ارائه خدمات مشاوره اي به کارگران، کارفرمایان، تعاونگران و جوانان جویاي

 
کار می تواند در رفع مشکل بیکاري استان نقش بسزایی داشته باشد. 

عماد تشکري هدف از راه اندازي کافه کارآفرینی در استان را
ایجاد فضایی براي برقراري هر چه بهتر تعاملات اجتماعی بین
کارآفرینان با کارآفرینان، کارآفرینان با دولت، کارآفرینان با

 
سرمایه گذاران و کارآفرینان با دانشجویان دانست. 

وي افزود: با راه اندازي کافه کارآفرینی، زمینه ایجاد فضاي
مناسب براي ارتباط مراکز مشاوره و شتاب دهنده ها با صاحبان
ایده، سرمایه گذاران با کارآفرینان و همچنین شکل گیري یک
هویت اجتماعی مشترك و جدید حول محور توسعه کارآفرینی

 
فراهم می شود. 

تشکري خاطرنشان کرد: تاکنون 15 مرکز مشاوره فعال در استان یزد مجوز فعالیت در زیرگروه هاي تخصصی 14 گانه بخش هاي

 
مختلف صنعت، کشاورزي و خدمات را دریافت کرده اند. 

وي ادامه داد: از دیگر اهداف راه اندازي این مراکز می توان به ایجاد بستر لازم براي هدایت کسب و کار هاي نوپا (استارت آپ ها) در
راه اندازي کسب و کار هاي نوآورانه، افزایش ضریب موفقیت کسب و کار هاي نوپا، هدایت صاحبان سرمایه به فعالیت هاي کارآفرینانه،
کمک به بهبود فضاي کسب و کار و شکل گیري یک هویت اجتماعی مشترك و جدید حول محور توسعه کارآفرینی در کشور براي

 
گروه هاي مختلف اجتماعی موثر در دولت و بخش خصوصی، بخش تعاون و جامعه یاد کرد. 

در این جلسه همچنین مجوز فعالیت چهار مرکز مشاوره و یک مجوز کافه کارآفرینی در استان تمدید شد.



پرداخت 1850 میلیارد تومان تسهیلات براي حمایت از کسب وکار ها

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/11/05

عصر اعتبار- مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید اظهار داشت: از ابتداي سال تاکنون 1850 میلیارد تومان در قالب 81 هزار و
228 فقره قرارداد تسهیلات پرداخت کردیم که از این رقم 1481 میلیارد تومان بابت حمایت مالی از کسب و کارها بوده

است.

به گزارش پایگاه خبري«عصر اعتبار» به نقل از ایلنا، اصغر نوراله زاده در نشست خبري امروز با اشاره به حمایت صندوق
کارآفرینی امید از کسب و کار آسیب دیده ناشی از شیوع ویروس کرونا اظهار داشت: از ابتداي امسال با شیوع ویروس کرونا، کسب و
کارهاي زیادي از جمله بوم گردیها، رستوران ها، مجتمع بین راهی، مجتمع هاي گلخانه اي، باشگاه هاي ورزشی و... آسیب دیدند که

 
صندوق کارآفرینی امید از همان ابتدا سیاست حمایت از این کسب و کارهاي زیان دیده را پیش گرفت. 

وي ادامه داد: از ابتداي امسال تاکنون از 1250 باشگاه ورزشی، 1800 اقامتگاه و بوم گردي، 200 رستوران و مجتمع رستوران بین
راهی و 500 مجتمع گلخانه اي را مورد حمایت مالی قرار دادیم. این مجموعه ها با توجه با کاهش مسافرت ها و عدم برگزاري
مناسبت ها با آسیب جدي مواجه شده بودند که توانستیم حمایت هایی را از محل صندوق از افراد زیان دیده در این کسب و کار انجام

 
دهیم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با اشاره به حمایت هاي صندوق از فعالان حوزه فرهنگ و هنر و کسب و کارهاي آسیب دیده در
این حوزه ناشی شیوع ویروس کرونا گفت: فعالیت هاي فرهنگی و هنري هم مانند خانه هاي تئاتر و سینما و ... به دلیل تعطیلی ها،
متوقف اکران ها و فعالیت ها با آسیب جدي مواجه شدند که صندوق حمایت از این کسب و کارها را هم در دستور کار قرار داد و

 
اولین اقدام ما استمهال اقساط تسهیلاتی بود که افراد حاضر در این کسب و کارها از صندوق دریافت کرده بودند. 

نوراله زاده تاکید کرد: تاکنون 1000 میلیارد تومان تاخیر در وصول اقساط تسهیلات داشتیم. ما هم به عنوان جزئی از این جامعه در
کنار مردم هستیم و باید تبعات ناشی از شیوع ویروس کرونا را تحمل کنیم و با جامعه مخاطب خودمان همراهی و هم نوایی داشته

 
باشیم تا از این گذار بتوان عبور کرد. 

وي با اشاره به حمایت صندوق کارآفرینی امید از کارگاه ها و خط تولید اقلام بهداشتی و ضدکرونایی از ابتداي امسال تاکنون بیان
داشت: به افرادي که پیش از این در بحث تولید اقلام بهداشتی از صندوق کارآفرینی امید تسهیلات دریافت کرده بودند خط اعتباري

 
23 میلیارد تومانی به این واحدها اختصاص دادیم تا بتوانند حجم تولیدات خود را در دوران شیوع کرونا افزایش دهند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید افزود: همچنین خط اعتباري 100 میلیارد تومانی با مشارکت بانک تعاون به تعاونی هایی که در

 
بحث تولید اقلام بهداشتی فعال بودند اختصاص دادیم تا بتوانند تولید محصولات خود را افزایش دهند. 

نوراله زاده گفت: هرچند که براي مقابله با شیوع ویروس کرونا به این وسعت آمادگی نداشتیم اما بدون آنکه وارداتی از محصولات
بهداشتی انجام شود، با همکاري بانک ها، بخش خصوصی و تولیدکنندگان در این حوزه توانستیم تولید انبوه از محصولات بهداشتی

داشته باشیم و تمام مردم را براي مقابله با این ویروس مجهز کنیم. 



وي با اشاره به کمک هاي این صندوق به کسب و کارهاي فرهنگی- هنري به ویژه در حوزه چاپ و نشر که در این مدت با رکود ناشی
از محدودیت هاي کرونایی مواجه بودند، اظهار داشت: فعالیت هاي فرهنگی- هنري به ویژه در چاپ و نشر آسیب جدي دیدند که با
وزارت ارشاد مذاکراتی براي نحوه حمایت از کسب و کارهاي فعال در این حوزه داشتیم و این افراد تحت پوشش ارائه تسهیلات قرض

 
الحسنه قرار گرفتند تا با دریافت این تسهیلات ارزان قیمت بتوانند به فعالیت هاي خود بازگردند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره سقف خط اعتباري در نظر گرفته شده براي این کسب و کارها گفت: 250 میلیارد تومان

 
خط اعتباري براي حمایت از فعالان حوزه فرهنگ و هنر در نظر گرفته ایم که تا سقف 600 میلیارد تومان قابل افزایش است. 

 
نوراله زاده افزود: همچنین 20 میلیارد تومان براي حمایت از باشگاه هاي ورزشی اختصاص داده ایم. 

وي در پاسخ به سوال خبرنگار ایلنا مبنی بر اینکه از ابتداي سال تاکنون چه میزان تسهیلات به کسب و کارها اعم از آنهایی که در
دوران کرونا آسیب هایی به آنها وارد شد و اعم از کسب و کارهاي شهري و روستایی بیان داشت: از ابتداي سال تاکنون 1850 میلیارد
تومان در قالب 81 هزار و 228 فقره قرارداد تسهیلات پرداخت کردیم که از این رقم 1481 میلیارد تومان بابت حمایت مالی از کسب

 
و کارها بوده است. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید تاکید کرد: در مقایسه با سال گذشته هرچند ورود منابع به صندوق روند کاهشی داشت اما امسال
نسبت به سال گذشته کاهشی در پرداخت تسهیلات نداشتیم چرا که سیاست ما این بود که فشاري را تحمل کنیم تا این فشار به

 
مردم منتقل نشود و بتوانیم همان سطح حمایت مالی از کسب و کار را داشته باشیم. 

نوراله زاده در پاسخ به سوال دیگر ایلنا درباره صادرات و ارزآوري محصولات کسب و کارهایی که از طریق صندوق کارآفرینی امید
حمایت مالی شدند، گفت: براي اولین بار کسب و کارهایی که از طریق صندوق، حمایت مالی شدند در روزهاي آینده در نمایشگاه

 
سوریه شرکت خواهند کرد و محصولات برتر این افراد داراي کسب و کار صادراتی را در این نمایشگاه عرضه و معرفی خواهیم کرد. 

وي با بیان اینکه 50 تولیدکننده با حمایت صندوق کارآفرینی امید در نمایشگاه سوریه حضور پیدا می کنند، تصریح کرد: شرکت
تولیدکنندگان برتر در نمایشگاه هاي کشورهاي دیگر را ادامه می دهیم تا محصولات این تولیدکنندگان برتر در سطح دنیا و نمایشگاه

 
هاي بین المللی عرضه و معرفی شود. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره سهم صندوق کارآفرینی امید از ارائه تسهیلات براي ایجاد اشتغال روستایی گفت: سهم
صندوق کارآفرینی امید براي ایجاد اشغال روستایی در مرحله پنجم به 40 درصد افزایش پیدا می کند و این به معناي افزایش نقش

 
صندوق در ایجاد اشتغال براي روستاییان و جلوگیري از مهاجرت آنها به شهرها و مهاجرت معکوس روستاییان می شود. 

نوراله زاده درباره تشکیل صندوق چندشعبه اي بیان داشت: با مجوز بانک مرکزي به دنبال ایجاد صندوق دیگري هستیم تا فعالیت

 
هاي بانکداري در این صندوق متمرکز شود و حمایت از کسب و کارها هم از طریق صندوق کارآفرینی امید پیش برود. 

وي همچنین با اشاره به افزایش خدمات غیرحضوري صندوق کارآفرینی امید به مخاطبان و مردم گفت: به دلیل محدودیت هاي بانک
مرکزي اجازه ارائه خدمات غیرحضوري به این شکل را نداشتیم اما پس از شیوع ویروس کرونا و خطرات احتمالی آن با حضور فیزیکی
مردم در بانک ها، بانک مرکزي با ارائه خدمات اینترنت بانک و موبایل بانک موافقت کرد و امروز بسیاري از خدمات صندوق کارآفرینی



امید به صورت غیرحضوري و از طریق اینترنت بانک و موبایل بانک انجام می شود و تقریبا تمام خدمات به غیر از دریافت وام که
نیازمند به مراجعه حضوري و ارائه توضیحات از سوي متقاضیان است مابقی به سمت دیجیتالی شدن پیش رفته است و در حال انعقاد

 
قرارداد با اپلیکیشن آپ هستیم تا خدمات غیرحضوري را افزایش دهیم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید همچنین با اشاره به برگزاري جشنواره کارآفرینی اجتماعی با عنوان کارامید در 29 بهمن ماه گفت:
براي اولین بار است که در کنار جشنواره هایی که در حوزه کارآفرینی برگزار می شود، به دنبال برگزاري جشنواره کارآفرینی منحصر
به فردي هستیم که شرکت کنندگان و برگزیدگان این جشنواره از فعالانی هستند به رفع یک معضل اجتماعی در کشور کمک کردند.

نوراله زاده با بیان اینکه در کنار وزارت کار، اولین جشنواره کارآفرینی اجتماعی برگزار خواهد شد، گفت: صاحبان کسب و کاري که به
یک فعالیت اجتماعی ورود کردندتا با کارآفرینی، به رفع یک معضل اجتماعی کمک کنند می توانند در این جشنواره شرکت کنند.

 
درواقع این جشنواره مختص افرادي است که براي جامعه ارزش اجتماعی ایجاد می کنند. 

وي تاکید کرد: هدف ما از برگزاري این جشنواره و تقدیر از برگزیدگان آن، معرفی این افراد به جامعه است تا بتوانیم سهم کارآفرینی
اجتماعی را افزایش دهیم. همچنین به دنبال این هستیم که سایر کارآفرینان و مردم را براي ایجاد کارآفرینی و رفع آسیب هاي

 
اجتماعی تشویق کنیم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره کارآفرینانی که می توانند در این جشنواره حضور داشته باشند، بیان داشت: براي مثال فردي
که براي افراد سابقه دار فرصت شغلی ایجاد کرده یک کارآفرین اجتماعی است و می تواند در این جشنواره حضور پیدا کند و هدف ما

 
با معرفی این افراد، افزایش معیارهاي اخلاقی و معرفی مدل و نوع کسب و کارهاي جدید در حوزه هاي اجتماعی است. 

نوراله زاده تاکید کرد: الزاما قرار نیست کارآفرینانی که از صندوق کارآفرینی امید تسهیلات حمایتی دریافت کردند امکان حضور در
این جشنواره را داشته باشند. این جشنواره براي شرکت عموم آزاد است چرا که ما به دنبال آن هستیم تا با بانکداري اجتماعی از
کارآفرینان اجتماعی حمایت مالی کنیم چرا که این مدل از کسب و کارهاي اجتماعی که خیلی سودآور نیستند نمی توانند نظر بانک

 
هاي تجاري را به خود جلب نمی کند. 

وي در پاسخ به سوال ایلنا در حمایت از صندوق کارآفرینی امید از کارآفرینان اجتماعی و افرادي که احتمالا داراي سوءسابقه هستند،
گفت: جدا از اینکه قراردادهایی با سازمان زندان ها، بهزیستی و ستاد مبارزه با مواد مخدر داریم تا این افراد را تحت پوشش حمایت
مالی قرار دهیم تا فرصت شغلی براي آنها ایجاد شود، تمام افرادي که در حوزه آسیب هاي اجتماعی براي کارآفرینی ورود می کنند

 
می توانند از تسهیلات حمایتی این صندوق بهره مند شوند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید ادامه داد: اخیرا وارد مذاکره با خیره هاي اشتغالزا شده ایم تا همه خیره هایی که به حوزه هاي
مددهاي اجتماعی ورود می کنند از جمله ایجاد فرصت شغلی براي معلولان یا درمان از افراد ناتوان، تسهیلاتی ارائه دهیم که از
امتیازات ویژه این است که سقف تسهیلات را براي این مخاطبان برداشته ایم و تسهیلات 15 میلیارد تومانی هم به آنها پرداخت کرده

 
ایم. 

نوراله زاده افزود: جشنواره کارآفرینی اجتماعی در سه سطح تسهیل گران، بنگاه هاي فعال در این حوزه و سازمان هاي حامی
کارآفرینی اجتماعی برگزار می شود که برگزیدگان در هرکدام از این سطح ها خود به سه سطح زرین، سیمین و بلورین تقسیم بندي

 
می شوند. 



وي با بیان اینکه تاکنون 80 متقاضی حضور در این جشنواره اعلام آمادگی کرده اند، گفت: با تقدیر از برگزیدگان به دنبال این هستیم
تا براي ترویج کارآفرینی اجتماعی و ترغیب افراد براي ورود به این حوزه ها گام هاي موثري برداریم.



فراخوان نخستین جشنواره کالاي فرهنگی مازندران ششمین دوره جایزه

فیروزه منتشر شد

منبع: شبستانشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/11/05

زارع از برگزاري نخستین جشنواره کالاي فرهنگی مازندران ششمین دوره جایزه فیروزه خبر داد و گفت: علاقه مندان می
توانند تا پایان 30بهمن ماه جاري از طریق ورود به سایت جشنواره به آدرس jayezehfiroozeh.irنسبت به ثبت نام و

ارسال آثار اقدام نمایند.

زارع از برگزاري نخستین جشنواره کالاي فرهنگی مازندران ششمین دوره جایزه فیروزه خبر داد و گفت: علاقه مندان می توانند
تا پایان 30بهمن ماه جاري از طریق ورود به سایت جشنواره به آدرس jayezehfiroozeh.irنسبت به ثبت نام و ارسال آثار اقدام

 
نمایند. 

 
 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از ساري،«عباس زارع» امروز(5بهمن) در آیین رونمایی از پوستر نخستین جشنواره کالاي
فرهنگی مازندران ششمین دوره جایزه فیروزه بیان کرد: در استان مازندران جاي این جشنواره خالی بود، اهداف برگزاري این جشنواره

 
در راستاي پیرامون ترویج کالاي فرهنگی است . 

 
 



مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی مازندران با اشاره به اینکه اهداف جشنواره در سه بخش؛ ترویج، تولید و مصرف محصولات فرهنگی،
ارتقاي کسب و کارهاي فرهنگی و توجه به ابتکارات و خلاقیت هاي این حوزه زمینه سازي براي نوآوري و تبادل اندیشه ها و آموخته
هاي هنرمندان است، تصریح کرد: علاقمندیم که با انتشار این فراخوان استقبال گسترده اي از فعالان حوزه فرهنگ و هنر مازندران را

 
شاهد باشیم و بتوانیم به بهانه این جشنواره پل ارتباطی بین تولیدکنندگان و مصرف کنندگان باشیم. 

وي یادآور شد: نکته قابل توجه در کشور این است که ما توانمندي هاي خوبی را در حوزه فرهنگی و هنري داریم که در بخش مصرف

 
می توانیم این را به رویت کسانی که در این حوزه فعال هستند برسانیم. 

زارع با بیان اینکه علاقه مندان می توانند تا پایان 30بهمن ماه جاري از طریق ورود به سایت جشنواره به آدرس
jayezehfiroozeh.irنسبت به ثبت نام و ارسال آثار اقدام نمایند، گفت: بارار فروش ما مملو از آثار مختلف از کشورهاي دیگر است
که جاي نگرانی دارد با توجه به ظرفیت و فضا در استان و کشور باید بتوانیم به بهانه هاي مختلف بین مصرف کننده و تولیدکننده
آشتی ایجاد کنیم و نکته قابل تامل این است که ما نتوانستیم در این بخش موفق باشیم خوب معرفی و عرضه کنیم و جامعه هدف را

 
شناسایی کنیم. 

وي اضافه کرد: طی جلسه اي در انجمن مد و لباس طرح هاي عالی ارائه شد اما در بحث تولید به شدت گلایه مند بودند از این که
رغبتی وجود ندارد فروشندگان هم مشکلاتی دارند که باعث دلسردي شده ما با این اقدامات فرهنگی امیدواریم در این حوزه موثر

 
باشیم. 

 
 

زارع خاطرنشان کرد: کالاهاي فرهنگی شامل صنایع دستی بومی که مصرفی و کاربردي باشد، همچون سفال، نگارگري، منبت، معرق،
زیور آلات و سایر محصولات فرهنگی با اولویت توجه به ارزش هاي فرهنگ اسلامی ایرانی، بهره برداري از نمادهاي ملی و بومی،
خلاقیت در طراحی و استفاده به جا از عناصر بصري، عدم کپی برداري از نمونه هاي خارجی و کارآفرینی و ارزش آفرینی در فراخوان

 
آمده است. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی مازندران با اشاره به مشکلات و معضلات مالی این نهاد، گفت: با این تفاسیر سعی کردیم این
جشنواره براي فعالان در این حوزه جذابیت داشته باشد، جوایز قابل توجهی هم در نظر گرفته شده، به نفر اول لوح تقدیر تندیس
جشنواره و مبلغ 30 میلیون ریال، نفر دوم لوح تقدیر تندیس 20 میلیون میلیون ریال و نفر سوم لوح تقدیر تندیس و 10 میلیون

ریال اهدا خواهد شد. 



زارع زمان داوري آثار را 5اسفندماه امسال اعلام کرد و عنوان کرد: امیدواریم بعد از انتشار فراخوان بعد از دریافت آثار و داوري بتوانیم
پل ارتباطی خوبی بین طراحان و تولیدکنندگان ایجاد کنیم با اداره صمت هماهنگ کردیم تا از ظرفیت ها استفاده کنیم و حلقه گم

 
شده بین طراحان و تولیدکنندگان پیدا شود. 

وي با بیان اینکه تلاش داریم در شرایطی مناسب با رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی آئین اختتامیه این جشنواره در بازه زمانی 5تا
10اسفند ماه سال جاري برگزار شود، اعلام کرد: برگزاري این جشنواره با هدف شناخت هنرمندان در حوزه هاي مختلف و ایجاد پل
ارتباطی دستگاه هاي نظارتی و تولیدکنندگان در دستور کار قرار گرفته، چرا که ایجاد این فضاي آشتی و حمایت از طراحان و ایده
پردازان خوب استان ضرورت دارد اگر توجه نکنیم تهاجم فرهنگی غالب خواهد شد، از نهادهاي مربوط در این حوزه تقاضاي حمایت

داریم.



ایجاد نمایشگاه بومی سازي شرکت ملی فولاد در آینده اي نزدیک

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/11/05

امیر حسین نادري ، با اعلام این خبر در گفت و گو با خبرنگار ما گفت : با وجود ذهنیت ساده اي که نسبت به بومی سازي
وجود دارد مقوله بومی سازي بسیار پیچیده و داراي ابعاد مختلفی است. در یک اشاره مختصر می توان بومی سازي را در دو

بعد بررسی کرد ، بعد ... نوشته ایجاد نمایشگاه بومی سازي شرکت ملی فولاد در ...

امیر حسین نادري ، با اعلام این خبر در گفت و گو با
خبرنگار ما گفت : با وجود ذهنیت ساده اي که نسبت به
بومی سازي وجود دارد مقوله بومی سازي بسیار پیچیده و
داراي ابعاد مختلفی است. در یک اشاره مختصر می توان
بومی سازي را در دو بعد بررسی کرد ، بعد اول بومی سازي
به معنی شناخت کامل ، قدرت انطباق و تغییرات دلخواه و
قابلیت طراحی هدفمند در دانش فنی و فرآیند ها در

صنعت فولاد می باشد. در این مورد می توان به دانش فنی احیاء مستقیم پرد اشاره کرد که با این هدف شکل گرفته است و باید

 
شاخص هاي مربوط به توانمندي واقعی در این زمینه شناسایی و بکار گرفته شوند. 

وي با اشاره به بعد دوم بومی سازي ادامه داد : این بعد شامل بومی سازي ساخت تجهیزات ، ماشین آلات و قطعات صنعت فولاد است
که در این زمینه شاخص هاي بسیاري شناسایی و احصا شده اند. توانمندي ساخت تجهیزات بر اساس استاندارد هاي جهانی و با

 
کیفیت به طور اقتصادي از اهم پارامتر هاي ضروري براي رسیدن به بومی سازي در حوزه تجهیزات است. 

به گفته مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران ، بومی سازي در صنعت فولاد کشور در نگاه نخست از منظر مالی الزامی است چرا که از
خروج ارز جلوگیري کرده و علاوه بر آن چرخه تولید را در شرکت هاي کوچک و متوسط رونق می بخشد. این موضوع باعث ایجاد

 
کارآفرینی و اشتغال بیشتر نیز میشود. 

نادري با بیان اینکه نگاه عمیق تر به بومی سازي نشان می دهد خوداتکایی در ساخت تجهیزات قدرت چانه زنی و عمق استراتژیک به
صنعت فولاد کشور می دهد ، افزود : امروزه که کشورمان جزو تولید کننده هاي مطرح در عرصه جهانی می باشد نیازمند آن است که
بتواند با تکیه بر دانش فنی بومی شده و تولیدات داخلی در این صنعت حضور یابد این مسئله در تجهیزات استراتژیک خود را بیشتر
نمایان می کند. به طور مثال تجربه اي که در مورد الکترود گرافیتی در این صنعت وجود دارد نشان می دهد که در مقاطع بحرانی و

 
حساس تنها می توان بر دانش و توان داخلی و بومی تکیه کرد. 

وي تاکید کرد : شرکت ملی فولاد ایران به عنوان قدیمی ترین متولی صنعت فولاد و معدن در کشور می باشد. طبیعی است طی
سالیان گذشته انبوهی از تجربه در زمینه هاي مختلف در صنعت فولاد در شرکت ملی فولاد ایران انباشته شده است. از سوي دیگر
این شرکت با داشتن اشراف 360 درجه بر بازار فولاد و بازیگران اصلی این بازار در صنعت فولاد می تواند به صورت دقیق تر نقاط قابل



بهبود را شناسایی و نقاط قوت را پایدار کند. قدیمی ترین متولی فولاد کشور با برگزاري نمایشگاه فولاد می تواند کلیه این تجربیات را
گرد هم آورده و با هم افزایی سایر بازیگران این حوزه اقدامات مهمی در زمینه توسعه توانمند سازي و بومی سازي در صنعت فولاد

 
رقم بزند. 

مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران با اشاره به اینکه مهم ترین اقدام ما در مواجهه با هر پدیده اي در شناخت و درك ابعاد آن می باشد
، خاطرنشان کرد : در بومی سازي تا کنون اقدامات بسیار مهمی در کشور انجام شده است و بسیاري از شرکت هاي بزرگ ما فعالیت
هاي بسیار موثري انجام داده اند اما امروز نیازمند یک شناخت جامع و کامل از صنعت فولاد و تجهیزات آن می باشیم تا بر مبناي آن

بتوان برنامه ریزي متناسب را براي اهداف مطلوب انجام داد.



کام تشنه روستاي لات قزوین از اختلافات آبی
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اختلافات دیرینه بین 2 روستاي لات و نوده از توابع استان قزوین و گیلان باعث شده است تا با قطع و تخریب لوله هاي
آبرسانی از چشمه ها، یک هزار و 200 نفر از ساکنان لات از نعمت آب شرب محروم شوند.

اختلافات دیرینه بین 2 روستاي لات و نوده از توابع استان قزوین و گیلان
باعث شده است تا با قطع و تخریب لوله هاي آبرسانی از چشمه ها، یک هزار

 
و 200 نفر از ساکنان لات از نعمت آب شرب محروم شوند. 

به گزارش خبرنگار ما، چندین سال است که ساکنان روستاي لات در منطقه رودبار الموت غربی با مشکل آب دست و پنجه نرم می
کنند؛ این روستا که در 55 کیلومتري از مرکز استان قزوین قرار دارد، به علت اختلافات مرزي با روستاي نوده فاراب در استان گیلان

 
از حق آبه خویش محروم شده است. 

اگرچه به گفته منابع محلی این اختلافات به اندازه یک دهه طولانی شده است، اما آخرین اختلاف این روستاها در 23 دي ماه سال
جاري اتفاق افتاد،  درست زمانی که مردم روستاي نوده فاراب لوله هاي آب شرب روستاي لات به طول چهار هزار و 500 متر را بریده

 
و آب را به روي اهالی روستاي لات قطع کردند. 

حل موضوع اختلافات این روستا هم اکنون از سوي دستگاه قضایی پیگیري می شود، اما نکته قابل توجه در این میان، طولانی شدن

 
مدت زمان اختلافات و اتفاقاتی کم و بیش شبیه به هم در چندسال اخیر بوده که مردم را ناراضی کرده است. 

به گفته یکی از مقامات محلی بریدن لوله هاي آب در مسیر چشمه هایی که به روستاي لات می رسد، ناشی از یک اختلاف مرزي

 
است و بستن آب به روي مردم لات نیز نوعی اهرم فشار براي مطالبات روستایان شناخته می شود. 

 
براي اطلاع از جزییات بیشتر موضوع به سراغ مقامات و مسؤولان استان قزوین رفتیم تا با آنها در این رابطه مصاحبه کنیم: 

 
اهالی فاراب، لوله هاي آب را براي فشار به روستاي لات تخریب کرده اند 

دهیار روستاي لات در توضیح بیشتر این موضوع به خبرنگار ما گفت: اداره آب و فاضلاب روستایی سال 87 یک خط لوله آب را با
همکاري کارگران روزمزد از خود اهالی نوده فاراب و از دره دُجار به سمت روستاي لات متصل کرد که در سال 88 به بهره برداري

 
رسیده و حدود 360 انشعاب کنتور آب از آن استفاده می کنند. 

شکوفه رشوند افزود: اهالی روستاي نوده در زمان احداث این پروژه سنگین در جریان مراتب و مراحل صورت گرفته بوده و در آن
فعالیت داشته اند و تمامی تجهیزات از داخل روستاي نوده فاراب به سمت چشمه برده شد؛ اما  به علت اختلافات قدیمی در چشمه
هاي منطقه ازرانی و آغوز دره که بین مردمان روستاي لات و نوده فاراب ایجاد شده است، اهالی نوده فاراب براي به چالش کشیدن



 
مردم لات و مقامات دو استان، به دفعات لوله هاي آب شرب را بریده اند که پرونده قضایی آن نیز موجود است. 

وي بیان داشت: این موضوع، بارها به مقامات و مسؤولان استان قزوین گزارش شده است و مقامات قضایی منطقه الموت نیز به این
موضوع اشرافیت دارند، اما تاکنون اقدامی براي حل این مشکل صورت نگرفته و باعث شده است تا مردم روستاي لات از این واقعه

 
متضرر شوند. 

رشوند خاطرنشان کرد: روستاي لات به علت کارآفرینی مردمان آن با مهاجرت معکوس از شهر به روستا همراه بوده و میزان جمعیت
آن افزایش یافته است، به طوري که جمعیت آن از سرشماري سال 95 معادل 85 خانوار به 400 خانوار در سال جاري یعنی در حدود

 
یک هزار و 200 نفر رسیده و نیاز است که حل مشکلات این روستا در اولویت قرار گیرد. 

دهیار روستاي لات یادآور شد: آب و هواي روستاي لات گرم و خشک بوده و تا قبل از فصل بهار باید مشکلات آبرسانی این منطقه
برطرف شود، چراکه کشاورزان و باغداران این منطقه همواره با مشکلات کم آبی مواجه هستند و چنین مشکلات مضاعفی براي آنها

 
قابل قبول نیست. 

 
مشکلات 2 روستاي لات و نوده حقوقی است 

بخشدار رودبار الموت غربی که از مدت ها پیش در جریان این اختلافات قرار دارد، به خبرنگار ما گفت: بیشتر مباحث مطرح شده و
اختلافات این 2 روستا حقوقی و مربوط به آب است که با توجه به محل حادثه در گیلان، دادگاه رودبار در این رابطه پرونده را پیگیري

 
می کند. 

محمدرضا مولایی افزود: سه چشمه در مرزهاي این 2 روستا قرار گرفته است که یکی از این سه چشمه به نام دجار دره از سالیان قبل
تاکنون مورد توافق ساکنان 2 روستا قرار داشت؛ اما شکستن توافقات بین روستاییان باعث شده تا اخیرا لوله هاي آب روستاي لات از

 
سوي روستاي نوده بریده و تخریب شود. 

وي اضافه کرد: از زمان حضور من در منطقه الموت غربی، قرار شد که با پایان دادن موقت به اختلافات و به نوعی آتش بس، هیچ یک

 
از طرف ها تخطی نکنند، اما از اردیبهشت ماه سال 99 مجددا اختلافات بالا گرفت و کار به این جا کشید. 

مولایی با بیان اینکه مردم روستاي لات اکنون از نعمت آب بی بهره هستند و با تانکرهاي آبرسانی امور خود را سپري می کنند، اضافه
کرد: هم اکنون از اهالی 2 روستاي لات و نوده خواسته شده که با خویشتن داري و طرح موضوع در دستگاه قضایی به دنبال فرد

 
خاطی باشند و مردم لات نیز فعلا با تانکر آب، مشکلات را برطرف کنند. 

بخشدار منطقه رودبار الموت غربی بیان داشت: در هفته گذشته، تمام مسؤولان قزوین در الموت غربی شامل آب و فاضلاب، آب
منطقه اي، سازمان جهاد کشاورزي، منابع طبیعی و حتی قاضی منطقه الموت غربی به دادگاه گیلان رفته و با برگزاري نشستی در این
خصوص اظهاراتی را بیان داشتند؛ تا جایی که حتی مدارك و پروانه چراي دام ها نیز تسلیم می شود تا مالکیت چشمه و بهره برداري

 
آن مشخص شود. 

مولایی خاطرنشان کرد: نصب مجدد لوله هاي آب کار بسیار دشوار و هزینه بري بوده، تا حالا نیز همین اختلافات به تاسیسات آب

 
منطقه، میلیاردها تومان خسارت وارد ساخته است. 



 
2 کیلومتر لوله در دي ماه تخریب شد؛ هم اکنون با تانکر به مردم لات آبرسانی می کنیم 

با توجه به قطعی آب روستاي لات به سراغ رییس اداره آب و فاضلاب منطقه الموت رفتیم، گودرز حسنی در خصوص قطعی آب شرب
روستاي لات به خبرنگار ما گفت: شرکت آب و فاضلاب سال 87 به بهسازي یک دهنه چشمه و اجراي خط انتقال آب شرب به طول

 
9 کیلومتر با لوله 110 میلیمتر اقدام کرد و اهالی روستا تا سال 96 از آب همان چشمه استفاده می کردند. 

وي با بیان اینکه این خط انتقال آب در یک منطقه صعب العبور انجام شده است، افزود: پس از احداث و راه اندازي به علت تعارضات
اجتماعی بین دو روستاي لات از قزوین و نوده فاراب از گیلان در چندین مرحله به متراژهاي متفاوت لوله هاي خط انتقال توسط افراد

 
ناشناس مورد تخریب و قلع و قمع قرار گرفته است. 

حسنی بیان داشت: شرکت آب و فاضلاب با کمک اهالی به رفع مشکل قطعی آب شرب اقدام کرده و در راستاي حل این معضل و

 
مشکل، نشست هاي متعددي با حضور مسؤولان 2 استان تشکیل داده اما تاکنون نتیجه اي حاصل نشده است. 

رییس اداره آب و فاضلاب منطقه الموت به آخرین تخریب لوله آبرسانی روستاي لات اشاره کرد و گفت: در همین اقدام 2 کیلومتر از
لوله ها تخریب شده و خسارتی بالغ بر یک میلیارد تومان به شرکت آب و فاضلاب وارد شده است، اما با این حال براي رفاه حال

 
روستاییان آب شرب لات با تانکر تامین می شود. 

این مسؤول خاطرنشان کرد: شکایت شرکت آب و فاضلاب از تخریب تاسیسات در سال 94 به دادگاه رازمیان اعلام شد، اما چون محل

 
وقوع جرم در استان گیلان بود، موضوع از طریق دادگاه رودبار از توابع استان گیلان پیگیري می شود. 

 
دستگاه قضایی قزوین در این پرونده دخالتی ندارد 

 حجت اسلام نوراالله قدرتی رئیس کل دادگستري استان قزوین در گفت و گو با خبرنگار ما با بیان اینکه پرونده قضایی این 2 روستا
هم اکنون در استان گیلان پیگیري می شود، اظهار داشت: با توجه به رسیدگی پرونده در خارج از حوزه قضایی استان قزوین، مقامات

 
قضایی این استان دخل و تصرفی در پرونده ندارند. 

وي اضافه کرد: محمد سلمانی رییس دادگاه عمومی بخش الموت غربی که چندسال پیش به عنوان اولین قاضی پرونده را بررسی می
کرده است، هم اکنون درکنار مردم روستا ایستاده تا مدارك و مستندات لازم را براي پیشبرد هرچه بهتر پرونده قضایی به دادگاه ارائه

کند.
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خبرگزاري آریا - پیشرفت فاز نخست طرح ساخت خط
لوله انتقال نفت خام گوره به جاسک به حدود 70 درصد
رسیده و نویدبخش این است که تا پایان امسال به بهره

 
برداري می رسد. 

علی جعفرزاده، قائم مقام طرح انتقال نفت خام گوره به
جاسک در شرکت مهندسی و توسعه نفت در حاشیه
سومین روز از نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش و
پتروشیمی به خبرنگار شانا گفت: هم اکنون پیشرفت فاز
نخست این طرح به بیش از 70 درصد رسیده است و این

 
طرح راهبردي با وجود تحریم ها و شرایط حاکم بر کشور به لحاظ شیوع ویروس کرونا، در موعد مقرر به بهره برداري می رسد. 

قائم مقام طرح انتقال نفت خام گوره به جاسک در شرکت متن از تأمین بیش از 96 درصد کالاها و تجهیزات طرح راهبردي انتقال
نفت خام گوره به جاسک از محل تولیدات داخلی خبر داد و گفت: این یک طرح تمام ایرانی است و به جرأت می توان گفت که درصد

 
بالایی از اقلام مورد نیاز این طرح ملی از شرکت هاي داخلی تأمین شده است. 

جعفرزاده با بیان اینکه اولین ها در این طرح راهبردي به معناي کامل تحقق یافته است، تصریح کرد: طرح گوره به جاسک دو معنا
دارد؛ نخست اینکه عنوان طرح ملی، عزم ملی را به خود اختصاص داده و دوم اینکه به عنوان طرح اولین ها شناخته شده است، زیرا
بیشترین رکورد عملیات اجرایی، استفاده از ولوهاي 42 اینچ، استفاده از شیرهاي کنترلی با تازه ترین استانداردهاي روزآمد دنیا و

 
بسیاري دیگر از تجهیزات و اقلام مورد نیاز براي نخستین بار در این طرح ملی به کار گرفته شده است. 

طرح انتقال نفت خام گوره به جاسک، طرحی ملی و راهبردي است که با حمایت دولت و راهبري شرکت ملی نفت ایران و با هدف
ایجاد ظرفیت انتقال یک میلیون بشکه نفت خام در روز، ذخیره سازي و صادرات آن از طریق پایانه جدید جاسک، تضمین استمرار
صادرات نفت خام، تمرکززدایی از پایانه هاي صادراتی و متنوع سازي آن و توسعه پایدار و اشتغال زایی در سواحل مکران اجرا می
شود. از اهم پروژه هاي این طرح ملی، می توان به تأمین و احداث یک هزار کیلومتر خط لوله 42 اینچ سازگار با نفت ترش، احداث
پنج تلمبه خانه و سه ایستگاه بین راهی خط لوله و برق رسانی به آنها، احداث ایستگاه هاي دریافت و ارسال توپک و ترمینال پایانی،
احداث مخازن ذخیره سازي به ظرفیت 10 میلیون بشکه در منطقه جاسک و احداث تأسیسات دریایی شامل سه گوي شناور، حوضچه

آرامش و تأسیسات جانبی آن در سواحل مکران اشاره کرد.



طرح مهارت آموزي در محیط کار واقعی در استان یزد مورد بررسی قرار

گرفت

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/11/05

خبرگزاري آریا - سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان یزد گفت: ایجاد اشتغال و کاهش بیکاري به عنوان
یک پدیده مخرب اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی همواره از

 
جمله دغدغه هاي اساسی دولت هاست. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان یزد عماد تشکري سرپرست تعاون، کار و
رفاه اجتماعی استان در نشست بررسی «طرح مهارت
آموزي در محیط کار واقعی» با بیان اینکه این طرح می
تواند در ایجاد اشتغال پایدار موثر باشد گفت: ایجاد اشتغال

و کاهش بیکاري به عنوان یک پدیده ي مخرب اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی همواره از جمله دغدغه هاي اساسی دولت هاست؛ لذا
موضوع اشتغال و بهره وري کامل و مناسب از نیروي انسانی به عنوان یکی از اهداف راهبردي توسعه ي کشور در نظر گرفته شده

 
است. 

وي ادامه داد: دولت براي اجرایی شدن برنامه ششم توسعه و تحرك بخشی در بازار کار براي ایجاد فرصتهاي شغلی به خصوص براي
جوانان و فارغ التحصیلان دانشگاهی، سیاستها، اقدامات و طرحهاي اشتغالزایی را در قالب «برنامه ویژه اشتغال» در دستور کار قرار

 
داده است. 

سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به اینکه سیاست ها براي ایجاد اشتغال در گذشته، بیشتر معطوف به پرداخت وام و تعهد
اشتغال دستگاهی بود تصریح کرد: در این طرح سطح مداخله براي ایجاد اشتغال و کاهش بیکاري مورد بازنگري قرار گرفته و کوشش
شده تا با در نظر گرفتن و آموختن از تجارب بین المللی و به ویژه تجربه کشور، و رفع چالش هاي پیش رو، چارچوبی فراگیر براي

 
ایجاد اشتغال تنظیم شود. 

وي از اهداف این طرح را آشنایی با محیط کسب و کار، کسب تجربه و آماده سازي و ایجاد خودباوري در مهارت آموز براي ورود به
عرصه اشتغال و کارآفرینی عنوان کرد و افزود: حفظ و پایداري مشاغل سنتی و بومی خصوصا در صنایع دستی، کمک به بنگاه هاي
فعال به منظور شناسایی و جذب نیروي کار مستعد و توانمند، کاهش هزینه هاي جذب و بکارگیري نیروهاي فاقد مهارت و استفاده از

 
ظرفیت و توان آموزشی عملی بنگاه هاي اقتصادي از دیگر اهداف این طرح است. 

در این نشست رئیس اتاق اصناف استان پیشنهاداتی را ارائه کرد که مقرر شد به وزارتخانه ارجاع داده شود.



مرغداران: قیمت مصوب را افزایش دهید!

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/11/05

کانون سراسري مرغداران گوشتی با ارسال نامه اي به معاونت امور دام وزارت جهاد کشاورزي و دبیر کارگروه ستاد تنظیم بازار
خواستار اصلاح قیمت مصوب مرغ با توجه به افزایش هزینه هاي تولید شد.

 
05 بهمن 1399 - 15:56 

 
اقتصاد / اقتصاد 

کانون سراسري مرغداران گوشتی با ارسال نامه اي به معاونت امور دام وزارت جهاد کشاورزي و دبیر کارگروه ستاد تنظیم بازار

 
خواستار اصلاح قیمت مصوب مرغ با توجه به افزایش هزینه هاي تولید شد. 

خبرگزاري تسنیم: کانون سراسري مرغداران گوشتی با ارسال
نامه اي به دبیر کارگروه ستاد تنظیم بازار و معاونت امور دام
وزارت جهاد کشاورزي خواستار اصلاح قیمت مصوب مرغ با توجه

 
به افزایش نرخ مصوب مؤلفه هاي تولید شد. 

قیمت مرغ در بازار جاري یک مرتبه با توجه به افزایش هزینه
هاي تولید افزایش یافته بود اما با توجه با افزایش دوباره قیمت

 
نهاده هاي تولید خواستار افزایش قیمت این محصول هستند. 

 
در این نامه آمده است: 

 
جناب آقاي دکتر رضایی معاون محترم بهبود تولیدات دامی وزارت جهاد کشاورزي 

 
جناب آقاي دکتر قبادي معاون محترم بازرگانی داخلی وزارت صمت 

 
با سلام و احترام 

با عنایت به افزایش قیمت مؤلفه هاي تولید مرغ در ستاد تنظیم بازار کشور و افزایش قیمت ذرت از 15 هزار ریال به 17 هزار ریال و
سویا از 27 هزار ریال به 33 هزار ریال و جوجه از 28 هزار ریال به 42 هزار ریال و افزایش هزینه هاي حمل و سایر هزینه هاي
تولیدي و اثر مستقیم این تغییرات قیمتی بر قیمت تمام شده هر کیلوگرم مرغ زنده و گرم، متأسفانه علیرغم پیگیري ها و درخواست
هاي متعدد اقدامات لازم از سوي وزارت جهاد کشاورزي و وزارت صمت جهت ارسال آنالیز به ستاد تنظیم بازار و تصویب قیمت جدید

مرغ متناسب با افزایش قیمت مؤلفه هاي تولید صورت نمی گیرد. 



این رویه و رویکرد اجحاف در حق مرغداران بوده و زیان هاي مالی فراوانی بر آنان وارد می نماید و لذا ضمن ارسال مجدد آنالیز قیمت
تمام شده هر کیلوگرم مرغ استدعا می شود به منظور جلوگیري از بروز بحران مجدد در بازار تولید و مصرف و استمرار و پایداري تولید
و اشتغال با ایجاد رغبت و انگیزه در بین مرغداران ترتیبی اتخاد فرمائید تا به قید فوریت نسبت به طرح و تصویب قیمت جدید مرغ در

 
ستاد تنظیم بازار کشور اقدامات لازم را مبذول فرمایند. 

با توجه به موارد مطروحه و اینکه قیمت مصوب قبلی به دلایل ذکر شده، نمی تواند مبنایی براي اجراي سیاست هاي دستوري قیمت
قرار گیرد، شایسته است به گونه اي برنامه ریزي نمائید تا در صورت واقعی و منطقی شدن قیمت ها متناسب با افزایش قیمت مؤلفه

هاي تولید، از سرکوب قیمت و برخورد با فعالین بخش پرهیز شود.



ایران و ارمنستان باید از ظرفیت هایشان بیشتر استفاده کنند

منبع: ایرناشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/11/05

اصفهان- ایرنا- وزیر اقتصاد ارمنستان گفت: فرصت ها و ظرفیت هاي فراوان موجود 2 کشور ایران و ارمنستان تاکنون بسیار
کم مورد استفاده قرار گرفته است.

اصفهان- ایرنا- وزیر اقتصاد ارمنستان گفت: فرصت ها و
ظرفیت هاي فراوان موجود 2 کشور ایران و ارمنستان

 
تاکنون بسیار کم مورد استفاده قرار گرفته است. 

به گزارش ایرنا، وهان کروبیان روز یکشنبه در دیدار با
فعالان اقتصادي در سالن اجتماعات اتاق بازرگانی اصفهان
افزود: با همکاري صادقانه و اقدامات پیشگیرانه هر 2 کشور
به راحتی می توانیم حجم مبادلات تجاري را از مرز یک
میلیارد دلار عبور و به بالاتر از این در برخی اقلام افزایش

 
داد. 

وي خاطرنشان کرد: ارامنه ارمنستان ارتباط خوبی با کشورهاي عضو اوراسیا از جمله روسیه، بلاروس، قزاقستان و قرقیزستان دارند که

 
آمادگی داریم این روابط را با ایران تقسیم کنیم. 

وي یادآور شد: آمادگی بحث و بررسی تمام مسائل در خصوص موضوعات با ایران و اصفهان را داریم تا موانع و مشکلات تجارت و

 
صادرات 2 کشور حل و فصل شود. 

وزیر اقتصاد ارمنستان تصریح کرد : افتخار بزرگی است در این شهر باستانی حضور دارم، اصفهان با تمام ویژگی هایی که دارد می

 
تواند سنبل و نمونه اي از دوستی 2 ملت ارمنی و ایرانی باشد. 

کروبیان ادامه داد: از زمان هاي خیلی دور ارمنیان و ایرانیان کنار هم می زیسته اند شاید قومیت ها و ملیت هاي دیگر را نتوان پیدا

 
کرد که این همه کنار هم با یکدیگر صمیمی باشند. 

وزیر اقتصاد ارمنستان تصریح کرد: متاسفانه ارمنستان تنها کشور همسایه با ایران است که مبادلات تجاري آن از یک میلیارد دلار

 
بیشتر نیست. 

وي با اشاره به وضعیت حمل و نقل تصریح کرد: آگاه هستید که شرایط دشواري در مرز براي کامیون هاي ارمنستانی و ایرانی وجود
دارد زمانی که خودروهاي گرجستانی وارد ارمنستان می شوند هیچ هزینه و عوارضی را پرداخت نمی کنند، ولی زمانی که خودروي

ایرانی وارد خاك ارمنستان می شود حدود پانصد دلار باید پرداخت کند. 



کروبیان ادامه داد: خودروها و کامیون هاي ارمنستانی تا شعاع مرز پنجاه کیلومتري اجازه ورود به ایران ندارند اگر اقدامی از سوي
ایران صورت گیرد آمادگی داریم تا هزینه حمل کامیون ها را حذف کنیم، از این رو قیمت کالاها کمتر خواهد شد و تجارت بهبود

 
خواهد یافت و این به نفع همه است. 

وزیر اقتصاد ارمنستان گفت: توافقنامه جدید ایران و اوراسیا بسیار مهم است ولی این توافقنامه جدید امکانات مهمی در راستاي

 
صادرات و واردات به ما می دهد. 

کروبیان ادامه داد: ایجاد صندوق مشترك سرمایه گذاري با رئیس بانک مرکزي مورد بحث قرار گرفت که این موضوع به ایجاد حداقل

 
پارك فناوري و صنعت در ارمنستان کمک خواهد کرد. 

وي با بیان اینکه مراودات ایران و ارمنستان بیش از حوزه صادرات آن است، خاطرنشان کرد: کالاهاي تولیدي ارمنستان مانند شیرینی،

 
شکلات و سیگار نمی توانند از طریق کانال هاي قانونی وارد ایران شوند. 

 
گنجاندن گردشگري و حمل و نقل در مراودات ایران و ارمنستان 

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اصفهان گفت: برخی از اقلام تولیدي در استان اصفهان رتبه نخست کشوري را دارد که

 
امیدواریم در مراودات تجاري ارمنستان مورد تبادل قرار بگیرد. 

مسعود گلشیرازي با بیان اینکه حوزه گردشگري به ویژه گردشگري سلامت از موضوعات مورد توجه اتاق بازرگانی اصفهان و مراودات

 
بین 2 کشور است. 

وي با اشاره به حوزه حمل و نقل بیان کرد: کشور ارمنستان به عنوان مرکز منطقه cis( کشورهاي مستقل همسود) ایفاي نقش می

 
کند همچنین کشور ایران در این راستا نقش بسزایی را برعهده دارد. 

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اصفهان خاطرنشان کرد: اعزام هیات تجاري از اتاق بازرگانی به کشور ارمنستان از

 
موضوعات در دست اقدام است تا موضوعات مطروحه را با طرف هاي تجاري آن کشور عملیاتی کنیم. 

اصفهان با بیش از پنج میلیون نفر جمعیت، بیش از 9 هزار واحد تولیدي کوچک و بزرگ با سرمایه 221 هزار میلیارد ریال و اشتغال
263 هزار نفر، حدود 840 معدن در حال بهره برداري با سرمایه گذاري بیش از 10 هزار میلیارد ریال و حدود 180 هزار واحد صنفی

 
صنعتی ترین استان کشور بشمار می آید. 

سهم اصفهان در صنعت کشور را 11 درصد، سرمایه گذاري 10 درصد و اشتغال صنعتی هشت درصد و رتبه اصفهان در طرح هاي

 
نیمه تمام صنعتی و تعداد معادن اول و از نظر ذخایر معدنی دوم است. 

وزیر اقتصاد ارمنستان در سفر یکروزه به اصفهان با عباس رضایی استاندار ، شماري از واحدهاي تولیدي و فعالان اقتصادي استان

 
دیدار و گفت و گو کرد. 



 
کروبیان بعد از بازدید از آثار تاریخی، اصفهان را به مقصد تهران ترك می کند. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- روابط خارجی 

 
- اصفهان 

 
- تجارت 

- ارمنستان



تثبیت اشتغال 91 هزار نفر با تسهیلات بانک تجارت

منبع: بانک برترشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/11/05

بانک تجارت تا پایان دي ماه امسال، با اعطاي 41 هزارو271 فقره تسهیلات جمعا به مبلغ بیش از 20 میلیارد ریال به
صاحبان کسب وکارهاي آسیب دیده از شیوع کرونا اشتغال 91 هزار و 912 نفر را تثبیت کرد.

بانک برتر، شیوع بیماري کرونا در یک سال اخیر شرایط فعالیت را تا حدود زیادي براي برخی صنایع و مشاغل دشوار و آسیب
هایی را به آنها وارد کرد. بانک تجارت در راستاي ایفاي نقش حمایتی خود در این شرایط اقتصادي، تسهیلات ویژه اي را آماده و به

 
متقاضیان در استان هاي مختلف کشور اعطا کرد. 

به همین منظور تا پایان دي ماه سال جاري تعداد 41 هزار و 271 فقره
تسهیلات جمعا به مبلغ بیش از 20 هزار و 557 میلیون ریال به متقاضیان
کسب و کارهاي آسیب دیده به ویژه صنعت حمل و نقل کشور توسط بانک
تجارت اعطا شد که تاثیر مستقیم آن تثبیت اشتغال 91 هزار و 912 نفر در

 
شرایط شیوع ویروس کرونا شد. 

بانک تجارت همچنین به منظور حمایت از اقشار آسیب دیده در دوره شیوع
ویروس کرونا تا پایان دي ماه سال 1399 تعداد بیست و پنج هزار و 825 فقره تسهیلات ودیعه مسکن جمعا به مبلغ چهار هزار و

 
963 میلیارد ریال به خانواده هاي مستاجر در استان هاي مختلف کشور اعطا کرد. 

کارکنان بانک تجارت در سراسر کشور با وجود احتمال بالاي شیوع و ابتلاي بیماري کرونا در شعبه هاي بانک، با از خود گذشتگی و
ایثار و البته رعایت حداکثري پروتکل هاي بهداشتی تلاش کردند که در روند ارائه خدمات به مشتریان خللی وارد نشود. کارکنان این
بانک در ساعات حضور در محل کار به طور صحیح و دقیق ملزم به استفاده از ماسک و رعایت پروتکل هاي بهداشتی و درمانی هستند

 
و رؤساي ادارات و مسئولین شعب موظف اند نسبت به حسن اجراي این قانون نظارت دقیق داشته باشند. 

بانک تجارت همچنین در راستاي ابلاغ سیاست هوشمندسازي اقتصاد و آماده سازي زیرساخت استقرار بانکداري دیجیتال و در
راستاي ارائه تمامی خدمات بانکی به صورت غیرحضوري، طرح “زمرد” را به عنوان زیست بوم متمرکز راهکارهاي دیجیتال در دستور
کار دارد. مهم ترین ویژگی این زیست بوم این است که هموطنان بدون حضور در شعب می توانند به عنوان یک مشتري جدید در
بانک تجارت افتتاح حساب کرده و کارت بانکی خود را به صورت غیر حضوري در محل تحویل گیرد. همچنین از همین زیست بوم می

 
تواند سرویس خدمات نوین خود نظیر همراه بانک را فعال کند. 

دبیرخانه کارگروه تخصصی اشتغال استان تهران پیش از این از عملکرد بانک تجارت که با پرداخت 4210 میلیارد ریال تسهیلات
بهترین عملکرد را بین بانک ها داشته تقدیر کرده بود.



مجتمع فولاد قاینات دهه فجر افتتاح می شود

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/11/05

پایگاه خبري معدن نیوز - معاون امور اقتصادي وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: براساس برنامه ریزي انجام شده مجتمع
فولاد قاینات دهه فجر امسال افتتاح می شود.

نوشته شده توسط: یکشنبه 5 بهمن 1399 - 15:37:49 10 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز - معاون امور اقتصادي وزیر
تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: براساس برنامه ریزي انجام شده

 
مجتمع فولاد قاینات دهه فجر امسال افتتاح می شود. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز -معاون امور اقتصادي وزیر تعاون، کار و
رفاه اجتماعی گفت: براساس برنامه ریزي انجام شده مجتمع

 
فولاد قاینات دهه فجر امسال افتتاح می شود. 

حجت االله میرزایی روز یکشنبه در نشست گروه کاري اشتغال و
سرمایه گذاري شهرستان قاینات افزود: با بهره برداري از این

 
کارخانه، یک میلیون تن به محصولات فولادي کشور افزوده می شود. 

وي به بازدیدش از مجتمع فولاد قاینات اشاره کرد و گفت: با راه اندازي این کارخانه و تکمیل فاز بعدي آن تا پایان سال 1400 حدود

 
2 هزار نفر به صورت مستقیم و 15 هزار نفر به صورت غیرمستقیم مشغول به کار خواهند شد. 

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: معادن متنوعی در شهرستان قاینات وجود دارد که زمینه خوبی براي سرمایه گذاري
است لذا تلاش می کنیم شرکت هاي وابسته به شستا (شرکت سرمایه گذاري تامین اجتماعی) براي سرمایه گذاري در این منطقه

 
تشویق و ترغیب شوند. 

وي عنوان کرد: همچنین در ارتباط با پروژه آهن هیدراته که سال 94 عملیات اجرایی آن در شهرستان قاینات آغاز شد و یکی از

 
مطالبات مردمی است، موضوع را از طریق شستا پیگیري می کنیم. 

میرزایی گفت: درخصوص تکمیل طرح توسعه درمانگاه تامین اجتماعی و سالن ورزشی کارگران این شهرستان که سال 96 توسط

 
مرحوم نوربخش رییس فقید سازمان تامین اجتماعی کلنگ زنی شده بود در مرکز تصمیم گیري خواهیم کرد. 

وي اظهار داشت: هماهنگی و همدلی بین مسوولان شهرستان مثال زدنی است همچنین در بازدیدي که کارخانه فولاد قاینات داشتیم

 
مشخص بود بعد از 15 سال وضعیت این واحد امیدوارکننده است. 



معاون امور اقتصادي وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با ایجاد صنایع و بنگاه هاي پایین دستی این صنعت، زنجیره فولادي شرق

 
کشور از سنگ آهن خواف تا صادرات آن در بندرعباس موجب رونق اقتصادي منطقه خواهد شد. 

وي در پاسخ به درخواست فرماندار و نماینده مردم قاینات و زیرکوه در مجلس شوراي اسلامی درخصوص کمک به بنگاه هاي کوچک
براي ایجاد اشتغال بیان کرد: اعتبارات اشتغال پایدار روستایی و عشایري استان خراسان جنوبی براي اشتغالزایی و کمک به بنگاه هاي

 
خُرد افزایش می یابد. 

نماینده مردم قاینات و زیرکوه در مجلس شوراي اسلامی هم گفت: زعفران قاینات در دنیا زبانزد است از طرفی با توجه به تاکیدات

 
مقام معظم رهبري مبنی بر لزوم فراوري زعفران جنوب خراسان که باعث توسعه شهرستان می شود باید در این زمینه گام برداریم. 

سلمان اسحاقی افزود: با توجه به تولید محصولات استراتژیک مانند زرشک، عناب، پسته و زعفران در استان خراسان جنوبی و

 
شهرستان قاینات باید صنایع فراروي آن ایجاد شود تا شاهد ایجاد اشتغال باشیم. 

وي بیان کرد: برخی پروژه هاي عمرانی در حوزه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این حوزه انتخابیه بلاتکلیف مانده است که

 
درخواست داریم هرچه سریعتر نسبت به تکمیل آنها اقدام شود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار خراسان جنوبی هم در این نشست گفت: با توجه به درخواست استاندار و به منظور ایجاد

 
اشتغال، ستاد توسعه خاوران تشکیل شد و پنج کمیته ذیل این ستاد فعالیت دارند. 

 
مشیرالحق عابدي افزود: یکی از کمیته هاي این ستاد براي جذب سرمایه گذار بخش خصوصی اقدام می کند. 

وي بیان کرد: باید دستگاه هاي عضو کارگروه اشتغال و بانک ها در راستاي نیازهاي استان گام بردارند و تا حدودي شستا (شرکت

 
سرمایه گذاري تامین اجتماعی) به قول هایی که درخصوص سرمایه گذاري داده، عمل نکرده است و پیگیر این مطالبات هستیم. 

فرماندار قاینات نیز گفت: درخصوص تکمیل طرح تولید گاز اکسیژن، تولید آهن هیدراته، سرمایه گذاري در شرکت معدن مس وُرزگ

 
و معدن طلاي بزُن آباد، پرورش و تکثیر زالو و از این قبیل طرح ها درخواست مساعدت داریم. 

محمد کریمی افزود: یکی دیگر از مطالبات مردم شهرستان قاینات، شبانه روزي شدن درمانگاه تامین اجتماعی و تاسیس پلی

 
کلینیک، تکمیل سوله ورزشی کارگران و ساختمان کانون بازنشستگان است. 

وي اظهار داشت: در حال حاضر چهار هزار کارگاه و 16 هزار بیمه شده اصلی در قالب 57 هزار خانوار زیر پوشش تامین اجتماعی بوده

 
و از خدمات این بیمه استفاده می کنند. 

سه معاون وزیر و 22 مدیرکل و روساي سازمان هاي وابسته به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از روز گذشته (شنبه) وارد خراسان

 
جنوبی شدند که در این سفر 2 روزه در قالب سه گروه در همه شهرستان هاي استان حضور خواهند یافت. 

معاون امور اقتصادي وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی امروز در سفر به شهرستان قاینات از کارخانه سیمان قاین و مجتمع فولاد قاینات

 
بازدید کرد و از نزدیک روند فعالیت، مسائل و مشکلات این واحدهاي صنعتی را مورد بررسی قرار داد. 



وي همچنین در شهرستان مرزي زیرکوه حضور یافت.



گذشته و آینده کتاب در قالب چاپ، صوت و دیجیتال

منبع: ایرناشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/11/05

تهران- ایرنا- گذشته و آینده قالب هاي نوین کتاب در نشست هاي نخستین نمایشگاه مجازي کتاب ایران بررسی شد.

تهران- ایرنا- گذشته و آینده قالب هاي نوین کتاب در
نشست هاي نخستین نمایشگاه مجازي کتاب ایران بررسی

 
شد. 

به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا، نمایشگاه مجازي کتاب
تهران در کنار بخش نمایش و فروش، بخشی را نیز به

 
نشست هاي تخصصی اختصاص داده است، 

نشست تخصصی «جایگاه نشر الکترونیک در توسعه کتاب
هاي علمی و دانشگاهی» از سلسله نشست هاي تخصصی
نخستین نمایشگاه مجازي کتاب تهران با حضور حسین
ابراهیم آبادي (رئیس مرکز نشر دانشگاهی) و دکتر حبیب
االله حبیبی فهیم (معاون توسعه و برنامه ریزي باغ کتاب

 
تهران) برگزار شد. 

 
تولید محتوا توسط کاربر در آموزش الکترونیکی 

حسین ابراهیم آبادي گفت: اینکه بگوییم منابع دیجیتالی از نشر چاپی پیشی گرفته اند، درست نیست. البته در سال هاي گذشته این
اتفاق در حال وقوع بود، اما در دوره اي صنعت چاپ خود را بازتولید کرده و به عرصه رقابت بازگشت. سرانجام در دوران شیوع کرونا
مجددا نشر الکترونیک از نشر سنتی پیشی گرفت. در باب نشر الکترونیک و آموزش مطرح است که نشر الکترونیک می تواند آموزش را

 
یک گام جلو ببرد؛ به این معنا که در این نوع نشر تعامل بین مدرس و یادگیرنده به عنوان رویکرد نوینی مطرح است. 

او با تاکید بر اینکه در حوزه رشد کمی کتاب هاي الکترونیکی پایین تر از سطح جهانی هستیم، گفت: صنعت نشر به طور عام و نشر
دانشگاهی به طور خاص براي به حرکت درآمدن به چند عامل محرك نیاز دارد؛ نخستین عامل سرمایه گذاري است. در شرایطی که
جهان روي نشر الکترونیک سرمایه گذاري می کند، با محدودیت سرمایه در کشور مواجه هستیم. بخشی از این محدودیت ها به

 
زیرساخت ها و ابعاد فنی کار برمی گردد که رفع آن بر عهده دولت است. 

رئیس مرکز نشر دانشگاهی اظهار کرد: چه در حوزه عمومی و چه در حوزه دانشگاهی در کشور بخش خصوصی فعال در این حوزه
نداریم. به نهادي حرفه اي نیاز داریم که دائم در حال تغییر و آموختن باشد، متاسفانه جاي چنین نهادي در صنعت نشر کشور خالی



 
است. البته اخیرا برخی استارت آپ ها فعالیت هایی کرده اند. اما عملا نشر دانشگاهی و علمی کشور دچار عقب افتادگی است. 

ابراهیم آبادي ضمن اشاره به ضعف در محتواهاي آموزشی گفت: یکی از متهمان اصلی خستگی، گریز از خواندن، تحمیل و کسالت
باري نظام آموزشی، متن است. بدان معنا که کتاب هاي آموزشی از انعطاف لازم برخوردار نیستند، درست نگارش نشده اند و خسته
کننده و کسالت بار هستند. نکته دیگر این که وقتی حفظیات را کناري بگذاریم و به سطوح بالاتر یادگیري مانند ارزیابی و استنباط

 
نگاهی بیندازیم درمی یابیم کتاب در آموزش این مفاهیم به شدت ناکارآمد است. 

وي افزود: متن قابل احترام است، تا جایی که به فهم انسان کمک کند اما وقتی مانع یادگیري و عامل گریز از خواندن می شود، جایی
براي دفاع باقی نمی ماند. وقتی راجع به یادگیري و درك کردن صحبت می کنیم باید همه حواس را به کار بگیریم. در حالی که

 
کتاب، مهارت نوشتاري مخاطب را به شدت کاهش می دهد و فضاي وب به گسترش این مهارت کمک می کند. 

ابراهیم آبادي افزود: تحریم ها و سیاست خارجی بر اقتصاد و فرهنگ تاثیر گذاشته است. وقتی اقتصاد دچار مشکل می شود، دیگر
امکان سرمایه گذاري وجود ندارد. کسی در چنین فضاي مبهمی سرمایه گذاري نمی کند. البته فعالیت هایی به صورت موردي در
حوزه نشر الکترونیک در کشور صورت گرفته اما کافی نیست. رسیدن به پلتفرم مناسب نیازمند وجود قابلیت هاي فنی است که بتواند
هزینه کرده و فناوران بزرگ را گردهم آورد تا در بلند مدت به نقطه مطلوب برسد. معضلی که در اقتصاد نشر وجود دارد، نبود امکانات

 
براي تبادل دانش و تجربه فناوران، ناشران و تولیدکنندگان محتواست که کار را سخت کرده است. 

رئیس مرکز نشر دانشگاهی هم با اشاره به تجربه کشورهاي پیشرو گفت: بسیاري کشورهایی که امروز در این حوزه موفق هستند در
دانشگاه هاي شان براي نشر الکترونیک برنامه راهبردي تدوین کرده اند. اما آموزش عالی و آموزش وپرورش ما براي روبه رو شدن با
این تحول خودش را آماده نکرده بود. البته با شیوع کرونا آموزش الکترونیک به اجبار در کشور پیاده شده و نظام آموزشی را با چالش
هایی مانند تبادل دانش، آزمون، نحوه ارزیابی و... مواجه کرده است. براي رسیدن به نقطه مطلوب باید در وهله نخست بتوانیم محتوا و
دانشی که در فضاي دیجیتال تولید می شود را سامان دهیم و امکان دسترسی عموم را به آن میسر کنیم. در گام دوم نشر الکترونیک
دانشگاهی را قانع کنیم که با محتوا و حجم کم به سمت تولید منابع چندرسانه اي و تعاملی حرکت کنند. ضمن اینکه نهاد حرفه اي
که وظیفه مشاوره، آموزش و پشتیبانی را بر عهده دارد باید در این حوزه شکل بگیرد. در کنار همه اینها دانشگاه ها، نهادها، ارگان ها و
موسسات خصوصی و دولتی باید به صورت یکپارچه در کنار هم فعالیت کنند تا نشر الکترونیک در حوزه دانشگاهی سروسامانی بگیرد.

 
مطالعه کتاب تنها شکل خاصی از خواندن است 

حبیب االله حبیبی فهیم با بیان این که سوژه اي به نام خواندن وجود دارد، گفت: فناوري دیجیتال مفهوم خواندن را توسعه داده است؛
به این معنا که خواندن تنها از طریق مطالعه کتاب اتفاق نمی افتد و کتاب چاپی تنها یکی از ابزارهاي خواندن است. تامل و تفکر در
مطالعه کتاب بیشتر از قرار گرفتن در برابر محتواي رادیو و تلویزیون است. حمله اي که به رسانه هاي نوین شده هم پیرامون این

 
موضوع است که این رسانه ها تفکر انتزاعی را در مخاطب تضعیف می کنند. 

وي عنوان کرد: اگر مروري بر مقاومت هایی که در این راستا وجود دارد داشته باشیم، درمی یابیم بسیاري متخصصان و دست
اندرکارانی که معتقدند هیچ چیز جاي کتاب چاپی را نمی گیرد، افرادي هستند که مربوط به دوره کتاب ها سنتی و چاپی هستند. اما
نسل جدید موضعی پیرامون این ماجرا ندارند چون نسل در حال گذار است و نسل جدید راحت این موضوع را می پذیرند. با تغیر نسل

 
به طور طبیعی این تکنولوژي ها جا می افتد. 



حبیبی فهیم اظهار کرد: مباحث حقوقی از دیگر مواردي است که در این ماجرا مقاومت ایجاد می کند. مباحث مربوط به حق کپی
رایت و... قوانین و استانداردهایی که پیرامون آن وجود دارد، کار را براي نشر الکترونیک سخت تر می کند، این در حالیست که امروزه

 
در حوزه محتواي دیجیتال نرم افزارهاي امنیتی و حفاظتی وجود دارند که این مشکلات را حل کرده اند. 

وي افزود: اگر این مقوله را به حوزه کتاب تعمیم دهیم درمی یابیم آنقدر خودمان را در شکل چاپی کتاب محصور کرده ایم که تصوري
نسبت به انواع مختلف خواندن نداریم و گرفتار خواندن کتاب در فرم چاپی آن شده ایم. در مورد زبان فارسی هم بحث هاي زمینه اي

 
بسیاري وجود دارد که بسیار فراتر از نشر الکترونیک است. زبان فارسی در خطر است، چون هویت ایرانی در خطر است. 

این پژوهشگر عنوان کرد: نشر دانشگاهی رشد نمی کند چون محتواي جذابی به مخاطبان ارائه نمی دهد و به تبع بازاري هم براي آن
شکل نگرفته است، چون بخش سنتی از وضع موجود راضی است. ازاین رو، لازم است دولت حمایت کند و بخش خصوصی را به

 
فعالیت و سرمایه گذاري در این حوزه ترغیب کرده و زیرساخت هاي مورد نیاز این بخش را سامان دهد. 

 
کتاب گویا پس از 10سال بین مخاطب جایگاهی پیدا کرد 

نشست «جایگاه کتاب صوتی در نمایشگاه کتاب» از سلسله نشست هاي تخصصی نخستین نمایشگاه مجازي کتاب تهران با حضور

 
فاطمه محمدي (مدیرعامل نوین کتاب گویا) و محمد صدوقی (مدیرعامل طاقچه) برگزار شد. 

فاطمه محمدي با اشاره به این که تاریخچه کتاب صوتی به 80 سال پیش برمی گردد زمانی که توسط کنگره آمریکا تصویب شد تا
کتاب صوتی براي نابینایان فراهم شود گفت: این کتاب ها ابتدا روي گرامافون و پس از آن روي نوار کاست ضبط می شد ولی همچنان
مورد استفاده نابینایان و کسانی بود که امکان استفاده از کتاب هاي چاپی را نداشتند. به مرور استفاده از کتاب هاي گویا در میان
مردم دیگر نیز گسترش پیدا کرد. اما اتفاق مهم در خصوص توسعه کتاب هاي گویا در چند دهه اخیر رخ داد و با به وجود آمدن سی

 
دي ها در این حوزه انقلاب عظیمی رخ داد. 

مدیرعامل نوین کتاب گویا، با بیان این که کتاب صوتی و پادکست رقیب یکدیگر نبوده، دو حوزه متفاوت هستند و مخاطبین آن ها
نیز دو طیف متفاوت هستند، افزود: یکی از نقاط عطف مجموعه ما همان زمانی بود که به نمایشگاه راه پیدا کردیم از این رو که حجم

 
زیادي از مردم با کتاب گویا آشنا شدند، درواقع ارائه کتاب در این قالب براي آنها جذاب بود. 

وي درباره موانع تولید کتاب صوتی بیان کرد: ما به عنوان تولید کننده کتاب صوتی با دو مانع عمده مواجه هستیم که یکی مسئله
صدور مجوزهااست؛ همه کارهاي ما در بستري قانونی انجام می شود. در واقع ما کتاب هایی که داراي مجوز هستند را در پروسه تولید
قرار می دهیم. اما این تولیدات صوتی بر اساس کتاب هایی که پیشتر مجوز گرفته ناچار است از مسیري دیگر براي دریافت مجوز عبور
کند که پروسه زمان بري است و در بسیاري از مواقع کتاب هایی که مجوز دارند براي انتشار به صورت صوتی مجوز نمی گیرند. این
امر به ناشر ضرر می زند چون پس تولید و صرف هزینه اقدام به دریافت مجوز می شود. یکی دیگر از موضوعات مهم در این زمینه نیز
مبحث کپی رایت است که لطمه شدیدي به تولیدکننده ها وارد می کند. اگر بناست حمایتی از تولیدکنندگان کتاب صوتی صورت

 
بگیرد یکی از کارهاي مهم حمایت از قانون کپی رایت است. 

 
شیب رشد کتاب هاي صوتی تند است 

محمد صدوقی با مطرح کردن این که طاقچه پلتفرم ارائه و عرضه کتاب گویا است و محتواي صوتی تولید نمی کند بیان کرد: آمدن



گوشی هاي هوشمند و اینترنت، تاثیر بزرگی بر کتاب هاي الکترونیکی و صوتی داشت. ما در ابتداي کار خود، تنها ارائه کننده کتاب
هاي متنی به صورت الکترونیکی بودیم اما از سه سال قبل کتاب ها صوتی را نیز به مجموعه اضافه کردیم و استقبال مخاطبین خوب
بود. کتاب هاي صوتی و الکترونیکی هر دو به سرعت در حال رشد هستند اما شیب رشد کتاب هاي صوتی تندتر بوده و استقبال مردم

 
به آن بیشتر است. 

مدیرعامل طاقچه در ادامه بیان کرد: پادکست ها متنوع هستند و شاید برخی از آن ها از نظر نحوه تولید به کتاب صوتی نزدیک
باشند. بین این ها نمی توان مرز دقیقی مشخص کرد، از این رو که تقسیم بندي دقیقی ندارند، نمی توان گفت که رقیب یکدیگر
هستند و مردم طبق سلیقه و نیاز خود گاهی کتاب صوتی و گاهی پادکست را انتخاب می کنند. مسئله اصلی در حوزه کتاب هاي
صوتی تولید آثار خوب، با کیفیت و بر اساس نیاز مخاطب است. در نهایت چون کار فرهنگی و شاید تغییر فرهنگ را انجام می دهیم

 
نیاز است مخاطبین آن را بشناسند. در ابتداي امر نیز نیاز است که کتاب صوتی معرفی شود. 

نشست «نقش استارت آپ ها در صنعت نشر ایران» از سلسله نشست هاي تخصصی نخستین نمایشگاه مجازي کتاب تهران با حضور
رسول رجایی (کارشناس پژوهش و فناوري و دبیر اجرایی «صفحه خیال» جشنواره کتاب و رسانه هاي دیجیتال) و حامد محمدي

 
(برگزیده جشنواره صفحه خیال و مدیر سایت 30 بوك) برگزار شد. 

 
استارت آپ ها مبتنی بر ایده خلاق هستند 

رسول رجایی در توضیح استارت آپ و مفهوم آن اظهار کرد: امروزه مفهوم استارت آپ و واژه هاي کسب وکاري و کارآفرینی، مفهومی
عام یافته و در جامعه گسترش پیدا کرده است. استارت آپ ها، گروه هاي کسب وکاري در اندازه و مقیاس کوچک هستند. در کسب
وکارهاي کوچک، با سرمایه کم می توان ایده اولیه را به سمت شکل گیري کسب وکار بزرگ پیش برد. بنابراین می توانید با صرف
هزینه هاي محدود نسبت به صنایع بزرگ، ایده هایی را به مرحله بازار و تجاري سازي برسانید که به لحاظ تعداد مخاطب و اندازه بازار

 
قابل رقابت با بسیاري از صنایع بزرگ باشند. 

وي افزود: با توجه به سرانه مطالعه در کشور ما استارت آپ هاي حوزه کتاب در سبد اقتصادي خانواده ها بخش فرهنگی و لوکس
محسوب می شوند. به این معنا که در نگاه خانواده ایرانی کتاب اولویت چندم را دارد. از این نظر، وقتی در استارت آپ ها بناست
فعالیت فرهنگی انجام دهید و مخاطب شما خانواده است براي ارتباط با جامعه هدف خود با چالش اساسی روبه رو خواهید شد.

 
مشتري در زمینه استارت اپ ها اهمیت زیادي دارد از این رو که موفقیت استارت آپ ها در مرحله رشد را تعیین می کند. 

او درباره توزیع استارت آپ ها در حوزه فروش، توزیع، تولید محتوا و بازاریابی بیان کرد: باید توجه کنیم عمدتا استارت آپ ها بر
اساس فناوري هاي روز حرکت می کنند استارت آپ هاي حوزه کتاب نیز از این قاعده مستثنی نیستند. درواقع نشر سنتی ما نیاز به

 
نوآوري داشت و استارت آپ ها به کمک ناشران آمدند و توانستند فضاي نشر را متحول کنند. 

این کارشناس پژوهش و فناوري ضمن بیان این که در بحث انقلاب صنعتی چهارم یا عصر دیجیتال، پلتفرم ها اهمیت زیادي دارند
گفت: اگر بخواهیم در حوزه سیاست گذاري و تنظیم قانون کار موفقی انجام دهیم باید اطلسی از فناوري هاي مطرح براي توسعه
کتاب دیجیتال و استارت آپ هاي حوزه کتاب پیش بینی و استارت آپ ها را تشویق کنیم تا در حوزه هاي دیگر سرمایه گذاري کنند.

او با اشاره به این که علاوه بر مشتري، معیار دوام و پایداري نیز در ماندگاري و رشد استارت آپ ها اهمیت دارد عنوان کرد: اگر ناشر
سنتی را به عنوان مرکز نوآوري در نظر بگیریم که به سمت راه اندازي پلتفرم پیش رفته و درواقع فرآیند، تعریف و ویژگی هاي



 
استارت آپی را رعایت کند می توان آن را استارت آپ اطلاق کرد. 

 
فرآیند توزیع کتاب سنتی انجام می شود 

حامد محمدي، درباره تفاوت استارت آپ هاي حوزه کتاب و فرهنگ با سایر حوزه ها اظهار کرد: از نظر ساختاري تفاوتی ندارد. تنها
تفاوتی که استارت آپ هاي حوزه کتاب با سایر زمینه ها دارد در زمینه تولید محتوا و معرفی آن است. پیشتر، خرید، ارسال و توزیع
کتاب تنها در قالب فضاي سنتی و از طریق کتابفروشی صورت می گرفت و کمبودهایی در این صنف حس می شد. همچنین کتاب به

 
برخی مناطق به درستی ارسال نمی شد. 

وي مشکل مجوز و زیرساخت ها از عمده ترین مشکلات فعالیت استارت آپ ها دانست و افزود: مهمترین موضوع براي کار در زمینه
استارت آپ ها داشتن اینترنت پرسرعت است که ما همچنان با این مشکل مواجه هستیم. استارت آپ هاي کمی در حوزه کتاب
فعالیت می کنند ولی شرایط به گونه اي پیش می رود که تمام کتابفروشی ها در حال تغییر شیوه سنتی خود و تبدیل آن به فروش
آنلاین هستند. اما همچنان برخی از ناشران و کتابفروشان ما مقاومت کرده و گمان می کنند با بیشتر شدن استارت آپ ها،
کتابفروشی ها با مشکل مواجه می شوند. در صورتی که از نظر من کتابفروشی ها از طریق استارت آپ ها به راحتی می توانند کتاب

 
معرفی کنند. 

 
برچسب ها 

 
- نمایشگاه مجازي کتاب تهران 

 
- وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

 
- استارتاپ 

 
- کتاب صوتی 

 
- قانون کپی رایت 

 
- کتاب الکترونیک 

 
پروندهٔ خبري 

- نخستین نمایشگاه مجازي کتاب ایران



چرا بازار قمار داغ است؟

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/11/05

رونق سایت هاي شرط بندي در چند سال اخیر بر هیچ کس پوشیده نیست؛ چشم چشم هم که کنیم متوجه تعداد بسیار
افرادي که به سوداي منفعت مالی اقدام به شرط بندي می کنند، می شویم.

به گزارش پایگاه خبري بانکداري الکترونیک، براي اثبات رونق این سایت ها همین نکته بس که سخنگوي نیروي انتظامی گفته
است فقط امسال 3900شبکه قمار و شرط بندي توسط پلیس شناسایی و 1440 پرونده علیه مجرمان تشکیل شده است. شناسایی
4000سایت تنها براي یک سال نشان از این دارد که تعداد این سایت ها بسیار بیشتر از تعدادي است که حالا مسدود شده اند. وجود
باندهاي بسیار و صرف هزینه هاي گزاف و گردش مالی هولناك این سایت ها به کنار، این که بسیاري از این باندها هدفشان همان
قمار و شرط بندي آنلاین هم نیست و تنها به این واسطه اقدام به سرقت هویت افراد و خالی کردن حساب بانکی آنها می کنند هم به

 
کنار اما موضوعی که باید حالا به آن کمی دقت کرد تاثیرات روانی این اتفاق بر افراد جامعه است. 

به این مفهوم که بخشی از رونق چشمگیر این سایت ها به اقبال افراد به این سمت برمی گردد، مسدود شدن نزدیک به 4000 سایت
تنها در یک سال و تدوام فعالیت سایت هاي دیگر به این مفهوم است که همچنان بسیاري از افراد به وسوسه منفعت مالی در این
سایت ها حضور دارند. سوال این است که چرا با وجود ممنوعیت فعالیت و البته جرم بودن قمار این افراد به نوعی با سرمایه هاي خود
اینچنین بازي می کنند؟ برخی روان شناسان اجتماعی معتقدند این سایت ها تکنیک هایی براي وابستگی به خودشان اعمال می

 
کنند، از مشوق هاي مالی که به افراد می دهند تا الگوریتم هاي هوشمندي که باعث امیدواري کاذب آنها می شود. 

پس از این وابستگی دیگر این افراد رها می شوند؛ چرا که اعتیاد به قمار، آنها را در دام این سایت ها انداخته و زندگی آنها را تباه و
جیب گردانندگان این سایت ها را پرپول تر کرده است. فرمول وابستگی به قمار همانی است که درباره مصرف مواد مخدر و الکل هم
کار می کند، به همان اندازه هم مخرب است اما هنوز قبح آن در میان عامه مردم نریخته است، همین نکته شاید یکی از دلایلی است

 
که همچنان باعث رونق قمار در جامعه شده است. 

یکی از کانال هاي تلگرامی سال گذشته پایشی از میزان هزینه تبلیغات این سایت ها در تلگرام انجام داده بود. روش این پایش به این
صورت بود که با پیگیري آگهی یکی از این سایت ها در تلگرام متوجه حجم بالاي تبلیغات آن سایت براي یک مسابقه فوتبال شده

 
بود. 

نتیجه کار این بود که یکی از این سایت ها فقط براي یک مسابقه حدود 900میلیون تومان براي آگهی در کانال هاي تلگرامی هزینه
کرده بود؛ صرف چنین هزینه اي تنها از سوي یک سایت و تنها براي یک مسابقه فوتبال حتما که باید آورده و سود برگشتی شگفت
انگیزي داشته باشد. اگر رشد قارچ گونه این سایت ها را ملاك قرار دهیم پس حتما که باید بازار پرتقاضایی در بدنه جامعه براي شرط
بندي هاي آنلاین وجود داشته باشد. این بازار پرتقاضا چطور شکل گرفته است؟ البته نباید پیش از رسیدن به پاسخ به دو مولفه مهم
بی توجهی کرد؛ یکی سهل تر شدن قمار به مدد گسترش فضاي مجازي است و دیگري سخت تر شدن اشتغال و آمار بالاي بیکاري و

 
نابسامانی هاي اقتصادي این روزها. 

علیرضا شریفی یزدي، مشاور و روان شناس اجتماعی چندي پیش در این باره به ایسنا گفته بود: «هر چه جامعه اي شفافیت اقتصادي



بیشتري را تجربه کند و پولشویی و اختلاس و رشوه خواري در آن کمتر باشد و امکان تبدیل فرصت قدرت به فرصت ثروت با اهرم
قانون در آن کمتر باشد بازارگرمی این سایت هادر چنین جامعه اي کاهش می یابد.» بنابراین کمی کوته نگري است که تنها وسوسه
منفعت مالی و پولدار شدن یک شبه را دلیل ایجاد چنین بازار پرتقاضایی بدانیم و باید به نقش مولفه هایی همچون عدالت اجتماعی و

 
نبود تبعیض و... هم اشاره هایی داشته باشیم. 

فقط برنده ها را ببین! فارغ از تاثیرگذاري این مولفه ها باید به ترفندهاي بی شمار این سایت ها در جلب نظر مخاطبان و به دام
انداختن افراد هم اشاره شود. گردانندگان این سایت ها حتما از آب گل آلود تبعیض هاي اجتماعی و نابسامانی هاي اقتصادي استفاده
می کنند اما فعالیت آنها محدود به این فرش قرمز گسترده زیر پایشان نمی ماند. استفاده از چهره هاي سرشناس در فضاي مجازي به
بهانه استفاده از حجم بالاي دنبال کننده هاي آنها یکی از معمول ترین این ترفندهاست. بسیاري از خواننده ها و البته مشهوران این
فضا یا همان شاخ هاي مجازي از مبلغان ثابت این سایت ها هستند. در کنار این شیوه آگهی هاي سایت هاي شرط بندي هم استوار

 
بر تکنیک هاي روانشناختی است و به اشتراك گذاشتن «فرم هاي برنده» در این شیوه تاثیر بسیاري دارد. 

بسیاري از این سایت ها فرم هاي دروغینی منتشر می کنند که در آن فردي به عنوان مثال با سرمایه گذاري 50هزارتومانی برنده
20میلیون تومان شده است. هر چند منطق نهفته در این قمارها به لحاظ علمی درست است؛ به این مفهوم که امکان این که فردي با
50هزار تومان صاحب 20میلیون تومان شود به لحاظ منطقی وجود دارد اما این اتفاق به مفهوم از دست رفتن سرمایه چندصدهزار
فرد دیگر است. اما این سایت ها تمام تبلیغات خود را صرف بزرگنمایی این سوي ماجرا می کنند و طبیعی است که هیچ اشاره اي به
آن حجم از مالباختگی ندارند. فرهاد حسینی، روان شناس معتقد است ترفند اصلی این سایت ها تحمیل همین باور به مخاطبان
خودشان است. به این معنا که می شود با این حجم از سرمایه به چنین منفعت مالی اي رسید. به اعتقاد او، همین باور است که باعث

 
وابستگی روانی افراد به قمار می شود. 

قمار اختلال نیست بیماري است بروز رفتارهایی همچون قمار، پرخوري، تماشاي فیلم هاي مستهجن، بازي هاي ویدئویی و حتی
افراط در استفاده از شبکه هاي مجازي را جزو اعتیادهاي رفتاري دسته بندي می کنند اما آن طور که فرهاد حسینی، روان شناس به
ما می گوید، قمار تنها نوع آن است که به صورت رسمی از سوي روانپزشکان و روان شناسان به عنوان اعتیاد و بیماري شناخته شده و
دیگر رفتارها بیشتر به عنوان یک اختلال روانی تلقی می شود. او می افزاید: «سیري که به گرفتاري افراد در قمار منجر می شود همان

 
سیري است که در اعتیاد به مواد مخدر هم صورت می گیرد.» 

این شباهت اما پیامدهاي مشابهی هم دارد؟ شاید تبعات جسمانی این اعتیاد تفاوت هایی داشته باشد، اما به گفته حسینی آنچه در
این دو ماجرا مهم است «میزان وابستگی روانی» افراد در هر دو نوع است. او ادامه می دهد: «وقتی نزدیک به دو دهه پیش ماده مخدر
شیشه بین مصرف کنندگان ایران رواج پیدا کرد در ابتدا از آن به عنوان ماده اي که وابستگی جسمانی کمتري دارد یاد می شد.
چراکه در ابتدا عوارضی مثل بدن درد و خواب آلودگی و ... هم نداشت و تعریف از اعتیاد هم محدود به همین عوارض جسمی بود.
بعدها اما متوجه شدیم که وابستگی روانی شیشه بسیار بیشتر از دیگر مواد مخدر است.» وجه اشتراك اعتیاد به شیشه و اعتیاد به

 
قمار همین وابستگی روانی است. وابستگی اي که باعث شده قمار آنلاین را کنار مخدر خطرناکی به نام شیشه قرار بدهد. 

شباهت هاي شگفت «شیشه» و قمار این شباهت البته که نشانه هاي دیگري هم دارد. اعتیاد عملی است که طی آن فرد به علت
روانی یا مصرف مواد دارویی و شیمیایی دچار ضعف اراده در کنترل رفتار خود می شود. ماده مخدر با ایجاد اختلال در سیستم اعصاب
مرکزي فرد و اثرگذاري بر سامانه پاداش مغز باعث تکرار آن رفتار می شود. یعنی درست همان اتفاقی که درباره بسیاري از معتادان به
قمار صورت می گیرد. فرهاد حسینی می گوید: «اتفاقی که در مغز فرد در هنگام قمار اتفاق می افتد چیزي مانند همان مصرف مواد
مخدر شیشه است. به این مفهوم که مقدار دوپامین و سروتونینی که در مغز فرد در حال قمار منتشر می شود گاه به همان اندازه اي



 
است که در فرد معتاد به شیشه اتفاق می افتد». 

این دو معضل فارغ از نشانه ها، پیامدهاي مشابهی هم دارند. در هر دو نوع اعتیاد، به جز آسیب هاي فیزیکی فرد در معرض آسیب
هاي روانی و اجتماعی نیز قرار می گیرد. مشکلات مالی، مسائل خانوادگی، از دست دادن شبکه دوستان و آشنایان، اخراج از محل کار

 
و طرد شدن از جامعه از عوارض هر دو اعتیاد است. 

پول بیشتر، قمار بیشتر میل به پول درآوردن و هیجان طلبی از عمده ترین انگیزه هاي اعتیاد به قمار عنوان شده است. اما جالب است
که در ابتدا کسب منفعت هاي مالی انگیزه آغاز به قمار نیست. آن طور که فرهاد حسینی می گوید: «شاید کسب سود مالی حالا یکی
از انگیزه هاي مهم تلقی شود اما آغاز پا گذاشتن در این راه معمولا با انگیزه هیجان و کسب لذت صورت می گیرد. به همین دلیل
بسیاري از افراد با رقم هاي بسیار کمی وارد قمار می شوند اما وقتی به واسطه مشوق هاي بسیاري که چنین سایت هایی پیش بینی
کرده اند این افراد صاحب برد می شوند همین کار باعث می شود چنین باوري در ذهن این افراد کاشته شود که حتما می توانند با

 
رقم هاي بالاتر سود بیشتري کسب کنند.» 

این روان شناس می گوید: « ماهیت قمار به گونه اي است که در آن شرطی سازي اتفاق می افتد و همین باعث تداوم آن می شود.
اساس اعتیاد روانی هم بر همین شرطی سازي استوار است. به این معنا که اگر فرد تنها یک بار در این قمار برنده شود به خاطر آن

 
شرطی شدن بارها آن را تکرار می کند. اگر در این روند هر بار هم شکست بخورد مانعی در تکرار این کار صورت نمی گیرد.» 

منبع: جام جم



قالیباف: ما به التفاوت ارز باید به جیب مردم برود

منبع: روزنامه کارونشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/11/05

رئیس مجلس گفت: ما به التفاوت ارز بین 700 تا 800 هزار میلیارد تومان است که باید به جیب مردم رفته و مشکلات آنها
را حل کند و مجلس حتماً این کار را انجام می دهد.

محمدباقر قالیباف اظهار داشت:ما در مجلس توجه به سلامت، معیشت، محرومیت زدایی و تولید و اشتغال را در دستور کار قرار
داده ایم.وي تصریح کرد: ارزهاي زیادي براي تولید و اشتغال از صندوق ارزي و صندوق توسعه ملی به اذن مقام معظم رهبري و به
درخواست دولت تخصیص پیدا کرده است و ریال هاي زیادي براي اشتغال در بودجه در نظر گرفته شده است، اما ایجاد اشتغال روش
می خواهد که بایستی در ابتدا روش هاي آن را از غل و زنجیر خارج کنیم. اشتغال آن نیست که بگوییم ما پول دادیم و باید ایجاد
شغل ایجاد شود؛ شورایعالی کار و منابع تخصیص پیدا کرده و به عده اي پول بدهیم تا شغل ایجاد کنند؛ نمی توانیم منتظر بمانیم که
هر مقدار بودجه اي که دادیم با محاسبات و فرمول بگوییم این مقدار شغل در کشور ایجاد شد و در نهایت گزارش بدهیم که بین 800

 
هزار تا یک میلیون شغل ایجاد کردیم. 

رئیس مجلس تاکید کرد: اگر در هر خانه اي را بزنیم و سئوال کنیم که از این خانه آیا کسی سر کار رفته است؟ آنها پاسخ می دهند
که خیر. ما وقتی می گوییم 3 میلیون بیکار داریم و یک میلیون آن مشغول به کار شده اند حداقل بایستی 30 درصد آنها داراي شغل
باشند. مشکل کشور درآمد نیست بلکه هزینه است، اختصاص 100 میلیارد دلار اثري در تولید و اشتغال ندارد، این جایی است که باید
به آن توجه کرد.وي تصریح کرد: گفته می شود که مجلس نرخ ارز تعیین کرده است؛ تهمت ناروا به مجلس نزنید؛ مجلس نرخ ارز
تعیین نکرده و آن قدر نادان و ناشی نسبت به اقتصاد نیستیم که نرخ ارز تعیین کنیم. ما در مجلس شوراي اسلامی محکم ایستاده ایم
تا سیاست هاي ارزي را اعمال کنیم و نگذاریم هر دولتی که می آید از سیاست هاي ارزي خارج شود.در لایحه پیشنهادي دولت براي
بودجه سال آینده 46 درصد هزینه ها و 10 درصد درآمدها افزایش یافته و به معناي آن است که دولت براي هزینه هاي خود دست

 
در جیب مردم می کند. 

قالیباف با تاکید بر اینکه امروز در بودجه انضباط نداریم، بیان کرد: مجلس نرخ ارز را تعیین نکرده است ما نادان و ناشی به اقتصاد
نیستیم، نه مجلس و نه دولت قادر نیست نرخ ارز را تعیین کند چرا که نرخ ارز نتیجه مدیریت و عملکرد ما در کف بازار است. ما در
مجلس ایستاده ایم تا سیاست ارزي را در نظر بگیریم که هر دولتی روي کار آمد نتواند از این سیاست خارج شود، این تهمت ناروا
است که می گویند مجلس نرخ ارز تعیین کرده است بلکه ما می گوییم تفاوت نرخ تسعیر ارز با نرخ آزاد که حجم بسیار زیادي است
به حدي که بیشتر از بودجه جاري است، کجا خرج می شود؟ اکنون ناراحت همین موضوع هستند. مسئله اصلی ما در مجلس است
حتی گفته می شود مجلس سقف درآمد نفتی را بسته است در حالی که این چنین نیست هرچقدر می خواهند این سقف را بالا ببرند
ولی باید واقع بینانه به شرایط نگاه کنیم، در شرایط سخت کنونی تحقق فروش روزانه 1.5 میلیون بشکه نفت ممکن است و اگر بیشتر
تحقق پیدا کند مهم است که بدانیم این درآمد نفتی کجا خرج می شود آیا منجر می شود به این که دولت چاق و هزینه ها بالاتر
رود.وي افزود: وقتی گرانی و تورم در جامعه رخ دهد کارگر و کارمند هرچقدر کار کنند، وام بگیرند دیگر باید آرزوي مسکن را فراموش

 
کنند، در واقع مجلس می خواهد جلوي تصمیم هاي تورم زا در دولت را بگیرد. 

قالیباف اظهار داشت: می گویند ما به فکر معیشت مردم هستیم، لذا باید گفته شود که ما نیز به فکر معیشت مردم بوده ایم و البته
خواهیم بود اما این سئوال وجود دارد که چرا با ارز 4200 تومانی که قرار بود قیمت ها ارزان شود، تا اینکه کالاهاي اساسی را در
اختیار مردم قرار دهند، اما مشاهده کرده ایم که نرخ ارز همچنان بالا می رود و قیمت ها هم افزایش می یابد و این به گونه اي است

که با بالا رفتن نرخ ارز اقلام اساسی همچون تخم مرغ و کالاهاي دیگر قیمت دوچندانی پیدا می کنند.



طرح هاي اشتغالزا و توسعه اشتغال استان بررسی می شوند

منبع: دانشجوشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/11/05

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،
حجت االله میرزایی در بدو ورود به این استان، مورد استقبال مسئولان استانی قرار گرفت و در جلسه اي که در فرودگاه

بیرجند با حضور استاندار، مدیرر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و نمایندهٔ ...

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، به نقل از
مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی، حجت االله میرزایی در بدو ورود به این استان،
مورد استقبال مسئولان استانی قرار گرفت و در جلسه اي
که در فرودگاه بیرجند با حضور استاندار، مدیرر کل تعاون،
کار و رفاه اجتماعی و نمایندهٔ مردم قائن و زیرکوه در

 
مجلس برگزار شد، حضور یافت. 

میرزایی در این جلسه گفت: وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی گروهی از معاونان و مدیران مجموعه وزارتخانه را
مأمور کرده تا مشکلات و مسائل 10 استان با بیشترین نرخ

 
بیکاري را از نزدیک مورد بررسی و واکاوي قرار دهند. 

وي افزود: سفر به خراسان جنوبی هم با حضور مدیران وزارتخانه با همین هدف صورت گرفته و امید می رود اهدافی که به دنبال آن

 
هستیم محقق شود. 

در این جلسه استاندار خراسان جنوبی نیز اظهار کرد: این استان سرشار از ذخایري است که موقعیت مناسبی براي اشتغال زایی و

 
سرمایه گذاري ایجاد می کند. 

حمید ملانوري تصریح کرد: در حالی که سرمایه گذاري در خراسان جنوبی از امنیت بالایی برخوردار است، اما جمعی از جوانان مشتاق

 
کار، بیکار مانده اند. بر همین اساس باید حمایت هاي لازم از ایجاد اشتغال صورت بگیرد. 

وي ادامه داد: خراسان جنوبی از لحاظ وسعت، سومین استان پهناور کشور به حساب می آید، اما مردم استان از این ظرفیت بی بهره

 
مانده اند. لازم است به این شهروندان کمک شود تا مهارت هاي خود را به نمایش بگذارند. 

وي تشریح کرد: تقاضاي ما از وزارت تعاون این است که سفر کنونی معاونان را سرآغازي براي توسعه استان قرار دهند و همه امکانات

 
خود را بسیج کنند تا در آیندهٔ نزدیک برکات این سفر قابل لمس باشد. 

ملانوري با اشاره به مهم ترین نیاز هاي استان تأکید کرد: پروژه هاي روستایی و عشایري نیاز به حمایت ویژه اي دارند که امید می
رود تخصیص اعتبار و تسهیلات به آن ها در اولویت قرار بگیرد. چراکه در نبود حمایت ها شاهد مهاجرت بی رویه به شهر ها هستیم و

 
بدین شکل نرخ بیکاري شهري رشد پیدا می کند. در حالی با تخصیص اعتبار به این پروژه ها، مهاجرت معکوس شکل می گیرد. 

 
وي اضافه کرد: بیمه بیکاري، به ویژه در ایام کرونا موضوع مهم دیگري است که نیاز به پیگیري دارد. 

استاندار خراسان جنوبی با اشاره به احداث بیمارستان تأمین اجتماعی زیرکوه، همچنین یادآور شد: این بیمارستان تحت نظر دانشگاه
علوم پزشکی اداره می شود و در یک بلاتکلیفی به سر می برد، انتظار ما این است که در همین سفر تکلیف آن مشخص شود و

 
واگذاري آن به طور کامل صورت بگیرد. 



ملانوري با اشاره به سرمایه گذاري شستا در بخش نیروگاه بادي، دامداري، معادن، زغال سنگ و ... توضیح داد: تلاش ما این است که

 
از ظرفیت سرمایه گذارانی که اهلیت دارند بیشترین بهره را ببریم. 

وي خاطرنشان کرد: خیریه علی اکبر، آب درمانی بهزیستی، مرکز آموزش فنی و حرفه اي زیرکوه و کویرتایر از دیگر پروژه هاي مهم
دیگري هستند که نیاز به تکمیل، توسعه و تأمین اعتبار دارند.



صدور روادید گردشگري امارات براي ایرانی ها به تاخیر افتاد

منبع: انتخابشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/11/05

رئیس دفتر نمایندگی ایران در امارات عربی متحده گفت: قرار بود ایران و چند کشور در لیست صدور روادید گردشگري
باشند، اما با افزایش ناگهانی مبتلایان به کرونا در دبی فعلا تاریخ قطعی اعلام نشده است.

فارس: «سید محمد حسینی» رئیس دفتر نمایندگی
جمهوري اسلامی ایران در امارات عربی متحده امروز
(یکشنبه) در توئیتی درباره صدور روادید گردشگري امارات
براي اتباع ایرانی نوشت: «هموطنان عزیز از تاریخ صدور
روادید گردشگري می پرسند. قرار بود ایران و چند کشور
در لیست صدور روادید باشند، اما با افزایش ناگهانی
مبتلایان به کرونا در دبی فعلا تاریخ قطعی اعلام نشده

 
است.» 

 
وي افزود: «کرونا همه معادلات را به هم ریخته است. منتظر باشید تا مقامات امارات تاریخ اعلام کنند. مدام پیگیر هستم.» 

گفتنی است، حسینی ششم آذر ماه نیز در صفحه توئیترش در پی انتشار خبري مبنی بر تصمیم دولت امارات براي توقف صدور روادید
براي اتباع 13 کشور از جمله ایران نوشته بود: اخیرا در برخی از سایت ها، اعلام شده که دولت امارات براي همیشه صدور روادید براي
ایرانیان را متوقف کرده است. در پیگیري از مقام مسئول وزارت خارجه امارات گفته شد که توقف صدور ویزا براي 13 کشور اعلام

 
شده، موقتی و تا اطلاع ثانوي است.به شایعات و اخبار غیرموثق توجه نکنید. 

به گزارش فارس، رویترز پیش از این در گزارشی اعلام کرده بود که طبق سندي که از سوي یک منطقه تجاري دولتی اماراتی منتشر
شده و به رویت این خبرگزاري رسیده، ابوظبی تا اطلاع ثانوي صدور رواید جدید براي شهروندان 13 کشور با اکثریت جمعیت
مسلمان از جمله ایران را متوقف کرده است. طبق این سند، درخواست هاي روادید اشتغال و بازدید براي شهروندان 13 کشور از جمله
افغانستان، لیبی و یمن تا اطلاع ثانوي تعلیق شده است. این ممنوعیت روادید براي شهروندان الجزایر، کنیا، عراق، لبنان، پاکستان،

تونس و ترکیه نیز اعمال می شود.



روایت «ما ایرانی ها» از تلاش بانوي کارآفرین در حوزه اعتیاد

منبع: دانشجوشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/11/05

به گزارش گروه فرهنگی خبرگزاري دانشجو به نقل از روابط عمومی شبکه پنج سیما، سالومه زریه که دکتراي کارآفرینی بین
المللی دارد، اکنون بیش از 18 سال است که در کنار فعالیت هاي اجتماعی و خدمت به محرومان، در زمینه مهارت آموزي

این افراد نیز فعالیت می کند و امشب پنجم بهمن از این فعالیت ها می گوید. وي در ...

به گزارش گروه فرهنگی خبرگزاري دانشجو به نقل از
روابط عمومی شبکه پنج سیما، سالومه زریه که دکتراي
کارآفرینی بین المللی دارد، اکنون بیش از 18 سال است
که در کنار فعالیت هاي اجتماعی و خدمت به محرومان،
در زمینه مهارت آموزي این افراد نیز فعالیت می کند و

 
امشب پنجم بهمن از این فعالیت ها می گوید. 

وي در قسمت جدید برنامه «ما ایرانی ها» داستان نجات
زندگی یک نخبه را که به دام اعتیاد گرفتار شده بود و
اکنون به عنوان یک مدیر در یک شرکت خصوصی فعالیت

 
می کند، روایت می کند. 

برنامه ترکیبی «ما ایرانی ها» به تهیه کنندگی قاسم اورنگی کاري از گروه اجتماعی شبکه پنج سیما است که یکشنبه و سه شنبه هر
هفته ساعت 22 از شبکه پنج سیما پخش می شود.



رفع مشکلات سردخانه محصولات کشاورزي پل بهادر آباد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/11/05

رئیس حوزه قضایی رودبارجنوب گفت: دستگاه قضایی، حمایت هاي لازم براي حل مشکلات سردخانه نیمه فعال محصولات
کشاورزي پل بهادر آباد و افزایش اشتغال زایی آن را در برنامه خود دارد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از کرمان، محمدفرجام طاهري، رئیس حوزه قضایی
شهرستان رودبارجنوب به منظور تحقق حمایت قضایی از
واحد هاي اقتصادي در سال جهش تولید، ضمن بازدید از
سردخانه نیمه فعال محصولات کشاورزي پل بهادر آباد
شهرستان رودبار جنوب، بر رفع مشکلات این واحد تاکید

کرد و گفت: دستگاه قضایی شهرستان رودبار جنوب، حمایت هاي لازم براي حل مشکلات این واحد و افزایش اشتغال زایی آن را در

 
برنامه دارد. 

او افزود: برنامه ریزي براي رفع مشکلات این واحد سردخانه اي با توجه به ظرفیت هاي کشاورزي جنوب استان کرمان، ضرورت

 
حمایت از تولیدکنندگان و عرضه به موقع محصولات کشاورزي، باید در اولویت کاري مدیران مربوطه قرار گیرد. 

طاهري بیان داشت: به منظور سرعت بخشیدن براي رفع مشکلات این واحد سردخانه اي، پیگیري تکمیل اعتبار مورد نیاز براي

 
تاسیسات داخلی و همچنین ایجاد واحد بسته بندي و توسعه آن در دستور کار قرار گرفته است. 

در بازدید از سردخانه نیمه فعال محصولات کشاورزي پل بهادر آباد شهرستان رودبار جنوب، دادستان، رئیس جهاد کشاورزي، رئیس
اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی و صندوق کارآفرینی امید رودبار جنوب، رئیس حوزه قضایی شهرستان رودبارجنوب را همراهی کردند.



مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران خبر داد :ایجاد نمایشگاه بومی سازي

شرکت ملی فولاد در آینده اي نزدیک

منبع: بورس و بانکشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران از ایجاد نمایشگاه بومی

 
سازي این شرکت در آینده اي نزدیک خبر داد. 

به گزارش بورس و بانک و به نقل از روابط عمومی، امیر
حسین نادري با اعلام این خبر گفت : با وجود ذهنیت
ساده اي که نسبت به بومی سازي وجود دارد مقوله بومی
سازي بسیار پیچیده و داراي ابعاد مختلفی است. در یک
اشاره مختصر می توان بومی سازي را در دو بعد بررسی
کرد ، بعد اول بومی سازي به معنی شناخت کامل ، قدرت
انطباق و تغییرات دلخواه و قابلیت طراحی هدفمند در
دانش فنی و فرآیند ها در صنعت فولاد می باشد. در این

مورد می توان به دانش فنی احیاء مستقیم پرد اشاره کرد که با این هدف شکل گرفته است و باید شاخص هاي مربوط به توانمندي

 
واقعی در این زمینه شناسایی و بکار گرفته شوند. 

وي با اشاره به بعد دوم بومی سازي ادامه داد : این بعد شامل بومی سازي ساخت تجهیزات ، ماشین آلات و قطعات صنعت فولاد است
که در این زمینه شاخص هاي بسیاري شناسایی و احصا شده اند. توانمندي ساخت تجهیزات بر اساس استاندارد هاي جهانی و با

 
کیفیت به طور اقتصادي از اهم پارامتر هاي ضروري براي رسیدن به بومی سازي در حوزه تجهیزات است. 

به گفته مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران ، بومی سازي در صنعت فولاد کشور در نگاه نخست از منظر مالی الزامی است چرا که از
خروج ارز جلوگیري کرده و علاوه بر آن چرخه تولید را در شرکت هاي کوچک و متوسط رونق می بخشد. این موضوع باعث ایجاد

 
کارآفرینی و اشتغال بیشتر نیز میشود. 

نادري با بیان اینکه نگاه عمیق تر به بومی سازي نشان می دهد خوداتکایی در ساخت تجهیزات قدرت چانه زنی و عمق استراتژیک به
صنعت فولاد کشور می دهد ، افزود : امروزه که کشورمان جزو تولید کننده هاي مطرح در عرصه جهانی می باشد نیازمند آن است که
بتواند با تکیه بر دانش فنی بومی شده و تولیدات داخلی در این صنعت حضور یابد این مسئله در تجهیزات استراتژیک خود را بیشتر
نمایان می کند. به طور مثال تجربه اي که در مورد الکترود گرافیتی در این صنعت وجود دارد نشان می دهد که در مقاطع بحرانی و

 
حساس تنها می توان بر دانش و توان داخلی و بومی تکیه کرد. 

وي تاکید کرد : شرکت ملی فولاد ایران به عنوان قدیمی ترین متولی صنعت فولاد و معدن در کشور می باشد. طبیعی است طی
سالیان گذشته انبوهی از تجربه در زمینه هاي مختلف در صنعت فولاد در شرکت ملی فولاد ایران انباشته شده است. از سوي دیگر
این شرکت با داشتن اشراف 360 درجه بر بازار فولاد و بازیگران اصلی این بازار در صنعت فولاد می تواند به صورت دقیق تر نقاط قابل
بهبود را شناسایی و نقاط قوت را پایدار کند. قدیمی ترین متولی فولاد کشور با برگزاري نمایشگاه فولاد می تواند کلیه این تجربیات را



گرد هم آورده و با هم افزایی سایر بازیگران این حوزه اقدامات مهمی در زمینه توسعه توانمند سازي و بومی سازي در صنعت فولاد

 
رقم بزند. 

مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران با اشاره به اینکه مهم ترین اقدام ما در مواجهه با هر پدیده اي در شناخت و درك ابعاد آن می باشد
، خاطرنشان کرد : در بومی سازي تا کنون اقدامات بسیار مهمی در کشور انجام شده است و بسیاري از شرکت هاي بزرگ ما فعالیت
هاي بسیار موثري انجام داده اند اما امروز نیازمند یک شناخت جامع و کامل از صنعت فولاد و تجهیزات آن می باشیم تا بر مبناي آن

بتوان برنامه ریزي متناسب را براي اهداف مطلوب انجام داد.



توانمندي هاي طبس نیازمند ارتقاء / سه سند توسعه اي براي توسعه طبس

تدوین شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیران شهرستانی و استانی حداقل سه سند توسعه تدوین کنند.

منصوري معاون کارآفرینی و اشتغال وزارت: توانمندي هاي
طبس نیازمند ارتقاء / سه سند توسعه اي براي توسعه
طبس تدوین شود مدیران شهرستانی و استانی حداقل سه

 
سند توسعه تدوین کنند. 

به گزارش برنا خراسان جنوبی، معاون کارافرینی و اشتغال
وزارت گفت: ما از سه سند توسعه اي در بخش هاي
مختلف شهرستان طبس به صورت ویژه حمایت خواهیم

 
کرد. 

منصوري معاون کارآفرینی و اشتغال وزارت گفت: شهرستان طبس یکی از مهمترین شهرستان هاي خراسان جنوبی در حوزه

 
گردشگري و ترازیتی است. 

وي با اشاره به اینکه شهرستان طبس را نباید در مقدمات نگه داشت افزود:شرایط طبس باید رو به ارتقاء باشد طی سندي اولویت

 
بندي ها را با محوریت حمایت از بخش خصوصی در حوزه روستایی و شهري تدوین کنید تا دست بخش خصوصی خالی نباشد. 

منصوري با اشاره به بخش کشاورزي این شهرستان تاکید کرد و یادآورشد: اولویت کشور حفظ اشتغال موجود و فراوري محصولات

 
خام است که ما هم بر همین مبنا تسهیلاتی اختصاص خواهیم داد. 

معاون کارافرینی و اشتغال وزارت با تاکید براینکه مشاغل توسعه اي براي ما اولویت دارد خاطرنشان کرد: براي همه ظرفیت هاي

 
طبس اعم از : فرهنگی، گردشگري، کویر باید سرمایه گذاري کرد تا مسئله به درستی حل شود. 

وي با بیان اینکه باید شب مانی هاي مسافران را در این شهرستان افزایش داد یادآورشد: کلیه موارد مطرح شده در این جلسه را فردا

 
در جلسه جمع بندي مصوب خواهیم کرد. 

منصوري بیان کرد: در همه حوزه ها فرهنگی، ورزشی، صنعتی و گردشگري طبس قابل ارتقاء است اما نیازمند ایده و طرح می باشد.



چهارطرح صنعتی فارس با یک هزار و 600 میلیاردریال سرمایه بهره برداري

شد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/11/05

فصل اقتصاد - شیراز-ایرنا- رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان فارس گفت: چهار طرح صنعتی و تولیدي در
شهرك صنعتی شیراز افتتاح که براي عملیاتی کردن این طرح ها یک هزار و 600 میلیارد ریال سرمایه گذاري شد.

فصل اقتصاد - شیراز- رییس سازمان صنعت، معدن و
تجارت استان فارس گفت: چهار طرح صنعتی و تولیدي در
شهرك صنعتی شیراز افتتاح که براي عملیاتی کردن این

 
طرح ها یک هزار و 600 میلیارد ریال سرمایه گذاري شد. 

حمیدرضا ایزدي یکشنبه در آیین افتتاح چهار واحد
صنعتی و تولیدي در شهرك صنعتی شیراز افزود: زمینه

 
اشتغال 100 نفر در این طرح ها فراهم شده است. 

وي به محصولات و میزان تولید این طرح ها اشاره کرد و افزود: در این واحدها انواع پروفیل از جنس فولاد،اسکلت فولادي ساختمانی
و مخازن فلزي ذخیره اي با ظرفیت 74 هزار و 500 تن، کاغذ سایز شده از کاغذ گرید کپی به میزان پنج هزار تن، داکت پلیمري هزار

 
تن و فرمالین و UFC و پنتا اریتریتول -پارافرمالدئید با ظرفیت 100 هزار تن تولید می شود. 

وي با اشاره به صدور پروانه هاي بهره برداري شده در سال جاري بیان کرد: با بهره برداري از 133 فقره پروانه و سرمایه گذاري پنج

 
هزار و 372 میلیارد ریال براي یک هزار و 600 نفر اشتغالزایی شده است. 

ایزدي گفت: 35 طرح صنعتی و معدنی در دهه مبارك فجر سال 99 با سرمایه گذاري حدود 19 هزار میلیارد تومان و اشتغال 820

 
نفر به بهره برداري می رسد. 

وي بیان کرد: انواع آب معدنی طبیعی، بطري از PET ، فرمالین،انواع سنگ چینی ،تراورتن، مرمریت، شن وماسه، سنگ مرمریت کرم،
فرآوري انجیر، ماسک، دات پلیمري، انواع کاغذ، فیلم و کارتریج از جمله تولیدات طرح هایی است که در دهه فجر امسال به بهره

 
برداري می رسد. 

وي ادامه داد: این پروژه ها در شهرستان هاي شیراز، فسا، آباده، سپیدان، نی ریز، فیروزآباد، استهبان، ممسنی، خرم بید، کازرون،
لارستان، مهر و جهرم به بهره برداري خواهند رسید.



هدف دولت حمایت از خودروسازي است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/11/05

فصل اقتصاد - معاون هماهنگی و نظارت اقتصادي و زیربنایی معاون اول رییس جمهور ضمن مثبت ارزیابی کردن اقدامات
اخیر ایران خودرو با وجود مشکلات و موانع، گفت: ایران خودرو تعداد تولید را افزایش داده و در شرایط فعلی محصول

جدیدي را هم به تولید رسانده و این جاي امیدواري زیادي دارد.

فصل اقتصاد - معاون هماهنگی و نظارت اقتصادي و
زیربنایی معاون اول رییس جمهور ضمن مثبت ارزیابی
کردن اقدامات اخیر ایران خودرو با وجود مشکلات و موانع،
گفت: ایران خودرو تعداد تولید را افزایش داده و در شرایط
فعلی محصول جدیدي را هم به تولید رسانده و این جاي

 
امیدواري زیادي دارد. 

به گزارش فصل اقتصاد،سعید شیرکوند، در نشست با مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، با تاکید بر این که هدفمان حمایت از
خودروسازي به عنوان یکی از پیشران هاي اقتصاد کشور است، گفت: با اقدامات ایران خودرو، امیدواري بسیار زیاد است که بتوانیم

 
خودروساز خوبی هم در منطقه و هم در دنیا شویم. 

وي گفت: هزینه تمام شده خودرو بسیار بالا رفته و از سوي دیگر قیمت فروش محصولات در حدي باقی مانده که خودروساز حتی

 
قادر به تامین هزینه تمام شده نیست. از سوي دیگر نیز قیمت خودرو در بازار به شکل غیر متعارفی افزایش یافته است. 

شیرکوند تصریح کرد: عدم تعادل فعلی که نتیجه تحریم ها و شرایط خاص اقتصادي کشور است، سبب شده تا دولت توجه جدي به

 
موضوع خودرو داشته باشد. 

معاون هماهنگی و نظارت اقتصادي و زیربنایی معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: خودرو تبدیل به کالاي سرمایه اي شده و در

 
واقع تقاضاي موجود براي مصرف آن نیست، از طرفی شرایط براي تولید کنندگان نیز بسیار سخت شده است. 

وي اظهار امیدواري کرد، با گزارش هایی که تهیه و در جلسه کارگروه جهش تولید ارایه می شود، تصمیم خردمندانه اي اخذ شود که

 
تولید در بخش خودرو جهش لازم را پیدا کند. 

 
ایجاد اشتغال در زنجیره تامین و تولید اتوبوس ایران خودرو دیزل 

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو نیز در این نشست، با اشاره به دستاوردهاي شرکت ایران خودرو دیزل در تولید و توسعه
محصولات خود، بیان کرد: امسال، پس از هشت سال وقفه خط تولید اتوبوس احیا شد. این مسیر در ابتدا با ارزبري 58 هزار یورویی

 
آغاز و امروز به 44 هزار یورو ارزبري در تولید هر دستگاه از اتوبوس ها رسیده است. 

فرشاد مقیمی با بیان این که دو کشنده 1943 و 2630 از تولیدات فعلی ایران خودرو دیزل به شمار می روند که در حال عبور از
مراحل انجام تست هاي نهایی و آماده سفارش گذاري هستند، اظهار کرد: در حال حرکت به سمت ایجاد قابلیت هایی مانند قرار دادن

 
اتاق جدید و شرایط راحتی راننده در هنگام رانندگی و سفرهاي برون شهري هستیم. 

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو در ادامه افزود: موتور 457 نیز پس از هشت سال توقف توسط شرکت ایدم تولید می شود. این
موتور تا پیش از این به کشور وارد می شد، اما در حال حاضر با 35 درصد ساخت داخل و با استاندارد آلایندگی یورو چهار، در حال



 
تولید است. 

وي با بیان این که ایران خودرو دیزل ظرفیت تولید سالانه پنج هزار دستگاه اتوبوس را داراست، گفت: در حال حاضر 400 سفارش
قطعی ثبت شده است. این امر موجب اشتغالزایی می شود کما اینکه در حال حاضر نیز در زنجیره تامین و تولید اتوبوس، اشتغال زایی

 
چشمگیري ایجاد شده است. 

در ادامه این نشست گزارشی از اقدامات و برنامه هاي گروه صنعتی ایران خودرو در حوزه نهضت ساخت داخل و جهش تولید ارایه شد.
پس از آن نیز معاون هماهنگی و نظارت اقتصادي و زیربنایی معاون اول رییس جمهور و هیات همراه، از خطوط تولید ایران خودرو،
مرکز تحقیق، طراحی و تکوین محصولات ایران خودرو و نیز شرکت ایپکو بازدید و هم چنین با حضور بر مزار شهید گمنام ایران

خودرو، به مقام والاي این شهید اداي احترام کردند.



مرغداران خواستار افزایش قیمت مصوب مرغ شدند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/11/05

فصل اقتصاد - کانون سراسري مرغداران گوشتی در نامه اي به دبیر کارگروه ستاد تنظیم بازار و معاونت امور دام وزارت جهاد
کشاورزي خواستار اصلاح قیمت مصوب مرغ با توجه به افزایش نرخ مصوب مؤلفه هاي تولید شد.

 
 

فصل اقتصاد - کانون سراسري مرغداران گوشتی در نامه اي به دبیر کارگروه ستاد تنظیم بازار و معاونت امور دام وزارت جهاد

 
کشاورزي خواستار اصلاح قیمت مصوب مرغ با توجه به افزایش نرخ مصوب مؤلفه هاي تولید شد. 

کانون سراسري مرغداران گوشتی در نامه اي به دبیر کارگروه ستاد تنظیم بازار و معاونت امور دام وزارت جهاد کشاورزي خواستار

 
اصلاح قیمت مصوب مرغ با توجه به افزایش نرخ مصوب مؤلفه هاي تولید شد. در متن این نامه آمده است: 

 
جناب آقاي دکتر رضایی معاون محترم بهبود تولیدات دامی وزارت جهاد کشاورزي 

 
جناب آقاي دکتر قبادي معاون محترم بازرگانی داخلی وزارت صمت 

 
با سلام و احترام 

با عنایت به افزایش قیمت مؤلفه هاي تولید مرغ در ستاد تنظیم بازار کشور و افزایش قیمت ذرت از 15 هزار ریال به 17 هزار ریال و
سویا از 27 هزار ریال به 33 هزار ریال و جوجه از 28 هزار ریال به 42 هزار ریال و افزایش هزینه هاي حمل و سایر هزینه هاي
تولیدي و اثر مستقیم این تغییرات قیمتی بر قیمت تمام شده هر کیلوگرم مرغ زنده و گرم، متأسفانه علیرغم پیگیري ها و درخواست
هاي متعدد اقدامات لازم از سوي وزارت جهاد کشاورزي و وزارت صمت جهت ارسال آنالیز به ستاد تنظیم بازار و تصویب قیمت جدید
مرغ متناسب با افزایش قیمت مؤلفه هاي تولید صورت نمی گیرد و این رویه و رویکرد اجحاف در حق مرغداران بوده و زیان هاي مالی
فراوانی بر آنان وارد می نماید و لذا ضمن ارسال مجدد آنالیز قیمت تمام شده هر کیلوگرم مرغ استدعا می شود به منظور جلوگیري از
بروز بحران مجدد در بازار تولید و مصرف و استمرار و پایداري تولید و اشتغال با ایجاد رغبت و انگیزه در بین مرغداران ترتیبی اتخاد

 
فرمائید تا به قید فوریت نسبت به طرح و تصویب قیمت جدید مرغ در ستاد تنظیم بازار کشور اقدامات لازم را مبذول فرمایند. 

با توجه به موارد مطروحه و اینکه قیمت مصوب قبلی به دلایل ذکر شده، نمی تواند مبنایی براي اجراي سیاست هاي دستوري قیمت
قرار گیرد، شایسته است به گونه اي برنامه ریزي نمائید تا در صورت واقعی و منطقی شدن قیمت ها متناسب با افزایش قیمت مؤلفه



 
هاي تولید، از سرکوب قیمت و برخورد با فعالین بخش پرهیز شود. 



پرداخت بالغ بر 6 هزار میلیارد ریال تسهیلات توسط بانک توسعه تعاون

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/11/05

فصل اقتصاد - معاون امور استان ها و بازاریابی بانک توسعه تعاون تأمین سرمایه کارآفرینان و مراکز تولیدي را از اهداف این
بانک دانست و افزود: بانک در 9 ماهه نخست سال بیش از 6 هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شد.

فصل اقتصاد - معاون امور استان ها و بازاریابی بانک توسعه
تعاون تأمین سرمایه کارآفرینان و مراکز تولیدي را از
اهداف این بانک دانست و افزود: بانک در 9 ماهه نخست

 
سال بیش از 6 هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از روابط عمومی مدیریت
شعب استان یزد، سعید معادي در جلسه بررسی عملکرد

شعب تابعه استان یزد با اشاره به ظرفیت ها و توانمندي هاي استان یزد در حوزه صنعت، معدن و خدمات گفت: ظرفیت هاي اقلیمی
و آمایشی، موقعیت جغرافیایی و وجود صنایع و معادن مختلف در این منطقه، استان یزد را به مکانی مستعد براي تجمیع سرمایه ها
در بخش تعاون تبدیل کرده است که تلاش همکاران ما در این استان در راستاي بهره گیري از این ظرفیت مهم و فراهم سازي

 
امکانات و خدمات بانکی مطلوب تر براي بخش تعاون است. 

معاون امور استان ها و بازاریابی بانک توسعه تعاون، تفکر مالی مبتنی بر تحلیل ترازنامه اي شعب استان را راهکار مناسب براي
مدیریت بهینه و حاکمیت انضباط مالی در شعب دانست و خاطرنشان کرد: استان یزد در حوزه تخصیص منابع و پرداخت تسهیلات
عملکردهاي مثبت و مؤثري داشته است که کسب عناوین برتر در حوزه تسهیلات اشتغالزایی روستایی و تسهیلات تکلیفی گواه این

 
مدعاست. 

معادي روند روبه رشد شعب این بانک در استان یزد به ویژه طی دو سال اخیر را ماحصل تلاش و همت جمعی همکاران دانست و بر
ضرورت استمرار آن تأکید کرد. وي در این جلسه با تقدیر از عملکرد چشمگیر و اثربخش بانک توسعه تعاون استان یزد در طرح هاي
اشتغالزایی روستاي و عشایري تصریح کرد: مدیریت شعب بانک توسعه تعاون استان یزد با کسب آماري بالغ بر 151 درصد، رتبه
نخست کشور را به لحاظ نسبت پرداختی به سهمیه ابلاغی در پرداخت تسهیلات اشتغال پایدار روستایی و عشایري، از آن خود کرده

 
است. 

معادي به تسهیلات بند "الف" تبصره 18 قانون بودجه کشور در سال گذشته و تبدیل سرفصل مذکور به ماده 52 اشاره و تأکید کرد:
با توجه به صنعتی بودن استان یزد کسب رتبه دوم کشور در پرداخت تسهیلات در شاخه صنعت و معدن و رتبه سوم در پرداخت

 
تسهیلات در حوزه کشاورزي، نشان از تخصیص درست و مطلوب منابع مالی بانک توسعه تعاون در این استان دارد. 

معاون امور استان ها و بازاریابی بانک توسعه تعاون، در بخش دیگري از سفر دوروزه به استان یزد از چند کارخانه و طرح تولیدي و
صنعتی استان ازجمله شرکت آهک نگین سپید ایساتیس، گروه صنعتی بازرگانی لیلیان بافت یزد، مجموعه کارخانجات آرمان سلولز

 
یزد، مجموعه هتل و رستوران هاي نگین و عمارت وکیل یزد بازدید کرد. 

معادي در این بازدیدها با تأکید بر اینکه نقش تسهیل گري بانک توسعه تعاون در طرح هاي توسعه اي و اشتغالزایی، نتیجه عملگرا
بودن این بانک است، تصریح کرد: تعامل و همکاري هاي گسترده بین بانک توسعه تعاون و بنگاه هاي خرد و کلان تولیدي و خدماتی،



 
نشان از هدف گذاري صحیح این بانک دولتی در توسعه بنگاه هاي اقتصادي کشور است. 

گفتنی است در این سفر دوروزه، مدیر امور استان ها و شعب، مدیر امور اعتباري و سرمایه گذاري و رئیس اداره کل بازاریابی و ارتباط
با مشتریان بانک، معاون مدیرعامل را همراهی نمودند.



افزایش خطوط تولید مساوي با ایجاد فرصتهاي اشتغال

منبع: خانه ملتشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/11/05

نماینده مردم دورود و ازنا در مجلس با بیان اینکه افزایش خطوط تولید مساوي با ایجاد فرصتهاي اشتغال است، گفت:
کمبودها و مشکلات حوزه درمان باید در اسرع وقت برطرف شود.

حسین گودرزي در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري خانه ملت در تشریح بازدیداز بیمارستان سید مصطفی خمینی،گفت: بدون
اطلاع قبلی از بیمارستان سید مصطفی خمینی بازدید بعمل آمده و از نزدیک در جریان نحوه خدمات رسانی به بیماران و امکانات

 
بیمارستان قرار گرفته ایم زیرا خدمات رسانی به بیماران بویژه در شرایط فعلی بسیار مهم است. 

نماینده دورود و ازنا در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد:در این سرکشی و نظارت،ضمن خداقوت به پرسنل و کادر درمان،در جریان
کمبودها و مشکلات بیمارستان قرار گرفت و قول مساعد جهت رفع مشکلات بیمارستان بمنظور خدمت رسانی بیش از پیش به

 
همشهریان دادند. 

گودرزي ادامه داد:از شرکت تولیدي صنعتی رعدآسا شتاب تولید کننده انواع فیلترهاي خودروهاي سواري در شهرستان دورود بازدید

 
و در جریان فعالیت این شرکت تولیدي قرار گرفت. 

وي در ادامه از شرکت تعاونی یاقوت سبز که در زمینه فرآوري و بسته بندي انواع ادویه فعالیت دارد ،بازدید و در جریان فعالیت این
واحد تولیدي قرار گرفت یادآورشد: دربازدید از این دو واحد تولیدي قول داد در صورت افزایش خطوط تولید و اشتغالزایی بیشتر ، در

 
تامین تسهیلات لازم پیگیري نماید./ 

پایان پیام



یک میلیون دلار ثروتی که در سکوي «فروزان» می سوزد

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/11/05

ایسنا/همدان دبیر کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی گفت: هم اکنون یک سوم از 220 میلیون فوت مکعب گاز سوخته
شده همراه نفت در سکوي نفتی «فروزان» به صورت روزانه، جمع آوري و استفاده می شود و اجراي پروژه NGL خارك و فرآوري و

 
بهره برداري از بخش اعظم این گاز، می تواند سالانه بیش از یک میلیارد دلار ثروت براي کشور تولید کند. 

دکتر هادي بیگی نژاد شامگاه شنبه 4 بهمن ماه در جمع خبرنگاران، جلوگیري از خام فروشی را یکی از مهمترین اولویت هاي
کمیسیون انرژي عنوان کرد و افزود: به همین منظور کمیته اي با حضور کارشناسانی از مجلس شوراي اسلامی، دولت و مجمع

 
تشخیص مصلحت نظام شکل گرفته است و نخستین جلسه این کمیته در هفته جاري تشکیل خواهد شد. 

وي ادامه داد: طی بازدید برخی اعضاي کمیسیون انرژي از جزیره خارك و میدان نفتی فروزان در ماه گذشته، مواردي شامل تسریع
در ازدیاد برداشت از میدان نفتی فروزان(میدان نفتی مشترك با عربستان سعودي)، تسریع در اتمام پروژه هاي NGL خارك، توسعه

 
پتروشیمی خارك و تعمیرات اسکله ها بررسی شد. 

بیگی نژاد با بیان اینکه بیش از 90 درصد نفت کشور از این اسکله به عنوان بزرگترین اسکله صادرات نفت کشور صادر می شود،
مطرح کرد: روزانه حدود 10 میلیون مترمکعب گاز همراه نفت(گاز فلر) در این منطقه و مناطق اطراف جزیره سوزانده می شود که
جمع آوري و استفاده آن در صنعت پتروشیمی علاوه بر کاهش آلودگی هوا، ارزش افزوده قابل توجهی براي کشور به همراه خواهد

 
داشت. 

دبیر کمیسیون انرژي مجلس یادآور شد: هم اکنون یک سوم از 220 میلیون فوت مکعب گاز سوخته شده همراه نفت در سکوي
فروزان به صورت روزانه، جمع آوري و استفاده می شود و اجراي پروژه NGL خارك و فرآوري و بهره برداري از بخش اعظم این گاز،

 
می تواند سالانه بیش از یک میلیارد دلار ثروت براي کشور تولید کند. 

نماینده مردم ملایر در مجلس در بخش دیگري کلید حل مشکلات در حوزه اقتصادي را تولید ثروت دانست و گفت: تلاش ما از ابتداي

 
کار، کمک به دستگاه هاي اجرایی شهرستان بوده و بررسی اولویت ها با مشورت مسئولان دستگاه هاي اجرایی روال کار بوده است. 

وي به پیگیري تکمیل اورژانس بیمارستان امام حسین(ع) به عنوان اولویت شبکه بهداشت و درمان ملایر اشاره و تصریح کرد: طی
پیگیري هاي صورت گرفته در سه ماه اخیر، مدیرکل دفتر توسعه مدیریت منابع فیزیکی و امور عمرانی وزارت بهداشت که اعتبار طرح
توسعه 1000 متر از بیمارستان امام حسین(ع) را قبل از این تأمین کرده بود، قول تخصیص اعتبار 3000 متر باقیمانده این پروژه را
به شرط اتمام آن تا پایان دي ماه داد. در حال حاضر پروژه تکمیل اورژانس بیمارستان به مرحله افتتاح رسیده است و اوایل اسفندماه

 
به بهره برداري خواهد رسید. 

 
تخصیص ردیف بودجه مستقل براي دانشکده پرستاري ملایر 



بیگی نژاد پیگیري تخصیص ردیف بودجه مستقل براي دانشکده پرستاري شهرستان ملایر را از دیگر اقدامات صورت گرفته در حوزه
بهداشت و درمان برشمرد و خاطرنشان کرد: خریداري خوابگاه دانشجویی، بازپس گیري ساختمان وقفی دانشکده پرستاري که توسط
یکی از خیرین ملایري براي ایجاد این دانشکده وقف شده است و جدا شدن ردیف اعتباري دانشکده پرستاري ملایر از دانشگاه علوم

 
پزشکی همدان از دیگر اولویت هاي شبکه بهداشت و درمان است که در حال پیگیري آن هستیم. 

نماینده مردم ملایر در مجلس تأکید کرد: همچنین مقرر شد سهمیه استان همدان در زمینه اخذ مجوز فوق تخصص هاي ضروري
افزایش یابد و این پزشکان دو تا سه روز در هفته براي بهبود کیفیت خدمت رسانی در حوزه پزشکی ملایر، به این شهرستان اختصاص

 
داده شوند. 

وي در ادامه از 24 ساعته شدن درمانگاه اسلام شهر آق گل خبر داد و خاطرنشان کرد: یکی دیگر از اقدامات انجام شده در حوزه
بهداشت و درمان لزوم استفاده از نیروهاي بومی هر روستا در قالب بهیار است تا از نیروهاي بومی همان روستا براي خدمت رسانی به
اهالی استفاده شود در ضمن پیگیري هاي بسیاري براي 24 ساعته شدن درمانگاه بخش جوکار انجام شد که بی نتیجه ماند و در

 
نهایت این مرکز 16 ساعته شد. 

نماینده ملایر در خانه ملت اخذ یک میلیارد تومان اعتبار کمکی به شبکه بهداشت و درمان شهرستان را از دیگر اقدامات صورت گرفته
در این حوزه دانست و اظهار کرد: این اعتبار با مشورت اعضاي شبکه بهداشت و درمان شهرستان و براساس اولویت ها، در بخش هاي

 
مختلف درمانی توزیع خواهد شد. 

وي دریافت یک بیل مکانیکی براي شهرستان ملایر را از اقدامات انجام شده در حوزه راهداري عنوان کرد و افزود: اعتبار لازم براي

 
آسفالت 20 کیلومتر از 9 راه بین روستایی شهرستان اخذ شده و به محض گرم شدن هوا، این پروژه ها انجام می شود. 

بیگی نژاد همچنین تکمیل پروژه مرکز درمانی سرجو، جمع آوري آب هاي سطحی منطقه شمس آباد و نیز تکمیل مرکز فرهنگی
تجاري واقع در میدان استاندارد را از اولویت هاي حوزه بازآفرینی شهري عنوان کرد که در دست پیگیري است و از تأمین اعتبار
آسفالت خیابان هاي مسکن مهر خبر داد و گفت: با قول مساعد اداره کل راه و شهرسازي استان همدان مقرر شد شهرداري ملایر

 
آسفالت این خیابان ها را انجام دهد. 

نماینده مردم ملایر در مجلس به اتمام پروژه انتقال آب از سد کلان ملایر تا اواسط سال 1400 اشاره و مطرح کرد: اعتباري به مبلغ

 
سه میلیارد تومان براي حفر چاه آب در برخی روستاهاي شهرستان مانند منگاوي و کمري تأمین شد. 

وي از 90 سفر روستایی خود طی چند ماه اخیر براي شناسایی نیازمندي هاي روستایی شهرستان خبر داد و یادآور شد: بازنگري طرح
هادي شش روستا، اجراي عملیات خاکی شش روستاي دیگر و اختصاص دو میلیارد تومان اعتبار براي جابه جایی برق فشار قوي

 
برخی روستاهاي شهرستان از اقدامات در حال انجام در حوزه روستایی است. 

 
2000 شغل در ملایر توسط بنیاد برکت ایجاد خواهد شد 

نماینده مردم ملایر در مجلس در ادامه با بیان اینکه طی پیگیري هاي صورت گرفته با ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) و
مدیرعامل بنیاد برکت، ملایر به عنوان نقطه هدف بنیاد برکت براي ایجاد 2000 شغل انتخاب شد، به انتشار آگهی آموزش، جذب و به
کارگیري تسهیل گران اشتغال در بنیاد برکت اشاره و تصریح کرد: متقاضیان براي ثبت نام در آزمون ورودي بنیاد تا 13 بهمن مهلت



 
دارند تا از طریق اپلیکیشن این بنیاد به آدرس app.barkat.ir اقدام کنند. 

وي به سفر معاون وزیر آموزش و پرورش و رئیس سازمان نوسازي مدارس اشاره و خاطرنشان کرد: تخصیص مبلغ پنج میلیارد تومان
اعتبار براي تکمیل و راه اندازي مدرسه شهید سلیمانی تا مهر 1400، تخصیص مبلغ یک و نیم میلیارد تومان براي کمک به تکمیل
استخر فرهنگیان شهرستان ملایر، تخصیص مبلغ یک میلیارد تومان براي نوسازي سالن اجتماعات فرهنگیان شهرستان، تجهیز

 
هنرستان شهید باقري و نیز آسفالت محوطه مدرسه خیرساز محدثه از نتایج این سفر بود. 

 
سفري براي بررسی به کارگیري برخی نیروهاي غیربومی در ملایر 

بیگی نژاد در ادامه با بیان اینکه در پی به کارگیري برخی نیروهاي غیربومی در آموزش و پرورش شهرستان در نامه اي به وزیر مربوطه
اعتراض و سوال از او را مطرح کردم، گفت: با توجه به اینکه گزارش تهیه شده توسط نماینده وزیر آموزش و پرورش در این زمینه
براي بنده قانع کننده نبود، مقرر شد یکشنبه 5 بهمن ماه مدیرکل نیروي انسانی این وزارتخانه با حضور در شهرستان ملایر از نزدیک

 
این موضوع را پیگیري کند، وزیر نیز قول داد اگر حقی از کسی ضایع شده باشد نسبت به جبران آن اقدام کند. 

وي با بیان اینکه در شهرستان ملایر مشکل کمبود و نوسان برق وجود دارد، اظهار کرد: طی جلسه اي با مدیرعامل برق حرارتی

 
پژوهشگاه برق وزارت نیرو، تأسیس یک نیروگاه در منطقه غرب کشور براي رفع مشکلات موجود ضروري است. 

وي با بیان اینکه بررسی ها براي احداث این نیروگاه سیکل ترکیبی در پنج نقطه غرب کشور ادامه دارد، افزود: این نیروگاه نیازمند 25
مترمکعب آب در هر ساعت است که مقرر شد در صورت احداث آن در شهرستان ملایر، 20 مترمکعب این آب از تصفیه آب فاضلاب

 
تأمین شود و پنج مترمکعب باقیمانده براي مصرف پرسنل این نیروگاه با حفر چاه تأمین خواهد شد. 

نماینده ملایر در خانه ملت در ادامه از کمک 500 میلیون تومانی به 31 گروه جهادي در سطح شهرستان خبر داد و یادآور شد: تعمیر
17 منزل محرومان با اعتبار 130 میلیون تومان، تهیه 16 جهیزیه و نیز دریافت 100 بسته کمک معیشتی و دارویی براي افراد تحت

 
پوشش بهزیستی از دیگر اقدامات انجام شده در حوزه خدمت رسانی به محرومان بوده است. 

وي در بخش دیگري از آغاز فعالیت هاي مجلس درباره تنظیم برنامه هفتم توسعه خبر داد با بیان اینکه برنامه هفتم توسعه با همکاري
دولت، مجمع تشخیص مصلحت نظام و مراکز علمی تنظیم می شود، اعلام کرد: بررسی عملکرد دولت در اجراي برنامه ششم و میزان
تحقق احکام این برنامه، گام اول درباره تنظیم برنامه هفتم توسعه است، پس از آن با محوریت کمیسیون انرژي، شش کمیته مختلف

 
در زمینه هاي نفت، گاز، پتروشیمی، نیرو، هسته اي و رابطه مالی نفت و دولت تشکیل می شود. 

انتهاي پیام



پرداخت بالغ بر 6 هزار میلیارد ریال تسهیلات توسط بانک توسعه تعاون

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/11/05

معاون امور استان ها و بازاریابی بانک توسعه تعاون تأمین سرمایه کارآفرینان و مراکز تولیدي را از اهداف این بانک دانست و

 
افزود: بانک در 9 ماهه نخست سال بیش از 6 هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شد. 

به گزارش پایگاه خبري آرمان اقتصادي به نقل از روابط عمومی مدیریت شعب استان یزد، سعید معادي در جلسه بررسی عملکرد
شعب تابعه استان یزد با اشاره به ظرفیت ها و توانمندي هاي استان یزد در حوزه صنعت، معدن و خدمات گفت: ظرفیت هاي اقلیمی
و آمایشی، موقعیت جغرافیایی و وجود صنایع و معادن مختلف در این منطقه، استان یزد را به مکانی مستعد براي تجمیع سرمایه ها
در بخش تعاون تبدیل کرده است که تلاش همکاران ما در این استان در راستاي بهره گیري از این ظرفیت مهم و فراهم سازي

 
امکانات و خدمات بانکی مطلوب تر براي بخش تعاون است. 

معاون امور استان ها و بازاریابی بانک توسعه تعاون، تفکر مالی مبتنی بر تحلیل ترازنامه اي شعب استان را راهکار مناسب براي
مدیریت بهینه و حاکمیت انضباط مالی در شعب دانست و خاطرنشان کرد: استان یزد در حوزه تخصیص منابع و پرداخت تسهیلات
عملکردهاي مثبت و مؤثري داشته است که کسب عناوین برتر در حوزه تسهیلات اشتغالزایی روستایی و تسهیلات تکلیفی گواه این

 
مدعاست. 

معادي روند روبه رشد شعب این بانک در استان یزد به ویژه طی دو سال اخیر را ماحصل تلاش و همت جمعی همکاران دانست و بر
ضرورت استمرار آن تأکید کرد. وي در این جلسه با تقدیر از عملکرد چشمگیر و اثربخش بانک توسعه تعاون استان یزد در طرح هاي
اشتغالزایی روستاي و عشایري تصریح کرد: مدیریت شعب بانک توسعه تعاون استان یزد با کسب آماري بالغ بر 151 درصد، رتبه
نخست کشور را به لحاظ نسبت پرداختی به سهمیه ابلاغی در پرداخت تسهیلات اشتغال پایدار روستایی و عشایري، از آن خود کرده

 
است. 

معادي به تسهیلات بند "الف" تبصره 18 قانون بودجه کشور در سال گذشته و تبدیل سرفصل مذکور به ماده 52 اشاره و تأکید کرد:
با توجه به صنعتی بودن استان یزد کسب رتبه دوم کشور در پرداخت تسهیلات در شاخه صنعت و معدن و رتبه سوم در پرداخت

 
تسهیلات در حوزه کشاورزي، نشان از تخصیص درست و مطلوب منابع مالی بانک توسعه تعاون در این استان دارد. 

معاون امور استان ها و بازاریابی بانک توسعه تعاون، در بخش دیگري از سفر دوروزه به استان یزد از چند کارخانه و طرح تولیدي و
صنعتی استان ازجمله شرکت آهک نگین سپید ایساتیس، گروه صنعتی بازرگانی لیلیان بافت یزد، مجموعه کارخانجات آرمان سلولز

 
یزد، مجموعه هتل و رستوران هاي نگین و عمارت وکیل یزد بازدید کرد. 

معادي در این بازدیدها با تأکید بر اینکه نقش تسهیل گري بانک توسعه تعاون در طرح هاي توسعه اي و اشتغالزایی، نتیجه عملگرا
بودن این بانک است، تصریح کرد: تعامل و همکاري هاي گسترده بین بانک توسعه تعاون و بنگاه هاي خرد و کلان تولیدي و خدماتی،

 
نشان از هدف گذاري صحیح این بانک دولتی در توسعه بنگاه هاي اقتصادي کشور است. 



گفتنی است در این سفر دوروزه، مدیر امور استان ها و شعب، مدیر امور اعتباري و سرمایه گذاري و رئیس اداره کل بازاریابی و ارتباط
با مشتریان بانک، معاون مدیرعامل را همراهی نمودند.



زیان اشتغال از سوء مدیریت/ واردات گسترده کالا در برابر ممنوعیت واردات

مواد اولیه

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/11/05

فصل اقتصاد - مدیر ملی طرح تکاپو با اشاره به مولدسازي روستاها در جهت تولید و اشتغال، تجربه هاي موفق روستاهاي
ایران در کارآفرینی گفت: مواد اولیه باید با تعرفه 0 درصد وارد شود تا بتوان با تولید محصول اشتغال را توسعه دهیم.

فصل اقتصاد - مدیر ملی طرح تکاپو با اشاره به مولدسازي
روستاها در جهت تولید و اشتغال، تجربه هاي موفق
روستاهاي ایران در کارآفرینی گفت: مواد اولیه باید با تعرفه
0 درصد وارد شود تا بتوان با تولید محصول اشتغال را

 
توسعه دهیم. 

رضاتازیکی؛ مدیر ملی طرح تکاپو (توسعه کسب و کار و
اشتغال پایدار) در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم گفت: سال 1400 پیش بینی این است که اگرکرونا مهار شود,

 
بخشی از مشاغل خدماتی احیا شود. 

وي ادامه داد:به نظر من با توجه به اینکه ممکن است سال آینده متغیرهاي زیادي مانند بحث بورس, بحث ارزو... تغییرکند, تأثیرگذار

 
بر بیکاري است. 

تازیکی با بیان اینکه انتظارات براي رفع تحریم باعث توسعه بازارهاي صادراتی می شود گفت:به عبارتی تبادلات اقتصادي ایران راحت
تر می شود و ممکن است در واردات بسیاري کالاها تأثیرگذار باشد,همین الان در حال حاضر اطلاعات دقیقی داریم براي کشورهایی
که تمایل دارند در بازارهاي ایران سرمایه گذاري کنند. گروه هایی در ایران رفت و آمد دارند, درصورتی که تحریم ها برداشته شود,
گشایش هایی براي آنها وجود دارد. کشورهایی که تمایل به سرمایه گذاري دارند, اخبار را رصد می کنند و منتظر رفع تحریم ها

 
هستند تا براي سرمایه گذاري اقدام کنند. 

مدیر ملی طرح تکاپو (توسعه کسب و کار و اشتغال پایدار) با بیان اینکه در زمان تحریم بسیاري از کسب و کارها قوت گرفتند گفت:در
حوزه هایی مانند پوشاك سرمایه گذاري هاي زیادي درآینده خواهیم داشت.گروه هایی از سرمایه گذاران خارجی به ایران آمده اند و

 
حال بررسی هستند. مقدمات اولیه براي این کار را انجام داده اند. منتظر گشایش هاي بانکی هستند. 

 
اشتغال زایی با توسعه ظرفیت هاي موجود 

مدیرمل طرح تکاپو اظهار داشت:نبود پنجره واحد, مشکلات در مجوزها در مسیر کسب و کار وجود دارد. امسال نسبت به 4سال
گذشته گشایشی در حوزه ثبت شرکت ها پیش نیامده است. همان شاخص هایی که وجود داشت, فرقی نکرده است, مجوزها آسان تر

 
نشده است. 

تازیکی با انتقاد از اینکه وقتی مواد اولیه به کشور وارد نمی شود, تولید با مشکل روبرو می شود گفت:بعضی از مواد اولیه در داخل
تولید نمی شود که تولید کننده بخواهد,از مواد داخلی براي کار خود استفاده کند.مانند خرج کارهاي خیاطی. به طور مثال در تولید
نخ دوخت مشکل داریم. تنها یک کارخانه است که آن را تولید می کنند و تمام تولیدکنندگان داخلی مجبور هستند که از آن کارخانه
خریداري کنند. بیشتر یک رانت در میان است تا بخواهیم بگوییم تولید از داخل صورت می گیرد. در حوزه تولید کفش نیز, مشکلاتی



در زمینه مواد اولیه داریم. زمانی که مواد اولیه نباشد, محصولات با کیفیت به دست مشتري نمی رسد. زمانی که محصول با کیفیت
تولیدنشود,در بازار خارجی قدرت رقابت نداریم. در حوزه کیف نیز وارداتی زیادي از چین و ترکیه داشتیم. در صورتی که توان تولید
کیف و چمدان را در یکی از روستاهاي همدان فراهم است. این روستا قطب تولید کیف در کشور است. بیش از 130کارگاه در آن

 
روستا مشغول تولید هستند و حدود 600تا700 نیروي کار مشغول تولید کیف و چمدان هستند. 

وي با بیان اینکه این کارگاه ها براي اینکه بتوانند محصول خود را به فروش برسانند از برند خارجی استفاده می کنند گفت:مواد اولیه
خوب به دست این تولید کنندگان نمی رسد به همین دلیل مجبور هستند, براي رویه اولیه کیف از یک رویه خوب و خارجی استفاده
می کنند و براي داخل کیف از مواد اولیه ایرانی. چرا که کیفیت مواد اولیه داخلی متأسفانه مرغوب نیست. در یکی دو قلم در تولید
کیف, ایران ضعف دارد که در این روستا از این دو قلم استفاده می شود بقیه موارد ایرانی است. در این صورت این کیف ها قدرت
رقابت با کیف چینی و ترکیه اي را دارد. به همین خاطر مجبور هستند با چسباندن برندهاي خارجی براي مشتري جذابیت ایجاد

 
کنند. 

تازیکی گفت: باید مانند کشورهاي پیشرفته دنیا, روي محصول نهایی سخت گیري کنیم اما روي مواد اولیه سخت گیري نداشته
باشیم. به طور مثال براي واردات پوشاك تعرفه بگذاریم.تعرفه نباید براي مواد اولیه باشد. مواد اولیه باید وارد شود تا یک کارخانه
بتواند فعالیت داشته باشد. اگر تولید را بر مواد اولیه ارجح بدانیم،می توانیم در این زمینه موفق باشیم. چرا که تولیدکننده مواد اولیه

 
هم به دنبال رشد کیفیت مواد خود می رود. 

 
قطب تولید کیف در کشور در همدان است 

وي افزود:اما وقتی به طور مثال تولید کننده کیف نباشیم، ولی هزاران مواد اولیه کیف تولید کنیم به کار ما نمی آید. با وجود اینکه
ترکیه بزرگترین تولیدکننده پارچه است, اما واردات پارچه به این کشور ممنوع نیست. چرا که می داند تولید محصول نهایی است که
اشتغال ایجاد می کند. مواد اولیه باید رقابتی باشد و تولید کننده مواد اولیه باید سطح کیفیت محصولات خود را تقویت کند.
جلوگیري از مواد اولیه فقط خیانت در حق تولیدکننده و کارگران ایرانی است و از سوي دیگر خدمت به قاچاقچیان است. اما براي

 
واردات محصول نهایی باید سخت گیري انجام شود. این موضوع تغییر نکرده است وبدتر هم شده است. 

مدیرمل طرح تکاپو با بیان اینکه کیفیت نهایی محصولات را باید ارتقا دهیم گفت:در صورتی که کیفیت نهایی محصولات افزایش یابد

 
قابل رقابت با نمونه خارجی خواهد شد و در همین راستا برد بیشتري خواهد داشت. 

مدیر طرح ملی توسعه کسب و کار و اشتغال پایدار وزارت کار با اشاره به اینکه 50درصد ظرفیت پوشاك داخلی خالی است
گفت:امکان اشتغال 1.5میلیون نفري در صنعت پوشاك وجود دارد. اما در حال حاضر حدود 530 هزار نفر در این صنعت مشغول

 
هستند. 

 
کارگران ایرانی پایین ترین دستمزد را در دنیا دارند 

وي با بیان اینکه سرمایه گذاران خارجی تمایل به فعالیت در ایران دارند گفت:دستمزد کارگرایرانی نسبت به کشورهاي اطراف بسیار
کمتر است به همین دلیل سرمایه گذاري در ایران مقرون به صرفه است. دستمزد کارگران در ماه حدود 120دلار است و حتی
دستمزد کارگر ایرانی از بنگلادش ارزان تر است. در حال حاضر مزیت بسیار ویژه اي براي ایران فراهم شده است,از لحاظ هزینه

 
دستمزد, کارگر ایرانی از بنگلادش هم ارزان تر است. پیشنهادهایی از بنگلادش براي سرمایه گذاري در ایران داریم. 

تازیکی اظهار داشت:خیلی از کشورها این قانون گذاري کرده است که اگر کشوري به شرط صادرات مواد اولیه را به کشور دیگري ببرد
و سرمایه گذاري کند و سپس محصول نهایی صادر شود, مشکلی وجود ندارد. در حال حاضر این در مناطق آزاد اجرا می شود اما باید
در سرزمین اصلی هم این قانون را بگذاریم, به طور مثال به شرط 70درصد صادرات, اجازه دهیم مواد اولیه لازم؛ با تعرفه 0 درصد

 
وارد شود که اشتغال ایجادمی کند. رفته رفته می توان این تعرفه را افزایش داد. 

وي گفت: از محل مالیات می توان درآمد براي کشور ایجاد کرد. در شرایطی که در کشور وجود دارد چون ریسک سرمایه گذاري بالا

 
است, سرمایه گذار داخلی هم جرأت سرمایه گذاري ندارد, چه برسد به سرمایه گذار خارجی. 

 
فرصت اشتغال پایدار در روستاهاي 4فصل ایران 

مدیر طرح ملی توسعه کسب و کار و اشتغال پایدار بااشاره به فرصت هاي روستا براي کشور چهارفصلی مانند ایران اظهار داشت: در



روستاها دنیایی از فرصت نهفته است. سال هاي سال روستا و ظرفیت آن مغفول مانده است. اگر تنها براي اشتغال و کسب وکارهاي
زنجیره ارزش، فرصت بسیاري در بخش روستایی وجود دارد. باید تنها انتقال دانش صورت بگیرد، تا بهره وري کشاورزي بیشتر شود و
حاشیه سود نیز افزایش یابد. البته کسب وکار روستایی تنها به کشاورزي و دامپروري خلاصه نمی شود؛ صنایع تکمیلی، گردشگري
طبیعت و صنایع دستی می تواند به سمت اشتغال زایی بیشتر برود. کشور ما چهار فصل است و عملاً تنوع کسب وکاري روستایی در

 
ایران بیشتر از هر کشور دیگري است. 

مدیر طرح ملی تکاپو درباره توسعه روستایی و جذابیت هاي آن افزود: رویکردهاي توسعه روستایی به دلایل بسیاري مورد انتخاب من
بوده است. حدود 17 سال به مسائل توسعه پرداخته ام. با توسعه می توان به مسیر رشد رسید. ظرفیت هاي موجود در کشور در حوزه

 
اشتغال اگر توسعه یابد, مسئله معضلات اشتغال هم حل می شود. با توسعه مسیر رشد هم محقق می شود.  

وي گفت: اقتصاد روستا بسیار جذابیت دارد. اولاً بکرتر از همه است. ثانیا ًبازده و نتیجه کار کاملاً سریع روشن می شود. ثالثاً در زمینه
اقتصاد روستایی، فرصت هاي متعددي وجود دارد که هنوز کسی به سمت این کارها نرفته است. در آخر هم بهترین جذابیت اشتغال

 
زایی روستایی، کارگران و عزیزان روستایی هستند که ما با آن ها کار می کنیم. 

وي ادامه داد: یکی از تجربیات موفق در حوزه روستا، افزایش قدرت چانه زنی است. حدود 30 روستا براي خرید مواد اولیه خود دست
به دست هم دادند، علاوه بر خرید ارزان این مواد، ضمانت حفظ کیفیت و همچنین چندین خدمت کنار خریدشان گرفتند. به طور
مثال در بحث گاوداري، تإمین کننده ي عمده محصولات خوراك دام، علاوه بر تأمین ارزان این خوراك، مسئولیت بهداشت دام را نیز
برعهده گرفت. یک دام پزشک نیز براي این روستاها تهیه کرد. ما باید از این امکانات جمعی استفاده کنیم. یک سازمان باید این کارها
را انجام دهد. در زمینه فروش محصول نیز به همین نحو است. به جاي یک کسب وکار کوچک، براي ارائه محصول به بازار، جمع

 
شدند و بازار را از دست دلالان درآوردند. مدل هاي مترقی دیگري هم هست و باید در زمینه روستا به این سمت حرکت کرد. 

 
سخت گیري در مجوزهاي کسب و کار روستایی 

تازیکی در رابطه با سخت گیري در مجوزهاي کسب وکارهاي روستایی و عدم آموزش متناسب روستاییان جهت کارآفرینی گفت:
مردم روستایی بسیار مظلومند و حتی خودشان نمی دانند چه چیزي را مطالبه کنند. اگر یک روستایی بخواهد شروع به کشت زعفران
بکند، هیچ جایی وجود ندارد که به این روستایی مجوز و آموزش بدهد. باید علاوه بر ساده کردن مجوزهاي روستایی، به سمت آموزش
تخصصی تولیدکننده یک محصول برود. ما همه چیز را در روستا داریم و تنها نیازمند آموزش تخصصی و ارائه دانش اندکی به این

 
روستاییان است. نقشه گنج ایران در روستاها نهفته است. 

تازیکی با اشاره به همکاري روستاییان با نهادهاي ارائه دهنده خدمات بزرگ افزود: در بحث فروش، کشاورز باید با عقد قراردادهایی
تضمین فروش محصول داشته باشد، ما با یک صادرکننده بزرگ براي محصولات چند ده روستا توافق کردیم و حالا روستاییان با خیال
راحت و قیمت توافق شده به کشت می پردازند. بحث قرارداد محور شدن فروش محصولات بسیار مهم است و باعث راحت شدن خیال
روستاییان از فروش محصول است. اقتصاد روستایی بسیاري از کشورها، مبتنی بر قرارداد فروش است. باید کشاورز بداند که چه
محصولی تولید کند. در کنار این موضوع اتحادیه هاي کشاورزي در روستاها باید شکل بگیرد نه در مرکز استان ها. فرصت فعلی باید
مغتنم شمرده شود، روستا و اقتصاد روستا با آموزش و راهکارهایی نظیر قرارداد فروش دائمی محصول بسیار قابلیت پیشرفت و رشد را

 
دارد و تنها نیازمند به تکاپو انداختن روستاییان هستیم. 

انتهاي پیام/



پرداخت 1850 میلیارد تومان تسهیلات براي حمایت از کسب وکار ها / سهم 40

درصدي صندوق در حمایت از اشتغال روستایی/ برگزاري جشنواره کارامید

براي کارآفرینان حوزه اجتماعی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/11/05

فصل اقتصاد - مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید اظهار داشت: از ابتداي سال تاکنون 1850 میلیارد تومان در قالب 81 هزار
و 228 فقره قرارداد تسهیلات پرداخت کردیم که از این رقم 1481 میلیارد تومان بابت حمایت مالی از کسب و کارها بوده

است.

فصل اقتصاد - مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید اظهار
داشت: از ابتداي سال تاکنون 1850 میلیارد تومان در قالب
81 هزار و 228 فقره قرارداد تسهیلات پرداخت کردیم که
از این رقم 1481 میلیارد تومان بابت حمایت مالی از کسب

 
و کارها بوده است. 

به گزارش فصل اقتصاد، اصغر نوراله زاده در نشست خبري
امروز با اشاره به حمایت صندوق کارآفرینی امید از کسب و

کار آسیب دیده ناشی از شیوع ویروس کرونا اظهار داشت: از ابتداي امسال با شیوع ویروس کرونا، کسب و کارهاي زیادي از جمله بوم
گردیها، رستوران ها، مجتمع بین راهی، مجتمع هاي گلخانه اي، باشگاه هاي ورزشی و... آسیب دیدند که صندوق کارآفرینی امید از

 
همان ابتدا سیاست حمایت از این کسب و کارهاي زیان دیده را پیش گرفت. 

وي ادامه داد: از ابتداي امسال تاکنون از 1250 باشگاه ورزشی، 1800 اقامتگاه و بوم گردي، 200 رستوران و مجتمع رستوران بین
راهی و 500 مجتمع گلخانه اي را مورد حمایت مالی قرار دادیم. این مجموعه ها با توجه با کاهش مسافرت ها و عدم برگزاري
مناسبت ها با آسیب جدي مواجه شده بودند که توانستیم حمایت هایی را از محل صندوق از افراد زیان دیده در این کسب و کار انجام

 
دهیم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با اشاره به حمایت هاي صندوق از فعالان حوزه فرهنگ و هنر و کسب و کارهاي آسیب دیده در
این حوزه ناشی شیوع ویروس کرونا گفت: فعالیت هاي فرهنگی و هنري هم مانند خانه هاي تئاتر و سینما و ... به دلیل تعطیلی ها،
متوقف اکران ها و فعالیت ها با آسیب جدي مواجه شدند که صندوق حمایت از این کسب و کارها را هم در دستور کار قرار داد و

 
اولین اقدام ما استمهال اقساط تسهیلاتی بود که افراد حاضر در این کسب و کارها از صندوق دریافت کرده بودند. 

نوراله زاده تاکید کرد: تاکنون 1000 میلیارد تومان تاخیر در وصول اقساط تسهیلات داشتیم. ما هم به عنوان جزئی از این جامعه در
کنار مردم هستیم و باید تبعات ناشی از شیوع ویروس کرونا را تحمل کنیم و با جامعه مخاطب خودمان همراهی و هم نوایی داشته

 
باشیم تا از این گذار بتوان عبور کرد. 

وي با اشاره به حمایت صندوق کارآفرینی امید از کارگاه ها و خط تولید اقلام بهداشتی و ضدکرونایی از ابتداي امسال تاکنون بیان
داشت: به افرادي که پیش از این در بحث تولید اقلام بهداشتی از صندوق کارآفرینی امید تسهیلات دریافت کرده بودند خط اعتباري

 
23 میلیارد تومانی به این واحدها اختصاص دادیم تا بتوانند حجم تولیدات خود را در دوران شیوع کرونا افزایش دهند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید افزود: همچنین خط اعتباري 100 میلیارد تومانی با مشارکت بانک تعاون به تعاونی هایی که در



 
بحث تولید اقلام بهداشتی فعال بودند اختصاص دادیم تا بتوانند تولید محصولات خود را افزایش دهند. 

نوراله زاده گفت: هرچند که براي مقابله با شیوع ویروس کرونا به این وسعت آمادگی نداشتیم اما بدون آنکه وارداتی از محصولات
بهداشتی انجام شود، با همکاري بانک ها، بخش خصوصی و تولیدکنندگان در این حوزه توانستیم تولید انبوه از محصولات بهداشتی

 
داشته باشیم و تمام مردم را براي مقابله با این ویروس مجهز کنیم. 

وي با اشاره به کمک هاي این صندوق به کسب و کارهاي فرهنگی- هنري به ویژه در حوزه چاپ و نشر که در این مدت با رکود ناشی
از محدودیت هاي کرونایی مواجه بودند، اظهار داشت: فعالیت هاي فرهنگی- هنري به ویژه در چاپ و نشر آسیب جدي دیدند که با
وزارت ارشاد مذاکراتی براي نحوه حمایت از کسب و کارهاي فعال در این حوزه داشتیم و این افراد تحت پوشش ارائه تسهیلات قرض

 
الحسنه قرار گرفتند تا با دریافت این تسهیلات ارزان قیمت بتوانند به فعالیت هاي خود بازگردند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره سقف خط اعتباري در نظر گرفته شده براي این کسب و کارها گفت: 250 میلیارد تومان

 
خط اعتباري براي حمایت از فعالان حوزه فرهنگ و هنر در نظر گرفته ایم که تا سقف 600 میلیارد تومان قابل افزایش است. 

 
نوراله زاده افزود: همچنین 20 میلیارد تومان براي حمایت از باشگاه هاي ورزشی اختصاص داده ایم. 

وي در پاسخ به سوال خبرنگار ایلنا مبنی بر اینکه از ابتداي سال تاکنون چه میزان تسهیلات به کسب و کارها اعم از آنهایی که در
دوران کرونا آسیب هایی به آنها وارد شد و اعم از کسب و کارهاي شهري و روستایی بیان داشت: از ابتداي سال تاکنون 1850 میلیارد
تومان در قالب 81 هزار و 228 فقره قرارداد تسهیلات پرداخت کردیم که از این رقم 1481 میلیارد تومان بابت حمایت مالی از کسب

 
و کارها بوده است. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید تاکید کرد: در مقایسه با سال گذشته هرچند ورود منابع به صندوق روند کاهشی داشت اما امسال
نسبت به سال گذشته کاهشی در پرداخت تسهیلات نداشتیم چرا که سیاست ما این بود که فشاري را تحمل کنیم تا این فشار به

 
مردم منتقل نشود و بتوانیم همان سطح حمایت مالی از کسب و کار را داشته باشیم. 

نوراله زاده در پاسخ به سوال دیگر ایلنا درباره صادرات و ارزآوري محصولات کسب و کارهایی که از طریق صندوق کارآفرینی امید
حمایت مالی شدند، گفت: براي اولین بار کسب و کارهایی که از طریق صندوق، حمایت مالی شدند در روزهاي آینده در نمایشگاه

 
سوریه شرکت خواهند کرد و محصولات برتر این افراد داراي کسب و کار صادراتی را در این نمایشگاه عرضه و معرفی خواهیم کرد. 

وي با بیان اینکه 50 تولیدکننده با حمایت صندوق کارآفرینی امید در نمایشگاه سوریه حضور پیدا می کنند، تصریح کرد: شرکت
تولیدکنندگان برتر در نمایشگاه هاي کشورهاي دیگر را ادامه می دهیم تا محصولات این تولیدکنندگان برتر در سطح دنیا و نمایشگاه

 
هاي بین المللی عرضه و معرفی شود. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره سهم صندوق کارآفرینی امید از ارائه تسهیلات براي ایجاد اشتغال روستایی گفت: سهم
صندوق کارآفرینی امید براي ایجاد اشغال روستایی در مرحله پنجم به 40 درصد افزایش پیدا می کند و این به معناي افزایش نقش

 
صندوق در ایجاد اشتغال براي روستاییان و جلوگیري از مهاجرت آنها به شهرها و مهاجرت معکوس روستاییان می شود. 

نوراله زاده درباره تشکیل صندوق چندشعبه اي بیان داشت: با مجوز بانک مرکزي به دنبال ایجاد صندوق دیگري هستیم تا فعالیت

 
هاي بانکداري در این صندوق متمرکز شود و حمایت از کسب و کارها هم از طریق صندوق کارآفرینی امید پیش برود. 

وي همچنین با اشاره به افزایش خدمات غیرحضوري صندوق کارآفرینی امید به مخاطبان و مردم گفت: به دلیل محدودیت هاي بانک
مرکزي اجازه ارائه خدمات غیرحضوري به این شکل را نداشتیم اما پس از شیوع ویروس کرونا و خطرات احتمالی آن با حضور فیزیکی
مردم در بانک ها، بانک مرکزي با ارائه خدمات اینترنت بانک و موبایل بانک موافقت کرد و امروز بسیاري از خدمات صندوق کارآفرینی
امید به صورت غیرحضوري و از طریق اینترنت بانک و موبایل بانک انجام می شود و تقریبا تمام خدمات به غیر از دریافت وام که
نیازمند به مراجعه حضوري و ارائه توضیحات از سوي متقاضیان است مابقی به سمت دیجیتالی شدن پیش رفته است و در حال انعقاد

 
قرارداد با اپلیکیشن آپ هستیم تا خدمات غیرحضوري را افزایش دهیم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید همچنین با اشاره به برگزاري جشنواره کارآفرینی اجتماعی با عنوان کارامید در 29 بهمن ماه گفت:
براي اولین بار است که در کنار جشنواره هایی که در حوزه کارآفرینی برگزار می شود، به دنبال برگزاري جشنواره کارآفرینی منحصر
به فردي هستیم که شرکت کنندگان و برگزیدگان این جشنواره از فعالانی هستند به رفع یک معضل اجتماعی در کشور کمک کردند.



نوراله زاده با بیان اینکه در کنار وزارت کار، اولین جشنواره کارآفرینی اجتماعی برگزار خواهد شد، گفت: صاحبان کسب و کاري که به
یک فعالیت اجتماعی ورود کردندتا با کارآفرینی، به رفع یک معضل اجتماعی کمک کنند می توانند در این جشنواره شرکت کنند.

 
درواقع این جشنواره مختص افرادي است که براي جامعه ارزش اجتماعی ایجاد می کنند. 

وي تاکید کرد: هدف ما از برگزاري این جشنواره و تقدیر از برگزیدگان آن، معرفی این افراد به جامعه است تا بتوانیم سهم کارآفرینی
اجتماعی را افزایش دهیم. همچنین به دنبال این هستیم که سایر کارآفرینان و مردم را براي ایجاد کارآفرینی و رفع آسیب هاي

 
اجتماعی تشویق کنیم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره کارآفرینانی که می توانند در این جشنواره حضور داشته باشند، بیان داشت: براي مثال فردي
که براي افراد سابقه دار فرصت شغلی ایجاد کرده یک کارآفرین اجتماعی است و می تواند در این جشنواره حضور پیدا کند و هدف ما

 
با معرفی این افراد، افزایش معیارهاي اخلاقی و معرفی مدل و نوع کسب و کارهاي جدید در حوزه هاي اجتماعی است. 

نوراله زاده تاکید کرد: الزاما قرار نیست کارآفرینانی که از صندوق کارآفرینی امید تسهیلات حمایتی دریافت کردند امکان حضور در
این جشنواره را داشته باشند. این جشنواره براي شرکت عموم آزاد است چرا که ما به دنبال آن هستیم تا با بانکداري اجتماعی از
کارآفرینان اجتماعی حمایت مالی کنیم چرا که این مدل از کسب و کارهاي اجتماعی که خیلی سودآور نیستند نمی توانند نظر بانک

 
هاي تجاري را به خود جلب نمی کند. 

وي در پاسخ به سوال ایلنا در حمایت از صندوق کارآفرینی امید از کارآفرینان اجتماعی و افرادي که احتمالا داراي سوءسابقه هستند،
گفت: جدا از اینکه قراردادهایی با سازمان زندان ها، بهزیستی و ستاد مبارزه با مواد مخدر داریم تا این افراد را تحت پوشش حمایت
مالی قرار دهیم تا فرصت شغلی براي آنها ایجاد شود، تمام افرادي که در حوزه آسیب هاي اجتماعی براي کارآفرینی ورود می کنند

 
می توانند از تسهیلات حمایتی این صندوق بهره مند شوند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید ادامه داد: اخیرا وارد مذاکره با خیره هاي اشتغالزا شده ایم تا همه خیره هایی که به حوزه هاي
مددهاي اجتماعی ورود می کنند از جمله ایجاد فرصت شغلی براي معلولان یا درمان از افراد ناتوان، تسهیلاتی ارائه دهیم که از
امتیازات ویژه این است که سقف تسهیلات را براي این مخاطبان برداشته ایم و تسهیلات 15 میلیارد تومانی هم به آنها پرداخت کرده

 
ایم. 

نوراله زاده افزود: جشنواره کارآفرینی اجتماعی در سه سطح تسهیل گران، بنگاه هاي فعال در این حوزه و سازمان هاي حامی
کارآفرینی اجتماعی برگزار می شود که برگزیدگان در هرکدام از این سطح ها خود به سه سطح زرین، سیمین و بلورین تقسیم بندي

 
می شوند. 

وي با بیان اینکه تاکنون 80 متقاضی حضور در این جشنواره اعلام آمادگی کرده اند، گفت: با تقدیر از برگزیدگان به دنبال این هستیم
تا براي ترویج کارآفرینی اجتماعی و ترغیب افراد براي ورود به این حوزه ها گام هاي موثري برداریم.



اختصاص تسهیلات کرونایی به مبلغ 1700 میلیارد تومان به اهالی فرهنگ وهنر

منبع: خانه ملتشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/11/05

معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: مرحله دوم طرح حمایتی پرداخت تسهیلات کرونایی با
تخصیص مبلغ 1700 میلیارد تومان به فعالان بخش هنر، فرهنگ و رسانه داراي مجوز این وزارتخانه از اقداماتی است که به

تصویب ستاد ملی مبارزه با کرونا رسید و طبق شیوه نامه ابلاغی معاونت اقتصادي ریاست ...

لادن حیدري در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري خانه ملت در خصوص حمایت هاي تسهیلاتی این وزارتخانه از صاحبان کسب
و کارهاي فرهنگی، هنري و رسانه اي، گفت: تا تاریخ 29 آذر سال جاري از طریق سامانه کارا به 16 هزار و 872 متقاضی بیش از 423
میلیارد تومان تسهیلات حمایتی با کارمزد 12 درصد با هدف حفظ فرصت هاي شغلی و کسب و کارهاي به شدت آسیب دیده بخش

 
فرهنگ و هنر کشور پرداخت شده که گزارش هاي مرتبط از سامانه کارا قابل دسترسی است. 

معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با اعلام این خبر ادامه داد: اقدامات حمایتی وزارت فرهنگ و ارشاد
اسلامی براي کاهش آسیب ها و جبران خسارت هاي وارده به فعالان بخش فرهنگ، هنر و رسانه ناشی از همه گیري کرونا، در بخش
هاي مختلفی است که برگزاري 17 نشست شوراي گفت و گوي بخش خصوصی فرهنگ، هنر و رسانه با مدیران ارشد دولت و این

 
وزارتخانه براي چاره اندیشی و غلبه بر پیامدهاي بحران از جمله این اقدامات به شمار می آید. 

وي افزود: مرحله دوم طرح حمایتی پرداخت تسهیلات کرونایی با تخصیص مبلغ 1700 میلیارد تومان به فعالان بخش هنر، فرهنگ و
رسانه داراي مجوز این وزارتخانه از دیگر این اقدامات است که به تصویب ستاد ملی مبارزه با کرونا رسید و طبق شیوه نامه ابلاغی

 
معاونت اقتصادي ریاست جمهوري از تاریخ ششم دیماه سال جاري مراحل اجرایی پرداخت این تسهیلات آغاز شده و در جریان است. 

حیدري تاکید کرد: تقاضاي دریافت بیش از 142 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی مرحله دوم از سوي 3 هزار و 657 متقاضی در
سامانه کارا ثبت شده که طبق گزارش دریافتی از سامانه کارا تا ساعت 13:40 دقیقه 23 دي مبلغ 594 میلیون تومان به مشمولان

 
معرفی شده از سوي این وزارتخانه پرداخت شده است. 

 
پرداخت 35 میلیارد تومان به عنوان حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ 

معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود: پرداخت حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ و هنر و رسانه در 3 ماه
اول سال جاري با تأمین اعتباري به میزان 35 میلیارد تومان از سوي دولت را از دیگر اقدامات در حوزه تسهیلات حمایتی به صاحبان

 
کسب و کارهاي خسارت دیده از کرونا بود که به مرحله عملیاتی شدن رسید. 

 
پرداخت 120 میلیارد تومان کمک هزینه معیشتی به اعضاي صندوق هنر 

حیدري ادامه داد: کمک هزینه معیشتی اعضاي صندوق اعتباري هنر با اعتباري به میزان 120 میلیارد تومان، تأمین و تا کنون به
حساب هنر کارت 63 هزار نفر از اعضاي این صندوق واریز شده است و کمک هزینه مابقی اعضا نیز از سوي ادارات کل فرهنگ و

 
ارشاد اسلامی استان ها با رفع مشکلات بانکی از تاریخ 99/10/13 در حال واریز است. 



وي در عین حال تصریح کرد: حسب درخواست وزیر محترم فرهنگ و ارشاد اسلامی از هیات دولت براي پرداخت مرحله سوم کمک
هزینه معیشتی ایام کروناي اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه این موضوع در سازمان برنامه و بودجه در مرحله امکان سنجی به منظور

 
ارجاع به کارگروه مقابله با آسیب هاي اقتصادي ستاد ملی مبارزه با کرونا قرار دارد. 

این مقام مسئول در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی ادامه داد: مطابق تفاهم نامه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و سازمان برنامه و
بودجه، طرح اعطاي کمک هزینه بیکاري معادل 120 هزار تومان به همه اعضاي صندوق اعتباري هنر براي مدت چهار ماه اجرایی

 
شده است. 

 
انعقاد تفاهم نامه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، سازمان برنامه و بودجه و صندوق کارآفرینی امید 

وي همچنین تاکید کرد: تفاهم نامه سه جانبه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، سازمان برنامه و بودجه و صندوق کارآفرینی امید با
هدف تامین اعتباري به میزان 74 میلیارد تومان براي اعطاي 220 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به فعالان و کسب و کارهاي
آسیب دیده بخش فرهنگ، هنر و رسانه، امضا و مبادله و ثبت نام متقاضیان از آبان سال جاري در سامانه تحفه (تسهیلات حمایتی
فرهنگ و هنر) به نشانی : https://tohfeh.farhang.gov.ir/ / آغاز شده است و به زودي فرایند پرداخت پس از بررسی هاي

 
کارشناسی تقاضاها آغاز خواهد شد. 

حیدري تصریح کرد: برابر تفاهم نامه منعقده به محض مصرف این تسهیلات؛ با تأمین 200 میلیارد تومان اعتبار از سوي سازمان
برنامه و بودجه، طرح پرداخت 600 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید نیز با عاملیت صندوق کارآفرینی امید براي

 
حمایت از فعالان و کسب و کارهاي بخش آغاز می شود. 

وي یادآور شد: بر اساس گزارش دریافتی از سامانه تحفه تا پایان وقت اداري 23 دي 48 هزار و 324 فعال فرهنگی، هنري و رسانه
اي، درخواست دریافت بالغ بر 1200 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت را در این سامانه ثبت کرده اند و پاسخگویی به این تقاضاها

 
نیازمند همراهی مجلس محترم شوراي اسلامی در تأمین اعتبارات مکفی نیز خواهد بود. 

حیدري در مورد پرداخت 7 میلیارد تومان کمک بلاعوض به تشکل هاي صنفی مستقر در خانه هنرمندان معاون توسعه مدیریت و
منابع وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی خاطر نشان کرد: در راستاي لزوم حمایت از تشکل هاي صنفی مستقر در خانه هنرمندان،
تاکنون 7 میلیارد تومان کمک بلاعوض به این مجموعه صنفی پرداخت شده است و پرداخت حداقل 3 میلیارد تومان افزون تر، تا

 
پایان سال جاري نیز در دستور کار وفق مقررات بودجه اي قرار خواهد گرفت./ 

پایان پیام



کارگران نامرئی در کارِ دستمزديِ خانگی

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/11/05

در ایران مسئله مهاجرت با ورود مهاجران از افغانستان شکل گرفته و اگر چه در حوزه عمومی گاهی درباره مشکلات این
بخش از جمعیت بحث و گفت وگو می شود اما زنان مهاجر در این بحث ها غایب هستند و کمتر به وضعیت آنها از جمله

وضعیت اشتغال شان پرداخته شده است.

در ایران مسئله مهاجرت با ورود مهاجران از افغانستان شکل گرفته و اگر چه در حوزه عمومی گاهی درباره مشکلات این بخش
از جمعیت بحث و گفت وگو می شود اما زنان مهاجر در این بحث ها غایب هستند و کمتر به وضعیت آنها از جمله وضعیت اشتغال

 
شان پرداخته شده است. 

شرق- سیمین کاظمی- در ایران مسئله مهاجرت با ورود
مهاجران از افغانستان شکل گرفته و اگر چه در حوزه عمومی
گاهی درباره مشکلات این بخش از جمعیت بحث و گفت وگو می
شود اما زنان مهاجر در این بحث ها غایب هستند و کمتر به
وضعیت آنها از جمله وضعیت اشتغال شان پرداخته شده است.
بررسی وضعیت زنان مهاجر افغانستانی نشان می دهد بخشی از

آنها در کنار وظایف خانگی، به کارِدستمزدي در خانه اشتغال دارند و در واقع بخش پنهان نیروي کار در مشاغل غیررسمی در ایران را
تشکیل می دهند که به کارهاي ظاهرا کم اهمیت، موقتی و با دستمزد ناچیز اشتغال دارند. اشتغال غیررسمی بخشی از بازار کار است
که در آن دسـتمزدها کـم، تغییـرات شغلی و ناپایداري زیاد و امکان ارتقاي شغلی اندك است و زنان و مهاجران بیشتر به آن روي می
آورند. کارِ دستمزدي خانگی زنان مهاجر افغانستانی، با ویژگی هایی مانند تکه تکه بودن فرایند تولید، نیاز به مهارت پایین، یادگیري
ساده و دستمزد اندك از جمله کارهایی است که به بازار کار ثانویه تعلق دارد. این بازار کار ثانویه زنان مهاجر را به واسطه شرایط
اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی شان جذب کرده، به این شرح که کار دستمزدي در خانه، منطبق بر نقش هاي جنسیتی و متأثر از
ساختارهاي اجتماعی و فرهنگی محدودکننده زنان در جامعه مبدأ و میزبان است که در زمینه فقر اقتصادي و فقدان مهارت و
تحصیلات، امکان فعالیت اقتصادي آنها را به عنوان نیروي کار ارزان در بازار ثانویه کار فراهم کرده است. کار دستمزدي در خانه،
منطبق بر نقش هاي جنسیتی است و در چارچوب تقسیم کار جنسیتی مجال ظهور یافته است. در چنین شکلی از اشتغال زنان
کماکان به وظایف خانگی در کنار کار دستمزدي مشغول اند و علاوه بر آن الزام ها و هنجارهاي اجتماعی که پرده نشینی و مستوري
را بر زنان تحمیل کرده، پذیرفته، از ورود به حوزه عمومی اجتناب کرده و ناگزیر به شکلی از فعالیت اقتصادي تن داده اند که وارد
حوزه خصوصی شده است. کار دستمزدي خانگی اگر چه یک کار انعطاف پذیر و منطبق بر شرایط زنان مهاجر به شمار می آید و حتی
رضایت نسبی زنان را برانگیخته اما چون زنان را در وضعیت فرودست حفظ می کند، به توانمندي زنان نمی انجامد. ویژگی هاي
اجتماعی-اقتصادي زنان مهاجر، همچون فقر، محدودیت خروج از خانه و مهارت پایین و تحصیلات اندك و اقامت غیرقانونی آنها را در
موقعیتی قرار می دهد که به عنوان نیروي کار ارزان و مطیع تعریف شوند. زنانی که چنین وضعیتی دارند، بخشی از ارتش ذخیره کار
را تشکیل می دهند و کارفرمایان با استفاده از چنین وضعیتی و در فقدان حمایت قانونی می توانند شرایط خود را با کمترین مانعی به



آنها تحمیل کنند و زنان مجبورند شرایط کارفرما را به تمامی قبول کنند و به این ترتیب زمینه استثمار آنان به سهولت فراهم می
شود. کار دستمزدي خانگی براي زنان مهاجر که در وضعیت نامطلوب اقتصادي هستند، اغلب یک فرصت به حساب می آید. در واقع
زنان کارگر مهاجر در چنان وضعی از ناچاري و استیصال قرار دارند که نفس داشتن شغل براي آنها امتیاز محسوب می شود و بابت آن
سپاسگزار کارفرمایی هستند که آنها را استثمار می کند. این احساس رضایت از اشتغال در منزل در شرایطی است که براي زنان
مهاجر نه حمایت قانونی و اجتماعی وجود دارد و نه اینکه خود از میزان بهره کشی که متحمل می شوند، آگاهی دارند. کارفرما با
استفاده از همین شرایط استیصال، دستمزد ناچیزي در مقابل حجم زیادي از کار به آنها می دهد، زیر بار هیچ تعهد قانونی نمی رود،
نه مجبور است با آنها قراردادي منعقد کند و نه مزایایی به کارگران بدهد بلکه از مزایاي مختلف کار زنان در خانه بهره مند می شود.
در کار دستمزدي در خانه، زنان محل زندگی شان را به عنوان بخشی از محل کار در اختیار کارفرما می گذارند که فرایند تولید در آن
انجام شود. با کارگاه شدن خانه کارگر، کارفرما از بسیاري از هزینه ها مانند اجاره، آب، برق و امکانات گرمایشی/سرمایشی معاف می
شود و صرفه جویی می کند اما چنین استفاده اي از خانه کارگر در تعیین مزد به حساب نمی آید. زنان مهاجر به علت فقدان هرگونه
حمایت اجتماعی، نیاز به یافتن کار و تبعیض مبتنی بر ملیت و جنسیت در مقابل استثمار آسیب پذیر هستند. آسیب پذیري مهاجران
افغان فقط به غیرقانونی بودن اقامت آنها مربوط نمی شود بلکه وضعیت مهاجر بودن به طور کلی کارگران مهاجر را در معرض استثمار
قرار می دهد. در مورد زنان کارگر مهاجر، علاوه بر موقعیت مهاجر بودن، جنسیت نیز نقش مهمی دارد و زمینه استثمار را تسهیل می

 
کند. 

کارِ دستمزدي زنان در خانه، آنها را به کارگران نامرئی تبدیل می کند که شرایط کارشان از دید جامعه پنهان می ماند و همین آنها را
در معرض بهره کشی بیشتر و مستمر قرار می دهد. از طرف دیگر کار دستمزدي در خانه، زنان کارگر را در سلول هاي بریده از جهان
محصور می کند و ارتباطشان را با حوزه عمومی قطع می کند؛ به طوري که این کارگران منزوي، نمی توانند تعاملی با کارگران هم
سرنوشت خود داشته باشند و براي بهبود وضعیتشان همفکري کنند. در چنین نوعی از کار آگاهی طبقاتی امکان وقوع ندارد و
کارگران قادر به کنش جمعی براي بهبود وضعیت شغلی شان نخواهند بود. هر نوع ابراز نارضایتی فردي از شرایط بهره کشی، آنها را
در معرض بی کار شدن قرار می دهد که خود کابوسی براي این گروه از کارگران به شمار می رود. بنابراین استثمار زنان مهاجر بدون

 
هیچ مقاومتی استمرار می یابد و آنها به عنوان قربانی شرایطی که جامعه مبدأ و میزبان برایشان رقم زده، باقی می مانند. 

در مجموع، محدودیت هاي فرهنگی و اجتماعی که زنان را از ورود به حوزه عمومی منع می کند، به همراه فرودستی اقتصادي و
طبقاتی و موقعیت مهاجر غیرقانونی با اثر سینرژیستی شان، زن کارگر مهاجر را در معرض بهره کشی قرار می دهند. براي بهبود
وضعیت زنان کارگر مهاجر افغانستانی لازم است این دسته از کارگران تحت حمایت قانون کار قرار گیرند و دسترسی به حداقل

دستمزد مصوب، بیمه و مزایاي شغلی براي آنها فراهم شود.



افتتاح نخستین کارگاه آموزشی گلخانه هوشمند/ 10واحد تولیدي صنعتی برتر

تجلیل می شود

منبع: صبح قزوینشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرکل فنی و حرفه اي استان قزوین خبر داد افتتاح نخستین کارگاه آموزشی گلخانه هوشمند/ 10واحد تولیدي صنعتی برتر
تجلیل می شود مدیرکل فنی وحرفه اي استان قزوین گفت: نخستین کارگاه آموزشی گلخانه هوشمند استان قزوین در خوزنین و

 
کارگاه آموزشی کفش دوزي وابسته به خوشه کفش چرم دانسفهان با مشارکت بخش خصوصی افتتاح می شود. 

محسن مددي در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی صبح قزوین با اشاره به برگزاري نخستین جشنواره زن و مهارت در قزوین اظهار کرد:
این جشنواره به مناسبت چهل و دومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی با همکاري استانداري و شهرداري قزوین برگزار می شود و

 
شروع ثبت نام و ارسال آثار نیز از یکم تا دهم بهمن ماه سال جاري تعیین شده است. 

وي با بیان اینکه شرکت در نخستین جشنواره زن و مهارت براي عموم بانوان داراي مهارت آزاد است، ادامه داد: این جشنواره در

 
روزهاي 19 و 20بهمن ماه برگزار می شود. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان قزوین با اشاره به مهم ترین اهداف برگزاري جشنواره زن و مهارت یادآور شد: شناسایی و
معرفی ظرفیت و مهارت هاي بانوان استان قزوین از جمله اهداف این جشنواره است و امیدواریم بانوان استان از این فرصت براي

 
معرفی ظرفیت هاي خود استفاده کنند. 

وي در ادامه با اشاره به موضوعات نخستین جشنواره زن و مهارت تصریح کرد: پروژه هاي موفق کارآفرینی کشاورزي، فن آوري مد،

 
صنایع غذایی، صنایع دستی، بخش هاي هنري و فناوري اطلاعات از جمله موضوعات این جشنواره است. 

مددي بیان کرد: علاقمندان به شرکت در جشنواره می توانند تصاویر آثار خود را حداکثر پنج اثر با ذکر کامل مشخصات و شماره

 
تماس به ایمیل دبیرخانه به نشانی mailto:tvto.qazvin@gmail.com ارسال کنند. 

 
برگزاري نخستین جشنواره زن و مهارت در قزوین 

وي تصریح کرد: البته ارگان هاي دیگري از جمله شوراي شهر قزوین، شهرداري قزوین، اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و

 
گردشگري و سازمان تبلیغات در برگزاري نخستین جشنواره زن و مهارت استان قزوین همکاري دارند. 

این مقام مسئول اضافه کرد: نخستین کارگاه آموزشی گلخانه هوشمند استان قزوین در خوزنین و کارگاه آموزشی کفش دوزي وابسته

 
به خوشه کفش چرم دانسفهان با مشارکت بخش خصوصی در دهه فجر افتتاح می شود. 

وي عنوان کرد: برگزاري دومین شوراي مهارت استان قزوین و رونمایی از نظام نامه "نشان ملی مهارت" ویژه صنایع و بنگاه هاي
اقتصادي آموزش محور، تجلیل از 10واحد تولیدي صنعتی برتر در حوزه آموزش مطابق با آئین نامه نشان ملی مهارت، افتتاح شش



واحد از 11واحد مرکز جوار کارگاهی، افتتاح دپارتمان فن آوري نوین آموزشی و تولید محتوا در مرکز آموزش فنی وحرفه اي محمدیه
و تجلیل از بانوان همکار در روز میلاد حضرت فاطمه(س) از جمله برنامه هاي پیش بینی شده در راستاي بزرگداشت دهه فجر و مقام

 
زن و روز مادر است. 

 
آموزش 10 هزار بانوي قزوینی درحوزه مهارتی مهارتی 

مددي یادآور شد: برنامه هاي دیگري از جمله برگزاري مسابقه آنلاین کتابخوانی «ریحانه هستی»، برگزاري وبینار آموزشی خانواده
شاد و عوامل موثر بر آن و برگزاري نخستین جشنواره مد لباس مشاغل در دهه فجر و بزرگداشت روز زن و مقام معلم برگزار می شود.

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان قزوین با اشاره به تعداد آموزشگاه هاي آزاد استان ابراز کرد: در مجموع 11مرکز دولتی با
همکاري بخش خصوصی که شامل 174آموزشگاه آزاد بوده که از این تعداد، 142آموزشگاه مختص خواهران است؛ براي ارائه آموزش

 
هاي مهارتی در استان فعالیت دارند. 

وي در پایان گفت: در حوزه آموزشگاه هاي آزاد، آموزش 751هزار و 364نفر ساعت در قالب 3هزار و 99نفر دوره در حوزه خواهران

 
ارائه شده است که بیش از 10هزار نفر از بانوان در استان قزوین آموزش هاي مهارتی را فرا گرفتند. 

 
انتهاي پیام/4006 

 
دیدگاه ها نام 

 
ایمیل 

 
متن دیدگاه 

ارسال



اختصاص تسهیلات کرونایی به مبلغ 1700 میلیارد تومان به اهالی فرهنگ وهنر

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/11/05

       معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: مرحله دوم طرح حمایتی پرداخت تسهیلات کرونایی با
تخصیص مبلغ 1700 میلیارد تومان به فعالان بخش هنر، فرهنگ و رسانه داراي مجوز این وزارتخانه از اقداماتی است که به

تصویب ستاد ملی مبارزه با کرونا رسید و طبق شیوه نامه ابلاغی معاونت ...

       معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت فرهنگ و ارشاد
اسلامی گفت: مرحله دوم طرح حمایتی پرداخت تسهیلات
کرونایی با تخصیص مبلغ 1700 میلیارد تومان به فعالان
بخش هنر، فرهنگ و رسانه داراي مجوز این وزارتخانه از
اقداماتی است که به تصویب ستاد ملی مبارزه با کرونا
رسید و طبق شیوه نامه ابلاغی معاونت اقتصادي ریاست
جمهوري از تاریخ ششم دیماه سال جاري مراحل اجرایی

 
پرداخت این تسهیلات آغاز شده و در جریان است. 

لادن حیدري در خصوص حمایت هاي تسهیلاتی این وزارتخانه از صاحبان کسب و کارهاي فرهنگی، هنري و رسانه اي، گفت: تا تاریخ
29 آذر سال جاري از طریق سامانه کارا به 16 هزار و 872 متقاضی بیش از 423 میلیارد تومان تسهیلات حمایتی با کارمزد 12
درصد با هدف حفظ فرصت هاي شغلی و کسب و کارهاي به شدت آسیب دیده بخش فرهنگ و هنر کشور پرداخت شده که گزارش

 
هاي مرتبط از سامانه کارا قابل دسترسی است. 

معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با اعلام این خبر ادامه داد: اقدامات حمایتی وزارت فرهنگ و ارشاد
اسلامی براي کاهش آسیب ها و جبران خسارت هاي وارده به فعالان بخش فرهنگ، هنر و رسانه ناشی از همه گیري کرونا، در بخش
هاي مختلفی است که برگزاري 17 نشست شوراي گفت وگوي بخش خصوصی فرهنگ، هنر و رسانه با مدیران ارشد دولت و این

 
وزارتخانه براي چاره اندیشی و غلبه بر پیامدهاي بحران از جمله این اقدامات به شمار می آید. 

وي افزود: مرحله دوم طرح حمایتی پرداخت تسهیلات کرونایی با تخصیص مبلغ 1700 میلیارد تومان به فعالان بخش هنر، فرهنگ و
رسانه داراي مجوز این وزارتخانه از دیگر این اقدامات است که به تصویب ستاد ملی مبارزه با کرونا رسید و طبق شیوه نامه ابلاغی

 
معاونت اقتصادي ریاست جمهوري از تاریخ ششم دیماه سال جاري مراحل اجرایی پرداخت این تسهیلات آغاز شده و در جریان است. 

حیدري تاکید کرد: تقاضاي دریافت بیش از 142 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی مرحله دوم از سوي 3 هزار و 657 متقاضی در
سامانه کارا ثبت شده که طبق گزارش دریافتی از سامانه کارا تا ساعت 13:40 دقیقه 23 دي مبلغ 594 میلیون تومان به مشمولان

 
معرفی شده از سوي این وزارتخانه پرداخت شده است. 

 
پرداخت 35 میلیارد تومان به عنوان حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ 



معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود: پرداخت حق بیمه سهم اصحاب فرهنگ و هنر و رسانه در 3 ماه
اول سال جاري با تأمین اعتباري به میزان 35 میلیارد تومان از سوي دولت را از دیگر اقدامات در حوزه تسهیلات حمایتی به صاحبان

 
کسب و کارهاي خسارت دیده از کرونا بود که به مرحله عملیاتی شدن رسید. 

 
پرداخت 120 میلیارد تومان کمک هزینه معیشتی به اعضاي صندوق هنر 

حیدري ادامه داد: کمک هزینه معیشتی اعضاي صندوق اعتباري هنر با اعتباري به میزان 120 میلیارد تومان، تأمین و تا کنون به
حساب هنر کارت 63 هزار نفر از اعضاي این صندوق واریز شده است و کمک هزینه مابقی اعضا نیز از سوي ادارات کل فرهنگ و

 
ارشاد اسلامی استان ها با رفع مشکلات بانکی از تاریخ 99/10/13 در حال واریز است. 

وي در عین حال تصریح کرد: حسب درخواست وزیر محترم فرهنگ و ارشاد اسلامی از هیات دولت براي پرداخت مرحله سوم کمک
هزینه معیشتی ایام کروناي اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه این موضوع در سازمان برنامه و بودجه در مرحله امکان سنجی به منظور

 
ارجاع به کارگروه مقابله با آسیب هاي اقتصادي ستاد ملی مبارزه با کرونا قرار دارد. 

این مقام مسئول در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی ادامه داد: مطابق تفاهم نامه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و سازمان برنامه و
بودجه، طرح اعطاي کمک هزینه بیکاري معادل 120 هزار تومان به همه اعضاي صندوق اعتباري هنر براي مدت چهار ماه اجرایی

 
شده است. 

 
انعقاد تفاهم نامه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، سازمان برنامه و بودجه و صندوق کارآفرینی امید 

وي همچنین تاکید کرد: تفاهم نامه سه جانبه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، سازمان برنامه و بودجه و صندوق کارآفرینی امید با
هدف تامین اعتباري به میزان 74 میلیارد تومان براي اعطاي 220 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به فعالان و کسب و کارهاي
آسیب دیده بخش فرهنگ، هنر و رسانه، امضا و مبادله و ثبت نام متقاضیان از آبان سال جاري در سامانه تحفه (تسهیلات حمایتی
فرهنگ و هنر) به نشانی : https://tohfeh.farhang.gov.ir/ / آغاز شده است و به زودي فرایند پرداخت پس از بررسی هاي

 
کارشناسی تقاضاها آغاز خواهد شد. 

حیدري تصریح کرد: برابر تفاهم نامه منعقده به محض مصرف این تسهیلات؛ با تأمین 200 میلیارد تومان اعتبار از سوي سازمان
برنامه و بودجه، طرح پرداخت 600 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت رونق تولید نیز با عاملیت صندوق کارآفرینی امید براي

 
حمایت از فعالان و کسب و کارهاي بخش آغاز می شود. 

وي یادآور شد: بر اساس گزارش دریافتی از سامانه تحفه تا پایان وقت اداري 23 دي 48 هزار و 324 فعال فرهنگی، هنري و رسانه
اي، درخواست دریافت بالغ بر 1200 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت را در این سامانه ثبت کرده اند و پاسخگویی به این تقاضاها

 
نیازمند همراهی مجلس محترم شوراي اسلامی در تأمین اعتبارات مکفی نیز خواهد بود. 

حیدري در مورد پرداخت 7 میلیارد تومان کمک بلاعوض به تشکل هاي صنفی مستقر در خانه هنرمندان معاون توسعه مدیریت و
منابع وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی خاطر نشان کرد: در راستاي لزوم حمایت از تشکل هاي صنفی مستقر در خانه هنرمندان،
تاکنون 7 میلیارد تومان کمک بلاعوض به این مجموعه صنفی پرداخت شده است و پرداخت حداقل 3 میلیارد تومان افزون تر، تا

پایان سال جاري نیز در دستور کار وفق مقررات بودجه اي قرار خواهد گرفت./





راه اندازي اولین مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی در حوزه اجتماعی،

فرهنگی و هنري در یزد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/11/05

خبرگزاري آریا - در جلسه هیئت فنی مراکز مشاوره و
خدمات کارآفرینی با نظر اکثریت اعضاء، راه اندازي اولین
مرکز مشاوره و خدمات کارآفرینی در زیرگروه تخصصی
اجتماعی، فرهنگی و هنري و کافه کارآفرینی جدید در یزد

 
به تصویب رسید. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان یزد: عماد تشکري سرپرست تعاون، کار و
رفاه اجتماعی استان یزد در رابطه با این خبر گفت: راه
اندازي مراکز مشاوره، اطلاع رسانی و خدمات کارآفرینی در

سطح استان با هدف ارائه خدمات مشاوره اي به کارگران، کارفرمایان، تعاونگران و جوانان جویاي کار می تواند در رفع مشکل بیکاري

 
استان نقش بسزایی داشته باشد. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد هدف از راه اندازي کافه کارآفرینی در استان را ایجاد فضایی جهت برقراري
هرچه بهتر تعاملات اجتماعی بین کارآفرینان با کارآفرینان، کارآفرینان با دولت، کارآفرینان با سرمایه گذاران و کارآفرینان با

 
دانشجویان دانست. 

وي افزود: با راه اندازي کافه کارآفرینی زمینه ایجاد فضاي مناسب جهت ارتباط مراکز مشاوره و شتاب دهنده ها با صاحبان ایده،
سرمایه گذاران با کارآفرینان و همچنین شکل گیري یک هویت اجتماعی مشترك و جدید حول محور توسعه کارآفرینی فراهم می

 
شود. 

وي خاطرنشان کرد: تاکنون تعداد15مرکز مشاوره فعال در استان یزد مجوز فعالیت در زیرگروه هاي تخصصی 14 گانه بخش هاي

 
مختلف صنعت، کشاورزي و خدمات دریافت نموده اند. 

تشکري هدف از راه اندازي این مراکز را تقویت اکوسیستم هاي منطقه اي و توسعه فعالیتهاي کارآفرینانه، جمعی و مشارکتی با توجه
به مزیت ها و ظرفیت هاي اقتصادي کشور برشمرد و خاطر نشان کرد: از اهداف دیگر راه اندازي این مراکز می توان به ایجاد بستر
لازم براي هدایت کسب و کارهاي نوپا (استارت آپ ها) در راه اندازي کسب و کارهاي نوآورانه؛ افزایش ضریب موفقیت کسب وکارهاي
نوپا و هدایت صاحبان سرمایه به فعالیت هاي کارآفرینانه و کمک به بهبود فضاي کسب و کار و شکل گیري یک هویت اجتماعی
مشترك و جدید حول محور توسعه کارآفرینی در کشور براي گروه هاي مختلف اجتماعی موثر در دولت و بخش خصوصی، بخش

 
تعاون و جامعه اشاره کرد. 

با نظر اکثریت اعضاء، راه اندازي اولین مرکز مشاوره و خدمات کارافرینی در زیرگروه تخصصی اجتماعی فرهنگی و هنري در شهرستان
یزد و دومین کافه کارافرینی به تصویب رسید و مجوز فعالیت 4 مرکز مشاوره و یک مجوز کافه کارآفرینی در استان تمدید شد .



رئیس سازمان بسیج تاکید کرد؛ تلاش در راستاي اعتلاي قشر مستضعف

شماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/11/05
منبع: روابط عمومی سپاه

پاسداران

سپاه نیوز: سردار سلیمانی گفت: باید به دنبال گسترش و تعمیق تعامل و هم افزایی باشیم و براساس منظومه فکري رهبر
معظم انقلاب بتوانیم یک حرکت عظیم عمومی در راستاي اشتغال و کارآفرینی ایجاد کنیم. به گزارش سپاه نیوز؛  سردار

سرتیپ پاسدار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین در آیین امضاي تفاهم نامه ...

سپاه نیوز: سردار سلیمانی گفت: باید به دنبال گسترش و
تعمیق تعامل و هم افزایی باشیم و براساس منظومه فکري
رهبر معظم انقلاب بتوانیم یک حرکت عظیم عمومی در

 
راستاي اشتغال و کارآفرینی ایجاد کنیم. 

به گزارش سپاه نیوز؛  سردار سرتیپ پاسدار غلامرضا
سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین در آیین امضاي
تفاهم نامه میان این سازمان و کمیته امداد امام
خمینی(ره) با بیان اینکه این تفاهم نامه یک سابقه

عملیاتی درخشان و عمق عملیاتی موفق و دستاوردهاي روشنی در کارنامه خود دارد، گفت: باید به دنبال گسترش و تعمیق تعامل و
هم افزایی داشته باشیم و براساس منظومه فکري رهبر معظم انقلاب بتوانیم یک حرکت عظیم عمومی در جهت ایجاد اشتغال و

 
کارآفرینی ایجاد کنیم. 

 
  

وي افزود: سازمان بسیج بعنوان یک تشکیلات مردمی آمادگی دارد همه ظرفیت هاي مردمی را در شهرها و استان ها بسیج کند و

 
حتی فراتر از این تفاهم نامه هم به تحقق اهداف کمک کند. 

 
  

سردار سلیمانی تاکید کرد: آرمان امام راحل اعتلاي قشر مستضعف بوده و ما باید تلاش کنیم این آرمان محقق شود، تاکید رهبر

 
معظم انقلاب ( مدظله العالی) هم تحقق این آرمان است. 

 
  

انتهاي پیام/



گزارش تصویري/ امضاي تفاهم نامه کمیته امداد و سازمان بسیج

منبع: عصر هامونشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/11/05

تفاهم نامه همکاري میان کمیته امداد امام خمینی(ره) و سازمان بسیج مستضعفین، شنبه 4 بهمن ماه 1399 به امضاي
سردار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج و مرتضی بختیاري رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) رسید.

به گزارش سرویس چند رسانه اي عصر هامون به نقل از فارس؛ تفاهم نامه همکاري میان کمیته امداد امام خمینی(ره) و
سازمان بسیج مستضعفین، شنبه 4 بهمن ماه 1399 به امضاي سردار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج و مرتضی بختیاري رئیس
کمیته امداد امام خمینی(ره) رسید. سردار سلیمانی با بیان اینکه این تفاهم نامه یک سابقه عملیاتی درخشان و عمق عملیاتی موفق و
دستاوردهاي روشنی در کارنامه خود دارد، گفت: باید به دنبال گسترش و تعمیق تعامل و هم افزایی داشته باشیم و براساس منظومه
فکري رهبر معظم انقلاب بتوانیم یک حرکت عظیم عمومی در جهت ایجاد اشتغال و کارآفرینی ایجاد کنیم. وي افزود: سازمان بسیج
بعنوان یک تشکیلات مردمی آمادگی دارد همه ظرفیت هاي مردمی را در شهرها و استان ها بسیج کند و حتی فراتر از این تفاهم نامه

هم به تحقق اهداف کمک کند.



تمدید مهلت ثبت نام شرکت در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین

در پی استقبال بی نظیر همکاران

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/11/05

مهلت نام نویسی در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین، تا پایان روز جمعه سوم بهمن ماه تمدید شد.

 
مهلت نام نویسی در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین، تا پایان روز جمعه سوم بهمن ماه تمدید شد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از روابط عمومی از دبیرخانه جشنواره، در پی استقبال بسیار خوب کارکنان و خانواده هاي همکاران
بانک و شرکتهاي زیر مجموعه از این رویداد فرهنگی و قرآنی، مهلت قانونی نام نویسی در جشنواره که تا پایان روز 27ام دي ماه
1399 اعلام شده بود، از سوي ستاد عالی جشنواره، تا پایان روز جمعه سوم بهمن ماه تمدید شد تا همکارانی که هنوز موفق به نام

 
نویسی در این جشنواره نشده اند، فرصت حضور در این رویداد را داشته باشند. 

نخستین دوره جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین امسال با شعار «قرآن آرامش آفرین زندگی» و یادواره اولین سالگرد شهادت
سردار شهید حاج قاسم سلیمانی برگزار می شود. این جشنواره شامل چهار بخش و 17 رشته است که بخش آوایی در 6 رشته، بخش

 
مطالعاتی در 4 رشته، بخش ادبی در دو رشته و بخش هنري در 5 رشته برگزار می گردد. 

 
شایان ذکر است که تمامی آثار ارسالی رشته هاي جشنواره مرتبط به محورهاي سه گانه جشنواره با موضوعات: 

 
- پیشرفت در عرصه کار و کارآفرینی 

 
- آرامش در زندگی و روابط اجتماعی و 

 
- سبک زندگی ایرانی و اسلامی(حقوق متقابل اعضاي خانواده و تربیت فرزند صالح) 

 
مورد ارزیابی و داوري قرار خواهند گرفت. 

شیوه برگزاري مسابقات رشته هاي بخش آوایی(بجز رشته هاي حفظ) شامل قرائت و ترتیل، بخش ادبی شامل دو رشته شعر و ترانه
سرایی و داستان نویسی(داستان کوتاه) و بخش هنري شامل 5 رشته نقاشی، خوشنویسی، عکاسی و تولید کلیپ و نماهنگ از طریق

 
بارگزاري آثار در سایت جشنواره و یا ارسال آثار به دبیرخانه جشنواره حداکثر تا تاریخ 30 بهمن ماه خواهد بود. 

مسابقات رشته حفظ در دو گروه آقایان و بانوان و در سه رده سنی شکوفه ها، نوجوانان و بزرگسالان بصورت غیرحضوري و آنلاین در

 
روز پنج شنبه 30 بهمن ماه با حضور داوران کشوري برگزار می شود. 

همچنین آزمون هاي بخش کتبی جشنواره قرآن و عترت(ع) در رشته هاي چهار گانه شامل کتابخوانی، آشنایی با مفاهیم قرآن،
آشنایی با مفاهیم نهج البلاغه و آشنایی با احکام، در دو گروه زیر 16 سال و بالاي 16 سال به صورت مشترك بین آقایان و بانوان طبق

 
زمان بندي اعلام شده بصورت غیرحضوري در روز پنج شنبه 30 بهمن ماه برگزار می شود. 



همکاران می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر آئین نامه برگزاري، منابع بخش آوایی، مطالعاتی و هنري جشنواره، همچنین جوایز
ارزنده آن و ثبت نام اعضاي محترم خانواده خود حداکثر تا تاریخ 3 بهمن ماه به آدرس اختصاصی این جشنواره در سامانه:
https://www.karafarinbank.ir/fa/quranfestival مراجعه و یا با دبیرخانه جشنواره به شماره 88030230-021 تماس

 
حاصل فرمایند. 

ورود به صفحه اختصاصی جشنواره



حمایت از کارآفرینی در شمال سیستان و بلوچستان + فیلم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/11/05

بیش از 4 هزار طرح کشاورزي، اجتماعی و صنعتی براي حمایت از متقاضیان طرح هاي کارآفرینی در شهرستان زابل به بهره
برداري رسید.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز سیستان و بلوچستان ، زاده میر رییس اداره تعاون کار زابل گفت:در حوزه سیستان از

 
محل طرح هاي اشتغالزایی از مجموع 4هزارو 874 طرح به مبلغ 243 میلیارد تومان پرداخت شده است . 

 
وي گفت:این طرح ها در حوزه هاي کشاورزي دامداري شیلات و همینطور میراث فرهنگی ایجاد شده است . 

 
وي گفت:در این طرح ها براي بیش از 6 هزار نفر اشتغالزایی شده است. 

{sepehr_media_5932321_400_300$}



چرا عنابستانی از خط ویژه می رفت؟

منبع: صراط نیوزشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/11/05

 روز گذشته ویدئویی در شبکه هاي اجتماعی منتشر شد که در آن ادعا می

 
شود یک نماینده مجلس به صورت سرباز راهور که مانع عبور خودروي او از خط ویژه اتوبوس شده سیلی می زند. 

صراط: صورتش یخ زده و سرخ است. ریش و سبیلش تازه درآمده؛ همین قدر کم سن و سال. ماسکش را داده روي چانه اش که
صدایش شنیده شود. پریشان به دوربین نگاه می کند: «حامد اکبري هستم. سر دروازه دولت شیفتم. این راننده ماشین اومده بدون
مجوز تردد خط ویژه به من گفته ل... ي منم جوابشو دادم بهش گفتم بچه خوشگل. خود نماینده مجلس پیاده شده زده تو گوش من.
هم شاهد داریم، هم دوربین هست.» از آن طرف هم مردم را شاهد می گیرد که از نماینده سیلی خورده است. چند نفر هم می گویند

 
که ما شاهدیم این آقا سیلی زد! 

به گزارش ایسنا، این راننده که احتمالا براي خوش خدمتی به این سرباز فحش داده تا بلکه نماینده سبزوار از این همه شجاعت و
جسارتش به وجد بیاید و نهایتا لبخندي بزند، تکلیفش روشن است. آدم را یاد کاراکتر «نقی معمولی» می اندازد، وقتی راننده
«مجلسی آدم» بود؛ کسی که فکر می کرد، چون راننده مجلسی آدم است، پس حتما آدم مهمی است و می تواند از هر رانتی استفاده
کند. براي همین پرچم ایران را روي لیموزین مشکی نصب کرده بود، اسلحه قلابی حمل می کرد، نانچیکو همراهش بود و هر کاري

 
دلش می خواست می کرد. 

اما خود آقاي نماینده قضیه اش فرق می کند. او بوضوح می خواسته قانون را دور بزند و وقتی با مانعی به نام حامد اکبري مواجه شده،
برآشفته شده است. خودش می گوید سیلی نزده ام و درگیر نشده ام و حتی مدعی است سرباز به او توهین کرده است. البته که
بررسی این بخش ماجرا چندان کار سختی نیست، اما چیزي که در حال حاضر مشخص است و هیچ شبهه اي درباره اش وجود ندارد،
این است که آقاي نماینده داشته از خط ویژه عبور می کرده. نماینده سبزوار دقیقا در حال انجام چه ماموریت مهمی بوده یا داشته

 
چه امدادرسانی فوري اي می کرده یا به کدام جلسه خیلی مهم داشته می رفته که نیاز بوده از خط ویژه استفاده کند؟ 

سال 94، رئیس وقت پلیس راهور تهران گفت که «نمایندگان مجلس به واسطه مسئولیتشان این مجوز را ندارند که در خطوط ویژه
تردد کنند و تردد در خطوط ویژه، اعم از پلیس، اورژانس و آتش نشانی نیز داراي ضوابط خاصی است». گرچه سه سال بعد، یک
نماینده مجلس از نامه اي محرمانه خبر داد که در آن از جانب معاونت اجرایی مجلس اعلام شده بود امکان بهره مندي نمایندگان از

 
مجوز تردد در خطوط ویژه در سطح شهر تهران فراهم شده است! 



از طرفی، علی اصغر عنابستانی هم آدم مسئولیت ندیده اي نیست که چارچوب ها را نداند و اتفاقا همین بیشتر آدم را نگران می کند.
او سال ها مدیرکل امور اجتماعی استانداري خراسان رضوي، معاون استانداري این استان، فرماندار سبزوار، استاندار استان چهارمحال

 
و بختیاري و معاون امور اجتماعی دستیار ارشد رئیس جمهور در نهاد ریاست جمهوري در دوران محمود احمدي نژاد بوده است. 

اما فارغ از اصل این اتفاق تلخ، اگر جنجال خط ویژه را در کنار داستان چندي قبل کتک خوردن یک سرباز وظیفه از یک قاضی در
شهرستان بابل بگذاریم، به دو عنصر مشترك می رسیم «قدرت» و «تریبون»؛ چیز هایی که انگار وقتی به آن ها می رسیم

 
رفتارهایمان عجیب و غریب می شود. 

دکتر محمد رحیمی - جامعه شناس و استاد دانشگاه - در این باره می گوید: «مصادیق بسیاري از رفتار هاي نامتعارف توسط افراد
صاحب قدرت و نفوذ را در زندگی روزمره شاهد بوده ایم. اخیرا توهین آقاي احمد جهان بزرگی به رئیس جمهوري و همچنین توهین
و سیلی نماینده مجلس به سرباز وظیفه توجه همگان را به خود جلب کرده و همه دنبال چرایی این رخداد هستند. پیش تر هم که
یک قاضی در بابل یک سرباز را کتک زده بود. از زوایاي مختلفی می توان به این مسأله نگاه کرد و به تحلیل هاي مختلفی دست
یافت. بنده با عینک جامعه شناختی به این مسأله نگاه می کنم و تلاش دارم تبیین هاي جامعه شناختی از وقوع این رخداد داشته

 
باشم.» 

او ادامه می دهد: «جامعه ایران از یک بحران عمیق معرفتی و رفتاري رنج می برد؛ بحرانی که باعث شده افراد نتوانند میان هنجار و
ناهنجار تمایز قائل شوند و آنگونه که شایسته است رفتار کنند. براي فهم بهتر شکل گیري این بحران معرفتی نیازمند توجه به زمینه

 
هاي اجتماعی این زیست جهان هستیم.» 

این جامعه شناس اضافه می کند: «جامعه شناسان معتقدند انسان ها در بستر هاي اجتماعی شکل پیدا می کنند و رفتارهایشان تعین
می یابد. بر این اساس می توان گفت انسان ها به میزان حقارتی که تجربه کرده اند توهین می کنند، به میزان تجربه زیسته شان از
عشق به همدیگر عشق می ورزند و به میزان کمبودشان دیگران را آزار می دهند. هرچه حقیرتر باشند بیشتر توهین می کنند تا عقده
شان را جبران کنند. هر چه در زمینه اجتماعی که فرد در آن رشد کرده ارزش هایی، چون نوع دوستی، همدلی، هیجانات مثبت و
نظایر آن بیشتر رواج داشته باشد، شخصیتشان بهنجار و اجتماعی بار می آید و محترمانه تر و انسانی تر رفتار می کنند. به نظر می
رسد افرادي که در محیط هاي آغشته به عقده ها و حقارت هاي قدرت و اقتدار و انواع محرومیت هاي اجتماعی رشد کرده باشند،

 
پرخاشگر، ستیزه جو، وقیح و غیر قابل مهار خواهند بود و فاصله بیشتري با الگوي زیست بهنجار خواهند داشت.» 

رحیمی معتقد است: «از سوي دیگر این مسأله را می توان در قالب روابط قدرت و اقتدار تبیین کرد. انسان ها ذاتا قدرت طلبند و از
دستوردادن و امر و نهی کردن خشنود می شوند و حس خوبی به دست می آورند. به تعبیر «رندل کالینز» تجربه هاي فرماندهی و
فرمانبري، تعیین کنندگان اصلی نگرش ها و رفتار هاي فردي اند؛ به طوري که هر چه شخص بیشتر فرمان دهد مغرورتر و به خود
مطمئن تر و رسمی تر است و بهتر می تواند خودش را با آرمان هاي سازمانی که به نام آن فرمان هایش را توجیه می کند، منطبق
سازد. ماجراي درگیري نماینده مجلس با سرباز وظیفه را می توان ناشی از روابط قدرت و اقتدار دانست؛ اقتداري که به این شخص

 
اجازه می دهد خود را محق بداند و آنطوري که دلش می خواهد با افراد دیگر در روابط روزمره خود برخورد کند.» 

این جامعه شناس تصریح می کند: «ما در هر شغل و سمتی که هستیم درست اجتماعی نشده ایم؛ به همین خاطر است که مسئولیت
هاي اجتماعی مربوط به آن شغل را به درستی انجام نمی دهیم. به همین سیاق، آن نماینده مجلس یا آن روحانی یا آن قاضی، فرآیند
اجتماعی شدن را بدرستی طی نکرده اند و تشخیص نمی دهند در چه جایگاهی قرار دارند و باید طبق هنجار هاي معمول و بر اساس

 
انتظارات نقشی رفتار کنند. 



اجتماعی شدن فرآیندي است که شیوه هاي زندگی در جامعه را به انسان می آموزد، به او شخصیت می دهد و براي انجام وظایف
فردي و به عنوان عضو جامعه، ظرفیت هاي او را توسعه می بخشد. در واقع اجتماعی شدن را می توان لازمه ورود به جامعه و موقعیت
هاي اجتماعی دانست. هر شخصی در کنار مسئولیت هاي شغلی یک سري مسئولیت هاي اجتماعی نیز دارد، ولی بسیاري از افراد از

 
این مسئولیت غافلند و این امر باعث می شود مشکلاتی براي خودشان و دیگران به وجود آورند.» 

او همچنین می گوید: «خیلی از ما که داراي سمت مهم، داراي تریبون، پرستیژ، قدرت و اقتدار هستیم، گاهی حد و اندازه خود را نمی
دانیم، از حدود و چارچوب خود خارج می شویم و هیچ معیاري براي کنش هایمان متصور نیستیم. در چنین وضعیتی اخلاق رنگ می
بازد و با جامعه اي خشن با رفتار هاي غیر مدنی و ازهم گسیخته مواجه خواهیم بود؛ لذا جهت پیشگیري از وقوع چنین رخداد هایی
که جامعه را به بحران و فروپاشی اجتماعی می کشاند و یأس و ناامیدي و احساس بی قدرتی را تزریق می کند باید بشدت و در کوتاه
ترین زمان با اینگونه افراد نابهنجار برخورد شود تا جامعه احساس آرامش کند وگرنه سهل انگاري و به اصطلاح «ماست مالی کردن»

 
قضیه تبعات جبران ناپذیري را براي جامعه به دنبال خواهد داشت.» 

یک روانشناس هم در اظهاراتی کوتاه می گوید: «به نظرم تست هاي روانشناسی و شخصیت شناسی به اندازه بررسی سوابق قضایی و
سیاسی و اجرایی افرادي که می خواهند مسئولیت هاي مهم را برعهده بگیرند، اهمیت دارد. در کشور ما به هر کسی با هر وضعیت
روحی و روانی گواهینامه رانندگی نمی دهند، اما اجازه نمایندگی مجلس یا حتی ریاست جمهوري را می دهند و این خیلی عجیب

 
است.» 

بد نیست در پایان، این حکایت را مرور کنیم: در میانه جنگ جهانی دوم، وقتی لندن زیر بمباران نازي ها بود، چرچیل قرار جلسه اي
بسیار مهم داشت و بخاطر اشتغال به کار هاي دیگر، چند دقیقه مانده به جلسه به راننده اش گفت مرا فوري به محل جلسه برسان.
راننده مسیر کوتاه، ولی ورود ممنوع را انتخاب کرد. وسط خیابان ناگهان افسر راهنمایی قبض جریمه در دست، دستور توقف داد.
راننده گفت: «این ماشین نخست وزیر است. ایشان به جلسه محرمانه اي می رود و باید سر ساعت به جلسه برسد». افسر با خونسردي
گفت: «هم ماشین و هم نخست وزیر و هم من وظیفه مان را خوب می شناسیم.» پلیس جریمه را صادر کرد و دستور دور زدن به
راننده داد. وقتی راننده مشغول دور زدن شد، چرچیل سیگار برگش را روشن کرد و گفت: «جنگ را می بریم، چون قانون حاکم است

 
و خیابان هاي لندن به رغم بمباران سنگین دشمن با قانون اداره می شود.» 

حالا این حکایت را بگذاریم کنار جنجال آفرینی علی اصغر عنابستانی که با راي امثال حامد اکبري به صندلی راحت و چرمین مجلس

 
تکیه زده است. آیا ما هم واقعا جنگ را می بریم؟ 



یک میلیارد و 200 میلیون تومان براي احداث یادمان شهداي گمنام و

ساماندهی گلزارهاي شهداي رشت اختصاص یافت

منبع: نداي گیلانشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/11/05

به گزارش نداي گیلان از رشت، علی فتح اللهی در جلسه بررسی مشکلات ایثارگران شهرستان رشت با بیان اینکه ایثارگران و
خانواده هاي آنان مظهر شهامت، صبر و ایثار در نزد همگان هستند، اظهار داشت: در شرایط فعلی، شرایط بد اقتصادي می

تواند براي خانواده هاي معظم شهدا که تعدادي از آنان به کهولت سن رسیده اند، ...

فرماندار رشت از اختصاص یک میلیارد و 200 میلیون
تومان جهت احداث یادمان هاي شهداي گمنام و

 
ساماندهی گلزارهاي شهداي شهرستان رشت، خبر داد. 

به گزارش نداي گیلان از رشت، علی فتح اللهی در جلسه
بررسی مشکلات ایثارگران شهرستان رشت با بیان اینکه
ایثارگران و خانواده هاي آنان مظهر شهامت، صبر و ایثار در
نزد همگان هستند، اظهار داشت: در شرایط فعلی، شرایط
بد اقتصادي می تواند براي خانواده هاي معظم شهدا که
تعدادي از آنان به کهولت سن رسیده اند، مشکلات

بیشتري را در حیطه تامین معیشت و اشتغال سبب شود، لذا احترام و خدمت به این خانواده ها باید سرلوحه کار تمامی مسئولان امر

 
باشد. 

فرماندار شهرستان رشت با تاکید بر اینکه ما در این انقلاب هر چه داریم، از برکت خون شهداست، بیان کرد: قدرشناسی از خانواده

 
شهداء و ایثارگران،  باید فراتر از حرف و گفتگو و کاملا عمل گرایانه باشد. 

وي با بیان اینکه براي بازسازي تصاویر یادمان شهداء  حدود 300 میلیون تومان در کمیته برنامه ریزي اعتبار در نظر گرفته شده

 
است، خاطرنشان کرد: شهداي گمنام، مهمانان عزیز ما هستند، از این رو به قبور این شهدا باید رسیدگی ویژه شود. 

فتح اللهی درباره موضوع نحوه واگذاري زمین جهت احداث مسکن 21 جانباز بالاي 75 درصد و ضرورت توجه به این مهم، بیان
داشت: در این رابطه، کارگروهی با محوریت معاون هماهنگی امور عمرانی فرمانداري رشت، تشکیل و اقدامات لازم براي سرعت

 
بخشیدن به این موضوع انجام خواهد شد. 

فرماندار رشت با اشاره به پیشرفت 20 درصدي پروژه احداث مجتمع توانبخشی درمانی ایثارگران در منطقه لاکان، برلزوم پیگیري

 
جدي و تسریع در روند اجرایی این پروژه تاکید کرد. 

وي در خصوص رسیدگی به تابلوهاي شهدا در سطح شهرستان ،خاطر نشان کرد: در این رابطه، استفاده از ظرفیت تمام ادارات باید

 
مورد توجه قرار گیرد و کارگروهی نیز براي پیشبرد این امر تشکیل خواهد شد. 



فرماندار شهرستان رشت با تاکید بر این که ارایه خدمات درمانی به جانبازان و ایثارگران باید به بهترین صورت باشد، اظهار داشت:
شهرستان رشت داراي 11 هزار و 925 ایثارگر، 2 هزار و 88 شهید، هفت هزار و 576 جانباز و یک هزار و  101 آزاده است که باید

 
خدماتی در خور شان این عزیزان به آنها ارائه شود. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود  با تقدیر از تلاش و حضور همیشگی اصحاب رسانه جهت انعکاس اخبار جلسات، بر لزوم انتقال
جامع و کامل مفاهیم جلسات در خبرگزاري ها تاکید  و تصریح کرد: در برخی از موارد متاسفانه انتقال نادرست مفاهیم، سبب ابتر
ماندن کلام گوینده سخن شده و فحواي کلام آنچنان که باید از سوي مردم جامعه درك نمی شود و به تبع آن، نتیجه عکس و گاهی

 
تشویش اذهان عمومی را سبب می شود. 

فتح اللهی با بیان اینکه حضور هفتگی و مستمر تمامی نمایندگان شهرستان رشت در نشست بررسی مشکلات شهرستان رشت، در
خور تقدیر است، افزود: وجوداین همگرایی و همراهی می تواند زمینه ساز رفع بسیاري از مشکلات و توسعه بیش از پیش مرکز استان

 
گیلان باشد. 

جبار کوچکی نژاد نماینده مردم رشت در مجلس شوراي اسلامی نیز در این جلسه طی سخنانی بیان داشت: در قانون برنامه پنجم و

 
ششم توسعه همه دستگاه ها به حفظ آثار و یادگارهاي دفاع مقدس و شهدا ملزم هستند. 

وي در ادامه افزود: بنابراین هر یک از دستگاه ها براي بازسازي و حفظ تابلوهاي شهدا در سطح شهرستان رشت باید همکاري داشته

 
باشند. 

سردار آقازاده دیگر نماینده مردم رشت در مجلس شوراي اسلامی نیز در این جلسه، گفت: در امر تردد جانبازان در محیط شهري،
ادارت و سازمان ها مشکل وجود دارد و تسهیل این مشکل، بارها توسط مدیران اجرایی مطرح شد، اما متاسفانه همچنان شاهد وجود

 
مشکلات عدیده در این حوزه هستیم. 

محمدرضا احمدي یکی دیگر از نمایندگان مردم رشت در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به وجود مشکل اشتغال در ایثارگران در پی
معضل بیکاري عموم جامعه، گفت: طبق قانون، بخشی از جذب کارکنان ادارات دولتی، باید به خانواده هاي ایثارگران، جانبازان و

 
شهداء اختصاص یابد. 

وي با اشاره وجود مشکلات معیشتی در برخی از خانواده معزز ایثارگران، تاکید کرد: در این راستا ضرورت دارد اهتمام و پیگیري جدي
جهت  رفع  معیشتی  ایثارگران وجود داشته باشد.



شکست پروژه تله کابین ناهارخوران

منبع: شعار سالشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/11/05

شعار سال: هر روز شاهد فرورفتن هر چه بیشتر شئون زندگی بشر در سازوکار نظام بازار هستیم. بازار به سرعت پیش می رود
و ما را در خود هضم می کند. حتی حوزه هاي فرهنگ، آموزش و به دنبال آن ها "محیط زیست" نیز از این قائله جان سالم

به در نبرده اند. گویی "بازار" تنها راه نجات بشر است و قرار است ما را به همه ...

شعار سال: هر روز شاهد فرورفتن هر چه بیشتر شئون زندگی بشر در سازوکار نظام بازار هستیم. بازار به سرعت پیش می رود و
ما را در خود هضم می کند. حتی حوزه هاي فرهنگ، آموزش و به دنبال آن ها "محیط زیست" نیز از این قائله جان سالم به در نبرده

 
اند. گویی "بازار" تنها راه نجات بشر است و قرار است ما را به همه چیز برساند و مدام صعود کند. 

مثال هاي بی شماري در موفقیت فوق العاده بازار در پیشرفت هاي مادي وجود دارد، از اینرو این مدل تبدیل به مدل غالب در الگوي
توسعه در جهان شده است. رشد هاي اقتصادي بالا در کشور هایی مانند کره جنوبی در دهه 90 میلادي، سیاست مداران را در سایر

 
نقاط جهان، براي بازاري کردن اقتصاد خود، وسوسه کرده است. 

با چنین فضایی بازار در همه عرصه ها تحسین و ستایش می شود. هر چند سرمایه داري موفقیت هاي بسیاري کسب کرده، به نظر

 
می آید داراي محدودیت هایی نیز هست. 

محدودیت هاي نظام بازار به این حقیقت ختم می شود که ارتباط بین عقلانیت فردي و عقلانیت جمعی می تواند از هم جدا باشد.
منطق اصلی نظام بازار بر این محور استوار است که عقلانیت فردي (بیشینه کردن سود فردي) منجر به عقلانیت جمعی (بیشینه شدن

 
سود جمعی) خواهد شد؛ اما می دانیم این ارتباط می تواند ازهم گسیخته باشد. 

ممکن است جست وجوي میلیون ها نفر براي منفعت فردي، منجر به ایجاد شرایطی نشود که در نظر همه بهینه است. این شرایط را
"شکست بازار" می نامند به این معنی که حوزه هایی وجود دارد که عملکرد بازار در آن ها منجر به بهینه شدن رفاه جمعی نمی شود.

دلیل این پدیده عمدتاً از ناحیه عوارض جانبی (Externalities) یا آثار جانبی (External Effects) حاصل شده که در حوزه

 
محیط زیست به وفور دیده می شود. 

تصمیمات فردي در حقیقت فردي نیستند؛ زیرا می توانند به صورت مستقیم و غیرمستقیم بر رفاه سایرین اثر گذار باشند. در حقیقت
نظام بازار از عوارض جانبی تصمیمات فردي چشم پوشی می کند. تصمیم شما براي استفاده از خودرو شخصی براي راحتی رفت وآمد،

 
در ظاهر یک تصمیم فردي است. 

اما به محض استفاده از خودرو با ایجاد آلودگی، رفاه عابرین پیاده که در حال قدم زدن هستند کاسته می شود و از این ناحیه تصمیم
فردي شما بر رفاه سایرین اثر می گذارد. شرایطی را در نظر بگیرید که تولید فولاد کارخانه اي باعث ایجاد آلودگی محیط زیست شود.

هر چه کارخانه به دنبال بیشینه کردن سود خود باشد، با ایجاد آلودگی، رفاه سایر ساکنان را کاهش می دهد. ناگفته روشن است که



قیمت فولاد مستقل از هزینه هایی است که در روند تولید آن بر محیط زیست منطقه وارد شده است. (پل دي گرو، محدودیت هاي

 
بازار، 2017). دنیاي امروز پر از مثال هایی از این دست هستند. 

امروزه شرایط محیط زیست کشور، با تضاد بین منافع فردي در مقابل منافع جمعی روبه رو است. شاید حداکثر شدن سود یک زمین
دار کشاورزي، در تقسیم زمین به قطعات کوچک تر و ویلا سازي باشد؛ اما چنین کاري علاوه بر به خطر انداختن امنیت غذایی و از
بین رفتن اشتغال پایدار جامعه روستایی، منجر به فرسایش خاك، تغییر اقلیم، از بین رفتن پوشش گیاهی، رانش زمین و سیل خواهد

 
شد. 

با این مقدمه به سراغ تله کابین ناهارخوران می رویم که یکی از مصادیق شکست بازار است. در منطق بازار احداث تله کابین در
منطقه جنگلی ناهارخوران، نوعی از رفتار عقلایی فردي است که سود شهر را بیشینه خواهد کرد. با احداث تله کابین، جذابیت هاي
گردشگري شهر گرگان و استان گلستان افزایش یافته و با ورود توریست به منطقه، درآمد هاي جمعی شهر بیشتر می شود. این
تصمیم از منظر سرمایه داري، یک تصمیم عقلایی فردي است که ارتباط مستقیم با عقلانیت جمعی دارد؛ اما در این موضوع نیز بازار

 
اثرات جانبی چنین تصمیمی را در نظر نمی گیرد. 

احداث تله کابین در چنین اکوسیستم ارزشمند و شکننده، منجر به تخریب جنگل، برهم خوردن تعادل اکولوژیک، نابودي زیست گاه
حیات وحش کمیاب منطقه، کاهش ذخیره گاه هاي جنگلی کشور و در نهایت سرعت بخشیدن به روند تخریب محیط زیست می

 
شود. 

این تخریب ها خود را در شاخص هاي رفاه نشان می دهد. شاخص لگاتوم (Legatum Prosperity Index) یک شاخص رفاهی
است که سالانه موسسه پژوهشی لگاتوم آن را منتشر می کند. این شاخص براي محاسبه رفاه هر کشور، از مجموع زیرشاخص ها
استفاده می کند که از مهم ترین آن ها حفاظت از محیط زیست و میزان رضایت مندي از محیط زیست و جنگل هاي طبیعی است.
به استناد این شاخص در صورت احداث و راه اندازي تله کابین جنگل ناهارخوران، رفاه جمعی جامعه کاهش خواهد یافت؛ با وجود
اینکه قطعاً عده اي قلیلی را ثروتمند خواهد کرد؛ بنابراین آنچه در سطح فردي عقلانی است، الزاماً براي کل جامعه عقلانی نخواهد بود.
ازاین رو براي جلوگیري از چنین شکست هایی در سازوکار بازار، نیازمند به یک "عامل بیرونی" جهت تنظیم امور و مجبورسازي

 
عاملین فردي و یا گروه هاي کوچک به در نظر گرفتن رفاه کل جامعه هستیم. 

در ادبیات علم اقتصاد دولت در واقع استعاره اي از عامل بیرونی تنظیم گر است. به همین جهت به دلیل اینکه تله کابین ناهارخوران
منافع جمعی را کاهش می دهد، دخالت دولت براي دفاع از رفاه عمومی یک اجبار ضروري است؛ چرا که الزاماً احداث تله کابین (با

 
توجه به هزینه هاي محیط زیستی) بیشترین رونق ممکن براي کل جامعه را به ارمغان نخواهد آورد. 

شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات، برگرفته از اسکان نیوز، تاریخ انتشار:5 بهمن 1399، کد خبر:33342،
www.eskannews.com



یک میلیون دلار ثروتی که در سکوي «فروزان» سوخته می شود

منبع: رکناشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/11/05

رکنا : دبیر کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی گفت: هم اکنون یک سوم از 220 میلیون فوت مکعب گاز سوخته شده
همراه نفت در سکوي نفتی «فروزان» به صورت روزانه، جمع آوري و استفاده می شود و اجراي پروژه NGL خارك و فرآوري

و بهره برداري از بخش اعظم این گاز، می تواند سالانه بیش از یک میلیارد دلار ثروت براي ...

دکتر هادي بیگی نژاد در جمع خبرنگاران، جلوگیري از
خام فروشی را یکی از مهمترین اولویت هاي کمیسیون
انرژي عنوان کرد و افزود: به همین منظور کمیته اي با
حضور کارشناسانی از مجلس شوراي اسلامی، دولت و
مجمع تشخیص مصلحت نظام شکل گرفته است و
نخستین جلسه این کمیته در هفته جاري تشکیل خواهد

 
شد. 

به گزارش رکنا، وي ادامه داد: طی بازدید برخی اعضاي کمیسیون انرژي از جزیره خارك و میدان نفتی فروزان در ماه گذشته، مواردي
NGL شامل تسریع در ازدیاد برداشت از میدان نفتی فروزان(میدان نفتی مشترك با عربستان سعودي)، تسریع در اتمام پروژه هاي

 
خارك، توسعه پتروشیمی خارك و تعمیرات اسکله ها بررسی شد. 

بیگی نژاد با بیان اینکه بیش از 90 درصد نفت کشور از این اسکله به عنوان بزرگترین اسکله صادرات نفت کشور صادر می شود،
مطرح کرد: روزانه حدود 10 میلیون مترمکعب گاز همراه نفت(گاز فلر) در این منطقه و مناطق اطراف جزیره سوزانده می شود که
جمع آوري و استفاده آن در صنعت پتروشیمی علاوه بر کاهش آلودگی هوا، ارزش افزوده قابل توجهی براي کشور به همراه خواهد

 
داشت. 

دبیر کمیسیون انرژي مجلس یادآور شد: هم اکنون یک سوم از 220 میلیون فوت مکعب گاز سوخته شده همراه نفت در سکوي
فروزان به صورت روزانه، جمع آوري و استفاده می شود و اجراي پروژه NGL خارك و فرآوري و بهره برداري از بخش اعظم این گاز،

 
می تواند سالانه بیش از یک میلیارد دلار ثروت براي کشور تولید کند. 

نماینده مردم ملایر در مجلس در بخش دیگري کلید حل مشکلات در حوزه اقتصادي را تولید ثروت دانست و گفت: تلاش ما از ابتداي

 
کار، کمک به دستگاه هاي اجرایی شهرستان بوده و بررسی اولویت ها با مشورت مسئولان دستگاه هاي اجرایی روال کار بوده است. 

وي به پیگیري تکمیل اورژانس بیمارستان امام حسین(ع) به عنوان اولویت شبکه بهداشت و درمان ملایر اشاره و تصریح کرد: طی
پیگیري هاي صورت گرفته در سه ماه اخیر، مدیرکل دفتر توسعه مدیریت منابع فیزیکی و امور عمرانی وزارت بهداشت که اعتبار طرح



توسعه 1000 متر از بیمارستان امام حسین(ع) را قبل از این تأمین کرده بود، قول تخصیص اعتبار 3000 متر باقیمانده این پروژه را
به شرط اتمام آن تا پایان دي ماه داد. در حال حاضر پروژه تکمیل اورژانس بیمارستان به مرحله افتتاح رسیده است و اوایل اسفندماه

 
به بهره برداري خواهد رسید. 

تخصیص ردیف بودجه مستقل براي دانشکده پرستاري ملایر بیگی نژاد پیگیري تخصیص ردیف بودجه مستقل براي دانشکده
پرستاري شهرستان ملایر را از دیگر اقدامات صورت گرفته در حوزه بهداشت و درمان برشمرد و خاطرنشان کرد: خریداري خوابگاه
دانشجویی، بازپس گیري ساختمان وقفی دانشکده پرستاري که توسط یکی از خیرین ملایري براي ایجاد این دانشکده وقف شده است
و جدا شدن ردیف اعتباري دانشکده پرستاري ملایر از دانشگاه علوم پزشکی همدان از دیگر اولویت هاي شبکه بهداشت و درمان است

 
که در حال پیگیري آن هستیم. 

نماینده مردم ملایر در مجلس تأکید کرد: همچنین مقرر شد سهمیه استان همدان در زمینه اخذ مجوز فوق تخصص هاي ضروري
افزایش یابد و این پزشکان دو تا سه روز در هفته براي بهبود کیفیت خدمت رسانی در حوزه پزشکی ملایر، به این شهرستان اختصاص

 
داده شوند. 

وي در ادامه از 24 ساعته شدن درمانگاه اسلام شهر آق گل خبر داد و خاطرنشان کرد: یکی دیگر از اقدامات انجام شده در حوزه
بهداشت و درمان لزوم استفاده از نیروهاي بومی هر روستا در قالب بهیار است تا از نیروهاي بومی همان روستا براي خدمت رسانی به
اهالی استفاده شود در ضمن پیگیري هاي بسیاري براي 24 ساعته شدن درمانگاه بخش جوکار انجام شد که بی نتیجه ماند و در

 
نهایت این مرکز 16 ساعته شد. 

نماینده ملایر در خانه ملت اخذ یک میلیارد تومان اعتبار کمکی به شبکه بهداشت و درمان شهرستان را از دیگر اقدامات صورت گرفته
در این حوزه دانست و اظهار کرد: این اعتبار با مشورت اعضاي شبکه بهداشت و درمان شهرستان و براساس اولویت ها، در بخش هاي

 
مختلف درمانی توزیع خواهد شد. 

وي دریافت یک بیل مکانیکی براي شهرستان ملایر را از اقدامات انجام شده در حوزه راهداري عنوان کرد و افزود: اعتبار لازم براي

 
آسفالت 20 کیلومتر از 9 راه بین روستایی شهرستان اخذ شده و به محض گرم شدن هوا، این پروژه ها انجام می شود. 

بیگی نژاد همچنین تکمیل پروژه مرکز درمانی سرجو، جمع آوري آب هاي سطحی منطقه شمس آباد و نیز تکمیل مرکز فرهنگی
تجاري واقع در میدان استاندارد را از اولویت هاي حوزه بازآفرینی شهري عنوان کرد که در دست پیگیري است و از تأمین اعتبار
آسفالت خیابان هاي مسکن مهر خبر داد و گفت: با قول مساعد اداره کل راه و شهرسازي استان همدان مقرر شد شهرداري ملایر

 
آسفالت این خیابان ها را انجام دهد. 

نماینده مردم ملایر در مجلس به اتمام پروژه انتقال آب از سد کلان ملایر تا اواسط سال 1400 اشاره و مطرح کرد: اعتباري به مبلغ

 
سه میلیارد تومان براي حفر چاه آب در برخی روستاهاي شهرستان مانند منگاوي و کمري تأمین شد. 

وي از 90 سفر روستایی خود طی چند ماه اخیر براي شناسایی نیازمندي هاي روستایی شهرستان خبر داد و یادآور شد: بازنگري طرح
هادي شش روستا، اجراي عملیات خاکی شش روستاي دیگر و اختصاص دو میلیارد تومان اعتبار براي جابه جایی برق فشار قوي

 
برخی روستاهاي شهرستان از اقدامات در حال انجام در حوزه روستایی است. 



2000 شغل در ملایر توسط بنیاد برکت ایجاد خواهد شد نماینده مردم ملایر در مجلس در ادامه با بیان اینکه طی پیگیري هاي
صورت گرفته با ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) و مدیرعامل بنیاد برکت، ملایر به عنوان نقطه هدف بنیاد برکت براي ایجاد
2000 شغل انتخاب شد، به انتشار آگهی آموزش، جذب و به کارگیري تسهیل گران اشتغال در بنیاد برکت اشاره و تصریح کرد:
app.barkat.ir متقاضیان براي ثبت نام در آزمون ورودي بنیاد تا 13 بهمن مهلت دارند تا از طریق اپلیکیشن این بنیاد به آدرس

 
اقدام کنند. 

وي به سفر معاون وزیر آموزش و پرورش و رئیس سازمان نوسازي مدارس اشاره و خاطرنشان کرد: تخصیص مبلغ پنج میلیارد تومان
اعتبار براي تکمیل و راه اندازي مدرسه شهید سلیمانی تا مهر 1400، تخصیص مبلغ یک و نیم میلیارد تومان براي کمک به تکمیل
استخر فرهنگیان شهرستان ملایر، تخصیص مبلغ یک میلیارد تومان براي نوسازي سالن اجتماعات فرهنگیان شهرستان، تجهیز

 
هنرستان شهید باقري و نیز آسفالت محوطه مدرسه خیرساز محدثه از نتایج این سفر بود. 

سفري براي بررسی به کارگیري برخی نیروهاي غیربومی در ملایر بیگی نژاد در ادامه با بیان اینکه در پی به کارگیري برخی نیروهاي
غیربومی در آموزش و پرورش شهرستان در نامه اي به وزیر مربوطه اعتراض و سوال از او را مطرح کردم، گفت: با توجه به اینکه
گزارش تهیه شده توسط نماینده وزیر آموزش و پرورش در این زمینه براي بنده قانع کننده نبود، مقرر شد یکشنبه 5 بهمن ماه
مدیرکل نیروي انسانی این وزارتخانه با حضور در شهرستان ملایر از نزدیک این موضوع را پیگیري کند، وزیر نیز قول داد اگر حقی از

 
کسی ضایع شده باشد نسبت به جبران آن اقدام کند. 

وي با بیان اینکه در شهرستان ملایر مشکل کمبود و نوسان برق وجود دارد، اظهار کرد: طی جلسه اي با مدیرعامل برق حرارتی

 
پژوهشگاه برق وزارت نیرو، تأسیس یک نیروگاه در منطقه غرب کشور براي رفع مشکلات موجود ضروري است. 

وي با بیان اینکه بررسی ها براي احداث این نیروگاه سیکل ترکیبی در پنج نقطه غرب کشور ادامه دارد، افزود: این نیروگاه نیازمند 25
مترمکعب آب در هر ساعت است که مقرر شد در صورت احداث آن در شهرستان ملایر، 20 مترمکعب این آب از تصفیه آب فاضلاب

 
تأمین شود و پنج مترمکعب باقیمانده براي مصرف پرسنل این نیروگاه با حفر چاه تأمین خواهد شد. 

نماینده ملایر در خانه ملت در ادامه از کمک 500 میلیون تومانی به 31 گروه جهادي در سطح شهرستان خبر داد و یادآور شد: تعمیر
17 منزل محرومان با اعتبار 130 میلیون تومان، تهیه 16 جهیزیه و نیز دریافت 100 بسته کمک معیشتی و دارویی براي افراد تحت

 
پوشش بهزیستی از دیگر اقدامات انجام شده در حوزه خدمت رسانی به محرومان بوده است. 

وي در بخش دیگري از آغاز فعالیت هاي مجلس درباره تنظیم برنامه هفتم توسعه خبر داد با بیان اینکه برنامه هفتم توسعه با همکاري
دولت، مجمع تشخیص مصلحت نظام و مراکز علمی تنظیم می شود، اعلام کرد: بررسی عملکرد دولت در اجراي برنامه ششم و میزان
تحقق احکام این برنامه، گام اول درباره تنظیم برنامه هفتم توسعه است، پس از آن با محوریت کمیسیون انرژي، شش کمیته مختلف
در زمینه هاي نفت، گاز، پتروشیمی، نیرو، هسته اي و رابطه مالی نفت و دولت تشکیل می شود.آخرین قیمت هاي بازار ایران را اینجا

کلیک کنید.



چرا نماینده مجلس از خط ویژه می رفت؟

منبع: رکناشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/11/05

رکنا : صورتش یخ زده و سرخ است. ریش و سبیلش تازه درآمده؛ همین قدر کم سن و سال. ماسکش را داده روي چانه اش
که صدایش شنیده شود. پریشان به دوربین نگاه می کند: «حامد اکبري هستم. سر دروازه دولت شیفتم. این راننده ماشین

اومده بدون مجوز تردد خط ویژه به من گفته ل...ي منم جوابشو دادم بهش گفتم بچه خوشگل. ...

این راننده که احتمالا براي خوش خدمتی به این سرباز
فحش داده تا بلکه نماینده سبزوار از این همه شجاعت و
جسارتش به وجد بیاید و نهایتا لبخندي بزند، تکلیفش

 
روشن است. 

آدم را یاد کاراکتر «نقی معمولی» می اندازد، وقتی راننده
«مجلسی آدم» بود؛ کسی که فکر می کرد چون راننده مجلسی آدم است، پس حتما آدم مهمی است و می تواند از هر رانتی استفاده
کند. براي همین پرچم ایران را روي لیموزین مشکی نصب کرده بود، اسلحه قلابی حمل می کرد، نانچیکو همراهش بود و هر کاري

 
دلش می خواست می کرد. 

اما خود آقاي نماینده قضیه اش فرق می کند. او بوضوح می خواسته قانون را دور بزند و وقتی با مانعی به نام حامد اکبري مواجه شده،
برآشفته شده است. خودش می گوید سیلی نزده ام و درگیر نشده ام و حتی مدعی است سرباز به او توهین کرده است. البته که
بررسی این بخش ماجرا چندان کار سختی نیست اما چیزي که در حال حاضر مشخص است و هیچ شبهه اي درباره اش وجود ندارد،
این است که آقاي نماینده داشته از خط ویژه عبور می کرده. نماینده سبزوار دقیقا در حال انجام چه ماموریت مهمی بوده یا داشته

 
چه امدادرسانی فوري اي می کرده یا به کدام جلسه خیلی مهم داشته می رفته که نیاز بوده از خط ویژه استفاده کند؟ 

سال 94، رئیس وقت پلیس راهور تهران گفت که «نمایندگان مجلس به واسطه مسئولیتشان این مجوز را ندارند که در خطوط ویژه
تردد کنند و تردد در خطوط ویژه، اعم از پلیس، اورژانس و آتش نشانی نیز داراي ضوابط خاصی است». گرچه سه سال بعد، یک
نماینده مجلس از نامه اي محرمانه خبر داد که در آن از جانب معاونت اجرایی مجلس اعلام شده بود امکان بهره مندي نمایندگان از

 
مجوز تردد در خطوط ویژه در سطح شهر تهران فراهم شده است! 

از طرفی، علی اصغر عنابستانی هم آدم مسئولیت ندیده اي نیست که چارچوب ها را نداند و اتفاقا همین بیشتر آدم را نگران می کند.
او سال ها مدیرکل امور اجتماعی استانداري خراسان رضوي، معاون استانداري این استان، فرماندار سبزوار، استاندار استان چهارمحال

 
و بختیاري و معاون امور اجتماعی دستیار ارشد رئیس جمهور در نهاد ریاست جمهوري در دوران محمود احمدي نژاد بوده است. 

اما فارغ از اصل این اتفاق تلخ، اگر جنجال خط ویژه را در کنار داستان چندي قبل کتک خوردن یک سرباز وظیفه از یک قاضی در



شهرستان بابل و همینطور «پامنقلی»خواندن رئیس جمهوري توسط یک روحانی در برنامه زنده تلویزیونی بگذاریم، به دو عنصر

 
مشترك می رسیم «قدرت» و «تریبون»؛ چیزهایی که انگار وقتی به آنها می رسیم رفتارهایمان عجیب و غریب می شود. 

دکتر محمد رحیمی - جامعه شناس و استاد دانشگاه - در این باره به ایسنا می گوید: «مصادیق بسیاري از رفتارهاي نامتعارف توسط
افراد صاحب قدرت و نفوذ را در زندگی روزمره شاهد بوده ایم. اخیرا توهین آقاي احمد جهان بزرگی به رئیس جمهوري و همچنین
توهین و سیلی نماینده مجلس به سرباز وظیفه توجه همگان را به خود جلب کرده و همه دنبال چرایی این رخداد هستند. پیش تر
هم که یک قاضی در بابل یک سرباز را کتک زده بود. از زوایاي مختلفی می توان به این مسأله نگاه کرد و به تحلیل هاي مختلفی
دست یافت. بنده با عینک جامعه شناختی به این مسأله نگاه می کنم و تلاش دارم تبیین هاي جامعه شناختی از وقوع این رخداد

 
داشته باشم. » 

او ادامه می دهد: «جامعه ایران از یک بحران عمیق معرفتی و رفتاري رنج می برد؛ بحرانی که باعث شده افراد نتوانند میان هنجار و
ناهنجار تمایز قائل شوند و آنگونه که شایسته است رفتار کنند. براي فهم بهتر شکل گیري این بحران معرفتی نیازمند توجه به زمینه

 
هاي اجتماعی این زیست جهان هستیم. » 

این جامعه شناس اضافه می کند: «جامعه شناسان معتقدند انسان ها در بسترهاي اجتماعی شکل پیدا می کنند و رفتارهایشان تعین
می یابد. بر این اساس می توان گفت انسان ها به میزان حقارتی که تجربه کرده اند توهین می کنند، به میزان تجربه زیسته شان از
عشق به همدیگر عشق می ورزند و به میزان کمبودشان دیگران را آزار می دهند. هرچه حقیرتر باشند بیشتر توهین می کنند تا عقده
شان را جبران کنند. هر چه در زمینه اجتماعی که فرد در آن رشد کرده ارزش هایی چون نوع دوستی، همدلی، هیجانات مثبت و
نظایر آن بیشتر رواج داشته باشد، شخصیتشان بهنجار و اجتماعی بار می آید و محترمانه تر و انسانی تر رفتار می کنند. به نظر می
رسد افرادي که در محیط هاي آغشته به عقده ها و حقارت هاي قدرت و اقتدار و انواع محرومیت هاي اجتماعی رشد کرده باشند،

 
پرخاشگر، ستیزه جو، وقیح و غیر قابل مهار خواهند بود و فاصله بیشتري با الگوي زیست بهنجار خواهند داشت . » 

رحیمی معتقد است: «از سوي دیگر این مسأله را می توان در قالب روابط قدرت و اقتدار تبیین کرد. انسان ها ذاتا قدرت طلبند و از
دستوردادن و امر و نهی کردن خشنود می شوند و حس خوبی به دست می آورند. به تعبیر «رندل کالینز» تجربه هاي فرماندهی و
فرمانبري، تعیین کنندگان اصلی نگرش ها و رفتارهاي فردي اند؛ به طوري که هر چه شخص بیشتر فرمان دهد مغرورتر و به خود
مطمئن تر و رسمی تر است و بهتر می تواند خودش را با آرمان هاي سازمانی که به نام آن فرمان هایش را توجیه می کند، منطبق
سازد. ماجراي درگیري نماینده مجلس با سرباز وظیفه را می توان ناشی از روابط قدرت و اقتدار دانست؛ اقتداري که به این شخص

 
اجازه می دهد خود را محق بداند و آنطوري که دلش می خواهد با افراد دیگر در روابط روزمره خود برخورد کند.» 

این جامعه شناس تصریح می کند: «ما در هر شغل و سمتی که هستیم درست اجتماعی نشده ایم؛ به همین خاطر است که مسئولیت
هاي اجتماعی مربوط به آن شغل را به درستی انجام نمی دهیم. به همین سیاق، آن نماینده مجلس یا آن روحانی یا آن قاضی، فرآیند
اجتماعی شدن را بدرستی طی نکرده اند و تشخیص نمی دهند در چه جایگاهی قرار دارند و باید طبق هنجارهاي معمول و بر اساس
انتظارات نقشی رفتار کنند. اجتماعی شدن فرآیندي است که شیوه هاي زندگی در جامعه را به انسان می آموزد، به او شخصیت می
دهد و براي انجام وظایف فردي و به عنوان عضو جامعه، ظرفیت هاي او را توسعه می بخشد. در واقع اجتماعی شدن را می توان لازمه
ورود به جامعه و موقعیت هاي اجتماعی دانست. هر شخصی در کنار مسئولیت هاي شغلی یک سري مسئولیت هاي اجتماعی نیز دارد

 
ولی بسیاري از افراد از این مسئولیت غافلند و این امر باعث می شود مشکلاتی براي خودشان و دیگران به وجود آورند.» 

او همچنین می گوید: «خیلی از ما که داراي سمت مهم، داراي تریبون، پرستیژ، قدرت و اقتدار هستیم، گاهی حد و اندازه خود را نمی



دانیم، از حدود و چارچوب خود خارج می شویم و هیچ معیاري براي کنش هایمان متصور نیستیم. در چنین وضعیتی اخلاق رنگ می
بازد و با جامعه اي خشن با رفتارهاي غیر مدنی و ازهم گسیخته مواجه خواهیم بود. لذا جهت پیشگیري از وقوع چنین رخدادهایی که
جامعه را به بحران و فروپاشی اجتماعی می کشاند و یأس و ناامیدي و احساس بی قدرتی را تزریق می کند باید بشدت و در کوتاه
ترین زمان با اینگونه افراد نابهنجار برخورد شود تا جامعه احساس آرامش کند وگرنه سهل انگاري و به اصطلاح «ماست مالی کردن»

 
قضیه تبعات جبران ناپذیري را براي جامعه به دنبال خواهد داشت.» 

یک روانشناس هم در اظهاراتی کوتاه به ایسنا می گوید: «به نظرم تست هاي روانشناسی و شخصیت شناسی به اندازه بررسی سوابق
قضایی و سیاسی و اجرایی افرادي که می خواهند مسئولیت هاي مهم را برعهده بگیرند، اهمیت دارد. در کشور ما به هر کسی با هر
وضعیت روحی و روانی گواهینامه رانندگی نمی دهند اما اجازه نمایندگی مجلس یا حتی ریاست جمهوري را می دهند و این خیلی

 
عجیب 

 
است. » 

بد نیست در پایان، این حکایت را مرور کنیم: در میانه جنگ جهانی دوم، وقتی لندن زیر بمباران نازي ها بود، چرچیل قرار جلسه اي
بسیار مهم داشت و بخاطر اشتغال به کارهاي دیگر، چند دقیقه مانده به جلسه به راننده اش گفت مرا فوري به محل جلسه برسان.
راننده مسیر کوتاه ولی ورود ممنوع را انتخاب کرد. وسط خیابان ناگهان افسر راهنمایی قبض جریمه در دست، دستور توقف داد.
راننده گفت: «این ماشین نخست وزیر است. ایشان به جلسه محرمانه اي می رود و باید سر ساعت به جلسه برسد». افسر با خونسردي
گفت: «هم ماشین و هم نخست وزیر و هم من وظیفه مان را خوب می شناسیم.» پلیس جریمه را صادر کرد و دستور دور زدن به
راننده داد. وقتی راننده مشغول دور زدن شد، چرچیل سیگار برگش را روشن کرد و گفت: «جنگ را می بریم، چون قانون حاکم است

 
و خیابان هاي لندن به رغم بمباران سنگین دشمن با قانون اداره می شود.» 

حالا این حکایت را بگذاریم کنار جنجال آفرینی علی اصغر عنابستانی که با راي امثال حامد اکبري به صندلی راحت و چرمین مجلس

 
تکیه زده است. آیا ما هم واقعا جنگ را می بریم؟آخرین قیمت هاي بازار ایران را اینجا کلیک کنید. 

منبع : ایسنا



فرماندار: دولت 2 هزار میلیارد ریال به روستاهاي ورامین اختصاص داده است
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فرماندار شهرستان ورامین گفت: دولت تدبیر و امید از محل اعتبارات مالیات بر ارزش افزوده، 2 هزار میلیارد ریال به
روستاهاي ورامین اختصاص داده است.

فرماندار شهرستان ورامین گفت: دولت تدبیر و امید از
محل اعتبارات مالیات بر ارزش افزوده، 2 هزار میلیارد ریال

 
به روستاهاي ورامین اختصاص داده است. 

حسین کاغذلو روز یکشنبه در جریان بازدید از بخش
جوادآباد ورامین گفت: دولت تدبیر و امید با اختصاص
اعتبارات مالیات بر ارزش افزوده به مناطق روستایی، تحولی
بزرگ در این حوزه به وجود آورده و به تمام معنی، عدالت

 
اجتماعی را محقق کرد. 

وي گفت: طی سه سال و نیم گذشته بیش از 2 هزار میلیارد ریال اعتبار از محل مالیات بر ارزش افزوده به روستاهاي داراي دهیاري و
فاقد دهیاري شهرستان ورامین اختصاص یافته که این امر موجب ارتقاء سطح خدمت رسانی به مردم شده و میزان مهاجرت

 
روستائیان به شهرها را به طور محسوس کاهش داده است. 

وي افزود: اجراي طرح هاي هادي و عمرانی در مناطق روستایی طی سال هاي گذشته باعث شده است که با حفظ سیماي روستا،
بهترین خدمات به روستانشینان ارائه شود و هم اکنون تمامی این مناطق از امکانات لازم براي زندگی همچون مناطق شهري برخوردار

 
هستند. 

کاغذلو اظهار داشت: امروز علاوه بر تأمین زیرساخت هاي عمرانی، فعالیت مناطق روستایی به سمت تامین اماکن فرهنگی، ایجاد
امکانات ورزشی و تلاش براي ایجاد فرصت هاي شغلی پایدار در این مناطق معطوف شده است تا دسترسی روستانشینان به امکانات

 
فرهنگی نیز سهل الوصول باشد. 

وي گفت: تمام زیر ساخت ها و فعالیت هاي عمرانی در مناطق روستایی ورامین اجرا شده و حال نوبت اجراي طرح هاي اشتغالزاست
که بر اساس تاکید استاندار تهران، دهیاران موظفند تا 10 درصد از اعتبارات مالیات بر ارزش افزوده را به حوزه اشتغال اختصاص

 
دهند. 

فرماندار ورامین با اشاره به نقش مهم بخش جوادآباد در حوزه تولید محصولات کشاورزي گفت: جوادآباد پهناورترین بخش استان
تهران است که با تولید سالانه هزاران تن محصولات زارعی و دامی، نیاز غذایی بخش عمده اي از ساکنان استان تهران را تأمین می

 
کند. 



وي تصریح کرد: این بخش در حوزه صنعت نیز از مناطق پیشگام استان تهران است و استقرار شهرك هاي صنعتی چرمشهر، سالاریه

 
و شهید ملاآقایی، به این بخش چهره اي صنعتی بخشیده است. 

وي از دهکده گل و گیاه حصارگلی به عنوان مهمترین ظرفیت استان تهران در تولید محصولات غذایی یاد کرد و افزود: یکی از
مهمترین طرح هاي کشاورزي شهرستان ورامین، ایجاده دهکده گل و گیاه حصار گلی است که مطالعه ایجاد آن در زمینی به مساحت
یک هزار و 370 هکتار در سال 1381 آغاز و امور زیربنایی آن از سال 1384 شروع شد که فاز نخست آن به مساحت 190 هکتار،

 
شامل 74 واحد گلخانه 14 هزار متر مربعی سال گذشته به بهره برداري رسید. 

کاغذلو گفت: در حوزه گردشگري نیز بخش جوادآباد از ظرفیت هاي ویژه اي برخوردار است و احداث چندین واحد بومگردي در

 
روستاهاي هدف گردشگري از جمله خاوه، این منطقه را به مقصد گردشگري بسیاري از افراد تبدیل کرده است. 

وي با اشاره به اجراي پروژه طبیعت گردي ورامین در روستاي حصارگلی گفت: این طرح براي نخستین بار در حاشیه کویر مرکزي و
در مساحت 200 هکتار احداث می شود که فعالیت هاي طبیعت گردي(اکوتوریسم) را به صورت تخصصی به مسافران و گردشگران

 
ارائه می دهد. 

کاغذلو افزود: خدمات این مرکز شامل کویرنوردي با خودروهاي آفرود، اقامت در هتل هاي کویري، ستاره شناسی در کویر، جیپ
سواري در کانال گل، شترسواري در کویر، اقامت در سیاه چادر و خانه هاي خشتی و 20 خدمت ویژه دیگر است که به مسافران و

 
گردشگران ارائه می گردد. 

وي اظهار امیدواري کرد در سایه همدلی و تلاش تمامی مسوولان، بهترین خدمات به مردم شهرستان ورامین به ویژه بخش جوادآباد

 
ارائه شود. 

ورامین با دو بخش مرکزي و جوادآباد و با 300 هزار نفر جمعیت در 35 کیلومتري جنوب شرق تهران واقع است./ ایرنا



امیدي به بهبودي وضعیت هواي اصفهان نداریم
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مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان با بیان اینکه با این مدل حرکت و امکانات نمی توانیم جلوي افزایش آلایندگی
هوا را بگیریم، گفت: در خوشبینانه ترین حالت می توانیم شرایط فعلی را حفظ کنیم، اما نمی توانیم امیدي به بهبود وضعیت

هوا داشته باشیم و به سمت هواي پاك حرکت کنیم.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان با بیان اینکه
با این مدل حرکت و امکانات نمی توانیم جلوي افزایش
آلایندگی هوا را بگیریم، گفت: در خوشبینانه ترین حالت
می توانیم شرایط فعلی را حفظ کنیم، اما نمی توانیم
امیدي به بهبود وضعیت هوا داشته باشیم و به سمت هواي

 
پاك حرکت کنیم. 

ایرج حشمتی در نشستی با خبرنگاران که امروز
(یکشنبه_5 بهمن ماه) برگزار شد، با اشاره به اینکه طی 2
تا 3 ماه گذشته به لحاظ شاخص آلودگی هوا در مقایسه با
سال گذشته شرایط بدتري تجربه کردیم، اظهار کرد:
مهمترین موضوع براي برون رفت از مشکلات زیست

 
محیطی داشتن استراتژي توسعه پایدار است. 

وي با بیان اینکه در مسیر توسعه پایدار چهار ویژگی براي صنایع تعریف شده است، گفت: صنایع باید توجیه اقتصادي داشته باشند و

 
باعث تخریب محیط زیست نشوند، توسعه نباید باعث بر هم زدن نظم اجتماعی شود و حقوق نسل هاي آتی را پایمال کنیم. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان با تاکید بر اهمیت شناخت محیط زیست و ارزش هاي زیست محیطی، تصریح کرد: در
استان 10 هزار واحد صنعتی، 15 هزار واحد صنفی، 700 معدن فعال و 2 هزار واحد سنگبري داریم، همچنین 70 درصد تولید آهن و
فولاد کشور، 50 درصد تولید آجر کشور، رتبه دوم کشور در تولید فراورده هاي نفتی و 10 درصد تولید برق کشور و تولید قابل توجه

 
محصولات صنعتی، شیمیایی، مشتقات نفتی و کشاورزي متعلق به اصفهان است. 

وي با اشاره به رتبه اول استان اصفهان در مصرف گازوئیل کشور به دنبال تمرکز صنعت و قرارگیري در محور مواصلاتی، تاکید کرد:

 
بخش زیادي از مصارف انرژي همچون 70 درصد مصرف گاز به بخش صنعت استان اختصاص دارد. 

حشمتی درخصوص تاثیر توسعه هاي صنعتی بر بحران هاي زیست محیطی استان اصفهان، گفت: عوامل انسان ساختی بر بحران هاي
زیست محیطی تاثیر می گذارد که توسعه ناپایدار صنایع، وضعیت استقرار واحدهاي آجر، سنگبري، شهرك هاي صنعتی، حمل و نقل

 
و ترافیک و کاربري زمین از این دسته هستند. 



وي با اشاره به اینکه در سال جاري تنها در حاشیه زاینده رود بیش از 2 هزار پرونده شکایت از تغییر کاربري اراضی کشاورزي داشتیم،
خاطرنشان کرد: تراکم شهر و بلندمرتبه سازي باعث تغییر سکونت در منازل شهروندان شده و ایجاد فضاي اکولوژیکی اهمیت زیادي
یافته، به همین دلیل مردم تلاش می کنند خانه هاي ویلایی در اطراف شهر داشته باشند که این امر باعث شده ارزش زمین هاي
کشاورزي اطراف اصفهان بیش از 10 برابر قیمت واقعی باشد. از طرفی در حوزه کشاورزي به دلیل کمبود منابع آبی، توان تولید

 
کشاورزي پایین آمده و باعث فروش زمین هاي کشاورزي و تغییر کاربري آنها شده است. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان، وضعیت شهرك هاي صنعتی را در توسعه پایدار قابل توجه دانست و افزود: 76 شهرك
صنعتی در استان اصفهان مستقر هستند که حدود 12 هزار هکتار وسعت دارند، همچنین 6 شهرك صنعتی هنوز به بهره برداري
نرسیده، درحالیکه این شهرك ها بیش از 10 هزار قرارداد منعقده دارند که از این تعداد نزدیک به 60 درصد به بهره برداري رسیده

 
است. 

 
تمرکز بسیار سنگین صنایع در شعاع 50 کیلومتري اصفهان 

وي با اشاره به اینکه 16 شهرك صنعتی داخل شعاع 50 کیلومتري اصفهان هستند، گفت: این آمار نشان می دهد 78 درصد واحدهاي
صنعتی استان در 16 شهرك صنعتی داخل شعاع هستند و تنها 22 درصد واحدهاي صنعتی خارج از شعاع 50 کیلومتري هستند،

 
بنابراین تمرکز بسیار سنگینی در شعاع 50 کیلومتري اصفهان داریم. 

حشمتی ادامه داد: میل به توسعه 16 شهرك صنعتی داخل شعاع 50 کیلومتري اصفهان زیاد است و توسعه نامتوازنی را به جاي
توسعه شهرك هاي صنعتی خارج از شعاع 50 کیلومتري دنبال می کنیم، به طوري که به دلیل استفاده از نیروي کار نزدیک به شهر

 
اصفهان تمایل بیشتري به توسعه شهرك هاي صنعتی داخل شعاع 50 کیلومتري وجود دارد. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان در ادامه با اشاره به اینکه در بخش محیط طبیعی هم مشکلاتی داریم، تصریح کرد: کل مساحت
جغرافیاي استان 10.7 میلیون هکتار و اراضی مستعد کشاورزي استان 5 درصد است، همچنین کل سهم اشتغال حوزه کشاورزي 11
درصد است. میزان آبی که به حوزه کشاورزي اختصاص داده می شود بین 650 تا 800 میلیون مترمکعب آب است درحالیکه ظرفیت
سد زاینده رود یک میلیارد و 300 میلیون مترمکعب در شرایط نرمال است، یعنی 50 تا 60 درصد آب به بخش کشاورزي با 11

 
درصد اشتغال اختصاص داده می شود. 

 
افزایش کانون هاي بحرانی ریزگرد در اصفهان 

وي با بیان اینکه در سال 81 مساحت کانون هاي فرسایش بحرانی استان یک میلیون و 100 هزار هکتار بود، گفت: در سال 99
مساحت کانون هاي فرسایش بحرانی استان به یک میلیون و 500 هزار هکتار رسید، یعنی طی این مدت نه تنها نتوانسته ایم کانون

 
هاي بحرانی ریزگرد را مدیریت کنیم، بلکه باعث افزایش آن شده ایم. 

حشمتی، همچنین به 2 میلیون و 500 هزار هکتار اراضی کانون فرسایش بادي در استان اشاره و تصریح کرد: به اراضی، کانون
فرسایشی بحرانی می گویند که باعث تخریب و زیان اقتصادي می شود، اما کانون فرسایش بادي اراضی است که باعث تخریب
اکوسیستم می شود و چون ارزش گذاري اقتصادي صورت نگرفته به عنوان کانون هاي مستعد فرسایش بادي شناخته می شود و در

 
صورت بی توجهی باعث آسیب جدي به اصفهان می شود. 



وي با یادآوري اینکه 17 درصد سطح جغرافیایی استان مناطق حفاظت شده و شکار ممنوع است، گفت: با اینکه کانون هاي فرسایش

 
بادي زیادي در استان داریم، اگر این حفاظت انجام نمی شد قطعا شاخص هاي آلودگی ها به مراتب بالاتر بود. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان به هزینه 7 میلیارد تومانی براي نهال کاري 900 هکتار از کانون هاي بحرانی فرسایش استان در
سال جاري اشاره کرد و گفت: اگر تمام تجهیزات و نیروي انسانی را به سازمان جنگل ها و مراتع بدهیم، حدود 11 هزار میلیارد تومان

 
اعتبار براي نهال کاري کل کانون هاي بحرانی استان نیاز داریم. 

 
پیش بینی افزایش تعداد کانون هاي بحرانی فرسایش در آینده 

وي با بیان اینکه در مناطق تحت حفاظت استان توجه زیادي به معادن شده و بسیاري معتقدند اگر معادن این مناطق بهره برداري

 
شود تولید افزایش می یابد، تاکید کرد: این دیدگاه باعث می شود تعداد کانون هاي بحرانی فرسایش در آینده بیشتر شود. 

وي با تصریح بر اینکه دیدگاه توسعه پایدار در استان نه تنها اصلاح نشده بلکه شاهد اقدامات عجیبی در مورد شهرك هاي صنعتی
هستیم، توضیح داد: کارگروه مقررات زدایی مصوبه اي داشته که باتوجه به اینکه شهرك هاي صنعتی داراي مجوزهاي زیست محیطی
هستند دیگر نیازي نیست از سازمان حفاظت محیط زیست نه در حوزه تاسیس و نه بهره برداري استعلام کنند، به این ترتیب سازمان

 
حفاظت محیط زیست را از بررسی استقرار صنایع در شهرك هاي صنعتی حذف می کنند. 

وي با اشاره به اینکه تمام سرمایه گذاران علاقمند به سرمایه گذاري در شهرك هاي صنعتی اطراف اصفهان هستند، گفت: این
درحالیست که بسیاري از شهرك هاي صنعتی قدیمی قبل از تصویب قانون ارزیابی زیست محیطی وجود داشته اند. براساس مصوبه
جدید، اگر در شهرك هاي صنعتی که در حریم شهرها قرار دارند واحدي استقرار یابد که رده بالایی داشته باشد، جابجا کردن این

 
صنعت دیگر کار آسانی نیست. 

 
پلمب نمی کردیم شاخص آلودگی هواي اصفهان بالاتر از 200 می رفت 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان در ادامه به آمار پایش 10 ماهه اشاره و اظهار کرد: طی این مدت 11 هزار و 254 پایش در
سطح استان انجام و 2 هزار و 965 اخطاریه زیست محیطی صادر، 1140 شکواییه زیست محیطی بررسی و 576 مورد پیگیري قضایی

 
انجام شد و 246 راي صادره داشتیم و در نهایت 54 واحد صنعتی پلمب شد. 

وي اضافه کرد: در بخشی از پیگیري هاي قضایی دچار مرور زمان می شدیم، اما با دستور ویژه دادستان اصفهان، اختیاراتی داریم که
واحدهاي آلاینده را براساس نظرات کارشناسی و به استناد اخطاریه هاي قبلی پلمب کنیم، درحالیکه اگر این اتفاقات نمی افتاد

 
شاخص آلودگی هواي اصفهان از عدد 200 هم بالاتر می رفت. 

حشمتی با اعلام اینکه حدود 4 هزار و 135 استعلام در حوزه احداث و بهره برداري کل استان داشتیم که 94.8 درصد موافقت و 5.2
درصد مخالفت داشتیم، گفت: اقدامات در راستاي ایجاد اشتغال و جهش تولید بسیار بالا بوده که بیشتر در شهرك هاي صنعتی خارج

 
از شعاع 50 کیلومتري و کل استان است. 

وي با بیان اینکه در حوزه طرح هاي پژوهشی مطالعات طرح جامع پسماندهاي صنعتی از سوي دانشگاه صنعتی اصفهان و طرح جامع
مدیریت پسماندهاي شهري و روستایی توسط دانشگاه اصفهان درحال انجام است، ابراز امیدواري کرد که بعد از بیرون آمدن نتایج این



 
مطالعات بتوان مدیریت خوبی در زمینه پسماند در استان داشته باشیم. 

 
اعتبارات پایین اداره کل محیط زیست 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان به سرشماري گونه هاي حیات وحش استان اشاره کرد و افزود: تنها در گونه کل و بز نسبت به
سال قبل کاهش داشتیم و در سایر گونه هاي حیات وحش تغییري نداشته ایم که علت کاهش گونه کل و بز ایجاد طاعون

 
نشخوارکنندگان کوچک در پارك ملی کلاه قاضی بود و گونه هاي زیادي تلف شد، اما خوشبختانه بیماري مدیریت شد. 

وي با بیان اینکه در سال 99 کل اعتبارات اداره کل حفاظت محیط زیست استان 26 میلیارد تومان است که 24 میلیارد تومان آن
صرف حقوق کارکنان می شود، تصریح کرد: اعتبار براي هزینه سوخت و تعمیرات و اجاره محل و مسایل دیگر 2 میلیارد و 600

 
میلیون تومان است. 

حشمتی با اشاره به اینکه اعتبارات حوزه تملک دارایی این اداره کل 2.5 میلیارد تومان است که تاکنون یک میلیارد و 400 میلیون
تومان اختصاص یافته، گفت: این درحالیست که اعتبارات ایستگاه هاي سنجش آلودگی هوا بالاي 100 میلیارد تومان است و با این

 
اعتبار مگر می شود ایستگاه نگهداري کرد و شاخص اعلام کرد!؟ 

 
حتی یک لیتر مازوت هم در شعاع 50 کیلومتري اصفهان مصرف نکردیم 

وي در ادامه با تاکید براینکه تا این لحظه یک لیتر مازوت در شعاع 50 کیلومتري اصفهان مصرف نشده است، یادآور شد: سال گذشته
به خاطر شرایط و دلایلی که نمی گویم، از مجموع کل مشعل هاي مازوت سوز، تنها به مدت 30 ساعت مشعل نیروگاه شهید منتظري

 
با حضور دادستانی باز شد، اما حتی به مرحله گرم شدن هم نرسید. 

حشمتی با بیان اینکه ایستگاه هاي سنجش اصفهان حال و روز خوبی ندارند، گفت: با این وجود نسبت به شهرهاي دیگر هم به لحاظ

 
تعداد و هم سنسورها شاخص بهتري داریم. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان تعداد ایستگاه هاي سنجش آلودگی هوا در شهر اصفهان را 15 ایستگاه اعلام کرد و گفت: در
چهار شهر مبارکه، شاهین شهر، نجف آباد و سگزي نیز ایستگاه سنجش آلودگی هوا داریم. این ایستگاه ها به دو دسته ترافیکی و
شهري تقسیم بندي می شود که ایستگاه هاي نزدیک مراکز صنعتی می توانند نقش آلودگی صنایع را بیشتر نشان دهد و ایستگاه
هاي داخل شهر می توانند آلودگی ناشی از ترافیک را نشان دهند، اما آنچه می توان به آن استناد کرد میانگین شاخص 24 ساعته

 
است نه شاخص لحظه اي. 

وي با طرح این سوال که کمتر نشان دادن شاخص آلودگی هواي شهر اصفهان چه منافعی براي اداره کل حفاظت محیط زیست دارد؟
تاکید کرد: ما یک دستگاه نظارتی هستیم و این درحالیست که اگر تجربیات و جدیت و تلاش کارشناسان ما نبود امروز حتی ایستگاه
سنجش آلودگی هوا نداشتیم. ایستگاه هاي دچار مشکل را از مدار خارج می کنیم تا اصلاح شوند اما گاهی متاسفانه برخی این موضوع

 
را تعمدي اعلام می کنند. 

 
مشکلات زیست محیطی به دلیل بی توجهی به فرهنگ سازي است 



حشمتی بر اهمیت آموزش، فرهنگ سازي و آگاه سازي جامعه تاکید کرد و گفت: اگر امروز دچار مشکلات زیست محیطی هستیم به
دلیل بی توجهی به موضوع آموزش و فرهنگ سازي است. در برنامه چهارم توسعه، الزام قانونی براي آگاه سازي وجود داشت و در

 
برنامه پنجم نیز همین موضوع آورده شد، اما در برنامه ششم این قانون حذف شد. 

وي با تصریح براینکه از نقطه اي ضربه می خوریم که احساس می کنیم اهمیت زیادي ندارد، گفت: اگر می توانستیم مسئولیت
اجتماعی را در تمام بخش ها ایجاد و از ظرفیت مشارکت هاي مردمی استفاده کنیم شاید این امید وجود داشت که در سال هاي

 
آینده بتوانیم از معضلاتی که وجود دارد، عبور کنیم. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان عملکرد این اداره کل را باتوجه به امکانات و اعتبارات قابل دفاع و فراتر از امکانات
دانست و گفت: کمتر از 8 دهم درصد اعتبارات تملک دارایی استان را به محیط زیست اختصاص می دهند آن هم در یک استان

 
صنعتی با رتبه بالاي تولید. 

وي، نداشتن چشم انداز توسعه پایدار براي استان، بی توجهی به اجراي برنامه جامع آمایش سرزمین و اختصاص نیافتن بودجه کافی
به حفاظت محیط زیست را از مشکلات موجود برشمرد و افزود: تعیین ردیف اعتباري مشخص در سطح ملی براي اجراي قانون هواي
پاك و تقویت همه جانبه محیط زیست، افزایش مشارکت دانشگاه ها و مراکز علمی و تحقیقاتی براي حل مشکلات زیست محیطی،
بازنگري چشم انداز بلندمدت توسعه پایدار در استان، مشارکت و هم افزایی بین بخشی در دستگاه هاي اجرایی استان از پیشنهادات

 
اداره کل حفاظت محیط زیست استان است. 

 
در 10 ماه تنها 4 روز هواي پاك داشتیم 

حشمتی در ادامه تعداد روزهاي هواي پاك در 10 ماهه سال گذشته را 19 روز اعلام کرد و افزود: تعداد روزهاي هواي پاك 10 ماهه

 
امسال 4 روز بود. تعداد روزهاي سالم در سال گذشته 207 روز و امسال 197 روز بوده است. 

وي همچنین تعداد روزهاي ناسالم براي گروه هاي حساس در 10 ماهه سال گذشته را 71 روز و امسال را 79 روز اعلام کرد و گفت:
تعداد روزهاي ناسالم براي عموم سال گذشته 7 روز و امسال 26 روز بود و تعداد روزهاي بسیار ناسالم سال گذشته 2 روز بود که

 
امسال روز بسیار ناسالم نداشتیم. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان با بیان اینکه با این مدل حرکت و امکانات نمی توانیم جلوي افزایش آلایندگی هوا را
بگیریم، تصریح کرد: در خوشبینانه ترین حالت می توانیم شرایط فعلی را حفظ کنیم، اما نمی توانیم امیدي به بهبود وضعیت هوا

 
داشته باشیم و به سمت هواي پاك حرکت کنیم. 

وي درخصوص نتایج دو مطالعه انجام شده از سوي دانشگاه صنعتی و دانشگاه اصفهان، گفت: مطالعه دانشگاه صنعتی اصفهان فقط در
زمینه منشأیابی و ذرات معلق بود، درحالی که 5 معیار آلایندگی داریم. این مطالعات نشان می دهند انتشار و سهم بندي درست معلق

 
در فصول مختلف سال متفاوت است، بنابراین اکنون تنها براي یک معیار باتوجه به اقلیم، زمان و مکان سناریوهاي مختلفی داریم. 

حشمتی از انجام مطالعه تکمیلی براي تعیین سناریویی براي ایجاد سهم بندي منابع آلاینده خبر داد تا براساس نتایج تکمیلی
مشخص شود کدام یک تاثیر بیشتري دارد و مدل سازي صورت گیرد تا نتیجه قطعی سناریوها را ارایه کرده و براساس منابع مالی و

 
امکانات دستگاه ها بتوانیم اقدامی انجام دهیم. 



مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان در پاسخ به ایسنا در مورد اجراي قانون هواي پاك و دستگاه هایی که مشارکت لازم را
براي اجراي این قانون نداشته اند، گفت: قانون هواي پاك داراي دو بخش اصلی است؛ یک بخش اقدامات مدیریتی و اقدامات اجرایی

 
است که بیش از 40 دستگاه به صورت مستقیم و غیرمستقیم نقش دارند، یک بخش از قانون هواي پاك نیز تدوین استانداردها است. 

وي با بیان اینکه بخشی از قانون هواي پاك اقدامات اجرایی است که می گوید شهرداري ها موظف هستند سالی 5 درصد ناوگان
حمل و نقل عمومی را نوسازي کنند، تصریح کرد: کل اتوبوس هاي بازسازي شده در اصفهان در سال 99 بین 100 تا 120 دستگاه
است درحالیکه سال هاي قبل اصلا نوسازي نداشتیم، به این دلیل که 50 درصد اعتبارات را دولت و 50 درصد را شهرداري تامین کند
و وقتی دولت نتوانسته تعهدات خود را ایفا کند شهرداري هم انجام نداده و این بخش قانون هواي پاك معطل مانده است، از سوي

 
دیگر زیرساخت هاي لازم براي تولید و نوسازي اتوبوس وجود ندارد. 

 
خودرو استاندارد نداریم 

حشمتی بخش دیگري از قانون هواي پاك را مربوط به استفاده از خودروهاي استاندارد عنوان کرد و افزود: بنزین یورو4 داریم، ولی
خودرو استاندارد نداریم و مشکل خودروهاي فرسوده هم داریم. یکی دیگر از نیازها ایجاد مراکز معاینه فنی است درحالی که حتی یک

 
مرکز معاینه فنی موتورسیکلت نداریم و هیچ برنامه اي براي جایگزینی موتورسیکلت هاي فرسوده نداریم. 

وي ادامه داد: بیشترین مصرف گازوئیل را داریم، اما در شهر اصفهان فقط یک مرکز معاینه فنی خودروهاي سنگین داریم، همچنین
استانداردهاي مراکز معاینه فنی بسیار ساده است و براساس استانداردهاي جهانی بیشتر خودروها نمی توانند معاینه فنی داشته باشند.

حشمتی درمورد بهینه سازي موتورخانه هاي خانگی و اداري، توضیح داد: دستگاه دولتی هزار واحد ساختمانی دارند که فقط در 64

 
ساختمان موتورخانه ها بهینه سازي شده و از موتورخانه هاي خانگی که اصلا آماري در دسترس نیست. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان به خروج خودروهاي فرسوده از چرخه حمل و نقل اشاره کرد و گفت: در این زمینه نه
زیرساخت مناسبی داریم و نه توان لازم، معیار کنونی خروج خودروهاي فرسوده فقط معاینه فنی است که معاینه فنی قوي در کشور

 
نداریم. 

وي با بیان اینکه هزاران مثال براي اجرایی نشدن قانون هواي پاك وجود دارد، گفت: از هر دستگاهی می پرسیم چرا نسبت به اجراي
قانون هواي پاك اقدام نمی کند یا به مشکلات مالی و یا نبود زیرساخت هاي لازم اشاره می کنند. وظیفه ما به عنوان یک دستگاه
نظارتی گزارش گیري است، درحالیکه در سال 99 تمام دستگاه هاي قضایی، سازمان بازرسی، دادستانی و شوراي امر به معروف و نهی
از منکر درخصوص ترك فعل دستگاه هاي اجرایی در زمینه قانون هواي پاك ورود کرده و امسال از پشتوانه بسیار قوي تري

 
برخورداریم. 

 
بی علاقگی صنایع آلاینده به رفع آلایندگی خود 

حشمتی با بیان اینکه 100 میلیارد تومان از اعتبارات مربوط به عوارض آلایندگی به صندوق محیط زیست استان وارد شده است،
تصریح کرد: حدود 67 میلیارد تومان درخواست تسهیلات براي 6 تا 7 صنعت داشته ایم، اما آنچه به تایید رسیده تصفیه خانه
چرمشهر است که به بانک معرفی شده، از سوي دیگر تاکنون 2 بار به صنایع آلاینده فراخوان دادیم که درصورتی که در شعاع 50



کیلومتري هستند و می توانند در زمینه رفع آلایندگی اقدام کنند درخواست استفاده از تسهیلات این صندوق را دهند، اما متاسفانه
هیچ گونه علاقه اي در صنایع آلاینده وجود ندارد و بیشتر افراد می خواهند براي مسائل توسعه اي خود از این تسهیلات استفاده

 
کنند. 

وي یادآور شد: بسیاري از نمایندگان مجلس با ارائه طرح فوریتی درخواست کردند همین مصوبه که در بودجه 99 دیده شده در

 
بودجه 1400 ملغی و یک درصد عوارض آلایندگی به شهرداري ها برگردد. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان با طرح این سوال که آیا تعطیلی مدارس و واحدهاي آموزشی باعث کاهش ترافیک شهر
شد؟ گفت: امسال توده هاي پرفشار و برودت هوا که از شاخص هاي تشکیل اینورژن است را در اصفهان داشتیم که این موضوع باعث
شد شاخص آلودگی هوا بالاتر رود. از سوي دیگر تنها مدارس تعطیل شد، اما سرویس هاي جابجایی کارکنان واحدهاي صنعتی و

 
دستگاه هاي دولتی و ترد شبانه روزي 45 هزار کامیون و همچنین ترافیک شهري همچنان وجود دارد. 

 
حقابه تالاب گاوخونی داده نشده است 

حشمتی همچنین در مورد وضعیت تالاب گاوخونی توضیح داد: بر اساس مطالعات انجام شده حقابه مورد نیاز براي تالاب گاوخونی
176 میلیون مترمکعب است که تا این لحظه هیچ حقابه اي اختصاص داده نشده تا از تبدیل این تالاب به کانون ریزگرد جلوگیري

 
شود. 

وي با تاکید براینکه بعد از شرب، اولویت با حقابه ها است، گفت: همواره حقابه هاي تالاب گاوخونی با رهاسازي آب براي کشاورزي
عجین می شود، اما تا زمانی که نگاه ویژه به حقابه گاوخونی به عنوان یک حق مسلم نداشته باشیم امیدي به احیاي تالاب گاوخونی

 
نداریم و ممکن است در سال هاي آینده از دلایل اصلی آلایندگی هواي اصفهان و اطراف باشد. 

 
تلاش محیط زیست براي گرفتن حقابه تالاب 

وي در پاسخ به سوال دیگر ایسنا در مورد پیگیري براي حقابه تالاب گاوخونی و زاینده رود گفت: محیط زیست براي گرفتن حقابه
تالاب گاوخونی تمام تلاش خود را انجام می دهد تا 313 میلیون متر مکعب آب براي حقابه گاوخونی و زاینده رود اختصاص داده
شود، اما نادیده گرفتن حقابه زاینده رود و گاوخونی به دلیل بارگذاري در سال هاي گذشته و نادیده گرفتن حقابه هاي قانونی است،
در عین حال که امروز شاهد افزایش جمعیت شهرها و افزایش نیاز به آب شرب در کنار توسعه صنعت هستیم که تمام این عوامل

 
باعث می شود موضوع حقابه مورد بی توجهی قرار می گیرد. 

وي تاکید کرد: اگر آبی براي رهاسازي در زاینده رود اختصاص داده شود باید در همین ماه هایی باشد که بخش کشاورزي به آب نیاز
ندارد، اما اختصاص حقابه با تصمیم و سهم بندي وزارت نیرو است و روشن است نقش کشاورزان در گرفتن حقابه پررنگ تر است و

پساب و زهابی که امروز دریافت می کنیم هم به دلیل حقابه آن هاست وگرنه گاوخونی به کانون ریزگرد تبدیل شده بود./ ایسنا



هدف دولت حمایت از خودروسازي است

منبع: عصر بازارشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/11/05

عصر بازار- معاون هماهنگی و نظارت اقتصادي و زیربنایی معاون اول رییس جمهور ضمن مثبت ارزیابی کردن اقدامات اخیر
ایران خودرو با وجود مشکلات و موانع، گفت: ایران خودرو تعداد تولید را افزایش داده و در شرایط فعلی محصول جدیدي را

هم به تولید رسانده و این جاي امیدواري زیادي دارد.

عصر بازار- معاون هماهنگی و نظارت اقتصادي و زیربنایی معاون اول رییس جمهور ضمن مثبت ارزیابی کردن اقدامات اخیر
ایران خودرو با وجود مشکلات و موانع، گفت: ایران خودرو تعداد تولید را افزایش داده و در شرایط فعلی محصول جدیدي را هم به

 
تولید رسانده و این جاي امیدواري زیادي دارد. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر بازار» به نقل از ایکوپرس، سعید شیرکوند، در نشست با مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، با تاکید
بر این که هدفمان حمایت از خودروسازي به عنوان یکی از پیشران هاي اقتصاد کشور است، گفت: با اقدامات ایران خودرو، امیدواري

 
بسیار زیاد است که بتوانیم خودروساز خوبی هم در منطقه و هم در دنیا شویم. 

وي گفت: هزینه تمام شده خودرو بسیار بالا رفته و از سوي دیگر قیمت فروش محصولات در حدي باقی مانده که خودروساز حتی

 
قادر به تامین هزینه تمام شده نیست. از سوي دیگر نیز قیمت خودرو در بازار به شکل غیر متعارفی افزایش یافته است. 

شیرکوند تصریح کرد: عدم تعادل فعلی که نتیجه تحریم ها و شرایط خاص اقتصادي کشور است، سبب شده تا دولت توجه جدي به

 
موضوع خودرو داشته باشد. 

معاون هماهنگی و نظارت اقتصادي و زیربنایی معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: خودرو تبدیل به کالاي سرمایه اي شده و در

 
واقع تقاضاي موجود براي مصرف آن نیست، از طرفی شرایط براي تولید کنندگان نیز بسیار سخت شده است. 

وي اظهار امیدواري کرد، با گزارش هایی که تهیه و در جلسه کارگروه جهش تولید ارایه می شود، تصمیم خردمندانه اي اخذ شود که

 
تولید در بخش خودرو جهش لازم را پیدا کند. 

 
ایجاد اشتغال در زنجیره تامین و تولید اتوبوس ایران خودرو دیزل 

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو نیز در این نشست، با اشاره به دستاوردهاي شرکت ایران خودرو دیزل در تولید و توسعه
محصولات خود، بیان کرد: امسال، پس از هشت سال وقفه خط تولید اتوبوس احیا شد. این مسیر در ابتدا با ارزبري 58 هزار یورویی

 
آغاز و امروز به 44 هزار یورو ارزبري در تولید هر دستگاه از اتوبوس ها رسیده است. 

فرشاد مقیمی با بیان این که دو کشنده 1943 و 2630 از تولیدات فعلی ایران خودرو دیزل به شمار می روند که در حال عبور از
مراحل انجام تست هاي نهایی و آماده سفارش گذاري هستند، اظهار کرد: در حال حرکت به سمت ایجاد قابلیت هایی مانند قرار دادن

 
اتاق جدید و شرایط راحتی راننده در هنگام رانندگی و سفرهاي برون شهري هستیم. 

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو در ادامه افزود: موتور 457 نیز پس از هشت سال توقف توسط شرکت ایدم تولید می شود. این
موتور تا پیش از این به کشور وارد می شد، اما در حال حاضر با 35 درصد ساخت داخل و با استاندارد آلایندگی یورو چهار، در حال

 
تولید است. 

وي با بیان این که ایران خودرو دیزل ظرفیت تولید سالانه پنج هزار دستگاه اتوبوس را داراست، گفت: در حال حاضر 400 سفارش
قطعی ثبت شده است. این امر موجب اشتغالزایی می شود کما اینکه در حال حاضر نیز در زنجیره تامین و تولید اتوبوس، اشتغال زایی

 
چشمگیري ایجاد شده است. 

در ادامه این نشست گزارشی از اقدامات و برنامه هاي گروه صنعتی ایران خودرو در حوزه نهضت ساخت داخل و جهش تولید ارایه شد.
پس از آن نیز معاون هماهنگی و نظارت اقتصادي و زیربنایی معاون اول رییس جمهور و هیات همراه، از خطوط تولید ایران خودرو،



مرکز تحقیق، طراحی و تکوین محصولات ایران خودرو و نیز شرکت ایپکو بازدید و هم چنین با حضور بر مزار شهید گمنام ایران
خودرو، به مقام والاي این شهید اداي احترام کردند.



تهیه 36 هزار نقشه و 28 هزار هکتار جانمایی اراضی استان

منبع: ایاناشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/11/05

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان لرستان درنشست خبري با خبرنگاران از تهیه 36 هزار نقشه و جانمایی28 هزار هکتار از

 
اراضی استان لرستان خبر داد. 

به گزارش خبرنگار ایانا در استان لرستان ، اسفندیار حسنی مقدم
رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان لرستان در نشست خبري
مجازي با اصحاب رسانه لرستان، با اشاره به اینکه کمبود
تخصیص آب از دلایل توسعه نیافتگی استان لرستان است، گفت:
در حال حاضر 11 درصد آب هاي رواندر این استان است که در
استان 185 هزار هکتار از زمین هاي کشاورزي استان آبی و بیش

 
از 500 هزار هکتار دیم موجود است. 

وي با تاکید بر افزایش تخصیص آب به این استان، تصریح کرد:

 
در صورت افزایش تخصیص آب و تبدیل زمین هاي کشاورزي دیم به آبی، بخش مهمی از بیکاري استان لرستان برطرف می شود. 

حسنی مقدم با اشاره به اینکه کمبود تخصیص آب مطالبه جدي مردم است، به کشت محصولات آب دوست در لرستان اشاره کرد و
گفت: بر اساس مصوبه دولت، کشت برنج در استان هاي غیرشمالی محدود و ممنوع است که ما به این مصوبه معترض هستیم، چراکه
هر هکتار برنج 50 میلیون تومان درآمد دارد و براي آن دست کشاورزانی که از آب هاي روان استفاده می کنند، محدودیتی ایجاد نمی

 
شود. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان لرستان با اشاره به این که 420 هکتار از اراضی لرستان به کشت زعفران اختصاص یافته است،
ادامه داد: براي کشاورزان، برنامه کلان براي توسعه گیاهان دارویی اختصاص یافته است که طی آن بخشی از هزینه کشت گیاهان
دارویی از سوي سازمان جهاد کشاورزي استان لرستان پرداخت می شود، از طرفی مجوز تأسیس هفت واحد بسته بندي زعفران صادر

 
شده است. 

 
عدم تخصیص تسهیلات و نهاده هاي دامی به کشاورزان بدون الگوي کشت 

وي با اشاره به اینکه کشاورزي از حلال ترین شغل هایی است که خداوند در اختیار بشریت قرار داده و حضور کشاورزان مهاجر در
لرستان جرم نیست، گفت: فعالیت کشاورزان مهاجر هم به مانند کشاورزان بومی باید الگوي کشت را رعایت کنند و به افرادي که

 
رعایت نکنند، تسهیلات و نهاده هاي دامی تعلق نمی گیرد. 



 
حسنی مقدم تصریح کرد: بر اساس مصوبه هیئت دولت کشت برنج در استانهاي غیر شمالی هم محدود و هم ممنوع است . 

وي افزود:کشت محصول برنج در لرستان با متوسط عملکردحداقل 3 تن با کیلویی 25 هزارتومان یعنی یک هکتار 75 میلیون تومان
در آمد ناخالص داردبه همین دلیل اگر ما حداکثر 25 میلیون تومان هزینه کاشت داشت برداشت محصول برنج را در نظر بگیریم در
هر هکتار کشت برنج حداقل درآمدي معادل 50 میلیون تومان می تواند به زندگی کشاورز لرستانی وارد شود لذا براي ما قابل قبول
نیست که بنابه مصوبه هیئت دولت کشاورزان لرستانی حق کشت برنج نداشته باشند و به جاي آن کشتی مانند گندم یا سایر کشت

 
هارا انجام دهدبه همین دلیل نسبت به این مصوبه معترض هستیم . 

رییس سازمان جهاد کشاورزي لرستان با بیان اینکه مخالف استفاده از آبهاي زیر زمینی براي کشت برنج هستیم و هراقدامی که لازم
باشد در این زمینه انجام می دهیم ، تصریح کرد: ولی با توجه به خروج آب هاي روان وجاري از لرستان و ورود به خوزستان به عنوان
استانی که مجوز کشت 200 هزار هکتار برنج را دارد ما نمی توانیم فقط نظاره گر این آب هاي روان باشیم وبه کشاورزانمان بگوییم که
شما فقیر زندگی کنید و سهمی در کشت برنج نداشته باشید تا فقط آب هاي روان به سمت خوزستان ودرنهایت به خلیج فارس جاري

 
شوند. 

 
تکذیب حضور نیروهاي بازنشسته در بدنه مدیریتی جهاد کشاورزي استان لرستان 

حسنی مقدم در ارتباط با حضور نیروهاي بازنشسته در سازمان جهاد کشاورزي گفت:سازمان جهاد کشاورزي استان همسوبا دیگر

 
نهادها ودستگاه هاي اجرایی تابع قانون ومصوبات مجلس وشوراي نگهبان بوده و به شدت این خبر را تکذیب می کنم. 

وي تصریح کرد:مدیر وکارمند بازنشسته در این سازمان وجود ندارد وبرخی از همکاران در پابان سال پس از عمري خدمت صادقانه

 
بازنشسته می شوند واین امري بدیهی وطبیعی است. 

 
کشت زعفران در 420هکتار از اراضی لرستان 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان لرستان با اشاره به این که 420 هکتار از اراضی لرستان به کشت زعفران اختصاص یافته است،
ادامه داد: براي کشاورزان، برنامه کلان براي توسعه گیاهان دارویی اختصاص یافته است که طی آن بخشی از هزینه کشت گیاهان
دارویی از سوي سازمان جهاد کشاورزي استان لرستان پرداخت می شود، از طرفی مجوز تأسیس هفت واحد بسته بندي زعفران صادر

 
شده است. 

حسنی مقدم به دلایل افزایش ضایعات و راهکارها اشاره کرد و گفت: متأسفانه به دلیل کشت سنتی و بسته بندي و حمل نامناسب
محصول، حجم زیادي از آن به ضایعات تبدیل می شود. براي این که در بخش صنایع تبدیلی به روزرسانی انجام دهیم و به

 
استانداردهاي سایر استان ها و بازارهاي بین المللی برسیم، نیازمند سرمایه گذاري هستیم. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان لرستان با اشاره به کیفیت تولیدات کشاورزي استان لرستان، گفت: کیفیت محصول به نوع
کشت، شرایط اقلیمی و شرایط مدیریتی وابسته است و شاخص سلامت محصولات استان لرستان تأیید شده است، از طرفی برخی

 
تولیدات کشاورزي لرستان مانند زیتون، انجیر، گردو، زعفران و انار لرستان در سطح کشور نمونه است. 

اجراي «کاداستر» گامی براي کاهش اختلافات ملکی کشاورزان رئیس سازمان جهاد کشاورزي لرستان ادامه داد: اجراي طرح کاداستر



 
و سنددار کردن اراضی کشاورزي می تواند اقدام موثري در کاهش رفع اختلاف ملکی فی مابین کشاورزان باشد. 

وي در خصوص اجراي طرح حدنگار یا کاداستر با اشاره به اینکه این طرح می تواند یکی از مهمترین برنامه هاي سازمان جهاد
کشاورزي باشد، اظهارکرد: سازمان جهادکشاورزي و امور اراضی استان طی سال هاي گذشته حدود 40 هزار هکتار قرارداد بسته شده
که 36 هزار تهیه نقشه و 28 هزار هکتار نیز جانمایی شده است که به تدریج با مشارکت اداره کل ثبت اسناد و املاك در شرف انجام

 
است. 

 
وي افزود: براي این میزان دو میلیارد تومان اعتبار هزینه شده است. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي لرستان به علل کندي در اجراي طرح حدنگار اشاره کرد و گفت: یکی از مشکلات اجراي طرح این است
که هنوز پروسه رفع تداخلات انجام نشده و نقشه هاي مورد نظر توسط امور اراضی تهیه نشده است، از طرفی نقشه طرح به دلیل

 
مشکلات اعتباري توسط منابع طبیعی انجام نشده است. 

 
حسنی مقدم بیان کرد: البته طی چند روز اخیر بخشی از مشکل اعتباري حل شده و امیدواریم سرعت بیشتري داشته باشد. 

وي افزود: یکی دیگر از مشکلات طرح این است که بیشتر صاحب هاي نسق هاي زراعی که در سال 1342 در اصلاحات اراضی صادر

 
شده یا فوت کرده یا اختلاف فی مابین وراث وجود دارد. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي لرستان تأکید کرد: امیدواریم با رویکرد جدید طی چند ماه پایانی سال جاري و سال آینده عملکرد

 
مثبتی داشته باشیم. 

حسنی مقدم خاطرنشان کرد: اجراي این طرح و سنددار کردن اراضی کشاورزي می تواند اقدام موثري در کاهش رفع اختلاف ملکی

 
فی مابین کشاورزان باشد. 

پیشتازي انجیر لرستان از انجیر ترکیه در بازار حسنی مقدم در بخش دیگري از صحبت هاي خود با اشاره به صادرات محصولات
کشاورزي این استا، یادآور شد: در این زمینه، کار بایستی توسط سرمایه گذار بخش خصوصی انجام شود لذا به جهت اینکه، این روند

 
را تسهیل کنیم، ستادي تحت عنوان سرمایه گذاري با حضور کارشناسان خبره راه اندازي کردیم. 

وي افزود: سرمایه گذارانی که علاقمند به حوزه ذخیره سازي باغی، احداث سردخانه، بسته بندي و فرآوري و سایر موارد هستند

 
میتوانند به ستاد سرمایه گذاري سازمان جهاد کشاورزي لرستان مراجعه کنند. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي لرستان ادامه داد: در زمینه محصولات باغی در منطقه پلدختر، باغات انجیر سیاه در حدود هزار و 500

 
هکتار سطح زیر کشت داریم که سالیانه حدود 20 هزار تن تولید میکنند. 

حسنی مقدم با بیان اینکه انجیر سیاه پلدختر زودتر از انجیر ترکیه وارد بازار می شود، افزود: این انجیر هم براي مصرف تازه خوري

 
مناسب است و خواص دارویی و ارزش غذایی نیز دارد. 

وي با بیان اینکه مجوزهاي لازم را براي صنایع تبدیلی اعم از بسته بندي انجیر، مارالاد انجیر، شکلات انجیر و... را اعطا میکنیم،



 
تصریح کرد: در منطقه سیاب کوهدشت، در زمینه محصولات انار نیز حمایت لازم را انجام میدهیم. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي لرستان همچنین به تولید گردو در منطقه الشتر و بروجرد و خرم آباد نیز اشاره کرد و گفت: لرستان در
زمینه هاي مختلف کشاورزي و باغداري ظرفیت هاي عظیمی دارد که با راه اندازي صنایع تبدیلی زمینه ي صادرات این محصولات

 
فراهم می شود. 

حسنی مقدم به اعطاي 35 مجوز بسته بندي انواع حبوبات در لرستان اشاره کرد و گفت:در زمینه بسته بندي و فرآوري حبوبات دیم و

 
آبی، «نخود و لوبیا» لرستان ظرفیت هاي خوبی دارد که ظرفیت جذب 20 هزار تن حبوبات را دارند. 

 
وي عنوان کرد: حبوبات لرستان اگر به صورت بسته بندي وارد بازار شود، میتوانیم آنها به سایر کشور ها هم صادر کنیم. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي لرستان اظهار کرد: براي انجام این امورات مجوزهاي لازم را اعطا و تسهیلات بانکی در اختیار سرمایه

 
گذاران قرار میدهیم. 

اقدام قاطع یگان حفاظت در برخورد با ساخت و سازهاي غیر مجاز حسنی مقدم ، درباره ساخت و سازهاي غیر مجاز درامور اراضی
مشکلی استانی و کشوري عنوان کرد و افزود : مدیریت امور اراضی جهاد کشاورزي واداره کل منابع طبیعی ، هر گونه ساخت وساز چه

 
در اراضی ما چه در اراضی ملی را جرم و تخلف محسوب می کند. 

وي به کشاورزان هشدار داد : کشاورز و یا هر شخص دیگري ، این کار را انجام ندهند و اگرقصد تغییر کاربري دارند ، مراجعه کنند و

 
اگر شرایط لازم را داشته باشند در کمیسیونها ، مجوز لازم داده خواهد شد واگر ضرورتی نباشد با آن مخالفت میشود. 

وي ضمن تشکر از دادستان خرم آباد و همراهی نیروي انتظامی در برخورد با این موضوع ، بیان کرد : به دنبال قلع وقمع بناهاي غیر

 
مجاز ایجاد شده هستیم. 

حسنی مقدم ،افزود :اگر این رویه انجام شود ، در سالهاي آینده ، در زمینه تولید ، با مشکل مواجه خواهیم شد و زمین هاي حاصلخیز

 
ما از کشاورزي به مسکونی تبدیل میشوند ودر نهایت منجر به کاهش تولید وکاهش تامین غذا براي مردم می شود. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي لرستان ،اظهار داشت : دراین موضوع ، قاطعانه ورود پیدا کرده ایم و توسط یگان حفاظت از هر گونه

 
ساخت وسازغیرمجاز درامور اراضی جلوگیري خواهیم کرد. 

وي درخصوص تشکیل دادگاه ویژه جهت تسریع در تخلفات ، گفت : ما به دادستان، پیشنهاد تشکیل دادگاه ویژه را می دهیم و

 
تشخیص آن به عهده وي است. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي لرستان ، با بیان اینکه در گذشته در اجراي احکام ، تعلل صورت گرفته ،افزود: تلاش میکنیم که تمام

 
احکام صادر شده توسط دستگاه قضایی ، اجرایی شود. 

 
حسنی مقدم همچنین به زمین خواران و دلالان، هشدار داد که به اراضی حاصلخیز دست درازي نکنند. 



اشتغال 45 هزار نفري با کشت گیاهان دارویی در لرستان وي به ظرفیت گیاهان دارویی استان اشاره کرد و اظهار داشت: در زمینه

 
گیاهان دارویی برنامه ي تدوین شده که براساس آن طی ده سال 18 هزار هکتار گیاهان دارویی در استان کشت شود . 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان لرستان با بیان اینکه در صورت اجرایی شدن این برنامه 45 هزار شغل به صورت مستقیم و غیر
مستقیم ایجاد می شود که یک انقلاب در اشتغال استان اتفاق خواهد افتاد، یادآور شد:براي تحقق این امر نیازمند 300 میلیارد تومان

 
هستیم یعنی سالی 30 میلیارد تومان که کاري شدنی است. 

حسنی مقدم عنوان داشت:سه گیاه که اولویت بیشتري به آن داده ایم شامل گیاه موسیر،گل محمدي و زعفران است که بخش عمده

 
اي از این برنامه به آین سه گیاه اختصاص داده می شود. 

وي در پایان گفت: سال شروع این برنامه درسال 1400 است و بر اساس برنامه هاي در دست اجرا استان لرستان بعنوان پایلوت واقعی
کشت گیاه دارویی محسوب می شود.



17 پروژه کشاورزي خراسان شمالی در دهه فجر بهره برداري می شود

منبع: ایاناشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/11/05

 
رئیس سازمان جهاد کشاورزي خراسان شمالی از افتتاح 17 پروژه کشاورزي در این استان طی دهه فجر خبر داد. 

به گزارش خبرنگار ایانادر استان خراسان شمالی، عبداالله یوسفی
افزود: این تعداد از پروژه ها با مبلغ سرمایه گذاري 656255
میلیون ریال به بهره برداري می رسد که از این میزان 439464
میلیون ریال اعتبارات بانکی، 106925 میلیون ریال اعتبارات
بخش دولتی و 109866 میلیون ریال اعتبارات بخش خصوصی

 
است. 

وي افزود: با افتتاح این پروژه ها براي 401 نفر بطور مستقیم و

 
534 نفر غیر مستقیم اشتغال ایجاد خواهد شد. 

یوسفی پروژه هاي پرورش بره پرواري، گاو شیري، مرغ و اسب ترکمن، ایجاد باغات مثمر و گلخانه، بسته بندي گل زعفران و سبزي و
صیفی جات،طرحهاي آبیاري نوین تجمیعی،استخر آب ذخیره کشاورزي، لایروبی و مرمت قنات، کشتارگاه صنعتی دام و ... را از جمله

پروژه هاي قابل افتتاح در دهه فجر اعلام کرد.



ایجاد نمایشگاه بومی سازي شرکت ملی فولاد در آینده اي نزدیک

منبع: شما نیوزشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران از ایجاد نمایشگاه بومی سازي این شرکت در آینده اي نزدیک خبر داد.

 
کد خبر : 974750 1399/11/05 14:24:44 

مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران از ایجاد نمایشگاه بومی

 
سازي این شرکت در آینده اي نزدیک خبر داد. 

به گزارش شمانیوز، امیر حسین نادري ، با اعلام این خبر
گفت : با وجود ذهنیت ساده اي که نسبت به بومی سازي
وجود دارد مقوله بومی سازي بسیار پیچیده و داراي ابعاد
مختلفی است. در یک اشاره مختصر می توان بومی سازي

را در دو بعد بررسی کرد ، بعد اول بومی سازي به معنی شناخت کامل ، قدرت انطباق و تغییرات دلخواه و قابلیت طراحی هدفمند در
دانش فنی و فرآیند ها در صنعت فولاد می باشد. در این مورد می توان به دانش فنی احیاء مستقیم پرد اشاره کرد که با این هدف

 
شکل گرفته است و باید شاخص هاي مربوط به توانمندي واقعی در این زمینه شناسایی و بکار گرفته شوند. 

وي با اشاره به بعد دوم بومی سازي ادامه داد : این بعد شامل بومی سازي ساخت تجهیزات ، ماشین آلات و قطعات صنعت فولاد است
که در این زمینه شاخص هاي بسیاري شناسایی و احصا شده اند. توانمندي ساخت تجهیزات بر اساس استاندارد هاي جهانی و با

 
کیفیت به طور اقتصادي از اهم پارامتر هاي ضروري براي رسیدن به بومی سازي در حوزه تجهیزات است. 

به گفته مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران ، بومی سازي در صنعت فولاد کشور در نگاه نخست از منظر مالی الزامی است چرا که از
خروج ارز جلوگیري کرده و علاوه بر آن چرخه تولید را در شرکت هاي کوچک و متوسط رونق می بخشد. این موضوع باعث ایجاد

 
کارآفرینی و اشتغال بیشتر نیز میشود. 

نادري با بیان اینکه نگاه عمیق تر به بومی سازي نشان می دهد خوداتکایی در ساخت تجهیزات قدرت چانه زنی و عمق استراتژیک به
صنعت فولاد کشور می دهد ، افزود : امروزه که کشورمان جزو تولید کننده هاي مطرح در عرصه جهانی می باشد نیازمند آن است که
بتواند با تکیه بر دانش فنی بومی شده و تولیدات داخلی در این صنعت حضور یابد این مسئله در تجهیزات استراتژیک خود را بیشتر
نمایان می کند. به طور مثال تجربه اي که در مورد الکترود گرافیتی در این صنعت وجود دارد نشان می دهد که در مقاطع بحرانی و

 
حساس تنها می توان بر دانش و توان داخلی و بومی تکیه کرد. 

وي تاکید کرد : شرکت ملی فولاد ایران به عنوان قدیمی ترین متولی صنعت فولاد و معدن در کشور می باشد. طبیعی است طی
سالیان گذشته انبوهی از تجربه در زمینه هاي مختلف در صنعت فولاد در شرکت ملی فولاد ایران انباشته شده است. از سوي دیگر
این شرکت با داشتن اشراف 360 درجه بر بازار فولاد و بازیگران اصلی این بازار در صنعت فولاد می تواند به صورت دقیق تر نقاط قابل



بهبود را شناسایی و نقاط قوت را پایدار کند. قدیمی ترین متولی فولاد کشور با برگزاري نمایشگاه فولاد می تواند کلیه این تجربیات را
گرد هم آورده و با هم افزایی سایر بازیگران این حوزه اقدامات مهمی در زمینه توسعه توانمند سازي و بومی سازي در صنعت فولاد

 
رقم بزند. 

مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران با اشاره به اینکه مهم ترین اقدام ما در مواجهه با هر پدیده اي در شناخت و درك ابعاد آن می باشد
، خاطرنشان کرد : در بومی سازي تا کنون اقدامات بسیار مهمی در کشور انجام شده است و بسیاري از شرکت هاي بزرگ ما فعالیت
هاي بسیار موثري انجام داده اند اما امروز نیازمند یک شناخت جامع و کامل از صنعت فولاد و تجهیزات آن می باشیم تا بر مبناي آن

 
بتوان برنامه ریزي متناسب را براي اهداف مطلوب انجام داد. 

منبع: روابط عمومی شرکت ملی فولاد ایران



مراکز رشد دانشگاه آزاد سطح بندي می شوند

منبع: ایمناشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/11/05

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی گفت: مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی سطح بندي و بر اساس آن
حمایت می شوند.

 
مراکز رشد دانشگاه آزاد سطح بندي می شوند 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی گفت:
مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی سطح بندي و بر اساس آن

 
حمایت می شوند. 

به گزارش ایمنا و به نقل از روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی،
روح االله دهقانی فیروزآبادي با بیان اینکه مراکز رشد دانشگاه آزاد
اسلامی یکی از المان هاي اکوسیستم نوآوري و فناوري در
دانشگاه آزاد هستند، اظهار کرد: از اهداف مراکز رشد می توان به
ایجاد شرکت هاي نوپا، تولید محصولات و خدمات فناورانه اشاره

 
کرد. 

دهقانی فیروزآبادي افزود: مراکز رشد دانشگاه در راستاي اشتغال زایی و حمایت از ایجاد کسب و کارهاي نوپا براي دانشجویان وبینارها

 
و کارگاه هاي آموزشی، استارتاپ ویکندها، چالش هاي فناوري و رویدادهاي فناورانه برگزار می کنند. 

وي خاطرنشان کرد: مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی بر اساس شاخص هاي مختلفی سطح بندي خواهند شد که از جمله این شاخص
ها می توان به فضاها، تعداد دوره هاي برگزارشده، تعداد هسته هاي واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان مستقر در مرکز رشد،

 
تعداد محصولات تولیدشده، درآمدها و هزینه هاي مرکز رشد اشاره کرد. 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري این دانشگاه در پایان با اشاره به اینکه مراکز رشد دانشگاه بر اساس مستندات ارسالی و بازدیدهاي
میدانی توسط اداره کل کارآفرینی و مراکز رشد ارزیابی شده و پس از تأیید شوراي سیاست گذراي و راهبري مراکز رشد سطح بندي
می شوند، اظهار کرد: با تأیید رئیس دانشگاه آزاد اسلامی از این پس میزان حق سرپرستی مدیران مراکز رشد دانشگاه بر اساس سطح

بندي مرکز رشد تعیین می شود.



ایجاد نمایشگاه بومی سازي شرکت ملی فولاد در آینده اي نزدیک

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/11/05

 
خبرگزاري آریا - مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران از ایجاد نمایشگاه بومی سازي این شرکت در آینده اي نزدیک خبر داد. 

به گزارش شمانیوز، امیر حسین نادري ، با اعلام این خبر گفت : با وجود ذهنیت ساده اي که نسبت به بومی سازي وجود دارد مقوله
بومی سازي بسیار پیچیده و داراي ابعاد مختلفی است. در یک اشاره مختصر می توان بومی سازي را در دو بعد بررسی کرد ، بعد اول
بومی سازي به معنی شناخت کامل ، قدرت انطباق و تغییرات دلخواه و قابلیت طراحی هدفمند در دانش فنی و فرآیند ها در صنعت
فولاد می باشد. در این مورد می توان به دانش فنی احیاء مستقیم پرد اشاره کرد که با این هدف شکل گرفته است و باید شاخص هاي

 
مربوط به توانمندي واقعی در این زمینه شناسایی و بکار گرفته شوند. 

وي با اشاره به بعد دوم بومی سازي ادامه داد : این بعد شامل بومی سازي ساخت تجهیزات ، ماشین آلات و قطعات صنعت فولاد است
که در این زمینه شاخص هاي بسیاري شناسایی و احصا شده اند. توانمندي ساخت تجهیزات بر اساس استاندارد هاي جهانی و با

 
کیفیت به طور اقتصادي از اهم پارامتر هاي ضروري براي رسیدن به بومی سازي در حوزه تجهیزات است. 

به گفته مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران ، بومی سازي در صنعت فولاد کشور در نگاه نخست از منظر مالی الزامی است چرا که از
خروج ارز جلوگیري کرده و علاوه بر آن چرخه تولید را در شرکت هاي کوچک و متوسط رونق می بخشد. این موضوع باعث ایجاد

 
کارآفرینی و اشتغال بیشتر نیز میشود. 

نادري با بیان اینکه نگاه عمیق تر به بومی سازي نشان می دهد خوداتکایی در ساخت تجهیزات قدرت چانه زنی و عمق استراتژیک به
صنعت فولاد کشور می دهد ، افزود : امروزه که کشورمان جزو تولید کننده هاي مطرح در عرصه جهانی می باشد نیازمند آن است که
بتواند با تکیه بر دانش فنی بومی شده و تولیدات داخلی در این صنعت حضور یابد این مسئله در تجهیزات استراتژیک خود را بیشتر
نمایان می کند. به طور مثال تجربه اي که در مورد الکترود گرافیتی در این صنعت وجود دارد نشان می دهد که در مقاطع بحرانی و

 
حساس تنها می توان بر دانش و توان داخلی و بومی تکیه کرد. 

وي تاکید کرد : شرکت ملی فولاد ایران به عنوان قدیمی ترین متولی صنعت فولاد و معدن در کشور می باشد. طبیعی است طی
سالیان گذشته انبوهی از تجربه در زمینه هاي مختلف در صنعت فولاد در شرکت ملی فولاد ایران انباشته شده است. از سوي دیگر
این شرکت با داشتن اشراف 360 درجه بر بازار فولاد و بازیگران اصلی این بازار در صنعت فولاد می تواند به صورت دقیق تر نقاط قابل
بهبود را شناسایی و نقاط قوت را پایدار کند. قدیمی ترین متولی فولاد کشور با برگزاري نمایشگاه فولاد می تواند کلیه این تجربیات را
گرد هم آورده و با هم افزایی سایر بازیگران این حوزه اقدامات مهمی در زمینه توسعه توانمند سازي و بومی سازي در صنعت فولاد

 
رقم بزند. 

مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران با اشاره به اینکه مهم ترین اقدام ما در مواجهه با هر پدیده اي در شناخت و درك ابعاد آن می باشد
، خاطرنشان کرد : در بومی سازي تا کنون اقدامات بسیار مهمی در کشور انجام شده است و بسیاري از شرکت هاي بزرگ ما فعالیت
هاي بسیار موثري انجام داده اند اما امروز نیازمند یک شناخت جامع و کامل از صنعت فولاد و تجهیزات آن می باشیم تا بر مبناي آن

 
بتوان برنامه ریزي متناسب را براي اهداف مطلوب انجام داد. 

منبع: روابط عمومی شرکت ملی فولاد ایران



اشتغال 530 بانو در یک تعاونی در شهریار

منبع: ریال نیوزشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/11/05

ریال نیوز: امیر وثوقیان، مدیر تعاونی سازه گستر امیرفاتح نوشاد شهریار گفت: در فاز اول 530 نفر اعم از بانوانی که در منزل
یا کارگاه یا تدارکات و حسابداري هستند مشغول به فعالیت می شوند و انشااالله با یک افق دید هدفمان این است چیزي

حدود 3500 خانوار در این طرح مشارکت داشته باشند. به گزارش (...)

ریال نیوز: امیر وثوقیان، مدیر تعاونی سازه گستر امیرفاتح
نوشاد شهریار گفت: در فاز اول 530 نفر اعم از بانوانی که
در منزل یا کارگاه یا تدارکات و حسابداري هستند مشغول
به فعالیت می شوند و انشااالله با یک افق دید هدفمان این
است چیزي حدود 3500 خانوار در این طرح مشارکت

 
داشته باشند. 

ریال نیوز: امیر وثوقیان، مدیر تعاونی سازه گستر امیرفاتح
نوشاد شهریار گفت: در فاز اول 530 نفر اعم از بانوانی که
در منزل یا کارگاه یا تدارکات و حسابداري هستند مشغول

 
به فعالیت می شوند و انشااالله با یک افق دید هدفمان این است چیزي حدود 3500 خانوار در این طرح مشارکت داشته باشند. 

به گزارش ریال نیوز، امیر وثوقیان، در گفت وگو با خبرنگار خبریجات گفت: در دوم بهمن ماه امسال مراسم افتتاحیه تعاونی در مبحث

 
مشاغل خانگی و کارگاه کوچک با نام سازه گستر امیر فاتح نوشاد با حضورین برخی مسئولین برگزار گردید. 

این خیر و کارآفرین ادامه داد: در مبحث مشاغل خانگی و کارگاه هاي کوچک حدودا شش ماه است که مشغول به فعالیت هستیم و با
تحقیقات و پژوهش هایی که با نخبگان دانشگاه تهران و علامه طبابایی داشتیم به این نتیجه رسیدیم که در زمینه کارآفرینی مشاغل
خانگی و کارگاه کوچک براي زنان سرپرست خانوار و خانواده هاي بی بضاعت و کم بضاعت موقعیتی فراهم شود تا این عزیزان با حفظ

 
کرامت با حقوق وزارت کار به همراه بیمه که برایشان درنظر گرفته ایم مشغول به فعالیت شوند. 

وي ادامه داد: تولیدات ما مربوط به بسته بندي، خیاطی، گوهر تراشی، تولیدات کیک و شیرینی خانگی و دیگر حرفه ها است که از
همین رسانه اعلام می کنم انشااالله سعی داریم بعد از شهرستان شهریار در استان هاي دیگر هم فعالیت هاي گسترده داشته باشیم که

 
البته این منوط به همکاري مسئولین کشور است. 

این فعال اقتصادي، در پاسخ به این سوال که وجود مشاغل خانگی چقدر می تواند به اقتصاد کشور کمک کند گفت: اول باید تصریح
کنم که ما بخش خصوصی هستیم و قطعا اگر در ادامه حمایت شویم می توانیم با انسجام بخشی مشاغل خانگی در چارچوب قانون و

 
نظام کشور بی شک این فعالیت با ارزش به بخش هاي زیرساختی اقتصادي کشور کمک خواهد کرد. 

مدیریت شرکت تعاونی سازه گستر امیر فاتح نوشاد شهریار، مصادف شدن این طرح با دهه فجر را امري خجسته و مقدس برشمرد و



افزود: خیلی خوشحالم که این طرح بزرگ همزمان و مصادف با دهه فجر و چهل و دومین سالگرد جمهوري اسلامی شده است که در
واقع با این فعالیت در سال جهش تولید،هدیه ي ما به مقام معظم رهبري باشد. جا دارد در این همایش تشکر ویژه داشته باشم از

 
مسئولین و عزیزانی که ما را همراهی کردند. 

وثوقیان در پایان تصریح کرد: در فاز اول 530 نفر اعم از بانوانی که در منزل یا کارگاه یا تدارکات و حسابداري هستند مشغول به

 
فعالیت می شوند و انشااالله با یک افق دید هدفمان این است چیزي حدود 3500 خانوار در این طرح مشارکت داشته باشند. 

 
امیرفاتح نوشاد شهریار؛ 

 
 -
-



نساجی سبلان پارچه اردبیل به صاحب اصلی خود تحویل داده شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/11/05

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اردبیل از تحویل نساجی سبلان پارچه اردبیل به صاحب اصلی و اولیه خود خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از اردبیل، ارژنگ عزیزي، معاون هماهنگی امور
اقتصادي استانداري اردبیل گفت: ابطال راي ورشکستگی
نساجی سبلان پارچه و برگرداندن آن به صاحب اولیه خود
چندي پیش مورد پیگیري قرار گرفت که امروز طی
مراسمی با حضور مسوولین اداره تصفیه ورشکستگی تهران،

رئیس کل دادگستري استان و جمعی دیگر از مسئولین استان و شهرستان نمین به مالک اولیه و مدیرعامل شرکت سبلان پارچه

 
تحویل داده شد. 

او با بیان اینکه جواز تاسیس این واحد در سال 1381 صادر شده است افزود: در سال 82 حدود 18 هکتار از اراضی شهرك هاي

 
صنعتی شماره دو اردبیل به آن اختصاص داده شده بود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اردبیل ادامه داد: این طرح با 65 درصد مشارکت بانک تجارت بعد از ساخت و ساز 130
هزار متر مربع زیربنا و استقرار بهترین ماشین آلات خط تولید ساخت کشور هاي ایتالیا، آلمان، بلژیک و نروژ در مردادماه سال 1386

 
به بهره برداري رسید. 

عزیزي اضافه کرد: در طرح اولیه 5 هزار نفر اشتغال زایی در این کارخانه مدنظر بود که متاسفانه با فاصله یکسال بعد از بهره برداري

 
در سال 1390 با راي شعبه 22 دادگاه عمومی تهران ورشکسته اعلام شد. 

او تصریح کرد: از تاریخ مذکور تا کنون این واحد به صورت استیجاري اداره می شد و به همین دلیل تعیین تکلیف مالکیت این واحد

 
به منظور امکان برنامه ریزي میان مدت و بلند مدت همواره مورد تاکید استانداري و مسئولین استان قرار گرفت. 

گفتنی است نساجی سبلان پارچه که به استناد راي شعبه 22 دادگاه عمومی تهران در دي ماه1390 ورشکسته اعلام شده و از همان
تاریخ در اختیار اداره تصفیه ورشکستگی قوه قضائیه قرار گرفته بود، در سفر رییس قوه قضائیه به استان در دستور کار دستگاه قضایی

براي اعمال ماده 477 قرار گرفت و راي به ابطال ورشکستگی صادر شد.



مشکل بزرگترین کارخانه نساجی خاورمیانه در اردبیل حل شد

منبع: ایرناشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/11/05

اردبیل - ایرنا - رئیس کل دادگستري استان اردبیل از حل مشکل کارخانه سبلان پارچه بزرگترین کارخانه نساجی خاورمیانه
با ورود دستگاه قضایی خبر داد و گفت: با اقدامات صورت گرفته مالک اصلی سبلان پارچه امروز در محل کارخانه مستقر و

کارخانه به وي تحویل شد.

اردبیل - ایرنا - رئیس کل دادگستري استان اردبیل از حل
مشکل کارخانه سبلان پارچه بزرگترین کارخانه نساجی
خاورمیانه با ورود دستگاه قضایی خبر داد و گفت: با
اقدامات صورت گرفته مالک اصلی سبلان پارچه امروز در

 
محل کارخانه مستقر و کارخانه به وي تحویل شد. 

به گزارش ایرنا از دادگستري اردبیل ، ناصر عتباتی روز
یکشنبه اظهارکرد: با دستور ویژه اي که سوم مهرماه رییس
قوه قضاییه در جریان سفر استانی اردبیل در خصوص
تسریع و تدقیق در پرونده اعمال ماده 477 راجع به
ورشکستگی این کارخانه صادر کرده بودند، موضوع به

 
صورت فوق العاده مورد رسیدگی قرار گرفت. 

او افزود: بعد از صدور این دستور، موضوع طی دو جلسه با رئیس دیوان عالی کشور مطرح و بررسی هاي لازم معمول شد، همچنین
سه جلسه با مدیران بانک تجارت کشور و مسئولان اداره کل تصفیه ورشکستگی دادگستري تهران براي تعیین تکلیف بدهی هاي

 
کارخانه به بانک و سرعت در روند اشتغال و ارتقاي تولید، برگزار گردید و در پی این پیگیري هاي فوق العاده، احکام لازم صادر شد. 

عتباتی با بیان اینکه امروز با حضور مدیران دادگستري و اداره تصفیه ورشکستگی، کارخانه سبلان پارچه طی صورتجلسه اي به مالک
اصلی تحویل داده شد، تاکید کرد: دستگاه قضایی از اقدامات مالک اصلی در جهت تحقق دستورات ریاست قوه قضاییه دایر بر استفاده

 
از تمام ظرفیت کارخانه در جهت افزایش تولید و توسعه اشتغال حمایت خواهد کرد. 

رئیس شوراي قضایی استان اردبیل همچنین از ایجاد کارگروهی براي رصد، حمایت و پشتیبانی سبلان پارچه توسط دادگستري کل

 
این استان خبر داد. 

 
برچسب ها 

 
- واحد تولیدي 

 
- دادگستري 
- رونق تولید 



 
- اردبیل 

 
- صنعت نساجی 

- قوه قضاییه



حضور زنان در پست هاي مدیریتی دولت تدبیر و امید بیش از سایر دولت

هاست

منبع: ایرناشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/11/05

ارومیه- ایرنا- مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري آذربایجان غربی با تاکید بر توجه به استفاده از ظرفیت بانوان در عرصه
هاي مدیریتی گفت: حضور زنان در پست هاي مدیریتی این دولت بیش از سایر دولت ها بوده است.

ارومیه- ایرنا- مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري
آذربایجان غربی با تاکید بر توجه به استفاده از ظرفیت
بانوان در عرصه هاي مدیریتی گفت: حضور زنان در پست

 
هاي مدیریتی این دولت بیش از سایر دولت ها بوده است. 

پریسا علیلو روز یکشنبه در جلسه هماهنی برنامه هاي
گرامیداشت دهه مبارك فجر، هفته زن و کنگره بزرگداشت
17 هزار زن شهیده، جانباز و آزاده کشور افزود: در حال
حاضر 12 نفر از بانوان استان در پست هاي مدیر کلی،

 
بخشداري و معاونت فرماندار منصوب شده اند. 

وي با اشاره به فرارسیدن ایام پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی، اضافه کرد: زنان و بانوان در کنار مردان این سرزمین در پیروزي

 
انقلاب اسلامی و دفاع از آرمانهاي مقدس آن نقش تاثیر گذاري داشتند. 

وي به نقش آفرینی زنان در پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی پرداخت و اظهار کرد: انقلاب اسلامی ایران یادآور حماسه آفرینی ها و

 
ایثارگري هاي زنان و مردانی است که با جانفشانی هاي خود درخت تنومند انقلاب را آبیاري کردند. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري آذربایجان غربی به فرارسیدن انتخابات ریاست جمهوري، شوراهاي اسلامی شهر و روستا اشاره
و خواستار مشارکت زنان در انتخابات و حضور زنان توانمند به عنوان نامزد انتخاباتی در انتخابات شوراهاي اسلامی شهر و روستا در

 
استان شد. 

علیلو با اشاره به برگزاري کنگره بزرگ زنان شهیده کشور در اسفند ماه امسال در آذربایجان غربی اظهار داشت: مقرر شده دستگاه ها
در راستاي انجام چهار طرح مورد اشاره کنگره از جمله نامگذاري حداقل یک مکان به نام زن شهیده در هر شهرستان و طراحی و
اجراي المان و یادمان زنان شهیده و ایثارگر در محیط شهري و روستایی شهرستان ها، رسیدگی و سرکشی به زنان جانباز و آزاده و
خانواده شهداي زن توسط فرمانداري ها و دستگاه هاي اجرایی با رعایت پروتکل هاي بهداشتی و همچنین تبلیغات محیطی در سطح

 
شهرها و روستاها همزمان با برگزاري کنگره اقدام کنند. 

وي ادامه داد: مسوولان امور بانوان فرمانداري ها اقدامات انجام شده در راستاي برگزاري کنگره زنان شهیده در استان را پیگیري و
گزارشی از آخرین اقدامات انجام شده در این زمنیه را به اداره کل امور زنان و خانواده استانداري اعلام کنند. 



مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري آذربایجان غربی از برگزاري اولین جشنواره استانی ایده هاي نو آورانه بانوان با عنوان “
نوآوري، زن، زندگی” در استان خبر داد و گفت: این جشنواره در راستاي شناسایی ظرفیت ها و پتاسنیل هاي زنان و خانواده استان در

 
حوزه هاي مختلف، جمع آوري ایده هاي خلاقانه زنان به منظور ایجاد زمینه هاي کار آفرینی و اشتغال، بهمن ماه برگزار خواهد شد. 

وي همچنین با اشاره به ایجاد پارك هاي بانوان و بازارچه هاي فروش تولیدات زنان سرپرست خانوار در برخی از شهرهاي استان گفت:

 
ضروري است مسوولان امور بانوان در فرمانداري هاي استان به جد پیگیر این موضوع باشند. 

 
به گزارش ایرنا، دهه مبارك فجر از یکشنبه هفته آینده آغاز می شود. 

 
برچسب ها 

 
- انقلاب اسلامی ایران 

 
- آذربایجان غربی 

 
- دولت تدبیر و امید 

 
- انتخابات ریاست جمهوري 
- استانداري آذربایجان غربی



در همه خانه ها غربالگري کرونا انجام شد/ جوانان محله یاري رسان هاي

خوبی هستند

منبع: سلامتشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/11/05

فرمانده میدان جهادگران محله شهید هرندي در برنامه صبحگاهی شبکه پنج سیما گفت: معضل اصلی جوانان محله هرندي
اعتیاد است و با اشتغال زایی به دنبال رفع معضل اعتیاد هستیم. فرد معتاد اگر به زنجیر بسته شود، باز هم ترك نخواهد کرد و اگر در

 
شرایط بیکاري ترك کند، مجدداً به اعتیاد رو می آورد. 

 
 

به گزارش گروه فرهنگ و هنر خبرگزاري سلامت به نقل از  روابط عمومی شبکه پنج سیما، سید بهمن موسوي فرمانده میدان
جهادگران محله شهید هرندي گفت:  من ساکن محدوده بازار بزرگ تهران هستم و در محدوده محله هرندي فعالیت دارم. گروه
جهادي ما به صورت وسیع فعالیت می کند و در طرحی تازه به مشکلات محله هرندي ورود کردیم. به دعوت یکی از دوستان در طرح
جهادي این محله شرکت کردم. طرح مذکور محله هرندي را به 5 پهنه تقسیم کرد. در این 5 پهنه از هر کوچه جوانی را براي رفع
معضلات انتخاب کردیم. فرد انتخاب شده مشکلات منطقه خود را به مسئول پهنه اطلاع می دهد. مسئول پهنه هم موضوعات را به ما

 
اطلاع می دهد تا مشکل آن قسمت را بر طرف کنیم. 

موسوي اظهار داشت: هر زمان مکانی در کشور به دست مردم سپرده شد، آباد شد. طرح توانمندسازي جوانان محله هرندي در همه
زمینه ها فعال است. مهم ترین کار این بود که تمام دستگاه ها در کنار ما به میدان آمدند. اگر یک دستگاه در کنار ما نباشد، حتماً به
مشکل بر خواهیم خورد. نهادهایی مثل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی (ره) و بنیاد احسان در کنار ما هستند. اگر به تنهایی
کار می کردیم، فعالیت ما محدود می شد اما با حضور نهادهاي مختلف کار ما وسیع شد. استقبال خوبی را از سوي نهادهاي مختلف

 
شاهد بودیم. 

وي افزود: در نمونه اي از گزارش ها به ما اطلاع داده شد که سقف خانه اي در حال ریزش است. شهرداران ما یا فرد انتخاب شده براي

 
کوچه و خیابان ها، موضوع را به ما اطلاع دادند و با کمک نهادهاي مختلف مشکل این خانواده بر طرف شد. هر پهنه 12 شهردار دارد. 

فرمانده میدان جهادگران محله شهید هرندي ضمن اشاره به شرایط کروناي گفت: در بحث غربالگري کرونا ما خانه به خانه مراجعه
کردیم و همه خانه ها غربالگري کرونا شدند.  در کنار غربالگري مشکلات آنها را نیز ثبت کردیم. در هر خانه از افرادي که علائم کرونا
داشتند، با کمک نهادهاي مرتبط مثل بنیاد احسان تست کرونا گرفتیم. بنیاد احسان درمانگاهی در مسجد الهادي مستقر کرد تا تست

 
کرونا از افراد داراي علائم به صورت رایگان انجام شود. 

موسوي خاطرنشان کرد: بسته هاي حمایتی نیز توسط شهرداران توزیع می شود و این جوانان در سرما و گرما بدون دریافت هیچ
هزینه اي به مردم محله خود خدمت می کنند. مردم شناخت خوبی نسبت به شهرداران دارند و مشکلات را در همه حوزه ها اطلاع

 
رسانی می کنند. کمیته امداد حضرت امام خمینی (ره) همکاري خوبی با ما دارد و خانواده ها را تحت پوشش قرار می دهد. 



 
 

وي افزود: قراردادي با پست بانک نیز داریم که افرادي در این مجموعه استخدام می شوند. به این صورت افراد جذب پست بانک می
شوند که در ابتدا ماشینی در اختیار آنها گذاشته می شود و با پرداخت اقساط خودرو افراد مالک خودرو خواهند شد. در پست بانک
مرسولات  پستی را در محله هرندي جا به جا می کنند. در حوزه هاي دیگر نیز به اشتغال زایی کمک شده است. کارگاه هاي خیاطی
و عروسک سازي براي زنان سرپرست خانوار ایجاد کرده ایم. اگر خانم ها بچه دار باشند، می توانند وسایل را به خانه ببرند و عروسک

 
سازي را در خانه انجام دهند تا تردد براي آنها مشکل ساز نباشد. 

فرمانده میدان جهادگران محله شهید هرندي تأکید کرد: معضل اصلی جوانان محله هرندي اعتیاد است و با اشتغال زایی به دنبال رفع
معضل اعتیاد هستیم. فرد معتاد اگر به زنجیر بسته شود، باز هم ترك نخواهد کرد و اگر در شرایط بیکاري ترك کند، مجدداً به اعتیاد
رو می آورد. فرد معتاد با کار می توانند راحت تر از چنگ اعتیاد خارج شود. فرد فکر آزاد و انگیزه پیدا می کند و خود را از اعتیاد دور

 
می کند. 

موسوي در پایان گفت: سختی این کار به عهده شهرداران و نهادها است. اگر تا به امروز روند خوبی نداشتیم به علت عدم درخواست

 
براي همکاري دستگاه ها و نهادهاي مختلف بود و با درخواست ما آنها هم به میدان آمدند و روند خوبی را پشت سر گذاشتیم. 

گفتنی است برنامه "یه روز تازه" مجله خبري صبحگاهی تهیه شده در گروه اجتماعی شبکه پنج سیماست که از شنبه تا چهارشنبه
ساعت 7 تا 9 صبح با بخش هاي مختلفی چون سیاسی، اجتماعی، اقتصادي، فرهنگی، ورزشی و... با اجراي وحید رونقی، فریبا باقري،

حافظ کاظم زاده، مهدي واعظی، صدیقه مرادي و علی مرادخانی روي آنتن می رود.



روایت مهربانی یک بانوي کارآفرین در ما ایرانی ها

منبع: سلامتشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/11/05

برنامه "ما ایرانی ها" به تهیه کنندگی و کارگردانی قاسم اورنگی یک شنبه 5 بهمن ساعت 22 میزبان دکتر سالومه زریه بانوي

 
کارآفرین و فعال اجتماعی در حوزه درمان اعتیاد است که در این برنامه از اهداف خیرخواهانه و خداپسندانه خود می گوید. 

 
 

به گزارش گروه فرهنگ و هنر خبرگزاري سلامت به نقل از  روابط عمومی شبکه پنج سیما ،سالومه زریه" که دکتري کارآفرینی بین
المللی دارد، اکنون بیش از 18 سال است که در کنار فعالیت هاي اجتماعی و خدمت به محرومان، در زمینه استعدادیابی و مهارت

 
آموزي افراد نیز فعالیت می کند. 

وي در برنامه "ما ایرانی ها" داستان نجات زندگی  یک نخبه که به دام اعتیاد گرفتار شده بود و اکنون به عنوان یک مدیر  در شرکت

 
خصوصی فعالیت می کند، را براي مخاطبان روایت می کند. 

برنامه  ترکیبی "ما ایرانی ها"کاري از گروه اجتماعی شبکه پنج سیما است که یکشنبه و  سه شنبه هر هفته  ساعت 22 از شبکه

 
پنج  سیما پخش می شود. 

 
 



مخاطبان برنامه می توانند پیام هاي خود را راجع به موضوعات و محورهاي برنامه از طریق سامانه پیامکی 1000015 با ما در میان
بگذارند.



مرغداران خواستار افزایش قیمت مصوب مرغ شدند!

منبع: رویداد 24شماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/11/05

کانون سراسري مرغداران گوشتی در نامه اي به دبیر کارگروه ستاد تنظیم بازار و معاونت امور دام وزارت جهاد کشاورزي
خواستار اصلاح قیمت مصوب مرغ با توجه به افزایش نرخ مصوب مؤلفه هاي تولید شد.

رویداد24 کانون سراسري مرغداران گوشتی در نامه اي به
دبیر کارگروه ستاد تنظیم بازار و معاونت امور دام وزارت
جهاد کشاورزي خواستار اصلاح قیمت مصوب مرغ با توجه
به افزایش نرخ مصوب مؤلفه هاي تولید شد. در این نامه

 
آمده است. 

با عنایت به افزایش قیمت مؤلفه هاي تولید مرغ در ستاد
تنظیم بازار کشور و افزایش قیمت ذرت از 15 هزار ریال به

17 هزار ریال و سویا از 27 هزار ریال به 33 هزار ریال و جوجه از 28 هزار ریال به 42 هزار ریال و افزایش هزینه هاي حمل و سایر
هزینه هاي تولیدي و اثر مستقیم این تغییرات قیمتی بر قیمت تمام شده هر کیلوگرم مرغ زنده و گرم، متأسفانه علیرغم پیگیري ها و
درخواست هاي متعدد اقدامات لازم از سوي وزارت جهاد کشاورزي و وزارت صمت جهت ارسال آنالیز به ستاد تنظیم بازار و تصویب
قیمت جدید مرغ متناسب با افزایش قیمت مؤلفه هاي تولید صورت نمی گیرد و این رویه و رویکرد اجحاف در حق مرغداران بوده و
زیان هاي مالی فراوانی بر آنان وارد می نماید و لذا ضمن ارسال مجدد آنالیز قیمت تمام شده هر کیلوگرم مرغ استدعا می شود به
منظور جلوگیري از بروز بحران مجدد در بازار تولید و مصرف و استمرار و پایداري تولید و اشتغال با ایجاد رغبت و انگیزه در بین
مرغداران ترتیبی اتخاد فرمائید تا به قید فوریت نسبت به طرح و تصویب قیمت جدید مرغ در ستاد تنظیم بازار کشور اقدامات لازم را

مبذول فرمایند.



نیشابور یکی از سه شهرستان برتر خراسان رضوي در حوزه آبزي پروري

منبع: ایلناشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/11/05

رئیس جهاد کشاورزي نیشابور گفت: نیشابور یکی از سه شهرستان برتر استان در حوزه آبزي پروري است و امکان توسعه
آبزي پروري در منابع آب متعدد سطحی در شهرستان میسر است.

رئیس جهاد کشاورزي نیشابور گفت: نیشابور یکی از سه
شهرستان برتر استان در حوزه آبزي پروري است و امکان
توسعه آبزي پروري در منابع آب متعدد سطحی در

 
شهرستان میسر است. 

به گزارش خبرنگار ایلنا از نیشابور، محمدعلی فرهمند راد
در این باره افزود: تعداد استخرهاي پرورش ماهی شهرستان

 
نیشابور بیش از 300 باب است که حجم عمده تولیدشان در بخش سردابی است. 

وي ادامه داد: سال گذشته در نیشابور بالغ بر 1285 تن ماهی تولید شده که بیشتر از نوع ماهی قزل آلاي رنگین کمان هستند، وجود
منابع آبی متنوع به خصوص آب هاي سطحی مانند رودخانه و قنوات در کنار چشمه ها و چاه هاي کشاورزي از پتانسیل هاي بالقوه

 
سطح شهرستان به شمار می رود. 

فرهمند راد اظهار داشت: سیاست جهاد کشاورزي نیشابور، توسعه فعالیت آبزي پروري خصوصا در حوزه منابع آب هاي سطحی است و
حمایت هاي لازم نیز از سرمایه گذاران در این خصوص انجام می شود همچنین بحث تنوع موضوعات آبزي پروري از اولویت هاي

 
کاري است و پرورش زالوي طبی، انواع ماهیان زینتی و پرورش جلبک اسپیرولینا از جمله این تنوع در تولیدات آبزي پروري است. 

وي با بیان اینکه شهرستان نیشابور یکی از سه شهرستان برتر استان در حوزه آبزي پروري است اظهار کرد: شهرستان داراي پتانسیل
هاي بالفعل و بالقوه اي در این خصوص است، امکان توسعه آبزي پروري در منابع آب متعدد سطحی شهرستان(رودخانه ها و قنوات

 
که به صورت طبیعی و بدون هر گونه نیاز به صرف انرژي است) در کل شهرستان میسر است. 

رئیس جهاد کشاورزي نیشابور خاطر نشان کرد: در منابع آب زیرزمینی با احداث استخرهاي دو منظوره که همزمان ضمن افزایش
کارایی مصرف آب و امکان مدیریت مناسب تر توزیع و جلوگیري از هدر رفت آب و ذخیره سازي در فصول کم مصرف با احداث
استخرهاي پرورش ماهی منجر به غنی سازي آب و افزایش عناصر غذایی مفید براي محصولات کشت شده کشاورزان و نهایتا افزایش
تولید، درآمد، اشتغال و افزایش بهره وري از آب موجود می شود و در نهایت کشاورزان با همان میزان آب هم از محل پرورش ماهی و

 
هم از محل افزایش تولید محصولات زراعی و باغی کسب درآمد می کنند. 

فرهمند راد اظهار کرد: با توجه به وسعت و برخورداري شهرستان از اقلیم هاي متنوع در چهار بخش مرکزي، زبرخان، میان جلگه و
سر ولایت این شرایط زمینه مناسبی را براي تولید انواع آبزیان اعم از سردابی، گرمابی، ماهیان زینتی، زالوي طبی، پرورش جلبک



 
اسپیرولینا و اجراي سیستم هاي جدید مکانیزه فراهم نموده است. 

وي یادآور شد: با توجه به افت سطح آب هاي زیر زمینی و اختصاص ساعت کارکرد مشخص به هر یک از چاه ها برابر با پروانه آن ها
از سوي اداره امور منابع آب شهرستان و خاموشی چاه ها در بخشی از فصول سال عامل محدودکننده براي پرورش ماهی در منابع آب

 
هاي زیر زمینی و به خصوص خرده مالکی است. 

وي ادامه داد: اما یک سري منابع آبی که در اختیار نهادهاي نیمه دولتی بوده و بهره برداران نیز خرده مالک نیستند، این گروه می
توانند در بخش شیلات نیز سرمایه گذاري کنند که در جلسات مشترك با مسئولان عالی شهرستان و در کمیته هاي فنی این موضوع

 
را جهاد کشاورزي پیشنهاد داده است. 

رئیس جهاد کشاورزي نیشابور تاکید کرد: نیاز است بهره برداران در این خصوص ترغیب و سرمایه گذاري کرده تا در موضوع اقتصاد و

 
اشتغال شهرستان سهیم شوند و مشارکت کنند. 

فرهمند راد اعلام کرد: در این خصوص واحد شیلات این مدیریت با همکاري ادارات آموزش و ترویج و فنی و زیربنایی و همچنین
مراکز جهاد کشاورزي مستقر در بخش ها، آمادگی ارائه خدمات و مشاوره فنی و تخصصی بوده که در همین راستا این مدیریت اقدام

به برگزاري دوره ها و کلاس هاي آموزشی، صدور مجوز، تامین تسهیلات بانکی براي تولید کنندگان کرده است.



target="_blank" href="https://iusnews.ir/fa/news-

details/383622/مراکز-رشد-دانشگاه-آزاد-سطح بندي-می

شوند/"> مراکز رشد دانشگاه آزاد سطح بندي می شوند

منبع: خبرنامه دانشجویان ایرانشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/11/05

 
مراکز رشد دانشگاه آزاد سطح بندي می شوند 

 
معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد گفت: مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی سطح بندي و بر اساس آن حمایت می شوند. 

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران» به نقل از ایسنا، روح االله دهقانی فیروزآبادي با بیان اینکه مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی یکی
از المان هاي اکوسیستم نوآوري و فناوري در دانشگاه آزاد هستند، اظهار کرد: از اهداف مراکز رشد می توان به ایجاد شرکت هاي نوپا،

 
تولید محصولات و خدمات فناورانه اشاره کرد. 

دهقانی فیروزآبادي افزود: مراکز رشد دانشگاه در راستاي اشتغال زایی و حمایت از ایجاد کسب وکارهاي نوپا براي دانشجویان وبینارها

 
و کارگاههاي آموزشی، استارتاپ ویکندها، چالش هاي فناوري و رویدادهاي فناورانه برگزار می کنند. 

وي خاطرنشان کرد: مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی بر اساس شاخص هاي مختلفی سطح بندي خواهند شد که از جمله این شاخص
ها می توان به فضاها، تعداد دوره هاي برگزارشده، تعداد هسته هاي واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان مستقر در مرکز رشد،

 
تعداد محصولات تولیدشده، درآمدها و هزینه هاي مرکز رشد اشاره کرد. 

بنا بر اعلام روابط عمومی دانشگاه آزاد، معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري این دانشگاه در پایان با اشاره به اینکه مراکز رشد دانشگاه بر
اساس مستندات ارسالی و بازدیدهاي میدانی توسط اداره کل کارآفرینی و مراکز رشد ارزیابی شده و پس از تأیید شوراي سیاست
گذراي و راهبري مراکز رشد سطح بندي می شوند، اظهار کرد: با تأیید رئیس دانشگاه آزاد اسلامی از این پس میزان حق سرپرستی

مدیران مراکز رشد دانشگاه بر اساس سطح بندي مرکز رشد تعیین می شود.



ترامپ رفت، ترامپیسم می ماند

منبع: فرادیدشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/11/05

عده اي دیگر مسیر میانه را در پیش گرفتند و به رغم نزدیکی ایدئولوژیک با ترامپ سعی کردند به لحاظ تاکتیکی فاصله خود
را با او حفظ کنند.

آرمین منتظري| مخالفت و ضدیت با سیاست هاي دونالد ترامپ در طول چهار سال ریاست جمهوري اش هرقدر زیاد باشد، نمی
تواند تاثیر غیرقابل انکاري که او بر سیاست جهانی گذاشته را از میان ببرد. واقعیت امر این است که از سال 2016 تا سال 2020،
بسیاري از رهبران سیاسی جهان، از رفتار، گفتار و حتی رجزخوانی هاي ترامپ الگو گرفتند، سیاست ها و سبک زندگی اش را مبنا
قرار دادند، سخن از احیاي عزت ملی به میان آوردند، به شدت بر سنت هاي جاري و ساري در جهان سیاست تاختند، علیه قانون

 
موضع گرفتند و دستوراتی ملی گرایانه درخصوص موضوعاتی نظیر مهاجرت و تجارت صادر کردند. 

برخی از این رهبران این اقدامات را با هدف جلب آراي مردمی انجام دادند چراکه فکر می کردند استراتژي سیاسی ترامپ روشی براي
راي جمع کردن است، برخی این اقدامات را با هدف حمایت از ترامپ صورت دادند، چون فکر می کردند برقراري رابطه نزدیک با

 
رییس جمهوري امریکا می تواند براي شان سودآور باشد. 

عده اي دیگر مسیر میانه را در پیش گرفتند و به رغم نزدیکی ایدئولوژیک با ترامپ سعی کردند به لحاظ تاکتیکی فاصله خود را با او

 
حفظ کنند. 

هر چند حالا دوران ریاست جمهوري ترامپ به پایان رسیده، اما میراث او، یعنی ملی گرایی همراه با پوپولیسم نه تنها به این زودي ها
سایه خود را از سر سیاست بین الملل برنخواهد داشت بلکه انتظار می رود در امریکا و برخی از دیگر کشور ها تقویت شود، چراکه

 
پارادایم هاي اجتماعی اقتصادي، چنین ایدئولوژي هایی را تقویت می کنند. 

این روز ها همه جا سخن از برابري دستمزد؛ هراس از تاثیر جهانی شدن بر مشاغل و هویت ملی، تغییرات جمعیتی و نارضایتی
عمومی از رویکرد هاي سیاسی اقتصادي مرسوم دولت ها، در میان است. در انگلیس، بوریس جانسون، با مطرح کردن شعار «کنترل را

 
پس بگیرید» سعی کرد افکار عمومی این کشور را در حمایت از برگزیت متحد کند. 

در لهستان حزب حاکم این کشور حمایت و موافقت کامل خود را با دیدگاه هاي ترامپ در موضوعاتی نظیر حاکمیت ملی و مهاجرت
اعلام کرد. بنجامین نتانیاهو، نخست وزیر اسراییل هم با الگو برداري از ترامپ مواضع بسیار تند و خشنی علیه رسانه هاي اسراییلی

 
اتخاذ کرد، در برزیل نیز جار بولسونارو که به ترامپ برزیل معروف شد. 

درخصوص امنیت اجتماعی و جرم و جنایت مواضعی دقیقا شبیه به ترامپ اتخاذ کرد. احزاب اپوزیسیون دست راستی در سراسر جهان
نیز زبان به ستایش ترامپ گشودند. براي مثال در ایتالیا و فرانسه احزاب راستگرا اعلام کردند اگر به قدرت برسند سیاستی مشابه

 
سیاست ترامپ در پیش خواهند گرفت. 



بسیاري از رهبران و احزابی که از آن ها نام برده شد از روابط نزدیک خود با ترامپ سود برده اند. بوریس جانسون توانست از رابطه
نزدیک خود با ترامپ استفاده کند و درست در میانه مذاکرات دشوارش با اتحادیه اروپا راي مردم را به دست آورده و در قدرت بماند.
لهستان نیز سعی کرد از رابطه نزدیکش با دولت ترامپ استفاده کرده و به هدف چند ین ساله اش مبنی بر استقرار نیرو هاي امریکا در

 
این کشور دست یابد. 

بنیامین نتانیاهو هم منفعتی تاریخی از رابطه نزدیک با ترامپ نصیبش شد؛ دولت امریکا بیت المقدس را به عنوان پایتخت اسراییل به
رسمیت شناخت و از همه مهم تر از توافق هسته اي با ایران خارج شد و این دو به خودي خود دستاورد بزرگی براي نتانیاهو محسوب

 
می شود. 

در برزیل هم بولسونارو از مواضع سیاسی ترامپ در خصوص ویروس کرونا استفاده کرد تا همه گیري کرونا در کشورش را کم اهمیت
جلوه داده و همچنان از ایجاد محدودیت براي اقتصاد برزیل طفره برود. علاوه بر این نزدیکی شخصیتی و قرابت ترامپ با رهبرانی نظیر
رجب طیب اردوغان در ترکیه و عبدالفتاح السیسی در مصر، موجب شد این دو، حداقل براي مدتی هم که شده، از برخی حمایت هاي

 
سیاسی کاخ سفید برخوردار شوند. 

حال چه خواهد شد؟ اما حالا که دولت ترامپ تعطیل شده و دولت بایدن کاخ سفید را دراختیار گرفته چه اتفاقی خواهد افتاد؟
نخستین گمانه زنی می تواند این باشد که رهبرانی که از آن ها یاد شد رویکردي عملگراتر در پیش بگیرند و در برخی موارد برخی

 
سویه هاي رادیکال سیاست هاي خود را اندکی تعدیل کنند تا روابط شان با دولت بایدن دچار تنش نشود. 

در واقع اگر دقت کنید این چرخش رفتار برخی کشور ها از هفته هاي آخر دولت ترامپ آغاز شد. پس از اینکه برخی حامیان ترامپ به
ساختمان کنگره امریکا حمله کردند، بسیاري از رهبران خارجی که تا پیش از این در زمره مجیزگویان ترامپ قرار داشتند به یک باره

 
سعی کردند از او فاصله بگیرند. 

البته در عالم سیاست می توان این رفتار ها را به دلایلی چند توجیه کرد. نخست اینکه آن ها دوست نداشتند با حمایت از ترامپ،
رفتار حامیان ترامپ در حمله به یک نهاد قانونگذاري را تایید کنند و با این کار پیامی نادرست به افکار عمومی کشور خودشان ارسال
کنند و دوم اینکه کشور هاي نزدیک به ترامپ حالا مجبورند با دولت بایدن کار کنند بنابراین حمله ترامپیست ها به کنگره بهترین
فرصت و مهیاترین فضاي سیاسی را ایجاد کرد تا این کشور ها از ترامپ برائت جسته و پیام دوستی و حمایت خود را براي جو بایدن

 
ارسال کنند. اما آیا این نمایش سیاسی نشان تغییر اساسی در رویکرد و سیاست این کشور ها است؟ 

احتمالا همه این نمایش ها صرفا تاکتیکی و گذرا خواهند بود. شاید بگویید بایدن در طول مبارزات انتخاباتی خود به شدت از حکومت
هاي پوپولیست و خودکامه اي که به ترامپ نزدیک بودند، انتقاد کرده است. بله درست است و احتمالا این انتقاد ها ادامه نیز خواهد

 
یافت، اما دست آخر منافع است که تعیین می کند سیاست امریکا در قبال کشور ها چگونه باشد. 

بنابراین دولت بایدن نیز چاره اي ندارد جز اینکه روابطش را با برخی از این کشور ها بهبود ببخشد. صرف نظر از هرگونه اختلاف
ایدئولوژیک واشنگتن همچنان روابطش با متحدان استراتژیک خود حفظ خواهد کرد. در آن سو دولت هاي پوپولیست و ملی گرا نیز

 
همین رویه را در پیش خواهند گرفت. 

کشور هاي اروپاي شرقی و مرکزي همچنان به حمایت امریکا نیاز دارند. آن ها به تضمین امنیتی امریکا در مقابله با تهدید روسیه به
شدت نیازمندند بنابراین فارغ از اینکه چه کسی در کاخ سفید نشسته است، این کشور ها سعی خواهند روابط خود با واشنگتن را

 
حفظ کنند. در آسیا پاسیفیک نیز وضعیت مشابه است. 



در آنجا کشور ها منطقه به حمایت امریکا در مواجهه با ظهور و رشد روزافزون چین نیاز دارند و، اما اسراییل و انگلیس نیز پس از
جنگ جهانی دوم ارتباط قوي را واشنگتن را جزو اولویت هاي سیاست خارجی شان قرار داد ه اند بنابراین سعی خواهند کرد به دولت

 
بایدن نزدیک شوند. 

ترامپ رفت، میراثش می ماند پایان دوره ریاست جمهوري ترامپ به هیچ وجه به معناي پایان ایدئولوژي پوپولیسم و ملی گرایی در
سراسر جهان نیست، چراکه همچنان زمینه هاي بنیادي حیات چنین ایدئولوژي هایی از میان نرفته است؛ همه عوامل اجتماعی
اقتصادي که به محبوبیت ایده هاي پوپولیستی و مواضع ملی گرایانه کمک می کنند همچنان موجود بوده و خواهند بود و با رفتن
ترامپ این عوامل به خودي خود نیست و نابود نخواهند شد. ترامپ به وجود آورده این عوامل نبود. او فقط آن ها را برجسته کرده و

 
روي موج نارضایتی ها سوار شد. 

حالا هم بحران عمیق اقتصادي که به واسطه همه گیري ویروس کرونا سراسر جهان را در بر گرفته همچنان موجب افزایش نرخ
بیکاري، نابرابري و در برخی موارد، بروز خشم و نارضایتی علیه نهاد هاي سیاسی و اقتصادي خواهد شد. این نهاد هاي سیاسی و
اقتصادي همان نهاد هایی بودند که ترامپ آن ها را هدف مواضع تند سیاسی خود قرار می داد و برخی از رهبران سیاسی جهان نیز به

 
دنباله روي از ترامپ، آن ها را آماج حملات خود قرار می دادند. 

به دیگر سخن، داستان آشنایی که بار ها از زبان ترامپ شنیده ایم، همچنان شنونده خواهد داشت و درونمایه آن داستان چنین است:
دولت ها آن گونه که باید به مردم شان خدمت نمی کنند، براي اشتغال داخلی هزینه نمی کنند، قرارداد هاي تجاري را به نفع مردم
شان منعقد نمی کنند، در دام جهانی سازي افتاده اند و بهترین راه براي اصلاح این امر جنگ تجاري و پیروزي در رقابت با ایده هایی

 
نظیر اقتصاد رقابتی و همکاري هاي چند جانبه است. این رویکرد ریشه در ایدئولوژي ضد نهادي دارد. 

ایدئولوژي اي که نخبگان ملی و بین المللی از جمله نهاد ها و شخصیت ها، از سیاستمداران گرفته تا سازمان هاي بین المللی و جریان
رسانه اي را مسوول رکود و عقب ماندگی معرفی و تلاش می کند جرم و جنایت، تروریسم و حتی دستمزد پایین را به سیاست هاي

 
مهاجرتی دولت ها گره بزند. 

پوپولیست ها و ملی گرایان در هر کشوري، نتایج فاجعه باري از خود به بار آورده اند؛ در غرب اروپا با تضعیف قدرت و لکه دار کردن
اعتبار و شهرت احزاب قدیمی موجب بروز شکاف سیاسی در ساختار حاکمیتی شدند که نتیجه اش روي کار آمدن دولت هاي ضعیف

 
و پیچیده شدن روند سیاستگذاري ها بوده است. 

در شرق اروپا دولت هایی بر سر کار آمدند که از یک سو حاکمیت قانون را زیر پا گذاشتند و از سوي دیگر اقلیت ها را به حاشیه رانده

 
و فشار بر مطبوعات منتقد را افزایش دادند. 

در امریکا برند پوپولیسم از نوع ترامپی، شکاف و افتراق اجتماعی سیاسی را آن قدر عمیق کرده که شاید ترمیم آن چند ده سال طول

 
بکشد. 

در سال هاي پیش رو هر ناظر عاقلی که تحولات بین الملل را رصد می کند نمی تواند این نشانه ها را نادیده بگیرد، چراکه این
چرخش بزرگ در عرصه سیاسی جهان همچنان رهبران سیاسی برآمده از احزاب میانه رو را وادار خواهد کرد یا در دامان راست
بیفتند، یا از قباي چپ آویزان شوند تا بلکه بتوانند راي مردم را در صندوق خود بریزند و البته دولتی که در نتیجه چنین رویکردي بر

 
سر کار آید دولتی ائتلافی، ضعیف، پر از انشقاق و دودستگی و ناتوان از سیاستگذاري قاطعانه خواهد بود. 



ترامپیسم با دونالد ترامپ متولد شد، اما لزوما با رفتن او از قدرت، نخواهد مرد. وانگهی بسیاري از رهبرانی که در شمار حامیان ترامپ
محسوب می شوند قبل از اینکه او به ریاست جمهوري برسد در قدرت بوده اند و احتمالا بسیاري دیگر از رهبران آینده براي اینکه به

قدرت برسند سعی خواهند کرد پا جا پاي ترامپ بگذارند.



ایجاد نمایشگاه بومی سازي شرکت ملی فولاد در آینده اي نزدیک

منبع: اقتصاد ملتشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران از ایجاد نمایشگاه بومی سازي این شرکت در آینده اي نزدیک خبر داد. به گزارش اقتصاد
ملت و به نقل از شرکت ملی فولاد ایران ؛ دکتر...

 
مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران از ایجاد نمایشگاه بومی سازي این شرکت در آینده اي نزدیک خبر داد. 

به گزارش اقتصاد ملت و به نقل از شرکت ملی فولاد ایران ؛ دکتر
امیرحسین نادري با اعلام این خبر گفت: با وجود ذهنیت ساده
اي که نسبت به بومی سازي وجود دارد؛ مقوله بومی سازي بسیار
پیچیده و داراي ابعاد مختلفی است. در یک اشاره مختصر می
توان بومی سازي را در دو بعد بررسی کرد؛ بعد اول بومی سازي
به معنی شناخت کامل، قدرت انطباق و تغییرات دلخواه و قابلیت
طراحی هدفمند در دانش فنی و فرآیندها در صنعت فولاد است.
در این مورد می توان به دانش فنی احیاء مستقیم پرد اشاره کرد
که با این هدف شکل گرفته است و باید شاخص هاي مربوط به

 
توانمندي واقعی در این زمینه شناسایی و به کار گرفته شوند. 

وي با اشاره به بعد دوم بومی سازي ادامه داد: این بعد شامل بومی سازي ساخت تجهیزات، ماشین آلات و قطعات صنعت فولاد است
که در این زمینه شاخص هاي بسیاري شناسایی و احصاء شده اند. توانمندي ساخت تجهیزات بر اساس استانداردهاي جهانی و با

 
کیفیت به طور اقتصادي از اهم پارامترهاي ضروري براي رسیدن به بومی سازي در حوزه تجهیزات است. 

به گفته مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران بومی سازي در صنعت فولاد کشور در نگاه نخست از منظر مالی الزامی است؛ چراکه از
خروج ارز جلوگیري کرده و علاوه بر آن چرخه تولید را در شرکت هاي کوچک و متوسط رونق می بخشد. این موضوع باعث ایجاد

 
کارآفرینی و اشتغال بیشتر نیز می شود. 

دکتر نادري با بیان اینکه نگاه عمیق تر به بومی سازي نشان می دهد؛ خوداتکایی در ساخت تجهیزات قدرت چانه زنی و عمق
استراتژیک به صنعت فولاد کشور می دهد، افزود: امروزه که کشورمان جزو تولیدکننده هاي مطرح در عرصه جهانی می باشد؛ نیازمند
آن است که بتواند با تکیه بر دانش فنی بومی شده و تولیدات داخلی در این صنعت حضور یابد؛ این مساله در تجهیزات استراتژیک
خود را بیشتر نمایان می کند. به طور مثال تجربه اي که در مورد الکترودگرافیتی در این صنعت وجود دارد؛ نشان می دهد که در

 
مقاطع بحرانی و حساس تنها می توان بر دانش و توان داخلی و بومی تکیه کرد. 

وي تاکیدکرد: شرکت ملی فولاد ایران به عنوان قدیمی ترین متولی صنعت فولاد و معدن در کشور است. طبیعی است طی سالیان
گذشته انبوهی از تجربه در زمینه هاي مختلف در صنعت فولاد در شرکت ملی فولاد ایران انباشته شده است. از سوي دیگر این
شرکت با داشتن اشراف 360 درجه بر بازار فولاد و بازیگران اصلی این بازار در صنعت فولاد می تواند؛ به صورت دقیق تر نقاط قابل
بهبود را شناسایی و نقاط قوت را پایدار کند. قدیمی ترین متولی فولاد کشور با برگزاري نمایشگاه فولاد می تواند تمامی این تجربیات



را گرد هم آورده و با هم افزایی سایر بازیگران این حوزه اقدامات مهمی در زمینه توسعه توانمندسازي و بومی سازي در صنعت فولاد

 
رقم بزند. 

مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران با اشاره به اینکه مهمترین اقدام ما در مواجهه با هر پدیده اي در شناخت و درك ابعاد آن است،
خاطرنشان کرد: در بومی سازي تاکنون اقدامات بسیار مهمی در کشور انجام شده است و بسیاري از شرکت هاي بزرگ ما فعالیت هاي
بسیار مؤثري انجام داده اند، اما امروز نیازمند یک شناخت جامع و کامل از صنعت فولاد و تجهیزات آن هستیم تا بر مبناي آن بتوان

برنامه ریزي متناسب را براي اهداف مطلوب انجام داد.



زیان اشتغال از سوء مدیریت/ واردات گسترده کالا در برابر ممنوعیت واردات

مواد اولیه

منبع: تسنیمشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیر ملی طرح تکاپو با اشاره به مولدسازي روستاها در جهت تولید و اشتغال، تجربه هاي موفق روستاهاي ایران در کارآفرینی
گفت: مواد اولیه باید با تعرفه 0 درصد وارد شود تا بتوان با تولید محصول اشتغال را توسعه دهیم.

مدیر ملی طرح تکاپو با اشاره به مولدسازي روستاها در
جهت تولید و اشتغال، تجربه هاي موفق روستاهاي ایران
در کارآفرینی گفت: مواد اولیه باید با تعرفه 0 درصد وارد
شود تا بتوان با تولید محصول اشتغال را توسعه دهیم. -

 
اخبار اقتصادي - 

رضاتازیکی؛ مدیر ملی طرح تکاپو (توسعه کسب و کار و
اشتغال پایدار) در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي خبرگزاري
تسنیم گفت: سال 1400 پیش بینی این است که اگرکرونا

 
مهار شود, بخشی از مشاغل خدماتی احیا شود. 

وي ادامه داد:به نظر من با توجه به اینکه ممکن است سال آینده متغیرهاي زیادي مانند بحث بورس, بحث ارزو... تغییرکند, تأثیرگذار

 
بر بیکاري است. 

تازیکی با بیان اینکه انتظارات براي رفع تحریم باعث توسعه بازارهاي صادراتی می شود گفت:به عبارتی تبادلات اقتصادي ایران راحت
تر می شود و ممکن است در واردات بسیاري کالاها تأثیرگذار باشد,همین الان در حال حاضر اطلاعات دقیقی داریم براي کشورهایی
که تمایل دارند در بازارهاي ایران سرمایه گذاري کنند. گروه هایی در ایران رفت و آمد دارند, درصورتی که تحریم ها برداشته شود,
گشایش هایی براي آنها وجود دارد. کشورهایی که تمایل به سرمایه گذاري دارند, اخبار را رصد می کنند و منتظر رفع تحریم ها

 
هستند تا براي سرمایه گذاري اقدام کنند. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

مدیر ملی طرح تکاپو (توسعه کسب و کار و اشتغال پایدار) با بیان اینکه در زمان تحریم بسیاري از کسب و کارها قوت گرفتند گفت:در
حوزه هایی مانند پوشاك سرمایه گذاري هاي زیادي درآینده خواهیم داشت.گروه هایی از سرمایه گذاران خارجی به ایران آمده اند و

 
حال بررسی هستند. مقدمات اولیه براي این کار را انجام داده اند. منتظر گشایش هاي بانکی هستند. 

 
اشتغال زایی با توسعه ظرفیت هاي موجود 

مدیرمل طرح تکاپو اظهار داشت:نبود پنجره واحد, مشکلات در مجوزها در مسیر کسب و کار وجود دارد. امسال نسبت به 4سال



گذشته گشایشی در حوزه ثبت شرکت ها پیش نیامده است. همان شاخص هایی که وجود داشت, فرقی نکرده است, مجوزها آسان تر

 
نشده است. 

تازیکی با انتقاد از اینکه وقتی مواد اولیه به کشور وارد نمی شود, تولید با مشکل روبرو می شود گفت:بعضی از مواد اولیه در داخل
تولید نمی شود که تولید کننده بخواهد,از مواد داخلی براي کار خود استفاده کند.مانند خرج کارهاي خیاطی. به طور مثال در تولید
نخ دوخت مشکل داریم. تنها یک کارخانه است که آن را تولید می کنند و تمام تولیدکنندگان داخلی مجبور هستند که از آن کارخانه
خریداري کنند. بیشتر یک رانت در میان است تا بخواهیم بگوییم تولید از داخل صورت می گیرد. در حوزه تولید کفش نیز, مشکلاتی
در زمینه مواد اولیه داریم. زمانی که مواد اولیه نباشد, محصولات با کیفیت به دست مشتري نمی رسد. زمانی که محصول با کیفیت
تولیدنشود,در بازار خارجی قدرت رقابت نداریم. در حوزه کیف نیز وارداتی زیادي از چین و ترکیه داشتیم. در صورتی که توان تولید
کیف و چمدان را در یکی از روستاهاي همدان فراهم است. این روستا قطب تولید کیف در کشور است. بیش از 130کارگاه در آن

 
روستا مشغول تولید هستند و حدود 600تا700 نیروي کار مشغول تولید کیف و چمدان هستند. 

وي با بیان اینکه این کارگاه ها براي اینکه بتوانند محصول خود را به فروش برسانند از برند خارجی استفاده می کنند گفت:مواد اولیه
خوب به دست این تولید کنندگان نمی رسد به همین دلیل مجبور هستند, براي رویه اولیه کیف از یک رویه خوب و خارجی استفاده
می کنند و براي داخل کیف از مواد اولیه ایرانی. چرا که کیفیت مواد اولیه داخلی متأسفانه مرغوب نیست. در یکی دو قلم در تولید
کیف, ایران ضعف دارد که در این روستا از این دو قلم استفاده می شود بقیه موارد ایرانی است. در این صورت این کیف ها قدرت
رقابت با کیف چینی و ترکیه اي را دارد. به همین خاطر مجبور هستند با چسباندن برندهاي خارجی براي مشتري جذابیت ایجاد

 
کنند. 

تازیکی گفت: باید مانند کشورهاي پیشرفته دنیا, روي محصول نهایی سخت گیري کنیم اما روي مواد اولیه سخت گیري نداشته
باشیم. به طور مثال براي واردات پوشاك تعرفه بگذاریم.تعرفه نباید براي مواد اولیه باشد. مواد اولیه باید وارد شود تا یک کارخانه
بتواند فعالیت داشته باشد. اگر تولید را بر مواد اولیه ارجح بدانیم،می توانیم در این زمینه موفق باشیم. چرا که تولیدکننده مواد اولیه

 
هم به دنبال رشد کیفیت مواد خود می رود. 

 
قطب تولید کیف در کشور در همدان است 

وي افزود:اما وقتی به طور مثال تولید کننده کیف نباشیم، ولی هزاران مواد اولیه کیف تولید کنیم به کار ما نمی آید. با وجود اینکه
ترکیه بزرگترین تولیدکننده پارچه است, اما واردات پارچه به این کشور ممنوع نیست. چرا که می داند تولید محصول نهایی است که
اشتغال ایجاد می کند. مواد اولیه باید رقابتی باشد و تولید کننده مواد اولیه باید سطح کیفیت محصولات خود را تقویت کند.
جلوگیري از مواد اولیه فقط خیانت در حق تولیدکننده و کارگران ایرانی است و از سوي دیگر خدمت به قاچاقچیان است. اما براي

 
واردات محصول نهایی باید سخت گیري انجام شود. این موضوع تغییر نکرده است وبدتر هم شده است. 

مدیرمل طرح تکاپو با بیان اینکه کیفیت نهایی محصولات را باید ارتقا دهیم گفت:در صورتی که کیفیت نهایی محصولات افزایش یابد

 
قابل رقابت با نمونه خارجی خواهد شد و در همین راستا برد بیشتري خواهد داشت. 

مدیر طرح ملی توسعه کسب و کار و اشتغال پایدار وزارت کار با اشاره به اینکه 50درصد ظرفیت پوشاك داخلی خالی است
گفت:امکان اشتغال 1.5میلیون نفري در صنعت پوشاك وجود دارد. اما در حال حاضر حدود 530 هزار نفر در این صنعت مشغول

 
هستند. 



 
کارگران ایرانی پایین ترین دستمزد را در دنیا دارند 

وي با بیان اینکه سرمایه گذاران خارجی تمایل به فعالیت در ایران دارند گفت:دستمزد کارگرایرانی نسبت به کشورهاي اطراف بسیار
کمتر است به همین دلیل سرمایه گذاري در ایران مقرون به صرفه است. دستمزد کارگران در ماه حدود 120دلار است و حتی
دستمزد کارگر ایرانی از بنگلادش ارزان تر است. در حال حاضر مزیت بسیار ویژه اي براي ایران فراهم شده است,از لحاظ هزینه

 
دستمزد, کارگر ایرانی از بنگلادش هم ارزان تر است. پیشنهادهایی از بنگلادش براي سرمایه گذاري در ایران داریم. 

تازیکی اظهار داشت:خیلی از کشورها این قانون گذاري کرده است که اگر کشوري به شرط صادرات مواد اولیه را به کشور دیگري ببرد
و سرمایه گذاري کند و سپس محصول نهایی صادر شود, مشکلی وجود ندارد. در حال حاضر این در مناطق آزاد اجرا می شود اما باید
در سرزمین اصلی هم این قانون را بگذاریم, به طور مثال به شرط 70درصد صادرات, اجازه دهیم مواد اولیه لازم؛ با تعرفه 0 درصد

 
وارد شود که اشتغال ایجادمی کند. رفته رفته می توان این تعرفه را افزایش داد. 

وي گفت: از محل مالیات می توان درآمد براي کشور ایجاد کرد. در شرایطی که در کشور وجود دارد چون ریسک سرمایه گذاري بالا

 
است, سرمایه گذار داخلی هم جرأت سرمایه گذاري ندارد, چه برسد به سرمایه گذار خارجی. 

 
فرصت اشتغال پایدار در روستاهاي 4فصل ایران 

مدیر طرح ملی توسعه کسب و کار و اشتغال پایدار بااشاره به فرصت هاي روستا براي کشور چهارفصلی مانند ایران اظهار داشت: در
روستاها دنیایی از فرصت نهفته است. سال هاي سال روستا و ظرفیت آن مغفول مانده است. اگر تنها براي اشتغال و کسب وکارهاي
زنجیره ارزش، فرصت بسیاري در بخش روستایی وجود دارد. باید تنها انتقال دانش صورت بگیرد، تا بهره وري کشاورزي بیشتر شود و
حاشیه سود نیز افزایش یابد. البته کسب وکار روستایی تنها به کشاورزي و دامپروري خلاصه نمی شود؛ صنایع تکمیلی، گردشگري
طبیعت و صنایع دستی می تواند به سمت اشتغال زایی بیشتر برود. کشور ما چهار فصل است و عملاً تنوع کسب وکاري روستایی در

 
ایران بیشتر از هر کشور دیگري است. 

مدیر طرح ملی تکاپو درباره توسعه روستایی و جذابیت هاي آن افزود: رویکردهاي توسعه روستایی به دلایل بسیاري مورد انتخاب من
بوده است. حدود 17 سال به مسائل توسعه پرداخته ام. با توسعه می توان به مسیر رشد رسید. ظرفیت هاي موجود در کشور در حوزه

 
اشتغال اگر توسعه یابد, مسئله معضلات اشتغال هم حل می شود. با توسعه مسیر رشد هم محقق می شود. 

وي گفت: اقتصاد روستا بسیار جذابیت دارد. اولاً بکرتر از همه است. ثانیا ًبازده و نتیجه کار کاملاً سریع روشن می شود. ثالثاً در زمینه
اقتصاد روستایی، فرصت هاي متعددي وجود دارد که هنوز کسی به سمت این کارها نرفته است. در آخر هم بهترین جذابیت اشتغال

 
زایی روستایی، کارگران و عزیزان روستایی هستند که ما با آن ها کار می کنیم. 

وي ادامه داد: یکی از تجربیات موفق در حوزه روستا، افزایش قدرت چانه زنی است. حدود 30 روستا براي خرید مواد اولیه خود دست
به دست هم دادند، علاوه بر خرید ارزان این مواد، ضمانت حفظ کیفیت و همچنین چندین خدمت کنار خریدشان گرفتند. به طور
مثال در بحث گاوداري، تإمین کننده ي عمده محصولات خوراك دام، علاوه بر تأمین ارزان این خوراك، مسئولیت بهداشت دام را نیز
برعهده گرفت. یک دام پزشک نیز براي این روستاها تهیه کرد. ما باید از این امکانات جمعی استفاده کنیم. یک سازمان باید این کارها
را انجام دهد. در زمینه فروش محصول نیز به همین نحو است. به جاي یک کسب وکار کوچک، براي ارائه محصول به بازار، جمع



 
شدند و بازار را از دست دلالان درآوردند. مدل هاي مترقی دیگري هم هست و باید در زمینه روستا به این سمت حرکت کرد. 

 
سخت گیري در مجوزهاي کسب و کار روستایی 

تازیکی در رابطه با سخت گیري در مجوزهاي کسب وکارهاي روستایی و عدم آموزش متناسب روستاییان جهت کارآفرینی گفت:
مردم روستایی بسیار مظلومند و حتی خودشان نمی دانند چه چیزي را مطالبه کنند. اگر یک روستایی بخواهد شروع به کشت زعفران
بکند، هیچ جایی وجود ندارد که به این روستایی مجوز و آموزش بدهد. باید علاوه بر ساده کردن مجوزهاي روستایی، به سمت آموزش
تخصصی تولیدکننده یک محصول برود. ما همه چیز را در روستا داریم و تنها نیازمند آموزش تخصصی و ارائه دانش اندکی به این

 
روستاییان است. نقشه گنج ایران در روستاها نهفته است. 

تازیکی با اشاره به همکاري روستاییان با نهادهاي ارائه دهنده خدمات بزرگ افزود: در بحث فروش، کشاورز باید با عقد قراردادهایی
تضمین فروش محصول داشته باشد، ما با یک صادرکننده بزرگ براي محصولات چند ده روستا توافق کردیم و حالا روستاییان با خیال
راحت و قیمت توافق شده به کشت می پردازند. بحث قرارداد محور شدن فروش محصولات بسیار مهم است و باعث راحت شدن خیال
روستاییان از فروش محصول است. اقتصاد روستایی بسیاري از کشورها، مبتنی بر قرارداد فروش است. باید کشاورز بداند که چه
محصولی تولید کند. در کنار این موضوع اتحادیه هاي کشاورزي در روستاها باید شکل بگیرد نه در مرکز استان ها. فرصت فعلی باید
مغتنم شمرده شود، روستا و اقتصاد روستا با آموزش و راهکارهایی نظیر قرارداد فروش دائمی محصول بسیار قابلیت پیشرفت و رشد را

دارد و تنها نیازمند به تکاپو انداختن روستاییان هستیم.



قم| دوران پرتلاطم اقتصاد کرونایی ؛ کارآفرینی یا اشتغالزایی ؟

منبع: روزنامه رویداد امروزشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/11/05

مشاور مرکز فابا ایران با عنوان اینکه باید آن روي سکه اشتغال جوانان ویا اشتیاق جوانان به کارآفرین ویا کارمند موفق را 
مورد توجه قرار داد، گفت: تعدادي از جوانان در ایران براي اشتغال به دنبال یک موقعیت مطمئن و کم خطر می گردند یعنی

(امنیت شغلی ) که این طرز تفکر با ریسک پذیري، عدم وابستگی به میز ...

قم| دوران پرتلاطم اقتصاد کرونایی ؛ کارآفرینی یا اشتغالزایی ؟ مشاور مرکز فابا ایران با عنوان اینکه باید آن روي سکه

اشتغال جوانان ویا اشتیاق جوانان به کارآفرین ویا کارمند موفق را  مورد توجه قرار داد، گفت: تعدادي از جوانان در ایران براي اشتغال
به دنبال یک موقعیت مطمئن و کم خطر می گردند یعنی (امنیت شغلی ) که این طرز تفکر با ریسک پذیري، عدم وابستگی به میز
اداري و حقوق ثابت و تاب آوري از لحاظ روانشناختی  که از خصوصیات کارآفرین کاملا متفاوت است و طبیعتا این گروه جایی غیر از
مشاغل دولتی و بنگاه هاي وابسته به بدنه دولت را براي کار نیمخواهند و این مصداق  اشتغالزایی است و همین مسئله معضل بیکاري

 
اصطکاکی را ایجاد کرده است  

 
  

مدتی است کارآفرینی و ایجاد اشتغال براي جوانان  به یکی از موضوع هاي  مورد بحث میزگردها و گفت وگو محور رسانه هاي
تصویري تا مکتوب قرارگرفته است. در این راستا براي شناخت بیشترو شفاف تر نسبت به تعریف درست و مشخصی از کارآرفرینی و
اشتغال زایی و آگاهی داشتن از تفاوت بین کارآفرینی و اشتغال زایی و اهمیت مبحث بیکاري ، اشتغالزایی و کارآفرینی گفت وگویی با
خانم دکترمژگان سهل آبادي عضو اتاق فکر کمیسیون بانوان صنعت،معدن و تجارت ایران ومشاور مرکز فابا ایران در حوزه تجارت

 
الکترونیک واقتصاد داریم. 

  عضو اتاق فکر کمیسیون بانوان صنعت،معدن و تجارت ایران در تحلیل آثار اقتصادي شیوع کرونا، با اشاره به شیب صعودي انواع
بیکاري در بخش هاي مختلف اقتصادي از قبیل بیکاري ساختاري، اصطکاکی، فصلی و رکودي افزود: با تشدید بیکاري رکودي ناشی از

 
بیماري کرونا می بایست به شناخت و تعریف درستی از کارآفرینی و اشتغالزایی در نگاه کلان به تمامی اقشار جامعه برسیم . 

وي با اشاره طرح دو موضوع کارآفرینی واشتغال براي جوانان گفت : همانطوربسیاري صاحبنظران  و اساتید بارها تاکید کرده اند بحث

 
کارآفرینی و اشتغالزایی دو مبحث با تعاریف کاملا مجزا هستند که برطور یقین گرچه باارزشمند هستند ولی منطبق هم نیستند. 

 سهل آبادي با بیان اینکه وقتی درخصوص دوموضوع ایجاد فضاي کار و درآمد زایی براي جوانان صحبت می کنیم باید این نکته را
فراموش نکنیم جمعیت فعال و جمعیت غیرفعال دواصل مهم اقتصاد است افزود: جمعیت فعال به کسانی گفته می شود که در سن
اشتغال قرار دارند و در زمان بررسی، یا شاغل هستند، یا در جستجوي کار بنابراین جمعیت فعال شامل جمعیت بیکار و جمعیت

 
شاغل می شود. 

جمعیت غیرفعال به کسانی گفته می شود که در سن اشتغال قرار دارند؛ شغلی ندارند و در جستجوي کارهم نیستند که این مسئله



 
موضوع مورد بحث نیست . 

عضو اتاق فکر کمیسیون بانوان صنعت ،معدن و تجارت ایران  به گزارش مرکزملی آمار ایران در پاییز سالجاري (99) اشاره و تاکید
کرد: کاهش 285 هزار نفري اشتغال در بخش کشاورزي، 8 هزار نفري در بخش صنعت و 741 هزار نفري در بخش خدمات در
پاییز 1399 نسبت به پاییز سال قبل و نرخ بیکاري جمعیت فارغ التحصیل آموزش عالی برابربا 14.3 درصد بیش از گذشته نشانه اي

 
بر اهمیت موضوع مورد طرح است .   

وي با بیان  اینکه  این  آمار گواه براین مسئله است درحال حاضر در مدت پاندومی کرونا بایک معادله 4 مجهولی روبرو هستیم ،
تاکید کرد:  یعنی همانطور که شما مطرح کردید بحث گفت وگوها  بامحوریت اشتغال زایی ویا کارافرینی جوانان  مهم است ولی
مجهول دوم این معادله یعنی کارگرانی هستند که بعنوان سرپرست خانوار یا فوت شده اند یا بیکار؛ مجهول سوم  این معادله؛ بیکاري
زنان سرپرست خانوار قبل از کرونا و زنان سرپرست خانوار بعد از کرونا است  که به آمار اضافه شده اند و مجهول چهارم این معادله
خود فرد کارآفرین  است  که همزمان با شیوع ویروس کرونا، بسیاري ازمشاغل به ناچار تعطیل شدند و برخی دیگر نیز با کمترین
ظرفیت به کار خود ادامه دادند همین باعث شد که بخشی از نیروي کار مانند هتلداري ، مراکز گردشگري واحدهاي خدماتی مانند
رستوران ها و واحدهاي تولیدي پوشاك وغیره  و در کل مجموعه خدمات  در شهرهاي زائر پذیر از جمله مشاغلی باشند که آسیب
بیشتري ببینند و درنهایت بنا به روایت مرکز آمار حدود 2میلیون نفر دراثر پیامدهاي کرونا بیکار شدند و به روایت مرکز پژوهش هاي

 
مجلس این آمار بین 2تا6میلیون نفرمتغیر است. 

سهل آبادي با اشاره به مطالب فوق یادآورشد:  که نتیجه آن  اخراج کارگران یعنی همان سرپرست خانوار است  ودر مجموع  معضل
بیکاري به یک خانواده بزرگ تبدیل شده اشت که نباید نادیده گرفته شود یعنی زمانی که ما دومبحث اشتغال یا کارافرینی جوانان
صحبت میکنیم باید پدر سرپرست خانوار،مادر سرپرست خانوار و کارفرما میخواهد اشتغالزایی بکند و یا جوان فارغ التحصیلی می
خواهد وارد بازارکاربشود مورد توجه قراردهیم و به صورت کل واحد و نه تک بعدي این موضوع را مدنظر قراردهیم چراکه اصل مهم

 
تنگناي معیشتی است . 

وي کارآفرین را فرد خلاق ،نوآور و ایده پرداز توصیف کرد که  به عرضه کالا یا خدمتی نوین از لحاظ  نیاززمانی و مکانی می پردازد و
افزود : در حالی که اشتغالزایی لزوماً با نوآوري همراه نیست، اشتغالزا براي شغل ایجاد شده، جذب نیرو و تکمیل ظرفیت می کند که
به سود آوري برسد وسئوال این جاست یک کارفرما در یک واحد تولیدي دردو گروه بندي واحد تولیدي بزرگ یا واحدهاي تولیدي
کوچک (sme )  قرار میگیرد  به چه تعداد نیروکار در سطوح مختلف از نیروکار ساده تا نیروي کار فارغ التحصیل دانشگاه نیازدارد؟ 

وي در پاسخ به این سئوال که چرا از کارآفرینان بخش خصوصی در مورد اشتغال جوانان ؛مسئول دولت است یا بخش خصوصی  گفت:
طرح  این موضوع دو رویکرد دارد یک کارفرما واحد تولیدي که چنانچه مشکلاتش حل شود میتواند سبب اشتغالزایی شود ، درنهایت
سبب رونق کسب وکار، درآمد زایی  و بهره وري بالا میرود و تاحدودي مشکل بیکاري هم حل می شود ولی بازتکرار این موضوع
هرکارآفرین چه تعداد کارگر ماهر ،  نیرو خدماتی تا دانشجو فارغ التحصیل  و درنهایت افراد تحصیلکرده نخبه  متخصص در چه رشته
هاي تحصیلی  نیاز دارد  یک موضوع است و مسئله  اصلی  که ما میخواهیم شاغل تربیت کنیم یا کارآفرین موضوع دیگري است
 وهمین مسئله در ذهن شما ابهام ایجاد کرده است  پس هم دولت  و هم بخش خصوصی موثر هستند ولی سهم هرکدام آنها با توجه

 
به نیازآنها از نیروي کار  و سطح تحصیلی و حرفه اي جوانان متفاوت است . 

   سهل آبادي خاطر نشان کرد : متناسب کردن پذیرش دانشجو با نیاز اقتصادي اجتماع و فضاي کسب وکار بخش خصوصی و دولتی

 
 در تکمیل آنچه  گفته شد بسیار تاثیرگذار است . 



وي در پاسخ به این سئوال که آیا در شرایط موجود؛ جوانان تمایل به کارآفرینی دارند گفت : تمایل جوانان نسبت به کارآفرینی کم
نیست بلکه بینش افراد نسبت به کارآفرینی مشکل دارد، چرا که عوامل مختلفی مانع گسترش کارآفرینی در کشور می شود که جوانان
ازکارآفرینی وحشت زده شوند. بسیاري از جوانانی که از دانشگاه فارغ التحصیل می شوند در صدد راه اندازي کسب و کاري هستند این
در حالی است که فرد مهارت هاي لازم را ندارد حتی با کوچک ترین امور بانکی آشنا نیست  و از سوي دیگر نداشتن تجربه نیز بسیار

 
موثراست.  

وهمچنین درپاسخ به این سئوال برگزاري کلاس هاي آموزشی
کارآفرینی تحت سمینار وبینارویا حضور در کلاس هاي آموزشی  براي کارافرین شدن، کفایت می کند افزود: در خیلی از سازمان ها و
نهادها براي پرسنل تا دانشجوها و مردم عادي  کلاس هاي کارآفرینی برگزار می شود با عناوین مختلف؛ قطعا نمی توان منکر اهمیت
آموزش شد اما به نظر می رسد با برگزاري بعضی از کلاس هاي آموزشی  ویا سمینارها که بنا بر نقل بعضی شرکت کنندگان فقط
براي چند ساعتی تلنگري به عزت نفس ویا بالابردن هوش اجتماعی و هیجانی می شود نمی توان کارآفرین تربیت کرد.  بلکه
کارآفرینی  فرایند و مراتبی دارد و مراحل آموزشی ازمقدماتی تا پیشرفته که قطعا درکنار یک کارآفرین قرار گرفتن  ویادگرفتن  نقشه

 
راه موثر است . 

سهل آبادي با بیان خاطره اي ازدونفر کارآموزانش خاطر نشان کرد : ما دانشجویانی داریم بسیارعلاقمند به کارآفرینی هستند
وسمینارهاي متفاوت شرکت میکنند ولی متاسفانه از پله اول کارآفرینی یکباره آنها را به پله پنجم میبرند و این سبب گیج شدن

 
ونهایت دلزدگی دانشجویان دختر ویا پسر میشود . 

وي در ادامه با بیان اینکه باید آن روي سکه اشتغال جوانان ویا اشتیاق جوانان به کارآفرین ویا کارمند موفق را نیز توجه کرد گفت:
تعدادي از جوانان در ایران براي اشتغال به دنبال یک موقعیت مطمئن و کم خطر می گردند یعنی (امنیت شغلی ) که این طرز تفکر با
ریسک پذیري، عدم وابستگی به میز اداري و حقوق ثابت و تاب آوري از لحاظ روانشناختی  که از خصوصیات کارآفرین کاملا متفاوت
است و طبیعتا این گروه جایی غیر از مشاغل دولتی و بنگاه هاي وابسته به بدنه دولت را براي کار نیمخواهند و این مصداق
 اشتغالزایی است و همین مسئله معضل بیکاري اصطکاکی را ایجاد کرده است یعنی دو گروه  نیروکاردریک مجموعه یک تعداد پرسنل
ویاکارگر به شدت درگیر کارمیشوند و مابقی افرادي فقط ساعت مفیدکارآیی آنها ممکن چند دقیقه باشد  و  بهره وري این گروه براي
مجموعه جز پرداخت حقوق نیست ، که قطعا در بخش خصوصی که به دنبال بهره وري ، درآمد زایی و ایده سازي است یک آسیب

 
جدي تلقی میشوند . 

مشاور مرکز فابا ایران در حوزه تجارت الکترونیک  تاکیدکرد: در کارآفرینی نقدینگی مهم ترین مسئله است  درحال حاضر کارآفرین



هاي واحدهاي تولیدي بزرگ کشور درگیر این چالش هستند که اصل تاب آوري یاداورشدم یکی ازویژگیهاي کارآفرینان است که
 سبب ادامه حیات این کارآفرینان شده است  همانطور که ابتدا اشاره شد ما باید به دنبال راهکاري براي اشتغال یا کارآفرینی یک کل

 
واحد باشیم که جوانان دانشجو یا فارغ التحصیل هم جزیی از این کل هستند. 

وي گفت : گرفتن وام از بانک ویا تهیه نقدینگی از طرق مختلف
براي یک جوان میخواهد کارآفرین شود در صورتی که بین  ایده  نوارانه با مخاطب بازارش تناسب ایجاد نکرده است  و فضاي کسب

 
وکار راهم  تجربه نکرده توسط اساتید کارآفرین موفق دنیا هرگز توصیه نشده و نمی شود. 

سهل آبادي با بیان اینکه باید دنبال  ارئه راهکار باشیم افزود: اگر ما جوانانی علاقمند به به اشتغال هستند را تفکیک کنیم و بهترین
راهکار براي دانشجویان و فارغ التحصیلان علاقمند به کارآفراینی ارائه راهکارهایی هست که با کمترین نقدینگی درایام فراغت تحصیل

 
 و یا بعد ازفارغ التحصیلی شروع به کارو درآمد زایی کنند. 

 وي خاطر تاکید کرد : توسعه و حمایت از کسب و کارهاي کوچک، استارت آپ ها و دانش بنیان ها است با استقرار مراکز شتابدهنده
حتی درمناطق کم درآمد، می توان پوشش وحمایتی مناسب براي آنان در نظر گرفت وبا کمترین نقدینگی حس امینت کارافرینی را
در جوانان ایجاد کرد بعنوان مثال  در((اپ شیپینگ )) کسب و کار اینترنتی بدون سرمایه نه تنها براي جوانان حتی براي زنان
سرپرست خانوار تنها ظرف چند روز می توانید بد ون د اشتن مکانی فیزیکی یا اتلاف وقت، درفضاي منزل فضاي کار و درآمد زایی را

 
ایجاد کرد. 

مشاور مرکز فابا ایران در حوزه تجارت الکترونیک  یادآورشد: بیش از 14 کسب وکار اینترنتی در حوزه کارآفرینی وجود دارد که
جوانان به صورت تیمی به صورت استارتاپ ها یا فردي ومستقل  وبا کمترین هزینه فعالیت خود را آغاز کنند و باگذشت زمان به

 
توسعه کار خود بپردازند. 

همانطور بارها تاکید شد براي رفع بیکاري از بعنوان یک کل تارسیدن به جزئیات  نیازمند به عزم عمومی است درجه اول  کارگرانی
که بیکارشدند که شایدسطح علمی این عزیزان درحدي نباشد ازفضاي مجازي تامین معاش کنند وبه انواع مشاغل حوزه بیکاري پنهان
مثل دست فروشی ،جمع آوري ضایعات  و.. روي  می آورند درجه دوم زنان سرپرست خانوار و درجه سوم جوانانی هستند که درحال
حاضر بیشترین درصد جمعیت تحصیلکرده جامعه را تشکیل میدهند و آشنایی با فضاي مجازي و انفورماتیک شانس ، فرصت و
بازارکارجدیدي  در خصوص تجارت الکترونیک  در اختیار این عزیزان قرار میدهد.  بنابراین توصیه به جوانان بعنوان سخن آخر این
توصیه است  اگر همواره در رؤیاهاي خود صاحب کسب و کاري مستقل بوده اند، حالا وقت آن است که به جاي امروز و فردا کردن،
براي تحقق رؤیایتان کاري بکنید و چنانچه مسئله اساسی تامین نقدینگی است کسب وکارهاي جدید اینترنتی را جایگزین کنید که

 
قطعا با سعه صدر به نتایج خوبی دست می یابند. 



که حتما درگفت وگوهاي بعدي با معرفی 14 نوع کسب وکارهاي اینترنتی مرسوم که متناسب با فضاي کسب وکار ایران قابل انجام
است خواهیم پرداخت .



مراکز رشد دانشگاه آزاد سطح بندي می شوند

منبع: ایسناشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/11/05

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی گفت: مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی سطح بندي و بر اساس آن
حمایت می شوند.

به گزارش ایسنا، دکتر روح االله دهقانی فیروزآبادي با بیان
اینکه مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی یکی از المان هاي
اکوسیستم نوآوري و فناوري در دانشگاه آزاد هستند، اظهار
کرد: از اهداف مراکز رشد می توان به ایجاد شرکت هاي

 
نوپا، تولید محصولات و خدمات فناورانه اشاره کرد. 

دهقانی فیروزآبادي افزود: مراکز رشد دانشگاه در راستاي
اشتغال زایی و حمایت از ایجاد کسب وکارهاي نوپا براي
دانشجویان وبینارها و کارگاههاي آموزشی، استارتاپ
ویکندها، چالش هاي فناوري و رویدادهاي فناورانه برگزار

 
می کنند. 

وي خاطرنشان کرد: مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی بر اساس شاخص هاي مختلفی سطح بندي خواهند شد که از جمله این شاخص
ها می توان به فضاها، تعداد دوره هاي برگزارشده، تعداد هسته هاي واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان مستقر در مرکز رشد،

 
تعداد محصولات تولیدشده، درآمدها و هزینه هاي مرکز رشد اشاره کرد. 

بنا بر اعلام روابط عمومی دانشگاه آزاد، معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري این دانشگاه در پایان با اشاره به اینکه مراکز رشد دانشگاه بر
اساس مستندات ارسالی و بازدیدهاي میدانی توسط اداره کل کارآفرینی و مراکز رشد ارزیابی شده و پس از تأیید شوراي سیاست
گذراي و راهبري مراکز رشد سطح بندي می شوند، اظهار کرد: با تأیید رئیس دانشگاه آزاد اسلامی از این پس میزان حق سرپرستی

 
مدیران مراکز رشد دانشگاه بر اساس سطح بندي مرکز رشد تعیین می شود. 

انتهاي پیام



بیش از 600 نفر در سیستان و بلوچستان به شغل پایدار رسیدند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/11/05

به گزارش خبرگزاري فارس از زاهدان، ادریس دینارزهی
امروز در جلسه شوراي اداري صندوق کارآفرینی امید
شهرهاي شمال استان با اشاره به علمکرد بسیار مطلوب
صندوق در یک سال اخیر گفت: از محل تفاهم نامه این
صندوق با بنیاد برکت، تنها در زمان شش ماه زمینه
اشتغال 660 نفر در نیمی از شهرستان هاي استان فراهم
شد که این ایجاد اشتغال، نشان از تلاش بی وقفه کارکنان
صندوق کارآفرینی امید است تا مردم در روستاها به درآمد

 
پایدار برسند. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان افزود: با تلاش همه کارکنان در شهرستان ها، سیستان و بلوچستان یکی از استان

 
هاي موفق در پرداخت تسهیلات از محل تفاهم نامه ها با سازمان ها و اداره هاي مختلف بوده است. 

وي اظهار داشت: یکی از اهداف صندوق کارآفرینی امید، حمایت از ایجاد اشتغال خرد و روستایی است که بخشی از آن با ارائه

 
تسهیلات کم بهره به جوانان انجام می شود. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان گفت: با تلاش فراوان در شهرستان هاي شمال استان، توانستیم از محل تفاهم نامه با بنیاد برکت،

 
تنها در زمان شش ماه، زمینه اشتغال 660 نفر را نیمی از شهرستان هاي استان فراهم کنیم. 

انتهاي پیام/3139



سیستان و بلوچستان، موفق در پرداخت تسهیلات از محل تفاهم نامه ها

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/11/05

شوراي اداري صندوق کارآفرینی امید با حضور روساي
شهرستان هاي شمال سیستان و بلوچستان با رعایت شیوه

 
نامه هاي بهداشتی در زاهدان برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید سیستان
و بلوچستان، دینارزهی مدیر صندوق کارافرینی امید استان
دراین جلسه با اشاره به علمکرد بسیار مطلوب صندوق در
یک سال اخیر گفت: با تلاش همه کارکنان در شهرستان

ها، سیستان و بلوچستان یکی از استان هاي موفق در پرداخت تسهیلات از محل تفاهم نامه ها با سازمان ها و اداره هاي مختلف بوده

 
است. 

دینارزهی افزود: با تلاش فراوان کارکنان در شهرستان هاي شمال استان، توانستیم از محل تفاهم نامه با بنیاد برکت، تنها در زمان
شش ماه، زمینه اشتغال 660 نفر را نیمی از شهرستان هاي استان فراهم کنیم که این ایجاد اشتغال، نشان از تلاش بی وقفه کارکنان

 
است تا مردم در روستاها به درآمد پایدار برسند. 

وي با قدردانی از تلاش هاي کارکنان براي به ثمر نشستن اهداف خدمت رسانی و شغل آفرینی صندوق تاکید کرد: هم اکنون یکی از
اهداف صندوق کارآفرینی امید، حمایت از ایجاد اشتغال خرد و روستایی ست تا شاهد جهشی در تولید داخلی باشیم که بخشی از آن

 
ارائه تسهیلات کم بهره به جوانان است که باید به صورت ویژه در دستور کار قرار گیرد. 

در این جلسه علاوه بر کارشناسان ستادي، روساي صندوق کارآفرینی امید شهرستان هاي زاهدان، زابل، زهک، هامون، هیرمند،

 
میرجاوه، خاش و سراوان حضور داشتند. 

انتهاي پیام/



ایجاد 90 صندوق خرد محلی در روستاها توسط صندوق کارآفرینی امید استان

اردبیل در اجراي برنامه همکاري مشترك با سازمان بسیج سازندگی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/11/05

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان
اردبیل از محل اجراي تفاهم نامه همکاري مشترك صندوق
کارآفرینی امید و سازمان بسیج سازندگی 90 صندوق خرد

 
محلی در روستاهاي استان اردبیل ایجاد گردید. 

هادي بابائی مهر در این خصوص گفت: در راستاي اجراي
سیاست هاي کلان اقتصاد مقاومتی ابلاغی مقام معظم
رهبري (مدظله) و ضرورت تدوین استراتژي مشارکت

اجتماعی روستائیان در برنامه توسعه محلی، یکی از شاخص ترین اقدامات صندوق کارآفرینی امید طراحی و اجراي نظام تامین مالی

 
متناسب با روستاها بوده که ایجاد صندوق هاي خرد محلی در جوامع روستایی از آن جمله می باشد. 

وي خاطرنشان کرد: بر اساس تجربه کسب شده قبلی در اجراي طرح صندوق هاي خرد محلی و همچنین انعقاد تفاهم نامه همکاري با
سازمان بسیج سازندگی در سالجاري و اجراي آن از آذر ماه 1399 تعداد 90 صندوق خرد محلی با اعتباري به مبلغ 85 میلیارد ریال

 
براي توانمندسازي زنان روستایی و ایجاد اشتغال در سطح روستاهاي استان اردبیل در طول سه ماه سالجاري ایجاد گردید. 

بابائی مهر خاطرنشان کرد: این تسهیلات در حوزه پرورش دام و طیور، قالیبافی و صنایع دستی، پرورش و تولید قارچ خوراکی، بسته
بندي مواد غذایی روستایی، کشت، تولید و بسته بندي گیاهان دارویی، تولید محصولات گلخانه اي، راه اندازي اقامتگاه هاي بوم گردي
و گردشگري و... در حوزه هاي صنعت، کشاورزي و خدمات پرداخت شده و با ایجاد 90 صندوق خرد محلی در سالجاري در روستاهاي

 
استان تعداد اعضاي فعال در این صندوقها 2700 نفر می باشد. 

وي افزود: تلاش می شود فعالیت و کسب و کار زن روستایی منجر به درآمد شود، درآمدي که به معیشت روستاییان کمک کرده و از
مهاجرت و شهرنشینی جلوگیري می کند و از بین همین زنان مشغول در صندوق هاي خرد روستایی، کارآفرینانی شناسایی می شوند
که می توانند حلقه هاي مفقوده کسب و کار خود را پیدا کرده و علاوه بر خود براي زیرمجموعه هاي خود نیز فرصت شغلی مناسبی

در روستا ایجاد کنند که صندوق کارآفرینی امید به این زنان به طور خاص و ویژه کمک خواهد کرد.



حضور در چهارمین جلسه شوراي هماهنگی مدیران استانی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/11/05

چهارمین جلسه شوراي هماهنگی مدیران استانی با حضور
دکتر صادقی فر، معاون فرهنگی اجتماعی وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی، شهرکی مدیر صندوق کارآفرینی امید
استان سمنان و مدیران مرتبط در محل سالن اجتماعات

 
اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی برگزار گردید. 

در این جلسه مدعوین به ارائه گزارش درخصوص اقدامات
انجام شده در راستاي دستورالعمل اقدامات پیشگیرانه از انتشار و انتقال ویروس کووید 19 پرداختند و از بیانات معاون فرهنگی

 
اجتماعی وزارت تعاون بهره مند گردیدند. 

صادقی فر در این نشست با اشاره به بحث آسیب هاي اجتماعی بعنوان اولین نکته گفت: داشتن جامعه کار و تولید سالم و با نشاط
داراي منافع براي تمام دستگاه ها و سازمان هاست، جامعه کارگري در دنیا نسبت به سطح عمومی جامعه داراي درگیري بیشتري در
مسئله اعتیاد است، باید در راستاي بهبود این وضعیت گام برداشت و در پیشگیري از آن برنامه ریزي کرد چون درمان یک معتاد به

 
مراتب سخت تر از پیشگیري آن است. 

معاون فرهنگی اجتماعی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به وضعیت کرونا در جامعه گفت: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی
جزو اولین گروه هایی بود که ستاد مقابله را ایجاد کرد و با دستور العمل و بخشنامه هاي بموقع توانست بنگاه هاي اقتصادي را حفظ

کند.



پرداخت 1850 میلیارد تومان تسهیلات براي حمایت از کسب وکار ها / سهم 40

درصدي صندوق در حمایت از اشتغال روستایی/ برگزاري جشنواره کارامید

براي کارآفرینان حوزه اجتماعی

منبع: ایلناشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید اظهار داشت: از ابتداي سال تاکنون 1850 میلیارد تومان در قالب 81 هزار و 228 فقره
قرارداد تسهیلات پرداخت کردیم که از این رقم 1481 میلیارد تومان بابت حمایت مالی از کسب و کارها بوده است.

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید اظهار داشت: از ابتداي
سال تاکنون 1850 میلیارد تومان در قالب 81 هزار و 228
فقره قرارداد تسهیلات پرداخت کردیم که از این رقم
1481 میلیارد تومان بابت حمایت مالی از کسب و کارها

 
بوده است. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، اصغر نوراله زاده در نشست خبري
امروز با اشاره به حمایت صندوق کارآفرینی امید از کسب و
کار آسیب دیده ناشی از شیوع ویروس کرونا اظهار داشت:

از ابتداي امسال با شیوع ویروس کرونا، کسب و کارهاي زیادي از جمله بوم گردیها، رستوران ها، مجتمع بین راهی، مجتمع هاي
گلخانه اي، باشگاه هاي ورزشی و... آسیب دیدند که صندوق کارآفرینی امید از همان ابتدا سیاست حمایت از این کسب و کارهاي

 
زیان دیده را پیش گرفت. 

وي ادامه داد: از ابتداي امسال تاکنون از 1250 باشگاه ورزشی، 1800 اقامتگاه و بوم گردي، 200 رستوران و مجتمع رستوران بین
راهی و 500 مجتمع گلخانه اي را مورد حمایت مالی قرار دادیم. این مجموعه ها با توجه با کاهش مسافرت ها و عدم برگزاري
مناسبت ها با آسیب جدي مواجه شده بودند که توانستیم حمایت هایی را از محل صندوق از افراد زیان دیده در این کسب و کار انجام

 
دهیم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با اشاره به حمایت هاي صندوق از فعالان حوزه فرهنگ و هنر و کسب و کارهاي آسیب دیده در
این حوزه ناشی شیوع ویروس کرونا گفت: فعالیت هاي فرهنگی و هنري هم مانند خانه هاي تئاتر و سینما و ... به دلیل تعطیلی ها،
متوقف اکران ها و فعالیت ها با آسیب جدي مواجه شدند که صندوق حمایت از این کسب و کارها را هم در دستور کار قرار داد و

 
اولین اقدام ما استمهال اقساط تسهیلاتی بود که افراد حاضر در این کسب و کارها از صندوق دریافت کرده بودند. 

نوراله زاده تاکید کرد: تاکنون 1000 میلیارد تومان تاخیر در وصول اقساط تسهیلات داشتیم. ما هم به عنوان جزئی از این جامعه در
کنار مردم هستیم و باید تبعات ناشی از شیوع ویروس کرونا را تحمل کنیم و با جامعه مخاطب خودمان همراهی و هم نوایی داشته

 
باشیم تا از این گذار بتوان عبور کرد. 



وي با اشاره به حمایت صندوق کارآفرینی امید از کارگاه ها و خط تولید اقلام بهداشتی و ضدکرونایی از ابتداي امسال تاکنون بیان
داشت: به افرادي که پیش از این در بحث تولید اقلام بهداشتی از صندوق کارآفرینی امید تسهیلات دریافت کرده بودند خط اعتباري

 
23 میلیارد تومانی به این واحدها اختصاص دادیم تا بتوانند حجم تولیدات خود را در دوران شیوع کرونا افزایش دهند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید افزود: همچنین خط اعتباري 100 میلیارد تومانی با مشارکت بانک تعاون به تعاونی هایی که در

 
بحث تولید اقلام بهداشتی فعال بودند اختصاص دادیم تا بتوانند تولید محصولات خود را افزایش دهند. 

نوراله زاده گفت: هرچند که براي مقابله با شیوع ویروس کرونا به این وسعت آمادگی نداشتیم اما بدون آنکه وارداتی از محصولات
بهداشتی انجام شود، با همکاري بانک ها، بخش خصوصی و تولیدکنندگان در این حوزه توانستیم تولید انبوه از محصولات بهداشتی

 
داشته باشیم و تمام مردم را براي مقابله با این ویروس مجهز کنیم. 

وي با اشاره به کمک هاي این صندوق به کسب و کارهاي فرهنگی- هنري به ویژه در حوزه چاپ و نشر که در این مدت با رکود ناشی
از محدودیت هاي کرونایی مواجه بودند، اظهار داشت: فعالیت هاي فرهنگی- هنري به ویژه در چاپ و نشر آسیب جدي دیدند که با
وزارت ارشاد مذاکراتی براي نحوه حمایت از کسب و کارهاي فعال در این حوزه داشتیم و این افراد تحت پوشش ارائه تسهیلات قرض

 
الحسنه قرار گرفتند تا با دریافت این تسهیلات ارزان قیمت بتوانند به فعالیت هاي خود بازگردند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره سقف خط اعتباري در نظر گرفته شده براي این کسب و کارها گفت: 250 میلیارد تومان

 
خط اعتباري براي حمایت از فعالان حوزه فرهنگ و هنر در نظر گرفته ایم که تا سقف 600 میلیارد تومان قابل افزایش است. 

 
نوراله زاده افزود: همچنین 20 میلیارد تومان براي حمایت از باشگاه هاي ورزشی اختصاص داده ایم. 

وي در پاسخ به سوال خبرنگار ایلنا مبنی بر اینکه از ابتداي سال تاکنون چه میزان تسهیلات به کسب و کارها اعم از آنهایی که در
دوران کرونا آسیب هایی به آنها وارد شد و اعم از کسب و کارهاي شهري و روستایی بیان داشت: از ابتداي سال تاکنون 1850 میلیارد
تومان در قالب 81 هزار و 228 فقره قرارداد تسهیلات پرداخت کردیم که از این رقم 1481 میلیارد تومان بابت حمایت مالی از کسب

 
و کارها بوده است. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید تاکید کرد: در مقایسه با سال گذشته هرچند ورود منابع به صندوق روند کاهشی داشت اما امسال
نسبت به سال گذشته کاهشی در پرداخت تسهیلات نداشتیم چرا که سیاست ما این بود که فشاري را تحمل کنیم تا این فشار به

 
مردم منتقل نشود و بتوانیم همان سطح حمایت مالی از کسب و کار را داشته باشیم. 

نوراله زاده در پاسخ به سوال دیگر ایلنا درباره صادرات و ارزآوري محصولات کسب و کارهایی که از طریق صندوق کارآفرینی امید
حمایت مالی شدند، گفت: براي اولین بار کسب و کارهایی که از طریق صندوق، حمایت مالی شدند در روزهاي آینده در نمایشگاه

 
سوریه شرکت خواهند کرد و محصولات برتر این افراد داراي کسب و کار صادراتی را در این نمایشگاه عرضه و معرفی خواهیم کرد. 

وي با بیان اینکه 50 تولیدکننده با حمایت صندوق کارآفرینی امید در نمایشگاه سوریه حضور پیدا می کنند، تصریح کرد: شرکت
تولیدکنندگان برتر در نمایشگاه هاي کشورهاي دیگر را ادامه می دهیم تا محصولات این تولیدکنندگان برتر در سطح دنیا و نمایشگاه

 
هاي بین المللی عرضه و معرفی شود. 



مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره سهم صندوق کارآفرینی امید از ارائه تسهیلات براي ایجاد اشتغال روستایی گفت: سهم
صندوق کارآفرینی امید براي ایجاد اشغال روستایی در مرحله پنجم به 40 درصد افزایش پیدا می کند و این به معناي افزایش نقش

 
صندوق در ایجاد اشتغال براي روستاییان و جلوگیري از مهاجرت آنها به شهرها و مهاجرت معکوس روستاییان می شود. 

نوراله زاده درباره تشکیل صندوق چندشعبه اي بیان داشت: با مجوز بانک مرکزي به دنبال ایجاد صندوق دیگري هستیم تا فعالیت

 
هاي بانکداري در این صندوق متمرکز شود و حمایت از کسب و کارها هم از طریق صندوق کارآفرینی امید پیش برود. 

وي همچنین با اشاره به افزایش خدمات غیرحضوري صندوق کارآفرینی امید به مخاطبان و مردم گفت: به دلیل محدودیت هاي بانک
مرکزي اجازه ارائه خدمات غیرحضوري به این شکل را نداشتیم اما پس از شیوع ویروس کرونا و خطرات احتمالی آن با حضور فیزیکی
مردم در بانک ها، بانک مرکزي با ارائه خدمات اینترنت بانک و موبایل بانک موافقت کرد و امروز بسیاري از خدمات صندوق کارآفرینی
امید به صورت غیرحضوري و از طریق اینترنت بانک و موبایل بانک انجام می شود و تقریبا تمام خدمات به غیر از دریافت وام که
نیازمند به مراجعه حضوري و ارائه توضیحات از سوي متقاضیان است مابقی به سمت دیجیتالی شدن پیش رفته است و در حال انعقاد

 
قرارداد با اپلیکیشن آپ هستیم تا خدمات غیرحضوري را افزایش دهیم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید همچنین با اشاره به برگزاري جشنواره کارآفرینی اجتماعی با عنوان کارامید در 29 بهمن ماه گفت:
براي اولین بار است که در کنار جشنواره هایی که در حوزه کارآفرینی برگزار می شود، به دنبال برگزاري جشنواره کارآفرینی منحصر
به فردي هستیم که شرکت کنندگان و برگزیدگان این جشنواره از فعالانی هستند به رفع یک معضل اجتماعی در کشور کمک کردند.

نوراله زاده با بیان اینکه در کنار وزارت کار، اولین جشنواره کارآفرینی اجتماعی برگزار خواهد شد، گفت: صاحبان کسب و کاري که به
یک فعالیت اجتماعی ورود کردندتا با کارآفرینی، به رفع یک معضل اجتماعی کمک کنند می توانند در این جشنواره شرکت کنند.

 
درواقع این جشنواره مختص افرادي است که براي جامعه ارزش اجتماعی ایجاد می کنند. 

وي تاکید کرد: هدف ما از برگزاري این جشنواره و تقدیر از برگزیدگان آن، معرفی این افراد به جامعه است تا بتوانیم سهم کارآفرینی
اجتماعی را افزایش دهیم. همچنین به دنبال این هستیم که سایر کارآفرینان و مردم را براي ایجاد کارآفرینی و رفع آسیب هاي

 
اجتماعی تشویق کنیم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره کارآفرینانی که می توانند در این جشنواره حضور داشته باشند، بیان داشت: براي مثال فردي
که براي افراد سابقه دار فرصت شغلی ایجاد کرده یک کارآفرین اجتماعی است و می تواند در این جشنواره حضور پیدا کند و هدف ما

 
با معرفی این افراد، افزایش معیارهاي اخلاقی و معرفی مدل و نوع کسب و کارهاي جدید در حوزه هاي اجتماعی است. 

نوراله زاده تاکید کرد: الزاما قرار نیست کارآفرینانی که از صندوق کارآفرینی امید تسهیلات حمایتی دریافت کردند امکان حضور در
این جشنواره را داشته باشند. این جشنواره براي شرکت عموم آزاد است چرا که ما به دنبال آن هستیم تا با بانکداري اجتماعی از
کارآفرینان اجتماعی حمایت مالی کنیم چرا که این مدل از کسب و کارهاي اجتماعی که خیلی سودآور نیستند نمی توانند نظر بانک

 
هاي تجاري را به خود جلب نمی کند. 

وي در پاسخ به سوال ایلنا در حمایت از صندوق کارآفرینی امید از کارآفرینان اجتماعی و افرادي که احتمالا داراي سوءسابقه هستند،
گفت: جدا از اینکه قراردادهایی با سازمان زندان ها، بهزیستی و ستاد مبارزه با مواد مخدر داریم تا این افراد را تحت پوشش حمایت
مالی قرار دهیم تا فرصت شغلی براي آنها ایجاد شود، تمام افرادي که در حوزه آسیب هاي اجتماعی براي کارآفرینی ورود می کنند



 
می توانند از تسهیلات حمایتی این صندوق بهره مند شوند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید ادامه داد: اخیرا وارد مذاکره با خیره هاي اشتغالزا شده ایم تا همه خیره هایی که به حوزه هاي
مددهاي اجتماعی ورود می کنند از جمله ایجاد فرصت شغلی براي معلولان یا درمان از افراد ناتوان، تسهیلاتی ارائه دهیم که از
امتیازات ویژه این است که سقف تسهیلات را براي این مخاطبان برداشته ایم و تسهیلات 15 میلیارد تومانی هم به آنها پرداخت کرده

 
ایم. 

نوراله زاده افزود: جشنواره کارآفرینی اجتماعی در سه سطح تسهیل گران، بنگاه هاي فعال در این حوزه و سازمان هاي حامی
کارآفرینی اجتماعی برگزار می شود که برگزیدگان در هرکدام از این سطح ها خود به سه سطح زرین، سیمین و بلورین تقسیم بندي

 
می شوند. 

وي با بیان اینکه تاکنون 80 متقاضی حضور در این جشنواره اعلام آمادگی کرده اند، گفت: با تقدیر از برگزیدگان به دنبال این هستیم
تا براي ترویج کارآفرینی اجتماعی و ترغیب افراد براي ورود به این حوزه ها گام هاي موثري برداریم.



درخواست معاونان وزارت تعاون براي ارائه طرح هاي مزیت دار در دریافت

تسهیلات

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/11/05

معاونان وزارت تعاون از مسئولان شهرستان طبس خواستند طرح هاي قابل توسعه و مزیت دار را براي دریافت تسهیلات
معرفی کنند.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
بیرجند، امروز منصوري معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی
وزارت تعاون از پروژه هاي اشتغال، صنعتی و گردشگري
شهر طبس و شاکرمی مدیر روابط وزارت تعاون از معادن

 
پروده و کک بازدید کردند. 

همچنین نشست هم اندیشی و تبادل نظر در خصوص
بررسی مشکلات حوزه اشتغال و کارآفرینی بنگاه هاي

اقتصادي با حضور دکتر منصوري معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و دکتر اصحابی معاون توانمند

 
سازي و ساماندهی صندوق کارآفرینی و امید کشور در سالن اجتماعات شهید رجایی فرمانداري ویژه طبس برگزار شد. 

منصوري معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این نشست گفت: طرح هاي نیازمند تسهیلات با اولویت هاي بخش

 
کشاورزي، خدمات، گردشگري و صنعت معرفی شود تا بتوانیم کمک کنیم. 

 
او تأکید کرد در بخش خصوصی دست را نباید براي منابع تنگ کرد و دست سرمایه گذار را نباید بست. 

 
بیشتر بخوانید 

- مرحله نخست مجتمع فولاد قاینات به بهره برداري می رسد معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: در حوزه خرما و
زعفران سعی شود اگر اشتغالی ایجاد می شود با اولویت فرآوري این محصولات باشد که این امر به سمت تولید بیشتر این محصولات

 
نیز پیش خواهد رفت. 

منصوري گفت: طرح هاي گردشگري شهرستان طبس طرح هاي خوبی است و ما کمک می کنیم که این طرح ها در بخش اشتغال و

 
اقتصاد به نتیجه برسد. 

معاون توانمند سازي و ساماندهی صندوق کارآفرینی و امید کشور نیز از افزایش 40 درصدي ضریب صندوق امید نسبت به بانک هاي

 
دیگر خبر داد. 

دکتر اصحابی گفت: اگر در شهرستان طبس طرح هاي صنایع دستی مناسب تولید و بسته بندي باشد، شناسایی و کارشناسی شود تا



 
تسهیلات مناسبی به آن اختصاص دهیم. 

او افزود: تفاهم نامه اي حدود 300 میلیارد تومان با بنیاد علوي و برکت منعقد کرده ایم که بهتر است مسئولان خراسان جنوبی و

 
شهرستان طبس تلاش کنند از آن سهم بگیرند بویژه در بخش دام که میتوان تخصیص اعتبار داد. 

مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري خراسان جنوبی هم گفت: مدت زمان اقامت در طبس از 6 ساعت به دو شبانه
روز افزایش پیدا کرده است و در برخی روستا ها به دلیل ایجاد ظرفیت هاي خوب گردشگري، مهاجرت معکوس نیز داشته ایم و نمونه

 
ي آن را میتوان در اصفهک دید که پارسال، برنده جایزه جهانی گردشگري نیز شده است. 

رمضانی تأکید کرد هرچه تلاش شود تاسیسات و زیرساخت ها بهتر شود قطعا موضوع ماندگاري و حضور مسافران نیز بیشتر خواهد

 
شد. 

او خواستار اختصاص 9 میلیارد تومان تسهیلات براي تکمیل طرح گردشگري رباط جوخواه در مسیر ورودي تهران - طبس، مجتمع
گردشگري 22 سوئیتی درحال ساخت طبس و ساخت اولین بازارچه صنایع دستی بخش خصوصی طبس شد.



هدف دولت حمایت از خودروسازي است

منبع: تدبیر و امیدشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/11/05

معاون هماهنگی و نظارت اقتصادي و زیربنایی معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: خودرو تبدیل به کالاي سرمایه اي شده
و در واقع تقاضاي موجود براي مصرف آن نیست، از طرفی شرایط براي تولید کنندگان نیز بسیار سخت شده است.

هدف دولت حمایت از خودروسازي است معاون هماهنگی و نظارت اقتصادي و زیربنایی معاون اول رییس جمهور تصریح کرد:
خودرو تبدیل به کالاي سرمایه اي شده و در واقع تقاضاي موجود براي مصرف آن نیست، از طرفی شرایط براي تولید کنندگان نیز

 
بسیار سخت شده است. 

معاون هماهنگی و نظارت اقتصادي و زیربنایی معاون اول رییس جمهور
ضمن مثبت ارزیابی کردن اقدامات اخیر ایران خودرو با وجود مشکلات و
موانع، گفت: ایران خودرو تعداد تولید را افزایش داده و در شرایط فعلی

 
محصول جدیدي را هم به تولید رسانده و این جاي امیدواري زیادي دارد. 

به گزارش ایکوپرس؛ سعید شیرکوند، در نشست با مدیرعامل گروه صنعتی
ایران خودرو، با تاکید بر این که هدفمان حمایت از خودروسازي به عنوان
یکی از پیشران هاي اقتصاد کشور است، گفت: با اقدامات ایران خودرو،

 
امیدواري بسیار زیاد است که بتوانیم خودروساز خوبی هم در منطقه و هم در دنیا شویم. 

وي گفت: هزینه تمام شده خودرو بسیار بالا رفته و از سوي دیگر قیمت فروش محصولات در حدي باقی مانده که خودروساز حتی

 
قادر به تامین هزینه تمام شده نیست. از سوي دیگر نیز قیمت خودرو در بازار به شکل غیر متعارفی افزایش یافته است. 

شیرکوند تصریح کرد: عدم تعادل فعلی که نتیجه تحریم ها و شرایط خاص اقتصادي کشور است، سبب شده تا دولت توجه جدي به

 
موضوع خودرو داشته باشد. 

معاون هماهنگی و نظارت اقتصادي و زیربنایی معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: خودرو تبدیل به کالاي سرمایه اي شده و در

 
واقع تقاضاي موجود براي مصرف آن نیست، از طرفی شرایط براي تولید کنندگان نیز بسیار سخت شده است. 

وي اظهار امیدواري کرد، با گزارش هایی که تهیه و در جلسه کارگروه جهش تولید ارایه می شود، تصمیم خردمندانه اي اخذ شود که

 
تولید در بخش خودرو جهش لازم را پیدا کند. 

 
ایجاد اشتغال در زنجیره تامین و تولید اتوبوس ایران خودرو دیزل 

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو نیز در این نشست، با اشاره به دستاوردهاي شرکت ایران خودرو دیزل در تولید و توسعه
محصولات خود، بیان کرد: امسال، پس از هشت سال وقفه خط تولید اتوبوس احیا شد. این مسیر در ابتدا با ارزبري 58 هزار یورویی

 
آغاز و امروز به 44 هزار یورو ارزبري در تولید هر دستگاه از اتوبوس ها رسیده است. 



فرشاد مقیمی با بیان این که دو کشنده 1943 و 2630 از تولیدات فعلی ایران خودرو دیزل به شمار می روند که در حال عبور از
مراحل انجام تست هاي نهایی و آماده سفارش گذاري هستند، اظهار کرد: در حال حرکت به سمت ایجاد قابلیت هایی مانند قرار دادن

 
اتاق جدید و شرایط راحتی راننده در هنگام رانندگی و سفرهاي برون شهري هستیم. 

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو در ادامه افزود: موتور 457 نیز پس از هشت سال توقف توسط شرکت ایدم تولید می شود. این
موتور تا پیش از این به کشور وارد می شد، اما در حال حاضر با 35 درصد ساخت داخل و با استاندارد آلایندگی یورو چهار، در حال

 
تولید است. 

وي با بیان این که ایران خودرو دیزل ظرفیت تولید سالانه پنج هزار دستگاه اتوبوس را داراست، گفت: در حال حاضر 400 سفارش
قطعی ثبت شده است. این امر موجب اشتغالزایی می شود کما اینکه در حال حاضر نیز در زنجیره تامین و تولید اتوبوس، اشتغال زایی

 
چشمگیري ایجاد شده است. 

در ادامه این نشست گزارشی از اقدامات و برنامه هاي گروه صنعتی ایران خودرو در حوزه نهضت ساخت داخل و جهش تولید ارایه شد.

پس از آن نیز معاون هماهنگی و نظارت اقتصادي و زیربنایی معاون اول رییس جمهور و هیات همراه، از خطوط تولید ایران خودرو،
مرکز تحقیق، طراحی و تکوین محصولات ایران خودرو و نیز شرکت ایپکو بازدید و هم چنین با حضور بر مزار شهید گمنام ایران

خودرو، به مقام والاي این شهید اداي احترام کردند.



افتتاح 13 طرح منابع طبیعی همدان در دهه فجر

منبع: ایسناشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداري استان همدان از افتتاح 13 طرح منابع طبیعی و آبخیزداري در دهه فجر انقلاب اسلامی
امسال در استان خبر داد.

اسفندیار خزائی با اعلام این خبر افزود: براي بهره برداري از این طرح ها در
وسعت 5850 هکتار، بیش از شش میلیارد و 976 میلیون تومان اعتبار هزینه

 
شده و روزانه 9000 نفر روز اشتغال مستقیم ایجاد کرده است. 

به گزارش ایسنا و به نقل از روابط عمومی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري
استان همدان، وي اضافه کرد: این طرح ها در شهرستان تویسرکان سه طرح،
شهرستان هاي بهار، اسدآباد و کبودراهنگ هر کدام دو طرح و شهرستان هاي

 
ملایر، نهاوند، فامنین و رزن هر کدام یک طرح افتتاح می شود. 

خزائی با بیان اینکه کپه کاري مراتع و بذرپاشی طرح هاي قابل بهره برداري در شهرستان هاي تویسرکان، اسدآباد، کبودراهنگ و

 
نهاوند هستند، ادامه داد: اجراي این طرح ها به وسعت 720 هکتار در سال جاري آغاز و براي دهه فجر آماده بهره برداري شد. 

وي بیان کرد: توسعه جنگل با نهال در شهرستان هاي بهار و ملایر در سطح 200 هکتار و اجراي عملیات آبخیزداري در شهرستان
هاي فامنین، تویسرکان، اسدآباد، بهار، رزن و کبودراهنگ از دیگر طرح هاي تأثیرگذار در حفظ منابع پایه آب و خاك هستند که از

 
سال گذشته آغاز شده و امسال در دهه فجر به بهره برداري می رسند. 

خزائی هدف از اجراي طرح هاي آبخیزداري را کنترل رسوب و کاهش خسارات ناشی از سیلاب، حفاظت آب و خاك، جلوگیري از

 
فرسایش و بهبود شرایط زیست محیطی، کاهش خسارت هاي ناشی از خشکسالی و تغذیه سفره هاي آب زیرزمینی دانست. 

وي بهبود اشتغال و ارتقاي سطح درآمد روستائیان، جوامع محلی و آبخیزنشینان، بالا بردن ارزش هاي زیست محیطی تفرجگاهی
مناطق زیر پوشش پروژه هاي آبخیزداري را از دیگر اهداف بیان کرد و یادآور شد: طرح هاي منابع طبیعی همچنین نقش مؤثري در

 
رونق تولید و مهاجرت معکوس به روستا دارد. 

انتهاي پیام



امیدي به بهبودي وضعیت هواي اصفهان نداریم

منبع: ایسناشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان با بیان اینکه با این مدل حرکت و امکانات نمی توانیم جلوي افزایش آلایندگی
هوا را بگیریم، گفت: در خوشبینانه ترین حالت می توانیم شرایط فعلی را حفظ کنیم، اما نمی توانیم امیدي به بهبود وضعیت

هوا داشته باشیم و به سمت هواي پاك حرکت کنیم.

ایرج حشمتی در نشستی با خبرنگاران که امروز
(یکشنبه_5 بهمن ماه) برگزار شد، با اشاره به اینکه طی 2
تا 3 ماه گذشته به لحاظ شاخص آلودگی هوا در مقایسه با
سال گذشته شرایط بدتري تجربه کردیم، اظهار کرد:
مهمترین موضوع براي برون رفت از مشکلات زیست

 
محیطی داشتن استراتژي توسعه پایدار است. 

وي با بیان اینکه در مسیر توسعه پایدار چهار ویژگی براي
صنایع تعریف شده است، گفت: صنایع باید توجیه اقتصادي
داشته باشند و باعث تخریب محیط زیست نشوند، توسعه

 
نباید باعث بر هم زدن نظم اجتماعی شود و حقوق نسل هاي آتی را پایمال کنیم. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان با تاکید بر اهمیت شناخت محیط زیست و ارزش هاي زیست محیطی، تصریح کرد: در
استان 10 هزار واحد صنعتی، 15 هزار واحد صنفی، 700 معدن فعال و 2 هزار واحد سنگبري داریم، همچنین 70 درصد تولید آهن و
فولاد کشور، 50 درصد تولید آجر کشور، رتبه دوم کشور در تولید فراورده هاي نفتی و 10 درصد تولید برق کشور و تولید قابل توجه

 
محصولات صنعتی، شیمیایی، مشتقات نفتی و کشاورزي متعلق به اصفهان است. 

وي با اشاره به رتبه اول استان اصفهان در مصرف گازوئیل کشور به دنبال تمرکز صنعت و قرارگیري در محور مواصلاتی، تاکید کرد:

 
بخش زیادي از مصارف انرژي همچون 70 درصد مصرف گاز به بخش صنعت استان اختصاص دارد. 

حشمتی درخصوص تاثیر توسعه هاي صنعتی بر بحران هاي زیست محیطی استان اصفهان، گفت: عوامل انسان ساختی بر بحران هاي
زیست محیطی تاثیر می گذارد که توسعه ناپایدار صنایع، وضعیت استقرار واحدهاي آجر، سنگبري، شهرك هاي صنعتی، حمل و نقل

 
و ترافیک و کاربري زمین از این دسته هستند. 

وي با اشاره به اینکه در سال جاري تنها در حاشیه زاینده رود بیش از 2 هزار پرونده شکایت از تغییر کاربري اراضی کشاورزي داشتیم،
خاطرنشان کرد: تراکم شهر و بلندمرتبه سازي باعث تغییر سکونت در منازل شهروندان شده و ایجاد فضاي اکولوژیکی اهمیت زیادي
یافته، به همین دلیل مردم تلاش می کنند خانه هاي ویلایی در اطراف شهر داشته باشند که این امر باعث شده ارزش زمین هاي
کشاورزي اطراف اصفهان بیش از 10 برابر قیمت واقعی باشد. از طرفی در حوزه کشاورزي به دلیل کمبود منابع آبی، توان تولید



 
کشاورزي پایین آمده و باعث فروش زمین هاي کشاورزي و تغییر کاربري آنها شده است. 

به گزارش ایسنا، مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان، وضعیت شهرك هاي صنعتی را در توسعه پایدار قابل توجه دانست و
افزود: 76 شهرك صنعتی در استان اصفهان مستقر هستند که حدود 12 هزار هکتار وسعت دارند، همچنین 6 شهرك صنعتی هنوز به
بهره برداري نرسیده، درحالیکه این شهرك ها بیش از 10 هزار قرارداد منعقده دارند که از این تعداد نزدیک به 60 درصد به بهره

 
برداري رسیده است. 

 
تمرکز بسیار سنگین صنایع در شعاع 50 کیلومتري اصفهان 

وي با اشاره به اینکه 16 شهرك صنعتی داخل شعاع 50 کیلومتري اصفهان هستند، گفت: این آمار نشان می دهد 78 درصد واحدهاي
صنعتی استان در 16 شهرك صنعتی داخل شعاع هستند و تنها 22 درصد واحدهاي صنعتی خارج از شعاع 50 کیلومتري هستند،

 
بنابراین تمرکز بسیار سنگینی در شعاع 50 کیلومتري اصفهان داریم. 

حشمتی ادامه داد: میل به توسعه 16 شهرك صنعتی داخل شعاع 50 کیلومتري اصفهان زیاد است و توسعه نامتوازنی را به جاي
توسعه شهرك هاي صنعتی خارج از شعاع 50 کیلومتري دنبال می کنیم، به طوري که به دلیل استفاده از نیروي کار نزدیک به شهر

 
اصفهان تمایل بیشتري به توسعه شهرك هاي صنعتی داخل شعاع 50 کیلومتري وجود دارد. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان در ادامه با اشاره به اینکه در بخش محیط طبیعی هم مشکلاتی داریم، تصریح کرد: کل مساحت
جغرافیاي استان 10.7 میلیون هکتار و اراضی مستعد کشاورزي استان 5 درصد است، همچنین کل سهم اشتغال حوزه کشاورزي 11
درصد است. میزان آبی که به حوزه کشاورزي اختصاص داده می شود بین 650 تا 800 میلیون مترمکعب آب است درحالیکه ظرفیت
سد زاینده رود یک میلیارد و 300 میلیون مترمکعب در شرایط نرمال است، یعنی 50 تا 60 درصد آب به بخش کشاورزي با 11

 
درصد اشتغال اختصاص داده می شود. 

 
افزایش کانون هاي بحرانی ریزگرد در اصفهان 

وي با بیان اینکه در سال 81 مساحت کانون هاي فرسایش بحرانی استان یک میلیون و 100 هزار هکتار بود، گفت: در سال 99
مساحت کانون هاي فرسایش بحرانی استان به یک میلیون و 500 هزار هکتار رسید، یعنی طی این مدت نه تنها نتوانسته ایم کانون

 
هاي بحرانی ریزگرد را مدیریت کنیم، بلکه باعث افزایش آن شده ایم. 

حشمتی، همچنین به 2 میلیون و 500 هزار هکتار اراضی کانون فرسایش بادي در استان اشاره و تصریح کرد: به اراضی، کانون
فرسایشی بحرانی می گویند که باعث تخریب و زیان اقتصادي می شود، اما کانون فرسایش بادي اراضی است که باعث تخریب
اکوسیستم می شود و چون ارزش گذاري اقتصادي صورت نگرفته به عنوان کانون هاي مستعد فرسایش بادي شناخته می شود و در

 
صورت بی توجهی باعث آسیب جدي به اصفهان می شود. 

وي با یادآوري اینکه 17 درصد سطح جغرافیایی استان مناطق حفاظت شده و شکار ممنوع است، گفت: با اینکه کانون هاي فرسایش

 
بادي زیادي در استان داریم، اگر این حفاظت انجام نمی شد قطعا شاخص هاي آلودگی ها به مراتب بالاتر بود. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان به هزینه 7 میلیارد تومانی براي نهال کاري 900 هکتار از کانون هاي بحرانی فرسایش استان در



سال جاري اشاره کرد و گفت: اگر تمام تجهیزات و نیروي انسانی را به سازمان جنگل ها و مراتع بدهیم، حدود 11 هزار میلیارد تومان

 
اعتبار براي نهال کاري کل کانون هاي بحرانی استان نیاز داریم. 

 
پیش بینی افزایش تعداد کانون هاي بحرانی فرسایش در آینده 

وي با بیان اینکه در مناطق تحت حفاظت استان توجه زیادي به معادن شده و بسیاري معتقدند اگر معادن این مناطق بهره برداري

 
شود تولید افزایش می یابد، تاکید کرد: این دیدگاه باعث می شود تعداد کانون هاي بحرانی فرسایش در آینده بیشتر شود. 

وي با تصریح بر اینکه دیدگاه توسعه پایدار در استان نه تنها اصلاح نشده بلکه شاهد اقدامات عجیبی در مورد شهرك هاي صنعتی
هستیم، توضیح داد: کارگروه مقررات زدایی مصوبه اي داشته که باتوجه به اینکه شهرك هاي صنعتی داراي مجوزهاي زیست محیطی
هستند دیگر نیازي نیست از سازمان حفاظت محیط زیست نه در حوزه تاسیس و نه بهره برداري استعلام کنند، به این ترتیب سازمان

 
حفاظت محیط زیست را از بررسی استقرار صنایع در شهرك هاي صنعتی حذف می کنند. 

وي با اشاره به اینکه تمام سرمایه گذاران علاقمند به سرمایه گذاري در شهرك هاي صنعتی اطراف اصفهان هستند، گفت: این
درحالیست که بسیاري از شهرك هاي صنعتی قدیمی قبل از تصویب قانون ارزیابی زیست محیطی وجود داشته اند. براساس مصوبه
جدید، اگر در شهرك هاي صنعتی که در حریم شهرها قرار دارند واحدي استقرار یابد که رده بالایی داشته باشد، جابجا کردن این

 
صنعت دیگر کار آسانی نیست. 

 
پلمب نمی کردیم شاخص آلودگی هواي اصفهان بالاتر از 200 می رفت 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان در ادامه به آمار پایش 10 ماهه اشاره و اظهار کرد: طی این مدت 11 هزار و 254 پایش در
سطح استان انجام و 2 هزار و 965 اخطاریه زیست محیطی صادر، 1140 شکواییه زیست محیطی بررسی و 576 مورد پیگیري قضایی

 
انجام شد و 246 راي صادره داشتیم و در نهایت 54 واحد صنعتی پلمب شد. 

وي اضافه کرد: در بخشی از پیگیري هاي قضایی دچار مرور زمان می شدیم، اما با دستور ویژه دادستان اصفهان، اختیاراتی داریم که
واحدهاي آلاینده را براساس نظرات کارشناسی و به استناد اخطاریه هاي قبلی پلمب کنیم، درحالیکه اگر این اتفاقات نمی افتاد

 
شاخص آلودگی هواي اصفهان از عدد 200 هم بالاتر می رفت. 

حشمتی با اعلام اینکه حدود 4 هزار و 135 استعلام در حوزه احداث و بهره برداري کل استان داشتیم که 94.8 درصد موافقت و 5.2
درصد مخالفت داشتیم، گفت: اقدامات در راستاي ایجاد اشتغال و جهش تولید بسیار بالا بوده که بیشتر در شهرك هاي صنعتی خارج

 
از شعاع 50 کیلومتري و کل استان است. 

وي با بیان اینکه در حوزه طرح هاي پژوهشی مطالعات طرح جامع پسماندهاي صنعتی از سوي دانشگاه صنعتی اصفهان و طرح جامع
مدیریت پسماندهاي شهري و روستایی توسط دانشگاه اصفهان درحال انجام است، ابراز امیدواري کرد که بعد از بیرون آمدن نتایج این

 
مطالعات بتوان مدیریت خوبی در زمینه پسماند در استان داشته باشیم. 

 
اعتبارات پایین اداره کل محیط زیست 



مدیرکل حفاظت محیط زیست استان به سرشماري گونه هاي حیات وحش استان اشاره کرد و افزود: تنها در گونه کل و بز نسبت به
سال قبل کاهش داشتیم و در سایر گونه هاي حیات وحش تغییري نداشته ایم که علت کاهش گونه کل و بز ایجاد طاعون

 
نشخوارکنندگان کوچک در پارك ملی کلاه قاضی بود و گونه هاي زیادي تلف شد، اما خوشبختانه بیماري مدیریت شد. 

وي با بیان اینکه در سال 99 کل اعتبارات اداره کل حفاظت محیط زیست استان 26 میلیارد تومان است که 24 میلیارد تومان آن
صرف حقوق کارکنان می شود، تصریح کرد: اعتبار براي هزینه سوخت و تعمیرات و اجاره محل و مسایل دیگر 2 میلیارد و 600

 
میلیون تومان است. 

حشمتی با اشاره به اینکه اعتبارات حوزه تملک دارایی این اداره کل 2.5 میلیارد تومان است که تاکنون یک میلیارد و 400 میلیون
تومان اختصاص یافته، گفت: این درحالیست که اعتبارات ایستگاه هاي سنجش آلودگی هوا بالاي 100 میلیارد تومان است و با این

 
اعتبار مگر می شود ایستگاه نگهداري کرد و شاخص اعلام کرد!؟ 

 
حتی یک لیتر مازوت هم در شعاع 50 کیلومتري اصفهان مصرف نکردیم 

وي در ادامه با تاکید براینکه تا این لحظه یک لیتر مازوت در شعاع 50 کیلومتري اصفهان مصرف نشده است، یادآور شد: سال گذشته
به خاطر شرایط و دلایلی که نمی گویم، از مجموع کل مشعل هاي مازوت سوز، تنها به مدت 30 ساعت مشعل نیروگاه شهید منتظري

 
با حضور دادستانی باز شد، اما حتی به مرحله گرم شدن هم نرسید. 

حشمتی با بیان اینکه ایستگاه هاي سنجش اصفهان حال و روز خوبی ندارند، گفت: با این وجود نسبت به شهرهاي دیگر هم به لحاظ

 
تعداد و هم سنسورها شاخص بهتري داریم. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان تعداد ایستگاه هاي سنجش آلودگی هوا در شهر اصفهان را 15 ایستگاه اعلام کرد و گفت: در
چهار شهر مبارکه، شاهین شهر، نجف آباد و سگزي نیز ایستگاه سنجش آلودگی هوا داریم. این ایستگاه ها به دو دسته ترافیکی و
شهري تقسیم بندي می شود که ایستگاه هاي نزدیک مراکز صنعتی می توانند نقش آلودگی صنایع را بیشتر نشان دهد و ایستگاه
هاي داخل شهر می توانند آلودگی ناشی از ترافیک را نشان دهند، اما آنچه می توان به آن استناد کرد میانگین شاخص 24 ساعته

 
است نه شاخص لحظه اي. 

وي با طرح این سوال که کمتر نشان دادن شاخص آلودگی هواي شهر اصفهان چه منافعی براي اداره کل حفاظت محیط زیست دارد؟
تاکید کرد: ما یک دستگاه نظارتی هستیم و این درحالیست که اگر تجربیات و جدیت و تلاش کارشناسان ما نبود امروز حتی ایستگاه
سنجش آلودگی هوا نداشتیم. ایستگاه هاي دچار مشکل را از مدار خارج می کنیم تا اصلاح شوند اما گاهی متاسفانه برخی این موضوع

 
را تعمدي اعلام می کنند. 

 
مشکلات زیست محیطی به دلیل بی توجهی به فرهنگ سازي است 

حشمتی بر اهمیت آموزش، فرهنگ سازي و آگاه سازي جامعه تاکید کرد و گفت: اگر امروز دچار مشکلات زیست محیطی هستیم به
دلیل بی توجهی به موضوع آموزش و فرهنگ سازي است. در برنامه چهارم توسعه، الزام قانونی براي آگاه سازي وجود داشت و در

 
برنامه پنجم نیز همین موضوع آورده شد، اما در برنامه ششم این قانون حذف شد. 



وي با تصریح براینکه از نقطه اي ضربه می خوریم که احساس می کنیم اهمیت زیادي ندارد، گفت: اگر می توانستیم مسئولیت
اجتماعی را در تمام بخش ها ایجاد و از ظرفیت مشارکت هاي مردمی استفاده کنیم شاید این امید وجود داشت که در سال هاي

 
آینده بتوانیم از معضلاتی که وجود دارد، عبور کنیم. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان عملکرد این اداره کل را باتوجه به امکانات و اعتبارات قابل دفاع و فراتر از امکانات
دانست و گفت: کمتر از 8 دهم درصد اعتبارات تملک دارایی استان را به محیط زیست اختصاص می دهند آن هم در یک استان

 
صنعتی با رتبه بالاي تولید. 

وي، نداشتن چشم انداز توسعه پایدار براي استان، بی توجهی به اجراي برنامه جامع آمایش سرزمین و اختصاص نیافتن بودجه کافی
به حفاظت محیط زیست را از مشکلات موجود برشمرد و افزود: تعیین ردیف اعتباري مشخص در سطح ملی براي اجراي قانون هواي
پاك و تقویت همه جانبه محیط زیست، افزایش مشارکت دانشگاه ها و مراکز علمی و تحقیقاتی براي حل مشکلات زیست محیطی،
بازنگري چشم انداز بلندمدت توسعه پایدار در استان، مشارکت و هم افزایی بین بخشی در دستگاه هاي اجرایی استان از پیشنهادات

 
اداره کل حفاظت محیط زیست استان است. 

 
در 10 ماه تنها 4 روز هواي پاك داشتیم 

حشمتی در ادامه تعداد روزهاي هواي پاك در 10 ماهه سال گذشته را 19 روز اعلام کرد و افزود: تعداد روزهاي هواي پاك 10 ماهه

 
امسال 4 روز بود. تعداد روزهاي سالم در سال گذشته 207 روز و امسال 197 روز بوده است. 

وي همچنین تعداد روزهاي ناسالم براي گروه هاي حساس در 10 ماهه سال گذشته را 71 روز و امسال را 79 روز اعلام کرد و گفت:
تعداد روزهاي ناسالم براي عموم سال گذشته 7 روز و امسال 26 روز بود و تعداد روزهاي بسیار ناسالم سال گذشته 2 روز بود که

 
امسال روز بسیار ناسالم نداشتیم. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان با بیان اینکه با این مدل حرکت و امکانات نمی توانیم جلوي افزایش آلایندگی هوا را
بگیریم، تصریح کرد: در خوشبینانه ترین حالت می توانیم شرایط فعلی را حفظ کنیم، اما نمی توانیم امیدي به بهبود وضعیت هوا

 
داشته باشیم و به سمت هواي پاك حرکت کنیم. 

وي درخصوص نتایج دو مطالعه انجام شده از سوي دانشگاه صنعتی و دانشگاه اصفهان، گفت: مطالعه دانشگاه صنعتی اصفهان فقط در
زمینه منشأیابی و ذرات معلق بود، درحالی که 5 معیار آلایندگی داریم. این مطالعات نشان می دهند انتشار و سهم بندي درست معلق

 
در فصول مختلف سال متفاوت است، بنابراین اکنون تنها براي یک معیار باتوجه به اقلیم، زمان و مکان سناریوهاي مختلفی داریم. 

حشمتی از انجام مطالعه تکمیلی براي تعیین سناریویی براي ایجاد سهم بندي منابع آلاینده خبر داد تا براساس نتایج تکمیلی
مشخص شود کدام یک تاثیر بیشتري دارد و مدل سازي صورت گیرد تا نتیجه قطعی سناریوها را ارایه کرده و براساس منابع مالی و

 
امکانات دستگاه ها بتوانیم اقدامی انجام دهیم. 

 
پاسخ به سوال ایسنا 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان در پاسخ به ایسنا در مورد اجراي قانون هواي پاك و دستگاه هایی که مشارکت لازم را



براي اجراي این قانون نداشته اند، گفت: قانون هواي پاك داراي دو بخش اصلی است؛ یک بخش اقدامات مدیریتی و اقدامات اجرایی

 
است که بیش از 40 دستگاه به صورت مستقیم و غیرمستقیم نقش دارند، یک بخش از قانون هواي پاك نیز تدوین استانداردها است. 

وي با بیان اینکه بخشی از قانون هواي پاك اقدامات اجرایی است که می گوید شهرداري ها موظف هستند سالی 5 درصد ناوگان
حمل و نقل عمومی را نوسازي کنند، تصریح کرد: کل اتوبوس هاي بازسازي شده در اصفهان در سال 99 بین 100 تا 120 دستگاه
است درحالیکه سال هاي قبل اصلا نوسازي نداشتیم، به این دلیل که 50 درصد اعتبارات را دولت و 50 درصد را شهرداري تامین کند
و وقتی دولت نتوانسته تعهدات خود را ایفا کند شهرداري هم انجام نداده و این بخش قانون هواي پاك معطل مانده است، از سوي

 
دیگر زیرساخت هاي لازم براي تولید و نوسازي اتوبوس وجود ندارد. 

 
خودرو استاندارد نداریم 

حشمتی بخش دیگري از قانون هواي پاك را مربوط به استفاده از خودروهاي استاندارد عنوان کرد و افزود: بنزین یورو4 داریم، ولی
خودرو استاندارد نداریم و مشکل خودروهاي فرسوده هم داریم. یکی دیگر از نیازها ایجاد مراکز معاینه فنی است درحالی که حتی یک

 
مرکز معاینه فنی موتورسیکلت نداریم و هیچ برنامه اي براي جایگزینی موتورسیکلت هاي فرسوده نداریم. 

وي ادامه داد: بیشترین مصرف گازوئیل را داریم، اما در شهر اصفهان فقط یک مرکز معاینه فنی خودروهاي سنگین داریم، همچنین
استانداردهاي مراکز معاینه فنی بسیار ساده است و براساس استانداردهاي جهانی بیشتر خودروها نمی توانند معاینه فنی داشته باشند.

حشمتی درمورد بهینه سازي موتورخانه هاي خانگی و اداري، توضیح داد: دستگاه دولتی هزار واحد ساختمانی دارند که فقط در 64

 
ساختمان موتورخانه ها بهینه سازي شده و از موتورخانه هاي خانگی که اصلا آماري در دسترس نیست. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان به خروج خودروهاي فرسوده از چرخه حمل و نقل اشاره کرد و گفت: در این زمینه نه
زیرساخت مناسبی داریم و نه توان لازم، معیار کنونی خروج خودروهاي فرسوده فقط معاینه فنی است که معاینه فنی قوي در کشور

 
نداریم. 

وي با بیان اینکه هزاران مثال براي اجرایی نشدن قانون هواي پاك وجود دارد، گفت: از هر دستگاهی می پرسیم چرا نسبت به اجراي
قانون هواي پاك اقدام نمی کند یا به مشکلات مالی و یا نبود زیرساخت هاي لازم اشاره می کنند. وظیفه ما به عنوان یک دستگاه
نظارتی گزارش گیري است، درحالیکه در سال 99 تمام دستگاه هاي قضایی، سازمان بازرسی، دادستانی و شوراي امر به معروف و نهی
از منکر درخصوص ترك فعل دستگاه هاي اجرایی در زمینه قانون هواي پاك ورود کرده و امسال از پشتوانه بسیار قوي تري

 
برخورداریم. 

 
بی علاقگی صنایع آلاینده به رفع آلایندگی خود 

حشمتی با بیان اینکه 100 میلیارد تومان از اعتبارات مربوط به عوارض آلایندگی به صندوق محیط زیست استان وارد شده است،
تصریح کرد: حدود 67 میلیارد تومان درخواست تسهیلات براي 6 تا 7 صنعت داشته ایم، اما آنچه به تایید رسیده تصفیه خانه
چرمشهر است که به بانک معرفی شده، از سوي دیگر تاکنون 2 بار به صنایع آلاینده فراخوان دادیم که درصورتی که در شعاع 50
کیلومتري هستند و می توانند در زمینه رفع آلایندگی اقدام کنند درخواست استفاده از تسهیلات این صندوق را دهند، اما متاسفانه
هیچ گونه علاقه اي در صنایع آلاینده وجود ندارد و بیشتر افراد می خواهند براي مسائل توسعه اي خود از این تسهیلات استفاده



 
کنند. 

وي یادآور شد: بسیاري از نمایندگان مجلس با ارائه طرح فوریتی درخواست کردند همین مصوبه که در بودجه 99 دیده شده در

 
بودجه 1400 ملغی و یک درصد عوارض آلایندگی به شهرداري ها برگردد. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان با طرح این سوال که آیا تعطیلی مدارس و واحدهاي آموزشی باعث کاهش ترافیک شهر
شد؟ گفت: امسال توده هاي پرفشار و برودت هوا که از شاخص هاي تشکیل اینورژن است را در اصفهان داشتیم که این موضوع باعث
شد شاخص آلودگی هوا بالاتر رود. از سوي دیگر تنها مدارس تعطیل شد، اما سرویس هاي جابجایی کارکنان واحدهاي صنعتی و

 
دستگاه هاي دولتی و ترد شبانه روزي 45 هزار کامیون و همچنین ترافیک شهري همچنان وجود دارد. 

 
حقابه تالاب گاوخونی داده نشده است 

حشمتی همچنین در مورد وضعیت تالاب گاوخونی توضیح داد: بر اساس مطالعات انجام شده حقابه مورد نیاز براي تالاب گاوخونی
176 میلیون مترمکعب است که تا این لحظه هیچ حقابه اي اختصاص داده نشده تا از تبدیل این تالاب به کانون ریزگرد جلوگیري

 
شود. 

وي با تاکید براینکه بعد از شرب، اولویت با حقابه ها است، گفت: همواره حقابه هاي تالاب گاوخونی با رهاسازي آب براي کشاورزي
عجین می شود، اما تا زمانی که نگاه ویژه به حقابه گاوخونی به عنوان یک حق مسلم نداشته باشیم امیدي به احیاي تالاب گاوخونی

 
نداریم و ممکن است در سال هاي آینده از دلایل اصلی آلایندگی هواي اصفهان و اطراف باشد. 

 
تلاش محیط زیست براي گرفتن حقابه تالاب 

وي در پاسخ به سوال دیگر ایسنا در مورد پیگیري براي حقابه تالاب گاوخونی و زاینده رود گفت: محیط زیست براي گرفتن حقابه
تالاب گاوخونی تمام تلاش خود را انجام می دهد تا 313 میلیون متر مکعب آب براي حقابه گاوخونی و زاینده رود اختصاص داده
شود، اما نادیده گرفتن حقابه زاینده رود و گاوخونی به دلیل بارگذاري در سال هاي گذشته و نادیده گرفتن حقابه هاي قانونی است،
در عین حال که امروز شاهد افزایش جمعیت شهرها و افزایش نیاز به آب شرب در کنار توسعه صنعت هستیم که تمام این عوامل

 
باعث می شود موضوع حقابه مورد بی توجهی قرار می گیرد. 

وي تاکید کرد: اگر آبی براي رهاسازي در زاینده رود اختصاص داده شود باید در همین ماه هایی باشد که بخش کشاورزي به آب نیاز
ندارد، اما اختصاص حقابه با تصمیم و سهم بندي وزارت نیرو است و روشن است نقش کشاورزان در گرفتن حقابه پررنگ تر است و

 
پساب و زهابی که امروز دریافت می کنیم هم به دلیل حقابه آن هاست وگرنه گاوخونی به کانون ریزگرد تبدیل شده بود. 

انتهاي پیام



وقتی نامه معاون استاندار نخوانده، بایگانی شد/ پیگیري از نماینده ها بی

فایده بود
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کارآفرین جوان جرگلانی که براي احداث کارگاه تیرچه صنعتی با مشکل جانمایی کارگاه و زمین احداثی روبروست از
مسئولان درخواست حمایت دارد.

کارآفرین جوان جرگلانی که براي احداث کارگاه تیرچه
صنعتی با مشکل جانمایی کارگاه و زمین احداثی روبروست

 
از مسئولان درخواست حمایت دارد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از عصر
اترك، محمد بردي زاهدي یکی از جوانان فعال در روستاي
گرکز، به هر جا که می شد و می توانست رفته است تا گره
اي از کار وي باز کنند اما بعد از گذشت یک سال کار به
جایی نبرده است؛ حالا تصمیم گرفته است مشکلش را
رسانه اي کند، شاید گوش شنوایی براي صحبت هایش

 
پیدا شود. 

زاهدي گفت: مدت ها قبل تصمیم به ایجاد یک کارگاه در نزدیکی سد چندیر و در کلاته آباواجدادیم گرفتم و سوله را آماده کرده و
دستگاه هاي مورد نیاز را نیز خریداري کردم. وقتی خواستم کارگاه را راه اندازي کنم منابع طبیعی مجوز احداث کارگاه را نداد و هر

 
قدر پیگیر این مساله شدم موفق به دریافت مجوز نشدم. 

وي با بیان اینکه منابع طبیعی به علت ملی بودن زمین اجازه فعالیت نمی دهد، ادامه داد: این در حالی است که سوله کارگاهم در

 
کنار دامداري آباواجدادیم ساخته شده که قدمت دامداري 60 ـ 70سال است اما اکنون اعلام می کنند زمین ملی است. 

این جوان جرگلانی با بیان اینکه دو میلیارد تومان براي خرید دستگاه ها هزینه کردم، گفت: فقط کافی است که باران به این دستگاه

 
ها بخورد تا تمام سرمایه من از بین برود. 

زاهدي گفت: پیش از این اعلام شده بود براي ایجاد اشتغال، زمین در اختیار متقاضیان قرار داده می شود اما اکنون پس از 6 ماه

 
پیگیري و تشکیل پرونده در اداره منابع طبیعی هیچ پاسخی دریافت نکردم. 

این جوان روستاي گرکز از بخش جرگلان با ابراز تاسف ادامه داد: براي پیگیري مشکلم به دیدار معاون عمرانی استانداري نیز رفتم و
نامه نوشتم. او هم دوبار به منابع طبیعی نامه زده و دستور پیگیري مشکلم را داد اما با کمال تاسف مدیران منابع طبیعی حتی نامه

 
معاون عمران استانداري را نخوانده به بایگانی فرستادند. 

وي ادامه داد: براي پیگیري مشکلم از طریق نوشتن نامه و دیدار حضوري با نمایندگان هم اقدام کردم اما تاکنون از آنها نیز به نتیجه



 
نگرفتم. 

این جوان کارآفرین با اشاره به ادعاهاي مسئولان که همیشه دم از حمایت از کارآفرینان می زنند، گفت: استاندار همیشه می گوید از
تولیدکنندگان حمایت کنید! آیا این حمایت کردن است؟ اگر قرار است خودمان زمین و برق و تمام امکانات را بخریم این چه حمایتی

 
است؟ مدیران شهرستانی، استانی و نمایندگان هیچ حمایتی از کارآفرینان نمی کنند و ادعاها فقط درحد حرف است. 

زاهدي گفت: ایجاد کارگاه تیرچه صنعتی در جرگلان می تواند براي 12 نفر مستقیم ایجاد اشتغال کند و مهمتر از آن، این است که

 
این کارگاه در استان خراسان شمالی تنها تیرچه زنی صنعتی خواهد بود که با روزي 700 متر تولید تیرچه فعالیت خواهد کرد. 

وي اظهارکرد: در حال حاضر در استان ما تنها یک کارگاه تیرچه زنی وجود دارد که به صورت دستی فعالیت می کند و روزي 150

 
متر تیرچه تولید دارد. 

وي با بیان اینکه براي راه اندازي این کارگاه یک میلیارد تومان به غیر ازهزینه برق و سوله و زمین لازم است، خاطرنشان کرد:

 
درخواستم از مسئولان رفع مشکل زمین براي خروج از این بلاتکلیفی و آغاز تولید است. 

انتهاي پیام/



مرغداران خواستار افزایش قیمت مرغ شدند

منبع: آبادان نیوزشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/11/05

کانون سراسري مرغداران گوشتی در نامه اي به دبیر کارگروه ستاد تنظیم بازار و معاونت امور دام وزارت جهاد کشاورزي

 
خواستار اصلاح قیمت مصوب مرغ با توجه به افزایش نرخ مصوب مؤلفه هاي تولید شد. 

 
 

 
  

به گزارش خبرنگار مهر، کانون سراسري مرغداران گوشتی در نامه اي به دبیر کارگروه ستاد تنظیم بازار و معاونت امور دام وزارت جهاد

 
کشاورزي خواستار اصلاح قیمت مصوب مرغ با توجه به افزایش نرخ مصوب مؤلفه هاي تولید شد. در متن این نامه آمده است: 

 
جناب آقاي دکتر رضایی معاون محترم بهبود تولیدات دامی وزارت جهاد کشاورزي 

 
جناب آقاي دکتر قبادي معاون محترم بازرگانی داخلی وزارت صمت 

 
با سلام و احترام 

با عنایت به افزایش قیمت مؤلفه هاي تولید مرغ در ستاد تنظیم بازار کشور و افزایش قیمت ذرت از 15 هزار ریال به 17 هزار ریال و
سویا از 27 هزار ریال به 33 هزار ریال و جوجه از 28 هزار ریال به 42 هزار ریال و افزایش هزینه هاي حمل و سایر هزینه هاي
تولیدي و اثر مستقیم این تغییرات قیمتی بر قیمت تمام شده هر کیلوگرم مرغ زنده و گرم، متأسفانه علیرغم پیگیري ها و درخواست
هاي متعدد اقدامات لازم از سوي وزارت جهاد کشاورزي و وزارت صمت جهت ارسال آنالیز به ستاد تنظیم بازار و تصویب قیمت جدید
مرغ متناسب با افزایش قیمت مؤلفه هاي تولید صورت نمی گیرد و این رویه و رویکرد اجحاف در حق مرغداران بوده و زیان هاي مالی
فراوانی بر آنان وارد می نماید و لذا ضمن ارسال مجدد آنالیز قیمت تمام شده هر کیلوگرم مرغ استدعا می شود به منظور جلوگیري از
بروز بحران مجدد در بازار تولید و مصرف و استمرار و پایداري تولید و اشتغال با ایجاد رغبت و انگیزه در بین مرغداران ترتیبی اتخاد

 
فرمائید تا به قید فوریت نسبت به طرح و تصویب قیمت جدید مرغ در ستاد تنظیم بازار کشور اقدامات لازم را مبذول فرمایند. 

با توجه به موارد مطروحه و اینکه قیمت مصوب قبلی به دلایل ذکر شده، نمی تواند مبنایی براي اجراي سیاست هاي دستوري قیمت
قرار گیرد، شایسته است به گونه اي برنامه ریزي نمائید تا در صورت واقعی و منطقی شدن قیمت ها متناسب با افزایش قیمت مؤلفه

 
هاي تولید، از سرکوب قیمت و برخورد با فعالین بخش پرهیز شود. 



 
 

 
منبع:باشگاه خبرنگاران جوان 

آبادان,خبر آبادان,اخبار آبادان,آبادان نیوز,آبادان خبر,خوزستان,خبر خوزستان,اخبار خوزستان



مراکز رشد دانشگاه آزاد سطح بندي می شوند

منبع: شفافشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/11/05

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی گفت: مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی سطح بندي می شوند تا بر
اساس آن حمایت شود.

به گزارش شفاف، روح االله دهقانی فیروزآبادي با بیان اینکه
مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی یکی از المان هاي
اکوسیستم نوآوري و فناوري در دانشگاه آزاد اسلامی
هستند، گفت: از اهداف مراکز رشد می توان به ایجاد
شرکت هاي نوپا، تولید محصولات و خدمات فناورانه اشاره

 
کرد. 

او افزود: مراکز رشد دانشگاه در راستاي اشتغال زایی و
حمایت از ایجاد کسب و کار هاي نوپا براي دانشجویان وبینار ها و کارگاه هاي آموزشی، استارتاپ ویکندها، چالش هاي فناوري و

 
رویداد هاي فناورانه برگزار می کند. 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی بیان کرد: مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی بر اساس شاخص هاي مختلفی
سطح بندي خواهند شد که از جمله این شاخص ها می توان به فضاها، تعداد دوره هاي برگزار شده، تعداد هسته هاي واحد هاي فناور

 
و شرکت هاي دانش بنیان مستقر در مرکز رشد، تعداد محصولات تولیدشده، درآمد ها و هزینه هاي مرکز رشد اشاره کرد. 

دهقانی فیروزآبادي با اشاره به اینکه مراکز رشد دانشگاه بر اساس مستندات ارسالی و بازدید هاي میدانی توسط اداره کل کارآفرینی و
مراکز رشد ارزیابی شده و پس از تأیید شوراي سیاست گذراي و راهبري مراکز رشد سطح بندي می شوند، گفت: با تایید رئیس

 
دانشگاه آزاد اسلامی از این پس میزان حق سرپرستی مدیران مراکز رشد دانشگاه بر اساس سطح بندي مرکز رشد تعیین می شود. 

انتهاي پیام/



بانک کشاورزي در استان ایلام سرمایه گذاري می کند

منبع: شبستانشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/11/05

رئیس مجمع نمایندگان استان ایلام گفت : با رایزنی هاي صورت گرفته با مدیر عامل بانک کشاورزي این بانک در آینده
نزدیک در جنوب استان در حوزه هاي مختلف سرمایه گذاري می کند.

رئیس مجمع نمایندگان استان ایلام گفت : با رایزنی هاي صورت گرفته با مدیر عامل بانک کشاورزي این بانک در آینده نزدیک

 
در جنوب استان در حوزه هاي مختلف سرمایه گذاري می کند. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از ایلام، «بهزاد علیزاده» در دیدار
با «روح االله خدا رحمی» مدیرعامل بانک کشاورزي اظهار کرد:
بانک کشاورزي در ارائه خدمات به کشاورزان در سطح کشور،

 
اقدمات بسیار قابل قبولی انجام داده است. 

وي به ظرفیت ها و پتانسیل هاي حوزه انتخابیه دهلران در بخش
هاي مختلف کشاورزي اشاره کرد و گفت: باتوجه به ظرفیت هاي
بی بدیل حوزه انتخابیه در حوزه کشاورزي، خواستار اهتمام ویژه

 
و رفع مشکلات در حوزه هاي مختلف کشاورزي شد. 

عضو کمیسیون کشاورزي، آب و منابع طبیعی مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: یکی از موضوعات مهم در استان ایلام بخصوص

 
حوزه انتخابیه تامین مکانیزاسیون درراستاي توسعه کشاورزي می باشد که نیازمند توجه جدي است 

علیزاده بیان کرد: یکی از نیازمندي هاي کشاورزان شهرستانهاي دهلران، دره شهر، آبدانان و بدره تامین 100 دستگاه تراکتوراست که

 
بدون شک با اختصاص این میزان تحول عظیمی در بحث تامین نیازمندي هاي حوزه انتخابیه ایجاد می شود. 

نماینده مردم دهلران، دره شهر، آبدانان و بدره در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: ظرفیت کشت چغندر قند و کلزا امکان سرمایه
گذاري بانک کشاورزي و شرکت میهن در بحث ایجاد یک واحد کارخانه قند و کارخانه روغن کشی در حوزه انتخابیه می تواند علاوه بر

 
افزیش تولید زمینه اشتغال جوانان بومی منطقه را فراهم کند. 

عضو کمیسیون کشاورزي، آب و منابع طبیعی به ایجاد سرمایه گذاري بانک کشاورزي در حوزه هاي عمرانی اشاره کرد و گفت: تکمیل
سد سیکان وایستگاه پمپاژ شهرك ولی عصر بدره فرصت مناسبی است براي سرمایه گذاري بانک کشاورزي در حوزه عمرانی و آبادانی

 
منطقه که انتظار است بانک در زمینه سرمایه گذاري کند. 

مدیر عامل بانک کشاورزي نیز در این دیدار یادآور شد: بانک کشاورزي تلاش خواهد کرد در راستاي توسعه منابع مورد نیاز بخش



 
کشاورزي و سرمایه گذاري در استان ایلام همکاري لازم داشته باشد. 

روح االله خدارحمی گفت: در بحث تکمیل سد سیکان وایستگاه پمپاژ شهرك ولی عصر بدره از محل ماده 56 بانک کشاورزي 700

 
میلیارد ریال در سد سیکان دره شهر و 800 میلیارد ریال، بانک عامل در ایستگاه پمپاژ شهرك ولی عصر بدره سرمایه گذاري کند. 

 
وي تصریح کرد: تامین اعتبار براي خرید 100 دستگاه تراکتورتا پایان سال جاري محقق خواهد شد. 

خدارحمی خاطرنشان کرد: در بحث ایجاد کارخانه روغن کشی و کارخانه قند قطعا با برنامه ریزي لازم بستر سرایه گذاري نیز فراهم
خواهد شد.



کارخانه تولید قطعات ایران خودرو در اردبیل احداث می شود

منبع: سازه خبرشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/11/05

نایب رییس کمیسیون اقتصادي مجلس از احداث کارخانه تولید قطعات ایران خودرو در استان اردبیل خبر داد. به گزارش
سازه خبر، حجت الاسلام سیدکاظم موسوي در دیدار با مدیرعامل شرکت ایران خودرو اظهار کرد: کارخانه تولید قطعات ایران

خودرو در استان اردبیل با سرمایه گذاري 500 میلیارد تومانی احداث می شود. نماینده ...

 
نایب رییس کمیسیون اقتصادي مجلس از احداث کارخانه تولید قطعات ایران خودرو در استان اردبیل خبر داد. 

به گزارش سازه خبر، حجت الاسلام سیدکاظم موسوي در دیدار با مدیرعامل شرکت ایران خودرو اظهار کرد: کارخانه تولید قطعات

 
ایران خودرو در استان اردبیل با سرمایه گذاري 500 میلیارد تومانی احداث می شود. 

نماینده مردم اردبیل، نمین، نیر و سرعین در مجلس شوراي اسلامی افزود: با توجه به پتانسیل عظیم استان اردبیل به ویژه از نظر

 
نیروي انسانی، با رایزنی هاي انجام شده، سرمایه گذار توانمندي انتخاب و مقدمات این کار فراهم شده است. 

 
وي اضافه کرد: این پروژه با هدف ایجاد فرصت اشتغال براي جوانان استان، تا حصول نتیجه مطلوب پیگیري خواهد شد. 

در ادامه مقیمی، مدیرعامل شرکت ایران خودرو نیز افزود: به دنبال سیاست کلی که در حوزه گروه صنعت خودرو وزارت صنعت، معدن
و تجارت مبنی بر ضرورت تولید تمام قطعات خودرو در داخل کشور وجود دارد، ساخت داخلی قطعاتی که از خارج از کشور تامین می

 
شود، در دستور کار قرار دارد. 

به گفته وي مقرر شده سرمایه گذار پروژه، تعدادي از قطعاتی که در خارج از کشور تامین می شود را انتخاب کرده و بحث سرمایه

 
گذاري و سپس تولید آن در اردبیل را آغاز کنند. 

مدیر عامل ایران خودرو نیز خاطرنشان کرد: ما از راه اندازي این کارخانه در اردبیل استقبال می کنیم و حمایت هاي لازم از جمله

 
خرید تضمینی قطعات و تامین منابع مالی را انجام خواهیم داد. 

همچنین صمدي، سرمایه گذار این پروژه نیز در این جلسه گفت: با حداقل 500 میلیارد تومان این پروژه را استارت خواهیم زد و
تلاش می کنیم اشتغال مستقیم یک هزار نفر را فراهم نماییم.



هدف دولت حمایت از خودروسازي است

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/11/05

حزب االله:معاون هماهنگی و نظارت اقتصادي و زیربنایی معاون اول رییس جمهور ضمن مثبت ارزیابی کردن اقدامات اخیر
ایران خودرو با وجود مشکلات و موانع، گفت: ایران خودرو تعداد تولید را افزایش داده و در شرایط فعلی محصول جدیدي را

هم به تولید رسانده و این جاي امیدواري زیادي دارد.

به گزارش شبکه خبري تحلیلی حزب االله ، سعید شیرکوند، در نشست با مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، با تاکید بر این
که هدفمان حمایت از خودروسازي به عنوان یکی از پیشران هاي اقتصاد کشور است، گفت: با اقدامات ایران خودرو، امیدواري بسیار

 
زیاد است که بتوانیم خودروساز خوبی هم در منطقه و هم در دنیا شویم. 

وي گفت: هزینه تمام شده خودرو بسیار بالا رفته و از سوي دیگر قیمت فروش محصولات در حدي باقی مانده که خودروساز حتی

 
قادر به تامین هزینه تمام شده نیست. از سوي دیگر نیز قیمت خودرو در بازار به شکل غیر متعارفی افزایش یافته است. 

شیرکوند تصریح کرد: عدم تعادل فعلی که نتیجه تحریم ها و شرایط خاص اقتصادي کشور است، سبب شده تا دولت توجه جدي به

 
موضوع خودرو داشته باشد. 

معاون هماهنگی و نظارت اقتصادي و زیربنایی معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: خودرو تبدیل به کالاي سرمایه اي شده و در

 
واقع تقاضاي موجود براي مصرف آن نیست، از طرفی شرایط براي تولید کنندگان نیز بسیار سخت شده است. 

وي اظهار امیدواري کرد، با گزارش هایی که تهیه و در جلسه کارگروه جهش تولید ارایه می شود، تصمیم خردمندانه اي اخذ شود که

 
تولید در بخش خودرو جهش لازم را پیدا کند. 

 
ایجاد اشتغال در زنجیره تامین و تولید اتوبوس ایران خودرو دیزل 

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو نیز در این نشست، با اشاره به دستاوردهاي شرکت ایران خودرو دیزل در تولید و توسعه
محصولات خود، بیان کرد: امسال، پس از هشت سال وقفه خط تولید اتوبوس احیا شد. این مسیر در ابتدا با ارزبري 58 هزار یورویی

 
آغاز و امروز به 44 هزار یورو ارزبري در تولید هر دستگاه از اتوبوس ها رسیده است. 

فرشاد مقیمی با بیان این که دو کشنده 1943 و 2630 از تولیدات فعلی ایران خودرو دیزل به شمار می روند که در حال عبور از
مراحل انجام تست هاي نهایی و آماده سفارش گذاري هستند، اظهار کرد: در حال حرکت به سمت ایجاد قابلیت هایی مانند قرار دادن

 
اتاق جدید و شرایط راحتی راننده در هنگام رانندگی و سفرهاي برون شهري هستیم. 

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو در ادامه افزود: موتور 457 نیز پس از هشت سال توقف توسط شرکت ایدم تولید می شود. این
موتور تا پیش از این به کشور وارد می شد، اما در حال حاضر با 35 درصد ساخت داخل و با استاندارد آلایندگی یورو چهار، در حال

 
تولید است. 

وي با بیان این که ایران خودرو دیزل ظرفیت تولید سالانه پنج هزار دستگاه اتوبوس را داراست، گفت: در حال حاضر 400 سفارش
قطعی ثبت شده است. این امر موجب اشتغالزایی می شود کما اینکه در حال حاضر نیز در زنجیره تامین و تولید اتوبوس، اشتغال زایی

 
چشمگیري ایجاد شده است. 

در ادامه این نشست گزارشی از اقدامات و برنامه هاي گروه صنعتی ایران خودرو در حوزه نهضت ساخت داخل و جهش تولید ارایه شد.
پس از آن نیز معاون هماهنگی و نظارت اقتصادي و زیربنایی معاون اول رییس جمهور و هیات همراه، از خطوط تولید ایران خودرو،
مرکز تحقیق، طراحی و تکوین محصولات ایران خودرو و نیز شرکت ایپکو بازدید و هم چنین با حضور بر مزار شهید گمنام ایران

خودرو، به مقام والاي این شهید اداي احترام کردند.



گفت وگو با محمد حسینی، کارآفرین برتر حوزه بورس و ارز دیجیتال

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/11/05

محمد حسینی یکی از کارآفرینان جوانی است که در حوزه ارزهاي دیجیتال در داخل کشور دست به تاسیس یک شرکت
هلدینگی زده است.

گفت وگو با محمد حسینی، کارآفرین برتر حوزه بورس و
ارز دیجیتال محمد حسینی یکی از کارآفرینان جوانی است
که در حوزه ارزهاي دیجیتال در داخل کشور دست به

 
تاسیس یک شرکت هلدینگی زده است. 

به گزارش برنا، جامعه باید قدردان افرادي باشد که در
فضاي نا به سامان اقتصادي مبتکر راه اندازي کسب و کاري
شده و بستري را براي اشتغال فراهم می کنند. بیکاري
یکی از مهمترین معضلاتی است که می تواند استعداد و

 
پتانسیل یک اجتماع را به تحلیل برده و روح خلاقیت و ابتکار را از وجود آن برباید. 

بدون اغراق درصد زیادي از پرونده هاي دادگستري متعلق به این پدیده شوم است و در این میان این کارآفرینان هستند که با ایده

 
هاي خود خدمات شایسته اي را به جوامع ارزانی می دارند. 

بی شک هر کشوري که توانست موانع دست و پا گیر را از سد راه کارآفرینان خود بردارد جامعه اي پویا، خلاق و متعالی خواهد داشت.

هر کارآفرینی در نخستین قدم تحت یک ایده خام کار خود را آغاز کرده است. ایده اي که ممکن است براي پرورش دادن آن جدا از
تلاش و کوششی که بر خود تحمیل کرده، در اجراي آن با ده ها و بلکه صدها مشکل و موانع مختلف نیز مواجه شده باشد. در چنین

 
شرایطی که ممکن است هر فردي توان او رو به تجزیه و تحلیل برود و در نهایت منصرف شود، او به هدف خود نائل می شود. 

اینکه اجتماع و دولت از چنین افرادي تا چه اندازه حمایت می کند و او را براي رسیدن به مقصود یاري می کنند حرف تازه اي نیست
و ما نیز قرار نیست با جوان سی ساله اي که ظرف مدت کوتاهی توانسته است قدم هاي بلندي را بردارد در مورد این موضوعات گفت

 
و گو کنیم. بلکه هدف ما مشاوره گرفتن از او براي افراد علاقمندي است که قصد دارند در این حوزه فعالیت داشته باشند. 

محمد حسینی یکی از کارآفرینان جوانی است که در حوزه ارزهاي دیجیتال در داخل کشور دست به تاسیس یک شرکت هلدینگی
زده است. او زاده تیرماه 1369 در تهران، کارآفرین حوزه هاي بورس، ارز دیجیتال و داراي مدرك کارشناسی ارشد مهندسی مکانیک

 
با گرایش طراحی جامدات است. در ادامه گفتگوي ما با این کارآفرین جوان را می خوانید. 

از چه زمان با ارزهاي دیجیتال آشنا شدید؟ 



من بعد از آشنا شدن با فضاي بورس و موفقیت هاي زیادي که در این بازار کسب کردم از طریق اخباري که دنبال می کردم و البته
مطالعاتی که در این زمینه داشتم در سال 2015 میلادي به عنوان بیت کوینر وارد عرصه رمزارزها شدم و به عنوان یک تریدر یا
اصطلاح فارسی آن معامله گر، درآمد خود را به بیت کوین تبدیل کردم. سال 2017 براي من سال پرتنشی بود و اخبار سقوط ارزهاي
دیجیتال و شایعاتی که در این فضا وجود داشت خیلی نگرانم می کرد. کما اینکه بازار پرتلاطم بیت کوین نیز با نوساناتی همراه بود.
ولی تصمیم قطعی خودم را گرفته بودم و در همین سال به صورت کاملا جدي این فرآیند را پیش گرفتم و با این بازار پر تلاطم همراه
شدم. با وجود ضررهاي زیادي که داشتم اما تسلیم نشدم و تا اینکه توانستم بستري براي کارآفرینی، آن هم در حوزه اي که کمتر

 
کسی با آن آشنایی داشت براي خیلی از افراد به طور قانونی فراهم کنم. 

 
چه مسیرقانونی باید طی کرد و شما چه اقدامی در این زمینه کردید؟ 

بهترین راه حل ثبت شرکت است. داشتن یک هلدینگ یا استارت آپ کمک زیادي در زمینه قانونی شدن می کند. مثلا داشتن یک
صرافی، یک سایت و یا یک کانال خبري که مخاطبین و علاقمندان سرمایه گذاري در این حوزه را آگاه کند از جمله مقدماتی است

 
که شما باید تحت مجوزهاي لازمی که دریافت می کنید، حرفه خود را قانونی کنید. 

 
آیا در این چهار سال هلدینگ شما تغییراتی نیز داشته است؟ 

الان حدود چهار سال از تاسیس و راه اندازي هلدینگم می گذرد و نسبت به ابتداي ورود به این عرصه تغییرات گسترده اي داشته ایم.
براي توسعه این بخش نیاز به پلتفرم اختصاصی و حرفه اي داشتیم. چون همان طور که در جریان هستید اگر هریک از کدهاي رمز
دار هک شود و یا لو برود ضرر غیرقابل جبرانی به مجموعه وارد می شود. به همین خاطر از پارسال تصمیم گرفتم حدود 25 برنامه
نویس حرفه اي استخدام کنم و یک پلتفرم اختصاصی و کاملا امن براي مجموعه طراحی کنیم که در این پلتفرم قابلیت هاي بسیاري
را که در صرافی هاي رمزارزي بین المللی نظیر اوردرگذاري و ترید سریع و آسان همراه با نمودارهاي قیمتی، در دسترس مشتریان
عزیز قرار بگیرد. البته بخش توسعه برنامه نویسی هیچ وقت متوقف نشده است و همچنان در حال توسعه آن هستیم تا در آینده براي

 
هموطنان ایرانی خدمات گسترده اي را فراهم کنیم. 

 
کارآفرینی از نگاه شما چه تعریفی دارد؟ 

به نظر من کارآفرینی فرصتی است که شما در اختیار جوانان و افراد با استعداد جامعه قرار می دهید. تا بستري براي شکوفایی در آنها
شکل بگیرد و همراه با رشد افراد، جامعه نیز پرورش پیدا کند. در حقیقت یک کارآفرین همواره از مفهوم فرصت پروري در کار و
زندگی خود بهره می گیرد تا دیگر افراد نیز از این فرصت ها استفاده کنند. از طرفی ارزش آفرینی براي این عرصه شاید از خود
کارآفرینی مهم تر باشد. چون کارآفرینی به وجود می آید که ارزش آفرینی شکل بگیرد و در این بستر، استعدادهاي جوان و خلاق نیز
خود را پرورش دهند. و این نکته را نیز باید اضافه کنم که اگر ارزشی خلق نگردد، توانایی و فرصتی نیز به وجود نخواهد آمد و در

 
حقیقت کارآفرینی نیز شکل نمی گیرد. 

 
آیا استراتژي خاصی براي رشد کسب و کار خود داشته اید؟ 

بله. چون استراتژي نقش کلیدي و مهمی در رشد یک مجموعه یا سیستم دارد. اما مهمتر از این موضوع این است که شما می بایست
متناسب با شرایط بتوانید استراتژي خود را مشخص کنید. در حقیقت استراتژي یک رفتار عاقلانه و مورد تایید جوامع است. چون در



نتیجه یک استراتژي درست و حساب شده می توانید به هدف یا اهدافی که در نظر دارید دست پیدا کنید. در حال حاضر استراتژي
اصلی ما توسعه و ارتقا کیفیت خدمات در داخل کشور است که همان طور که به آن اشاره کردم تعداد زیادي برنامه نویس براي این

 
امر استخدام کرده ام. 

 
از چه الگویی در بازاریابی بهره می برید؟ 

الگوي من و مجموعه اي که با بنده همکاري می کنند یک الگوي برآمده از ذهن هاي خلاق است و از جمله مسائل محرمانه این

 
مجموعه به حساب می آید. البته قصد داریم در آینده این الگو را تبدیل به کتاب کرده و آن را منتشر کنیم. 

 
کمی در مورد فناوري بلاکچین توضیح دهید؟ 

به زبان ساده بلاکچین به این معنی است که افراد به طور مستقیم با هم در ارتباط باشند و تراکنش انجام دهند و نیازي به صرافی ها
یا بانکها نباشد که در ازاي هر ترکنشی پولی را از شما دریافت کنند. بلاکچین مجموعه اي از بلوك هاست که به صورت پشت سر هم
و زنجیروار با حجم مشخصی می توانند داده ها را دریافت کرده و به حساب شخص مورد نظرتان انتقال دهید. البته باید به این نکته

 
نیز اشاره کنم که داده ها به صورت رمزنگاري شده انتقال پیدا می کند و تنها فرستنده و گیرنده اطلاعات می توانند رمزگشایی کنند. 

این نکته را نیز باید در نظر داشته باشید، مرکز داده اي که بلاکچین ها در آن فعالیت دارند، به صورت کاملا غیر متمرکز و در قالب

 
یک نود (Node) در سراسر جهان فعال هستند و هر شخصی می تواند نقش نود را داشته باشد. 

 
آینده بلاکچین در ایران را چگونه ارزیابی می کنید؟ 

اگر بتوانیم داده ها و اطلاعاتی عمومی را از طریق بلاکچین ذخیره و تغییرات اعمالی را به این شکل که توضیح دادم اجرا کنیم بهترین
راهکار و گزینه اي خواهد بود که کشور ما نیز در این بستر بخش از معادلات مالی خود را در آن انجام دهد. از طرفی می توانیم شکلی
جدید از پردازش اطلاعات در فضایی کاملا ایمن و رمزنگاري شده داشته باشیم. در حال حاضر فناوري بلاکچین در جهان به سرعت

 
در حال توسعه است و شرکت هاي مختلفی داده هاي خود را در بلاکچین آپلود می کنند. 

 
مهمترین موانعی که در این مدت پیش سر گذاشته اید چه بوده است؟ 

هر فردي به طور معمول هر روز با چالش هاي مختلفی مواجه است. ولی در اقتصاد باید منتظر چالش هاي ثانیه اي باشید. یعنی هر
لحظه با یک خبر بازار به هم می خورد و شما با چالش بزرگی مواجه خواهید شد. در تمام این سالها با چالش هاي زیادي مواجه بوده

 
ام ولی آموخته ام که از هر چالشی یک درس یاد بگیرم و از همان درس یک موفقیت کسب کنم. 

 
در خصوص آینده رمزارزها در جهان و ایران چه نظري دارید؟ 

به طور معمول رمزارزها به عنوان یک ابزاري براي پرداخت هاي اینترنتی به حساب می آیند و قالب جدیدي از پول است. با وجود این
ارزها دیگر پول و ثروت منحصر به یک کشور و یا یک سازمان و نهاد نیست. به طوري که مرز مشخصی براي آن وجود ندارد. وقتی
شخصی بتواند دارایی خود را به راحتی از کشوري به کشور دیگر بدون پرداخت هزینه گزاف انتقال دهد، یک نوع موفقیت و برد



محسوب می گردد. به نظر من جهان به یک نوع اتحاد در حوزه مالی توسط ارزهاي دیجیتال نیاز دارد تا وابستگی خود را از دلار و
یورو جدا کند. اگر این فرآیند در ایران رشد و پرورش پیدا کند می تواند گشایش هاي زیادي در اقتصاد حاصل شود.



تمدید مهلت ثبت نام شرکت در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین

در پی استقبال بی نظیر همکاران

منبع: نبض نفتشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/11/05

مهلت نام نویسی در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین، تا پایان روز جمعه سوم بهمن ماه تمدید شد.

 
مهلت نام نویسی در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین، تا پایان روز جمعه سوم بهمن ماه تمدید شد. 

به گزارش نبض نفت به نقل از روابط عمومی از دبیرخانه
جشنواره، در پی استقبال بسیار خوب کارکنان و خانواده هاي
همکاران بانک و شرکتهاي زیر مجموعه از این رویداد فرهنگی و
قرآنی، مهلت قانونی نام نویسی در جشنواره که تا پایان روز 27ام
دي ماه 1399 اعلام شده بود، از سوي ستاد عالی جشنواره، تا
پایان روز جمعه سوم بهمن ماه تمدید شد تا همکارانی که هنوز
موفق به نام نویسی در این جشنواره نشده اند، فرصت حضور در

 
این رویداد را داشته باشند. 

نخستین دوره جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین امسال با
شعار «قرآن آرامش آفرین زندگی» و یادواره اولین سالگرد شهادت سردار شهید حاج قاسم سلیمانی برگزار می شود. این جشنواره
شامل چهار بخش و 17 رشته است که بخش آوایی در 6 رشته، بخش مطالعاتی در 4 رشته، بخش ادبی در دو رشته و بخش هنري در

 
5 رشته برگزار می گردد. 

 
شایان ذکر است که تمامی آثار ارسالی رشته هاي جشنواره مرتبط به محورهاي سه گانه جشنواره با موضوعات: 

 
پیشرفت در عرصه کار و کارآفرینی 

 
آرامش در زندگی و روابط اجتماعی و 

 
سبک زندگی ایرانی و اسلامی(حقوق متقابل اعضاي خانواده و تربیت فرزند صالح) 

 
مورد ارزیابی و داوري قرار خواهند گرفت. 

شیوه برگزاري مسابقات رشته هاي بخش آوایی(بجز رشته هاي حفظ) شامل قرائت و ترتیل، بخش ادبی شامل دو رشته شعر و ترانه
سرایی و داستان نویسی(داستان کوتاه) و بخش هنري شامل 5 رشته نقاشی، خوشنویسی، عکاسی و تولید کلیپ و نماهنگ از طریق

 
بارگزاري آثار در سایت جشنواره و یا ارسال آثار به دبیرخانه جشنواره حداکثر تا تاریخ 30 بهمن ماه خواهد بود. 

مسابقات رشته حفظ در دو گروه آقایان و بانوان و در سه رده سنی شکوفه ها، نوجوانان و بزرگسالان بصورت غیرحضوري و آنلاین در



 
روز پنج شنبه 30 بهمن ماه با حضور داوران کشوري برگزار می شود. 

همچنین آزمون هاي بخش کتبی جشنواره قرآن و عترت(ع) در رشته هاي چهار گانه شامل کتابخوانی، آشنایی با مفاهیم قرآن،
آشنایی با مفاهیم نهج البلاغه و آشنایی با احکام، در دو گروه زیر 16 سال و بالاي 16 سال به صورت مشترك بین آقایان و بانوان طبق

 
زمان بندي اعلام شده بصورت غیرحضوري در روز پنج شنبه 30 بهمن ماه برگزار می شود. 

همکاران می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر آئین نامه برگزاري، منابع بخش آوایی، مطالعاتی و هنري جشنواره، همچنین جوایز
ارزنده آن و ثبت نام اعضاي محترم خانواده خود حداکثر تا تاریخ 3 بهمن ماه به آدرس اختصاصی این جشنواره در سامانه:
https://www.karafarinbank.ir/fa/quranfestival مراجعه و یا با دبیرخانه جشنواره به شماره 88030230-021 تماس

 
حاصل فرمایند. 

برچسب ها: نبض نفت ، مهلت نام نویسی در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین ، نخستین دوره جشنواره قرآن و عترت
بانک کارآفرین



درخواست معاونان وزارت تعاون براي ارائه طرحهاي مزیت دار در دریافت

تسهیلات

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/11/05

معاونان وزارت تعاون از مسئولان شهرستان طبس خواستند طرح هاي قابل توسعه و مزیت دار را براي دریافت تسهیلات
معرفی کنند.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز خراسان جنوبی، امروز منصوري معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون از پروژه
هاي اشتغال، صنعتی و گردشگري شهر طبس و شاکرمی مدیر

 
روابط وزارت تعاون از معادن پروده و کک بازدید کردند . 

همچنین نشست هم اندیشی و تبادل نظر در خصوص بررسی
مشکلات حوزه اشتغال و کارآفرینی بنگاه هاي اقتصادي با حضور
دکتر منصوري معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون ،
کار و رفاه اجتماعی و دکتر اصحابی معاون توانمند سازي و

 
ساماندهی صندوق کارآفرینی و امید کشور در سالن اجتماعات شهید رجایی فرمانداري ویژه طبس برگزار شد. 

منصوري معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این نشست گفت: طرح هاي نیازمند تسهیلات با اولویت هاي بخش

 
کشاورزي، خدمات، گردشگري و صنعت معرفی شود تا بتوانیم کمک کنیم. 

 
وي تأکید کرد در بخش خصوصی دست را نباید براي منابع تنگ کرد و دست سرمایه گذار را نباید بست. 

معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: در حوزه خرما و زعفران سعی شود اگر اشتغالی ایجاد می شود با اولویت

 
فرآوري این محصولات باشد که این امر به سمت تولید بیشتر این محصولات نیز پیش خواهد رفت. 

منصوري گفت: طرح هاي گردشگري شهرستان طبس طرح هاي خوبی است و ما کمک می کنیم که این طرح ها در بخش اشتغال و

 
اقتصاد به نتیجه برسد. 

معاون توانمند سازي و ساماندهی صندوق کارآفرینی و امید کشور نیز از افزایش 40 درصدي ضریب صندوق امید نسبت به بانک هاي

 
دیگر خبر داد. 

دکتر اصحابی گفت: اگر در شهرستان طبس طرح هاي صنایع دستی مناسب تولید و بسته بندي باشد، شناسایی و کارشناسی شود تا

 
تسهیلات مناسبی به آن اختصاص دهیم. 

وي افزود: تفاهم نامه اي حدود 300 میلیارد تومان با بنیاد علوي و برکت منعقد کرده ایم که بهتر است مسئولان خراسان جنوبی و

 
شهرستان طبس تلاش کنند از آن سهم بگیرند بویژه در بخش دام که میتوان تخصیص اعتبار داد. 



مدیر کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري خراسان جنوبی هم گفت: مدت زمان اقامت در طبس از 6 ساعت به دو شبانه
روز افزایش پیدا کرده است و در برخی روستا ها به دلیل ایجاد ظرفیت هاي خوب گردشگري، مهاجرت معکوس نیز داشته ایم و نمونه

 
ي آن را میتوان در اصفهک دید که پارسال، برنده جایزه جهانی گردشگري نیز شده است. 

رمضانی تأکید کرد هرچه تلاش شود تاسیسات و زیرساخت ها بهتر شود قطعا موضوع ماندگاري و حضور مسافران نیز بیشتر خواهد

 
شد. 

وي خواستار اختصاص 9 میلیارد تومان تسهیلات براي تکمیل طرح گردشگري رباط جوخواه در مسیر ورودي تهران - طبس، مجتمع
گردشگري 22 سوئیتی درحال ساخت طبس و ساخت اولین بازارچه صنایع دستی بخش خصوصی طبس شد.



حمایت دوباره روزنامه جام جم از جوانان اهل کسب و کار در «طرح نشان

ایرانی»

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/11/05

آیین رونمایی از «طرح نشان ایرانی 2» با هدف حمایت از فعالان حوزه کسب و کار هاي نوپا در دفتر روزنامه جام جم برگزار
شد.

به گزارش خبرنگار حوزه رادیو تلویزیون گروه فرهنگی
باشگاه خبرنگاران جوان، پیرو فرمایشات مقام معظم رهبري
در خصوص حمایت تبلیغی رسانه ها از کسب و کار ایرانی،
موسسه جام جم آیین رونمایی از طرح نشان ایرانی 2 را با
حضور کرمی دبیر ستاد فرهنگ سازي اقتصاد دانش بنیان
و توسعه نرم و خلاق و جمعی از فعالان حوزه کسب و کار

 
هاي نوپا، امروز یکشنبه 5 بهمن ماه در دفتر روزنامه جام جم برگزار کرد. 

طارمیان مدیر طرح نشان ایرانی روزنامه جام جم گفت: اوایل آبان ماه سال گذشته بود که رهبر انقلاب دیداري با 2500 تولید کننده
کشور داشتند و در پایان جلسه براي حمایت از تولیدکنندگان تکالیفی را براي رسانه ها معین کردند. آنجا بود که شکل گیري نشان

 
ایرانی در ذهن همکاران من در موسسه جام جم رقم خورد. 

طارمیان اظهار کرد: حدود 10 سال است که رهبر انقلاب سال ها را به اسم سال هاي اقتصادي نامگذاري می کنند و ما سال گذشته

 
طرحی را با نام نشان ایرانی برنامه ریزي کردیم. منظور از نشان ایرانی همان برند ایرانی است. 

وي بیان کرد: «نشان ایرانی یک» جامعه هدف مشخص داشت؛ شرکت هاي خصوصی تولیدي که کالاي ایرانی تولید می کنند. باید
شاخص هایی را می داشتیم و طبیعتاً نمی توانستیم با این حد و قواره روزنامه و محدودیت هایی که در حوزه محتوایی داریم همه
شرکت هاي کشور را پوشش دهیم. به همین خاطر گفتیم شرکت هایی که رویکرد کارآفرینی دارند و در واقع 50 تا 500 نفر را

 
مشغول به کار کردند، در فاز اول پوشش دهیم. 

مدیر طرح نشان ایرانی روزنامه جام جم افزود: اوایل دي ماه سال گذشته این طرح کلید خورد و سایت را راه اندازي کردیم و افراد می
توانستند مدارك خود را بارگذاري کنند و بررسی می شد. متاسفانه اواخر سال گذشته اتفاقات عجیب و غریبی را شاهد بودیم؛ شهادت
سردار سلیمانی، سقوط هواپیماي اوکراینی، ورود ویروس کرونا و محدودیت هایش. با همه این اتفاقات بد که رخ داد، حدود 200

 
شرکت از طرح نشان ایرانی 1 استفاده کردند و طرح نشان ایرانی 1 تجربه خوبی بود. 

وي عنوان کرد: امسال طرح نشان ایرانی 2 را آغاز می کنیم و شرکت هایی در این طرح حضور دارند که کار هاي کیفی انجام می
دهند مثل شرکت هاي دانش بنیان، شرکت هاي خلاق، نوآور و همچنین مخترعین. 



قندهاري نیا مدیر عامل روزنامه جام جم هم گفت: در شرایطی که در جنگ اقتصادي هستیم؛ ما هم این وظیفه را احساس کردیم که

 
در حد توان خود و تبعیت از سیاست هاي سازمان صدا و سیما ارائه خدمتی را به مجموعه تولیدکنندگان داشته باشیم. 

وي افزود: در فاز جدید طرح نشان ایرانی 2، گروه هاي جدیدي از فعالان حوزه کسب و کار، تیم هاي جوان و شاداب هستند که با
سرمایه هاي حداقلی کار می کنند. آن ها نیاز به حمایت و پشتیبانی دارند تا بتوانند کسب و کار خود را به مخاطبان ارائه کنند.

 
امیدواریم با فضایی که در جام جم پیش بینی شده است بتوانیم وظیفه اي که به عهده ماست را انجام دهیم. 

او در پایان گفت: اوضاع برخی از رسانه هاي ما به خصوص روزنامه هاي ما خوب نیست. بخشی از رسانه هاي ما فضاي کاري خود را با
تکیه بر روش هاي سنتی ادامه می دهند و تعدادي رسانه که قبلا همکار ما بودند، متاسفانه تعطیل شدند. اتفاق بدتري که رخ داده

این است که مخاطب در استفاده از مطالبی که باید اصالت قابل توجهی داشته باشد، دچار سردرگمی می شود.



چتر خیریه حضرت ابوالفصل (ع) و حضرت رقیه (س) برسر نیازمندان / عزم

خیرین تهرانی براي حمایت از محرومان هرمزگانی

منبع: روزنامه دریاشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/11/05

دریانیوز: این صندوق خیریه، حمایت هاي معیشتی، درمانی، جهیزیه، دانشجویی و... را از خانواده هاي بی سرپرست
بدسرپرست و ایتام را در 31 استان کشور دارد.

 
چتر خیریه حضرت ابوالفصل (ع) و حضرت رقیه (س) برسر نیازمندان / عزم خیرین تهرانی براي حمایت از محرومان هرمزگانی 

دریانیوز: وقتی پایتخت نشینان نام بندرعباس به عنوان پایتخت تجارت کشور را می شنوند، خودشان هم اذعان دارند که تصور نمی
کنند در بندرعباس به عنوان مرکز استان زرخیز هرمزگان، محلات حاشیه اي و بافت هاي فرسوده تا این اندازه باشد و از طرفی فقر و
محرومیت در این شهر بیداد کند.آنها فقط از فقر بشاگرد شنیده اند و خبر ندارند، در نقاط مختلف استان بشاگرد هاي دیگري هم و
شاید کوچکتر و با فقر و محرومیت هاي مشابه وجود داشته باشد. آنها خبر ندارند که علاوه بر شهرها و روستاهاي اطراف مرکز استان،
حتی در بندرعباس خانواده هاي به نان شب هم محتاجند و تعدادشان هم کم نیست و کودکان و پیرانی هستند که شب ها گرسنه

 
می خوابند و صبح ها صبحانه ندارند و برخی حتی سفره شان خالی از نان است و به نان خالی هم راضی هستند. 

دانش آموزانی هستند که بدلیل فقر و نداري، از تحصیل بازمانده اند وبیمارانی که بدلیل نداري، زجر می کشند و جان می دهند. زنان
و مادرانی که بدلیل اعتیاد و... شوهران و یا بیکاریشان، گاهی شکنجه جسمی و روحی هم می شوند و فرزندانی که همچنان کابل و
سیلی و مشت ولگد از پدران شیشه اي شان می خورند. اینجا گویا آخر دنیاست و از فقرها وزجرها، مسئولان خبري رانمی خواهند
ببینند وبشنوند. گفتن ها و به تصویر کشیدن ها هم اثري در روح سنگی آنها ندارد و اقدامی نمی کنند. اینجا گاهی گروه هاي جهادي
و نیکوکاران و خیرین، آستین همت را بالامی زنند و مسئولان هم فقط از بی پولی و بی اعتباري می گویند و از بی مدیریتی شان نمی

 
گویند. 

 
 

اینجا فقر در حدي زیاد است که برخی خانواده ها حتی توان خوردن سه وعده غذایی را ندارند و بیشتر ساکنان به سوء تغذیه و
کلکسیونی از بیماري ها مبتلا هستند واز طرفی توان پرداخت هزینه هاي سنگین درمان را ندارند و با بیماري ها دست و پنجه نرم



می کنند و یا اگر هم براي درمان اقدام کنند، نمی توانند درمان شان را کامل کنند وگاهی اعضاي بدن و جان شان را هم ازدست می
دهند. اینجا فرمایش مقام معظم رهبري که فرموند، بیمار به غیر از رنج بیماري، نباید رنج دیگري داشته باشد، براي مسئولانش
چندان آشنا نیست. گاهی هم در این محلات حاشیه اي مانند محله نخل پیرمرد بندرعباس، مرکز نیکوکاري امام حسن مجتبی(ع)
مسجد حضرت حمزه (ع) این محله، از پزشکان دعوت می کند در مسجد بیایند و تعدادي از بیماران را ویزیت رایگان داشته باشند و
با حمایت خیرین، داروها و... آنها را نیز تامین می کنند، اما شکاف فقر و بیماري ها بسیار عمیق است و نیاز است پزشکان خیر

 
نوعدوست بیشتر در محلات حاشیه اي و روستاها براي معاینه و درمان بیماران حضور داشته باشند. 

 
محرومیت چندلایه 

اما محرومیت در این محلات حاشیه اي چندلایه است. بسیاري از خانه ها فرسوده هستند وسقف ودیوار شان شکاف دارد و در
بارندگی، مانند آبکش می شوند و در هر بارندگی هم تعدادي از سقف و دیوارها فرو می ریزند و اتاق ها و خانه هایی آوار می شوند که
بارها رسانه ها گزارش هایی را در این خصوص منتشر و پخش کرده اند و مسئولان کمتر براي نجات ساکنان بافت هاي فرسوده نسخه
شفا بخش پیچیده اند و به همین دلیل روزبه روز برتعداد خانه هاي فرسوده ترك خورده و درآستانه فروریختن افزوده می شود. شکاف

 
برخی خانه ها از زلزله هاي گذشته بندرعباس باقی است که ساکنان نتوانسته اند براي ترمیم آن اقدام نمایند. 

 
 

گاهی در بارندگی ها، خانواده هایی شب را تا صبح با کودکان شان در کوچه می مانند تا از ریزش احتمالی سقف و دیوار فرسوده و
شکاف دار بر سرشان جلوگیري شود؛ هرچند که آب باران از داخل کوچه ها به داخل خانه هاي شان می رود وگاهی تا بیش از نیم
متر هم آب در اتاق هاي شان بالا می آید وزندگی شان به زیر آب می رود. در این محلات که زیرپوست شهر هستند، آسیب هاي
اجتماعی در حوزه هاي مختلف دیده می شود. کودکانی که پارك و... براي تفریح ندارند و در جوي هاي فاضلاب ویا در جوار فاضلاب
روان در کوچه هاي تنگ و تاریک محلات هم بازي می کنند و گاهی از آنها براي انتقال چند ده متري و چندصدمتري موادمخدر،
مشروبات و... در ازاي پرداخت وجه استفاده می شود و کسی این کودکان و نوجوانانی که به موادمخدر و... آلوده می شوند را نمی بیند

 
و فریادهاي مادران شان را براي مددرسانی نمی شنوند. 

فراموش نمی کنم التماس مادرانی که چندسال قبل که مسئولان ارشد استان، فرماندار و فرمانده نیروي انتظامی وقت شهرستان
بندرعباس از محله شهناز بازدید داشتند و این مادران التماس می کردند که معتادان و موادفروشان را از محله جمع کنید که الان
فرزندان و کودکان شش هفت ساله مان هم مواد مخدر را می شناسند و می ترسیم آلوده اش شوند و این التماس ها مورد بی توجهی
قرار گرفت و وضعیت محله تغییري نیافت. برخی کودکان در محلاتی مانند آیت ا... غفاري بندرعباس (شهناز) هر روزه در برخی کوچه
ها شاهد استعمال و تزریق معتادانی هستند که در کوچه هاي تنگ و تاریک پاتوق می کنند و از طرفی دیگر، سارقان، اراذل و اوباش



و... امنیت را در این محلات سلب می کنند و عربده کشی می کنند و ضارب خادم مسجدسقاخانه ابوالفضل (ع) این محله در روز
تاسوعاي حسینی امسال هم هنوز مجازات نشده است. ساکنان کوچه بعثت4 محله آیت ا... غفاري از سرقت ها وناامنی ها خسته شده
اند و نهادهاي متولی براي ارتقاي امنیت در محله اقدامی نمی کنند و برخی از ساکنان می گویند شب تا صبح از ترس ورود یا سارقان
و معتادان به داخل خانه هاي شان بیدارند و برخی اراذل و اوباش با عربده کشی و قلدري، امنیت را از این محله و کوچه سلب کرده

 
اند و برخورد مناسبی با آنها علی رغم تاکید چندباره رئیس قوه قضائیه براي برخورد با ناامن کنندگان جامعه نمی شود. 

 
 

از این کوچه قرار بود تا بلوار مادر بازگشایی معبر انجام شود که بعد از گذشت چند سال هنوز محقق نشده است و تحقق آن باعث
ارتقاي امنیت محله می شود. سیم هاي برق توسط سارقان به سرقت می رود و اداره برق به ساکنان می گوید بایستی کابل برق را
خودتان بخرید تا وصل کنیم. آیا تاوان ناامنی محله و عدم برخورد با سارقان را بازهم ساکنان بایستی بدهند؟ زنان بدسرپرست و بی
سرپرست و فرزندان شان قربانی بی مسئولیتی متولیان مربوطه هستند و به امورات شان رسیدگی نمی شود و روزبه روز بیشتر آسیب
جسمی، روحی و... می بینید. معیشت شان روز به روز سخت تر می شود و کرونا باعث شده است اندك درآمد گذشته شان قطع شود
و یا کاهش یابد و گاهی جروبحث همسران بدلیل مشکلات معیشتی و مالی منجر به درگیري فیزیکی و آسیب هاي جسمی و... می
شود. همچنین افزایش ودیعه مسکن براي اجاره بها و گرانی اجاره املاك حتی در مناطق حاشیه اي باعث شده است، بسیاري از
خانواده هاي محروم توان پرداخت را نداشته باشند و مشکلات شان افزایش یابد و ازطرفی دیگر گرانی مسکن و اجاره بها و... منجر به

 
افزایش اختلافات خانوادگی و جدایی و... می شود و فرزندان طلاق و خانواده هاي پرتنش درحال افزایش است. 

در این محلات که روز به روز شکاف فقر عمیق تر می شود وبرخی در دره هاي عمیق محرومیت سقوط کرده اند و دولتی ها هم برنامه
اي براي نجات شان ندارند و دریاي فقر ومحرومیت، حاشیه نشینان و بیشتر روستاییان دور ونزدیک مرکز استان را هم در خود غرق
کرده است و حتی نهادهاي حمایتی برنامه اي براي رفع مشکلات خانواده هاي تحت پوشش شان به بهانه کمبود اعتبارات ندارند و
بسیاري از مددجویان از میزان و نوع خدمات دستگاه هاي امدادرسان ناراضی هستند. وقتی به مادري سرپرست خانوار که همسرش را
سال ها قبل از دست داده است، در روستاي حسنلنگی که سقف خانه اش فرسوده و در ریزش است، نهاد حمایتی می گوید چون
فرزند کوچک ندارد، نمی تواند سقف خانه اش را بازسازي کند و این مادر شب با دلهره سربر بالین می گذارد، چه کسی بایستی براي
رفع مشکلش اقدام کند؟ فقر و محرومیت خانواده هاي حاشیه نشین و روستایی را چه کسی و کدام نهاد بایستی ببیند و براي رفع
مشکلاتشان اقدام کنند؟ گاهی خیرین به یاري برخی از محرومین می شتابند، اما بایستی هم دولتی ها و صنایع و بنگاه هاي اقتصادي

 
براي رفع مشکلات محرومان آستین همت را بالا بزنند و هم خیرین میزان حمایت شان را از فقر و نیازمندان افزایش دهند. 



 
 

آیا در استانی مانند هرمزگان که قطب اقتصاد کشور است، 12 هزار دانش آموز بدلیل نداشتن تبلت، بایستی از تحصیل باز بمانند؟
خانواده هایی که با داشتن ده تا 20 میلیون تومان براي ایجاد شغل و کارآفرینی براي خودشان، می توان از طلاق و مشکلات بعدي
براي همسران و فرزندان شان جلوگیري کرد، کدام نهاد بایستی از آنها حمایت کند؟ اما وقتی براي دریافت 5 میلیون تومان وام به
بانک معرفی می شوند، به آنها می گویند بایستی یک کارمند رسمی ضامن با بیش از 5سال سابقه کار و 70 میلیون تومان سفته
بیاوري که در واقع بهانه هاي بنی اسرائیلی براي عدم پرداخت تسهیلات است، چه کسی بایستی این مشکل را برطرف کند؟ اینجا فقر
و محرومیت بیداد می کنند و محرومان که از دولتی ها ناامید شده و دعاگوي رهبرشان هستند و چشم امیدشان به ایشان است تا
مددي شود و بخشی از مشکلات شان برطرف شود. اینجا کاندیداها فقط از چندماه قبل از انتخابات در بین مردم هستند و وعده هایی
می دهند واز جمعه انتخابات تا انتخابات بعدي، وعده ها به فراموشی سپرده می شود.بسیاري از آنها پس از انتخاب شدن،براي رفع

 
مشکلات مردم چندان تلاشی نمی کنند و وعده هاي شان را فراموش می کنند. 

 
قصه شیرین خیرین 

چندماه قبل بود که «سلیمان محمدیان» مسئول صندوق خیریه حضرت ابوالفصل (ع) و حضرت رقیه (س) تهران در تماس تلفنی
اطلاعاتی از بخشی از وضعیت محرومیت و افراد نیازمند بندرعباس و هرمزگان را دریافت و قرار بود با سفر به استان، براي کمک به
نیازمندان اقدام و برنامه ریزي مدونی داشته باشد که این سفر بدلیل شرایط کرونایی تا روز جمعه گذشته به تاخیر افتاد. روز جمعه
باحضور چندساعته در بندرعباس، به دیدار تعدادي از خانواده هاي نیازمند رفت و حمایت هایی نقدي را از این خانواده ها داشت و
قرار شد میزان حمایت ها در حوزه هاي مختلف از طرف خیرین این مرکز با پشتیبانی شرکت اریس سازه پارسیان و مدیریت حاج
یوسف فتح الهی و شرکا در استان افزایش یابد. محمدیان افزود: این صندوق خیریه حمایت هاي معیشتی درمانی، جهیزیه، دانشجویی

 
و... را از خانواده هاي بی سرپرست، بدسرپرست و ایتام را در 31 استان کشور دارد. 



 
 

وي پس از بازدید از محلاتی مانند چاهستانی ها، نخل پیرمرد، مینابی ها، آیت ا... غفاري و گفتگو با نیازمندان و مشاهده وضعیت
محلات گفت: به هیچ وجه تصور نمی کردم چنین وضعیتی در استان هرمزگان و حتی در مرکز استان با این شرایط اقتصادي وجود
داشته باشد که با مشاهده این شرایط میزان حمایت هاي مان را از جامعه هدف در استان هرمزگان بطور حتم افزیش خواهیم داد.
مسئول صندوق خیریه حضرت ابوالفصل (ع) و حضرت رقیه (س) تهران با بیان اینکه مشاهده وضعیت فقر و محرومیت در بندرعباس
به عنوان پایتخت اقتصاد کشور با این شرایط اقتصادي و تجاري و منابع نفتی و ظرفیت دریایی و... شوك بزرگی را به من وارد کرد؛
اظهار امیدواري کرد مسئولان و خیرین، گروه هاي جهادي، نیکوکاران و... نیاز است که میزان حمایت هاي شان را از نیازمندان و
محرومان افزایش دهند تا فقر و محرومیت در این استان کاهش یابد.محمدیان گفت : صندوق خیریه حضرت ابوالفضل (ع) و حضرت

 
رقیه (س) نیز باشناسایی افراد مدنظر و نیازهاي شان توسط معتمدین مرکز در استان، به آنها خدمات موردنیاز را ارائه خواهد نمود. 

 
بازدید از محلات 

مسئول صندوق خیریه حضرت ابوالفصل (ع) و حضرت رقیه (س) تهران در ابتداي ورود به بندرعباس به مرکز نیکوکاري امام حسن
مجتبی (ع) محله نخل پیرمرد بندرعباس رفت که در خدمترسانی مخلصانه و جهادي و بسیجی خواهران این مرکز به 550 مددجو در
محلات مختلف خوش آوازه است؛ مرکزي که حتی به نیازمندان بشاگرد و... در حوزه هاي مختلف از جمله ازدواج آسان با راه اندازي
مزون ازدواج آسان نیز خدمات ارائه می دهد. وي در بازدید از محلات هم با خانواده هاي مختلف و نیازمند به گفتگو پرداخت و
هدایایی را به آنها تقدیم نمود و از طرفی براي حمایت از تامین جهیزیه عروس و دامادهایی که از طریق این مرکز نیکوکاري معرفی
می شوند، اعلام آمادگی کرد. در زمان حضور محمدیان در محله چاهستانی ها و نخل پیرمرد و مینابی ها، اهالی از ایشان درخواست
می کردند که با مسئولان براي جمع آوري نخاله هاي املاك تملک شده در مسیر بازگشایی معابر چهارگانه که پیگیري سه ساله شان
و انعکاس آن از طریق رسانه ها بی نتیجه مانده بود، رایزنی و پیگیري نماید تا از شر معتادان، اراذل واوباش و سارقان که در این نخاله

 
ها و خانه هاي تخریبی کمین می کنند ومواد مصرف می کنند، خلاص شوند. اهالی می گفتند دادمان را به چه کسی بگوییم. 



 
 

به مسئولان و رسانه ها گفتیم و اقدامی نشد. از موش و مار و موش خرما که در این نخاله ها هستند، کلافه شده ایم و هیچ مسئولی
به فریادمان نمی رسد. برخی از ساکنان فقیر محله در مکانی که معروف به هتل است ودر بدترین شرایط ممکن زندگی می کنند و
علی رغم انعکاس چندباره مشکلات شان و وعده براي بازگشایی معبر در اینجا، بارها مورد دستبرد سارقان قرار گرفته اند و برخی تنها
دارایی شان یک موکت و تشک کهنه و یخچال کوچک و کولر قدیمی است و با حمایت مرکز نیکوکاري امام حسن مجتبی(ع) زندگی
شان را هرچند به سختی می گذرانند. محمدیان از این هتل معروف محله هم بازدید کرد وشنید در برخی محلات دیگر نیز نظیر

 
چنین اماکنی وجود دارند که برایش مشاهده این صحنه ها و وضعیت ها غیرقابل باور بود. 

برخی نیز از ساکنان محلات از مشکلات شان در حوزه هاي مختلف از جمله نیازهاي معیشتی، تعمیر سقف ودیوار خانه هاي شان،
داشتن سرمایه براي داشتن کسب وکار، نداشتن تبلت براي تحصیل فرزندان شان و.... گفتند و خواستار حمایت در این بخش ها شدند
که مسئول صندوق خیریه حضرت ابوالفصل (ع) و حضرت رقیه (س) تهران براي رفع مشکلات شان تا حدامکان اعلام آمادگی کرد و
قرار شد مرکز نیکوکاري امام حسن مجتبی (ع) و معتمدین مرتبط با این مرکز، لیست نیازمندان در حوزه هاي مختلف مرتبط به
حوزه هاي فعالیت شان را به این خیریه اعلام کنند تا در جهت تحقق آنها برنامه ریزي و اقدام گردد. شایان ذکر است خیرین تهرانی
البته از مشاهده وضعیت محلات حاشیه اي و بافت هاي فرسوده بندرعباس، فاضلاب روان در کوچه ها و بوي فاصلاب و کمبود اماکن
تفریحی و پارك و... در محلات بسیار متعجب بودند و تصور نمی کردند این شرایط در مرکز قطب اقتصاد کشور حکمفرما باشد.انتظار
می رود با ورود خیرین از مناطق مختلف کشور براي رفع محرومیت ها در حوزه هاي مختلف در استان هرمزگان که براي کشور
ثروتمند و براي بومیانش، فقیر و محروم است، بخشی از مشکلات و نیازهاي خانواده هاي محروم و نیازمند در حوزه هاي مختلف

 
برطرف شود. 

علی زارعی/ دریا



مشاوران توانمند به کمک مناطق آسیب پذیر می آیند

منبع: پاناشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/11/05

ورامین(پانا)- کارشناس امور بانوان آموزش و پرورش ورامین از برگزاري جلسه مشاوران امور بانوان قطب 3 به میزبانی آموزش
و پرورش ورامین خبر داد.

ورامین(پانا)- کارشناس امور بانوان آموزش و پرورش
ورامین از برگزاري جلسه مشاوران امور بانوان قطب 3 به

 
میزبانی آموزش و پرورش ورامین خبر داد. 

به گزارش دفتر اطلاع رسانی و روابط عمومی آموزش و
پرورش ورامین، با حضورسروش کریمی، مشاورمدیرکل
آموزش و پرورش شهرستانهاي استان تهران در امور بانوان،

جلسه هماهنگی کارشناسان امور بانوان مناطق ورامین، پاکدشت، قرچک، پیشوا و جوادآباد با هدف برنامه ریزي و اجراي طرح هاي

 
امور بانوان در مدارس پرخطر برگزار شد. 

در این جلسه کریمی ضمن تأکید بر اولویت رفع مشکلات مناطق آسیب پذیر گفت: رویکرد تعامل محوري از مهمترین اقداماتی است
که می توان مناطق همجوار به عنوان منطقه معین به آن می پردازند. در این رویکرد مناطق با اعزام مشاورین توانمند، منطقه آسیب

 
پذیر را مساعدت می نمایند. 

عفت صادقی نیز در این جلسه گفت: به یمن تقارن تولد حضرت زهرا(س) با دهه فجر، به منظور بزرگداشت مقام زن دو برنامه به

 
صورت قطبی برگزار خواهد شد که این دو طرح عبارتند از: "طرح کارآفرینی فرهنگیان" و "مطلع مهر". 

او در ادامه افزود: طرح "مطلع مهر" مربوط به زوجهاي فرهنگی است که حداکثربیش از پنج سال از ازدواجشان نگذشته باشد. در این

 
طرح سه کارگاه با عناوین بهداشتی، روان شناسی و اعتقادي به صورت مجزا برگزار خواهد شد. 

آموزش و پرورش ورامین مشاوره مناطق آسیب پذیر



سامان دهی مراکز رشد و فناوري دانشگاه آزاد براساس تعداد شرکت هاي

دانش بنیان

منبع: تسنیمشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/11/05

معاون تحقیقات و فناوري دانشگاه آزاد گفت: مراکز رشد براساس شاخص هاي فضا، تعداد دوره هاي برگزارشده، تعداد هسته
هاي واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان مستقر در مرکز رشد، تعداد محصولات تولیدشده، درآمدها و هزینه هاي مرکز

رشد سطح بندي می شوند.

معاون تحقیقات و فناوري دانشگاه آزاد گفت: مراکز رشد
براساس شاخص هاي فضا، تعداد دوره هاي برگزارشده،
تعداد هسته هاي واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش
بنیان مستقر در مرکز رشد، تعداد محصولات تولیدشده،
درآمدها و هزینه هاي مرکز رشد سطح بندي می شوند. -

 
اخبار اجتماعی - 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري تسنیم؛ دکتر روح االله
دهقانی فیروزآبادي معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري
دانشگاه آزاد اسلامی با بیان اینکه مراکز رشد دانشگاه آزاد

اسلامی یکی از المان هاي اکوسیستم نوآوري و فناوري در دانشگاه آزاد اسلامی است، اظهار کرد: از اهداف مراکز رشد می توان به

 
ایجاد شرکت هاي نوپا، تولید محصولات و خدمات فناورانه اشاره کرد. 

دهقانی فیروزآبادي گفت: مراکز رشد دانشگاه در راستاي اشتغالزایی و حمایت از ایجاد کسب وکارهاي نوپا، براي دانشجویان، وبینارها
و کارگاه هاي آموزشی، استارتاپ ویکندها، چالش هاي فناوري و رویدادهاي فناورانه برگزار می کند؛ مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی
بر اساس شاخص هاي مختلفی سطح بندي خواهند شد که از جمله این شاخص ها می توان به فضاها، تعداد دوره هاي برگزارشده،
تعداد هسته هاي واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان مستقر در مرکز رشد، تعداد محصولات تولیدشده، درآمدها و هزینه هاي

 
مرکز رشد اشاره کرد. 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی در پایان با اشاره به اینکه مراکز رشد دانشگاه بر اساس مستندات ارسالی و
بازدیدهاي میدانی توسط اداره کل کارآفرینی و مراکز رشد، ارزیابی شده و پس از تأیید شوراي سیاست گذاري و راهبري مراکز رشد،
سطح بندي می شوند، خاطرنشان کرد: با تأیید رئیس دانشگاه آزاد اسلامی از این پس میزان حق سرپرستی مدیران مراکز رشد

 
دانشگاه بر اساس سطح بندي مرکز رشد تعیین می شود. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در صفحه اینستاگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 



 
همکاري دانشگاه آزاد با وزارت علوم براي ایجاد مراکز رشد واحد هاي فناور 

ایجاد مراکز رشد تخصصی در سراهاي نوآوري دانشگاه آزاد



جهاددانشگاهی با بنیاد برکت براي اشتغالزایی در ملایر همکاري کند

منبع: ایسناشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/11/05

نماینده مردم ملایر در مجلس شوراي اسلامی ضمن اعلام حمایت از پروژه هاي پژوهشی جهاددانشگاهی استان همدان در
مجلس، خواستار همکاري این نهاد انقلابی با بنیاد برکت در جهت اشتغالزایی در شهرستان ملایر شد.

هادي بیگی نژاد در دیدار با رئیس جهاددانشگاهی واحد
همدان، با اشاره به سابقه پژوهشی جهاددانشگاهی از ابتدا
تا کنون گفت: جهاددانشگاهی توانسته نقش مؤثري در
پیشبرد اهداف علمی کشور در سال هاي فعالیت خود

 
داشته باشد. 

رئیس جهاددانشگاهی واحد همدان نیز با اشاره به روحیه
جهادي تمامی فعالیت هاي جهاددانشگاهی اظهار کرد:

 
عمده پروژه هاي جهاددانشگاهی مانند پژوهشگاه رویان براساس نیاز جامعه، تکیه بر خودباوري و نیز روحیه جهادي بنا شده است. 

علی کلانترنیا از درنظر گرفتن مجموعه اي از پروژه هاي کلان در استان هاي مختلف کشور توسط جهاددانشگاهی خبر داد و تصریح

 
کرد: همدان یکی از استان هایی است که در آن چهار پروژه با توجه به ظرفیت و پتانسیل بومی و منطقه اي تعریف شده است. 

وي به تشخیص و درمان ناباروري به عنوان یکی از پروژه هاي تعریف شده در استان اشاره کرد و گفت: بررسی ها نشان دهنده

 
موفقیت قابل قبول مراکز درمان ناباروري جهاددانشگاهی در سراسر کشور است. 

کلانترنیا از وجود 9 مرکز درمان ناباروري جهاددانشگاهی در سراسر کشور خبر داد و یادآور شد: مرکز درمان ناباروري زنان

 
جهاددانشگاهی با 95 درصد پیشرفت فیزیکی تا چند ماه آینده در شهر همدان راه اندازي خواهد شد. 

وي خواستار مشارکت جهاددانشگاهی در طرح جمعیت و تعالی خانواده شد و مطرح کرد: پروژه تولید گیاهان دارویی یکی دیگر از
پروژه هاي تعریف شده در استان همدان با توجه به ظرفیت بالاي این استان در زمینه تولید و فرآوري مواد موثره گیاهان دارویی

 
است. 

کلانترنیا به ضرورت حمایت نمایندگان مجلس شوراي اسلامی از این پروژه که در استان همدان داراي ظرفیت بالایی است، اشاره و

 
خاطرنشان کرد: طرح توسعه مشاغل خانگی یکی دیگر از طرح هاي در حال اجراي جهاددانشگاهی در 31 استان کشور است. 

وي با اشاره به سهمیه 2100 نفري استان همدان در این طرح بیان کرد: در فاز اول این طرح، 11 رشته شغلی شامل قالیبافی، مبل

 
منبت، کیک و شیرینی پزي، خیاطی و تولید پوشاك و ... براساس نیازهاي استان همدان در حوزه مشاغل خانگی شناسایی شد. 



کلانترنیا افزود: تاکنون 2180 نفر از استان همدان در این طرح ثبت نام کردند و شهرستان ملایر با 300 متقاضی پس از شهر همدان
بیشترین تعداد ثبت نام کنندگان را به خود اختصاص داده است و امیدواریم با حمایت و همکاري مسئولان، تعداد ثبت نام کنندگان

 
در این شهرستان به بیش از این میزان برسد. 

وي اتصال به بازار را از مهمترین تفاوت هاي این طرح با دیگر طرح ها برشمرد و یادآور شد: جهاددانشگاهی با آموزش متقاضیان و

 
برقراري ارتباط آنان با کارآفرینان موفق، اتصال به بازار این متقاضیان را رصد می کند. 

وي فراهم کردن بستر فروش محصولات متقاضیان طرح توسعه مشاغل خانگی مانند فروشگاه هاي مجازي و یا برگزاري نمایشگاه هاي
فصلی و منطقه اي را از دیگر ابعاد این طرح برشمرد و مطرح کرد: جهاددانشگاهی همدان در طرح توانمندسازي زنان سرپرست خانوار

 
با آموزش 160 نفر تجربیات مشابه و خوبی را در این زمینه کسب کرده است. 

رئیس جهاددانشگاهی همدان در پایان تصریح کرد: با توجه به تجربیات موفق جهاددانشگاهی در زمینه اشتغال، معاونت آموزشی
جهاددانشگاهی در حال تبدیل به معاونت آموزشی و کارآفرینی است و جهاددانشگاهی آماده همکاري با همه نهادها در جهت

 
اشتغالزایی در شهرستان ملایر است. 

انتهاي پیام



استفاده از تمام ظرفیت هاي بانک سپه در اجراي پروژه بید بلند

منبع: ایستانیوزشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/11/05

ایستانیوز:بزرگ ترین طرح غرب آسیا و سومین ابر پروژه جهان در سال 2020 میلادي با تشکیل کنسرسیوم بانک ها و
عاملیت بانک سپه از محل منابع ارزي صندوق توسعه ملی تأمین مالی و توسط رئیس محترم جمهوري افتتاح شد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بازارهاي مالی(ایستانیوز) به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه، حجت الاسلام والمسلمین دکتر
حسن روحانی در آیین بهره برداري از این طرح ملی گفت: پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس پروژه اي بسیار مهم و براي ما افتخارآفرین

 
است. 

دکتر روحانی افزود: مسئله گاز فلر بسیار مهم بود چراکه یک سرمایه ملی می سوخت و از بین می رفت و مردم امیدوار باشند ظرف
دو سال آینده همه مشعل هایی که امروز گازهاي ما را می سوزانده هم محیط زیست را آزار می دهد و هم سرمایه ما را از بین می برد

 
به طور کامل جمع آوري می شود. 

 
بید بلند با کنسرسیوم بانک ها به ثمر نشست 

رئیس جمهوري در مورد نقش بانک ها در توسعه پروژه ها اظهار داشت: از خود صندوق گرفته که منبع بزرگی براي بانک ها است و
چه بانک هاي عامل همه تلاش کردند تا این پروژه امروز به ثمر نشسته است. بانک سپه، بانک صنعت و معدن، تجارت، ملت، پارسیان
همه این ها کنسرسیوم تشکیل دادند و با این کنسرسیوم توانستند از منابع صندوق استفاده کنند و به عنوان بخش عامل وارد عمل

 
شوند و هزینه هاي این پروژه عظیم را تأمین کنند. 

وي گفت: این پروژه عظیم و بزرگ که یکی از بزرگ ترین پروژه ها در سطح منطقه و خاورمیانه است امروز به دست فرزندان این مرز
و بوم به افتتاح رسید. این طرح در سال 94 و 95 که شرایطی بود که دست وبال ما در سایه برجام باز شده بود و توانستیم نفت را

 
صادر کنیم و بخش بزرگی از پول نفت به صندوق وارد شود. 

وي ادامه داد: هرچقدر شرایط ما مناسب شود و درآمد ما اضافه شود، این درآمد نفت بخش بزرگ آن در اختیار صندوق توسعه ملی
براي تحول در تولید و بخش صنعت قرار می گیرد. رئیس جمهور افزود: در این پروژه بزرگ و عظیم سیاست خارجی، بانک ها، فناوري
و مهندسان همه آنها هرکدام در جایگاه خود نقش بسیار مهمی دارند؛ اما اگر سیاست خارجی ما نبود و برجام در سال 94 به ثمر

 
نرسیده بود پول این گونه پروژه هاي بزرگ نبود. 

 
چقازردي: همکاري بانک ها در قالب کنسرسیوم براي توسعه کشور یک ضرورت است 

مدیرعامل بانک سپه ضمن ابراز خرسندي از به ثمر رسیدن زحمات متخصصان، مهندسان و کارگران ایرانی در اجراي یکی از بزرگ
ترین پروژه هاي تاریخ کشورمان، گفت: این بانک با هدف استفاده حداکثري از ذخایر راهبردي نفت و گاز کشور و افزایش ارزش
افزوده، عاملیت تأمین مالی 2 میلیارد و 200 میلیون دلار از مجموع 3 میلیارد و 400 میلیون دلار سرمایه موردنیاز طرح بید بلند را

 
در قالب کنسرسیوم بانکی از محل منابع صندوق توسعه ملی به عهد گرفت. 



محمدکاظم چقازردي ضمن قدردانی از همراهی بانک هاي ملت، تجارت، صنعت و معدن و پارسیان اعضاي مشارکت نامه تسهیلات
سندیکایی تأمین مالی طرح پالایشگاه گاز بیدبلند 2 در استان خوزستان، یادآور شد: راه اندازي این طرح علاوه بر کمک به اشتغال
زایی در مناطق کمتر توسعه یافته، از هدر رفتن گازهاي غنی چاه ها جلوگیري کرده و موجب جذب فناوري روز در صنعت نفت و گاز

 
کشور می شود. 

چقازردي ضمن اشاره به اهمیت بالاي همکاري بانک ها با یکدیگر در سطوح مختلف، خاطرنشان کرد: این نوع همکاري ها براي تحقق

 
اهداف و سیاست هاي کلان توسعه اي دولت بسیار مؤثر است. 

 
راه اندازي بیدبلند پس از 17 سال توقف با پیشگامی بانک سپه 

مدیرعامل بانک سپه گفت: این بانک با تشکیل کنسرسیوم پنج بانک داخلی براي تأمین مالی پروژه گازي بید بلند تعامل خود را با
شرکت پالایشگاه گاز بیدبلند خلیج فارس آغاز کرد و تا مرحله بهره برداري در کنار این شرکت بود و نقش محوري در راه اندازي پروژه

 
بیدبلند پس از 17 سال توقف داشت. 

 
بانک سپه 22 روزه براي اجراي بیدبلند اعتبارات اسنادي گشایش کرد 

چقازردي ضمن اشاره به سابقه طولانی و توانمندي بالاي بانک سپه در حوزه فعالیت هاي ارزي، تصریح کرد: این بانک براي همراهی و
پشتیبانی در عملیاتی کردن پروژه پالایش گاز بیدبلند و رفع مشکلات مربوط به حوزه ارتباطات بین المللی از تمام ظرفیت هایش

 
استفاده کرد. 

وي افزود: طی 22 روز کاري بانک سپه فرایند اداري صدور گشایش اعتبارات اسنادي به ارزش یک میلیارد دلار را انجام داد و 15 روز
بعد 25 میلیون یورو آن را هلدینگ پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس برداشت کرد که این سرعت عمل در نظام بانکی کشور بی نظیر

 
بوده است. 

مدیرعامل بانک سپه موفقیت طرح ملی بیدبلند را حاصل تعامل و همراهی سازمان ها و سایر بانک ها خواند و افزود: بین بانک سپه و
شرکت پالایش گاز بیدبلند اعتماد متقابل برقرار است و بانک ما با مطالعه و تحقیق مطمئن است در جاي مناسبی سرمایه گذاري

 
کرده و شرکت خلیج فارس هم جواب این اعتماد را خواهد داد. 

وي ادامه داد: شرکت پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس با اتکا به منابع مالی تأمین شده از صندوق توسعه ملی و مشارکت سندیکایی از
بانک هاي ایرانی با رهبري بانک سپه با هدف اولویت دادن به تولید محصولات و خدمات داخلی و انتقال تکنولوژي ساخت تجهیزات
راهبردي به سازندگان داخلی و همچنین ایجاد مشارکت داخلی در قراردادهاي خارجی خود گام هاي متعددي در شکوفایی صنایع

 
داخلی برداشته است. 

چقازردي افزود: 15 هزار نیروي انسانی در ساخت پروژه بید بلند مشغول کار بودند و بعد از راه اندازي این طرح براي هزار و 200 نفر

 
اشتغال ایجاد خواهد شد. 

مدیرعامل بانک سپه خاطرنشان کرد: بانک سپه با تأمین مالی 25 پروژه راهبردي و ملی حدود 10 میلیارد دلار قرارداد با صندوق

 
توسعه ملی منعقد کرده است. 



 
امین نژاد: با کمک بانک سپه پروژه را کمتر از 36 ماه عملیاتی کردیم 

مدیرعامل پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس نیز گفت: این پالایشگاه که خوراك اصلی آن در حال حاضر از گازهاي همراه با نفت، از
منطقه شرق کارون تأمین می شود، در کمتر از 36 ماه پس از گشایش اعتبارات اسنادي توسط بانک سپه در سریع ترین زمان ممکن

 
در مقطع پسا برجام با تلاش مهندسان و متخصصان داخلی هلدینگ خلیج فارس ساخته شد. 

محمود امین نژاد از آغاز اجراي پروژه عظیم جمع آوري گازهاي مشعل خبر داد و گفت: با افتتاح پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس در
گستره سه استان کشور و با بیش از هزار کیلومتر خطوط خوراك و انتقال محصول، گامی بلند در راستاي کمک به محیط زیست

 
استان خوزستان و کاهش آلودگی در این استان برداشته می شود. 

مدیرعامل بیدبلند خلیج فارس خاطر نشان کرد: از آغاز استخراج نفت در ایران، در مقاطع مختلف براي خاموش شدن فلرهاي نفتی و

 
تبدیل آن به خوراك پالایشگاهی تلاش شده بود که این آرزوي دیرین، سرانجام به ثمر می رسد. 

شایان ذکر است این پالایشگاه که یکی از بزرگ ترین پالایشگاه هاي گازي غرب آسیا به شمار می رود، در سال 2020 به عنوان
سومین ابر پروژه جهان انتخاب شد و رکورددار کار بدون حادثه فوت در تاریخ صنعت نفت کشورمان است. با بهره برداري از پالایشگاه

بیدبلند خلیج فارس، سالانه (در صورت تأمین صد درصدي خوراك) بیش از 700 میلیون دلار درآمد حاصل خواهد شد.



آگهی هاي استخدام برق 5 بهمن 99

منبع: برق نیوزشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/11/05

آگهی هاي استخدامی برق 5 بهمن 99 (کارشناسی و کاردانی) در بخش هاي مختلف در این قسمت بصورت یکجا جمع آوري
شده است. می توانید همه را یکجا مشاهده نمایید. امکان تماس یا ارسال رزومه در روز هاي بعد نیز وجود دارد.

 
به دو نفر مهندس برق با تجربه در زمینه نصب و بازازیابی خانه هوشمند نیازمندیم. 

 
علاقمندان رزومه کاري خود را به صندوق پست الکترونیکی ریر ارسال کنند: 

 
 z.gomar@aryoit.com

 
یک مجموعه معتبر فعال در حوزه واردات و تولید تجهیزات آزمایشگاهی و صنعتی اقدام به جذب نیرو با شرایط زیر می نماید: 

 
مهندس الکترونیک 

 
آشنا به تعمیرات و عیب یابی برد ها و سیستم هاي الکترونیک 

 
شیوه همکاري: تمام وقت 

 
مزایاي همکاري: بیمه 

 
در صورت تمایل به همکاري رزومه خود را به آدرس زیر ارسال نمایید. 

 
 eng.electronic.r2@clmail.org

یک شرکت دانش بنیان در زمینه تولید سلونویید ولو و پوزیشنر واقع در پارك علم و فن اوري پردیس به یک نیروي مجرب در زمینه

 
تولید قطعات اشاره شده نیازمند است. افراد واجد شرایط رزومه خود را به ادرس زیر ارسال نمایند.. 

 
 09126087103

 
 Info@denacompany.com

 
جهت همکاري در پروژه هاي صنعتی 

 
کارشناسی و بالاتر در رشته هاي مرتبط 

 
توانایی برنامه نویسی PLC و HMI، طراحی و تهیه مدارك مهندسی و نقشه هاي فنی 

 
تسلط بر سیستم هاي اتوماسیون صنعتی و ابزاردقیق 

 
توانایی بالاي کارتیمی، منظم و علاقند به یادگیري 

 
لطفا رزومه خود را ایمیل کنید 

 
تلفن: 02146129502 

 
 info@kassitautomation.com :ایمیل



 
اگر به کار هاي مطالعاتی پژوهشی علاقمند هستید 

 
جوان (22، 24 سال)، باهوش، خلاق، داراي پشتکار و انگیزه بالا 

 
از دانشگاه هاي معتبر، ساکن تهران و آشنا به زبان انگلیسی 

 
آشنا به زبان هاي C ++, C و پایتون 

 
به یک نفر به صورت پروژه اي سه ماهه نیازمندیم. در صورت پیشرفت کار امکان تمدید شش ماهه و استخدام وجود دارد. 

 
لطفا پیشینه تحصیلی و کاري خود را به نشانی 

 
 getreadytosucceed@yahoo.com

 
ارسال کنید. در کوتاه ترین زمان ممکن با شما تماس گرفته میشود. 

 
تلفن همراه: 09912019746 

 
استخدام مهندس برق در شرکت مهندس مشاور مسلط به طراحی تاسیسات و اتوکد 

 
ارسال رزومه به واتسپ یا تلگرام 09355078280 

دعوت به همکاري از میان فارغ التحصیلان رشته هاي مهندسی برق، مکانیک، نساجی و سلولزي آشنا به زبان انگلیسی و آفیس در

 
یک شرکت معتبر فنی در تهران 

 
سابقه کار مهم نمی باشد 

 
 job.rezome1400@gmail.com :ایمیل

 
شرکت آراد سورتینگ در شهرك صنعتی شمس آباد (تهران) جهت تکمیل کادر خود به افراد با شرایط ذیل نیازمند است: 

 
مهندس برق الکترونیک 

 
با 3 سال سابقه کار مرتبط 

 
جهت کسب اطلاعات بیشتر و آشنایی با شرکت به وبسایت شرکت آراد سورتینگ مراجعه نمائید. 

 
ارسال رزومه: 

 
 ast.job.2020@gmail.com

استخدام دانشجویان و فارغ التحصیلان رشته مهندسی پزشکی جهت همکاري پاره وقت یا تمام وقت در یک شرکت خصوصی مرتبط

 
با تجهیزات و کالا هاي پزشکی (در تهران). 

از افرادي که مایل به همکاري میباشند خواهشمند است رزومه یا درخواست خود را به شماره 09123330383 از طریق واتس اپ

 
ارسال نمایند. 

 
همکاري به صورت حقوقی با مهندسین داراي پروانه نظام مهندسی همه پایه هاي 4 رشته 

 
معماري_عمران_برق_مکانیک 

 
تلفن همراه: 09383902217 



 
به یک نفر مهندس برق الکترونیک آقا 

 
حداکثر سن 30 سال 

 
ساکن کرج 

 
جهت همکاري در مجموعه فنی در زمینه سیستم حفاظتی نیازمندیم 

 
تلفن همراه: 09123017860 

 
مسلط به طراحی و نقشه کشی برق ساختمان 

 
تلفن همراه: 09121250966 

 
تلفن: 02122594672 

 
مهندس برق داري پروانه جهت شرکت حقوقی در صورت تمایل امکان اشتغال در شرکت وجود دارد. 

 
تلفن همراه: 09999939079 

 
تلفن: 02122137616 

یک شرکت رباتیک با زمینه فعالیت ساخت ربات هاي کشاورزي و هوشمندسازي مزارع از مهندسین برق واجد شرایط زیر دعوت به

 
همکاري می نماید: 

 
+ مسلط به پردازش تصویر 

 
+ مسلط به بینایی ماشین 

 
 robobaimin@gmail.com :ایمیل

زمینه کاري شرکت در حوزه نفت، گاز، پتروشیمی و فولاد، مخابرات و اینترکام صنعتی، دو نفر کارشناس آقا با گرایش هاي
الکترونیک/ مخابرات/کامپیوتر سخت افزار/مسلط به زبان انگلیسی، کامپیوتر و نرم افزار ها و حداقل 3 سال سابقه کار مفید/ لطفا رزومه

 
به شماره فکس 22850211 و یا آدرس ایمیل که در قسمت اطلاعات تماس می باشد ارسال نمایید. 

 
تلفن همراه: 09126225782 

 
 info@tsce-co.com :ایمیل

 
یک شرکت دانش بنیان واقع در شرقِ تهران (لویزان) جهت تکمیل کادر خود به افراد واجد شرایط زیر نیازمند است: 

 
ردیف عنوان شغلی 

 
1 مونتاژ قطعات الکترونیکی. شرایط احراز: مدرك تحصیلی: دیپلم، کاردانی، کارشناسی 

 
2 تولید مدارات الکترونیکی. شرایط احراز: مدرك تحصیلی تکنسین فنی، کاردانی و کارشناس الکترونیک 

لازم به توضیح است براي نخبگان وظیفه و افرادي که شرایط بنیاد نخبگان (تسهیلات خدمت سربازي شرکت هاي دانش بنیان) را

 
داشته باشند، امکان گذراندن دوره خدمت سربازي در پروژه هاي شرکت مهیا می باشد. 



 
متقاضیان محترم واجد شرایط درصورت تمایل به همکاري رزومه خود را از طریق پست الکترونیکی براي شرکت ارسال نمایید. 

 
 sghdcv@chmail.ir :آدرس ایمیل

DIP یک شرکت معتبر واقع در غرب تهران، از تکنسین هاي الکترونیک داراي سابقه کار در زمینه مونتاژ قطعات برد هاي الکترونیکی

 
و SMD دعوت به همکاري می نماید. 

 
 02144905396

 
تکنسین برق جهت انجام امور برقی، تعمیر نگهداري 

 
آشنایی به برق ساختمانی و صنعتی 

 
تابلو برق، موتور هاي الکتریکی 

 
با حداقل سه سال سابقه 

 
بیمه + بیمه تکمیلی 

 
واقع در اتوبان ستاري شمال 

 
در رده سنی 25 تا 35 سال 

 
لطفا رزمه خود همراه با شماره تماس را به ایمیل زیر ارسال فرمایید. 

 
 bayat.behnam@kouroshmall.com

 
تهران / رباط کریم 

 
شرکت آراد سورتینگ در شهرك صنعتی شمس آباد (تهران) جهت تکمیل کادر خود به افراد با شرایط ذیل نیازمند است: 

 
تکنسین مکانیک 

 
با 3 سال سابقه کار مرتبط 

 
آشنا به فرآیند هاي ماشین کاري و مونتاژ ماشین 

 
تکنسین برق و الکترونیک 

 
با 3 سال سابقه 

 
آشنا به سیم کشی مدار برق ماشین آلات 

 
جهت کسب اطلاعات بیشتر و آشنایی با شرکت به وبسایت شرکت آراد سورتینگ مراجعه نمائید. 

 
ارسال رزومه: 

ast.job.2020@gmail.com



اقدامات محلی؛ اثرات جهانی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/11/05

خبرگزاري آریا - شهر: سرعت بالاي شهرنشینی، روند
توسعه و پیشرفت شهرها را با چالش هاي عظیم اجتماعی،
اقتصادي، فرهنگی، زیست محیطی و غیره روبرو کرده
است، چالش هایی که در شهرها و مکان هاي جغرافیایی
متفاوت بروز نموده اند، با همکاري هاي گسترده بین
المللی در حوزه شهري و هم افزایی و مشارکت کشورهاي
مختلف، می تواند چشم انداز دستیابی به برنامه هایی موثر،

 
کارآمد و تعمیم پذیري را فراهم کند. 

به گزارش خبرنگار شهر، در راستاي تحقق این چشم انداز،
جایزه جهانی خشت طلایی تهران، براي نخستین بار در
سال 1393( 2014 )با همکاري مشترك مرکز ارتباطات و
امور بین الملل شهرداري تهران و برنامه اسکان بشر
سازمان ملل متحد برگزار گردید. این جایزه رویدادي بین
المللی است که هر ساله با هدف توسعه، نوآوري و پیشرفت
مشترك براي شهرهاي سراسر جهان برگزار می گردد. به
همین منظور شناسایی بهترین و موثرترین تجارب و معرفی
آنان به جامعه بین الملل جهت تعمیم و باز نشر، مد نظر

 
قرار گرفته است. 

 
تاریخچه 

تا کنون چهار دوره جایزه جهانی خشت طلایی تهران، از سال 1393شمسی 2014میلادي به ابتکار مرکز ارتباطات و اموربین الملل
شهرداري تهران، هم زمان با بزرگداشت روز جهانی شهرها (9 آبان / 31 اکتبر) در کلان شهر تهران برگزار شده است. این رویداد بین
المللی، در راستاي هم افزایی مشارکت شهرها، جهت دستیابی به توسعه شهري و ترویج تجارب موفق جهانی پایه گذاري گردید. در
walk21, habitat-Un ,Metropolis ,ISOCARP این راستا سازمان ها و سمن هاي بین المللی گوناگون از جمله
MEWA-UCLG ,UCLG, با دبیرخانه جایزه همکاري نموده اند. در دوره هاي مختلف علاوه بر برگزاري رقابت و داوري آثار، با
توجه به مقتضیات و ضرورتهاي جهانی جاري در زمان، دبیرخانه رویداد برنامه هایی جانبی با موضوعاتی خاص را در دستور کار قرار

 
می دهد. 

نخستین دوره این جایزه (1393) ،در حوزه «مدیریت شهري» در مقیاس ملی و با تاکید بر پروژه هاي عمرانی شهر تهران، دومین
دوره (1394)، با تاکید بر موضوع «جهان-محلی» در هشت محور، سـومین دوره (1395)، بـا همـکاري گسـترده تر نهادهـاي بین
المللـی در هفت محـور، چهارمین دوره (1398)، با شعار «شهرهاي هوشمند، تاب آور و زیست پذیر براي همه» در هفت محور

 
تخصصی، برگزار شد. 



برگزاري پنجمین دوره جایزه (1399) در آذرماه سال جاري، با شعار «شهرهاي سالم؛ اقدامات محلی، اثرات جهانی» در هفت محور
برنامه ریزي شد که با توجه به شیوع ویروس کووید19 در سراسر جهان، رویداد با همراهی اندیشمندان سراسر جهان و به صورت

 
آنلاین درحال برگزاري است. 

 
پیام رئیس افتخاري جایزه ؛ پیروز حناچی، شهردار تهران 

شهر، مهمترین زیستگاه بشري در عصر مدرن است. بستر شهر، حد و میزان تمدن یافتگی، مشارکت پذیري، حیات اجتماعی و
شکوفایی قابلیتها و استعدادهاي شهروندان را نمایان می کند. امروزه که حد و مرزهاي جغرافیایی به مدد تکنولوژهاي نوین ارتباطی،
نقش محدود کننده و بازدارنده ایفا نمی نماید؛ می توان با ارائه و انتقال تجارب جهانی، در امر خطیر اداره شهرها و بهبود کیفی و
کمی زندگی شهروندان، شیوه ها و رویکردهاي بهتر مدیریت شهري را در سراسر جهان شناسایی نمود. شهرداري کلانشهر تهران،
پایتخت ایران، از سال 1393، پیشتاز برگزاري رویدادي بین المللی است و از این طریق میزبان و گردآورنده بزرگان و نخبگان علمی و

 
اجرایی مدیریت شهري از سراسر جهان می باشد و محفلی جهت تبادل تجارب برتر شهري فراهم می نماید. 

پنجمین دوره جایزه جهانی خشت طلایی تهران در حالی برگزار خواهد شد، که جهان، سراسر درگیر شیوع ویروس کرونا می باشد. لذا
بر آن شدیم تا تجارب و اقدامات شهرهاي جهان در مسیر مبارزه با گسترش ویروس کرونا را در پنجمین دوره جایزه جهانی خشت

 
طلایی تهران مورد تاکید قرار دهیم. 

 
محورهاي جایزه 

پنجمین دوره جایزه جهانی خشت طلایی تهران با تاکید بر حوزه صلح و سلامت، در محورهاي هفتگانه؛ معماري، شهرسازي و
حفاظت از میراث فرهنگی ،توسعه پایدار، تاب آوري و زیست پذیري شهري ، توسعه زیرساختها، حمل ونقل عمومی و خدمات شهري ،
مشارکت شهروندان و توسعه فرهنگی و اجتماعی شهر، نوآوري، فن آوري و شهر هوشمند، اقتصاد شهري، سرمایه گذاري و کارآفرینی

 
و حکمروایی محلی، برنامه ریزي و مدیریت شهري برگزار می شود. 

ثبت نام این دوره از جایزه از 27 مهر ماه 1399 و 1 آذر ماه 1399 به پایان رسید و مراسم اختتامیه و معرفی برگزیدگان نیز هفتم

 
بهمن ماه 1399 انجام می شود. 

امضا تفاهم نامه هاي همکاري چند جانبه بین المللی؛ برگزاري نشستهاي تخصصی با موضوع پاندمی شهري و برگزاري کارگاه هاي

 
آموزشی آنلاین به عنوان برنامه هاي جانبیاین رویداد در نظر گرفته شده است. 

 
فرآیند داوري و معیارهاي ارزیابی 

ارزیابی پروژه هاي ثبت نام شده در جایزه جهانی خشت طلایی تهران، در یک فرآیند دو مرحله اي و توسط هیات داوان و حداقل با
سه دوره داوري براي هر اثر به انجام می رسد. معیارهاي داوري آثار نیز شامل مواردي مانند بومی سازي Localization، تعمیم
پذیريGeneralizability ، نوآوري و خلاقیت Innovation ، پایداري Sustainability، تاب آوري Resilience، همه
، Efficiency کارایـی ، Effectiveness اثربخشی ، Participation مشارکت پذیري ،Inclusion شمولی و فراگیري
ضـرورت و اهمیـت Necessity ، شفافیت Transparency ، مستند سازي و ارائه تجارب Documentation و فن آوریهاي

 
نوین و دانش بنیان New technology است. 

همچنین در ساختار طراحی شده براي این رویداد؛ شهردار تهران به عنوان رئیس افتخاري جایزه ، غلامحسین محمدي، رئیس شوراي
سیاستگذاري جایزه تبیین اهداف، چشم انداز، موضوعات و راهبردهاي کلان جایزه ، زهیر صباغ پور آذریان، دبیر جایـــزه خواهند بود.

خبرنگار: علی سی پی



تعطیلی کارخانجات گیلان توسط بانک ها/ دستگاه قضایی با واگذاري رانتی

شرکت ها برخورد کند

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/11/05

سماکچی تعطیلی گسترده کارخانجات گیلان توسط بانک ها و سفر پیش روي ریاست دستگاه قضایی به استان را مورد اشاره
The post .قرار داد و گفت: انتظار داریم دستگاه قضایی با واگذاري رانتی کارخانجات و شرکت هاي گیلان برخورد کند

تعطیلی کارخانجات گیلان توسط بانک ها/ دستگاه قضایی با واگذاري رانتی شرکت ها برخورد ...

 
 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- اخبار مهم سایت 1399/11/05 - 12:36 

 
- کد خبر:554496 

تعطیلی کارخانجات گیلان توسط بانک ها/ دستگاه قضایی با واگذاري رانتی شرکت ها برخورد کند سماکچی تعطیلی گسترده
کارخانجات گیلان توسط بانک ها و سفر پیش روي ریاست دستگاه قضایی به استان را مورد اشاره قرار داد و گفت: انتظار داریم

دستگاه قضایی با واگذاري رانتی کارخانجات و شرکت هاي گیلان برخورد کند. به گزارش 8دي، رسول سماکچی به سفر پیش روي
رییس دستگاه قضایی به استان گیلان اشاره کرد و اظهارداشت: در آستانه سفر آیت االله رئیسی به گیلان هستیم و در همین جا لازم
می دانم از حرکت انقلابی قوه قضائیه در برخورد با مفسدین به ویژه دانه درشت ها و حمایت از تولید و کارخانجات صنعتی تشکر و

 
قدردانی کنم. 

رییس هیئت مدیره کانون کارفرمایی گیلان با بیان اینکه با اقدامات دستگاه قضایی در سطح ملی مردم امیدوار شدند عنوان
کرد: مردم انتظار دارند پیگیري مفاسد اقتصادي جدي تر و شفاف تر انجام گیرد و در مورد پرونده هایی هم که مطرح و حکم برایشان

 
صادر می شود، اطلاع رسانی شود. 

وي برخی از درخواست هاي کانون کارفرمایی صنایع و حرف استان گیلان از ریاست دستگاه قضایی را برشمرد و تصریح کرد: در سطح
ملی درخواست داریم به عنوان مدعی العموم بدهی بیش از 300 هزار میلیارد تومانی دولت به تامین اجتماعی یا حداقل سود ماهانه

 
حدود پنج هزار میلیارد تومانی آن دریافت شود. 

سماکچی با تاکید بر اینکه در مورد این قضیه تا حکمی صادر نشود دولت بدهی خود را پرداخت نمی کند، رسیدگی به وضعیت
بازنشستگان تامین اجتماعی را خواستار شد و گفت: ورود فوري به بورس و فرابورس و رسیدگی به تخلفات بورسی ها به ویژه دولتیان

 
که مردم عادي را به خاك سیاه نشاندند هم از دیگر تقاضاهایی است که از دستگاه قضایی داریم. 

وي وضعیت حوزه تولید و صنعت در گیلان را هم مورد اشاره قرار داد و ابراز داشت: در گیلان بیش از یکصد کارخانه در سنوات
گذشته توسط بانک ها توقیف و سال ها بدون گرفتن تصمیم جهت واگذاري یا اجاره تعطیل هستند و کارخانه مدرن ایحاگستر نمونه

 
بارز این ماجرا است که حدودهشت سال توسط بانک ملی توقیف و دستگاه هاي مدرنش خاك می خورند. 

رییس هیئت مدیره کانون کارفرمایی گیلان واگذاري رانتی شرکت الکتریک گیلان با 12 هکتار زمین در سال 82 به همسران چهار



نفر از مسئولان که دادگستري استان در جریان اسامی و نحوه واگذاري آن است را هم متذکر شد و افزود: واگذاري صنایع پوشش با

 
سه هزار و 500 کارگر و 95 هکتار زمین که کاملا تعطیل شد هم از دیگر مواردي است که تقاضا داریم مورد رسیدگی قرار گیرد. 

وي با بیان اینکه شرکت نساجی پوپلین با مدیریت ضعیف سرمایه گذاري بانک ملی در شرف تعطیلی کامل است یادآور شد: در حال
حاضر چیزي حدود 100 کارخانه کوچک و بزرگ در شهرك هاي صنعتی استان گیلان خاك می خورند و به جاي فعالیت در حوزه

 
تولید و اشتغال تعطیل هستند. 

سماکچی شهر صنعتی رشت را یکی از قدیمی ترین شهرهاي صنعتی کشور دانست و در همین مورد اذعان کرد: این شهر صنعتی از
ابتداي امر موظف بود تصفیه خانه صنعتی متمرکز ایجاد کند که تاکنون انجام نشده زیرا بدون بودجه دولتی امکان انجام این کار

 
وجود ندارد بنابراین ورود دولت در این موضوع حیاتی است. 

سماکچی حرکت در مسیر تحقق منویات مقام معظم رهبري به ویژه در حوزه تولید و اشتغالزایی را مورد تاکید قرار داد و خاطرنشان
کرد: امیدواریم بخش بزرگی از مشکلات و چالش هاي بخش تولید و صنعت گیلان با اقدامات انقلابی دستگاه قضایی هر چه زودتر حل

 
و فصل شود تا این استان با عبور از معضل بیکاري به جایگاه واقعی خود در این عرصه برسد. 

 
منبع: شبستان 

 
- تعطیلی کارخانجات گیلان 

 
- تعطیلی کارخانه ها 

 
- کارخانه هاي گیلان 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط ضرر میلیاردي کارخانه هاي گیلان از قطعی برق و گاز/ قطع ناگهانی برق کارخانه ریختگري در حین کار چه توجیهی
دارد! گیلانی ها چشم انتظار آیت االله رئیسی/ ماجراي سهام داران کاغذي "رشت الکتریک" چیست! + فیلم بلایی که مدیران
اصلاحاتی بر سر رشت الکتریک آوردند/ نابودي کارخانه اي که تولیداتش در خاورمیانه زبانزد بود + فیلم فشار عجیب شرکت گاز
گیلان به کارخانه تازه احیاشده اي که زمانی همه محصولاتش صادر می شد + اسناد بازگشت اراضی شرکت صنایع پوشش ایران به

 
دولت 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



ایجاد نمایشگاه بومی سازي شرکت ملی فولاد در آینده اي نزدیک

منبع: ایراسینشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران از ایجاد نمایشگاه بومی سازي این شرکت در آینده اي نزدیک خبر داد.

مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران از ایجاد نمایشگاه بومی

 
سازي این شرکت در آینده اي نزدیک خبر داد. 

به گزارش ایراسین به نقل از روابط عمومی شرکت ملی
فولاد ایران، امیر حسین نادري ، با اعلام این خبر گفت: با
وجود ذهنیت ساده اي که نسبت به بومی سازي وجود دارد
مقوله بومی سازي بسیار پیچیده و داراي ابعاد مختلفی
است. در یک اشاره مختصر می توان بومی سازي را در دو
بعد بررسی کرد ، بعد اول بومی سازي به معنی شناخت
کامل ، قدرت انطباق و تغییرات دلخواه و قابلیت طراحی

هدفمند در دانش فنی و فرآیند ها در صنعت فولاد می باشد. در این مورد می توان به دانش فنی احیاء مستقیم پرد اشاره کرد که با

 
این هدف شکل گرفته است و باید شاخص هاي مربوط به توانمندي واقعی در این زمینه شناسایی و بکار گرفته شوند. 

وي با اشاره به بعد دوم بومی سازي ادامه داد : این بعد شامل بومی سازي ساخت تجهیزات ، ماشین آلات و قطعات صنعت فولاد است
که در این زمینه شاخص هاي بسیاري شناسایی و احصا شده اند. توانمندي ساخت تجهیزات بر اساس استاندارد هاي جهانی و با

 
کیفیت به طور اقتصادي از اهم پارامتر هاي ضروري براي رسیدن به بومی سازي در حوزه تجهیزات است. 

به گفته مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران ، بومی سازي در صنعت فولاد کشور در نگاه نخست از منظر مالی الزامی است چرا که از
خروج ارز جلوگیري کرده و علاوه بر آن چرخه تولید را در شرکت هاي کوچک و متوسط رونق می بخشد. این موضوع باعث ایجاد

 
کارآفرینی و اشتغال بیشتر نیز می شود. 

نادري با بیان اینکه نگاه عمیق تر به بومی سازي نشان می دهد خوداتکایی در ساخت تجهیزات قدرت چانه زنی و عمق استراتژیک به
صنعت فولاد کشور می دهد ، افزود : امروزه که کشورمان جزو تولید کننده هاي مطرح در عرصه جهانی می باشد نیازمند آن است که
بتواند با تکیه بر دانش فنی بومی شده و تولیدات داخلی در این صنعت حضور یابد این مسئله در تجهیزات استراتژیک خود را بیشتر
نمایان می کند. به طور مثال تجربه اي که در مورد الکترود گرافیتی در این صنعت وجود دارد نشان می دهد که در مقاطع بحرانی و

 
حساس تنها می توان بر دانش و توان داخلی و بومی تکیه کرد. 

وي تاکید کرد : شرکت ملی فولاد ایران به عنوان قدیمی ترین متولی صنعت فولاد و معدن در کشور می باشد. طبیعی است طی
سالیان گذشته انبوهی از تجربه در زمینه هاي مختلف در صنعت فولاد در شرکت ملی فولاد ایران انباشته شده است. از سوي دیگر
این شرکت با داشتن اشراف 360 درجه بر بازار فولاد و بازیگران اصلی این بازار در صنعت فولاد می تواند به صورت دقیق تر نقاط قابل
بهبود را شناسایی و نقاط قوت را پایدار کند. قدیمی ترین متولی فولاد کشور با برگزاري نمایشگاه فولاد می تواند کلیه این تجربیات را



گرد هم آورده و با هم افزایی سایر بازیگران این حوزه اقدامات مهمی در زمینه توسعه توانمند سازي و بومی سازي در صنعت فولاد

 
رقم بزند. 

مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران با اشاره به اینکه مهم ترین اقدام ما در مواجهه با هر پدیده اي در شناخت و درك ابعاد آن می باشد
، خاطرنشان کرد : در بومی سازي تا کنون اقدامات بسیار مهمی در کشور انجام شده است و بسیاري از شرکت هاي بزرگ ما فعالیت
هاي بسیار موثري انجام داده اند اما امروز نیازمند یک شناخت جامع و کامل از صنعت فولاد و تجهیزات آن می باشیم تا بر مبناي آن

بتوان برنامه ریزي متناسب را براي اهداف مطلوب انجام داد.



مدیرکل ارتباطات فارس: اتصال 6 روستاي فارس به اینترنت پرسرعت

منبع: قلمناشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات فارس از راه اندازي اینترنت پرسرعت و اتصال شش روستاي دیگر استان به شبکه ملی
اطلاعات از محل منابع طرح خدمات عمومی اجباري وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات خبر داد. سهرابی تعداد روستا هاي

برخوردار شده از اینترنت پرسرعت در این شهرستان ها را شش روستا برشمرد و عنوان ...

مدیرکل ارتباطات فارس: اتصال 6 روستاي فارس به
اینترنت پرسرعت فارس- شش روستا در شهرستانهاي فسا
،نی ریز،رستم و خنج به اینترنت پرسرعت سیار اپراتور اول

 
مجهز شدند. 

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات فارس از راه اندازي
اینترنت پرسرعت و اتصال شش روستاي دیگر استان به
شبکه ملی اطلاعات از محل منابع طرح خدمات عمومی

 
اجباري وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات خبر داد. 

سهرابی تعداد روستا هاي برخوردار شده از اینترنت
پرسرعت در این شهرستان ها را شش روستا برشمرد و
عنوان کرد: روستاي بنه کلاغی از توابع شهرستان نی ریز،
روستاي گهرآباد از توابع شهرستان فسا، روستاي باغان از

توابع شهرستان خنج و روستا هاي دشت، بلوط اسدي و اندرگرد چشمه بري از توابع شهرستان رستم روستا هاي جدیدي هستند که
با تامین اعتبار از محل اعتبارات طرح خدمات عمومی اجباري وزارت متبوع (USO) به اینترنت پرسرعت سیار اپراتور اول مجهز

 
شدند. 

وي گفت: در یک هفته گذشته هزار و 161 خانوار روستایی در شهرستان هاي نی ریز، فسا، خنج و رستم با جمعیت چهار هزار و 54

 
نفر به شبکه ملی اطلاعات و شبکه پهن باند ارتباطی سیارمتصل شدند. 

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات فارس با تاکید بر اینکه بهبود زیرساخت هاي ارتباطی در روستا ها زمینه توسعه پایدار در این
مناطق را فراهم می کند، عنوان کرد: اینترنت پرسرعت در واقع در روستا ها به عنوان ابزار و محرکی براي رشد عمل و از طریق فراهم
کردن جنبه هاي رفاهی بیشتر از طریق دسترسی به خدمات اجتماعی و دولتی، زمینه تقویت اجتماعی و اقتصادي را در این مناطق

 
فراهم می کند. 

سهرابی امکان بهره مندي از آموزش هاي آنلاین و الکترونیکی، ایجاد فرصت هاي کارآفرینی و اشتغال بیشتر از طریق ارتباط با سایر
نقاط، امکان بازاریابی براي محصولات تولیدي در روستا و رونق بوم گردي از طریق معرفی جاذبه هاي گردشگري و توریستی را از

دیگر مزایاي اتصال روستا ها به شبکه پهن باند ارتباطی و اینترنت پرسرعت بر شمرد.



دختر شطرنج باز خراسان شمالی قهرمان زیر 10 سال کشور شد

منبع: ایرناشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/11/05

بجنورد- ایرنا- رییس هیات شطرنج خراسان شمالی گفت: سوگند باقرزاده، شطرنج باز استان قهرمان مسابقه شطرنج برخط
دختران زیر 10 ساله کشور شد.

بجنورد- ایرنا- رییس هیات شطرنج خراسان شمالی گفت:
سوگند باقرزاده، شطرنج باز استان قهرمان مسابقه شطرنج

 
برخط دختران زیر 10 ساله کشور شد. 

نقی هجرتی روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: همچنین نرگس باقرزاده از این استان در رده

 
سنی زیر 14 به مقام نایب قهرمانی رسید. 

وي با اشاره به راه یافتن ملیحه احمدي در رده سنی زیر
18 سال به مرحله پایانی این مسابقات اظهار داشت: این

رقابت ها در رده زیر 10 سال دختران با شرکت 90 شطرنج باز و در رده زیر 14 سال با حضور 106 شرکت کننده به صورت برخط
برگزار شد که شطرنج بازان استان با راه یافتن به مرحله پایانی توانستند قهرمانی و نایب قهرمانی 2 رده سنی متفاوت را از آن خود

 
کنند. 

هجرتی با اشاره دعوت ملیحه احمدي به اردوي تیم ملی شطرنج افزود: پیش از این نیز محمد نظري از این استان در رده سنی زیر

 
هشت سال به اردوي تیم ملی شطرنج دانش آموزي دعوت شده بود. 

 
بیش از 400 شطرنج باز در استان خراسان شمالی به این ورزش فکري اشتغال دارند. 

 
خراسان شمالی با 25 هزار ورزشکار بیمه شده داراي 45 هیات ورزشی فعال است. 

 
استان 863 هزار نفري خراسان شمالی در شمال شرق کشور قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- بجنورد 

 
- فدراسیون شطرنج 

 
- مسابقات شطرنج 

 
- خراسان شمالی 

- شطرنج





بیش از 140 میلیون دلار کالا از اصفهان به ارمنستان صادر شد

منبع: ایرناشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/11/05

اصفهان- ایرنا- رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان گفت: تاکنون بیش از 140 میلیون دلار کالا توسط 88 واحد
صنعتی این استان به کشور ارمنستان صادر شده است.

اصفهان- ایرنا- رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت
اصفهان گفت: تاکنون بیش از 140 میلیون دلار کالا توسط
88 واحد صنعتی این استان به کشور ارمنستان صادر شده

 
است. 

به گزارش ایرنا، ایرج موفق روز یکشنبه در حاشیه بازدید
وزیر اقتصاد ارمنستان از شرکت چینی زرین این استان
افزود: می توانیم توسعه صادرات را در آینده اي نه چندان

 
دور بین استان اصفهان و ارمنستان شاهد باشیم. 

 
وي ادامه داد: هیاتی که از ارمنستان به ایران و اصفهان سفر کردند مشتاق گسترده تر شدن روابط تجاري با این استان هم هستند. 

موفق تصریح کرد: امیدواریم روابط را به گونه اي پیش ببریم که تعداد کالاهاي بیشتري با توجه به نیاز فعلی آن ها و محدودیت هایی

 
که براي واردات از برخی کشورها ایجاد کردند جبران و از این فرصت استفاده کنیم. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان اضافه کرد: سال گذشته بیش از هزار و 255 قلم کالا به ارزش 2 میلیارد و 600

 
میلیون دلار به صد کشور جهان صادر شد. 

وي بیان کرد: در استان اصفهان بیش از 10 هزار واحد صنعتی داریم که تعدادي از آن ها همیشه فعال بوده و برخی به صورت سه

 
نوبت و برخی فصلی مشغول به فعالیت هستند. 

موفق خاطرنشان کرد: 12 صنعت کشور در استان اصفهان وجود دارد و این استان یکی از مهم ترین استان هاي صنعتی به شمار می

 
رود. 

وي گفت: همچنین حدود پنج هزار طرح در این حوزه در دست اجرا داریم که نشان می دهد شرایط استان به سمت توسعه و احداث

 
واحدهاي موجود در حرکت است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان افزود: بیش از هزار و 700 طرح با پیشرفت فیزیکی بالاي 60 درصد در استان وجود
دارد که در امیدواریم در اولویت نخست، این طرح ها را عملیاتی و تسهیلات مورد نیاز را از طریق بانک هاي عامل محقق و از تولید



 
حمایت کنیم. 

 
به گفته وي، با بهره برداري از طرح هاي در دست اجرا 65 هزار اشتغال مستقیم بوجود می آید. 

موفق اظهار کرد: تاکنون در بخش صنعت تعداد پروانه هاي بهره برداري صنعتی فراوانی را صادر کنیم و واحدهاي جدیدي به عرصه

 
تولید وارد شدند. 

وي ادامه داد: براي تمامی واحدها با استعلام از سازمان حفاظت محیط زیست استان مجوز صادر کرده و موارد زیست محیطی لازم

 
ارزیابی شده است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان اظهار کرد: با وجود حجم واحدهاي ایجاد شده نرخ بیکاري استان اصفهان از حدود 14

 
درصد به 12 درصد رسیده و براي جوانان اشتغال جدید ایجاد شده است. 

بازدید از واحد هاي تولیدي و دیدار با فعالان اقتصادي و بازدید از آثار تاریخی از جمله برنامه هاي سفر یکروزه وهان کروبیان وزیر

 
اقتصاد ارمنستان به اصفهان اعلام شد. 

 
وزیر اقتصاد ارمنستان صبح امروز از ترمینال فرودگاه اصفهان بازدید و با استاندار اصفهان دیدار کرد. 

 
وزیر اقتصاد ارمنستان براي رایزنی به منظور افزایش سطح تعاملات تجاري دو کشور روز جمعه، سوم بهمن وارد تهران شد. 

به گزارش ایرنا، حضور وهان کروبیان، وزیر اقتصاد ارمنستان در سفر پنج روزه خود به ایران، با تعدادي از مقامات دولتی و خصوصی از
جمله وزیر صنعت، معدن و تجارت، وزیر نیرو، رییس کل بانک مرکزي، وزیر اقتصاد و دارایی، معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري،

 
رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي ایران دیدار و گفت و گو خواهد کرد. 

دیدار با فعالان اقتصادي ارامنه در تهران، بازدید از کارخانه سیناژن، کارخانه لبنیات میهن از دیگر برنامه هاي وزیر اقتصاد ارمنستان

 
طی سفر پنج روزه به تهران است. 

 
برچسب ها 

 
- واحد تولیدي 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- توسعه صادرات 

 
- ایروان 

 
- اصفهان 

- ارمنستان



پوستر نخستین جشنواره کالاي فرهنگی مازندران رونمایی شد

منبع: ایرناشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/11/05

ساري - ایرنا - پوستر نخستین جشنواره کالاي فرهنگی مازندران و ششمین جشنواره کالاي فرهنگی کشور روز یکشنبه با
حضور مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی و شماري از فعالان عرصه فرهنگ در محل این ادار کل رونمایی شد.

ساري - ایرنا - پوستر نخستین جشنواره کالاي فرهنگی
مازندران و ششمین جشنواره کالاي فرهنگی کشور روز
یکشنبه با حضور مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی و
شماري از فعالان عرصه فرهنگ در محل این ادار کل

 
رونمایی شد. 

به گزارش ایرنا ، عباس زارع در آیین رونمایی از این پوستر
گفت که علاقه مندان به شرکت در این جشنواره می توانند
با مراجعه به سامانه اینترنتی به آدرس
www.jayzehfiroozegh.ir نسبت به ثبت نام اقدام

 
کنند. 

وي ترویج تولید و مصرف محصولات فرهنگی، ارتقاي کسب و کارهاي فرهنگی و توجه به ابتکارات و خلاقیت هاي این حوزه و زمینه
سازي براي نوآوري و تبادل اندیشه ها و آموخته ها هنرمندان را از جمله اهداف برپایی نخستیم جشنواره کالاي فرهنگی مازندران

 
ذکرکرد. 

زارع کالاي فرهنگی شامل صنایع دستی، سفال، تذهیب، نگارگري، منبت، معرق، زیورآلات، توجه به ارزش هاي والاي فرهنگ اسلامی
ایرانی، بهره برداري از نمادهاي ملی و بومی، خلاقیت در طراحی و استفاده از عناصر بصري، کپی برداري نکردن از نمونه هاي خارجی

 
و کارآفرینی را از جمله معیارهاي پذیرش آثار در این جشنواره اعلام کرد. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی مازندران مهلت ارسال آثار به نخستین جشنواره کالاي فرهنگی مازندران را 30 بهمن ماه اعلام کرد و
گفــت: آثار دریافتی در پنجم اسفند ماه توسط داوران مورد ارزیابی قرار می گیرد و زمان اختتامیه این جشنواره نیز از پنجم تا 10

 
اسفندماه امسال است. 

زارع توضیح داد : به نفر اول تا سوم این جشنواره علاوه بر اهداي لوح تقدیر و تندیس جشنواره بین 10 تا 30 میلیون ریال جایزه

 
نقدي هم پرداخت می شود. 

 
برچسب ها 

- ساري 



 
- مد و لباس 

 
- ایرنا 

 
- اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی مازندران 

 
- اشتغال زایی 
- کالاي ایرانی



15 اقامتگاه بوم گردي در خراسان جنوبی راه اندازي می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/11/05

بیرجند - ایرنا - مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی گفت: 15 اقامتگاه بوم گردي در
شهرستان هاي این استان تا پایان سال جاري به بهره برداري می رسد.

بیرجند - ایرنا - مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی خراسان جنوبی گفت: 15 اقامتگاه بوم گردي
در شهرستان هاي این استان تا پایان سال جاري به بهره

 
برداري می رسد. 

حسن رمضانی روز یکشنبه به رسانه ها اعلام کرد: با توجه
به استقبال چشمگیر گردشگران از اقامتگاه هاي بوم گردي
در خراسان جنوبی و ایجاد اشتغال در روستاها همچنین
فراهم کردن زمینه فروش محصولات کشاورزي و تولیدات
صنایع دستی و زمینه سازي براي آشنایی بیشتر با جاذبه

هاي فرهنگی، تاریخی و اجتماعی روستاها، حمایت از طرح هاي ایجاد اقامتگاه هاي بوم گردي در دستور کار این اداره کل قرار گرفت.

وي ساخت و توسعه اقامتگاه هاي بوم گردي را با توجه به روستاهاي هدف گردشگري و مناطق بکر طبیعی در خراسان جنوبی داراي
توجیه دانست و اظهار داشت: در چهار سال گذشته 80 واحد اقامتگاه بوم گردي در شهرستان هاي استان ایجاد شده که زمینه جذب

 
گردشگران داخلی و خارجی فراوانی را فراهم کرده است. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی افزود: هرچند شیوع ویروس کرونا بر فعالیت بخش گردشگري
اثرات منفی گذاشته و میزان مراجعه کنندگان به واحدهاي اقامتی را کاهش داده اما ایجاد اقامتگاه هاي بوم گردي با توجه به

 
مختصات جغرافیایی و اقلیمی خراسان جنوبی یک ظرفیت ماندگار است. 

وي گفت: اقامتگاه هاي بوم گردي قبل از شیوع ویروس کرونا و محدودیت هاي ناشی از آن در فصول مختلف سال پذیراي مسافران و

 
گردشگران زیادي از سراسر کشور و حتی گردشگران خارجی بودند. 

رمضانی همچنین به وجود چهار اثر ثبت جهانی در خراسان جنوبی اشاره کرد و افزود: سه مورد از این آثار شامل بیابان لوت (مشترك
بین خراسان جنوبی، کرمان و سیستان و بلوچستان)، قنات بلده فردوس و حوله بافی روستاي خراشاد در دولت تدبیر و امید به ثبت

 
جهانی رسید و از جاذبه هاي گردشگري این منطقه است. 

 
برچسب ها 

- گردشگري 



 
- توسعه ایران 

 
- افتتاح طرح 

 
- خراسان جنوبی 

 
- اقامتگاه بوم گردي 

 
پروندهٔ خبري 

- خدمات ماندگار و گام هاي توسعه در خراسان جنوبی



آیا همه براي کارآفرینی مناسب هستند؟

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/11/05

مهندس سعید مقیسه نائب رئیس اتاق بازرگانی ایران و امارات و دکتر علی عبدلی مدرس و مشاور کارآفرینی در وبینار با این
موضوع که آیا همه براي کار آفرینی مناسب هستند، بر این باورند که جامعه دچار پارادایم هاي غلط در حوزه کسب وکار

است و باید آن را در خانواده ها، آموزش وپرورش و دانشگاه ها اصلاح کرد.

مهندس سعید مقیسه نائب رئیس اتاق بازرگانی ایران و امارات و دکتر علی عبدلی مدرس و مشاور کارآفرینی در وبینار با این
موضوع که آیا همه براي کار آفرینی مناسب هستند، بر این باورند که جامعه دچار پارادایم هاي غلط در حوزه کسب وکار است و باید

 
آن را در خانواده ها، آموزش وپرورش و دانشگاه ها اصلاح کرد. 

 
 

به گزارش اکونا پرس، آن ها بر این باورند که الزاماً کارآفرینی بهترین انتخاب یک فرد نیست و بسته به شخصیت، دانش و مهارتش می
تواند مسیرهاي بهتري براي موفقیت را انتخاب کند. و بر این باورند که مانند دهه 60 که موفقیت را در تحصیل دانشگاه می دید

 
اکنون موجی جدیدي از باورغلط در جامعه در حال شکل گیري است که بدون آموزش صحیح اسیب هاي زیادي به جامعه خواهد زد. 

 
 

مهندس مقیسه در ابتدا گفت: کارآفرینی (به انگلیسی: Entrepreneurship) واژه اي نسبتاً قدیمی است که ریشه فرانسوي دارد
و براي اولین بار حدود سیصد سال پیش مطرح شد و کسانی مانند ریچارد کانتیلون و آدام اسمیت لغت کارآفرین را در قرن هاي

 
هفدهم و هجدهم میلادي به کاربرده اند. ولی به مفهوم کنونی حدود 100 سال است که باب شده است. 

 
وي افزود: اکنون سؤال جوانان و متقاضیان کار و دغدغه خانواده ها این است که کارمند بشوند یا کارآفرین؟ 

عبدلی در ادامه گفت: تعاریف مختلفی درباره کارآفرینی در سطح جامعه است. یکی از آن ها تعریف دانشگاهی است که شومپیتر پدر
علم کارآفرینی ارائه داده و بر اساس آن کارآفرین کسی است که یک ایده نو را تبدیل به کسب وکار می کنند (چه ایده متعلق به
خودش باشد و یا دیگران) و یک عده اي را دور خودش جمع کند و کاري را انجام می دهد که بعداً می شود بیزنس من. اما نگاهی که
خیلی ها و مردم دارند این است که هر کسی که کسب وکاري راه می اندازد می گویند کارآفرین درحالی که از نگاه دانشگاهی به این

 
افراد بیزینس من می گویند. به همین ترتیب نیازهاي آن ها هم با هم متفاوت است. 

این مدرس کارآفرینی گفت: در زمان حاضر ما یک ایستایی در بین جوانان می بینیم که یا انگیزه کار را ندارد و یا می خواهد اصطلاحاً
بدون این که خاك حجره را بخورد یک شبه کارآفرین شود. درحالی که خیلی از کارآفرین ها از جایی شروع کردن که اصلاً کارآفرینی

 
نبوده است درست مثل شاگرد حجره و یا کارمندي که بعد از فراگیري فوت وفن خود اقدام به کارآفرینی می کند. 



در ادامه سعید مقیسه به تأثیر باورهاي نادرست از کارآفرینی در جامعه گفت و افزود: خیلی از باورها می تواند در مسیر انتخاب کسب

 
وکار و شغل مؤثر باشد و حتی آن ها می توانند به افراد این القا را بکنند که فرد کارآفرین باشد یا کارمند. 

آیا باور خانواده ها که در دهه 60 شرط موفقیت را قبلاً در تحصیلات دانشگاهی و الان کارآفرینی می دانند، درست است؟ آیا این

 
باورها مانند باور دهه 40 غلط نیست؟و چرا همه موفقیت را در یک محدوده دنبال می کنند؟ 

عبدلی در تأیید این اظهارات گفت: امروز رسانه ها و فضاي مجازي خیلی در جامعه القا می کنند که افراد خویش فرما بشوند. من

 
مخالف این موضوع نیستم. اما نگرانم که همه آدم ها واجد این شرایط هستند یا نه؟ 

وي تأکید کرد: ماتحت سیطره باورهاي درونی خودمان و همه گیر جامعه تصمیم می گیریم. مثلاً در دهه 40 پارادایم در حوزه روابط
زندگی مشترك این بود که با لباس سفید به خانه بخت می روند و با کفن به قبر و اگر قرار بود که از فضاي سخت یک تصمیم اشتباه

 
براي زندگی مشترك بیرون بیاییم تقریباً غیرممکن بود. 

مشاور کارآفرینی توضیح داد: در دهه 60 نیز باوري در جامعه شکل گرفت که شرط موفقیت به دانشگاه رفتن است و هرکسی که
درسش خوب بود به ترتیب به رشته هاي ریاضی و تجربی می رفت و سیل عظیمی از فارغ التحصیلان بیکار شکل گرفتند. این باور از
خانواده ها بیرون آمد. اما امروز باور خانواده ها به این سمت پیش می رود که موفقیت از مسیر کارآفرینی می گذرد ولو آن که فرد یک

 
هنرمند خوب باشد. 

وي در ادامه دلیل چرایی موضوع را چنین توضیح داد: چون بیکار زیاد داریم و بعضی هم قدرت محتوا سازي دارند و لذا القا می کنند

 
که خودت شروع کن و... آن ها دو فرد موفق را می بینند و مرتب آن ها را مرور می کنند. 

عبدلی با تأکید بر این که من مخالف کارآفرینی نیستم، گفت: اما افراد با یک امیدي کارآفرینی می کنند و بعد باید اتفاقات مثبتی

 
بیفتد اما به شکست منتهی می شود که برگشتن براي جوانان سخت می شود و به دنبال تقصیر، جامعه را محکوم می کنند. 

او افزود: سؤال اصلی این است که آیا باور خانواده ها که در دهه 60 شرط موفقیت را قبلاً در تحصیلات دانشگاهی و الان کارآفرینی

 
می دانند، درست است؟ آیا این باورها مانند باور دهه 40 غلط نیست؟و چرا همه موفقیت را در یک محدوده دنبال می کنند؟ 

مدرس کارآفرینی افزود: این باورهاي غلط چه زمانی به مشکل می خورد؟ وقتی که کارآفرین یک سري ظرفیت ها، مهارت ها را ندارد

 
و درعین حال نه از محیط آموزشی و نه از محیط خانواده آن ها را نیاموخته است. 

نائب رئیس اتاق بازرگانی ایران و امارات نیز گفت: در واقع این باورها باید از خانواده یا همان آموزش و پروش شکل بگیرد و مثلاً
آموزش کسب وکار در سنین پایین و در دروس تحصیلی گنجانده شود نه این که بعد از گذران دوران دانشگاه بدون آموزش هاي

 
کاربردي تازه به سراغ آموزش ها و مهارت هاي کسب وکار برود. 

 
 

مهندس مقیسه: امروز ما با فارغ التحصیلانی مواجه هستیم که بعد از مدرك تازه به فکر کسب وکار می افتند و از آن زمان به فکر کار

 
هستند و این جامعه و افراد را عقب می اندازد 

مقیسه افزود: امروز ما با فارغ التحصیلانی مواجه هستیم که بعد از مدرك تازه به فکر کسب وکار می افتند و از آن زمان به فکر کار
هستند و این جامعه و افراد را عقب می اندازد. بااین حال سؤال این است که آیا پارادایم شیفت از روي پشت میز نشینی کارمند شدن

 
در خانواده ها به سمت کارآفرینی بهتر نیست؟ با این نگاه کارآفرین باید چه ویژگی هایی داشته باشد؟ 

عبدلی در ادامه این وبینار گفت: وقتی می گوییم پارادایم منجر به تصمیمات غلط جمعی می شود این است که مثلاً فرد ممکن است
یک معمار خوب باشد اما یک مدیر خوب دفتر معماري نباشد و بعد از این که دفتر خود را ایجاد کرد، متوجه این شود که فقط

 
تخصص معماري او کافی نبوده و نمی تواند بدون رابطه کار و پروژه بگیرد. 

دکتر عبدلی افزود نکته بغرنج این قضیه اینجا است که آدم هایی که در حوزه کسب وکار می آیند و توانایی پذیرش مسئولیت بزرگ را
ندارند و کارآفرینی نیز از آن شغل هایی است که به شدت نقاط قوت و ضعف را نشان می دهد. یعنی ممکن است که ایده هم خوب



 
باشد اما فرد به دلیل واجد نبودن ویژگی هاي کارآفرینی پروژه را به شکست بکشاند. 

 
وي افزود: کارآفرین باید سه ویژگی خاص خود را بررسی کند که به ترتیب، دانش، مهارت و شخصیت کارآفرین هستند. 

این کارآفرین گفت: علاوه بر دانش و فن هاي کارآفرینی اطلاعات و دانش درباره کسب وکاري که قصد داریم راه اندازي کنیم ضروري

 
است. 

این مدرس حوزه کارآفرینی گفت: دانش کارآفرینی فقط دانستن این که کارآفرینان صبح زود بلند می شوند، و یا سایر فن هاي

 
موفقیت نیست بلکه دانش کافی در حوزه فعالیتی که قرار است آغاز بکنیم نیز بسیار حائز اهمیت است. 

وي ادامه داد: در مورد مهارت هم باید دید آیا کارآفرین توانمندي آن کار را دارد و منظور از توانمندي این است که در آن حوزه عادت

 
به انجام کار داشته باشد. علاوه بر این ها مهارت هاي حل مسئله، تفکر انتقادي، تصمیم گیري قاطع و به موقع و.. نیز ضروري است. 

عبدلی گفت: اما سومین موردي که کارآفرینان معمولاً باید به آن توجه بیشتري داشته باشند اما کمتر به آن توجه دارند این است که

 
تیپ شخصیتی فرد اساساً به کارآفرین می خورد یا نه؟ 

 
مشکل اموزش در کارآفرینی 

این مشاور حوزه کارآفرینی گفت: متوسط سن کارآفرینان در کشور ما بالاي 30 سال است. چرا؟ چون پیش از این نیاموخته تا تصمیم

 
بگیرد که چه کاري را انجام دهد! 

وي در توضیح تیپ شخصیتی افراد گفت: امروزه آزمون هاي تیپ شخصیتی خوبی وجود دارد که به افراد به طور تقریبی حوزه علاقه
مندي و محدوده موفقیت و نوع کارها را نشان می دهد. لذا باید تیپ شخصیت افراد کارآفرین تاب آوري لازم را داشته باشد تا شرایط

 
سخت را تحمل کند، مهارت ها را به دست بیاورد و به اصطلاح «پیرش دربیاید». 

او افزود: علاوه بر موارد فوق همچنین باید محیطی براي کارآفرین فراهم باشد تا بتواند مهارت ها، دانش و ویژگی هاي برتري

 
شخصیتی خود را در آن محیط به منصه ظهور برساند. 

وي با ابراز تأسف از این که متأسفانه حل مسئله را نه در دوران مدرسه و نه در دوران دانشگاه و نه در محیط خانواده به ما می آموزند،

 
گفت: تا وقتی باور من این باشد که مشکلات ما را احاطه کرده است وضع همین است. 

دکتر عبدلی خاطر نشان کرد: درحالی که بسیاري از مواردي که ما به آن ها مشکل می گوییم، اساساً مشکل نبوده بلکه مسئله هستند

 
و کارآفرین باید آن ها را حل کند. 

 
وي گفت: مگر ما چند نفر پیرو و رهبر براي کسب وکار می خواهیم؟ 

وي درباره نقش خانواده در شکست یک کسب وکار گفت: ما وقتی تست می گیریم فرد توانایی هاي زیادي در حوزه هنري و یا روابط

 
عمومی دارد درحالی که اصرار در خانواده بر این است که وي کارآفرین شود. 

همچنین فرد اگر در بستر خانواده آدم صبوري نباشد به شدت در محیط خارج از خانه چه کارآفرین باشد یا نه به کسب وکارش ضرر

 
وارد می کند. 

اگر فرد «تحمل ابهام» را نداشته باشد ،در حال حاضر با توجه به شرایط حاکم بر اقتصاد به شدت آسیب خواهد دید. متأسفانه هم
اکنون نمی توان پیش بینی کرد که یک ماه دیگر چه اتفاقی می افتد و اگر ما به غیراز دانش این مهارت ها را نداشته باشیم قطعاً

 
کسب وکاري که راه اندازي خواهیم کرد به شکست می انجامد 

 
عبدلی گفت: ما براي ظرفیت کارآفرینی بسیار کم گذاشتیم چه در محیط مدرسه و چه در محیط دانشگاه ها 

این مدرس کارآفرینی درباره اهمیت شخصیت افراد در شکست کسب وکار، گفت: بخش شخصیت بسیار مهم است به عنوان مثال اگر
فرد «تحمل ابهام» را نداشته باشد ،در حال حاضر با توجه به شرایط حاکم بر اقتصاد به شدت آسیب خواهد دید. متأسفانه هم اکنون
نمی توان پیش بینی کرد که یک ماه دیگر چه اتفاقی می افتد و اگر ما به غیراز دانش این مهارت ها را نداشته باشیم قطعاً کسب

 
وکاري که راه اندازي خواهیم کرد به شکست می انجامد. 

او در توضیح محیط پیرامونی کارآفرین گفت: ما اکنون با یک محیط پرتلاطم مواجه هستیم درحالی که کارآفرین باید بر عوامل



محیطی که ما آن ها را به سه دسته تقسیم می کنیم، احاطه و تسلط داشته باشد و محیط مناسبی را داشته باشد که نخستین محیط

 
«محیط ذهنی» و سپس محیط محله اي و بین المللی است. 

عبدلی افزود: به عنوان مثال وقتی فرد قرار است یک سوپرمارکت بزند، باید بداند که در شعاع مشتریانی که براي خود برآورد کرده
است چند سوپرمارکت دیگر وجود دارد و آیا اساساً راه اندازي مغازه در یک محله در زمان حاضر منطقی است یا نه؟ همین کسب

 
وکاري که قصد راه اندازي آن را دارد با توجه به شرایط ایران در محیط منطقه اي و جهانی داراي مزیت نسبی هست؟ 

 
موفقیت معادل خوب پول دراوردن نیست 

مدرس کارآفرینی با بیان این که بسیاري براین باورند که موفقیت یعنی خوب پول درآوردن، که این باور غلط است، خاطرنشان کرد:
جوان ها باید بدانند که خودآگاهی در حوزه کارآفرینی بسیار مهم است و نمی توان به صرف درآمد خوب، کسب وکاري که به آن
علاقه ندارید و یا تخصصی در آن ندارید را راه اندازي کنند و به اعتقاد من اگر تک تک جوانان خود را بشناسند هم خود و هم کشور

 
موفق خواهد شد زیرا با خودآگاهی مسیر موفقیت را درست انتخاب خواهند کرد. 

وي بابیان این که متأسفانه جامعه در حال القاء این است که همه چیز به سرعت در حال تغییر است و ما عقب هستیم گفت: براي
موفقیت باید تلاش کرد، دانش و مهارت را کسب کرد و نمی توان یک شبه کارآفرین شد. لذا از خانواده ها می خواهم که به بچه ها

روش درست فکر کردن را بیاموزند بچه هایشان را با دیگران مقایسه نکنند که کار درستی نیست.



کارآفرینی اقتصاد مقاومتی که ماهانه 9 هزار قطعه مرغ بومی تولید می کند

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/11/05

حیدر جستجو با اجراي طرح اقتصاد مقاومتی ماهیانه 9 هزار قطعه تخم مرغ بومی تولید می کند.

به گزارش خبرگزاري بسیج ، اقتصاد یکی از مهمترین
مباحث براي جوامع مطرح است و اهمیت این مقوله در
تمامی دوران هاي مختلف بر کسی پوشیده نبوده و نیست،
استقلال جامعه و قدرت مقاومت آن در مقابل حوادث
طبیعی و اجتماعی، شکوه و عظمت یک جامعه در مقابل
جوامع دیگر و ثبات سیاسی آن، بستگی به حل مشکلات و

 
رفع کمبود هاي اقتصادي آن جامعه دارد. 

در واقع اقتصاد زیر بناي توسعه هر کشور محسوب می شود
و باید هر جامعه براي ماندن در صف رقابت با دنیا این

عرصه را براي خود تقویت کند، مدل برداري از نوع اقتصادها در دینا متفاوت است و کشوري به نحو و طریقی منابع اقتصادي خود و

 
وضعیت فعلی آن را در جامعه تقویت می کند. 

بدون شک کشورهایی که توانسته اند الگوهاي بومی خود را به منصه ظهور برسانند اقتصادي قدرتمند تر داشته و به نوعی مبحث
آسیب پذیري آن کمتر با چالش و تحت اما و اگرها قرار می گیرد، یکی از روش هاي نوین و حتی اسلامی در کشور ما موضوع اقتصاد

 
مقاومتی است که جرقه این اقتصاد اسلامی و بومی توسط رهبر فرزانه انقلاب زده شد. 

اهمیت این مقوله تا حدي بوده که رهبري در سال هاي گذشته تاکنون در بسیاري از نامگذاري سال خود بر روي اقتصاد مقاومتی
توجه ویژه اي داشته اند که نشان از اجراي آن در جامعه از سوي دولت و ملت دارد، از طرف دیگر که دشمنان در حال ضربه زدن به
نظام مقدس جمهوري اسلامی به هر طریق ممکن به خصوص در عرصه اقتصاد هستند اجرایی کردن این مدل اسلامی می تواند بساط

 
تمام تحریم ها را نیز در هم بشکند. 

مردمی کردن اقتصاد در شرایطی که اقتصاد کشور با مشکلاتی رو به رو است می تواند بهترین راه حل ممکن نیز واقع گردد که البته
این خود یکی از موارد اقتصاد مقاومتی را شامل می شود، مردم با ورود مناسب خود به این عرصه ثابت کرده اند که همیشه همچون

 
حضور گرم در صحنه هاي انقلاب این بار نیز می توانند در تقویت اقتصاد کشور نقش آفرینی کنند. 

در استان ایلام به واسطه ظرفیت هاي بکر و دست نخورده اش شرایطی مهیا است تا مردم منتظر دولت نباشند و خود بتوانند اقتصاد
خانواده خود را تقویت کنند و این تنها از مجاري اقتصاد مقاومتی امکان پذیر خواهد بود، روشی که هر کدام از مجریان این طرح ها
تاکنون به این طرح ها رجوع کرده اند توانسته اند در این عرصه خوش بدرخشند و هم اکنون در عرصه اقتصاد استان و حتی کشور

 
حرفی براي گفتن داشته باشند. 



 
کارآفرینی اقتصاد مقاومتی که ماهیانه 9 هزار قطعه مرغ بومی تولید می کند 

"حیدر جستجو"، از همان مجریان موفقی است که توانسته با اجرایی کردن طرح هاي اقتصاد مقاومتی و مردمی حرفی براي گفتن

 
داشته باشد و با ورود به موقع و عملی خود در این عرصه شاهد اقتصادي بسیار عالی براي خود و خانواده اش باشد. 

وي در طرح پرورش مرغ بومی خانگی مشغول به فعالیت است و توانسته از این طرح مزایاي زیادي کسب کند، این مجري برتر اقتصاد

 
مقاومتی هم اکنون با تولید زیاد تخم مرغ هاي بومی به مرکز خرید اصلی فروشندگان در سطح شهر ایلام شده است. 

قیمت محصولات تولید شده در این طرح حتی نسبت به سطح بازار بسیار مناسب تر است و با تخفیف هاي ویژه اي این محولات به
مشتریان ارائه می شود، کیفیت حاصل از این طرح نیز به گونه اي است که فروشندگان هر روزه نسبت به خرید این محصولات اقدام

 
می کنند. 

جالب تر اینکه حیدر جستجو، این طرح را با کمترین هزینه ممکن و با حمایت هاي بسیج سازندگی سپاه استان ایلام شروع کرده و
حتی براي فروش محصولات خود نیز نیازي به اجاره مکان ندارد و تمامی تولیدات خود را در خانه تولید و در همان مکان نیز به فروش

 
می رساند. 

این مجري برتر اقتصاد مقاومتی نه تنها براي خود بلکه براي سایر اعضاي خانواده اش نیز فرصت هاي شغلی ایجاد کرده و آنان را نیز

 
در این طرح سهیم کرده است به طوري که براي افراد دیگر نیز اشتغال غیر مستقیم نیز ایجاد کرده است. 

تمامی این اقدامات و ایجاد اشتغال براي سایر اعضاي خانواده در حالی صورت گرفته که میزان دریافت تسهیلات از سازمان بسیج
سازندگی ایلام به مبلغ 80 میلیون ریال بوده و این نشان می دهد که با اجراي طرح هاي اقتصاد مقاومتی و با کوچکترین تسهیلات

 
می توان اقدامات بزرگی انجام داد و حتی براي دیگران نیز فرصت هاي شغلی ایجاد کرد. 

وي در رابطه با میزان درآمد ماهیانه خود نیز می گوید درآمد حاصله از این طرح به میزان تعداد تخم مرغ هاي بومی تولید شده

 
بستگی دارد به طوري که با خرج هاي صرف شده براي مرغ ها در طول ماه مبلغی بالغ بر 1.5 میلیون تومان برایم باقی می ماند. 

وي تأکید دارد که آورده هاي لازم نیز براي ادامه کار هزینه هاي هنگفتی ندارد و می توان با خرید اولیه جوجه این کار را شروع و مزد

 
نتایج آن را در آینده اي نه چندان دور هم براي خود و هم براي خانواده را دید. 

با وجود اینکه آقاي جستجو به میزان مدت کمی نسبت به شروع این طرح اقدام کرده اما جالب اینجاست که تولیدات او را فروشندگان

 
و سوپرمارکت هاي سطح شهر خریدار هستند به طوري که طبق گفته وي این محصولات در همان روز به فروش می رسند. 

این مجري برتر اقتصاد مقاومتی از تولید ماهیانه 9 هزار قطعه تخم مرغ بومی در طی این طرح خبر داد و گفت: با این تولیدات حتی

 
سهمی در وضعیت تأمین این محصول در بازار دارم که در نوع خود لذت بخش نیز است. 

جستجو با اشاره به مشکلات پیش روي در این طرح می گوید بارها به سازمان جهادکشاورزي براي راهنمایی در این طرح و چگونگی

 
نگهداري مرغ بومی مراجعه کردیم که متأسفانه راه به جایی نبرد و کسی اعتنایی نکرد. 



جداي از اینکه از آب و برق و گاز خانگی خود براي این طرح استفاده می کنم که باید تدابیري دیه شود تا این مشکلات براي مجریان
این طرح ها به حداقل خود برسد، جستجو با اشاره به اینکه تنها نهادي که توانسته به طور جدي از ما حمایت کندف تنها سپاه و

 
بسیج بوده گفت: بارها به ادارت مختلف استان مراجعه کرده ایم که نتیجه اي را در بر نداشته است. 

بی مهري ها به این مجري اقتصاد مقاومتی در حالی است که وي فرزند جانباز 45 درصد است و این نشان می دهد که مسئولان نه

 
تنها به مجریان این طرح ها بلکه به فرزندان جانباز نیز آنچنان که باید و شاید اهمیتی قائل نمی شوند. 

بدون شک توجه به زندگی مجریان اقتصاد مقاومتی نکته مهمی براي ادامه این فعالیت ها از سوي مردم است و رفع مشکلات انان از
سوي دولت با توجه به نامگذاري امسال اولویتی اساسی است.



ایجاد نمایشگاه بومی سازي شرکت ملی فولاد در آینده اي نزدیک

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/11/05

پایگاه خبري معدن نیوز - مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران از ایجاد نمایشگاه بومی سازي این شرکت در آینده اي نزدیک
خبر داد.

نوشته شده توسط: یکشنبه 5 بهمن 1399 - 12:22:01 10 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز - مدیرعامل شرکت ملی فولاد
ایران از ایجاد نمایشگاه بومی سازي این شرکت در آینده اي

 
نزدیک خبر داد. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز - مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران از
ایجاد نمایشگاه بومی سازي این شرکت در آینده اي نزدیک خبر

 
داد. 

امیر حسین نادري ، با اعلام این خبر در گفت و گو با خبرنگار ما
گفت : با وجود ذهنیت ساده اي که نسبت به بومی سازي وجود

دارد مقوله بومی سازي بسیار پیچیده و داراي ابعاد مختلفی است. در یک اشاره مختصر می توان بومی سازي را در دو بعد بررسی کرد
، بعد اول بومی سازي به معنی شناخت کامل ، قدرت انطباق و تغییرات دلخواه و قابلیت طراحی هدفمند در دانش فنی و فرآیند ها در
صنعت فولاد می باشد. در این مورد می توان به دانش فنی احیاء مستقیم پرد اشاره کرد که با این هدف شکل گرفته است و باید

 
شاخص هاي مربوط به توانمندي واقعی در این زمینه شناسایی و بکار گرفته شوند. 

وي با اشاره به بعد دوم بومی سازي ادامه داد : این بعد شامل بومی سازي ساخت تجهیزات ، ماشین آلات و قطعات صنعت فولاد است
که در این زمینه شاخص هاي بسیاري شناسایی و احصا شده اند. توانمندي ساخت تجهیزات بر اساس استاندارد هاي جهانی و با

 
کیفیت به طور اقتصادي از اهم پارامتر هاي ضروري براي رسیدن به بومی سازي در حوزه تجهیزات است. 

به گفته مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران ، بومی سازي در صنعت فولاد کشور در نگاه نخست از منظر مالی الزامی است چرا که از
خروج ارز جلوگیري کرده و علاوه بر آن چرخه تولید را در شرکت هاي کوچک و متوسط رونق می بخشد. این موضوع باعث ایجاد

 
کارآفرینی و اشتغال بیشتر نیز میشود. 

نادري با بیان اینکه نگاه عمیق تر به بومی سازي نشان می دهد خوداتکایی در ساخت تجهیزات قدرت چانه زنی و عمق استراتژیک به
صنعت فولاد کشور می دهد ، افزود : امروزه که کشورمان جزو تولید کننده هاي مطرح در عرصه جهانی می باشد نیازمند آن است که
بتواند با تکیه بر دانش فنی بومی شده و تولیدات داخلی در این صنعت حضور یابد این مسئله در تجهیزات استراتژیک خود را بیشتر
نمایان می کند. به طور مثال تجربه اي که در مورد الکترود گرافیتی در این صنعت وجود دارد نشان می دهد که در مقاطع بحرانی و

 
حساس تنها می توان بر دانش و توان داخلی و بومی تکیه کرد. 



وي تاکید کرد : شرکت ملی فولاد ایران به عنوان قدیمی ترین متولی صنعت فولاد و معدن در کشور می باشد. طبیعی است طی
سالیان گذشته انبوهی از تجربه در زمینه هاي مختلف در صنعت فولاد در شرکت ملی فولاد ایران انباشته شده است. از سوي دیگر
این شرکت با داشتن اشراف 360 درجه بر بازار فولاد و بازیگران اصلی این بازار در صنعت فولاد می تواند به صورت دقیق تر نقاط قابل
بهبود را شناسایی و نقاط قوت را پایدار کند. قدیمی ترین متولی فولاد کشور با برگزاري نمایشگاه فولاد می تواند کلیه این تجربیات را
گرد هم آورده و با هم افزایی سایر بازیگران این حوزه اقدامات مهمی در زمینه توسعه توانمند سازي و بومی سازي در صنعت فولاد

 
رقم بزند. 

مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران با اشاره به اینکه مهم ترین اقدام ما در مواجهه با هر پدیده اي در شناخت و درك ابعاد آن می باشد
، خاطرنشان کرد : در بومی سازي تا کنون اقدامات بسیار مهمی در کشور انجام شده است و بسیاري از شرکت هاي بزرگ ما فعالیت
هاي بسیار موثري انجام داده اند اما امروز نیازمند یک شناخت جامع و کامل از صنعت فولاد و تجهیزات آن می باشیم تا بر مبناي آن

بتوان برنامه ریزي متناسب را براي اهداف مطلوب انجام داد.



کمیته هاي 7 گانه رفع مشکل شهرستان هاي مسجد سلیمان - لالی و هفتکل -

اندیکا تشکیل شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/11/05

استاندار خوزستان گفت: براي رفع مشکل شهرستان هاي مسجدسلیمان، لالی، هفتکل و اندیکا، هفت کمیته تشکیل شد که
دبیرخانه آن دفتر فنی و عمرانی استانداري خوزستان است.

به دبیري معاونت فنی و عمرانی استانداري خوزستان؛
کمیته هاي 7 گانه رفع مشکل شهرستان هاي مسجد
سلیمان - لالی و هفتکل - اندیکا تشکیل شد استاندار
خوزستان گفت: براي رفع مشکل شهرستان هاي
مسجدسلیمان، لالی، هفتکل و اندیکا، هفت کمیته تشکیل
شد که دبیرخانه آن دفتر فنی و عمرانی استانداري

 
خوزستان است. 

به گزارش خبرنگار برنا از اهواز، غلامرضا شریعتی در
نشست بررسی مشکل شهرستان هاي مسجدسلیمان، لالی، هفتکل و اندیکا که با حضور جمعی از مدیران استان برگزار شد، از تشکیل
هفت کمیته به منظور رفع مشکل این چهار شهرستان خبر داد و اظهار کرد: دبیرخانه این کمیته ها دفتر فنی و عمرانی استانداري می
شود و مسوولیت کمیته محرومیت زدایی با فرماندهی سپاه ولیعصر(عج)، کمیته بازسازي مدیرکل راه و شهرسازي، کمیته بهداشت و
درمان رییس دانشگاه علوم پزشکی، کمیته کشاورزي رییس جهاد کشاورزي، کمیته زیرساخت معاون عمرانی استانداري، کمیته

 
فرهنگی مدیرکل سازمان تبلیغات اسلامی و کمیته اشتغال مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی است. 

او با بیان اینکه این کمیته ها باید طبق شاخص هاي سازمان برنامه عمل کنند، گفت: باید ظرف دو تا سه ماه شفاف شود که در
شاخص هایی همچون راه روستایی، آب شرب و... چقدر از متوسط استانی عقب هستیم تا اول سال که اعتبارها ابلاغ شد، غیر از
شاخصی که طبق اعتبار توزیع می کنیم مابقی را طبق شاخص ها براي این چهار شهرستان جدا بگذاریم و بتوانیم کار تحول آفرینی

 
صورت دهیم. 

استاندار خوزستان افزود: اگر این روش چهار سال ادامه پیدا کند مقداري به میانگین متوسط استانی نزدیک خواهیم شد و به سمت

 
عدالت گامی برداشته می شود. 

شریعتی اضافه کرد: اما باید بدانیم اگر 200 میلیارد تومان بین این هفت کمیته با مسوولیت رییس کمیته ها توزیع می شود، شاخص
از کجا به کجا می رسد و ارتقا پیدا کند. البته باید طبق اولویت بندي ها کار صورت بپذیرد تا ظرف مدت چهار تا پنج سال شاخص ها

 
در این چهار شهرستان اصلاح شود و فاصله با متوسط استانی به حداقل برسد. 

نماینده عالی دولت در استان در پایان تصریح کرد: باید برنامه ریزي ها انجام شود که اول سال و زمان اختصاص اعتبار را بدانیم و به



چه حوزه ها و کارهایی اعتبار اختصاص داده می شود و بعد از انجام کارها و آخر سال شرایط چند درصد نسبت به اول سال بهتر شده
است.



بانک سپه در اجراي پروژه بید بلند از تمام ظرفیت هاي ارزي و اعتبار

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/11/05

بزرگ ترین طرح غرب آسیا و سومین ابر پروژه جهان در سال 2020 میلادي با تشکیل کنسرسیوم بانک ها و عاملیت بانک
سپه از محل منابع ارزي صندوق توسعه ملی تأمین مالی و توسط رئیس محترم جمهوري افتتاح شد.

به گزارش پایگاه خبري بانکداري الکترونیک، حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی در آیین بهره برداري از این طرح

 
ملی گفت: پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس پروژه اي بسیار مهم و براي ما افتخارآفرین است. 

دکتر روحانی افزود: مسئله گاز فلر بسیار مهم بود چراکه یک سرمایه ملی می سوخت و از بین می رفت و مردم امیدوار باشند ظرف
دو سال آینده همه مشعل هایی که امروز گازهاي ما را می سوزانده هم محیط زیست را آزار می دهد و هم سرمایه ما را از بین می برد

 
به طور کامل جمع آوري می شود. 

 
بید بلند با کنسرسیوم بانک ها به ثمر نشست 

رئیس جمهوري در مورد نقش بانک ها در توسعه پروژه ها اظهار داشت: از خود صندوق گرفته که منبع بزرگی براي بانک ها است و
چه بانک هاي عامل همه تلاش کردند تا این پروژه امروز به ثمر نشسته است. بانک سپه، بانک صنعت و معدن، تجارت، ملت، پارسیان
همه این ها کنسرسیوم تشکیل دادند و با این کنسرسیوم توانستند از منابع صندوق استفاده کنند و به عنوان بخش عامل وارد عمل

 
شوند و هزینه هاي این پروژه عظیم را تأمین کنند. 

وي گفت: این پروژه عظیم و بزرگ که یکی از بزرگ ترین پروژه ها در سطح منطقه و خاورمیانه است امروز به دست فرزندان این مرز
و بوم به افتتاح رسید. این طرح در سال 94 و 95 که شرایطی بود که دست وبال ما در سایه برجام باز شده بود و توانستیم نفت را

 
صادر کنیم و بخش بزرگی از پول نفت به صندوق وارد شود. 

وي ادامه داد: هرچقدر شرایط ما مناسب شود و درآمد ما اضافه شود، این درآمد نفت بخش بزرگ آن در اختیار صندوق توسعه ملی
براي تحول در تولید و بخش صنعت قرار می گیرد. رئیس جمهور افزود: در این پروژه بزرگ و عظیم سیاست خارجی، بانک ها، فناوري
و مهندسان همه آنها هرکدام در جایگاه خود نقش بسیار مهمی دارند؛ اما اگر سیاست خارجی ما نبود و برجام در سال 94 به ثمر

 
نرسیده بود پول این گونه پروژه هاي بزرگ نبود. 

 
چقازردي: همکاري بانک ها در قالب کنسرسیوم براي توسعه کشور یک ضرورت است 

مدیرعامل بانک سپه ضمن ابراز خرسندي از به ثمر رسیدن زحمات متخصصان، مهندسان و کارگران ایرانی در اجراي یکی از بزرگ
ترین پروژه هاي تاریخ کشورمان، گفت: این بانک با هدف استفاده حداکثري از ذخایر راهبردي نفت و گاز کشور و افزایش ارزش
افزوده، عاملیت تأمین مالی 2 میلیارد و 200 میلیون دلار از مجموع 3 میلیارد و 400 میلیون دلار سرمایه موردنیاز طرح بید بلند را

 
در قالب کنسرسیوم بانکی از محل منابع صندوق توسعه ملی به عهد گرفت. 



محمدکاظم چقازردي ضمن قدردانی از همراهی بانک هاي ملت، تجارت، صنعت و معدن و پارسیان اعضاي مشارکت نامه تسهیلات
سندیکایی تأمین مالی طرح پالایشگاه گاز بیدبلند 2 در استان خوزستان، یادآور شد: راه اندازي این طرح علاوه بر کمک به اشتغال
زایی در مناطق کمتر توسعه یافته، از هدر رفتن گازهاي غنی چاه ها جلوگیري کرده و موجب جذب فناوري روز در صنعت نفت و گاز

 
کشور می شود. 

چقازردي ضمن اشاره به اهمیت بالاي همکاري بانک ها با یکدیگر در سطوح مختلف، خاطرنشان کرد: این نوع همکاري ها براي تحقق

 
اهداف و سیاست هاي کلان توسعه اي دولت بسیار مؤثر است. 

 
راه اندازي بیدبلند پس از 17 سال توقف با پیشگامی بانک سپه 

مدیرعامل بانک سپه گفت: این بانک با تشکیل کنسرسیوم پنج بانک داخلی براي تأمین مالی پروژه گازي بید بلند تعامل خود را با
شرکت پالایشگاه گاز بیدبلند خلیج فارس آغاز کرد و تا مرحله بهره برداري در کنار این شرکت بود و نقش محوري در راه اندازي پروژه

 
بیدبلند پس از 17 سال توقف داشت. 

 
بانک سپه 22 روزه براي اجراي بیدبلند اعتبارات اسنادي گشایش کرد 

چقازردي ضمن اشاره به سابقه طولانی و توانمندي بالاي بانک سپه در حوزه فعالیت هاي ارزي، تصریح کرد: این بانک براي همراهی و
پشتیبانی در عملیاتی کردن پروژه پالایش گاز بیدبلند و رفع مشکلات مربوط به حوزه ارتباطات بین المللی از تمام ظرفیت هایش

 
استفاده کرد. 

وي افزود: طی 22 روز کاري بانک سپه فرایند اداري صدور گشایش اعتبارات اسنادي به ارزش یک میلیارد دلار را انجام داد و 15 روز
بعد 25 میلیون یورو آن را هلدینگ پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس برداشت کرد که این سرعت عمل در نظام بانکی کشور بی نظیر

 
بوده است. 

مدیرعامل بانک سپه موفقیت طرح ملی بیدبلند را حاصل تعامل و همراهی سازمان ها و سایر بانک ها خواند و افزود: بین بانک سپه و
شرکت پالایش گاز بیدبلند اعتماد متقابل برقرار است و بانک ما با مطالعه و تحقیق مطمئن است در جاي مناسبی سرمایه گذاري

 
کرده و شرکت خلیج فارس هم جواب این اعتماد را خواهد داد. 

وي ادامه داد: شرکت پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس با اتکا به منابع مالی تأمین شده از صندوق توسعه ملی و مشارکت سندیکایی از
بانک هاي ایرانی با رهبري بانک سپه با هدف اولویت دادن به تولید محصولات و خدمات داخلی و انتقال تکنولوژي ساخت تجهیزات
راهبردي به سازندگان داخلی و همچنین ایجاد مشارکت داخلی در قراردادهاي خارجی خود گام هاي متعددي در شکوفایی صنایع

 
داخلی برداشته است. 

چقازردي افزود: 15 هزار نیروي انسانی در ساخت پروژه بید بلند مشغول کار بودند و بعد از راه اندازي این طرح براي هزار و 200 نفر

 
اشتغال ایجاد خواهد شد. 

مدیرعامل بانک سپه خاطرنشان کرد: بانک سپه با تأمین مالی 25 پروژه راهبردي و ملی حدود 10 میلیارد دلار قرارداد با صندوق

 
توسعه ملی منعقد کرده است. 



 
امین نژاد: با کمک بانک سپه پروژه را کمتر از 36 ماه عملیاتی کردیم 

مدیرعامل پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس نیز گفت: این پالایشگاه که خوراك اصلی آن در حال حاضر از گازهاي همراه با نفت، از
منطقه شرق کارون تأمین می شود، در کمتر از 36 ماه پس از گشایش اعتبارات اسنادي توسط بانک سپه در سریع ترین زمان ممکن

 
در مقطع پسا برجام با تلاش مهندسان و متخصصان داخلی هلدینگ خلیج فارس ساخته شد. 

محمود امین نژاد از آغاز اجراي پروژه عظیم جمع آوري گازهاي مشعل خبر داد و گفت: با افتتاح پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس در
گستره سه استان کشور و با بیش از هزار کیلومتر خطوط خوراك و انتقال محصول، گامی بلند در راستاي کمک به محیط زیست

 
استان خوزستان و کاهش آلودگی در این استان برداشته می شود. 

مدیرعامل بیدبلند خلیج فارس خاطر نشان کرد: از آغاز استخراج نفت در ایران، در مقاطع مختلف براي خاموش شدن فلرهاي نفتی و

 
تبدیل آن به خوراك پالایشگاهی تلاش شده بود که این آرزوي دیرین، سرانجام به ثمر می رسد. 

شایان ذکر است این پالایشگاه که یکی از بزرگ ترین پالایشگاه هاي گازي غرب آسیا به شمار می رود، در سال 2020 به عنوان
سومین ابر پروژه جهان انتخاب شد و رکورددار کار بدون حادثه فوت در تاریخ صنعت نفت کشورمان است. با بهره برداري از پالایشگاه

بیدبلند خلیج فارس، سالانه (در صورت تأمین صد درصدي خوراك) بیش از 700 میلیون دلار درآمد حاصل خواهد شد.



افتتاح 25 هزار میلیارد تومان طرح در دهه فجر استان فارس

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/11/05

شیراز- استاندار فارس خبر از افتتاح بیش از 25 هزار میلیارد تومان طرح در دهه فجر امسال در استان فارس داد.

شیراز- استاندار فارس خبر از افتتاح بیش از 25 هزار
میلیارد تومان طرح در دهه فجر امسال در استان فارس

 
داد. 

به گزارش خبرنگار مهر، عنایت االله رحیمی در بازدید
افتتاح از 4 طرح صنعتی در شهرك صنعتی بزرگ شیراز
بیان کرد: با توجه به برنامه ریزي هاي صورت گرفته مقرر
شده تا در بهمن ماه امسال در استان فارس بالغ بر 25 هزار
میلیارد تومان طرح در استان به بهر برداري برسد که این
طرح ها نقش ویزه اي در اشتغال و افزایش رضایت مندي

 
اقتصادي فعالین اقتصادي استان فارس خواهد داشت. 

وي اضافه کرد: چهار طرح صنعتی که در شهر شیراز مورد بهره برداري و افتتاح قرار گرفته اند در حوزه هاي مختلفی در حال فعالیت
اند که از جمله این حوزه هاي فعالیت می توان به صنایع فولادي، تولید کاغذ و قطع بندي آن اشاره کرد در این بخش نیز سرمایه

 
گذاري مناسبی صورت گرفته که می تواند نقش قابل توجه اي در ایجاد اشتغال استان فارس داشته باشد. 

عالی ترین مقام دولت در فارس یادآور شد: چهار طرخ اقتصادي شیراز با سرمایه گذاري بالغ بر 165 میلیارد تومان براي بیش از 100
نفر اشتغال زایی مستقیم کرده و بر اساس پیش بینی هاي صورت گرفته براي بیش از 300 نفر نیز اشتغال زایی غیر مستقیم ایجاد

 
نموده است. 

وي همچنین تصریح کرد: طبقه بندي اقتصاد استان فارس به گونه اي است که سهم اشتغال بخش خصوصی در استان فارس قابل

 
توجه است و این بخش حجم قابل قبولی از اشتغال استان را به خود اختصاص داده است. 

او ادامه داد: نتایج فعالیت بخش خصوصی در چرخه اقتصاد فارس موجب شده تا میزان بیکاري در استان فارس از 16.9 درصد در سال
92 به کمتر از 7 درصد در سال 99 قلیل یابد.



استخدام رسمی نیروهاي قراردادي ایثارگر در ادارات استان تهران

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/11/05

تهران- معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار تهران از استخدام رسمی تمام نیروهاي قراردادي ایثارگر مشمول برنامه پنجم
در همه ادارات دولتی و نهادهاي عمومی غیر دولتی استان تهران خبر داد.

تهران- معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار تهران از
استخدام رسمی تمام نیروهاي قراردادي ایثارگر مشمول
برنامه پنجم در همه ادارات دولتی و نهادهاي عمومی غیر

 
دولتی استان تهران خبر داد. 

به گزارش خبرنگار مهر، غلامرضا عباس پاشا ظهر یکشنبه
در جلسه مربوط به ایثارگران با اشاره به وضعیت اشتغال
ایثارگران اظهار داشت: تمام نیروهاي قراردادي ایثارگر
مشمول برنامه پنجم در همه ادارات دولتی و نهادهاي

 
عمومی غیر دولتی به استخدام رسمی در می آیند. 

عباس پاشا با بیان اینکه کارگروه ویژه اشتغال مختص ایثارگران در استان تهران به زودي تشکیل خواهد شد گفت: با تشکیل این

 
جلسه از ظرفیت بخش خصوصی براي اشتغال ایثارگران استفاده می شود. 

معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار تهران بیان داشت: از ظرفیت هاي مختلف استان تهران در حوزه اشتغال براي بکارگیري و
اشتغال ایثارگران استفاده می شود.



مرغداران خواستار افزایش قیمت مصوب مرغ شدند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/11/05

کانون سراسري مرغداران گوشتی در نامه اي به دبیر کارگروه ستاد تنظیم بازار و معاونت امور دام وزارت جهاد کشاورزي
خواستار اصلاح قیمت مصوب مرغ با توجه به افزایش نرخ مصوب مؤلفه هاي تولید شد.

 کانون سراسري مرغداران گوشتی در نامه اي به دبیر
کارگروه ستاد تنظیم بازار و معاونت امور دام وزارت جهاد کشاورزي خواستار اصلاح قیمت مصوب مرغ با توجه به افزایش نرخ مصوب

 
مؤلفه هاي تولید شد. 

به گزارش خبرنگار مهر، کانون سراسري مرغداران گوشتی در نامه اي به دبیر کارگروه ستاد تنظیم بازار و معاونت امور دام وزارت جهاد

 
کشاورزي خواستار اصلاح قیمت مصوب مرغ با توجه به افزایش نرخ مصوب مؤلفه هاي تولید شد. در متن این نامه آمده است: 

 
جناب آقاي دکتر رضایی معاون محترم بهبود تولیدات دامی وزارت جهاد کشاورزي 

 
جناب آقاي دکتر قبادي معاون محترم بازرگانی داخلی وزارت صمت 

 
با سلام و احترام 

با عنایت به افزایش قیمت مؤلفه هاي تولید مرغ در ستاد تنظیم بازار کشور و افزایش قیمت ذرت از 15 هزار ریال به 17 هزار ریال و
سویا از 27 هزار ریال به 33 هزار ریال و جوجه از 28 هزار ریال به 42 هزار ریال و افزایش هزینه هاي حمل و سایر هزینه هاي
تولیدي و اثر مستقیم این تغییرات قیمتی بر قیمت تمام شده هر کیلوگرم مرغ زنده و گرم، متأسفانه علیرغم پیگیري ها و درخواست
هاي متعدد اقدامات لازم از سوي وزارت جهاد کشاورزي و وزارت صمت جهت ارسال آنالیز به ستاد تنظیم بازار و تصویب قیمت جدید
مرغ متناسب با افزایش قیمت مؤلفه هاي تولید صورت نمی گیرد و این رویه و رویکرد اجحاف در حق مرغداران بوده و زیان هاي مالی
فراوانی بر آنان وارد می نماید و لذا ضمن ارسال مجدد آنالیز قیمت تمام شده هر کیلوگرم مرغ استدعا می شود به منظور جلوگیري از
بروز بحران مجدد در بازار تولید و مصرف و استمرار و پایداري تولید و اشتغال با ایجاد رغبت و انگیزه در بین مرغداران ترتیبی اتخاد

 
فرمائید تا به قید فوریت نسبت به طرح و تصویب قیمت جدید مرغ در ستاد تنظیم بازار کشور اقدامات لازم را مبذول فرمایند. 



با توجه به موارد مطروحه و اینکه قیمت مصوب قبلی به دلایل ذکر شده، نمی تواند مبنایی براي اجراي سیاست هاي دستوري قیمت
قرار گیرد، شایسته است به گونه اي برنامه ریزي نمائید تا در صورت واقعی و منطقی شدن قیمت ها متناسب با افزایش قیمت مؤلفه

 
هاي تولید، از سرکوب قیمت و برخورد با فعالین بخش پرهیز شود. 



یارانه مردم از منابع هدفمندي یارانه ها براي سال آینده افزایش یافت

منبع: ملیتشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/11/05

نماینده مردم اراك، خنداب و کمیجان در مجلس شوراي اسلامی از تصمیم مجلس براي افزایش سهم یارانه مردم از منابع
هدفمندي یارانه ها براي سال آینده خبر داد.

به گزارش ملیت به نقل از مهر، محمدحسن آصفري اظهار کرد: فلسفه وجودي مجلس شوراي اسلامی پیگیري حقوق عامه و

 
فراهم کردن زمینه عدالت اجتماعی در جامعه است که مجلس انقلابی کنونی این مهم را در دستور کار قرار داده است. 

وي ادامه داد: کمیسیون تلفیق مجلس شوراي اسلامی در سه شیفت کاري مسائل و مشکلات اقتصادي مردم را مورد بررسی قرار داده

 
است. 

نماینده مردم اراك، خنداب و کمیجان در مجلس شوراي اسلامی افزود: از جمله مواردي که روز گذشته در کمیسیون تلفیق مورد
بررسی قرار گرفت، موضوع هدفمندي یارانه ها بود که مقرر شد 45 هزار و 500 تومان به مبالغ واریزي یارانه بگیران افزوده شود و

 
دهک هاي اول تا چهارم افزایش بیشتري در یارانه ها داشته باشند. 

آصفري عنوان کرد: از دهک هاي چهارم به بعد نیز به ازاي هر نفر مجدد مبلغ 45 هزار و 500 تومان به یارانه آنها افزوده شود و به هر

 
ترتیب مقرر شد دولت براي 78 میلیون از جمعیت کشور یارانه ها را با این افزایش در سال آینده پرداخت کند. 

 
وي گفت: کمیسیون تلفیق از محل هدفمندي یارانه ها منابعی به امر اشتغال زایی و مناطق محروم اختصاص داده است. 

نماینده مردم اراك، خنداب و کمیجان در مجلس شوراي اسلامی در خصوص ارز مورد نیاز دارو بیان کرد: در جلسه روز گذشته مقرر
شد مبالغی ارز براي واردات دارو در اختیار وزارت بهداشت قرار گیرد.



یارانه مردم از منابع هدفمندي یارانه ها براي سال آینده افزایش یافت

منبع: ملیتشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/11/05

نماینده مردم اراك، خنداب و کمیجان در مجلس شوراي اسلامی از تصمیم مجلس براي افزایش سهم یارانه مردم از منابع
هدفمندي یارانه ها براي سال آینده خبر داد.

به گزارش ملیت به نقل از مهر، محمدحسن آصفري اظهار کرد: فلسفه وجودي مجلس شوراي اسلامی پیگیري حقوق عامه و

 
فراهم کردن زمینه عدالت اجتماعی در جامعه است که مجلس انقلابی کنونی این مهم را در دستور کار قرار داده است. 

وي ادامه داد: کمیسیون تلفیق مجلس شوراي اسلامی در سه شیفت کاري مسائل و مشکلات اقتصادي مردم را مورد بررسی قرار داده

 
است. 

نماینده مردم اراك، خنداب و کمیجان در مجلس شوراي اسلامی افزود: از جمله مواردي که روز گذشته در کمیسیون تلفیق مورد
بررسی قرار گرفت، موضوع هدفمندي یارانه ها بود که مقرر شد 45 هزار و 500 تومان به مبالغ واریزي یارانه بگیران افزوده شود و

 
دهک هاي اول تا چهارم افزایش بیشتري در یارانه ها داشته باشند. 

آصفري عنوان کرد: از دهک هاي چهارم به بعد نیز به ازاي هر نفر مجدد مبلغ 45 هزار و 500 تومان به یارانه آنها افزوده شود و به هر

 
ترتیب مقرر شد دولت براي 78 میلیون از جمعیت کشور یارانه ها را با این افزایش در سال آینده پرداخت کند. 

 
وي گفت: کمیسیون تلفیق از محل هدفمندي یارانه ها منابعی به امر اشتغال زایی و مناطق محروم اختصاص داده است. 

نماینده مردم اراك، خنداب و کمیجان در مجلس شوراي اسلامی در خصوص ارز مورد نیاز دارو بیان کرد: در جلسه روز گذشته مقرر
شد مبالغی ارز براي واردات دارو در اختیار وزارت بهداشت قرار گیرد.



روایت «ما ایرانی ها» از تلاش بانوي کارآفرین در حوزه اعتیاد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/11/05

برنامه «ما ایرانی ها» یکشنبه 5 بهمن ساعت 22 میزبان سالومه زریه بانوي کارآفرین و فعال اجتماعی در حوزه درمان اعتیاد
است.

برنامه «ما ایرانی ها» یکشنبه 5 بهمن ساعت 22 میزبان
سالومه زریه بانوي کارآفرین و فعال اجتماعی در حوزه

 
درمان اعتیاد است. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از روابط عمومی شبکه
پنج سیما، سالومه زریه که دکتراي کارآفرینی بین المللی
دارد، اکنون بیش از 18 سال است که در کنار فعالیت هاي
اجتماعی و خدمت به محرومان، در زمینه مهارت آموزي
این افراد نیز فعالیت می کند و امشب پنجم بهمن از این

 
فعالیت ها می گوید. 

وي در قسمت جدید برنامه «ما ایرانی ها» داستان نجات زندگی یک نخبه را که به دام اعتیاد گرفتار شده بود و اکنون به عنوان یک

 
مدیر در یک شرکت خصوصی فعالیت می کند، روایت می کند. 

برنامه ترکیبی «ما ایرانی ها» به تهیه کنندگی قاسم اورنگی کاري از گروه اجتماعی شبکه پنج سیما است که یکشنبه و سه شنبه هر
هفته ساعت 22 از شبکه پنج سیما پخش می شود.



مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی سطح بندي می شوند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/11/05

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی گفت: مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی سطح بندي و بر اساس آن
حمایت می شود.

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی
گفت: مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی سطح بندي و بر

 
اساس آن حمایت می شود. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از دانشگاه آزاد اسلامی،
روح االله دهقانی فیروزآبادي با بیان اینکه مراکز رشد
دانشگاه آزاد اسلامی یکی از المان هاي اکوسیستم نوآوري
و فناوري در دانشگاه آزاد اسلامی هستند، گفت: از اهداف
مراکز رشد می توان به ایجاد شرکت هاي نوپا، تولید

 
محصولات و خدمات فناورانه اشاره کرد. 

وي افزود: مراکز رشد دانشگاه در راستاي اشتغال زایی و حمایت از ایجاد کسب و کارهاي نوپا براي دانشجویان وبینارها و کارگاه هاي

 
آموزشی، استارت آپ ویکندها، چالش هاي فناوري و رویدادهاي فناورانه برگزار می کند. 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی خاطرنشان کرد: مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی بر اساس شاخص هاي
مختلفی سطح بندي خواهند شد که از جمله این شاخص ها می توان به فضاها، تعداد دوره هاي برگزار شده، تعداد هسته هاي
واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان مستقر در مرکز رشد، تعداد محصولات تولیدشده، درآمدها و هزینه هاي مرکز رشد اشاره

 
کرد. 

دهقانی فیروزآبادي با اشاره به اینکه مراکز رشد دانشگاه بر اساس مستندات ارسالی و بازدیدهاي میدانی توسط اداره کل کارآفرینی و
مراکز رشد ارزیابی شده و پس از تأیید شوراي سیاست گذراي و راهبري مراکز رشد سطح بندي می شوند، اظهار کرد: با تأیید رئیس

دانشگاه آزاد اسلامی از این پس میزان حق سرپرستی مدیران مراکز رشد دانشگاه بر اساس سطح بندي مرکز رشد تعیین می شود.



بازدید وزیر گردشگري از عملیات اجرایی بزرگترین هتل یزد

منبع: ایسناشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/11/05

وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري از عملیات اجرایی ساخت بزرگترین مجموعه اقامتی استان یزد که در یک
کارخانه نساجی قدیمی در حال ساخت است، بازدید کرد.

 «علی اصغر مونسان» صبح امروز در جریان دومین روز از
سفر استانی خود به یزد از عملیات ساخت بزرگترین مجتمع گردشگري استان یزد با عنوان آبادگران در محل کارخانه قدیمی سعادت

 
دیدن کرد و از نزدیک در جریان پیشرفت این طرح قرار گرفت. 

این مجموعه ي گردشگري اقامتی به مساحت 48 هزار مترمربع شامل بخش هاي هتل با ظرفیت 426 تخت اقامتی، سینما و مجتمع

 
تجاري و تفریحی است که عملیات ساخت آن با سرمایه گذاري 350 میلیارد تومان در حال انجام است. 

 
مجتمع گردشگري آبادگران یزد اشتغال مستقیم حدود 300 نفر را به همراه خواهد داشت. 

 
 



 
 

 
 

 
 

انتهاي پیام



چگونه بر دغدغه ي معیشت غلبه کنیم؟!

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/11/05

مثل اینکه بازنشتگی واقعا پایان کار و دغدغه هاي اجتماعی و معیشت نیست و همه ي بازنشستگان یک درد مشترك را فریاد
می زنند: آن هم مشکلات و سختی هایی است که پس از سی سال آزگار زحمت براي این مرز و بوم هنوز همراهشان است.

گرچه این روزها همسان سازي صورت گرفت وتا حدودي ... نوشته چگونه بر دغدغه ي معیشت غلبه ...

مثل اینکه بازنشتگی واقعا پایان کار و دغدغه هاي
اجتماعی و معیشت نیست و همه ي بازنشستگان یک درد
مشترك را فریاد می زنند: آن هم مشکلات و سختی هایی
است که پس از سی سال آزگار زحمت براي این مرز و بوم
هنوز همراهشان است. گرچه این روزها همسان سازي
صورت گرفت وتا حدودي حقوق بازنشستگان افزایش یافته
است. ولی از آن جایی که باز اقتصاد ایران غیر قابل کنترل

است و تورم و گرانی روز افزون وجود دارد و قیمت هیچ کالایی کنترل نمی شود و هر دقیقه و هر روز قیمت ها افزایش می یابد،

 
افزودن مبلغ اندکی به حقوق یا مستمري ها در هر سال مشکلی را از زندگی مردم حل نمی کند. 

بازنشستگان به عنوان صاحبان تجربه و گنجینه علم در جامعه حضور دارند. افرادي که بهترین سال هاي زندگی خود را وقف جامعه و
کشور خود نمودند. مسئولان ذیربط باید به این مهم توجه کنند که براي بهبود وضعیت معیشتی بازنشستگان به منابع مالی و درآمدي
پایدار نیاز است، که البته این منابع مالی باید با سازوکارهاي مدون تامین شود تا علاوه بر آنکه موجب خرسندي بازنشستگان می
شوند، کمی از دغدغه هاي مالی آن ها بکاهد. از طرفی بحران ورشکستگی صندوق هاي بازنشستگی در حال حاضر یکی از چالش هاي
اساسی اقتصاد ایران است. وضعیت مالی و اقتصادي صندوق هاي بازنشستگی در ایران هم از منظر مدیریت نظام رفاه و تامین
اجتماعی و هم مدیریت اقتصاد کلان به شرایط نگران کننده اي رسیده است. که با توجه به اهمیت صندوق هاي بازنشستگی در کشور
که معیشت میلیون ها سالمند در کشور به وضعیت آنها گره خورده است، همواره این صندوق ها در کشور ما درگیر مشکلات زیادي
بوده اند. مشکلات حاکم بر این صندوق ها، البته مربوط به عملکرد دولت فعلی یا قبلی نبوده و از سال ها قبل، این مشکلات وجود

 
داشته است. 

اما اگر واقعا تمام سازو کارهاي دولتی را یک سمت قرار دهیم، چگونه بازنشستگان باید بر دغدغه ي معیشت غلبه نمایند. از دید
بسیاري از افراد جامعه، بازنشستگی پایان دوره ي کار و تلاش است و افراد باید با تکیه بر مستمري دریافتی یا اوقات خود را در پارك
ها همراه با هم سن و سال هایشان سپري نمایند اما واقعیت جهان امروز با تصورات عمومی که بازنشستگان را فرا گرفته، تفاوت هاي
بسیاري دارد. بر اساس جدیدترین پژوهش ها، تعداد افرادي که در سنین بالاي 55 سالگی به موفقیت دست یافته اند، به صورت روز
افزونی در حال افزایش است. امروزه به واسطه ي افزایش طول عمر، افراد پس از بازنشستگی هنوز سال هاي زیادي را پیش رو دارند
که حتی در مدت زمان قابل توجهی از آن توان جسمی و آمادگی و تمایل روحی براي اشتغال و پذیرش مسئولیت هاي شغلی را نیز
دارا هستند و شناخت دقیق و بهره گیري مناسب از توانایی هاي فراوان بالقوه و بالفعل این گروه سنی می تواند بسترهاي تقویت



سرمایه هاي انسانی و اقتصادي را در جوامع فراهم کند. پس از بازنشستگی در جوامع امروزي با بهبود کیفیت زندگی و افزایش امید به
زندگی بیشتر می شود. مسائل مذکور تاثیر مستقیم و غیر مستقیم بر روحیه ي بازنشستگان را باعث شده و حضور آنان در در روابط

 
شغلی و ادامه ي فعالیت هاي روزمره در کاهش این احساس تنهایی و پیامدهاي ناشی از آن تا حد قابل توجهی تاثیرگذار است. 

توانایی کارآفرینی از جمله ضرورت ها در عرصه ویژگی هاي فردي و قابلیت هاي افراد در جوامع هزاره سوم و از جمله عوامل رشد و
توسعه و نیز یکی از شاخص هاي تاثیرگذار در رصد کردن شرایط اقتصادي و اجتماعی یک جامعه است. برخی مطالعات در کشورهاي
توسعه یافته نشان می دهد، اغلب افراد پس از بازنشستگی تمایل به اشتغال نشان می دهند و حتی بسیاري از آنان بصورت فردي،
خانگی یا سازمانی شاغل می شوند. البته انگیزه ي اقتصادي جز لاینفک تمایل مجدد بازنشستگان به شروع کار جدید و کارآفرینی
است، اما با این حال گذشته از عوامل اقتصادي و بهبود شاخص هایی همچون کیفیت زندگی، عوامل روانی و اجتماعی نیز در احساس
نیاز به اشتغال افراد پس از بازنشستگی نیز بسیار تاثیرگذار است. مهارت هاي ابتدایی می توان به ایده هاي بکر و نو جامه عمل
پوشاند. در نتیجه تعجب آور نیست که فردي با سنین بالا و عمري سرشار از تجربه موفقیت را لمس کنند. بنابراین به توانایی هاي
خود ایمان داشته باشید و بدانید که اگر حساب شده عمل کنید، احتمال کامیابی و پیروزي شما بسیار بیشتر از سایر مقاطع سنی
خواهد بود و لذت فوق العاده اي در اداره تجارتی جدید تجربه خواهید کرد. در هر صورت، توجه هر چه بیشتر به معیشت این قشر
بطور مستقیم و غیر مستقیم تضمین کننده سلامت جامعه است و اثرات روانی آن نه تنها در زندگی فرد بازنشسته، بلکه در جامعه به

 
شدت ملموس خواهد بود. 

مهندس مهسا صالحی



کسب و کارهاي آنلاین گوشه رینگ!

منبع: روزنامه هفت صبحشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/11/05

روزنامه هفت صح | وزیر جوان ارتباطات که خود را
بزرگترین حامی کسب وکارهاي آنلاین در سال هاي
گذشته معرفی کرده بود، حالا زیر بیشترین فشارهاي
ممکن قرار دارد که چرا فضاي مجازي را آنگونه که باید،
کنترل و محدود نکرده است. فضایی که در سال هاي
گذشته چندده هزار کسب وکار آنلاین روي آن شکل
گرفته و از کسب وکارهاي کوچک اینستاگرامی تا پلتفرم
هاي بزرگ اینترنتی در آن نفس می کشند و کاسبی می

 
کنند. 

وزیر متهم شده که در بگیروببند این فضا از جمله در محدود کردن اینستاگرام که بیشترین تعداد کسب وکارهاي آنلاین آنجا فعال
هستند، کم کاري کرده است. وزیري که در سال هاي اخیر تلاش کرده بود چهره اي همسو با استارتاپ ها و کسب وکارهاي اینترنتی
از خود نمایش دهد این روزها نه تنها قدرت چندانی براي حمایت و همراهی با این کسب وکارها برایش باقی نمانده بلکه خودش هم
زیر ضرب شدیدترین فشارها و انتقادهاست و هیچ بعید نیست در این ماه هاي باقی مانده خود را از زیر این فشارها کنار بکشد تا پشت

 
کسب وکارهاي آنلاین بیش از پیش خالی شود. 

 
کمیسیون تلفیق همه را شوکه کرد 

اما کسب وکارهاي اینترنتی و در راس آن ها استارتاپ ها تنها از فروریختن گارد دفاعی شان در بدنه دولت نگران نشده اند. این روزها
مجلس که از قضا در ماجراي بازگشت قیمت ها به سایت هاي درج آگهی، چراغ سبز حمایتی خوبی به آن ها نشان داده بود، به یکباره

 
با یک مصوبه در کمیسیون تلفیق، استارتاپی ها را متعجب و هراسان کرد. 

کمیسیون تلفیق تصمیم گرفته تا صداوسیما را به عنوان ناظر فضاي مجازي و محتواهاي آن منصوب کند! نظارتی که با یک بودجه
تقریبا 2 هزار میلیاردتومانی همراه خواهد بود و معلوم نیست دقیقا چه ماموریتی براي این سازمان بزرگ که این روزها زیر نقد شدید

 
منتقدان خود در حوزه هاي مختلف قرار گرفته؛ در نظر خواهد گرفت. 

نگرانی اصلی این تصمیم (که البته بعید است در صحن مجلس یا در شوراي نگهبان نهایی شود) هم براي پلتفرم هایی است که روي
تولیدمحتواي ویدئویی در سال هاي گذشته توانسته اند تجربه هاي موفق و بزرگی رقم بزنند. از نماوا و فیلیمو و کافه بازار گرفته تا آیو
و دیگر سایت ها و استارتاپ هاي بزرگ این حوزه که در دوران کرونا رشد خوبی کرده اند و با تولید و توزیع محتواهایی چون فیلم

 
وسریال و برنامه سازي تخصصی سهم بازار خوبی از بازیگران داخلی و خارجی بازار محتواهاي ویدئویی گرفته اند. 

این کسب وکارهاي مجازي می گویند همین حالا هم صداوسیما با سازمان عریض و طویلی به نام ساترا در حال فشار آوردن به آن ها



با مجوزهاي متعدد براي تولید محتواهاي مختلف آن هاست و اضافه کردن یک کانال نظارتی دیگر از سوي صداوسیما می تواند به

 
معناي توقف کارآفرینی اینترنتی در این حوزه باشد. 

 
عماد ادوارد یا ادوار شرقی؟ 

سال هاي 95 و 96 سال هاي سختی براي اکوسیستم استارتاپ هاي ایران از منظر فشارهاي بیرونی و اتهام هاي مختلف امنیتی بود.
سال هایی که کانالی تلگرامی به نام شب نامه شروع به اتهام زنی به برخی چهره هاي شناخته شده استارتاپ ها همچون محسن
ملایري (مدیرعامل آواتک) نازنین دانشور (بنیان گذار تخفیفان) و برخی دیگر از بنیان گذاران و منتورها و سرمایه گذاران این حوزه
کرد و آن ها را با این اتهام که هم سبک زندگی جدیدي را ترویج می کنند و هم قصد دزدیدن ایده هاي جوانان ایرانی را دارند زیر

 
ضرب اتهامات امنیتی برد. 

شب نامه تا مدت ها کابوس جوان هاي استارتاپی بود که می خواستند در این فضاي نوآور بیزینسی تازه راه بیاندازند و از قضا تعداد
قابل توجهی از آن ها از ایرانیان مقیم خارج یا جوان هاي مهاجرت کرده در سال هاي پیش بودند که حالا به ایران آمده بودند تا با به

 
ثمر نشستن برجام، کسب وکاري اینترنتی در بازار بکر 80 میلیون نفري ایران راه بیندازند. 

اما دوباره و با داغ شدن خبر دستگیري یکی از معاونان سابق شرکت سرآوا که از سرمایه گذارهاي خطرپذیر قدیمی این فضاي

 
استارتاپی است، نگرانی هاي امنیتی به اردوي استارتاپی ها بازگشته است. 

گفته می شود عماد ادوار شرقی که تا سال 97 معاون سرآوا بوده به اتهام جاسوسی به 10 سال حبس محکوم شده و موقع خروج از
کشور دستگیر شده است. رسانه هاي آمریکایی هم بر موج ایجاد شده خبري، سوار شده اند و می گویند ادوار شرقی شهروندي

 
آمریکایی است و ماجراي دستگیري او رنگ و بویی سیاسی دارد. 

دستگیري ادوار شرقی که برخی رسانه هاي اصولگرا او را ادواردشرقی نامیده اند و تا پیش از این ماجرا حتی یک بار هم اسم او در
محافل استارتاپی شنیده نشده بود و رفتن سعید رحمانی بنیانگذار سرآوا در سکوت و بی خبري، نگرانی ها درباره آینده این شرکت
سرمایه گذاري بین المللی را بیش از هر زمان دیگري کرده است. نگرانی هایی که دامنه آن به تمام کسب وکارهایی رسیده که تجربه

 
جذب سرمایه از شرکاي بین المللی را در سال هاي گذشته داشته اند. 

 
فیلترینگ و شکایت و تهدید 

زودل که یک پلتفرم عمده فروشی است فیلتر شد، زرین پال که خدمات درگاه پرداخت ارائه می دهد با شکایت هاي مداوم روبه
روست، ایسمینار شاکی خصوصی پیدا کرده و ده ها خبر دیگر از این دست که این روزها بیش از هر زمان دیگري به گوش می رسند

 
بخش دیگري از داستان این روزهاي استارتاپ هاست که نشان می دهد، ماه عسل استارتاپی خیلی زود تمام شده است. 

سورنا ستاري که این روزها بیشتر درگیر افتتاح مکان هاي فیزیکی است تا تاثیرگذاري مستقیم در این فضا، حالا همان مدافع تمام قد
استارتاپ ها در سال هاي گذشته نیست، تیم جهرمی-ناظمی در کم اثرترین حالت ممکن خود تنها با توئیت درمانی روزگار می

 
گذرانند و تهدیدها و بازیگران و ناظران و رگولاتورهاي تازه بیشتر و بیشتر به استارتاپ ها نزدیک شده اند. 

استارتاپ ها گوشه رینگ گیر افتاده اند، سرمایه گذارها اکثرا دولتی و شبه دولتی شده اند و از همه مهم تر اینکه دورنماي روشنی از
سال 1400 براي اقتصاد استارتاپ ها نمی توان متصور بود. آن ها در آخرین روزهاي سال 99 در یک وضعیت تعلیق و دلهره به سر
می برند. اگرچه فروش آنلاین بیش از هر زمان دیگري وارد سبک زندگی مردم شده و درآمدهاي استارتاپی زیاد شده که شاید همین



جذابیت اقتصادي هم باشد که پاي بازیگران و تهدیدهاي مختلفی را به این فضا باز کرده باشد اما آن ها خود را تنهاتر از همیشه می
بینند.



رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان سمنان با نماینده مردم شهرستانهاي

سمنان،مهدیشهر و سرخه در مجلس شوراي اسلامی دیدار کرد

شماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/11/05
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان سمنان -

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استانی سمنان، دکتر محمد تقی قربانیان رئیس دانشگاه جامع
علمی کاربردي واحد استانی سمنان با دکتر عباس گلرو نماینده مردم شهرستانهاي سمنان، مهدیشهر و سرخه در مجلس شوراي

 
اسلامی در تاریخ 4 بهمن ماه سال جاري در دفتر نماینده محترم دیدار کرد. 

در این دیدار دکتر قربانیان ضمن تشکر از اهتمام دکتر گلرو به دانشگاه، گزارشی از فعالیت هاي آموزشی و فناورانه دانشگاه علمی
کاربردي استان و ماموریت هاي دانشگاه در حوزه آموزش مهارتی، کارآفرینی و تاسیس مراکز نوآوري دادند. ایشان آخرین اقدامات
دانشگاه در استان را که شامل: برگزاري نمایشگاه کارآفرینی استان، راه اندازي مراکز نوآوري در حوزه فراورده هاي لبنی، نمک و کلر،
گچ، کانی هاي معدنی و اپلیکیشن هاي موبایل و اجراي استارت آپ در حوزه هاي مرتبط با مزیت نسبی استان را به صورت مختصر

 
گزارش نمودند. 

در ادامه رئیس دانشگاه علمی کاربردي استان سمنان به نقش مهم نماینده استان در مجلس شوراي اسلامی در کمک به دانشگاه به

 
خصوص موضوعات مورد گفتگو اشاره کردند. 

در ادامه جلسه دکتر گلرو نماینده مردم شهرستانهاي سمنان، مهدیشهر و سرخه در مجلس شوراي اسلامی به دغدغه هاي مهم براي
توسعه و پیشرفت حوزه انتخابیه خود و رفع کاستی ها در حوزه هاي صنعت، کشاورزي، استفاده بهینه از منابع آب، ترویج کشاورزي
نوین و  نوآوري در کشت هاي با مصرف آب کمتر و تولید بیشتر و نیز استفاده مطلوب از ظرفیت هاي مغفول مانده گردشگري شهر
سمنان اشاره داشتند. ایشان به نقش دانشگاه به عنوان محیطی براي استفاده از نخبگان و جوانان دانشجو و پرورش ایده هایی که در
مراکز نوآوري منجر به کارآفرینی و نیز استفاده بهینه از مزیت هاي شهرستانهاي سمنان، مهدیشهر و سرخه می شود، تاکید داشتند.
مقرر شد دانشگاه در این زمینه  برنامه هاي خود را اعلام تا از حمایت هاي استانی و کشوري با پیگیری هایی که توسط ایشان بعمل

 
خواهد آمد، برخوردار گردد. 

همچنین نماینده مردم شهرستانهاي سمنان، مهدیشهر و سرخه در مجلس شوراي اسلامی قول دادند در اولین فرصت از دانشگاه

 
علمی کاربردي استان، بازدید داشته باشند. 



 
 



جشنواره زن و مهارت در قزوین برگزار می شود

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/11/05

جشنواره زن و مهارت به مناسبت گرامیداشت دهه مبارك فجر و تقارن آن با روز زن در قزوین برگزار می شود.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز قزوین، محسن مددي، مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان قزوین با اعلام این خبر
اظهار داشت: این رخداد با همکاري استانداري و شهرداري قزوین با هدف ترویج
فرهنگ مهارت آموزي بین بانوان و کشف استعداد هاي مهارتی آنان برگزار می

 
شود. 

وي افزود: طرح هاي موفق کارآفرینی، کشاورزي شامل گل آرایی و کاشت
گیاهان دارویی، فناوري مد شامل طراحی و دوخت انواع لباس، صنایع غذایی
شامل آشپزي و شیرینی پزي، صنایع دستی، هنر شامل عکاسی، نقاشی،
نگارگري و رزین و فناوري اطلاعات از موضوعات این جشنواره به شمار می روند.

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان قزوین با دعوت از بانوان داراي مهارت به شرکت در این جشنواره، گفت: علاقه مندان به

 
شرکت در این جشنواره باید تصاویر و فایل آثار خود را (از یک تا پنج اثر) تا 10 بهمن ماه ارسال کنند. 

وي افزود: متقاضیان شرکت در این جشنواره باید براي آگاهی از نحوه ارسال آثار خود و کسب اطلاعات بیشتر از این رخداد به پایگاه

 
اینترنتی اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان قزوین مراجعه کنند. 

مددي گفت: آثار برگزیده 42 زن ماهر استان قزوین در اختتامیه جشنواره رونمایی خواهد شد و از برگزیدگان با اعطاي جوایز ارزنده
قدردانی می شود.



تامین مسکن و اشتغال رهاورد سفر رییس بنیاد شهید و ایثارگران به مازندران

منبع: ایرناشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/11/05

ساري - ایرنا - امضاء تفاهمنامه ساخت یکهزار واحد مسکونی و سه هزار اشتغال از دستاوردهاي سفر یک روزه معاون رییس
جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران به استان مازندران بود.

 ساري - ایرنا - امضاء تفاهمنامه ساخت یکهزار واحد
مسکونی و سه هزار اشتغال از دستاوردهاي سفر یک روزه معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران به استان

 
مازندران بود. 

به گزارش خبرنگار ایرنا، معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران انقلاب اسلامی روز گذشته چهارم بهمن ماه در
بیست و هفتمین سفر استانی خود پس از حدود 9 ماه از انتصابش به مازندران سفر کرد، در نخستین ایستگاه به گلزار شهداي هشت

 
سال دفاع مقدس ساري در آرمگاه ملامجدالدین رفت و به غبارروبی مزار شهداي این شهر پرداخت. 

وي همچنین پس از غبارروبی گلزار شهدا به دیدار خانواده شهدا و جانبازار جنگ تحمیلی رفت و ابتدا با مادر شهید علی حمزه
گردشی یکی از شهداي ارتش و سپس با جمع االله طور سوادکوهی جانباز 40درصد و ایوب عبادي زاده از جانبازان 70 درصد و آزاده

 
هشت سال دفاع مقدس در منزلشان دیدار کرد. 



 
 

 
ساماندهی گلزار شهداء اولویت بنیاد شهید 

رییس بنیاد شهید و ایثارگران پس از غبارروبی گلزار شهداي هشت سال دفاع مقدس ساري در گفت و گو با خبرنگاران ساماندهی
گلزار شهداء را از اولویت بنیاد شهید و ایثارگران برشمرد و این کار را وظیفه قانونی وزارت کشور و زیرمجموعه آن در استان ها

 
شهرداري ها و دهیاري ها اعلام کرد و خواهان تسریع در اجراي این طرح شد. 

اوحدي افزود: در استان مازندران که بیش از 10 هزار و 400 شهید در هشت سال دفاع مقدس تقدیم انقلاب کرد حدود 53 درصد از

 
گلزار شهداي استان تاکنون ساماندهی شد و باید در اجراي ساماندهی سایر گلزار نیز تسریع شود. 

 
تفاهمنامه ساخت مسکن 

رییس بنیاد شهید و ایثارگران در امتداد سفرش به مازندران در شوراي ترویج فرهنگ ایثار و شهادت استان حاضر شد که منجر به

 
عقد تفاهم نامه در حوزه تامین زمین و مسکن براي خانواده شهدا و جانبازان شد. 

براساس تفاهم نامه دو جانبه استاندار مازندران با معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و ایثارگران زمین مورد نیاز براي ساخت

 
یکهزار واحد مسکونی براي خانواده شاهد و ایثارگر در شهرهاي مرزن آباد ، بهشهر و نور استان تامین شد. 

طبق این تفاهم نامه در مجموع 50 خانواده شاهد و ایثاگر این استان با کمک بنیاد شهید و ایثارگران، خیرین و تسهیلات قرض
الحسنه چهار درصدي صاحب خانه می شوند و براي مابقی خانواده هاي فاقد مسکن در این حوزه نیز مقرر شد تا از طریق اداره کل

 
راه و شهرسازي مازندران زمین مورد نیاز تامین شود. 

علاوه بر آن قرار شد حداکثر در مدت سه سال براي حدود سه هزار نفر از فرزندان شاهد و ایثارگر استان مازندران بیکار نیز ایجاد
اشتغال شود که بستر این اشتغال نیز اختصاص 25 درصد از سهمیه استخدام دستگاههاي دولتی و غیردولتی به خانواده شهداء و
ایثارگران است و با این برنامه نیز حدود 50 درصد از 6 هزار فرزند شهید و ایثارگر مازندران که فاقد اشتغال هستند نیز مشغول به کار

 
خواهند شد. 



 
 

 
استانی شدن کمیسیون پزشکی دستاورد غیر منتظره سفر 

اگرچه سفر رییس بنیاد شهید و ایثارگران به استان هاي کشور از جمله مازندران بیشتر در راستاي سرکشی مستقیم از خانواده شهدا
و ایثارگران انجام می شود، ولی موافقت ایشان با استانی شدن تشکیل کمیسیون پزشکی ایثارگران شاید یکی از دستاوردهاي مهم
غیرقابل پیش بینی براي این سفر بود که می تواند گام موثري در راستاي تمرکز زدایی و کم کردم درد و رنج ایثارگران براي سفر به

 
پایتخت جهت شرکت در کمیسیون پزشکی باشد. 

اوحدي با پیشنهاد استان مازندران مبنی بر استانی شدن تشکیل کمیسیون پزشکی ایثارگران موافقت کرد و قرار شد تا در نخستین
گام نیمه دوم بهمن ماه سال جاري با سفر مسوولان کمیسیون به این خطه شمال کشور، نشستی براي بررسی پرونده هاي درخواستی

 
در ساري برگزار و نتایج آن نیز در اختیار ایثارگران قرار گیرد. 

 
رونمایی از پوستر کنگره ملی تجلیل از 17 هزار بانوي شهید 

همزمان با سفر اوحدي به استان مازندران از پوستر نخستین کنگره ملی تجلیل از 17 هزار بانوي شهید کشور نیز در محل استانداري
مازندران که قرار است 15 بهمن ماه سال جاري به صورت مجازي برگزار شود رونمایی شد و در قالب این کنگره از مقام شامخ 21

 
بانوي شهیده و 43 بانوي جانباز مازندران نیز تجلیل خواهد شد. 

 
 



 
پرداخت مطالبات معوقه خانواده ایثارگران و به روز شدن بیمه تکمیلی 

معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران همچنین در شوراي اداري استان گفت که بیش از یکصد هزار میلیارد

 
ریال از مطالبات خانواده هاي شهداء و ایثارگران در سال جاري پرداخت شده است. 

سعید اوحدي افزود که حدود 80 هزار میلیارد ریال از این مبلغ براي پرداخت مطالبات معوقه پنجساله خانواده شهداء و ایثارگران و

 
21 هزار میلیارد ریال تیز براي به روز کردن بیمه تکمیلی آنها پرداخت شد که در نوع خود بی سابقه بود. 

اوحدي اظهار داشت: با پرداخت مطالبات معوقه بیمه تکمیلی خانواده شهداء و ایثارگران، شرکت بیمه اي موظف شد تا از این پس

 
تمامی هزینه هاي درمانی این خانواده ها را بر اساس تعهد سپاري در کمتر از 72 ساعت پرداخت کند. 

 
دستور رییس جمهوري براي تعیین تکلیف وضعیت استخدامی فرزندان ایثارگر 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران با اشاره به قانون تعیین وضعیت استخدامی فرزندان شاهد و ایثارگر گفت: بر اساس این قانون تا
پایان برنامه ششم باید وضعیت استخدام فرزندان شاهد و جانبازان بالاي 70 درصد در ادارات دولتی تعیین تکلیف شود که با دستور

 
رییس جمهوري این کار تا پایان سال جاري انجام می شود. 

وي افزود: با درخواست بنیاد شهید و امور ایثارگران، سازمان امور اداري و استخدامی آزمون اختصاصی در این ارتباط تا پایان سال

 
جاري برگزار می کند تا این نیروها نیز تعیین وضعیت شوند. 

اوحدي با اعلام اینکه حدود 12 هزار نفر از فرزندان شاهد و ایثارگر در دستگاه هاي دولتی به استخدام رسمی در خواهند آمد، گفت:
اقدام دولت دوازدهم در استخدام فرزندان شاهد و ایثارگر بالاي 70 درصد در طول فعالیت دولت هاي گذشته پس از پیروزي انقلاب

 
اسلامی بی سابقه است. 

همچنین دیدار با نماینده ولی فقیه در استان مازندران و تجلیل از یکی از خیرین این استان از دیگر برنامه هاي سفر یک روزه معاون

 
رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و ایثارگران به استان مازندران بود که روز گذشته انجام شد. 

 
برچسب ها 

 
- دفاع مقدس 

 
- مازندران 

- سعید اوحدي



عمده کودکان کار خیابانی در البرز اتباع بیگانه هستند
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عمده کودکان کار خیابانی در البرز اتباع بیگانه هستند 

فارس/ معاون سیاسی، انتظامی و امنیتی استانداري البرز با
تأکید بر اینکه هر یک از مسؤولان باید طبق وظیفه خود
در حوزه کمک و جمع آوري کودکان کار اقدام کنند، گفت:
عمده کودکار کار خیابانی در استان البرز را اتباع بیگانه

 
تشکیل می دهند. 

نورمحمد فردي، معاون سیاسی، انتظامی و امنیتی استان البرز اظهار کرد: آئین نامه ساماندهی متکدیان در تاریخ 25/2/78 طبق

 
مصوبه هشتاد و نهمین جلسه شوراي عالی اداري تصویب و جهت اجرا ابلاغ شده است. 

وي افزود: هر کدام از دستگاه ها وظایفی دارند که باید با هماهنگی در جهت ساماندهی شناسایی جمع آوري و آموزش و اشتغال و...

 
اقدام شود. 

فردي در خصوص مجتمع اردوگاهی زیر نظر فرمانداري ها در شهرهاي کرج، فردیس گفت: مجتمع مسؤولیت نگاهداري موقت با
شناسایی وضعیت، گروه بندي و در مجموع تعیین تکلیف افراد را بر عهده دارد، عمده کودکان خیابانی تبعه خارجی هستند و چنانچه

 
مجاز نباشند باید شناسایی و جمع آوري شوند. 

معاون استاندار البرز گفت: در این مجمتع اردوگاهی دادگستري، نیروي انتظامی، بهزیستی، کمیته امداد، اداره کار و تعاون و رفاه

 
اجتماعی ، شهرداري ها هر کدام وظایفی دارند که باید با هماهنگی و تعامل در جهت ساماندهی اقدام نمایند. 

وي افزود: نیازهایی از جمله محل و امکانات و تجهیزات اولیه مورد نیاز اردوگاه از طریق شهرداري تامین می شود و شهرداري موظف

 
است نسبت به شناسایی، جمع آوري و تحویل افراد موضوع این مجتمع اردوگاهی را با همکاري نیروي انتظامی استان انجام دهد. 

فردي تصریح کرد: مسؤول مجتمع اردوگاهی توسط فرماندار محل تعیین می شود و مجتمع اردوگاهی مکلف است پس از تحویل

 
گرفتن افراد نسبت به نگهداري، شناسایی و وضعیت طبقه بندي در گروه هاي مختلف اقدام نماید. 

معاون استاندار البرز گفت: پس از جمع آوري متکدیان دستگاه هاي متولی نسبت به غربالگري آنها اقدام و براساس نقش و مسؤولیت
هر یک از آنها مندرج در آئین نامه ساماندهی متکدیان، به دستگاه مربوطه جهت ساماندهی، آموزش و اشتغال اقدام لازم معمول گردد.
وي با بیان اینکه تکدي گري درآمد قابل توجهی براي متکدیان دارد، افزود: حضور و مشارکت مردم در جمع آوري آنها بسیار اثرگذار

 
بوده و تجربه نیز ثابت کرده هر جا مردم در حوزه آسیب هاي اجتماعی مشارکت داشته اند، بسیار موثر واقع شده اند. 

فردي در ادامه به همجواري البرز با تهران اشاره کرد و یادآور شد: در استان تهران هر هفته متکدیان را جمع آوري می کنند و این
متکدیان به خاطر نزدیکی به پایتخت در مناطق مختلف شهر از جمله آزادراه ها، میادین و پایانه ها پراکنده می شوند که این امر باید

 
با برنامه ریزي کنترل و نظارت شود. 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار البرز با بیان ینکه ساماندهی متکدیان یک وظیفه بین سازمانی است، افزود: در زمینه
سامان دهی به کودکان کار بنا به موضوع مساله وظایف بین سازمان ها تقسیم شده است به طور مثال اگر کودك فاقد سرپناه مشخص
است، قانون گذار وظیفه تعیین سرپناه براي این کودکان را به سازمان بهزیستی محول کرده است، اما در زمینه جمع آوري باندها و



 
گروه هاي هدایت کننده جریان کودکان کار این وظیفه به سایر ارگان ها همچون نیروي انتظامی و قوه قضائیه واگذار شده است. 

وي گفت: با توجه به سردي هوا دستگاه هاي ذي ربط نسبت به تامین گرمایش گرمخانه ها و همچنین رعایت نمودن مسائل بهداشتی

 
اهتمام لازم را داشته باشند. 

 
آخرین خبر البرز در اینستاگرام : 

https://instagram.com/alborztoday



گزارش تسهیلات اعطایی بانک رفاه کارگران در 9ماهه نخست سال 99

منبع: شبکه بانک و بیمهشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/11/05

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از روابط عمومی بانک رفاه کارگران، این بانک در نه ماهه ابتداي سال 99،
بالغ بر 1,879 میلیارد  ریال تسهیلات از محل منابع بانک به بنگاه هاي کوچک و متوسط پرداخت کرده است.همچنین بانک

رفاه کارگران در نه ماهه نخست سال جاري، در ...

گزارش تسهیلات اعطایی بانک رفاه کارگران در 9ماهه نخست سال جاري در بخش هاي مختلف
اقتصادي، بنگاه هاي کوچک و متوسط،ضمانتنامه هاي صادره ریالی، قرض الحسنه اعطایی ازدواج

 
و تهیه جهیزیه، اشتغالزایی منتشر شد. 

 
به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از روابط عمومی بانک رفاه کارگران 

، این بانک در نه ماهه ابتداي سال 99، بالغ بر 1,879 میلیارد ریال تسهیلات از محل منابع بانک به بنگاه هاي کوچک و متوسط

 
پرداخت کرده است. 

همچنین بانک رفاه کارگران در نه ماهه نخست سال جاري، در بخش هاي آب و کشاورزي، صنعت و معدن، مسکن و ساختمان،

 
خدمات، بازرگانی و متفرقه بیش از 471,326 میلیارد ریال تسهیلات اعطا کرده است. 

این بانک در نه ماهه ابتداي سال 99، تعداد 9.482 فقره تسهیلات قرض الحسنه مشاغل خانگی، اشتغال زایی و کارفرمایان طرح هاي
مددجویی به مبلغ بیش از 3,255 میلیارد ریال به معرفی شدگان کمیته امداد امام خمینی (ره)، سازمان بهزیستی و وزارت تعاون، کار

 
و رفاه اجتماعی پرداخت کرده است. 

بانک رفاه کارگران همچنین در مقطع نه ماهه نخست سال جاري، مبلغ 1,170,240 میلیون ریال تسهیلات از محل منابع قراردادهاي
سپرده گذاري صندوق توسعه ملی اعطا کرده است. بر اساس این گزارش، بانک رفاه کارگران در نه ماهه ابتداي سال 99، بالغ بر

 
71,537 میلیارد ریال انواع ضمانتنامه هاي ریالی به تعداد 155.116 فقره صادر کرده است. 

همچنین شعب این بانک از محل سپرده هاي قرض الحسنه نزد خود و در نه ماهه نخست سال جاري، تعداد 39.878 فقره تسهیلات
قرض الحسنه ازدواج و تهیه جهیزیه به مبلغ بیش از 20,702 میلیارد ریال پرداخت کرده است. این گزارش حاکی است، بانک رفاه

کارگران در نه ماهه نخست سال 99، بالغ بر 37,529 میلیارد ریال تسهیلات بابت طرح هاي فعال حوزه اعتباري اعطا کرده است.



حمایت 240 میلیاردي بانک کشاورزي از مجتمع تولید خوراك دام و طیور
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به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از روابط عمومی بانک کشاورزي، در شهرستان دزفول که در منطقه شمال
غربی استان خوزستان است، یکی از بزرگ ترین مجتمع هاي  تولید خوراك دام و طیور جنوب غربی کشور قرار دارد که با

حمایت و مشارکت240 میلیارد ریالی بانک کشاورزي  در زمینی ...

یکی از بزرگترین مجتمع هاي تولید خوراك دام وطیور جنوب غربی کشور با حمایت و مشارکت240
میلیاردریالی بانک کشاورزي  در زمینی به مساحت4هکتار و باظرفیت10هزارتن خشکاندن و بوجاري

 
محصولات بناشده است 

 
به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از روابط عمومی بانک کشاورزي 

، در شهرستان دزفول که در منطقه شمال غربی استان خوزستان است، یکی از بزرگ ترین مجتمع هاي تولید خوراك دام و طیور
جنوب غربی کشور قرار دارد که با حمایت و مشارکت240 میلیارد ریالی بانک کشاورزي در زمینی به مساحت 4 هکتار و با ظرفیت
10 هزار تن خشکاندن و بوجاري محصولات بنا شده است و با ایجاد اشتغال براي 30 نفر به صورت مستقیم و300 نفر به صورت غیر

 
مستقیم، به تولید انواع خوراك دام بر پایه علوفه، انواع کنسانتره خوراك دام و طیور، خشکاندن و بوجاري غلات می پردازد. 

محمدرضا بران مدیر عامل شرکت دشت لاله نصر خوزستان با تاکید بر حمایت 240میلیارد ریالی بانک کشاورزي و همراهی بانک با
این مجموعه در طول سه سال فعالیت خود،به عناوین و موفقیت هاي مهم دیگر این مجموعه اشاره می کند و می گوید با پشتیبانی
بانک کشاورزي و به همت مدیر و کارکنان کوشا و کارآفرین این مجتمع ، کارنامه موفق فعالیت هاي این مجموعه به ثبت رسیده است

 
. از جمله این موفقیت ها می توان ،به مدیر شایسته ملی در سال 1397 اشاره کرد. 

مدیر عامل شرکت دشت لاله نصر خوزستان افزود:این شرکت در زمینه تولید خوراك دام سنگین و کشاورزي در زمینی به مساحت 4

 
هکتار فعالیت دارد. 

وي خاطر نشان شد:دشت لاله نصر خوزستان علاوه بر تولید علوفه و خوراك صنعتی دام ، به صورت تمام مکانیزه در عرصه کاشت،
داشت و برداشت محصولات کشاورزي ، همچون چغندرقند و ذرت نیز ، حضور گسترده اي در بازار داخلی و صادرات به کشورهاي

 
حوزه خلیج فارس دارد. 

این گزارش می افزاید: سطح زیر کشت 4 هکتار از زمینهاي کشاورزي دشت لاله نصر خوزستان اختصاص به محصولات استراتژیک
دارد.



مهریه؛ مکانیسمی جبرانی براي حقوق نداشته
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مهریه؛ مکانیسمی جبرانی براي حقوق نداشته >

 
مهریه؛ مکانیسمی جبرانی براي حقوق نداشته 

سپهرغرب، گروه اجتماعی: به گفته یک جامعه شناس زنان، در
حال حاضر برخی زنان براي جبران محرومیت از برخی حقوق در
ازدواج، سعی دارند مهریه را به میزان سنگین تعیین کنند تا براي
مردان عامل بازدارنده از ازدواج مجدد یا استفاده از حق طلاق
باشد و یا اینکه اگر مرد با تقاضاي طلاق زن موافق نباشد، زن
بتواند از مهریه به عنوان وسیله اي براي رسیدن به حق طلاق
استفاده کند؛ به عبارتی مهریه براي زنان مکانیسمی جبرانی است

که قرار است محرومیت آن ها از برخی حقوق را جبران کند، این در حالی است که محرومیت هاي اقتصادي زنان نیز می تواند یکی از

 
عوامل تشویق آن ها براي مطالبه مهریه باشد. 

سیمین کاظمی با بیان اینکه ازجمله خواسته هاي زنان برابري حقوقی در خانواده است، اظهار کرد: درواقع ساختار اجتماعی و
اقتصادي حقوق زن را سلب می کند و در عوض بار زندگی را به دوش مرد می گذارد. با چنین وضعیتی طبیعی است که زن بخواهد از
تنها روزنه اي که قانون برایش باز گذاشته استفاده کند. اگر در یک جامعه زن و مرد از حقوق و منابع مساوي برخوردار باشند، مهریه
یک ثروت بادآورده و نامشروع و غیرقابل دفاع است، اما در شرایط فعلی که زنان در محرومیت هستند، مهریه اهمیت پیداکرده و تنها

 
راه حل زنان به شمار می رود. 

 
القاي عدم ضرورت اشتغال زن و روي آوردن زنان به مهریه به عنوان پشتوانه پس از طلاق 

به گفته وي، ازجمله دلایل طلب مهریه از سوي زنان وضعیت اشتغال آن ها است. در جامعه ما به زنان این طور القاء می شود که
اشتغال براي زن غیرضروري است و بر همین اساس زنان فرصت هاي اندکی براي اشتغال دارند. فقط حدود 18 درصد شاغلان زن
هستند. به این ترتیب راهی که براي امرارمعاش پیش پاي زنان گذاشته می شود، این است که ازدواج کنند و به عبارت دقیق تر خرج

 
زندگی شان را یک مرد در نقش شوهر بدهد و مهریه را هم به عنوان پشتوانه آینده بعد از طلاق تعیین کنند. 

این جامعه شناس زنان، همچنین گفت که زنان خواستار برخورداري از حقوق یکسان با مردان در طلاق، خروج از کشور، حضانت
فرزند، ادامه تحصیل و اشتغال هستند. قانون چنین حقوقی را به طور یک طرفه به مرد داده است و به نوعی مرد را کاملاً بر زن مسلط

 
کرده که هرگاه خواست براي زن و آینده او تصمیم گیرد. 



 
کاستی هاي حقوقی و محرومیت هاي اجتماعی دو عامل روي آوردن به مهریه 

کاظمی معتقد است که هم کاستی هاي حقوقی در زندگی مشترك و هم محرومیت هاي اجتماعی و اقتصادي زنان هر دو موجب
اهمیت یافتن مهریه به عنوان یک راه حل براي زنان شده اند. اگر زنان مثل مردان حق اشتغال و درآمد داشته باشند، از ارث برابر
برخوردار باشند و در قرار داد ازدواج از حقوق مساوي بهره مند باشند، دیگر تعیین مهریه موضوعیت ندارد و در آن صورت است که بی

 
درنگ باید از قانون حذف شود. 

وي ادامه داد: مرد می تواند زن را طلاق بدهد، می تواند هرگاه اراده کرد همسر دیگري اختیار کند، زن را از زندگی با فرزندانش
محروم کند، اجازه ندهد زن از کشور یا حتی از خانه خارج شود، می تواند زن را از اشتغال بازدارد و به او اجازه تحصیل ندهد. در
مقابل در قرارداد ازدواج موضوع مهریه هم به عنوان یک امکان براي زن مطرح شده است که مرد و زن بر سر آن به توافق می رسند و

 
مرد می پذیرد که مهریه را در قالب هاي گوناگون که یکی از آن ها سکه است، به زن بدهد. 

 
ضعف نظام اجتماعی و حقوقی، عامل سوءاستفاده برخی زنان از مهریه 

این فعال حوزه زنان درباره سوءاستفاده هایی که برخی زنان از تعیین مهریه هاي سنگین انجام می دهند، تصریح کرد: ابتدا باید توجه
داشت که چنین روشی تا چه اندازه عمومیت دارد و چند درصد از زنان بدون اینکه هدفشان زندگی مشترك باشد، صرفاً براي مطالبه
مهریه ازدواج می کنند. درواقع ما نمی توانیم بر اساس استثناها در مورد یک قاعده کلی قضاوت کنیم. مهریه در نظام حقوقی
پیشامدرن و در یک جامعه سنتی با تفوق احساسات، طراحی شده است و کارکردهایی متناسب با چنین جامعه اي را داشته است اما
اکنون با گذار به یک جامعه نیمه مدرن که در آن عقلانیت و محاسبه عقلانی در حال ظهور است، قابل انتظار است که کارکردهاي آن

 
تغییر کند یا کژکارکردهاي آن ظهور کند. 

به گفته کاظمی، اینکه زن ها بخواهند از این تنها اختیاري که قانون به آن ها داده است _مهریه_ استفاده غیرمعمول کنند، به ضعف
نظام اجتماعی و حقوقی بازمی گردد که نتوانسته قوانین و حقوق زن و مرد را بر اساس واقعیت ها و نیازهاي جامعه معاصر تدوین کند.

 
زندانی کردن مردان بدهکار مهریه گشایشی در زندگی زنان ایجاد نمی کند 

وي در بخش دیگر سخنان خود درباره زندانی کردن مردان به جرم مهریه، گفت: اینکه مردان از پس تعهدي که در وهله اول جامعه به
آن ها تحمیل کرده و خودشان در هنگام ازدواج آن را پذیرفته اند، نمی توانند برآیند و متعاقب آن زندانی می شوند، اساساً خوشایند
نیست و خود تبعاتی دارد. از طرف دیگر صرفاً با زندانی شدن مرد، گشایشی در زندگی زن حاصل نمی شود. در رویکرد به مسئله
مهریه هم نمی توان از زندانی شدن مرد دفاع کرد و هم چشم بر بی حقوقی زن بست. ازاین رو لازم است به ریشه هاي این مسئله
توجه شود و مشکل به صورت ریشه اي حل شود. مردان نباید زندان بروند و زنان هم نباید بی هیچ حق وحقوق و منبع مالی به حال

 
خود گذاشته شوند، هر دو سوي قضیه باید دیده شوند. 

 
تقسیم کار جنسیتی و محدودیت زنان 

این جامعه شناس زنان همچنین گفت: وضعیت تساوي حقوقی در کشورهاي مختلف متفاوت است، تقریباً در تمام جوامع، تقسیم کار
جنسیتی وجود داشته و به درجاتی بر وضعیت زنان تأثیر گذاشته و موجب محدود شدن زنان به خانواده و محرومیت آن ها از برخی
حقوق شده است. در تقسیم کار جنسیتی نقش نان آور به مرد تعلق گرفته و نقش خانگی نصیب زنان می شود، همین تقسیم کار



زمینه وابسته اقتصادي زن به مرد را ایجاد می کند. چنین تقسیم کاري خود تسهیل کننده نابرابري جنسیتی است. با این وجود پس
از مبارزات فمینیست ها و فعالان حقوق زنان و مطالبه گري توده هاي زنان در کشورهاي مختلف سعی شده، دست کم قوانین را به

 
گونه اي تدوین کنند که در آن حقوق زنان تضمین شود یا شرایط را براي دستیابی زنان به برخی حقوق فراهم کنند. 

 
وضعیت نامطلوب مهریه و لزوم پرداختن به آن براي جلوگیري از تبعات سنگینش 

کاظمی در گفتگو با ایسنا تصریح کرد: مسئله مهریه در حال حاضر وضعیت نامطلوبی است، چراکه با گسترش گرانی و فقر تعداد
مردانی که توانایی پرداخت مهریه را ندارند، افزایش یافته و همین امر آن ها را در معرض مجازات زندان قرار می دهد. از طرفی در
مواردي کل حیات اقتصادي زنان در آستانه طلاق به مهریه بستگی دارد. چنین وضعیتی نیاز به مداخله و چاره اندیشی دارد و بدیهی
است مداخله در این خصوص وقتی به نتایج مثبت منتهی می شود که هر دو طرف قرارداد ازدواج در پناه قانون قرار گیرند و از آن ها

 
حمایت شود. 

وي در پایان افزود: در بیانیه فعالان حقوق زنان درباره مهریه، امضاکنندگان راه حل هایی را پیشنهاد کرده اند که توجه به آن ها می
تواند در حل عادلانه موضوع کمک کننده باشد، اینکه به جاي مهریه راه حل تنصیف اموال جایگزین شود و زن هم از حقوق مساوي با
مرد بهره مند شود، اگر مرد قادر به پرداخت مهریه نیست و زن هم شرایط مالی قابل قبولی ندارد، از محل بیت المال مهریه به او
پرداخت شود، زن بعد از طلاق از مسکن، فرصت اشتغال، مستمري و بیمه برخوردار شود و... که ازجمله این راهکارها است. بی توجهی
به حقوق زنانی که طلاق می گیرند، ممکن است تبعات سنگینی به دنبال داشته باشد که لازم است در هر تصمیم گیري در خصوص

مهریه موردتوجه قرار گیرد.
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کارگاه هاي تولید «ورشو» در بروجرد راه اندازي می شود 

سپهرغرب، گروه خبر: رئیس اداره میراث فرهنگی شهرستان
بروجرد گفت: کارگاه هاي تولید ورشو با حمایت یک سرمایه گذار

 
در شهرستان بروجرد راه اندازي می شود. 

حجت االله یارمحمدي در رابطه با انتخاب بروجرد در سال 97 به
عنوان پایتخت ورشو کشور اظهار کرد: یکی از موضوعاتی که
براي بقا و حفظ امتیاز معنوي و عنوان پایتخت ورشو در کشور
لازم است افزایش ظرفیت تولید و ظرفیت آموزش است بنابراین

اگر بخواهیم امتیاز خود را حفظ کنیم و همچنان در کشور و جهان سرآمد ورشو سازي باشیم با تولید این هنر می توانیم خودمان را
به اثبات برسانیم، البته آموزش حرفه اي را نباید فراموش کرد چون صنعت بدون علم و تکنولوژي پیشرفت نمی کند و به همان سبک

 
سنتی خود باقی می ماند. 

وي افزود: از افتخارات شهرستان بروجرد تولید ورشو در کشور است، کار روي فلز و ورق هاي مس از دیرباز در این شهرستان رواج

 
داشته و هنوز استادکارانی هستند که این حرفه را به صورت نسل در نسل ادامه می دهند. 

رئیس اداره میراث فرهنگی شهرستان بروجرد عنوان کرد: بزرگترین خلأ که این روزها سبب شده صنعت و هنر ورشوسازي در بروجرد

 
دچار افول شود و رونق گذشته را نداشته باشد نبود مواد اولیه براي تولید ورشو است. 

یارمحمدي تأکید کرد: عدم دسترسی به ورق هاي ورشو سبب نگرانی استادکاران این صنعت شده و بیم آن می رود که دیگر
استادکاران ابزار دست نگیرند و عملاً از کار بیکار شوند و این یعنی از بین رفتن یک هنر آبا اجدادي و کهن که روزگاري براي دیدن

 
آن از نقاط دور به این شهر سفر می کردند. 

وي با اشاره به برطرف کردن معضل و مشکل ورشوکاران و واگذار کردن آن به بخش خصوصی خاطرنشان کرد: براي برطرف شدن
مشکل هنرمندان این عرصه کار را از دو طریق پیگیري می کنیم، بخش خصوصی در حال رایزنی وارد کردن شمش ورشو به
شهرستان بروجرد است که با وارد کردن شمش ورشو کارگاه هاي تولیدي نیز توسعه پیدا می کند چرا که در همین شهر ورق هاي

 
ورشو به میزان بالا و قیمت مناسب تولید می شود. 



وي گفت: خوشبختانه براي رفع مشکل صنعتگران کار ورشو یک سرمایه گذار وارد عرصه شده و قرار است تا کارگاه هاي ورشوسازي را
با هزینه شخصی راه اندازي کند این سرمایه گذار متقاضی راه اندازي دانشگاه علمی کاربردي هنر نیز است که البته با استاد کاران

 
ماهر از شهرهاي مختلف استان به نتایج خوبی براي راه اندازي کلاس هاي آموزشی رسیده است. 

رئیس اداره میراث فرهنگی شهرستان بروجرد تصریح کرد: تمامی موارد براي رفع مشکلات هنرمندان در عرصه ورشو در حال بررسی
و مطالعه است و به زودي کار تولید در کارگاه ها به نتیجه مطلوب می رسد. اگر این اتفاق خوب و مبارك در بروجرد رقم بخورد

 
جهش خوبی در تولید ورشوسازي اتفاق خواهد افتاد چون وقتی تولید بالا باشد در واقع اشتغال زایی و درآمدزایی نیز داریم. 

یارمحمدي اظهار کرد: در کنار تمام موارد مذکور لازم است که مسئولان از این هنر قدیمی و زیبا و با اصالت حمایت کنند چرا که
رشد و توسعه این هنر رشد و توسعه یک صنعت در استان، کشور و البته در دنیا است.
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سپهرغرب، گروه خبر: رئیس بخش تحقیقات اقتصادي مرکز
تحقیقات و آموزش کشاورزي و منابع طبیعی لرستان گفت: 350
گونه گیاه با خاصیت دارویی یا معطر شناخته شده در استان

 
داریم. 

رضا پهلوانی اظهار کرد: بالا رفتن سطح دانش و استانداردهاي
زندگی مردم و شناخت عوامل تأثیرگذار بر تأمین سلامت پایدار
جوامع انسانی باعث شده تا در چند دهه گذشته، اقبال عمومی
براي استفاده از گیاهان دارویی افزایش یابد و در کشور ما نیز

پاره اي از ویژگی ها و عوامل، همچون عوارض جانبی کمتر در مقایسه با داروهاي شیمیایی، استعداد مناطق مختلف کشور براي تولید
و پرورش این گیاهان، پایین بودن سطح نیاز به فناوري پیچیده براي تولید و فرآوري آن ها، رونق بخش کشاورزي، ایجاد اشتعال مولد،
کمک به تولید ناخالص داخلی و غیره، باعث شده تا مردم به استفاده از گیاهان دارویی در مقایسه با داروهایی شیمیایی و نیز مسئولان

 
به برنامه ریزي براي توسعه کشت و پرورش آن ها روي بیاورند. 

وي افزود: برخی مناطق و پهنه هاي جغرافیایی کشور همچون دامنه هاي زاگرس مرکزي و ازجمله لرستان، از دیرباز خاستگاه و

 
رویشگاه طبیعی گیاهان دارویی بوده و مردم برحسب تجربه ودانش بومی خود از آن ها استفاده کرده اند. 

رئیس بخش تحقیقات اقتصادي، اجتماعی و ترویجی مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزي و منابع طبیعی لرستان با اشاره به اینکه
تولید و پرورش گیاهان دارویی یکی از رشته فعالیت هاي بخش کشاورزي است، عنوان کرد: بیش از دو دهه است به دلایل گفته شده
مورد توجه و عنایت جدي مردم و برنامه ریزان قرارگرفته و تجارت گیاهان دارویی در حال حاضر در سطح دنیا از مشاغل رسمی،
تعریف شده، رو به رشد و درآمدزاست که ارزش تولید وتجارت بین المللی آن سالانه بالغ بر صدها میلیارد دلار برآورد می شود که

 
علیرغم استعداد ویژه، سهم کشور ما از این درآمد، بسیار پایین و در حد ناچیز است. 

پهلوانی افزود: افزایش سهم کشور از تجارت بین المللی گیاهان دارویی مستلزم فراهم شدن شرایط فنی، حمل ونقل مناسب، بازاریابی
پیشرفته، گسترش تجارت الکترونیک، تشکیل زنجیره هاي ارزش صادرات، مشارکت و همکاري با سازمان هاي بین المللی، تغییر

 
رویکرد تولید و تجارت، اصلاح سیاست هاي اقتصادي و... است. 



وي ادامه داد: توسعه و رونق کشت، پرورش و در نهایت بازاریابی گیاهان دارویی می تواند ضمن افزایش اشتغال مولد در هریک از

 
مراحل تولید، فرآوري و بازاریابی، بر متغیرهاي کلان اقتصادي مانند تولید ناخالص داخلی، نرخ ارز، تورم و غیره نیز تأثیرگذار باشد. 

وي با اشاره به این که ارتباط این موضوع با بحث اقتصاد اکوسیستمیک با محوریت استان این است که مواد مؤثره تحت تنش هاي
محیطی و در مکان هاي خاصی ساخته می شوند و یکی از مهم ترین این مکان ها در کشور لرستان است، عنوان کرد: به عبارت بهتر
مکان هایی که در آن ها تنش هاي محیطی به میزان بیشتري اتفاق می افتد، توسعه و فراوانی بیشتر این گیاهان، تولید مواد مؤثر

 
بیشتر و در نهایت رونق اقتصادي مربوطه را به میزان بیشتري تجربه می کنند. 

رئیس بخش تحقیقات اقتصادي، اجتماعی و ترویجی مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزي و منابع طبیعی لرستان با اشاره به وجود 350
گونه گیاه با خاصیت دارویی یا معطر شناخته شده در استان که ظرفیت بالقوه اي را براي تولید داروهاي گیاهی، افزایش ارزش افزوده،
اشتغال مولد و غیره ایجاد کرده، افزود: وضعیت کم نظیر لرستان در بین استان هاي کشور در تولید گیاهان دارویی سبب گردیده تا
نام داروخانه سبز ایران به این استان اطلاق گردد و علت این نام گذاري این است که این استان موقعیت و توانایی ویژه مورد بحث در

 
تولید و فرآوري گیاهان دارویی را دارد و می تواند در آینده بخش قابل توجهی از نیاز کشور به داروهاي گیاهی را تأمین کند. 

پهلوانی با بیان این نکته که تنها کشت و پرورش این گیاهان نمی تواند منطقه را از این استعداد و شرایط ویژه بهره مند کند، ادامه
داد: باید فرآیند تولید درآمد در این قسمت به صورت یک زنجیره در نظر گرفته شود.



ایجاد اشتغال براي 10 نفر در هر هکتار گلخانه ایلام

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/11/05

ایجاد اشتغال براي 10 نفر در هر هکتار گلخانه ایلام گلخانه، فرصتی براي بهبود کمی و کیفی محصولات>

 
ایجاد اشتغال براي 10 نفر در هر هکتار گلخانه ایلام گلخانه، فرصتی براي بهبود کمی و کیفی محصولات 

سپهرغرب، گروه خبر: توجه به احداث گلخانه ها علاوه بر بهبود
کیفی و کمی محصولات، می تواند فرصتی مناسب براي اشتغال
زایی افراد نیز باشد؛ ازاین رو در این گزارش به سراغ تعدادي از
گلخانه هاي موفق در استان ایلام رفته و گزارشی تهیه شده

 
است. 

با توجه به نیازهاي روزافزون بازار براي تولید گل و گیاهان زینتی
و همچنین سبزي و صیفی جات خارج از فصل با گذر زمان، نیاز

به بخش کشاورزي بیشتر شد، اما از طرفی نیز کم آبی، خشک سالی، سرما، گردوغبار، سیل و غیره مشکلاتی را در بخش کشاورزي

 
پدید آورد و ازاین رو یکی از راه حل هاي مدرن که براي مبارزه با گرما، سرما و کم آبی و غیره پدید آمد، ایجاد گلخانه بود. 

همچنین در مناطقی که داراي آب وهواي سرد یا گرم است و یا با مشکل کم آبی روبه رو هستند، احداث گلخانه بهترین گزینه براي

 
تولید میوه و سبزیجات بوده و امروزه کشت محصولات گلخانه به یکی از سودآورترین بخش کشاورزي تبدیل شده است. 

از دیگر مزایاي کشت گیاهان گلخانه اي می توان به ایجاد اشتغال چندین نفر در هر هکتار از گلخانه و ارزآوري فوق العاده به خصوص

 
در تولید گل و گیاهان زینتی اشاره کرد. 

 
مزایاي کشت گلخانه اي 

در این راستا کارشناس گیاهان گلخانه اي گفت: ازجمله مزایاي کشت گیاهان گلخانه اي افزایش تولید در واحد سطح (به عبارت دیگر

 
10 برابر هواي آزاد) است. 

سعید یعقوبی افزود: تولید بیش از یک محصول در سال و افزایش کیفیت محصول تولیدي از دیگر مزایاي کشت گیاهان گلخانه اي

 
است. 

این کارشناس تصریح کرد: کشت محصولات گلخانه اي براي صرفه جویی در مصرف آب و استفاده از اراضی غیر قابل کشت نیز

 
تأثیرگذار است. 



یعقوبی بیان کرد: عدم وابستگی تولید به شرایط محیطی و امکان بازاریابی مناسب و تنظیم برنامه کشت مطابق با نیاز بازار، توأم کار و
تولید محصول در تمام فصل هاي سال با توجه به امکان کنترل عوامل محیطی و تنظیم شرایط مورد نیاز گیاه، ایجاد فرصت هاي
شغلی مناسب براي جوانان و کارآموختگان کشاورزي و استفاده از اوقات فراغت کشاورزان در فصل هاي پاییز و زمستان، از دیگر

 
مزایایی است که کشت گیاهان گلخانه اي به دنبال دارد. 

 
اهداف کشت گیاهان گلخانه اي 

یعقوبی اظهار کرد: کشت گیاهان گلخانه اي به منظور افزایش میزان تولید محصول در واحد سطح، کمک به رشد و نمو چرخه

 
اقتصادي محلی و بومی صورت می گیرد. 

وي در ادامه بیان کرد: با راه اندازي این نوع از کسب وکارها، زمینه افزایش فعالیت هاي اقتصادي در شهرهاي بزرگ و کوچک و به
خصوص مناطقی که ازلحاظ اقلیمی شرایط مساعدي دارند، فراهم می شود و همچنین در مصرف آب و انرژي با توجه به خطر خشک

 
سالی و کم آبی نیز صرفه جویی می شود. 

 
معایب کشت گلخانه اي 

یعقوبی در ادامه تصریح کرد: همان گونه که هر فعالیتی مزایا و معایبی دارد، درخصوص معایب کشت گیاهان گلخانه اي می توان به
هزینه اولیه زیاد اشاره کرد که قسمت عظیم این هزینه صرف احداث گلخانه می شود که البته درصورت سودمند بودن محصول

 
تولیدي، این هزینه حداکثر در سه سال برگشت داده می شود. 

با این وجود از دیگر معایب آن می توان از نیاز به مراقبت دائمی کشت گیاهان گلخانه اي نام برد که برخلاف کشت در هواي آزاد، با
مراقبت کمتر می توان به سود قابل توجهی دست یافت، در کشت گلخانه اي حتی لحظه اي غفلت می تواند خسارت جبران ناپذیري

 
وارد کند. 

 
اشتغال زایی از طریق کاشت گیاهان گلخانه اي 

مدیر بخش باغبانی نیز گفت: تاکنون یک مجتمع گلخانه اي 13 هکتاري در هلیلان احداث شده که پیش بینی می شود به ازاي هر

 
هکتار براي 10 نفر که از نیروهاي بومی هستند، ایجاد اشتغال کند. 

 
بابک افراز افزود: تاکنون اعتبار اختصاص داده شده به این گلخانه برابر 21 میلیارد برآورد شده است. 

مدیر بخش باغبانی تصریح کرد: مجتمع گلخانه دیگري نیز با وسعت هشت هکتار در صالح آباد احداث شده که تسهیلات به کاررفته

 
در این مجتمع برابر 28 میلیارد تومان است. 

افراز با بیان آنکه این مجتمع براي 80 نفر اشتغال زایی کرده است، اظهار کرد: در این مجتمع ها عمدتاً سبزیجات و صیفی جات خارج

 
از فصل نظیر خیار، گوجه و بادمجان کاشته می شود. 



این مقام مسئول افزود: خوشبختانه محصولات گلخانه اي بازار فروش خوبی دارند و مشکلی براي فروش آن ها وجود ندارد؛ اکنون نیز

 
درحال انجام زیرساخت هایی براي احداث دو مجتمع 100 هکتاري و 15 هکتاري هستیم. 

افراز در پایان بیان کرد: کاشت محصولات گلخانه اي موجب افزایش تولید محصولات کشاورزي و بهره وري در آب و اشتغال زایی می

 
شود که همین امر موجب شده درتلاش باشیم تا گلخانه هاي بیشتري در سطح استان احداث کنیم. 

گفتنی است، کیفیت محصولات گلخانه اي به دلیل استفاده بذر خالص بسیار بالا بوده که خود به اهمیت اقتصادي این تولید کمک
می کند و جلوگیري از کوچ و مهاجرت کشاورزان و زارعان از منطقه و شهر یا روستاي خود به شهرهاي دیگر نیز از مزایاي مهم توجه

 
به سرمایه گذاري روي گلخانه ها است. 

 
گلخانه هاي موفق استان ایلام 

با توجه به فوایدي که ذکر شد، شاهدیم در استان ایلام براي پیشرفت در صنعت کشاورزي و کاهش مشکلات موجود در این بخش

 
مجتمع هایی در سطح استان راه اندازي شده و مجتمع هایی نیز درحال ساخت هستند. 

ازجمله مجتمع هاي ساخته شده در استان که زمینه اشتغال چندین نفر را فراهم کرده است، می توان از مجتمع 13 هکتاري در
هلیلان، مجتمع هشت هکتاري در صالح آباد و دیگر مجتمع هاي درحال احداث نام برد.



جوانان بومی شهرستان بندرماهشهر به شایعات توجه نکرده و خود را براي

آزمون پتروشیمی بندرامام آماده کنند

شماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/11/05
منبع: خبرگزاري پتروشیمی

ایران

آزمون پتروشیمی بندرامام با تخصیص ضریب 1/4 براي اولین بار در سطح کشور با هدف حمایت از جوانان بومی منطقه
برگزار خواهد شد. به گزارش خبرگزاري پتروشیمی ایران(ایپنا)، علیرضا احمدي مسئول امور صنایع نماینده مجلس در

بندرماهشهر در مصاحبه با خبرنگار ایپنا عنوان کرد: اختصاص ضریب 1/4 و محاسبه جداگانه امتیاز ...

آزمون پتروشیمی بندرامام با تخصیص ضریب 1/4 براي اولین بار در سطح کشور با هدف حمایت از جوانان بومی منطقه برگزار

 
خواهد شد. 

به گزارش خبرگزاري پتروشیمی ایران(ایپنا)، علیرضا احمدي مسئول امور صنایع نماینده مجلس در بندرماهشهر در مصاحبه با
خبرنگار ایپنا عنوان کرد: اختصاص ضریب 1/4 و محاسبه جداگانه امتیاز ایثارگري در آزمون استخدامی پتروشیمی بندرامام از جمله

 
تدابیري بوده که براي اولین بار با هدف جذب حداکثري نیروهاي بومی اجرا خواهد شد. 

وي در ادامه گفت: اعتراض دلسوزانه تعدادي از رسانه ها در خصوص برگزاري آزمون کاملا بومی قابل قبول بوده ولی امکان پذیر نمی
باشد، براي اینکه این آزمون نیز سرنوشتی همانند آزمون سال گذشته هلدینگ که به تعطیلی کشیده شد دچار نشود، آزمون بندرامام

 
با ضریب برگزار می شود. ما مردم منطقه را درك می کنیم و براي رفع مشکل اشتغال تمام تلاش خود را به کار گرفته ایم. 

علیرضا احمدي با بیان تفاوت هاي این آزمون با دیگر آزمون ها بیان داشت: آزمون استخدامی بندرامام در مقایسه با سایر آزمون ها در
چند سال گذشته تفاوت هایی دارد، دلیل سراسري برگزار شدن این آزمون، تعداد بالاي استخدامی آن می باشد، در صورتی که در

 
آزمون هاي مشابه تعداد استخدامی زیر 100 نفر بوده و در آزمون بندرامام این تعداد بیش از 350 نفر می باشد. 

علیرضا احمدي اظهار داشت: جوانان بومی به حاشیه هاي ایجاد شده توجه نکنند و با آمادگی کامل در آزمون حاضر شوند تا درصد

 
بالایی از استخدامی ها را به خود اختصاص دهند. 

احمدي در ادامه عنوان کرد: خبر خوب دیگر براي شهروندان این است که با تلاش حبیب آقاجري نماینده محترم بندرماهشهر در
جلسه اخیر با جعفر ربیعی مدیرعامل هلدینگ خلیج فارس، قول مساعد جهت جذب حداکثري نیروي بومی شهرستان بندرماهشهر در

 
یکی دیگر از شرکت هاي زیرمجموعه هلدینگ از طریق آزمون در آینده نزدیک می باشد. 

مسئول امور صنایع نماینده بندرماهشهر در پایان گفت: ما امیدواریم با توجه به تلاش هاي حبیب آقاجري نماینده محترم شهرستان،
اختصاص ضریب 1/4 براي جوانان بومی و قول مساعد مدیران هلدینگ خلیج فارس بتوانیم شاهد حضور حداکثري جوانان شهرستان

بندرماهشهر در این استخدامی پتروشیمی بندرامام باشیم.



مراکز رشد دانشگاه آزاد سطح بندي می شوند

منبع: پاناشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/11/05

تهران (پانا) - معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد گفت مراکز رشد دانشگاه آزاد سطح بندي و بر اساس آن
حمایت می شود.

تهران (پانا) - معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه
آزاد گفت مراکز رشد دانشگاه آزاد سطح بندي و بر اساس

 
آن حمایت می شود. 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه آزاد، روح االله دهقانی
فیروزآبادي، معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه
آزاد با بیان اینکه مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی یکی از

المان هاي اکوسیستم نوآوري و فناوري در دانشگاه آزاد اسلامی هستند،گفت: از اهداف مراکز رشد می توان به ایجاد شرکت هاي نوپا،

 
تولید محصولات و خدمات فناورانه اشاره کرد. 

دهقانی فیروزآبادي اظهار کرد: مراکز رشد دانشگاه در راستاي اشتغال زایی و حمایت از ایجاد کسب وکارهاي نوپا براي دانشجویان

 
وبینارها و کارگاههاي آموزشی، استارتاپ ویکندها، چالش هاي فناوري و رویدادهاي فناورانه برگزار می کند. 

وي خاطرنشان کرد: مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی بر اساس شاخص هاي مختلفی سطح بندي خواهند شد که از جمله این شاخص
ها می توان به فضاها، تعداد دوره هاي برگزارشده، تعداد هسته هاي واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان مستقر در مرکز رشد،

 
تعداد محصولات تولیدشده، درآمدها و هزینه هاي مرکز رشد اشاره کرد. 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد در پایان با اشاره به اینکه مراکز رشد دانشگاه بر اساس مستندات ارسالی و بازدیدهاي
میدانی توسط اداره کل کارآفرینی و مراکز رشد ارزیابی شده و پس از تأیید شوراي سیاست گذراي و راهبري مراکز رشد سطح بندي
می شوند، اظهار کرد: با تأیید رئیس دانشگاه آزاد اسلامی از این پس میزان حق سرپرستی مدیران مراکز رشد دانشگاه بر اساس سطح

 
بندي مرکز رشد تعیین می شود. 

مراکز رشد دانشگاه آزاد دانشگاه آزاد



کارآفرینی اقتصاد مقاومتی که ماهانه 9 هزار قطعه مرغ بومی تولید می کند

+ تصاویر

منبع: داناشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/11/05

حیدر جستجو با اجراي طرح اقتصاد مقاومتی ماهیانه 9 هزار قطعه تخم مرغ بومی تولید می کند.

 حیدر جستجو با اجراي طرح اقتصاد مقاومتی ماهیانه 9

 
هزار قطعه تخم مرغ بومی تولید می کند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از ایلام بیدار ، اقتصاد یکی از مهمترین مباحث براي جوامع مطرح است و اهمیت این
مقوله در تمامی دوران هاي مختلف بر کسی پوشیده نبوده و نیست، استقلال جامعه و قدرت مقاومت آن در مقابل حوادث طبیعی و
اجتماعی، شکوه و عظمت یک جامعه در مقابل جوامع دیگر و ثبات سیاسی آن، بستگی به حل مشکلات و رفع کمبود هاي اقتصادي

 
آن جامعه دارد. 

در واقع اقتصاد زیر بناي توسعه هر کشور محسوب می شود و باید هر جامعه براي ماندن در صف رقابت با دنیا این عرصه را براي خود
تقویت کند، مدل برداري از نوع اقتصادها در دینا متفاوت است و کشوري به نحو و طریقی منابع اقتصادي خود و وضعیت فعلی آن را

 
در جامعه تقویت می کند. 

بدون شک کشورهایی که توانسته اند الگوهاي بومی خود را به منصه ظهور برسانند اقتصادي قدرتمند تر داشته و به نوعی مبحث
آسیب پذیري آن کمتر با چالش و تحت اما و اگرها قرار می گیرد، یکی از روش هاي نوین و حتی اسلامی در کشور ما موضوع اقتصاد

 
مقاومتی است که جرقه این اقتصاد اسلامی و بومی توسط رهبر فرزانه انقلاب زده شد. 

اهمیت این مقوله تا حدي بوده که رهبري در سال هاي گذشته تاکنون در بسیاري از نامگذاري سال خود بر روي اقتصاد مقاومتی
توجه ویژه اي داشته اند که نشان از اجراي آن در جامعه از سوي دولت و ملت دارد، از طرف دیگر که دشمنان در حال ضربه زدن به
نظام مقدس جمهوري اسلامی به هر طریق ممکن به خصوص در عرصه اقتصاد هستند اجرایی کردن این مدل اسلامی می تواند بساط

 
تمام تحریم ها را نیز در هم بشکند. 



مردمی کردن اقتصاد در شرایطی که اقتصاد کشور با مشکلاتی رو به رو است می تواند بهترین راه حل ممکن نیز واقع گردد که البته
این خود یکی از موارد اقتصاد مقاومتی را شامل می شود، مردم با ورود مناسب خود به این عرصه ثابت کرده اند که همیشه همچون

 
حضور گرم در صحنه هاي انقلاب این بار نیز می توانند در تقویت اقتصاد کشور نقش آفرینی کنند. 

در استان ایلام به واسطه ظرفیت هاي بکر و دست نخورده اش شرایطی مهیا است تا مردم منتظر دولت نباشند و خود بتوانند اقتصاد
خانواده خود را تقویت کنند و این تنها از مجاري اقتصاد مقاومتی امکان پذیر خواهد بود، روشی که هر کدام از مجریان این طرح ها
تاکنون به این طرح ها رجوع کرده اند توانسته اند در این عرصه خوش بدرخشند و هم اکنون در عرصه اقتصاد استان و حتی کشور

 
حرفی براي گفتن داشته باشند. 

 
کارآفرینی اقتصاد مقاومتی که ماهیانه 9 هزار قطعه مرغ بومی تولید می کند 

""حیدر جستجو""، از همان مجریان موفقی است که توانسته با اجرایی کردن طرح هاي اقتصاد مقاومتی و مردمی حرفی براي گفتن

 
داشته باشد و با ورود به موقع و عملی خود در این عرصه شاهد اقتصادي بسیار عالی براي خود و خانواده اش باشد. 

وي در طرح پرورش مرغ بومی خانگی مشغول به فعالیت است و توانسته از این طرح مزایاي زیادي کسب کند، این مجري برتر اقتصاد

 
مقاومتی هم اکنون با تولید زیاد تخم مرغ هاي بومی به مرکز خرید اصلی فروشندگان در سطح شهر ایلام شده است. 

قیمت محصولات تولید شده در این طرح حتی نسبت به سطح بازار بسیار مناسب تر است و با تخفیف هاي ویژه اي این محولات به
مشتریان ارائه می شود، کیفیت حاصل از این طرح نیز به گونه اي است که فروشندگان هر روزه نسبت به خرید این محصولات اقدام

 
می کنند. 

جالب تر اینکه حیدر جستجو، این طرح را با کمترین هزینه ممکن و با حمایت هاي بسیج سازندگی سپاه استان ایلام شروع کرده و
حتی براي فروش محصولات خود نیز نیازي به اجاره مکان ندارد و تمامی تولیدات خود را در خانه تولید و در همان مکان نیز به فروش

 
می رساند. 

این مجري برتر اقتصاد مقاومتی نه تنها براي خود بلکه براي سایر اعضاي خانواده اش نیز فرصت هاي شغلی ایجاد کرده و آنان را نیز

 
در این طرح سهیم کرده است به طوري که براي افراد دیگر نیز اشتغال غیر مستقیم نیز ایجاد کرده است. 

تمامی این اقدامات و ایجاد اشتغال براي سایر اعضاي خانواده در حالی صورت گرفته که میزان دریافت تسهیلات از سازمان بسیج
سازندگی ایلام به مبلغ 80 میلیون ریال بوده و این نشان می دهد که با اجراي طرح هاي اقتصاد مقاومتی و با کوچکترین تسهیلات

 
می توان اقدامات بزرگی انجام داد و حتی براي دیگران نیز فرصت هاي شغلی ایجاد کرد. 

وي در رابطه با میزان درآمد ماهیانه خود نیز می گوید درآمد حاصله از این طرح به میزان تعداد تخم مرغ هاي بومی تولید شده

 
بستگی دارد به طوري که با خرج هاي صرف شده براي مرغ ها در طول ماه مبلغی بالغ بر 1.5 میلیون تومان برایم باقی می ماند. 

وي تأکید دارد که آورده هاي لازم نیز براي ادامه کار هزینه هاي هنگفتی ندارد و می توان با خرید اولیه جوجه این کار را شروع و مزد

 
نتایج آن را در آینده اي نه چندان دور هم براي خود و هم براي خانواده را دید. 



با وجود اینکه آقاي جستجو به میزان مدت کمی نسبت به شروع این طرح اقدام کرده اما جالب اینجاست که تولیدات او را فروشندگان

 
و سوپرمارکت هاي سطح شهر خریدار هستند به طوري که طبق گفته وي این محصولات در همان روز به فروش می رسند. 

این مجري برتر اقتصاد مقاومتی از تولید ماهیانه 9 هزار قطعه تخم مرغ بومی در طی این طرح خبر داد و گفت: با این تولیدات حتی

 
سهمی در وضعیت تأمین این محصول در بازار دارم که در نوع خود لذت بخش نیز است. 

جستجو با اشاره به مشکلات پیش روي در این طرح می گوید بارها به سازمان جهادکشاورزي براي راهنمایی در این طرح و چگونگی

 
نگهداري مرغ بومی مراجعه کردیم که متأسفانه راه به جایی نبرد و کسی اعتنایی نکرد. 

جداي از اینکه از آب و برق و گاز خانگی خود براي این طرح استفاده می کنم که باید تدابیري دیه شود تا این مشکلات براي مجریان
این طرح ها به حداقل خود برسد، جستجو با اشاره به اینکه تنها نهادي که توانسته به طور جدي از ما حمایت کندف تنها سپاه و

 
بسیج بوده گفت: بارها به ادارت مختلف استان مراجعه کرده ایم که نتیجه اي را در بر نداشته است. 

بی مهري ها به این مجري اقتصاد مقاومتی در حالی است که وي فرزند جانباز 45 درصد است و این نشان می دهد که مسئولان نه

 
تنها به مجریان این طرح ها بلکه به فرزندان جانباز نیز آنچنان که باید و شاید اهمیتی قائل نمی شوند. 

بدون شک توجه به زندگی مجریان اقتصاد مقاومتی نکته مهمی براي ادامه این فعالیت ها از سوي مردم است و رفع مشکلات انان از

 
سوي دولت با توجه به نامگذاري امسال اولویتی اساسی است. 

 
 



 
 

 
 

انتهاي پیام/س



تجاري سازي فناوري از اولویت هاي اصلی جهاد دانشگاهی است

منبع: ایرناشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/11/05

قزوین -ایرنا - مدیر سازمان تجاري سازي فناوري و اشتغال جهاد دانشگاهی استان قزوین گفت: جهاد دانشگاهی در زمینه
تجاري سازي فناوري به عنوان یکی از اولویت هاي اصلی خود ورود کرده و تا به امروز هم تجربه هاي موفقی را به ثبت

رسانده است.

قزوین -ایرنا - مدیر سازمان تجاري سازي فناوري و
اشتغال جهاد دانشگاهی استان قزوین گفت: جهاد
دانشگاهی در زمینه تجاري سازي فناوري به عنوان یکی از
اولویت هاي اصلی خود ورود کرده و تا به امروز هم تجربه

 
هاي موفقی را به ثبت رسانده است. 

امین خاکباز روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا با
اشاره به فعالیت هاي جهاد دانشگاهی استان قزوین در
زمنیه اشتغال زایی و کارآفرینی، اظهار داشت: یکی از مهم
ترین برنامه ها و ماموریت هاي جهاد دانشگاهی در زمینه

 
اشتغال و کارآفرینی، تجاري سازي فناوري است که در این زمینه اقدامات زیادي انجام شده است. 

وي افزود: بسیاري از شرکت هاي دانش بنیان محصولات مختلفی را تولید می کنند اما در روند تجاري سازي و ورود به بازار با مشکل

 
رو به رو می شوند که در همین زمینه جهاد دانشگاهی ورود کرده و بسیاري از مشکلات آنها را برطرف کرده است. 

این مسوول همچنین با اشاره به اینکه سازمان جهاد دانشگاهی در این زمینه سه اقدام را انجام می دهد، گفت: چگونگی ورود به بازار،

 
مشاوره و مدیریت پروژه سه راهکاري است که این سازمان در جهت تجاري سازي فناوري انجام می دهد. 

خاکباز اضافه کرد: براي رسیدن به این مهم نزدیک به یک سال اقدامات مطالعاتی مختلف انجام شده و از نیمه اول سال جاري نیز

 
اقدامات عملیاتی آغاز شده است که خوشبختانه تا به امروز 2 تجربه موفق هم به دست آمده است. 

مدیر سازمان تجاري سازي فناوري و اشتغال دانش آموختگان جهاد دانشگاهی استان قزوین اظهار داشت: تجاري سازي فناوري و
چگونگی ورود به بازار از مهم ترین مولفه هاي اقتصاد مقاومتی است که امیدواریم با عملیاتی کردن آن بتوانیم گام بزرگی در راستاي

 
ایجاد اشتغال و بازاریابی برداریم. 

 
برچسب ها 

 
- معاونت نوآوري و تجاري سازي فناوري 

- سازمان جهاد دانشگاهی 



 
- اشتغال زایی 

 
- استان قزوین 
- اشتغال پایدار



مدیریتی که ایران را به جایی براي "فرار" و نه "قرار" تبدیل کرده اند

منبع: روزنامه آراز آذربایجانشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/11/05

جعفر محمدیگروه جامعه: تنها حکایت دوبی هم نیست؛ دوبی هم دارد مانند بسیاري از کشورهاي دیگر براي جذب سرمایه
هاي ایرانی رقابت می کند. مگر همین چند ماه پیش نبود که خبرگزاري رسمی جمهوري اسلامی (ایرنا) خبر داد که ایرانی

ها رکورددار خرید خانه در ترکیه شده اند؟ سید جواد هاشمی، بازیگر سینماي ایران که (...)

 
جعفر محمدي 

گروه جامعه: تنها حکایت دوبی هم نیست؛ دوبی هم دارد مانند بسیاري از کشورهاي دیگر براي جذب سرمایه هاي ایرانی رقابت می
کند. مگر همین چند ماه پیش نبود که خبرگزاري رسمی جمهوري اسلامی (ایرنا) خبر داد که ایرانی ها رکورددار خرید خانه در ترکیه

 
شده اند؟ 

سید جواد هاشمی، بازیگر سینماي ایران که با وصف "ارزشی" شناخته می شود، اخیراً در تبلیغ شرکتی که خانه هاي دوبی را می
فروشد مشارکت کرده و ایرانی ها را دعوت کرده که در این شهر عربی، خانه بخرند و تاکید کرده که اگر این کار را بکنید، بچه هایتان

 
هم دعایتان خواهند کرد. 

این تبلیغ، جنجال زیادي را به دنیال داشته است؛ سیدجواد هاشمی و تبلیغ براي دوبی؟! به قول "نقی معمولی" در سریالپایتخت:

 
"مگه می شه؟ مگه داریم؟!" پاسخ این است: بله! می شه و داریم. 

می توان سید جواد هاشمی را نکوهید که چرا براي دوبی تبلیغ کرده و حتی این جمله اش که گفته "لایف استایل خانه هاي دوبی با
هیچ جاي دنیا قابل قیاس نیست" را به سخره گرفت. اما من بیش از این که به سیدجواد و لایف استایل خانه هاي دوبی فکر کنم، دلم
به درد می آید که چرا به روزي افتاده ایم که رفتن از ایران به یک دغدغه فراگیر تبدیل شده است؟ ایرانی که زمانی در قعر کشورهاي
مهاجر فرست بود، اینک سال هاست که بالاي این جدول جاخوش کرده است و این در حالی است که نه مانند افغانستان و سوریه

 
درگیر جنگ ایم و نه مانند بسیاري از کشورهاي آفریقایی دچار فقر ذاتی هستیم. 

تنها حکایت دوبی هم نیست؛ دوبی هم دارد مانند بسیاري از کشورهاي دیگر براي جذب سرمایه هاي ایرانی رقابت می کند. مگر
همین چند ماه پیش نبود که خبرگزاري رسمی جمهوري اسلامی (ایرنا) خبر داد که ایرانی ها رکورددار خرید خانه در ترکیه شده اند؟
چقدر ایرانی در این سال ها جلاي وطن گفته و با انگیزه "به هر آن کجا که باشد به جز این سرا، سرایم" از استرالیا در شرق عالم تا
کانادا در غرب جهان پراکنده شده اند؟! واقعاً در چند درصد از هواپیماهایی که از ایران به خارج می روند، مهاجري که می رود تا

 
برنگردد، وجود ندارد؟! 

تازه! آنان که رفته اند، رفته اند و تکلیف شان مشخص است؛ میلیون ها ایرانی و مخصوصاً جوان، یا در صدد رفتن هستند یا در حسرت

 
آن! 

مقصر این وضعیت، نه سید جواد هاشمی که کسانی هستند که با تصمیم گیري ها و اقدامات نابخردانه شان در سطوح ارشد مدیریتی،

 
ایران ما را به جایی براي "فرار" و نه "قرار" تبدیل کرده اند: 

 
این وضعیت "هوا"یی است که تنفس می کنیم و به ویژه در شهرهاي بزرگ، حسرت یک دم اکسیژن خالص به دلمان مانده است؛ 

"آب" که می بینیم، دلمان می لرزد که دارد تمام می شود و یادمان می افتد که حتی ذخایر استراتژیک آب را از اعماق زمین هم
استخراج کرده اند؛ براي یک کار عادي در ادارات، باید کفش آهنی داشت و زیر میزي و رومیزي داد، در دادسرا و دادگاه دلت می لرزد
که آیا حقت را خواهی گرفت یا اتفاق دیگري می افتد؟ سطح علمی دانشگاه نزولی شده است و کشور پر شده از دکترهاي بی سوادي
که با مدرك شان پز می دهند و پول در می آورند، مدارس، محلی شده اند براي ربایش کودکی و نشاط کودکان و نوجوانان، رسانه
هایمان شیر بی یال و دم و اشکم هستند، هر روز مسوولی حرفی می زند که دنیا به ما بخندد، مصوبات مجلس مان و کارهاي دولت



مان هم که اظهر من الشمس اند، درآمدها اندك اند و قیمت ها لحظه اي بالا می روند و ارزش پول ملی پایین می آید، کسی که
بخواهد کارآفرینی و اشتغالزایی کند، به چنان روزگاري گرفتارش می کنند که به غلط کردن می افتد، روابط مان با جهان، همواره در
سطحی بالاتر از معمول، متشنج است، ریاکاري سکه رایج جامعه شده است و اخلاقیات درگیر افولی تاریخی، شغل و ثبات شغلی و
تشکیل خانواده براي خیلی ها رویاست، خانه دیگر حتی یک رویا هم نیست و خودرویی که در دنیاي امروز، جزو اقلام پیش پا افتاده
محسوب می شود، دغدغه ایرانی ها شده است و ... .پس چرا میلیون ها نفر نروند و بیشتر از رفتگان در آرزوي رفتن نباشند؟! پاي
صحبت شان هم که می نشینی می گویند که مگر چند بار زندگی می کنند؟ و حتی آنان که در میانسالی اند با حسرت پاسخت می
دهند: از ما گذشت، لااقل برویم که بچه هایمان زندگی کنند و به قول سیدجواد هاشمی، دعاگو شوند! مگر چقدر آدم داریم که بتوانند
بروند و نروند تا کشورشان را بسازند و مدام نامردي و نامرادي ببینند و باز هم نروند و بمانند و باز نامردي و نامرادي ببینند و نروند و

 
باز... مگر یک انسان چقدر تاب و توان دارد؟! 

به گزارش آرازآذربایجان به نقل از عصر ایران، تا زمانی که عقلانیت به تصمیم و کارهایمان بازنگردد و هر که بیشتر شعار دهد و جلوه
گري کند، بر صدر نشیند و بیشتر قدر بیند، اوضاع مان همین هست که هست و ایرانی ها در ترکیه و امارات و ... خانه خواهند خرید و
کار و بار وکلاي مهاجرت، پررونق خواهد بود و طیاره هایمان پر از مسافرانی خواهد بود که می روند تا به وطن بازنگردند ولو با

 
چشمانی گریان و دل هایی شکسته! 

سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران!



کارخانه نوآوري یزد در ابتداي سال 1400 بهره برداري می شود

منبع: سیتناشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/11/05

به گزارش سیتنا، دکتر علی وحدت رئیس صندوق نوآوري و شکوفایی، دکتر محمدعلی طالبی استاندار یزد و دکتر محمدصالح جوکار
نماینده یزد در مجلس شوراي اسلامی از کارخانه نوآوري یزد(درخشان) بازدید و از نزدیک در جریان عملیات اجرایی این کارخانه قرار

 
گرفتند. 

کارخانه نوآوري یزد به همت صندوق نوآوري و شکوفایی و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در عرصه اي به مساحت 17 هزار
متر مربع در قالب 2 سوله 3 هزار و 4 هزار متر مربعی در محل کارخانه متروکه نخ ریسی درخشان راه اندازي می شود. به گفته
مسئولان استانی، فاز اول کارخانه نوآوري یزد 70 درصد پیشرفت داشته و پیش بینی می شود ظرف دو ماه آینده و در ابتداي سال

 
1400 مورد بهره برداري قرار گیرد. 

پیشتر در جریان سفر رئیس جمهوري به استان یزد، عملیات اجرایی کارخانه نوآوري یزد به صورت ویدئو کنفرانس و با حضور رئیس

 
صندوق نوآوري و شکوفایی کلید خورد. 

در جریان این بازدید، مهندس مهدي رحمانی، مدیر عامل کارخانه نوآوري یزد، این کارخانه را دومین کارخانه نوآوري کشور عنوان
کرد و گفت: این مرکز براي جذب استارت آپ ها، شرکت هاي دانش بنیان و فناور به منظور استقرار در فضاهاي کار اشتراکی برنامه
ریزي شده است و کارهاي آن در سه بخش به صورت موازي در حال پیگیري است که شامل طراحی، اجراي طرح مرمت و احیاي

 
کارخانه، توسعه و تولید محتوا و استقرار شتاب دهنده و راه اندازي فضاي کار اشتراکی مجموعه می شود. 

وي ادامه داد: بهسازي لرزه اي یکی از کارهاي نوآورانه اي بود که در بناهاي میراثی انجام می شود. این اقدام در همکاري با دانشگاه
یزد در حال اجرا است؛ بر این اساس و بنا بر مطالعات و استفاده از نرم افزارهاي خاص، بهسازي لرزه اي اجرایی می شود که به این

 
منظور باید تغییراتی در ساختمان ایجاد شود و این تغییرات از طرف مسئولان میراث فرهنگی استان تایید و تقدیر شده است. 

رئیس منطقه ویژه علم و فناوري یزد در مورد برنامه هاي این کارخانه نیز توضیح داد و گفت: کارخانه نوآوري یزد ترکیبی از
شتابدهنده ها و فضاهاي کار اشتراکی است. زیرساخت فیزیکی کارخانه در حال آماده سازي است اما اتفاق مهم حضور ذینفعان و
بازیگران اکوسیستم نوآوري براي تعامل با هم است. مذاکره با شتاب دهنده براي استقرار در این محل انجام شده و استقبال آنها نیز

 
بالا بوده است. 

رحمانی ادامه داد: راه اندازي این کارخانه به معنی ایجاد فضایی براي هم افزایی جوانان تحصیل کرده و خلاق در کنار کارآفرینان،

 
مربیان کسب وکار و سرمایه گذاران است و توسعه تعاملات آنها موجب رشد اکوسیستم نوآوري کشور نیز می شود. 

مدیرعامل کارخانه نوآوري یزد از ابراز علاقمندي شتابدهنده هاي صنعتی براي استقرار در فضاهاي کار اشتراکی کارخانه نوآوري خبر



داد و گفت: استان یزد رتبه 5 از نظر صنعتی در کشور را دارد و تاکنون حدود 8 شتابدهنده از صنایع مختلفی چون فولاد، نساجی،

 
گردشگري و کاشی براي استقرار در این کارخانه اعلام آمادگی کرده اند. 

رحمانی در پایان خاطرنشان کرد: با آغاز به کار کارخانه نوآوري یزد، جوانان مستعد و خوش فکر این خطه موثرتر از گذشته، پا به
عرصه راه اندازي کسب وکارهاي نوین در بخش مرکزي فلات ایران خواهند گذاشت تا با بهره گیري از ظرفیت هاي کارخانه نوآوري،
نه تنها به ارائه خدمات و محصولات خود در یزد که به تصاحب بازارهاي تهران و دیگر شهرهاي بزرگ کشور و حتی به صادرات

 
محصولات فناورانه خود به خارج از مرزهاي ایران بیاندیشند. 

بر اساس این گزارش، کارخانه نوآوري بستري است که در آن بسیاري از ابزارها و منابع مورد نیاز کارآفرینی شامل زیرساخت ها،
مربیان و مشاوران، سرمایه گذاران ریسک پذیر، شتابدهنده ها، خدمات دهندگان به استارت آپ ها و کسب و کارها و بازیگران اصلی

اکوسیستم کارآفرینی را در یک فضا گردهم می آورد.



سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران!

منبع: غیرمنتظرهشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/11/05

تنها حکایت دوبی هم نیست؛ دوبی هم دارد مانند بسیاري از کشورهاي دیگر براي جذب سرمایه هاي ایرانی رقابت می کند.
نوشته سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران! اولین بار در غیرمنتظره - سایت خبري گیلان. پدیدار شد.

به گزارش غیرمنتظره و به نقل از عصرایران، سید جواد هاشمی، بازیگر سینماي ایران که با وصف "ارزشی" شناخته می شود، اخیراً در
تبلیغ شرکتی که خانه هاي دوبی را می فروشد مشارکت کرده و ایرانی ها را دعوت کرده که در این شهر عربی، خانه بخرند و تاکید

 
کرده که اگر این کار را بکنید، بچه هایتان هم دعایتان خواهند کرد. 

این تبلیغ، جنجال زیادي را به دنیال داشته است؛ سیدجواد هاشمی و تبلیغ براي دوبی؟! به قول "نقی معمولی" در سریال پایتخت:

 
"مگه می شه؟ مگه داریم؟!" 

 
پاسخ این است: بله! می شه و داریم. 

می توان سید جواد هاشمی را نکوهید که چرا براي دوبی تبلیغ کرده و حتی این جمله اش که گفته "لایف استایل خانه هاي دوبی با
هیچ جاي دنیا قابل قیاس نیست" را به سخره گرفت. اما من بیش از این که به سیدجواد و لایف استایل خانه هاي دوبی فکر کنم، دلم
به درد می آید که چرا به روزي افتاده ایم که رفتن از ایران به یک دغدغه فراگیر تبدیل شده است؟ ایرانی که زمانی در قعر کشورهاي
مهاجر فرست بود، اینک سال هاست که بالاي این جدول جاخوش کرده است و این در حالی است که نه مانند افغانستان و سوریه

 
درگیر جنگ ایم و نه مانند بسیاري از کشورهاي آفریقایی دچار فقر ذاتی هستیم. 

تنها حکایت دوبی هم نیست؛ دوبی هم دارد مانند بسیاري از کشورهاي دیگر براي جذب سرمایه هاي ایرانی رقابت می کند. مگر
همین چند ماه پیش نبود که خبرگزاري رسمی جمهوري اسلامی (ایرنا) خبر داد که ایرانی ها رکورددار خرید خانه در ترکیه شده اند؟
چقدر ایرانی در این سال ها جلاي وطن گفته و با انگیزه "به هر آن کجا که باشد به جز این سرا، سرایم" از استرالیا در شرق عالم تا
کانادا در غرب جهان پراکنده شده اند؟! واقعاً در چند درصد از هواپیماهایی که از ایران به خارج می روند، مهاجري که می رود تا

 
برنگردد، وجود ندارد؟! 

تازه! آنان که رفته اند، رفته اند و تکلیف شان مشخص است؛ میلیون ها ایرانی و مخصوصاً جوان، یا در صدد رفتن هستند یا در حسرت

 
آن! 

مقصر این وضعیت، نه سید جواد هاشمی که کسانی هستند که با تصمیم گیري ها و اقدامات نابخردانه شان در سطوح ارشد مدیریتی،

 
ایران ما را به جایی براي "فرار" و نه "قرار" تبدیل کرده اند: 

 
این وضعیت "هوا"یی است که تنفس می کنیم و به ویژه در شهرهاي بزرگ، حسرت یک دم اکسیژن خالص به دلمان مانده است؛ 

"آب" که می بینیم، دلمان می لرزد که دارد تمام می شود و یادمان می افتد که حتی ذخایر استراتژیک آب را از اعماق زمین هم



استخراج کرده اند؛ براي یک کار عادي در ادارات، باید کفش آهنی داشت و زیر میزي و رومیزي داد، در دادسرا و دادگاه دلت می لرزد
که آیا حقت را خواهی گرفت یا اتفاق دیگري می افتد؟ سطح علمی دانشگاه نزولی شده است و کشور پر شده از دکترهاي بی سوادي
که با مدرك شان پز می دهند و پول در می آورند، مدارس، محلی شده اند براي ربایش کودکی و نشاط کودکان و نوجوانان، رسانه
هایمان شیر بی یال و دم و اشکم هستند، هر روز مسوولی حرفی می زند که دنیا به ما بخندد، مصوبات مجلس مان و کارهاي دولت
مان هم که اظهر من الشمس اند، درآمدها اندك اند و قیمت ها لحظه اي بالا می روند و ارزش پول ملی پایین می آید، کسی که
بخواهد کارآفرینی و اشتغالزایی کند، به چنان روزگاري گرفتارش می کنند که به غلط کردن می افتد، روابط مان با جهان، همواره در
سطحی بالاتر از معمول، متشنج است، ریاکاري سکه رایج جامعه شده است و اخلاقیات درگیر افولی تاریخی، شغل و ثبات شغلی و
تشکیل خانواده براي خیلی ها رویاست، خانه دیگر حتی یک رویا هم نیست و خودرویی که در دنیاي امروز، جزو اقلام پیش پا افتاده

 
محسوب می شود، دغدغه ایرانی ها شده است و ... . 

پس چرا میلیون ها نفر نروند و بیشتر از رفتگان در آرزوي رفتن نباشند؟! پاي صحبت شان هم که می نشینی می گویند که مگر چند
بار زندگی می کنند؟ و حتی آنان که در میانسالی اند با حسرت پاسخت می دهند: از ما گذشت، لااقل برویم که بچه هایمان زندگی

 
کنند و به قول سیدجواد هاشمی، دعاگو شوند! 

مگر چقدر آدم داریم که بتوانند بروند و نروند تا کشورشان را بسازند و مدام نامردي و نامرادي ببینند و باز هم نروند و بمانند و باز

 
نامردي و نامرادي ببینند و نروند و باز... مگر یک انسان چقدر تاب و توان دارد؟! 

تا زمانی که عقلانیت به تصمیم و کارهایمان بازنگردد و هر که بیشتر شعار دهد و جلوه گري کند، بر صدر نشیند و بیشتر قدر بیند،
اوضاع مان همین هست که هست و ایرانی ها در ترکیه و امارات و ... خانه خواهند خرید و کار و بار وکلاي مهاجرت، پررونق خواهد

 
بود و طیاره هایمان پر از مسافرانی خواهد بود که می روند تا به وطن بازنگردند ولو با چشمانی گریان و دل هایی شکسته! 

سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران!



چرا عنابستانی از خط ویژه می رفت؟

منبع: ایسناشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/11/05

صورتش یخ زده و سرخ است. ریش و سبیلش تازه درآمده؛ همین قدر کم سن و سال. ماسکش را داده روي چانه اش که
صدایش شنیده شود. پریشان به دوربین نگاه می کند: «حامد اکبري هستم. سر دروازه دولت شیفتم. این راننده ماشین اومده

بدون مجوز تردد خط ویژه به من گفته ل...ي منم جوابشو دادم بهش گفتم بچه خوشگل. خود ...

 این راننده که احتمالا براي خوش خدمتی به این سرباز
فحش داده تا بلکه نماینده سبزوار از این همه شجاعت و جسارتش به وجد بیاید و نهایتا لبخندي بزند، تکلیفش روشن است. آدم را
یاد کاراکتر «نقی معمولی» می اندازد، وقتی راننده «مجلسی آدم» بود؛ کسی که فکر می کرد چون راننده مجلسی آدم است، پس
حتما آدم مهمی است و می تواند از هر رانتی استفاده کند. براي همین پرچم ایران را روي لیموزین مشکی نصب کرده بود، اسلحه

 
قلابی حمل می کرد، نانچیکو همراهش بود و هر کاري دلش می خواست می کرد. 

اما خود آقاي نماینده قضیه اش فرق می کند. او بوضوح می خواسته قانون را دور بزند و وقتی با مانعی به نام حامد اکبري مواجه شده،
برآشفته شده است. خودش می گوید سیلی نزده ام و درگیر نشده ام و حتی مدعی است سرباز به او توهین کرده است. البته که
بررسی این بخش ماجرا چندان کار سختی نیست اما چیزي که در حال حاضر مشخص است و هیچ شبهه اي درباره اش وجود ندارد،
این است که آقاي نماینده داشته از خط ویژه عبور می کرده. نماینده سبزوار دقیقا در حال انجام چه ماموریت مهمی بوده یا داشته

 
چه امدادرسانی فوري اي می کرده یا به کدام جلسه خیلی مهم داشته می رفته که نیاز بوده از خط ویژه استفاده کند؟ 

سال 94، رئیس وقت پلیس راهور تهران گفت که «نمایندگان مجلس به واسطه مسئولیتشان این مجوز را ندارند که در خطوط ویژه
تردد کنند و تردد در خطوط ویژه، اعم از پلیس، اورژانس و آتش نشانی نیز داراي ضوابط خاصی است». گرچه سه سال بعد، یک
نماینده مجلس از نامه اي محرمانه خبر داد که در آن از جانب معاونت اجرایی مجلس اعلام شده بود امکان بهره مندي نمایندگان از

 
مجوز تردد در خطوط ویژه در سطح شهر تهران فراهم شده است! 

از طرفی، علی اصغر عنابستانی هم آدم مسئولیت ندیده اي نیست که چارچوب ها را نداند و اتفاقا همین بیشتر آدم را نگران می کند.
او سال ها مدیرکل امور اجتماعی استانداري خراسان رضوي، معاون استانداري این استان، فرماندار سبزوار، استاندار استان چهارمحال



 
و بختیاري و معاون امور اجتماعی دستیار ارشد رئیس جمهور در نهاد ریاست جمهوري در دوران محمود احمدي نژاد بوده است. 

 
 علی اصغر عنابستانی 

اما فارغ از اصل این اتفاق تلخ، اگر جنجال خط ویژه را در کنار داستان چندي قبل کتک خوردن یک سرباز وظیفه از یک قاضی در
شهرستان بابل و همینطور «پامنقلی»خواندن رئیس جمهوري توسط یک روحانی در برنامه زنده تلویزیونی بگذاریم، به دو عنصر

 
مشترك می رسیم «قدرت» و «تریبون»؛ چیزهایی که انگار وقتی به آنها می رسیم رفتارهایمان عجیب و غریب می شود. 

دکتر محمد رحیمی - جامعه شناس و استاد دانشگاه - در این باره به ایسنا می گوید: «مصادیق بسیاري از رفتارهاي نامتعارف توسط
افراد صاحب قدرت و نفوذ را در زندگی روزمره شاهد بوده ایم. اخیرا توهین آقاي احمد جهان بزرگی به رئیس جمهوري و همچنین
توهین و سیلی نماینده مجلس به سرباز وظیفه توجه همگان را به خود جلب کرده و همه دنبال چرایی این رخداد هستند. پیش تر
هم که یک قاضی در بابل یک سرباز را کتک زده بود. از زوایاي مختلفی می توان به این مسأله نگاه کرد و به تحلیل هاي مختلفی
دست یافت. بنده با عینک جامعه شناختی به این مسأله نگاه می کنم و تلاش دارم تبیین هاي جامعه شناختی از وقوع این رخداد

 
داشته باشم.» 

او ادامه می دهد: «جامعه ایران از یک بحران عمیق معرفتی و رفتاري رنج می برد؛ بحرانی که باعث شده افراد نتوانند میان هنجار و
ناهنجار تمایز قائل شوند و آنگونه که شایسته است رفتار کنند. براي فهم بهتر شکل گیري این بحران معرفتی نیازمند توجه به زمینه

 
هاي اجتماعی این زیست جهان هستیم.» 

این جامعه شناس اضافه می کند: «جامعه شناسان معتقدند انسان ها در بسترهاي اجتماعی شکل پیدا می کنند و رفتارهایشان تعین
می یابد. بر این اساس می توان گفت انسان ها به میزان حقارتی که تجربه کرده اند توهین می کنند، به میزان تجربه زیسته شان از
عشق به همدیگر عشق می ورزند و به میزان کمبودشان دیگران را آزار می دهند. هرچه حقیرتر باشند بیشتر توهین می کنند تا عقده
شان را جبران کنند. هر چه در زمینه اجتماعی که فرد در آن رشد کرده ارزش هایی چون نوع دوستی، همدلی، هیجانات مثبت و
نظایر آن بیشتر رواج داشته باشد، شخصیتشان بهنجار و اجتماعی بار می آید و محترمانه تر و انسانی تر رفتار می کنند. به نظر می
رسد افرادي که در محیط هاي آغشته به عقده ها و حقارت هاي قدرت و اقتدار و انواع محرومیت هاي اجتماعی رشد کرده باشند،

 
پرخاشگر، ستیزه جو، وقیح و غیر قابل مهار خواهند بود و فاصله بیشتري با الگوي زیست بهنجار خواهند داشت.» 



 
 دکتر محمد رحیمی 

رحیمی معتقد است: «از سوي دیگر این مسأله را می توان در قالب روابط قدرت و اقتدار تبیین کرد. انسان ها ذاتا قدرت طلبند و از
دستوردادن و امر و نهی کردن خشنود می شوند و حس خوبی به دست می آورند. به تعبیر «رندل کالینز» تجربه هاي فرماندهی و
فرمانبري، تعیین کنندگان اصلی نگرش ها و رفتارهاي فردي اند؛ به طوري که هر چه شخص بیشتر فرمان دهد مغرورتر و به خود
مطمئن تر و رسمی تر است و بهتر می تواند خودش را با آرمان هاي سازمانی که به نام آن فرمان هایش را توجیه می کند، منطبق
سازد. ماجراي درگیري نماینده مجلس با سرباز وظیفه را می توان ناشی از روابط قدرت و اقتدار دانست؛ اقتداري که به این شخص

 
اجازه می دهد خود را محق بداند و آنطوري که دلش می خواهد با افراد دیگر در روابط روزمره خود برخورد کند.» 

این جامعه شناس تصریح می کند: «ما در هر شغل و سمتی که هستیم درست اجتماعی نشده ایم؛ به همین خاطر است که مسئولیت
هاي اجتماعی مربوط به آن شغل را به درستی انجام نمی دهیم. به همین سیاق، آن نماینده مجلس یا آن روحانی یا آن قاضی، فرآیند
اجتماعی شدن را بدرستی طی نکرده اند و تشخیص نمی دهند در چه جایگاهی قرار دارند و باید طبق هنجارهاي معمول و بر اساس
انتظارات نقشی رفتار کنند. اجتماعی شدن فرآیندي است که شیوه هاي زندگی در جامعه را به انسان می آموزد، به او شخصیت می
دهد و براي انجام وظایف فردي و به عنوان عضو جامعه، ظرفیت هاي او را توسعه می بخشد. در واقع اجتماعی شدن را می توان لازمه
ورود به جامعه و موقعیت هاي اجتماعی دانست. هر شخصی در کنار مسئولیت هاي شغلی یک سري مسئولیت هاي اجتماعی نیز دارد

 
ولی بسیاري از افراد از این مسئولیت غافلند و این امر باعث می شود مشکلاتی براي خودشان و دیگران به وجود آورند.» 

او همچنین می گوید: «خیلی از ما که داراي سمت مهم، داراي تریبون، پرستیژ، قدرت و اقتدار هستیم، گاهی حد و اندازه خود را نمی
دانیم، از حدود و چارچوب خود خارج می شویم و هیچ معیاري براي کنش هایمان متصور نیستیم. در چنین وضعیتی اخلاق رنگ می
بازد و با جامعه اي خشن با رفتارهاي غیر مدنی و ازهم گسیخته مواجه خواهیم بود. لذا جهت پیشگیري از وقوع چنین رخدادهایی که
جامعه را به بحران و فروپاشی اجتماعی می کشاند و یأس و ناامیدي و احساس بی قدرتی را تزریق می کند باید بشدت و در کوتاه
ترین زمان با اینگونه افراد نابهنجار برخورد شود تا جامعه احساس آرامش کند وگرنه سهل انگاري و به اصطلاح «ماست مالی کردن»

 
قضیه تبعات جبران ناپذیري را براي جامعه به دنبال خواهد داشت.» 

یک روانشناس هم در اظهاراتی کوتاه به ایسنا می گوید: «به نظرم تست هاي روانشناسی و شخصیت شناسی به اندازه بررسی سوابق
قضایی و سیاسی و اجرایی افرادي که می خواهند مسئولیت هاي مهم را برعهده بگیرند، اهمیت دارد. در کشور ما به هر کسی با هر



وضعیت روحی و روانی گواهینامه رانندگی نمی دهند اما اجازه نمایندگی مجلس یا حتی ریاست جمهوري را می دهند و این خیلی

 
عجیب است.» 

بد نیست در پایان، این حکایت را مرور کنیم: در میانه جنگ جهانی دوم، وقتی لندن زیر بمباران نازي ها بود، چرچیل قرار جلسه اي
بسیار مهم داشت و بخاطر اشتغال به کارهاي دیگر، چند دقیقه مانده به جلسه به راننده اش گفت مرا فوري به محل جلسه برسان.
راننده مسیر کوتاه ولی ورود ممنوع را انتخاب کرد. وسط خیابان ناگهان افسر راهنمایی قبض جریمه در دست، دستور توقف داد.
راننده گفت: «این ماشین نخست وزیر است. ایشان به جلسه محرمانه اي می رود و باید سر ساعت به جلسه برسد». افسر با خونسردي
گفت: «هم ماشین و هم نخست وزیر و هم من وظیفه مان را خوب می شناسیم.» پلیس جریمه را صادر کرد و دستور دور زدن به
راننده داد. وقتی راننده مشغول دور زدن شد، چرچیل سیگار برگش را روشن کرد و گفت: «جنگ را می بریم، چون قانون حاکم است

 
و خیابان هاي لندن به رغم بمباران سنگین دشمن با قانون اداره می شود.» 

حالا این حکایت را بگذاریم کنار جنجال آفرینی علی اصغر عنابستانی که با راي امثال حامد اکبري به صندلی راحت و چرمین مجلس

 
تکیه زده است. آیا ما هم واقعا جنگ را می بریم؟ 

انتهاي پیام



اجراي طرح آموزش مهارت فنی وحرفه اي براي بازماندگان از تحصیل در

خرمشهر

منبع: ایسناشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي خوزستان گفت: طرح آموزش و مهارت آموزي فنی و حرفه اي براي بازماندگان از تحصیل در
خرمشهر به صورت پایلوت، با همکاري معاونت رفاه اجتماعی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درحال اجرا است.

عکس تزیینی است. عبدالنبی سواعدي در گفت وگو با
ایسنا، اظهار کرد: طرح آموزش و مهارت آموزي فنی و
حرفه اي براي بازماندگان از تحصیل در خرمشهر به صورت
پایلوت، با همکاري معاونت رفاه اجتماعی وزارت تعاون، کار
و رفاه اجتماعی درحال اجرا است؛ این طرح به منظور
کمک کردن و بازگرداندن بازماندگان از تحصیل در مقاطع
ابتدایی و متوسطه اول و دوم اجرایی می شود. در این طرح
بازماندگان از تحصیل به دو گروه ابتدایی و متوسطه اول و

 
دوم تقسیم می شوند. 

وي افزود: کودکان بازمانده از تحصیل در دوره ابتدایی ضمن بازگشت به تحصیل، کمک هایی نیز دریافت می کنند تا در کنار تحصیل،

 
نیازهاي ضروري آن ها نیز رفع شود. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي خوزستان با بیان اینکه تعدادي از بازماندگان از تحصیل در مقاطع متوسطه اول و دوم هستند، گفت:
به کمک مرکز فنی و حرفه اي براي این دانش آموان دوره هاي مهارتی برگزار می شود تا ضمن بازگشت به تحصیل، یک مهارت
جدید فرا گیرند و کمک هایی نیز به آن ها می شود. مهارت آموزي این عزیزان باعث اشتغال آن ها در آینده می شود. ضمنا از

 
گواهینامه فنی و حرفه اي که دریافت می کنند، نیز می توانند در ادامه تحصیل و دریافت دیپلم در رشته هاي مهارتی استفاده کنند. 

سواعدي با بیان اینکه این طرح با همکاري کمیته امداد و آموزش و پرورش اجرایی می شود، عنوان کرد: با این طرح امید به زندگی و
ادامه تحصیل در این دانش آموزان افزایش می یابد و نیازهاي ضروري آن ها رفع می شود. دوره هاي مهارتی تنها ویژه دانش آموزان

 
دوره متوسطه اول و دوم هستند و براي دانش آموزان ابتدایی ارائه نمی شود، زیرا سن کمی دارند. 

انتهاي پیام



741 واحد مسکن محرومان تا پایان سال در گیلان تحویل داده می شود

منبع: جاهد خبرشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/11/05

مسئول سازمان بسیج سازندگی سپاه قدس گیلان گفت: 741 واحد مسکن تا پایان امسال به نیازمندان استان گیلان تحویل
داده می شود.

سرهنگ پاسدار احمد ابراهیمی ، اظهار داشت: مرحله اول طرح شهید
سلیمانی با موفقیت بالایی در گیلان به اتمام رسید و بسیج سازندگی
سپاه گیلان یکی از مجموعه هایی بود که در کنار سایرین در جهت

 
مقابله با کرونا ایفاي نقش کرد. 

مسئول سازمان بسیج سازندگی سپاه قدس گیلان گفت: وظیفه
پشتیبانی از نیروهاي اجرایی طرح غربالگري شهید سلیمانی برعهده
بسیج سازندگی سپاه قدس گیلان بوده و در این راستا بالغ بر 3 هزار

 
نفر را در غالب 700 گروه ساماندهی کردیم. 

ابراهیمی خاطرنشان کرد: از دیگر اقدامات بسیج سازندگی سپاه قدس استان گیلان تهیه بسته هاي معیشتی براي خانواده هاي

 
نیازمند و آسیب دیده در اثر بیماري کرونا بوده و این فعالیت ها همچنان تداوم دارد. 

مسئول سازمان بسیج سازندگی سپاه قدس گیلان تصریح کرد: همچنین گروه هاي جهادي تهیه مایحتاج خانواده هایی که به دلیل

 
ابتلا به کرونا به مدت 14 روز در قرنطینه خانگی بودند را نیز بر عهده داشتند. 

ابراهیمی عنوان داشت: توزیع ماسک، توزیع بروشور هاي آموزشی بهداشتی و توزیع بسته هاي بهداشتی و ضدعفونی کننده از دیگر

 
اقدامات بسیج سازندگی سپاه قدس گیلان در ایام مبارزه با شیوع کرونا در استان گیلان بوده است. 

مسئول سازمان بسیج سازندگی سپاه قدس گیلان افزود: در این راستا بیش از 14 هزار بسیجی در قالب هزار و 100 گروه جهادي

 
اقدام به توزیع این بسته هاي بهداشتی و مواد ضدعفونی کننده در بین مردم سراسر استان کردند. 

وي در خصوص اجراي طرح ساخت مسکن محرومین براي نیازمندان گیلان ابراز داشت: در حال حاضر ساخت 741 مسکن محرومان

 
در دست اجرا بوده و ان شااالله این واحدها تا پایان امسال به اتمام رسیده و تحویل محرومان داده می شود. 

ابراهیمی اظهار داشت: با توجه به افزایش قیمت مصالح ساختمانی و نوسانات قیمت آن بسیج سازندگی در جهت عدم تأخیر درساخت

 
مسکن محرومان از ظرفیت هاي خیرین گیلانی و قرارگاه مرکزي سپاه در تهران بهره برده است. 

مسئول سازمان بسیج سازندگی سپاه قدس گیلان گفت: امیدواریم با کمک خیرین، قرارگاه مرکزي سپاه و تلاش بی وقفه ي گروه

 
هاي بسیجی و جهادي بتوانیم تا پایان امسال پروژه مذکور را به اتمام رسانده و به نیازمندان تحویل دهیم. 



ابراهیمی خاطرنشان کرد: در حال حاضر علاوه بر پروژه هاي مسکن محرومین تفاهم نامه اي در حوزه منابع طبیعی و آبخیزداري

 
استان گیلان منعقد شده است؛ این طرح به زودي در دستور کار قرار گرفته و وارد فاز اجرایی می شود. 

وي افزود: با توجه به اتمام مرحله اول طرح غربالگري شهید سلیمانی و آغاز مرحله دوم آن با محوریت غربالگري سالمندان،بسیج

 
سازندگی در راستاي ریشه کن شدن کرونا از جامعه در این مرحله و مراحل دیگر نیز در کنار مجریان این طرح است. 

ابراهیمی بیان کرد: از دیگر برنامه هاي بسیج سازندگی سپاه قدس استان گیلان می توان به اجراي طرح همدلی و مواسات اشاره

 
داشت که در راستاي کمک به معیشت مردم در چندین مرحله در سراسر استان به انجام رسیده و تداوم دارد. 

مسئول سازمان بسیج سازندگی سپاه قدس گیلان گفت: در حوزه اشتغال و اقتصاد مقاومتی تفاهم نامه اي با کمیته امداد امام
خمینی(ره) گیلان امضاء شده و توانستیم همکاري بسیج سازندگی با کمیته امداد در خصوص اشتغال را افزایش دهیم.



 عدم استقبال اصناف از تسهیلات کرونایی/ نظام بانکی حمایت چندانی از

صنوف ندارد

منبع: جاهد خبرشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/11/05

 شکریه عدم استقبال اصناف از تسهیلات کرونایی را مورد اشاره قرار داد و گفت: نظام بانکی کشور حمایت چندانی از بخش
صنوف ندارد.

«جلال الدین محمد شکریه» با بیان اینکه دولت باید در اوضاع فعلی
شرایط بخش خصوصی و اصناف را درك کند گفت: بخش اصناف

 
کشور به دلایل متعدد از تسهیلات کرونایی استقبال نکردند. 

نایب رییس اتاق اصناف کشور بالا بودن نرخ سود را یکی از دلایل عدم
استقبال اصناف از تسهیلات کرونایی اعلام کرد و بیان داشت: علاوه بر
مؤلفه سود بالا، کوتاه بودن زمان بازپرداخت و نبود زمان تنفس از
دیگر موارد عدم گرایش اصناف به سمت تسهیلات کرونایی محسوب

 
می شود. 

شکریه نامگذاري امسال به نام سال جهش تولید توسط مقام معظم رهبري را مورد توجه قرار داد و با بیان اینکه اصناف در تحقق این
شعار نقش مؤثري دارند عنوان کرد: اگر درصدد جبران خسارات ناشی از شیوع کرونا هستیم باید تسهیلات مورد نیاز هم با شرایط

 
عادلانه بین کسب و کارهاي آسیب دیده توزیع شود. 

وي با تاکید بر اینکه نظام بانکی کشور باید از بخش تولید حمایت کند، عملکرد فعلی بانک ها را در این بخش ضعیف و کم فروغ
دانست و تصریح کرد: براي تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی و کمک واقعی به واحدهاي صنفی آن هم در این شرایط کرونایی

 
باید تسهیلات بانکی با نرخ سود حداقلی در اختیار گذاشته شود. 

رییس اتاق اصناف استان گیلان حمایت از واحدهاي صنفی در حوزه هایی نظیر نظام تأمین اجتماعی را یکی از بهترین راهکارهایی که
دولت می تواند نسبت به انجام آن اقدام کند خواند و اظهار داشت: انتظار داریم شرایط به گونه اي رقم خورد که نظام بانکی کشور در

 
کنار تولید و تولیدکنندگان باشد و از آنان حمایت به عمل آورد. 

شکریه اینکه بخش اصناف به عنوان بزرگ ترین قطب کار کارآفرینی کشور چیزي حدود 9 میلیون اشتغال را ایجاد کرده است، نشان
دهنده جایگاه برتر اصناف دانست و گفت: اشتغال موجود در بخش اصناف، تولید امنیت براي دولت است بنابراین دولت باید با وضع

 
قوانین جدید نسبت به تغییر شرایط موجود اقدام کند. 

نایب رییس اتاق اصناف کشور جایگاه اصناف در عرصه اقتصاد و بازار را مورد اشاره قرار داد و با بیان اینکه در جریان کرونا اصناف و
بسیاري از رسته ها با آسیب هاي عدیده اي مواجه شدند خاطرنشان کرد: واحدهاي صنفی شرایط بسیار سخت و دشواري را در این

مدت تحمل کرده اند و فشارهاي زیادي به آنان وارد شد.





افزایش یارانه در سال آینده

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/11/05

نماینده مردم اراك، خنداب و کمیجان در مجلس شوراي اسلامی از تصمیم مجلس براي افزایش سهم یارانه مردم از منابع
هدفمندي یارانه ها براي سال آینده خبر داد.

نماینده مردم اراك، خنداب و کمیجان در مجلس شوراي اسلامی از تصمیم مجلس براي افزایش سهم یارانه مردم از منابع

 
هدفمندي یارانه ها براي سال آینده خبر داد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، محمدحسن آصفري نماینده مردم اراك، خنداب و کمیجان در مجلس شوراي اسلامی گفت:
روز گذشته موضوع هدفمندي یارانه ها در کمیسیون تلفیق مورد بررسی قرار گرفت و مقرر شد 45 هزار و 500 تومان به مبالغ واریزي

 
یارانه بگیران افزوده شود و دهک هاي اول تا چهارم افزایش بیشتري در یارانه ها داشته باشند. 

آصفري عنوان کرد: از دهک هاي چهارم به بعد نیز به ازاي هر نفر مجدد مبلغ 45 هزار و 500 تومان به یارانه شان افزوده می شود و

 
به هر ترتیب مقرر شد دولت براي 78 میلیون از جمعیت کشور، یارانه ها را با این افزایش در سال آینده پرداخت کند. 

 
وي گفت: کمیسیون تلفیق، منابعی از محل هدفمندي یارانه ها به امر اشتغال زایی و مناطق محروم اختصاص داده است. 

نماینده مردم اراك، خنداب و کمیجان در مجلس شوراي اسلامی در خصوص ارز مورد نیاز دارو بیان کرد: در جلسه روز گذشته مقرر
شد مبالغی ارز براي واردات دارو در اختیار وزارت بهداشت قرار گیرد.



پرداخت بیش از 3 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی در تکاب

منبع: شبستانشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/11/05

صدیقی گفت: در 9 ماهه سال جاري بیش از 3 میلیارد و 650 میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه اشتغال زایی در تکاب
پرداخت شده است.

صدیقی گفت: در 9 ماهه سال جاري بیش از 3 میلیارد و 650 میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه اشتغال زایی در تکاب

 
پرداخت شده است. 

«یوسف صدیقی»، در گفتگو با خبرنگار شبستان در ارومیه، اظهار کرد: در 9 ماهه
سال جاري بیش از 3 میلیارد و 650 میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه

 
اشتغال زایی در تکاب پرداخت شده است. 

رییس کمیته امداد تکاب با بیان اینکه این میزان تسهیلات اشتغال زایی قرض
الحسنه براي اجراي 159 طرح اشتغال پایدار مددجویی در تکاب پرداخت شده

است، افزود: میزان اشتغال زایی پایدار مددجویی 9 ماهه این شهرستان در مقایسه با مدت زمان مشابه سال گذشته، 28 درصد افزایش

 
داشته است. 

وي بیان کرد: در سال جاري بیش از 342 میلیون تومان در راستاي ساخت 8 مسکن مقاوم مددجویی در تکاب هزینه شده که این

 
مساکن در سال جاري تحویل مددجویان تحت حمایت این شهرستان شده است. 

این مسئول تصریح کرد: مردم تکاب در 9 ماهه امسال بیش از یک میلیارد و 515 میلیون تومان زکات پرداخت کرده اند که این رقم

 
در مقایسه با مدت زمان مشابه سال گذشته، 5 درصد رشد داشته است. 

صدیقی با اشاره به رشد پرداخت صدقه در تکاب بیان کرد: همچنین در این مدت، مردم خیر و نیکوکار تکاب بیش از 230میلیون
تومان صدقه پرداخت کرده اند و هم اکنون 1222 حامی خیراندیش، حمایت از 558 نفر از ایتام و فرزندان محسنین تحت حمایت

 
کمیته امداد تکاب را عهده دار هستند. 

رییس کمیته امداد تکاب با بیان اینکه از ابتداي سال جاري، 107 خانوار جدیدا تحت حمایت کمیته امداد تکاب قرار گرفته اند، گفت:
هم اکنون 3 هزار و 670 خانوار برابر با 7 هزار و 905 نفر در تکاب تحت حمایت کمیته امداد این شهرستان بوده و از خدمات متعدد

 
این نهاد بهره مند هستند. 

صدیقی گفت: افزایش تعداد مراکز نیکوکاري، توانمند سازي مددجویان تبصره 14 و خروج از حمایت، توانمند سازي مددجویانی که



توانائی انجام کار را دارند با پرداخت تسهیلات اشتغالزائی، جذب 100 درصدي اعتبارات بانکی، تحقق برنامه عملیاتی اکرام شهرستان و
تحقق برنامه عملیاتی جشن نیکوکاري از اهم اهداف و برنامه هاي کمیته امداد تکاب تا پایان سال جاري است.



تولید انرژي پاك از نیروگاههاي برق آبی کوچک در شرکت آبفاي استان

سمنان

شماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/11/05
منبع: شرکت مهندسی آب و

فاضلاب کشور

به گزارش روابط عمومی شرکت آبفاي استان سمنان، یکی از پروژه هاي موفق شرکت آب و فاضلاب استان سمنان که با توان
بخش خصوصی به ثمر نشسته است پروژه احداث نیروگاه هاي کوچک برق آبی برروي خط انتقال آب چشمه روزیه...

تولید انرژي پاك از نیروگاههاي برق آبی کوچک در شرکت

 
آبفاي استان سمنان 

به گزارش روابط عمومی شرکت آبفاي استان سمنان، یکی از
پروژه هاي موفق شرکت آب و فاضلاب استان سمنان که با
توان بخش خصوصی به ثمر نشسته است پروژه احداث

نیروگاه هاي کوچک برق آبی برروي خط انتقال آب چشمه روزیه بوده که به روش سرمایه گذاري ساخت ، تملک و بهره برداري (

 
BOO) بر روي شش نقطه از ایستگاه فشار شکن خط انتقال چشمه روزیه است که به بهره برداري رسیده است. 

رئیس هیات مدیره و مدیر عامل شرکت با اعلام این خبر اظهار داشت: این امر کاهش هزینه اي بهره برداري وهزینه هاي ناشی از

 
تعمیر و نگهداري فشار شکن هاي موجود را براي شرکت در پی داشته است. 

طاهري افزود: همچنین با تولیدسالیانه 20 میلیون کیلو وات ساعت برق تولیدي پاك ، از تولید معادل 12 هزار تن CO2 در سال
جلوگیري شده وعلاوه بر افزایش پایداري و قابلیت اطمینان شبکه ، ایجاد ظرفیت جدید برق رسانی، رضایت مندي مشترکان و بهبود
پایداري شبکه در منطقه را به همراه داشته و زمینه فرصت اشتغال براي 15نفر نیروي متخصص را به صورت مستقیم فراهم آورده

 
است. 

گفتنی است محمد طاهري رئیس هیات مدیره و مدیر عامل شرکت از حمایت ها و پشتیبانی بی دریغ مجموعه شرکت مهندسی آب و
فاضلاب کشور به خصوص معاونت نظارت بهره برداري و دفتر تجهیز منابع مالی و توسعه مشارکت در این زمینه تقدیر و تشکر نمود.



راه اندازي شعبات اولین رستوران ایرانی در خارج از کشور

منبع: ایلناشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/11/05

صنعت رستوران داري و فرانچایز به عنوان یکی از روش هاي متداول کسب و کار در همه جهان، در ایران با مشکلات و چالش
هایی روبرو است که نیاز دارد با ورود کارشناسان و نخبگان، این صنعت را اصلاح و احیاء کرد.

صنعت رستوران داري و فرانچایز به عنوان یکی از روش
هاي متداول کسب و کار در همه جهان، در ایران با
مشکلات و چالش هایی روبرو است که نیاز دارد با ورود

 
کارشناسان و نخبگان، این صنعت را اصلاح و احیاء کرد. 

به گزارش ایلنا، مسعود خوئینی خالق و مدیر مولتی برند
ستارگان ایران با بیان این مطلب در نشستی با اصحاب
رسانه، افزود: نباید فراموش کنیم صنعت رستوران داري،
صنعتی است با گردش مالی قابل توجه، اشتغال زایی بالا

 
که در رأس و ذیل خود مجموعه اي از صنایع و مشاغل متعدد دیگر را نیز فعال می کند. 

وي با بیان اینکه ادعاي اغراق آمیزي نیست اگر بگوییم این صنعت، یکی از محورهاي اثرگذار بر صنعت توریسم است، مطرح کرد:
رستوران ها سفیران فرهنگی هر کشور هستند که با معرفی غذاهاي بومی و سنتی اقوام و مناطق مختلف، بخشی از فرهنگ و آداب

 
شهرها و کشورها را به مخاطبین معرفی می کنند. 

خوئینی گفت: همه ظرفیت و حواشی صنعت رستوران داري ما را بر آن داشت تا با استفاده از دانش و تجربه مجموعه اي از فعالان این
صنعت و خلق ایده هاي نو، مسیري جدید در این صنعت ایجاد کنیم که امیدواریم به توسعه و شکوفایی داخلی و صادرات خدمات،

 
محصول و فرهنگ ایرانی به دنیا و ارزآوري براي کشور منتهی شود. 

وي در خصوص انگیزه گردهم آمدن جمعی از نخبگان صنعت رستوران داري کشور، توضیح داد: ستارگان ایران از افرادي با تخصص
هاي مختلف از برترین آشپزهایی که جایگاه بین المللی دارند تا متخصصانی در حوزه جانمایی و راه اندازي رستوران و همچنین

 
متخصصانی در حوزه روانشناسی بازار و سلیقه مصرف کننده، تشکیل شده است. 

خالق مولتی برند رستورانی ستارگان ایران در تشریح اهداف برگزاري این نشت، اظهارداشت: این نشست با هدف اعلام راهبردها و

 
اهداف این برند، معرفی اعضاي تیم حرفه اي شتارگان ایران، انعقاد تفاهمنامه با ایشان برگزار شد. 

خوئینی با اشاره به مشکلاتی که صنعت رستوران داري خصوصا در حوزه فرانچایز با آن روبرو است، توضیح داد: خلاء بسیاري بزرگی
که در این حوزه وجود دارد ریشه در عدم راه اندازي بنیادي و اصولی و ضعف مدیریتی رستوران ها دارد که در نهایت به این منتهی

 
شده که امروز رستورانی نداریم که بتواند در سطح بین المللی فعالیت کند و فرانچایز داشته باشد. 



وي گفت: وجود این ضعف ها انگیزه اي شد براي ایجاد مولتی برند ستارگان ایران که در زیرمجموعه خود سه برند با طرح و ایده هایی

 
متفاوت و حرفه اي با عناوین مووموو، مچر و پلوریزه را دارد و بیش از دو سال روي آنها کار پژوهشی و کارشناسی انجام گرفته است. 

این فعالیت صنعت رستوران داري ادامه داد: براي محصولاتی که قرار است در این مجموعه عرضه شوند چند گرینه به طور ویژه مد
نظر قرار گرفته است، چراکه نمی توان یک الگوي ثابت را در همه شهرها کشور اجرا کرد و نکاتی چون توجه به توان اقتصادي، ذائقه و
فرهنگ مردم منطقه مورد توجه قرارگرفته و براي هر منطقه استراتژي مشخصی تعریف شده است و براي حضور در سطح بین المللی

 
و دیگر کشورها نیز این موارد مورد توجه قرارگرفته است. 

خوئینی با بیان اینکه امیدواریم بتوانیم با ارائه غذا و خدمات مناسب و با کیفیت رضایت مردم کشورمان را تأمین کنیم، گفت: علاوه بر
شعبات داخلی، درخواست هایی از کشورهاي دیگر داریم که امیدواریم با حضور موفق در این کشورها نماینده خوبی براي اقتصاد و
فرهنگ کشور عزیزمان ایران باشیم و در این راستا سرمایه گزاران و علاقمندان به همکاري با این مجموعه می توانند با شماره تلفن

 
284257- 021 ارتباط برقرار کنند. 

در ادامه این نشست علیرضا دلدار مدیر اجرائی و عملیاتی برند ستارگان ایران با بیان اینکه پایه و اساس هر رستوران در سه گزینه
خلاصه می شود، گفت: مشاوره، منو و تجهیز سه اصلی است که براي داشتن یک رستوران موفق باید مورد توجه قرارگیرد، این در

 
حالی است که متاسفانه در بسیاري موارد شاهد هستیم که به دلیل اطلاعات و مشاوره ها نادرست مسیر اشتباه اتخاذ می شود. 

وي افزود: ابتدا یک تجهیزي انجام می دهند، بعد از آن منو تعیین و بعد از آن مشاوره انجام می دهند که نتیجه آن تعطیلی و متوقف
شدن فعالیت آن رستوران است و از این رو طی دو سال گذشته تمامی این نقاط قوت و ضعف را بررسی کرده ایم و براساس آن نسبت
به انتخاب فضاهاي محیطی، نوع انتخاب المان ها و جانمایی رستوران باتوجه به فرهنگ، جمعیت و توان اقتصادي مردم منطقه اقدام

 
کرده ایم. 

دلدار با تاکید براینکه منو در تمامی شعبات ثابت است، توضیح داد: با در نظر گرفتن شرایط منطقه اندازه، سفارش پذیري و سالن دار
بودن در شعبات مختلف تنوع داریم.



تشریح تکالیف کارفرما در برابر کارگر حادثه دیده

منبع: ایلناشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/11/05

براساس ماده 65 قانون تأمین اجتماعی، درصورت وقوع حادثه ناشی از کار، کارفرما مکلف است اقدامات لازم اولیه را براي
جلوگیري از تشدید وضعیت حادثه دیده انجام دهد و گزارش حادثه را ظرف 3 روز اداري از تاریخ وقوع به صورت کتبی به

سازمان تأمین اجتماعی اطلاع دهد.

براساس ماده 65 قانون تأمین اجتماعی، درصورت وقوع
حادثه ناشی از کار، کارفرما مکلف است اقدامات لازم اولیه
را براي جلوگیري از تشدید وضعیت حادثه دیده انجام دهد
و گزارش حادثه را ظرف 3 روز اداري از تاریخ وقوع به

 
صورت کتبی به سازمان تأمین اجتماعی اطلاع دهد. 

به گزارش ایلنا به نقل از اداره کل روابط عمومی سازمان
تامین اجتماعی، حادثه اي ناشی از کار تلقی می شود که در محیط کار و به سبب کار و در حین انجام وظیفه رخ دهد. در اوقاتی که
بیمه شده از محل سکونت به محل کار مراجعه کند و دچار حادثه شود حادثه ناشی از کار تشخیص داده می شود و همچنین اگر بیمه

 
شده براي کمک به کارگر حادثه دیده دچار آسیب شود نیز حادثه ناشی از کار تعریف می شود. 

براساس ماده 65 قانون تأمین اجتماعی چنانچه کارفرما براي جلوگیري از تشدید وضع حادثه دیده متحمل هزینه هایی شود، از
آنجایی که بیمه شده تحت پوشش تأمین اجتماعی است و این سازمان مکلف به ارائه خدمات درمانی به بیمه شدگان است، کارفرما

 
می تواند براي دریافت هزینه هاي خود به سازمان تأمین اجتماعی مراجعه تا برابر مقررات در این خصوص اقدام شود. 

به استناد قوانین تأمین اجتماعی، بیمه شدگان مشمول درصورتی که بر اثر حادثه ناشی از کار مصدوم و یا فوت شوند، تعهدات قانونی
به آن ها تعلق می گیرد. درمان، پرداخت غرامت دستمزد ایام بیماري درصورت عدم اشتغال به کار و استراحت، تحویل پروتز و اروتز
درصورت نیاز به این وسایل، پرداخت غرامت نقص عضو، هزینه کفن و دفن، پرداخت مستمري ازکارافتادگی جزئی یا کلی ناشی از کار

 
و پرداخت مستمري بازماندگان از تعهدات قانونی قابل ارائه به بیمه شدگان حادثه دیده ناشی از کار است. 

لازم به ذکر است در تعلق تعهدات قانونی فوق به بیمه شده حادثه دیده ناشی از کار، سابقه پرداخت حق بیمه در احراز شرایط لحاظ
نمی شود و به بیمه شده با هرسال سابقه پرداخت حق بیمه، کمک هاي قانونی ارائه می شود.



ساعتی همراه با کولبران در کوهستان هاي کردستان/ اینجا قلب انسان از ترس

و دلهره می ایستد/ بر کولبران چه می گذرد؟+ فیلم
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گروه استان ها ـ جوانان استان کردستان به دلیل فقدان اشتغال و مشکلات گسترده اقتصادي در مناطق مرزي از روي ناچاري
و دریافت دستمزد ناچیز کوله بري می کنند.

 
 

گروه استان ها ـ جوانان استان کردستان به دلیل فقدان اشتغال و مشکلات گسترده اقتصادي در مناطق مرزي از روي ناچاري و

 
دریافت دستمزد ناچیز کوله بري می کنند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از سنندج، یک لحظه تصور کنیم که اگر به ما خبر دهند که باید براي تامین معیشت زندگی روزانه با
جان معامله کرد و به دل کوهستان ها و کوره راه هاي پر پیچ و خم زد و ساعت ها کوله بري کنید و یا همه انگشتان دستمان را قطع

 
کنند و یا این که براي همیشه در خانه زمین گیر شویم، چه حسی به ما دست می دهد؟ 

حتی به زبان آوردن این جملات دردناك است اما این قصه تلخ صدها کوله بري است که در سردي و تاریکی هوا براي گرفتن حداقل
دستمزد، کیلومترها راه را در مسیرهاي صعب العبور کوهستانی طی کرده و زندگی شان را به حراج گذاشته اند تا چشم خانواده

 
هایشان به سفره دیگري نباشد. 

این مطلب نه متن احساسی است و نه انشاء بلکه واقعیتی از زندگی کوله برانی است که به دلیل فقدان اشتغال و مشکلات گسترده
اقتصادي در مناطق مرزي از روي ناچاري و دریافت دستمزد ناچیز اقدام به حمل کالا می کنند. مگر نه این است که دیري نمی پاید
تا کمر و شانه و مفاصل شان خیلی زودتر از آنچه فکرش را می کنند، مستهلک شود و باید تا آخر عمر جسمی ناخوش احوال را با

 
خود به این سو و آن سو بکشند؟ 

وضعیت کوله بران هر روز مبهم تر از دیروز و بیمناك تر از آینده است و هر چند مدت یک بار شاهد شنیدن خبرهاي تکان دهنده از
مرگ آنان به دلایل مختلف هستیم. برخی از نوجوانان و جوانان به جاي پدر از کار افتاده شان نان آور خانواده هستند، اما در شیب تند

 
کوهستان سقوط کرده و در زیر خروارها برف و بهمن آرزوهایشان ابدي می شود برخی ها هم با سن 50 سالگی کوله بري می کنند. 



کوله بران به دلیل حمل اجسام سنگین دچار دیسک هاي کمر و گردن، آسیب هاي ناشی از حمل بار، پیري زودرس، قطع یا نقص
عضو می شوند و پرت شدن از صخره، ریزش کوه یا بهمن، سرمازدگی و انفجار مین هاي باقیمانده از جنگ تحمیلی در مناطق مرزي

 
غرب کشور از جمله مخاطراتی است که این شهروندان زحمتکش را تهدید می کند. 

 
روزگار غریب کولبران | روایت تسنیم از قشري که تنها مانده اند / این روزها بر کولبران چه می گذرد؟ 

 
نماینده مردم مهاباد: دولت به قول هاي خود در قبال کوله بران مناطق مرزي عمل نکرده است 

به کاربردن لفظ قاچاقچی به جاي کوله بر براي آن ها شایسته نیست، چرا که کوله بر یعنی قربانی؛ به گونه اي که نان، دام مرگ آنها
شده و جانشان را براي نان به حراج می گذارند. جوانان فارغ التحصیل دانشگاهی و سرپرستان خانوارهاي کردستانی در حالی از روي
نداري و نبود شغل کوله بري می کنند که وضعیت معیشتی مرزنشینان و کوله بران در سیاستگذاري هاي نظام همواره مورد توجه
بوده و رهبر معظم انقلاب نیز این قشر شکننده را مورد حمایت قرار داده اما همواره این امر مهم مورد بی مهري مسئولان متولی قرار

 
گرفته است. 

کوله بري در ردیف سخت ترین شغل ها است که ریشه در فقر مطلق، نابرابري و توزیع ناعادلانه ثروت و امکانات در کشور دارد؛ کوله
بران در مناطق مرزي همچون مریوان با خطرات بسیاري مواجه اند اما مسئولان استانی در پاسخ به پیگیري هاي خبرنگار تسنیم این

 
موضوع را انکار کرده و اعلام کرده که ما کوله بري در استان کردستان نداریم و آنان قاچاقچی هستند! 

در سایر استان ها کارخانه هاي کوچک و بزرگ براي اشتغال ایجاد شده اما کردستان هیچ سهمی از این سرمایه گذاري هاي بزرگ به
ویژه در مناطق مرزي، ندارد و در حال حاضر نه تنها در شهرستان هاي مرزي بلکه جوانان فارغ التصیل بیکار سایر شهرستان هاي
استان نیز راهی مریوان شده و با کوله بري امرار معاش می کنند و این در حالی ست که یکی از وعده هاي دولت تدبیر و امید توجه به

 
آنان و تغییر وضعیت زندگی و ساماندهی این قشر تلاشگر بود اما گویا این وعده ها هم رنگ واقعیت به خود نگرفته است. 

خبرنگاران تسنیم این بار پاي دردل هاي کوله بران مناطق مرزي مریوان نشسته و به صورت ویدئویی گوشه اي از سختی کار آنان را

 
منعکس کرده اند که با هم می بینیم: 



اخبار
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اخبار

 
اخبار 

 
پیام تسلیت رهبر انقلاب در پی درگذشت حجت الاسلام والمسلمین علوي 

آیت االله خامنه اي رهبر معظم انقلاب اسلامی در پیامی درگذشت حجت الاسلام والمسلمین علوي سبزواري از اساتید بزرگ حوزه در
خراسان را تسلیت گفتند. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبري، حضرت آیت االله خامنه اي در پیامی درگذشت عالم
پارسا حجۀالاسلام والمسلمین علوي سبزواري را تسلیت گفتند.متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است: درگذشت عالم پارسا
و پرهیزگار جناب حجۀالاسلام والمسلمین آقاي سیّدمحمّدحسن علوي سبزواري رحمۀاالله علیه را به خاندان مکرم و بازماندگان و
ارادتمندان آن مرحوم و به عموم مردم عزیز سبزوار تسلیت عرض می کنم. همراهی آن عالم ربانی با حرکت مبارزان در دوران طاغوت
و با فعالیت هاي انقلابی در دوران جمهوري اسلامی، حسنه ي ارزشمندي در محاسبات الهی و قدرشناسی هاي مردمی است. علو

 
درجات آن مرحوم را از خداوند متعال مسألت می کنم. 

 
ظریف به «روسیه، گرجستان، ارمنستان، آذربایجان و ترکیه» می رود 

سخنگوي وزارت خارجه جزئیات سفر این هفته ظریف به آذربایجان، روسیه، ارمنستان، گرجستان و ترکیه را تشریح کرد.به گزارش
مهر، سعید خطیب زاده سخنگوي وزارت امور خارجه از برنامه سفر محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه کشورمان در رأس هیئتی از
روز دوشنبه هفته جاري به پنج کشور همسایه خبر داد.وزیر امور خارجه با سفر به جمهوري آذربایجان، فدراسیون روسیه، جمهوري
ارمنستان، جمهوري گرجستان و جمهوري ترکیه، و دیدار با همتایان و دیگر مقامات این کشورها و با محوریت مسائل دو جانبه،

 
آخرین تحولات قفقاز، پروژه هاي در دست همکاري و زمینه هاي گسترش صلح و ثبات در منطقه را پیگیري می کند. 

 
توکلی: مشکل کشور تولید نیست، توزیع است 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: در سیاست ها باید بازنگري کنیم.دهمین پیش نشست همایش نظام مسائل اولویت دار
کشور با موضوع «نظام مسائل اولویت دار کشور مبتنی بر سیاست هاي کلی نظام در عرصه اقتصادي» با سخنرانی احمد توکلی عضو
مجمع تشخیص مصلحت نظام و دبیري مهدي مقدسی مدیر کل حقوقی مرکز ارزیابی و نظارت راهبردي اجراي سیاست هاي کلی
نظام برگزار شد.توکلی در جمع شرکت کنندگان در دهمین پیش نشست همایش نظام مسائل اولویت دار کشور گفت: اگر سیاست ها
اجرا شده باشد و وضع کشور اینگونه باشد، پس سیاست ها به چه کار می آید؟ اگر به سیاست ها عمل شده باشد نباید وضع اینگونه
باشد. پس معلوم می شود که یک جایی از کار مشکل دارد.وي افزود: ما در 39 حوزه 750 سیاست کلی داریم. که این مقدار از
سیاست هاي کلی زیاد است. وقتی 750 سیاست کلی داشته باشیم، نمی توان نظارت کرد.توکلی در ادامه تاکید کردند: سیاست هاي
کلی باید تعدادش کم باشد، در حوزه هاي مادري باشد، باید معطوف به امور مهم باشد، نباید پخش شود چون ناکارآمد می شود. 4 یا

 
5 موضوع مهم مثل انتخابات مجلس، بودجه و فساد اقتصادي و ... باید انتخاب شود. 

 
ظرفیت بسیج مردم براي تحقق اهداف انقلاب در حوزه اشتغال را داریم 

رئیس سازمان بسیج گفت: سازمان بسیج به عنوان یک نهاد مردم نهاد ظرفیت بسیج همه مردم براي تحقق اهداف عالی انقلاب



اسلامی ایران در حوزه اشتغال را دارد.به گزارش مهر، آئین امضا تفاهم نامه همکار میان سازمان بسیج مستضعفین و کمیته امداد امام
خمینی (ره) با حضور سردار سلیمانی رئیس سازمان بسیج و بختیاري رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) در حوزه هاي اشتغال،
خدمت رسانی، مسکن و ... عصر امروز در ستاد فرماندهی بسیج برگزار شد.سردار سلیمانی در این مراسم طی سخنانی اظهار داشت:
بسیج مستضعفین به عنوان خادم مردم ایران و به ویژه اقشار محروم به مدد کمیته امداد امام خمینی شتافته است تا بتواند مشکی از
مشکلات مردم را بر طرف کند.رئیس سازمان بسیج گفت: همکاري هاي صورت گرفته میان سازمان بسیج مستضعفین و کمیته امداد
امام خمینی خوشبختانه نتایج بسیار خوبی داشته و امیدواریم با توافق جدید یک حرکت جدید براي کارآفرینی و اشتغال زایی داشته

باشیم.



اخبار
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اخبار

 
اخبار 

 
بازدید رییس هیات مدیره بانک مهر ایران از شعب استان هرمزگان 

محسن پدرام رییس هیات مدیره به همراه نجدي مدیر امور استان هاي بانک قرض الحسنه مهر ایران در سفر به استان هرمزگان از
شعب بانک بازدید کرد. به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران، این بازدید با هدف برقراري ارتباط مستقیم با کارکنان
و ارزیابی عملکرد شعب، بررسی رعایت اصول مشتري مداري و موازین اخلاقی، تجزیه و تحلیل منابع استان به تفکیک شعب، نسبت

 
مصارف به منابع و اقدامات انجام شده به منظور وصول مطالبات برگزار شد. 

پدرام در بازدید از شعب استان هرمزگان بر رعایت بهداشت اعتباري به منظور کاهش میزان مطالبات بانک و همچنین بر لزوم و

 
ضرورت اهتمام به بازاریابی در راستاي جذب منابع بیشتر و افزایش سهم بانک از بازارهاي هدف تاکید کرد. 

 
کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون 

بانک پارسیان در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دو میلیارد ریال به مجمع خیرین انتقال خون کمک کرد. به گزارش روابط
عمومی بانک پارسیان، بر اساس این گزارش، این اقدام خیرخواهانه بانک پارسیان به منظور تکمیل پروژه انتقال خون بیرجند (خراسان
جنوبی) و اتمام عملیات ساختمانی آن صورت گرفته است.گفتنی است؛ بانک پارسیان به عنوان بانک پیشگام در فعالیت هاي انسان
دوستانه و نیکوکارانه، علاوه بر اقدامات مالی، همواره نگاه جدا از یک بنگاه اقتصادي به جامعه و مردم عزیز کشور داشته که همراهی با
موسسات و انجمن هاي خیریه و همچنین پرداخت تسهیلات ازدواج، خود اشتغالی و کارآفرینی و ... بخشی از فعالیت هاي عام المنفعه

این بانک است.



6 روستاي استان فارس به اینترنت پرسرعت متصل شد
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شیراز - مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات فارس از راه اندازي اینترنت پرسرعت و اتصال شش روستاي دیگر استان به
شبکه ملی اطلاعات خبر داد.

شیراز - مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات فارس از راه
اندازي اینترنت پرسرعت و اتصال شش روستاي دیگر

 
استان به شبکه ملی اطلاعات خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، مهرداد سهرابی از اتصال یک
هزار و 161 خانوار روستایی در شهرستانهاي نی ریز، فسا،
خنج و رستم با جمعیت چهار هزار و 54 نفر در یک هفته
گذشته به شبکه ملی اطلاعات و شبکه پهن باند ارتباطی

 
سیار خبر داد. 

وي تعداد روستاهاي برخوردار شده از اینترنت پرسرعت در این شهرستانها را شش روستا برشمرد و عنوان کرد: روستاي بنه کلاغی از
توابع شهرستان نی ریز، روستاي گهرآباد از توابع شهرستان فسا، روستاي باغان از توابع شهرستان خنج و روستاهاي دشت، بلوط
اسدي و اندرگرد چشمه بري از توابع شهرستان رستم روستاهاي جدیدي هستند که با تأمین اعتبار از محل اعتبارات طرح خدمات

 
عمومی اجباري وزارت متبوع (USO) به اینترنت پرسرعت سیار اپراتور اول مجهز شدند. 

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات فارس با تاکید بر اینکه بهبود زیرساخت هاي ارتباطی در روستاها زمینه توسعه پایدار در این
مناطق را فراهم می کند، عنوان کرد: اینترنت پرسرعت در واقع در روستاها به عنوان ابزار و محرکی براي رشد عمل و از طریق فراهم
کردن جنبه هاي رفاهی بیشتر از طریق دسترسی به خدمات اجتماعی و دولتی، زمینه تقویت اجتماعی و اقتصادي را در این مناطق

 
فراهم می کند. 

سهرابی امکان بهره مندي از آموزش هاي آنلاین و الکترونیکی، ایجاد فرصت هاي کارآفرینی و اشتغال بیشتر از طریق ارتباط با سایر
نقاط، امکان بازاریابی براي محصولات تولیدي در روستا و رونق بوم گردي از طریق معرفی جاذبه هاي گردشگري و توریستی را از

دیگر مزایاي اتصال روستاها به شبکه پهن باند ارتباطی و اینترنت پرسرعت بر شمرد.



صندوق کار آفرینی امید از کسب و کار هاي خرد و زندانیان آزاد شده حمایت

می کند

منبع: تابناكشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/11/05

 
صندوق کار آفرینی امید از کسب و کار هاي خرد و زندانیان آزاد شده حمایت می کند 

سرپرست صندوق کار آفرینی امید استان کرمانشاه از حمایت این صندوق از کسب و کار هاي خرد و مشاغل خانگی و زندانیان آزاد

 
شده خبر داد. 

محمد طاهر عظیمی فشی در گفتگو با خبرنگار تابناك کرمانشاه اظهار کرد:
صندوق کارآفرینی امید تنها نهاد رسمی کشور است که از کسب و کار هاي خرد
حمایت می کند، در سنوات گذشته ثبت نام متقاضیان در سایت ما آزاد بود، اما از
سال 96 بانک مرکزي صندوق را ملزم به حمایت در بخش اشتغال روستایی و

 
عشایري کرد و منابع اصلی به آن سمت و سو حرکت کرد. 

وي افزود: در حال حاضر عمده فعالیت هاي صندوق به صورت تفاهم نامه اي است،
به عنوان مثال در بخش گلیم، فرش، صنایع دستی و میراث فرهنگی تفاهم نامه

 
هایی منعقد کرده ایم و حمایت هاي مالی در قالب تسهیلات قرض الحسنه از کسب و کار هاي این بخش ها می شود. 

سرپرست صندوق کار آفرینی امید تصریح کرد: این صندوق با فرمانداري تفاهم نامه اي را منعقد کرده که بر طبق آن 5 میلیارد تومان
تسهیلات قرض الحسنه به روستاها، کسب و کار هاي خرد و مشاغل خانگی (مانند کسب و کار هاي مربوط به گلیم، گبه، فرش و

 
صنایع دستی) پرداخت می کنیم و تا سقف 30 میلیون تومان به هر فرد تعلق می گیرد. 

وي خاطر نشان کرد: فرمانداري از طریق دستگاه هاي اجرایی پشتیبان ها و افراد زیر مجموعه را شناسایی و به ما که نقش نهاد
حمایتی مالی را داریم معرفی می کنند در واقع سازمان هایی مانند سازمان صمت، میراث فرهنگی و جهاد کشاورزي نقش معرفی
افراد و اطلاع رسانی ها را بر عهده دارند همچنین تفاهم نامه اي با اداره کار و استانداري منعقد خواهد شد که پوشش بسیار خوبی

 
خواهد داشت. 

عظیمی فشی تاکید کرد: حمایت مالی صندوق کار آفرینی امید شامل زندانیان آزاد شده نیز می شود که در این راستا هم تفاهم نامه
اي داریم و به این افراد تا سقف 100 میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه بدون سپرده گذاري با 4 درصد کارمزد واقعی براي راه
اندازي کسب و کار تعلق می گیرد و از افراد داري تجربه، تخصص و استعداد هستند حمایت می شود که اقدامات بسیار مطلوبی در

حال انجام است و در آینده اي نزدیک نیز اتفاقات خوبی خواهد افتاد.



...به برکت «بنیاد برکت»/ احیاي واحدهاي از رمق افتاده به «فرمان

امام(ره)»

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/11/05

 خبرگزاري فارس- همدان؛ سولماز عنایتی: بارها از رکود،
تحریم و تورم سخن به میان آوردیم و بارها از خم شدن کمر تولیدکننده و تعطیلی صنایع مطلب نوشتیم، از تورم و رکود رخنه کرده

 
به اقتصاد و قیمت بالاي تمام شده پول گله کردیم و صداي تولیدکننده و کارگر شدیم و فریاد تسهیلات ارزان قیمت سر دادیم. 

کارشناسان و صاحب نظران دست به قلم شدند و کم و کاستی هاي تولید امروز را که هر کدام به طور جداگانه براي زمین زدن
واحدهاي تولید و صنایع کافی است نکته به نکته بیان کردند تا شاید اشتغال و تولید ناخالص داخلی به ورطه نابودي کشیده نشود و
کورسوي امیدي باقی بماند، اما انگار کارگر نیفتاده و تمام چالش هاي موجود براي افزایش قیمت تمام شده کالا، کاهش قدرت خرید
داخلی و از بین رفتن توان رقابت با کالاهاي خارجی در داخل و خارج از کشور کافی است و همه اینها یعنی باید خط تولید را خواباند

 
و درب کارخانه را قفل زد. 

 البته این بهترین سرنوشتی است که نصیب سرمایه گذاران یک واحد تولیدي می شود چراکه در برخی موارد کار به تملک واحد

 
تولیدي توسط بانک ها کشیده می شود و سرنوشت تلخی بار دیگر رقم می خورد و ناامیدي بر پیکر تولید سایه می اندازد. 

 در این شرایطی که واحد تولیدي روزنه امیدي ندارد و سرمایه گذار یک قدمی ورشکستگی است به ناگاه تلالو طلایی آفتاب بر فراز
آسمان تولید خودي نشان می دهد و کاري می کند کارستان، راهکاري که می توان بدون تسهیلات گرانقیمت بانکی واحد تولیدي را

 
سرپا کرد و نشست سنگین سرمایه هنگفت و در آستانه نابودي را به جرگه تولید بازگرداند. 

«بنیاد برکت» وابسته به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) بارقه هاي امید را بر واحدهاي تولیدي از رمق افتاده و از همه جا ناامید
شده می تاباند، بنیاد با  اهداف اقتصادي به میدان نیامده بلکه تنها براي معنا بخشیدن به واژه حمایت تمام قد تولید را در آغوش
کشیده و صیانت از اشتغال را اوجب واجبات می داند. حامی مردم و اقشار مختلف است و دست رَد بر سینه روستاییانی که دیگر توان

 
ماندن در زادگاه خود ندارند یا سرمایه گذاري که واحد تولیدي خود را از دست رفته می انگارد، نمی زند. 

در بنیاد برکت اهداف اجتماعی با اهداف اقتصادي یک سو می شود تا سرمایه هاي کشور حفظ و اشتغال هاي از بین رفته احیا شوند،
اینجا آب ریخته به جوي بازمی گردد و پس از چند سال واحد تولیدي احیا شده و به سود رسیده به مالک اولیه باز گردانده خواهد



 
شد. در این سال ها بنیاد برکت در تلخ و شیرین روزگار در کنار تولیدکنندگان می ماند تا آنها بتوانند دوباره روي پاي خود بایستند. 

 
 اقتصاد، توسعه کارآفرینی و اجتماع 

معاون مدیرکل ستاد اجرایی حضرت امام(ره) در استان همدان، بنیاد برکت را از مجموعه هاي وابسته به این ستاد دانست که فعالیت

 
هاي اقتصادي، توسعه کارآفرینی و اجتماعی را دنبال می کند. 

 
 

علی چهاردولی با بیان اینکه بنیاد برکت در استان همدان اقدامات گسترده اي همچون مشارکت در توانمندسازي اقتصادي، توسعه
کارآفرینی و اشتغالزایی انجام داده است اظهار کرد: در همین راستا 309 طرح اقتصادي با ظرفیت اشتغال 3 هزار و 569 اجرا شده و

 
بالغ بر 93 میلیارد  و 600 میلیون تومان سرمایه گذاري صورت گرفته است.  

وي در ادامه به تشریح سرمایه گذاري هاي انجام شده پرداخت و افزود: چهار طرح بنگاه محور با ظرفیت اشتغال 2 هزار و 565 نفر و
سرمایه گذاري 57 میلیارد و 300 میلیون تومان و هشت طرح تسهیلات محور با ظرفیت اشتغال 113 نفر با مجموعه سرمایه گذاري

 
7 میلیارد و 900 میلیون تومان از جمله این اقدامات است. 

معاون مدیرکل ستاد اجرایی حضرت امام(ره) در استان همدان همچنین از اجراي 297 طرح اجتماع محور با ظرفیت اشتغال 891 نفر

 
با سرمایه گذاري 28 میلیارد و 400 میلیون تومان در استان خبر داد. 

وي در ادامه به یکی از پروژه هاي احیا شده توسط بنیاد برکت اشاره کرد و گفت: شرکت کیان ماکیان اکباتان در منطقه قهاوند به
تولید جوجه یک روزه مرغ گوشتی می پردازد و کل سرمایه گذاري آن 10 میلیارد و 500 میلیون تومان بود که در حال حاضر در

 
مراحل پایانی قرارداد با بنیاد به سر می برد و سال آینده از این مجموعه خارج می شویم.  

 
 



 
تزریق نقدینگی به واحد از نفس افتاده 

چهاردولی تصریح کرد: این واحد تولیدي نیمه تعطیل و در عمل فعالیت نمی کرد که بنیاد برکت ورود کرد و با تزریق سرمایه 5
میلیارد تومانی و دریافت 51 درصد سهام شرکت، آن را احیا و به چرخه تولید بازگرداند به طوري که امروز به سود دهی و بازدهی

 
مطلوبی رسیده است. 

وي درباره نحوه مشارکت بنیاد برکت به منظور احیاي واحدهاي تولیدي راکد یادآور شد: در سال هاي گذشته بنیاد برکت براي ورود
به واحدهاي غیر فعال و نیمه تعطیل به ارزیابی به روز شرکت می پرداخت و با قیمت گذاري بر روي 51 درصد از سهام شرکت و
دریافت آن، نقدینگی لازم را تزریق و بین سه تا پنج سال در سود و زیان شرکت شریک می شد اگرچه پس از پایان قرارداد و

 
سوددهی  شرکت، سهام خریداري شده به صورت اقساطی به مالک اولیه بازپس داده می شود. 

معاون مدیرکل ستاد اجرایی حضرت امام(ره) در استان همدان با بیان اینکه سال آینده شیوه مشارکت با واحدهاي تولیدي قابل احیا
تغییر خواهد کرد ادامه داد: در سال 1400 تسهیلاتی به ارزش 300 میلیون تومان، 1.5 میلیارد تومان و 3 میلیارد تومان و تنفس یک
تا سه سال براي باز پرداخت در نظر گرفته شده که این تسهیلات با بهره 12 تا 14 درصد بازپس گرفته می شود از همین رو

 
تفاهمنامه اي با استانداري همدان منعقد شده تا واحدهایی که داراي شرایط لازم هستند، شناسایی و اقدامات لازم صورت گیرد. 

وي با تأکید بر اینکه پیش از این بنیاد برکت با «شرکت نیک نوش صنم غرب» در نهاوند با تولیدات محصولات لبنی در سال 91 
مشارکت داشته و در سال 1394 از طرح خارج شده به طوري که امروز این مجموعه با یک هزار و 225 نیروي انسانی در حال فعالیت
است متذکر شد: بنیاد در سال 1390 نیز در «شرکت بهین ساخت الوند کبودراهنگ» که در حوزه سنگ مصنوعی فعالیت می کند

 
ورود کرده و در سال 1394 با اشتغالزایی 675 نفر خارج شده است. 

چهاردولی «شرکت پارس الوند» نهاوند با 315 اشتغال را از دیگر مجموعه هاي مورد حمایت بنیاد برکت دانست و گفت: بنیاد برکت

 
براي حمایت از تولید، رسیدن به  خودکفایی، عدم وابستگی به خارج از کشور و اشتغالزایی در حوزه اقتصادي کشور ورود کرده است. 

 
 

وي  از رسالت بنیاد برکت و ستاد اجرایی حضرت امام(ره) سخن به میان آورد و افزود: به منظور خودکفایی خانواده ها بنگاه داري
هاي خرد و کلان در دستور کار قرار گرفته و در رده هاي پایین تر نیز اقداماتی در قالب طرح هاي اشتغال خانگی براي جلوگیري از

 
مهاجرت روستاییان انجام شده است. 

معاون مدیرکل ستاد اجرایی حضرت امام(ره) خاطرنشان کرد: بنیاد برکت و ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) در راستاي منویات



مقام معظم رهبري و سند چشم انداز نظام جمهوري اسلامی و با هدف بهبود و ارتقاي توانمندي اقتصادي، کارآفرینی افراد و گروه
هاي مستعد فعالیت و فاقد مهارت در مناطق کمتر توسعه یافته و محروم ورود کرده و در کل کشور نتایج بسیار خوبی حاصل شده

 
است. 

 
برکت آخرین روزنه امید 

مدیرعامل «شرکت کیان ماکیان اکباتان» با بیان اینکه این واحد از جمله شرکت هاي مشارکتی بنیاد برکت است اظهار کرد: این
شرکت که در سال 84 احداث و با توجه به شرایط خاصی که گریبان واحدهاي تولیدي را گرفت دچار رکود اقتصادي و 10 سال به
تعطیلی کشانده شد، پس از آن بنیاد برکت ورود کرده و با تزریق سرمایه لازم این واحد به چرخه تولید کشور بازگشت و امروز به یک

 
برند معتبر در کشور بدل شد به نحوي که محصول ما طرفداران خود در بازار را به دست آورد. 

 
 

حمیدرضا مالمیر با بیان اینکه مشارکت بنیاد برکت و ترزیق سرمایه باعث شد 35 نیروي کار که بیکار شده بودند مجددا به کار گرفته
شوند متذکر شد: علاوه بر اشتغال مستقیم 20 نفر نیز به صورت غیر مستقیم با این مجموعه فعالیت می کنند و در حال حاضر در

 
پایان قرارداد با بنیاد برکت هستیم و بنا است به طور مستقل فعالیت خود را ادامه دهیم.  

وي احداث واحدهاي تولیدي همچون کیان ماکیان اکباتان را زمان بر و سرمایه بر دانست و گفت: واحدهاي تولید زیان دیده و دچار
رکود در کشور کم نیست از همین رو احیا واحدهاي راکد در زمان و هزینه صرفه جویی قابل توجهی در پی دارد، ضمن آنکه سرمایه
هاي کشور نیز حفظ می شود، بنابراین بنیاد برکت به حمایت از این سرمایه هاي موجود می پردازد و با سرعت بیشتري به نتایج مورد

 
نظر می رسد. 

مدیرعامل «شرکت کیان ماکیان اکباتان» در ادامه یکی از ابعاد احیاي واحدهاي راکد را ایجاد اشتغال دوباره یاد کرد و یادآور شد: طی
10 سالی که این واحد تولیدي متوقف بود، به هر طریقی اعم از مراجعه به استانداري و فرمانداري متوسل شدیم اما نتوانستیم

 
هیچگونه حمایتی را جلب کنیم در کمال ناامیدي بنیاد برکت ورود کرد و این واحد را زنده کرد. 

وي خاطرنشان کرد: بنابراین سایر واحدهاي مشابه که نتوانستند به هر نحوي به چرخه تولید بازگردند با مراجعه به بنیاد برکت می

 
توانند فرصت دوباره فعالیت را پیدا کنند و در صورت حرکت در مسیر صحیح  موفق شوند. 

مالمیر با اشاره به اینکه در حال حاضر در هر دوره فعالیت 4 میلیون و 500 هزار قطعه جوجه یک روزه با بهترین کیفیت تولید می
شود که سهم قابل توجهی در تولید مرغ کشور دارد اضافه کرد: کیفیت محصول به قدري افزایش یافته که به یک برند شناخته شده
در سراسر کشور بدل شدیم و اغلب جوجه ها را پیش خرید می کنند ناگفته نماند تمام موفقیت هاي امروز به برکت بنیاد برکت است.



 
 

وي از اتمام زمان قرارداد پنج ساله بنیاد برکت یاد کرد و افزود: امروز کاملا آمادگی داریم به صورت مستقل به فعالیت خود ادامه دهیم

 
اگرچه طبق قرارداد منعقد شده، بنیاد سهام خود را به صورت اقساطی و بدون بهره به سرمایه گذار واگذار خواهد کرد. 

 
اقدام ارزشمند بنیاد برکت 

یکی از کارکنان «شرکت کیان ماکیان اکباتان» با ابراز خوشحالی از مشارکت بنیاد برکت گفت: اغلب کارگران این شرکت از اهالی
روستاهاي اطراف هستند و پس از ورشکستگی شرکت بیکار شده بودند اما با یاري خداوند و همکاري بنیاد این شرکت سرپا شد و ما

 
دوباره مشغول به کار شدیم. 

احمد سیفی افزود: احیاي واحدهاي راکد و تعطیل خیلی ارزشمند است چون باعث اشتغالزایی و تولید می شود بنابراین بنیاد برکت

 
در یک امر خداپسندانه مشارکت داشت. 

وي یادآور شد: در طول تعطیلی این شرکت شغل ثابت  نداشتیم اما در حال حاضر با مشارکت بنیاد برکت به شغل اصلی خودمان

 
برگشتیم و رزق و روزي حلال درمی آوریم که از این بابت خدا را شاکریم. 

 
 

انتهاي پیام/89033/
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از رقابت با آمریکا در افغانستان تا خودتحریمی داخلی!/جایگاه والاي سیم و

کابل ایرانی در بازارهاي جهانی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/11/05

 به گزارش خبرگزاري فارس از زنجان، زاده زنجان نیست،
اما خود را یک زنجانی می داند. از روزي که قرعه خدمت سربازي اش به نام این شهر می افتد، معادلات زندگی او جور دیگري معنا

 
می شود. کم کم با ساز و کار صنعتی آشنا می شود که تمامی مسیر زندگی او را دگرگون می سازد. «صنعت سیم و کابل». 

در ابتدا با ابعاد مختلف تولید انوع سیم و کابل آشنا می شود و این آشنایی براي او به قیمت راه اندازي یک کسب و کار تمام می شود.
ابتداي مسیر را با یک نیروي کار راه اندازي می کند و در ادامه با خرید ماشین آلات صنعتی و مدرن وارد فاز جدیدي از تولید در این

 
صنعت می شود.  

زمان می گذرد و کارآفرین داستان ما آوازه محصولاتش را در کیفیت و مرغوبیت به آن سوي مرزها می رساند. صحبت از «صمد
یوسفی اصل»، چهره شناخته شده صنعت سیم و کابل کشور است. همان کسی که وقتی صحبت از کیفیت در صنعت سیم و کابل می

 
شود تمامی نگاه ها به برند «نور» است، نوري که این روزها در رگ هاي روشنایی کشور می درخشد.    

یوسفی اصل 42 سال سن دارد و در رشته تحصیلی فیزیک هسته اي از دانشگاه بوعلی سیناي همدان فارغ التحصیل شده است. وي

 
در دو دهه فعالیت خود در صنعت سیم و کابل کوله باري از تجربه هاي سخت و طاقت فرسا را طی کرده است. 

حس کنجکاوي و علاقه به کارآفرینی دریچه اي از کسب و کار در صنعت گردشگري، روي و حتی حوزه فرهنگ را بر دیدگان او روشن

 
کرده است که تداوم آن براي او طعم دیگري دارد.   

یوسفی اصل در ابتداي صحبت هایش با یادي از روزهایی که با یک نیروي کار چراغ یک واحد تولیدي را روشن کرد و در زمان هایی
با 500 نیروي کار در صنعت سیم و کابل فعالیت می کرد، می گوید: صنعت فلزات هم اقتصادي رو به توسعه دارد و همیشه با تنوع
محصولات می توان در بازار رقابتی حرفی براي گفتن داشت. به هر حال سیم و کابل، صنعتی است که از کابل برقی به فیبر نوري و

 
مخابراتی و به این روال دائم در حال تغییر است.   



 
 

وي با بیان اینکه با ورود ماشین آلات و افزایش نیروي کار، کسب و کار را توسعه دادم تا اینکه به ظرفیت هاي بالاي تولیدي رسیدم،
اعتقاد دارم باید استانداردها را رعایت کنیم و همیشه سعی کردم در پرداخت حقوق دولتی و کارگري کوتاهی نکنم. مالیات، حق دولت

 
و حق و حقوق کارگر را به موقع پرداخت کنیم و رعایت این اصول همان رعایت استانداردهاي کاري است.  

 
باید نگاه صادراتی بر تولید حاکم باشد   

کارآفرین نمونه استان در سال هاي گذشته، معتقد است نباید تولید را محصور داخل استان،کشور و یا حتی منطقه کرد، بلکه باید نگاه

 
صادراتی به تولید داشت و حرکت روي ریل ارتقاي کیفیت و استانداردهاي محصولات تولیدي براي رقابت در بازارهاي جهانی باشد.   

وي بر اصل مهم «تولید صادرات محور» تاکید می کند و می گوید: با هدف حضور در بازارهاي جهانی و تعامل سازنده در امر صادرات
در شرکت سیم و کابل با کشورهاي عراق و افغانستان، ارمنستان، چین، آلمان،کانادا، آذربایجان، ترکیه، گرجستان، لیبی و سوریه

 
همکاري داریم.    

عضو اتاق بازرگانی ایران با اعلام اینکه 200 قلم محصولات متنوع تولیدي داریم، بیان می کند: در صورت نیاز بازار، توان تولید
محصولات با ولتاژ پایین را  نیز داریم و در صورت عدم توانایی در تولید، سفارش تولید به کشورهاي دیگر با برند این شرکت را می

 
دهیم. 

یوسفی اصل ظرفیت تولید سالانه محصولات شرکت خود را 6 هزار تن اعلام می کند که از این میزان نزدیک به 50 درصد آن در

 
بازارهاي خارجی عرضه می شود.   

 
رقابت در بازارهاي جهانی سخت است   

وي در این باره به مساله رقابت سخت و جذب مشتري اشاره می کند: در بازارهاي مختلف با رقباي قدرتمندي دست و پنجه نرم می
کنیم، به طور مثال در افغانستان با آمریکا و اروپا و در سلیمانیه و اربیل عراق با ترکیه و اروپا و در بغداد با کشورهاي عربی رقابت
داریم و در این راستا و با همه مشکلات و رقابت هاي نابرابر سعی داریم محصولات خود را در کشورهاي مختلف عرضه کنیم و در این

 
راستا با رقباي خود رقابت سختی داریم.  

رئیس سابق کانون کارآفرینان استان زنجان، با مقایسه صادرات به برخی کشورها می افزاید: فرهنگ برخی از کشورها مانند آذربایجان
اجازه صادرات را نمی دهد و مردم خواهان مصرف محصولات خود هستند، حتی کشوري مانند سوریه که از لحاظ سیاسی با کشورمان



قرابت دارد، اما مردم با وجود مشکلات سیاسی علاقه مند استفاده از تولیدات ترکیه هستند. جالب اینکه در ارمنستان نیز مردم براي

 
استفاده از محصولات و کالاهاي روسی رغبت نشان می دهند، ولی سعی داریم محصولات خود را به این کشورها صادر کنیم.   

وي بر لزوم مشتري مداري و حفظ بازارهاي جهانی در شرایط کنونی تاکید می کند و در این باره می گوید: براي حفظ بازار در
کشوري مانند لیبی که براي استفاده از محصولات ترکیه تمایل وجود دارد، ابتدا سعی داریم محصول کامل را صادر کنیم. تدبیر ما این
است که براي حفظ بازار محصولات خود را با انجام 90 درصد فرآیندها در ایران و 10 درصد در ترکیه براي حفظ مشتري صادر

 
کنیم.  

 یوسفی اصل انعطاف پذیري، احترام به سلیقه مشتري، ارزآوري و در نهایت اشتغالزایی و حفظ اشتغال پایدار را زنجیره  هدفمند کاري
خود اعلام می کند و می افزاید: بهره مندي از تکنولوژي روز دنیا براي حضور در بازارهاي جهانی و منطقه براي ایجاد اشتغال و
ارزآوري منطبق با سلایق مشتري را سیاست کاري خود می دانیم و در این راستا حضور در بازارهاي جهانی جدید را در برنامه داریم.  

 
 

 
واردات تکنولوژي روز، چالش تولیدکنندگان است    

صنعتگر نمونه استان، وارد کردن تکنولوژي روز را از چالش تولیدکنندگان داخلی می داند و تصریح می کند: با این وجود وارد کردن
ماشین آلات و تکنولوژي جدید و به روز دنیا به کشور سخت هایی دارد، اما با تدبیر این چالش به فرصت تبدیل می شود. در این بین

 
وارد کردن تکنولوژي از آلمان و چین و اروپا با واسطه امکان پذیر بود.    

این فعال صنعت سیم و کابل کشور با بیان اینکه واریز پول ماشین آلات به طور مستقیم به کشورهاي صادرکننده مسیر سختی دارد،
ادامه می دهد: به دلیل تحریم ها واریز هزینه واردات به کشورهاي فروشنده به طور مستقیم امکان پذیر نیست و باید یک کشور
واسطه این پول را به حساب رسمی شرکت صادر کننده واریز کند که خود پروسه اي دیگر است. براي نمونه در خرید از اروپایی ها
خواهان این هستند که هزینه ماشین آلات باید به حساب آنها واریز شود و ما پول را به شرکت هایی در دوبی و ترکیه واریز کنیم تا
آنها به حساب رسمی شرکت هاي فروشنده واریز کنند. این شرکت هاي واسطه نیز درصدي را اخذ می کنند که نتیجه آن افزایش

 
هزینه وارد کردن ماشین آلات است.  

به گفته یوسفی اصل، به دلیل فرآیند سخت وارد کردن ماشین آلات مدرن  برخی از تولید کنندگان به این مهم خط بطلان می

 
کشند، اما برخی از آنها سختی هاي راه را به جان خریده و اصرار بر به روز شدن سیستم هاي خط تولید دارند.   

 
صادرات به دست واسطه ها امکان دارد  



وي چالش هاي تولید را محدود به بخش واردات تجهیزات و ماشین آلات نمی داند و با اشاره به سختی هاي صادرات بیان می کند:
صادرات مستقیم به اروپا نداریم و هر نوع خروج کالایی باید با دست واسطه انجام شود که این فرآیند در کاهش میزان ورود ارز به بازار

 
کشور را کمی دشوار کرده است.  

این فعال صنعتی، یادآور می شود: محصولات صنعتی مختلفی به کشورهاي همجوار صادر می کنیم که باید با تولیدات آمریکا، اروپا،

 
ترکیه و کشورهاي عربی رقابت کنیم و با این وضعیت می توان گفت که حفظ بازارهاي مختلف خارجی بسیار سخت است.   

یوسفی اصل لزوم حمایت دولت از محصولات صادراتی را مورد تاکید قرار می دهد و می گوید: در حالی محصولات ما در بازاري نابرابر

 
قابل رقابت است که سایه حمایت هاي دولت بر سر تولید کنندگان و صادرکنندگان سنگین است.    

وي درباره حمایت هاي دولت ها در سایر کشورها از صادرکنندگان می گوید، کشورهاي خارجی براي حمایت از صادرات برنامه هاي
خاصی دارند که برگشت به روز مالیات و ارزش افزوده به شرکت صادرکننده از جمله آنهاست. براي روشن شدن موضوع مالیات در نظر
گرفته شده براي صادرات در ترکیه18 درصد بوده و این رقم در کشور ما 9 درصد است در حالی که در ایران هم همانند سایر کشورها

 
مالیات را به شرکت صادرکننده برمی گرداند.  

عضو هیأت مدیره سازمان ملی کارآفرینی ایران، با بیان اینکه در تمام کشورها مالیات صادرات به شرکت هاي تولیدي برگشت داده
می شود و این مشوق در کشور ما هم اجرا می شود، ادامه می دهد: تفاوت اینجا است که در کشورهاي دیگر همزمان با خروج
محصول از کشور این پول به شرکت بازگردانده می شود، ولی در کشورما این پول بعد از چند سال با سختی ها و طی فرآیندهاي

 
اداري به شرکت صادرکننده بازگشت داده می شود.   

یوسفی اصل ماحصل اجراي دقیق این طرح که حمایت داخلی از صادرات است را یادآور می شود و اضافه می کند: اجراي دقیق و به

 
موقع این طرح می تواند شرکت ها را تشویق به صادرات کرده و خروجی آن در جهش تولید نمایان خواهد شد.   

 
 

 
صادرکنندگان تضمین صادراتی می خواهند   

وي ایجاد تضمین صادراتی را جزو موارد ضروري صادرکنندگان بیان می کند و می گوید: در برخی از مواقع بازار صادراتی وجود دارد و
ما هم در کشور محصولات قابل قبولی براي صادارت داریم ولی به خاطر عدم وجود اعتماد و تضمین با سایر کشورها این اتفاق روي

 
نمی دهد.  



عضو هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی استان زنجان، داد و ستد با کشورهاي دیگر را یک ریسک بزرگ براي تولیدکنندگان بیان می کند
و ادامه می دهد: از لحاظ کمی و کیفی محصولاتی فراوانی در کشور وجود دارد که توان رقابت در بازارهاي منطقه و حتی جهانی را

 
دارا هستند، اما به خاطر تحریم و عدم حمایت و ورود دولت در برخی از زمینه ها صادرات انجام نمی شود.  

 یوسفی اصل، در ادامه با بیان اینکه به خاطر نبود تضمین بسیاري از تولیدکنندگان دور صادرات خط کشیده اند، ادامه می دهد:
صادرات استانداردهاي خود را دارد و باید تضمین هاي بین دولتی لحاظ شود، چرا که بیشتر تولیدکنندگان قدرت ریسک و اعتماد به

 
کشورهاي دیگر را ندارند.  

 
خود تحریمی مانعی براي تولیدکنندگان است  

وي در بخش دیگر صحبت هایش خودتحریمی را از موانع تولیدکنندگان داخلی می داند و می گوید: برخی از بخشنامه ها و طرح هاي
دولت به طور ناگهانی اعلام می شود و از صاحبان صنعت می خواهند که به طور ضربتی آن را اجرایی کنند و جالب اینکه فرصتی

 
براي انجام تدابیر به تولیدکننده نمی دهند که مانع سختی است.   

 این فعال صنعت سیم و کابل کشور در تکمیل صحبت هایش اضافه می کند: شرایط به گونه اي بود که به طور ضربتی باید از
کشورهاي صادرات کننده  ارز وارد کشور می کردیم، ولی یک شبه این کار امکان نداشت و باید طرح پله به پله و در بازه هاي زمانی

 
انجام می شد تا تولیدکننده متضرر نشود.   

یوسفی اصل با ابراز تاسف از اینکه اجراي برخی از طرح ها بلاتکلیفی براي صادرکنندگان به همراه دارد، می افزاید: اگر تفکر

 
کارشناسی در میان نباشد، تولیدکنندگان سرخورده شده و در کارزار تولید دوام نخواهند آورد.   

 
 

وي رونق تولید با وجود تحریم ها و فشارهاي اقتصادي را در شرایط کنونی قابل تقدیر می داند و ادامه می دهد: در این شرایط سخت،
زحمات تولیدکنندگان و صادرکنندگان قابل تحسین است و انتظار دارم دولتی ها از نظرات و پیشنهادات فعالان بخش خصوصی بی
نصیب نباشد. این در شرایطی است که با دور زدن تحریم ها و یا افزایش هزینه ها، مقاومت در برابر چالش ها و بالا بودن ریسک

 
صادرات را انجام می دهیم، نشان می دهد که در بن بست قرار نداریم.  

مدیر عامل شرکت صنایع برق سیم و کابل نور زنجان،با بیان اینکه برخی از مشکلات به قوانین موجود در بخش صادرات و برخی نیز
به نحوه اجرا بستگی دارد، با صراحت می گوید: برخی از قوانین دست و پاگیر و نحوه نادرست اجراي برخی از قوانین، خودتحریمی ها
را به وجود می آورد و گاهی نیز طولانی شدن پروسه اجراي قوانینی مانند بازگرداندن ارزش افزده ها به تولیدکننده توجیه پذیري



 
تولید را از زیر سوال می برد.   

 
نقش نیروي انسانی در تولید مهم است   

وي در بخش دیگر صحبت هایش با اشاره به جایگاه نیروي انسانی در تولید اظهار می کند: نیروي کار در کشور موهبتی بزرگ است و

 
باید بسترهاي لازم براي مدیریت و ثبات نیروي انسانی را فراهم کنیم تا در محیط کار دغدغه اي نداشته باشد. 

یوسفی اصل اضافه می کند: کار فراوان و ارزان قیمت و وجود مواد اولیه و معدنی کافی در کشور امتیازات خوبی براي تولید است، ولی

 
در کنار آن حمایت هاي دولت با توجه به تحریم ها و ایجاد هزینه هاي سربار فراوان تاثیرگذار است. 

 
 

 
فعالیت 17 واحد سیم و کابل در استان زنجان 

این در حالی است که به گفته رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان زنجان 17 واحد صنعتی تولید سیم و کابل با ظرفیت 93

 
هزار تن در این استان فعالیت می کنند. 

ناصر فغفوري با اشاره به اینکه فعالیت این تعداد واحد سیم و کابل می تواند ظرفیت مهمی در راستاي قطب بودن استان در زمینه
برق باشد، افزود: میزان سرمایه گذاري این تعداد واحدي تولیدي در عرصه سیم و کابل نیز 11 هزار میلیارد ریال با اشتغال زایی یک

 
هزار نفر است. 

وي با تاکید بر اینکه امروز باید همه تلاش ها در راستاي ارتقاي ظرفیت تولیدي واحدهاي عرصه برق و الکترونیک در استان باشد،
ادامه داد: بی شک، فعالان این عرصه نیز با دغدغه هاي زیادي دست و پنجه نرم می کنند که یکی از مهم ترین دغدغه هاي امروز در

 
این عرصه، نوسانات قیمت مس و سهمیه بندي مواد اولیه است. 

فغفوري ادامه داد: علاوه بر این مشکلات، مواردي از قبیل طولانی بودن زمان بازپرداخت هزینه هاي فروش ترانس، نوسانات قیمت ارز،

 
کمبود نقدینگی را نیز باید به این مشکلات افزود. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان زنجان گفت: گام برداشتن در راستاي رفع این مشکلات می تواند زنجان را در رسیدن به
آنچه که مصوبه هیأت دولت در زمینه قطب شدن این استان در عرصه برق، الکترونیک و فناوري اطلاعات است، یاري کند. 



انتهاي پیام/73002/ق/ي



وعده نوبخت براي تکمیل راه آهن بوشهر/ اجراي شبکه فاضلاب بوشهر از محل

مصوبات سفر هیئت دولت

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/11/05

به گزارش خبرگزاري فارس از بوشهر، عبدالکریم جمیري
صبح امروز در گفت وگو با خبرنگاران با اشاره به دیدار خود
با نوبخت معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه
بودجه کشور اظهار داشت: در این دیدار درخصوص تکمیل
اسکله ها و بنادر صیادي استان، تأسیس منطقه ویژه
اقتصادي شمال استان، پرداخت تسهیلات بلاعوض به
آسیب دیدگان بازارچه ساحلی دیلم، تکمیل پروژه راه آهن
بوشهر شهر و تکمیل فاضلاب شهرهاي بوشهر، عالیشهر و

 
چغادك بحث و گفت وگو شد. 

نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس شوراي اسلامی فعال سازي پروژه راه آهن بوشهر- شیراز را یکی از مهمترین مطالبات
مردم استان بوشهر از دولت عنوان کرد و اظهار داشت: وعده عملیاتی شدن این پروژه بارها مورد تأکید ریاست محترم جمهور قرار
گرفته است. اتصال این پروژه به شبکه ریلی سراسري از جنوب به شمال باعث تسهیل حمل و نقل کالاهاي صادراتی و وارداتی و

 
افزایش ظرفیت ترانزیتی کشور خواهد شد. 

وي با بیان اینکه استان بوشهر 42 درصد کل صادرات کشور را برعهده دارد گفت: با توجه به سرمایه گذاري هاي رو به رشد براي
توسعه صنعت پتروشیمی در مناطق پارس جنوبی و شمالی و افزایش مبادلات تجاري نفتی و غیرنفتی از طریق استان استان بوشهر

 
لزوم اتصال به خط مواصلاتی اصلی و ارزان بیش از هر زمان دیگري وجود دارد. 

نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: برنامه ایجاد بندر جامع استان با همکاري وزارت نفت در حال

 
پیگیري است و بدون تردید ایجاد این بندر با بهره گیري از حمل و نقل ریلی بهترین کار کرد و توجیه اقتصادي را خواهد داشت. 

جمیري گفت: براي تکمیل این پروژه باید در فرآیند تامین تسهیلات مالی خارجی فاینانس این پروژه تسریع شود و زمینه واگذاري و
اجراي قطعاتی از پروژه به شرکت هایی که آمادگی تهاتر مبادلات خود با نفت و استفاده از ظرفیت بند و تبصره 5 قانون بودجه سال
جاري را دارند فراهم شود. همچنین براي فعال ماندن پروژه ردیف اعتباري آن در لایحه بودجه سال آینده حداقل باید به میزانپنج

 
هزار میلیارد ریال تقویت شود. 

نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس شوراي اسلامی در بخش دیگري از سخنان خود در خصوص بازسازي و نوسازي اسکله
هاي جفره، بندرگاه، شیف و خارگ گفت: هفت اسکله صیادي در بندر بوشهر و جزیره خارگ نقش مهمی در اشتغال پنج هزار و 700

 
صیاد و تامین امنیت غذایی مردم دارد که چهار اسکله نیاز به بازسازي و نوسازي دارند. 



وي افزود: براي تکمیل پروژه اسکله صیادي جفره، تکمیل اسکله صیادي بندرگاه، تکمیل فاز یک و احداث فاز دوم اسکله صیادي

 
شیف، تکمیل اسکله صیادي خارگ که 43 درصد پیشرفت دارد، جمعا به مبلغ 122 میلیارد تومان اعتبار نیاز است. 

جمیري درخصوص پروژه هاي بنادر صیادي در استان نیز گفت: پروژه هاي زیادي در حوزه بنادر صیادي روي زمین مانده که در
صورت تأمین اعتبار و همکاري سازمان مدیریت و برنامه ریزي قبل از پایان این دولت شاهد بهره برداري از آنها خواهیم بود و تحول

 
قابل توجهی در وضعیت معیشتی صیادان مناطق ساحلی به وجود خواهد آورد. 

رئیس مجمع نمایندگان استان بوشهر با اشاره به تمرکز سرمایه گذاري در طرح هاي نفت، گاز و پتروشیمی جنوب استان اذعان کرد:
توسعه صنعتی در استان نامتوازن است و مناطق مرکزي و شمالی علیرغم داشتن ثروت طبیعی با ظرفیت هاي متنوع از فقر شدید

 
سرمایه گذاري در بخش صنعت رنج می برند. 

وي گفت: بخش کشاورزي نیز با وجود برنامه ها و اقدامات قابل تقدیر در زمینه توسعه کشت گلخانه اي و آبزي پروري به دلیل
محدودیت منابع آب تا زمان تعیین تکلیف وضعیت تامین آب از سد چمشیر امکان بهبود آبیاري اراضی موجود و افزایش سطح

 
زیرکشت را ندارد. 

جمیري اظهار داشت: با وجود همجواري با دریا و مزیت حمل و نقل دریایی، کمبودها و مشکلات زیرساختی بندري موجب شده تا
فعالیت هاي عمده بخش بازرگانی خارجی محدود به واردات ته لنجی باشد و بخش قابل توجهی از اشتغال و معیشت اهالی بومی

 
شهرستان هاي دیلم و گناوه به خرده فروشی کالاي ملوانی متکی شود. 

وي ناپایداري مشاغل و عدم سرمایه گذاري مناسب براي توسعه صنایع را از عوامل موثر بر افزایش نرخ بیکاري دانست و گفت: در سال
1398 نرخ بیکاري شهرستان دیلم بالغ بر 20 درصد و در شهرستان گناوه در حدود 14 درصد بوده در حالی که این شاخص در سطح

 
استان و کشور حدود 10 درصد است. 

نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: براي استفاده از ظرفیت هاي توسعه بخش صنعت در شمال
استان و بسترسازي براي سرمایه گذاري، ایجاد اشتغال مولد و ارزش افزوده منطقه ویژه اقتصادي شمال استان با رویکرد نفت، گاز و
پتروشیمی در مساحت سه هزار و 900 هکتار در شهرستان دیلم به تصویب هیئت وزیران، شوراي عالی مناطق آزاد تجاري صنعتی و

 
مجلس شوراي اسلامی رسیده است. 

جمیري گفت: تاکنون مطالعات امکان سنجی فنی و اقتصادي، مطالعات طرح جامع فاز 1 و 2 انجام شده و تاییدیه هاي لازم از
شورایعالی مناطق آزاد تجاري صنعتی، سازمان صنایع، شهرك هاي صنعتی، سازمان حفاظت از محیط زیست دریافت شده است و باید

 
بودجه لازم جهت احداث زیر ساخت ها و تأسیسات لازم براي این منطقه در نظر گرفته شود. 

نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس شوراي اسلامی همچنین با اشاره به عملیات احداث و تکمیل شبکه فاضلاب شهرهاي
بوشهر، عالیشهر و چغادك گفت: شهر جدید عالیشهر و چغادك به لحاظ قرار گرفتن در محدوده شهر بوشهر همچنان از شبکه

 
فاضلاب برخوردار نیستند و مشکلات زیست محیطی فراوانی براي این شهرها ایجاد شده است. 

وي افزود: تکمیل شبکه فاضلاب شهر بوشهر بیش از سه دهه به طول انجامیده ولی با عملکرد مطلوب دولت از سال 92 تاکنون سه



برابر بیشتر از دو دهه قبل در این پروژه هزینه شده است، با توجه به پیگیري هایی که از طریق وزارت نیرو انجام شده توسعه شبکه
فاضلاب شهر بوشهر و احداث شبکه در دو شهر چغادك و عالیشهر مستلزم اصلاح اهداف کمی مندرج در قانون بودجه است و باید

 
علاوه بر تغییر احجام عملیاتی نسبت به تقویت ردیف اعتباري شهر بوشهر نیز اقدام شود. 

جمیري درخصوص خسارات آتش سوزي مهرماه گذشته به بازاریان دیلمی گفت: در آتش سوزي بازارچه ساحلی بندر دیلم 169 واحد
صنفی شامل واحدهاي پوشاك، لوازم آرایشی، کیف، کفش و وسایل برقی دچار آتش سوزي شدند که به علت شرایط نامناسب، تمام

 
واحدها به طور کامل از بین رفت و باعث آسیب دیدن و بیکاري صاحبان این مشاغل شد. 

نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس شوراي اسلامی اذعان کرد: طبق برآوردها حدود 60 میلیارد تومان خسارت کالایی به
غرفه داران وارد شده است و بدهی بانکی آنها نیز حدود 11 میلیارد تومان است، با توجه به شرایط نامناسب معیشتی شاغلان این
بازارچه و زمینه سازي براي تداوم فعالیت آنها باید حداقل 30 میلیارد تومان اعتبار به صورت بلاعوض در اختیار خسارت دیدگان قرار

 
گیرد. 

وي با اشاره به دستوراتی که رئیس سازمان برنامه و بودجه در این نشست صادر کرد گفت: دکتر نوبخت براي احداث زیرساخت هاي
لازم براي منطقه ویژه اقتصادي شمال استان و تخصیص تسهیلات بلاعوض به آسیب دیدگان آتش سوزي بازارچه ساحلی دیلم
دستورات لازم را صادر کرد. همچنین مقرر شد از محل مصوبات سفر هیئت دولت به استان بوشهر براي تکمیل شبکه فاضلاب بوشهر

 
استفاده شود. 

جمیري در پایان گفت: معاون رئیس جمهور در این نشست وعده داد از همه امکانات و ظرفیت هاي موجود براي تکمیل راه آهن

 
بوشهر – شیراز، تکمیل اسکله ها و بنادر صیادي استان استفاده شود. 

انتهاي پیام/ر



3 مطالبه قضائی مردم گرمسار در سفر آیت االله رئیسی منعکس شد
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گرمسار- فرماندار گرمسار با اشاره به انعکاس سه مطالبه قضائی مردم این شهرستان در سفر آیت االله رئیسی به استان سمنان
گفت: ساختمان جدید زندان و رفع مشکلات پروژه آب رسانی از مهم ترین مطالبات بود.

گرمسار- فرماندار گرمسار با اشاره به انعکاس سه مطالبه
قضائی مردم این شهرستان در سفر آیت االله رئیسی به
استان سمنان گفت: ساختمان جدید زندان و رفع مشکلات

 
پروژه آب رسانی از مهم ترین مطالبات بود. 

سعید متقی در گفتگو با خبرنگار مهر، با اشاره به سفر
رئیس قوه قضائیه آیت االله سید ابراهیم رئیسی به استان
سمنان و مصوبات این سفر اظهار داشت: درخواست ها و
مطالبات مردم گرمسار در قالب نامه اي مطرح شده است
که پیگیري ساختمان جدید زندان گرمسار ازجمله این

 
مطالبات بود. 

وي افزود: این در حالی است که در دو شهرستان استان سمنان ساختمان جدید زندان احداث شده و جابه جایی صورت گرفته اما

 
گرمسار با توجه به وضعیت موجود از این طرح بی بهره است. 

فرماندار گرمسار با اشاره به اینکه مشکلات حقوقی و قضائی شش واحد صنعتی مشکل دار نیز در این نامه پیگیري شده است، افزود:

 
پیگیري مشکلات حقوقی پروژه سد نمرود و آب رسانی BOT نیز در این نامه مطرح شده است. 

متقی در ادامه با اشاره به اینکه در سفر وزیر راه و شهرسازي مشکل 76 واحدي ایوانکی در مراحل نهایی قرار دارد و به زودي تکمیل
می شود، خاطرنشان کرد: مبحث گردشگري در روستاي ایستگاه بنه کوه و سرمایه گذاري در حوزه گردشگري در منطقه ایستگاه بنه

 
کوه در سفر کوتاه معاون وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی به این شهرستان پیگیري شد. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود بابیان اینکه اتصال خط ریلی راه آهن حرم تا حرم در مسیر قم – گرمسار ازجمله پروژه هاي
اولویت دار این شهرستان است که در سفر وزیر راه و شهرسازي به استان پیگیري شد، بیان کرد: این طرح توسط وزیر راه و شهرسازي

 
تصویب شده و اجراي آن می تواند ترافیک ریلی تهران را تا حد زیادي کاهش دهد. 

فرماندار گرمسار با تأکید بر اینکه افتتاح این پروژه بخش عمده اي از مشکلات جامعه دانشجویان و کارگران را رفع می کند، تصریح

 
کرد: 35 کیلومتر خط ریلی موجود است و 120 کیلومتر باید از گرمسار تا قم ریل گذاري شود. 

متقی خاطرنشان کرد: در حال حاضر براي سفر به قم از طریق خطوط ریلی، مردم ناگزیرند ابتدا به تهران سفر کنند و سپس با قطار



 
به مقصد قم حرکت کنند اما با اجراي این پروژه مردم از ایستگاه راه آهن گرمسار به قم سفر می کنند. 

وي با تأکید بر اینکه پیگیري براي توقف قطار تهران – مشهد در ایستگاه گرمسار در دستور کار است، ابراز کرد: ارائه تسهیلات براي

 
اشتغال و بازتوانی کمک معیشت روستاییان تحت عنوان تبصره 16 از دیگر اقدامات مهم فرمانداري در 9 ماه ابتداي سال جاري است. 

فرماندار گرمسار با اشاره به اینکه سهمیه این شهرستان 850 میلیون تومان بود، یادآور شد: نه تنها تمام این اعتبار جذب شده بلکه تا
یک میلیارد و 100 میلیون تومان این سهمیه افزایش یافته و تسهیلات مذکور با سود چهار درصد و بازپرداخت هفت ساله به

 
متقاضیان پرداخت شد. 

متقی در ادامه از افتتاح چهار پروژه آب رسانی به روستاهاي سنرد، کهک، قاطول و غیاث آباد در پویش الف. ب ایران در سه شنبه این
هفته خبر داد و گفت: پروژه آب رسانی به روستاهاي کهک و سنرد با حفر و تجهیز یک حلقه چاه و اجراي خط دو هزار و 400 متر

خط انتقال بااعتبار سال جاري به میزان پنج هزار میلیون ریال و جمعاً 11 هزار میلیون ریال در دهه فجر افتتاح می شود.



آموزش و توانمندي 200 زن سرپرست خانوار گلستان

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/11/05

گرگان- مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گلستان از آموزش و توانمندي 200 زن سرپرست خانوار استان خبرداد.

گرگان- مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گلستان از
آموزش و توانمندي 200 زن سرپرست خانوار استان

 
خبرداد. 

به گزارش خبرنگار مهر، الهه غیناقی صبح یکشنبه در
نشست کارگروه تخصصی بانوان و خانواده ستاد دهه فجر
گلستان با اصحاب رسانه اظهارکرد: هشت برنامه شاخص در

 
دهه فجر توسط کارگروه بانوان در گلستان اجرا می شود. 

وي افزود: اعزام کاروان سلامت به روستاهاي محروم و
توزیع اقلام بهداشتی و دارویی، برگزاري همایش فجر فاطمی شکوه فاطمی، تکریم از هزار و 247 مادر شهید، تکریم از بانوان در طرح
شهید سلیمانی، کلیپ آموزشی در دوران کرونا، تکریم از بانوي نخبه استان «انسیه شاه حسینی»؛ کارگردان مطرح کشور و غیره از

 
جمله برنامه ها است. 

غیناقی بیان کرد: در مجموع دو هزار و 336 برنامه توسط کارگروه خانواده برگزار شده که شامل فعالیت هاي فرهنگی، پروژه هاي

 
اشتغال زایی، فعالیت هاي ورزشی، کلنگ زنی و افتتاح مدرسه توسط بانوان و غیره است. 

مسئول کارگروه تخصصی بانوان و خانواده ستاد دهه فجر گلستان اضافه کرد: استارتاپ بانوان خلاق در زمینه بسته بندي (آموزش و
ارائه طرح و غیره) برنامه ریزي شده و طرح شمیم (در اختیار قرداد دان اماکنی به زنان آسیب دیده براي ارائه تولیدات) با همکاري

 
اوقاف برگزار می شود. 

 
وي بیان کرد: 200 زن سرپرست خانوار سال گذشته با همکاري تعاون و جهاد دانشگاهی آموزش داده شده و از آنها حمایت کردیم. 

غیناقی اضافه کرد: در طرح مهریار محصولات و تولیدات این بانوان با همکاري اداره پست به نقاط مختلف ارسال شد.



سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران!

منبع: رشت 20شماره خبر:  167  |  تاریخ: 1399/11/05

تنها حکایت دوبی هم نیست؛ دوبی هم دارد مانند بسیاري از کشورهاي دیگر براي جذب سرمایه هاي ایرانی رقابت می کند.
نوشته سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران! اولین بار در اخبار رشت و گیلان. پدیدار شد.

سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران! سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران! به گزارش رشت20 و

به نقل از عصرایران،سید جواد هاشمی، بازیگر سینماي ایران که با وصف "ارزشی" شناخته می شود، اخیراً در تبلیغ شرکتی که خانه
هاي دوبی را می فروشد مشارکت کرده و ایرانی ها را دعوت کرده که در این شهر عربی، خانه بخرند و تاکید کرده که اگر این کار را

 
بکنید، بچه هایتان هم دعایتان خواهند کرد. 

 
 

این تبلیغ، جنجال زیادي را به دنیال داشته است؛ سیدجواد هاشمی و تبلیغ براي دوبی؟! به قول "نقی معمولی" در سریال پایتخت:

 
"مگه می شه؟ مگه داریم؟!" 

 
پاسخ این است: بله! می شه و داریم. 

می توان سید جواد هاشمی را نکوهید که چرا براي دوبی تبلیغ کرده و حتی این جمله اش که گفته "لایف استایل خانه هاي دوبی با
هیچ جاي دنیا قابل قیاس نیست" را به سخره گرفت. اما من بیش از این که به سیدجواد و لایف استایل خانه هاي دوبی فکر کنم، دلم
به درد می آید که چرا به روزي افتاده ایم که رفتن از ایران به یک دغدغه فراگیر تبدیل شده است؟ ایرانی که زمانی در قعر کشورهاي
مهاجر فرست بود، اینک سال هاست که بالاي این جدول جاخوش کرده است و این در حالی است که نه مانند افغانستان و سوریه

 
درگیر جنگ ایم و نه مانند بسیاري از کشورهاي آفریقایی دچار فقر ذاتی هستیم. 

تنها حکایت دوبی هم نیست؛ دوبی هم دارد مانند بسیاري از کشورهاي دیگر براي جذب سرمایه هاي ایرانی رقابت می کند. مگر
همین چند ماه پیش نبود که خبرگزاري رسمی جمهوري اسلامی (ایرنا) خبر داد که ایرانی ها رکورددار خرید خانه در ترکیه شده اند؟
چقدر ایرانی در این سال ها جلاي وطن گفته و با انگیزه "به هر آن کجا که باشد به جز این سرا، سرایم" از استرالیا در شرق عالم تا
کانادا در غرب جهان پراکنده شده اند؟! واقعاً در چند درصد از هواپیماهایی که از ایران به خارج می روند، مهاجري که می رود تا

 
برنگردد، وجود ندارد؟! 

تازه! آنان که رفته اند، رفته اند و تکلیف شان مشخص است؛ میلیون ها ایرانی و مخصوصاً جوان، یا در صدد رفتن هستند یا در حسرت

 
آن! 

مقصر این وضعیت، نه سید جواد هاشمی که کسانی هستند که با تصمیم گیري ها و اقدامات نابخردانه شان در سطوح ارشد مدیریتی،

 
ایران ما را به جایی براي "فرار" و نه "قرار" تبدیل کرده اند: 

این وضعیت "هوا"یی است که تنفس می کنیم و به ویژه در شهرهاي بزرگ، حسرت یک دم اکسیژن خالص به دلمان مانده است؛ 



"آب" که می بینیم، دلمان می لرزد که دارد تمام می شود و یادمان می افتد که حتی ذخایر استراتژیک آب را از اعماق زمین هم
استخراج کرده اند؛ براي یک کار عادي در ادارات، باید کفش آهنی داشت و زیر میزي و رومیزي داد، در دادسرا و دادگاه دلت می لرزد
که آیا حقت را خواهی گرفت یا اتفاق دیگري می افتد؟ سطح علمی دانشگاه نزولی شده است و کشور پر شده از دکترهاي بی سوادي
که با مدرك شان پز می دهند و پول در می آورند، مدارس، محلی شده اند براي ربایش کودکی و نشاط کودکان و نوجوانان، رسانه
هایمان شیر بی یال و دم و اشکم هستند، هر روز مسوولی حرفی می زند که دنیا به ما بخندد، مصوبات مجلس مان و کارهاي دولت
مان هم که اظهر من الشمس اند، درآمدها اندك اند و قیمت ها لحظه اي بالا می روند و ارزش پول ملی پایین می آید، کسی که
بخواهد کارآفرینی و اشتغالزایی کند، به چنان روزگاري گرفتارش می کنند که به غلط کردن می افتد، روابط مان با جهان، همواره در
سطحی بالاتر از معمول، متشنج است، ریاکاري سکه رایج جامعه شده است و اخلاقیات درگیر افولی تاریخی، شغل و ثبات شغلی و
تشکیل خانواده براي خیلی ها رویاست، خانه دیگر حتی یک رویا هم نیست و خودرویی که در دنیاي امروز، جزو اقلام پیش پا افتاده

 
محسوب می شود، دغدغه ایرانی ها شده است و ... . 

پس چرا میلیون ها نفر نروند و بیشتر از رفتگان در آرزوي رفتن نباشند؟! پاي صحبت شان هم که می نشینی می گویند که مگر چند
بار زندگی می کنند؟ و حتی آنان که در میانسالی اند با حسرت پاسخت می دهند: از ما گذشت، لااقل برویم که بچه هایمان زندگی

 
کنند و به قول سیدجواد هاشمی، دعاگو شوند! 

مگر چقدر آدم داریم که بتوانند بروند و نروند تا کشورشان را بسازند و مدام نامردي و نامرادي ببینند و باز هم نروند و بمانند و باز

 
نامردي و نامرادي ببینند و نروند و باز... مگر یک انسان چقدر تاب و توان دارد؟! 

تا زمانی که عقلانیت به تصمیم و کارهایمان بازنگردد و هر که بیشتر شعار دهد و جلوه گري کند، بر صدر نشیند و بیشتر قدر بیند،
اوضاع مان همین هست که هست و ایرانی ها در ترکیه و امارات و ... خانه خواهند خرید و کار و بار وکلاي مهاجرت، پررونق خواهد

 
بود و طیاره هایمان پر از مسافرانی خواهد بود که می روند تا به وطن بازنگردند ولو با چشمانی گریان و دل هایی شکسته! 

سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران!



نماینده مجلس: وزارت کشور متولی اجراي طرح حمایت از فرزندآوري و

فرزندپروري می شود

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1399/11/05

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس با بیان اینکه هماهنگی هاي لازم براي بودجه و اجرا طرح تعالی جمعیت و خانواده با دولت
صورت گرفته و اعتبارات خوبی هم کمیسیون تلفیق در نظر گرفته گفت: وزارت کشور متولی اجراي طرح تعالی جمعیت و

خانواده شد.

به گزارش دیده بان ایران؛ حجت الاسلام حسین جلالی
عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی درباره
طرح جوانی جمعیت و خانواده اظهار داشت: این طرح
بسیار جامع است و تلاش کرده ایم تا اقدامات حمایتی لازم
از خانوارها به منظور افزایش نسل و اقدامات درمانی براي
زوجین نابارور همچنین متولی ناظر در این بخش در نظر

 
گرفته شود. 

وي افزود: تسهیل ازدواج جوانان، تأمین مسکن، حمایت از فرزندآوري و فرزندپروري، تکریم زن، اشتغال جوانان در طرح تعالی ازدواج

 
و خانواده وجود دارد که امیدواریم ان شاءاالله ظرف چند روز آینده تقدیم شوراي نگهبان شود. 

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه بودجه طرح تعالی جمعیت و خانواده در سال 1400 و سال هاي بعد از
آن دیده شده است، تصریح کرد: هماهنگی هاي لازم در این باره با دولت صورت گرفته و اعتبارات خوبی هم در کمیسیون تلفیق براي

 
این موضوع در نظر گرفته شده است. 

جلالی خاطرنشان کرد: وزارت کشور متولی اجراي قانون تعالی جمعیت و خانواده است، این در حالی است که یکی از معایب
موضوعات مندرج در این موضوع نداشتن متولی بود و نمی توانستیم براي اجراي این قانون از کسی بازخواست کنیم. این در حالی
است که مجریان این قانون زیاد هستند که می توانم به خدمات رفاهی بیمه، وزارت بهداشت، بانک، وزارت ورزش و جوانان و ... اشاره

 
کنم اما وقتی وزارت کشور متولی اصلی این موضوع باشد مجلس به راحتی می تواند براي پیگیري این موضوع مطالبه گري کند. 

منبع: فارس



شرایط و جزئیات بیمه زنان خانه دار

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/11/05

آذربایجان شرقی-مدیرکل تأمین اجتماعی آذربایجان شرقی با اشاره به اهمیت تأمین آتیه از طریق پرداخت بیمه، شرایط و
جزئیات "بیمه زنان خانه دار" در استان را تشریح کرد.

آذربایجان شرقی-مدیرکل تأمین اجتماعی آذربایجان
شرقی با اشاره به اهمیت تأمین آتیه از طریق پرداخت
بیمه، شرایط و جزئیات ""بیمه زنان خانه دار"" در استان

 
را تشریح کرد. 

به گزارش قدس آنلاین،جعفر سمساري عنوان کرد:از
آنجایی که خانه داري به عنوان یک حرفه تلقی شده و فاقد
درآمد مالی و رابطه مزدي براي زن خانه دار است، لذا
معناي اصطلاحی و حقوقی شغل بر آن صدق نمی کند و

انعقاد قرارداد با زنان خانه دار صرفاً در قالب قرارداد بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد و در راستاي اصل تعمیم و گسترش پوشش

 
بیمه اي به این قبیل از افراد، انجام می شود. 

وي اضافه کرد: خانه داري به معناي خاص آن، شغل از جهت کسب درآمد تلقی نشده و بیمه پردازي فرزندان اناث بیمه شده متوفی،
پس از بررسی وضعیت ازدواج و اشتغال و احراز شرایط قانونی توسط واحد اجرایی ذیربط با رعایت مقررات مربوطه در قالب بیمه زنان

خانه دار مانع بهره مندي ایشان از مستمري والدین متوفی خود نخواهد بود.



عملکرد دي ماه 99 اداره ورزش و جوانان شهرستان هشترود منتشر شد

منبع: وزارت ورزش و جوانانشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/11/05

 
 

 
حجت حسین پور رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان هشترود عملکرد دي ماه سال 99 این اداره را منتشر کرد. 

حجت حسین پور رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان هشترود عملکرد فرهنگی و ورزشی این اداره در دي ماه سال 99 را بشرخ

 
ذیل تشریح کرد: 

1. نشست مدیرکل،فرماندار و نماینده شهرستان با روساي 7 شهرستان گروهb و تجلیل از کارکنان ادارات اول تا سوم ارزیابی عملکرد

 
سال98 

 
2.برگزاري جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان شهرستان باموضوع اشتغال جوانان 

 
3. بازدید از سالن هاي ورزشی شهرستان هشترود 

 
4. حضور ورزشکاران و کارکنان اداره در مراسم یادبود سردار سلیمانی در مسجد جامع شهرستان 

 
5. حضور کارکنان و ورزشکاران در مزار شهداي شهرستان به مناسبت سالروز شهادت سردار سلیمانی 

 
6. برگزاري پویش کمک مومنانه به مناسبت سالروز شهادت سردار سلیمانی 

 
7. برگزاري جشنواره دا بصورت مجازي 

 
8. برگزاري جشنواره فراغت بانوان با ورزش بصورت مجازي 

 
9. برگزاري جشنواره صنایع دستی بصورت مجازي 

 
10. برگزاري جشنواره غذا بصورت مجازي 

 
11. برگزاري المپیاد استعدادیابی بانوان بصورت مجازي 

 
12. برگزاري ورزش صبحگاهی بانوان و آقایان 

 
13. برگزاري همایش ماهیگیري 

 
14. صعود تیم کوهنوردي شهرستان به قله دماوندبمناسبت سالروز شهادت سردار سلیمانی 

 
15. برگزاري جلسه هم اندیشی باهیئت هاي ورزشی شهرستان 

 
16- برگزاري کارگاه کاهش آسیبهاي اجتماعی با موضوع اعتیاد 

 
17- برگزاري مسابقه ي تنیس روي میز آقایان بمناسبت سالروز شهادت سردار سلیمانی 



 
18. برگزاري مسابقه دارت بانوان بمناسبت سالروز شهادت سردار سلیمانی 

 
19. برگزاري مسابقه شوت سه گام در رشته بسکتبال آقایان بمناسبت سالروز شهادت سردار سلیمانی 

 
20. برگزاري کارگاه آموزشی ازدواج 

http://news.msy.gov.ir/news/2051512.htm  :لینک کوتاه



 عدم استقبال اصناف از تسهیلات کرونایی/ نظام بانکی حمایت چندانی از

صنوف ندارد

منبع: شبستانشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/11/05

 شکریه عدم استقبال اصناف از تسهیلات کرونایی را مورد اشاره قرار داد و گفت: نظام بانکی کشور حمایت چندانی از بخش
صنوف ندارد.

 شکریه عدم استقبال اصناف از تسهیلات کرونایی را مورد اشاره قرار داد و گفت: نظام بانکی کشور حمایت چندانی از بخش

 
صنوف ندارد. 

«جلال الدین محمد شکریه» با بیان اینکه دولت باید در اوضاع فعلی شرایط
بخش خصوصی و اصناف را درك کند به خبرنگار شبستان گفت: بخش

 
اصناف کشور به دلایل متعدد از تسهیلات کرونایی استقبال نکردند. 

نایب رییس اتاق اصناف کشور بالا بودن نرخ سود را یکی از دلایل عدم
استقبال اصناف از تسهیلات کرونایی اعلام کرد و بیان داشت: علاوه بر مؤلفه

سود بالا، کوتاه بودن زمان بازپرداخت و نبود زمان تنفس از دیگر موارد عدم گرایش اصناف به سمت تسهیلات کرونایی محسوب می

 
شود. 

شکریه نامگذاري امسال به نام سال جهش تولید توسط مقام معظم رهبري را مورد توجه قرار داد و با بیان اینکه اصناف در تحقق این
شعار نقش مؤثري دارند عنوان کرد: اگر درصدد جبران خسارات ناشی از شیوع کرونا هستیم باید تسهیلات مورد نیاز هم با شرایط

 
عادلانه بین کسب و کارهاي آسیب دیده توزیع شود. 

وي با تاکید بر اینکه نظام بانکی کشور باید از بخش تولید حمایت کند، عملکرد فعلی بانک ها را در این بخش ضعیف و کم فروغ
دانست و تصریح کرد: براي تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی و کمک واقعی به واحدهاي صنفی آن هم در این شرایط کرونایی باید

 
تسهیلات بانکی با نرخ سود حداقلی در اختیار گذاشته شود. 

رییس اتاق اصناف استان گیلان حمایت از واحدهاي صنفی در حوزه هایی نظیر نظام تأمین اجتماعی را یکی از بهترین راهکارهایی که
دولت می تواند نسبت به انجام آن اقدام کند خواند و اظهار داشت: انتظار داریم شرایط به گونه اي رقم خورد که نظام بانکی کشور در

 
کنار تولید و تولیدکنندگان باشد و از آنان حمایت به عمل آورد. 

شکریه اینکه بخش اصناف به عنوان بزرگ ترین قطب کار کارآفرینی کشور چیزي حدود 9 میلیون اشتغال را ایجاد کرده است، نشان
دهنده جایگاه برتر اصناف دانست و گفت: اشتغال موجود در بخش اصناف، تولید امنیت براي دولت است بنابراین دولت باید با وضع

 
قوانین جدید نسبت به تغییر شرایط موجود اقدام کند. 



نایب رییس اتاق اصناف کشور جایگاه اصناف در عرصه اقتصاد و بازار را مورد اشاره قرار داد و با بیان اینکه در جریان کرونا اصناف و
بسیاري از رسته ها با آسیب هاي عدیده اي مواجه شدند خاطرنشان کرد: واحدهاي صنفی شرایط بسیار سخت و دشواري را در این

مدت تحمل کرده اند و فشارهاي زیادي به آنان وارد شد.



یک میلیون دلار ثروتی که در سکوي «فروزان» سوخته می شود

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/11/05

ایسنا/همدان دبیر کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی گفت: هم اکنون یک سوم از 220 میلیون فوت مکعب گاز سوخته
شده همراه نفت در سکوي نفتی «فروزان» به صورت روزانه، جمع آوري و استفاده می شود و اجراي پروژه NGL خارك و فرآوري و

 
بهره برداري از بخش اعظم این گاز، می تواند سالانه بیش از یک میلیارد دلار ثروت براي کشور تولید کند. 

دکتر هادي بیگی نژاد شامگاه شنبه 4 بهمن ماه در جمع خبرنگاران، جلوگیري از خام فروشی را یکی از مهمترین اولویت هاي
کمیسیون انرژي عنوان کرد و افزود: به همین منظور کمیته اي با حضور کارشناسانی از مجلس شوراي اسلامی، دولت و مجمع

 
تشخیص مصلحت نظام شکل گرفته است و نخستین جلسه این کمیته در هفته جاري تشکیل خواهد شد. 

وي ادامه داد: طی بازدید برخی اعضاي کمیسیون انرژي از جزیره خارك و میدان نفتی فروزان در ماه گذشته، مواردي شامل تسریع
در ازدیاد برداشت از میدان نفتی فروزان(میدان نفتی مشترك با عربستان سعودي)، تسریع در اتمام پروژه هاي NGL خارك، توسعه

 
پتروشیمی خارك و تعمیرات اسکله ها بررسی شد. 

بیگی نژاد با بیان اینکه بیش از 90 درصد نفت کشور از این اسکله به عنوان بزرگترین اسکله صادرات نفت کشور صادر می شود،
مطرح کرد: روزانه حدود 10 میلیون مترمکعب گاز همراه نفت(گاز فلر) در این منطقه و مناطق اطراف جزیره سوزانده می شود که
جمع آوري و استفاده آن در صنعت پتروشیمی علاوه بر کاهش آلودگی هوا، ارزش افزوده قابل توجهی براي کشور به همراه خواهد

 
داشت. 

دبیر کمیسیون انرژي مجلس یادآور شد: هم اکنون یک سوم از 220 میلیون فوت مکعب گاز سوخته شده همراه نفت در سکوي
فروزان به صورت روزانه، جمع آوري و استفاده می شود و اجراي پروژه NGL خارك و فرآوري و بهره برداري از بخش اعظم این گاز،

 
می تواند سالانه بیش از یک میلیارد دلار ثروت براي کشور تولید کند. 

نماینده مردم ملایر در مجلس در بخش دیگري کلید حل مشکلات در حوزه اقتصادي را تولید ثروت دانست و گفت: تلاش ما از ابتداي

 
کار، کمک به دستگاه هاي اجرایی شهرستان بوده و بررسی اولویت ها با مشورت مسئولان دستگاه هاي اجرایی روال کار بوده است. 

وي به پیگیري تکمیل اورژانس بیمارستان امام حسین(ع) به عنوان اولویت شبکه بهداشت و درمان ملایر اشاره و تصریح کرد: طی
پیگیري هاي صورت گرفته در سه ماه اخیر، مدیرکل دفتر توسعه مدیریت منابع فیزیکی و امور عمرانی وزارت بهداشت که اعتبار طرح
توسعه 1000 متر از بیمارستان امام حسین(ع) را قبل از این تأمین کرده بود، قول تخصیص اعتبار 3000 متر باقیمانده این پروژه را
به شرط اتمام آن تا پایان دي ماه داد. در حال حاضر پروژه تکمیل اورژانس بیمارستان به مرحله افتتاح رسیده است و اوایل اسفندماه

 
به بهره برداري خواهد رسید. 

 
تخصیص ردیف بودجه مستقل براي دانشکده پرستاري ملایر 



بیگی نژاد پیگیري تخصیص ردیف بودجه مستقل براي دانشکده پرستاري شهرستان ملایر را از دیگر اقدامات صورت گرفته در حوزه
بهداشت و درمان برشمرد و خاطرنشان کرد: خریداري خوابگاه دانشجویی، بازپس گیري ساختمان وقفی دانشکده پرستاري که توسط
یکی از خیرین ملایري براي ایجاد این دانشکده وقف شده است و جدا شدن ردیف اعتباري دانشکده پرستاري ملایر از دانشگاه علوم

 
پزشکی همدان از دیگر اولویت هاي شبکه بهداشت و درمان است که در حال پیگیري آن هستیم. 

نماینده مردم ملایر در مجلس تأکید کرد: همچنین مقرر شد سهمیه استان همدان در زمینه اخذ مجوز فوق تخصص هاي ضروري
افزایش یابد و این پزشکان دو تا سه روز در هفته براي بهبود کیفیت خدمت رسانی در حوزه پزشکی ملایر، به این شهرستان اختصاص

 
داده شوند. 

وي در ادامه از 24 ساعته شدن درمانگاه اسلام شهر آق گل خبر داد و خاطرنشان کرد: یکی دیگر از اقدامات انجام شده در حوزه
بهداشت و درمان لزوم استفاده از نیروهاي بومی هر روستا در قالب بهیار است تا از نیروهاي بومی همان روستا براي خدمت رسانی به
اهالی استفاده شود در ضمن پیگیري هاي بسیاري براي 24 ساعته شدن درمانگاه بخش جوکار انجام شد که بی نتیجه ماند و در

 
نهایت این مرکز 16 ساعته شد. 

نماینده ملایر در خانه ملت اخذ یک میلیارد تومان اعتبار کمکی به شبکه بهداشت و درمان شهرستان را از دیگر اقدامات صورت گرفته
در این حوزه دانست و اظهار کرد: این اعتبار با مشورت اعضاي شبکه بهداشت و درمان شهرستان و براساس اولویت ها، در بخش هاي

 
مختلف درمانی توزیع خواهد شد. 

وي دریافت یک بیل مکانیکی براي شهرستان ملایر را از اقدامات انجام شده در حوزه راهداري عنوان کرد و افزود: اعتبار لازم براي

 
آسفالت 20 کیلومتر از 9 راه بین روستایی شهرستان اخذ شده و به محض گرم شدن هوا، این پروژه ها انجام می شود. 

بیگی نژاد همچنین تکمیل پروژه مرکز درمانی سرجو، جمع آوري آب هاي سطحی منطقه شمس آباد و نیز تکمیل مرکز فرهنگی
تجاري واقع در میدان استاندارد را از اولویت هاي حوزه بازآفرینی شهري عنوان کرد که در دست پیگیري است و از تأمین اعتبار
آسفالت خیابان هاي مسکن مهر خبر داد و گفت: با قول مساعد اداره کل راه و شهرسازي استان همدان مقرر شد شهرداري ملایر

 
آسفالت این خیابان ها را انجام دهد. 

نماینده مردم ملایر در مجلس به اتمام پروژه انتقال آب از سد کلان ملایر تا اواسط سال 1400 اشاره و مطرح کرد: اعتباري به مبلغ

 
سه میلیارد تومان براي حفر چاه آب در برخی روستاهاي شهرستان مانند منگاوي و کمري تأمین شد. 

وي از 90 سفر روستایی خود طی چند ماه اخیر براي شناسایی نیازمندي هاي روستایی شهرستان خبر داد و یادآور شد: بازنگري طرح
هادي شش روستا، اجراي عملیات خاکی شش روستاي دیگر و اختصاص دو میلیارد تومان اعتبار براي جابه جایی برق فشار قوي

 
برخی روستاهاي شهرستان از اقدامات در حال انجام در حوزه روستایی است. 

 
2000 شغل در ملایر توسط بنیاد برکت ایجاد خواهد شد 

نماینده مردم ملایر در مجلس در ادامه با بیان اینکه طی پیگیري هاي صورت گرفته با ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) و
مدیرعامل بنیاد برکت، ملایر به عنوان نقطه هدف بنیاد برکت براي ایجاد 2000 شغل انتخاب شد، به انتشار آگهی آموزش، جذب و به
کارگیري تسهیل گران اشتغال در بنیاد برکت اشاره و تصریح کرد: متقاضیان براي ثبت نام در آزمون ورودي بنیاد تا 13 بهمن مهلت



 
دارند تا از طریق اپلیکیشن این بنیاد به آدرس app.barkat.ir اقدام کنند. 

وي به سفر معاون وزیر آموزش و پرورش و رئیس سازمان نوسازي مدارس اشاره و خاطرنشان کرد: تخصیص مبلغ پنج میلیارد تومان
اعتبار براي تکمیل و راه اندازي مدرسه شهید سلیمانی تا مهر 1400، تخصیص مبلغ یک و نیم میلیارد تومان براي کمک به تکمیل
استخر فرهنگیان شهرستان ملایر، تخصیص مبلغ یک میلیارد تومان براي نوسازي سالن اجتماعات فرهنگیان شهرستان، تجهیز

 
هنرستان شهید باقري و نیز آسفالت محوطه مدرسه خیرساز محدثه از نتایج این سفر بود. 

 
سفري براي بررسی به کارگیري برخی نیروهاي غیربومی در ملایر 

بیگی نژاد در ادامه با بیان اینکه در پی به کارگیري برخی نیروهاي غیربومی در آموزش و پرورش شهرستان در نامه اي به وزیر مربوطه
اعتراض و سوال از او را مطرح کردم، گفت: با توجه به اینکه گزارش تهیه شده توسط نماینده وزیر آموزش و پرورش در این زمینه
براي بنده قانع کننده نبود، مقرر شد یکشنبه 5 بهمن ماه مدیرکل نیروي انسانی این وزارتخانه با حضور در شهرستان ملایر از نزدیک

 
این موضوع را پیگیري کند، وزیر نیز قول داد اگر حقی از کسی ضایع شده باشد نسبت به جبران آن اقدام کند. 

وي با بیان اینکه در شهرستان ملایر مشکل کمبود و نوسان برق وجود دارد، اظهار کرد: طی جلسه اي با مدیرعامل برق حرارتی

 
پژوهشگاه برق وزارت نیرو، تأسیس یک نیروگاه در منطقه غرب کشور براي رفع مشکلات موجود ضروري است. 

وي با بیان اینکه بررسی ها براي احداث این نیروگاه سیکل ترکیبی در پنج نقطه غرب کشور ادامه دارد، افزود: این نیروگاه نیازمند 25
مترمکعب آب در هر ساعت است که مقرر شد در صورت احداث آن در شهرستان ملایر، 20 مترمکعب این آب از تصفیه آب فاضلاب

 
تأمین شود و پنج مترمکعب باقیمانده براي مصرف پرسنل این نیروگاه با حفر چاه تأمین خواهد شد. 

نماینده ملایر در خانه ملت در ادامه از کمک 500 میلیون تومانی به 31 گروه جهادي در سطح شهرستان خبر داد و یادآور شد: تعمیر
17 منزل محرومان با اعتبار 130 میلیون تومان، تهیه 16 جهیزیه و نیز دریافت 100 بسته کمک معیشتی و دارویی براي افراد تحت

 
پوشش بهزیستی از دیگر اقدامات انجام شده در حوزه خدمت رسانی به محرومان بوده است. 

وي در بخش دیگري از آغاز فعالیت هاي مجلس درباره تنظیم برنامه هفتم توسعه خبر داد با بیان اینکه برنامه هفتم توسعه با همکاري
دولت، مجمع تشخیص مصلحت نظام و مراکز علمی تنظیم می شود، اعلام کرد: بررسی عملکرد دولت در اجراي برنامه ششم و میزان
تحقق احکام این برنامه، گام اول درباره تنظیم برنامه هفتم توسعه است، پس از آن با محوریت کمیسیون انرژي، شش کمیته مختلف

 
در زمینه هاي نفت، گاز، پتروشیمی، نیرو، هسته اي و رابطه مالی نفت و دولت تشکیل می شود. 

انتهاي پیام



مردم سال آینده چقدر یارانه می گیرند؟ + جدول

منبع: شمال نیوزشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/11/05

شمال نیوز ك کل منابع هدفمندي براي پرداخت یارانه به مردم 140 هزار میلیارد تومان پیش بینی شده که مجموع
پرداختی به مردم 126.5 هزار میلیارد تومان می شود و مابقی آن نیز در اختیار ....

 
شمال نیوز: کمیسیون تلفیق مجلس سهم یارانه مردم از منابع هدفمندي یارانه ها را براي سال آینده 2 برابر کرد. 

 

 به گزارش فارس، در جلسه عصر امروز کمیته مصارف تبصره 14
کمیسیون تلفیق بودجه سال 1400 مجلس مدل پرداخت یارانه نقدي و غیرنقدي براي سال آینده مشخص شد. براین اساس قرار

 
است مجلس یارانه نقدي و معیشتی را ادغام و با اضافه کردن برخی منابع دیگر، یارانه جدیدي به مردم بدهد. 

براي این موضوع 140 هزار میلیارد تومان منابع پیش بینی شده که بخشی ناشی از حذف ارز 4200 تومانی بوده که طبق مصوبه

 
تلفیق بودجه قرار است با نرخ 17500 تومان تسعیر و محاسبه شود. 

 
دولت در لایحه بودجه سال آینده کل رقم اختصاص یارانه به مردم را 73.8 هزار میلیارد تومان پیش بینی کرده بود. 

براساس مصوبه کمیته مربوطه، 20 میلیون نفر از مردم که صرفا یارانه نقدي 45500 هزار تومانی دریافت می کنند میزان یارانه
دریافتیشان سال آینده 2 برابر خواهد شد و به 91 هزار تومان در ماه می رسد. این 20 میلیون نفر افرادي هستند که در حال حاضر

 
یارانه معیشتی بنزین دریافت نمی کنند. مجموع یارانه بگیران نقدي حدود 78 میلیون نفر هستند. 

همچنین 58 میلیون نفري که یارانه نقدي و معیشتی بنزین دریافت می کنند سال آینده، با ادغام این دو یارانه در مجموع هر نفر

 
136 هزار تومان در ماه یارانه دریافت خواهد کرد. 

حدود 10 هزار میلیارد تومان از منابع ناشی از هدفمندي یارانه ها که قرار است به مردم اختصاص یابد، بین 10 میلیون نفري که
تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی و بهزیستی هستند، توزیع خواهد شد که البته شیوه نقدي یا غیرنقدي بودن آن مشخص
نیست. در صورتی که دولت تصمیم بگیرد این رقم را به یارانه نقدي این افراد اضافه کند، رقم یارانه دریافتی آنها از 136 هزار تومان به

 
220 هزار تومان در ماه افزایش می یابد. 



وضعیت یارانه بگیران در سال 1400- تومان
یارانه جدید-نفر 1400جمعیارانه معیشتی-نفریارانه نقدي-نفرعنوان

4550091000-2045500 میلیون نفري که فقط یارانه نقدي می گیرند
484550055000100500136000 میلیون نفري که یارانه معیشتی و نقدي می گیرند

104550055000100500220000 میلیون نفر تحت پوشش نهادهاي حمایتی
کل منابع هدفمندي براي پرداخت یارانه به مردم 140 هزار میلیارد تومان پیش بینی شده که مجموع پرداختی به مردم 126.5 هزار

 
میلیارد تومان می شود و مابقی آن نیز در اختیار دولت قرار می گیرد که به روش نقدي یا کالایی بین مردم توزیع کند. 

در این زمینه محمدباقر قالیباف رئیس مجلس در آیین تجلیل از پژوهشگران برتر مرکز پژوهش هاي مجلس، گفته است: «مابه
التفاوت ارز بین 700 تا 800 هزار میلیارد تومان است که باید به جیب مردم رفته و مشکلات آن را حل کند و مجلس حتماً این کار را

 
انجام می دهد. ما در مجلس توجه به سلامت، معیشت، محرومیت زدایی و تولید و اشتغال را در دستور کار قرار داده ایم». 

همچنین حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده مردم شاهین شهر در مجلس در گفت وگو با خبرنگار فارس گفت: «با مصوبه امروز اعضاي
کمیسیون تلفیق، یارانه نقدي در سال 1400 دو برابر خواهد شد. بر این اساس، یارانه هریک از 78 میلیون یارانه بگیر در کشور در
سال آینده 91 هزار تومان خواهد بود. همچنین طبق این مصوبه 48 میلیون نفر از اقشار ضعیف جامعه از 78 میلیون نفر یارانه شان

یک ونیم برابر بیشتر یعنی 136 هزار تومان خواهد بود».



انواع ویزاي کانادا

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/11/05

 
گروه گردشگري: شما براي اینکه ویزاي کانادا را دریافت کنید، باید با انواع ویزاي کانادا آشنایی داشته باشید. 

هر یک از انواع این ویزاها شرایط خاصی دارند و براي دریافت کردن آنها باید مدارك خاصی را ارائه دهید. شما باید بدانید انواع ویزاي
کانادا به دو دسته تقسیم می شود که یکی از آنها موقت و دیگري دائم می باشد. هر یک از این دو دسته شامل ویزاي کانادا انواع

 
دیگري هم می شود که در ادامه برخی از مهمترین آنها را معرفی می کنیم. 

 
 

 
معرفی انواع ویزاي کانادا 

 
انواع ویزاي کانادا که شما باید با آنها آشنایی داشته باشید عبارت می باشد از : 

 
ویزاي موقت کانادا 

برخی از افراد هستند که می خواهند به صورت موقت در کشور کانادا حضور داشته باشند که آنها باید در بین انواع ویزاي کانادا ویزاي
موقت را دریافت کنند. این نوع ویزا به فرد اجازه می دهد که در مدت زمان مشخص شده اي در کشور کانادا حضور داشته باشد. بدون
شک بعد از اینکه مدت زمان مشخص شده تمام شد فرد باید به کشور ایران بازگردد. البته اگر شما قصد داشته باشید در کشور کانادا
بمانید، می توانید درخواست تمدید ویزاي خود را بدهید. اما یکی از نکاتی که اهمیت بسیاري دارد و باید به آن توجه داشته باشید،
این است که ویزاي شما موقت است. یعنی شما هر بار که آن را هم تمدید کنید به عنوان شهروند موقت به شما نگریسته می شود و

 
باید بر اساس زمان مشخص شده اي در کشور کانادا حضور داشته باشید. 



برخی از افراد شاید این سوال برایشان پیش آید که آیا هر فردي می خواهد به کانادا سفر کند باید در بین انواع ویزاي کانادا ، ویزاي
موقت دریافت کند ؟ در پاسخ باید بگوییم که خیر این چنین نمی باشد. البته باید بدانید که کشور ایران از آن دسته کشورهایی می
باشد که مشمول قانون معاف از ویزا نمی باشد، به همین دلیل حتما باید براي سفر به این کشور ویزاي خود را دریافت کند. شهروندان
دیگر کشورها باید براي وارد شدن به کشور کانادا در بین انواع ویزاي کانادا درخواست ویزاي موقت را بدهند تا بتوانند وارد این کشور
شوند. شما براي دریافت ویزاي موقت می توانید به سازمان ها و شرکت هاي مهاجرتی مراجعه کنید تا ویزاي شما در کمترین زمان

 
آماده شود. 

 
ویزاي توریستی کانادا 

یکی دیگر از انواع ویزاي کانادا ، ویزاي توریستی کانادا می باشد که شما با داشتن این ویزا هم تا مدت مشخص شده اي می توانید در
کشور کانادا اقامت داشته باشید. ویزاي توریستی به دو صورت می باشد که یکی از آنها یک بار ورود و دیگري مولتی است. شما بسته
به نوع درخواست خود می توانید یکی از آنها را دریافت نمایید تا به کشور کانادا بروید. به عنوان مثال اگر شما از آن دسته افرادي می
باشید که تنها مایل هستید در یکی از کنفرانس هاي علمی و یا همایش هاي برگزار شده در این کشور شرکت کنید، بدون شک ویزاي
توریستی یک بار ورود براي شما بهترین انتخاب به شمار می رود. ولی اگر می خواهید به صورت بلند مدت در این کشور اقامت داشته

 
باشید باید در بین انواع ویزاي کانادا نوع مولتی آن را دریافت کنید. 

البته یکی دیگر از انواع ویزاي کانادا که از نوع توریستی می باشد، سوپر ویزاي کانادا است. نام دیگر سوپر ویزا، ویزاي والدین هم می
باشد که آن را تنها پدربزرگ ها ،مادربزرگ ها و پدر و مادر می توانند دریافت کنند. براي دریافت کردن این نوع ویزا باید دعوت نامه
اي که از داخل کشور کانادا فرستاده شده است را به سفارت ببرید. مدت زمان اعتباري ویزاي توریستی بسته به انواع آن دارد که بیان
نمودیم. چندي پیش از سفارت کانادا درخواست شد که مدت اعتبار ویزا را بر اساس اعتبار پاسپورت تعیین کنند که با این قانون
موافقت نشد. شما براي دریافت انواع ویزاي کانادا باید با سازمان هاي مهاجرتی که در این زمینه تخصص بیشتري دارند مشورت کنید،

 
چرا که آنها بدون هیچ مشکلی ویزاي شما را صادر خواهند نمود. 

 
ویزاي کاري کانادا 

بسیاري از کسانی که در بین انواع ویزاي کانادا می خواهند ویزاي کار را دریافت کنند به دو طریق می توانند اقدام نمایند که عبارت

 
است از : 

 
- از طریق اکسپرس اینتري 

اگر شما می خواهید در کشور کانادا اقامت دائمی داشته باشید بدون شک انتخاب این ویزا براي شما گزینه مناسبی است. براي اینکه
شما با این روش مهاجرتی به کشور کانادا بروید، سفارت بسیاري از موارد مانند سطح زبان،، سابقه کاري، سن، تحصیلات و ... را مورد
بررسی قرار می دهد. در صورتی که سفارت تمامی موارد را بپذیرد شما می توانید صلاحیت وارد شدن به کشور کانادا را داشته باشید.
البته باید بدانید در بین انواع ویزاي کانادا براي دریافت این نوع ویزا و به این وسیله محدودیتی در زمینه تحصیلی و شغلی ندارید. در
واقع شما در هر زمینه اي که متخصص باشید می توانید درخواست ویزا دهید، ولی باید امتیاز شما به 1200 برسد تا بتوانید ویزاي

 
کار را دریافت کنید. 

 
- از طریق برنامه تجاري یا اینوستمنت 

در این روش بیشتر کسانی که درخواست ویزا می دهند باید شغلش آن در لیست مشاغل حرفه اي باشد. همچنین باید بدانید این
دسته از افراد باید از سوي اداره مهاجرت کانادا پیشنهاد داشته باشند. در بین انواع ویزاي کانادا و این نوع از ویزاي کار باید بدانید

 
دستمزد آن بسیار بالاتر است. 



 
ویزاي اقامت دائم کانادا 

یکی دیگر از انواع ویزاي کانادا که بسیاري از افراد به دنبال آن هستند ویزاي اقامت دائم می باشد. این ویزا هم به روش هاي متفاوتی

 
دریافت می شود که عبارت است از : 

 
- اکسپرس اینتري 

اکسپرس اینتري یکی از بهترین و سریع ترین روش هاي اقامت دائم در کشور کانادا می باشد. این سیستم یکی از بهترین سیستم
هاي الکترونیکی است که افراد متخصص و ماهر را پذیرش می کند. تمامی اقدامات درون این سیستم به صورت آنلاین می باشد و

 
افراد در آن بر اساس مهارت هایشان رتبه بندي می شوند. 

 
- برنامه نامزدي استانی 

هر یک از استان هاي کانادا برنامه هاي مختلفی براي مهاجرت دارند، و در بین انواع ویزاي کانادا که از نوع دائم می باشد آنها هم
ویزاهاي استانی را ارائه می دهند. برخی از افراد که تحصیلات، سابقه کاري، زبان حرفه اي و ... دارند می توانند از طریق استان ها

 
براي دریافت ویزا اقدام کنند. 

 
- سرمایه گذاري و کارآفرینی 

همه ما به خوبی می دانیم در بین انواع ویزاي کانادا دریافت ویزاي سرمایه گذاري یکی از بهترین آنها می باشد. برخی از افراد که در

 
زمینه بیزینس تجربه دارند و سرمایه کافی هم در دستشان دارند، می توانند براي گرفتن اقامت دائم اقدام کنند. 

 
- مهاجرت از طریق خانواده 

یکی دیگر از روش هاي اقامت و دریافت ویزاي دائم این است که شما به صورت خانوادگی به این کشور مهاجرت کنید. در بین انواع
ویزاي کانادا اگر می خواهید این ویزا را دریافت کنید باید یکی از اعضاي خانواده تان در کانادا حضور داشته باشد و براي شما دعوت

 
نامه بفرستد. 

 
5. ویزاي تحصیلی کانادا 

همه ما به خوبی می دانیم اقامت و دریافت ویزاي تحصیلی در بین انواع ویزاي کانادا محبوبیت بسیاري دارد و افراد زیادي از این
طریق به کشور کانادا سفر می کنند. فردي که می خواهد ویزاي تحصیلی کانادا را دریافت کند باید بتواند هزینه هاي تحصیلی خودش
را پرداخت کند. تمکن مالی براي دریافت ویزاي تحصیلی داراي اهمیت بسیار زیادي می باشد و شما باید به این نکته توجه زیادي
داشته باشید. دانشگاهی که شما می خواهید در آن تحصیلات خود را ادامه دهید باید پذیرش شما را براي سفارت بفرستد. در صورتی
که داشنگاه شما را پذیرش کند باید اقدامات مورد نیاز را انجام دهید. موسسه هاي تجاري براي دریافت ویزاي تحصیلی در بین انواع

 
ویزاي کانادا می توانند به شما کمک کنند تا در کمترین زمان ویزاي خود را دریافت کنید و به کشور کانادا مهاجرت نمایید. 

 
6. ویزاي مولتی کانادا 

ویزاي مولتی در بین انواع ویزاي کانادا یکی از بهترین ویزاهاي توریستی کانادا به شمار می رود که شما تا 5 سال می توانید در این
کشور اقامت داشته باشید. یکی از مهمترین و اصلی ترین مزیت هایی که این ویزا دارد این است که شما بدون هیچ محدودیتی می
توانید وارد کشور شوید و نیازي نیست هر ساله آن را تمدید کنید. براي اینکه متوجه شوید آیا واجد شرایط براي دریافت ویزاي مولتی
هستید، باید این مسئله را با آفیسر سفارت در میان بگذارید. فرم هایی که براي دریافت ویزاي مولتی در بین انواع ویزاي کانادا وجود

 
دارد بسیار زیاد است و شما می توانید با هماهنگی موسسه خدماتی آنها را پر کنید. 



 
 

مدارکی هم که باید براي دریافت ویزاي مولتی پرداخت کنید متنوع می باشد و نسبت به ارائه آنها باید دقت زیادي داشته باشید.
هزینه دریافت ویزاي مولتی در بین انواع ویزاي کانادا چندان زیاد نمی باشد و اگر شما بخواهید به صورت شخصی به این کشور
مراجعه کنید هزینه درخواست ویزاي تان 100 دلار است. اگر شما نخواهید به موسسه هاي مهاجرتی بروید براي پرداخت هزینه
ویزاي خود از طریق کردیت کارت می توانید اقدام نمایید. در هر صورت شما براي دریافت این نوع ویزاي کانادا باید بسیاري از شرایط

و قوانین را به طور کامل رعایت کنید.



نخستین جشنواره زن و مهارت در قزوین برگزار می شود

منبع: ایلناشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان قزوین گفت: جشنواره زن و مهارت براي اولین بار به مناسبت گرامیداشت روز زن در
بهمن ماه امسال در استان قزوین برگزار می شود.

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان قزوین گفت:
جشنواره زن و مهارت براي اولین بار به مناسبت
گرامیداشت روز زن در بهمن ماه امسال در استان قزوین

 
برگزار می شود. 

به گزارش خبرنگار ایلنا از قزوین، محسن مددي در
خصوص برگزاري جشنواره زن و مهارت در استان قزوین
اظهار کرد: این جشنواره با همکاري استانداري و شهرداري
قزوین به منظور ترویج فرهنگ مهارت آموزي بین بانوان و

 
کشف استعدادهاي مهارتی آنان برگزار می شود. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان ادامه داد: موضوعات این جشنواره شامل: طرح هاي موفق کارآفرینی، کشاورزي شامل گل
آرایی و کاشت گیاهان دارویی، فن آوري مد شامل طراحی و دوخت انواع لباس، صنایع غذایی شامل آشپزي و شیرینی پزي، صنایع

 
دستی، هنر شامل عکاسی، نقاشی، نگارگري، رزین و فناوري است. 

به گفته مددي، بانوان داراي مهارت و علاقه مند به شرکت در این جشنواره باید تصاویر و فایل آثار خود را (از یک تا پنج اثر) تا 10

 
بهمن ماه ارسال کنند. 

وي بیان کرد: متقاضیان شرکت در این جشنواره باید براي آگاهی از نحوه ارسال آثار خود و کسب اطلاعات بیشتر از این رخداد به

 
پایگاه اینترنتی اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان قزوین مراجعه کنند. 

این مسئول یادآور شد: آثار برگزیده 42 زن ماهر استان قزوین در اختتامیه جشنواره رونمایی خواهد شد و از برگزیدگان با اعطاي
جوایز ارزنده تقدیر می شود.



دانش به کمک گندم کاران کرمانشاه می آید

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/11/05

دانش به کمک گندم کاران کرمانشاه می آید >

 
دانش به کمک گندم کاران کرمانشاه می آید 

سپهرغرب، گروه خبر: رئیس سازمان نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی
استان کرمانشاه از آغاز اجراي پروژه افزایش بهره وري مزارع گندم استان با

 
کمک روش هاي علمی خبر داد. 

رمضان رویین تن در جلسه اجراي پروژه ایجاد شبکه غیردولتی انتقال دانش در
جهت افزایش بهره وري مزارع گندم استان کرمانشاه، اظهار کرد: افزایش بهره

 
وري در تولید و انتقال دانش فنی به کشاورزان مهم ترین اولویت سازمان نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی استان است. 

وي با بیان اینکه هم اکنون در برخی از کشورهاي توسعه یافته سهم انتقال یافته هاي تحقیقاتی و دانش در تولید به 70 درصد هم
می رسد، افزود: با وجود اینکه کشور ما در تولید علم و دانش رتبه شانزدهم دنیا را دارد، ولی در انتقال یافته ها و به کارگیري دانش
جایگاه 130 را کسب کرده که این موضوع ضرورت تغییر در روش هاي موجود و استفاده از روش هاي علمی را در حوزه هاي مختلف

 
و به ویژه در حوزه کشاورزي نشان می دهد. 

وي با بیان اینکه به کمک روش هاي علمی می توان افزایش تولید محصولی مثل گندم را در مزارع استان شاهد بود، گفت: علم و

 
دانش به عنوان یکی از نهاده هاي مهم می تواند نقش مهمی در افزایش تولیدات استان داشته باشد. 

رئیس سازمان نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی استان کرمانشاه سپس به ظرفیت هاي قانونی و منابع انسانی سازمان نظام
مهندسی اشاره کرد و گفت: استان کرمانشاه 58 مرکز خدمات کشاورزي غیردولتی چند منظوره دارد که با حدود 400 نفر کارشناس
صاحب فن در کنار مراکز جهاد کشاورزي دهستان ها فعالیت می کنند و می توانند اثرگذاري خود را از طریق انتقال و اشاعه دانش

 
فنی و روز دنیا در این پروژه اثبات کنند. 

معاون برنامه ریزي و توسعه کارآفرینی سازمان نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی استان کرمانشاه نیز به عنوان طراح و پیشنهاد
دهنده این پروژه عوامل مؤثر در شبکه و مأموریت هر کدام از گروه ها را توضیح داد و گفت: کشاورزي یک ضرورت است و براي نیل به
اهداف کشاورزي لازم است نهادهاي اجتماعی، فنی وتخصصی کشاورزي در کنار هم قرار بگیرند، بنابراین سازمان نظام مهندسی با
توجه به رسالت هاي اصلی خود و بررسی شیوه هاي مختلف کاري اجرا شده تاکنون به این نتیجه رسیده که این پروژه را به صورت
کاملاً خصوصی و در قالب شبکه منتوري و ارتباط بین متخصصین حرفه اي، مربیان ارشد استان و با به کارگیري پتانسیل مراکز

 
خدمات کشاورزي غیر دولتی اجرا کند. 



حیدر ذوالنوریان هدف از اجراي این پروژه که با ورود به کشاورزي قراردادي و سهم بري دانش از تولید و با یک برنامه ریزي مدون
پنج ساله انجام خواهد شد را افزایش عملکرد تولید گندم در مزارع آبی و دیم و تعمیم آن به سایر محصولات کشاورزي استان عنوان

کرد.



اتصال 6 روستاي فارس به اینترنت پرسرعت

منبع: خبر فوريشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات فارس از راه اندازي اینترنت پرسرعت و اتصال شش روستاي دیگر استان به شبکه ملی
اطلاعات از محل منابع طرح خدمات عمومی اجباري وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات خبر داد.

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات فارس از راه اندازي
اینترنت پرسرعت و اتصال شش روستاي دیگر استان به
شبکه ملی اطلاعات از محل منابع طرح خدمات عمومی

 
اجباري وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات خبر داد. 

مهرداد سهرابی از اتصال یک هزار و 161 خانوار روستایی
در شهرستانهاي نی ریز، فسا، خنج و رستم با جمعیت
چهار هزار و 54 نفر در یک هفته گذشته به شبکه ملی

 
اطلاعات و شبکه پهن باند ارتباطی سیار خبر داد. 

سهرابی تعداد روستاهاي برخوردار شده از اینترنت
پرسرعت در این شهرستانها را شش روستا برشمرد و عنوان

کرد: روستاي بنه کلاغی از توابع شهرستان نی ریز، روستاي گهرآباد از توابع شهرستان فسا، روستاي باغان از توابع شهرستان خنج و
روستاهاي دشت، بلوط اسدي و اندرگرد چشمه بري از توابع شهرستان رستم روستاهاي جدیدي هستند که با تامین اعتبار از محل

 
اعتبارات طرح خدمات عمومی اجباري وزارت متبوع (USO) به اینترنت پرسرعت سیار اپراتور اول مجهز شدند. 

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات فارس با تاکید بر اینکه بهبود زیرساخت هاي ارتباطی در روستاها زمینه توسعه پایدار در این
مناطق را فراهم می کند، عنوان کرد: اینترنت پرسرعت در واقع در روستاها به عنوان ابزار و محرکی براي رشد عمل و از طریق فراهم
کردن جنبه هاي رفاهی بیشتر از طریق دسترسی به خدمات اجتماعی و دولتی، زمینه تقویت اجتماعی و اقتصادي را در این مناطق

 
فراهم می کند. 

سهرابی امکان بهره مندي از آموزش هاي آنلاین و الکترونیکی، ایجاد فرصت هاي کارآفرینی و اشتغال بیشتر از طریق ارتباط با سایر
نقاط، امکان بازاریابی براي محصولات تولیدي در روستا و رونق بوم گردي از طریق معرفی جاذبه هاي گردشگري و توریستی را از

دیگر مزایاي اتصال روستاها به شبکه پهن باند ارتباطی و اینترنت پرسرعت بر شمرد.



نرخ بیکاري در استان اصفهان کاهش یافت

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/11/05

خبرگزاري آریا - مدیر اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون،
کار و رفاه اجتماعی اصفهان گفت: بنابر اعلام مرکز آمار
ایران نرخ بیکاري این استان در پاییز امسال به 10.4 درصد
رسید که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 6 دهم درصد
و نسبت به تابستان امسال1.2 درصد کاهش نشان می

 
دهد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان اصفهان، حسین باقري با اعلام این خبر
توضیح داد: نرخ بیکاري پاییز امسال نسبت به تابستان که

 
11.6 درصد و بهار 11.9 درصد بوده نیز به ترتیب 1.2 و 1.5 درصد کاهش پیدا کرده است. 

وي ادامه داد: نرخ مشارکت اقتصادي نیروي کار در استان اصفهان در فصل پاییز امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته 5.2 درصد

 
کاهش یافت و به 40.9 درصد رسید. 

مدیر اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان اظهار کرد: نرخ مشارکت اقتصادي نیروي کار این استان

 
در فصل پاییز، نسبت به تابستان 1.4 و بهار امسال 1.3 درصد کاهش پیدا کرده است. 

نرخ مشارکت اقتصادي استان اصفهان در تابستان امسال 42.3 درصد و پاییز پارسال 46.1 درصد بود؛ نرخ مشارکت اقتصادي از تقسیم
جمعیت فعال (شاغل و بیکار) به جمعیت در سنین کار به دست می آید بنابراین کاهش نرخ مشارکت اقتصادي بازتاب حضور کمتر

 
افراد در سنین کار به سوي بازار کار است. 

وي با بیان اینکه چند عامل در کاهش نرخ مشارکت اثرگذار است اضافه کرد: افزایش جمعیت فعال، مشروط به ثابت ماندن افراد بیکار

 
و شاغل و رفتن بعضی از افراد از جمعیت فعال به سمت جمعیت غیر فعال، مهمترین دلیل کاهش نرخ مشارکت است. 

باقري بدون اشاره به رتبه و جایگاه اصفهان در زمینه نرخ بیکاري پاییز در کشور گفت: نرخ بیکاري این استان بالاتر از میانگین

 
کشوري است. 

وي خاطرنشان کرد: بالاي 80 درصد جمعیت اصفهان در شهرها سکونت دارند و بیشتر نرخ جمعیتی شهري هستند اما نرخ بیکاري

 
پاییز در روستاهاي استان اصفهان هم کاهش پیدا کرده است. 

شایان ذکر است بر اساس گزارش مرکز آمار ایران، میانگین نرخ بیکاري در کشور در پاییز امسال 9.4 درصد بود که نسبت به فصل

 
مشابه سال گذشته، 1.2 درصد کاهش یافت. 

طبق نتایج آماري مرکز آمار، در پاییز امسال نسبت به فصل مشابه سال قبل جمعیت غیرفعال کشور افزایش و جمعیت شاغل و بیکار
کشور (جمعیت فعال) با کاهش مواجه شده است که این کاهش در مقایسه با فصل تابستان سال جاري نسبت به فصل مشابه سال

 
قبل، از شدت کمتري برخوردار بوده است. 

پاییز امسال 41.4 درصد از جمعیت 15 ساله و بیش تر از نظر اقتصادي در کشورمان فعال بودند یعنی در گروه شاغلان یا بیکاران قرار
گرفتند؛ بررسی تغییرات نرخ مشارکت اقتصادي حاکی از آن است که این نرخ نسبت به فصل مشابه سال قبل 2.9 درصد کاهش یافته



 
است. 

نرخ مشارکت اقتصادي مردان در کشور در پاییز امسال 68.8 درصد بود که نسبت به فصل مشابه سال گذشته 2.2 درصد کاهش نشان

 
می دهد، همچنین نرخ مشارکت اقتصادي زنان در این مدت 14.1 درصد با کاهش 3.4 درصدي نسبت به مدت مشابه پارسال است. 

استان اصفهان بیش از پنج میلیون نفر جمعیت در 24 شهرستان دارد.



تصویب تسهیلات کم بهره به کسب و کار هاي نوپا و غیرنوپا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان یزد گفت: مبلغ 15 میلیارد ریال تسهیلات کم بهره به چهار شرکت متقاضی
اختصاص یافت.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از یزد، محمد رضا مدیرکل ارتباطات و فناوري
اطلاعات استان یزد در جلسه کارگروه استانی تسهیلات با
اشاره به اضافه شدن طرح حمایت از کسب و کار هاي نوپا
و غیرنوپا حوزه فاوا از محل قرارداد صندوق کارآفرینی امید
و وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات، گفت: مبلغ 15

 
میلیارد ریال تسهیلات کم بهره به چهار شرکت متقاضی و با تایید اعضاء کارگروه اختصاص یافت. 

او با اشاره به ظرفیت بالاي شرکت ها و استارت آپ هاي استان، افزود: کارگروه استانی تمام توان خود را براي استفاده حداکثري از
حمایت ها و تسهیلات به کار خواهد گرفت تا در شرایط موجود، زمینه رشد و توسعه شرکت ها و ارائه مناسب خدمات الکترونیک به

 
مردم فراهم شود. 

پاکدل ادامه داد: بسته تسهیلاتی 100 میلیارد ریالی اختصاص یافته به استان، به منظور حمایت از کسب و کار هاي کوچک و بزرگ
فعال در حوزه ارتباطات و فناوري اطلاعات و ایجاد اشتغال پایدار براي فارغ التحصیلان و نیرو هاي متخصص این حوزه درن ظر گرفته
شده و شرکت هاي متقاضی می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر و ثبت نام تسهیلات وام وجوه اداره شده به لینک

http://yazd.ict.gov.ir/fa/home/tashilat یا سایت ایران کارفا به آدرس irankarfa.ir مراجعه نمایند.



پرداخت 500 میلیارد تسهیلات توسط بنیاد برکت در خراسان
شمالی

پرداخت 500 میلیارد تسهیلات توسط بنیاد برکت در خراسان شمالی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/11/05

به گزارش روابط عمومی صندوق کارافرینی امید خراسان
شمالی مجري طرح هاي اشتغالزایی بنیاد برکت در خراسان شمالی گفت: 500 میلیارد ریال تسهیلات به هزار و 250 طرح اشتغالزایی

 
روستایی استان در 9 ماه امسال پرداخت شد که این میزان نسبت به مدت مشابه پارسال 33 برابر افزایش دارد. 

جواد عبدي با بیان این مطلب افزود: این درحالی است که پارسال 14 میلیارد و 800 میلیون ریال تسهیلات اشتغالزایی به 37 طرح

 
پرداخت شده بود. 

وي با بیان اینکه هدفگذاري امسال بنیاد برکت، پرداخت تسهیلات به هزار و 400 طرح اشتغالزایی است، خاطرنشان کرد: هم اکنون
این نهاد به غیر از شهرستان مانه و سملقان تمامی شهرستان هاي استان را براي پرداخت تسهیلات مشاغل خرد روستایی پوشش می

 
دهد. 

عبدي با اشاره به اینکه هم اکنون نیز بسیاري از پرونده هاي اشتغال روستایی در مرحله معرفی به بانک هستند، تصریح کرد: بیش از

 
90 درصد تسهیلات در زمینه دامپروري، زنبورداري، پرورش قارچ، خیاطی و مشاغل خدماتی و فنی پرداخت شده است. 

وي با اعلام اینکه پرداخت تسهیلات اشتغالزاي بنیاد برکت در راستاي محرومیت زدایی و کارآفرینی است، افزود: این تسهیلات

 
اشتغالزایی به افراد توانمند روستایی به مبلغ 400 میلیون ریال با سود چهار درصد و بازپرداخت پنج ساله اعطا می شود. 

صندوق کرافرینی امید نیز تاکنون تعداد 108 فقره تسهیلات به مبلغ 48 میلیارد ریال در راستاي تفاهمنامه با بنیاد برکت به
متقاضیان و کارافرینان پرداخت نموده است.



پرداخت تسهیلات صفر درصد به صندوق هاي خرد زنان مرزنشین خراسان

شمالی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیر صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی از پرداخت
تسهیلات صفر درصد به صندوق هاي خرد زنان مرزنشین

 
این استان خبر داد. 

نبی زاده با اشاره به اینکه کلید طلایی در کسب و کار در
این استان بانوان هستند، گفت: متاسفانه یکی از مشکلاتی
که بانوان براي دریافت تسهیلات به منظور گسترش کسب

 
و کار دارند موضوع ضمانت است. 

وي افزود: این صندوق براي اینکه بانوان نیز بتوانند از تسهیلات براي توسعه کسب و کار استفاده کنند طرح صندوق خرد زنان

 
روستایی و عشایري را در دستور کار خود قرار داده است. 

نبی زاده ادامه داد: صندوق کارآفرینی امید در راستاي اجراي این طرح، تسهیلات را به دو تا سه نفر از زنان اعضاي همان صندوق خرد

 
که مورد موافقت همه اعضا است، پرداخت می کند. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید خراسان شمالی تصریح کرد: علاوه بر آن براي اینکه بانوان اهل تسنن نیز بتوانند از این تسهیلات بهره

 
ببرند، وام هاي صفر درصد به صندوق هاي خرد زنان مرزي پرداخت می شود. 

به گفته این مقام مسئول تاکنون 40 صندوق تشکیل شده که از این تعداد به 21 صندوق تسهیلات پرداخت شده است.



تفاوت نجومی قیمت چاي از مزارع تا بازار در مازندران

منبع: شفافشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/11/05

قیمت خرید تضمینی چاي در مازندران در بهترین حالت هر کیلو چهار هزار و 600 تومان از چایکار بوده اما فروش چاي سیاه
خشک در بازار تقریبا کیلویی 70 هزار تومان است.

به گزارش شفاف، شاید آن زمان که کاشف السلطنه، بذر و
بوته هاي چاي را با خود به ایران آورد هرگز تصور نمی کرد
که چاي داغ دیشلمه او، روزي یخ کرده و از دهان بیفتد تا
ایران باز هم محتاج واردات این محصول پرمصرف شود؛باید
گفت میزان تولید چاي داخلی، تقریبا یک چهارم نیاز
کشور را تامین نموده و مابقی از محل واردات تامین می

 
شود. 

چاي پرمصرف ترین نوشیدنی جهان پس از آب است که به عنوان یکی از مواد غذایی اصلی مصرفی خانوارهاي ایرانی محسوب می
شود، از نام قهوه خانه هاي کنونی پیداست که پیشینه رواج چاي در بین ایرانیان، متجاوز از یک قرن نیست اما در همین مدت چاي

 
ایرانی، سرد و گرم بسیار چشیده است. 

نکته قابل توجه در مورد این فرآورده محبوب، گستره و پراکندگی کشت آن در کشور است، مطابق آمارها 90 درصد مزارع چاي کشور
در استان گیلان و 10 درصد در مازندران قرار دارد؛ مجموع سطح زیر کشت باغات چاي حدود 26 هزار هکتار بوده که در محدوده اي
به طول 203 و عرض 90 کیلومتر از غرب گیلان در منطقه فومنات تا غرب مازندران در شهر کلارآباد به صورت نامنظم، مجزا، با
فواصل کم و زیاد و دور و نزدیک گسترده شده است به طوري که حدود 30 درصد باغ ها در جلگه و باقی در مناطق کوهپایه اي قرار

 
داشته و رقمی بیش از 60 هزار نفر در صنعت چاي کشور اشتغال دارند. 

در مازندران اما پراکندگی این محصول، محدود به سه شهرستان رامسر، تنکابن و عباس آباد با داشتن 2 اداره چاي در شهرستان هاي
رامسر و تنکابن است؛ شهرستان عباس نیز که تحت نظارت تنکابن اداره می شود تنها با داشتن یک کارخانه چاي و مزارع اندك در

 
شهر کلارآباد، سهم کمتري از پراکندگی چاي در مازندران دارد. 

اوضاع چاي تنکابن امسال خوب بود رئیس اداره چاي تنکابن با مطلوب توصیف کردن وضعیت چاي در سال جاري، مساحت باغات
چاي این شهرستان را حدود 1000 هکتار اعم از فعال و غیرفعال عنوان کرد و گفت: امسال در تنکابن 3544 تن برگ سبز چاي به

 
ارزش 140 میلیارد ریال از 6 کارخانه فعال چایسازي در منطقه خریداري شد و کل مطالبات چایکاران پرداخت شده است. 

خسرو سیاسرنژاد، در گفت و گو با ایسنا از افزایش تولید 6 درصدي چاي نسبت به سال گذشته خبر داد و اظهار کرد: قیمت تضمینی
خرید برگ سبز درجه یک از چایکاران با افزایش نسبت به سال گذشته 46 هزار ریال و درجه دوم نیز 33 هزار ریال بود که همین

 
موضوع موجب رضایمندي نسبی چایکاران و کارخانه داران را فرآهم آورد. 

وي از پرداخت تسهیلات متنوع به چایکاران در زمینه هاي به زراعی، هرس کردن، تعمیر و نگهداري از محل صندوق حمایت از توسعه



صنعت چاي کشور سخن گفت و افزود: تاکنون حدود 186 میلیون تومان تسهیلات به 115 نفر با کارمزد 4 درصد پرداخت شده که

 
بازپرداخت این وام ها طی سه مرحله از محل خرید برگ سبز، در چین هاي بهاره و تابستانه و پائیزه سال بعد تامین می شود. 

سیاسرنژاد با اشاره به روند مناسب چاي در سال جاري، وضعیت سال آینده این صنعت را رو به رشد و پیشرفت پیش بینی کرد و
افزود: با توجه به افزایش فروش چاي داخلی، ذائقه مردم به سمت استفاده از این محصول ایرانی رفته چراکه چاي ایرانی علاوه بر

 
قیمت کمتر نسبت به چاي خارجی، کاملا سالم و ارگانیک و بدون مواد افزودنی است بنابراین مقرون به صرفه و مناسب تر است. 

وضعیت رامسر نیز مطلوب است رئیس اداره چاي شهرستان رامسر نیز اوضاع چاي و شاغلان آن در سال جاري را بهتر از سنوات
گدشته اعلام کرد و گفت: امسال با توجه به نگاه ویژه مسئولان، افزایش قیمت برگ سبز و اعطاي تسهیلات متنوع، انگیزه و نشاطی در
بین چایکاران ایجاد شده و سال آینده نیز با بهِ باغی و فعال شدن باغات رها شده، تمایل بیشتري براي کار در اراضی چاي وجود دارد.
علاوه بر این کارخانجات هم امسال فروش بیشتري در چاي خشک به دست آوردند و تمایل دارند که با بالابردن کیفیت و کمیت و

 
توجه به رقابت موجود در بازار چاي ایرانی و خارجی، فروش مضاعفی را تجربه کنند. 

اردلان بالابندیان مساحت کل باغات فعال و غیرفعال (رها شده) شهرستان رامسر را حدود 1100 هکتار با پراکندگی 75 درصد در
کوهپایه و 25 درصد جلگه اي اعلام و خاطرنشان کرد: امسال در مجموع 871 تن برگ سبز چاي به ارزش 3 میلیارد 426 میلیون

 
تومان که شامل 49 درصد برگ سبز درجه دوم و 51 درصد درجه یک بوده از باغات شهرستان خریداري شد. 

بالابندیان، با اشاره به وجود 3 کارخانه چاي فعال از چهار کارخانه موجود در سطح شهرستان رامسر و هزار چایکار شاغل در این زمینه
تصریح کرد: خرید تضمینی برگه سبز چاي هر ساله از ابتداي اردیبهشت ماه شروع و تا پایان مهرماه ادامه دارد و باغات چاي به
صورت پراکنده در حدود 80 روستاي شهرستان وجود دارد که از آن جمله می توان به روستاهاي طالش سرا، بهارپشته، کتالم، سادات

 
شهر، طالش محله، کوزه گر محله، آسیاب سر، بخش هایی از دریاپشته، توبون و تنگدره اشاره کرد. 

رئیس اداره چاي شهرستان رامسر از راه اندازي سامانه صدور دفترچه الکترونیکی چایکاران در سال جاري به دلیل شیوع ویروس کرونا
خبر داد و تاکید کرد: سازمان چاي جهت تسهیل صدور و تمدید دفترچه، این سامانه را که شامل مشخصات هر چایکار بوده تشکیل
داد؛ چایکاران می توانند از منزل و بدون مراجعه به مراکز دولتی، براي دریافت دفترچه برگ سبز به این سامانه مراجعه کنند و با ارائه

 
کد ملی و شماره شناسنامه با دسترسی به صفحه شخصی خود، دفترچه را که بصورت یک برگی است چاپ و استفاده کنند. 

زوایاي پنهان صنعت چاي مازندران علیرغم مطلوب توصیف کردن وضعیت چاي از زبان مسئولان اما این صنعت در مازندران زوایاي
پنهانی نیز دارد، مشکلاتی که همانند گرماي خورشید بر روي برف، سبب کوچکتر شدن مساحت باغات چاي طی سال هاي اخیر شده
است و همچون بیماريِ مزمنی در کالبد صنعت چاي کشور بدون هیچ دارو و درمانی، رفته رفته می رود که این بخش از صنعت بزرگ

 
کشاورزي را نابود کند. 

یک کارشناس و ناظر کارخانجات چاي تنکابن، معتقد است هرچند در سال جاري به دلیل افزایش تناژ برداشت، افزایش قیمت چاي و
مطلوب عمل کردن سازمان چاي در پرداخت قدرسهم خود، وضعیت این محصول نسبت به سال هاي گذشته خوب بوده اما چایکاران

 
همیشه ناراضی هستند زیرا به طور کلی قیمت ها در تمام محصولات کشاورزي تناسبی با تورم در جامعه ندارد. 

عباس عبدالملکی در گفت و گو با ایسنا یکی از دغدغه هاي اصلی باغداران را تفاوت قیمت خرید تضمینی برگ سبز چاي و قیمت
چاي خشکِ عرضه شده در بازار دانست و تصریح کرد: قیمت خرید تضمینی در بهترین حالت هر کیلو چهار هزار و 600 تومان از



چایکار بوده اما فروش چاي سیاه خشک در بازار تقریبا کیلویی 70 هزار تومان است، علاوه بر این بخشی از نارضایتی ها نیز به تاخیر

 
در پرداخت وجه به چایکاران توسط برخی کارخانه ها بازمی گردد. 

عبدالملکی با بیان اینکه مشکلات حوزه چاي از نقطه نظر شاغلان این صنعت متفاوت است خاطرنشان کرد: از نگاه مدیر کارخانه،
سازمان چاي با تغییر رویکرد خود در سال جاري، چتر حمایتی خود را برداشته به طوري که یارانه 35 درصدي اکنون به 20 درصد
تقلیل یافته است؛ از دید کشاورز، بهاي برگ سبز چاي نسبت به چاي خشک بسیار کم است؛ از نگاه مسئولین نیز قصور در پرداخت

 
وجه برگ سبز توسط کارخانجات در زمره مشکلات این صنعت است. 

وي در پاسخ به این پرسش که با توجه به جمیع جوانب آیا چایکاران تمایل به ادامه فعالیت دارند یا خیر تصریح کرد: هرچند برگ
سبز چاي از لحاظ قیمت، نسبت به سایر محصولات کشاورزي بهاي کمتري دارد اما حُسن آن در خرید تضمینی است؛ اما با توجه به

 
اینکه تمام زمین هاي روستایی ارزش پیدا کرده اند قطعا کشاورزان و علی الخصوص چایکاران به درآمد محصول خود راضی نیستند. 

این کارشناس و بازرس کارخانجات چاي با ذکر مثالی در تشریح علل اصلی ناراضایتی چایکاران و کشاورزان مازندران تصریح کرد: از
یک هزار مترمربع باغ چاي، در کلِ فصل بهره برداري نهایتا می توان در بهترین حالت ممکن 8 تا 10 میلیون درآمد بدست آورد اما
همین قطعه زمین حتی در پرت ترین روستاي منطقه، قیمتی حداقل برابر یک میلیون و 500 هزار تومان به ازاي هر متر مربع دارد

 
که فروش آن بیش از یک میلیارد عایدي از آن کشاورز خواهد کرد، بنابراین قاعدتا کشاورز ناراضی است. 

عبدالملکی سطح پراکندگی باغات چاي شهرستان تنکابن را در بخش هاي مرکزي، خرم آباد و نشتا معرفی کرد و افزود: بیشترین
سهم باغات در تنکابن از آنِ روستاهاي بالابند، حاجته، پلطان، مهاجرآباد، چلاسر، سلیمان آباد، شعیب کلایه، گرماپشته و قلعه گردن

 
است که در این محدوده 6 کارخانه فعال مشغول به فعالیت هستند. 

باغ چاي 20 هکتاري سالهاست رها شده است وي در پاسخ به پرسشی مبنی بر وضعیت باغ چاي 20 هکتاري روستاي شعیب کلایه
اظهار کرد: این باغ متعلق به بنیاد مستضعفان است که امسال نیز بدون پیمانکار و مستاجر بود و مدتی است که رها شده و دلیل آن
این است که بنیاد سیاست اصلاحی در باغ نداشته و صرفا آن را اجاره می دهد، بنابراین وقتی یک باغ چايِ بسیار بزرگ، به مدت فقط

 
یکسال به پیمانکار اجاره داده می شود قطعا شخص به دنبال منفعت و برداشت از باغ بوده تا به دنبال اصلاح و به زراعی باشد. 

این کارشناس چاي افزود: از آنجا که اقدامات اصلاحی در باغ انجام نشده است، بوته ها حالت جنگلی پیدا کردند و بنابراین ترغیبی از
سوي کارخانجات براي خرید برگ سبز چايِ باغ بیناد وجود ندارد زیرا چاي خشک حاصل از آن در آنالیز آزمایشگاهی مود قبول نبوده

 
و میزان فیبر برگ چاي بالا اعلام می شود که این موضوع بر بازایابی و فروش محصول تاثیر مستقیم خواهد داشت. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه کارخانه هاي منطقه به دلیل فوق، نظر منفی نسبت به چاي مزرعه بنیاد دارند یادآور شد: عدم استقبال
کارخانه ها از برگ سبز باغ بنیاد از یک طرف و منفعت طلبی همراه با عدم تمایل پیمانکاران براي انجام فعالیت هاي به زراعی به
سبب هزینه اجاره سنگین 75 تا 80 میلیون تومانی باغ از سوي دیگر، باعث شده تا این باغ چاي 20 هکتاري رها شده و غیرفعال باقی

بماند.



اشتغال 200 نفر در مشاغل خانگی سیرجان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/11/05

فرماندهی مرکز آمادو پشتیبانی نیروي دریایی در سیرجان براي 200 نفر در مشاغل خانگی اشتغال ایجاد کرد

به گزارش خبرگزاري صداو سیماي مرکز کرمان؛ فرمانده آماد وپشتیبانی نیروي دریایی سیرجان گفت: ما با ایجاد کارگاه هاي

 
صنایع پوشاك، صنایع غذایی هنر هاي دستی و هنر هاي فرهنگی و علمی 200 نفر را آموزش داده و مشغول تولیدات خود هستند. 

 
امیردریادارعلیرضا محمدي افزود: مرکز دریایی همین تولیدات را خریداري و به مشتریان ارائه میدهد. 

مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان کرمان هم در بازدید ازاین کارگاه ها و جلسه هماهنگی این مشاغل گفت: در سطح استان

 
35 هزار نفر مشاغل خانگی مشغول کارهستند و تا به امروزو امسال بیش از 80 میلیارد ریال وام مشاغل خانگی پرداخت شده است. 

اسماعیلی حذف هزینه هاي مربوط به خرید، رهن و اجاره کارگاه و ایاب و ذهاب، استفاده از نیروي کار سایر اعضاي خانواده و ایجاد

 
زمینه هاي کار خانوادگی را از مزایاي اشتغال خانگی برشمرد. 

در پایان این جلسه هماهنگی و بازدید مقررشد که هنرجویان مشاغل خانگی بتوانند از تسهیلات اشتغال خانگی استفاده کنند.



اولین هنرستان کشاورزي البرز آغاز به کار می کند

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرکل آموزش و پرورش استان البرز گفت: اولین هنرستان کشاورزي در البرز در مهرماه سال 1400 افتتاح خواهد شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما ، مرکز البرز ، مدیرکل آموزش و پرورش استان با بیان این که اولین هنرستان کشاورزي در
البرز در مهرماه سال 1400 افتتاح خواهد شد، گفت: تفاهم نامه تاسیس و توسعه این هنرستان غیردولتی در استان با همکاري

 
دانشگاه آزاداسلامی منعقد شد. 

قاسمی گفت: این موضوع با هدف ورود به بازار کار و اشتغال زایی براي هنرجویان و دانش آموزان علاقه مند البرزي در دست اقدام

 
است. 

وي افزود: با توجه به اینکه البرز به عنوان قطب کشاورزي دانش بنیان و علمی کشور مطرح است و به تربیت فارغ التحصیلان رشته
کشاورزي نیاز دارد، براساس مذاکرات انجام شده با سازمان مرکز آموزش هاي عمومی و مهارتی سما واحد کرج ، هنرستان پسرانه

کشاورزي در رشته مورد نیاز استان جهت گسترش کشاورزي مدرن و تعمیر ماشین آلات کشاورزي تاسیس می شود.



بهاي کمرشکن یک سنت نبوي / چرا جوانان اردبیلی از ازدواج واهمه دارند؟

منبع: تسنیمشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/11/05

گروه استان ها ـ کاهش ازدواج و افزایش طلاق که در نیم دهه اخیر یک دغدغه جدي در اردبیل بوده با افزایش بیکاري و
مشکلات اقتصادي به معضلی نگران کننده تبدیل شده است.

گروه استان ها ـ کاهش ازدواج و افزایش طلاق که در نیم
دهه اخیر یک دغدغه جدي در اردبیل بوده با افزایش
بیکاري و مشکلات اقتصادي به معضلی نگران کننده تبدیل

 
شده است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اردبیل، هرچند بخش عمده
اي از مجردان در اردبیل اشتیاق به ازدواج داشته باشند اما
به دلایل متعددي که ذکر آن خواهد رفت، ازدواج در این
استان با کاهش همراه است و به نظر می رسد روز به روز

 
رو به کاهش است. 

در یک سال گذشته با شیوع بیماري کرونا این کاهش به عینه مشاهده شد و استاندار اردبیل نیز با اعلام و اعتراف به آن، تنها به

 
ضرورت فرهنگ سازي براي افزایش ازدواج آسان تاکید کرده است. 

اما واقعیت چیست و چرا جوانان اردبیلی از ازدواج واهمه دارند و با وجود تمایل به تشکیل زندگی، حتی روابط خارج از چارچوب

 
ازدواج، در بین برخی از آن ها دیده و شنیده می شود؟ 

 
افزایشبیکاریدراردبیل 

شاید اگر زمانی مادران هنگام خواستگاري بدون دغدغه زنگ در خانه ها را می زدند امروز با افزایش هزینه هاي زندگی و بیکاري

 
جوانان این موضوع کم رنگ تر شده است. 

استاندار اردبیل در اردیبهشت ماه امسال اعلام کرد که حدود 65 هزار نفر بیکار در استان وجود دارد و به دلیل بیماري کرونا این تعداد

 
در حال افزایش است. 

از طرفی مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اردبیل در مرداد ماه امسال گفت به دلیل شیوع کرونا 19 هزار نفر بیکار شده اند

 
و از این تعداد 9 هزار نفر تسهیلات ارزان دریافت کرده اند. 

اظهارات قاسم رحیمی در حالی است که افزایش تعداد بیکاران با تکانه کرونا بیانگر نداشتن امنیت شغلی در بسیاري از کسب و



کارهاي استان است. تا جایی که نبود این امنیت معیشت بسیاري از خانواده ها را تحت تاثیر قرار می دهد و حتی مانع از ازدواج و یا

 
منجر به طلاق می شود. 

بیکاري ناشی از کرونا با وجود گذشت یک سال از آغاز این بیماري به قوت خود بازگشته و در کنار مانع تراشی براي ازدواج جوانان به

 
بهانه طلاق نیز تبدیل شده است. 

اما عملا تمامی شعارهاي مسئولان مبنی بر فعال سازي بخش تولید که تنها گریزگاه اشتغال زایی در استان محسوب می شود، تا به

 
امروز چندان محقق نشده و قادر نبوده از رکود و تعطیلی واحدهاي تولیدي پیشی بگیرد. 

به واسطه کرونا و ضعف برنامه ریزي ها و زیرساخت هاي فرهنگی در استان بسیاري از واحدهاي تولیدي در حد زنده مانی مشغول به

 
کار هستند و بخش عمده نیروهاي کار خود را تعدیل کرده اند. 

 
افزایشقیمتمسکنواجارهبها 

درست به موازات تاکید استاندار اردبیل براي فرهنگ سازي ازدواج آسان افزایش قیمت مسکن موجب شده بسیاري از جوانان از ازدواج

 
واهمه پیدا کنند. 

یکی از شهروندان در این خصوص گفت: مسکن 300 میلیون تومانی به یک میلیارد افزایش یافته است. هیچ جوانی نمی تواند در کوتاه

 
مدت صاحب خانه شود و هر چه درمی آورد باید به اجاره بها بدهد. 

رحیم مبارکی تصریح کرد: کدام جوان حاضر می شود که تمامی حقوق خود را صرف اجاره مسکن کند و ازدواج کند. به حدي قیمت
همه چیز بالا کشیده که خیلی ها از زن گرفتن منصرف شده اند.دولت وام ازدواج می دهد اما همان مبلغ را به سختی می توان براي

 
رهن یک خانه استفاده کرد. 

مطابق بررسی ها شاخص فلاکت استان اردبیل با افزایش همراه است. این شاخص که مجموع تورم و بیکاري را نشان می دهد گویاي
کاهش سطح رفاه و به تعبیر کارشناسان زنگ خطر افزاییش آسیب ها است. نرخ بیکاري اردبیل در سال 97، 9.3 و در سال 98، 10.1

 
محاسبه شده است. همچنین نرخ تورم در سال 97، 23.7 و در سال 98، 35.7 محاسبه شده است. 

 
خانواده ایرانی|یک مستحب فراموش شده در قرآن و حدیث/ وساطت در امر ازدواج، مستحبی است که خیر فراوان دارد 

 
نخستین شناسنامه فرزند ازدواج زنان ایرانی با اتباع خارجی در استان بوشهر صادر شد 

 
مصوبه جدید کمیسیون تلفیق بودجه درباره وام ازدواج 

بر همین اساس شاخص فلاکت از 33 در سال 97 به 45.8 در سال 98 رسیده است. مشاهده می شود که رشد شاخص فلاکت در این

 
استان قابل توجه بوده و تورم نقش تعیین کننده در افزایش آن داشته است. 

 
با این حساب توان اقتصادي خانواده ها کاهش یافته و این موضوع شامل حمایت از فرزندان در آستانه ازدواج نیز می شود. 

هرچند دولت بعد از مسکن مهر، طرح اقدام ملی مسکن را به عنوان داروي مسکن دار کردن تعریف کرده است. غافل از اینکه بسیاري
از جوانان حتی قادر به تامین آورده اولیه آن نبوده و به حدي در اردبیل متوسط درآمد پایین است، همچنان پدران و مادران آب و دان

 
جوانان 30 سال و بیشتر خود را می دهند. 



 
جهازجمعکردن،تنهااقدامدولت 

آنچه طی سال هاي اخیر براي ازدواج آسان انجام شده عملا خروجی نداشته است. به ندرت می توان چشم پوشی از تجملات و ساده
زیستی و قناعت را در بین زوج هاي امروزي مشاهده کرد. از سویی افزایش سطح رفاه و امکانات زندگی موجب شده تا زوجین تا

 
زمانی که به آن ها دسترسی نداشته باشند، تمایلی به ازدواج هم نداشته باشند. 

 
اگر در گذشته برخی لوازم خانگی ضرورتی نداشته امروز در هر خانه اي مشاهده و استفاده هم می شود. 

اما در این میان دولت با بسیج نهادهاي مختلف خود امر جهاز جمع کردن را برابر با ازدواج آسان و آسان کردن ازدواج قلمداد می

 
کنند. 

این در حالی است که مطابق بررسی ها قیمت لوازم خانگی به حدي سر به فلک کشیده که خانواده ها عاجز از تهیه حتی صرفا یک

 
یخچال براي دختر دم بخت خود هستند. 

خانواده هایی که براي تعمیر کردن لباس شویی و یا آب دادن سقف خانه ناله می کنند باید متجاوز از 200 میلیون تومان براي یک

 
جهاز معمولی هزینه کنند. 

هزینه اي که نه در شرع و نه در قوانین تعریف شده و صرفا عرفی است که پایه گذاري شده و ندادن جهاز را برابر با آبرو ریزي خانواده

 
دختر معنی کرده است. 

اما در حالی که استاندار اردبیل می توانست با بسیج نهادهاي زیرمجموعه خود به ویژه مردم نهادها که خود اغلب اعضاي جوان دارند،
ضدفرهنگ هاي پیرامون تهیه و تامین جهازیه را حداقل در سه سال اخیر مهار سازد، موضوع جهیزیه همچنان دغدغه جدي در بین

 
خانواده هاي اردبیلی است. 

یکی از شهروندان در این خصوص گفت: دو تا دختر دم بخت دارم اما به دلیل اینکه قادر به تامین جهیزیه نیستم، خواستگار هم قبول

 
نمی کنم. 

وي با ابراز تاسف از وضعیت به وجود آمده تصریح کرد: به زور شکمشان را سیر می کنم و نمی توانم جهازي بدهم از طرفی نمی توانم
سراغ ادارات بروم که براي جهاز کمکم کنند. آنقدر از این و آن براي وضعیت مالی تحقیقات میدانی و پرس و جو می کنند که آدم

 
نمی تواند سرش را بالا نگه دارد. 

 
خرید طلا اجباري است 

نه تنها فشار اقتصادي کمر جوانان اردبیلی را خم کرده بلکه ضدفرهنگ هاي ازدواج همچنان به قوت خود باقی است. از جمله خرید

 
طلا و جواهرات که به مانند امري مسلم و قطعی باید انجام شود. 

 
یکی از شهروندان در این خصوص گفت: متاسفانه در بین اغلب زوج ها دعواي خرید طلا دیده و شنیده می شود. 



سارا رحمانی تصریح کرد: اینکه براي من در فلان مراسم طلا نخریدي یکی از جمله هاي متداول شده و حتی گرانی طلا باعث نشده تا

 
دختر خانوم ها دست از خواسته هاي خود بکشند. 

اما این همه ماجرا نیست. تعریف مهریه با سکه طلا به یکی از کابوس هاي پسران تبدیل شده است. هرچند مهریه هدیه مرد به زن
است اما این روزها به عنوان ابزار قدرت و گروکشی تبدیل شده و تا تقی به توقی بخورد دختران طالب مهریه خود هستند و آنچه در

 
این میان فراموش می شود، مهر و تعهد و تلاش براي ساخت یک زندگی خوب و سالم است. 

اردبیل بیش از هر چیزي به فرهنگ سازي مسیر صحیح ازدواج نیاز دارد تا هر باري از جمله مشکلات اقتصادي سوار بر ضدفرهنگ ها
نشود. کاش مسئولان به جاي جلسات پشت پرده پاسخ دهند براي این مهم چه کرده اند و تا کی شعار آسانی ازدواج را بدون فراهم

 
کردن بستر آن سر خواهند داد؟ 

گزارش از ونوسبهنود



اختلاف مجلس و دولت در سیاست ارزي 1400 بر سر چیست؟

منبع: میزانشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/11/05

میدان بودجه، شاهد یک دوئل دلاري میان مجلس و دولت است. در یک سوي میدان، رییس دولت معتقد است که تغییرات
ارزي صورت گرفته توسط مجلس، تنها یک ضرب و تقسیم عددي بوده که در نهایت منجر به افزایش سهم نفت و رشد نرخ

دلار در بودجه 1400 شده است. در سوي دیگر میدان، رییس مجلس اعلام می کند که مجلس نرخی را براي ...

خبرگزاري میزان - روزنامه دنیاي اقتصاد نوشت: دوئل ارزي در بودجه 1400 در فاز جدیدي قرار گرفته است. در تازه ترین
اظهارنظر، رئیس مجلس با انتقاد از سیاست هاي ارزي دلار ترجیحی، اعلام کرد که مجلس باید تعیین کند که یارانه هاي حاصل از
اصلاحات به چه شکل توزیع شود. محمد باقر قالیباف، با رد تعیین نرخ ارز از سوي مجلس عنوان کرد که نرخ ارز نتیجه مدیریت و

 
عملکرد ما در کف بازار است. 

او عنوان کرد که هزینه تمام شده کالا بسیار کمتر از قیمت آن در بازار آزاد است و در نتیجه نیاز است که سیاست هاي توزیع ارز
رانتی تغییر کند. پیش تر رئیس جمهور، عنوان کرده بود که اصلاحات بودجه اي در حد چهار عمل اصلی بوده، که نهایتا باعث افزایش
سهم نفت از بودجه نیز شده است. روحانی این اصلاحات را تنها یک ضرب و تقسیم عادي عنوان کرد، به نحوي که از یکسو نرخ ارز

 
بودجه افزایش یافته و از سوي دیگر سقف صادرات روزانه نفت، کاهش داده شده است. 

 
پرده اول: تصویر اولیه ارز در لایحه 

براي نخستین بار محمدباقر نوبخت نرخ ارز لایحه بودجه سال 1400 را حدود 11 هزار و 500 تومان اعلام کرده بود. این نرخ به
شرطی بود که میزان فروش نفت در سال آینده روزانه به سطح 2 میلیون و 300 هزار بشکه برسد. براساس این آمار میزان درآمد هاي
ریالی حاصل از صادرات نفت و میعانات گازي در سال آینده به رقم حدود 200 هزار میلیارد تومان می رسید که این رقم 25 درصد از
کل منابع عمومی بودجه را شامل می شود. با این نرخ ارز، دولت اعلام کرد که تخصیص دلار 4200 تومانی مانند سال جاري تداوم
خواهد یافت. یعنی هم کالا هاي اساسی و هم دارو ها دلار 4200 تومانی دریافت خواهند کرد. در سال جاري هدف گذاري شده تا 5/

 
8 هزار میلیارد تومان دلار 4200 تومانی تخصیص یابد و قرار بود این رویه در سال آینده نیز تداوم یابد. 

 
پرده دوم: روتوش دلاري بودجه 

آنچه کمیسیون تلفیق مجلس بر آن تاکید داشت، حذف دلار 4200 و کاهش نقش نفت در بودجه بود. در واقع مجلس، دو دغدغه
مهم در بودجه داشت. نخست اینکه سهم درآمد هاي نفتی و متعاقب آن صادرات نفت در بودجه بسیار بالا در نظر گرفته شده است و
موضوع دوم اینکه باید شرایطی براي حذف دلار 4200 در نظر گرفته شود. با این استدلال نرخ ارز در بودجه از سوي کمیسیون تلفیق
به حدود 17 هزار و 500 تومان افزایش یافت. از سوي دیگر، میزان صادرات درآمد هاي نفتی از سوي این کمیسیون به رقم 1500
میلیون بشکه نفت در روز کاهش یافت. اما با افزایش قیمت دلار بودجه در نهایت سهم درآمد هاي نفتی از 200 هزار میلیارد تومان به

 
230 هزار میلیارد تومان افزایش یافت. 



 
روحانی: عجب چشم بندي اي کرده اند 

اصلاحات صورت گرفته کمیسیون تلفیق، در روز هاي گذشته با واکنش روحانی روبه رو شد، تا زمین براي یک دوئل جدید میان دولت
و مجلس مهیا شود. روحانی درخصوص اقدامات صورت گرفته عنوام کرد: «ماحصل فروش روزانه 2 میلیون و 300هزار بشکه نفت در
لایحه دولت، معادل 199هزار میلیارد تومان بوده است، اما آقایان در مجلس، 2 میلیون و 300 هزار را به یک میلیون و 500هزار بشکه
کاهش داده اند و در مقابل درآمد 199 هزار میلیارد تومانی را در کمیسیون تلفیق به 230 هزار میلیارد تومان، یعنی 31 هزار میلیارد
تومان وابستگی بودجه به نفت را افزایش داده اند، عجب چشم بندي کرده اند! هرکسی که چهار عمل اصلی حساب را بداند متوجه می
شود که چه شده است.» او همچنین به این نکته اشاره کرد: «ما قیمت دلار در لایحه بودجه سال آینده را 11هزار و 500 تومان در
نظر گرفتیم و شما آن را به 17 هزار و 500 تومان افزایش دادید، 6 هزار تومان بیشتر کردید، دم خروس همین جاست و با قسم

 
حضرت عباس جور در نمی آید، عدد و رقم معلوم است.» 

 
قالیباف: تهمت ناروا به مجلس نزنید 

روز گذشته، قالیباف صحبت هاي جدیدي درخصوص ارز بودجه و دلار 4200 عنوان کرد، تا براي دوئل ارزي، اعلام آمادگی کند. او
ابتدا با رد تعیین نرخ ارز از سوي مجلس توضیح داد: «گفته می شود که مجلس نرخ ارز تعیین کرده است؛ تهمت ناروا به مجلس
نزنید؛ مجلس نرخ ارز تعیین نکرده و آن قدر نادان و ناشی نسبت به اقتصاد نیستیم که نرخ ارز تعیین کنیم. نه مجلس و نه دولت قادر
نیست نرخ ارز را تعیین کند چراکه نرخ ارز نتیجه مدیریت و عملکرد ما در کف بازار است. بلکه ما می گوییم تفاوت نرخ تسعیر ارز با

 
نرخ آزاد که حجم بسیار زیادي است به حدي که بیشتر از بودجه جاري است، کجا خرج می شود؟» 

او در بخش دیگري از صحبت هاي خود به بحث تخصیص ارز اشاره کرد و گفت: «تا 27 مهر ماه معادل 2/ 4 میلیارد دلار پول قطعی
تحقق یافته به نهاده ها داده ایم. مرغ با احتساب همه هزینه ها کیلویی 5/ 1 دلار محاسبه می شود که با نرخ 4200 تومانی، حدود 9
هزار تومان هزینه تمام شده هر کیلو مرغ خواهد شد، حال چرا مرغ 25 هزار تومانی دست مردم می دهیم؟ مجلس تعیین می کند که
یارانه باید ابتداي زنجیره یا انتهاي زنجیره به مردم داده شود.» قالیباف همچنین مابه التفاوت ارزي حاصل از حذف دلار 4200 را
حدود 80 هزار میلیارد تومان عنوان کرد و گفت: «این مبلغ باید به جیب مردم برود تا مشکلات آن ها مرتفع شود و مجلس مصمم
است این کار انجام شود، البته با رویکرد توانمندسازي، توجه به سلامت، معیشت، محرومیت زدایی و تولید و اشتغال این کار باید انجام

 
شود.» 

 
الزامات اصلاحات ارزي بودجه 

اگرچه دوئل میان مجلس و دولت، یک موضوع غیرعادي نیست و بر سر یک موضوع مهم صورت گرفته است، اما در این خصوص چند
نکته مهم باید موردتوجه قرار گیرد: نخست اینکه اصل سیاست توزیع دلار 4200 تومانی از همان ابتدا اشتباه بوده و هدف گذاري آن
نیز به اذعان مسوولان، نهاد هاي کارشناسی و مصرف کنندگان تحقق نیافته است، بنابراین هیچ شکی در اصلاح این سیاست وجود

 
ندارد و تداوم آن تنها منجر به توزیع رانت خواهد شد. 

نکته دوم، اقدام مجلس در حذف توزیع دلار 4200 تومانی است که یک اقدام قابل قبول است، بنابراین این سیاست نیز باید به شکل
شفاف و قاطع در بودجه توضیح داده شود، که دلار 4200 جایی در بودجه 1400 نخواهد داشت. نکته سوم اینکه حذف دلار 4200
بالطبع باعث افزایش نرخ بودجه خواهد شد و این موضوع قابل انکاري نیست، بنابراین نمی توان از یک سو داعیه حذف دلار رانتی
داشت و از سوي دیگر، این افزایش نرخ ارز بودجه را انکار کرد؛ بنابراین باید تمام ابعاد اصلاح این سیاست آشکار شود و اصلاح این



 
سیاست بدون افزایش ارز بودجه قابل جمع نیست. 

نکته چهارم اینکه اگر چه قیمت دلار در بازار توسط عرضه و تقاضا تعیین می شود و لازم است که سایر سیاست ها و نرخ هاي ارز نیز
تابعی از این نرخ باشد، اما به هر حال یک نرخ تسعیر ارزي در بودجه باید معیار قرار گرفته شود و نباید این دو را یکسان در نظر
گرفت. در بودجه هاي پیشین، نیز معیاري براي نرخ بودجه در نظر گرفته می شد، حال اگر قرار است که به گفته رئیس مجلس،

 
شکاف ارزي میان نرخ ها کاهش یابد، لازم است که این موضوع نیز به شکل واضح در نظر گرفته شود. 

نکته آخر اینکه مجلس باید به طور شفاف بیان کند که سیاست جایگزین دلار 4200 تومانی چگونه است؟ پرداخت ها به شکل نقدي
صورت می گیرد یا به شکل غیرنقدي؟ آیا تمام دهک هاي درآمدي از این موضوع نفع می برند یا خیر؟ نقد بر سیاست موجود دولت
یک بخش داستان است که البته لازم است صورت گیرد، بخش دیگر این موضوع داشتن برنامه و راهکار جایگزین است؛ بنابراین
اصلاحات صورت گرفته باید به شکل یک بسته همه جانبه باشد و روایت تنها بخشی از ماجرا دردي دوا نخواهد کرد. بسته اي که
شامل معیار ارزي در بودجه 1400، نحوه حذف سیاست دلار 4200 و برنامه هاي جایگزین آن باشد و در واقع نقشه راه، سیاست

 
جدید را براي دولت تشریح کند. 

 
بیشتر بخوانید: امروز؛ آغاز بررسی لایحه بودجه در کمیسیون تلفیق مجلس| احتمال تصویب کلیات انتهاي پیام/ 

خبرگزاري میزان: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوماً به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفاً
جهت اطلاع کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



طرح هاي اشتغال روستایی پنج هزار شغل در استان مرکزي ایجاد کرده است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/11/05

خبرگزاري آریا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان مرکزي گفت: بهره برداري از طرح هاي خرد و کلان
اشتغال روستایی حدود پنج هزار شغل در این استان ایجاد

 
کرده است. 

به گزارش روابط عمومی تعاون،کارو رفاه اجتماعی استان
مرکزي محمدتقی آباییافزود: از زمان اجراي طرح اشتغال
پایدار روستایی (اواخر سال 96) تاکنون 2هزار و 405 طرح
در استان مرکزي با اعتباري بالغ بر چهار هزار و 176
میلیاردو 315 میلیون ریال به کارگروه اشتغال ارسال شده

 
است. 

وي بیان کرد: تاکنون 2 هزار و 267 طرح به مبلغ سه هزار و 597 میلیارد و 948میلیون ریال مصوب شده و از این تعداد 2 هزار و

 
351 طرح با اعتباري بالغ برسه هزار و 186 میلیارد و 448 میلیون ریال نیز قرارداد تسهیلات منعقد شدهاست. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي ادامه داد: از ابتداي اجرایطرح اشتغال روستایی در این استان (اواخر سال 96)
تاکنون، 2 هزار و 348 طرحبا اعتباري بالغ بر 3 هزار و 184 میلیارد و 998 میلیون ریال مصوب و سه هزارو 24 میلیارد و 911

 
میلیون ریال اعتبار تخصیصی آن پرداخت شده است. 

آبایی هزاوه عنوان کرد: بیشترین طرح هاي ارسال شده در راستاي اشتغال پایدارروستایی در این استان با 384 طرح مربوط به

 
شهرستان اراك و پس از آن شازند وساوه به ترتیب با 377 طرح و 337 طرح، در جایگاه هاي دوم و سوم قرار دارند. 

وي گفت: طرح اشتغال روستایی یکی از طرح هاي مهم دولت تدبیر و امید است که در توسعه روستاها نقش موثري داشته است.



بهره برداري از یک اقامتگاه بوم گردي در بافت تاریخی یزد با حضور مونسان

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/11/05

فصل اقتصاد - یک واحد اقامتگاه بوم گردي در شهر تاریخی یزد با حضور وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
افتتاح شد.

فصل اقتصاد - یک واحد اقامتگاه بوم گردي در شهر
تاریخی یزد با حضور وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و

 
صنایع دستی افتتاح شد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از وزارت میراث فرهنگی،
علی اصغر مونسان، وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی که به استان یزد سفر کرده است، عصر شنبه

 
4 بهمن 99 یک اقامتگاه بوم گردي عمارت اختصاصی در شهر تاریخی یزد را افتتاح کرد. 

 
این اقامتگاه با حجم سرمایه گذاري بیش از 16میلیارد ریال در بنایی با مساحت 650 مترمربع به بهره برداري رسیده است. 
اقامتگاه بوم گردي عمارت اختصاصی با 10 اتاق و 30 تخت براي سه نفر به صورت مستقیم اشتغال زایی ایجاد کرده است.



ایجاد کسب و کارتولید پوشاك بدون تسهیلات

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/11/05

فصل اقتصاد - کارآفرین حوزه پوشاك استان قم گفت: براي شروع کار از هیچ تسهیلات بانکی کمک نگرفتم و سعی کردم به
مرور زمان با سود به دست آمده، کارم را رونق بخشم.

فصل اقتصاد - کارآفرین حوزه پوشاك استان قم گفت:
براي شروع کار از هیچ تسهیلات بانکی کمک نگرفتم و
سعی کردم به مرور زمان با سود به دست آمده، کارم را

 
رونق بخشم. 

فاطمه محمدخانی کارآفرین حوزه تولید پوشاك و پیشران
طرح ملی توسعه مشاغل خانگی به کارفرمایی وزارت تعاون،

کار و رفاه اجتماعی و اجراي جهاد دانشگاهی استان قم بیان کرد: در ابتدا با دو چرخ خیاطی نسبتا قدیمی کارم را آغاز کردم و به
دلیل عدم آگاهی کافی در زمینه خرید پارچه و برش، این کار را به فرد دیگري سپردم که متأسفانه تجربه ایشان نیز کافی نبود و علی
رغم خرج زیاد مجبور شدم لباس هاي تولیدي را با قیمتی که فقط جبران هزینه پرداخت شده باشد، بدون هیچ سودي به فروش

 
برسانم. 

وي افزود: ارتباطی با افراد فعال در این عرصه نداشتم تا اینکه با معرفی یکی از دوستانم در کارگاه فرد دیگري مشغول به کار شدم تا
علاوه بر افزایش مهارتم در خیاطی از تجربیات آن فرد در این کسب و کار نیز استفاده کنم. پس از دو ماه توسط همان شخص با

 
کارفرمایی آشنا شدم که انجام اولین سفارشاتم سروقت و کاملا مطابق میل کارفرما تبلیغی براي کارم شد. 

محمدخانی ادامه داد: چرخ هاي قدیمی کارم را سخت می کرد بنابراین دو چرخ خیاطی دیگر به صورت اقساطی خریدم و سفارشات
بیشتري پذیرفتم و به لطف خدا توانستم هزینه چرخ ها را پرداخت کنم. در حال حاضر نیز هر یک یا دوماه سود کارم را صرف افزایش

 
چرخ ها می کنم تا بتوانم با افراد بیشتري کار کنم. 

این کارآفرین کار تولیدي را بسیار گسترده و داراي فرصت هاي زیادي براي پیشرفت دانست و ابراز کرد: علاقه مندي من به کار کردن
در کسب وکاري که خودم آن را راه اندازي کرده ام سبب انجام این کار شد و هنوز راه طولانی و اهداف والایی براي آن در نظر گرفته
ام. تمرکز فعلی بنده بر روي گسترش فضاي کارگاه براي افزایش تعداد کارکنانم است زیرا هرچقدر به اقتصاد خانواده هاي بیشتري

 
کمک کنم بیشتر از کارم لذت می برم. 

وي ضمن اعلام رضایت از درآمد فعلی خود اظهارکرد: براي شروع کار از هیچ تسهیلات بانکی کمک نگرفتم و سعی کردم به مرور
زمان با سود به دست آمده، کارم را رونق بخشم. در حال حاضر پس از گذشت پنج سال براي 11 نفر اشتغال ایجاد کرده ام که به

 
لطف خداوند روز به روز در حال افزایش است. 

انتهاي پیام



خشکاندن زاینده رود عامل تغییرکاربري اراضی کشاورزي اصفهان

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1399/11/05

فصل اقتصاد - اصفهان- ایرنا- بررسی آمار و گزارش هاي فروش زمین و تغییرکاربري اراضی کشاورزي اصفهان نشان می دهد
که خشکی زاینده رود یکی از دلایل اصلی بروز این معضل بوده و جریان پایدار این رودخانه نسخه شفابخش رفع آن خواهد

بود.

 
 

فصل اقتصاد - بررسی آمار و گزارش هاي فروش زمین و تغییرکاربري اراضی کشاورزي اصفهان نشان می دهد که خشکی زاینده رود

 
یکی از دلایل اصلی بروز این معضل بوده و جریان پایدار این رودخانه نسخه شفابخش رفع آن خواهد بود. 

به گزارش ایرنا، چالش خشکاندن زاینده رود و نبود آب در این رودخانه حیاتی در منطقه مرکزي ایران سبب شده که مشکلات فراوانی

 
در بخش هاي مختلف حوزه اقتصادي و اجتماعی گریبانگیر استان اصفهان و مناطق پیرامونی آن شود. 

از افزایش فرونشست زمین گرفته تا انتشار ریزگردها، خشکیدن درختان و از بین رفتن موجودات و افت قابل محسوس فعالیت هاي
کشاورزي در مناطقی از استان به ویژه در شرق اصفهان از جمله نتایج و خشکاندن رودخانه زاینده رود این شاهرگ حیاتی فلات

 
مرکزي ایران بوده است. 

بررسی ها نشان می دهد که دلیل روند افزایشی تغییرکاربري اراضی کشاورزي در این استان و در شهرستان هاي مختلف چیزي جز
نبود اصلی ترین منبع کشاورزي یعنی آب نیست و رفع این مشکل تنها با تخصیص و تامین حقابه هاي کشاورزان که در پی جاري

 
سازي رودخانه عملی می شود محقق خواهد شد. 

همانطور که فعالان اقتصادي و تولیدکنندگان صنعتی در صورت نبود وسایل و تجهیزات موردنیاز براي تولید نمی توانند به فعالیت
بپردازند، کشاورزان نیز در صورت نبود آب کاري از پیش نخواهند برد و رفته رفته چاره اي جز فروش زمین و تغییرکاربري اراضی خود

 
ندارند و این چالش هم در صورت بی توجهی در سال هاي آینده به یکی ار دردسرهاي گسترده استان اصفهان مبدل خواهد شد. 

تبدیل زمین هاي کشاورزي به ویلا، ساختمان هاي مسکونی و دیگر اماکن اگرچه به خودي خود ممکن است مشکل ساز نباشد اما
تبعاتی همچون کاهش تولید محصولات کشاورزي، افزایش مهاجرت به شهرها و شهرنشینی و کاهش پوشش گیاهی و به نوعی فضاي

 
سبز در استان را به همراه خواهد داشت. 



 
 

 
عکس تزیینی است 

 
نان در سفره نباشد، کشاورز مجبور به فروش زمین می شود 

یکی از کشاورزان شهرستان اصفهان که به دلیل نبود آب ملک خود را به فروش گذاشته است گفت که دلیل اصلی این اقدامش، نبود

 
آب براي کشت و کار است و در صورتی که آب مورد نیاز براي کشاورزي موجود بود هیچگاه به این اقدام دست نمی زد. 

وي خود را علی محمدي معرفی کرد و افزود: وقتی نان در سفره نباشد و نتوانیم کشت و کار کنیم مجبور به زمین فروش می شویم تا

 
با پولی که به دست می آید بخشی از مشکلات زندگی خود را حل کنیم. 

وي بی آبی عرصه هاي کشاورزي و باغ هاي منطقه را معضل فراگیر برشمرد و بر ضرروت اتخاذ تصمیم عاجل براي رفع آن از سوي

 
مسئولان امر تاکید کرد. 

کشاورزي دیگر از منطقه شرق اصفهان و از توابع شهر زیار با اشاره به اینکه روند فروش زمین هاي کشاورزي و فعالیت دلالان در
منطقه به شدت افزایش داشته است، خاطرنشان کرد: زمین هایی که هزاران سال محلی براي تولید و فروش محصولات کشاورزي بوده

 
است سال ها به دلیل سوء تدبیر و اقدامات اشتباه مسئولان به اراضی غیر قابل استفاده براي زراعت مبدل شده است. 

وي با بیان اینکه روي در و دیوار منطقه شمار زیادي از آگهی هاي خرید و فروش زمین هاي کشاورزي، ساخت ویلا و تغییرات کاربري
به چشم می آید، گفت: وقتی پاي دلالان به منطقه باز شود باید فاتحه کشاورزي را خواند اما اگر زاینده رود همچون دهه هاي گذشته

 
جریان داشت هیچ گاه شاهد این نوشته ها و تبلیغات بر در و دیوار ها نبودیم. 

وي یادآور شد : بنا به اظهار کارشناسان و متخصصان امر در دهه هاي آینده در دنیا کشوري موفق است که بتواند محصولات غذایی
مورد نیاز را خودش تامین کند بنابراین با این پیش بینی آیا رواست زمین هاي کشاورزي تغییرکاربري داده شود، بهتر نیست

 
تصمیمی اصولی گرفته شود تا آب زاینده رود عادلانه تقسیم و حفظ و توزیع شود. 

بنا به اظهارات کارشناسان امر، متولیان و مسئولان هیچ چاره اي جز تدبیر براي بازگشایی زاینده رود و جاري سازي دائمی این
رودخانه ندارد زیرا تبعات و مشکلاتی که از خشکی آن به وجود آمده و فقط در بخش کشاورزي نیست بلکه دیگر بخش هاي

 
اقتصادي، فرهنگی، گردشگري و اجتماعی را هم شامل می شود. 

تغییر کاربري اراضی کشاورزي در سال هاي اخیر در استان بیش از قبل رخ می دهد، این استان با داشتن حدود 568 هزار هکتار
اراضی با قابلیت کشاورزي و 6 میلیون واحد دامی در مجموع حدود 5.6 میلیون تن تولید محصولات کشاورزي داشته که حدود

 
پنج درصد ازتولیدات کشاورزي کشور را به خود اختصاص داده است. 



 
 

سهم اشتغال بخش کشاورزي کشور 18.7 و سهم اشتغال بخش کشاورزي استان 11.5 درصد و کل شاغلان بخش کشاورزي این

 
خطه حدود 170 هزار نفر هستند. 

مجموع اراضی زراعی استان اصفهان حدود 486 هزار هکتار است که در سال هاي طبیعی از حیث بارندگی حدود70 درصد آن به
کشت محصولات زراعی مانند انواع غلات، حبوبات و محصولات علوفه اي، جالیزي و انواع سبزي و صیفی و گیاهان زینتی اختصاص

 
می یابد و تولید سالانه محصولات زراعی استان در شرایط عادي حدود چهار میلیون و پانصد هزار تُن برآورد می شود. 

مجموع اراضی باغی این دیار نیز حدود 80 هزار هکتار است و بطور عمده شامل انواع سیب درختی، انار، به، انگور، بادام، پسته، گلابی

 
و زردآلوست و مجموع تولیدات باغی و گلخانه اي استان در شرایط عادي حدود 800 هزار تُن برآورد می شود. 

 
تغییرکاربري متعدد در 6 شهرستان استان اصفهان 

نگاهی به آمار و ارقام مرتبط با اراضی کشاورزي اخذ شده سازمان جهاد کشاورزي استان اصفهان حاکیست که در سال هاي اخیر
حدود پنج هزار و 500 مورد تغییرکاربري زمین کشاورزي و یا فروش این اراضی در این منطقه شناسایی و گزارش شده که بیشترین

 
آنها در شهرستان هاي اصفهان، کاشان، شاهین شهر و میمه، شهرضا و سمیرم بوده است. 

در همین ارتباط معاون حفظ کاربري و یکپارچگی اراضی سازمان جهاد کشاورزي اصفهان گفت: در سال هاي اخیر براي مثال در شرق

 
اصفهان حدود 10 هزار تا 15 هزار هکتار تغییرکاربري اتفاق افتاده که خود به میزان تولید آسیب جدي وارد می کند. 

مهدي مُجیري اظهارداشت: افزایش بیکاري و گسترش فقر در بین کشاورزان، کاهش تولیدات محصولات کشاورزي و افزایش واردات،
افزایش مهاجرت کشاورزان و فرزندان ایشان به شهرها و معاملات شبهه دار در بنگاههاي معاملات املاك از جمله پیامدهاي این

 
چالش است. 

 
مهاجرت به شهرها ثمره اي نامطلوب از تغییر کاربري اراضی کشاورزي 

وي درباره تاثیر تغییرکاربري هاي غیرمجاز بر اراضی کشاورزي بخصوص اراضی مستعد حاشیه رودخانه گفت: افزایش بیکاري و
گسترش فقر در بین کشاورزان، کاهش تولیدات محصولات کشاورزي و افزایش واردات، افزایش مهاجرت کشاورزان و فرزندان ایشان به

 
شهرها و معاملات شبهه دار در بنگاه هاي معاملات املاك از جمله پیامدهاي این چالش است. 

معاون حفظ کاربري و یکپارچگی اراضی سازمان جهاد کشاورزي اصفهان اظهارداشت: افزایش فعالیت دلالان و سوداگري در بازار
فروش اراضی کشاورزي به دلیل سود بسیار چشمگیر آن تحمیل بار اقتصادي بر دستگاه هاي اجرایی بویژه سازمان جهاد کشاورزي را

 
به همراه دارد. 

زاینده رود به طول افزون بر 400 کیلومتر بزرگترین رودخانه منطقه مرکزي ایران است که از کوه هاي زاگرس مرکزي بویژه زردکوه

 
سرچشمه می گیرد و در کویر مرکزي ایران به سمت شرق پیش می رود و در نهایت به تالاب گاوخونی در شرق اصفهان می ریزد. 



 
 

این رودخانه که علاوه بر جاذبه تفریحی و فرهنگی، همواره نقشی مؤثر در پایداري محیط زیست، تامین آب آشامیدنی، رونق کشاورزي
و اقتصاد منطقه مرکزي و هستی تالاب گاوخونی داشته است، در دهه هاي اخیر به علت برداشت هاي غیرقانونی، انتقال آب به حوضه
دیگر، تراکم جمعیت و تا حدودي کاهش نسبی بارندگی ها، به یک رودخانه با جریان دوره اي تبدیل و در پایین دست در فصول گرم

 
بویژه تابستان با خشکی مواجه شده است. 

 
تامین حقابه کشاورزان تنها را جلوگیري از فروش زمین زراعی 

آنطور که نماینده کشاورزان و شوراي میراب اصفهان گفت: تنها راه حل جلوگیري از تغییرکاربري و کاهش فروش زمین هاي

 
کشاورزي بویژه در منطق شرق اصفهان، تامین حقابه ها و تخصیص آب مورد نیاز براي کشت و کار کشاورزان و باغداران است. 

محمود کریمی افزود: متاسفانه برداشت هاي غیراصولی و خارج از قانون در منطقه بالادست رودخانه زاینده رود سبب گرفتاري اهالی

 
پایین دست به رنج و نداري و بیکاري شده است. 

 
 

وي با بیان اینکه مسوولان باید بطور جدي براي این مساله چاري اندیشی کنند اضافه کرد: حق کُشی و تامین نکردن حقابه ها در

 
سال هاي اخیر سبب بارها تجمع کشاورزان شده است و امسال هم این موضوع تداوم یافت. 

بنا به نظر کارشناسان تنها راه برون رفت از چالش خشکی رودخانه زاینده رود که مشکلات فراوانی بویژه در صنعت کشاورزي بوجود
آورده اجراي پرشتاب و تکمیل طرح هاي انتقال آب پیشتر برداشت شده از این حوضه آبریز است و از سوي دیگر باید جلوي برداشت

 
هاي غیرقانونی از این رودخانه را گرفت. 

 
اصفهان همچنان چشم انتظار پروژه کوهرنگ 3 و بهشت آباد 

بررسی طرح هاي تأمین و انتقال آب در حوضه آبریز زاینده رود حاکیست که طرح انتقال آب کوهرنگ سه شامل سد و تونل، مهم
ترین پروژه در این بخش به شمار می رود که اگرچه سال ها از زمان بهره برداري وعده داده شده آن می گذرد اما در چند سال اخیر با

جدیت بیشتري در حال اجراست. 



عملیات اجرایی طرح انتقال آب کوهرنگ سه شامل سد و تونل در سال 1377 با هدف تأمین آب به میزان حدود 250 میلیون
مترمکعب در سال براي تأمین بخشی از کمبود آب منطقه مرکزي ایران آغاز و قرارداد ساخت سد تونل سوم کوهرنگ در سال 1389

 
بسته شد و قرار بود سال 93 به بهره برداري برسد که این امر در آن زمان محقق نشد. 

سد کوهرنگ سه که تاکنون حدود 46 درصد پیشرفت فیزیکی داشته بر اساس پیش بینی انجام شده سال آینده آبگیري می شود و
عملیات ساخت این سد 2 کمان به ارتفاع 120 متر تا 2 سال آینده به اتمام خواهد رسید، این از خاصیت سدهاي بتنی به شمار می

 
رود که قبل از اتمام آبگیري شوند و پس از آن به بهره برداري برسند. 

هم اینک ساخت تونل این طرح انتقال آب به اتمام رسیده و در سال قبل و سال جاري به صورت موقت بوسیله آن حدود 50 میلیون

 
مترمکعب پمپاژ آب انجام شد. 

 
وعده اي دیگر به نام "بهشت آباد" طرحی براي احیاي زاینده رود 

دیگر طرح انتقال آب به مرکز کشور که بارها خبر از فعال و غیرفعال شدن روند اجراي آن به گوش می رسد، طرح انتقال آب از بهشت
آباد به فلات مرکزي ایران شامل سه بخش، احداث سد 1.5 میلیارد متر مکعبی به ارتفاع 178 متر، سامانه انتقال آب تا منطقه شَلَمزار
(در 35 کیلومتري جنوب شهرکرد واقع در استان چهارمحال و بختیاري) که سامانه اي مشترك و بخش احداث خطوط انتقال از

 
سامانه انتقال آب از شلمزار به اصفهان است. 

شرکت آب منطقه اي اصفهان حدود 12 سال پیش مطالعات این طرح مشتمل بر یک سد بتنی و تونل 60 کیلومتري را آغاز کرد که
وزارت نیرو در دولت یازدهم با بازنگري آن و با حذف تونل، با انجام آن از طریق خط لوله و ایستگاه پمپاژ و همچنین احداث یک سد

موافقت کرد و اکنون شرکت "آب نیرو" کارفرماي این پروژه است.



فرآوري «نخود» برگ برنده کرمانشاه براي اشتغال زایی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/11/05

فصل اقتصاد - کرمانشاه- ایرنا- استان کرمانشاه با تولید سالانه حدود 150 هزار تن نخود قطب اصلی تولید این محصول در
کشور است اما متاسفانه فرآوري نخود در کرمانشاه که می تواند هزاران شغل ایجاد کند، انجام نمی شود و این محصول به

صورت خام فروخته می شود.

فصل اقتصاد - کرمانشاه- استان کرمانشاه با تولید سالانه
حدود 150 هزار تن نخود قطب اصلی تولید این محصول
در کشور است اما متاسفانه فرآوري نخود در کرمانشاه که
می تواند هزاران شغل ایجاد کند، انجام نمی شود و این

 
محصول به صورت خام فروخته می شود. 

نخود در سطح 180 هزار هکتار از اراضی کرمانشاه کشت
می شود و در سال گذشته 150 هزار تن نخود در این

استان تولید شد که معادل حدود 60 درصد نخود تولیدي در کشور است اما از این میزان تولید، کمتر از هزار تن در استان فرآوري می

 
شود و بقیه به صورت خام و با قیمت بسیار پایین خارج می شود. 

نخود فرآوري شده و مشتقات آن مانند نخودچی آجیل، آرد نخود، لپه و غیره طرفداران بسیاري را در داخل، کشورهاي همجوار و اروپا
دارد که اگر این زنجیره تولید نخود در استان وجود داشته باشد هم سود بیشتري را نصیب کشاورز می کند و هم تحولی را در اشتغال

 
استان ایجاد خواهد کرد. 

میزان تولید بالا، زمین هاي آبی و حاصلخیز، آب و هواي مطلوب، مصرف کم آب براي تولید و مرغوبیت نخود کرمانشاه نشان می دهد
این محصول راهبردي جاي کار بسیاري در استان دارد و در صورتی که که بتوان از ارزش افزوده آن بخوبی بهره ببریم علاوه بر اینکه

 
از خام فروشی فاصله می گیریم بسیاري از جوانان کرمانشاهی را هم صاحب شغل و درآمد پایدار می کنیم. 

90 درصد کل نخودچی مورد نیاز دنیا و 99 درصد کشور در شهر «ممقان» و 95 درصد لپه موردنیاز کشور هم در شهر «آذرشهر»
استان آذربایجان شرقی فرآوري می شود که سالانه میلیون ها دلار ارز را وارد کشور می کند و حدود 20 هزار شغل را در این استان

 
ایجاد کرده است. 

بیش از 15 سال است دستگاه هاي نخودپزي مکانیزه با هزار و 300 کارگاه در ممقان سالانه 100 هزار تن نخودچی آجیلی را فرآوري
و روانه بازارهاي داخلی و خارجی می کند و همچنین 180 کارگاه لپه سازي در آذرشهر نیازهاي داخلی را تامین و از این طریق براي

 
هزاران نفر اشتغال زایی شده است. 

حمایت از تولیدکننده و کشاورز براي تولید بیشتر، تعریف بازارهاي هدف داخلی و خارجی، حمایت از سرمایه گذاران در این بخش با
ارایه تسهیلات ارزان قیمت براي راه اندازي کارگاه هاي کوچک و خرید تجهیزات آن، از جمله اقداماتی است که باید در کرمانشاه

 
انجام شود تا بتوانیم از این ظرفیت بی نظیر براي توسعه کرمانشاه و کاهش آمار بیکاري استفاده کنیم. 

تکمیل زنجیره ارزش نخود و رونق صنایع تبدیلی در این بخش چند سالی است مورد تاکید مدیران استانی است اما این مهم تاکنون
محقق نشده است و این در حالی است که معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري کرمانشاه می گوید با تمام توان به دنبال استفاده
حداکثري از مزیت تولید و تجارت نخود هستیم تا با استفاده از آن و رونق صنایع تبدیلی در این بخش میزان اشتغال زایی کرمانشاه را



 
افزایش دهیم. 

هدایت حاتمی از عزم جدي مدیران استان براي تکمیل زنجیره ارزش نخود در آینده نزدیک خبر داد و ابراز امیدواري کرد که با
حمایت از سرمایه گذاران و ارایه تسهیلات براي فرآوري نخود که خط هاي بسته بندي و سورتینگ، تولید لپه، تولید نخود چی، تولید
کنسرو لوبیا، تولید آرد نخود، تولید خوموس و تولید خمیر نخود براي استفاده در مواد غذایی و تهیه لقمه هاي غذایی نیمه آماده در

 
آن طراحی شده، تحولی را در این صنعت ایجاد کنیم. 

استان کرمانشاه 2 میلیون نفر جمعیت ساکن در 14 شهرستان، 31 بخش، 32 شهر، 86 دهستان و 2 هزار و 595 روستا دارد و 2.4
درصد جمعیت کشور در این استان سکونت می کنند که از این تعداد 75 درصد در نقاط شهري و 25 درصد در نقاط روستایی زندگی

 
می کنند. 

بیش از 950 هزار هکتار زمین کشاورزي در استان کرمانشاه وجود دارد که سالانه چهار میلیون و 575 هزار و 814 تن انواع
محصولات زراعی، باغی، دامی و شیلات و آبزیان در استان تولید می شود و از مجموع جمعیت استان حدود 125 هزار بهره بردار در

 
بخش کشاورزي مشغول به فعالیت هستند. 

داشتن 11 اقلیم آب و هوایی، بارش هاي 2 برابري نسبت به میانگین کشوري، چهار فصل بودن و تولید بیش از 98 درصد محصولات
زراعی و باغی در استان از جمله ظرفیت ها و پتانسیل هاي بخش کشاورزي استان کرمانشاه است که از این ظرفیت براي رفع بیکاري

 
و ایجاد اشتغال، افزایش درآمد کشاورزان و رونق اقتصادي استان استفاده کرد. 

میانگین نرخ بیکاري کشور در سال جاري 9.5 درصد که در کرمانشاه این آمار 15.2 درصد است و براین اساس حدود 50 هزار
کرمانشاهی جویاي کارند که بیشتر آنها دانش آموختگان دانشگاهی در رشته هاي فنی مهندسی هستند.



افتتاح کرسی تعاون و کارآفرینی در مجتمع فناوري مروارید دانشگاه خلیج

فارس

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/11/05

خبرگزاري آریا - کرسی تعاون و کارآفرینی اداره کل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر در مجتمع فناوري

 
مروارید دانشگاه خلیج فارس افتتاح شد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان بوشهر؛ مجید پرویزي مدیر تعاون این اداره
کل در حاشیه آیین افتتاح این کرسی گفت: ایجاد این
کرسی با هدف توسعه فرهنگ کسب وکار تعاونی و ایجاد

 
تعاونیهاي نوپا و دانشجویی در دانشگاه است. 

مجید پرویزي ادامه داد: دانشجویان می توانند در زمان
تحصیل یا پس از فارغ التحصیلی، تعاونی دانشجویی تشکیل بدهند و یا با راه اندازي تعاونی هاي دانش بنیان، فعالیتهاي تولیدي و

 
صنعتی داشته باشند و از این طریق جذب بازار کار شوند. 

وي افزود: در اداره کل تعاون پروژه هاي دانشجویی تحت عنوان میکرو پروژه تعریف کرده ایم که تا کنون دو پروژه را به دانشکده
کسب و کار و اقتصاد دانشگاه خلیج فارس واگذار نموده و خود را مکلف به حمایت از پایان نامه هاي دانشجویی در حوزه کسب، کار و

 
تعاون می دانیم. 

مدیر تعاون اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر بر لزوم همکاري هاي علمی و پژوهشی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی با دانشگاه ها بخصوص دانشگاه خلیج فارس به عنوان دانشگاه مادر استان تاکید کرد.



جزئیات برگزاري المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی اعلام شد

منبع: ایمناشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/11/05

سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور در حیطه هاي استدلال بالینی، تفکر علمی در علوم پایه، مدیریت
نظام سلامت، کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم، آموزش پزشکی و مطالعات میان رشته  اي علوم انسانی و سلامت

برگزار می شود.

 
جزئیات برگزاري المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی اعلام شد 

سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور در
حیطه هاي استدلال بالینی، تفکر علمی در علوم پایه، مدیریت
نظام سلامت، کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم،
آموزش پزشکی و مطالعات میان رشته  اي علوم انسانی و سلامت

 
برگزار می شود. 

به گزارش ایمنا و بر  اساس  اعلام دبیرخانه استعدادهاي درخشان
و امور نخبگان وزارت بهداشت، تمام دانشجویان مقاطع
کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتري حرفه اي دانشگاه ها /
دانشکده هاي علوم پزشکی سراسر کشور شاغل به تحصیل و یا

دانش  آموختگانی که تا تاریخ برگزاري اولین آزمون از مجموعه آزمون هاي کشوري المپیاد در هر دوره کمتر از 6 ماه از فارغ 

 
التحصیلی آن ها گذشته باشد، می توانند بدون در نظر گرفتن معدل کل و سال تحصیل در المپیاد شرکت کنند. 

در حیطه «مطالعات میان رشته اي علوم انسانی و سلامت» و حیطه «کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم» علاوه بر
دانشجویان کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتري عمومی، دانشجویان مقاطع دکتري تخصصی (Ph.D) و دستیاران (پزشکی،

 
دندانپزشکی و داروسازي) هم می توانند در المپیاد شرکت کنند. 

مسئولیت انتخاب و معرفی دانشجویان شرکت کننده در هر حیطه بر عهده دانشگاه / دانشکده علوم پزشکی معرفی کننده است و در
صورت مغایرت با مقررات المپیاد، کمیته فنی موضوع را بررسی و تصمیم گیري می کند و حکم این کمیته پس از کسب مدال و رتبه
نیز قابل اجرا است. همچنین هر فردي که رتبه یک را در مرحله انفرادي در هر حیطه کسب کند، نمی تواند مجدداً در همان حیطه

 
شرکت کند. شرکت در یک حیطه و کسب رتبه در آن منعی براي شرکت در سایر حیطه ها در دوره هاي بعدي المپیاد نیست. 

در این دوره المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی در هر حیطه یک موضوع مطرح می شود و بر این اساس، در حیطه استدلال بالینی
مساله «دروس اصلی پزشکی (داخلی، کودکان، زنان و جراحی)»، در حیطه تفکر علمی در علوم پایه مساله «مدیریت وزن/ چاقی
(Weight Management/ Obesity)»، در حیطه مدیریت نظام سلامت موضوع «تقویت نظام PHC براي ارتقاء پاسخگویی
اجتماعی در شرایط اضطرار»، در حیطه کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم مساله «تاب آوري کسب و کارهاي دانش بنیان»،
در حیطه آموزش پزشکی مساله «آموزش مجازي» و در حیطه مطالعات میان رشته اي علوم انسانی و سلامت مساله «هوش



 
مصنوعی» مطرح شده است. 

آزمون درون دانشگاهی سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور در اسفند ماه 1399 برگزار می شود و پس از
برگزاري مراحل دانشگاهی و ملی، آزمون مرحله دوم (انفرادي و گروهی) در شهریور 1400 برگزار خواهد شد.



از رقابت با آمریکا در افغانستان تا خودترحیمی داخلی!/جایگاه والاي سیم و

کابل ایرانی در بازارهاي جهانی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/11/05

 به گزارش خبرگزاري فارس از زنجان، زاده زنجان نیست،
اما خود را یک زنجانی می داند. از روزي که قرعه خدمت سربازي اش به نام این شهر می افتد، معادلات زندگی او جور دیگري معنا

 
می شود. کم کم با ساز و کار صنعتی آشنا می شود که تمامی مسیر زندگی او را دگرگون می سازد. «صنعت سیم و کابل». 

در ابتدا با ابعاد مختلف تولید انوع سیم و کابل آشنا می شود و این آشنایی براي او به قیمت راه اندازي یک کسب و کار تمام می شود.
ابتداي مسیر را با یک نیروي کار راه اندازي می کند و در ادامه با خرید ماشین آلات صنعتی و مدرن وارد فاز جدیدي از تولید در این

 
صنعت می شود.  

زمان می گذرد و کارآفرین داستان ما آوازه محصولاتش را در کیفیت و مرغوبیت به آن سوي مرزها می رساند. صحبت از «صمد
یوسفی اصل»، چهره شناخته شده صنعت سیم و کابل کشور است. همان کسی که وقتی صحبت از کیفیت در صنعت سیم و کابل می

 
شود تمامی نگاه ها به برند «نور» است، نوري که این روزها در رگ هاي روشنایی کشور می درخشد.    

یوسفی اصل 42 سال سن دارد و در رشته تحصیلی فیزیک هسته اي از دانشگاه بوعلی سیناي همدان فارغ التحصیل شده است. وي

 
در دو دهه فعالیت خود در صنعت سیم و کابل کوله باري از تجربه هاي سخت و طاقت فرسا را طی کرده است. 

حس کنجکاوي و علاقه به کارآفرینی دریچه اي از کسب و کار در صنعت گردشگري، روي و حتی حوزه فرهنگ را بر دیدگان او روشن

 
کرده است که تداوم آن براي او طعم دیگري دارد.   

یوسفی اصل در ابتداي صحبت هایش با یادي از روزهایی که با یک نیروي کار چراغ یک واحد تولیدي را روشن کرد و در زمان هایی
با 500 نیروي کار در صنعت سیم و کابل فعالیت می کرد، می گوید: صنعت فلزات هم اقتصادي رو به توسعه دارد و همیشه با تنوع
محصولات می توان در بازار رقابتی حرفی براي گفتن داشت. به هر حال سیم و کابل، صنعتی است که از کابل برقی به فیبر نوري و

 
مخابراتی و به این روال دائم در حال تغییر است.   



 
 

وي با بیان اینکه با ورود ماشین آلات و افزایش نیروي کار، کسب و کار را توسعه دادم تا اینکه به ظرفیت هاي بالاي تولیدي رسیدم،
اعتقاد دارم باید استانداردها را رعایت کنیم و همیشه سعی کردم در پرداخت حقوق دولتی و کارگري کوتاهی نکنم. مالیات، حق دولت

 
و حق و حقوق کارگر را به موقع پرداخت کنیم و رعایت این اصول همان رعایت استانداردهاي کاري است.  

 
باید نگاه صادراتی بر تولید حاکم باشد   

کارآفرین نمونه استان در سال هاي گذشته، معتقد است نباید تولید را محصور داخل استان،کشور و یا حتی منطقه کرد، بلکه باید نگاه

 
صادراتی به تولید داشت و حرکت روي ریل ارتقاي کیفیت و استانداردهاي محصولات تولیدي براي رقابت در بازارهاي جهانی باشد.   

وي بر اصل مهم «تولید صادرات محور» تاکید می کند و می گوید: با هدف حضور در بازارهاي جهانی و تعامل سازنده در امر صادرات
در شرکت سیم و کابل با کشورهاي عراق و افغانستان، ارمنستان، چین، آلمان،کانادا، آذربایجان، ترکیه، گرجستان، لیبی و سوریه

 
همکاري داریم.    

عضو اتاق بازرگانی ایران با اعلام اینکه 200 قلم محصولات متنوع تولیدي داریم، بیان می کند: در صورت نیاز بازار، توان تولید
محصولات با ولتاژ پایین را  نیز داریم و در صورت عدم توانایی در تولید، سفارش تولید به کشورهاي دیگر با برند این شرکت را می

 
دهیم. 

یوسفی اصل ظرفیت تولید سالانه محصولات شرکت خود را 6 هزار تن اعلام می کند که از این میزان نزدیک به 50 درصد آن در

 
بازارهاي خارجی عرضه می شود.   

 
رقابت در بازارهاي جهانی سخت است   

وي در این باره به مساله رقابت سخت و جذب مشتري اشاره می کند: در بازارهاي مختلف با رقباي قدرتمندي دست و پنجه نرم می
کنیم، به طور مثال در افغانستان با آمریکا و اروپا و در سلیمانیه و اربیل عراق با ترکیه و اروپا و در بغداد با کشورهاي عربی رقابت
داریم و در این راستا و با همه مشکلات و رقابت هاي نابرابر سعی داریم محصولات خود را در کشورهاي مختلف عرضه کنیم و در این

 
راستا با رقباي خود رقابت سختی داریم.  

رئیس سابق کانون کارآفرینان استان زنجان، با مقایسه صادرات به برخی کشورها می افزاید: فرهنگ برخی از کشورها مانند آذربایجان
اجازه صادرات را نمی دهد و مردم خواهان مصرف محصولات خود هستند، حتی کشوري مانند سوریه که از لحاظ سیاسی با کشورمان



قرابت دارد، اما مردم با وجود مشکلات سیاسی علاقه مند استفاده از تولیدات ترکیه هستند. جالب اینکه در ارمنستان نیز مردم براي

 
استفاده از محصولات و کالاهاي روسی رغبت نشان می دهند، ولی سعی داریم محصولات خود را به این کشورها صادر کنیم.   

وي بر لزوم مشتري مداري و حفظ بازارهاي جهانی در شرایط کنونی تاکید می کند و در این باره می گوید: براي حفظ بازار در
کشوري مانند لیبی که براي استفاده از محصولات ترکیه تمایل وجود دارد، ابتدا سعی داریم محصول کامل را صادر کنیم. تدبیر ما این
است که براي حفظ بازار محصولات خود را با انجام 90 درصد فرآیندها در ایران و 10 درصد در ترکیه براي حفظ مشتري صادر

 
کنیم.  

 یوسفی اصل انعطاف پذیري، احترام به سلیقه مشتري، ارزآوري و در نهایت اشتغالزایی و حفظ اشتغال پایدار را زنجیره  هدفمند کاري
خود اعلام می کند و می افزاید: بهره مندي از تکنولوژي روز دنیا براي حضور در بازارهاي جهانی و منطقه براي ایجاد اشتغال و
ارزآوري منطبق با سلایق مشتري را سیاست کاري خود می دانیم و در این راستا حضور در بازارهاي جهانی جدید را در برنامه داریم.  

 
 

 
واردات تکنولوژي روز، چالش تولیدکنندگان است    

صنعتگر نمونه استان، وارد کردن تکنولوژي روز را از چالش تولیدکنندگان داخلی می داند و تصریح می کند: با این وجود وارد کردن
ماشین آلات و تکنولوژي جدید و به روز دنیا به کشور سخت هایی دارد، اما با تدبیر این چالش به فرصت تبدیل می شود. در این بین

 
وارد کردن تکنولوژي از آلمان و چین و اروپا با واسطه امکان پذیر بود.    

این فعال صنعت سیم و کابل کشور با بیان اینکه واریز پول ماشین آلات به طور مستقیم به کشورهاي صادرکننده مسیر سختی دارد،
ادامه می دهد: به دلیل تحریم ها واریز هزینه واردات به کشورهاي فروشنده به طور مستقیم امکان پذیر نیست و باید یک کشور
واسطه این پول را به حساب رسمی شرکت صادر کننده واریز کند که خود پروسه اي دیگر است. براي نمونه در خرید از اروپایی ها
خواهان این هستند که هزینه ماشین آلات باید به حساب آنها واریز شود و ما پول را به شرکت هایی در دوبی و ترکیه واریز کنیم تا
آنها به حساب رسمی شرکت هاي فروشنده واریز کنند. این شرکت هاي واسطه نیز درصدي را اخذ می کنند که نتیجه آن افزایش

 
هزینه وارد کردن ماشین آلات است.  

به گفته یوسفی اصل، به دلیل فرآیند سخت وارد کردن ماشین آلات مدرن  برخی از تولید کنندگان به این مهم خط بطلان می

 
کشند، اما برخی از آنها سختی هاي راه را به جان خریده و اصرار بر به روز شدن سیستم هاي خط تولید دارند.   

 
صادرات به دست واسطه ها امکان دارد  



وي چالش هاي تولید را محدود به بخش واردات تجهیزات و ماشین آلات نمی داند و با اشاره به سختی هاي صادرات بیان می کند:
صادرات مستقیم به اروپا نداریم و هر نوع خروج کالایی باید با دست واسطه انجام شود که این فرآیند در کاهش میزان ورود ارز به بازار

 
کشور را کمی دشوار کرده است.  

این فعال صنعتی، یادآور می شود: محصولات صنعتی مختلفی به کشورهاي همجوار صادر می کنیم که باید با تولیدات آمریکا، اروپا،

 
ترکیه و کشورهاي عربی رقابت کنیم و با این وضعیت می توان گفت که حفظ بازارهاي مختلف خارجی بسیار سخت است.   

یوسفی اصل لزوم حمایت دولت از محصولات صادراتی را مورد تاکید قرار می دهد و می گوید: در حالی محصولات ما در بازاري نابرابر

 
قابل رقابت است که سایه حمایت هاي دولت بر سر تولید کنندگان و صادرکنندگان سنگین است.    

وي درباره حمایت هاي دولت ها در سایر کشورها از صادرکنندگان می گوید، کشورهاي خارجی براي حمایت از صادرات برنامه هاي
خاصی دارند که برگشت به روز مالیات و ارزش افزوده به شرکت صادرکننده از جمله آنهاست. براي روشن شدن موضوع مالیات در نظر
گرفته شده براي صادرات در ترکیه18 درصد بوده و این رقم در کشور ما 9 درصد است در حالی که در ایران هم همانند سایر کشورها

 
مالیات را به شرکت صادرکننده برمی گرداند.  

عضو هیأت مدیره سازمان ملی کارآفرینی ایران، با بیان اینکه در تمام کشورها مالیات صادرات به شرکت هاي تولیدي برگشت داده
می شود و این مشوق در کشور ما هم اجرا می شود، ادامه می دهد: تفاوت اینجا است که در کشورهاي دیگر همزمان با خروج
محصول از کشور این پول به شرکت بازگردانده می شود، ولی در کشورما این پول بعد از چند سال با سختی ها و طی فرآیندهاي

 
اداري به شرکت صادرکننده بازگشت داده می شود.   

یوسفی اصل ماحصل اجراي دقیق این طرح که حمایت داخلی از صادرات است را یادآور می شود و اضافه می کند: اجراي دقیق و به

 
موقع این طرح می تواند شرکت ها را تشویق به صادرات کرده و خروجی آن در جهش تولید نمایان خواهد شد.   

 
 

 
صادرکنندگان تضمین صادراتی می خواهند   

وي ایجاد تضمین صادراتی را جزو موارد ضروري صادرکنندگان بیان می کند و می گوید: در برخی از مواقع بازار صادراتی وجود دارد و
ما هم در کشور محصولات قابل قبولی براي صادارت داریم ولی به خاطر عدم وجود اعتماد و تضمین با سایر کشورها این اتفاق روي

 
نمی دهد.  



عضو هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی استان زنجان، داد و ستد با کشورهاي دیگر را یک ریسک بزرگ براي تولیدکنندگان بیان می کند
و ادامه می دهد: از لحاظ کمی و کیفی محصولاتی فراوانی در کشور وجود دارد که توان رقابت در بازارهاي منطقه و حتی جهانی را

 
دارا هستند، اما به خاطر تحریم و عدم حمایت و ورود دولت در برخی از زمینه ها صادرات انجام نمی شود.  

 یوسفی اصل، در ادامه با بیان اینکه به خاطر نبود تضمین بسیاري از تولیدکنندگان دور صادرات خط کشیده اند، ادامه می دهد:
صادرات استانداردهاي خود را دارد و باید تضمین هاي بین دولتی لحاظ شود، چرا که بیشتر تولیدکنندگان قدرت ریسک و اعتماد به

 
کشورهاي دیگر را ندارند.  

 
خود تحریمی مانعی براي تولیدکنندگان است  

وي در بخش دیگر صحبت هایش خودتحریمی را از موانع تولیدکنندگان داخلی می داند و می گوید: برخی از بخشنامه ها و طرح هاي
دولت به طور ناگهانی اعلام می شود و از صاحبان صنعت می خواهند که به طور ضربتی آن را اجرایی کنند و جالب اینکه فرصتی

 
براي انجام تدابیر به تولیدکننده نمی دهند که مانع سختی است.   

 این فعال صنعت سیم و کابل کشور در تکمیل صحبت هایش اضافه می کند: شرایط به گونه اي بود که به طور ضربتی باید از
کشورهاي صادرات کننده  ارز وارد کشور می کردیم، ولی یک شبه این کار امکان نداشت و باید طرح پله به پله و در بازه هاي زمانی

 
انجام می شد تا تولیدکننده متضرر نشود.   

یوسفی اصل با ابراز تاسف از اینکه اجراي برخی از طرح ها بلاتکلیفی براي صادرکنندگان به همراه دارد، می افزاید: اگر تفکر

 
کارشناسی در میان نباشد، تولیدکنندگان سرخورده شده و در کارزار تولید دوام نخواهند آورد.   

 
 

وي رونق تولید با وجود تحریم ها و فشارهاي اقتصادي را در شرایط کنونی قابل تقدیر می داند و ادامه می دهد: در این شرایط سخت،
زحمات تولیدکنندگان و صادرکنندگان قابل تحسین است و انتظار دارم دولتی ها از نظرات و پیشنهادات فعالان بخش خصوصی بی
نصیب نباشد. این در شرایطی است که با دور زدن تحریم ها و یا افزایش هزینه ها، مقاومت در برابر چالش ها و بالا بودن ریسک

 
صادرات را انجام می دهیم، نشان می دهد که در بن بست قرار نداریم.  

مدیر عامل شرکت صنایع برق سیم و کابل نور زنجان،با بیان اینکه برخی از مشکلات به قوانین موجود در بخش صادرات و برخی نیز
به نحوه اجرا بستگی دارد، با صراحت می گوید: برخی از قوانین دست و پاگیر و نحوه نادرست اجراي برخی از قوانین، خودتحریمی ها
را به وجود می آورد و گاهی نیز طولانی شدن پروسه اجراي قوانینی مانند بازگرداندن ارزش افزده ها به تولیدکننده توجیه پذیري



 
تولید را از زیر سوال می برد.   

 
نقش نیروي انسانی در تولید مهم است   

وي در بخش دیگر صحبت هایش با اشاره به جایگاه نیروي انسانی در تولید اظهار می کند: نیروي کار در کشور موهبتی بزرگ است و

 
باید بسترهاي لازم براي مدیریت و ثبات نیروي انسانی را فراهم کنیم تا در محیط کار دغدغه اي نداشته باشد. 

یوسفی اصل اضافه می کند: کار فراوان و ارزان قیمت و وجود مواد اولیه و معدنی کافی در کشور امتیازات خوبی براي تولید است، ولی

 
در کنار آن حمایت هاي دولت با توجه به تحریم ها و ایجاد هزینه هاي سربار فراوان تاثیرگذار است. 

 
 

 
فعالیت 17 واحد سیم و کابل در استان زنجان 

این در حالی است که به گفته رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان زنجان 17 واحد صنعتی تولید سیم و کابل با ظرفیت 93

 
هزار تن در این استان فعالیت می کنند. 

ناصر فغفوري با اشاره به اینکه فعالیت این تعداد واحد سیم و کابل می تواند ظرفیت مهمی در راستاي قطب بودن استان در زمینه
برق باشد، افزود: میزان سرمایه گذاري این تعداد واحدي تولیدي در عرصه سیم و کابل نیز 11 هزار میلیارد ریال با اشتغال زایی یک

 
هزار نفر است. 

وي با تاکید بر اینکه امروز باید همه تلاش ها در راستاي ارتقاي ظرفیت تولیدي واحدهاي عرصه برق و الکترونیک در استان باشد،
ادامه داد: بی شک، فعالان این عرصه نیز با دغدغه هاي زیادي دست و پنجه نرم می کنند که یکی از مهم ترین دغدغه هاي امروز در

 
این عرصه، نوسانات قیمت مس و سهمیه بندي مواد اولیه است. 

فغفوري ادامه داد: علاوه بر این مشکلات، مواردي از قبیل طولانی بودن زمان بازپرداخت هزینه هاي فروش ترانس، نوسانات قیمت ارز،

 
کمبود نقدینگی را نیز باید به این مشکلات افزود. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان زنجان گفت: گام برداشتن در راستاي رفع این مشکلات می تواند زنجان را در رسیدن به
آنچه که مصوبه هیأت دولت در زمینه قطب شدن این استان در عرصه برق، الکترونیک و فناوري اطلاعات است، یاري کند. 



انتهاي پیام/73002/ق



اعلام جزئیات برگزاري المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی

منبع: پاناشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/11/05

تهران (پانا) - سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور در حیطه هاي استدلال بالینی، تفکر علمی در علوم
پایه، مدیریت نظام سلامت، کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم، آموزش پزشکی و مطالعات میان رشته  اي علوم

انسانی و سلامت برگزار می شود.

تهران (پانا) - سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم
پزشکی کشور در حیطه هاي استدلال بالینی، تفکر علمی
در علوم پایه، مدیریت نظام سلامت، کارآفرینی در بستر
دانشگاه هاي هزاره سوم، آموزش پزشکی و مطالعات میان

 
رشته  اي علوم انسانی و سلامت برگزار می شود. 

به گزارش مفدا، دبیرخانه استعدادهاي درخشان و امور
نخبگان وزارت بهداشت شرایط شرکت کنندگان سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور را اعلام کرد و بر این اساس،
تمام دانشجویان مقاطع کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتري حرفه اي دانشگاه ها/ دانشکده هاي علوم پزشکی سراسر کشور شاغل به
تحصیل و یا دانش آموختگانی که تا تاریخ برگزاري اولین آزمون از مجموعه آزمون هاي کشوري المپیاد در هر دوره کمتر از شش ماه

 
از فارغ التحصیلی آنها گذشته باشد، می توانند بدون در نظر گرفتن معدل کل و سال تحصیل در المپیاد شرکت کنند. 

در حیطه «مطالعات میان رشته اي علوم انسانی و سلامت» و حیطه «کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم» علاوه بر
دانشجویان کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتري عمومی؛ دانشجویان مقاطع دکتري تخصصی (Ph.D) و دستیاران (پزشکی،

 
دندانپزشکی و داروسازي) هم می توانند در المپیاد شرکت کنند. 

مسئولیت انتخاب و معرفی دانشجویان شرکت کننده در هر حیطه بر عهده دانشگاه/ دانشکده علوم پزشکی معرفی کننده است و در
صورت مغایرت با مقررات المپیاد، کمیته فنی موضوع را بررسی و تصمیم گیري می کند و حکم این کمیته پس از کسب مدال و رتبه
نیز قابل اجرا است.همچنین هر فردي که رتبه یک را در مرحله انفرادي در هر حیطه کسب کند نمی تواند مجدداً در همان حیطه

 
شرکت کند. شرکت در یک حیطه و کسب رتبه در آن منعی براي شرکت در سایر حیطه ها در دوره هاي بعدي المپیاد نیست. 

در این دوره المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی در هر حیطه یک موضوع مطرح می شود و بر این اساس، در حیطه استدلال بالینی
مساله «دروس اصلی پزشکی (داخلی، کودکان، زنان و جراحی)»، در حیطه تفکر علمی در علوم پایه مساله «مدیریت وزن/ چاقی
(Weight Management/ Obesity)»، در حیطه مدیریت نظام سلامت موضوع «تقویت نظام PHC براي ارتقاء پاسخگویی
اجتماعی در شرایط اضطرار»، در حیطه کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم مساله «تاب آوري کسب و کارهاي دانش بنیان»،
در حیطه آموزش پزشکی مساله «آموزش مجازي» و در حیطه مطالعات میان رشته اي علوم انسانی و سلامت مساله «هوش

مصنوعی» مطرح شده است. 



آزمون درون دانشگاهی سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور در اسفند ماه 1399 برگزار می شود و پس از

 
برگزاري مراحل دانشگاهی و ملی، آزمون مرحله دوم (انفرادي و گروهی) در شهریور 1400 برگزار خواهد شد. 

المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی وزارت بهداشت



زندگی بهترین هدیه خداوند است

منبع: همشهريشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1399/11/05

گاهی اوقات با انسان هایی آشنا می شویم که با وجود مشکلات جسمی، دست از فعالیت برنداشته اند و این مشکلات نه تنها
باعث انزوا و گوشه گیري آنها نشده، بلکه مسیري براي رشد و پیشرفتشان فراهم کرده است.

 همشهري آنلاین _ معصومه حق جو: گاهی اوقات با انسان
هایی آشنا می شویم که با وجود مشکلات جسمی، دست از فعالیت برنداشته اند و این مشکلات نه تنها باعث انزوا و گوشه گیري آنها
نشده، بلکه مسیري براي رشد و پیشرفتشان فراهم کرده است. «الهام هاشمی» یکی از همین افراد است. این بانوي هنرمند با اینکه از
بدو تولد با معلولیت سی پی (نوعی اختلال مغزي که باعث آسیب دیدن عضلات حرکتی می شود) مواجه بوده، ولی عشق به کارهاي
هنري او را کم کم به سمت یادگیري نقاشی روي فلز سوق داده است. هاشمی در منطقه 7 و محله سبلان جنوبی سکونت دارد و
معتقد است زندگی هدیه اي از طرف خداست و خوب زندگی کردن ما هم می توان شکر این نعمت باشد. او در انجمن علمی و

 
آفرینش هاي هنري معلولان ایران هم عضویت دارد. با او هم صحبت شدیم تا از هنرش و این روزهاي کرونایی بگوید. 

 
 الهام هاشمی/ هنرمند 

 
چطور شد که از بین همه رشته هاي هنري، نقاشی روي فلز را انتخاب کردید؟ 

سال ها قبل هنر «اسکراچ برد» را دیده و علاقه مند شده بودم. در این هنرلایه نازکی از مرکب سیاه را روي ورقه گچی اضافه می
کنند تا سطح آن سیاه شود و بعد به وسیله ابزار نوك تیز، طرح مورد نظرشان را روي آن خراش می دهند. کاري که می خواستم



انجام بدهم شبیه اسکراچ برد بود، ولی به صورت حکاکی روي فلز. نقاشی روي فلز همان وسیله اي است که می توانم با آن تمام

 
احساساتم را بیان کنم و از این کار لذت ببرم، اما این هنر چنان که باید معرفی نشده و شناخته شده هم نیست. 

 
همه هنرها زیبایی هاي خاص خود را دارند. در نقاشی روي فلز چه مزیت هنري یا وجوه زیبایی شناسانه اي وجود دارد؟ 

اینکه روي فلز با وجود سختی و محکمی به گونه اي حکاکی کنی تا یک اثر هنري خلق شود به نوبه خود زیباست. درست مثل
استقامت در برابر سختی ها که نتیجه آن تبدیل انسان به موجودي مقاوم تر از قبل است. همین موضوع نقاشی روي فلز را براي من

 
برجسته کرد. 

 
 

 
با شیوع کرونا قدرت خرید مردم بسیار کم شده و قیمت اجناس بالا رفته، این موضوع روي بازار کار شما هم تأثیرگذار بوده است؟ 

جدا از رکود اقتصادي که همه با آن مواجه شده اند، ابزار و وسایل اولیه کارم هم بسیار گران و کمیاب شده است. آلومینیوم نایاب شده

 
و نمی توانم کارم را گسترش بدهم. متأسفانه فراهم نبودن مواد اولیه در این برهه زمانی جلو فعالیتم را گرفته است. 

آلومینیوم هم از فلزهاي گران قیمت محسوب می شود و در شرایط فعلی هم هر لحظه قیمت آن بالاتر می رود در حالی که بازار
فروش رونق زیادي ندارد. البته این هنر مخاطبان خاص خود را دارد؛ هنردوستانی هستند که ارزش کار هنري را می دانند و هنر را با

 
سکه نمی سنجند، بلکه به احساس هنرمند توجه می کنند. 

 
در برخی از آثاري که خلق می کنید از نقوش و طراحی هاي سنتی استفاده کرده اید. براي انتخاب طرح ها چه معیارهایی دارید؟ 

بیشتر ترجیح می دهم از طبیعت و منظره استفاده کنم. گاهی هم پیش آمده طرحی را که ظریف بوده و به دلم نشسته روي
آلومینیوم نقاشی کرده ام. برخی اوقات از طرح هاي سنتی هم استفاده می کنم. آیات قرآن یا پیامی از بزرگان یا اشعار کلاسیک را هم

 
روي فلز حکاکی کرده ام. 

 
براي نمایش آثارتان، به جز نمایشگاه، از ظرفیت فضاي مجازي هم استفاده می کنید؟ 

آثارم را قبل از کرونا در غرفه ها و نمایشگاه هایی که اکثراً از سوي شهرداري برپا می شد، عرضه می کردم. حالا که این نمایشگاه ها
برگزار نمی شوند، تمایلی ندارم از فضاي مجازي براي نمایش آثارم استفاده کنم. به نظرم مخاطب در فضاي مجازي نمی تواند به

 
خوبی با اثر ارتباط برقرار کند و حس هنرمند و جهان بینی او را که در اثرش مشهود است، درك کند. 

 
برخی افراد می گویند که معلولیت، محدودیت نیست. چقدر این جمله در مورد شما صدق می کند؟ 

اگر بگویم محدودیت نیست، شعار داده ام، چون هر محدودیتی، محرومیت را هم به دنبال دارد. اما نوع نگاه به زندگی می تواند مسیر
را براي انسان ها هموار و آنها را به آینده امیدوار کند. معلول بودن در هر حال جزئی جدانشدنی از زندگی من و امثال من محسوب



 
می شود. 

 
 

 
تا به حال شده با توجه به شرایط جسمی و سختی هایی که با آنها مواجه اید، از ادامه فعالیت ناامید شوید؟ 

در شرایطی مثل دوري راه نمایشگاه ها و مشکلات در رفت وآمد و... گاهی پیش می آمد که کلا از فعالیت و شرکت در برخی
نمایشگاه ها منصرف شوم، چون هیچ فروشی نداشتم. اما عشق به کارم بیشتر از آن چیزي بود که کلا این هنر را کنار بگذارم و

 
فعالیتی نکنم. بنابر این، با توکل به خدا به مسیر برمی گشتم. 

 
براي برگزاري کلاس در محله براي کودکان یا بزرگسالان پیشنهادي داشتید؟ 

موقعیت تدریس براي من تاکنون پیش نیامده و تجربه اي هم در این زمینه ندارم، ولی اگر شرایط مناسبی فراهم شود، با کمال میل

 
حاضرم این هنر را به هم محله اي ها هم آموزش بدهم. 

 
شهرداري اقداماتی در راستاي مناسب سازي معابر محله سبلان براي معلولان انجام داده است؟ 

مناسب سازي معابر براي افراد داراي معلولیت در همه جاي دنیا مورد توجه است، اما متأسفانه در کشور ما شهرداري هاي ما کمتر به
این موضوع مهم پرداخته می شود. در همین محله سبلان اصلاً کوچه ها و خیابان ها مناسب رفت وآمد ما نیست. بارها اتفاق افتاده به

 
دلیل خرابی آسفالت براي تردد دچار مشکل شده ام. 



 
 

 
چه انتظاري از شهرداري و نهادهاي مربوطه دارید؟ چگونه می توانند به معلولان هنرمند کمک کنند؟ 

شهرداري و نهادهاي مختلف می توانند سفارش هدایایی را که از جانب سازمان خود قصد دارند به کارمندان یا افراد خاص بدهند به ما
بسپارند و از ما خرید کنند. از این طریق ما و آثارمان معرفی می شویم. اگر شهرداري هر منطقه هنرمندان معلول خود را به دیگر

 
مناطق شهرداري براي همین هدایاي مناسبتی معرفی کند، به این ترتیب به نوعی براي افرادي مثل من کارآفرینی هم می شود. 

 
مؤسسه ها یا نهادها براي فروش یا عرضه آثار از شما حمایت کرده اند؟ 

بله. در این چند سال فعالیت به مرور با مؤسسه هاي مختلفی آشنا شده ام. یکی از این مؤسسه ها پیام آوران ساحل امید و آقاي
مبصر، مدیریت آن بوده که نخستین کار حرفه اي ام با معرفی این مؤسسه آغاز شد. پیام آوران ساحل امید با برگزاري نمایشگاه هاي
متعدد براي افرادي مثل من باعث ایجاد انگیزه می شدند. انجمن علمی و کارآفرینی معلولان ایران و مدیر آن آقاي برجیان هم هنوز

حامی هنرمندان و توان یابان هستند و سعی می کنند مسیر را براي پیشرفت افراد داراي معلولیت هموار کنند.
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پیام سپاهان - اعتماد / « ترامپ رفت، ترامپیسم می ماند » عنوان سرمقاله روزنامه اعتماد نوشته آرمین منتظري است که می
توانید آن را در ادامه ...

پیام سپاهان - اعتماد / « ترامپ رفت، ترامپیسم می ماند »
عنوان سرمقاله روزنامه اعتماد نوشته آرمین منتظري است

 
که می توانید آن را در ادامه بخوانید: 

مخالفت و ضدیت با سیاست هاي دونالد ترامپ در طول
چهار سال ریاست جمهوري اش هرقدر زیاد باشد، نمی
تواند تاثیر غیرقابل انکاري که او بر سیاست جهانی گذاشته
را از میان ببرد. واقعیت امر این است که از سال 2016 تا
سال 2020، بسیاري از رهبران سیاسی جهان، از رفتار،
گفتار و حتی رجزخوانی هاي ترامپ الگو گرفتند، سیاست

ها و سبک زندگی اش را مبنا قرار دادند، سخن از احیاي عزت ملی به میان آوردند، به شدت بر سنت هاي جاري و ساري در جهان
سیاست تاختند، علیه قانون موضع گرفتند و دستوراتی ملی گرایانه درخصوص موضوعاتی نظیر مهاجرت و تجارت صادر کردند. برخی
از این رهبران این اقدامات را با هدف جلب آراي مردمی انجام دادند چراکه فکر می کردند استراتژي سیاسی ترامپ روشی براي راي
جمع کردن است، برخی این اقدامات را با هدف حمایت از ترامپ صورت دادند چون فکر می کردند برقراري رابطه نزدیک با رییس
جمهوري امریکا می تواند براي شان سودآور باشد. عده اي دیگر مسیر میانه را در پیش گرفتند و به رغم نزدیکی ایدئولوژیک با ترامپ
سعی کردند به لحاظ تاکتیکی فاصله خود را با او حفظ کنند. هر چند حالا دوران ریاست جمهوري ترامپ به پایان رسیده اما میراث
او، یعنی ملی گرایی همراه با پوپولیسم نه تنها به این زودي ها سایه خود را از سر سیاست بین الملل برنخواهد داشت بلکه انتظار می
رود در امریکا و برخی از دیگر کشورها تقویت شود، چراکه پارادایم هاي اجتماعی اقتصادي، چنین ایدئولوژي هایی را تقویت می کنند.
این روزها همه جا سخن از برابري دستمزد؛ هراس از تاثیر جهانی شدن بر مشاغل و هویت ملی، تغییرات جمعیتی و نارضایتی عمومی
از رویکرد هاي سیاسی اقتصادي مرسوم دولت ها، در میان است. در انگلیس، بوریس جانسون، با مطرح کردن شعار «کنترل را پس
بگیرید» سعی کرد افکار عمومی این کشور را در حمایت از برگزیت متحد کند. در لهستان حزب حاکم این کشور حمایت و موافقت
کامل خود را با دیدگاه هاي ترامپ در موضوعاتی نظیر حاکمیت ملی و مهاجرت اعلام کرد. بنجامین نتانیاهو، نخست وزیر اسراییل هم
با الگو برداري از ترامپ مواضع بسیار تند و خشنی علیه رسانه هاي اسراییلی اتخاذ کرد، در برزیل نیز جار بولسونارو که به ترامپ

 
برزیل معروف شد. 

درخصوص امنیت اجتماعی و جرم و جنایت مواضعی دقیقا شبیه به ترامپ اتخاذ کرد. احزاب اپوزیسیون دست راستی در سراسر جهان
نیز زبان به ستایش ترامپ گشودند. براي مثال در ایتالیا و فرانسه احزاب راستگرا اعلام کردند اگر به قدرت برسند سیاستی مشابه
سیاست ترامپ در پیش خواهند گرفت. بسیاري از رهبران و احزابی که از آنها نام برده شد از روابط نزدیک خود با ترامپ سود برده
اند. بوریس جانسون توانست از رابطه نزدیک خود با ترامپ استفاده کند و درست در میانه مذاکرات دشوارش با اتحادیه اروپا راي مردم
را به دست آورده و در قدرت بماند. لهستان نیز سعی کرد از رابطه نزدیکش با دولت ترامپ استفاده کرده و به هدف چند ین ساله اش
مبنی بر استقرار نیروهاي امریکا در این کشور دست یابد. بنیامین نتانیاهو هم منفعتی تاریخی از رابطه نزدیک با ترامپ نصیبش شد؛
دولت امریکا بیت المقدس را به عنوان پایتخت اسراییل به رسمیت شناخت و از همه مهم تر از توافق هسته اي با ایران خارج شد و



این دو به خودي خود دستاورد بزرگی براي نتانیاهو محسوب می شود. در برزیل هم بولسونارو از مواضع سیاسی ترامپ در خصوص
ویروس کرونا استفاده کرد تا همه گیري کرونا در کشورش را کم اهمیت جلوه داده و همچنان از ایجاد محدودیت براي اقتصاد برزیل
طفره برود. علاوه بر این نزدیکی شخصیتی و قرابت ترامپ با رهبرانی نظیر رجب طیب اردوغان در ترکیه و عبدالفتاح السیسی در

 
مصر، موجب شد این دو، حداقل براي مدتی هم که شده، از برخی حمایت هاي سیاسی کاخ سفید برخوردار شوند.  

 
حال چه خواهد شد؟ 

اما حالا که دولت ترامپ تعطیل شده و دولت بایدن کاخ سفید را دراختیار گرفته چه اتفاقی خواهد افتاد؟ نخستین گمانه زنی می
تواند این باشد که رهبرانی که از آنها یاد شد رویکردي عملگراتر در پیش بگیرند و در برخی موارد برخی سویه هاي رادیکال سیاست
هاي خود را اندکی تعدیل کنند تا روابط شان با دولت بایدن دچار تنش نشود. در واقع اگر دقت کنید این چرخش رفتار برخی
کشورها از هفته هاي آخر دولت ترامپ آغاز شد. پس از اینکه برخی حامیان ترامپ به ساختمان کنگره امریکا حمله کردند، بسیاري از

 
رهبران خارجی که تا پیش از این در زمره مجیزگویان ترامپ قرار داشتند به یک باره سعی کردند از او فاصله بگیرند.  

البته در عالم سیاست می توان این رفتارها را به دلایلی چند توجیه کرد. نخست اینکه آنها دوست نداشتند با حمایت از ترامپ، رفتار
حامیان ترامپ در حمله به یک نهاد قانونگذاري را تایید کنند و با این کار پیامی نادرست به افکار عمومی کشور خودشان ارسال کنند
و دوم اینکه کشورهاي نزدیک به ترامپ حالا مجبورند با دولت بایدن کار کنند بنابراین حمله ترامپیست ها به کنگره بهترین فرصت و
مهیاترین فضاي سیاسی را ایجاد کرد تا این کشورها از ترامپ برائت جسته و پیام دوستی و حمایت خود را براي جو بایدن ارسال
کنند. اما آیا این نمایش سیاسی نشان تغییر اساسی در رویکرد و سیاست این کشورها است؟ احتمالا همه این نمایش ها صرفا
تاکتیکی و گذرا خواهند بود. شاید بگویید بایدن در طول مبارزات انتخاباتی خود به شدت از حکومت هاي پوپولیست و خودکامه اي
که به ترامپ نزدیک بودند، انتقاد کرده است. بله درست است و احتمالا این انتقادها ادامه نیز خواهد یافت، اما دست آخر منافع است
که تعیین می کند سیاست امریکا در قبال کشورها چگونه باشد. بنابراین دولت بایدن نیز چاره اي ندارد جز اینکه روابطش را با برخی
از این کشورها بهبود ببخشد. صرف نظر از هرگونه اختلاف ایدئولوژیک واشنگتن همچنان روابطش با متحدان استراتژیک خود حفظ
خواهد کرد. در آن سو دولت هاي پوپولیست و ملی گرا نیز همین رویه را در پیش خواهند گرفت. کشورهاي اروپاي شرقی و مرکزي
همچنان به حمایت امریکا نیاز دارند. آنها به تضمین امنیتی امریکا در مقابله با تهدید روسیه به شدت نیازمندند بنابراین فارغ از اینکه
چه کسی در کاخ سفید نشسته است، این کشورها سعی خواهند روابط خود با واشنگتن را حفظ کنند. در آسیا پاسیفیک نیز وضعیت
مشابه است. در آنجا کشورها منطقه به حمایت امریکا در مواجهه با ظهور و رشد روزافزون چین نیاز دارند و اما اسراییل و انگلیس نیز
پس از جنگ جهانی دوم ارتباط قوي را واشنگتن را جزو اولویت هاي سیاست خارجی شان قرار داد ه اند بنابراین سعی خواهند کرد به

 
دولت بایدن نزدیک شوند. 

 
ترامپ رفت، میراثش می ماند 

پایان دوره ریاست جمهوري ترامپ به هیچ وجه به معناي پایان ایدئولوژي پوپولیسم و ملی گرایی در سراسر جهان نیست، چراکه
همچنان زمینه هاي بنیادي حیات چنین ایدئولوژي هایی از میان نرفته است؛ همه عوامل اجتماعی اقتصادي که به محبوبیت ایده
هاي پوپولیستی و مواضع ملی گرایانه کمک می کنند همچنان موجود بوده و خواهند بود و با رفتن ترامپ این عوامل به خودي خود

 
نیست و نابود نخواهند شد. ترامپ به وجود آورده این عوامل نبود. او فقط آنها را برجسته کرده و روي موج نارضایتی ها سوار شد.  

حالا هم بحران عمیق اقتصادي که به واسطه همه گیري ویروس کرونا سراسر جهان را در بر گرفته همچنان موجب افزایش نرخ
بیکاري، نابرابري و در برخی موارد، بروز خشم و نارضایتی علیه نهادهاي سیاسی و اقتصادي خواهد شد. این نهادهاي سیاسی و
اقتصادي همان نهادهایی بودند که ترامپ آنها را هدف مواضع تند سیاسی خود قرار می داد و برخی از رهبران سیاسی جهان نیز به
دنباله روي از ترامپ، آنها را آماج حملات خود قرار می دادند. به دیگر سخن، داستان آشنایی که بارها از زبان ترامپ شنیده ایم،
همچنان شنونده خواهد داشت و درونمایه آن داستان چنین است: دولت ها آن گونه که باید به مردم شان خدمت نمی کنند، براي
اشتغال داخلی هزینه نمی کنند، قراردادهاي تجاري را به نفع مردم شان منعقد نمی کنند، در دام جهانی سازي افتاده اند و بهترین راه
براي اصلاح این امر جنگ تجاري و پیروزي در رقابت با ایده هایی نظیر اقتصاد رقابتی و همکاري هاي چند جانبه است. این رویکرد
ریشه در ایدئولوژي ضد نهادي دارد. ایدئولوژي اي که نخبگان ملی و بین المللی از جمله نهادها و شخصیت ها، از سیاستمداران گرفته



تا سازمان هاي بین المللی و جریان رسانه اي را مسوول رکود و عقب ماندگی معرفی و تلاش می کند جرم و جنایت، تروریسم و حتی
دستمزد پایین را به سیاست هاي مهاجرتی دولت ها گره بزند. پوپولیست ها و ملی گرایان در هر کشوري، نتایج فاجعه باري از خود به
بار آورده اند؛ در غرب اروپا با تضعیف قدرت و لکه دار کردن اعتبار و شهرت احزاب قدیمی موجب بروز شکاف سیاسی در ساختار
حاکمیتی شدند که نتیجه اش روي کار آمدن دولت هاي ضعیف و پیچیده شدن روند سیاستگذاري ها بوده است. در شرق اروپا دولت
هایی بر سر کار آمدند که از یک سو حاکمیت قانون را زیر پا گذاشتند و از سوي دیگر اقلیت ها را به حاشیه رانده و فشار بر مطبوعات
منتقد را افزایش دادند. در امریکا برند پوپولیسم از نوع ترامپی، شکاف و افتراق اجتماعی سیاسی را آن قدر عمیق کرده که شاید ترمیم
آن چند ده سال طول بکشد. در سال هاي پیش رو هر ناظر عاقلی که تحولات بین الملل را رصد می کند نمی تواند این نشانه ها را
نادیده بگیرد، چراکه این چرخش بزرگ در عرصه سیاسی جهان همچنان رهبران سیاسی برآمده از احزاب میانه رو را وادار خواهد کرد
یا در دامان راست بیفتند، یا از قباي چپ آویزان شوند تا بلکه بتوانند راي مردم را در صندوق خود بریزند و البته دولتی که در نتیجه
چنین رویکردي بر سر کار آید دولتی ائتلافی، ضعیف، پر از انشقاق و دودستگی و ناتوان از سیاستگذاري قاطعانه خواهد بود. ترامپیسم
با دونالد ترامپ متولد شد اما لزوما با رفتن او از قدرت، نخواهد مرد. وانگهی بسیاري از رهبرانی که در شمار حامیان ترامپ محسوب
می شوند قبل از اینکه او به ریاست جمهوري برسد در قدرت بوده اند و احتمالا بسیاري دیگر از رهبران آینده براي اینکه به قدرت

برسند سعی خواهند کرد پا جا پاي ترامپ بگذارند.



فرماندار کاشان: براي تثبیت جمعیت و جلوگیري از مهاجرت برنامه ریزي شده

است

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/11/05

پیام سپاهان - گروه استان ها - فرماندار کاشان ضمن اشاره به اهمیت تثبیت جمعیت در روستاها گفت: براي تثبیت جمعیت
و جلوگیري از مهاجرت روستائیان برنامه ریزي شده و تمام زیرساخت ها ...

پیام سپاهان - گروه استان ها - فرماندار کاشان ضمن
اشاره به اهمیت تثبیت جمعیت در روستاها گفت: براي
تثبیت جمعیت و جلوگیري از مهاجرت روستائیان برنامه
ریزي شده و تمام زیرساخت ها و امکانات را به کارگرفته

 
ایم. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از کاشان ، علی اکبر مرتضایی
شامگاه شنبه در دیدار با اهالی روستاي جوینان از توابع
بخش قمصر کاشان ضمن اشاره به ازخودگذشتگی و
جانفشانی مردمان اهل روستا در هشت سال دفاع مقدس،

 
سهم خود را سهم خود را در به ثمر رسیدن نظام مقدس جمهوري اسلامی پرداخت کردند. 

وي ضمن تأکید بر ارائه خدمت به مردم در راستاي رفع دغدغه ها و بازگشت امید به آنان افزود: روستاها با وجود کارآفرینی جوانان در
روستاهاي شهرستان کاشان در حوزه هاي مختلف می توانند این نقاط را به کانون تولید و اشتغال تبدیل کنند و زمینه پویایی در

 
روستاها را فراهم کنند. 

فرماندار شهرستان کاشان ضمن اشاره به وجود 60 روستا و هفت شهر در منطقه کاشان ابراز داشت: با شیوع کرونا و سایر عوامل نظیر

 
تورم محدودیت هایی ایجاد شده است و بر همین اساس لازم است تا براي خدمت رسانی به مردم تلاش بیشتري به خرج داد. 

طلاب حوزه علمیه امام خمینی (ره) در روستاهاي دورافتاده خوزستان خدمت رسانی می کنند + عکس1100 مهندس بسیجی در
کنار کشاورزان گیلانی خدمت رسانی می کنندفرمانده سپاه استان اصفهان: "بسیج و سپاه" آماده براي خدمت رسانی به مردم هستند
وي ضمن اشاره به اشاره به آسفالت چهارهزار متر مربعی و اجراي دوهزار مترمربع سنگ فرش معابر در روستاي جوینان گفت: احداث
بوستان جوینان به مساحت 500 مترمربع، اجراي دیوار سنگ چین، اجراي پوشش شبکه دیجیتال تلویزیون، پیگیري احداث مخزن

 
آب شرب روستاي جوینان به همت دهیاري و بخشداري قمصر بخشی از اقدامات صورت گرفته ویژه این روستا است. 

مرتضایی با بیان اینکه در شرایط کنونی هنر مدیران بهره گیري از تمامی ظرفیت ها براي خدمت رسانی به مردم است، تصریح کرد:
مسئولان در منطقه کاشان تمام تلاش خود را در راستاي تثبیت جمعیت اهالی روستا، عدم مهاجرت با ایجاد امکانات و زیرساخت هاي

 
لازم به کار گرفتند. 
انتهاي پیام/801/ي



ضرورت استخدام نیروهاي بومی در پتروشیمی هگمتانه

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/11/05

حضور نیروهاي غیربومی در مجموعه اداري و کارگري استان همدان مانند پتروشیمی هگمتانه مدتی است به دغدغه جدي

 
فعالان اجتماعی و سیاسی استان تبدیل شده است. 

آن طور که برخی اخبار به دست خبرنگار همدان پیام رسیده از بین حدود 300 نفر کارکنان پتروشیمی هگمتانه تنها 11 یا 12 نفر از
کارگران ساده آن همدانی هستند و بقیه کارگران و مهندسان و مسئولان خط هاي مختلف غالبا از کرمانشاه و ایلام و حتی لرستان

 
آمده و مشغول به کار شده اند. 

این درحالی است که استان همدان داراي جامعه بیکار بالایی از میان فارغ التحصیلان در زمینه هاي مختلف است. البته باید این را هم
درنظر گرفت که در همدان هنوز متخصص و کارگر باتجربه پتروشیمی آموزش داده نشده زیرا سابقه همدان در پتروشیمی بسیار کم
است و اگر عمده کارگران از استانی مانند کرمانشاه به کار گرفته شده اند می تواند به این دلیل باشد که این استان سابقه طولانی تري
نسبت به همدان در این صنعت دارد. هرچند گفته می شود یکی از مدیران داخلی پتروشیمی هگمتانه اهل کرمانشاه است و عمده
کارگران را از دیار خود مشغول به کار کرده است که در این صورت به نظر می رسد با توجه به اینکه این پتروشیمی در همدان قرار

 
گرفته و باید براي اشتغال استان هم نفعی داشته باشد، می تواند در استخدام ها تجدیدنظر داشته باشد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان همدان در این زمینه به مهر گفت: قاعدتاً استخدام کارخانه پتروشیمی هگمتانه باید از بین

 
نیروه هاي بومی باشد اما تاکنون حتی یک نفر از اداره کار معرفی نشده است و من هم به صورت کامل از موضوع اطلاعی ندارم. 

سیداحمد توصیفیان با بیان اینکه این مجموعه تحت مدیریت صنعت، معدن و تجارت است، گفت: این پتروشیمی با مجوز سازمان

 
صنعت و معدن صمت پروانه بهره برداري گرفته است. 

معاون اقتصادي استانداري همدان نیز درباره به کارگیري نیروهاي غیربومی در پتروشیمی هگمتانه گفت: مدیر این مجموعه آقاي

 
شمخانی اهل همدان است. 

 
ظاهر پورمجاهد اظهار کرد: رئیس هیأت مدیره مجموعه هم پسر آقاي علاقبندیان هم بومی است. 

وي با بیان اینکه عمده کارکنان بومی هستند، اضافه کرد: پتروشیمی هگمتانه یک واحد تخصصی و فنی است و عمده کارکنان بومی
هستند، ممکن است تعدادي هم غیربومی باشند.



چگونه نوآوري اجتماعی فقر را کاهش می دهد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/11/05

به گزارش گروه علم و پیشرفت خبرگزاري فارس به نقل از
مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی معاونت علمی و فناوري
ریاست جمهوري، فقر، یک مسئله اقتصادي، اجتماعی،
سیاسی و اخلاقی در سراسر جهان است. هنوز حدود 700
میلیون نفر از جمعیت جهان که اغلب در کشورهاي در

 
حال توسعه هستند، در فقر مطلق به سر می برند. 

به علاوه، بر اساس اطلاعات سازمان همکاري هاي اقتصادي
و توسعه (OECD)، نابرابري درآمدها طی دهه هاي گذشته رو به افزایش بوده و در نتیجه، شکاف طبقاتی بین اقشار غنی و فقیر رو

 
به فزونی است. 

این امر می تواند تاثیرات منفی بر رشد اقتصادي و پیوستگی اجتماعی داشته باشد. در حالی که برنامه هاي مختلفی توسط سازمان
هاي دولتی و غیر دولتی اجرا شده اند، فقر هنوز هم یک مشکل حاد در سطح جهان است و امروز، بیش از هر زمان دیگري، نیاز به
برنامه ریزي و اجراي سیاست هایی احساس می شود تا بخش هاي دولتی و خصوصی بتوانند با همکاري یکدیگر، این چالش جهانی را

 
مهار کنند. 

بسیاري از کارشناسان بر این باور هستند که سرمایه داري محض با هدف کسب سود بیشتر، می تواند منجر به گسترش فقر در جوامع

 
شود؛ اما می توان با استفاده از جنبه هاي مثبت همین سرمایه داري، می توان فقر را مهار کرد. 

 
استفاده از کارآفرینی و نوآوري هاي اجتماعی 

یکی از بهترین نمونه هاي کاربرد سرمایه داري در کاهش فقر، استفاده از کارآفرینی و نوآوري هاي اجتماعی است. تحقیقاتی که در
این زمینه ها انجام شده اند، تلاش کرده اند تا فرصت هاي بالقوه نوآوري هاي اجتماعی در حل مشکل فقر را شناسایی کنند؛ با این
حال این تحقیقات تاکنون نتوانسته اند آن گونه که شایسته و بایسته است، توجه سیاست مداران و دولت ها را به پتانسیل هاي بالاي

 
این حوزه براي کاهش فقر در جوامع انسانی جلب کنند. 

هدف گذاري براي توسعه نوآوري هاي اجتماعی می تواند در ایران نیز اثرات قابل توجهی را در بهبود معیشت مردم و کاهش فقر بر
جاي بگذارد؛ از این رو در این مقاله تلاش خواهد شد تا ظرفیت هاي استفاده از نوآوري هاي اجتماعی و کار آفرینی از طریق آن براي

 
کاهش فقر بررسی شوند. 



 
  

 
نوآوري اجتماعی چیست؟ 

نوآوري اجتماعی، یک راه حل بدیع براي بر طرف کردن مشکل اجتماعی است که از راهکارهاي کنونی، موثرتر و کارآمدتر است و

 
هدف اصلی آن ایجاد ارزش براي جامعه به عنوان یک کل است و تنها به متفع ساختن برخی از افراد منتهی نشود. 

در حالی که نوآوري تجاري بر پاسخ به نیازهاي بازار و مصرف کنندگان تاکید دارد، هدف نوآوري اجتماعی، بر طرف ساختن نیازهاي
جامعه است. نوآوري اجتماعی و کارآفرینی ارتباط نزدیکی با یکدیگر دارند؛ چراکه توجه اصلی هر دو رویکرد به شناسایی فرصت ها

 
براي پاسخ به نیازها یا چالش هاي اجتماعی است. در ادامه، به نحوه کاهش فقر از طریق نوآوري اجتماعی پرداخته می شود. 

 
  

 
چگونه نوآوري اجتماعی فقر را کاهش می دهد؟ 

نوآوري هاي کاهش دهنده فقر باید تمرکز خود را بر ایجاد طیف وسیعی از مشاغل براي افراد فقیر معطوف کنند. بر اساس داده هاي
جمع آوري شده از 104 کشور در حال توسعه، سهم شرکت هاي کوچک و متوسط در اشتغال زایی و رشد اقتصادي با شرکت هاي

 
بزرگ برابر بوده است و این امر نشان دهنده اهمیت قابل توجه بنگاه هاي کوچک و متوسط (SMEs) در ایجاد اشتغال است. 

در شرکت هاي کوچک و متوسط، فقرا می توانند نه تنها به عنوان مصرف کننده، بلکه در جایگاه تولیدکننده نیز قرار بگیرند. از این
طریق، با افزایش درآمد افراد فقیر، توان خرید آن ها براي خرید محصولات شرکت هاي کوچک و متوسط نیز افزایش می یابد.

 
بنابراین، نوآوري اجتماعی می تواند از طریق به کارگیري افراد فقیر، منجر به اشتغال زایی شود. 

تداوم چنین روندي می تواند رفاه در جامعه را گسترش دهد. همچنین بنگاه هاي کوچک و متوسط قادر خواهند بود شکاف اقتصادي

 
بین غنی و فقیر را کاهش دهند؛ چراکه این دسته از شرکت ها نسبت به شرکت هاي بزرگ، گستردگی جغرافیایی بیشتري دارند. 

 
بایسته هاي نوآوري اجتماعی 

توجه به این نکته ضروري است که نوآوري اجتماعی نمی تواند به تنهایی توسط یک شرکت یا گروهی از افراد انجام شود، بلکه از
طریق تعامل و همکاري طیف وسیعی از سازمان ها و موسسات شکل می گیرد. ساده ترین و موثرترین سیستم براي کلید زدن نوآوري
اجتماعی در یک جامعه را می توان تعامل و همکاري موثر بین سه بخش دانشگاه، صنعت و دولت دانست. البته این یک مدل پایه

 
است و می توان با توجه به شرایط، بخش هاي دیگري را به آن افزود. 

یکی از سیستم هاي منطقه اي نوآوري و کارآفرینی، سیستم کارآفرینانه است که شامل برخی اجزاي کلیدي از جمله سرمایه گذاري
هاي جمعی قابل توجه، سازمان هاي حمایتی، نیروي کار و سرمایه انسانی متناسب و فرهنگ نوآوري است. در راستاي حمایت از
کارآفرینی اجتماعی، اکوسیستم کارآفرینانه باید داراي منابع تامین متنوع، حمایت هاي سازمانی متناسب، فرهنگ سازي و فرصت

 
براي دریافت آموزش در زمینه کارآفرینی باشد. 



 
SAMA؛ تجربه موفق نوآوري در کاهش فقر 

با این همه، کم نیستند شرکت هایی که در نقاط مختلف جهان توانسته اند از نوآوري اجتماعی بهره گیرند تا فقر و محرومیت را

 
کاهش دهند. 

براي نمونه می توان به شرکت ساماسورس (Samasource) که یک استارتاپ پیشرو در زمینه توسعه و ترویج هوش مصنوعی در
صنایع مختلف است است؛ استارتاپی که مقر آن در سیلیکون ولی کالیفرنیا است و از ابتداي کار خود، تصمیم گرفت تا براي کاهش
فقر در کشورهاي کمتر توسعه یافته، مدلی از ایجاد اشتغال را تحت عنوان «اشتغال خرد» ایجاد کند. «ساما» پیاده سازي این مدل
اشتغال زایی را با استفاده از «برون سپاري» مشاغل و پروژه هاي کوچک و ساده به افراد فقیر در کشورهاي کمتر توسعه یافته اي

 
نظیر کنیا، هائیتی، اوگاندا و برخی از مناطق هند انجام داده است. 

این شرکت پروژه هاي خرد خود را تنها به افراد جوان و زنانی می دهد که به مدت دو تا چهار هفته در کلاس هاي آموزشی ساما
شرکت کرده اند. البته، پروژه هایی که به این افراد سپرده می شوند مثل تغییر متن، افزودن برچسب به عکس ها و وارد ساختن برخی

 
از اطلاعات در فرم هاي الکترونیکی، بسیار ساده هستند. 

 
«ساما» معتقد است که اشتغال زایی، قوي ترین سلاح براي ریشه کن ساختن فقر در جوامع کمتر توسعه یافته است. 

در یک دوره 10 ساله (از سال 2008 تا پایان سال 2018)، تعداد افرادي که در کشورهاي کمتر توسعه یافته توسط برنامه کارآفرینی
اجتماعی «ساما» منتفع شده اند، 47 هزار و 579 نفر بوده است. در همین دوره 10 ساله، «ساما» به چهار هزار و 29 نفر نیز آموزش

 
هاي مرتبط با اشتغال زایی ارائه داده است. 

همچنین بر اساس گزارشی که این استارتاپ از عملکرد خود و اثرات اجراي طرح هاي خود منتشر کرده است، تعداد کل خانوارها و
افراد تحت تکفل که اشتغال زایی «ساما» آن ها را از فقر نجات داده است در یک دوره 10 ساله (از سال 2008 تا پایان 2018) حدود
33 هزار نفر بوده است. از این تعداد، چهار هزار و 725 نفر در سال 2017 و دو هزار و 183 نفر در سال 2018 به واسطه اشتغالزایی

 
«ساما» از فقر نجات یافته اند. 

 
ایجاد فرصت هاي پایدار براي افراد فقیر 

مثال دیگر شرکت Digital Divide Data (DDD) است؛ یک کسب وکار با مدل کارآفرینی اجتماعی که در سال 2001 تاسیس
شد. این شرکت شعار اصلی خود را «ایجاد فرصت هاي پایدار براي افراد و خانوارهاي فقیر و محروم» قرار داده است. مدل کارآفرینی
این شرکت شامل شناسایی استعدادها، فراهم ساختن آموزش و حمایت لازم و ارائه مشاغلی است که داراي پتانسیل درآمدزایی پایدار

 
باشند. 

 این شرکت کارهایی نظیر ورود اطلاعات ساده در فرم هاي الکترونیکی، بارگذاري تصاویر و مدیریت پایگاه داده ها را به کارکنان خود

 
ارائه می دهد و داراي سه شعبه در کشورهاي کنیا، کامبوج و لائوس است. 

اولویت شرکت DDD استخدام افراد جوان محروم و فقیر است تا بتواند در ادامه، آن ها را به بازار کار و چرخه اقتصاد جهانی وارد

 
کند. دیجیتال دیواید تلاش می کند تا فرصت هاي شغلی برابري را در اختیار زنان و افراد معلول نیز قرار دهد. 



افرادي که جذب شرکت دیجیتال دیواید می شوند از ابتدا تحت آموزش مداوم قرار می گیرند و پس از گذراندن آموزش هاي اولیه و
آغاز به کار افراد، این آموزش ها نیز در ادامه مسیر شغلی آن ها ادامه خواهد داشت. با پیشرفت و یادگیري بیشتر کارکنان، این شرکت

 
نیز موقعیت ها و مسئولیت هاي بالاتر را با درآمد بیشتر در اختیار افراد قرار می دهد. 

در سال 2010، دفتر این شرکت در کامبوج به افرادي که تا پیش از آن متوسط حقوق ماهیانه اي برابر با 54 دلار داشتند، دستمزد
100 دلاري پرداخت می کرد. در حال حاضر، بر اساس اطلاعاتی که در وب سایت این شرکت نیز قرار دارد، کارکنان پس از گذشت
یک سال از فارغ التحصیلی دوره هاي آموزشی خود، می توانند دستمزد ماهیانه اي برابر با 450 دلار داشته باشند. این مبلغ در ادامه و
پیشرفت بیشتر افراد به 760 دلار در ماه نیز می رسد. بر اساس محاسباتی که توسط دیجیتال دیواید انجام شده است، افرادي که در

 
این شرکت مشغول به کار می شوند، در طول عمر خود، 175 هزار دلار بیشتر از همتایان خود دستمزد دریافت می کنند.   

انتهاي پیام/



معدل کاري ارشاد همدان بسیار بالا و قابل توجه است

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  201  |  تاریخ: 1399/11/05

سالن اصلی مجتمع فرهنگی هنري بوعلی سینا و سالن هاي سینما، آمفی تئاتر و رستوران مجتمع فرهنگی سینمایی شهید

 
آوینی همدان با برگزاري مزایده عمومی و طی مراحل قانونی به بخش خصوصی واگذار شدند. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان همدان، مراسم واگذاري رسمی این مجتمع ها با حضور معاون

 
سیاسی-امنیتی استاندار همدان، مدیرکل و معاونان اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان و سرمایه گذاران پروژه برگزار شد. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان همدان در این مراسم با تأکید بر اینکه این اداره کل یکی از دستگاه هاي پیشرو در امر
واگذاري مجتمع هاي دولتی است، گفت: امر واگذاري مجتمع هاي بوعلی سینا و شهید آوینی پس از بررسی و طی مراحل قانونی، دو

 
نوبت در روزنامه هاي کثیرالانتشار به صورت آگهی منتشر شد. 

احمدرضا احسانی با بیان اینکه واگذاري مجتمع فرهنگی هنري شهر لالجین هم در دستور کار قرار دارد؛ افزود: براساس اصل 44

 
قانون اساسی، برون سپاري امور، مشارکت بخش خصوصی و ارتقاي بهره وري از اهداف این طرح است. 

در ادامه این جلسه معاون توسعه مدیریت و منابع اداره کل هم درباره این پروژه توضیحاتی ارائه کرد و گفت: اداره کل فرهنگ و ارشاد
اسلامی استان همدان در اجراي ماده 27 قانون الحاق موادي به قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت به روش (ROLT) برخی از

 
فضاهاي فرهنگی و هنري خود را به بخش خصوصی واگذار کرده است. 

داوود ابوترابی اظهار کرد: کاهش تصدي گري هاي دولت، ایجاد اشتغال در حوزه فرهنگ و هنر، بهبود خدمات فرهنگی و هنري به
مردم، افزایش بهره وري از امکانات مجتمع و دقت بیشتر در نگهداري از اموال مجتمع، اصلاح نظام خدمت و بهبود عملکرد و بالا بردن
جنبه حاکمیتی و نظارتی اداره کل و جلب مشارکت بخش خصوصی در فعالیت هاي فرهنگی و هنري جزو هدف هاي اصلی این طرح

 
به شمار می رود. 

وي با بیان اینکه فرایند واگذاري مجتمع هاي فرهنگی و هنري همدان از سال 1394 آغاز شده بود اما به رغم تلاش و پیگیري
همکاران در سنوات گذشته، به دلیل استقبال نکردن بخش خصوصی از روش واگذاري (ماده 5) به نتیجه نرسید؛ خاطرنشان کرد: از

 
تیرماه 1398 روش واگذاري به (ROLT) تغییر یافته و با برگزاري جلسات متعدد، درنهایت نتیجه اي مطلوب حاصل شد. 

ابوترابی با تأکید بر اینکه در این روش هزینه هاي نگهداري، تعمیر و تجهیز سالن هاي مجتمع ها به دستگاهاي صوتی تصویري مدرن
بر عهده سرمایه گذار است؛ اخذ مجوز ایمنی از سازمان آتش نشانی، ایجاد فضاسازي مناسب در محوطه و ساختمان مجتمع، ایجاد
امکانات رفاهی از جمله راه اندازي بوفه و رستوران، کارآفرینی و ایجاد اشتغال حداقل براي ده نفر، کاهش هزینه هاي نگهداري
تأسیسات مجتمع، فعالیت بیشتر و مستمر سالن همایش ها و افزایش آمار برگزاري برنامه هاي مختلف فرهنگی و هنري از جمله

 
کنسرت ها و نمایش هاي پرمخاطب را از مزایاي واگذاري این 2 مجتمع فرهنگی عنوان کرد. 

 
معاون سیاسی امنیتی استاندار همدان هم در این جلسه گفت: کارهاي فرهنگی به برنامه ریزي هاي بلندمدت و آینده نگري نیاز دارد. 
مصطفی آزادبخت ضمن قدردانی از تلاش هاي مدیرکل و مجموعه اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان براي انجام کاري مغفول

 
مانده، گفت: معدل کاري این اداره کل بسیار بالا و قابل توجه است. 

وي با بیان اینکه کار فرهنگی به ظرافت و حساسیت نیاز دارد، خاطرنشان کرد: به سرانجام رساندن این طرح پس از سال ها، شایسته
قدردانی است.



چراغ نیمه سوي صادرات برنج در مازندران/آیا وعده هاي وزیر اقتصاد عملی

می شود؟

منبع: بلاغشماره خبر:  202  |  تاریخ: 1399/11/05

به گزارش بلاغ، صادرات یک کشور نشان از قدرت اقتصادي
آن ملت در عرصه بین المللی است، حضور کالاهاي یک
سرزمین در فضاي بازار بین المللی و گرفتن نبض اقتصاد

 
جهان نشان از وسعت توسعه اقتصادي آن کشور دارد. 

وجود ظرفیت هاي بالاي تولیدي در شهرستان آمل و
افزایش روز افزون کیفیت توسط تولید کنندگان و تلاش

آنان براي برند سازي محصولات براي رقابت در بازارهاي جهانی آمل را تبدیل به قطب صادرات مازندران می کند؛ 4 شهرك صنعتی

 
بزرگ و بیش از 570 واحد صنعتی صادرات آمل را به نقطه قابل توجهی رسانده است که نشان از ظرفیت بالاي این منطقه دارد. 

یکی از مواردي که بستر ان در این شهرستان وجود دارد و می توان چراغ صادرات را در ان روشن کرد، برنج است که با وجود افتتاح
مرکز پایانه هاي برنج در شهریور 98 انتظار می رفت دروازه هاي صادرات برنج گشوده شود، اما با گذشت یک سال شاهد اتفاقات قابل

 
توجهی در این حوزه نبودیم. 

چندي پیش فرهاد دژپسند وزیر اقتصاد در سفر خود به امل از مرکزبین المللی تجارت و پایانه صادرات برنج ایران در آمل بازدید کرد

 
و 

از بورس شدن برنج در اینده نزدیک خبر داد و اظهار کرد: براي بورس کالا باید شرایط خاصی انجام گیرد،هم از لحاظ کیفیت وهم

 
اطمینان از عرضه مستمر لحاظ شود؛ چرا که اگر وارد بورس شد، نباید نوسان ارزش داشته باشد. 

وي ادامه داد: باید جهاد کشاورزي ورود پیدا کند و با پایداري و استمرار اگر برنامه درستی داشته باشیم بی نیاز از واردات برنج

 
خواهیم شد و این اتفاق به زودي محقق می شود. 

 
25 تن صادرات برنج به کانادا 

سید حسین اسلامی، رئیس جهاد کشاورزي آمل در گفتگو با خبرنگار بلاغ با اشاره به 25 تن صادرات برنج به کانادا گفت: با وجود
تحریم هاي ظالمانه اي که در حق ملتمان انجام می شود، نمی توانیم صادرات داشته باشیم، اما دو شرکت خصوصی برنج با دور زدن

 
تحریم ها توانستند به کانادا صادرات داشته باشند. 

وي با بیان اینکه 58 تن صادرات برنج در مازندران انجام شد، عنوان کرد: مازندران پتانسیل بالاي در کشت برنج دارد که می توان با

 
تقویت و به کارگیري تکنولوژي هاي روز ظرفیت ان را بیشتر کرد. 



رئیس جهاد کشاورزي آمل تصریح کرد: 37 هزار 678 هکتار زمین شالیزاري در آمل وجود دارد که 130 هزار تن در برداشت اول و

 
60 هزار تن در برداشت دوم داشتیم که نسبت به سال گذشته افزایش داشته است. 

وي از مشکلات کشاورزان را افزایش قیمت کود خواند و اظهار کرد: امسال نهاد ها، کود و سم افزایش قیمت داشته که یکی از

 
مشکلات کشاورزان است، البته خوشبختانه کیفیت برنج خیلی خوب بوده و می توان برنج طارم را در دنیا در صدر مرغوبیت دانست. 

کارشناس مسائل اقتصادي ساختار ایران را در اقتصادي تک بخشی تحلیل کرد و گفت:عمده فعالیت هاي تولیدي و اقتصادي کشوریا
مستقیما وابسته به نفت است و یا اینکه درآمد حاصله از فروش نفت عامل تحرك آن خواهد بود. در چهارچوب اقتصاد ایران تنها عامل
حفظ ثبات اقتصادي فروش نفت آن هم به صورت خام است که با توجه به نظام بودجه بندي کشور طی 50 سال اخیر می توان

 
مشاهده کرد که دولت یا مجلس سعی داشتند تا سهم نفت از کل بودجه را کاهش دهد، اما هیچ گونه موفقیتی در کل مشاهده نشد. 

هادي غلام نیا با توجه به تک محصولی بودن اقتصاد، فعال اقتصادي کشور را دولت و نهادهاي حکومتی خواند و بیان کرد: بخشهاي
خصوصی چون کشاورزي،صنعتی و تجاري به سختی حتی تقاضاهاي داخلی را پاسخ گو هستند و بر خلاف آنچه که در قانون اساس
مطرح شده بود فعالیت همزمان بخش هاي خصوصی، دولتی و تعاونی، این دولت است که بزرگترین بازیگر اقتصاد کشور خواهد بود

 
که بر طبق آمار بیش از هفتاد درصد حجم اقتصاد را کنترل می کند. 

 
صادرات سمبل اقتصاد 

وي از اهمیت نقش صادرات بر اقتصاد گفت و اظهار کرد: یک قانون بسیار ساده و طبیعی وجود دارد که هرچه صادرات بیشتر
باشد،اشتغال بیشتري در داخل ایجاد می شود و درآمدهاي مالیاتی دولت نیز رشد میکند و در نتیجه دولت توانایی بیشتري براي

 
فعالیت در بخش هاي زیرساختی کشور خواهد داشت. 

این استاد دانشگاه گسترش صادرات را منوط به حذف قاچاق دانست و عنوان کرد: دولت باید بخش هاي تولیدي داخلی را که داراي

 
مزیت نسبی هستند، بیشتر حمایت مالی و تکنولوژکی کند. 

غلام نیا با اشاره به وضعیت صادرات ایران خاطر نشان کرد: بعد از برجام هم هنوز بخش هایی از اقتصاد کشور با تحریم مواجه است
وصادرات محصولات غیر نفتی به سختی انجام مشود. شرکت هاي خارجی براي حضور و سرمایه گذاري در بخش هاي اقتصادي ایران
مردد هستند و بخش هاي داخلی خصوصی توانایی آنچانی براي تولید و رقابت با شرکت هاي خارجی را ندارند. همه این عوامل دست

 
به دست میدهند تا صادرات محصولات تولید شده در داخل با مشکلات اساسی دست و پنجه نرم کنند. 

وي راه رهایی از این وضعیت اقتصادي را انگیزه دادن به تولیدکنندگان تصریح کرد و افزود: به عنوان مثال برخی دولت ها براي شرکت
هاي برتر صادراتی امتیازاتی را ارائه می کنند تا انگیزه براي گسترش و رشد تولید افزایش یابد و یا دولت براي محصولات تولید شده
در داخل بازار خارجی ایجاد کند.در این زمینه می توان به رویه هاي دولت ترکیه اشاره کرد که در هر سفر مقامات ارشد آنها به

 
کشورهاي خارجی تعداد زیادي از تجار را با خود همراه می کنند تا با زمینه هاي تجاري و سرمایه گذاري آن کشورها آشنا شوند. 

این کارشناس مسائل اقتصادي با بیان رویه دولت ها با صادرات نفتی و غیر نفتی اظهار کرد: این مبحث سالهاست که ذهن متخصصین
اقتصادي و سیاسی کشورهاي نفتی در حال توسعه را به خود مشغول کرده اما در کل در زمینه صادرات نفتی باید گفت کشورهاي



موفق تر دو کار عمده با درآمدهاي نفتی خود انجام میدهند؛ در شکل اول انها مثل قطر کویت و عربستان بخش عمده این سرمایه ها
را در شرکت هاي بزرگ و موفق تجاري دنیا سرمایه گذاري می کنند تا از سود آنها بهره گیرند و یا گروه دیگري از کشورها که بخش
عمده درآمدهاي خود را در حساب هاي صندوق ملی ذخیره می کنند و الباقی آن را صرف ساخت و توسعه زیرساخت هاي اساسی

 
همچون راهها و بنادر و...میکنند. 

وي صادرات غیر نفتی را حائزاهمیت دانست و عنوان کرد: دولت هاي پبشرفته سعی می کنند با تمام توان خود از شرکت هاي برتر
تولید و صادرات کننده داخلی حمایت کنند، در این نتیجه هم درآمدهاي مالیاتی آنها رشد می کند و هم نرخ بیکاري کاهش پیدا

 
خواهد کرد که هر دو مسئله بازتاب مثبتی در عرصه هاي اجتماعی و فرهنگی دارند. 

غلام نیا به تسهیل صادرات از سوي دولت اشاره کرد و افزود: دولت باید بتواند که در بخش نفتی به جاي هزینه و پیشخورد آن به
سرمایه گذاري و ذخیره آن بپردازد و در بخش غیر نفتی به حمایت از تولید داخل، افزایش تعرفه براي واردات کالاهاي غیر

 
اساسی،حمایت مالی از صادرات و کاهش بروکراسی اداري و تسهیل صادرات کمک کند. 

انتهاي پیام/



چند خبر کوتاه از چهارمحال و بختیاري

منبع: ایرناشماره خبر:  203  |  تاریخ: 1399/11/05

شهرکرد -ایرنا- مدیرکل اوقاف و امور خیریه چهارمحال و بختیاري با اشاره به اجراي طرح "شمیم خدمت" در راستاي ایجاد
اشتغال و توانمندسازي خانواده ها در کنار بقاع متبرکه گفت: نخستین کارگره آموزشی گوهر تراشی در امامزاده حلیمه و

حکیمه خاتون شهرکرد دایر شد.

شهرکرد -ایرنا- مدیرکل اوقاف و امور خیریه چهارمحال و
بختیاري با اشاره به اجراي طرح ""شمیم خدمت"" در
راستاي ایجاد اشتغال و توانمندسازي خانواده ها در کنار
بقاع متبرکه گفت: نخستین کارگره آموزشی گوهر تراشی

 
در امامزاده حلیمه و حکیمه خاتون شهرکرد دایر شد. 

حجت الاسلام حسن امیري روز شنبه در گفت وگو با
خبرنگار ایرنا افزود: در این طرح افراد جویاي کار می توانند
با حداقل مبلغ ودیعه 50 میلیون ریالی، دستگاه
گوهرتراشی را تحویل و پس از گذراندن دوره آموزشی سه

 
تا پنج روزه صاحب شغل خانگی زودبازده شوند. 

وي با تاکید بر اینکه آموزش این رشته رایگان است، گفت: افراد آموزش دیده، نگران بازار فروش و تهیه مواد اولیه نیستند و با تفاهم

 
نامه با یک کارآفرین خراسانی، مواد اولیه را این کار آفرین تهیه و سنگ هاي طراحی شده را نیز خریداري می کند. 

 
46 مرکز شبانه روزي بهزیستی آماده اسکان افراد بی سرپناه در معرض سرماست 

مدیرکل بهزیستی چهارمحال و بختیاري با اشاره به دستور رییس این سازمان نسبت به اسکان افراد بی سرپناه گفت: با توجه به

 
سرماي هواي استان، 46 مرکز شبانه روزي استان آمادگی اسکان افراد بی سرپناه را دارند. 

نرگس عسگري افزود: علاوه بر اسکان این افراد در این مراکز، خدمات دیگر از جمله توانبخشـی، اجتماعی و پیشـگیري هنیز به این

 
افراد ارائه می شود. 

به گفته وي، در این مراکز اتاق قرنطینه به منظور جلوگیري از شیوع ویروس کرونا نیز پیش بینی شده است که تمام امکانات از جمله

 
مواد غذایی و دارویی نیز در این مراکز تامین شده است. 

 
کاهش سن اعتیاد تهدیدي براي جامعه است 



معاون سیاسی امنیتی استاندار چهارمحال و بختیاري با اشاره به اینکه نوجوان و زنان نخستین قربانیان بحث اعتیاد هستند، گفت:

 
کاهش سن اعتیاد به عنوان یک تهدید براي جامعه است. 

جعفر مردانی در جلسه بررسی وضعیت اعتیاد زنان و جوانان افزود: سن اعتیاد در استان و کشور به سن 15 سال رسیده است و باید

 
در حوزه پیشگیري از اعتیاد دانش آموزان و دانشجویان تلاش بیشتري انجام شود. 

 
50 کارگاه آموزش مجازي کانون پرورش فکري در چهارمحال و بختیاري فعال است 

مدیرکل کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان چهارمحال و بختیاري با اشاره به شیوع ویروس کرونا و مجازي شدن کلاس هاي

 
کانون پرورش فکري گفت: 50 کارگاه تخصصی و عمومی آموزش مجازي ویژه کودکان و نوجوانان در استان فعال شده است. 

فرزاد رحیمی در گفت وگو با خبرنگار ایرنا افزود: از این تعداد کارگاه مجازي 40 کارگاه عمومی در قالب هفت عنوان فعالیت در تمام

 
مراکز استان به صورت رایگان در دست اجراست. 

 
به گزارش ایرنا،چهارمحال و بختیاري داراي 10 شهرستان با جمعیتی افزون بر 979 هزار نفر است. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان اوقاف و امور خیریه 

 
- کانون پرورش فکري کودکان ونوجوانان 

 
- چهارمحال وبختیاري 

 
- اشتغال زایی 

- سازمان بهزیستی کشور



معاون وزیر تعاون: مسائل 10 استان با بیشترین نرخ بیکاري بررسی می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  204  |  تاریخ: 1399/11/05

بیرجند - ایرنا - معاون امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گروهی از
معاونان و مدیران مجموعه وزارتخانه را مامور کرده است تا مشکلات و مسائل 10 استان با بیشترین نرخ بیکاري را از نزدیک

مورد بررسی و واکاوي قرار دهند.

بیرجند - ایرنا - معاون امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی گفت: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی
گروهی از معاونان و مدیران مجموعه وزارتخانه را مامور
کرده است تا مشکلات و مسائل 10 استان با بیشترین نرخ

 
بیکاري را از نزدیک مورد بررسی و واکاوي قرار دهند. 

به گزارش ایرنا از روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان خراسان جنوبی، حجت االله میرزایی شامگاه
شنبه بدو ورود به این استان در نشستی که در فرودگاه
بیرجند با حضور استاندار، نماینده مردم قاینات و زیرکوه

در مجلس شوراي اسلامی و جمعی از مسوولان برگزار شد، افزود: سفر به خراسان جنوبی هم با حضور مدیران وزارتخانه با همین

 
هدف صورت گرفته و امید می رود اهدافی که به دنبال آن هستیم محقق شود. 

 
وي گفت: این سفر با هدف بازدید از طرح هاي اشتغال زا و بررسی توسعه اشتغال استان انجام شده است. 

استاندار خراسان جنوبی هم در این نشست گفت: این استان سرشار از ذخایري است که موقعیت مناسبی را براي اشتغال زایی و

 
سرمایه گذاري ایجاد می کند. 

حمید ملانوري تصریح کرد: در حالی که سرمایه گذاري در خراسان جنوبی از امنیت بالایی برخوردار است اما جمعی از جوانان مشتاق

 
کار، بیکار مانده اند بر همین اساس باید حمایت هاي لازم از ایجاد اشتغال صورت بگیرد. 

وي گفت: خراسان جنوبی از لحاظ وسعت سومین استان پهناور کشور به حساب می آید اما مردم استان از این ظرفیت بی بهره مانده

 
اند و لازم است به این شهروندان کمک شود تا مهارت هاي خود را به نمایش بگذارند. 

استاندار خراسان جنوبی افزود: تقاضاي ما از وزارت تعاون این است که سفر کنونی معاونان را سرآغازي براي توسعه استان قرار دهد و

 
همه امکانات خود را بسیج کنند تا در آینده نزدیک برکات این سفر قابل لمس باشد. 

وي با اشاره به مهم ترین نیازهاي استان بیان کرد: پروژه هاي روستایی و عشایري نیاز به حمایت ویژه اي دارند که امید می رود



تخصیص اعتبار و تسهیلات به آنها در اولویت قرار گیرد چراکه در نبود حمایت ها شاهد مهاجرت بی رویه به شهرها هستیم و بدین

 
شکل نرخ بیکاري شهري رشد پیدا می کند در حالی که با تخصیص اعتبار به این پروژه ها، مهاجرت معکوس شکل می گیرد. 

 
ملانوري گفت: بیمه بیکاري به ویژه در ایام کرونا موضوع مهم دیگري است که نیاز به پیگیري دارد. 

وي با اشاره به احداث بیمارستان تامین اجتماعی زیرکوه یادآور شد: این بیمارستان تحت نظر دانشگاه علوم پزشکی اداره می شود و

 
در یک بلاتکلیفی به سر می برد که انتظار ما این است در همین سفر تعیین تکلیف و واگذاري آن به طور کامل صورت بگیرد. 

استاندار خراسان جنوبی با اشاره به سرمایه گذاري شرکت شستا در بخش نیروگاه بادي، دامداري، معادن و زغال سنگ گفت: تلاش ما

 
این است که از ظرفیت سرمایه گذارانی که اهلیت دارند بیشترین بهره را ببریم. 

وي افزود: موسسه خیریه علی اکبر (ع)، آب درمانی بهزیستی، مرکز آموزش فنی و حرفه اي زیرکوه و کویر تایر از پروژه هاي مهم

 
دیگري هستند که نیاز به تکمیل، توسعه و تامین اعتبار دارند. 

 
برچسب ها 

 
- توسعه ایران 

 
- تعاونی 

 
- خراسان جنوبی 

 
- اشتغال زایی 

 
- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 

- نرخ بیکاري



آقایان دولتی در مورد وام ازدواج 100 میلیونی ژست کارشناس نگیرند/

دولتی ها از برنامه خود براي حمایت از ازدواج جوانان گزارش دهند

منبع: خانه ملتشماره خبر:  205  |  تاریخ: 1399/11/05

عضو هیئت رئیسه کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس، با انتقاد از ادعاهاي غیرکارشناسانه دولتی ها در مورد تبعات
منفی وام ازدواج 100 میلیونی از دولتمردان خواست تا از برنامه خود براي حمایت از ازدواج جوانان گزارش دهند.

مجتبی رضاخواه در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، در مورد ابراز نگرانی معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش
و جوانان از تبعات منفی مصوبه کمیسیون تلفیق مجلس مبنی بر پرداخت وام ازدواج 100 میلیون تومانی به دختران کمتر از 23 سال
و پسران کمتر از 25 سال که از آن به عنوان اقدامی غیرکارشناسانه براي گسترش دامنه ازدواج صوري در بین جوانان یاد کرده است،
گفت: غیرکارشناسی بودن این مصوبه ادعایی است که باید اثبات شود، چرا که این مصوبه از یک پشتوانه کارشناسانه دقیق برخوردار

 
است. 

 
دولت با انتقاد از وام 100 میلیونی ازدواج راه فراري براي بانک ها ایجاد می کند 

نماینده مردم تهران، ري، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس شوراي اسلامی، ادامه داد: ادعاي دیگري که برخی دولتی ها
معتقدند اجراي این مصوبه به ازدواج هاي صوري منتهی می شود هم راه فراري است براي اینکه بانک ها منابع خود را به این موضوع
تخصیص ندهند، چرا که آنها تمایل دارند منابع قرض الحسنه اي که در اختیار دارند را به کارمندان خود بدهند، اما براي پرداخت وام

 
ازدواج کارشکنی می کنند. 

وي تصریح کرد: نمی دانم چرا این تصور وجود دارد که اعطاء تسهیلات وام ازدواج 100 میلیونی به جوانان باعث ترویج ازدواج صوري
بین آنها می شود، اگر واقعا این موضوع شایع است باید مبتنی بر آمار بیان شود، هرچند این امکان وجود دارد با هر سیاستگذاري،

 
درصدي انحراف هم وجود داشته باشد، اما نمی توان بر مبناي استثناء یک حکم کلی صادر کرد. 

رضاخواه خاطرنشان کرد: بی تردید براي حمایت از ازدواج باید سیاستگذاري شود، ضمن اینکه مبلغ 100 میلیون تومان، به عنوان وام
به زوج هاي جوان پرداخت می شود و بلاعوض نیست، بنابراین اگر نخواهیم حتی در حد اعطاء تسهیلات وام براي جوانان هزینه کنیم،

 
چطور از آنها حمایت کنیم؟ 

وي افزود: دولت آقاي روحانی و زیرمجموعه آن ابتدا باید توضیح دهند که به طور مشخص براي حمایت از جوانان چه کرده اند، وقتی
مسکن تهیه نکرده و اشتغال ایجاد نمی کنند از پرداخت یک وام ازدواج نیز دریغ می کنند؟ بنابراین اگر مسئولان دولتی با بیان دلایل

 
پوچ همچون افزایش ازدواج صوري، پرداخت این نوع وام را زیرسوال ببرند بفرمایند براي ترویج ازدواج جوانان چه برنامه اي دارند؟ 

 
ادعاهاي غیرکارشناسانه دولتی ها پیرامون وام ازدواج به رشد فساد در جامعه منتهی می شود 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم، تاکید کرد: این گونه اظهارنظرها غیرکارشناسانه است، برغم اینکه این آقایان تمایل دارند ژست
کارشناس بگیرند، اما این گونه اقداماتشان باعث رشد فساد و بیکاري در جامعه می شود، کما اینکه آمار و ارقام نشان می دهد افرادي



 
که ازدواج می کنند متعهد و قابل اعتمادتر هستند، بنابراین ما به دنبال این هستیم که ازدواج را بین جوانان در کشور ترویج کنیم. 

عضو هیئت رئیسه کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال1400 مجلس شوراي اسلامی، با اشاره به دلیل افزایش میزان وام ازدواج براي
پسران کمتر از 26 سال و دختران کمتر از 23 سال، یادآور شد: تا سال گذشته میزان وام ازدواج براي تمام زوج ها 50 میلیون بوده
که بانک ها برغم بهره مندي از منابع مالی کافی همان میزان را هم پرداخت نمی کردند، کما اینکه بر اساس آمار بانک مرکزي 200
هزار نفر در صف پرداخت وام ازدواج هستند، اما در سال 1400 میزان وام ازدواج به 70 میلیون ارتقا داده شد و به عنوان مشوقی براي
ازدواج در سن کمتر، براي پسران کمتر از 26 سال و دختران کمتر از 23 سال وام 100 میلیونی تعیین شد، چرا که ازدواج جوانان در
سن کمتر براي عموم جامعه منفعت به همراه دارد، همچنین مشکل کاهش جمعیت و نرخ باروري نیز در پی این اقدام برطرف خواهد

 
شد./ 

پایان پیام



انقلاب اسلامی؛ بنیادي نو بر شالوده اي کهن/ آرمان هاي انقلاب هنوز کامل

محقق نشده

منبع: کتاب ایرانشماره خبر:  206  |  تاریخ: 1399/11/05

نویسنده کتاب «هستی شناسی انقلاب اسلامی ایران» گفت: آرمان هاي انقلاب هنوز کاملاً محقق نشده و براي دستیابی به
آن باید در جهت ریشه کنی فقر، تبعیض طبقاتی و فساد اقتصادي تلاش کنیم.

به گزارش خبرگزاري کتاب ایران (ایبنا)، مردم ایران بهمن ماه امسال، چهل ودومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی را در حالی
جشن می گیرند که مهم ترین دستاورد این انقلاب یعنی نظام جمهوري اسلامی در معرض شدیدترین تهدیدات ممکن دشمنان از
ابتداي پیروزي انقلاب تاکنون قرار گرفته است. دشمنان انقلاب از یک سو در سیاست اعلامی خود تهدید به براندازي جمهوري
اسلامی می کنند و از سوي دیگر در جنگ روانی علیه جامعه ایرانی تلاش دارند در عمل این جامعه را از انقلاب خود پشیمان و
شرمنده کنند. در این فضاست که اهمیت بازخوانی و هستی شناسی انقلاب اسلامی مردم ایران دوچندان می شود. بر این اساس، در
نوشتار حاضر به تبیین و تشریح بخشی از کتاب «هستی شناسی انقلاب اسلامی ایران» و گفت وگو با مؤلف و محقق این کتاب، حجت
الاسلام محمدجواد حجتی کرمانی، عضو اسبق مجلس خبرگان رهبري و مجلس شوراي اسلامی پرداخته ایم که در ادامه مشروح آن

 
را از نظر می گذرانیم. 

محمدجواد حجتی کرمانی بدون تردید از فحول نظام است که در 87 سالگی اگرچه هیچ سمت و منصب سیاسی مشخصی ندارد و
روزها را در دفترش در روزنامه اطلاعات سپري می کند اما به بیان خودش همچنان در سیاست حضور دارد و شگفت آنکه از نزدیک
رویدادها و مسائل سیاسی روز را در مطبوعات و رسانه ها دنبال می کند و به نحو مقتضی در قالب نوشتار یا گفتار نسبت به آنها

 
واکنش نشان می دهد. 

حجت الاسلام محمدجواد حجتی کرمانی در میان اهل سیاست و فرهنگ به عنوان روحانی اي شناخته می شود که پیش از انقلاب و
پس از آن به سیاست اشتغال داشته، اما سیاست ورزي او به گونه اي بوده که پیش از انقلاب سال ها در زندان بوده و بعد از انقلاب

 
مواضع انتقادي خود را حفظ کرده است. 

کتاب «هستی شناسی انقلاب اسلامی ایران» در دو بخش توصیفی و تحلیلی تنظیم شده و با مروري بر وقایع اتفاقیه انقلاب، پایان
یافته است. تکمله کتاب شامل اظهارنظر هشت تن از استادان بزرگواري است که برحسب درخواست نگارنده، به نکات ارزنده اي اشاره

 
فرموده اند. 

بخش توصیفی، شامل 4 فصل و 20 درس است که در پایان هر درس به روش کتاب هاي درسی، تمرین و پرسش و پاسخ همان درس
آمده است. در فصل اول، مقوله انقلاب از دیدگاه فلسفی بررسی شده، در فصل دوم، ابعاد سیاسی، فرهنگی، اقتصادي، اجتماعی، داخلی
و خارجی مورد نظر بوده، در فصل سوم، به مقولات متفاوت انقلاب: نهضت، قیام، شورش و کودتا اشاره شده و در فصل چهارم، آراي
پاره اي از دانشمندان ایرانی و غربی در مقوله انقلاب و تطبیق آنها با انقلاب اسلامی و بالاخره ویژگی هاي انقلاب اسلامی مورد بحث

 
قرار گرفته است. 

بخش تحلیلی و ارزشیابی، به کارکردها، مبانی نظري و آثار عملی پرداخته و نگاهی آسیب شناسانه به انقلاب به خصوص در مورد



قانون اساسی، ولایت فقیه و انتخابات داشته است و در تکمله کتاب نظرات استادان بزرگوار: رسول جعفریان، سیدهادي خامنه اي، رضا
داوري اردکانی، جلال رفیع، سیدجواد طباطبایی، سیدمصطفی محقق داماد، عبدالمجید معادیخواه و سیدکاظم موسوي بجنوردي آمده

 
است. پیوست ها شامل پرسش و پاسخ هاي دانشجویان و سه گفت وگو (مصاحبه) با نگارنده است. 

 
 

لطفاً چکیده اي از کتاب را براي علاقه مندان توضیح دهید و بفرمایید که کتاب «هستی شناسی انقلاب اسلامی ایران» با چه انگیزه

 
اي تدوین شد؟ 

از سوي دانشکده مذاهب اسلامی و توسط دکتر بی آزار شیرازي که اسم ایشان در اول کتاب آمده است از من دعوت به عمل آمد که
درباره انقلاب اسلامی تدریس کنم. من چند جلسه درس دادم و خودم هم یادداشت می کردم و سپس این مطالب با عنوان «علل

 
اربعه انقلاب اسلامی» در قالب جزوه اي 100 صفحه اي تایپ شد و در اختیار من قرار گرفت و همین مقدمه تألیف کتاب بود. 

در بین مطالعاتم در نظر داشتم که این کتاب را غنی تر کنم و تنها مخاطب کتاب، مخاطب خاص نباشد، چون بحث هاي فلسفی یک
مقدار تخصصی تر است. البته طوري مطالب نگاشته شده که قابل فهم همگانی است؛ همان طور که کسانی را مثل مرحوم راشد یا
مرحوم آیت االله منتظري داشته ایم که مطالب فلسفی سطح بالا را طوري بیان می کردند که همه متوجه می شدند. بنابراین در بخش
اول سعی کردم به همین شیوه نگاشته شود؛ ولی بعداً فکر کردم که این بحث، یک بحث اجتماعی، سیاسی و تاریخی است که در
تاریخ اتفاق افتاده و یک بنیادي فروریخته و بنیادي برپا شده است. همان طور که در پشت کتاب هم آمده است، این انقلاب اسلامی
درست است که 40 سال بیشتر از زمان تشکیلش نمی گذرد و از سال 1340 بعد از فوت آیت االله بروجردي روي نشان داد و بعد از



15 خرداد و تبعید امام خمینی(ره) مقدمات سیاسی و تاریخی تشکیل آن فراهم شد که به شکل گیري انقلاب اسلامی منجر شد؛ اما

 
درواقع بنیادي نو بر شالوده اي کهن شکل گرفته است. 

واژه انقلاب و جمهوري، واژه هایی است که از غرب گرفته شده و از کارهایی است که در غرب انجام شده، مثل انقلاب صنعتی
انگلستان، انقلاب سوسیالیستی روسیه و ... که اسمشان انقلاب بوده و ما کلمه انقلاب را از آنجا گرفتیم و جمهوریت هم که سابقه
افلاطونی و یونانی دارد و باز هم براي غرب است؛ پس انقلاب و جمهوري، پدیده اي است که باید از نظر علمی و تاریخی هم بررسی
شود، بنابراین به این فکر افتادم که یک مقدار در این مسائل به تحقیق بپردازم و به کتاب هاي بیشتري مراجعه کنم و بخش هایی را
اضافه کنم در این راستا با اساتیدي مثل دکتر محقق داماد، دکتر طباطبایی و دیگر اساتید که در کل 8 نفر شدند هم مشورت کردم و

 
نظرات آنها هم در بخشی از کتاب چاپ شده است. 

در نگارش این کتاب، مخاطب اصلی محققان در نظر گرفته شده اند یا مخاطب عام مد نظر بوده است؟ در صورتی که مخاطب اصلی

 
محققان هستند، بخش هایی که براي عموم قابلیت بهره برداري بیشتري دارد را معرفی فرمایید. 

با توجه به نظرات اساتید، مطالب چندین بار بازنویسی شد و بالاخره کل کتاب را به صورت دو بخش توصیفی و تحلیلی در آوردم.
بخش تحلیلی، ناظر به بخش امروز است، یعنی آنچه که پس از پیروزي انقلاب اسلامی درگیر آن شدیم و بخش دوم کتاب را تشکیل
می دهد و به خوانندگان کتاب هم پیشنهاد می کنم که بخش دوم کتاب را بیشتر مطالعه کنند. بخش اول درباره اصل انقلاب و مفهوم
انقلاب و نظریات دانشمندان داخلی و خارجی است و در بخش دوم مسائل و کارکردها و مبانی نظري و نگاه آسیب شناسی به انقلاب

 
شده است و در پشت جلد کتاب به هر دو مورد اشاره شده است. 

از این کتاب، هم نسل جوان و جوینده ماهیت انقلاب و گذشته انقلاب و هم محققان و اهل نظر می توانند استفاده کنند و در آخر
کتاب هم تقریباً 40 صفحه مصاحبه ها و گفت وگوهایی درج شده است که دانشجوها سؤال کرده اند و مصاحبه هایی است که درباره

 
انقلاب صورت گرفته است. 

 
 

می دانیم که وقوع انقلاب اسلامی ایران باعث تحولاتی در نظریه پردازي هاي انقلاب شد؛ به طوري که در این کتاب هم اشاره شده،
در نسل سوم نظریه هاي انقلاب تجدیدنظري صورت گرفت و به شکل گیري نسل چهارم نظریات انقلاب و تمرکز بر «رهیافت

 
فرهنگی» منتهی شد. این نظریه ها چه عوامل فرهنگی اي را در شکل گیري انقلاب ایران محوري دانسته اند؟ 

می دانیم که انقلاب ما در اصل ماهیت دینی دارد و دین هم یا جزئی از فرهنگ است و یا با فرهنگ به معنی مصطلح همراهند؛ یعنی
فرهنگ ما فرهنگ دینی است و مؤسس و پیروان انقلاب هم همه اهل علم بودند؛ از امام خمینی(ره) گرفته که فیلسوف اهل نظر و
مرجع تقلید بود تا آیت االله طالقانی و مهندس بازرگان که صاحب نظر بودند؛ بنابراین جوهره انقلاب، فرهنگی است؛ منتهی فرهنگ از



 
جامعه و سیاست جدا نیست؛ جامعه ما هم فرهنگی و هم سیاسی است. 

علت اینکه امروزه گرایش بیشتر به سمت فرهنگ است، به خاطر مسائل سیاسی است که پیش آمده و آسیب هایی است که به انقلاب
اسلامی وارد شد و تا جایی که کتاب اجازه می داده به این آسیب ها اشاره کرده ام. متأسفانه در حال حاضر به خاطر برخی اختلافاتی
که وجود دارد، گریزي از سیاست در جامعه وجود دارد و بین سیاستمداران و مردم کمی فاصله افتاده؛ مخصوصاً در نسل جوان که
سایه اي از فرهنگ جدید بر فکرشان سایه افکنده است؛ و مخالفان هم هرچه توانستند ضدانقلاب را ترویج کردند و الان جوانان با
پدیده هایی از جمله وضعیت اقتصادي نامناسب و فشارهایی از سوي جامعه بین الملل مواجه هستند و مجموعه این ها نسل جوان را
به فرهنگ متمرکز کرده و این علت جامعه شناسی و روان شناسی تمایل نسل چهارم به بخش فرهنگی است وگرنه ماهیت فرهنگی

 
در ذات انقلاب وجود داشته است. 

با توجه به تأکیدي که بر نقش «دگرگونی در تفکر و اندیشه ایرانیان» در پی ریزي و بسترسازي انقلاب اسلامی ایران داشتید؛ نقش
حضرت امام خمینی(ره) به عنوان بنیانگذار انقلاب اسلامی در شکل گیري این جنبش فکري و زمینه سازي هاي فرهنگی و

 
ایدئولوژیک انقلاب را چگونه تبیین می کنید؟ 

در این باره کتاب هاي زیادي نوشته شده است. امام خمینی(ره) فیلسوف مجتهد فقیه بود و از دیدگاه فلسفی و اجتهاد فقهی به
انقلاب نگاه می کرد و وظیفه انقلاب را امر به معروف و نهی از منکر و مبارزه با فساد در حد توان می دانست و این چیزي بود که
علماي دیگر فکر می کردند، ما این توان را نداریم در حالی که امام خمینی(ره) به این مسأله توجه کرد و نشان داد که ما این توان را
داریم. دیگران هم اگر این مسأله را متوجه می شدند که ما توان این مسأله را داریم، اقدام می کردند. به هرحال شرایط بین المللی و
سیاسی داخلی کشور ایجاب کرد که دعوت امام(ره) به مرحله تحقق برسد. البته بخشی از شرایط خارج از اختیار ما بود و به اراده الهی
پیش می رفت؛ لذا این انقلاب را انقلاب الهی می دانم؛ براي اینکه بسیاري از عواملش دست ما نبوده و یکی از عواملش خود شاه بود
که به قول مهندس بازرگان که نظریاتش را با طنز اظهار می کرد و می گفت: «رهبر واقعی انقلاب، محمدرضا پهلوي بوده»، منظورش
از جهت منفی بوده؛ یعنی اگر نبود فساد دربار، لجبازي احمقانه محمدرضا، به سرآمدن سلامتی و عمر، از دست دادن پشتوانه خارجی
و مجموعاً آمادگی مردم و شیوع فساد و فحشا و شرایط کلی جهانی و کشور در ابعاد مختلف اقتصادي، دینی و اخلاقی و مخصوصاً
تسلط آمریکایی ها بر ارتش کشور و شجاعت و توکلی که امام خمینی(ره) داشت و اعتماد به نفس و فداکاري هایی که مردم کردند و
بعد هم براي حفظ انقلاب در جبهه ها رفتند و جنگیدند که مجموعه این ها تأثیر نهضت امام(ره) بود که به عنوان تبلور یک نهضت و
قیام جدید اسلامی شناخته شد و به حق بود، شکل گیري انقلاب امکان پذیر نبود. امام خمینی(ره) طی 10 سال دائم می گفتند:
«کاري نکنید انقلاب اسلامی منحرف شود و به عقب برگردید و کاري نکنید با اختلاف دستاوردهایتان از بین برود» و گاهی بر سر
کسانی که اختلاف داشتند، فریاد می زدند و می گفتند اختلافات شما باعث می شود انقلاب ما ضایع شود و سخنرانی هاي ایشان

 
موجود است. 

در نهایت آنچه به وقوع پیوسته مثل همه انقلاب هاي دنیا آنچه آرمان بنیانگذار انقلاب و مجاهدان اولیه که از جان خود گذشتند بود،
هنوز به صورت کامل محقق نشده است. ما قیامی بالاتر از قیام پیغمبر خدا(ص) نداریم؛ می بینیم که بعد از 50 سال جامعه به حدي
می رسد که به شهادت امام حسین(ع) منجر می شود و انحراف به این اندازه زیاد می شود؛ آن هم در انقلابی که پیغمبر(ص) پایه
گذارش بوده اند. ما که بشر هستیم و معصوم نیستیم. بالاخره براي دستیابی به آن جامعه آرمانی باید از اختلافات پرهیز کنیم و در
جهت ریشه کنی فقر، تبعیض طبقاتی و فساد اقتصادي که باعث می شود اصل دعوت و شخصیت بزرگان انقلاب زیر سؤال برود، تلاش

 
کنیم و باید سعی کنیم اصل انقلاب اسلامی را از انحرافات جدا کنیم. 

در این زمینه چندین مقاله نوشته ام که در روزنامه اعتماد به چاپ رسیده و مجموعاً به این مطالب اشاره شده است. ایده پرداز اصلی و
پایه گذار این انقلاب، امام خمینی(ره) بود؛ اما آنچه به وقوع پیوسته، بدون شهامت، شجاعت و فداکاري و حضور دائم مردم امکان پذیر



نبود و هیچ وقت محقق نمی شد. چه خوب است این صحبت ها منعکس شود تا نسل جوان ما بصیرت پیدا کنند و برخی اتفاقات را به

 
حساب اصل انقلاب و اسلام نگذارند. 

 
 

نسبت انقلاب اسلامی با تکنولوژي و ابزارهایی که غرب مدرن آن ها را تولید می کند چیست؟ آیا انقلاب اسلامی به راحتی آن ها را
می پذیرد یا به تندي آن ها را نقد می کند یا راه دیگري را در مواجهه با تحولات ابزاري که مدرنیته ایجاد می کند، در پیش می

 
گیرد؟ 

مدرنیته مجموعه اي است از چیزهایی که از نظر ایدئولوژي دینی ما مثبت و منفی دارد. بعضی از آزادي هاي جنسی یا حرف هایی که
می زنند که همه افراد در همه موارد آزاد هستند یا مواردي که به عنوان هرمنوتیک مطرح شده و روشنفکري غیر دینی و حتی
روشنفکري دینی که مسخ شده، اگر مدرنیته این ها باشد با انقلاب ما ناسازگار است؛ اما اگر ابزار مدرنیته عبارت از پیشرفت هاي
علمی و اجتماعی و سیاسی باشد، حال چه سخت افزار و چه نرم افزار، اسلام همیشه پیشرو علم و تکنیک بوده و گذشته مسلمانان
نشان می دهد بوعلی سینا هم فیلسوف و هم طبیب بود و محمدبن زکریاي رازي که الکل را کشف کرد و متفکر دنیاي اسلام محسوب
می شود و برخی هم مسلمان نبودند، مثل ابن میمون؛ ولی فضاي اسلامی به مسیحیان و کسانی که اصل دین را شاید قبول نداشتند
اجازه فعالیت می داد، مثل اینکه معروف است، محمدبن زکریاي رازي درمورد نبوت شک داشته؛ ولی به هر حال طبیب نامدار اسلامی
معرفی می شود و این نشان می دهد، فضاي اسلام و دین اجازه می داده ابن میمون یهودي و برخی مسیحیان بتوانند منشأ خدمات
زیادي باشند و گره خوردن سیاست ما با علم یکی از نمادهاي خیلی روشن انقلاب است، براي مثال ساختمانی که رئیس جمهور و
دولت ما در آنجا مستقر است، اسمش پاستور است و پاستور یک فرانسوي غیرمسلمان است؛ اما چون کشف عظیمی داشته که به
بشریت خدمت کرده، اسم آن را بر محلی گذاشته ایم که نهاد اداره کننده کشور است و از این قبیل موارد زیاد داریم، بنابراین علم و

 
تکنیک و دانش جدید مورد تأیید مسلمانان بوده است. 

ینِ»؛ یعنی شما حکمت را بجویید ولو در چین باشد و در بیاناتی از پیغمبر اسلام(ص) آمده است که می فرماید: «أُطْلِبُوا العِلْمَ وَلوَْ باِلصِّ
این تعلیمی بوده که محیط اسلامی داشته و امام خمینی(ره) و حضرت آیت االله خامنه اي(مد ظله العالی) هم در فرمایش هایشان به
این موضوع اشاره می کنند و با همین تکنیک نیز با دنیا ارتباط داریم و این نشان می دهد که جنبه مثبت مدرنیته مورد تأیید و ابزار

 
کار ماست مثل رادیو و تلویزیون و هواپیما و... که ابزار مدرنیته هستند. 

ما با این پیشرفت ها خو گرفته ایم. البته در یک دوره اي از پیشرفت ها فاصله گرفتیم آن هم در زمان افول دوره صفویه و هجوم افغان
ها بود که از قافله علم عقب افتادیم و غرب شروع به پیشرفت کرد؛ بنابراین مقایسه وضع فعلی با سابقه قبل نشان می دهد که شرایط
موجود معلول حوادث تاریخی و اختلافات تاریخی مسلمانان در طول تاریخ بوده و این عقب افتادگی هم به دلیل این بود که ما بر
خلاف دینمان به جاي اینکه به سمت کسب علم رویم، به اختلافات دامن زدیم و الان هم اگر نبود پیشروي تکنیکی ما در فنون
مختلف و تلاش دانشمندانی که در عرصه هاي مختلف کشفیاتی می کنند، در صحنه علمی و سیاسی دچار عقب افتادگی بسیار



نابودکننده بودیم، بنابراین ما مدیون علماي دین و دانشمندان فیزیک، شیمی و ریاضی و نیز مجامع علمی و فنی هستیم و امیدواریم
پیشرفت روزافزون حاصل شود.



نبود خودباوري دلیل حضور کمرنگ زنان در کسب وکارهاي مجازي

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  207  |  تاریخ: 1399/11/05

در دو دهه اخیر تعداد زنانی که تحصیلات عالیه دارند نسبت به سال هاي گذشته رو به افزایش گذاشته است و زنان پا به پاي
مردان ارتقا یافتند ولی متأسفانه در حوزه راه اندازي و مدیریت کسب و کارها و کارآفرینی حضور پررنگی نداشته و در این

حوزه غیبت محسوسی دارند.

 
رضا الفت نسب عضو هیأت مدیره اتحادیه کسب و کارهاي فضاي مجازي 
در دو دهه اخیر تعداد زنانی که تحصیلات عالیه دارند نسبت به سال هاي
گذشته رو به افزایش گذاشته است و زنان پا به پاي مردان ارتقا یافتند
ولی متأسفانه در حوزه راه اندازي و مدیریت کسب و کارها و کارآفرینی

 
حضور پررنگی نداشته و در این حوزه غیبت محسوسی دارند. 

به نظرم عوامل مختلفی در اینکه زنان هنوز نتوانسته اند پا به پاي مردان در حوزه کسب و کارها و بخصوص کسب و کارهاي مجازي
ورود کنند، در ابتداي امر بحث نبود خودباوري است. زنان نسبت به داشته هاي خود مانند دانش و مدیریت شان باور ندارند و این
بحث در بین زنان بسیار شایع است. از سوي دیگر مردان هم تصور غلطی در زمینه مدیریت زنان در کسب و کارها دارند و این را

 
اشاعه می دهند و باعث می شوند زنان نتوانند به درستی در حوزه کسب و کارها ورود کرده و آن را مدیریت کنند. 

دانش زنان در حوزه فناوري اطلاعات نیز اندك است و در این حوزه زنان داراي فقر دانشی هستند و کمتر به سراغ رشته هاي فناوري

 
اطلاعات می روند تا بتوانند با تحصیل آن کارآفرین شوند. 

باید گفت راه اندازي کسب و کارهاي فضاي مجازي و استارتاپ ها بعد از کار در معدن جزو سخت ترین مشاغل است. همین موضوع
هم باعث می شود مردان و زنان با چالش هاي زیادي در این حوزه روبه رو شوند که البته چالش هاي زنان نسبت به مردان هم پررنگ

 
تر است. 

زنان باید در کنار خانواده مطالعه کرده و کسب و کاري را راه اندازي کنند و بتوانند کار خود را پیش ببرند. از آنجایی که زنان مجبور
هستند وقت خود را براي کار و خانواده تقسیم کنند، با چالش هاي بیشتري در این زمینه هم روبه رو می شوند بنابراین در بیشتر
موارد زنان مجبور می شوند تا بین کار و خانواده یکی را انتخاب کنند، این درحالی است که این شرایط در بین مردان به ندرت دیده

 
می شود و همین خود عاملی است که زنان نقش کمرنگ تري نسبت به مردان در حوزه کسب و کارها حتی مجازي آن دارند. 

موانع اجتماعی از دیگر سدهاي پیش روي زنان است. عموم جامعه بخصوص مدیران اعتماد کافی به مدیریت زنان ندارند و به شخصه
این واقعیت را با گوشت و پوست خود لمس می کنم و به ندرت گزینه اي براي زنان از بین ده ها مرد وجود دارد. ممکن است زنی
بسیار توانمندتر از مردي باشد که نامزد یک پست مدیریتی شده، اما در نهایت این مردان هستند که صاحب صندلی مدیریت در کسب

 
و کارها می شوند. 

زنان در حوزه کسب و کارهاي فضاي مجازي با مشکل جذب سرمایه روبه رو هستند با اینکه آنها داراي توانمندي و برنامه خوبی براي

 
بازگشت سرمایه هستند ولی سرمایه گذاران به زنان اعتماد نمی کنند. 

به نظرم بهتر است زنان براي برداشتن موانع کسب و کاري خود تشکلی را در این زمینه تشکیل دهند و یکپارچه تر عمل کرده و با
عقلاي جمعی براي رفع موانع خود تلاش کنند. زنان می توانند با راه اندازي کسب و کارهاي خوب و بزرگ دید جامعه را نسبت به

خود تغییر دهند و موانع پیش پاي راه اندازي کسب و کار را براي دیگران نیز رفع کنند.



اسفندیار طبس روستاي مجري طرح هاي فرهنگی شد

منبع: ایرناشماره خبر:  208  |  تاریخ: 1399/11/05

بیرجند - ایرنا - بخشدار دیهوك طبس گفت: روستاي اسفندیار از توابع بخش دیهوك این شهرستان به عنوان تنها روستاي
خراسان جنوبی در جمع 54 روستاي پایلوت کشور براي اجراي طرح توسعه کسب و کارهاي فرهنگی تعیین شده است.

بیرجند - ایرنا - بخشدار دیهوك طبس گفت: روستاي
اسفندیار از توابع بخش دیهوك این شهرستان به عنوان
تنها روستاي خراسان جنوبی در جمع 54 روستاي پایلوت
کشور براي اجراي طرح توسعه کسب و کارهاي فرهنگی

 
تعیین شده است. 

مهدي شجاع روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: روستاي اسفندیار از توابع بخش دیهوك
شهرستان طبس که پیش تر به عنوان روستاي دوستدار
کتاب انتخاب شده بود، اکنون به عنوان تنها روستاي استان

 
خراسان جنوبی در جمع 54 روستاي پایلوت کشور براي اجراي طرح توسعه کسب و کارهاي فرهنگی تعیین شده است. 

وي ادامه داد: این طرح در راستاي توسعه فعالیت هاي فرهنگی و تأسیس خانه فرهنگ در دستور کار وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی
قرار گرفته است که در قالب آن، در روستاهاي مستعد که پیش تر برنامه هاي مؤثر در زمینه ترویج کتابخوانی اجرا کرده و به عنوان
روستاي دوستدار کتاب معرفی شده اند، با تشکیل کارگروهی در راستاي کارآفرینی، به متقاضیان کسب و کارهاي فرهنگی، تسهیلات

 
کم بهره اعطا می شود. 

بخشدار دیهوك گفت: در همین راستا، کارگروهی متشکل از مدیرکل دفتر مطالعات و برنامه ریزي وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی،
رییس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان طبس، رییس صندوق کارآفرینی امید شهرستان طبس، بخشدار دیهوك، دهیار
اسفندیار و تسهیلگران و فعالان شاخص فرهنگی روستا تشکیل شده که قرار است نخستین جلسه آن براي بررسی طرح هاي

 
متقاضیان، 18 بهمن به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شود. 

روستاي اسفندیار از توابع بخش دیهوك شهرستان طبس در استان خراسان جنوبی با بیش از یکهزار و 100 نفر جمعیت در قالب

 
350 خانوار، پرجمعیت ترین روستاي بخش دیهوك است و 50 کیلومتر تا شهر دیهوك و 135 کیلومتر تا شهر طبس فاصله دارد. 

خانه هاي پلکانی قدیمی، آسیاب هاي آبی، صنایع دستی و طبیعت سرسبز، از مهمترین جاذبه هاي گردشگري روستاي اسفندیار

 
است. 

شغل مردم این روستا بیشتر کشاورزي، دامپروري، برداشت آنغوزه از کوهستان و کار در معادن زغالسنگ است. 



کشت و تولید زعفران بیش از هر محصول دیگري در این روستا رایج است؛ گرچه محصولات کشاورزي دیگري از قبیل ذرت، گندم،

 
جو، یونجه، انار، انگور و توت نیز جزو تولیدات روستاي اسفندیار است. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

 
- دیهوك 

 
- خراسان جنوبی 

 
- طبس 
- کتاب



اتصال 6 روستاي فارس به اینترنت پرسرعت

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  209  |  تاریخ: 1399/11/05

شش روستا در شهرستانهاي فسا ،نی ریز،رستم و خنج به اینترنت پرسرعت سیار اپراتور اول مجهز شدند.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما،مرکز فارس،مدیرکل
ارتباطات و فناوري اطلاعات فارس از راه اندازي اینترنت
پرسرعت و اتصال شش روستاي دیگر استان به شبکه ملی
اطلاعات از محل منابع طرح خدمات عمومی اجباري وزارت

 
ارتباطات و فناوري اطلاعات خبر داد. 

سهرابی تعداد روستا هاي برخوردار شده از اینترنت
پرسرعت در این شهرستان ها را شش روستا برشمرد و
عنوان کرد: روستاي بنه کلاغی از توابع شهرستان نی ریز،
روستاي گهرآباد از توابع شهرستان فسا، روستاي باغان از
توابع شهرستان خنج و روستا هاي دشت، بلوط اسدي و
اندرگرد چشمه بري از توابع شهرستان رستم روستا هاي
جدیدي هستند که با تامین اعتبار از محل اعتبارات طرح

 
خدمات عمومی اجباري وزارت متبوع (USO) به اینترنت پرسرعت سیار اپراتور اول مجهز شدند. 

وي گفت: در یک هفته گذشته هزار و 161 خانوار روستایی در شهرستان هاي نی ریز، فسا، خنج و رستم با جمعیت چهار هزار و 54

 
نفر به شبکه ملی اطلاعات و شبکه پهن باند ارتباطی سیارمتصل شدند. 

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات فارس با تاکید بر اینکه بهبود زیرساخت هاي ارتباطی در روستا ها زمینه توسعه پایدار در این
مناطق را فراهم می کند، عنوان کرد: اینترنت پرسرعت در واقع در روستا ها به عنوان ابزار و محرکی براي رشد عمل و از طریق فراهم
کردن جنبه هاي رفاهی بیشتر از طریق دسترسی به خدمات اجتماعی و دولتی، زمینه تقویت اجتماعی و اقتصادي را در این مناطق

 
فراهم می کند. 

سهرابی امکان بهره مندي از آموزش هاي آنلاین و الکترونیکی، ایجاد فرصت هاي کارآفرینی و اشتغال بیشتر از طریق ارتباط با سایر
نقاط، امکان بازاریابی براي محصولات تولیدي در روستا و رونق بوم گردي از طریق معرفی جاذبه هاي گردشگري و توریستی را از

دیگر مزایاي اتصال روستا ها به شبکه پهن باند ارتباطی و اینترنت پرسرعت بر شمرد.



حمایت از کارآفرینی در شمال سیستان و بلوچستان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  210  |  تاریخ: 1399/11/05

بیش از 4 هزار طرح کشاورزي، اجتماعی و صنعتی براي حمایت از متقاضیان طرح هاي کارآفرینی در شهرستان زابل به بهره
برداري رسید.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز سیستان و بلوچستان ، زاده میر رییس اداره تعاون کار زابل گفت:در حوزه سیستان از

 
محل طرح هاي اشتغالزایی از مجموع 4هزارو 874 طرح به مبلغ 243 میلیارد تومان پرداخت شده است 

 
وي گفت:این طرح ها در حوزه هاي کشاورزي دامداري شیلات و همینطور میراث فرهنگی ایجاد شده است 

 
وي گفت:در این طرح ها براي بیش از 6 هزار نفر اشتغالزایی شده است 

{sepehr_media_5932321_400_300$}



بررسی توسعه اشتغال استان در سفر مسئولان وزارت تعاون

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  211  |  تاریخ: 1399/11/05

معاونان وزیر و مدیران ستادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی امروز و فردا با بازدید از طرح هاي اشتغالزا، روند توسعه
سرمایه گذاري در بخش هاي مختلف، وضعیت بنگاه هاي اقتصادي و جامعه کارگري خراسان جنوبی را بررسی می کنند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان جنوبی، تیم متشکل از سازمان هاي اقتصادي و خدماتی وابسته به این
وزارتخانه و سرمایه گذاران که با سفر به تمام شهرستان هاي

 
استان شناخت بیشتري از ظرفیت هاي استان پیدا خواهند کرد. 

این هیات اعزامی شامل سه معاون توسعه و کارآفرینی و اشتغال،
معاون روابظ کار و معاون امور اقتصادي و برنامه ریزي وزیر تعاون
و 22 مدیرکل و رؤساي سازمان هاي وابسته به وزارت تعاون، کار
و رفاه اجتماعی هستند که امروز به شهرستان هاي طبس،
بشرویه، قاین، زیرکوه، درمیان، سربیشه و نهبندان و فردا به سایر

 
شهرستان هاي استان سفر می کنند. 

این مسئولان در سفر خود به شهرستانهاي خراسان جنوبی از 40 طرح اقتصادي و اشتغالزا و طرح هاي دستگاه هاي تابعه بازدید می
کنند.



جشنواره زن و مهارت در قزوین برگزار می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  212  |  تاریخ: 1399/11/05

قزوین - ایرنا - مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان قزوین گفت: جشنواره زن و مهارت به مناسبت گرامیداشت دهه
مبارك فجر و تقارن آن با روز زن در قزوین برگزار می شود.

قزوین - ایرنا - مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان
قزوین گفت: جشنواره زن و مهارت به مناسبت گرامیداشت
دهه مبارك فجر و تقارن آن با روز زن در قزوین برگزار می

 
شود. 

محسن مددي روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا با
اعلام این خبر اظهار داشت: این رخداد با همکاري
استانداري و شهرداري قزوین با هدف ترویج فرهنگ مهارت
آموزي بین بانوان و کشف استعدادهاي مهارتی آنان برگزار

 
می شود. 

این مسوول اظهار داشت: طرح هاي موفق کارآفرینی، کشاورزي شامل گل آرایی و کاشت گیاهان دارویی، فن آوري مد شامل طراحی
و دوخت انواع لباس، صنایع غذایی شامل آشپزي و شیرینی پزي، صنایع دستی، هنر شامل عکاسی، نقاشی، نگارگري و رزین و فناوري

 
اطلاعات از موضوعات این جشنواره به شمار می روند. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان قزوین با دعوت از بانوان داراي مهارت به شرکت در این جشنواره،گفت: علاقه مندان به شرکت

 
در این جشنواره باید تصاویر و فایل آثار خود را (از یک تا پنج اثر) تا 10 بهمن ماه ارسال کنند. 

وي اظهار داشت: متقاضیان شرکت در این جشنواره باید براي آگاهی از نحوه ارسال آثار خود و کسب اطلاعات بیشتر از این رخداد به

 
پایگاه اینترنتی اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان قزوین مراجعه کنند. 

این مسوول گفت: آثار برگزیده 42 زن ماهر استان قزوین در اختتامیه جشنواره رونمایی خواهد شد و از برگزیدگان با اعطاي جوایز

 
ارزنده تقدیر می شود. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

 
- استان قزوین 

 
- مهارت اموزي 

- بانوان





تسهیلات اشتغال به مددجویان روستایی بهزیستی نیر پرداخت می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  213  |  تاریخ: 1399/11/05

اردبیل- ایرنا- رئیس اداره بهزیستی شهرستان نیر گفت: صندوق مالی خرد با هدف ارایه تسهیلات براي اشتغال پایدار
معلولان یا سرپرستان افراد داراي معلولیت در نقاط روستایی این شهرستان با همکاري صندوق کار آفرینی امید راه اندازي

می شود.

اردبیل- ایرنا- رئیس اداره بهزیستی شهرستان نیر گفت:
صندوق مالی خرد با هدف ارایه تسهیلات براي اشتغال
پایدار معلولان یا سرپرستان افراد داراي معلولیت در نقاط
روستایی این شهرستان با همکاري صندوق کار آفرینی

 
امید راه اندازي می شود. 

به گزارش ایرنا، رحمان محمدي روز یکشنبه در این زمینه
بیان کرد: تشکیل این صندوق ضمن هدف هاي اقتصادي
مسائلی مانند افزایش ارتباطات اجتماعی، ایجاد فرهنگ و
روحیه کار تیمی، افزایش مسئولیت پذیري جوامع محلی

 
در رفع مشکلات جامعه هدف، توانمندسازي و ظرفیت سازي در بین افراد داراي معلولیت را نیز دنبال می کند. 

وي از پرداخت مشوق هاي بلاعوض بهزیستی خبر داد و افزود: 10 میلیون ریال کمک بلاعوض از سوي بهزیستی به این افراد واریز
خواهد شد و خود اعضا نیز باید ماهانه دست کم 200 هزار ریال در صندوق کارآفرینی امید سپرده گذاري نمایند و در مقابل، صندوق

 
پس از 3 تا 6 ماه مبلغ 500 میلیون ریال وام کم بهره پرداخت خواهد کرد. 

رئیس اداره بهزیستی شهرستان نیر همچنین اظهار کرد: این تسهیلات با کارمزد 4 تا 6 درصد پرداخت می شود و اگر وام گیرندگان

 
قسط ها را به موقع پرداخت کنند، پس از تسویه نیمی از مبلغ وام می توانند تسهیلات جدید هم دریافت کنند. 

حدود 435 خانوار شامل 57 مورد زنان سرپرست خانواده و 378 مورد معلولان، سالمندان و بیماران روانی زیر پوشش بهزیستی

 
شهرستان نیر هستند. 

 
شهرستان نیر در فاصله نزدیک به 30 کیلومتري جنوب غربی مرکز استان، در مسیر جاده ترانزیتی اردبیل به تبریز واقع شده است. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- اداره کل بهزیستی استان اردبیل 



 
- اشتغال زایی 

- اردبیل



ظرفیت بسیج مردم براي تحقق اهداف انقلاب در حوزه اشتغال را داریم

منبع: پایداري ملیشماره خبر:  214  |  تاریخ: 1399/11/05

رئیس سازمان بسیج گفت: سازمان بسیج به عنوان یک نهاد مردم نهاد ظرفیت بسیج همه مردم براي تحقق اهداف عالی
انقلاب اسلامی ایران در حوزه اشتغال را دارد.

به گزارش پایداري ملی به نقل از مهر، آئین امضا تفاهم
نامه همکار میان سازمان بسیج مستضعفین و کمیته امداد
امام خمینی (ره) با حضور سردار سلیمانی رئیس سازمان
بسیج و بختیاري رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) در
حوزه هاي اشتغال، خدمت رسانی، مسکن و … عصر امروز

 
در ستاد فرماندهی بسیج برگزار شد. 

سردار سلیمانی در این مراسم طی سخنانی اظهار داشت:
بسیج مستضعفین به عنوان خادم مردم ایران و به ویژه
اقشار محروم به مدد کمیته امداد امام خمینی شتافته است

 
تا بتواند مشکی از مشکلات مردم را بر طرف کند. 

رئیس سازمان بسیج گفت: همکاري هاي صورت گرفته میان سازمان بسیج مستضعفین و کمیته امداد امام خمینی خوشبختانه نتایج

 
بسیار خوبی داشته و امیدواریم با توافق جدید یک حرکت جدید براي کارآفرینی و اشتغال زایی داشته باشیم. 

سردار سلیمانی با اشاره به همیت ایجاد اشتغال گفت: سازمان بسیج به عنوان یک نهاد مردم نهاد ظرفیت بسیج همه مردم براي تحقق

 
اهداف عالی انقلاب اسلامی ایران در حوزه اشتغال را دارد. 

وي ادامه داد: امیدواریم همه اهداف توافق نامه میان بسیج مستضعفین و کمیته امداد امام خمینی با تلاش و کوشش بسیج تحقق
پیداکند. ما باید تلاش کنیم آرمانهاي امام راحل از تشکیل کمیته امداد امام خمینی تحقق یابد.



مالیات 90 درصد کارکنان دولت بین 10 تا 15 درصد شد

منبع: پول نیوزشماره خبر:  215  |  تاریخ: 1399/11/05

رئیس کمیسیون تلفیق مجلس گفت: با اقدام کمیسیون تلفیق که بر پایه توسعه عدالت انجام شده، مالیات پرداختی حدود 90

 
درصد کارکنان دولت، بین 10 تا 15 درصد شد. 

به گزارش پول نیوز، الیاس نادران با حضور در برنامه گفت و گوي
ویژه خبري پنجشنبه شب شبکه دو سیما با اشاره به اینکه در
کمیسیون تلفیق، افراد همدل، متخصص و با تجربه وجود دارد
افزود: نماینده هاي دولت هم نهایت همدلی را با اعضاي
کمیسیون داشتند و اطلاعات تخصصی و کارشناس را در اختیار

 
آن ها گذاشتند. 

وي همچنین از مرکز پژوهش ها و دیوان محاسبات و دیگر کارشناسان نیز تشکر کرد و گفت: مجلس در ابتدا می خواست کلیات

 
بودجه را رد کند، زیرا آشوب و به هم ریختگی در ارقام و اعداد بودجه، بسیار زیاد بود. 

نادران افزود: کمیسیون تلفیق کار فوق العاده اي کرد و اطلاعات داخل بودجه را علنی و افشاء کرد و بسیاري از ارقامی که اکنون به
ارقام پیشنهادي دولت افزوده شده، ناشی از شفاف سازي ارقامی است که دولت در تبصره ها، ردیف ها و جا هاي مختلف، پنهان کرده

 
بود. 

رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 با اشاره به اینکه این کمیسیون، ساختار و روش لایحه بودجه را اصلاح کرد افزود: در آن
جا هایی که اتکاي به درآمد هاي نفتی، بسیار زیاد بود با همراهی نمایندگان دولت تلاش کردیم آن ها را به اوراق مالی و به شیوه هاي

 
دیگر تامین مالی بودجه، انتقال دهیم. 

وي گفت: به همین علت درآمد هاي نفتی را در حداقل وضع قابل اعتماد و شدنی بستیم و مازاد بر آن را به سقف دوم موکول کردیم
که اگر این درآمد ها محقق شد دولت اختیار داشته باشد آن را در سرفصل هاي تنظیم شده از جمله حوزه هاي عمرانی، محرومیت

 
زدایی و اشتغالزایی هزینه کند بنابراین بودجه دو سقفی و دو زمانی دیده شده است. 

عضو هیئت رئیسه کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 گفت: مالیات هاي حقوق را به گونه اي در نظر گرفتیم که به نفع اقشار کم

 
درآمد و حقوق هاي پایین تر باشد. 

محمد رشیدي افزود: تلاش کردیم حقوق و دستمزد در این شرایط خاص تحریمی و کرونایی جبران شود همچنین مالیات هاي حقوق
را به گونه اي در نظر گرفتیم که به نفع اقشار کم درآمد و حقوق هاي پایین تر باشد و افراد با حقوق پایین تر در مقایسه با افراد با



 
حقوق زیادتر، مالیات کمتري را پرداخت کنند و به این ترتیب، پرداخت ها عادلانه تر شود. 

وي با بیان اینکه بر اساس لایحه دولت، میزان افزایش حقوق کارکنان دولت 25 درصد در نظر گرفته شد ادامه داد: تا سقف حقوق 5
میلیون تومان را از مالیات معاف کردیم و حقوق 5 تا 10 میلیون تومان 10 درصد مالیات باید بپردازند و عمده حقوق بگیران، کمترین

 
مالیات را می پردازند. 

رشیدي گفت: یکی از اهداف کمیسیون تلفیق، از بین بردن تبعیض ها در بودجه بود و سعی کردیم در نظام پرداخت ها نیز همسان

 
سازي درستی انجام بگیرد، زیرا تبعیض ها و بی عدالتی ها موجب بدبینی می شود. 

عضو هیئت رئیسه کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 با اشاره به اینکه در این بودجه 7 محور را در نظر گرفتیم افزود: حفظ قدرت
خرید مردم، حمایت از اقشار ضعیف، رونق تولید و اشتغال، محرومیت زدایی، حذف رانت و کاهش تبعیض، توجه ویژه به سلامت
مردم، توجه ویژه به فرهنگ و خانواده و فرزند آوري و مباحث جمعیتی و تقویت انضباط مالی و اصلاح ساختاري بودجه از جمله این

 
محورهاست. 

رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 هم گفت: بین 70 تا 80 درصد افکار خود را درباره اصلاح ساختار بودجه توانستیم انجام
دهیم که بخش زیادي از این میزان به علت ظرفیت هاي اجرایی دولت، موجود بود یعنی ظرفیت هاي اجرایی دولت هم در نظر گرفته

 
شد. 

الیاس نادران افزود: تصمیم نهایی کمیسیون تلفیق بر این شد که افزایش 25 درصدي حقوق براي همه حقوق بگیران دولت در نظر

 
گرفته شود با سقف 15 برابر حداقل حقوق یعنی تا حدود 33 میلیون تومان. 

وي با اشاره به اینکه نظام مالیات بندي را هم به نفع طبقات پایین جامعه تغییر دادیم، اضافه کرد: دولت طبقات مالیاتی را به نحوي
تنظیم کرده بود که بیشترین فشار بر روي حقوق هاي پایین بود، اما با اقدام کمیسیون تلفیق، مالیات پرداختی حدود 90 درصد

 
کارکنان دولت، بین 10 تا 15 درصد شد. 

نادران با بیان اینکه نظام پرداخت کشور به هم ریخته است گفت: هر کسی که به مرکز قدرت، نزدیک تر بوده است در پی آن بود که

 
امتیازي را بگیرد. 

وي ادامه داد: از بهمن سال 98 تاکنون میزان پرداختی هاي یکی از دستگاه ها از 1680 میلیارد تومان در ماه به 4 هزار و سیصد

 
میلیارد تومان رسید و این حجم تغییر پذیرفتنی نیست. 

نادران اضافه کرد: در بخش اعتباري هزینه اي دولت، بیش از 90 درصد پرداخت ها به نوعی پرداخت حقوق و دستمزد به کارکنان

 
است. 

رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 گفت: بنا به اظهارات وزیر نفت، صادرات نفت و میعانات گازي در بودجه سال آینده, 2 و

 
سه دهم میلیون بشکه در روز در نظر گرفته شد و مصرف داخلی هم 2 و دو دهم میلیون بشکه در روز است. 

وي افزود: آقاي زنگنه گفت اکنون حدود 900 هزار بشکه در روز صادر می کنیم و اگر شرایط سیاسی کشور فراهم شود و خارجی ها



اجازه صادرات بدهند و 600 میلیون دلار هم سرمایه گذاري کنیم پس از 3 ماه می توانیم ظرفیت صادراتی کشور را به دو و 3 دهم

 
میلیون بشکه در روز برسانیم. 

نادران با اشاره به اینکه این ها اگر ها و پیش شرط هاي سختی بود افزود: اینکه حاکمیت را تحت فشار قرار دهیم که شرایط سیاسی
را به نحوي تغییر دهد که امکان صادرات بیشتري فراهم شود یعنی بودجه را اهرمی براي فشار هاي سیاسی براي سازش و کوتاه آمدن

 
حاکمیت قرار می دهیم. 

وي اضافه کرد: این موضوع را تحمل نکردیم و بودجه را با حداقل وابستگی به نفت بستیم و از ساز و کار هاي دیگر تامین مالی از

 
جمله اوراق مالی و فروش دارایی ها استفاده می کنیم و اجازه نمی دهیم کشور تحت این 

 
فشار هاي سیاسی قرار گیرد. 

نادران گفت: از آن طرف هم فروش نفت تا سقف پیشنهادي دولت را منع نکردیم به همین علت بودجه را دو سقفی و دو زمانی بستیم.

وي افزود: درآمد نفتی بودجه سال آینده را 261 هزار میلیارد تومان پیش بینی کردیم در حالی که دولت حجم وابستگی به نفت را

 
394 هزار میلیارد تومان پیش بینی کرده بود. 

نادران با تاکید بر اینکه بودجه، بسیارمنعطف و روان است، اضافه کرد: امسال تلاش کردیم بودجه را به نفع مردم تغییر دهیم و به
جاي اینکه طبقات خاص و افراد نزدیک به مرکز حاکمیت بتوانند از رانت هاي مختلف استفاده کنند، عموم مردم بتوانند استفاده کنند

 
تا قدرت خرید مردم نسبت به امسال کمتر نشود. 

رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 گفت: دولت قیمت ارز را در سال آینده بدون احتساب 8 میلیارد دلار کالا هاي اساسی

 
مبلغ 17 هزار و 500 تومان محاسبه کرده است. 

الیاس نادران افزود: دولت درآمد ارزي سال 1400 را از فروش نفت 17 میلیارد و 300 میلیون دلار اعلام کرده است که از این مبلغ 8

 
میلیارد دلار، ارز 4200 تومانی است و مابقی آن ارز 17500 تومان می باشد و ترکیب وزنی این ها 11500 تومان است. 

رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 گفت:  مجلس عنوان کرده است دولت با هر نرخی که ارز را در بازار فروخت امکان انعطاف

 
بودجه وجود دارد. 

وي درباره طرح رتبه بندي معلمان هم افزود: در بنده (و) تبصره 2 مبلغ 90 هزار میلیارد تومان بطور کلی براي آموزش و پرورش در
نظر گرفته شده است که در کمیسیون تلفیق تصمیم گرفته شد این موارد را از هم تفکیک کنیم به علت اینکه سهم بخش هاي
مختلف مشخص شود و به مشکل سال 99 درباره اختلال پرداختی به بازنشستگان کشوري و تامین اجتماعی دچار نشویم و این موارد

 
مرتفع شود. 

رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 درباره تکلیف یارانه ها هم گفت: بر اساس ایده اولیه مجلس که هنوز به جمع بندي

 
نرسیده است پیشنهاد شد تا کارت هاي اعتباري براي خرید مردم در نظر بگیریم که ظرفیت اجرایی آن، با اراده دولت وجود دارد. 



وي افزود: با اجراي این طرح، یک اعتباري را براي مردم در نظر می گیریم که در خرید از مراکز خاص بتوانند از یک تخفیف قابل

 
توجهی برخوردار شوند. 

رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 ادامه داد: اگر مجلس نتواند دولت را متقاعد به عملیاتی کردن این روش کند بنابراین

 
مجبوریم با یارانه نقدي جبران کنیم. 

نادران گفت: فساد نظام دو نرخی ارز با شرایط موجود کشور به اندازه اي است که مردم از نرخ پایین ارز بهره چندانی نمی برند و
بجاي اینکه این رانت را توزیع کنیم تلاش می کنیم از تولید کننده داخلی حمایت کنیم و همچنین مصرف کننده، مستقیم خودش

 
مبلغ را دریافت و مدیریت کند. 

رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 افزود: در حال حاضر دولت یارانه 45500 تومانی را به حدود 78 میلیون نفر پرداخت می

 
کند و به تعدادي هم یارانه بنزین و معیشتی که از پارسال شروع شده است پرداخت می کند. 

وي تصریح کرد: آنچه که مد نظر مجلس بود این است که با فرض اینکه دولت شناسایی خودش را درست انجام داده باشد این 58
میلیون نفر که در لایحه بودجه 1400 هستند نسبت به شرایط موجود حمایت بیشتري کنیم و یارانه ها را تحت عنوان یک مبلغ در
اختیار افراد قرار دهیم و مابقی یارانه بگیران که حدود 20 میلیون نفر هستند دریافتی شان نسبت به شرایط امروز بیشتر و احتمالا تا

 
دو برابر خواهد شد، ولی نسبت به طبقه پایین کمتر دریافت می کنند. 

رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 افزود: در سال آینده فقط یک یارانه داریم البته یک پیشنهاد یارانه بنزین هم ارائه شده
است که در آن به خانوار هایی که یک یا دو خودرو دارند از کارت سوخت خود استفاده می کنند و خانوار هایی که اصلاً خودرو ندارند
که تعداد آن ها نصف جمعیت کشور است هم پیش بینی شده است هر نفر 15 لیتر در نظر گرفته شود که در یک سامانه امکان
خریدو فروش داشته باشند و اگر بین خود مردم خرید و فروش ممکن نشد افراد مازاد بنزین را به دولت بفروشند که در حال حاضر

 
احکام آن نوشته شده است. 

محمد رشیدي، عضو هیات رئیسه کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 در ادامه این برنامه گفت: در موضوع کالا هاي اساسی و ارز
4200 تومانی با رانت جدي مواجه بودیم که مجلس این ارز را آزاد در لایحه بودجه محاسبه می کند و از طرف دیگر به مصرف کننده

 
و تولید کننده یارانه پرداخت می کند. 

 
وي ادامه داد: شرایط به نحوي برنامه ریزي شده است که مردم براي مایحتاج روزانه نگران نباشند. 

عضو هیات رئیسه کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 افزود: به واردکنندگان دارو هم فرصت می دهیم که مابه التفاوت را از دولت

 
بگیرند و حتی از شرکت هاي بیمه هم کمک می گیریم و نباید دارو براي مردم دغدغه شود. 

رشیدي گفت: در تبصره 14 مبلغ 50 هزار میلیارد تومان را از منابع هدفمندي براي حمایت از بنگاه هاي متوسط و کوچک در نظر

 
گرفتیم. 

وي ادامه داد: احکام بودجه بسیار محکم بسته شده است و 27 هزار میلیارد تومان اوراق براي بخش کشاورزي، آب هاي مرزي، مراتع،

 
جنگلداري، آبخیزداري، تولید بذر و کود در نظر گرفته شده است. 



عضو هیات رئیسه کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 گفت: احکامی که در لایحه بودجه 1400 نوشته شده است به رونق تولید و

 
بنگاه هاي تولیدي کمک خواهد کرد. 

 
وي افزود: در تبصره 14 بخشی از پول هاي یارانه و هدفمندي براي مردم در فضاي تولید، سهام و بورس کارسازي خواهد شد. 

عضو هیات رئیسه کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 درباره رتبه بندي معلمان هم گفت: موضوع رتبه بندي معلمان به بودجه
ارتباطی ندارد و جزء طرح هایی است که باید در صحن بررسی و راي گیري شود و در لایحه بودجه دولت، منبعی براي این موضوع در

نظر گرفته نشده است.



گروه هاي جهادي انتظار پول از مسئولان ندارند / تجهیزات امانی ارائه دهند

+ فیلم

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  216  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیر گروه جهادي حضرت زهرا(س) شهرستان نجف آباد با بیان اینکه گروه هاي جهادي از مسئولان پول نمی خواهند، گفت:
صرفاً از مسئولان و مدیران ادارات توقع داریم که امکانات خود را به صورت امانی در اختیار گروه هاي جهادي قرار دهند.

مدیر گروه جهادي حضرت زهرا(س) شهرستان نجف آباد با بیان اینکه گروه هاي جهادي از مسئولان پول نمی خواهند، گفت:

 
صرفاً از مسئولان و مدیران ادارات توقع داریم که امکانات خود را به صورت امانی در اختیار گروه هاي جهادي قرار دهند. 

به گزارش ایکنا، گروه هاي جهادي یکی از پایه هاي خدمت
رسانی به نقاط محروم کشور و نیازمندان و مستضعفان هستند و
بدون داشتن هیچ چشم داشتی به عرصه خدمت رسانی و رفع
محرومیت پرداخته و خدمات شایانی را به نیازمندان ارائه کرده
اند. با شیوع بیماري کرونا در کشور، فعالیت اغلب این گروه ها به
سمت خدمات بهداشتی و کمک به کادر درمان بیمارستان هاي

 
مختلف درگیر با بیماران کرونایی معطوف شده است. 

بسیاري از این گروه ها علی رغم پیگیري خدمات جهادي گذشته خود، طبق فرمان رهبر معظم انقلاب اسلامی، قدم در عرصه کمک
مؤمنانه و مواسات نهاده و طی نزدیک به یک سال گذشته خدمات فراوانی را به محرومان و خانواده هاي بیماران کرونایی ارائه کرده
اند. اجراي برنامه هاي مختلفی همچون توزیع بسته هاي معیشتی، ضد عفونی اماکن عمومی و ... از جمله اقدامات مهم گروه هاي

 
جهادي در این ایام است. 

جمال جلالی، مدیر گروه جهادي حضرت زهرا(س) روستاي جلال آباد شهرستان نجف آباد استان اصفهان، در گفت وگو با ایکنا، در
رابطه با چگونگی راه اندازي و فعالیت هاي مختلف این گروه جهادي اظهار کرد: این گروه جهادي پس از سخنرانی مقام معظم رهبري

 
در هنگام وقوع سیل در شهرستان آق قلا افتتاح شد و اولین مأموریت آن نیز کمک رسانی به سیل زدگان این منطقه بود. 



 
 

وي با اشاره به بخشی از فعالیت هاي این گروه جهادي طی سال هاي اخیر ادامه داد: کمک رسانی به سیل زدگان در آق قلا،
امدادرسانی به آسیب دیدگان از سیل پلدختر معمولان، مرمت خانه مادر شهید و آب رسانی در منطقه چهل چشمه کیاسر مازندران،
کمک به ساخت پل شهید جواد محمدي در روستاي وزوه منطقه محروم پشتکوه فریدونشهر و ساخت و مرمت چند خانه محروم در

 
سطح روستاهاي مختلف، از جمله فعالیت هاي گروه جهادي حضرت زهرا(س) بوده است. 

جلالی بیان کرد: کمک به ساخت منزل محروم در حاجی آباد نجف آباد، همکاري با بنیاد برکت و ایجاد اشتغال در سطح روستاي
جلال آباد در زمینه تولیدات گلخانه اي و دامداري، راه اندازي کارگاه هاي چینی سازي در روستا و رفع بیکاري تمامی جوانان روستا،
جمع آوري و توزیع بسته هاي کمک معیشتی به آسیب دیدگان و مستضعفان طی چند نوبت، اجراي طرح غربالگري روستا در ایام
کرونا، ساخت و توزیع ماسک بین مردم و ضد عفونی معابر و وسایل عمومی در شهرهاي اطراف نیز از دیگر برنامه هاي گروه جهادي ما

 
در ایام مختلف است. 

 
 

مدیر گروه جهادي حضرت زهرا(س) تصریح کرد: همچنین کمک به ساخت منزل در منطقه ونک سمیرم، احداث منزل محروم در
پشتکوه فریدونشهر، پخت نان به کمک بانوان و نوجوانان روستا براي سیل زدگان خوزستان، کمک به سیل زدگان رامشه شهرضا،
توزیع میوه، گوشت و حبوبات بین مستضعفان روستا در شب یلدا و برگزاري برنامه هاي فرهنگی در مناسبات مختلف در سطح روستا

 
نیز برنامه هاي مهمی است که تاکنون اجرا کرده ایم. 

وي در ادامه افزود: اعضاي گروه جهادي حضرت زهرا(س) متشکل از دو رده سنی بزرگسالان و نوجوانان است که آقایان و بانوان در



گروه مشغول خدمت رسانی به مناطق محروم و آسیب دیده هستند. اعضاي گروه در مواقع ضروري و حساس با تخصص هاي مختلف

 
خود وارد میدان شده و نیازمندان را یاري می کنند. 

جلالی با بیان اینکه محور اصلی برنامه هاي گروه جهادي ما در حوزه هاي محرومیت زدایی، حوادث غیر مترقبه و اقدامات فرهنگی
قرار دارد، اظهار کرد: متأسفانه فقدان امکانات و تجهیزات مناسب براي خدمت رسانی هرچه بهتر به محرومان و مستضعفان، یکی از
مهمترین و شاید بزرگترین مانع پیش روي گروه ما و دیگر گروه هاي جهادي است، چراکه اگر ما بتوانیم امکانات مورد نیاز خود را به

 
خوبی تأمین کنیم، برنامه هاي بسیار بیشتر و تأثیرگذارتري را در زمینه محرومیت زادیی اجرا خواهیم کرد. 

 
کد ویدیو دانلود فیلم اصلی 

مدیر گروه جهادي حضرت زهرا(س) تصریح کرد: متأسفانه ادارات دولتی هیچ گونه کمکی به گروه هاي جهادي نمی کنند و فقط
حوزه بسیج و ناحیه سپاه پاسداران انقلاب اسلامی است که تاکنون و در حد توان خود از این گروه ها حمایت کرده و کمک هایی را

 
نیز در اختیار آن ها قرار داده است. 

وي در ادامه سخنان خود گفت: مسئولان نهادهاي مختلف دولتی و غیردولتی باید نسبت به اقدامات گروه هاي جهادي خوش بین
بوده و ضمن شناسایی این گروه ها، نسبت به بهره گیري از ظرفیت آن ها براي رفع مشکلات محرومان و نیازمندان اقدام کنند.
چنانچه مسئولان به خوبی در جریان فعالیت هاي تأثیرگذار گروه هاي جهادي قرار گیرند، حتما با نگرش بهتري با آن ها برخورد می

 
کنند. 

جلالی بیان کرد: ما از مسئولان پول نمی خواهیم، بلکه تنها خواهشی که از ایشان داریم این است که مانع فعالیت هاي گروه هاي
جهادي نشوند و اگر احیاناً امکانات و تجهیزاتی نیز در حوزه هاي مختلف راهسازي و ... در اختیار دارند، این امکانات را به صورت امانی

 
در اختیار گروه هاي جهادي قرار دهند تا این گروه ها بتوانند از آن براي خدمت رسانی بهتر به محرومان استفاده کنند. 

 
 

مدیر گروه جهادي حضرت زهرا(س) با بیان اینکه آرزوي تمامی گروه هاي جهادي در سراسر کشور رسیدن به نقطه اي است که دیگر
محرومی در کشور وجود نداشته باشد، افزود: با وجود اینکه مشکلات مالی یکی از موانع فعالیت گروه هاي جهادي است، اما این مسئله
نیز به هیچ وجه موجب جلوگیري از اجراي برنامه هاي ما نشده و تمامی این گروه ها با توکل بر خدا و نیز کمک هاي خیران نسبت به

 
خدمت رسانی به نیازمندان و مستضعفان اقدام می کنند. 



وي با اشاره به اینکه لحظه لحظه خدمت در قالب گروه هاي جهادي سرشار از خاطره هاي شیرین است، تصریح کرد: هر کسی که
طعم کمک به دیگران را بچشد، چنان لذتی از آن می برد که دیگر واژه اي به نام خستگی براي او هیچ معنایی ندارد. تمامی
خدمتگزاران محرومان در گروه هاي جهادي به این امید وارد میدان شده اند که بتوانند گامی هر چند کوچک در راستاي تحقق
منویات رهبر معظم انقلاب اسلامی بردارند. امیرالمؤمنین(ع) می فرمایند: «از کفاره هاي گناهان بزرگ، به فریاد مردم رسیدن و آرام

 
کردن مصیبت دیدگان است». 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

انتهاي پیام



اعتبار لازم در ساخت مستند «حاج بصیر» تخصیص یابد

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  217  |  تاریخ: 1399/11/05

نماینده ولی فقیه در مازندران خواستار تأمین اعتبارات لازم در ساخت مستند سردار شهید «حاج بصیر» شد و گفت: توجه
لازم از لحاظ اعتبار و بودجه براي ساخت مستند سردار بصیر انجام نشده است.

نماینده ولی فقیه در مازندران خواستار تأمین اعتبارات لازم در ساخت مستند سردار شهید «حاج بصیر» شد و گفت: توجه لازم

 
از لحاظ اعتبار و بودجه براي ساخت مستند سردار بصیر انجام نشده است. 

به گزارش ایکنا از مازندران، آیت االله محمدباقر لائینی، نماینده
ولی فقیه در مازندران، روز گذشته، 4 بهمن در دیدار با سعید
اوحدي، رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور که در ساري
برگزار شد، گفت: «طرح سپاس» بنیاد شهید طرح زیبایی است و
به نظر می رسد باید توصیه هایی با دستگاه هاي دیگر انجام شود

 
تا همکاري لازم را با بنیاد شهید داشته باشند. 

وي افزود: خانواده شهدا هر کجا باشند باید بدانند اگر از سوي
نظام خدمتی به آن ها می شود، ترحم نیست بلکه حق آن ها
است، افزود: باید افتخار کرد به دیدگاه بلند مادارنی شهیدي که

 
آرزو می کنند اي کاش به تعداد مو هاي سر فرزند داشتن و در راه اسلام و انقلاب تقدیم می کردند. 

لائینی با بیان اینکه فرزندان شهدا و جانبازان باید به خود افتخار کنند، تصریح کرد: این وظیفه ماست که فرهنگ ایثار و شهادت را با
اقداماتی همچون نامگذاري معابر و اماکن به نام شهدا تا تبیین آثار، تهیه فیلم از نحوه زندگی و بیان خاطرات در جامعه تقویت و

 
ماندگار کنیم. 

وي خواستار خواستار تأمین اعتبارات لازم در ساخت مستند سردار شهید «حاج بصیر» شد و گفت: آن توجه لازم از لحاظ اعتبار و

 
بودجه براي ساخت مستند سردار بصیر انجام نشد. 

نماینده ولی فقیه در مازندران گفت: باید توجه کنیم آن خیابان و کوچه اي که قرار است به نام شهید نامگذاري کنیم به گونه اي باشد

 
که همه اهالی آن کوچه با افتخار از این نامگذاري استقبال کنند. 

لائینی با بیان اینکه در بسیاري از مواقع ایثارگران ما معطل نظر کمسیون ها می شوند، افزود: بانک ها باید با تسهیلات ضروري و
موضوع اشتغال همکاري بیشتر داشته باشند. جانبازان زیر 25 درصد نیز اغلب مشکلات حادي دارند و باید به معیشت این یادگاران

 
دفاع مقدس هم توجه شود. 

وي با بیان اینکه تا کنون چند کتاب از اسرا را خواندم، افزود: هنوز حقوق آزادگان مغفول مانده، آزادگان لازم است دست به قلم شوند



و خاطرات دوران اسارت را بنویسند که بدون شک خاطرات هر کدام از این آزادگان می تواند فیلم و مستند باشد بنابر این آزادگان
نباید خاطرات دوران اسارت را در گنجینه سینه خودشان پنهان کنند بلک باید به روي کاغذ بیارند و و این خاطرات به عنوان یک

 
تکلیف جنبی در مدارس و دانشگاه ها مورد توجه قرار گیرد. 

نماینده ولی فقیه در مازندران با بیان اینکه لازم است برخی خاطرات آزادگان ایرانی از زبان فارسی به عربی ترجمه شود و برخی از
خاطرات اسراي عراقی نیز از عربی به فارسی ترجمه شود و این دو با یکدیگر در یک کتاب مقایسه شوند، اظهار کرد: تدوین و چاپ
کتاب حاوي خاطرات اسراي ایرانی در عراق و اسراي عراقی در ایران توجه مجامع بین المللی را نسبت به رعایت حقوق بشر در ایران

 
جلب می کند. 

انتهاي پیام



قشر متوسط و پایین جامعه، سنگ زیر آسیاب

منبع: تهران پرسشماره خبر:  218  |  تاریخ: 1399/11/05

به گزارش گروه جامعه و اقتصاد تهران پرس ؛ صدیقه وحیدنیا: ما با کاهش ظرفیت هاي اشتغال و بیکاري مواجه خواهیم شد
و بیشترین آسیب آن متوجه طبقات متوسط و پایین جامعه خواهد بود. طبقات متوسط و محروم به دلیل اینکه دارایی ندارند

یا درآمد آن ها به نسبت افزایش نرخ تورم افزایش نمی یابد و مرتب فقیر و نوشته ...

به گزارش گروه جامعه و اقتصاد تهران پرس ؛ صدیقه وحیدنیا: ما با کاهش ظرفیت هاي اشتغال و بیکاري مواجه خواهیم شد و
بیشترین آسیب آن متوجه طبقات متوسط و پایین جامعه خواهد بود. طبقات متوسط و محروم به دلیل اینکه دارایی ندارند یا درآمد

آن ها به نسبت افزایش نرخ تورم افزایش نمی یابد و مرتب فقیر و

نوشته قشر متوسط و پایین جامعه، سنگ زیر آسیاب اولین بار در تهران پرس. پدیدار شد.

<[[
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سفر یکروزه رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران به مرکز مازندران

شماره خبر:  219  |  تاریخ: 1399/11/05
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

تفاهمنامه ساخت یک هزار و 100 واحد مسکونی براي جانبازان و ایثارگران روز شنبه در حاشیه نشست شوراي اداري
مازندران توسط استاندار این استان و معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و ایثارگران کشور امضاء شد.

به گزارش ایثار واحد مازندران، مهندس اوحدي معاون
رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور
که براي انجام یک سفر کاري وارد مازندران شده بود پس
از استقبال از سوي حسن خیریانپور معاون هماهنگی امور
اقتصادي استانداري به اتفاق فرماندار ساري , مدیرکل بنیاد
شهید و امور ایثارگران استان و جمعی از مسئولین استانی
با حضور در گلزار شهداي ساري به مقام شامخ شهیدان

 
اداي احترام نمود. 

معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور با همراهی حسن خیریانپور معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري
و جمعی از مدیران استانی پس از اداي احترام به جایگاه شامخ شهدا به دیدار آیت االله محمدي لایینی نماینده ولی فقیه در استان

 
مازندران و امام جمعه ساري رفته و از رهنمود هاي ایشان استفاده نمودند. 

معاون رییس جمهور در دیدار با نماینده ولی فقیه در استان مازندران هدف از این سفر را انعقاد 2 تفاهم نامه با 3 موضوع «تأمین
زمین براي مسکن جامعه ایثارگري استان مازندران»، «ایجاد اشتغال براي ایثارگران» و «ساماندهی گلزارهاي مطهر شهدا» با استاندار

 
مازندران عنوان کردند. 

معاون امور هماهنگی استانداري و رئیس بنیاد ساري با سه خانواده شهید و ایثارگر ساري دیدار و ضمن اداي احترام به مقام والاي

 
شهدا از این اسوه هاي ایثار و مقاومت دیدار و تکریم و تجلیل به عمل آورد. 

مهندس اوحدي در ساري از مادر مقاوم و فداکار شهید گرانقدر حمزه گردشی، آزاده جانباز سرافراز هفتاد درصد حاج ایوب عبادي و

 
جانباز معزز جمع ا ... طور سوادکوهی دیدار کرد. 

 
شهید گرانقدر حمزه گردشی متولد 1344 که در تاریخ 20/ 10 / 1363 در جزیره مجنون به فیض شهادت نائل گردید. 

 
جانباز جمع ا ... طور سوادکوهی متولد 1337 که در تاریخ 6 / 11 / 1365 در شلمچه مجروح گردید. 

 
آزاده جانباز هفتاد درصد حاج ایوب عبادي متولد 1343 که داراي 2 هزار و 371 روز اسارت می باشد. 

تفاهمنامه ساخت یک هزار واحد مسکونی براي جانبازان و ایثارگران روز شنبه در حاشیه نشست شوراي اداري مازندران توسط

 
استاندار این استان و معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و ایثارگران کشور امضاء شد. 

واحدهاي مسکونی مورد نیاز جانبازان و ایثارگران در شهرهاي مرزن آباد ، نور و بهشهر با تسهیلات قرض الحسنه اي چهار درصدي

 
ساخته می شود. 

بر اساس آمارهاي رسمی، حدود 2 هزار جانباز و ایثارگر استان مازندران فاقد مسکن هستند که با این تفاهمنامه نیاز حدود 50 درصد



 
از آنها تامین می شود. 

همچنین در این نشست تفاهمنامه ایجاد سه هزار شغل در بخش دولتی و خصوصی براي سه هزار نفر از فرزندان جانبازان و ایثارگران

 
مازندران در مدت 36 ماه به امضاء رسید. 

طبق گزارش هاي رسمی هم اکنون حدود 6 هزار نفر از فرزندان جانبازان و ایثارگران مازندران با مدارك تحصیلی مختلف جویاي کار

 
هستند. 

استان مازندران در هشت سال دفاع مقدس بیش از 10 هزار و 400 شهید، 32 هزار و 903 جانباز و ایثارگر و 2 هزار و 365 آزاده

 
تقدیم انقلاب اسلامی کرد. 

 
سعید اوحدي معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و ایثارگران انقلاب اسلامی کشور صبح امروز به استان مازندران سفر کرد. 

اداي احترام به شهداي هشت سال دفاع مقدس در گلزار شهداي ملامجدالدین ساري ، دیدار با مادر شهید حمزه علی گردشگري از
شهداي نیروي زمینی ارتش، دیدار با جانباز 40 درصدي جمع االله تور سوادکوهی و آزاده و جانباز 70 درصد ایوب عبادي از جمله

 
برنامه هاي معاون رییس جمهوري در این سفر بود. 

انتهاي پیام/



کارآفرینی اقتصاد مقاومتی که ماهانه 9 هزار قطعه مرغ بومی تولید می کند

+ تصاویر

منبع: ایلام بیدارشماره خبر:  220  |  تاریخ: 1399/11/05

 
 

گروه اقتصادي ایلام بیدار:: اقتصاد یکی از مهمترین مباحث براي جوامع مطرح است و اهمیت این مقوله در تمامی دوران هاي مختلف
بر کسی پوشیده نبوده و نیست، استقلال جامعه و قدرت مقاومت آن در مقابل حوادث طبیعی و اجتماعی، شکوه و عظمت یک جامعه

 
در مقابل جوامع دیگر و ثبات سیاسی آن، بستگی به حل مشکلات و رفع کمبود هاي اقتصادي آن جامعه دارد. 

در واقع اقتصاد زیر بناي توسعه هر کشور محسوب می شود و باید هر جامعه براي ماندن در صف رقابت با دنیا این عرصه را براي خود
تقویت کند، مدل برداري از نوع اقتصادها در دینا متفاوت است و کشوري به نحو و طریقی منابع اقتصادي خود و وضعیت فعلی آن را

 
در جامعه تقویت می کند. 

بدون شک کشورهایی که توانسته اند الگوهاي بومی خود را به منصه ظهور برسانند اقتصادي قدرتمند تر داشته و به نوعی مبحث
آسیب پذیري آن کمتر با چالش و تحت اما و اگرها قرار می گیرد، یکی از روش هاي نوین و حتی اسلامی در کشور ما موضوع اقتصاد

 
مقاومتی است که جرقه این اقتصاد اسلامی و بومی توسط رهبر فرزانه انقلاب زده شد. 

اهمیت این مقوله تا حدي بوده که رهبري در سال هاي گذشته تاکنون در بسیاري از نامگذاري سال خود بر روي اقتصاد مقاومتی
توجه ویژه اي داشته اند که نشان از اجراي آن در جامعه از سوي دولت و ملت دارد، از طرف دیگر که دشمنان در حال ضربه زدن به
نظام مقدس جمهوري اسلامی به هر طریق ممکن به خصوص در عرصه اقتصاد هستند اجرایی کردن این مدل اسلامی می تواند بساط

 
تمام تحریم ها را نیز در هم بشکند. 

مردمی کردن اقتصاد در شرایطی که اقتصاد کشور با مشکلاتی رو به رو است می تواند بهترین راه حل ممکن نیز واقع گردد که البته
این خود یکی از موارد اقتصاد مقاومتی را شامل می شود، مردم با ورود مناسب خود به این عرصه ثابت کرده اند که همیشه همچون

 
حضور گرم در صحنه هاي انقلاب این بار نیز می توانند در تقویت اقتصاد کشور نقش آفرینی کنند. 

در استان ایلام به واسطه ظرفیت هاي بکر و دست نخورده اش شرایطی مهیا است تا مردم منتظر دولت نباشند و خود بتوانند اقتصاد



خانواده خود را تقویت کنند و این تنها از مجاري اقتصاد مقاومتی امکان پذیر خواهد بود، روشی که هر کدام از مجریان این طرح ها
تاکنون به این طرح ها رجوع کرده اند توانسته اند در این عرصه خوش بدرخشند و هم اکنون در عرصه اقتصاد استان و حتی کشور

 
حرفی براي گفتن داشته باشند. 

 
کارآفرینی اقتصاد مقاومتی که ماهیانه 9 هزار قطعه مرغ بومی تولید می کند 

"حیدر جستجو"، از همان مجریان موفقی است که توانسته با اجرایی کردن طرح هاي اقتصاد مقاومتی و مردمی حرفی براي گفتن

 
داشته باشد و با ورود به موقع و عملی خود در این عرصه شاهد اقتصادي بسیار عالی براي خود و خانواده اش باشد. 

وي در طرح پرورش مرغ بومی خانگی مشغول به فعالیت است و توانسته از این طرح مزایاي زیادي کسب کند، این مجري برتر اقتصاد

 
مقاومتی هم اکنون با تولید زیاد تخم مرغ هاي بومی به مرکز خرید اصلی فروشندگان در سطح شهر ایلام شده است. 

قیمت محصولات تولید شده در این طرح حتی نسبت به سطح بازار بسیار مناسب تر است و با تخفیف هاي ویژه اي این محولات به
مشتریان ارائه می شود، کیفیت حاصل از این طرح نیز به گونه اي است که فروشندگان هر روزه نسبت به خرید این محصولات اقدام

 
می کنند. 

جالب تر اینکه حیدر جستجو، این طرح را با کمترین هزینه ممکن و با حمایت هاي بسیج سازندگی سپاه استان ایلام شروع کرده و
حتی براي فروش محصولات خود نیز نیازي به اجاره مکان ندارد و تمامی تولیدات خود را در خانه تولید و در همان مکان نیز به فروش

 
می رساند. 

این مجري برتر اقتصاد مقاومتی نه تنها براي خود بلکه براي سایر اعضاي خانواده اش نیز فرصت هاي شغلی ایجاد کرده و آنان را نیز

 
در این طرح سهیم کرده است به طوري که براي افراد دیگر نیز اشتغال غیر مستقیم نیز ایجاد کرده است. 

تمامی این اقدامات و ایجاد اشتغال براي سایر اعضاي خانواده در حالی صورت گرفته که میزان دریافت تسهیلات از سازمان بسیج
سازندگی ایلام به مبلغ 80 میلیون ریال بوده و این نشان می دهد که با اجراي طرح هاي اقتصاد مقاومتی و با کوچکترین تسهیلات

 
می توان اقدامات بزرگی انجام داد و حتی براي دیگران نیز فرصت هاي شغلی ایجاد کرد. 

وي در رابطه با میزان درآمد ماهیانه خود نیز می گوید درآمد حاصله از این طرح به میزان تعداد تخم مرغ هاي بومی تولید شده

 
بستگی دارد به طوري که با خرج هاي صرف شده براي مرغ ها در طول ماه مبلغی بالغ بر 1.5 میلیون تومان برایم باقی می ماند. 

وي تأکید دارد که آورده هاي لازم نیز براي ادامه کار هزینه هاي هنگفتی ندارد و می توان با خرید اولیه جوجه این کار را شروع و مزد

 
نتایج آن را در آینده اي نه چندان دور هم براي خود و هم براي خانواده را دید. 

با وجود اینکه آقاي جستجو به میزان مدت کمی نسبت به شروع این طرح اقدام کرده اما جالب اینجاست که تولیدات او را فروشندگان

 
و سوپرمارکت هاي سطح شهر خریدار هستند به طوري که طبق گفته وي این محصولات در همان روز به فروش می رسند. 

این مجري برتر اقتصاد مقاومتی از تولید ماهیانه 9 هزار قطعه تخم مرغ بومی در طی این طرح خبر داد و گفت: با این تولیدات حتی

 
سهمی در وضعیت تأمین این محصول در بازار دارم که در نوع خود لذت بخش نیز است. 



جستجو با اشاره به مشکلات پیش روي در این طرح می گوید بارها به سازمان جهادکشاورزي براي راهنمایی در این طرح و چگونگی

 
نگهداري مرغ بومی مراجعه کردیم که متأسفانه راه به جایی نبرد و کسی اعتنایی نکرد. 

جداي از اینکه از آب و برق و گاز خانگی خود براي این طرح استفاده می کنم که باید تدابیري دیه شود تا این مشکلات براي مجریان
این طرح ها به حداقل خود برسد، جستجو با اشاره به اینکه تنها نهادي که توانسته به طور جدي از ما حمایت کندف تنها سپاه و

 
بسیج بوده گفت: بارها به ادارت مختلف استان مراجعه کرده ایم که نتیجه اي را در بر نداشته است. 

بی مهري ها به این مجري اقتصاد مقاومتی در حالی است که وي فرزند جانباز 45 درصد است و این نشان می دهد که مسئولان نه

 
تنها به مجریان این طرح ها بلکه به فرزندان جانباز نیز آنچنان که باید و شاید اهمیتی قائل نمی شوند. 

بدون شک توجه به زندگی مجریان اقتصاد مقاومتی نکته مهمی براي ادامه این فعالیت ها از سوي مردم است و رفع مشکلات انان از

 
سوي دولت با توجه به نامگذاري امسال اولویتی اساسی است. 

 
 

 
 



 
 

 
  

انتهاي پیام/س



الگوي نوین توسعه مشاغل خانگی یک دگردیسی خلاقانه در حوزه اشتغال است

منبع: ایسناشماره خبر:  221  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ایلام گفت: الگوي نوین توسعه مشاغل خانگی یک دگردیسی خلاقانه در حوزه
اشتغال است و جهاددانشگاهی در این عرصه عالمانه ورود کرده است.

«شکراله شیرخانی» در گفت و گو با ایسنا، اظهار کرد: در
دوره هاي گذشته رویکرد ما به حوزه مشاغل خانگی و به
طور کلی به بحث اشتغال زایی تزریق منابع مالی بوده است
که البته گاهاً چاره اي هم نبوده است و این مسئله
زاده¬ي شرایط علمی، اقتصادي، اجتمایی و تجربه اندك
ما در این حوزه بوده است و این رویکرد متاسفانه نتیجه
مورد انتظار را براي ما به ارمغان نیاورده و بعضاً مشکلاتی را

 
هم ایجاد کرده است. 

وي گفت: اما خوشبختانه با انباشت تجربه اي که در نتیجه
مطالعه تجربیات کشورهاي پیشروتر در حوزه طرح هاي
اشتغالزایی، اجراي طرح هاي پایلوت و همچنین آزمون و

خطاهایی که بعضاً ناگزیر از آن بوده ایم، امروز به یک رویکرد جدید در حوزه اشتغال نائل آمده ایم که می توان تجلی آن را در الگوي

 
نوین طرح توسعه مشاغل خانگی مشاهده کرد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ایلام تصریح کرد: این طرح عصاره تجربیات دوره هاي گذشته و می توان گفت آخرین

 
راهکاري است که تا به امروز داریم تجربه می کنیم و میپ توان براي حل معضل بیکاري از آن بهره برد. 

شیرخانی تاکید کرد: این طرح در ایتدا در 9 استان بصورت پایلوت اجرا شده است که توفیق نسبی حاصل شده است و در حال حاضر
در کل کشور با همکاري جهاد دانشگاهی در حال اجراست و امیدواریم با همت و همکاري همه دستگاها نتایج مطلوب حاصل شده و

 
بتوانیم این رویکرد را در سایر طرح هاي اشتغالزایی نیز اجرا کنیم. 

انتهاي پیام



بهره برداري از 13 طرح منابع طبیعی در استان همدان به مناسبت دهه فجر

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  222  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداري استان همدان گفت: 13 طرح منابع طبیعی و آبخیزداري با اعتباري حدود 7 میلیاردتومان،
همزمان با دهه فجر انقلاب اسلامی در استان به بهره برداري می رسد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از همدان، اسفندیار خزائی، مدیرکل منابع طبیعی و
آبخیزداري استان همدان اظهار داشت: براي بهره برداري از
این طرح ها در وسعت پنج هزار و 850 هکتار، بیش از 6
میلیارد و 976 میلیون تومان اعتبار هزینه شده و روزانه 9

 
هزار نفر روز اشتغال مستقیم ایجاد کرده است. 

خزایی بیان کرد:در شهرستان تویسرکان سه طرح،
شهرستان هاي بهار، اسدآباد و کبودراهنگ هر کدام 2
طرح و شهرستان هاي ملایر، نهاوند، فامنین و رزن هر

 
کدام یک طرح افتتاح می شود. 

مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداري استان همدان با بیان اینکه کپه کاري مراتع و بذرپاشی طرح هاي قابل بهره برداري در شهرستان
هاي تویسرکان، اسدآباد، کبودراهنگ و نهاوند هستند افزود: اجراي این طرح ها به وسعت 720 هکتار در سال جاري آغاز و براي دهه

 
فجر آماده بهره برداري شد. 

خزائی ادامه داد: توسعه جنگل با نهال در شهرستان هاي بهار و ملایر در سطح 200 هکتار و اجراي عملیات آبخیزداري در شهرستان
هاي فامنین، تویسرکان، اسدآباد، بهار، رزن و کبودراهنگ از دیگر طرح هاي تاثیرگذار در حفظ منابع پایه آب وخاك هستند که از

سال گذشته شروع شده اند و امسال در دهه فجر به بهره برداري می رسند.



فروش اجباري اجناس در فروشگاه هاي گیلان ممنوع/طرح تشدید نظارت بر

فروشگاه هاي زنجیره اي آغاز شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  223  |  تاریخ: 1399/11/05

به گزارش خبرگزاري فارس از رشت، درگذشته مردم براي
تأمین مایحتاج زندگی خود باید به قصابی، سوپرمارکتی،
میوه فروشی و سبزي فروشی و حتی حبوبات فروشی رفته
و تهیه کالاهاي اساسی وقت بسیاري از مردم را می گرفت .

حال چند سالی خرید از فروشگاه هاي زنجیره اي فراگیر
شده و بسیاري از مردم تمامی کالاهاي موردنیاز خود را از
این فروشگاه ها تهیه و اغلب به این مراکز خرید مراجعه

 
می کنند. 

عمر فروشگاه هاي زنجیره اي در کشور به یک دهه هم نرسیده و باوجود سابقه کم با توسعه چشمگیري مواجه شده و به دلیل دولتی
بودن بسیاري از این فروشگاه ها سهم مهم و ارزشمندي در سبد کالایی و مصرفی مردم پیدا کردند که این امر نشان دهنده ظرفیت

 
این گونه فضاها در ایجاد اشتغال در جامعه است. 

در این شرایط سخت اقتصادي توجه به قیمت ها به مهم ترین اولویت مردم مبدل شده و عرضه کالا باقیمت کم در فروشگاه هاي
زنجیره اي منجر به علاقه مردم به خرید از این مراکز شده است، بررسی هاي میدانی خبرنگار فارس نشان می دهد کالاها در فروشگاه
هاي زنجیره اي بین دو الی 50 درصد تخفیف داشته و سؤال مردم این است که اگر قیمت این گونه ارقام پایین است چرا در
سوپرمارکت ها باقیمت گران تر در بازار عرضه می شود، البته ناگفته نماند این تخفیف قیمت زیاد در مورد کالاهاي اساسی سبد خانوار

 
مردم صدق نمی کند. 

لذا نظارت بر بازار یکی از درخواست هاي مردم در این شرایط سخت اقتصادي و جلوگیري از هرگونه سو استفاده هاي احتمالی است
به طوري که یکی از شهروندان می گوید وقتی براي خرید یک کالا به بازار مراجعه می کنید تفاوت قیمت در مغازه و فروشگاه هاي

 
مختلف به 50 درصد هم گاها می رسد. 

به گفته این فرد برخی از مغازه داران، فروشگاه ها و فروشگاه هاي اینترنتی قیمت اجناس خود را بسیار افزایش داده و سپس تخفیف
می گذارند ولی بااین حال بازهم تفاوت قیمت بسیار زیاد و قابل توجه بوده و در صورت عدم نظارت کافی این مشکلات برطرف نمی

 
شود. 

یکی از گلایه هاي مردم در چند وقت اخیر تفاوت قیمت زیاد در فروشگاه هاي زنجیره اي و تخفیف هاي سوري بوده و به گفته معاون
بازرسی سازمان صنعت، معدن و تجارت گیلان طرح بازرسی و نظارت بر قیمت اساس با مشارکت سازمان صمت، فرمانداري رشت،



 
مسؤولین بهداشت، اماکن و اصناف، سپاه پاسداران و تعزیرات حکومتی آغازشده است. 

طبق اعلام مهدي نقدي در مرحله اولیه این طرح ابتدا فروشگاه هاي بزرگ زنجیره اي در هفته دو بار توسط بازرسان بازرسی و ضمن

 
بیان نکات مهم به آنان در صورت تخلف تذکر داده شده و برخورد می شود. 

با توجه به نزدیک بودن به ایام پایانی سال و رونق گرفتن بازار، احتمال افزایش کالا و همچنین احتکار وجود داشته و به همین منظور

 
طرح نظارت بر فروشگاه ها در تمامی شهرستان هاي گیلان و در چند مرحله و تا پایان سال ادامه دارد. 

در رابطه با گران فروشی قانون گذار مجازات را مشخص و در صورت مشاهده گران فروشی و یا احتکار افراد و واحدهاي صنفی متخلف

 
به تعزیرات حکومتی معرفی و براي آنان پرونده تشکیل داده می شود . 

در یک الی دو ماه اخیر گزارش هاي مردمی متعددي به خبرنگاران در خصوص فروش اجباري برخی از کالاها در کنار کالاي اساسی
مثل روغن ارسال شده و به گفته برخی از مردم بخشی از سوپرمارکت و همچنین فروشگاه هاي بعضاً زنجیره اي در کنار فروش روغن
خرید ارقامی مثل تن ماهی و رب گوجه فرنگی را اجبار می کنند، در همین راستا معاون بازرسی سازمان صمت ضمن تائید این گونه
اخبار می گوید بر اساس ماده هشت قانون، فروش اجباري ممنوع و تخلف بوده و مردم در صورت مشاهده موارد این چنینی با شماره

 
124 بازرسی صمت و یا 135 تعزیرات حکومتی تماس هاي لازم را برقرار کنند. 

به گفته نقدي 90 درصد کالاهاي موجود در فروشگاه هاي زنجیره اي از خارج استان وارد گیلان شده و در خصوص قیمت سوري

 
رایزنی با تهران صورت گرفته تا دیگر شاهد قیمت گذاري سوري برخی از ارقام در فروشگاه هاي گیلان نباشیم. 

تشدید نظارت بر قیمت گذاري هاي کالاهاي اساسی در فروشگاه هاي زنجیره اي گیلان می تواند بازار را دچار ثبات قیمت کرده و در

 
این صورت قیمت اجناس در یک بازار با تفاوت 50 درصدي مواجه نبوده و از تخفیف هاي سوري جلوگیري می شود. 

انتهاي پیام/84008



برنامه هاي اشتغال و تولید در مراکز یادگیري محلی اجرا شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  224  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرکل آموزش و پرورش کهگیلویه و بویراحمد گفت: برنامه هاي اشتغال و تولید در مراکز یادگیري محلی استان در حال
اجرا است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
یاسوج، هادي زارع پور مدیرکل آموزش و پرورش کهگیلویه
و بویراحمد گفت: بسته اجرایی تحولی پیوند سواد و زندگی
مصوبه شوراي راهبردي سند تحول بنیادین آموزش و
پرورش در 6 مرکز یادگیري محلی استان با برنامه هاي

 
کارآفرینی و تولید در حال اجرا است. 

زارع پور افزود: در این مراکز همزمان با آموزش هاي سواد

 
پایه مهارت آموزي و تولید محصول انجام می شود. 

 
او بیان کرد: آموزش شغلی و تولید در این مراکز با ظرفیت سنجی و شرایط بومی و توانمندي هاي ویژه هر منطقه در حال اجراست. 

مدیرکل آموزش و پرورش استان گفت: با مشارکت ادارات، نهاد ها و دستگاه هاي اجرایی، تولید لباس، صنایع دستی، مواد غذایی و

 
ماسک ازمهمترین عملکرد این مراکز است. 

او افزود: آموزش مهارت هاي زندگی، اجتماعی، حقوق شهروندي، خیاطی، زنبورداري، انواع مشاوره کمک هاي اولیه در این مراکز

 
انجام می شود. 

ارسلان حسن پور مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و بویراحمد گفت: به سواد آموزان این مراکز که رشته هاي شغلی خاصی را

 
فرا می گیرند با معرفی ادارات متولی تسهیلات ایجادکارگاه و تولید ارائه می شود. 

 
حسن پور افزود: تسهیلات ویژه کارآفرینی و حمایت تشویقی از سوادآموزان قبول شده از دیگر برنامه هاي این صندوق است. 

حمداالله خواهش نیک معاون سوادآموزي آموزش و پرورش کهگیلویه و بویراحمد نیز گفت: با هماهنگی هاي انجام شده با تعاونی ها و

 
برخی موسسات تولیدات روستایی و عشایري این مراکز خریداري و فرصتی براي تأمین معاش خانواده ها فراهم شده است. 

خواهش نیک افزود: در بخش کمک هاي مومنانه نیز پخت نان و تهیه بسته هاي معیشتی در برخی مراکز انجام و بین نیازمندان



 
توزیع می شود. 

او بیان کرد: آموزش زنبورداري و حصیر بافی در گچساران، تولید ماسک در عشایر و برنامه هاي مشاوره اي و مهارت هاي زندگی در
بهمئی، چاروسا، لنده کمک هاي مومنانه و خیاطی در دنا و تولید ماسک درعشایر از جمله فعالیت هاي انجام شده است.



جزئیات جدید و خواندنی از زندگی شخصی حاج قاسم

منبع: جهان نیوزشماره خبر:  225  |  تاریخ: 1399/11/05

یک روز راننده تاکسی در بین راننده ها قصه رفت وآمدهاي حاجی را می گوید و نشانه هایی می دهد که این آقا هر هفته

 
اصفهان می آید و بعد از زیارت مزار شهیدکاظمی به تهران برمی گردد و من نمیدانم کیست. 

 
 

به گزارش جهان نیوز به نقل از مهر، حاج مرتضی حاج باقري سال 1361 براي اجراي عملیاتی براي جذب نیرو و تشکیل گردان
تخریب به مدت دو ماه از زادگاهش اصفهان براي انجام مأموریت به کرمان و لشکر ثاراالله مأمور شد. خودش می گوید حاج قاسمِ
فرمانده رفتار و تواضعش همانند بسیجی ها بود. آن موقع که به او قاسم سلیمانی می گفتند او را در جلسه اي دیدم و جذبه قاسم دلم

 
را ربود. 

نمی دانم در طول مصاحبه چند بار نام حاج قاسم را بر زبان آورد ولی هر جمله اي که در کلامش جان می گرفت، از نام حاج قاسم
محروم نبود. جملات را با نام حاج قاسم آغاز می کرد و نام حاج قاسم زینت بخش پایان کلامش بود. این چند روز که با دوستان و هم
رزمان حاج قاسم صحبت می کردم لابه لاي حرف هایشان گریزي به نام حاج مرتضی حاج باقري می زدند که در دل بسیاري از
خاطرات حضور داشت. حاج باقري از فرماندهان و نزدیکان حاج قاسم در لشگر 41 ثاراالله بوده که در مقاطع مختلف جهادگري شهید

 
سلیمانی، یار و رفیق او بوده است. 

بی آنکه سوالی از حاج قاسم بپرسم؛ صندقچه اسرار می گشاید و فصل به فصل از راز ماندگاري مردي می گوید که عزیز دل ها شد.

 
همه کلامش با گویش شیرین اصفهانی ، در دو کلمه ادا می شود: «حاج قاسم» 

حاج باقري در تمام طول مصاحبه بر این نکته تاکید دارد که صحبت هایی که من و دیگر دوستان درباره حاج قاسم می کنیم، با حاج
قاسم خیلی فاصله دارد. کسی باید درباره حاج قاسم صحبت کند که در مسیر حاج قاسم باشد به ارزش ها و ویژگی هاي حاج قاسم
نزدیک باشد. من فکر می کنم بیان کلمات از زبان من درباره حاج قاسم، نه تنها حق مطلب را ادا نمی کند و او بیش از پیش شناخته

 
نمی شود، بلکه ظلمی در حق این شهید والامقام است. 



 
 

همه مردم فکر می کنند حاج قاسم سلیمانی یک فرمانده عالی رتبه نظامی است. به نظر شخص من بیست درصد از آن چه در وجود و
شخصیت حاج قاسم بود؛ نظامی بود و هشتاد درصد آن ویژگی هاي شخصیتی بود که سبب شد حاجی سردار دل ها شود. خصوصیات
و ویژگی هاي اخلاقی و معنوي حاج قاسم، ارتباط با خدا، نماز شب هاي حاج قاسم، گریه هاي حاج قاسم مثال زدنی است. حاجی
خدا را در همه کارها ناظر بر اعمالش می دید و من فکر می کنم اگر جمعیتی پنجاه میلیونی در ایران و عراق براي بدرقه و تشییع
پیکر این شهید حضور داشتند، به دلیل بعد نظامی او نبود بلکه محبتی بود که خدا از محبت حاج قاسم در دل مردم نشانده بود. شاید
یک درصد مردم حاج قاسم را دیده بودند و تقریباً می شود بگوییم حاج قاسم را کسی ندیده بود ولی حاج قاسم در دل مردم جا

 
داشت و همه مردم بعد از شهادت این بزرگ مرد، سیاه پوش شدند و برایش رخت عزا به تن کردند. 

 
 « ارِ رُحَمَاءُ بیَْنَهُمْ ۖ اءُ عَلَی الکُْفَّ حاج قاسم مصداق بارز «أشَِدَّ

اگر کسی کوتاه ترین ارتباطی حتی در اندازه دو یا سه دقیقه را با حاج قاسم داشته باشد، مثلاً به اندازه ي اینکه (در فرودگاه از لحظه
سوار شدن در اتوبوس تا خروجی گیت فرودگاه همراهی اش کرده باشد) بی شک اذعان خواهد کرد که در این مسیر کوتاه، مرید و
دلبسته حاج قاسم شده است. حاج قاسم جاذبه اي مثال زدنی داشت و جذبه اش از دافعه اش بسیار بیشتر بود. او بسیار خوش اخلاق

 
» بود.  ارِ رُحَمَاءُ بیَْنَهُمْ ۖ اءُ عَلَی الکُْفَّ بود، در حقیقت حاج قاسم مصداق بارز «أشَِدَّ

خاطرم هست مقام معظم رهبري فرمودند: «در جلسات مسئولین به دنبال حاج قاسم می گشتم. فکر می کردیم حاج قاسم نیامده

 
است، خوب که نگاه می کردیم حاج قاسم را در گوشه اي و یا پشت ستونی می دیدیم.» 

حاج باقري در وصف کرامات حاج قاسم می گوید حاجی در کربلاي پنج روي رانین (شلوار جنگی) نوشت بعد از شهادتم حاج یونس
زنگی آبادي فرمانده لشکر باشد اما نمی دانست یونس شهید شده. من باور دارم هر که مزار حاج یونس را زیارت کند به زیارت مزار
حاج قاسم رفته است، چون حاج قاسم به اندازه چشمانش به حاج یونس زنگی آبادي اعتماد داشت. او معتقد است بعد از حاج قاسم

 
صدمه بزرگی به اسلام و انقلاب وارد شد که جبران پذیر نیست. 

 
موکب عشق / اکنون سوریه اینجاست 

در خاطرات حک شده از حاج قاسم به نوروز 1398 و سیل خوزستان اشاره می کند و می گوید در این اتفاق، برخی ها فقط براي درج
عکس و نمایش مجازي به خوزستان رفته بودند، اما حاج قاسم فقط دو روز به مناطق سیل زده رفت. او در میان جوان هاي خوزستانی
سخنرانی کرد و گفت شما جوان هاي خوزستانی که همیشه مشتاق دفاع از حرم بودید و آرزو می کردید به جمع مدافعان حرم

 
بپیوندید؛ اکنون سوریه این جاست. 



کمک کنید سیل و گِل را از خانه هاي مردم دور کنید. حاج قاسم با تدبیر خود تمام موکب هایی که در اربعین در مسیر نجف و کربلا
به زائرین خدمت می کردند را فرا خواند و مسئولیت هر منطقه از خوزستان را به یک موکب داد و موکب استان کرمان در منطقه
حمیدیه قرار گرفت و از صفر تا صد مسئولیت امداد و پاك سازي و تعمیر منازل به آن منطقه را تا به امروز بر عهده دارند و در حال
انجام آن ها هستند. در واقع وجود حاج قاسم امنیت بود، وجود حاج قاسم خدمت بود، وجود حاج قاسم جهاد بود، وجود حاج قاسم

 
ایثار بود. حاج قاسم خودش را نمی دید، چون اساساً در پی نشان دادن خود نبود، خداوند حاج قاسم را به تمام جهان نشان داد. 

 
گوش و چشمتان به کلام حضرت آقا باشد 

خاطرم هست مقام معظم رهبري فرمودند: «در جلسات مسئولین به دنبال حاج قاسم می گشتم. فکر می کردیم حاج قاسم نیامده

 
است، خوب که نگاه می کردیم حاج قاسم را در گوشه اي و یا پشت ستونی می دیدیم.» 

حاج قاسم سالی دوبار رزمندگان قدیمی جبهه و جنگِ لشکر 41 ثاراالله را به مدت دو یا سه روز دور هم جمع می کرد و در قالب اردو
یا سفر به خوزستان، تهران یا کرمان می برد و در آن جلسات به بچه ها می گفت: «دلتان را به دوره هاي چهار و پنج ساله خوش
نکنید، گوش و چشمتان به کلام حضرت آقا باشد.» حاج قاسم می گفت: «خط قرمزتان حضرت آقا باشد و کسی که انقلاب و ولایت
فقیه را قبول داشته باشد؛ از ماست.» حاجی گوش و چشمش به کلام حضرت آقا بود و در ارتباط با خدا واقعاً غرق می شد. وقتی حاج
قاسم نماز را با صوت بلند می خواند و ما پشت سرش ایستاده بودیم، احساس می کردم که در مسجدالحرام نماز می خوانم و شکل
معنوي دیگري را در ارتباط با خدا تجربه می کردیم حتی گاهی شدت این فضاي معنوي به گونه اي بود که حس می کردم پشت سر
آقاي بهجت نماز می خوانم. یکی دیگر از خصایص حاج قاسم این بود که کم می خوابید و کم غذا می خورد و کم حرف می زد و آن
هنگام که حرف می زد؛ بی شک می توان گفت براي هر جمله اي که بیان می کرد؛ می شد یک کتاب نوشت. او بیشتر اهل کار و
عمل بود تا اهل حرف زدن. سخن حاج قاسم تأثیرگذار بود. او چهل سال لباس نظامی را از تنش در نیاورد و چهل سال نماز شب اش

 
ترك نشد و می توان گفت نمازهاي شب او سپري در جبهه هاي نبرد برایش بود. 

 
حلقه وصل 

باید بگویم در جنگ هاي نظامی و روي کاغذ و با تحلیل اعداد و ارقام، اگر پنجاه درصد کشوري در اختیار متجاوزان باشد، هیچ قدرت
نظامی نمی تواند آن را آزاد کند. بنابراین در جنگ هاي سوریه و عراق و... چیزي به غیر از ارتباط معنوي حاجی با خدا نمی توانست
هشتاد و پنج درصد از سوریه که دست داعش بود را نجات دهد. حاج قاسم با توکل و هوش نظامی و با عده اي معدود توانست این
کشور را به مردم و ملت سوریه بازگرداند. این اتفاق در عراق هم افتاد. شصت و پنج درصد عراق در دست داعش بود. نیروي معنوي،

 
گریه هاي شبانه و نماز شب ها حاج قاسم در کنار قدرت نظامی او، در این فتوحات مؤثر بود. 

من هیچ گاه بی تابی و اشک هاي حاج قاسم بعد از فوت مادرش را فراموش نمی کنم. او مخلص پدر و مادر بود. وقتی به منزل پدر و
مادر می رفت مردم روستا با مشکلات خاص خودشان نامه هایی را به حاجی می دادند. حاج قاسم با روي خوش همه نامه ها را می

 
گرفت، می خواند و پاسخ می داد. حاج قاسم مردمی و خاکی بود. رفتار و کردار حاج قاسم او را سردار دل ها کرد 

 
ما ملت امام حسینیم 

باور دارد کلام و حرف حاج قاسم سلیمانی از کتاب ها نبود و حرفش، حرف دل و حکمت بود. حاج باقري می گوید وقتی حاج قاسم
می گفت: «ترامپ قمارباز، ما را از شهادت می ترسانی! ما ملت شهادتیم ما ملت امام حسینیم....» این کلمات کلماتی نبود که در کتاب

 
ها باشد این کلمات در هیچ کتابی نوشته نشده و کلماتی بود که از دل حاج قاسم برآمده بود و بر دل و جان دنیا رسوخ کرد. 

رفتار و عملکرد حاج قاسم به گونه اي بود که هیچ گاه نیروهایی که با نام فاطمیون، حیدریون، زینبیون، حزب االله، جیش الوطنی



سوریه و... شناخته می شوند، به درخواست حاج قاسم به مشتاقان حرم اهل بیت نپیوستند بلکه حاجی با رفتار و اخلاق و عملکردش
کاري کرده بود که آنان فدایی اهل بیت (ع) شده و به کمک حاج قاسم آمده بودند و او را در مقابله با داعش همراهی می کردند. آن
ها توانستند گروهاي چریکی مخالف دولت سوریه و عراق را نابود کنند. جنگ کلاسیک با جنگ چریکی خیلی متفاوت است و توکل و
اخلاص و توسل به ائمه اطهار (ع) رمز پیروزي حاج قاسم بود. من یک بار هم ندیدم حاجی در بیست و چهار ساعت بتواند بیشتر از
پنج ساعت بخوابد. حاج قاسم این قدر در بین این نیروها عزیز بود اگر در بین شان قرار می گرفت، آن ها به دورش حلقه می زدند تا

 
اگر حادثه اي رخ داد، آن ها فدایی حاج قاسم شوند. 

جنگ و مبارزه با داعش بخشی از فعالیت هاي چهل ساله حاج قاسم بود. بعد از جنگ در مبارزه با اشرار جنوب شرق کشور که استان
هاي خراسان جنوبی و زاهدان، بندرعباس، کرمان و بخشی از استان یزد را نا امن کرده بودند، همین تلاش و جهاد شهید قاسم
سلیمانی توانست امنیت بخش زندگی ساکنان آن بخش ها باشد تا اکنون اهالی آن مناطق بتوانند در امنیت به اشتغال و کشاورزي
بپردازند. در واقع همه ملت ایران، ملت عراق و سوریه و حتی یمن مدیون شهید حاج قاسم سلیمانی هستند. حاج قاسم خودش را فدا

 
کرد تا ما به اسلام و ولایت نزدیک تر شویم تا ما با افتخار و عزت زندگی کنیم. 

 
 

 
حاج قاسم در هر نقشی، عالی بود / پاي پدرش را شست 

خاطرم هست حاج قاسم پدرش (مشد حسن آقا) را براي زیارت امام رئوف به مشهد برده بود. یکی از دوستان با چشم خود دیده بود
که حاجی در صحن رضوي نشسته و پاي پیرمردي که بعد از سلام و احوال پرسی فهمیده بود پدر بزرگوارشان است را با آب ولرم که
در درون یک ظرف بود، ماساژ می داد. حاجی با تمام مشغله اي که داشت از پدر و مادرش غافل نمی شد. او با همه مشغله کاري که
داشت، اگر فرصتی پیدا می کرد، به کرمان می رفت. یاد دارم در فرودگاه برادر همسرشان (محمود) به استقبالش می آمد و حاج قاسم
را در مسیري یک صد و هشتاد کیلومتري به شهرستان «رابرُ» و روستاي قنات ملک می برد تا به دیدار پدر و مادر برود. حاجی تقریباً
یک یا دو ساعتی را در محضر پدر و مادر بود. در این زمان پدر و مادر را غرق بوسه می کرد و از آن ها قدرت می گرفت و می خواست
که برایش دعا کنند. من هیچ گاه بی تابی و اشک هاي حاج قاسم بعد از فوت مادرش را فراموش نمی کنم. او مخلص پدر و مادر بود.
وقتی به منزل پدر و مادر می رفت مردم روستا با مشکلات خاص خودشان نامه هایی را به حاجی می دادند. حاج قاسم با روي خوش
همه نامه ها را می گرفت، می خواند و پاسخ می داد. حاج قاسم مردمی و خاکی بود. رفتار و کردار حاج قاسم او را سردار دل ها کرد.
آن چه باعث ماندگاري و مکتب سلیمانی شد، رفتار حاج قاسم بود. در طول سال که سیصد و شصت و پنج روز است، به گمانم سیصد
روز در کنار خانواده نبود و همه این ایام مشغول جهاد بود، اما در همه ایامی که در کنار خانواده بود با خانواده و فرزندانش رفیق بود. با
آن ها مشورت می کرد. با نوه ها بازي می کرد تا جبران فاصله و فراق را کرده باشد. حاج قاسم در هر نقشی که بود، عالی بود. او اهل



ورزش بود و به کوه نوردي علاقه داشت و ارتباط صمیمانه اي را با جوان ها برقرار می کرد. بنابراین من معتقدم اگر امروز حاج قاسم،

 
حاج قاسم شده است؛ هشتاد درصد از شخصیت غیرنظامی اش مؤثر و تأثیرگذار بوده است. 

 
در دل تاریخ جوانه زد و ریشه اش ماندگار شد 

شنیده ام قاسم سلیمانی بعد از این که براي تحصیل به کرمان آمد به مسافرخانه کسري رفت و به صاحب مسافرخانه گفته بود، می
توان این جا کار کرد و جاي خواب داشت؟ صاحب مسافرخانه بعدها می گوید همیشه می دیدم این جوان به ظاهر هیچ ندارد ولی از
صاحب رستوران و صاحب مسافرخانه بالاتر و غنی تر است و شخصیتی عجیب دارد. با طی کردن و عبور از این مسیرها، آن جوان در

 
دل تاریخ جوانه زد و ریشه اش ماندگار شد. 

خاطرم هست روزي تعدادي از دانشجوها درخواست داشتند که حاج قاسم را ببینند. به حاجی گفتم. شهید سلیمانی در آن موقع تازه
درجه سرلشکري را گرفته بود. حاج قاسم گفت حیف وقت دانشجوها نیست که مرا ببینند؟ گفتم درخواست دانشجوها را به شما
رساندم. مامورم و معذور... بالاخره مقرر شد در مکانی در تهران حاجی با دانشجوها دیدار کند. سکوت عجیبی حکم فرمایی می کرد و
هیبت مردانه و لباس نظامی نشسته بر اندامش قدر سخن را همه گرفته بود. هیچ گاه صورت و احوال دانشجویان در آن دیدار را
فراموش نمی کنم. حاج قاسم با همان طمانینه و لبخند زیبایش سکوت را شکست. انگار با دیدن جوانان خاطرات کودکی و نوجوانی
خود را یاد آورد. حاج قاسم در بخشی از سخنرانی اش گفت من هم قبل از این که براي کار و تحصیل از زادگاهم به کرمان بروم، در
دوره ي قبل از انقلاب در روستاي رابرُ و کوهستان هاي قنات ملک به کار دامداري و کشاورزي مشغول بودم و امیدوارم اگر فرصتی در
دوران بازنشستگی پیش بیاید به زادگاهم بازگردم و همان کارهاي کودکی و نوجوانی ام را انجام دهم و کودکانه هایم را دوباره تجربه

 
کنم. دوست دارم در زادگاهم به فعالیت هاي دامداري و کشاورزي براي کارآفرینی بپردازم. 

 
مستحبات واجب و مکروهات حرام 

هیج وقت ندیدم حاج قاسم یک ساعت قبل از اذان صبح خواب باشد. حتی اگر بسیار هم دیر خوابیده بود یک ساعت قبل از اذان بیدار
بود. براي حاج قاسم مستحبات واجب و مکروهات حرام بود. به نظرم با همین فرمول خدا را می دید و در واقع حاج قاسم خدا را ناظر
بر اعمالش می دید و با ناظر بودن خدا بر اعمالش از هیچ چیز خوف نداشت. ما باید نفرین کنیم بر افرادي که باعث شدند ترامپ
قمارباز تصمیم بر ترور حاج قاسم بگیرد. آن ها در این سال ها بیش از صد بار می توانستند حاج قاسم را ترور و شهید کنند ولی از
عقوبت آن می ترسیدند. اما این بار با اغتشاش ها و مصیبت هایی که در بیست و پنج آبان 1398 اتفاق افتاد، دشمن فکر کرد که الان
زمان شهید کردن حاج قاسم است. اولین پیام ترامپ به ایران تبریک بود ولی بعد از آن که دید ملت ایران یک پارچه عزادار حاج قاسم
شدند، عقب نشینی کرد و هنوزم که هنوز است خوف انتقام در دل امریکایی ها وجود دارد. آن ها اکنون پشیمان هستند. دشمنان
حاج قاسم و دشمنان اسلام و دشمنان انقلاب براي حاج قاسم ارزش ویژه اي قائل بودند و از زمانی که حاج قاسم را ترور و شهید

 
کردند، یک روز خوش نداشته و خوف انتقام در دل هایشان ریشه دوانده است. 

یک روز راننده تاکسی در بین راننده ها این قصه رفت و آمدهاي حاج قاسم را می گوید و نشانه هایی از حاجی را براي دیگر راننده ها
می دهد و می گوید این آقا هر هفته، گاهی هم دو هفته یک بار و گاهی هم ماهی یک بار از تهران زنگ می زند و به اصفهان می آید
و بعد از زیارت مزار شهید کاظمی به تهران باز می گردد و من نمی دانم او کیست. دیگر راننده ها می گویند از او نام و نشانش را
بپرس این مشخصاتی که تو می دهی حتماً حاج قاسم سلیمانی فرمانده نیروي قدس سپاه است. راننده دفعه بعد از حاجی نام و

 
نشانش را می پرسد و حاج قاسم خودش را معرفی می کند و راننده متحیر از این همه خضوع و مهربانی می شود. 

 
پُست از حاج قاسم عزت می گرفت 

حاج مرتضی حاج باقري سال 1361 براي اجراي عملیاتی براي جذب نیرو و تشکیل گردان تخریب به مدت دو ماه از زادگاهش



اصفهان براي انجام مأموریت به کرمان و لشکر 41 ثاراالله مأمور می شود. خودش می گوید حاج قاسم فرمانده رفتار و تواضعش همانند
بسیجی ها بود. آن موقع که به او قاسم سلیمانی می گفتند او را در جلسه اي دیدم و جذبه نگاه قاسم دلم را ربود. بعد از آن در بیابان
کوشک، بین عملیات بیت المقدس و رمضان در سنگر فرماندهی با حاج قاسم ملاقات کردم و از همان موقع دل به دل رفیق دادم. از
مدیریت فرمانده سخن به میان می آورد و می گوید مدیریت و فرماندهی حاج قاسم به گونه اي بود که تیپ ثاراالله سپاه بهترین و
تاثیرگذارترین لشکر سپاه پاسدارن انقلاب اسلامی شده بود. در واقع پُست به حاج قاسم عزت نمی داد، پُست از حاج قاسم عزت می

 
گرفت. هر کجا که فعالیت می کرد اگر پایین ترین پست را هم به او می دادند؛ آن پُست به خاطر حاج قاسم عزت پیدا می کرد. 

حاج باقري ادامه می دهد: حاج قاسم بسیار عجیب بود. چیزهایی از حاج قاسم وجود دارد که براي عقل باورکردنی نیست و این از
نهایت معرفت و عرفان این بزرگ مرد است. زندگی او در سطح عموم مردم جامعه بود و در طول مدت بیست و دو سالی که فرمانده
نیروي قدس، در سوریه و عراق و در انجام مأموریت بود؛ یک روز حق مأموریت یا اضافه کار یا دلاري نگرفت. بنده اي که این گونه با

 
خدا معامله کند، بی دلیل خداوند مهرش را به دل همه ي بنده هایش قرار نمی دهد. 

 
آمریکا در زباله دان تاریخ 

من باور دارم در گذشته اگر کسی می خواست با حاج قاسم ارتباط برقرار و با او گفت وگو کند، باید از یک مسیر مشخص اداري عبور
می کرد تا او را ملاقات کند، اما امروز این طور نیست. امروز اگر کسی معرفتی جزئی داشته باشد، در هر جا و مکان می تواند با حاج
قاسم ارتباط برقرار کند و همان موقع جواب خود را بگیرد. من معتقدم اگر حاج قاسم تا قبل از شهادت حلال مشکلات بود؛ امروز و
بعد از شهادت این قدرت بی نهایت در اختیارش است و باورم این است که در روز فرج آقا امام زمان (عج) حاج قاسم حتماً در رکاب
امام عصر خواهد بود. تاکید دارم که ما می توانیم در حل مشکلات مادي و معنوي از حاج قاسم کمک بگیریم. امروز حاج قاسم از امام
زاده ها بالاتر نباشد، کمتر نیست. حاج قاسمی که رهبري انقلاب که مانند کوه هستند؛ چندین بار در این یک سال گذشته اشک شوق

 
و تأسف برایش ریختند. 

به نظر من اگر امروز در امنیت هستیم به خاطر شهداي انقلاب، شهداي دفاع مقدس، شهداي مدافع حرم است که در رأس آن ها حاج
قاسم سلیمانی می درخشد. شهادت حق حاج قاسم بود. اگر شهادت حاج قاسم به دست یک داعشی مزدور بود، تأسف داشت. حاج
قاسم به دست جنایتکارترین آدم و دولت دنیا با ترس و در کمال نامردي و بدون هیچ دفاعی و در دل سیاه شب ترور و به شهادت
رسید. آن ها این اقدام را با کامل ترین ابزار و با ماهواره ها، هواپیما، پهباد و موشک آن هم در مقابل یک فرد بی دفاع و ناجوانمردانه
انجام دادند. درست است که حاج قاسم را از ما گرفتند اما آن ها با این کار، ریشه خودشان را کَندَند و شما و ملت ایران شاهد خواهید

 
بود که آمریکا به مانند شوروي سابق به زباله دان تاریخ خواهد پیوست. 

 
 



 
حاج قاسم ماندگار شد 

حاج قاسم براي مردم و خانواده هاي شهدا پدر و مادر شهید، فرزند و همسر شهدا، خانواده هاي ایثارگران، جانبازان و خانواده آزاده ها
خالصانه جان می داد. او حتی هنگامی که در سوریه بود اگر تماسی با ایران داشت حتماً احوالی از خانواده شهدا مخصوصاً شهداي
مدافع حرم و علی الخصوص فرزندان آن ها می پرسید و پدرانه با کودکان شهداي مدافع حرم صحبت می کرد. فرزندان مدافعان حرم

 
به حاج قاسم دلخوش بودند و می دانستند که حاج قاسم آن ها را تنها نمی گذارد. 

هیچ گاه یادم نمی رود، سال 1398 نوه ده ساله یک از شهداي شاخص کرمان بیمار شده بود و باید عمل جراحی می شد. حاجی باید
به سوریه می رفت، اما تا زمانی که پیگیري هاي پزشکی و درمانی و بیمارستان و عمل جراحی انجام نشد و تا از احوال خوب دخترك
مطمئن نشد؛ به سوریه نرفت. حاج قاسم حواسش به همه جا بود. حاج قاسم حواسش به خط مقدم بود، حاج قاسم حواسش به پشت
خط بود، حاج قاسم حواسش به خانواده شهدا بود، حاج قاسم حواسش به رزمندگان بود، حاج قاسم حواسش به خانواده شهدا بود،
حاج قاسم حواسش به مجروحین بود، حاج قاسم حواسش به جانبازان بود. در واقع حاج قاسم خودش و خانواده اش را فداي انقلاب و
ارزش هاي انقلاب کرد و به همین خاطر حاج قاسم ماندگار شد. حاج قاسم براي درمان خانواده شهدا، ایثارگران و رزمندگان و زنده
ماندن ولو یک روز پدر و مادر شهدا و... از هیچ کمکی مضایقه نمی کرد. خاطرم هست ده سال پیش آمپولی براي پدر شهیدي نیاز بود

 
که مبلغ گزافی داشت. حدود یک میلیون و پانصد هزار تومان بود. حاجی تمام تلاشش را براي تهیه این آمپول کرد و تهیه هم شد. 

 
مسافري از تبار عشق 

همان طور که می دانید منزل آقاي قا لیباف و شهید احمد کاظمی در کنار منزل شهید سلیمانی بود. هر روزي که حاج قاسم ایران
بود؛ آن ها دور هم بودند و همدیگر را ملاقات می کردند، اگر هم شرایط دیدار فراهم نبود؛ حتماً با تماس تلفنی با هم صحبت می
کردند و صداي هم را می شنیدند. حاج قاسم و شهید کاظمی هیچ گاه حتی زمانی که حاج قاسم فرمانده لشکر و مسئول جنوب شرق
و حاج احمد مسئول شمال غرب کشور بودند؛ ارتباط شان قطع نشد. بعد از شهادت حاج احمد، حاجی بسیار بی تاب شد و از خدا
خواست که با شهادت به شهید احمد کاظمی برسد. با توجه به این که شهید کاظمی در اصفهان به خاك سپرده شد، حاجی در
فرصت هایی که ایجاد می شد با هواپیماي عمومی به اصفهان می آمد. حاجی در فرودگاه با راننده تاکسی اي آشنا شد شماره تبادل
کردند، که هر موقع به اصفهان می رسید، راننده تاکسی به فرودگاه می آمد و حاج قاسم را را بر سر مزار شهید کاظمی می برد و
حاجی نیم ساعتی را آن جا بود و زیارتی می کرد و دوباره به فرودگاه باز می گشت و به تهران می رفت. یک روز راننده تاکسی در بین
راننده ها این قصه رفت و آمدهاي حاج قاسم را می گوید و نشانه هایی از حاجی را براي دیگر راننده ها می دهد و می گوید این آقا
هر هفته، گاهی هم دو هفته یک بار و گاهی هم ماهی یک بار از تهران زنگ می زند و به اصفهان می آید و بعد از زیارت مزار شهید
کاظمی به تهران باز می گردد و من نمی دانم او کیست. دیگر راننده ها می گویند از او نام و نشانش را بپرس این مشخصاتی که تو
می دهی حتماً حاج قاسم سلیمانی فرمانده نیروي قدس سپاه است. راننده دفعه بعد از حاجی نام و نشانش را می پرسد و حاج قاسم

 
خودش را معرفی می کند و راننده متحیر از این همه خضوع و مهربانی می شود. 

 
مسافران حرم 

با شناختی که از حاج قاسم داشتم، شنیدن از این دست اتفاق ها برایم روشن و به نوعی عادي بود. اما خاطره فرودگاه و سفر سوریه
رنگی دیگر در بین خاطرات مانده از حاج قاسم به جا گذاشته است. راننده حاجی بیان می کرد در مسیر فرودگاه امام خمینی (ره)
بودیم. پرایدي منحرف شد و با هم تصادف کردیم. پراید صد درصد مقصر بود. راننده حاجی ادامه داد و گفت: بعد از برخورد از ماشین
پیاده شدم و از حاجی خواستم اجازه دهد که به پلیس زنگ بزنیم اما حاجی به شدت با من برخورد کرد و با جذبه گفت مقصر تو
هستی. راننده حاجی در جواب می گوید: راننده پراید مقصر است، اما حاجی اصرار داشت که من مقصرم و باید خسارت راننده پراید را
پرداخت کنیم. هماهنگی را انجام دادم و راننده پراید که خودش هم متحیر شده بود، خوشحال از این اتفاق و مهربانی، منتظر دریافت



خسارت شد. کمی که جلوتر به حاجی گفتم حاج قاسم چرا گفتی من مقصرم؟ مقصر راننده پراید بود و شما دارید به من ظلم می

 
کنید! 

شهید سلیمانی در جواب به من گفت: «عزیز من! ما الان کجا می رویم؟ به سوریه می رویم. به دل آتش. اما این راننده پراید نان آور
خانواده است و با همین ماشین رزق خانواده و همسرش را تأمین می کند.» حاجی گفت این درست است که ما مبلغ خسارت را به او
پرداخت کردیم، اما در واقع او را خوشحال کردیم و خوشحالی او براي ما خیر است و صدقه راه است. تازه اگر ما در سوریه کشته

 
شویم معلوم نیست در زمره شهدا قرار بگیریم. بنابراین باید گذشت کنیم و به خاطر عمل مان خداوند به ما عنایتی کند. 

از لحاظ مکانی، حاج قاسم در قسمتی به خاك سپرده شد که اگر مقامات براي اداي احترام و تشریفات بخواهند بر سر مزار حاجی

 
بروند، به سختی این کار انجام خواهد شد. 

حتی از راننده حاج قاسم در تهران شنیدم هنگامی که سر چهار راه پشت چراغ می ایستادیم و کودکان کار دسته گل و یا هر وسیله
دیگر را براي فروش عرضه می کردند؛ محال بود حاج قاسم از آن ها خرید نکند. حتی زمانی که پول همراهشان نبود و یا چراغ سبز
می شد، از ماشین همراهان درخواست می کرد که از کودکان کار و دست فروش خرید کنند و بعد هزینه پرداخت شده را به همراهان

 
پرداخت می کرد. 

 
پناهگاه آهوان شکار 

حاج قاسم همیشه پناه بود. او پناهگاه همه مردم و رزمندگان بود. شاید هیچ وقت از حاج قاسم استفاده نمی کردیم ولی بودن حاجی
براي ما امید بود، قوت بود، قدرت بود و متأسفانه امروز به صورت ظاهري از او دور شدیم که اگر معرفت داشته باشیم، بهتر از گذشته

 
حاج قاسم می تواند به دادمان برسد. 

از دوستی شنیدم زمانی که حاج قاسم در سوریه و زیر آتش بود، با مسئول خدمات نیروي قدس تماس گرفت. از آن طرف خط صداي
گلوله با صداي حاج قاسم همراه شده بود. حاجی زیر رگبار گلوله و درگیري از دوست ما درخواستی می کند. قصه از این قرار بود که
که در کوه هاي نزدیک به قرارگاه تعدادي آهوي شکار و قوچ زندگی می کردند. حاجی در آن شرایط به او می گوید که با توجه به این

 
که آن سال خشکسالی بود و حیوانات بدون علوفه می ماندند، براي آن ها علوفه تهیه کنند تا حیوان ها گرسنه نمانند. 

بعد از ظهر همان روز دوباره با دوستی که مسئولیت این کار را بر عهده اش گذاشته بود، تماس می گیرد تا خیالش از انجام کار راحت

 
شود. حاج قاسم حواسش به همه جا بود... 

 
حاشیه هاي قرآن و رموز سعادت 

به نظرم هر کسی می خواهد در زندگی موفق و هم در آخرت سعادتمند شود باید الگوي خود را شهدا مخصوصاً حاج قاسم سلیمانی
قرار دهد. حاج قاسم در کوتاه مدتی که منزلش بود، بیشترین استفاده را می کرد. حاج قاسم گلخانه ي کوچکی داشت که در آن جا
سبزیجات و فلفل و... کشت می کرد و از محصول آن به همسایه ها می داد. او همچنین اهل مطالعه بود و از زمانی که سوار هواپیما
می شد تا زمانی که به مقصد برسد، حتماً مطالعه می کرد و کتاب می خواند. حاجی همیشه یک قرآن همراه داشت. هنگامی که قرآن
می خواند اگر مطلبی به فکرش می رسید آن را در حاشیه قران یادداشت می کرد. خبر دارم که خانواده شأن قصد تکثیر و توزیع آن

 
را دارند. 

 
می خواهم بگویم حاج قاسم از همه لحظات ش بهترین استفاده را می کرد. 



حاج قاسم وصیت کرده بود که در کنار حسین یوسف الهی به خاك سپرده شود، همه از ارادت شهید سلیمانی به حسین خبر داشتند.
حسین اهل معرفت بود و به نظرم حاج قاسم به وجوه معرفتی حسین به خوبی آشنا بود. به همین دلیل هم این وصیت را کرد. در
واقع از لحاظ مکانی، حاج قاسم در قسمتی به خاك سپرده شد که اگر مقامات براي اداي احترام و تشریفات بخواهند بر سر مزار
حاجی بروند، به سختی این کار انجام خواهد شد، در صورتی که می شد بهترین مکان براي تشریفات و اداي احترام دنیایی را براي
حاج قاسم انتخاب کرد. به همین سبب با نظر چند تن از دوستان دو مزار براي شهید سلیمانی و شهید پورجعفري در مکانی خاص در
گلزار شهر کرمان انتخاب و آماده شد اما به دلیل ازدحام مردم این امکان فراهم نشد و شب به درخواست خانواده شهید و عمل به
وصیت نامه پدر، مزار شهید، کنار مزار شهید حسین یوسف الهی آماده شد. همچنین حاج قاسم قبل از شهادت دو گونی خاك از
شلمچه آورده و وصیت کرده بود هنگام خاك سپاري این خاك ها را در محل دفنم بریزید تا خاك هاي سرزمینم بر من شهادت

دهند. روحش شاد و یادش ماندگار.



طرح هاي اشتغال روستایی پنج هزار شغل در استان مرکزي ایجاد کرده است

منبع: ایرناشماره خبر:  226  |  تاریخ: 1399/11/05

اراك - ایرنا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي گفت: بهره برداري از طرح هاي خرد و کلان اشتغال
روستایی حدود پنج هزار شغل در این استان ایجاد کرده است.

اراك - ایرنا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان
مرکزي گفت: بهره برداري از طرح هاي خرد و کلان
اشتغال روستایی حدود پنج هزار شغل در این استان ایجاد

 
کرده است. 

«محمدتقی آبایی هزاوه» روز یکشنبه در گفت و گو با ایرنا
افزود: از زمان اجراي طرح اشتغال پایدار روستایی (اواخر
سال 96) تاکنون 2 هزار و 405 طرح در استان مرکزي با
اعتباري بالغ بر چهار هزار و 176 میلیارد و 315 میلیون

 
ریال به کارگروه اشتغال ارسال شده است. 

وي بیان کرد: تاکنون 2 هزار و 267 طرح به مبلغ سه هزار و 597 میلیارد و 948 میلیون ریال مصوب شده و از این تعداد 2 هزار و

 
351 طرح با اعتباري بالغ بر سه هزار و 186 میلیارد و 448 میلیون ریال نیز قرارداد تسهیلات منعقد شده است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي ادامه داد: از ابتداي اجراي طرح اشتغال روستایی در این استان (اواخر سال 96)
تاکنون، 2 هزار و 348 طرح با اعتباري بالغ بر 3 هزار و 184 میلیارد و 998 میلیون ریال مصوب و سه هزار و 24 میلیارد و 911

 
میلیون ریال اعتبار تخصیصی آن پرداخت شده است. 

آبایی هزاوه عنوان کرد: بیشترین طرح هاي ارسال شده در راستاي اشتغال پایدار روستایی در این استان با 384 طرح مربوط به

 
شهرستان اراك و پس از آن شازند و ساوه به ترتیب با 377 طرح و 337 طرح، در جایگاه هاي دوم و سوم قرار دارند. 

 
وي گفت: طرح اشتغال روستایی یکی از طرح هاي مهم دولت تدبیر و امید است که در توسعه روستاها نقش موثري داشته است. 

 
استان مرکزي با 12 شهرستان داراي بیش از یک میلیون و 400 هزار نفر جمعیت است. 

 
برچسب ها 

 
- اراك 

 
- استان مرکزي 

- تعاونی 



 
- جهش تولید 

 
- اشتغال زایی 

 
- توسعه روستایی 

 
- اشتغال پایدار 

- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی



گذراندن دوره هاي موسیقی به مداحان توصیه نمی شود

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  227  |  تاریخ: 1399/11/05

مرتضی طاهري رئیس هیئت مدیره خانه مداحان، حضور در رکاب عالمان دینی را سیره پیرغلامان و مداحان برجسته در
طول تاریخ بیان کرد و گفت: اشعار آیینی باید اشعاري غنی و در ساحت اهل بیت(ع) سروده شود.

مرتضی طاهري رئیس هیئت مدیره خانه مداحان، حضور در رکاب عالمان دینی را سیره پیرغلامان و مداحان برجسته در طول

 
تاریخ بیان کرد و گفت: اشعار آیینی باید اشعاري غنی و در ساحت اهل بیت(ع) سروده شود. 

 
 

سنت دیرپاي ستایشگري از آغاز در ادب فارسی و عربی وجود داشته و مدیحه سرایی، هنري مورد توجه بوده است، طوري که اگر
کسی قریحه شعر گفتن داشت اشعاري درباره اتفاقات و حتی در وصف اشخاص می سرود. یکی از نخستین نمونه هایی که می توان به
عنوان اولین مرثیه از آن یاد کرد مربوط به فرمایش امام سجاد (ع) می شود که بعد از بازگشت به مدینه خطاب به بشیر می فرمایند:
آیا تو نیز همانند پدرت می توانی شعر بگویی؟ بشیر اولین مرثیه کربلا را با عنوان «یا اهَْلَ یثَْرِبَ لا مُقامَ لکَُمْ بهِا...» می سراید و مورد

 
تحسین و تشویق اهل بیت (ع) قرار می گیرد. 

مداحی حرفه بسیار با شرافتی است و مداح می تواند از این طریق به تبلیغ معارف دین اقدام کند. وقتی یک مدیحه سرا، رنج اهل بیت
(ع) را در کربلا و حوادث حزن آمیز صدر اسلام را بیان می کند در اصل به تبلیغ معارف دین و سوق دادن نسل جوان به عمل به دین
و شریعت اقدام کرده است؛ مداح با تبلیغ معارف دین و همچنین با پرهیز از انحراف و خرافه گویی می تواند آن چیزي که مردم به

 
خصوص جوانان براي پاك بودن و پاك زیستن و به معناي واقعی کلمه مؤمن بودن و عاقبت بخیري نیاز دارند، به آنان بیاموزد. 

جامعه مدّاح کاري بزرگ بر عهده دارد و آن عبارت است از مدیریّت شادي و عزاي جامعه. مداحان در حقیقت شادي هاي معنوي و
عزاهاي اساسی و قلبی و عمیق را مدیریّت کرده و جهت می دهند.مدیحه سرایی هزار و یک نکته با اهمیت دارد. براي آگاه شدن
بیشتر از بایدها و نبایدهایی که مداح در مدیحه سرایی باید مورد توجه قرار دهد با حاج مرتضی طاهري رئیس هیئت مدیره خانه

 
مداحان به گفتگو نشستیم. بخش اول این گفتگو به شرح زیر است: 

 
از چه زمانی مدیحه سرایی و ستایشگري اهل بیت (ع) را شروع کردید و اساتید شما در این راه چه کسانی بودند؟ 



متولد فروردین 1338 هستم و قریب به 60 سال است که در مجالس سراسر معرفت و نورانی خاندان عصمت و طهارت (ع) به مداحی
و روضه خوانی اشتغال دارم. مداحی را از همان دوران کودکی آغاز و در پنجم ابتدایی به صورت حرفه اي در جلسات متعدد عمومی و

 
خصوصی در مدح و رثاي امامان معصوم و ذکر مناقب آن بزرگواران به مداحی و مرثیه سرایی پرداختم. 

نخستین مشوق به امر مداحی و استادم، مرحوم پدرم بود. آن مرحوم از پیر غلامان عرصه مداحی به شمار می رفت و در زمان جوانی و
میان سالی جز مداحان برجسته و کم رقیب تهران محسوب می شد و جلسات مهمی را در پایتخت اداره می کرد. بر همین اساس بنده
در یک خانواده اي چشم به جهان گشودم و رشد یافتم که همیشه زمزمه و نواي مداحی را با گوش و جان می شنیدم و شاهد رفت و
آمدهاي مداحان و دوستان مرحوم پدرم به منزلمان و تشکیل جلسات مشترك آنان به منظور مباحثه و مبادله اشعارشان بودم. علاوه
بر آن هر ماه جلسه روضه خوانی و همچنین به مناسبت شهادت امام صادق (ع) یک دهه مراسم عزاداري در منزلمان برگزار می شد؛

 
همه این امور سبب شد بنده در این مسیر که هم اکنون در آن قرار دارم تشویق شوم، حرکت کنم و پیش بروم. 

یکی از مهمترین اساتیدم که از محضر ایشان به لحاظ معنوي، اطلاعات مذهبی و نغمات آئینی بهره بردم مرحوم شهید حاج شیخ
احمد کافی بود. من و برادرم از همان ابتداي آشنایی با مرحوم کافی انس گرفتیم و ارتباط قوي بین ما ایجاد شد، ایشان نیز پدرانه ما

 
را زیر پر و بال خود گرفت و اجازه داد تا از خرمن معرفتش خوشه ها بچینیم. 

 
 

 
درباره جایگاه آموزش موسیقایی در نظام مداحی کشور چه نظري دارید؟ 

موسیقی خواسته و ناخواسته در مداحی جریان دارد نه تنها در مداحی بلکه در سخن گفتن نیز نواهایی که از حنجره خارج می شود
در معادلات موسیقی قرار می گیرد، براي مثال زمانی که انسان آرام سخن می گوید اگر یک لحظه صداي خود را بلند کند کلاً نظام
موسیقایی کلام به هم می ریزد و خارج از نغمات قرار می گیرد همین امر مخاطب را اذیت می کند؛ در مداحی نیز همین امر صادق

 
است. 

زمانی که گفته می شود مداحی باید در قالب موسیقی باشد ممکن است مخاطب عوام تصور کند که مداح باید با استفاده از یک سازي
بخواند، در حالی که چنین نیست و مداحی با خواندن همراه با ساز دو مسیر متفاوت است. به عقیده بنده اختلاط این دو با هم، یک
مسیر و جریان انحرافی است، زیرا مداحی خود موسیقی است و مداح می تواند بدون هیچ ساز موسیقی براي مخاطب حزن و شادي

 
ایجاد کند، او را روي موج نغمات موسیقی قرار دهد تا لذت ببرد بدون اینکه هیچ سازي در کار باشد. 



آموزش دوره هاي موسیقی به شرطی ایراد ندارد که به موسیقایی مداحی لطمه وارد نکند، چرا که هرچند گاهی افرادي بودند که این

 
دوره ها را گذراندند اما از مسیر مشخص مداحی دور شدند و راه خوانندگی را در پیش گرفتند 

اینکه گفته شود یک مداح حتماً باید برود دوره هاي موسیقی را بگذراند! نه توصیه می شود و نه الزامی است؛ خوب است که انسان
بداند این نغماتی که می خواند اسمش چیست؟ از کدام گوشه است؟ و از کدام دستگاه گرفته شده؟ ولی خیلی از مداحان مشهور
امروز و پیشکسوتان نیز اهتمامی به گذراندن دوره هاي دستگاه هاي موسیقی نداشتند و ندارند، زیرا موسیقی از نغمات مداحان و
تعزیه خوانان تنظیم شده و شکل گرفته است؛ آن زمانی که هیچ آوازه خوانی در کشور وجود نداشت این مداحان و تعزیه خوانان بودند
که بر مبناي همین موسیقی می خواندند. چنانچه مداحی خارج از آن ردیف خود خوانده شود بلافاصله خواننده و مخاطب متوجه می
شوند و در ذوق آنان می خورد براي همین مداحی باید بر اساس همان تنظیم خود پیش برود و چنانچه از ریلش خارج شود باید
سریع به ریل سابق برگردد، در غیر این صورت اگر مداح بخواهد مداحی خود را غیر مرتبط تغییر دهد کاملاً مشخص می شود و به
مداحی لطمه می زند. بنابراین آموزش دوره هاي موسیقی به شرطی ایراد ندارد که به موسیقایی مداحی لطمه وارد نکند، چرا که

 
هرچند گاهی افرادي بودند که این دوره ها را گذراندند اما از مسیر مشخص مداحی دور شدند و راه خوانندگی را در پیش گرفتند. 

 
مداح تا چه اندازه می تواند از موسیقی ایرانی و غیر ایرانی در مداحی بهره ببرد؟ 

موسیقی خارجی اصلاً در فرهنگ ایرانی و شیعی یک وصله ناجور است، موسیقی خارجی یعنی رپ و ... که اگر در مداحی وارد شود

 
کار را بسیار خنده دار می کند ضمن اینکه از نظر معنوي نیز کار ضعیف می شود. 

موسیقی غنی ایرانی که در بسیاري از نقاط جهان از غناي آن استفاده می شود همان چیزي است که از گذشته در مداحی ها وجود
داشت و امروز نیز همان مشاهده می شود منتهی زمانی که کسی به نغمات اصیل ایرانی و فرهنگ شیعی وارد باشد می داند که

 
موسیقی هاي غربی هیچ جایگاهی در مداحی ندارد. 

 
آیا مداح باید شعر شناس هم باشد؟ 

مداح باید شعر شناس باشد؛ یکی از نقاط قوت و ضعف مادحین شناخت و عدم شناخت شعر است، زیرا مداح ابزار کارش شعر بوده و
هرگز نمی تواند بدون این ابزار مداحی کند. گاهی اوقات مشاهده می شود برخی مداحان بدون اینکه شعر را بشناسند مداحی می
کنند و اصلاً به وزن و قافیه اشعار توجه نمی کنند، این ضعف بسیار بزرگی است که یک مداح حتی به اولیات شناخت شعر توجه نمی

 
کند و نسبت به آن آگاهی ندارد. 

اشعار باید با شور و شعور همراه باشد، شور مخاطب را به وجد می آورد و شعور سبب افزایش معرفتش می شود، شور شاید بتواند تنها
احساسات مردم را برانگیزد اما نمی تواند شعور ایجاد کند، براي مثال عده اي در فتنه 88 شور زده شدند و کشور را دچار بحران
کردند اما زمانی که شور با شعور همراه بود، حماسه 9 دي خلق شد؛ در بحث مداحی نیز همین امر جاري است اگر مداحی بدون

 
شعور و تنها با شور همراه باشد فتنه می شود اما اگر شور و شعور با هم همراه باشند حماسه خلق می شود. 



 
 

 
نقاط ضعف و قوت شعرهاي آئینی امروز چیست؟ 

امروزه شعرهاي آئینی به خاطر هدایت هاي داهیانه حضرت آیت االله خامنه اي پیشرفت هاي بسیاري داشته است، اگر توجه داشته
باشید هر سال یک مرتبه مداحان و ذاکران آل االله دیداري با معظم له دارند و به محضر ایشان مشرف می شوند و رهبر انقلاب نیز در
این دیدار سالانه امّهات را بیان می فرمایند تا مداحان و ذاکران به آن امور توجه داشته باشند. در طول سال نیز مراکزي هستند که
این بیانات را دسته بندي کرده و به صورت جزوه و یا پیام هاي کوتاه در اختیار مداحان و ذاکران قرار می دهند همین امر باعث شده

 
شاعران جوان و خوش ذوق شعرهاي آئینی قوي را بسرایند و تا حدودي خلاءها و ضعف هاي به وجود آمده را رفع کنند. 

در برهه اي نه چندان دور، ضعف هایی در ابعاد مختلف شعرهاي آئینی مشاهده می شد و می دیدیم که این اشعار از نظر قوت و
استخوان بندي دچار ضعف شده است، حتی در بعضی اشعار واژگانی استفاده می شد که در شأن و ساحت مقدس اهل بیت (ع) نبود
یعنی هر لفظی به ذهن شاعر می آمد، می سرود و بعضی دیگر نیز چون شعر شناس نبودند آنان را می خواندند که امروز این ضعف در

 
حال رفع شدن است و کمتر این نوع اشعار سروده و خوانده می شود. 

وقتی گفته می شود شعرهاي آئینی باید داراي قوت شعري باشد مقصود این نیست که صنایع و بدایع فراوانی در آن وجود داشته باشد
زیرا باید مخاطب را نیز در نظر گرفت، حتی در اشعار برخی شعراي پیشکسوت و معاصر که حضرت آیت االله خامنه اي به استفاده از
آن سفارش می کنند صنایع و بدایع دیده نمی شود اما در عوض مخاطب بسیار خوب آنها را می فهمد. البته سطح ادبی مخاطبان را

 
نیز باید ارتقا داد. 

یک مساله مهمی که وجود دارد این است که امروز در جلسات مذهبی و آئینی برخی صنایع و بدایع براي مخاطب قابل هضم نیست و

 
این امر سبب می شود مخاطب از شعر زده شود 

در گذشته شعرهاي آئینی بسیار غنی بود به حدي که معانی برخی اشعار در دیوان قدما را به سختی می توان متوجه شد، حتی از
لحاظ واژه بندي نیز در حد عالی قرار داشت منتهی به مرور کمی با غنی بودن فاصله افتاد و ضعف هایی در ادبیات پیش آمد که این
ضعف نیز با ورود شاعران جوان با استعداد و خوش ذوق در حال رفع شدن است. اما یک مساله مهمی که وجود دارد این است که
امروز در جلسات مذهبی و آئینی برخی صنایع و بدایع براي مخاطب قابل هضم نیست و این امر سبب می شود مخاطب از شعر زده

 
شود. 

انسان زمانی می تواند از کسی تعریف کند که آن فرد را به خوبی بشناسد در غیر این صورت دچار غلو و لغو می شود براي همین



وقتی کسی می خواهد براي اهل بیت (ع) شعر بسراید باید مخزن معارفش قوي و پربار باشد یا به کتاب هاي معتبر مراجعه کند. آن
شاعري که هنگام سرودن شعر از الفاظی مثل «حسین االله» استفاده می کند نشان می دهد که شناختی از خاندان عصمت و طهارت
(ع) و معارف اسلامی ندارد. شاعر باید نسبت به اهل بیت (ع) شناخت و معرفت قوي داشته باشد تا بتواند شعري درخور جایگاه آنان

 
بسراید و این نیست مگر آنکه شاعر خودش در این زمینه قوي باشد. 

 
امام شناسی و تاریخ شناسی مدیحه سرا چقدر می تواند سبب معرفت افزایی مجالس و هیأت هاي مذهبی باشد؟ 

پرسش بسیار درستی است، اگر مداح با تاریخ و سیره ائمه اطهار (ع) ناآشنا باشد چطور می تواند براي مخاطبش نسبت به زندگی و
جایگاه این بزرگواران مطلبی ارائه دهد در حالی که خودش بی اطلاع است. چنانچه شخص مداح طوطی وار مطلبی را فراگیرد و
بخواند هرگز نمی تواند آن روح معنوي که در خواندن وجود دارد جاري کند؛ بنابراین مداح علاوه بر تاریخ شناس بودن باید نسبت به

 
سیره اولیاي الهی اطلاعات کافی داشته باشد. 

البته براي نوجوانان و کسانی که در عرصه مداحی نوپا هستند باید آموزش هایی در این زمینه ترتیب داد و کلاس هایی را براي آنان

 
برگزار کرد. مداح باید بداند اگر از مباحث معرفتی و بینشی غفلت کند در این عرصه ماندگار نخواهد شد. 

اگر به سیره مداحان و پیر غلامان گذشته دقت شود معمولاً آن بزرگان در رکاب علما و عالمان ربانی بودند، ما نیز در رکاب مرحوم
کافی بودیم و به موازات از محضر دیگران مانند حضرات آیات حاج شیخ رضا سراج و حاج شیخ محمود تحریري نیز بهره می بردیم.
البته یک برهه بسیار کوتاهی یک فاصله اي بین مداحان جوان و علما اتفاق افتاد که امروز الحمداالله با ارتباطی که این دوستان با
مراکز معرفتی پیدا کردند این فاصله ایجاد شده در حال رفع شدن است. مداحان باید بدانند بهره بردن از نفس پیر هدایت گر و عالم

 
کارکشته سبب افزایش معرفت و یقین انسان می شود. 

ادامه دارد...



زود ازدواج کنید تا بیشتر وام بگیرید!

منبع: الفشماره خبر:  228  |  تاریخ: 1399/11/05

احتمالا نمایندگان با دید پایین آوردن سن ازدواج پرداخت وام را چند نرخی کردند، اما قطعا این تصمیم تبعات دیگري هم دارد.

باشگاه خبرنگاران جوان نوشت: هر سال متناسب با افزایش تورم
و هزینه هاي زندگی علاوه بر ارتقاي مبلغ دستمزد و خیلی چیز
هاي دیگر مبلغ وام ازدواج نیز افزایش پیدا می کند؛ طی چندین
سال گذشته مبلغ وام ازدواج افزایش هایی در حدود 10 تا 20
میلیون تومانی و گا ها 30 میلیون تومانی را تجربه کرده است. اما

 
1400 گویا قرار است شاهد اتفاق دیگري در روند افزایش باشیم. 
آذر ماه که بودجه سال جدید به مجلس تقدیم شد خبر رسید
براي سال جدید هم فقط 50 میلیون تومان وام ازدواج دست

 
جوانان را می گیرد، اما بعد از بررسی این موضوع در کمیسیون ها خبر هاي تازه تري دراین خصوص به گوش رسید. 

70 میلیونی شدن وام ازدواج دل خیلی از جوانان را شاد کرد و تقریبا بر این روند در پیش بودیم که هر زوج در سال جدید 70
میلیون تومان وام ازدواج دریافت می کند تا اینکه خبري جدید تر شوکه تازه اي بود که به خیلی از جوانان دم بخت وارد شد. آن هم

 
دو نرخی شدن وام ازدواج! 

مصوبه جدید کمیسیون تلفیق بودجه حاکی از آن بود که براساس این مصوبه زوج هایی که در آقایان سن شان کمتر از 25 سال و در

 
خانم ها سن شان کمتر از 23 سال باشد می توانند از وام 100 میلیون تومانی با بازپرداخت 10 ساله بهره مند شوند. 

خیلی از جوانانی که تا این سن نتوانسته بودند به هر دلیلی ازدواج کنند هجمه هاي زیادي را وارد کردند که چرا در شرایط کنونی که
ازدواج کردن سخت شده مجلس و دولت به جاي آنکه مسیر را براي همه جوانان هموار کنند چنین دل خوشی هاي کوچکی را هم از

 
آن ها می گیرند؟ 

این بخش از مصوبه مجلس عجیب است چرا که نمایانگر نوعی "تبعیض" میان زوج ها است. مشخص نیست این سن ها بر چه اساسی
در مصوبه مجلس تعیین شده است؟ آیا به تحصیل پسران در دانشگاه و سربازي آن ها در تعیین سن توجه شده است؟ و جوانانی که تا
این سن سرد و گرم روزگار را نچشیده اند آیا می توانند هیجانی تصمیم نگیرند و ازدواجی عاقلانه داشته باشند؟ این سوالات و خیلی

 
سوال هاي دیگر وجود دارد که عملا در این لحظه نظرات کارشناسی شده اي براي آن نیست. 

معاونت جوانان وزارت ورزش و جوانان که این روز ها ساماندهی امور جوانان به دستش سپرده شده است انتقاد هایی را به این سبک

 
پرداخت وام ازدواج وارد می کند. 



محمد مهدي تندگویان معاون ساماندهی امور جوانان می گوید: آیا نمایندگان نسبت به تبعات این تصمیم گیري کار مطالعاتی و
آماري انجام داده اند که اکنون به سمت اجرا می روند؟ در سال هاي گذشته با افزایش مبلغ وام موارد انحرافی شکل گرفت که بار ها
آن ها را تذکر دادیم و خواستار تدوین دستورالعمل ویژه براي نظارت بر پرداخت و دریافت آن بودیم، اما متاسفانه به آن توجه نشد و

 
اکنون نیز ما نگران همان مسائل انحرافی گذشته هستیم. 

تندگویان افزود: اکنون نگران ایجاد مشکلات انحرافی نسبت به سن ازدواج هستیم به طوري که براي دریافت وام ازدواج 100 میلیون
تومانی شاهد ازدواج و طلاق هاي صوري باشیم. متاسفانه علیرغم اهمیت تدوین دستورالعمل براي نظارت دریافت کنندگان وام ازدواج
همچنان شاهد بی توجهی به آن هستیم درحالی که رسیدگی به چنین مسائلی به مراتب مهم تر از افزایش اعداد و ارقام وام ازدواج

 
است. 

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان تصریح کرد: آیا نمایندگان مجلس نسبت به تبعات حاصل از این تفکیک در
پرداخت وام ازدواج کار کارشناسی، مطالعه و پایشی انجام داده اند؟ از کدام دستگاه مرتبط درباره این موضوع نظر کارشناسی اخذ شده
است؟. تورم و مشکلات اقتصادي مربوط به اشتغال و مسکن سن نمی شناسند، پس چگونه ما براي پرداخت وام ازدواج تفکیک سنی

 
قائل شده ایم؟ درباره تبعات اجتماعی این تصمیم چه نهادي پاسخگو خواهد بود؟ 

وي معتقد است که عمده جوانان سن ازدواج را حتی با فراهم بودن امکانات اقتصادي بالاتر از سن مورد تصمیم نمایندگان مجلس می

 
دانند، اما با بی توجه به چنین مطالعاتی تصمیم گیري می شود. 

بسیاري از جوانانی که سنشان از رقم تعیین شده بیشتر شده و می خواهند ازدواج کنند رقم 100 میلیونی وام ازدواج می تواند
راهگشاي زندگیشان باشد، اما با تدبیر جدید این امتیاز از آن ها سلب می شود. از طرفی هم ممکن است زوج هاي زیر 25 سال و 23
سال با بدهی هاي سنگین بانکی دست به گریبان شوند و به جاي حمایت، براي سال ها بر مشکلات شان افزوده شود؛ مشکلاتی که
گاه سایه سنگینی بر زندگی ایشان می اندازند و یکی از عواملی می شوند که زندگی مشترکشان را تحت الشعاع قرار و به سمت

 
جدایی می روند. 

احتمالا نمایندگان با دید تشویق جوانان به ازدواج و پایین آوردن سن ازدواج این تصمیم را گرفته اند، اما قطعا تصمیم تبعات دیگري

 
نیز خواهد داشت که لزوما مثبت نیستند. 

پیشتر دولت در لایحه بودجه رقم 50 میلیون تومان را براي وام ازدواج در نظر گرفته بود، اما کمیسیون اجتماعی این رقم را به
100میلیون تومان تغییر داد، حالا هم کمیسیون تلفیق وام ازدواج را دو نرخی کرده است. البته تصمیم کمیسیون تلفیق باید در صحن

علنی مجلس نیز مورد بررسی و تائید قرار گیرد.



معاون اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین خبر داد:

منبع: روزنامه ولایت قزوینشماره خبر:  229  |  تاریخ: 1399/11/05

ایجاد بیش از 12 هزار شغل جدید در قزوین

 
مدیرکل آموزش و پرورش استان: 

 
بیش از شش هزار دانش آموز استان فاقد ابزار هوشمند هستند 

با توجه به عدم برخورداري شش هزار و 712 دانش آموز از ابزار هوشمند، پیگیري ها براي تهیه ابزار براي این عده در حال انجام
است. به گزارش ولایت، حسنعلی اصغري در جلسه شوراي آموزش و پرورش استان اظهار داشت: بیشترین نگرانی ما با توجه به مجازي
بودن آموزش ها، نداشتن گوشی و تبلت براي استفاده از بستر شبکه شاد و دریافت آموزش هاي مجازي است. وي افزود: با توجه به
این امر از طرق مختلف پیگیري هاي فراوانی صورت گرفته است تا بتوانیم تا حد امکان این کمبود را برطرف کنیم. مدیرکل آموزش و
پرورش استان قزوین با بیان اینکه بر اساس بررسی هاي صورت گرفته در ابتداي سال حدود 13 هزار نفر از دانش آموزان فاقد
ابزارهاي لازم بودند، گفت: بحمدا... با پیگیري هاي صورت گرفته و استفاده از ظرفیت خیرین و ... توانستیم این جمعیت را به شش
هزار و 712 نفر برسانیم. وي تصریح کرد: همچنان پیگیري ها از طریق آموزش و پرورش صورت می گیرد تا بتوان با تهیه ابزار مناسب
و اهداي آن به دانش آموزانی که به دلیل عدم توان مالی قادر به تهیه آن نیستند، امکان بهره مندي آنان را از بستر آموزش هاي

مجازي فراهم آوریم./ق



گام ویژه دولت براي توسعه اقتصادي کردستان

منبع: ایرناشماره خبر:  230  |  تاریخ: 1399/11/05

سنندج - ایرنا - طرح جامع منطقه ویژه اقتصادي بانه به تصویب رسید و واگذاري اراضی آن بدون هیچ مانع و مشکل قانونی
به متقاضیان در حال اجرا است تا سرمایه گذاري، تولید و اشتغال در این شهرستان و به تبع آن در استان بر مدار توسعه قرار

می گیرد.

 سنندج - ایرنا - طرح جامع منطقه ویژه اقتصادي بانه به
تصویب رسید و واگذاري اراضی آن بدون هیچ مانع و مشکل قانونی به متقاضیان در حال اجرا است تا سرمایه گذاري، تولید و اشتغال

 
در این شهرستان و به تبع آن در استان بر مدار توسعه قرار می گیرد. 

به گزارش ایرنا، منطقه ویژه اقتصادي بانه در 15 کیلومتري غرب این شهر و در پنج کیلومتري مرز سیرانبند قرار دارد که در سال 89

 
مصوبه ایجاد آن در دولت دهم به تصویب رسید و عملیات اجرایی آن هم در سال 96 آغاز شد. 

منطقه ویژه اقتصادي بانه یکی از طرح هاي پیشران توسعه کردستان است که با طرح جامع آن به همراه هفت منطقه ویژه اقتصادي
دیگر در کشور روز دوشنبه 29 دي ماه امسال در جلسه شوراي عالی مناطق آزاد تجاري با حضور معاون اول رییس جمهور موافقت

 
شد. 

در اوایل قرار بود منطقه ویژه اقتصادي بانه صرفا به واحدهاي صنایع تبدیلی و بسته بندي اختصاص پیدا کند که بعد با مصوبه هیات
دولت این مهم تغییر پیدا کرد و امکان سرمایه گذاري بخش هاي غذایی و خوراکی، فلزي، شیمیایی و نساجی و سلولزي در آن فراهم

 
شده است. 

منطقه ویژه اقتصادي بانه 85 هکتار و در2 فاز طراحی شده و مساحت مرحله اول آن 35 هکتار است که از این میزان 20 هکتار آن به

 
فضاي صنعتی و تولیدي اختصاص پیدا کرده است. 



 
 

 
اشتغالزایی براي 630 نفر در 21 واحد تولیدي منطقه ویژه بانه 

استاندار کردستان در گفت و گو با خبرنگار ایرنا با اشاره به صدور پروانه بهره برداري منطقه ویژه اقتصادي بانه و تصویب آن در شوراي
عالی مناطق آزاد تجاري اظهار داشت: در آینده اي نزدیک مراسم افتتاح این منطقه با حضور مسوولان و سرمایه گذاران برگزار می

 
شود. 

 
بهمن مرادنیا اعلام کرد: تاکنون به 21 نفر از سرمایه گذاران واجد شرایط در فاز یک این منطقه زمین واگذار شده است. 

وي با اشاره به اینکه ایجاد واحدهایی در بخش هاي غذایی و خوراکی، فلزي، شیمیایی، نساجی و سلولزي درفاز نخست این منطقه

 
تعریف شده است، گفت: براساس برآورد انجام شده با راه اندازي این 21 واحد براي 630 نفر اشتغال ایجاد خواهد شد. 

استاندار کردستان یادآور شد: بیش از 100 نفر براي دریافت زمین و سرمایه گذاري در فاز نخست منطقه ویژه اقتصادي بانه درخواست
داده بودند ولی با پالایش انجام شده توسط اعضاي کارگروه استانی منطقه ویژه افرادي که قصد آنها تولید و اشتغال است، انتخاب و به

 
آنها زمین واگذار شد. 

با توجه به همه مشکلات و موانع پیش آمده به ویژه در حوزه کمبود اعتبارات طی دو، سه سال اخیر عملیات اجراي منطقه ویژه

 
اقتصادي بانه و ایجاد زیرساخت ها در آن انجام شد. 

هرچند شیوع بیماري کرونا و تشکیل نشدن جلسات صدور پروانه بهره برداري و تصویب طرح جامع این منطقه را که قرار بود اسفند
سال گذشته انجام شود 10 ماهی به تاخیر انداخت ولی در این مدت هم فعالیت براي اجراي این طرح متوقف نشد و شوراي راهبري

 
منطقه ویژه بانه در استان کردستان به بررسی متقاضیان زمین در این منطقه پرداخت. 



 
 

 
افزایش امکان جذب سرمایه گذار در منطقه ویژه اقتصادي بانه 

کارشناس اقتصادي و استاد دانشگاه کردستان هم در گفت و گو با خبرنگار ایرنا با اشاره به اینکه یکی از ویژگی ها و ظرفیت هاي
کردستان داشتن بیش از 200 کیلومتر مرز با کشور عراق و انجام فعالیت هاي بازرگانی است، اظهار داشت: این ظرفیت می تواند

 
موجب ایجاد بستر اشتغال و سرمایه پذیري و سرمایه گذاري در استان به ویژه در منطقه ویژه اقتصادي بانه شود. 

حامد قادرزاده اضافه کرد: یکی از مهمترین مزایاي منطقه ویژه اقتصادي بانه وجود نگاه جدید به اقتصاد مرزي و نبود موانع سرمایه
گذاري و بروکراسی اداري و تسهیل در روند تولید است و با توجه به تمهیدات قانونی فعالیت در مناطق ویژه اقتصادي امکان جذب

 
سرمایه گذار در منطقه ویژه اقتصادي بانه هم افزایش پیدا می کند. 

وي یادآور شد: بازگشت نیروي کار داراي نگاه و تجربه مدرن اقتصادي و همچنین سرمایه خارج شده و جذب آنها در منطقه ویژه

 
اقتصادي بانه از دیگر مزایاي وجود این ظرفیت در استان است. 

قادرزاده اظهار داشت: بی شک با آغاز بکار منطقه ویژه اقتصادي بانه خروج نیروهاي سرمایه اي و مادي از استان کمتر می شود و

 
کردستان می تواند به مرکزي براي تولید محصولات و تولیدات در حوزه هاي مختلف و همچنین صادرات آنها تبدیل شود. 

 
 

 
فاز نخست منطقه ویژه اقتصادي بانه آماده استقرار واحدهاي تولیدي و سرمایه گذاري است 



مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی کردستان در گفت و گو با خبرنگار ایرنا با اشاره به اینکه فاز نخست منطقه ویژه اقتصادي بانه

 
در 35 هکتار آماده واگذاري است، اظهار داشت: این فاز داراي زیرساخت هاي آب، گاز، برق و تلفن است. 

احمد خسروي با اشاره به اینکه جدول گذاري و خیابان کشی در فاز نخست انجام شده است، افزود: در این فاز اراضی در 100 قطعه

 
تقسیم بندي و به متقاضیان واگذار می شود. 

وي مساحت اراضی را از 2 هزار تا 2 هزار و 500 مترمربع و برخی قطعات هم تا سه هزار مترمربع تعیین شدند، اضافه کرد: 21 قطعه

 
در این فاز آماده و اراضی آن به متقاضیان واگذار شده است. 

دیوارگذاري منطقه ویژه اقتصادي بانه انجام و عملیات آماده سازي فاز 2 این منطقه هم آغاز شده و در این فاز هم ایجاد 100 قطعه

 
زمین براي واگذاري به متقاضیان تعریف شده است. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی کردستان با اشاره به اینکه 90 درصد عملیات آماده سازي فاز 2 این منطقه انجام شده است،

 
گفت: تامین زیرساخت هاي مورد نیاز فاز دوم مستلزم تامین اعتبار است. 

 
هزینه کرد بیش از 24 میلیارد تومان اعتبار در فاز نخست 

خسروي با اعلام اینکه براي ایجاد فاز نخست این منطقه تاکنون 24 میلیارد و 250 میلیون تومان اعتبار هزینه شده است، افزود: براي

 
ایجاد فضاي سبز و همه خدمات موجود در این فاز نیاز به مبلغی 2 برابر میزان اعتبار هزینه شده داریم. 

وي با اشاره به اینکه فاز نخست براي تولید و جذب سرمایه گذاري آماده است، اظهار داشت: قیمت تمام شده هر مترمربع زمین در فاز

 
نخست منطقه ویژه اقتصادي بانه براي شرکت شهرك هاي صنعتی 150 تا 160 هزار تومان است. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی کردستان با اشاره به اینکه قیمت هر مترمربع زمین در منطقه ویژه اقتصادي در سال گذشته
180 هزار تومان تعیین شده بود، گفت: امسال این مبلغ براي منطقه ویژه اقتصادي بانه براساس کارشناسی انجام شده 210 هزار

 
تومان است. 

خسروي با اشاره به اینکه قیمت هر مترمربع زمین سالانه تا 40 درصد قابلیت افزایش دارد، یادآور شد: مبلغ مذکور به منظور حمایت

 
از سرمایه گذاري در این منطقه به این میزان تعیین شده است. 

وي اظهار داشت: 20 درصد قیمت تعیین شده اراضی منطقه ویژه اقتصادي توسط متقاضیان به صورت نقد و مابقی هم در اقساط دو

 
ساله باید پرداخت شود. 

واحدهایی که در منطقه ویژه اقتصادي بانه احداث می شوند طبق قانون تا 13 سال از پرداخت مالیات معاف هستند و می توانند بدون
هیچ مانع و مشکلی هم اقدام به واردات مواد اولیه مورد نیاز خود از سایر کشورها و همچنین ورود تجهیزات و تکنولوژي هاي نوین

 
کنند. 



هر سرمایه گذاري که امروز بخواهد در هر نقطه از کشور اقدام به سرمایه گذاري در مناطقی به غیر از مناطق ویژه اقتصادي یا آزاد
کند باید هزینه زیادي بابت خرید زمین پرداخت کند که همین امر تا حدودي توجیه اقتصادي هر گونه طرحی را با شکست مواجه

 
خواهد کرد. 

بنابراین وجود منطقه ویژه اقتصادي بانه در کنار به صرفه بودن هزینه اي که بابت خرید زمین و شرایط مطلوب پرداخت بهاي آن (20
درصد نقد و 80 درصد اقساطی)داراي مزایایی هم چون صدور مجوز و پروانه بهره برداري آن بدون طی مراحل وقتگیر و افتادن در

 
پروسه بروکراسی اداري و تامین سریع و آسان تجهیزات و مواد اولیه است. 

منطقه ویژه اقتصادي بانه می تواند آغازگر عصر طلایی تولید و اشتغال در استان شود اگر نظارت و کنترل مطلوبی بر روند فعالیت

 
واحدهاي تولیدي و همچنین حمایت دولت از تولیدکنندگان و سرمایه گذاران در آن صورت گیرد. 

 
برچسب ها 

 
- کردستان 

 
- افزایش تولید 

- بانه



مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان

منبع: روزنامه ولایت قزوینشماره خبر:  231  |  تاریخ: 1399/11/05

دانشجویان شاهد و ایثارگر باید در علم و اخلاق الگو باشند

 
معاون اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین خبر داد: 

 
ایجاد بیش از 12 هزار شغل جدید در قزوین 

معاون اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: از ابتداي سال جاري تاکنون 12 هزار و 945 فرصت شغلی
جدید معادل 4/79 درصد تعهد اشتغال استان در قزوین ایجاد شده است. وحید انتظاري در گفت و گو با ایرنا افزود: امسال ایجاد 166
هزار و 377 فرصت شغلی در دستور کار دستگاه هاي اجرایی استان قزوین قرار گرفته و براي هر یک از شهرستان هاي استان برش
خاصی تنظیم و ابلاغ شده است. وي اضافه کرد: طبق این تعهد، شهرستان البرز 5/111 درصد، آوج 5/100 درصد، آبیک 3/102
درصد، بویین زهرا 9/91 درصد،تاکستان 4/67 درصد و شهرستان قزوین 29/54 درصد اشتغال مصوب را محقق کرده اند. انتظاري با
اشاره به میزان تحقق تعهد اشتغال در دستگاه هاي اجرایی استان، گفت: شرکت آب منطقه اي استان 848 درصد، آب و فاضلاب
روستایی 100 درصد، بهزیستی 115 درصد، جهاد کشاورزي 94 درصد، دانشگاه علوم پزشکی 88 درصد، راهداري 97 درصد، شرکت
گاز 104 درصد، صندوق کارآفرینی امید 111 درصد، صنعت، معدن و تجارت استان 58 درصد، فرهنگ و ارشاد اسلامی 114 درصد،
میراث فرهنگی 99 درصد، کمیته امداد 96 درصد و اقتصاد و دارایی 108 درصد تعهد اشتغال مصوب خود را محقق کرده اند. وي
اضافه کرد: سال گذشته نیز ایجاد 16 هزار و 375 فرصت شغلی در دستور کار دستگاه هاي اجرایی استان قرار داشت که عددي بیشتر
از نرخ مصوب یعنی 17 هزار و 542 فرصت شغلی معادل 107 درصد محقق شد. این مسئول با اشاره به ایجاد اشتغال در روستاهاي
استان، گفت: در این زمینه 2 هزار و 250 طرح براي دریافت سه میلیارد و 254 میلیون ریال تسهیلات جهت اشتغال چهار هزار و
860 نفر به بانک ها ارسال شده است که تاکنون هزار و 653 طرح حدود 2 میلیارد و 380 میلیون ریال براي اشتغال سه هزار و 912
نفر دریافت کرده اند. معاون اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین با اشاره به پرونده هاي دریافت تسهیلات کرونا،
گفت: از ابتداي شیوع کرونا تاکنون 20 هزار و 718 پرونده براي اشتغال 28 هزار و 961 نفر جهت دریافت 2 میلیارد و 678 میلیون
ریال تسهیلات تشکیل شده که تاکنون به متقاضیان، یک میلیارد و 759 میلیون ریال تسهیلات پرداخت شده است. انتظاري با اشاره
به فعالیت 19 دفتر کاریابی حضوري و اینترنتی در استان، گفت: در سال جاري در مجموع ایجاد فرصت شغلی براي سه هزار و 730
نفر از طریق دفاتر کاریابی استان پیش بینی شده است که در 9 ماه سال جاري 2 هزار و 630 نفر به وسیله کاریابی هاي استان به کار
گمارده شده اند. وي در خصوص مشاغل خانگی استان، گفت: میزان تعهد استان در این خصوص 227 نفر بوده که تاکنون 366 مجوز
مشاغل خانگی معادل 23/161 درصد در استان محقق شده است. انتظاري همچنین به طرح کارورزي در استان اشاره کرد و گفت: این
طرح نیز یکی دیگر از طرح هاي اشتغال استان براي به کارگیري نیروهاي تحصیلکرده در بنگاه هاي اقتصادي استان است و میزان
تعهد استان در این زمینه 413 نفر بوده که تاکنون 65/34 درصد آن یعنی براي 35 نفر اشتغالزایی شده است. انتظاري درباره معافیت
بیمه کارورزي نیز گفت: امسال تعهد استان در این زمینه 230 نفر بوده است که تاکنون براي 66 نفر معافیت بیمه کارورزي دریافت
شده است. این مسئول گفت: همچنین در سال جاري براي اشتغال 390 نفر در بنگاه هاي اقتصادي و واحدهاي تولیدي استان،
سهمیه مشوق بیمه کارفرمایی در نظر گرفته شده است که تاکنون 47 کارفرما از این مشوق استفاده کرده اند که معادل 5/12 درصد

سهمیه تخصیصی به استان است.



اسفندیار طبس جزو روستاهاي مجري طرح هاي فرهنگی کشور قرار گرفت

منبع: ایرناشماره خبر:  232  |  تاریخ: 1399/11/05

بیرجند - ایرنا - بخشدار دیهوك طبس گفت: روستاي اسفندیار از توابع بخش دیهوك این شهرستان به عنوان تنها روستاي
خراسان جنوبی در جمع 54 روستاي پایلوت کشور براي اجراي طرح توسعه کسب و کارهاي فرهنگی تعیین شده است.

بیرجند - ایرنا - بخشدار دیهوك طبس گفت: روستاي
اسفندیار از توابع بخش دیهوك این شهرستان به عنوان
تنها روستاي خراسان جنوبی در جمع 54 روستاي پایلوت
کشور براي اجراي طرح توسعه کسب و کارهاي فرهنگی

 
تعیین شده است. 

مهدي شجاع روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: روستاي اسفندیار از توابع بخش دیهوك
شهرستان طبس که پیش تر به عنوان روستاي دوستدار
کتاب انتخاب شده بود، اکنون به عنوان تنها روستاي استان

 
خراسان جنوبی در جمع 54 روستاي پایلوت کشور براي اجراي طرح توسعه کسب و کارهاي فرهنگی تعیین شده است. 

وي ادامه داد: این طرح در راستاي توسعه فعالیت هاي فرهنگی و تأسیس خانه فرهنگ در دستور کار وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی
قرار گرفته است که در قالب آن، در روستاهاي مستعد که پیش تر برنامه هاي مؤثر در زمینه ترویج کتابخوانی اجرا کرده و به عنوان
روستاي دوستدار کتاب معرفی شده اند، با تشکیل کارگروهی در راستاي کارآفرینی، به متقاضیان کسب و کارهاي فرهنگی، تسهیلات

 
کم بهره اعطا می شود. 

بخشدار دیهوك طبس افزود: در همین راستا، کارگروهی متشکل از مدیرکل دفتر مطالعات و برنامه ریزي وزارت فرهنگ و ارشاد
اسلامی، رییس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان طبس، رییس صندوق کارآفرینی امید شهرستان طبس، بخشدار دیهوك،
دهیار اسفندیار و تسهیلگران و فعالان شاخص فرهنگی روستا تشکیل شده که قرار است نخستین جلسه آن براي بررسی طرح هاي

 
متقاضیان، 18 بهمن به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شود. 

روستاي اسفندیار از توابع بخش دیهوك شهرستان طبس در استان خراسان جنوبی با بیش از یکهزار و 100 نفر جمعیت در قالب

 
350 خانوار، پرجمعیت ترین روستاي بخش دیهوك است و 50 کیلومتر تا شهر دیهوك و 135 کیلومتر تا شهر طبس فاصله دارد. 

خانه هاي پلکانی قدیمی، آسیاب هاي آبی، صنایع دستی و طبیعت سرسبز، از مهمترین جاذبه هاي گردشگري روستاي اسفندیار

 
است. 

شغل مردم این روستا بیشتر کشاورزي، دامپروري، برداشت آنغوزه از کوهستان و کار در معادن زغالسنگ است. 



کشت و تولید زعفران بیش از هر محصول دیگري در این روستا رایج است؛ گرچه محصولات کشاورزي دیگري از قبیل ذرت، گندم،

 
جو، یونجه، انار، انگور و توت نیز جزو تولیدات روستاي اسفندیار است. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

 
- دیهوك 

 
- خراسان جنوبی 

- طبس



انعقاد 2 تفاهم نامه براي تامین زمین مسکن جامعه ایثارگري و ساماندهی گلزار

شهداي مازندران

شماره خبر:  233  |  تاریخ: 1399/11/05
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

معاون رییس جمهور درباره اهداف سفر به مازندران گفت: در این سفر دو تفاهم نامه با سه موضوع «تأمین زمین براي مسکن
جامعه ایثارگري مازندران»، «ایجاد اشتغال براي ایثارگران» و «ساماندهی گلزارهاي مطهر شهدا» با استاندار مازندران به امضا

می رسد.

به گزارش بلاغ به نقل از ایثار واحد مازندران، سعید اوحدي
صبح امروز در ابتداي ورود خود به استان مازندران به
منظور زیارت مزارهاي مطهر شهدا در گلزار مطهر شهداي

 
«ملأ مجدالدین» شهر ساري حضور یافت. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران با حضور بر مزار مطهر
شهدا از جمله شهید سلامت دکتر «مهدي وریجی» و
شهید مدافع حرم «محمود رادمهر» به قرائت فاتحه و اداي

 
احترام نسبت به جایگاه والاي این شهیدان پرداخت. 

وي در گفت وگو با رسانه ها گلزارهاي مطهر شهدا را قطعه اي از بهشت روي زمین دانست و گفت: مزار شهداي عزیزي در گلزارهاي
مطهر شهدا قرار دارد که در مقاطع مختلف به شهادت رسیده اند و جدیدترین این عزیزان شهداي سلامت هستند که این روزها

 
مشغول حماسه آفرینی براي نجات جان مردم هستند. 

معاون رییس جمهور در خصوص اهداف سفر به استان مازندران گفت: در این سفر دو تفاهم نامه با سه موضوع «تأمین زمین براي
مسکن جامعه ایثارگري مازندران»، «ایجاد اشتغال براي ایثارگران» و «ساماندهی گلزارهاي مطهر شهدا» با استاندار مازندران به امضا

 
می رسد. 

حضور در منازل خانواده معظم شهید «علی حمزه گردشی»، جانباز و آزاده سرافراز «ایوب عبادي جامخانه» و جانباز گرانقدر «جمع
االله طور سوادکوهی» و دیدار و گفت وگو با آنان و همچنین دیدار با آیت االله «محمدباقر محمدي لائینی نماینده ولی فقیه در استان

 
مازندران و امام جمعه ساري از دیگر برنامه هاي رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران در این سفر خواهد بود. 

حضور در استانداري مازندران به منظور امضاي تفاهم نامه تأمین زمین مسکن و ایجاد اشتغال براي ایثارگران استان مازندران پایان

 
بخش سفر معاون رییس جمهور به این استان است. 

 
گفتنی است استان مازندران 10 هزار و 400 شهید والامقام تقدیم نظام و انقلاب کرده است. 

انتهاي پیام/



در خدمت به جامعه ایثارگري، بستر مدیریت باید جهادي باشد / 100 هزار

میلیارد ریال از مطالبات جانبازان و ایثارگران پرداخت شد

شماره خبر:  234  |  تاریخ: 1399/11/05
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران گفت که بیش از یکصد هزار میلیارد ریال از مطالبات خانواده
هاي شهداء و ایثارگران در سال جاري پرداخت شده است.

به گزارش استانداري مازندران به نقل از ایثار استان، سعید
اوحدي در نشست مشترك شوراي اداري و ترویج فرهنگ
ایثار و شهادت مازندران در ساري افزود: حدود 80 هزار
میلیارد ریال از این مبلغ مطالبات معوقه پنج ساله خانواده
شهداء و ایثارگران بود که با مساعدت سازمان برنامه و

 
بودجه پرداخت شده است. 

وي گفت : 21 هزار میلیارد ریال از مطالبات معوقه بیمه
اي خانواده شهداء و ایثارگران نیز پرداخت شده است تا این شرکت بیمه اي بتواند خدمات به روز خود را به این خانواده ها بهتر از

 
گذشته ارائه دهد. 

اوحدي اظهار داشت : با پرداخت مطالبات معوقه بیمه تکمیلی خانواده شهداء و ایثارگران، شرکت بیمه اي موظف شد تا از این پس

 
تمامی هزینه هاي درمانی این خانواده ها را بر اساس تعهد سپاري در کمتر از 72 ساعت پرداخت کند. 

معاون رییس جمهوري گفت: پیش از این تاخیر در پرداخت مطالبات بیمه تکمیلی خانواده شهداء و ایثارگران باعث شده بود تا شرکت
بیمه اي خدمات به روز به آنها ارائه ندهد و پرداختی ها پس از هزینه کرد از سوي این خانواده ها پس از یک پروسه زمانی بلند مدت

 
پرداخت می شد. 

وي تاکید کرد: در شرایط فعلی با تفاهمنامه اي که با شرکت بیمه تکمیلی طرف قرارداد با بنیاد شهید و ایثارگران منعقد شد، این

 
شرکت موظف شد تا در موعد مقرر 72 ساعت این هزینه ها را پرداخت کند که در غیر این صورت با آن برخورد می شود. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران با اشاره به قانون تعیین وضعیت استخدامی فرزندان شاهد و ایثارگر گفت: بر اساس این قانون تا
پایان برنامه ششم باید وضعیت استخدام فرزندان شاهد و جانبازان بالاي 70 درصد در ادارات دولتی تعیین تکلیف شود که با دستور

 
رییس جمهوري این کار تا پایان سال جاري انجام می شود. 

وي افزود: با درخواست بنیاد شهید و امور ایثارگران، سازمان امور اداري و استخدامی آزمون اختصاصی در این ارتباط تا پایان سال

 
جاري برگزار می کند تا این نیروها نیز تعیین وضعیت شوند. 

اوحدي با اعلام این که حدود 12 هزار نفر از فرزندان شاهد و ایثارگر در دستگاه هاي دولتی به استخدام رسمی در خواهند آمد، گفت:
اقدام دولت دوازدهم در استخدام فرزندان شاهد و ایثارگر بالاي 70 درصد در طول فعالیت دولت هاي گذشته پس از پیروزي انقلاب

 
اسلامی بی سابقه است. 

معاون رییس جمهوري اظهار داشت: با گذشت 32 سال از پایان هشت سال دفاع مقدس و چهار دهه از پیروزي انقلاب اسلامی زیبنده
نظام نیست که همچنان تعداد زیادي از خانواده شهدا و ایثارگر و فرزندانشان فاقد مسکن و اشتغال باشند و براي رفع این مشکل و



شتاب بخشی به ساخت مسکن و رفع مشکل اشتغال فرزندان شاهد و ایثارگر، تمام برنامه ریزي ها در سطوح استانی در دست پیگیري

 
قرار گرفت و تفاهمنامه استانی براي رفع این مشکل با استانداري ها منعقد شده است. 

وي افزود: با مشارکت استان ها، مشکل اشتغال و مسکن فرزندان شاهد و ایثارگران زودتر از گذشته تعیین تکلیف خواهد شد و گام

 
موثري در راستاي تامین مسکن و اشتغال این قشر برداشته می شود. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران همچنین گفت که سند ملی ایثار و شهادت از سوي این بنیاد در دست تدوین است که طبق برنامه

 
ریزي 22 اسفند ماه همزمان با روز بنیاد شهید رونمایی خواهد شد. 

وي با اعلام این که تدوین این سند با تصویب شوراي عالی فرهنگ عمومی به بنیاد شهید سپرده شد، افزود که تدوین مراحل پایانی

 
خود را سپري می کند. 

معاون رییس جمهوري به برگزاري کمیسیون پزشکی براي جانبازان و ایثارگران در مرکز هم اشاره کرد و گفت که بر اساس برنامه

 
ریزي از این پس این کمیسیون طبق نوبت بندي در مراکز استان ها برگزار خواهد شد. 

وي افزود که هفته آینده نخستین بار این کمیسیون پزشکی در استان مازندران براي بررسی پرونده هاي وارده در این خطه شمال

 
کشور برگزار خواهد شد. 

انتهاي پیام/



معاون رئیس جمهور در ساري: معضل اشتغال فرزندان ایثارگر کشور برطرف

شود

شماره خبر:  235  |  تاریخ: 1399/11/05
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

معاون رئیس جمهور با اشاره به این که بروکراسی اداري در برطرف کردن مشکلات خانواده ایثارگران باید کاهش یابد گفت:
معضل اشتغال فرزندان ایثارگر کشور برطرف شود.

به گزارش خبرگزاري تسنیم از ساري، سعید اوحدي امروز
در حاشیه سفر به مازندران در جمع خبرنگاران اظهار
داشت: بر اساس بند (ج) ماده 87 قانون همه فرزندان شهدا
و جانبازان بالاي 70 درصد باید به استخدام دولت دربیایند.
وي با اشاره به نقش سازمان امور اداري و استخدامی کشور
در بحث استخدام و اشتغال، افزود: سازمان امور اداري و
استخدامی کشور باید تاریخ این آزمون استخدامی را

 
مشخص کند تا دغدغه بین فرزندان شهدا و جانبازان برطرف شود. 

اوحدي گفت: در سفر استانی از زمانی که در بنیاد شهید مستقر شدیم در تاسی به شهدا و جانبازان بزرگوار و آزادگان که الگو، نماد،
جهاد شهادت عملکرد جهادي بودند اعتقاد ما بر این است که از دو منظر باید در استان ورود پیدا کنیم یکی به دلیل اینکه به دلیل

 
شرایط کرونا امکان جمع آوري جامعه ایثارگر میسر نیست. 

وي افزود: بزرگ ترین معضلی که امروز در بنیاد شهید نسبت به جامعه ایثارگري داریم موضوع اشتغال فرزندان جامعه ایثارگر بوده و
بر اساس اقداماتی که تاکنون انجام دادیم و خوب پاسخگو بود. درخواست ما این است سازمان امور اداري و استخدامی کشور، تاریخ
دقیق آزمون استخدامی را مشخص کند تا دغدغه فرزندان و خانواده شهدا کم شود و امیدواریم قبل از پایان سال این اتفاق خوب را

 
شاهد باشیم. 

اوحدي با بیان این که در مجلس 170 نماینده ایثارگر و 16 فرزند شهید داریم گفت: در راستاي مسئله مسکن در دیداري که با 27
استان داشتیم که بی سابقه بود بنده این نوید را می دهم که در این 27 سفر استانی بیش از 61 هزار متر مربع زمین براي ساخت

 
مسکن تقدیم شد که در طول 12 سال گذشته 80 درصد افزایش داشته است. 

انتهاي پیام/



تفاوت نجومی قیمت چاي از مزارع تا بازار در مازندران

منبع: تابناكشماره خبر:  236  |  تاریخ: 1399/11/05

قیمت خرید تضمینی چاي در مازندران در بهترین حالت هر کیلو چهار هزار و 600 تومان از چایکار بوده اما فروش چاي سیاه
خشک در بازار تقریبا کیلویی 70 هزار تومان است.

به گزارش «تابناك» به نقل از ایسنا، شاید آن زمان که
کاشف السلطنه، بذر و بوته هاي چاي را با خود به ایران
آورد هرگز تصور نمی کرد که چاي داغ دیشلمه او، روزي
یخ کرده و از دهان بیفتد تا ایران باز هم محتاج واردات این
محصول پرمصرف شود؛باید گفت میزان تولید چاي داخلی،
تقریبا یک چهارم نیاز کشور را تامین نموده و مابقی از

 
محل واردات تامین می شود. 

چاي پرمصرف ترین نوشیدنی جهان پس از آب است که به عنوان یکی از مواد غذایی اصلی مصرفی خانوارهاي ایرانی محسوب می
شود، از نام قهوه خانه هاي کنونی پیداست که پیشینه رواج چاي در بین ایرانیان، متجاوز از یک قرن نیست اما در همین مدت چاي

 
ایرانی، سرد و گرم بسیار چشیده است. 

نکته قابل توجه در مورد این فرآورده محبوب، گستره و پراکندگی کشت آن در کشور است، مطابق آمارها 90 درصد مزارع چاي کشور
در استان گیلان و 10 درصد در مازندران قرار دارد؛ مجموع سطح زیر کشت باغات چاي حدود 26 هزار هکتار بوده که در محدوده اي
به طول 203 و عرض 90 کیلومتر از غرب گیلان در منطقه فومنات تا غرب مازندران در شهر کلارآباد به صورت نامنظم، مجزا، با
فواصل کم و زیاد و دور و نزدیک گسترده شده است به طوري که حدود 30 درصد باغ ها در جلگه و باقی در مناطق کوهپایه اي قرار

 
داشته و رقمی بیش از 60 هزار نفر در صنعت چاي کشور اشتغال دارند. 

در مازندران اما پراکندگی این محصول، محدود به سه شهرستان رامسر، تنکابن و عباس آباد با داشتن 2 اداره چاي در شهرستان هاي
رامسر و تنکابن است؛ شهرستان عباس نیز که تحت نظارت تنکابن اداره می شود تنها با داشتن یک کارخانه چاي و مزارع اندك در

 
شهر کلارآباد، سهم کمتري از پراکندگی چاي در مازندران دارد. 

اوضاع چاي تنکابن امسال خوب بود رئیس اداره چاي تنکابن با مطلوب توصیف کردن وضعیت چاي در سال جاري، مساحت باغات
چاي این شهرستان را حدود 1000 هکتار اعم از فعال و غیرفعال عنوان کرد و گفت: امسال در تنکابن 3544 تن برگ سبز چاي به

 
ارزش 140 میلیارد ریال از 6 کارخانه فعال چایسازي در منطقه خریداري شد و کل مطالبات چایکاران پرداخت شده است. 

خسرو سیاسرنژاد، در گفت و گو با ایسنا از افزایش تولید 6 درصدي چاي نسبت به سال گذشته خبر داد و اظهار کرد: قیمت تضمینی
خرید برگ سبز درجه یک از چایکاران با افزایش نسبت به سال گذشته 46 هزار ریال و درجه دوم نیز 33 هزار ریال بود که همین

 
موضوع موجب رضایمندي نسبی چایکاران و کارخانه داران را فرآهم آورد. 

وي از پرداخت تسهیلات متنوع به چایکاران در زمینه هاي به زراعی، هرس کردن، تعمیر و نگهداري از محل صندوق حمایت از توسعه
صنعت چاي کشور سخن گفت و افزود: تاکنون حدود 186 میلیون تومان تسهیلات به 115 نفر با کارمزد 4 درصد پرداخت شده که



 
بازپرداخت این وام ها طی سه مرحله از محل خرید برگ سبز، در چین هاي بهاره و تابستانه و پائیزه سال بعد تامین می شود. 

سیاسرنژاد با اشاره به روند مناسب چاي در سال جاري، وضعیت سال آینده این صنعت را رو به رشد و پیشرفت پیش بینی کرد و
افزود: با توجه به افزایش فروش چاي داخلی، ذائقه مردم به سمت استفاده از این محصول ایرانی رفته چراکه چاي ایرانی علاوه بر

 
قیمت کمتر نسبت به چاي خارجی، کاملا سالم و ارگانیک و بدون مواد افزودنی است بنابراین مقرون به صرفه و مناسب تر است. 

وضعیت رامسر نیز مطلوب است رئیس اداره چاي شهرستان رامسر نیز اوضاع چاي و شاغلان آن در سال جاري را بهتر از سنوات
گدشته اعلام کرد و گفت: امسال با توجه به نگاه ویژه مسئولان، افزایش قیمت برگ سبز و اعطاي تسهیلات متنوع، انگیزه و نشاطی در
بین چایکاران ایجاد شده و سال آینده نیز با بهِ باغی و فعال شدن باغات رها شده، تمایل بیشتري براي کار در اراضی چاي وجود دارد.
علاوه بر این کارخانجات هم امسال فروش بیشتري در چاي خشک به دست آوردند و تمایل دارند که با بالابردن کیفیت و کمیت و

 
توجه به رقابت موجود در بازار چاي ایرانی و خارجی، فروش مضاعفی را تجربه کنند. 

اردلان بالابندیان در گفت و گو با ایسنا، مساحت کل باغات فعال و غیرفعال (رها شده) شهرستان رامسر را حدود 1100 هکتار با
پراکندگی 75 درصد در کوهپایه و 25 درصد جلگه اي اعلام و خاطرنشان کرد: امسال در مجموع 871 تن برگ سبز چاي به ارزش 3

 
میلیارد 426 میلیون تومان که شامل 49 درصد برگ سبز درجه دوم و 51 درصد درجه یک بوده از باغات شهرستان خریداري شد. 

بالابندیان، با اشاره به وجود 3 کارخانه چاي فعال از چهار کارخانه موجود در سطح شهرستان رامسر و هزار چایکار شاغل در این زمینه
تصریح کرد: خرید تضمینی برگه سبز چاي هر ساله از ابتداي اردیبهشت ماه شروع و تا پایان مهرماه ادامه دارد و باغات چاي به
صورت پراکنده در حدود 80 روستاي شهرستان وجود دارد که از آن جمله می توان به روستاهاي طالش سرا، بهارپشته، کتالم، سادات

 
شهر، طالش محله، کوزه گر محله، آسیاب سر، بخش هایی از دریاپشته، توبون و تنگدره اشاره کرد. 

رئیس اداره چاي شهرستان رامسر از راه اندازي سامانه صدور دفترچه الکترونیکی چایکاران در سال جاري به دلیل شیوع ویروس کرونا
خبر داد و تاکید کرد: سازمان چاي جهت تسهیل صدور و تمدید دفترچه، این سامانه را که شامل مشخصات هر چایکار بوده تشکیل
داد؛ چایکاران می توانند از منزل و بدون مراجعه به مراکز دولتی، براي دریافت دفترچه برگ سبز به این سامانه مراجعه کنند و با ارائه

 
کد ملی و شماره شناسنامه با دسترسی به صفحه شخصی خود، دفترچه را که بصورت یک برگی است چاپ و استفاده کنند. 

زوایاي پنهان صنعت چاي مازندران علیرغم مطلوب توصیف کردن وضعیت چاي از زبان مسئولان اما این صنعت در مازندران زوایاي
پنهانی نیز دارد، مشکلاتی که همانند گرماي خورشید بر روي برف، سبب کوچکتر شدن مساحت باغات چاي طی سال هاي اخیر شده
است و همچون بیماريِ مزمنی در کالبد صنعت چاي کشور بدون هیچ دارو و درمانی، رفته رفته می رود که این بخش از صنعت بزرگ

 
کشاورزي را نابود کند. 

یک کارشناس و ناظر کارخانجات چاي تنکابن، معتقد است هرچند در سال جاري به دلیل افزایش تناژ برداشت، افزایش قیمت چاي و
مطلوب عمل کردن سازمان چاي در پرداخت قدرسهم خود، وضعیت این محصول نسبت به سال هاي گذشته خوب بوده اما چایکاران

 
همیشه ناراضی هستند زیرا به طور کلی قیمت ها در تمام محصولات کشاورزي تناسبی با تورم در جامعه ندارد. 

عباس عبدالملکی در گفت و گو با ایسنا یکی از دغدغه هاي اصلی باغداران را تفاوت قیمت خرید تضمینی برگ سبز چاي و قیمت
چاي خشکِ عرضه شده در بازار دانست و تصریح کرد: قیمت خرید تضمینی در بهترین حالت هر کیلو چهار هزار و 600 تومان از
چایکار بوده اما فروش چاي سیاه خشک در بازار تقریبا کیلویی 70 هزار تومان است، علاوه بر این بخشی از نارضایتی ها نیز به تاخیر



 
در پرداخت وجه به چایکاران توسط برخی کارخانه ها بازمی گردد. 

عبدالملکی با بیان اینکه مشکلات حوزه چاي از نقطه نظر شاغلان این صنعت متفاوت است خاطرنشان کرد: از نگاه مدیر کارخانه،
سازمان چاي با تغییر رویکرد خود در سال جاري، چتر حمایتی خود را برداشته به طوري که یارانه 35 درصدي اکنون به 20 درصد
تقلیل یافته است؛ از دید کشاورز، بهاي برگ سبز چاي نسبت به چاي خشک بسیار کم است؛ از نگاه مسئولین نیز قصور در پرداخت

 
وجه برگ سبز توسط کارخانجات در زمره مشکلات این صنعت است. 

وي در پاسخ به این پرسش که با توجه به جمیع جوانب آیا چایکاران تمایل به ادامه فعالیت دارند یا خیر تصریح کرد: هرچند برگ
سبز چاي از لحاظ قیمت، نسبت به سایر محصولات کشاورزي بهاي کمتري دارد اما حُسن آن در خرید تضمینی است؛ اما با توجه به

 
اینکه تمام زمین هاي روستایی ارزش پیدا کرده اند قطعا کشاورزان و علی الخصوص چایکاران به درآمد محصول خود راضی نیستند. 

این کارشناس و بازرس کارخانجات چاي با ذکر مثالی در تشریح علل اصلی ناراضایتی چایکاران و کشاورزان مازندران تصریح کرد: از
یک هزار مترمربع باغ چاي، در کلِ فصل بهره برداري نهایتا می توان در بهترین حالت ممکن 8 تا 10 میلیون درآمد بدست آورد اما
همین قطعه زمین حتی در پرت ترین روستاي منطقه، قیمتی حداقل برابر یک میلیون و 500 هزار تومان به ازاي هر متر مربع دارد

 
که فروش آن بیش از یک میلیارد عایدي از آن کشاورز خواهد کرد، بنابراین قاعدتا کشاورز ناراضی است. 

عبدالملکی سطح پراکندگی باغات چاي شهرستان تنکابن را در بخش هاي مرکزي، خرم آباد و نشتا معرفی کرد و افزود: بیشترین
سهم باغات در تنکابن از آنِ روستاهاي بالابند، حاجته، پلطان، مهاجرآباد، چلاسر، سلیمان آباد، شعیب کلایه، گرماپشته و قلعه گردن

 
است که در این محدوده 6 کارخانه فعال مشغول به فعالیت هستند. 

باغ چاي 20 هکتاري سالهاست رها شده است وي در پاسخ به پرسشی مبنی بر وضعیت باغ چاي 20 هکتاري روستاي شعیب کلایه
اظهار کرد: این باغ متعلق به بنیاد مستضعفان است که امسال نیز بدون پیمانکار و مستاجر بود و مدتی است که رها شده و دلیل آن
این است که بنیاد سیاست اصلاحی در باغ نداشته و صرفا آن را اجاره می دهد، بنابراین وقتی یک باغ چايِ بسیار بزرگ، به مدت فقط

 
یکسال به پیمانکار اجاره داده می شود قطعا شخص به دنبال منفعت و برداشت از باغ بوده تا به دنبال اصلاح و به زراعی باشد. 

این کارشناس چاي افزود: از آنجا که اقدامات اصلاحی در باغ انجام نشده است، بوته ها حالت جنگلی پیدا کردند و بنابراین ترغیبی از
سوي کارخانجات براي خرید برگ سبز چايِ باغ بیناد وجود ندارد زیرا چاي خشک حاصل از آن در آنالیز آزمایشگاهی مود قبول نبوده

 
و میزان فیبر برگ چاي بالا اعلام می شود که این موضوع بر بازایابی و فروش محصول تاثیر مستقیم خواهد داشت. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه کارخانه هاي منطقه به دلیل فوق، نظر منفی نسبت به چاي مزرعه بنیاد دارند یادآور شد: عدم استقبال
کارخانه ها از برگ سبز باغ بنیاد از یک طرف و منفعت طلبی همراه با عدم تمایل پیمانکاران براي انجام فعالیت هاي به زراعی به
سبب هزینه اجاره سنگین 75 تا 80 میلیون تومانی باغ از سوي دیگر، باعث شده تا این باغ چاي 20 هکتاري رها شده و غیرفعال باقی

بماند.



اجراي برنامه هاي اشتغال و تولید در مراکز یادگیري محلی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  237  |  تاریخ: 1399/11/05

برنامه هاي اشتغال و تولید در مراکز یادگیري محلی کهگیلویه و بویراحمد در حال اجرا است.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کهگیلویه و
بویراحمد، مدیرکل آموزش و پرورش این استان گفت:
بسته اجرایی تحولی پیوند سواد و زندگی مصوبه شوراي
راهبردي سند تحول بنیادین آموزش و پرورش در 6 مرکز
یادگیري محلی کهگیلویه و بویراحمد با برنامه هاي

 
کارآفرینی و تولید در حال اجرا است. 

هادي زارع پور افزود: در این مراکز همزمان با آموزش هاي

 
سواد پایه مهارت آموزي و تولید محصول انجام می شود. 

وي اضافه کرد: آموزش شغلی و تولید در این مراکز با
ظرفیت سنجی و شرایط بومی و توانمندي هاي ویژه هر

 
منطقه در حال اجراست. 

مدیرکل آموزش و پرورش استان افزود: با مشارکت ادارات، نهاد ها و دستگاه هاي اجرایی، تولید لباس، صنایع دستی، مواد غذایی و

 
ماسک ازمهمترین عملکرد این مراکز است. 

وي گفت: آموزش مهارت هاي زندگی، اجتماعی، حقوق شهروندي، خیاطی، زنبورداري، انواع مشاوره کمک هاي اولیه در این مراکز

 
انجام می شود. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان هم گفت: به سواد آموزان این مراکز که رسته هاي شغلی خاصی را فرا می گیرند با معرفی ادارات

 
متولی تسهیلات ایجادکارگاه و تولید ارائه می شود. 

 
ارسلان حسن پور افزود: تسهیلات ویژه کارآفرینی و حمایت تشویقی از سوادآموزان قبول شده از دیگر برنامه هاي این صندوق است. 

معاون سوادآموزي آموزش و پرورش استان نیز گفت: با هماهنگی هاي انجام شده با تعاونی ها و برخی موسسات تولیدات روستایی و

 
عشایري این مراکز خریداري و فرصتی براي تأمین معاش خانواده ها فراهم شده است. 

حمداالله خواهش نیک افزود: در بخش کمک هاي مومنان نیز پخت نان و تهیه بسته هاي معیشتی در برخی مراکز انجام و بین

 
نیازمندان توزیع می شود. 

وي اضافه کرد: آموزش زنبورداري و حصیر بافی در گچساران، تولید ماسک در عشایر و برنامه هاي مشاوره اي و مهارت هاي زندگی
در بهمئی، چاروسا، لنده کمک هاي مومنانه و خیاطی در دنا و تولید ماسک درعشایر از جمله فعالیت هاي انجام شده است.
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علوم پزشکی اعلام شد

منبع: خبرنامه دانشجویان ایرانشماره خبر:  238  |  تاریخ: 1399/11/05

 
جزئیات برگزاري المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی اعلام شد 

سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور در حیطه هاي استدلال بالینی، تفکر علمی در علوم پایه، مدیریت نظام
سلامت، کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم، آموزش پزشکی و مطالعات میان رشته  اي علوم انسانی و سلامت برگزار می شود.

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران»؛ دبیرخانه استعدادهاي درخشان و امور نخبگان وزارت بهداشت شرایط شرکت کنندگان
سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور را اعلام کرد و بر این اساس، تمام دانشجویان مقاطع کارشناسی، کارشناسی
ارشد و دکتري حرفه اي دانشگاه ها/ دانشکده هاي علوم پزشکی سراسر کشور شاغل به تحصیل و یا دانش آموختگانی که تا تاریخ
برگزاري اولین آزمون از مجموعه آزمون هاي کشوري المپیاد در هر دوره کمتر از شش ماه از فارغ التحصیلی آنها گذشته باشد، می

 
توانند بدون در نظر گرفتن معدل کل و سال تحصیل در المپیاد شرکت کنند. 

در حیطه «مطالعات میان رشته اي علوم انسانی و سلامت» و حیطه «کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم» علاوه بر
دانشجویان کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتري عمومی؛ دانشجویان مقاطع دکتري تخصصی (Ph.D) و دستیاران (پزشکی،

 
دندانپزشکی و داروسازي) هم می توانند در المپیاد شرکت کنند. 

مسئولیت انتخاب و معرفی دانشجویان شرکت کننده در هر حیطه بر عهده دانشگاه/ دانشکده علوم پزشکی معرفی کننده است و در
صورت مغایرت با مقررات المپیاد، کمیته فنی موضوع را بررسی و تصمیم گیري می کند و حکم این کمیته پس از کسب مدال و رتبه
نیز قابل اجرا است.همچنین هر فردي که رتبه یک را در مرحله انفرادي در هر حیطه کسب کند نمی تواند مجدداً در همان حیطه

 
شرکت کند. شرکت در یک حیطه و کسب رتبه در آن منعی براي شرکت در سایر حیطه ها در دوره هاي بعدي المپیاد نیست. 

در این دوره المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی در هر حیطه یک موضوع مطرح می شود و بر این اساس، در حیطه استدلال بالینی
مساله «دروس اصلی پزشکی (داخلی، کودکان، زنان و جراحی)»، در حیطه تفکر علمی در علوم پایه مساله «مدیریت وزن/ چاقی
(Weight Management/ Obesity)»، در حیطه مدیریت نظام سلامت موضوع «تقویت نظام PHC براي ارتقاء پاسخگویی
اجتماعی در شرایط اضطرار»، در حیطه کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم مساله «تاب آوري کسب و کارهاي دانش بنیان»،
در حیطه آموزش پزشکی مساله «آموزش مجازي» و در حیطه مطالعات میان رشته اي علوم انسانی و سلامت مساله «هوش

 
مصنوعی» مطرح شده است. 



به گزارش مفدا، آزمون درون دانشگاهی سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور در اسفند ماه 1399 برگزار می شود
و پس از برگزاري مراحل دانشگاهی و ملی، آزمون مرحله دوم (انفرادي و گروهی) در شهریور 1400 برگزار خواهد شد.



سید جواد هاشمی را بی خیال شوید، حیف ایران!

منبع: روزنامه وقایع اتفاقیهشماره خبر:  239  |  تاریخ: 1399/11/05

تنها حکایت دوبی هم نیست؛ دوبی هم دارد مانند بسیاري از کشورهاي دیگر براي جذب سرمایه هاي ایرانی رقابت می کند.
مگر همین چند ماه پیش نبود که خبرگزاري رسمی جمهوري اسلامی (ایرنا) خبر داد که ایرانی ها رکورددار خرید خانه در

ترکیه شده اند؟

سرویس فرهنگ و رسانه وقایع اتفاقیه ـ این تبلیغ، جنجال زیادي را به دنیال داشته است؛ سیدجواد هاشمی و تبلیغ براي

 
دوبی؟! به قول "نقی معمولی" در سریال پایتخت: "مگه می شه؟ مگه داریم؟!"  

 
پاسخ این است: بله! می شه و داریم. 

می توان سید جواد هاشمی را نکوهید که چرا براي دوبی تبلیغ کرده و حتی این جمله اش که گفته "لایف استایل خانه هاي دوبی با
هیچ جاي دنیا قابل قیاس نیست" را به سخره گرفت. اما من بیش از این که به سیدجواد و لایف استایل خانه هاي دوبی فکر کنم، دلم
به درد می آید که چرا به روزي افتاده ایم که رفتن از ایران به یک دغدغه فراگیر تبدیل شده است؟ ایرانی که زمانی در قعر کشورهاي
مهاجر فرست بود، اینک سال هاست که بالاي این جدول جاخوش کرده است و این در حالی است که نه مانند افغانستان و سوریه

 
درگیر جنگ ایم و نه مانند بسیاري از کشورهاي آفریقایی دچار فقر ذاتی هستیم. 

تنها حکایت دوبی هم نیست؛ دوبی هم دارد مانند بسیاري از
کشورهاي دیگر براي جذب سرمایه هاي ایرانی رقابت می کند. مگر
همین چند ماه پیش نبود که خبرگزاري رسمی جمهوري اسلامی

 
(ایرنا) خبر داد که ایرانی ها رکورددار خرید خانه در ترکیه شده اند؟ 

چقدر ایرانی در این سال ها جلاي وطن گفته و با انگیزه "به هر آن
کجا که باشد به جز این سرا، سرایم" از استرالیا در شرق عالم تا کانادا در غرب جهان پراکنده شده اند؟! واقعاً در چند درصد از

 
هواپیماهایی که از ایران به خارج می روند، مهاجري که می رود تا برنگردد، وجود ندارد؟! 

تازه! آنان که رفته اند، رفته اند و تکلیف شان مشخص است؛ میلیون ها ایرانی و مخصوصاً جوان، یا در صدد رفتن هستند یا در حسرت

 
آن! 

مقصر این وضعیت، نه سید جواد هاشمی که کسانی هستند که با تصمیم گیري ها و اقدامات نابخردانه شان در سطوح ارشد مدیریتی،

 
ایران ما را به جایی براي "فرار" و نه "قرار" تبدیل کرده اند: 

 
این وضعیت "هوا"یی است که تنفس می کنیم و به ویژه در شهرهاي بزرگ، حسرت یک دم اکسیژن خالص به دلمان مانده است؛ 

"آب" که می بینیم، دلمان می لرزد که دارد تمام می شود و یادمان می افتد که حتی ذخایر استراتژیک آب را از اعماق زمین هم



استخراج کرده اند؛ براي یک کار عادي در ادارات، باید کفش آهنی داشت و زیر میزي و رومیزي داد، در دادسرا و دادگاه دلت می لرزد
که آیا حقت را خواهی گرفت یا اتفاق دیگري می افتد؟ سطح علمی دانشگاه نزولی شده است و کشور پر شده از دکترهاي بی سوادي
که با مدرك شان پز می دهند و پول در می آورند، مدارس، محلی شده اند براي ربایش کودکی و نشاط کودکان و نوجوانان، رسانه
هایمان شیر بی یال و دم و اشکم هستند، هر روز مسوولی حرفی می زند که دنیا به ما بخندد، مصوبات مجلس مان و کارهاي دولت
مان هم که اظهر من الشمس اند، درآمدها اندك اند و قیمت ها لحظه اي بالا می روند و ارزش پول ملی پایین می آید، کسی که
بخواهد کارآفرینی و اشتغالزایی کند، به چنان روزگاري گرفتارش می کنند که به غلط کردن می افتد، روابط مان با جهان، همواره در
سطحی بالاتر از معمول، متشنج است، ریاکاري سکه رایج جامعه شده است و اخلاقیات درگیر افولی تاریخی، شغل و ثبات شغلی و
تشکیل خانواده براي خیلی ها رویاست، خانه دیگر حتی یک رویا هم نیست و خودرویی که در دنیاي امروز، جزو اقلام پیش پا افتاده

 
محسوب می شود، دغدغه ایرانی ها شده است و ... . 

پس چرا میلیون ها نفر نروند و بیشتر از رفتگان در آرزوي رفتن نباشند؟! پاي صحبت شان هم که می نشینی می گویند که مگر چند
بار زندگی می کنند؟ و حتی آنان که در میانسالی اند با حسرت پاسخت می دهند: از ما گذشت، لااقل برویم که بچه هایمان زندگی

 
کنند و به قول سیدجواد هاشمی، دعاگو شوند! 

مگر چقدر آدم داریم که بتوانند بروند و نروند تا کشورشان را بسازند و مدام نامردي و نامرادي ببینند و باز هم نروند و بمانند و باز

 
نامردي و نامرادي ببینند و نروند و باز... مگر یک انسان چقدر تاب و توان دارد؟! 

تا زمانی که عقلانیت به تصمیم و کارهایمان بازنگردد و هر که بیشتر شعار دهد و جلوه گري کند، بر صدر نشیند و بیشتر قدر بیند،
اوضاع مان همین هست که هست و ایرانی ها در ترکیه و امارات و ... خانه خواهند خرید و کار و بار وکلاي مهاجرت، پررونق خواهد

 
بود و طیاره هایمان پر از مسافرانی خواهد بود که می روند تا به وطن بازنگردند ولو با چشمانی گریان و دل هایی شکسته! 

 
سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران! 

انتهاي پیام/



فرماندار کاشان: براي تثبیت جمعیت و جلوگیري از مهاجرت برنامه ریزي شده

است

منبع: تسنیمشماره خبر:  240  |  تاریخ: 1399/11/05

گروه استان ها - فرماندار کاشان ضمن اشاره به اهمیت تثبیت جمعیت در روستاها گفت: براي تثبیت جمعیت و جلوگیري از
مهاجرت روستائیان برنامه ریزي شده و تمام زیرساخت ها و امکانات را به کارگرفته ایم.

گروه استان ها - فرماندار کاشان ضمن اشاره به اهمیت
تثبیت جمعیت در روستاها گفت: براي تثبیت جمعیت و
جلوگیري از مهاجرت روستائیان برنامه ریزي شده و تمام
زیرساخت ها و امکانات را به کارگرفته ایم. - اخبار استانها

 
 -

به گزارش خبرگزاري تسنیم از کاشان، علی اکبر مرتضایی
شامگاه شنبه در دیدار با اهالی روستاي جوینان از توابع
بخش قمصر کاشان ضمن اشاره به ازخودگذشتگی و
جانفشانی مردمان اهل روستا در هشت سال دفاع مقدس،

 
سهم خود را سهم خود را در به ثمر رسیدن نظام مقدس جمهوري اسلامی پرداخت کردند. 

وي ضمن تأکید بر ارائه خدمت به مردم در راستاي رفع دغدغه ها و بازگشت امید به آنان افزود: روستاها با وجود کارآفرینی جوانان در
روستاهاي شهرستان کاشان در حوزه هاي مختلف می توانند این نقاط را به کانون تولید و اشتغال تبدیل کنند و زمینه پویایی در

 
روستاها را فراهم کنند. 

فرماندار شهرستان کاشان ضمن اشاره به وجود 60 روستا و هفت شهر در منطقه کاشان ابراز داشت: با شیوع کرونا و سایر عوامل نظیر

 
تورم محدودیت هایی ایجاد شده است و بر همین اساس لازم است تا براي خدمت رسانی به مردم تلاش بیشتري به خرج داد. 

 
طلاب حوزه علمیه امام خمینی (ره) در روستاهاي دورافتاده خوزستان خدمت رسانی می کنند + عکس 

 
1100 مهندس بسیجی در کنار کشاورزان گیلانی خدمت رسانی می کنند 

 
فرمانده سپاه استان اصفهان: "بسیج و سپاه" آماده براي خدمت رسانی به مردم هستند 

وي ضمن اشاره به اشاره به آسفالت چهارهزار متر مربعی و اجراي دوهزار مترمربع سنگ فرش معابر در روستاي جوینان گفت: احداث
بوستان جوینان به مساحت 500 مترمربع، اجراي دیوار سنگ چین، اجراي پوشش شبکه دیجیتال تلویزیون، پیگیري احداث مخزن

 
آب شرب روستاي جوینان به همت دهیاري و بخشداري قمصر بخشی از اقدامات صورت گرفته ویژه این روستا است. 

مرتضایی با بیان اینکه در شرایط کنونی هنر مدیران بهره گیري از تمامی ظرفیت ها براي خدمت رسانی به مردم است، تصریح کرد:
مسئولان در منطقه کاشان تمام تلاش خود را در راستاي تثبیت جمعیت اهالی روستا، عدم مهاجرت با ایجاد امکانات و زیرساخت هاي

لازم به کار گرفتند.





سرمایه گذاري در بخش هاي تولید و کارآفرینی سخت شده است

منبع: روزنامه راه مردمشماره خبر:  241  |  تاریخ: 1399/11/05

سرمایه گذاري در بخش تولید به دلیل سود دهی پایین و عدم بارشگشت سود مورد انتظار در مقایسه با تورم و سختی هاي
تهیه مواد اولیه در ایران فاقد تجیه اقتصادي است.

آقاي مهندس محمدهادي مومنی مدیر و سهام دارکارخانه آذرکامان
مطلوب که در زمینه  تولید  ویفر،میشکا،دراژه و نان بستنی که از
وحدهاي تولید کننده شیرینی و شکلات می باشند در گفت و گو با
خبرنگار راه مردم با اعلام مطلب فوق به مشکلات پیش روي واحد

هاي تولیدي به ویژه حوزه صنعت شکلات اشاره کرد و گفت:از تهیه مواد اولیه شامل شکر،آرد،روغن از بازار آزاد گرفته تا ضرورت

 
کارت بازرگانی به همراه نقدینگی بالا از دیگر موارد نهدید کننده این صنعت به شمار می آید . 

 
در صورت حمایت جدي نهادهاي  زیر مجموعه دولتی،می توان شاهد ارتقاء سطح تولید  و اشتغال بود. 

مومنی همچنین به ضرورت حمایت دولت از واحدهاي تولیدي و کارآفرین تاکید کرد و گفت:این کارخانه فعالیت خودرا در سال 73 با
60 پرسنل آغاز کرد،امروز با 30 نفر به فعالیت خود ادامه داده و ناچار به تعدیل پرسنل خود شده است.در صورت حمایت جدي نهاد
هاي زیر مجموعه دولتی از شهرداري ها گرفته تا دارایی،مواد اولیه وغیره می توان شاهد ارتقاء سطح تولید و اشتغال بود وي افزود
تهیه مواد اولیه  از بازار آزاد و تجار که خودشان قیمت ها را تعیین می کند یکی دیگر از مشکلات اخیر واحدهاي تولیدي تبدیل شده
و آنها ناگزیر  هستند به سود بسیار پایین در مقابل رشد لحظه اي قیمت ها تن بدهند این روند ادامه فعالت در بازار رقابت را به شدت

با تنگنا مواجه می سازد.



پنجمین رویداد دیدار با فناوران فردا در اردبیل برگزار شد

منبع: ایسناشماره خبر:  242  |  تاریخ: 1399/11/05

به همت مرکز رشد جهاددانشگاهی و موسسه آموزشی فرهنگی نخبگان و با همکاري معاونت فرهنگی و امور جوانان اداره کل
ورزش و جوانان اردبیل، پنجمین رویداد کارآفرینی «دیدار با فناوران فردا» به صورت مجازي براي دانش آموزان خلاق برگزار

شد.

مدیر عامل موسسه علمی فرهنگی نخبگان اردبیل 4 بهمن
با بیان اینکه این رویداد زمینه لازم را براي بهره مندي از
تجربیات کارآفرینان موفق فراهم می کند، اظهار کرد:
آشنایی افراد با مفاهیم فناوري هاي نوین و به کار بستن
اطلاعات در جهت ایجاد شغل و یا کسب شغل مناسب در
آینده، تشویق و تربیت نسل خلاق، نوآور و تربیت مدیرانی
کارآفرین و آینده ساز براي کشور، تمرین کار گروهی و
افزایش اعتماد به نفس در دانش آموزان از اهداف مهم این

 
رویداد است. 

عیسی عیسی زاده نظیف با شاره به اینکه دانش آموزان این
موسسه علاقه مند به درك مفاهیمی هستند که در آینده
کاري و زندگی اجتماعی آن ها، نقش ایفا خواهد کرد،
افزود: در تلاش هستیم با هماهنگی موسسات علمی،
پژوهشی و نهادهایی که در عرصه توانمندسازي و ارائه
مشاوره هاي مناسب در حوزه کارآفرینی و فناوري جایگاه
شناخته شده اي دارند، زمینه را براي رشد و توسعه مباحث

 
مربوط به نوآوري و خلاقیت در دانش آموزان تقویت کنیم. 

وي با اشاره به تفاهم نامه منعقده موسسه نخبگان با مرکز رشد جهاددانشگاهی استان اردبیل خاطرنشان کرد: پنجمین دوره رویداد
دیدار با فناوران فردا با برنامه ریزي صورت گرفته در کارگروه مشترك اجراي این تفاهم نامه برگزار شد و در تلاش هستیم تا با ایجاد

 
شرایط مناسب، ششمین دوره آن را نیز براي دانش آموزان این موسسه اجرایی نماییم. 

مدیرعامل موسسه علمی فرهنگی نخبگان اردبیل افزود: جهاد دانشگاهی استان اردبیل ظرفیت بالایی در حوزه فناوري و اشتغال دارد
از این رو ضروري به نظر می رسد از این ظرفیت باید براي تقویت روحیه تلاش و خلاقیت در دانش آموزان استان به درستی بهره

 
برداري شود. 



عیسی زاده با قدردانی از جهاد دانشگاهی استان اردبیل تصریح کرد: امیدواریم ایده هاي دانش آموزان در مراکز رشد و دانشگاهی از
استقبال مناسبی برخوردار شده و مسیر ویژه براي تبدیل این ایده ها به محصول یا خدمات گشوده شود چرا که دانش آموزان امروز ما

 
آینده سازان مملکت هستند و باید در مسیر درستی هدایت شوند. 

به گزارش ایسنا، در ادامه این رویداد، مربی کسب و کارهاي نوپا با بیان اینکه امروزه کارآفرینی تبدیل به یک ضرورت براي جوامع
شده است، گفت: کارآفرینی علاوه بر اینکه امکان دستیابی فرد به منابع مالی حاصل از ایده را میسر می سازد بلکه با حل مسائل به

 
شیوه اي نو، زمینه پیشرفت و توسعه کشور را نیز فراهم می کند. 

محسن پورزارع با بیان اینکه مهمترین ویژگی کارآفرینان خلاقیت و نوآوري است، تصریح کرد: کارآفرینان با خلاقیت و نوآوري

 
ترکیبات جدیدي از منابع، فرصت و نیاز را خلق می کنند و می توانند در مسیر تولید ثروت، توسعه اقتصادي و فنآوري حرکت کنند. 

وي با اشاره به اینکه یکی از اهداف در آموزش و ترویج کارآفرینی، ایجاد انگیزه در جهت نوآوري و خلاقیت است، خاطرنشان کرد: اگر

 
چه هوش در شکوفایی خلاقیت تاثیرگذار است اما این امر با تمرین نیز قابل رشد، پرورش و شکوفایی است. 

پورزارع با بیان اینکه تیم سازي از عوامل کلیدي موفقیت در کسب و کار است، اظهار کرد: فرد کارآفرین لازم است براي راه اندازي

 
یک کسب و کار آگاهی لازم از مراحل ایجاد، چگونگی مشارکت در کارگروهی و مهارت هاي ارتباطی داشته باشد. 

گفتنی است در رویداد «دیدار با فناوران فردا» 30 نفر از دانش آموزان موسسه نخبگان، به تمرین و تقویت خلاقیت پرداختند و با

 
طرح مسائلی از سوي مربی، بارش فکري و ایده پردازي نیز مطرح گردید. 

انتهاي پیام



آخرین وضعیت لایحه نظام جامع باشگاه داري در ایران/ تصویب در دولت

دوازدهم یا آینده اي دورتر؟

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  243  |  تاریخ: 1399/11/05

لایحه نظام جامع باشگاه داري در ایران بر مبناي توسعه سرمایه گذاري بخش خصوصی در زمینه باشگاه داري رشته هاي
ورزشی، در انتظار تصویب در هیئت دولت و ارجاع به مجلس شوراي اسلامی است.

لایحه نظام جامع باشگاه داري در ایران بر مبناي توسعه سرمایه گذاري بخش خصوصی در زمینه باشگاه داري رشته هاي

 
ورزشی، در انتظار تصویب در هیئت دولت و ارجاع به مجلس شوراي اسلامی است. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از ایسنا، اواخر آذرماه سال جاري بود که وزارت ورزش و جوانان در راستاي تحقق سیاست هاي کلی
اصل (44) قانون اساسی و به منظور تعیین تکلیف باشگاه هاي ورزشی و ایجاد مشوق هاي لازم براي جلب و جذب سرمایه گذاران
علاقه مند در ورزش، پیش نویس «لایحه نظام جامع باشگاه داري در جمهوري اسلامی ایران» را جهت سیر مراحل بررسی و تصویب،

 
به هیات دولت ارائه کرد. 

در حال حاضر اما لایحه نظام جامع باشگاه داري در جمهوري اسلامی ایران در کمیسیون هاي مختلف هیئت دولت در حال بررسی

 
است و ابتدا باید در این هیئت به تصویب رسیده تا پس از آن به مجلس شوراي اسلامی ارجاع شود. 

لایحه نظام جامع باشگاه داري در جمهوري اسلامی ایران» با هدف تشویق بخش خصوصی و تعاونی به فعالیت در حوزه ورزش در عین
حفظ سرمایه هاي خود و ایجاد اشتغال براي قشر دانش آموختگان و همچنین فعالان این حوزه تهیه و تدوین شده که در صورت

 
تحقق آن، به رونق اقتصادي کشور نیز کمک خواهد کرد. 

کاهش تصدي گري دولت در بخش باشگاه هاي ورزشی، رشد فعالیت اقتصادي و اشتغال زایی در حوزه ورزش، توسعه فعالیت باشگاه
هاي ورزشی در ابعاد ورزش همگانی، پرورشی، قهرمانی و حرفه اي، گسترش اخلاق، روحیه پهلوانی و توسعه مشارکت هاي فرهنگی
اجتماعی در ورزش، ارتقاي نقش باشگاه هاي ورزشی در سلامت عمومی جامعه و ارتقاي همبستگی، هویت و غرور ملی و نشاط

 
اجتماعی از طریق ورزش، از جمله اهداف لایحه مذکور است. 

در خصوص سابقه طرح نیز باید اعلام کرد که دولت براساس قانون اجراي سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی مصوب 1386.2.8
مکلف به واگذاري امور تصدي از جمله شرکت ها و باشگاه هاي دولتی و وابسته به دولت به بخش هاي خصوصی و تعاونی شد که این

 
امر تاکنون به صورت کامل در زمینه باشگاه ها و ورزش حرفه اي تحقق پیدا نکرده است. 

علاوه بر این طبق سند راهبردي نظام جامع تربیت بدنی و ورزش کشور مصوب 1382 هیات وزیران باشگاه ها و ورزش حرفه اي باید
از طریق بخش خصوصی ایجاد و اداره شوند که این نیز محقق نشده و همچنین موجب تبصره ذیل ماده (13) قانون برنامه پنجم
توسعه پرداخت هرگونه وجهی از محل بودجه کل کشور به هر شکل به ورزش حرفه اي ممنوع است که بیان کننده عزم قانونگذار در

 
واگذاري باشگاه هاي ورزشی که ورزش حرفه اي از آن طریق صورت می گیرد به فعالان خصوصی و تعاونی است. 

طرح جامع نظام باشگاه داري در ایران بر اساس آنچه در مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی وجود دارد ششم تیرماه سال
1391 اعلام وصول شده است و دولت مکلف است حداکثر ظرف مدت شش ماه پس از تصویب این قانون تمامی شرکت ها و باشگاه
هاي فرهنگی ورزشی دولتی و وابسته به سازمان تربیت بدنی و سایر دستگاه هاي اجرایی و شرکت هاي دولتی موضوع ماده پنجم
قانون مدیریت خرمات کشوري مشمول ذکر یا تصریح نام را با تمامی امکانات ساختمان ها، تاسیسات در شرایط رقابتی به بخش

 
خصوصی و تعاونی واگذار کند. 

با توجه به اینکه زمان زیادي تا پایان عمر دولت دوازدهم باقی نمانده است باید منتظر ماند و دید چه زمانی «لایحه نظام جامع باشگاه



 
داري در جمهوري اسلامی ایران» در هیئت دولت تصویب و پس از آن جهت تصویب به مجلس شوراي اسلامی ارجاع داده می شود. 

انتهاي پیام



آخرین وضعیت لایحه نظام جامع باشگاه داري در ایران

آخرین وضعیت لایحه نظام جامع باشگاه داري در ایران

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  244  |  تاریخ: 1399/11/05

لایحه نظام جامع باشگاه داري در ایران بر مبناي توسعه سرمایه گذاري بخش خصوصی در زمینه باشگاه داري رشته هاي
ورزشی، در انتظار تصویب در هیئت دولت و ارجاع به مجلس شوراي اسلامی است.

لایحه نظام جامع باشگاه داري در ایران بر مبناي توسعه سرمایه گذاري بخش خصوصی در زمینه باشگاه داري رشته هاي

 
ورزشی، در انتظار تصویب در هیئت دولت و ارجاع به مجلس شوراي اسلامی است. 

اواخر آذرماه سال جاري بود که وزارت ورزش و جوانان در راستاي تحقق سیاست هاي کلی اصل (44) قانون اساسی و به منظور تعیین
تکلیف باشگاه هاي ورزشی و ایجاد مشوق هاي لازم براي جلب و جذب سرمایه گذاران علاقه مند در ورزش، پیش نویس «لایحه نظام

 
جامع باشگاه داري در جمهوري اسلامی ایران» را جهت سیر مراحل بررسی و تصویب، به هیات دولت ارائه کرد. 

در حال حاضر اما لایحه نظام جامع باشگاه داري در جمهوري اسلامی ایران در کمیسیون هاي مختلف هیئت دولت در حال بررسی

 
است و ابتدا باید در این هیئت به تصویب رسیده تا پس از آن به مجلس شوراي اسلامی ارجاع شود. 

لایحه نظام جامع باشگاه داري در جمهوري اسلامی ایران» با هدف تشویق بخش خصوصی و تعاونی به فعالیت در حوزه ورزش در عین
حفظ سرمایه هاي خود و ایجاد اشتغال براي قشر دانش آموختگان و همچنین فعالان این حوزه تهیه و تدوین شده که در صورت

 
تحقق آن، به رونق اقتصادي کشور نیز کمک خواهد کرد. 

کاهش تصدي گري دولت در بخش باشگاه هاي ورزشی، رشد فعالیت اقتصادي و اشتغال زایی در حوزه ورزش، توسعه فعالیت باشگاه
هاي ورزشی در ابعاد ورزش همگانی، پرورشی، قهرمانی و حرفه اي، گسترش اخلاق، روحیه پهلوانی و توسعه مشارکت هاي فرهنگی
اجتماعی در ورزش، ارتقاي نقش باشگاه هاي ورزشی در سلامت عمومی جامعه و ارتقاي همبستگی، هویت و غرور ملی و نشاط

 
اجتماعی از طریق ورزش، از جمله اهداف لایحه مذکور است. 

در خصوص سابقه طرح نیز باید اعلام کرد که دولت براساس قانون اجراي سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی مصوب 1386.2.8
مکلف به واگذاري امور تصدي از جمله شرکت ها و باشگاه هاي دولتی و وابسته به دولت به بخش هاي خصوصی و تعاونی شد که این

 
امر تاکنون به صورت کامل در زمینه باشگاه ها و ورزش حرفه اي تحقق پیدا نکرده است. 

علاوه بر این طبق سند راهبردي نظام جامع تربیت بدنی و ورزش کشور مصوب 1382 هیات وزیران باشگاه ها و ورزش حرفه اي باید
از طریق بخش خصوصی ایجاد و اداره شوند که این نیز محقق نشده و همچنین موجب تبصره ذیل ماده (13) قانون برنامه پنجم
توسعه پرداخت هرگونه وجهی از محل بودجه کل کشور به هر شکل به ورزش حرفه اي ممنوع است که بیان کننده عزم قانونگذار در

 
واگذاري باشگاه هاي ورزشی که ورزش حرفه اي از آن طریق صورت می گیرد به فعالان خصوصی و تعاونی است. 



طرح جامع نظام باشگاه داري در ایران بر اساس آنچه در مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی وجود دارد ششم تیرماه سال
1391 اعلام وصول شده است و دولت مکلف است حداکثر ظرف مدت شش ماه پس از تصویب این قانون تمامی شرکت ها و باشگاه
هاي فرهنگی ورزشی دولتی و وابسته به سازمان تربیت بدنی و سایر دستگاه هاي اجرایی و شرکت هاي دولتی موضوع ماده پنجم
قانون مدیریت خرمات کشوري مشمول ذکر یا تصریح نام را با تمامی امکانات ساختمان ها، تاسیسات در شرایط رقابتی به بخش

 
خصوصی و تعاونی واگذار کند. 

با توجه به اینکه زمان زیادي تا پایان عمر دولت دوازدهم باقی نمانده است باید منتظر ماند و دید چه زمانی «لایحه نظام جامع باشگاه

 
داري در جمهوري اسلامی ایران» در هیئت دولت تصویب و پس از آن جهت تصویب به مجلس شوراي اسلامی ارجاع داده می شود. 

انتهاي پیام



توانمندي هاي داخلی از شریان هاي حیاتی براي گسترش
حمل و نقل دریایی است

توانمندي هاي داخلی از شریان هاي حیاتی براي گسترش حمل و نقل دریایی

است
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اقتصادتهران: وزیر راه توسعه اقتصاد دریا محور را سیاست و هدف کلان اقتصادي کشور دانست و گفت: در توسعه این
سیاست، باید از ظرفیت و توان داخلی استفاده کرد. به گزارش مهر، محمد اسلامی در مراسم امضاي تفاهم نامه ساخت و

تأمین 10 فروند شناور راهنمابر که با حضور فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا، ...

اقتصادتهران: وزیر راه توسعه اقتصاد دریا محور را سیاست و

 
هدف کلان اقتصادي کشور دانست و گفت: در توسعه این سیاست، باید از ظرفیت و توان داخلی استفاده کرد. 

به گزارش مهر، محمد اسلامی در مراسم امضاي تفاهم نامه ساخت و تأمین 10 فروند شناور راهنمابر که با حضور فرمانده قرارگاه
سازندگی خاتم الانبیا، مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي، مشاور رئیس جمهور، رئیس دبیرخانه شوراي عالی صنایع دریایی و رئیس
دانشگاه علم و صنعت ایران در وزارت راه و شهرسازي برگزار شد، افزود: توسعه نیروي انسانی توانمند در عرصه دریا و قلمرو کسب و
کارهاي دریایی و بندري نیازمند ظرفیت سازي است که این امر جزو سیاست ها و اهداف کلان نظام جمهوري اسلامی ایران است و

 
تحقق این امر، می تواند صدها دسته شغلی را براي جوانان توانمند کشور ایجاد کرده یا توسعه دهد. 

وي اعتماد به توانمندي هاي داخلی را جزو شریان هاي حیاتی براي گسترش حمل و نقل دریایی دانست و گفت: در این فرایند می

 
توانیم سهم خود را از دریاهاي جهان براي شکوفایی و توسعه اقتصادي کشورمان تحصیل کنیم. 

وزیر راه و شهرسازي همچنین افزود: نمی توانیم متأثر از تحریم ها و به بهانه وجود تحریم علیه کشورمان، از توجه به ظرفیت هاي

 
داخلی کشورمان غافل شویم. 

وي از توجه دو شرکت کشتیرانی جمهوري اسلامی ایران و شرکت ملی نفتکش در مورد توجه به ظرفیت هاي داخلی تشکر کرد و
گفت: این دو شرکت خوشبختانه به ظرفیت هاي داخلی توجه کردند و باید مصمم تر از قبل از توان داخلی براي ساخت و تعمیر و

 
اورهال شناورهاي خود بهره مند شوند. 

اسلامی همچنین افزود: با یکپارچگی، وحدت و همبستگی و کار شبانه روزي است که می توانیم صنعت کشور را توسعه دهیم و
مشاغل دانش بنیان و پیشرفته در حوزه دریایی را توسعه بخشیم که این مشاغل می تواند براي حل مشکل اشتغال کشور به کمک

 
بیاید. 

وي همچنین گسترش سهم کشورمان در بازارهاي جهانی را یکی از ثمرات توجه به ظرفیت هاي داخلی دانست و تاکید کرد: بخش
علمی و دانشگاهی کشورمان نیز می تواند در این امر کمک شایان توجهی به اقتصاد و صنعت حمل و نقل کشورمان کند و از این رو



امروز با یکی از معتبرترین و قدیمی ترین دانشگاه هاي کشور براي تأسیس دانشکده اي مرتبط با علوم و فنون دریایی به توافق
رسیدیم و امیدواریم بزودي صنعت دریایی کشور از نتایج این همکاري بهره مند شود.



چاي ایرانی چه کم از چاي وارداتی دارد!؟

منبع: ایسناشماره خبر:  246  |  تاریخ: 1399/11/05

شاید آن زمان که کاشف السلطنه، بذر و بوته هاي چاي را با خود به ایران آورد هرگز تصور نمی کرد که چاي داغ دیشلمه او،
روزي یخ کرده و از دهان بیفتد تا ایران باز هم محتاج واردات این محصول پرمصرف شود؛ چراکه

میزان تولید چاي داخلی، تقریبا یک چهارم نیاز کشور را تامین نموده و مابقی از محل واردات تامین می شود.

به گزارش ایسنا، چاي پرمصرف ترین نوشیدنی جهان پس
از آب است که به عنوان یکی از مواد غذایی اصلی مصرفی
خانوارهاي ایرانی محسوب می شود، از نام قهوه خانه هاي
کنونی پیداست که پیشینه رواج چاي در بین ایرانیان،
متجاوز از یک قرن نیست اما در همین مدت چاي ایرانی،

 
سرد و گرم بسیار چشیده است. 

نکته قابل توجه در مورد این فرآورده محبوب، گستره و
پراکندگی کشت آن در کشور است، مطابق آمارها 90

درصد مزارع چاي کشور در استان گیلان و 10 درصد در مازندران قرار دارد؛ مجموع سطح زیر کشت باغات چاي حدود 26 هزار
هکتار بوده که در محدوده اي به طول 203 و عرض 90 کیلومتر از غرب گیلان در منطقه فومنات تا غرب مازندران در شهر کلارآباد
به صورت نامنظم، مجزا، با فواصل کم و زیاد و دور و نزدیک گسترده شده است به طوري که حدود 30 درصد باغ ها در جلگه و باقی

 
در مناطق کوهپایه اي قرار داشته و رقمی بیش از 60 هزار نفر در صنعت چاي کشور اشتغال دارند. 

در مازندران اما پراکندگی این محصول، محدود به سه شهرستان رامسر، تنکابن و عباس آباد با داشتن 2 اداره چاي در شهرستان هاي
رامسر و تنکابن است؛ شهرستان عباس نیز که تحت نظارت تنکابن اداره می شود تنها با داشتن یک کارخانه چاي و مزارع اندك در

 
شهر کلارآباد، سهم کمتري از پراکندگی چاي در مازندران دارد. 

 
اوضاع چاي تنکابن امسال خوب بود 

رئیس اداره چاي تنکابن با مطلوب توصیف کردن وضعیت چاي در سال جاري، مساحت باغات چاي این شهرستان را حدود 1000
هکتار اعم از فعال و غیرفعال عنوان کرد و گفت: امسال در تنکابن 3544 تن برگ سبز چاي به ارزش 140 میلیارد ریال از 6 کارخانه

 
فعال چایسازي در منطقه خریداري شد و کل مطالبات چایکاران پرداخت شده است. 

خسرو سیاسرنژاد، در گفت و گو با ایسنا از افزایش تولید 6 درصدي چاي نسبت به سال گذشته خبر داد و اظهار کرد: قیمت تضمینی
خرید برگ سبز درجه یک از چایکاران با افزایش نسبت به سال گذشته 46 هزار ریال و درجه دوم نیز 33 هزار ریال بود که همین

 
موضوع موجب رضایمندي نسبی چایکاران و کارخانه داران را فرآهم آورد. 

وي از پرداخت تسهیلات متنوع به چایکاران در زمینه هاي به زراعی، هرس کردن، تعمیر و نگهداري از محل صندوق حمایت از توسعه
صنعت چاي کشور سخن گفت و افزود: تاکنون حدود 186 میلیون تومان تسهیلات به 115 نفر با کارمزد 4 درصد پرداخت شده که

 
بازپرداخت این وام ها طی سه مرحله از محل خرید برگ سبز، در چین هاي بهاره و تابستانه و پائیزه سال بعد تامین می شود. 

سیاسرنژاد با اشاره به روند مناسب چاي در سال جاري، وضعیت سال آینده این صنعت را رو به رشد و پیشرفت پیش بینی کرد و
افزود: با توجه به افزایش فروش چاي داخلی، ذائقه مردم به سمت استفاده از این محصول ایرانی رفته چراکه چاي ایرانی علاوه بر



 
قیمت کمتر نسبت به چاي خارجی، کاملا سالم و ارگانیک و بدون مواد افزودنی است بنابراین مقرون به صرفه و مناسب تر است. 

 
وضعیت رامسر نیز مطلوب است 

رئیس اداره چاي شهرستان رامسر نیز اوضاع چاي و شاغلان آن در سال جاري را بهتر از سنوات گدشته اعلام کرد و گفت: امسال با
توجه به نگاه ویژه مسئولان، افزایش قیمت برگ سبز و اعطاي تسهیلات متنوع، انگیزه و نشاطی در بین چایکاران ایجاد شده و سال
آینده نیز با بهِ باغی و فعال شدن باغات رها شده، تمایل بیشتري براي کار در اراضی چاي وجود دارد. علاوه بر این کارخانجات هم
امسال فروش بیشتري در چاي خشک به دست آوردند و تمایل دارند که با بالابردن کیفیت و کمیت و توجه به رقابت موجود در بازار

 
چاي ایرانی و خارجی، فروش مضاعفی را تجربه کنند. 

اردلان بالابندیان در گفت و گو با ایسنا، مساحت کل باغات فعال و غیرفعال (رها شده) شهرستان رامسر را حدود 1100 هکتار با
پراکندگی 75 درصد در کوهپایه و 25 درصد جلگه اي اعلام و خاطرنشان کرد: امسال در مجموع 871 تن برگ سبز چاي به ارزش 3

 
میلیارد 426 میلیون تومان که شامل 49 درصد برگ سبز درجه دوم و 51 درصد درجه یک بوده از باغات شهرستان خریداري شد. 

بالابندیان، با اشاره به وجود 3 کارخانه چاي فعال از چهار کارخانه موجود در سطح شهرستان رامسر و هزار چایکار شاغل در این زمینه
تصریح کرد: خرید تضمینی برگه سبز چاي هر ساله از ابتداي اردیبهشت ماه شروع و تا پایان مهرماه ادامه دارد و باغات چاي به
صورت پراکنده در حدود 80 روستاي شهرستان وجود دارد که از آن جمله می توان به روستاهاي طالش سرا، بهارپشته، کتالم، سادات

 
شهر، طالش محله، کوزه گر محله، آسیاب سر، بخش هایی از دریاپشته، توبون و تنگدره اشاره کرد. 

رئیس اداره چاي شهرستان رامسر از راه اندازي سامانه صدور دفترچه الکترونیکی چایکاران در سال جاري به دلیل شیوع ویروس کرونا
خبر داد و تاکید کرد: سازمان چاي جهت تسهیل صدور و تمدید دفترچه، این سامانه را که شامل مشخصات هر چایکار بوده تشکیل
داد؛ چایکاران می توانند از منزل و بدون مراجعه به مراکز دولتی، براي دریافت دفترچه برگ سبز به این سامانه مراجعه کنند و با ارائه

 
کد ملی و شماره شناسنامه با دسترسی به صفحه شخصی خود، دفترچه را که بصورت یک برگی است چاپ و استفاده کنند. 

 
زوایاي پنهان صنعت چاي مازندران 

علیرغم مطلوب توصیف کردن وضعیت چاي از زبان مسئولان اما این صنعت در مازندران زوایاي پنهانی نیز دارد، مشکلاتی که همانند
گرماي خورشید بر روي برف، سبب کوچکتر شدن مساحت باغات چاي طی سال هاي اخیر شده است و همچون بیماريِ مزمنی در

 
کالبد صنعت چاي کشور بدون هیچ دارو و درمانی، رفته رفته می رود که این بخش از صنعت بزرگ کشاورزي را نابود کند. 

یک کارشناس و ناظر کارخانجات چاي تنکابن، معتقد است هرچند در سال جاري به دلیل افزایش تناژ برداشت، افزایش قیمت چاي و
مطلوب عمل کردن سازمان چاي در پرداخت قدرسهم خود، وضعیت این محصول نسبت به سال هاي گذشته خوب بوده اما چایکاران

 
همیشه ناراضی هستند زیرا به طور کلی قیمت ها در تمام محصولات کشاورزي تناسبی با تورم در جامعه ندارد. 

عباس عبدالملکی در گفت و گو با ایسنا یکی از دغدغه هاي اصلی باغداران را تفاوت قیمت خرید تضمینی برگ سبز چاي و قیمت
چاي خشکِ عرضه شده در بازار دانست و تصریح کرد: قیمت خرید تضمینی در بهترین حالت هر کیلو چهار هزار و 600 تومان از
چایکار بوده اما فروش چاي سیاه خشک در بازار تقریبا کیلویی 70 هزار تومان است، علاوه بر این بخشی از نارضایتی ها نیز به تاخیر

 
در پرداخت وجه به چایکاران توسط برخی کارخانه ها بازمی گردد. 

عبدالملکی با بیان اینکه مشکلات حوزه چاي از نقطه نظر شاغلان این صنعت متفاوت است خاطرنشان کرد: از نگاه مدیر کارخانه،
سازمان چاي با تغییر رویکرد خود در سال جاري، چتر حمایتی خود را برداشته به طوري که یارانه 35 درصدي اکنون به 20 درصد
تقلیل یافته است؛ از دید کشاورز، بهاي برگ سبز چاي نسبت به چاي خشک بسیار کم است؛ از نگاه مسئولین نیز قصور در پرداخت

 
وجه برگ سبز توسط کارخانجات در زمره مشکلات این صنعت است. 

وي در پاسخ به این پرسش که با توجه به جمیع جوانب آیا چایکاران تمایل به ادامه فعالیت دارند یا خیر تصریح کرد: هرچند برگ
سبز چاي از لحاظ قیمت، نسبت به سایر محصولات کشاورزي بهاي کمتري دارد اما حُسن آن در خرید تضمینی است؛ اما با توجه به

 
اینکه تمام زمین هاي روستایی ارزش پیدا کرده اند قطعا کشاورزان و علی الخصوص چایکاران به درآمد محصول خود راضی نیستند. 

این کارشناس و بازرس کارخانجات چاي با ذکر مثالی در تشریح علل اصلی ناراضایتی چایکاران و کشاورزان مازندران تصریح کرد: از



یک هزار مترمربع باغ چاي، در کلِ فصل بهره برداري نهایتا می توان در بهترین حالت ممکن 8 تا 10 میلیون درآمد بدست آورد اما
همین قطعه زمین حتی در پرت ترین روستاي منطقه، قیمتی حداقل برابر یک میلیون و 500 هزار تومان به ازاي هر متر مربع دارد

 
که فروش آن بیش از یک میلیارد عایدي از آن کشاورز خواهد کرد، بنابراین قاعدتا کشاورز ناراضی است. 

عبدالملکی سطح پراکندگی باغات چاي شهرستان تنکابن را در بخش هاي مرکزي، خرم آباد و نشتا معرفی کرد و افزود: بیشترین
سهم باغات در تنکابن از آنِ روستاهاي بالابند، حاجته، پلطان، مهاجرآباد، چلاسر، سلیمان آباد، شعیب کلایه، گرماپشته و قلعه گردن

 
است که در این محدوده 6 کارخانه فعال مشغول به فعالیت هستند. 

 
باغ چاي 20 هکتاري سالهاست رها شده است 

وي در پاسخ به پرسشی مبنی بر وضعیت باغ چاي 20 هکتاري روستاي شعیب کلایه اظهار کرد: این باغ متعلق به بنیاد مستضعفان
است که امسال نیز بدون پیمانکار و مستاجر بود و مدتی است که رها شده و دلیل آن این است که بنیاد سیاست اصلاحی در باغ
نداشته و صرفا آن را اجاره می دهد، بنابراین وقتی یک باغ چايِ بسیار بزرگ، به مدت فقط یکسال به پیمانکار اجاره داده می شود

 
قطعا شخص به دنبال منفعت و برداشت از باغ بوده تا به دنبال اصلاح و به زراعی باشد. 

این کارشناس چاي افزود: از آنجا که اقدامات اصلاحی در باغ انجام نشده است، بوته ها حالت جنگلی پیدا کردند و بنابراین ترغیبی از
سوي کارخانجات براي خرید برگ سبز چايِ باغ بیناد وجود ندارد زیرا چاي خشک حاصل از آن در آنالیز آزمایشگاهی مود قبول نبوده

 
و میزان فیبر برگ چاي بالا اعلام می شود که این موضوع بر بازایابی و فروش محصول تاثیر مستقیم خواهد داشت. 

عبدالملکی با اشاره به اینکه کارخانه هاي منطقه به دلیل فوق، نظر منفی نسبت به چاي مزرعه بنیاد دارند یادآور شد: عدم استقبال
کارخانه ها از برگ سبز باغ بنیاد از یک طرف و منفعت طلبی همراه با عدم تمایل پیمانکاران براي انجام فعالیت هاي به زراعی به
سبب هزینه اجاره سنگین 75 تا 80 میلیون تومانی باغ از سوي دیگر، باعث شده تا این باغ چاي 20 هکتاري رها شده و غیرفعال باقی

 
بماند. 

انتهاي پیام



فرآیند ساختاري دستگاه هاي متولی اشتغال مهمترین مشکل مشاغل خانگی در

کهگیلویه و بویراحمد

منبع: ایسناشماره خبر:  247  |  تاریخ: 1399/11/05

قائم مقام کمیته امداد استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: مهمترین مشکل توسعه مشاغل خانگی در استان فرایند ساختاري
دستگاه هاي متولی اشتغال است.

" علی اصغر قلی پور" در گفت و گو با خبرنگار ایسنا افزود:
مهمترین عامل در جهت رشد و ارتقاي هر جامعه اي در
زمینه هاي مختلف از جمله توسعه مشاغل خانگی، آموزش
هاي مداوم، پیوسته و با کیفیت است، همچنین آموزش
هاي کسب و کار و کارآفرینی، آموزش هاي مبتنی بر
مشاوره هاي شغلی و شناسانیدن در توانمندي هاي شخص

 
می تواند دز توسعه مشاغل خانگی موثر باشد. 

وي تصریح کرد: قوانین قدیمی زیادي وجود دارد که بالغ بر
60 درصد از این قوانین تنها باعث افزایش هزینه هاي
سربار و اضافی بدون هیچ اثر بخشی بر دوش ملت و دولت

شده است که در صورت حذف قوانین اضافی در بخش مشاغل خانگی، رشد اقتصادي و افزایش تولید ناخالصی داخلی را در پی خواهد

 
داشت. 

قائم مقام کمیته امداد استان کهگیلویه و بویراحمد اظهار کرد: جهت حمایت از مشاغل خانگی در استان کهگیلویه و بویراحمد توجه
به بازاریابی و فروش محصولات، ایجاد شبکه کسب و کار، حمایت از پشتیبان ها، آموزش و توانمندسازي و اعطاي تسهیلات داراي

 
اهمیت زیادي است. 

قلی پور تاکید کرد: صنایع دستی، فرش دستباف و مجموعه زیر گروه کشاورزي مهمترین فرصت ها و ظرفیت هاي مشاغل خانگی در

 
استان کهگیلویه و بویراحمد هستند. 

وي ادامه داد: در حوزه مشاغل خانگی، فرش دستباف و صنایع دستی، گیاهان دارویی و صنایع کوچک در قالب کسب و کارهاي

 
خانگی قرار می گیرند که ظرفیت توسعه بازار در سطح ملی و منطقه اي را دارند. 

قائم مقام کمیته امداد استان کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: توانایی نداشتن در فروش و کسب سود، توانایی نداشتن کارشناسان
مسئول کسب و کار و اشتغال در تبیین و ارائه مشاوره هاي شغلی و کسب و کار، توجه نداشتن به الزامات توسعه مشاغل خانگی
توسط کارشناسان و دستگاه هاي متولی و همراهی و همکاري نکردن دستگاه هاي متولی اشتغال از مجریان و راهبران از جمله نقاط

 
ضعف متقاضیان راه اندازي کسب و کار خانگی هستند. 

قلی پور تصریح کرد: مهمترین مشکل توسعه مشاغل خانگی در استان فرایند ساختاري دستگاه هاي متولی اشتغال است، اجراي یک
کسب و کار خانگی که مستلزم بیشتر از یک هفته زمان نمی باشد در حال حاضر تا یک سال هم به طول می انجامد که این مسئله

 
سمی زهرآگین در توسعه مشاغل خانگی در استان است. 

وي اظهار کرد: اجراي مطلوب هر پروژه اي مستلزم انجام پژوهش و مطالعه است که باید نتیجه پژوهش ها به مسئله تعمیم داده شود

 
تا در توسعه مشاغل خانگی موثر واقع شود و اساس موفقیت طرح مشاغل خانگی مطالعات است. 

قائم مقام کمیته امداد استان کهگیلویه و بویراحمد تاکید کرد: هر رشته دانشگاهی زمینه راه اندازي کسب و کار مرتبط با خود را دارد



 
البته باید در این رابطه آسیب شناسی فضاي کسب و کار موجود کشور انجام شود. 

قلی پور خاطرنشان کرد: صنایع دستی و فرش، گیاهان دارویی، مواد غذایی، زیر گروه هاي کشاورزي و طیور مشاغل خانگی مناسب

 
زنان با توجه به فرهنگ استان هستند. 

انتهاي پیام



وقتی مردان دریا فلافل می فروشند!

منبع: برترین هاشماره خبر:  248  |  تاریخ: 1399/11/05

پیوند ناگسستنی جنوب نشین ها با ارتزاق از طریق دریا غیرقابل کتمان است. ملوانی یکی از مشاغلی است که در خطه
جنوبی کشور به وفور یافت می شود ولی این روزها با فراز و نشیب هاي فراوانی همراه است. این روزها، مشکلات متعددي

گریبانگیر ملوانان و لنج داران در بنادر آبادان شده و این مشکلات نه تنها نرخ بیکاري ...

روزنامه توسعه ایرانی: پیوند ناگسستنی جنوب نشین ها با ارتزاق از طریق دریا غیرقابل کتمان است. ملوانی یکی از مشاغلی
است که در خطه جنوبی کشور به وفور یافت می شود ولی این روزها با فراز و نشیب هاي فراوانی همراه است. این روزها، مشکلات
متعددي گریبانگیر ملوانان و لنج داران در بنادر آبادان شده و این مشکلات نه تنها نرخ بیکاري مردمی که چشم امید به دریا دوخته

 
اند را افزایش داده بلکه آثار ناگوار دیگري در منطقه ایجاد کرده است. 

در گذشته، لنج هاي تجاري سنتی که کمتر از 500 تن ظرفیت دارند، کالاهایی را براي مصارف شخصی و فروش بدون تشریفات
گمرکی وارد می کردند. کالاي ته لنجی یا کالاي ملوانی نوعی واردات کالا به کشور است که در بنادر جنوبی رایج است و در شهرهاي

 
بندري که لنج و واردات کالا در آن رفت و آمد می کنند، رونق دارد. 

ته لنجی هم به کالایی گفته می شود که صاحبان لنج و خدمه مجاز به واردات آن هستند. البته قانون آن مبنی بر میزان واردات براي

 
هر ملوان و تعداد سفرهاي مجاز هر ملوان طی سال هاي اخیر دستخوش تغییراتی شده است. 

پیشتر دولت با هدف ایجاد رونق در بازارچه هاي مرزي و کمک مالی به ملوانان، اجازه واردات کالا بدون پرداخت عوارض گمرکی تا
سقف 15 میلیون تومان براي هر ملوان را صادر کرد و مردان دریا می توانستند 6 بار در سال از طریق دریا کالا وارد کنند. بر این
اساس، آیین نامه «ورود کالا توسط ملوانان در شناورهاي دریایی سنتی با ظرفیت کمتر از 500 تن و ساماندهی و نوسازي آن

 
شناورها» در تاریخ 18/05/96 توسط دولت تصویب شد. 

در ماه هاي ابتدایی صدور این آیین نامه، یک ملوان می توانست تا سقف 10 میلیون تومان کالا را بدون پرداخت عوارض به کشور وارد
کند. پس از گذشت 10 ماه از صدور این آیین نامه، ملوانان نسبت به پایین بودن قیمت کالاهاي وارداتی اعتراض کردند و خواهان
افزایش سقف قیمت کالاها بودند. خرداد ماه 97، دولت به اعتراضات دریانوردان توجه کرد و با اصلاح مصوبه خود، قیمت کالاهاي

 
وارداتی را تا سقف 15 میلیون تومان افزایش داد. 

درباره وضعیت اشتغال فعلی مردان دریا می گوید: برخی به مشاغل نگهبانی و کارهاي ساختمانی روي آورده اند. برخی که شرایط

 
اقتصادي بهتري داشته اند، موتور سه چرخ خریده اند و فلافل فروشی می کنند 

دولت در ماده 7 این آیین نامه نوشت: شناورهاي دریایی سنتی با ظرفیت کمتر از500 تن (لنج تجاري) در صورت تحت پوشش بیمه
تأمین اجتماعی قرار دادن ملوانان شاغل در آن شناور و برخوردار شدن آنان از مزایاي بیمه تأمین اجتماعی از قبیل بازنشستگی، بیمه
درمان، عیدي آخر سال و سایر موارد مربوط، مجاز هستند در هر سال براي هر شناور و هر ملوان حداکثر شش نوبت و در هر نوبت به



 
ازاي هر ملوان تا سقف 150میلیون ریال از معافیت ملوانی مندرج در تبصره (3) ماده (1) این آیین نامه استفاده کنند. 

 
اما مدتی ست میزان واردات براي هر ملوان و تعداد سفرهاي مجاز هر ملوان طی سال هاي اخیر دستخوش تغییراتی شده است. 

«مسعود حیاوي» مدیرعامل تعاونی لنج داران آبادان درباره وضعیت این گروه شغلی می گوید: حدود یک هزار لنج در سه بندر آبادان،
چویبده و اروندکنار تا انتهاي سال 96 روي دریا مشغول به فعالیت بودند که هزاران کارگر و ملوان در این شناورها شاغل بودند. این
شناورها فرصتی براي تامین معیشت زندگی خانواده هایی بود که از طریق دریانوردي امرار معاش می کردند اما در این روزها به دست

 
فراموشی سپرده شده اند. 

وي می گوید: مردم که در بنادر جنوبی زندگی می کنند از مسئولان محلی و کشوري انتظار داشتند که تعداد شناورها را افزایش
دهند اما برخلاف انتظار مردم، تعداد شناورها نه تنها افزایش نیافت بلکه به شدت کاهش یافت. در حال حاضر، حدود 15 لنج فعال در

 
سه بندر آبادان مشغول به کار هستند. 

به گفته حیاوي، پس از سال 96، شرایط کار در بنادر جنوبی تغییر کرد و معیشت مردم دستخوش تغییرات فراوان شد. مشکلاتی
گریبانگیر لنج داران آبادانی شده، عده اي لنج هاي خود را فروخته اند و برخی نیز لنج خود را به دلیل غرق شدن از دست داده اند.
برخی نیز چاره اي جز مهاجرت نداشتند و آبادان را ترك کرده اند و اگرچه این گروه به حمایت نیاز دارند اما تحت پوشش چتر

 
حمایتی هیچ سازمانی نیستند. 

این روزها، مشکلات متعددي گریبانگیر ملوانان و لنج داران در بنادر آبادان شده و این مشکلات نه تنها نرخ بیکاري مردمی که چشم

 
امید به دریا دوخته اند را افزایش داده بلکه آثار ناگوار دیگري در منطقه ایجاد کرده است 

وي می گوید: هیات وزیران اجازه ورود 30 قلم کالا توسط لنج ها در بنادر جنوبی کشور را صادر کرده اما مشکلات لنج داران در
آبادان با دیگر بنادر مناطق جنوبی متفاوت است. قوانین ورود کالا در تمامی بنادر جنوب مثل دیلم، هندیجان و دلوار با بندر آبادان
متفاوت است. بندر هندیجان نیز جزو استان خوزستان است ولی با بندر آبادان متفاوت است. لنج داران در این بندر از فرصت بیشتري
براي ورود کالا برخوردار هستند. مردان دریا که در بنادر آبادان مشغول به کار هستند در ظاهر اجازه ورود کالاهاي الکترونیک و لوازم

 
خانگی را دارند اما در حقیقت از این فرصت محروم هستند. درواقع آبادانی ها فقط اجازه ورود مواد غذایی را دارند. 

 
بیکاري، بزهکاري در آبادان را افزایش داد 

مسئولان شهرستان آبادان با یکدیگر هماهنگ نیستند و این موضوع سبب شده تا لنج داران با چالش هاي متعددي هنگام ورود کالا
روبه رو شوند. تمامی ادارات آبادان خود را مستقل از دیگري قلمداد می کند و می خواهند حرف خود را به کرسی بنشاند. مدیرعامل
تعاونی لنج داران آبادان در این باره می گوید: اداره کل گمرك آبادان اجازه ورود کالا را صادر می کند اما اداره دریابانی این شهر
جلوي ورود کالا را می گیرد. هر کالایی که از مبدا وارد می شود، داراي بارنامه است. مسئولیت نظارت بر ورود کالا برعهده گمرك

 
است اما دریابانی نیز به این موضوع ورود می کند. 

حیاوي تشریح می کند: مردانی که در بنادر جنوبی ایران مشغول به کار هستند، بارها اشتغال و اشتغالزایی را مطالبه کرده اند. ما طرح
هایی براي اشتغالزایی داریم اما از سوي مسئولان حمایت نمی شویم. تمام زندگی مردم منطقه به تبع بیکاري تحت تاثیر قرار گرفته و

 
مشکلات زیادي براي آنها به بار آورده است. 



وي ادامه می دهد: امنیت اجتماعی منطقه، پس از بیکار شدن جمعیت زیادي که در شناورها شاغل بودند، تحت تاثیر قرار گرفته و
بزهکاري و میزان دزدي ها در منطقه افزایش یافته است. اگر مردم از بیکاري در امان بمانند و در حال کسب معیشت و ارتزاق خانواده
خود باشند به سراغ کارهاي خلاف نمی روند. آزارهاي کلامی نیز در منطقه نیز به شدت افزایش یافته و در کنار آن، عده اي نیز در

 
دام اعتیاد گرفتار شده اند. 

وي در پایان درباره وضعیت اشتغال فعلی مردان دریا می گوید: برخی به مشاغل نگهبانی و کارهاي ساختمانی روي آورده اند. برخی
که شرایط اقتصادي بهتري داشته اند، موتور سه چرخ خریده اند و فلافل فروشی می کنند.



استاندار: طرح هاي پژوهشی باید گرهی از مشکلات آذربایجان غربی باز کند

منبع: ایرناشماره خبر:  249  |  تاریخ: 1399/11/05

ارومیه- ایرنا- استاندار آذربایجان غربی با تاکید بر اینکه طرح هاي پژوهشی استانی و مراکز دانشگاهی و تحقیقاتی باید گرهی
از مشکلات استان باز کند، گفت: طرح هاي پژوهشی نباید تنها براي بایگانی و خاك خوردن در قفسه ها تهیه شود، بلکه باید

نیازهاي استان مدنظر قرار گیرد.

ارومیه- ایرنا- استاندار آذربایجان غربی با تاکید بر اینکه
طرح هاي پژوهشی استانی و مراکز دانشگاهی و تحقیقاتی
باید گرهی از مشکلات استان باز کند، گفت: طرح هاي
پژوهشی نباید تنها براي بایگانی و خاك خوردن در قفسه

 
ها تهیه شود، بلکه باید نیازهاي استان مدنظر قرار گیرد. 

محمدمهدي شهریاري شنبه شب در سومین جلسه
کارگروه آموزش، پژوهش، فناوري و نوآوري آذربایجان
غربی با اشاره به طرح هاي پژوهشی مصوب در این کارگروه
افزود: رویکرد شکل گرفته حاکی از درنظر گرفتن اولویت

 
هاي توسعه اي استان است، چراکه خاك خوردن طرح هاي پژوهشی در قفسه ها و بایگانی ادارات به کار توسعه نمی آید. 

وي از افتتاح کارخانه نوآوري در دهه فجر خبر داد و اضافه کرد: این کارخانه در دانشگاه ارومیه به جهت بهره مندي از شرایط سهولت

 
دسترسی، امکانات زیرساختی و مراکز رشد در جوار با مشارکت بخش خصوصی راه اندازي می شود. 

استاندار آذربایجان غربی با بیان اینکه کارخانه هاي نوآوري یک ابتکار جدید در راستاي توسعه زیست بوم نوآوري است، اظهار کرد:

 
برنامه توسعه فضاهاي نوآوري تداوم دارد و محدودیتی در راه اندازي کارخانه هاي نوآوري در استان وجود ندارد. 

شهریاري ادامه داد: وجه بارز کارخانه هاي نوآوري در این است که به دست بخش خصوصی توسعه می یابند و فضاهاي لازم را براي

 
تبدیل نوآوري به کسب و کار فراهم می کنند. 

وي بر ضرورت توسعه آموزش هاي مهارتی و همکاري دستگاه هاي اجرایی با آموزش فنی و حرفه اي تاکید کرد و گفت: نقش مهارت
آموزي در اشتغال غیر قابل انکار است و می طلبد دستگاه هاي اجرایی در تقویت این روند با اداره کل آموزش فنی و حرفه اي

 
همکاري لازم را داشته باشند. 

 
در این جلسه 11 طرح پژوهشی پس از طی فرآیندهاي لازم به تصویب رسید. 

برچسب ها 



 
- آذربایجان غربی 

 
- دانشگاه ارومیه 

- دهه فجر



13 طرح منابع طبیعی دهه فجر در استان همدان بهره برداري می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  250  |  تاریخ: 1399/11/05

همدان- ایرنا- مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداري استان همدان از بهره برداري 13 طرح منابع طبیعی وآبخیزداري همزمان با
دهه فجر انقلاب اسلامی در این استان خبر داد.

همدان- ایرنا- مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداري استان
همدان از بهره برداري 13 طرح منابع طبیعی وآبخیزداري

 
همزمان با دهه فجر انقلاب اسلامی در این استان خبر داد. 

اسفندیار خزائی روز یکشنبه در گفت و گو با ایرنا اظهار
داشت: براي بهره برداري از این طرح ها در وسعت پنج
هزار و 850 هکتار، بیش از 6 میلیارد و 976 میلیون تومان
اعتبار هزینه شده و روزانه 9 هزار نفر روز اشتغال مستقیم

 
ایجاد کرده است. 

وي عنوان کرد: این طرحها در شهرستان تویسرکان سه طرح، شهرستان هاي بهار، اسدآباد و کبودراهنگ هر کدام 2 طرح و شهرستان

 
هاي ملایر، نهاوند، فامنین و رزن هر کدام یک طرح افتتاح می شود. 

مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداري استان همدان با بیان اینکه کپه کاري مراتع و بذرپاشی طرح هاي قابل بهره برداري در شهرستان
هاي تویسرکان، اسدآباد، کبودراهنگ و نهاوند هستند افزود: اجراي این طرح ها به وسعت 720 هکتار در سال جاري آغاز و براي دهه

 
فجر آماده بهره برداري شد. 

خزائی عنوان کرد: توسعه جنگل با نهال در شهرستانهاي بهار و ملایر در سطح 200 هکتار و اجراي عملیات آبخیزداري در شهرستان
هاي فامنین، تویسرکان، اسدآباد، بهار، رزن و کبودراهنگ از دیگر طرح هاي تاثیرگذار در حفظ منابع پایه آب وخاك هستند که از

 
سال گذشته شروع شده و امسال در دهه فجر به بهره برداري می رسند. 

وي هدف از اجراي طرح هاي آبخیزداري را کنترل رسوب و کاهش خسارات ناشی از سیلاب، حفاظت آب و خاك، جلوگیري از

 
فرسایش و بهبود شرایط زیست محیطی، کاهش خسارت هاي ناشی از خشکسالی و تغذیه سفره هاي آب زیرزمینی دانست. 

خزائی بهبود اشتغال و ارتقاي سطح درآمد روستائیان، جوامع محلی و آبخیزنشینان، بالا بردن ارزش هاي زیست محیطی تفرجگاهی
مناطق زیر پوشش پروژه هاي آبخیزداري را از دیگر اهداف بیان کرد و افزود: طرح هاي منابع طبیعی همچنین نقش موثري در رونق

 
تولید و مهاجرت معکوس به روستا دارد. 

برچسب ها 



 
- تویسرکان 

 
- رزن 

 
- همدان 

 
- نهاوند 

 
- اسدآباد 

 
- اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري استان همدان 

- دهه فجر



ارایه 890 خدمت از سوي مرکز کسب و کار در قزوین به صنایع کوچک

منبع: ایرناشماره خبر:  251  |  تاریخ: 1399/11/05

قزوین - ایرنا - معاون صنایع کوچک شرکت شهرك هاي صنعتی استان قزوین گفت: از ابتداي راه اندازي مرکز فناوري و
کسب و کار ، 890 خدمت مشاوره اي و تخصصی در قالب عقد قرارداد با واحدهاي تولیدي به صنایع کوچک و متوسط این

استان ارایه شده است.

 قزوین - ایرنا - معاون صنایع کوچک شرکت شهرك هاي
صنعتی استان قزوین گفت: از ابتداي راه اندازي مرکز فناوري و کسب و کار ، 890 خدمت مشاوره اي و تخصصی در قالب عقد قرارداد

 
با واحدهاي تولیدي به صنایع کوچک و متوسط این استان ارایه شده است. 

به گزارش ایرنا، صنایع کوچک تکمیل کننده پازل صنعت و تولید هستند و از اهمیت آنها همین بس که باید اذعان کرد بدون آنها
زنجیره تولید از یکدیگر گسسته و جدا می شود بنابراین این دسته از صنایع نقش بزرگ و مهمی در تکمیل زنجیره هاي تولید دارند و

 
همچنین حمایت از آنها اهمیت بالایی در استمرار تولید و رونق آن در کشور دارد. 

صنایع کوچک به دلیل ماهیت خود و نداشتن تشکیلات مختلف مانند آنچه که واحدهاي تولیدي بزرگ دارند به برخی خدمات مشاوره

 
اي و تخصصی در حوزه عارضه یابی، بازاریابی،بهره وري و مسایل مدیریتی،بانکی، حقوقی و مالی نیازمند هستند. 

یکی از اقدامات حمایتی دولت براي پشتیبانی از صنایع کوچک و متوسط که از سوي سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی
ایران اجرایی شده، ایجاد مراکز فناوري و خدمات کسب و کار براي ارایه خدمات مشاوره اي و تخصصی بوده و در همین راستا در حال

 
حاضر یک مرکز با استقرار در شهرك صنعتی کاسپین به این دسته از صنایع استان قزوین خدمت ارایه می کند. 

استان قزوین داراي بیش از چهار هزار واحد صنعتی است که 88 درصد آنها شامل صنایع کوچک و متوسط می شوند و بیش از 40

 
درصد اشتغال صنعتی استان مربوط به این دسته از صنایع است. 



خبرگزاري جمهوري اسلامی (ایرنا) استان قزوین با هدف بررسی فعالیت ها و خدمات ارایه شده مرکز فناوري و خدمات کسب و کار
کاسپین به صنایع کوچک و متوسط با "شهریار کشاورز" معاون صنایع کوچک شرکت شهرك هاي صنعتی استان قزوین گفت و گویی

 
را ترتیب داد که ماحصل آن در ادامه آورده شده است. 

 
 

 
ایرنا: در خصوص فلسفه ایجاد مراکز خدمات فناوري و کسب و کار در شهرك هاي صنعتی توضیح بدهید؟ 

این مراکز از سوي سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران با هدف پشتیبانی، ارتقا و بهبود عملکرد بنگاه هاي کوچک و

 
متوسط تولیدي در شهرك هاي صنعتی که بیش از 100 واحد صنعتی بهره بردار دارند ایجاد شده است. 

 
در استان قزوین نیز مرکز خدمات فناوري و کسب و کار در شهرك کاسپین به فعالیت می پردازد. 

ایرنا: در خصوص فعالیت هاي مرکز خدمات فناوري و کسب و کار در قزوین و خدمات آن به واحدهاي مستقر در شهرك هاي صنعتی

 
این استان توضیح بفرمایید. 

به دنبال اجراي سیاست هاي سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران، مرکز خدمات فناوري و کسب و کار قزوین در سال
1395 با هدف ارایه خدمات مشاوره اي به واحدهاي تولیدي مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی استان قزوین راه اندازي و شروع به

 
کار کرد. 

این مرکز در فضایی به وسعت حدود 900 متر مربع در 2 طبقه در شهرك صنعتی کاسپین مستقر است و در بخش هاي عارضه یابی و
بهبود تولید، ایمنی و بهداشت کار، امور حقوقی و آموزش هاي مدیریتی، مهارتی و کارآفرینی به صاحبان واحدهاي تولیدي خدمات

 
ارایه می کنند. 

توسعه بازار، سرمایه گذاري و تامین منابع مالی،توسعه بنگاه ،فناوري اطلاعات و بهره وري ، مدیریت انرژي از دیگر خدماتی است که
مشاوران مستقر در مرکز فناوري و خدمات کسب و کار در قزوین به صاحبان واحدهاي تولیدي کوچک و متوسط مستقر در شهرك ها

 
و نواحی صنعتی استان قزوین ارایه می دهند. 

معافیت از پرداخت بخشی از اجاره بهاي دفاتر مشروط به فعال بودن براساس ارزیابی هاي ادواري،همجواري با کسب و کارهاي تولیدي
مستقر در شهرك هاي صنعتی امکان قرار گرفتن در شبکه ملی مشاوران مراکز خدمات فناوري و امکان بهره برداري از امکانات سخت



 
افزاري و نرم افزاري شهرك هاي صنعتی از جمله مزایاي استقرار مشاوران صنعتی در این مرکز است. 

 
211 نیروي متخصص و مشاور از ابتداي تاسیس و راه اندازي این مرکز تاکنون به صنایع کوچک و متوسط خدمت ارایه کرده اند. 

 
 

 
ایرنا: مرکز خدمات فناوري و کسب و کار در قزوین تاکنون به چند واحد تولیدي کوچک و متوسط خدمت ارایه کرده است؟ 

از ابتداي فعالیت این مرکز تاکنون 890 قرارداد بین این مجموعه با واحدهاي تولیدي مستقر در شهرك هاي صنعتی منعقد شده است

 
که البته برخی واحدها 2 بار یا بیشتر از این خدمات استفاده کرده اند. 

واحدهاي تولیدي کوچک و متوسط استان قزوین با هزینه هاي ناچیز و کم امکان بهره مندي از مشاوره و راهنمایی هاي تخصص

 
مرکز فناوري و خدمات کسب و کار را دارند. 

 
ایرنا: اهمیت فعالیت این مراکز را تشریح کنید و از نقش آنان در کمک به چرخش چرخ هاي صنایع کوچک و متوسط بگویید. 

این مراکز را باید حلقه مفقوده بین صنعت، نهادهاي متولی با حوزه تولید و صنعت که داراي تخصص هاي علمی ویژه هستند دانست،
صنایع کوچک داراي تشکیلات قدرتمند و متعدد نیستند که بتوانند مسایل و مشکلات خود را در بخش هاي مختلف به تنهایی مرتفع
کنند، بنابراین وجود چنین مراکزي با ارایه مشاوره و کمک هاي تخصصی نقش مهم و راهگشایی در حل مسایل و مشکلات واحدهاي

 
تولیدي کوچک و متوسط دارد. 

 
ایرنا: آیا در دیگر شهرك هاي صنعتی استان قزوین شاهد راه اندازي مراکز فناوري و خدمات کسب و کار خواهیم بود؟ 

درحال حاضر مطالعات احداث مرکز خدمات فناوري وکسب و کار شهرك لیا به اتمام رسیده است و براي تایید سازمان متبوع ارسال
شده است که بعداز تامین بودجه کافی ازمنابع ملی و استانی ، شرکتی ایجاد خواهدشد که واحدهاي صنعتی شهرك لیا وشهرصنعتی

 
البرز ، آراسنج ، حکیمیه و نواحی شال اسفرورین را خدمات مشاوره اي ارایه خواهد داد. 



 
 

ایرنا: سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران و به دنبال آن شرکت شهرك هاي صنعتی در استان ها چه خدمات مشاوره
اي و تخصصی دیگري را خارج از قالب مراکز فناوري و خدمات کسب و کار به صنایع کوچک و متوسط ارایه می کند و در این

 
خصوص در استان قزوین چه فعالیت هایی انجام شده است؟ 

تقریبا همه فعالیت هاي سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی و شرکت هاي تابعه استانی حول محور حمایت از صنایع کوچک
و متوسط و کمک به جذب سرمایه گذاري صنعتی در این حوزه است که مهم ترین آنها شامل آماده سازي اراضی داراي زیرساخت
هاي مناسب از جمله آب،برق، گاز، مخابرات و شبکه روشنایی و واگذاري آن با قیمت هاي مناسببه متقاضیان است همراه با ارایه

 
مشوق هاي مالیاتی می باشد، بنابراین برنامه هاي ما در این حوزه متنوع است. 

یکی از اقدامات خوب انجام شده در این حوزه ایجاد خوشه هاي صنعتی براي ایجاد انسجام بین صنایع کوچک در زمینه تهیه مواد

 
اولیه و فروش محصولات و شبکه سازي در این خصوص بوده است. 

 
در استان قزوین تاکنون چهار خوشه صنعتی شامل بسته بندي، انگور-کشمش، شیرینی سنتی و فرآوري زیتون تشکیل شده است. 

برگزاري تورهاي صنعتی براي آشنایی صاحبان صنایع کوچک با دستاوردهاي یکدیگر و آشناسازي فعالان این حوزه با همدیگر و
برگزاري نمایشگاه هاي تخصصی در جهت کمک به تامین مواد اولیه، بازاریابی و فروش از دیگر حمایت هاي ما از این دسته از صنایع

 
به شمار می رود. 

 
ایرنا: براي معرفی توانمندي هاي صنایع کوچک استان قزوین به جامعه کار و تولید و عموم مردم چه برنامه اي دارید؟ 

بهترین اقدام در این راستا برگزاري نمایشگاه هاي توانمندي است و در همین راستا به مناسبت گرامیداشت دهه مبارك فجر و
همزمان با گرامیداشت چهل و دومین سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی از 28 تا 30 بهمن ماه امسال چهارمین نمایشگاه

 
توانمندي صنایع کوچک استان قزوین در محل دائمی شرکت نمایشگاه هاي بین المللی استان برگزار می شود. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران 

 
- تولید داخلی 

 
- استان قزوین 



 
- صنایع کوچک و متوسط 
- بهبود فضاي کسب و کار



تخصیص اعتبار ویژه براي پروژه هاي نیمه تمام روستایی و عشایري

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  252  |  تاریخ: 1399/11/05

استاندار از تخصیص اعتبار ویژه براي پروژه هاي نیمه تمام روستایی و عشایري خبر داد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز خراسان جنوبی، استاندار خراسان جنوبی در دیدار با معاونان وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی گفت: نیاز است که در این راستا توجه ویژه شود چرا

 
که این موضوع وابسته به درآمد مردم و مهاجرت معکوس است. 

آقاي ملانوري با بیان اینکه خراسان جنوبی سرشار از ذخایر و
ثروت هاي فراوان است افزود: این استان باوجود امنیت داراي

 
موقعیت هاي فراوانی براي سرمایه گذاري است. 

وي با اشاره به اینکه متاسفانه زمینه بهره مندي از این ذخایر به
خوبی فراهم نشده است گفت: جوانان بسیاري در استان مستعد
شغل هستند و نیاز است زمینه هاي تولید و سرمایه گذاري

 
فراهم شود. 

آقاي ملانوري با اشاره به فراهم ساختن زمینه هاي سرمایه گذاري براي ورود مردم نیز گفت: در این راستا ما باید دست مردم را

 
بگیریم. 

وي افزود: توقع داریم در پایان سفر برنامه ریزي انجام شود تا هر آنچه در توان وجود دارد به کار گرفته شود و مردم ثمرات آن را

 
ببینند. 

آقاي ملانوري به بحث واگذاري بیمارستان تامین اجتماعی زیرکوه هم اشاره کرد و گفت: این بیمارستان الان در اختیار دانشگاه علوم
پزشکی است و باتوجه به نداشتن مراجعه کننده چندانی که تحت پوشش این بیمه باشند بهتر است به دانشگاه واگذار تا شاهد توسعه

 
آن باشیم. 

استاندار به پروژه هاي سرمایه گذاري شستا در استان هم اشاره کرد و افزود: تقاضا داریم این پزوژه ها در دستور کار قرار بگیرد و

 
درصورت مشارکت آمادگی آوردن مردم به عنوان سرمایه گذار را هم داریم 

وي به پرداخت تسهیلات براي اشتغال مددجویان بهزیستی هم اشاره کرد و گفت: پروژه آب درمانی خیریه حضرت علی اکبر بیرجند

 
هم نیازمند دریافت مقداري اعتبار براي به اتمام رسیدن است که خواستار توجه ویژه به آن هستیم. 

 
آقاي ملانوري افزود: طرح توسعه کویر تایر به عنوان بزرگ ترین پروژه صنعتی استان هم با دریافت تسهیلات نیازمند توجه است. 



معاون اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی هم با بیان اینکه این هفتمین سفر از ده استان با نرخ بیکاري بالا و کم برخوردار در

 
دستور کار وزارت است گفت: هدف اصلی از این سفر، شناسایی زمینه ها براي سرمایه گذاري و ارتقا سطح خدمات اجتماعی است. 

آقاي میرزایی افزود: در این سفر در کنار بررسی و ارتقاي خدمات اجتماعی، زمینه هاي سرمایه گذاري شستا براي توسعه استان
شناسایی و عملیاتی می شود.



آنفلوانزا را در خراسان جنوبی به عنوان بحران و حادثه قهري ببینید

منبع: ایسناشماره خبر:  253  |  تاریخ: 1399/11/05

استاندار خراسان جنوبی گفت: شیوع آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان، تعداد قابل توجهی از واحدهاي مرغداري استان را درگیر
کرده و خسارت هاي زیادي به همراه داشته است.

حمید ملانوري، شامگاه شنبه 4 بهمن در دیدار معاونان
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی که به همراه جمعی از
مدیران دستگاه هاي تابعه این وزارتخانه به خراسان جنوبی
سفر کرده اند، با اشاره به مکاتباتی که در این زمینه با
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی صورت گرفته است،
اظهار کرد: تعداد زیادي از کارگران به واسطه این بحران
بیکار شده اند و تا زمان پاکسازي واحدها، بازگشت آنان به

 
کار مقدور نیست. 

به گزارش ایسنا، به نقل از روابط عمومی استانداري
خراسان جنوبی، وي گفت: طی مکاتباتی با وزارتخانه خواستیم که آنفلوانزا در استان را به عنوان بحران و حادثه قهري ببینند و در

 
همین راستا به کارگران این مجموعه ها توجه ویژه شود. 

استاندار، خراسان جنوبی را استانی سرشار از ذخایر فراوان با موقعیت هاي زیاد براي کار و تلاش نام برد و گفت: بنا به دلایلی، زمینه

 
هاي بهره مندي از این ذخایر فراهم نشده در حالی که اگر این اتفاق می افتاد، جمعی از جوانان جویاي کار را نداشتیم. 

وي با بیان اینکه ما باید به گونه اي اقدام کنیم که زمینه هاي کار و اشتغال براي این افراد مشتاق کار فراهم شود، افزود: در همین
راستا در سفر وزرا و مدیران کشوري در دوره هاي مختلف، وعده هایی داده شده اما به صورت کامل عملیاتی نشده که لازم است

 
وزارتخانه توجه ویژه اي کند تا این مهم محقق شود. 

ملانوري به موضوع پراکندگی جمعیت و وسعت استان اشاره کرد و گفت: این شرایط، خدمات دهی به مردم و تامین زیرساخت ها را

 
سخت تر از جاهاي دیگر کرده، به همین جهت در تامین زیرساخت ها از میانگین هاي کشوري عقب تر هستیم. 

استاندار خراسان جنوبی ادامه داد: طی سنوات گذشته در زمینه تامین نیازها، خدمات زیادي صورت گرفته اما استان همچنان از خیلی

 
امکانات زیرساختی بی بهره است در حالی که اگر این خدمات فراهم شود، زمینه هاي ورود مردم به عرصه کار نیز فراهم می شود. 

وي با تاکید بر سفر معاونان و مدیران ستادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به استان، اظهار امیدواري کرد: این سفر، خیر و برکت

 
فراوانی براي مردم استان به همراه داشته باشد. 



ملانوري به تشریح درخواست هاي استان از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی پرداخت و گفت: یکی از این مطالبات، تخصیص اعتبار
ویژه براي تکمیل پروژه هاي نیمه تمام حوزه روستایی و عشایري است که اگر کامل شوند، اشتغال قابل توجهی ایجاد می کنند و در

 
نتیجه در ماندگاري جمعیت و مهاجرت معکوس مؤثر خواهند بود. 

وي افزود: پروژه هاي کارگري نیز باید تعیین تکلیف شوند و در پرداخت بیمه بیکاري ناشی از کرونا نیز لازم است خراسان جنوبی ویژه

 
دیده شود. 

استاندار خراسان جنوبی به موضوع بیمارستان تامین اجتماعی زیرکوه هم اشاره کرد و گفت: این بیمارستان در اختیار دانشگاه علوم

 
پزشکی قرار دارد و حتی تجهیزاتی هفته گذشته براي این حوزه خریداري شده است. 

وي بیان کرد: مطالبه استان این است که این مجموعه به طور کامل در اختیار دانشگاه علوم پزشکی قرار گیرد تا براي توسعه آن اقدام

 
نماید. 

ملانوري گفت: برخی حوزه ها از جمله شستا براي سرمایه گذاري در استان اعلام آمادگی کرده اند و ما هم از سرمایه گذاران داراي

 
اهلیت و صلاحیت استقبال می کنیم. 

وي با بیان اینکه این سرمایه گذاري ها می تواند فرصتی براي این باشد که از توان مردم بهره ببریم، افزود: تامین تسهیلات اشتغال

 
براي افراد تحت پوشش بهزیستی نیز از درخواست هاي استان از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است. 

 
استاندار خراسان جنوبی از پروژه مجتمع آب درمانی مرکز خیریه علی اکبر (ع) بیرجند هم گفت که به تزریق اعتبار ویژه نیاز دارد. 

ملانوري، راه اندازي مراکز آموزش فنی و حرفه اي در برخی شهرستان ها و تحقق وعده بانک رفاه در پرداخت تسهیلات ویژه براي
انجام طرح توسعه کویر تایر را از دیگر مطالبات استان برشمرد و اظهار امیدواري کرد: با توجه ویژه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،

 
مردم استان توانمند شوند. 

 
وي افزود: مردم براي نظام کم نگذاشته اند لذا باید کمک کنیم و دولت هم سهم خود را بگذارد تا شاهد تحول در استان باشیم. 

گفتنی است؛ سه معاون وزیر و شماري از مدیران دستگاه هاي تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی روز گذشته براي بازدید از طرح

 
ها و بنگاه هاي اقتصادي خراسان جنوبی وارد این استان شدند. 

انتهاي پیام



دولت کمک کار بخش خصوصی براي سرمایه گذاري است

منبع: ایسناشماره خبر:  254  |  تاریخ: 1399/11/05

استاندار ایلام گفت: دولت رقیب بخش خصوصی نیست بلکه در جهت تقویت این حوزه وارد عمل می شود.

قاسم سلیمانی دشتکی در نشست بررسی مسائل و
مشکلات تعدیل نیروهاي شرکت آریان تجارت که با حضور
مدیران عامل پتروشیمی و پالایشگاه گاز و نماینده کارگران
برگزار شد با عنوان این مطلب که تمام تلاش خود را براي
جلوگیري از تعدیل نیروها بکار خواهیم بست، اظهار کرد:
در تلاش هستیم که با ایجاد سرمایه گذاري در استان و
تعریف طرح ها و پروژه ها در جهت توسعه و اشتغال استان
کاري انجام دهیم در این بین با افتتاح و اتمام طرح ها
شاهد برخی تعدیل ها هستیم که در این زمینه تمام توان

 
خود را براي حفظ و یا جابجایی این نیروها به کار خواهیم گرفت. 

وي گفت: معمولاً با به اتمام رسیدن برخی طرح ها و پروژه هاي مهم استان تعدادي از نیروها در آستانه تعدیل قرار می گیرند که در
این زمینه از تمامی ظرفیت ها براي فعال سازي و تحرك بخشی به کمیسیون ها و کارگروه هاي مختلف مانند کمیسیون کارگري

 
استفاده کرده و در این زمینه تلاش هاي ارزشمندي در راستاي جابجایی، جذب و در نهایت کاهش تعدیل نیروها انجام شده است. 

استاندار ایلام با تاکید بر حضور بخش خصوصی در ایجاد سرمایه گذاري در استان گفت: برنامه راهبردي و مهم استان فراهم ساختن

 
زمینه حضور سرمایه گذاران در استان است و در این راستا همه دستگاه ها موظف به همکاري هستند. 

وي در ادامه گفت: در اینجا با سازوکاري که براي سرمایه گذاري تعریف کرده ایم دولت رقیب بخش خصوصی نیست بلکه در جهت

 
تقویت این حوزه وارد عمل می شود. 

سلیمانی دشتکی در ادامه در خصوص تعدیل برخی از نیروهاي شرکت آریان تجارت گفت: همه باید به فکر راهکاري باشیم تا این

 
افراد بیکار و سرگردان نشوند. 

استاندار ایلام از تامین اجتماعی استان خواست براي ایجاد تمهیدات لازم در خصوص بیمه بیکاري نیروهاي تعدیل شده همکاري کند
و تصریح کرد: راه دیگر اینکه با همکاري نمایندگان تلاش خواهیم کرد تا با حوزه بین الملل و کسب و کار وزارت نفت براي ایجاد
خوراك مورد نیاز شرکت آریان تجارت مذاکره کنیم تا کارخانه به کار خود ادامه دهد و فرصت به کارگیري نیروها در جایی دیگر

 
حاصل شود. 

وي افزود: راه سوم اینکه تلاش می شود با مدیرعامل شرکت مربوطه، نماینده پتروشیمی و نماینده کارگران در ارتباط با موضوع مورد



 
بحث موارد پیش رو بحث و بررسی شود و راهکاري براي رفع مشکل ایجاد شود. 

در نشست دیگر با حضور استاندار، مدیران عامل پالایشگاه و پتروشیمی ایلام و همچنین دستگاه هاي ذیربط وضعیت انتقال آب سد

 
شهداي ایلام (گلال) به پتروشیمی و پالایشگاه گاز ایلام بررسی شد. 

انتهاي پیام



سم پاشی مزارع کشاورزي با استفاد از پهباد

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  255  |  تاریخ: 1399/11/05

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد گفت: با استفاده از پهباد اقدام به سم پاشی و کودپاشی مایع کرده ایم و اصلی ترین
فعالیت آنها کار در مناطقی است که حرکت…

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد گفت: با استفاده از پهباد اقدام به سم پاشی و کودپاشی مایع کرده ایم و اصلی ترین

 
فعالیت آنها کار در مناطقی است که حرکت تراکتور در آنجا سخت است. 

حجت االله عبدالملکی معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد اظهار
کرد: 7 تیم، پهباد هایی را براي سم پاشی مزارع کشاورزي از شرکت

 
هاي دانش بنیان تحویل گرفتند. 

او با بیان اینکه این تیم ها در حال حاضر در استان ها فارس، خراسان
رضوي و خوزستان هستند، گفت: این تیم ها در حال حاضر کار خود
را آغاز کرده اند و فعالیشان به این ترتیب است که مالکان هر یک از

 
این پهباد هاي غیر نظامی سه نفر هستند. 

عبدالملکی افزود: به هر کدام از مالکان تیم ها 80 میلیون تومان تسهیلات پرداخت شده است و آن ها پهباد را 240 میلیون تومان

 
خریداري کرده اند همچنین تمامی این افراد از مددجویان کمیته امداد هستند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با بیان اینکه راهبران شغلی با همکاري اتحادیه پهباد هاي غیر نظامی کشور از این پهباد ها
پشتیبانی می کنند و در بازاریابی فعالیت ها کمک می کنند، ادامه داد: عمده کار هاي این پهباد ها براي سم پاشی و کودپاشی مایع

 
است و اصلی ترین فعالیتشان کار در مناطقی است که حرکت تراکتور در آن جا سخت است. 

عبدالملکی بیان کرد: به لحاظ فاکتور هاي بهداشتی کیفیت محصولات را شدیدا بالا می برند. چرا که میزان سمی که مصرف می شود

 
بسیار کم ومحدود تر است و سرعت کار این پهباد ها زیاد است. 

او ادامه داد: برآورد این است که هر پهباد در سال تا 500 میلیون تومان می تواند درآمد کسب کند و در فصول مختلف سال در مکان
هاي مختلفی می توانند کار کنند.



جزئیات برگزاري المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی اعلام شد

منبع: ایسناشماره خبر:  256  |  تاریخ: 1399/11/05

سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور در حیطه هاي استدلال بالینی، تفکر علمی در علوم پایه، مدیریت
نظام سلامت، کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم، آموزش پزشکی و مطالعات میان رشته  اي علوم انسانی و سلامت

برگزار می شود.

به گزارش ایسنا، دبیرخانه استعدادهاي درخشان و امور
نخبگان وزارت بهداشت شرایط شرکت کنندگان
سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور را
اعلام کرد و بر این اساس، تمام دانشجویان مقاطع
کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتري حرفه  اي دانشگاه- 
ها/ دانشکده  هاي علوم پزشکی سراسر کشور شاغل به
تحصیل و یا دانش  آموختگانی که تا تاریخ برگزاري اولین
آزمون از مجموعه آزمون  هاي کشوري المپیاد در هر دوره
کمتر از شش ماه از فارغ  التحصیلی آنها گذشته باشد، می 
توانند بدون در نظر گرفتن معدل کل و سال تحصیل در

 
المپیاد شرکت کنند. 

در حیطه «مطالعات میان رشته اي علوم انسانی و سلامت» و حیطه «کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم» علاوه بر
دانشجویان کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتري عمومی؛ دانشجویان مقاطع دکتري تخصصی (Ph.D) و دستیاران (پزشکی،

 
دندانپزشکی و داروسازي) هم می توانند در المپیاد شرکت کنند. 

مسئولیت انتخاب و معرفی دانشجویان شرکت کننده در هر حیطه بر عهده دانشگاه/ دانشکده علوم پزشکی معرفی کننده است و در
صورت مغایرت با مقررات المپیاد، کمیته فنی موضوع را بررسی و تصمیم گیري می  کند و حکم این کمیته پس از کسب مدال و رتبه
نیز قابل اجرا است.همچنین هر فردي که رتبه یک را در مرحله انفرادي در هر حیطه کسب کند نمی  تواند مجدداً در همان حیطه

 
شرکت کند. شرکت در یک حیطه و کسب رتبه در آن منعی براي شرکت در سایر حیطه  ها در دوره  هاي بعدي المپیاد نیست. 

در این دوره المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی در هر حیطه یک موضوع مطرح می شود و بر این اساس، در حیطه استدلال بالینی
مساله «دروس اصلی پزشکی (داخلی، کودکان، زنان و جراحی)»، در حیطه تفکر علمی در علوم پایه مساله «مدیریت وزن/ چاقی
(Weight Management/ Obesity)»، در حیطه مدیریت نظام سلامت موضوع «تقویت نظام PHC براي ارتقاء پاسخگویی
اجتماعی در شرایط اضطرار»، در حیطه کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم مساله «تاب آوري کسب و کارهاي دانش بنیان»،
در حیطه آموزش پزشکی مساله «آموزش مجازي» و در حیطه مطالعات میان رشته  اي علوم انسانی و سلامت مساله «هوش

 
مصنوعی» مطرح شده است. 



به گزارش مفدا، آزمون درون دانشگاهی سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور در اسفند ماه 1399 برگزار می شود

 
و پس از برگزاري مراحل دانشگاهی و ملی، آزمون مرحله دوم (انفرادي و گروهی) در شهریور 1400 برگزار خواهد شد. 

انتهاي پیام



لزوم ورود سرمایه گذار براي بهبود وضعیت و توسعه باغ وحش ارومیه

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  257  |  تاریخ: 1399/11/05

استاندار آذربایجان غربی با اشاره به اینکه وضعیت باغ وحش ارومیه فاقد استانداردهاي لازم براي نگهداري از حیوانات و نیز
جذب توریست است گفت: ظرفیت باغ وحش ارومیه به جهت برخورداري از فضاي مناسب و گونه هاي متنوع و بعضا نادر

حیوانات می تواند با سرمایه گذاري، در جذب گردشگر و اشتغال زایی موثر واقع شود.

لزوم ورود سرمایه گذار براي بهبود وضعیت و توسعه باغ
وحش ارومیه استاندار آذربایجان غربی با اشاره به اینکه
وضعیت باغ وحش ارومیه فاقد استانداردهاي لازم براي
نگهداري از حیوانات و نیز جذب توریست است گفت:
ظرفیت باغ وحش ارومیه به جهت برخورداري از فضاي
مناسب و گونه هاي متنوع و بعضا نادر حیوانات می تواند با
سرمایه گذاري، در جذب گردشگر و اشتغال زایی موثر واقع

 
شود. 

به گزارش برنا آذربایجان غربی؛ محمدمهدي شهریاري به دنبال دغدغه مندي هاي عمومی شکل گرفته در خصوص باغ وحش ارومیه

 
ضمن بازید از بخشهاي مختلف آن بر ضرورت ساماندهی این مجموعه تاکید کرد. 

وي گفت: اگر چه مدیریت باغ وحش علاقمند به فعالیت در این حوزه است ولی تداوم این امر نیازمند بهبود شرایط نگهداري حیوانات

 
است. 

استاندار آذربایجان غربی با تاکید بر اینکه توسعه باغ وحش منوط به مشارکت افراد حقیقی و یا حقوقی است افزود: با بهبود وضعیت

 
این مجموعه، باغ وحش ارومیه می تواند در جذب گردشگر و ایجاد اشتغال موثر واقع شود. 

شهریاري از این خبر داد که به زودي جلسه اي براي ساماندهی وضعیت باغ وحش ارومیه و زمینه هاي مشارکت سرمایه گذاران
برگزار می شود.



گذراندن دوره هاي موسیقی به مداحان توصیه نمی شود

منبع: قم پرسشماره خبر:  258  |  تاریخ: 1399/11/05

خبرگزاري مهر، گروه دین و آئین، فاطمه علی آبادي: سنت دیرپاي ستایشگري از آغاز در ادب فارسی و عربی وجود داشته و
مدیحه سرایی، هنري مورد توجه بوده است، طوري که اگر کسی قریحه شعر گفتن داشت اشعاري...

خبرگزاري مهر، گروه دین و آئین، فاطمه علی آبادي: سنت دیرپاي ستایشگري از آغاز در ادب فارسی و عربی وجود داشته و
مدیحه سرایی، هنري مورد توجه بوده است، طوري که اگر کسی قریحه شعر گفتن داشت اشعاري درباره اتفاقات و حتی در وصف
اشخاص می سرود. یکی از نخستین نمونه هایی که می توان به عنوان اولین مرثیه از آن یاد کرد مربوط به فرمایش امام سجاد (ع) می
شود که بعد از بازگشت به مدینه خطاب به بشیر می فرمایند: آیا تو نیز همانند پدرت می توانی شعر بگویی؟ بشیر اولین مرثیه کربلا را

 
با عنوان «یا اهَْلَ یثَْرِبَ لا مُقامَ لکَُمْ بهِا…» می سراید و مورد تحسین و تشویق اهل بیت (ع) قرار می گیرد. 

مداحی حرفه بسیار با شرافتی است و مداح می تواند از این طریق به تبلیغ معارف دین اقدام کند. وقتی یک مدیحه سرا، رنج اهل بیت
(ع) را در کربلا و حوادث حزن آمیز صدر اسلام را بیان می کند در اصل به تبلیغ معارف دین و سوق دادن نسل جوان به عمل به دین
و شریعت اقدام کرده است؛ مداح با تبلیغ معارف دین و همچنین با پرهیز از انحراف و خرافه گویی می تواند آن چیزي که مردم به

 
خصوص جوانان براي پاك بودن و پاك زیستن و به معناي واقعی کلمه مؤمن بودن و عاقبت بخیري نیاز دارند، به آنان بیاموزد. 

جامعه مدّاح کاري بزرگ بر عهده دارد و آن عبارت است از مدیریّت شادي و عزاي جامعه. مداحان در حقیقت شادي هاي معنوي و
عزاهاي اساسی و قلبی و عمیق را مدیریّت کرده و جهت می دهند.مدیحه سرایی هزار و یک نکته با اهمیت دارد. براي آگاه شدن
بیشتر از بایدها و نبایدهایی که مداح در مدیحه سرایی باید مورد توجه قرار دهد با حاج مرتضی طاهري رئیس هیئت مدیره خانه

 
مداحان به گفتگو نشستیم. بخش اول این گفتگو به شرح زیر است: 

 
از چه زمانی مدیحه سرایی و ستایشگري اهل بیت (ع) را شروع کردید و اساتید شما در این راه چه کسانی بودند؟ 

متولد فروردین 1338 هستم و قریب به 60 سال است که در مجالس سراسر معرفت و نورانی خاندان عصمت و طهارت (ع) به مداحی
و روضه خوانی اشتغال دارم. مداحی را از همان دوران کودکی آغاز و در پنجم ابتدایی به صورت حرفه اي در جلسات متعدد عمومی و

 
خصوصی در مدح و رثاي امامان معصوم و ذکر مناقب آن بزرگواران به مداحی و مرثیه سرایی پرداختم. 

نخستین مشوق به امر مداحی و استادم، مرحوم پدرم بود. آن مرحوم از پیر غلامان عرصه مداحی به شمار می رفت و در زمان جوانی و
میان سالی جز مداحان برجسته و کم رقیب تهران محسوب می شد و جلسات مهمی را در پایتخت اداره می کرد. بر همین اساس بنده
در یک خانواده اي چشم به جهان گشودم و رشد یافتم که همیشه زمزمه و نواي مداحی را با گوش و جان می شنیدم و شاهد رفت و
آمدهاي مداحان و دوستان مرحوم پدرم به منزلمان و تشکیل جلسات مشترك آنان به منظور مباحثه و مبادله اشعارشان بودم. علاوه
بر آن هر ماه جلسه روضه خوانی و همچنین به مناسبت شهادت امام صادق (ع) یک دهه مراسم عزاداري در منزلمان برگزار می شد؛

 
همه این امور سبب شد بنده در این مسیر که هم اکنون در آن قرار دارم تشویق شوم، حرکت کنم و پیش بروم. 

یکی از مهمترین اساتیدم که از محضر ایشان به لحاظ معنوي، اطلاعات مذهبی و نغمات آئینی بهره بردم مرحوم شهید حاج شیخ



احمد کافی بود. من و برادرم از همان ابتداي آشنایی با مرحوم کافی انس گرفتیم و ارتباط قوي بین ما ایجاد شد، ایشان نیز پدرانه ما

 
را زیر پر و بال خود گرفت و اجازه داد تا از خرمن معرفتش خوشه ها بچینیم. 

 
گذراندن دوره هاي موسیقی به مداحان توصیه نمی شود 

 
درباره جایگاه آموزش موسیقایی در نظام مداحی کشور چه نظري دارید؟ 

موسیقی خواسته و ناخواسته در مداحی جریان دارد نه تنها در مداحی بلکه در سخن گفتن نیز نواهایی که از حنجره خارج می شود
در معادلات موسیقی قرار می گیرد، براي مثال زمانی که انسان آرام سخن می گوید اگر یک لحظه صداي خود را بلند کند کلاً نظام
موسیقایی کلام به هم می ریزد و خارج از نغمات قرار می گیرد همین امر مخاطب را اذیت می کند؛ در مداحی نیز همین امر صادق

 
است. 

زمانی که گفته می شود مداحی باید در قالب موسیقی باشد ممکن است مخاطب عوام تصور کند که مداح باید با استفاده از یک سازي
بخواند، در حالی که چنین نیست و مداحی با خواندن همراه با ساز دو مسیر متفاوت است. به عقیده بنده اختلاط این دو با هم، یک
مسیر و جریان انحرافی است، زیرا مداحی خود موسیقی است و مداح می تواند بدون هیچ ساز موسیقی براي مخاطب حزن و شادي

 
ایجاد کند، او را روي موج نغمات موسیقی قرار دهد تا لذت ببرد بدون اینکه هیچ سازي در کار باشد. 

آموزش دوره هاي موسیقی به شرطی ایراد ندارد که به موسیقایی مداحی لطمه وارد نکند، چرا که هرچند گاهی افرادي بودند که این

 
دوره ها را گذراندند اما از مسیر مشخص مداحی دور شدند و راه خوانندگی را در پیش گرفتند 

اینکه گفته شود یک مداح حتماً حتماً باید برود دوره هاي موسیقی را بگذراند! نه توصیه می شود و نه الزامی است؛ خوب است که
انسان بداند این نغماتی که می خواند اسمش چیست؟ از کدام گوشه است؟ و از کدام دستگاه گرفته شده؟ ولی خیلی از مداحان
مشهور امروز و پیشکسوتان نیز اهتمامی به گذراندن دوره هاي دستگاه هاي موسیقی نداشتند و ندارند، زیرا موسیقی از نغمات مداحان
و تعزیه خوانان تنظیم شده و شکل گرفته است؛ آن زمانی که هیچ آوازه خوانی در کشور وجود نداشت این مداحان و تعزیه خوانان
بودند که بر مبناي همین موسیقی می خواندند. چنانچه مداحی خارج از آن ردیف خود خوانده شود بلافاصله خواننده و مخاطب
متوجه می شوند و در ذوق آنان می خورد براي همین مداحی باید بر اساس همان تنظیم خود پیش برود و چنانچه از ریلش خارج
شود باید سریع به ریل سابق برگردد، در غیر این صورت اگر مداح بخواهد مداحی خود را غیر مرتبط تغییر دهد کاملاً مشخص می
شود و به مداحی لطمه می زند. بنابراین آموزش دوره هاي موسیقی به شرطی ایراد ندارد که به موسیقایی مداحی لطمه وارد نکند،
چرا که هرچند گاهی افرادي بودند که این دوره ها را گذراندند اما از مسیر مشخص مداحی دور شدند و راه خوانندگی را در پیش

 
گرفتند. 

 
مداح تا چه اندازه می تواند از موسیقی ایرانی و غیر ایرانی در مداحی بهره ببرد؟ 

موسیقی خارجی اصلاً در فرهنگ ایرانی و شیعی یک وصله ناجور است، موسیقی خارجی یعنی رپ و … که اگر در مداحی وارد شود

 
کار را بسیار خنده دار می کند ضمن اینکه از نظر معنوي نیز کار ضعیف می شود. 

موسیقی غنی ایرانی که در بسیاري از نقاط جهان از غناي آن استفاده می شود همان چیزي است که از گذشته در مداحی ها وجود
داشت و امروز نیز همان مشاهده می شود منتهی زمانی که کسی به نغمات اصیل ایرانی و فرهنگ شیعی وارد باشد می داند که

 
موسیقی هاي غربی هیچ جایگاهی در مداحی ندارد. 



 
آیا مداح باید شعر شناس هم باشد؟ 

مداح باید شعر شناس باشد؛ یکی از نقاط قوت و ضعف مادحین شناخت و عدم شناخت شعر است، زیرا مداح ابزار کارش شعر بوده و
هرگز نمی تواند بدون این ابزار مداحی کند. گاهی اوقات مشاهده می شود برخی مداحان بدون اینکه شعر را بشناسند مداحی می
کنند و اصلاً به وزن و قافیه اشعار توجه نمی کنند، این ضعف بسیار بزرگی است که یک مداح حتی به اولیات شناخت شعر توجه نمی

 
کند و نسبت به آن آگاهی ندارد. 

اشعار باید با شور و شعور همراه باشد، شور مخاطب را به وجد می آورد و شعور سبب افزایش معرفتش می شود، شور شاید بتواند تنها
احساسات مردم را برانگیزد اما نمی تواند شعور ایجاد کند، براي مثال عده اي در فتنه 88 شور زده شدند و کشور را دچار بحران
کردند اما زمانی که شور با شعور همراه بود، حماسه 9 دي خلق شد؛ در بحث مداحی نیز همین امر جاري است اگر مداحی بدون

 
شعور و تنها با شور همراه باشد فتنه می شود اما اگر شور و شعور با هم همراه باشند حماسه خلق می شود. 

 
گذراندن دوره هاي موسیقی به مداحان توصیه نمی شود 

 
نقاط ضعف و قوت شعرهاي آئینی امروز چیست؟ 

امروزه شعرهاي آئینی به خاطر هدایت هاي داهیانه حضرت آیت االله خامنه اي پیشرفت هاي بسیاري داشته است، اگر توجه داشته
باشید هر سال یک مرتبه مداحان و ذاکران آل االله دیداري با معظم له دارند و به محضر ایشان مشرف می شوند و رهبر انقلاب نیز در
این دیدار سالانه امّهات را بیان می فرمایند تا مداحان و ذاکران به آن امور توجه داشته باشند. در طول سال نیز مراکزي هستند که
این بیانات را دسته بندي کرده و به صورت جزوه و یا پیام هاي کوتاه در اختیار مداحان و ذاکران قرار می دهند همین امر باعث شده

 
شاعران جوان و خوش ذوق شعرهاي آئینی قوي را بسرایند و تا حدودي خلاءها و ضعف هاي به وجود آمده را رفع کنند. 

در برهه اي نه چندان دور، ضعف هایی در ابعاد مختلف شعرهاي آئینی مشاهده می شد و می دیدیم که این اشعار از نظر قوت و
استخوان بندي دچار ضعف شده است، حتی در بعضی اشعار واژگانی استفاده می شد که در شأن و ساحت مقدس اهل بیت (ع) نبود
یعنی هر لفظی به ذهن شاعر می آمد، می سرود و بعضی دیگر نیز چون شعر شناس نبودند آنان را می خواندند که امروز این ضعف در

 
حال رفع شدن است و کمتر این نوع اشعار سروده و خوانده می شود. 

وقتی گفته می شود شعرهاي آئینی باید داراي قوت شعري باشد مقصود این نیست که صنایع و بدایع فراوانی در آن وجود داشته باشد
زیرا باید مخاطب را نیز در نظر گرفت، حتی در اشعار برخی شعراي پیشکسوت و معاصر که حضرت آیت االله خامنه اي به استفاده از
آن سفارش می کنند صنایع و بدایع دیده نمی شود اما در عوض مخاطب بسیار خوب آنها را می فهمد. البته سطح ادبی مخاطبان را

 
نیز باید ارتقا داد. 

یک مساله مهمی که وجود دارد این است که امروز در جلسات مذهبی و آئینی برخی صنایع و بدایع براي مخاطب قابل هضم نیست و

 
این امر سبب می شود مخاطب از شعر زده شود 

در گذشته شعرهاي آئینی بسیار غنی بود به حدي که معانی برخی اشعار در دیوان قدما را به سختی می توان متوجه شد، حتی از
لحاظ واژه بندي نیز در حد عالی قرار داشت منتهی به مرور کمی با غنی بودن فاصله افتاد و ضعف هایی در ادبیات پیش آمد که این
ضعف نیز با ورود شاعران جوان با استعداد و خوش ذوق در حال رفع شدن است. اما یک مساله مهمی که وجود دارد این است که



امروز در جلسات مذهبی و آئینی برخی صنایع و بدایع براي مخاطب قابل هضم نیست و این امر سبب می شود مخاطب از شعر زده

 
شود. 

انسان زمانی می تواند از کسی تعریف کند که آن فرد را به خوبی بشناسد در غیر این صورت دچار غلو و لغو می شود براي همین
وقتی کسی می خواهد براي اهل بیت (ع) شعر بسراید باید مخزن معارفش قوي و پربار باشد یا به کتاب هاي معتبر مراجعه کند. آن
شاعري که هنگام سرودن شعر از الفاظی مثل «حسین االله» استفاده می کند نشان می دهد که شناختی از خاندان عصمت و طهارت
(ع) و معارف اسلامی ندارد. شاعر باید نسبت به اهل بیت (ع) شناخت و معرفت قوي داشته باشد تا بتواند شعري درخور جایگاه آنان

 
بسراید و این نیست مگر آنکه شاعر خودش در این زمینه قوي باشد. 

 
امام شناسی و تاریخ شناسی مدیحه سرا چقدر می تواند سبب معرفت افزایی مجالس و هیأت هاي مذهبی باشد؟ 

پرسش بسیار درستی است، اگر مداح با تاریخ و سیره ائمه اطهار (ع) ناآشنا باشد چطور می تواند براي مخاطبش نسبت به زندگی و
جایگاه این بزرگواران مطلبی ارائه دهد در حالی که خودش بی اطلاع است. چنانچه شخص مداح طوطی وار مطلبی را فراگیرد و
بخواند هرگز نمی تواند آن روح معنوي که در خواندن وجود دارد جاري کند؛ بنابراین مداح علاوه بر تاریخ شناس بودن باید نسبت به

 
سیره اولیاي الهی اطلاعات کافی داشته باشد. 

البته براي نوجوانان و کسانی که در عرصه مداحی نوپا هستند باید آموزش هایی در این زمینه ترتیب داد و کلاس هایی را براي آنان

 
برگزار کرد. مداح باید بداند اگر از مباحث معرفتی و بینشی غفلت کند در این عرصه ماندگار نخواهد شد. 

اگر به سیره مداحان و پیر غلامان گذشته دقت شود معمولاً آن بزرگان در رکاب علما و عالمان ربانی بودند، ما نیز در رکاب مرحوم
کافی بودیم و به موازات از محضر دیگران مانند حضرات آیات حاج شیخ رضا سراج و حاج شیخ محمود تحریري نیز بهره می بردیم.
البته یک برهه بسیار کوتاهی یک فاصله اي بین مداحان جوان و علما اتفاق افتاد که امروز الحمداالله با ارتباطی که این دوستان با
مراکز معرفتی پیدا کردند این فاصله ایجاد شده در حال رفع شدن است. مداحان باید بدانند بهره بردن از نفس پیر هدایت گر و عالم

 
کارکشته سبب افزایش معرفت و یقین انسان می شود. 

 
ادامه دارد… 

 
منبع : مهر 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 

 
آپلود عکس 



یک اقامتگاه بوم گردي با حضور وزیر میراث فرهنگی در یزد افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  259  |  تاریخ: 1399/11/05

یزد - ایرنا - یک اقامتگاه بوم گردي شنبه شب با حضور وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، استاندار و جمعی از
مسوولان استان در یزد افتتاح شد.

یزد - ایرنا - یک اقامتگاه بوم گردي شنبه شب با حضور
وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، استاندار و

 
جمعی از مسوولان استان در یزد افتتاح شد. 

به گزارش ایرنا این اقامتگاه بوم گردي با زیربناي 650
مترمربع داراي 10 اتاق با 30 تخت است که با سرمایه
گذاري 6 هزار و 650 میلیون تومان به بهره برداري رسید و

 
براي سه نفر بصورت مستقیم اشتغال ایجاد کرده است. 

تعداد اقامتگاه سنتی استان یزد 38 مورد و بوم گردي هاي
این استان 146باب اعلام شده ، همچنین ظرفیت اقامتگاه هاي یزد اعم از هتل، مسافرخانه، مهمان پذیر، بوم گردي و سفره خانه

 
سنتی 11 هزار و 510 نفر است. 

افتتاح چند طرح گردشگري. بازدید از بافت تاریخی یزد، افتتاح گرمخانه مسجد جامع کبیر، بازدید از چند اقامتگاه بوم گردي و سفر

 
به شهرستان اردکان از دیگر برنامه هاي سفر 2 روز علی اصغر مونسان به یزد است 

استان یزد هم اکنون در کنار استان هاي فارس و اصفهان به عنوان مثلث طلایی گردشگري مرکز ایران مقصد اول گردشگران خارجی
و اروپایی است. استان یزد 2 هزار 270 هکتار بافت تاریخی دارد که شهر یزد به عنوان نخستین شهر خشت خام و دومین شهر
تاریخی جهان داراي بافت تاریخی به مساحت 743 هکتار با مساحت حریم پنج هزار هکتار در فهرست آثار ملی کشور به ثبت رسیده

 
است. 

 
برچسب ها 

 
- گردشگري 

 
- یزد 

 
- علی اصغر مونسان 

 
- وزارت میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی 

- اقامتگاه بوم گردي



بیکاري فرصتی براي افزایش آسیب هاي اجتماعی است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  260  |  تاریخ: 1399/11/05

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر فارس با بیان اینکه بیکاري فرصتی براي افزایش آسیب هاي اجتماعی است، گفت:
خیران می توانند بهبودیافتگان از اعتیاد را از گرداب آسیب هاي اجتماعی نجات بدهند.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شیراز، سلیمان کرمی در دیدار با حجت الاسلام مجید
گشول دره سیبی امام جمعه شهرستان کوار اظهار داشت:
اعتیاد به مواد مخدر علاوه بر زیان هاي جدي و خطرناك
جسمی و روحی، عوارض و مشکلات فراوان اجتماعی و
اقتصادي از قبیل افزایش جرائم مرتبط با مواد مخدر مانند
جنایت و سرقت، فقر و تکدي گري و هدر رفتن سرمایه
هاي مادي کشور و سقوط بسیاري از ارزش ها و هنجار

 
هاي فرهنگی و اخلاقی را نیز به دنبال دارد. 

او با بیان اینکه یکی از شاخصه هاي مهم کوار وجود خیران نیک اندیشی است که در بسیاري از حوزه ها فعال هستند، تصریح کرد:
اگر خیران نبودند قطعاً مشکلات متعددي داشتیم لذا باید از حضور و کمک این افراد در عرصه هاي مختلف از جمله توسعه فعالیت

 
هاي فرهنگی و پیشگیري و درمان اعتیاد بهره بگیریم. 

کرمی افزود: خیران می توانند با کمک به حرفه آموزي و کسب مهارت هاي شغلی، ایجاد اشتغال و راه اندازي کارگاه هاي تولیدي

 
کوچک و زودبازده و... فعالیت داشته و بهبودیافتگان از اعتیاد و خانواده ایشان را از گرداب آسیب هاي اجتماعی نجات دهند. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر فارس در ادامه این دیدار استقرار صنایع بزرگ مانند کارخانه فولاد و سهم بزرگ این
شهرستان در حمل ونقل جاده اي کشور را به خاطر وجود بیش از دو هزار کامیون ظرفیت مناسبی براي توسعه اشتغال و جلوگیري از

 
تهدید آسیب هاي اجتماعی دانست. 

او گفت: نباید هیچ فرصتی را از دست داد و باید با استفاده از ظرفیت هاي شغلی مستقیم و غیرمستقیم ناشی از صنعت فولاد و حمل
ونقل در کوار از تهدید بیکاري جوانان که زمینه ساز بسیاري از معضلات اجتماعی ازجمله گرایش به مواد افیونی است، جلوگیري کرد.

این مقام مسئول بر استفاده حداکثري از ظرفیت هاي افراد تأثیرگذار در جامعه تأکید کرد و گفت: بهره گیري مناسب از ظرفیت و
توانایی تمامی اقشار تأثیرگذار جامعه خصوصاٌ روحانیون معزز و ائمه جمعه و جماعات، هنرمندان، اساتید دانشگاهی در جهت مبارزه

 
همه جانبه با پدیده شوم مواد مخدر تأثیر به سزایی خواهد داشت. 



کرمی همچنین تصریح کرد: چون جامعه ما منطبق بر آموزه هاي دینی است باید بیش ازپیش از این ظرفیت براي کاهش آسیب هاي
اجتماعی استفاده شود.



بازگشت 500 هکتار از اراضی ملی به بیت المال با تلاش دادگستري خراسان

شمالی

منبع: میزانشماره خبر:  261  |  تاریخ: 1399/11/05

رییس کل دادگستري استان خراسان شمالی با بیان اینکه دستگاه قضایی اقدامات متعددي در صیانت از حقوق بیت المال و
همچنین اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در راستاي حمایت از تولید و سرمایه گذاري در استان به انجام رسانده از رفع

تصرف بیش از 500 هکتار از اراضی ملی داخل در محدوده شهر و اعاده آن به بیت المال ...

خبرگزاري میزان - اعضاء شوراي اسلامی شهر بجنورد با رئیس کل دادگستري استان خراسان شمالی دیدار و درباره مهمترین
مشکلات مبتلا به این شهرستان در ابعاد مختلف از جمله در حوزه هاي اجتماعی، فرهنگی و اقتصادي با مقام عالی قضایی استان

 
گفتگو کردند. 

رئیس کل دادگستري استان خراسان شمالی در این جلسه با اشاره به تحقق گفتمان امام خمینی (ره) در متن نظام مقدس جمهوري

 
اسلامی، خدمت خالصانه به مردم را از بارزترین جلوه هاي افتخارآمیز حاکمیت دینی عنوان کرد. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- اعاده یک هزار و 424 هکتار از اراضی ملی و دولتی به بیت المال حجت الإسلام والمسلمین جعفري با بیان اینکه شورا هاي اسلامی
یکی از مهمترین مظاهر تجلی مردم سالاري دینی در کشور هستند گفت: شورا هاي اسلامی نماینده مردم و افکار عمومی جامعه
هستند و مردم در نظام جمهوري اسلامی از منتخبین خود انتظار خدمت صادقانه دارند چراکه مطابق با آموزه هاي دینی اسلام از

 
خدمت به مردم بعنوان عبادت یاد شده است. 

وي افزود:مادامی که این خدمات با اخلاص و تعهد و حس مسؤولیت پذیري به انجام برسد و ثمر بخش هم باشد رضایت و خشنودي
مردم را نیز به همراه خواهد داشت و ما توقع داریم مسؤولین در مقام عمل به خواسته ها و مطالبات مردم بحق شهروندان بیشتر توجه

 
نمایند و براي رفع مشکلات آنان اهتمام جدي داشته باشند. 

جعفري اجراي دقیق سند تحول قضایی را گامی بسیار مهم، راهشگا و سازنده در برون رفت از مشکلات کنونی توصیف و با اشاره به
ارتقاء این سند مطابق با رهنمود هاي رهبر فرزانه انقلاب حضرت آیت االله امام خامنه اي (حفظه االله تعالی) گفت: این سند تحول در
حقیقت محصول جمع بندي دیدگاه ها، نقطه نظرات و پیشنهاد هایی است که با تدابیر داهیانه و مدبرانه ریاست قوه قضائیه تدوین و

 
پس از ملاحظه و تأیید رهبر معظم انقلاب براي اجراء ابلاغ گردیده است. 

وي ادامه داد: با توجه به جامعیتی که این سند تحول دارد به نظر می رسد بکارگیري تمامی اصول و مقررات و دستورالعمل هاي
مندرج در آن می تواند جایگاه دستگاه قضایی را متناسب و در تراز نظام مقدس جمهوري اسلامی ارتقاء بخشد و رافع بسیاري از
مشکلاتی باشد که هم اکنون با آن مواجه هستیم و از طرفی باور داریم کسب رضایتمندي عمومی و اعتماد بهتر و بیشتر مردم به

 
دستگاه قضایی محصول مستقیم اجراي این طرح می باشد که إن شاء االله تحقق خواهد یافت. 

جعفري با بیان اینکه دستگاه قضایی اقدامات متعددي در صیانت از حقوق بیت المال و همچنین اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی



در راستاي حمایت از تولید و سرمایه گذاري در استان به انجام رسانده از رفع تصرف بیش از 500 هکتار از اراضی ملی داخل در

 
محدوده شهر و اعاده آن به بیت المال خبر داد. 

وي گفت: این اراضی قبل از این، جهت اجراي طرح ها و پروژه هاي مورد نظر از سوي دستگاه هاي ذي ربط به برخی اشخاص حقیقی
و حقوقی واگذار شده بود که با عنایت به عدم ایفاي تعهدات و عدم تحقق اهداف پیش بینی شده با پیگیري هاي جدي دستگاه

 
قضایی از این اراضی خلع ید شد و خوشبختانه به بیت المال بازگشت. 

رئیس کل دادگستري استان خراسان شمالی همچنین در تشریح برخی از اقدامات دستگاه قضایی استان در حمایت از تولید و سرمایه
گذاري در استان تصریح کرد: دستگاه قضایی با عزم جزم، اراده راسخ و خلل ناپذیر و اهتمام جدي از تولیدکنندگان و سرمایه گذاران

 
واقعی که دغدغه معیشت و اشتغال مردم این منطقه را دارند بطور تمام قد و همه جانبه حمایت خواهد کرد. 

انتهاي پیام/



اتصال 6 روستاي فارس به اینترنت پرسرعت

منبع: ایسناشماره خبر:  262  |  تاریخ: 1399/11/05

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات فارس از راه اندازي اینترنت پرسرعت و اتصال شش روستاي دیگر استان به شبکه ملی
اطلاعات از محل منابع طرح خدمات عمومی اجباري وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات خبر داد.

مهرداد سهرابی از اتصال یک هزار و 161 خانوار روستایی
در شهرستانهاي نی ریز، فسا، خنج و رستم با جمعیت
چهار هزار و 54 نفر در یک هفته گذشته به شبکه ملی

 
اطلاعات و شبکه پهن باند ارتباطی سیار خبر داد. 

به گزارش ایسنا به نقل از اداره کل ارتباطات فارس،
سهرابی تعداد روستاهاي برخوردار شده از اینترنت
پرسرعت در این شهرستانها را شش روستا برشمرد و عنوان
کرد: روستاي بنه کلاغی از توابع شهرستان نی ریز،
روستاي گهرآباد از توابع شهرستان فسا، روستاي باغان از
توابع شهرستان خنج و روستاهاي دشت، بلوط اسدي و
اندرگرد چشمه بري از توابع شهرستان رستم روستاهاي

جدیدي هستند که با تامین اعتبار از محل اعتبارات طرح خدمات عمومی اجباري وزارت متبوع (USO) به اینترنت پرسرعت سیار

 
اپراتور اول مجهز شدند. 

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات فارس با تاکید بر اینکه بهبود زیرساخت هاي ارتباطی در روستاها زمینه توسعه پایدار در این
مناطق را فراهم می کند، عنوان کرد: اینترنت پرسرعت در واقع در روستاها به عنوان ابزار و محرکی براي رشد عمل و از طریق فراهم
کردن جنبه هاي رفاهی بیشتر از طریق دسترسی به خدمات اجتماعی و دولتی، زمینه تقویت اجتماعی و اقتصادي را در این مناطق

 
فراهم می کند. 

 
 

سهرابی امکان بهره مندي از آموزش هاي آنلاین و الکترونیکی، ایجاد فرصت هاي کارآفرینی و اشتغال بیشتر از طریق ارتباط با سایر
نقاط، امکان بازاریابی براي محصولات تولیدي در روستا و رونق بوم گردي از طریق معرفی جاذبه هاي گردشگري و توریستی را از

 
دیگر مزایاي اتصال روستاها به شبکه پهن باند ارتباطی و اینترنت پرسرعت بر شمرد. 

انتهاي پیام



ارایه 890 خدمت از سوي مرکز کسب و کار قزوین به صنایع کوچک

منبع: ایرناشماره خبر:  263  |  تاریخ: 1399/11/05

قزوین - ایرنا - معاون صنایع کوچک شرکت شهرك هاي صنعتی استان قزوین گفت: از ابتداي راه اندازي مرکز فناوري و
کسب و کار ، 890 خدمت مشاوره اي و تخصصی در قالب عقد قرارداد با واحدهاي تولیدي به صنایع کوچک و متوسط این

استان ارایه شده است.

 قزوین - ایرنا - معاون صنایع کوچک شرکت شهرك هاي
صنعتی استان قزوین گفت: از ابتداي راه اندازي مرکز فناوري و کسب و کار کاسپین، 890 خدمت مشاوره اي و تخصصی در قالب عقد

 
قرارداد با واحدهاي تولیدي به صنایع کوچک و متوسط این استان ارایه شده است. 

به گزارش ایرنا، صنایع کوچک تکمیل کننده پازل صنعت و تولید هستند و از اهمیت آنها همین بس که باید اذعان کرد بدون آنها
زنجیره تولید از یکدیگر گسسته و جدا می شود بنابراین این دسته از صنایع نقش بزرگ و مهمی در تکمیل زنجیره هاي تولید دارند و

 
همچنین حمایت از آنها اهمیت بالایی در استمرار تولید و رونق آن در کشور دارد. 

صنایع کوچک به دلیل ماهیت خود و نداشتن تشکیلات مختلف مانند آنچه که واحدهاي تولیدي بزرگ دارند به برخی خدمات مشاوره

 
اي و تخصصی در حوزه عارضه یابی، بازاریابی،بهره وري و مسایل مدیریتی،بانکی، حقوقی و مالی نیازمند هستند. 

یکی از اقدامات حمایتی دولت براي پشتیبانی از صنایع کوچک و متوسط که از سوي سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی
ایران اجرایی شده، ایجاد مراکز فناوري و خدمات کسب و کار براي ارایه خدمات مشاوره اي و تخصصی بوده و در همین راستا در حال

 
حاضر یک مرکز با استقرار در شهرك صنعتی کاسپین به این دسته از صنایع استان قزوین خدمت ارایه می کند. 

استان قزوین داراي بیش از چهار هزار واحد صنعتی است که 88 درصد آنها شامل صنایع کوچک و متوسط می شوند و بیش از 40

 
درصد اشتغال صنعتی استان مربوط به این دسته از صنایع است. 

خبرگزاري جمهوري اسلامی (ایرنا) استان قزوین با هدف بررسی فعالیت ها و خدمات ارایه شده مرکز فناوري و خدمات کسب و کار



کاسپین به صنایع کوچک و متوسط با "شهریار کشاورز" معاون صنایع کوچک شرکت شهرك هاي صنعتی استان قزوین گفت و گویی

 
را ترتیب داد که ماحصل آن در ادامه آورده شده است. 

 
 

 
ایرنا: در خصوص فلسفه ایجاد مراکز خدمات فناوري و کسب و کار در شهرك هاي صنعتی توضیح بدهید؟ 

این مراکز از سوي سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران با هدف پشتیبانی، ارتقا و بهبود عملکرد بنگاه هاي کوچک و

 
متوسط تولیدي در شهرك هاي صنعتی که بیش از 100 واحد صنعتی بهره بردار دارند ایجاد شده است. 

 
در استان قزوین نیز مرکز خدمات فناوري و کسب و کار در شهرك کاسپین به فعالیت می پردازد. 

ایرنا: در خصوص فعالیت هاي مرکز خدمات فناوري و کسب و کار کاسپین و خدمات آن به واحدهاي مستقر در شهرك هاي صنعتی

 
استان قزوین توضیح بفرمایید. 

به دنبال اجراي سیاست هاي سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران، مرکز خدمات فناوري و کسب و کار کاسپین در
سال 1395 با هدف ارایه خدمات مشاوره اي به واحدهاي تولیدي مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی استان قزوین راه اندازي و

 
شروع به کار کرد. 

این مرکز در فضایی به وسعت حدود 900 متر مربع در 2 طبقه در شهرك صنعتی کاسپین مستقر است و در بخش هاي عارضه یابی و
بهبود تولید، ایمنی و بهداشت کار، امور حقوقی و آموزش هاي مدیریتی، مهارتی و کارآفرینی به صاحبان واحدهاي تولیدي خدمات

 
ارایه می کنند. 

توسعه بازار، سرمایه گذاري و تامین منابع مالی،توسعه بنگاه ،فناوري اطلاعات و بهره وري ، مدیریت انرژي از دیگر خدماتی است که
مشاوران مستقر در مرکز فناوري و خدمات کسب و کار کاسپین به صاحبان واحدهاي تولیدي کوچک و متوسط مستقر در شهرك ها

 
و نواحی صنعتی استان قزوین ارایه می دهند. 

معافیت از پرداخت بخشی از اجاره بهاي دفاتر مشروط به فعال بودن براساس ارزیابی هاي ادواري،همجواري با کسب و کارهاي تولیدي
مستقر در شهرك هاي صنعتی امکان قرار گرفتن در شبکه ملی مشاوران مراکز خدمات فناوري و امکان بهره برداري از امکانات سخت

 
افزاري و نرم افزاري شهرك هاي صنعتی از جمله مزایاي استقرار مشاوران صنعتی در این مرکز است. 



 
211 نیروي متخصص و مشاور از ابتداي تاسیس و راه اندازي این مرکز تاکنون به صنایع کوچک و متوسط خدمت ارایه کرده اند. 

 
 

ایرنا: مرکز خدمات فناوري و کسب و کار کاسپین تاکنون به چند واحد تولیدي کوچک و متوسط در استان قزوین خدمت ارایه کرده

 
است؟ 

از ابتداي فعالیت این مرکز تاکنون 890 قرارداد بین این مجموعه با واحدهاي تولیدي مستقر در شهرك هاي صنعتی منعقد شده است

 
که البته برخی واحدها 2 بار یا بیشتر از این خدمات استفاده کرده اند. 

واحدهاي تولیدي کوچک و متوسط استان قزوین با هزینه هاي ناچیز و کم امکان بهره مندي از مشاوره و راهنمایی هاي تخصص

 
مرکز فناوري و خدمات کسب و کار کاسپین را دارند. 

 
ایرنا: اهمیت فعالیت این مراکز را تشریح کنید و از نقش آنان در کمک به چرخش چرخ هاي صنایع کوچک و متوسط بگویید. 

این مراکز را باید حلقه مفقوده بین صنعت، نهادهاي متولی با حوزه تولید و صنعت که داراي تخصص هاي علمی ویژه هستند دانست،
صنایع کوچک داراي تشکیلات قدرتمند و متعدد نیستند که بتوانند مسایل و مشکلات خود را در بخش هاي مختلف به تنهایی مرتفع
کنند، بنابراین وجود چنین مراکزي با ارایه مشاوره و کمک هاي تخصصی نقش مهم و راهگشایی در حل مسایل و مشکلات واحدهاي

 
تولیدي کوچک و متوسط دارد. 

 
ایرنا: آیا در دیگر شهرك هاي صنعتی استان قزوین شاهد راه اندازي مراکز فناوري و خدمات کسب و کار خواهیم بود؟ 

درحال حاضر مطالعات احداث مرکز خدمات فناوري وکسب و کار شهرك لیا به اتمام رسیده است و براي تایید سازمان متبوع ارسال
شده است که بعداز تامین بودجه کافی ازمنابع ملی و استانی و شرکتی ایجاد خواهدشد که واحدهاي صنعتی شهرك لیا وشهرصنعتی

 
البرز و آراسنج و حکیمیه ونواحی شال اسفرورین را خدمات مشاوره اي ارایه خواهد داد. 



 
 

ایرنا: سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران و به دنبال آن شرکت شهرك هاي صنعتی در استان ها چه خدمات مشاوره
اي و تخصصی دیگري را خارج از قالب مراکز فناوري و خدمات کسب و کار به صنایع کوچک و متوسط ارایه می کند و در این

 
خصوص در استان قزوین چه فعالیت هایی انجام شده است؟ 

تقریبا همه فعالیت هاي سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی و شرکت هاي تابعه استانی حول محور حمایت از صنایع کوچک
و متوسط و کمک به جذب سرمایه گذاري صنعتی در این حوزه است که مهم ترین آنها شامل آماده سازي اراضی داراي زیرساخت
هاي مناسب از جمله آب،برق، گاز، مخابرات و شبکه روشنایی و واگذاري آن با قیمت هاي مناسببه متقاضیان است همراه با ارایه

 
مشوق هاي مالیاتی می باشد، بنابراین برنامه هاي ما در این حوزه متنوع است. 

یکی از اقدامات خوب انجام شده در این حوزه ایجاد خوشه هاي صنعتی براي ایجاد انسجام بین صنایع کوچک در زمینه تهیه مواد

 
اولیه و فروش محصولات و شبکه سازي در این خصوص بوده است. 

 
در استان قزوین تاکنون چهار خوشه صنعتی شامل بسته بندي، انگور-کشمش، شیرینی سنتی و فرآوري زیتون تشکیل شده است. 

برگزاري تورهاي صنعتی براي آشنایی صاحبان صنایع کوچک با دستاوردهاي یکدیگر و آشناسازي فعالان این حوزه با همدیگر و
برگزاري نمایشگاه هاي تخصصی در جهت کمک به تامین مواد اولیه، بازاریابی و فروش از دیگر حمایت هاي ما از این دسته از صنایع

 
به شمار می رود. 

 
ایرنا: براي معرفی توانمندي هاي صنایع کوچک استان قزوین به جامعه کار و تولید و عموم مردم چه برنامه اي دارید؟ 

بهترین اقدام در این راستا برگزاري نمایشگاه هاي توانمندي است و در همین راستا به مناسبت گرامیداشت دهه مبارك فجر و
همزمان با گرامیداشت چهل و دومین سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی از 28 تا 30 بهمن ماه امسال چهارمین نمایشگاه

 
توانمندي صنایع کوچک استان قزوین در محل دائمی شرکت نمایشگاه هاي بین المللی استان برگزار می شود. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران 

 
- تولید داخلی 

 
- استان قزوین 



 
- صنایع کوچک و متوسط 
- بهبود فضاي کسب و کار



35درصد کارگران فقط حقوق پایه می گیرند، بدون مزایا!

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  264  |  تاریخ: 1399/11/05

یکی از مشکلات مهم کارگران عدم پرداخت مزایاي شغلی است. بر اساس آمارهاي غیررسمی، 35 درصد کارگران فقط حقوق
پایه می گیرند، بدون هیچ مزایایی، ولی از ترس بیکار شدن حاضر به شکایت از کارفرماي خود نیستند.

یکی از مشکلات مهم کارگران عدم پرداخت مزایاي شغلی است. بر اساس آمارهاي غیررسمی، 35 درصد کارگران فقط حقوق

 
پایه می گیرند، بدون هیچ مزایایی، ولی از ترس بیکار شدن حاضر به شکایت از کارفرماي خود نیستند. 

بر اساس قانون کار, مصوبات مزدي شوراي عالی کار براي همه لازم اجرا است. این در حالی است که در حال حاضر تخلفات گسترده و
تقریباً عرفی در جامعه وجود دارد که کارفرمایان واحدهاي متوسط و کوچک و واحدهاي صنفی از الزامات مندرج در بخشنامه مزد

 
امتناع می کنند. 

یکی از مشکلات در مسیر استخدام یک کارگر این است که؛ بعد از اینکه کارگران " آگهی استخدام" را مشاهده می کند, به آن
مجموعه مراجعه می کند, اما بعد از اینکه هفت خان رستم را سپري می کند در صورتی که شانس با او یار باشد و جذب مجموعه
شود, براي تعیین حقوق و دستمزد با این جمله روبرو می شود که "حقوق حداقل وزارت کار" پرداخت می شود. اما به راستی"حقوق

 
حداقل وزارت کار" به تنهایی است یا در کنار مزایاي شغلی معنا پیدا می کند؟ 

منظور واحدهاي صنفی کوچک از "حقوق حداقل وزارت کار", حقوق هایی بدون مزایا و مولفه هاي مزدي است. یعنی کارگران بدون
توجه به وضعیت اشتغال سابقه کاري که دارد, بدون توجه به وضعیت تاهل یا فرزند داشتن, قرار است حداقلی حقوقی که کف حساب
می شود را دریافت کند که غیرقانونی است اما متأسفانه اجرایی می شود. علی رغم اینکه مسئولان وزارت کار معتقد هستند که اگر

 
کارگري با چنین مواردي مواجه شد باید شکایت کند, اما دلیل عدم شکایت کارگران ترس از بیکاري است. 

یکی از جاهایی که معمولاً کمتر از حقوق وزارت کار با مزایا حقوق و دستمزد پرداخت می کند, مهد کودك ها هستند. مهدکودك ها

 
و مراکز پیش دبستانی بدون توجه به بخشنامه هاي مزدي حقوق و مزایا پرداخت می کنند. 

برچسب ها: وزارت کار ، کارگر ، پایه حقوق



گذراندن دوره هاي موسیقی به مداحان توصیه نمی شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  265  |  تاریخ: 1399/11/05

مرتضی طاهري رئیس هیئت مدیره خانه مداحان، حضور در رکاب عالمان دینی را سیره پیرغلامان و مداحان برجسته در
طول تاریخ بیان کرد و گفت: اشعار آیینی باید اشعاري غنی و در ساحت اهل بیت(ع) سروده شود.

 مرتضی طاهري رئیس هیئت مدیره خانه مداحان، حضور
در رکاب عالمان دینی را سیره پیرغلامان و مداحان برجسته در طول تاریخ بیان کرد و گفت: اشعار آیینی باید اشعاري غنی و در

 
ساحت اهل بیت(ع) سروده شود. 

خبرگزاري مهر، گروه دین و آئین، فاطمه علی آبادي: سنت دیرپاي ستایشگري از آغاز در ادب فارسی و عربی وجود داشته و مدیحه
سرایی، هنري مورد توجه بوده است، طوري که اگر کسی قریحه شعر گفتن داشت اشعاري درباره اتفاقات و حتی در وصف اشخاص
می سرود. یکی از نخستین نمونه هایی که می توان به عنوان اولین مرثیه از آن یاد کرد مربوط به فرمایش امام سجاد (ع) می شود که
بعد از بازگشت به مدینه خطاب به بشیر می فرمایند: آیا تو نیز همانند پدرت می توانی شعر بگویی؟ بشیر اولین مرثیه کربلا را با

 
عنوان «یا اهَْلَ یثَْرِبَ لا مُقامَ لکَُمْ بهِا…» می سراید و مورد تحسین و تشویق اهل بیت (ع) قرار می گیرد. 

مداحی حرفه بسیار با شرافتی است و مداح می تواند از این طریق به تبلیغ معارف دین اقدام کند. وقتی یک مدیحه سرا، رنج اهل بیت
(ع) را در کربلا و حوادث حزن آمیز صدر اسلام را بیان می کند در اصل به تبلیغ معارف دین و سوق دادن نسل جوان به عمل به دین
و شریعت اقدام کرده است؛ مداح با تبلیغ معارف دین و همچنین با پرهیز از انحراف و خرافه گویی می تواند آن چیزي که مردم به

 
خصوص جوانان براي پاك بودن و پاك زیستن و به معناي واقعی کلمه مؤمن بودن و عاقبت بخیري نیاز دارند، به آنان بیاموزد. 

جامعه مدّاح کاري بزرگ بر عهده دارد و آن عبارت است از مدیریّت شادي و عزاي جامعه. مداحان در حقیقت شادي هاي معنوي و
عزاهاي اساسی و قلبی و عمیق را مدیریّت کرده و جهت می دهند.مدیحه سرایی هزار و یک نکته با اهمیت دارد. براي آگاه شدن
بیشتر از بایدها و نبایدهایی که مداح در مدیحه سرایی باید مورد توجه قرار دهد با حاج مرتضی طاهري رئیس هیئت مدیره خانه

 
مداحان به گفتگو نشستیم. بخش اول این گفتگو به شرح زیر است: 

 
از چه زمانی مدیحه سرایی و ستایشگري اهل بیت (ع) را شروع کردید و اساتید شما در این راه چه کسانی بودند؟ 



متولد فروردین 1338 هستم و قریب به 60 سال است که در مجالس سراسر معرفت و نورانی خاندان عصمت و طهارت (ع) به مداحی
و روضه خوانی اشتغال دارم. مداحی را از همان دوران کودکی آغاز و در پنجم ابتدایی به صورت حرفه اي در جلسات متعدد عمومی و

 
خصوصی در مدح و رثاي امامان معصوم و ذکر مناقب آن بزرگواران به مداحی و مرثیه سرایی پرداختم. 

نخستین مشوق به امر مداحی و استادم، مرحوم پدرم بود. آن مرحوم از پیر غلامان عرصه مداحی به شمار می رفت و در زمان جوانی و
میان سالی جز مداحان برجسته و کم رقیب تهران محسوب می شد و جلسات مهمی را در پایتخت اداره می کرد. بر همین اساس بنده
در یک خانواده اي چشم به جهان گشودم و رشد یافتم که همیشه زمزمه و نواي مداحی را با گوش و جان می شنیدم و شاهد رفت و
آمدهاي مداحان و دوستان مرحوم پدرم به منزلمان و تشکیل جلسات مشترك آنان به منظور مباحثه و مبادله اشعارشان بودم. علاوه
بر آن هر ماه جلسه روضه خوانی و همچنین به مناسبت شهادت امام صادق (ع) یک دهه مراسم عزاداري در منزلمان برگزار می شد؛

 
همه این امور سبب شد بنده در این مسیر که هم اکنون در آن قرار دارم تشویق شوم، حرکت کنم و پیش بروم. 

یکی از مهمترین اساتیدم که از محضر ایشان به لحاظ معنوي، اطلاعات مذهبی و نغمات آئینی بهره بردم مرحوم شهید حاج شیخ
احمد کافی بود. من و برادرم از همان ابتداي آشنایی با مرحوم کافی انس گرفتیم و ارتباط قوي بین ما ایجاد شد، ایشان نیز پدرانه ما

 
را زیر پر و بال خود گرفت و اجازه داد تا از خرمن معرفتش خوشه ها بچینیم. 

 
 

 
درباره جایگاه آموزش موسیقایی در نظام مداحی کشور چه نظري دارید؟ 

موسیقی خواسته و ناخواسته در مداحی جریان دارد نه تنها در مداحی بلکه در سخن گفتن نیز نواهایی که از حنجره خارج می شود
در معادلات موسیقی قرار می گیرد، براي مثال زمانی که انسان آرام سخن می گوید اگر یک لحظه صداي خود را بلند کند کلاً نظام
موسیقایی کلام به هم می ریزد و خارج از نغمات قرار می گیرد همین امر مخاطب را اذیت می کند؛ در مداحی نیز همین امر صادق

 
است. 

زمانی که گفته می شود مداحی باید در قالب موسیقی باشد ممکن است مخاطب عوام تصور کند که مداح باید با استفاده از یک سازي
بخواند، در حالی که چنین نیست و مداحی با خواندن همراه با ساز دو مسیر متفاوت است. به عقیده بنده اختلاط این دو با هم، یک
مسیر و جریان انحرافی است، زیرا مداحی خود موسیقی است و مداح می تواند بدون هیچ ساز موسیقی براي مخاطب حزن و شادي

 
ایجاد کند، او را روي موج نغمات موسیقی قرار دهد تا لذت ببرد بدون اینکه هیچ سازي در کار باشد. 

آموزش دوره هاي موسیقی به شرطی ایراد ندارد که به موسیقایی مداحی لطمه وارد نکند، چرا که هرچند گاهی افرادي بودند که این



 
دوره ها را گذراندند اما از مسیر مشخص مداحی دور شدند و راه خوانندگی را در پیش گرفتند 

اینکه گفته شود یک مداح حتماً حتماً باید برود دوره هاي موسیقی را بگذراند! نه توصیه می شود و نه الزامی است؛ خوب است که
انسان بداند این نغماتی که می خواند اسمش چیست؟ از کدام گوشه است؟ و از کدام دستگاه گرفته شده؟ ولی خیلی از مداحان
مشهور امروز و پیشکسوتان نیز اهتمامی به گذراندن دوره هاي دستگاه هاي موسیقی نداشتند و ندارند، زیرا موسیقی از نغمات مداحان
و تعزیه خوانان تنظیم شده و شکل گرفته است؛ آن زمانی که هیچ آوازه خوانی در کشور وجود نداشت این مداحان و تعزیه خوانان
بودند که بر مبناي همین موسیقی می خواندند. چنانچه مداحی خارج از آن ردیف خود خوانده شود بلافاصله خواننده و مخاطب
متوجه می شوند و در ذوق آنان می خورد براي همین مداحی باید بر اساس همان تنظیم خود پیش برود و چنانچه از ریلش خارج
شود باید سریع به ریل سابق برگردد، در غیر این صورت اگر مداح بخواهد مداحی خود را غیر مرتبط تغییر دهد کاملاً مشخص می
شود و به مداحی لطمه می زند. بنابراین آموزش دوره هاي موسیقی به شرطی ایراد ندارد که به موسیقایی مداحی لطمه وارد نکند،
چرا که هرچند گاهی افرادي بودند که این دوره ها را گذراندند اما از مسیر مشخص مداحی دور شدند و راه خوانندگی را در پیش

 
گرفتند. 

 
مداح تا چه اندازه می تواند از موسیقی ایرانی و غیر ایرانی در مداحی بهره ببرد؟ 

موسیقی خارجی اصلاً در فرهنگ ایرانی و شیعی یک وصله ناجور است، موسیقی خارجی یعنی رپ و … که اگر در مداحی وارد شود

 
کار را بسیار خنده دار می کند ضمن اینکه از نظر معنوي نیز کار ضعیف می شود. 

موسیقی غنی ایرانی که در بسیاري از نقاط جهان از غناي آن استفاده می شود همان چیزي است که از گذشته در مداحی ها وجود
داشت و امروز نیز همان مشاهده می شود منتهی زمانی که کسی به نغمات اصیل ایرانی و فرهنگ شیعی وارد باشد می داند که

 
موسیقی هاي غربی هیچ جایگاهی در مداحی ندارد. 

 
آیا مداح باید شعر شناس هم باشد؟ 

مداح باید شعر شناس باشد؛ یکی از نقاط قوت و ضعف مادحین شناخت و عدم شناخت شعر است، زیرا مداح ابزار کارش شعر بوده و
هرگز نمی تواند بدون این ابزار مداحی کند. گاهی اوقات مشاهده می شود برخی مداحان بدون اینکه شعر را بشناسند مداحی می
کنند و اصلاً به وزن و قافیه اشعار توجه نمی کنند، این ضعف بسیار بزرگی است که یک مداح حتی به اولیات شناخت شعر توجه نمی

 
کند و نسبت به آن آگاهی ندارد. 

اشعار باید با شور و شعور همراه باشد، شور مخاطب را به وجد می آورد و شعور سبب افزایش معرفتش می شود، شور شاید بتواند تنها
احساسات مردم را برانگیزد اما نمی تواند شعور ایجاد کند، براي مثال عده اي در فتنه 88 شور زده شدند و کشور را دچار بحران
کردند اما زمانی که شور با شعور همراه بود، حماسه 9 دي خلق شد؛ در بحث مداحی نیز همین امر جاري است اگر مداحی بدون

 
شعور و تنها با شور همراه باشد فتنه می شود اما اگر شور و شعور با هم همراه باشند حماسه خلق می شود. 



 
 

 
نقاط ضعف و قوت شعرهاي آئینی امروز چیست؟ 

امروزه شعرهاي آئینی به خاطر هدایت هاي داهیانه حضرت آیت االله خامنه اي پیشرفت هاي بسیاري داشته است، اگر توجه داشته
باشید هر سال یک مرتبه مداحان و ذاکران آل االله دیداري با معظم له دارند و به محضر ایشان مشرف می شوند و رهبر انقلاب نیز در
این دیدار سالانه امّهات را بیان می فرمایند تا مداحان و ذاکران به آن امور توجه داشته باشند. در طول سال نیز مراکزي هستند که
این بیانات را دسته بندي کرده و به صورت جزوه و یا پیام هاي کوتاه در اختیار مداحان و ذاکران قرار می دهند همین امر باعث شده

 
شاعران جوان و خوش ذوق شعرهاي آئینی قوي را بسرایند و تا حدودي خلاءها و ضعف هاي به وجود آمده را رفع کنند. 

در برهه اي نه چندان دور، ضعف هایی در ابعاد مختلف شعرهاي آئینی مشاهده می شد و می دیدیم که این اشعار از نظر قوت و
استخوان بندي دچار ضعف شده است، حتی در بعضی اشعار واژگانی استفاده می شد که در شأن و ساحت مقدس اهل بیت (ع) نبود
یعنی هر لفظی به ذهن شاعر می آمد، می سرود و بعضی دیگر نیز چون شعر شناس نبودند آنان را می خواندند که امروز این ضعف در

 
حال رفع شدن است و کمتر این نوع اشعار سروده و خوانده می شود. 

وقتی گفته می شود شعرهاي آئینی باید داراي قوت شعري باشد مقصود این نیست که صنایع و بدایع فراوانی در آن وجود داشته باشد
زیرا باید مخاطب را نیز در نظر گرفت، حتی در اشعار برخی شعراي پیشکسوت و معاصر که حضرت آیت االله خامنه اي به استفاده از
آن سفارش می کنند صنایع و بدایع دیده نمی شود اما در عوض مخاطب بسیار خوب آنها را می فهمد. البته سطح ادبی مخاطبان را

 
نیز باید ارتقا داد. 

یک مساله مهمی که وجود دارد این است که امروز در جلسات مذهبی و آئینی برخی صنایع و بدایع براي مخاطب قابل هضم نیست و

 
این امر سبب می شود مخاطب از شعر زده شود 

در گذشته شعرهاي آئینی بسیار غنی بود به حدي که معانی برخی اشعار در دیوان قدما را به سختی می توان متوجه شد، حتی از
لحاظ واژه بندي نیز در حد عالی قرار داشت منتهی به مرور کمی با غنی بودن فاصله افتاد و ضعف هایی در ادبیات پیش آمد که این
ضعف نیز با ورود شاعران جوان با استعداد و خوش ذوق در حال رفع شدن است. اما یک مساله مهمی که وجود دارد این است که
امروز در جلسات مذهبی و آئینی برخی صنایع و بدایع براي مخاطب قابل هضم نیست و این امر سبب می شود مخاطب از شعر زده

 
شود. 

انسان زمانی می تواند از کسی تعریف کند که آن فرد را به خوبی بشناسد در غیر این صورت دچار غلو و لغو می شود براي همین



وقتی کسی می خواهد براي اهل بیت (ع) شعر بسراید باید مخزن معارفش قوي و پربار باشد یا به کتاب هاي معتبر مراجعه کند. آن
شاعري که هنگام سرودن شعر از الفاظی مثل «حسین االله» استفاده می کند نشان می دهد که شناختی از خاندان عصمت و طهارت
(ع) و معارف اسلامی ندارد. شاعر باید نسبت به اهل بیت (ع) شناخت و معرفت قوي داشته باشد تا بتواند شعري درخور جایگاه آنان

 
بسراید و این نیست مگر آنکه شاعر خودش در این زمینه قوي باشد. 

 
امام شناسی و تاریخ شناسی مدیحه سرا چقدر می تواند سبب معرفت افزایی مجالس و هیأت هاي مذهبی باشد؟ 

پرسش بسیار درستی است، اگر مداح با تاریخ و سیره ائمه اطهار (ع) ناآشنا باشد چطور می تواند براي مخاطبش نسبت به زندگی و
جایگاه این بزرگواران مطلبی ارائه دهد در حالی که خودش بی اطلاع است. چنانچه شخص مداح طوطی وار مطلبی را فراگیرد و
بخواند هرگز نمی تواند آن روح معنوي که در خواندن وجود دارد جاري کند؛ بنابراین مداح علاوه بر تاریخ شناس بودن باید نسبت به

 
سیره اولیاي الهی اطلاعات کافی داشته باشد. 

البته براي نوجوانان و کسانی که در عرصه مداحی نوپا هستند باید آموزش هایی در این زمینه ترتیب داد و کلاس هایی را براي آنان

 
برگزار کرد. مداح باید بداند اگر از مباحث معرفتی و بینشی غفلت کند در این عرصه ماندگار نخواهد شد. 

اگر به سیره مداحان و پیر غلامان گذشته دقت شود معمولاً آن بزرگان در رکاب علما و عالمان ربانی بودند، ما نیز در رکاب مرحوم
کافی بودیم و به موازات از محضر دیگران مانند حضرات آیات حاج شیخ رضا سراج و حاج شیخ محمود تحریري نیز بهره می بردیم.
البته یک برهه بسیار کوتاهی یک فاصله اي بین مداحان جوان و علما اتفاق افتاد که امروز الحمداالله با ارتباطی که این دوستان با
مراکز معرفتی پیدا کردند این فاصله ایجاد شده در حال رفع شدن است. مداحان باید بدانند بهره بردن از نفس پیر هدایت گر و عالم

 
کارکشته سبب افزایش معرفت و یقین انسان می شود. 

ادامه دارد…



آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان در خراسان جنوبی خسارت زیادي داشت

منبع: نامه نیوزشماره خبر:  266  |  تاریخ: 1399/11/05

استاندار خراسان جنوبی گفت: شیوع آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان، تعداد قابل توجهی از واحدهاي مرغداري استان را درگیر
کرده و خسارت هاي زیادي به همراه داشته است.

حمید ملانوري شامگاه شنبه در دیدار معاونان وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی که به همراه جمعی از مدیران دستگاه هاي تابعه
این وزارتخانه به خراسان جنوبی سفر کرده اند، با اشاره به مکاتباتی که در این زمینه با وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی صورت
گرفته است افزود: تعداد زیادي از کارگران به واسطه این بحران بیکار شده اند و تا زمان پاکسازي واحدها، بازگشت آنان به کار مقدور

 
نیست. 

وي گفت: طی مکاتباتی با وزارتخانه خواستیم که آنفلوانزا در استان را به عنوان بحران و حادثه قهري ببینند و در همین راستا به

 
کارگران این مجموعه ها توجه ویژه شود. 

استاندار خراسان جنوبی در بخش دیگري از سخنانش، خراسان جنوبی را استانی سرشار از ذخایر فراوان با موقعیت هاي زیاد براي کار
و تلاش نام برد و گفت: بنا به دلایلی، زمینه هاي بهره مندي از این ذخایر فراهم نشده در حالی که اگر این اتفاق می افتاد، جمعی از

 
جوانان جویاي کار را نداشتیم. 

 
وي تاکید کرد: ما باید به گونه اي اقدام کنیم که زمینه هاي کار و اشتغال براي این افراد مشتاق کار فراهم شود. 

ملانوري گفت: در همین راستا در سفر وزرا و مدیران کشوري در دوره هاي مختلف، وعده هایی داده شده اما به صورت کامل عملیاتی

 
نشده که لازم است وزارتخانه توجه ویژه اي کند تا این مهم محقق شود. 

وي به موضوع پراکندگی جمعیت و وسعت استان اشاره کرد و گفت: این شرایط، خدمات دهی به مردم و تامین زیرساخت ها را سخت

 
تر از جاهاي دیگر کرده، به همین جهت در تامین زیرساخت ها از میانگین هاي کشوري عقب تر هستیم. 

استاندار خراسان جنوبی ادامه داد: طی سنوات گذشته در زمینه تامین نیازها، خدمات زیادي صورت گرفته اما استان همچنان از خیلی

 
امکانات زیرساختی بی بهره است در حالی که اگر این خدمات فراهم شود، زمینه هاي ورود مردم به عرصه کار نیز فراهم می شود. 

وي با تاکید بر سفر معاونان و مدیران ستادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به استان، اظهار امیدواري کرد؛ این سفر، خیر و برکت

 
فراوانی براي مردم استان به همراه داشته باشد. 

ملانوري به تشریح درخواست هاي استان از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی پرداخت و گفت: یکی از این مطالبات، تخصیص اعتبار
ویژه براي تکمیل پروژه هاي نیمه تمام حوزه روستایی و عشایري است که اگر کامل شوند، اشتغال قابل توجهی ایجاد می کنند و در

 
نتیجه در ماندگاري جمعیت و مهاجرت معکوس مؤثر خواهند بود. 



وي افزود: پروژه هاي کارگري نیز باید تعیین تکلیف شوند و در پرداخت بیمه بیکاري ناشی از کرونا نیز لازم است خراسان جنوبی ویژه

 
دیده شود. 

استاندار خراسان جنوبی به موضوع بیمارستان تامین اجتماعی زیرکوه هم اشاره کرد و گفت: این بیمارستان در اختیار دانشگاه علوم

 
پزشکی قرار دارد و حتی تجهیزاتی هفته گذشته براي این حوزه خریداري شده است. 

وي بیان کرد: مطالبه استان این است که این مجموعه به طور کامل در اختیار دانشگاه علوم پزشکی قرار گیرد تا براي توسعه آن اقدام

 
نماید. 

ملانوري گفت: برخی حوزه ها از جمله شستا براي سرمایه گذاري در استان اعلام آمادگی کرده اند و ما هم از سرمایه گذاران داراي

 
اهلیت و صلاحیت استقبال می کنیم. 

 
وي ادامه داد: این سرمایه گذاري ها می تواند فرصتی براي این باشد که از توان مردم بهره ببریم. 

 
استاندار خراسان جنوبی از پروژه مجتمع آب درمانی مرکز خیریه علی اکبر (ع) بیرجند هم گفت که به تزریق اعتبار ویژه نیاز دارد. 

وي گفت: تامین تسهیلات اشتغال براي افراد تحت پوشش بهزیستی نیز از درخواست هاي استان از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی

 
است. 

ملانوري راه اندازي مراکز آموزش فنی و حرفه اي در برخی شهرستان ها و تحقق وعده بانک رفاه در پرداخت تسهیلات ویژه براي
انجام طرح توسعه کویر تایر را از دیگر مطالبات استان برشمرد و اظهار امیدواري کرد؛ با توجه ویژه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،

 
مردم استان توانمند شوند. 

 
وي افزود: مردم براي نظام کم نگذاشته اند لذا باید کمک کنیم و دولت هم سهم خود را بگذارد تا شاهد تحول در استان باشیم. 

سه معاون وزیر و شماري از مدیران دستگاه هاي تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی روز شنبه براي بازدید از طرح ها و بنگاه هاي
اقتصادي خراسان جنوبی وارد این استان شدند.



تولید به جاي یارانه

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  267  |  تاریخ: 1399/11/05

فصل اقتصاد - براي آنکه در وضعیت فعلی اقتصاد ایران راهکاري در مسیر عبور از مشکلات پیدا کند، درك دقیق شرایط و
واقعیت ها بیشترین اهمیت را دارد.

فصل اقتصاد - براي آنکه در وضعیت فعلی اقتصاد ایران
راهکاري در مسیر عبور از مشکلات پیدا کند، درك دقیق

 
شرایط و واقعیت ها بیشترین اهمیت را دارد. 

 
جمشید عدالتیان شهریاري 

براي آنکه در وضعیت فعلی اقتصاد ایران راهکاري در مسیر
عبور از مشکلات پیدا کند، درك دقیق شرایط و واقعیت ها

بیشترین اهمیت را دارد. فضاي اقتصاد، با واقعیت ها گره خورده و نمی توان بدون توجه به این واقعیت ها، انتظار داشت که تغییر و
تحول مثبتی رخ دهد. امروز یکی از اصلی ترین مسائلی که اقتصاد ایران با آن روبه رو است، تحریم هاست. اقتصادي که براي دورانی
طولانی عادت کرده مخارج خود را از طریق پول نفت تامین کند، تحت تاثیر محدودیت هاي بین المللی از دسترسی به این منبع
محروم شده و امروز می بینیم که شرایط براي اداره کشور دشوار شده است. در اقتصاد متکی به نفت ایران، هیچگاه تولید و فعالیت
هاي مولد اقتصادي محوریت نداشته اند و همین امر کشور را در برخی مبانی ابتدایی اقتصادي با مشکل مواجه کرده است. موضوع
مالیات ستانی یکی از این مبانی ابتدایی است. اگر تولید رونق پیدا می کرد، از مسائل مالیاتی گرفته تا دغدغه هاي بین المللی برطرف

 
می شدند. ما در حوزه تولید با سنگ اندازي هاي داخلی روبه رو هستیم که کار را براي سرمایه گذاران به شدت سخت می کند.  

اینکه فردي بخواهد پول خود را در تولید وارد کند اما براي این کار نیاز به مدت ها دوندگی و گذر از محدودیت ها و دریافت
مجوزهاي لازم داشته باشد، قطعا در نهایت تولید آسیب می بیند. این در حالی است که در بسیاري از کشورهاي جهان دولت ها تلاش
کرده اند مسیر ورود سرمایه به تولید را به کوتاه ترین و کم هزینه ترین مسیر تبدیل کنند و حتی تسهیلات گسترده اي نیز به آنها
ارایه کنند. تولیدکنندگان ایرانی حتی پس از دریافت مجوزهاي لازم، باید هزینه مالیات، تامین اجتماعی، افزایش تورم و هزینه تولید
را بپردازند و همین موضوع کار را بسیار دشوار می کند. این در حالی است که هنوز فعالیت هاي سفته بازي در ایران، سودي بالا دارد
و بسیاري از آنها حتی مالیاتی نمی پردازند. در چنین شرایطی ما شاهد آن هستیم که بخش قابل توجهی از جامعه براي ادامه زندگی
به کمک دولت احتیاج دارند. در چنین بستري باید این سوال را بپرسیم که آیا یارانه نقدي که در تمام سال هاي گذشته پرداخت
شده توانسته مشکلات مردم را حل کند؟ قطعا اگر این طور بود امروز بار دیگر بحث کمک هاي جدید مطرح نمی شد. براي عبور از
این شرایط، حمایت از تولید به جاي یارانه نقدي بهترین گزینه است. رونق تولید از یک سو فشار تحریم ها را کاهش می دهد و از
سوي دیگر، با افزایش درآمد، فشار بر اقشار کم درآمد را کم کرده و به این ترتیب جمعیت هدف براي یارانه نقدي را کاهش می دهد.
در این بستر تولید به افزایش اشتغال منجر شده و بر اساس مثل معروف به جاي ماهی دادن، به مردم ماهی گرفتن آموزش داده شود.
موضوعی که در سال هاي گذشته بارها از سوي کارشناسان و فعالان اقتصادي به آن اشاره شده اما متاسفانه هنوز نشانه اي از تغییر در

این سیاست هاي کلان دیده نمی شود.



ارزش ضایعات محصولات زراعی لرستان300 میلیارد تومان است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  268  |  تاریخ: 1399/11/05

فصل اقتصاد - خرم آباد - ایرنا - رییس سازمان جهاد کشاورزي لرستان گفت: 2 میلیون و 200هزار تن محصول زراعی در
لرستان تولید می شود که حدود 100 هزارتن آن معادل 300 میلیارد تومان به ضایعات تبدیل می شود.

فصل اقتصاد - خرم آباد - رییس سازمان جهاد کشاورزي
لرستان گفت: 2 میلیون و 200هزار تن محصول زراعی در
لرستان تولید می شود که حدود 100 هزارتن آن معادل

 
300 میلیارد تومان به ضایعات تبدیل می شود. 

به گزارش فصل اقتصاد، اسفندیار حسنی مقدم شامگاه
شنبه در نشست خبري مجازي درباره میزان ضایعات
محصولات کشاورزي افزود: در محصولات زراعی میزان

ضایعات حدود 10 درصد و در محصولات باغی و صیفی میزان ضایعات به 20 تا 30 درصد می رسد که بیشترین ضایعات در شهرستان

 
هاي جنوبی مانند پلدختر است و براي مدیریت این قضیه نیاز به سردخانه و بسته بندي داریم. 

 
سهم آب لرستان حدود نیم درصد است 

وي در پاسخ به این سوال که با وجود 10 درصد روان آبهاي جاري کشور در لرستان، تنها 23 درصد زمین هاي این استان آبی
هستند، در حالی که میانگین کشوري 46 درصد است، گفت: 10 تا 11 درصد آب هاي روان کشور در لرستان و خروجی روان آبهاي

 
استان 13 میلیارد مترمکعب است که هشت میلیارد مترمکعب آن در لرستان تولید می شود. 

وي ادامه داد: حدود 185 هزار هکتار زمین هاي لرستان آبی و سطح زیر کشت زمین هاي دیم بیش از 500 هزار هکتار است ولی
سهم ما از تخصیص آب در بخش کشاورزي که به عنوان یک مطالبه یک میلیارد مترمکعب است در صورتی که اگر متوسط هشت
هزار مترمکعب براي یک هکتار زمین آبی در نظر بگیریم فقط زمین هاي آبی 1.7 میلیارد مترمکعب آب نیاز دارند و اگربخواهیم
میانگین زمین هاي دیم را به آبی تبدیل کنیم نزدیک به 300 هزار هکتار با شیب زیر 12 درصد که قابلیت آبی شدن دارند، نیاز

 
داریم. 

وي خاطرنشان کرد: در سال هایی که فرهنگ سدسازي درکشور وجود داشته یعنی در دهه 70 و 80 در این استان غفلت صورت

 
گرفته است. 

 
کشت برنج در استان هاي غیرشمالی ممنوع 

وي ادامه داد: براساس مصوبه هیات دولت کشت برنج در استان هاي غیرشمالی هم محدود و هم ممنوع شود، ولی کشت محصول
برنج در لرستان با متوسط عملکرد حداقل سه تن با کیلویی 25 هزار تومان یعنی یک هکتار 75 میلیون تومان درآمد ناخالص دارد اگر
حداکثر 25 میلیون تومان کاشت، داشت و برداشت را در نظر بگیریم یعنی هر هکتار کشت برنج 50 میلیون تومان درآمد براي کشاورز

 
دارد. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي لرستان افزود: نسبت به این مصوبه معترض هستیم و در خصوص استفاده آب هاي زیرزمینی براي
کشت برنج 100 درصد مخالف هستم و هر اقدامی باشد انجام می دهیم اما براي روان آبها که از لرستان خارج می شود، براي
خوزستان مجوز کشت 200 هزار هکتار برنج را می دهند و ما باید نظاره گر این آب ها باشیم و کشت برنج انجام ندهد این درست



 
نیست و به حق معترض هستیم چون ما مشکل کمبود آب نداریم. 

وي ادامه داد: براساس آمار 780 هزار هکتار سطح زیر کشت محصولات کشاورزي لرستان است که 185 هزار هکتار آن آبی و باقی
دیم است و از زمین هاي آبی 57 هزار هکتار آن به سیستم نوین آبیاري مجهز شده است و در دولت تدبیر و امید 30 هکتار آبیاري
تحت فشار با اعتبار 200 میلیارد تومان انجام شده است و بالاي 31 درصد سطح زیر کشت ما به سامانه نوین آبیاري مجهز است و

 
نسبت به میانگین کشوري بالاتر هستیم. 

 
برداشت یک هزار و 400 تن زعفران در لرستان 

حسنی مقدم ادامه داد: براساس آخرین آمار محصول زعفران ما 420 هکتار با 1400 کیلوگرم میزان محصول برداشت شده زعفران از
این سطح کشت است و حمایت ما از کشاورزان براي کشت محصول زعفران این است که ما حمایت می کنیم و برنامه کلانی براي
توسعه گیاهان دارویی تدوین کرده ایم و بخشی از هزینه کاشت را در اختیار کشاورزان قرار می دهیم و تمام مسائل مربوط به آموزش
و ارتقاي دانش بهره برداران آموزش خواهیم داد و براي بسته بندي زعفران چندین مجوز تاسیس واحدهاي بسته بندي زعفران صادر
شده است و هفت فقره جواز تاسیس شده و سه برند در این زمینه وجود دارد و کیفیت محصول زعفران نسبت به سایر نقاط کشور

 
بهتر است و ما خواهان توسعه کشت زعفران در استان هستیم. 

وي اضافه کرد: سهمیه کودشیمیایی لرستان 77 هزار تن کود سفید، 25 هزار تن کود فسفات و 5 هزار تن انواع کودهاي پتاس است
که براي کودسفید خواهان افزایش آن هستیم. هر کیسه 55 هزار تومان است و گرانی نداشته اما دو نوع دیگر وارداتی است و ارز
4200 تومانی آن حذف شد قیمت آن از حدود 100 به 400 هزار تومان افزایش یافت. براي هر کیلوگرم گندم معادل 200 تومان به

 
هزینه هاي کشاورز افزوده شده است. 

وي درباره کشاورزان مهاجر نیز گفت: اینکه کشاورزي باعث شود که منطبق بر الگوي کشت لرستان نباشد ما مخالف هستیم و باید
مسئولان در این زمینه تصمیم گیري کنند و اگر بومیان یا مهاجران الگوي کشت را رعایت نکنند باید تسهیلات و نهاده ها در اختیار

 
آنها قرار ندهیم اما در این زمینه ابزار قضایی در اختیار نداریم. 

حسنی مقدم افزود: سطح زیرکشت گندم دیم ما 200 هزار هکتار است و سطح زیرکشت گندم آبی استان 50 هزار هکتار است، ما
پتانسیل تولید 500 هزار تن را داریم. ما برنامه جامع جهادکشاورزي را تا سال 1405 را تدوین کرده ایم و دیدگاه مان این است که در
محصول زراعی گندم دیم و آبی متوسط عملکرد در هکتار را افزایش دهیم تا منجر به افزایش تولید شود و دنبال این هستیم که

 
کشاورزي حفاظتی در دیم زارها جا بیفتد. اکنون 24 قلم اصلاح شده گندم دیم و آبی داریم. 

وي ادامه داد: سطح زیرکشت چغندر استان 6 هزار و 200 هکتار با 350 هزار تن میزان تولید است کشت چغندر از تعهدات ماست و

 
دیدگاه مان این است که به کشت پاییزه تبدیل شود. 

وي تصریح کرد: 21 هزار تراکتور در دست روستاییان داریم که به ازاي هر 30 هکتار زمین یک تراکتور وجود دارد و در خصوص
ماشین هاي برداشت 300 دستگاه کمباین داریم که 500 کمباین نیاز است براي امسال حدود 500 دستگاه تراکتور به این ناوگان
اضافه کردیم و 30 دستگاه کمباین اضافه کردیم و برنامه داریم که سالانه نوسازي شود. امسال 82 میلیارد تومان اعتبار داشتیم که

 
30 میلیارد تومان بیشتر هم هزینه کردیم. 

وي درباره مکانیزه کردن محصولات کشاورزي و کاهش اشتغال در استان نیز اظهار داشت: مکانیزه کردن محصولات کشاورزي مسبب
کاهش اشتغال می شود اما فواید مکانیزاسیون منجر به افزایش تولید ، سودآوري بیشتر، افزایش بهره وري و حتی بخشی از نیروهاي
انسانی در سایر زمینه ها فعالیت داشته باشند بنابراین انجام و اجراي مکانیزاسیون را مثبت می دانیم. اکنون ضریب مکانیزانسیون

 
استان 1.7 اسب بخار و به ازاي هر 30 هکتار زمین یک دستگاه تراکتور وجود دارد. 

 
دنبال قلع و قمع بناهاي غیرمجاز هستیم 

حسنی مقدم درباره ساخت وسازهاي غیرمجاز در اراضی کشاورزي نیز گفت: یکی از مشکلات ما در حریم شهرها و روستاها این است
که کشاورزان مبادرت به ساخت و ساز غیرمجاز می کنند و این تخلف است و هرگونه ساخت و ساز در اراضی جرم محسوب می شود و

 
هشدار می دهیم به کشاورزانی که مبادرت به این کار می کنند. 

وي ادامه داد: کشاورزان باید قبل از تغییر اراضی حتما اعلام کنند اگر لازم باشد مجوز و گرنه مخالفت می شود ما دنبال قلع و قمع



بناهاي غیرمجاز هستیم دادستان در این زمنیه تاکیدات ویژه دارند و با ما همراه هستند و ما هم برخورد لازم را انجام خواهیم داد
چون در سنوات آینده تولید با مشکل می شود شود زمین هاي حاصلخیز از کشاورزي به مسکونی تبدیل می شود. ما قاطعانه ورود
کردیم و از هرگونه ساخت و ساز غیرمجاز جلوگیري می کنیم. انتظار داریم دادگاه ویژه اي تشکیل شود و اجراي احکام نیز با تعلل

 
مواجه نشود. امیدواریم دلالان دست درازي کمتري به اراضی کشاورزي داشته باشند. 

 
پرداخت 120 میلیارد تومان کمک بلاعوض در سیل 98 

وي درباره سیل 98 نیز گفت: سیل به 2 هزار و 200 نقطه از زیرساخت هاي بخش کشاورزي که برآورد آن یک هزار و 400 میلیارد
تومان خسارت وارد کرد. سازمان جهادکشاورزي براي 31 هزار نفر کشاورز تشکیل پرونده داد که 120 میلیارد تومان کمک بلاعوض به
حساب این افراد واریز شد. 111 میلیارد تومان اعتبار عمرانی براي تکمیل زیرساخت هاي خسارت دیده هزینه شد و 160 میلیارد
تومان تسهیلات ارزان قیمت به کشاورزان و 160 میلیارد تومان براي استمهال وام هایی که کشاورزان خسارت دیده از سیل داشتند به

 
مدت سه سال پرداخت شد. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي لرستان تصریح کرد: در تصویب نامه دولت در سال 98 اعتباري براي اراضی تخریب شده از سیل داده

 
نشده که با تامین اعتبار از سوي دولت این کار هم می شود. 

وي درباره طرح کاداستر نیز گفت: این طرح خیلی مهم است و عملکرد سازمان جهاد کشاورزي حدود 40 هزار هکتار در سنوات
گذشته قرارداد بسته شد که 36 هزار هکتار تهیه نقشه صورت گرفته است و 28 هزار هکتار جانمایی شده و با همکاري اداره کل ثبت

 
و اسناد است در حال انجام است و تاکنون براي این میزان 2 میلیارد تومان هزینه شده است. 

وي درباره اینکه چرا روند کار کند است، گفت: یکی از مشکلات ما در عرضه کاداستر این است که هنوز پروسه رفع تداخلات انجام
نشده است و نقشه هاي مورد نظر توسط امور اراضی انجام نشده است که مشکل اعتباري هم داشتیم اما در چند روز اخیر مشکل

 
اعتباري حل شده است. 

حسنی مقدم با بیان اینکه گوشت مرغ 78 هزار تن پیش بینی تولید تا پایان سال، ماهی 28 هزار تن و گوشت قرمز حدود 30 هزار
تن در لرستان تولید می شود، اظهار داشت: برنامه افزایش تولید داریم تا پایان سال 1404 میزان ظرفیت تولید گوشت سفید 50 هزار
تن ارتقا داده شود و گوشت قرمز نیز میزان تولید را افزایش می دهیم و در زمینه گوشت مرغ افزایش ظرفیت نخواهیم داشت چون

 
بیشتر از نیاز استان تولید می شود و بالاي 30 هزار تن از 78 هزار تن مازاد است. 

وي درباره میزان تولید میوه استان نیز اظهار داشت: اکنون 42 هزار هکتار سطح باغات استان است که 310 هزار تن از این سطح

 
محصول برداشت می شود و سطح زیرکشت برنج 11 هزار هکتار که 40 هزار تن محصول برداشت می شود. 

وي ادامه داد: اینکه تمام سموم و کودشیمیایی را دولتی تامین کنیم خارج از اختیار سازمان جهادکشاورزي است اما با توجه به تحریم
دولت براي نهاده جو، ذرت، کنجاله سویا و روغن نباتی ارز دولتی و 4200 تومانی لحاظ کرد و قیمت تمام شده محصول متاثر از

 
هزینه تولید است و می توانیم با این شیوه قیمت محصول را افزایش دهیم. 

وي با بیان اینکه صنعت مرغ در کشور صنعتی است که بخشی از آن به ویژه براي تامین نهاده و خوراك مرغ به خارج از کشور وابسته
است ، اظهار داشت: براي هر قطعه مرغ که در طول 45 روز به وزن 2.5 کیلوگرم می رسد 3.2 ذرت و 1.5 کیلوگرم کنجاله سویا براي
این وزن نیاز دارد امسال چون در شرایط تحریم بودیم، در این زمینه شرمنده مرغداران شدیم که 100 درصد ذرت و کنجاله سویا را

 
50 درصد تا هشت ماهه تامین کردیم اما مابقی سال این مشکل حل شد. 

وي این مشکل و برخی صنوف مرغ فروشان را براي افزایش قیمت مرغ مقصر دانست و گفت: این گرانفروشی اشت و امیدواریم براي
تامین نهاده هاي دامی تا پایان سال مشکلی نداشته باشیم. براي توزیع نهاده هاي دامی و نظامند کردن آن با همکاري دیگر دستگاهها

 
سامانه رصد و پایش در سازمان را راه اندازي کرده ایم که ورودي و توزیع نهادها مشخص است تا انحراف آن را به حداقل برسانیم. 

حسنی مقدم ادامه داد: سالانه 100 هزار تن کودشیمیایی، 25 هزار بذور اصلاح شده، یک میلیون اصله نهال و 300 هزار تن نهاده

 
هاي دامی در استان توزیع می شود. 

 
تولید در گلخانه 10 برابر فضاي آزاد است 

وي تصریح کرد: یکی از ظرفیت هاي مدنظر ما کاشت محصولات گلخانه اي است چون میزان آب مصرفی کاهش و میزان تولید



افزایش می یابد و تولید در فضاي گلخانه حدود 10 برابر بیشتر و میزان مصرف آب به یک دهم کاهش می یابد. 67 هکتار سطح زیر
کشت انواع محص.لات گلخانه اي است و به ازاي هر هکتار گلخانه 14 نفر شغل ایجاد می شود در برنامه 1404 وزارت جهاد کشاورزي

 
باید سه درصد گلخانه ها در لرستان باشد که عدد سطح زیر کشت ما به 1800 هکتار می رسد. 

حسنی مقدم افزود: البته این میزان سطح کشت گلخانه ما رضایت بخش نیست و تقریبا در شرکت شهرك هاي کشاورزي 274 هکتار
سطح زیر کشت گلخانه ها تدوین شده است که قابل واگذاري به سرمایه گذاران بخش خصوصی است. با توجه به اینکه ممکن است
در آینده با خشکسالی و تغییر اقلیم گریزي جز این نیست که تولید محصولات کشاورزي را به فضاي بسته انتقال دهیم که کنترل

 
آفات و تغذیه و بیماري ها هم راحت تر خواهد بود. 

وي با بیان اینکه 12 هزار تن سبزي وصیفی از محصولات گلخانه اي برداشت می شود، گفت: 260 تن انواع گیاهان دارویی و 3.3

 
میلیون شاخه گل بریده تولید می شود که بخشی از این محصول به کشور روسیه و حاشیه خلیج فارس صادر می شود. 

حسنی مقدم تاکید کرد: با توجه به شرایط اقلیمی و آب و هوایی استان، لرستان از نظر کشت گیاهان دارویی از بی نظیر ترین مناطق
کشور و جان محسوب می شود و تنوع گیاهی بسیار زیادي را در این سرزمین دارا هستیم چرا که در زاگرس قرار گرفته ایم. در حدود
3هزار و 300 هکتار انواع گیاهان دارویی در استان لرستان مورد کشت قرار گرفته است که 14 هزار تن از این سطح در حال برداشت

 
است. 

وي ادامه داد: ستادي تحت عنوان ستاد گیاهان دارویی تشکیل داده ایم که خرجی آن منجر به تدوین برنامه 10ساله اي براي توسعه
گیاهان دارویی در استان شده است و در صورت تحقق آن سطح زیرکشت گیاهان دارویی 18هزار هکتار افزایش خواهد یافت و 45
هزار شغل مستقیم و غیر مستقیم ایجاد خواهد شد و این مستلزم این است که سالیانه حدود30 ملیارد تومان اعتبار در دست داشته

 
باشیم که بخشی از هزینه هاي کشت را به کشاورزان کمک کنیم. 

رییس سازمان جهادکشاورزي لرستان گفت: در این زمینه به گیاهان موسیر، گل محمدي و زعفران از اولویت هاي ما در این زمینه
هستند و امیدوارم این برنامه با توجه به پیگیري هاي لازم در خصوص تامین اعتبار آن از سال آینده آغاز شود. این برنامه مورد تایید
مقام عالی وزارت، استاندار و دیگر مسئولان ذیربط قرار گرفته است و برنامه ما این است که در آینده لرستان به عنوان پایلوت واقعی

 
گیاهان دارویی محسوب شود. 

 
ظرفیت سردخانه هاي لرستان 20 هزار تن است 

وي درباره صنعت بسته بندي میوه جات نیز گفت: این مساله جاي کار بیشتري داریم در زمینه سردخانه براي محصولات که زمینه
نگهداري دارند باید اقدامات جدي تر انجام شود، اکنون ظرفیت سردخانه هاي استان 20 هزار تن در لرستان است و پنج هزار تن تا
پایان سال اضافه خواهیم کرد که ما 100 هزار تن مجوز داده ایم که امیدواریم بانک ها براي پرداخت تسهیلات همکاري کنند تا این

 
میزان وارد مدار تولید استان شود. 

رییس سازمان جهادکشاورزي لرستان گفت: ما در زمینه صنایع تبدیلی، تکمیلی، بسته بندي و فرآوري جاي کار زیادي وجود دارد اما
میزان مجوزهاي صادر شده 700 مجوز براي سرمایه گذاران این حوزه است که 180 طرح آن به بهره برداري رسیده و 2 هزار نفر

 
مشغول به کارهستند که با این اقدام 600 تن از محصولات تولید شده در لرستان وارد فاز صنایع تبدیل می شوند. 

وي درباره باغات انار سیاب کوهدشت نیز گفت: اکنون انار سیاب با برندي تحت عنوان یاقوت سرخ سیاب به فروش می رسد و یک
کارخانه تولید و فرآوري انار در منطقه احداث شده که پنج فقره جواز سردخانه داریم و در زمینه رب، آب انار و کنسانتره مجوزهایی

 
صادر شده است ما به عنوان سیاستگذار بخش هستیم و می توانیم مجوزهاي لازم را به افراد علاقه مند ارائه دهیم. 

حسنی مقدم افزود: در اراضی ملی که طرح طوبی بر روي آنها اجرا می شود، سند زمین به نام کشاورز صادر نمی شود اما برگه
واگذاري این زمین توسط اداره کل منابع طبیعی به عنوان متولی اراضی منابع ملی که جزء اموال عمومی محسوب می شوند در اختیار

 
آن کشاورز و بهره بردار قرار می گیرد با یک پرداخت بهره مالکانه جزیی که از کشت و درآمد آن زمین یا باغ حاصل می شود. 

وي تصریح کرد: در خصوص مزارع گندم و جو که دچار زنگ زدگی می شوند با توجه به جوابگو نبودن سمپاش ها مورد قبول نیست.
مزارع گندم و جو و هر مزرعه و موجود زنده اي ممکن است دچار افت و بیماري هاي خاص خود شود که باید این بیماري ها را
مدیریت کرد و در این زمینه بیماري هاي زیادي مانند زنگ زرد و سپتوریوز گندم و بیماري هاي لکه خرمایی و برخی دیگر بیماري ها



 
که با ضدعفونی بذر رفع می شوند. 

وي خاطرنشان کرد: از 45 هزار تن بذر اصلاح شده مورد نیاز براي کشت محصول گندم حدود 25 هزار تن از بذرهاي اصلاح شده

 
تامین می شود که ضد عفونی کامل هستند. 

حسنی مقدم ادامه داد: مزارع ما مورد رصد و پایش قرار می گیرند و کارهاي ترویجی را انجام می دهیم. گفتنی است علت اینکه آفت
هاي مزارع کنترل نمی شوند یا عدم سمپاشی و یا استفاده از دوز سم نامناسب است. امسال در زمینه سم پاشی برنامه گسترده اي را
داریم و مبارزه با بیماري هاي مختلف از جنوب استان آغاز خواهد شد که در این زمینه آموزش هاي لازم و اطلاع رسانی به مردم

 
صورت خواهد گرفت. 

وي در ادامه اضافه کرد: محصولات تولید شده ما بعضا از کیفیت مناسب برخوردار هستند و حتی در خصوص شاخص هاي سلامت،
اکثریت قریب به اتفاق مورد تایید هستند زیرا شاخص سلامت در خصوص بسیاري از محصولات با میزان بقایاي سموم، میزان بقایاي
عناصر سمی و سنگین مانند سرب، جیوه و نیکل ومیزان بقایاي کودهاي شیمیایی سنجیده می شود و تمامی فاکتورهاي گفته شده

 
در محصولات تولیدي ما نسبت به سایر نقاط جهان پایین تر است. 

 
وجود کشاورزي معیشتی و خرده مالکی در لرستان 

رییس سازمان جهادکشاورزي لرستان افزود: با توجه به متوسط سرانه مالکیت در استان لرستان، کشاورزي معیشتی و خرده مالکی را
شاهد هستیم و شاید یکی از موانع توسعه کشاورزي استان همین نکته باشد، متوسط اراضی آبی کشاورزان ما حدو 1.5 هکتار و

 
متوسط اراضی کشاورزي دیم استان در حدود پنج هکتار به عنوان سرانه مالکیت هر کشاورز است. 

وي خاطرنشان کرد: برنامه اي تحت عنوان طرح جامع اطلاعات کشاورزي استان(سیاك) را داریم تمامی قطعات کشاورزي در حال
مشاعی شدن هستند که متوسط قطعات ما به شکل کلی "هفت دهم" هکتار است اراضی ما بسیار خرد هستند و قطعات درشت و
یکپارچه بالاي 100هکتار کمتر دیده می شودو لذا برنامه خاصی در این زمینه نمی توانیم داشته باشیم و اما یکپارچه سازي اراضی از

 
اولویت هاي کاري ما است و این مهم به سطح زیر کشت اضافه می کند. 

وي ادامه داد: براي کشت و صنعت صفا مجوز صادر شده است که به عنوان کشاورزي گردشگري براي پارك مخملکوه این مجوز صادر
شده است و در زمینه گردشگري کشاورزي نیز مجوز دیگري صادر شده است و به علاقه مندان در این زمینه مجوزهاي لازم داده می

 
شود و قطعا این موضوع منجر به رونق تولید وافزایش درآمد خواهد شد. 

وي ادامه داد: یکی از ظرفیت هایی که در استان لرستان وجود دارد به سبب شرایط اقلیمی و اکولوژي و محیطی استان لرستان، در
70 تا80 درصد استان کوهپایه ها قرار دارند و در حدود20 تا 30 درصد را دشت ها تشکیل می دهند و از اراضی کوهپایه اي که قابل
کشت هستند برآورد ما این است که شاید بالاي 200 هزار هکتار را شامل شوند. در برنامه هاي اقتصاد مقاومتی براي لرستان در گام

 
اول 60هزارباغ دیم طی برنامه پنج ساله در نظر گرفتند که پس از اصلاح این عدد به 12 هزار هکتار کاهش یافت 

حسنی مقدم افزود: در سال 96 بحث توسعه اراضی باغات شیب دار در استان شروع شده است و تا کنون نیز حدود7 هزار هکتار باغ
در اراضی شیب دار احداث شده است که 4 هزار هکتار آن توسط مدیریت باغبانی و 3 هزار هکتار نیز بصورت باغات دیم یا جنگلداري

 
اقتصادي توسط اداره کل منابع طبیعی احداث شده است. 

 
رتبه دوم سطح زیر کشت جو در لرستان 

وي اضافه کرد: استان لرستان رتبه دوم سطح زیرکشت تولید جو کشور را به خود اختصاص داده است که در حدود 127 هزار هکتار
برنامه کشت این محصول است که در واقع 150هزار تن محصول از آن برداشت شود و البته نیاز ما مقداري بیش از این است. در کل
کشور قریب به 300 هزار تن محصول دامی مورد نیاز براي صنعت دامپروري از خارج کشور واردمی شود که 140هزارتن ذرت،

 
80هزار تن سویا، 60هزار تن جو و 20هزار تن سبوس بین دامداران ما توزیع می شود. 

رییس سازمان جهادکشاورزي لرستان افزود: با توجه به شرایط آب و هوایی لرستان و توجه به اینکه کشت ذرت از کشت هاي آب بر
محسوب می شود شاید کار خاصی نتوانیم انجام دهیم اما در زمینه محصول جو هم باید سطح زیر کشت و هم تولید را افزایش دهیم

 
و نیز براي سال آینده ذخیره سازي از محل تولیدات استان را در دستور کار داشته باشیم. 

 
فضاي انبار لرستان مطلوب است 



حسنی مقدم افزود: در زمینه فضاي انباري در استان لرستان نسبت به سایر نقاط کشور در وضعیت مناسبی به سر می بریم و اما در
زمینه فضاي سردخانه اي با مشکل مواجه ایم لذا بخشی از سهمیه نهادهاي دامی در انبارهاي استان لرستان ذخیره می شود و تا
صدور حواله اي که توسط شرکت پشتیبانی امور دام کشور صورت می گیرد، سهم استان مورد نظر از انبارهاي لرستان منتقل می شود
که یکی از این استان ها، اصفهان است. در زمینه ظرفیت هاي سرخانه اما به عنوان مثال بخشی از ذخیره مرغ منجمد ما در استان

 
هاي مجاور ذخیره می شود. 

وي در ادامه تصریح کرد: در حدود 2.9 میلیون تن حجم محصولات کشاورزي ما است و 155هزار بهره بردار، 200هزار نفر شاغل و
حدود 7هزار میلیارد تومان گردش مالی این بخش است. شاید بتوان گفت که مهم ترین بخش تولید استان بخش کشاورزي و
دامپروري است و در این شرایط تحریم با رشد بخش کشاورزي مواجه هستیم. در حدود 85درصد نیازهاي غذایی مردم در کشور

 
توسط بخش کشاورزي تامین می شود. 

 
ظرفیت بالاي لرستان در بسته بندي حبوبات 

رییس سازمان جهادکشاورزي لرستان گفت: در زمینه بسته بندي حبوبات دیم و آبی استان لرستان داراي ظرفیت هاي بسیار بالایی
است. براي تسهیل گري در بخش سرمایه گذاري علاوه صدور مجوز، توسط بانک هاي عامل، تسهیلات لازم را در اختیار سرمایه
گذاران قرار خواهیم داد. در زمینه بسته بندي حبوبات تا کنون 35 مجوز در استان قادر شده است که 9 مورد آن به بهره برداري

 
رسیده اند و ظرفیت جذب 20 هزار تن حبوبات را دارند و میزان تولید حبوبات در استان لرستان به بالاي 120 هزار تن می رسد. 

 
لرستان پایانه صادراتی ندارد 

وي در ادامه با بیان اینکه استان پایانه صادراتی ندارد، گفت: نداشتن پایانه جزء مطالبات ماست و پیگیر هستیم اگر سرمایه گذار باشد

 
و امکان احداث آن وجود داشته باشد آن را پیگیري خواهیم کرد فعلا کار خاصی در این زمینه انجام نشده است. 

وي همچنین درباره زنان روستایی نیز گفت: در زمینه اشتغال زنان روستایی اقدامات خوبی صورت گرفته است و با یک صندوق بین

 
المللی نیز همکاري می کنیم که این صندوق براي زنان روستایی که از کرونا آسیب دیده اند تسهیلات خوبی در نظر دارد. 

وي در ادامه تصریح کرد: در بخش جهاد کشاورزي و دستگاه هاي تابعه در حدود 2 هزار و 300 نفر نیروي کار فعالیت دارند که یک
هزار و 470 نفر در سازمان جهاد کشاورزي استان مشغول بکار هستند و میزان وسایل خودرویی ما متناسب با این جمعیت نیروي
انسانی نیست و کارشناسان جهت رصد کردن واحدهاي تولیدي باید توسط ناوگان خودرویی انجام وظیفه کنند که این ناوگان در 10
سال گذشته از تعداد 230 دستگاه به 130 دستگاه تقلیل پیدا کرده است که 60 دستگاه آن نیز فرسوده و از رده خارج هستند و

 
ارتقاي این ناوگان از اولویت هاي ما است. 

وي خاطرنشان کرد: 121نفر به عنوان نیروي شرکتی در مجموعه جهاد کشاورزي مشغول بکار هستند که با مشکلاتی از جمله

 
پرداختی ها مواجه هستند و تلاش این است که براي سال آینده این مشکلات با همکاري مدیریت برنامه ریزي استان برطرف شود. 

وي درباره کشاورزان خسارت دیده از کرونا نیز گفت: مرغداري ها، پرورش دهندگان آبزیان براي 176 نفر پرونده تشکیل شد که 154
نفر توسط بانک هاي عامل تایید شد و 50 نفر از بهره برداران خسارت دیده از کرونا مبلغ 2 میلیارد و 300 میلیون تومان تسهیلات

 
پرداخت شد. 

وي درباره کشاورز کارت نیز اظهار داشت: با توجه به تورم ها به کشاورزانی که خرده مالک هستند و میزان اراضی آنها از یک تا 10
هکتار است به ازاي هر هکتار 2 میلیون تومان تسهیلات با نرخ سود یک درصد پرداخت می شود که در زمان کاشت تسهیلات

پرداخت به شکل کشاورز کارت پرداخت می شود.



آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان در خراسان جنوبی خسارت زیادي داشت

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  269  |  تاریخ: 1399/11/05

فصل اقتصاد - بیرجند - ایرنا - استاندار خراسان جنوبی گفت: شیوع آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان، تعداد قابل توجهی از
واحدهاي مرغداري استان را درگیر کرده و خسارت هاي زیادي به همراه داشته است.

فصل اقتصاد - بیرجند - استاندار خراسان جنوبی گفت:
شیوع آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان، تعداد قابل توجهی از
واحدهاي مرغداري استان را درگیر کرده و خسارت هاي

 
زیادي به همراه داشته است. 

به گزارش روابط عمومی استانداري خراسان جنوبی، حمید
ملانوري شامگاه شنبه در دیدار معاونان وزیر تعاون، کار و
رفاه اجتماعی که به همراه جمعی از مدیران دستگاه هاي

تابعه این وزارتخانه به خراسان جنوبی سفر کرده اند، با اشاره به مکاتباتی که در این زمینه با وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی صورت
گرفته است افزود: تعداد زیادي از کارگران به واسطه این بحران بیکار شده اند و تا زمان پاکسازي واحدها، بازگشت آنان به کار مقدور

 
نیست. 

وي گفت: طی مکاتباتی با وزارتخانه خواستیم که آنفلوانزا در استان را به عنوان بحران و حادثه قهري ببینند و در همین راستا به

 
کارگران این مجموعه ها توجه ویژه شود. 

استاندار خراسان جنوبی در بخش دیگري از سخنانش، خراسان جنوبی را استانی سرشار از ذخایر فراوان با موقعیت هاي زیاد براي کار
و تلاش نام برد و گفت: بنا به دلایلی، زمینه هاي بهره مندي از این ذخایر فراهم نشده در حالی که اگر این اتفاق می افتاد، جمعی از

 
جوانان جویاي کار را نداشتیم. 

 
وي تاکید کرد: ما باید به گونه اي اقدام کنیم که زمینه هاي کار و اشتغال براي این افراد مشتاق کار فراهم شود. 

ملانوري گفت: در همین راستا در سفر وزرا و مدیران کشوري در دوره هاي مختلف، وعده هایی داده شده اما به صورت کامل عملیاتی

 
نشده که لازم است وزارتخانه توجه ویژه اي کند تا این مهم محقق شود. 

وي به موضوع پراکندگی جمعیت و وسعت استان اشاره کرد و گفت: این شرایط، خدمات دهی به مردم و تامین زیرساخت ها را سخت

 
تر از جاهاي دیگر کرده، به همین جهت در تامین زیرساخت ها از میانگین هاي کشوري عقب تر هستیم. 

استاندار خراسان جنوبی ادامه داد: طی سنوات گذشته در زمینه تامین نیازها، خدمات زیادي صورت گرفته اما استان همچنان از خیلی

 
امکانات زیرساختی بی بهره است در حالی که اگر این خدمات فراهم شود، زمینه هاي ورود مردم به عرصه کار نیز فراهم می شود. 

وي با تاکید بر سفر معاونان و مدیران ستادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به استان، اظهار امیدواري کرد؛ این سفر، خیر و برکت

 
فراوانی براي مردم استان به همراه داشته باشد. 

ملانوري به تشریح درخواست هاي استان از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی پرداخت و گفت: یکی از این مطالبات، تخصیص اعتبار
ویژه براي تکمیل پروژه هاي نیمه تمام حوزه روستایی و عشایري است که اگر کامل شوند، اشتغال قابل توجهی ایجاد می کنند و در

 
نتیجه در ماندگاري جمعیت و مهاجرت معکوس مؤثر خواهند بود. 

وي افزود: پروژه هاي کارگري نیز باید تعیین تکلیف شوند و در پرداخت بیمه بیکاري ناشی از کرونا نیز لازم است خراسان جنوبی ویژه



 
دیده شود. 

استاندار خراسان جنوبی به موضوع بیمارستان تامین اجتماعی زیرکوه هم اشاره کرد و گفت: این بیمارستان در اختیار دانشگاه علوم

 
پزشکی قرار دارد و حتی تجهیزاتی هفته گذشته براي این حوزه خریداري شده است. 

وي بیان کرد: مطالبه استان این است که این مجموعه به طور کامل در اختیار دانشگاه علوم پزشکی قرار گیرد تا براي توسعه آن اقدام

 
نماید. 

ملانوري گفت: برخی حوزه ها از جمله شستا براي سرمایه گذاري در استان اعلام آمادگی کرده اند و ما هم از سرمایه گذاران داراي

 
اهلیت و صلاحیت استقبال می کنیم. 

 
وي ادامه داد: این سرمایه گذاري ها می تواند فرصتی براي این باشد که از توان مردم بهره ببریم. 

 
استاندار خراسان جنوبی از پروژه مجتمع آب درمانی مرکز خیریه علی اکبر (ع) بیرجند هم گفت که به تزریق اعتبار ویژه نیاز دارد. 

وي گفت: تامین تسهیلات اشتغال براي افراد تحت پوشش بهزیستی نیز از درخواست هاي استان از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی

 
است. 

ملانوري راه اندازي مراکز آموزش فنی و حرفه اي در برخی شهرستان ها و تحقق وعده بانک رفاه در پرداخت تسهیلات ویژه براي
انجام طرح توسعه کویر تایر را از دیگر مطالبات استان برشمرد و اظهار امیدواري کرد؛ با توجه ویژه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،

 
مردم استان توانمند شوند. 

 
وي افزود: مردم براي نظام کم نگذاشته اند لذا باید کمک کنیم و دولت هم سهم خود را بگذارد تا شاهد تحول در استان باشیم. 

سه معاون وزیر و شماري از مدیران دستگاه هاي تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی روز شنبه براي بازدید از طرح ها و بنگاه
هاي اقتصادي خراسان جنوبی وارد این استان شدند.



واردات پنبه مشکل اساسی صنعت نساجی نیست

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  270  |  تاریخ: 1399/11/05

فصل اقتصاد - تهران- ایرنا- عضو هیات مدیره انجمن متخصصان صنایع نساجی ایران گفت: مشکل صنعت نساجی واردات
سالیانه حدود 100 هزار تنی پنبه و صرف هزینه بیش از یکصد میلیون دلاري نیست، بلکه مشکل آنجاست که نتوانسته ایم از

امکانات موجود در کشور به خوبی استفاده کرده و درآمدزایی و ارزآوري داشته باشیم.

 
 

فصل اقتصاد - عضو هیات مدیره انجمن متخصصان صنایع نساجی ایران گفت: مشکل صنعت نساجی واردات سالیانه حدود 100 هزار
تنی پنبه و صرف هزینه بیش از یکصد میلیون دلاري نیست، بلکه مشکل آنجاست که نتوانسته ایم از امکانات موجود در کشور به

 
خوبی استفاده کرده و درآمدزایی و ارزآوري داشته باشیم. 

به گزارش فصل اقتصاد، به تازگی مدیرکل صنایع نساجی و پوشاك و سلولزي وزارت صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد: ریسندگی

 
هاي کشور با ظرفیت کامل در حال کار کردن هستند و سال گذشته 47 الی 48 هزار تن افزایش ظرفیت ریسندگی در پنبه داشتیم. 

 
"افسانه محرابی" افزود: واحدهاي ریسندگی به خوبی فعالیت دارند و ظرفیت مصرف پوشاك کشور نیز 20 درصد افزایش یافته است. 

وي با اشاره به اینکه تا سال گذشته 120 هزار تن پنبه نیاز داشتیم، توضیح داد: با افزایش ظرفیتی که انجام شد، در پایان سال
گذشته طرح هاي توسعه اي و ایجادي به بهره برداري رسید، 98 هزار تن پنبه وارد شد و حدود 60 هزار تن پنبه داخلی به

 
شکل کامل مصرف شد. 

سال هاي گذشته اقدام هاي خوب و مناسبی براي ظرفیت سازي و استفاده از توان داخلی در این حوزه انجام شده، اما عضو هیات
مدیره انجمن متخصصان صنایع نساجی ایران معتقد است: مشکل صنعت نساجی این نیست که سالیانه بین 50 تا 100 هزار تن پنبه
با ارزبري بیش از 100 میلیون دلاري باید وارد کند، در حالی که فقط براي چادر مشکی سالیانه 130 میلیون دلار ارزبري وجود

 
دارد که قابل توجه است. 

«علیرضا حائري» در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي ایرنا افزود: چنانچه در کشور به تولید پنبه پرداخته شود و بر ارتقاي کیفیت این

 
محصول اقدام به عمل آید، بهتر است و پیامد صادرات را هم به دنبال دارد، ضمن اینکه اصل مطلب متفاوت است. 

 
بنگلادش و توفیق در صنعت پوشاك 

حائري معتقد است: ایران و بنگلادش شرایط متفاوتی دارند و این کشور بدون دارا بودن زیرساخت هاي مناسب آب، برق، گاز، بنادر و
غیره، سال گذشته 40 میلیارد دلار ارزآوري از محل صادرات پوشاك داشت و مطابق برنامه ریزي انجام شده تا سال 2025 به ارزآوري

 
60 میلیارد دلاري در این صنعت خواهد رسید. 



وي تصریح کرد: این کشور سالیانه حدود یک میلیون تن پنبه وارد می کند که ارزبري 1.5 تا 1.6 میلیارد دلاري دارد، اما توانسته با
برقراري مناسبات اقتصادي و تجاري خوب با همه کشورهاي جهان و با انجام سرمایه گذاري مشترك با آنها، به اشتغال زایی و ارزآوري
بسیار خوبی در این صنعت برسد، به طوري که امروز 90 درصد صادرات آن را پوشاك تشکیل داده و به اندازه صادرات غیرنفتی

 
کشورمان از پوشاك ارزآوري دارد. 

 
امکان صادرات 5 میلیارد دلاري صنعت نساجی 

این فعال صنعت نساجی تصریح کرد: چنانچه به صنعت نساجی اجازه داده شود که به شکل رقابت پذیر کار کرده و منابع ارزي مورد
نیاز آن تامین شود که سالیانه با احتساب واردات ماشین آلات بین دو تا 2.2 میلیارد دلار ارز براي این صنعت مورد نیاز است و می
تواند سالیانه بین چهار تا پنج میلیارد دلار صادرات داشته باشد؛ این در حالی است که پارسال پیش از شیوع کرونا صادرات صنعت

 
نساجی به 700 میلیون دلار رسیده بود که به نظر می رسد این روزها به نصف این میزان کاهش یافته باشد. 

وي گفت: ایران از نظر تولید محصولات پتروشیمی خودکفاست، اما نحوه عرضه و توزیع این محصولات بگونه اي است که گرانول پلی

 
پروپیلن و چیپس پلی استر به عنوان دو ماده اولیه مورد نیاز این صنعت، به خوبی به دست فعالان آن نمی رسد. 

حائري یادآور شد: براساس اعلام مدیرکل نساجی و پوشاك وزارت صنعت، 50 هزار تن به ظرفیت صنایع ریسندگی کشور اضافه شده
که با در نظر داشتن تولید 230 هزارتن سال 98، حداقل 300 هزار تن نخ تولید می شود و این میزان بازار را بطور کامل اشباع خواهد

 
کرد، هر چند واردات نخ نیز ممنوع نیست. 

وي گفت: چنانچه بتوانیم به تولید 300 هزار تن نخ دست یابیم که در داخل کشور آن قدر هم تقاضا و کشش ندارد، اما پرسش
آنجاست که چرا کارخانه هاي تولیدي نخ را دو تا سه ماهه تحویل می دهند؟ در حالی که 300 هزار تن نخ تولید می تواند بین 1.2 تا

 
1.3 میلیارد متر مربع پارچه تولید کند، آنگاه نخ کیلویی 100 هزار تومان به بالا چه مفهومی دارد؟ 

عضو هیات مدیره انجمن متخصصان صنایع نساجی ایران معتقد است: بنابرسیاست ممنوعیت واردات که واردات پوشاك نیز حدود

 
دو سال است که ممنوع شده، این صنعت را از رقابت دور کرده و آن را به یک صنعت محلی تبدیل می کند. 

وي افزود: امروز پوشاك یک صنعت داخلی شده و امکان صادرات ندارد، هرچند این سیاست به نفع تولیدکننده است، اما در مجموع به

 
نفع صنعت نبوده و به ضرر جامعه و مردم است، زیرا باید جنس را گران تر بخرند. 

حائري گفت:امروز هر کیلوگرم پنبه در بازارهاي جهانی بین 1.5 تا 1.6 دلار قیمت دارد و بر این اساس هر کیوگرم نخ در نهایت باید

 
حداکثر 70 تا 80 هزار تومان به دست تولید کننده برسد، اما اینکه چطور به قیمت 120 هزار تومان می رسد، جاي پرسش است. 

وي تاکید کرد: باید صنایع  را توانمند ساخت تا بتوانند در بازارهاي جهانی رقابت کنند، در حالی که در سال هاي گذشته راهی به جز

 
تعرفه هاي 100 درصدي براي حمایت از صنایع بلد نبودیم. 

حائري تصریح کرد: امروز مشکل صنعت نساجی این نیست که به واردات پنبه بپردازد، بلکه مشکل ما مکانیزاسیون، بالا بودن قیمت
تمام شده است، ضمن اینکه اصل واردات و خرید پنبه به خودي خود نکوهیده نیست، بلکه باید بتوانیم آن را به محصول با ارزش

 
افزوده بالا تبدیل ساخت که تحقق آن، موفقیت محسوب می شود. 

 
پنبه ایرانی و مشکلات موجود 

به گزارش فصل اقتصاد، کشورمان داراي مناطق عمده پنبه خیز است که شامل گرگان و گنبد، خراسان، دشت مغان و فارس و داراب

 
است. 

به گفته کارشناسان، از نظر مرغوبیت، پنبه تولیدي گرگان و گنبد بسیار ظریف بوده، با طول الیاف بلند و مرغوب است، اما مشکلی که
وجود دارد در سال هاي گذشته سطح زیر کشت پنبه در این مناطق کاهش یافته و کشاورزان به کشت دیگر محصولات جایگزین روي

 
آورده اند. 

پنبه تولیدي خراسان که منطقه اي خشک است، با طول الیاف کوتاه، ضخامت بیشتر و نامرغوب تر است، همچنین پنبه تولیدي دشت
مغان نیز چنین ویژگی هایی دارد، اما منطقه فارس و داراب پنبه نسبتا خوبی داشته و رتبه دوم مرغوبیت پنبه را پس از گرگان و

 
گنبد در اختیار دارد. 



 
 

 
90 درصد واردات از ازبکستان 

عضو هیات مدیره انجمن متخصصان صنایع نساجی ایران خاطرنشان کرد: اکنون حدود نیمی از پنبه مورد نیاز کشور از محل واردات
تامین می شود و کشور ازبکستان سهم 90 درصدي واردات ایران را به خود اختصاص داده و در عین حال تاجیکستان، ترکمنستان،

 
هند و پاکستان، سایر کشورهاي مبدأ واردات این محصول را تشکیل می دهند. 

به گفته وي، هرچند پنبه ازبکستان مرغوبیت بالاتري نسبت به پنبه ایرانی ندارد، اما این کشور محصول پنبه خود را در استانداردهاي

 
جهانی می فروشد. 

حائري افزود: امروز در جهان، بسته بندي جزو محصول پنبه محسوب نمی شود، اما در کشورمان "عدل" (پنبه در بسته هاي بزرگی
که عدل نام دارد، به کارخانه نخ ریسی برده می شود)، گونی و مفتول دور آن را همراه با محصول حساب می کنند که سه درصد وزن

 
آن را تشکیل می دهد. 

وي تصریح کرد: کارخانه هاي پنبه پاك کنی کشور بسیار قدیمی شده و همواره سه تا چهار درصد وزن پنبه داخلی را ناخالصی ها
تشکیل می دهد که کار ریسندگی را سخت کرده و تولید نخ را دشوار می کند، این در حالی است که پنبه ازبکستان ناخالصی نداشته

 
و ظریف تر است. 

حائري به وجود "الیاف غریبه" در پنبه ایرانی اشاره کرد و افزود: بسته بندي عدل هاي پنبه با پارچه هاي پلی پروپیلن انجام می شود
که در برخی موارد با پنبه قاطی شده و تبدیل به نخ می شود که به آن الیاف غریبه اطلاق می شود، این الیاف رنگ نمی گیرند و در

 
زمان تبدیل پارچه و رنگ رزي، خطوطی به درازاي دو تا سه متر در پارچه رنگ نگرفته و باطل می شود. 

وي خاطرنشان کرد: در سال هاي گذشته و با انعقاد قرارداد دوجانبه تعرفه ترجیحی با ازبکستان، واردکنندگان به پنبه تولیدي این

 
کشور با مشخصات ذکر شده روي آوردند و امروز ازبکستان 90 درصد واردات پنبه ایران را تامین می کند. 

حائري یادآور شد: سالیانه بین 50 تا 100 هزار تن کمبود پنبه در کشور وجود دارد که باید از محل واردات تامین شود، تعرفه فعلی
واردات این محصول پنج درصد است که تعرفه بسیار خوبی براي صنایع نساجی است، هرچند چون در فصل برداشت پنبه داخلی قرار

 
داریم، به ضرر کشاورزان است. 

وي اضافه کرد: سال هاي گذشته در 6 ماهه نخست سال که پنبه داخلی وجود نداشت، تعرفه ها را کاهش می دادند تا واردات انجام

 
شود، اما در 6 ماهه دوم سال به دلیل برداشت پنبه داخلی تعرفه ها به 10 درصد افزایش می یافت. 

وي تاکید کرد: تعیین قیمت تضمینی و انجام خرید تضمینی از سوي دولت براي کشاورزان بسیار خوب است و به خودکفایی این
محصول می انجامد.



برنامه توسعه اي براي 4 گروه اولویت دار صنعتی تدوین می شود
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فصل اقتصاد - تهران- ایرنا- معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد: چهار گروه کالایی مهم شامل
آشامیدنی و غذایی، نساجی، پوشاك و کیف و کفش، گوهر سنگ ها و لوازم خانگی سهم بالایی در ارزش تولیدات صنعتی

کشور دارند و قرار است براي توسعه این صنایع، برنامه راهبردي طراحی شود.

فصل اقتصاد - معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و
تجارت اعلام کرد: چهار گروه کالایی مهم شامل آشامیدنی
و غذایی، نساجی، پوشاك و کیف و کفش، گوهر سنگ ها و
لوازم خانگی سهم بالایی در ارزش تولیدات صنعتی کشور
دارند و قرار است براي توسعه این صنایع، برنامه راهبردي

 
طراحی شود. 

به گزارش روز شنبه وزارت صنعت، معدن و تجارت،
"مهدي صادقی نیارکی" در سلسله نشست هاي بررسی وضعیت زنجیره صنعت پوشاك و کفش افزود: اکنون در صنعت لوازم خانگی
چند برند بزرگ را شناسایی و از آنها خواستیم با برنامه ریزي براي تجمیع تقاضا در زنجیره تامین، سبد محصول با استفاده از ظرفیت

 
هاي خالی صنایع پایین دستی ارائه دهند. 

وي گفت: صنایع شاخص در بخش غذایی و آشامیدنی نیز در کنار یکدیگر سند توسعه اي طراحی و بر روي موضوعات کلیدي نظیر

 
پخش هیبریدي در حوزه صنایع غذایی، تامین مواد اولیه و غیره برنامه ریزي خواهند کرد. 

 
توسعه صادرات پوشاك و کفش با تجمیع تقاضا و تکمیل زنجیره ارزش 

معاون امور صنایع وزارت صنعت ضمن تشریح مراحل زنجیره ارزش در صنعت پوشاك و کفش اعم از تامین مواد اولیه، طراحی و مد،
تحقیق وتوسعه، تولید بازاریابی و فروش و همچنین خدمات پس از فروش پرداخت و گفت: وضعیت پوشاك و کفش نسبت به دو سال
پیش بسیار بهتر شده و براي ارتقاي وضعیت این صنعت ضروري است توسعه صادرات با تجمیع چندین برند مشترك برنامه ریزي

 
شود. 

وي تصریح کرد: اکنون در مرحله نخست زنجیره ارزش که تامین مواد اولیه است، بزرگان این صنعت می توانند با جمع بندي تقاضا،
مواد اولیه این زنجیره را به شکل تجمیعی تولید کنند و در اختیار سایر واحدهاي صنعتی قرار دهند و در عین حال در مراحل بعدي
زنجیره ارزش نیز می توان در کنار یکدیگر از ظرفیت هاي موجود بهره مند شد و در نهایت هم رقابتی با تشکیل چند برند مشترك از

 
مجموعه شرکت هاي حوزه پوشاك و کفش شکل بگیرد. 

صادقی نیارکی بر ضرورت برنامه ریزي متناسب با ظرفیت هاي موجود در سه بخش توسعه بازار داخلی، خارجی و ارتقاي توانمندي
هاي نیروي شاغل در این صنعت با همکاري تشکل هاي تخصصی و صنایع پیشران تاکید کرد و گفت: تشکیل مگاپروژه در صنعت
پوشاك و کفش با هدف تجمیع تقاضا و تکمیل زنجیره ارزش و ایجاد چند برند ملی، یکی از اهداف برگزاري این نشست هاي راهبردي

 
است. 

وي یادآورشد: ملاك باید زنجیره ارزش باشد و در این حوزه در کنار یکدیگر یک مگاپروژه با مجموعه اي از شرکت هاي توانمند که هر
شرکت شناسه جداي خود را داشته باشد، باید کار را جلو ببرند و فعالان این عرصه از کار انفرادي باید به کار جمعی برسند، اما در



 
حوزه محصول نهایی با هم رقابت کنند. 

معاون امور صنایع وزارت صنعت، همچنین رسوخ فناوري در این صنعت و بهره مندي از صنایع دانش بنیان را مستلزم تجمیع تقاضا
در کل زنجیره برشمرد و افزود: در حوزه آي.تی و فناوري هاي نوین باید به صورت مجموعه اي و تجمیعی سرمایه گذاري شود دولت

 
در مقام تسهیل گري و تنظیم گري در این حوزه ورود می کند. 

به گزارش فصل اقتصاد، وزیر صنعت، معدن و تجارت به تازگی گفت: با وجود تحریم ها و شیوع ویروس کرونا، بخش صنعت و معدن

 
رشد بیش از 6 درصدي را تجربه می کند. 

علیرضا رزم حسینی توضیح داد: وضعیت تولید محصولات صنعتی و صنایع معدنی در کشور مطلوب و رو به رشد است و در همین
رابطه تولید فولاد 10 درصد، مس 12 درصد و آلومینیوم 51 درصد افزایش داشته است و این روند در صادرات این محصولات نیز

 
مشاهده می شود. 

وي افزود: وزارت صنعت، معدن و تجارت با تلاش فراوان تاثیر تحریم ها را کاهش داد و با داخلی سازي بسیاري از محصولات آن را

 
جبران کرد، همچنین در تامین به موقع کالاهاي مورد نیاز مردم اقدام هاي خوبی به انجام رساند. 

وزیر صنعت اضافه کرد: امروز درحوزه اشتغال صنعتی نیز با وجود تحریم ها رشد 23 درصدي تحقق یافت و بطور کل در بخش
صنعت، معدن و صنایع معدنی کشور وضعیت مطلوبی دارد و روز به روز به تعداد واحدهاي جدید و صادرات بیشتر محصولات ساخت

 
ایران افزوده می شود. 

رزم حسینی گفت: پیش بینی می شود در حوزه احیاي واحدهاي غیرفعال در شهرك هاي صنعتی نیز در دو ماه آینده امیدواریم بیش

 
از 400 واحد صنعتی دوباره فعال شوند. 

وي تصریح کرد: اکنون تجارت خارجی ایران به حدود 57 میلیارد دلار رسیده و با وجود همه تحریم ها وضع تجارت و صادرات
محصولات ایرانی خوب است.



بزرگ ترین مرکز نوآوري صنعت قطعه سازي خودرو کشور گشایش یافت

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  272  |  تاریخ: 1399/11/05

فصل اقتصاد - تهران- ایرنا- بزرگترین مرکز نوآوري صنعت قطعه سازي خودرو با حضور ستاري و حمایت معاونت علمی و
فناوري ریاست جمهوري، در محدوده جاده تهران-کرج راه اندازي شد تا چرخ هاي این صنعت با فناوري بومی، نوآوري هاي

دانشگاهی و قطعات ایران ساخت، شتابان تر از گذشته حرکت کند.

فصل اقتصاد - بزرگترین مرکز نوآوري صنعت قطعه سازي
خودرو با حضور ستاري و حمایت معاونت علمی و فناوري
ریاست جمهوري، در محدوده جاده تهران-کرج راه اندازي
شد تا چرخ هاي این صنعت با فناوري بومی، نوآوري هاي
دانشگاهی و قطعات ایران ساخت، شتابان تر از گذشته

 
حرکت کند. 

به گزارش روز شنبه معاونت علمی وفناوري ریاست
جمهوري، سورنا ستاري در مراسم افتتاح این مرکز از تمام شرکت هاي دانش بنیان و فناور براي رفع نیازهاي صنعت خودرو و ورود

 
نوآوري به این عرصه دعوت کرد و گفت: همچون گذشته از فعالان زیست بوم نوآوري خودرو حمایت می کنیم. 

مرکز نوآوري صنعت قطعه سازي خودرو در زیرساختی به مساحت 2 هزار و 500 مترمربع زیربنا با 3میلیون یورو سرمایه گذاري
در مسیر رفع نیازهاي فناورانه صنعت خودرو گام برداشته است. بالغ بر 250 نفر از متخصصان به صورت تمام وقت و 30 دانشجو در
مقاطع گوناگون تحصیلی از دانشگاه هاي برتر کشور در این مرکز نوآوري روي بیش از 120 پروژه فناورانه صنعت خودرو فعالیت می

 
کنند.  

 
استقبال از شرکت هاي دانش بنیان، خلاق و استارتاپ ها 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري در این مراسم با بیان این که نوآوري و توانمندي طراحی، مهم ترین مولفه براي تبدیل
خودروسازي کشور به یک صنعت پویا است، ادامه داد: مرز باریک میان کارخانه داري و صاحب صنعت بودن، توانمندي طراحی،

 
ماشین سازي، بهینه سازي و توسعه است. 

سورنا ستاري افزود: این توانمندي صرفا با گشودن درها به روي نوآوري و استقبال از شرکت هاي دانش بنیان، خلاق و استارتاپ ها به

 
دست می آید. 

ستاري، با اشاره به تاثیرگذاري حضور شرکت هاي دانش بنیان و خلاق در حوزه خودروسازي گفت: براي تبدیل شدن خودروسازي
کشور به یک صنعت پویا و رو به جلو، باید نوآوري دانش بنیان ها به این حوزه راه یابد. خوشبختانه این اتفاق مهم در این صنعت در

 
حال تحقق است. 

وي افزود: اکنون توانایی تولید بخش قابل توجهی از قطعات و نرم افزارهاي خودرویی در شرکت هاي دانش بنیان داخلی وجود دارد و
صنایع باید بازار بزرگ و بالقوه خود را در اختیار این شرکت ها قرار دهند تا ضمن برخورداري از یک صنعت پویا، اقتصاد نوآور و طراح،

 
جایگزین اقتصاد واردات چی شود. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري، از حمایت زیرساختی براي ایجاد پلی میان نوآوري شرکت هاي دانش بنیان و خلاق با صنایع
خبر داد و گفت: از تمام شرکت هاي دانش بنیان و فناور براي رفع نیازهاي صنعت خودرو و ورود نوآوري به این عرصه دعوت و



 
همچون گذشته از فعالان زیست بوم نوآوري خودرو حمایت می کنیم. 

ستاري با تاکید بر این که ایران با برخورداري از تاریخ طولانی و فرهنگی غنی باید صاحب صنعت بومی باشد، بیان کرد: فرهنگ تکیه
به مونتاژ و واردات صرف، چالش هاي بسیاري را براي صنایع به وجود آورده است، اما امید است با ایجاد مراکز نوآوري و هموار شدن

 
راه ورود خلاقیت، صاحب صنعت بومی خود و صادرات آن شویم. 

 
بستري براي تحول خودرو با قطعات ایران ساخت 

این مجموعه بزرگ ترین مجموعه فعال این صنعت است و با تبدیل شدن به شرکتی دانش بنیان، زمینه را براي حمایت از ایده هاي

 
نوآورانه، بی نیازي صنعت خودرو از واردات و تولید خودروهاي پیشرفته همگام با فناوري هاي روز دنیا فراهم کرده است. 

بخش قابل توجهی از بخش هاي الکترونیکی خودرو توسط گروه هاي فناور مستقر در این مجموعه تولید می شود. تاکنون بیش از
سه مدل کنترل مرکزي خودرو، واحد مرکز کنترل کیسه هوا، ده ها مدل از قطعات الکترونیکی خودرو و قطعات کنترل بدنه خودرو در

 
این مرکز طراحی و تولید شده است. 

همچنین سیستم رادار و تشخیص مسیر خودرو از بخش هاي تحقیقاتی و فناورانه آینده این مرکز نوآوري است. این مرکز نوآوري تا
کنون 15 پروژه فناورانه را با دانشگاه هاي کشور به سرانجام رسانده و بیش از 300 قطعه ایران ساخت شده است. این مرکز در حال

 
حاضر فناوري ساخت این قطعات را بومی سازي کرده است. 

این مرکز نوآوري صنعت قطعه سازي خودرو توسط شرکت دانش بنیان کروز راه اندازي شده است. 12 هزار و 800 نفر در مجموعه
تولیدي کروز اشتغال دارند که 3 هزار و 500 نفر از آنها بانوان هستند و قطعات گوناگون خودرو از جمله حسگرها، نشانگرها، دسته
سبم، سوییچ تعلق و ترمز، قطعات تزیینی و قواي محرکه را ایران ساخت کرده اند. در حوزه یونیت هاي کنترل تولیدي کروز قطعاتی

 
مانند سنسورهاي تهویه، فرمان و ترمز، سیستم هاي کنترل مرکزي و ایمنی خودرو بومی سازي شده اند. 

در مرکز تحقیقات شرکت کروز، پیشرفته ترین دستگاه هاي اندازه گیري و سیستم هاي طراحی تولید شده است و 230 نفر از
دانشگاهیان کشور در حال تحقیق و پژوهش هستند که حاصل کار و فعالیت آن ها طراحی قطعات پیشرفته مورد نیاز صنایع کشور
است. علاوه بر فعالیت هاي انجام شده در این مجموعه، در حال حاضر بالغ بر 50 پروژه با دانشگاه هاي بزرگ کشور از جمله تهران،

 
شریف و امیرکبیر در حال انجام است. 

خط تولید قطعات الکترونیکی این شرکت براي قطعات سطحی هشت خط اتوماتیک با ظرفیت 25 میلیون قطعه براي بیش از 340
قطعه ظرفیت دارد.  این شرکت در تولید انواع سنسورها، نمایشگرها و قطعات امنیتی و قطعات الکترونیکی و در حوزه کنترل مرکزي

خودرو فعالیت می کند.



سید جواد هاشمی تبلیغات را انجام داد و عذرخواهی کرد

منبع: روزنامه آفتاب یزدشماره خبر:  273  |  تاریخ: 1399/11/05

آفتاب یزد گروه شبکه: ترغیب مردم به خرید خانه در دبی، توسط سید جواد هاشمی بازیگر کشورمان حاشیه ساز شد. او که در
یک ویدئو تبلیغاتی ظاهر شده است، می گوید:«همین بغل بیخ گوش خونتون، رفتید دبی خونه ها رو ببینید؟ واقعا لایف استایل خونه
هاي دبی با هیچ جاي دنیا قابل قیاس نیست قبول دارید؟... میتونه شرایط ویژه براي خرید خونه تو اونجا رو براتون فراهم کنه. برید

 
بخرید و حالشو ببرید. بچه هاتون هم دعاتون میکنن». 

او حتما به خوبی می داند در این اوضاع اقتصادي مردم چگونه روزگار می گذرانند، حال چگونه مردم را ترغیب به خرید خانه آنهم در
دبی می کند؟ لابد فقط چون لایف استایل خانه هاي آنجا با هیچ جاي دنیا قابل قیاس نیست یا از اینکه از این رهگذر ارزهاي زیادي
از کشور خارج شود سود می برد! از همین رو اینکه چرا این بازیگر چنین تبلیغی را پذیرفته جاي سوال دارد. البته سید جواد هاشمی
بعد از انتقادهاي بسیار به او بابت این تبلیغ از مردم عذرخواهی کرده است.نکته اینجاست تبلیغی شده و پولی در جیب این بازیگر

 
رفته پس دیگر عذرخواهی از چه باب است؟ 

 
> این ویدئو خیلی حرف داشت 

در این راستا پیمان مولوي، اقتصاددان در کانال تلگرامی خود نوشت: «وقتی دیدم آقاي هاشمی در حال تعریف از املاك... است نا
خودآگاه فکر کردم شوخیست … به قول دوستی منتظر بودیم تیري بخورد و شهید شود! اما تیر آخر را زمانی زد که گفت برید خونه
بخرید و حالش را ببرید! بچه هایتان هم دعایتان می کنند!» به گزارش تجارت نیوز، او در ادامه به تجربه خود اشاره کرده و نوشته
است: «من با خود اندیشیدم که چقدر من …بودم که یک بار نگفتیم پولتان را ببرید انگلستان و یا سوئیس و یا اسپانیا! وقتی شریک
اسپانیایی گفت ایرانیان خیلی دوست دارند در اسپانیا خانه بخرند تو چرا اقدام نمیکنی و ما را معرفی نمیکنی، گفتم این یعنی خروج
پول از کشور، کار من نیست. جاهایی که کار کردیم و شرکت داشتیم و داریم و تمام زورمان را زدیم پول بین المللی خارجی بیاید در

 
این مملکت! این ویدیو خیلی حرف داشت… خیلی» 

 
> حیف ایران! 

از سوي دیگر عصر ایران طی یادداشتی به قلم جعفر محمدي در این خصوص نوشته است:« سید جواد هاشمی، بازیگر سینماي ایران
که با وصف "ارزشی" شناخته می شود، اخیراً در تبلیغ شرکتی که خانه هاي دبی را می فروشد مشارکت کرده و ایرانی ها را دعوت
کرده که در این شهر عربی، خانه بخرند و تاکید کرده که اگر این کار را بکنید، بچه هایتان هم دعایتان خواهند کرد. این تبلیغ،
جنجال زیادي را به دنبال داشته است؛ سیدجواد هاشمی و تبلیغ براي دبی؟! به قول "نقی معمولی" در سریال پایتخت: "مگه می
شه؟ مگه داریم؟!" پاسخ این است: بله! می شه و داریم. می توان سید جواد هاشمی را نکوهید که چرا براي دبی تبلیغ کرده و حتی
این جمله اش که گفته "لایف استایل خانه هاي دبی با هیچ جاي دنیا قابل قیاس نیست" را به سخره گرفت. اما من بیش از این که به
سیدجواد و لایف استایل خانه هاي دبی فکر کنم، دلم به درد می آید که چرا به روزي افتاده ایم که رفتن از ایران به یک دغدغه
فراگیر تبدیل شده است؟ ایرانی که زمانی در قعر کشورهاي مهاجر فرست بود، اینک سال هاست که بالاي این جدول جاخوش کرده
است و این در حالی است که نه مانند افغانستان و سوریه درگیر جنگ ایم و نه مانند بسیاري از کشورهاي آفریقایی دچار فقر ذاتی
هستیم. تنها حکایت دبی هم نیست؛ دبی هم دارد مانند بسیاري از کشورهاي دیگر براي جذب سرمایه هاي ایرانی رقابت می کند.
مگر همین چند ماه پیش نبود که خبرگزاري رسمی جمهوري اسلامی (ایرنا) خبر داد که ایرانی ها رکورددار خرید خانه در ترکیه شده
اند؟ چقدر ایرانی در این سال ها جلاي وطن گفته و با انگیزه "به هر آن کجا که باشد به جز این سرا، سرایم" از استرالیا در شرق عالم

 
تا کانادا در غرب جهان پراکنده شده اند؟! واقعاً در چند درصد از هواپیماهایی که از ایران به خارج می روند، مهاجري که 



می رود تا برنگردد، وجود ندارد؟!تازه! آنان که رفته اند، رفته اند و تکلیف شان مشخص است؛ میلیون ها ایرانی و مخصوصاً جوان، یا در
صدد رفتن هستند یا در حسرت آن! مقصر این وضعیت، نه سید جواد هاشمی که کسانی هستند که با تصمیم گیري ها و اقدامات

 
نابخردانه شان در سطوح ارشد مدیریتی، ایران ما را به جایی براي "فرار" و نه "قرار" تبدیل کرده اند: 

این وضعیت "هوا"یی است که تنفس می کنیم و به ویژه در شهرهاي بزرگ، حسرت یک دم اکسیژن خالص به دلمان مانده است؛
"آب" که می بینیم، دلمان می لرزد که دارد تمام می شود و یادمان می افتد که حتی ذخایر استراتژیک آب را از اعماق زمین هم
استخراج کرده اند؛ براي یک کار عادي در ادارات، باید کفش آهنی داشت و زیر میزي و رومیزي داد، در دادسرا و دادگاه دلت می لرزد
که آیا حقت را خواهی گرفت یا اتفاق دیگري می افتد؟ سطح علمی دانشگاه نزولی شده است و کشور پر شده از دکترهاي بی سوادي
که با مدرك شان پز می دهند و پول درمی آورند، مدارس، محلی شده اند براي ربایش کودکی و نشاط کودکان و نوجوانان، رسانه
هایمان شیر بی یال و دم و اشکم هستند، هر روز مسئولی حرفی می زند که دنیا به ما بخندد، مصوبات مجلس مان و کارهاي دولت
مان هم که اظهر من الشمس اند، درآمدها اندك اند و قیمت ها لحظه اي بالا می روند و ارزش پول ملی پایین می آید، کسی که
بخواهد کارآفرینی و اشتغالزایی کند، به چنان روزگاري گرفتارش می کنند که به غلط کردن می افتد، روابط مان با جهان، همواره در
سطحی بالاتر از معمول، متشنج است، ریاکاري سکه رایج جامعه شده است و اخلاقیات درگیر افولی تاریخی، شغل و ثبات شغلی و
تشکیل خانواده براي خیلی ها رویاست، خانه دیگر حتی یک رویا هم نیست و خودرویی که در دنیاي امروز، جزو اقلام پیش پا افتاده
محسوب می شود، دغدغه ایرانی ها شده است و... پس چرا میلیون ها نفر نروند و بیشتر از رفتگان در آرزوي رفتن نباشند؟! پاي
صحبت شان هم که می نشینی می گویند که مگر چندبار زندگی می کنند؟ و حتی آنان که در میانسالی اند با حسرت پاسخت می
دهند: از ما گذشت، لااقل برویم که بچه هایمان زندگی کنند و به قول سیدجواد هاشمی، دعاگو شوند! مگر چقدر آدم داریم که بتوانند
بروند و نروند تا کشورشان را بسازند و مدام نامردي و نامرادي ببینند و باز هم نروند و بمانند و باز نامردي و نامرادي ببینند و نروند و
باز... مگر یک انسان چقدر تاب و توان دارد؟! تا زمانی که عقلانیت به تصمیم و کارهایمان بازنگردد و هر که بیشتر شعار دهد و جلوه
گري کند، بر صدر نشیند و بیشتر قدر بیند، اوضاع مان همین هست که هست و ایرانی ها در ترکیه و امارات و... خانه خواهند خرید و
کار و بار وکلاي مهاجرت، پررونق خواهدبود و طیاره هایمان پر از مسافرانی خواهد بود که می روند تا به وطن بازنگردند ولو با

 
چشمانی گریان و دل هایی شکسته! سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... 

 
حیف ایران!» 

 
> واکنش کاربران 

اما حضور سیدجواد هاشمی در چنین تبلیغی براي مخاطبان عجیب و غیرقابل توجیه بوده است. از همین رو اقدامش با بازتاب هاي

 
منفی از سوي کاربران شبکه هاي اجتماعی روبه رو شده است. 

یکی از کاربران در این مورد نوشته است: «سیدجواد هاشمی هستند سلبریتی اي که در این اوضاع اقتصادي و کمبود ارز و بحران

 
مسکن ملت را تشویق به فرار سرمایه و سرمایه گذاري در دبی می کند ». 

کاربر دیگري هم گفته است: «جامعه سیدجواد هاشمی را به عنوان هنرمندي مذهبی می شناسد؛ و این قضاوت هم ناظر به ایفاي
نقش هاي مثبت وي در طول سالیانی دراز بوده است. حال سوال اساسی این است که تکلیف الگوپذیري جوانان از این مردِ ارزشی

 
سینماي ایران، در بزنگاه تناقضِ میان برَساخت رسانه اي و شخصیت حقیقی اش چیست؟» 

دیگري نوشت:«میخواین بچه هاتون دعاتون کنن؟ برید از مشاور املاك سیدجواد هاشمی تو دوبی خونه بخرید... لامصب حداقل

 
میدادي یکی دیگه تبلیغ کنه». 

یکی دیگر از کاربران اینطور می نویسد:« از کلیات این ویدئو باخبر نیستم. اما مجموعه فعالیت هاي اخیر سید جواد هاشمی مرا عمیقا

 
آزرده و دلسرد کرده». 

کاربران دیگر نوشته اند:« هندل کننده اون برند املاكِ دبی براي ایرانی ها، کاملا با شناخت و تیزبینی، سیدجواد هاشمی رو انتخاب
کرده؛ سیدجواد سفیر برند نیست، همه شما سفیران این برند شدید.»، « بله دوستان ارز از کشور خارج کنید چون لایف استایل خونه
هاي دبی با هیچ جا قابل قیاس نیست!»، «مگه خونه لایف استایل داره؟»، «جواد هاشمی خیلی وقته که تنزل کرده مدتها نون ظاهر و
ادعاهایش را می خورد»، «سید جواد هاشمی از لایف استایل دبی میگه و براي سرمایه گذاري در اونجا تبلیغ می کنه. یاد دیالوگ



آلیس در سرزمین عجایب افتادم، می گه:خیلی خوب می شد اگه واسه تنوع هم که شده یه چیزي با عقل جور در میومد»، «سید
جواد هاشمی براي خرید خانه در دوبی تبلیغ میکند! آخرش هم با همان ادبیات خودش می گوید «بچه هاتون رو هم ببرید که
دعاتون می کنند» این فقط نشون میده که آخرین روزنه ها براي جلوگیري از فروپاشی فرهنگی و اقتصادي در حال تاریک شدن
هست!»، «این سیدجواد هاشمی چی داره میگه!؟ بریم دبی برا بچه هامون خونه بخریم؟ ما تو دهستان مون هم برا بچه مون نمیتونیم

خونه بخریم!»



بایدن اعطاي مجوز حفاري نفت و گاز در آمریکا را به مدت 60 روز متوقف

کرد

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  274  |  تاریخ: 1399/11/05

بایدن به منظور عمل به قول خود براي مقابله با تغییرات جوي، اعطاي مجوز حفاري نفت و گاز در زمین هاي فدرال و اجاره
ذخایر انرژي عمومی را متوقف کرد .

بایدن به منظور عمل به قول خود براي مقابله با تغییرات جوي، اعطاي مجوز حفاري نفت و گاز در زمین هاي فدرال و اجاره

 
ذخایر انرژي عمومی را متوقف کرد . 

دولت بایدن روز پنجشنبه اعلام کرد اعطاي مجوز حفاري نفت و گاز
در زمین ها و آب هاي عمومی آمریکا را به مدت 60 روز متوقف می
کند. این دستور بخشی از اقدامات وزارت کشور آمریکا براي بررسی

 
برنامه هاي دولت است. 

این اقدام به دنبال قول کمپین انتخاباتی بایدن براي توقف حفاري در
زمین هاي فدرال و پایان دادن به اجاره ذخایر انرژي عمومی به عنوان بخشی از طرح او در مقابله با تغییرات جوي صورت گرفته است.

تعلیق مجوزهاي حفاري نفت و گاز بلافاصله طبق دستوري که به امضاي وزیر کشور آمریکا رسید اجرایی شد. این دستور شامل
عملیات هاي فعلی نفت و گاز طبق مجوزهاي معتبر نمی شود. یعنی فعالیت هاي نفت و گاز در میلیون ها هکتار از زمین هاي خلیج

 
مکزیک ناگهان متوقف نخواهد شد. 

 
این دستور همچنین اعطاي مجوز براي برنامه هاي معدنکاري و فروش و تبادل زمین را متوقف می کند. 

این اطلاعیه وزارت کشور آمریکا به معناي مخالفت شدید با موسسه نفت آمریکا، اصلی ترین گروه تجارت صنعت نفت این کشور، است
که اعلام کرده بود محدود کردن دسترسی به منابع انرژي عمومی یعنی واردات نفت بیشتر ،از دست رفتن اشتغال و درآمدهاي مالیاتی

 
کمتر. 

مارك سامرز، رئیس موسسه نفت آمریکا طی بیانیه اي اعلام کرد:«به تاخیر انداختن برنامه هاي انرژي آمریکا به جوامع عمومی آسیب

 
رسانده و مانع رشد اقتصاد کشور می شود». 

نفت و گاز استخراج شده از زمین ها و آب هاي عمومی آمریکا حدود یک چهارم تولید سالانه این کشور را تشکیل می دهد. استخراج
و سوزاندن این سوختها سالانه حدود 55 میلیون تن گاز گلخانه اي وارد جو می کند.



روزشمار دفاع مقدس (5 بهمن)

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  275  |  تاریخ: 1399/11/05

 
رویداد هاي مهم این روز در تقویم شمسی (5 بهمن) 

 
مهم ترین مناسبت هاي ملی و مذهبی در دي 

6- سالروز حماسه مردم آمل // 8- سالروز وفات حضرت ام
البنین (س) ـ روز تکریم مادران و همسران شهدا // 12-
بازگشت امام خمینی (ره) به میهن اسلامی و آغاز دهه
مبارك فجر // 14- روز فناوري فضایی // 15- ولادت
حضرت فاطمه زهرا (س) و روز زن ـ ولادت امام خمینی

(ره) // 19- روز نیروي هوایی // 22- سالروز پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی ایران (تعطیل) // 25- ولادت امام محمدباقر (ع) //

 
27-شهادت امام هادي (ع) // 29-قیام مردم تبریز به مناسبت چهلمین روز شهادت شهداي قم ـ روز اقتصاد مقاومتی و کارآفرینی 

 
- ولادت شهید عباس ورامینی (استان تهران، شهرستان تهران) (1333 ه.ش) 

 
- ولادت شهید سیدمرتضی فیاض لاهیجانی (استان گیلان، شهرستان لاهیجان) (1339 ه.ش) 

 
- ولادت شهید رضا مستشرق (استان مازندران، شهرستان ساري) (1343 ه.ش) 

 
- ولادت شهید محمد علی حاجی عبداللهی (استان یزد، شهرستان یزد) (1346 ه.ش) 

 
- شهادت شهید پرویز حسینی (استان خراسان جنوبی، شهرستان بیرجند) (1357 ه.ش) 

 
- شهادت شهید سیدمهدي نورانی (استان مازندران، شهرستان بابلسر) (1359 ه.ش) 

 
- شهادت شهید محسن رفیعی دولت آبادي (استان اصفهان، شهرستان اصفهان) (1359 ه.ش) 

 
- شهادت شهید سیدحمیدرضا شمس حجتی (استان خراسان رضوي، شهرستان مشهد) (1360 ه.ش) 

 
- شهادت شهید ابوالقاسم تلخابی (استان مرکزي، شهرستان فراهان، شهر فرمهین) (1360 ه.ش) 

 
- شهادت شهید حسن چهاردوري (استان تهران، شهرستان تهران) (1360 ه.ش) 



 
- شهادت شهید محسن محمدزمان منفردي (استان تهران، شهرستان تهران) (1361 ه.ش) 

 
- شهادت شهید غلامعلی خانی (استان تهران، شهرستان تهران) (1362 ه.ش) 

 
- شهادت شهید مهدي خندان (استان تهران، شهرستان تهران) (1363 ه.ش) 

 
- شهادت شهید محسن بارفروش (استان اصفهان، شهرستان کاشان) (1365 ه.ش) 

 
- شهادت شهید محمدباقر فلاح زاده ابرقوئی (استان یزد، شهرستان ابرکوه) (1365 ه.ش) 

 
- شهادت شهید مهدي هادي پور دولابی (استان تهران، شهرستان تهران) (1365 ه.ش) 

 
- شهادت شهید نبی االله مهدي زاده آقاملکی (استان مازندران، شهرستان بابل) (1365 ه.ش) 

 
- شهادت شهید محمدتقی مظلومی کناري (استان مازندران، شهرستان فریدونکنار) (1365 ه.ش) 

 
- شهادت شهید محمدابراهیم وفایی نژاد (استان سمنان، شهرستان دامغان، روستاي تویه دروار) (1365 ه.ش) 

 
- شهادت شهید علیرضا آزمایش (استان گلستان، شهرستان گنبد کاووس) (1365 ه.ش) 

 
- شهادت شهید علی عباسی عنبرکی (استان خراسان رضوي، شهرستان مشهد) (1365 ه.ش) 

 
- شهادت شهید سیدحسین دوستدار ریابی (استان خراسان رضوي، شهرستان گناباد، روستاي ریاب) (1365 ه.ش) 

 
- شهادت شهید حسنعلی حسنی (استان زنجان، شهرستان زنجان) (1365 ه.ش) 

 
- شهادت شهید محمدامین اژدري (استان آذربایجان غربی، شهرستان خوي) (1366 ه.ش) 

 
- ولادت شهید مهدي اسماعیلی (استان فارس، شهرستان فسا) (1373 ه.ش) 

 
- شهادت شهید مدافع حرم غلامرضا لنگري (استان کرمان، شهرستان کرمان) (1396 ه.ش) 

 
- شهادت شهید مدافع حرم اسداالله احسانی (لشکر فاطمیون) (1396 ه.ش) 

 
- شهادت شهید مدافع حرم حسین علیزاده (لشکر فاطمیون) (1396 ه.ش) 

 
- شهادت شهید مدافع حرم جانعلی قربانی (لشکر فاطمیون) (1396 ه.ش) 



 
- شهادت شهید مدافع حرم محمدمهدي قربانی (لشکر فاطمیون) (1396 ه.ش) 

- شهادت شهید مدافع حرم سالم رضایی (لشکر فاطمیون) (1396 ه.ش)



کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون

منبع: روزنامه ابتکارشماره خبر:  276  |  تاریخ: 1399/11/05

بانک پارسیان در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دو میلیارد ریال به مجمع خیرین انتقال خون کمک کرد. براساس این
گزارش، این اقدام خیرخواهانه بانک پارسیان به منظور تکمیل پروژه انتقال خون بیرجند (خراسان جنوبی) و اتمام عملیات

ساختمانی آن صورت گرفته است. گفتنی است؛ بانک پارسیان به عنوان بانک پیشگام در ...

بانک پارسیان در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دو میلیارد ریال به مجمع خیرین انتقال خون کمک کرد. براساس این
گزارش، این اقدام خیرخواهانه بانک پارسیان به منظور تکمیل پروژه انتقال خون بیرجند (خراسان جنوبی) و اتمام عملیات ساختمانی

 
آن صورت گرفته است. 

گفتنی است؛ بانک پارسیان به عنوان بانک پیشگام در فعالیت هاي انسان دوستانه و نیکوکارانه، علاوه بر اقدامات مالی، همواره نگاه
جدا از یک بنگاه اقتصادي به جامعه و مردم عزیز کشور داشته که همراهی با موسسات و انجمن هاي خیریه و همچنین پرداخت

تسهیلات ازدواج، خود اشتغالی و کارآفرینی و ... بخشی از فعالیت هاي عام المنفعه این بانک است.



مدیران ایران خودرو و سایپا می خواهند؛ کارشناسان نمی گذارند قطعات

داخلی شود

منبع: انصاف نیوزشماره خبر:  277  |  تاریخ: 1399/11/05

شرکت قائم پرشان صاحب برند اتولوکس تولیدکننده ي دستگاه هاي پخش مولتی مدیا است. مدیران این شرکت می گویند
مدیران خودروساز قصد داخلی کردن قطعات را دارند ولی مدیران میانی و کارشناسان ترجیح می دهند از خارج خرید کنند

چون برایشان نفع شخصی دارد. «جواد زندیه» مدیر فروش شرکت هاي قائم پرشان و دهکده جهانی، ...

 
 کنفرانس خبري مدیر فروش و کارخانه ي اتولوکس 

شرکت قائم پرشان صاحب برند اتولوکس تولیدکننده ي دستگاه هاي پخش مولتی مدیا است. مدیران این شرکت می گویند مدیران
خودروساز قصد داخلی کردن قطعات را دارند ولی مدیران میانی و کارشناسان ترجیح می دهند از خارج خرید کنند چون برایشان نفع

 
شخصی دارد. 

«جواد زندیه» مدیر فروش شرکت هاي قائم پرشان و دهکده جهانی، در کنفرانس خبري این شرکت گفت: بیش از یک دهه فعالیت
کردیم. در ابتدا قطعات وارداتی بود، از سال 88 قطعات وارد می شد و اینجا مونتاژ می شد. بعد از آن زیرساخت هایی را فراهم کردیم
تا تولید را به داخل بیاوریم. در سال 96 با حضور آقایان آذري جهرمی وزیر ارتباطات و آقاي سورنا ستاري معاونت علم و فناوري

 
ریاست جمهوري کارخانه ي تولید سیستم هاي مولتی مدیا را افتتاح کردیم. 

او درباره ي تائیده هاي این محصول گفت: در سال اول تأییدهاي لازم از وزارت صمت گرفتیم. آي پی هاي محصولات ما در دفترچه

 
ي خودکفایی خودرو ثبت شد که نشان از تولید واقعی این قطعات در داخل کشور است. 

زندیه به سوالی درباره ي محصولاتی که پیش از شرکت قائم پرشان به بازار عرضه کرده پاسخ داد: از جمله ي محصولات تولیدي ما
سیستم هاي مولتی مدیا سوزوکی، مگان، برلیانس، جیلی، پژو پارس، تیبا و... است. در کنار این محصولات سخت افزاري، نرم افزارهاي

 
رهیابی براي سوزوکی، هایما، پارس تندر، برلیانس و دیگر محصولات مدیران خودرو را تامین کرده ایم. 



 
 

 
نمونه دستگاه مولتی مدیاي ام وي ام ایکس 33  

 
نمونه دستگاه مولتی مدیاي سوزوکی گرندویتارا  



 
نمونه دستگاه مولتی مدیاي پژو 405  

 
نمونه دستگاه مولتی مدیاي میتسوبیشی پاژرو 

اگر خودروساز سفارش دهد توانایی ساخت سیستم هاي پیشرفته تر را داریم وي افزود: علاوه بر تامین نیازهاي روز خودروسازان است،
ما توانایی ارائه ي سیستم هاي پیشرفته تري مانند سیستم تشخیص خواب آلودگی، سیستم رانندگی بین خطوط، مدیریت ناوگان،
خدمات پرداخت و... را روي همین سیستم هاي مولتی مدیا داریم. هنوز هیچ خودروسازي از ما چنین سیستم هایی را نخریده ولی

 
ارگان هایی مثل خودروسازي قزوین یا اتوبوس رانی مشهد از ما این محصولات را خریداري کرده اند. 

مدیر فروش برند اتو لوکس درباره ي بازار هدف محصولات مولتی مدیا خاطرنشان کرد: بازار ما (سیستم هاي مولتی مدیاي خودرو)

 
بسیار بزرگ است. آن قدر که حتی اگر چند تولیدکننده ي داخلی دیگر هم به این بازار بیایند ضرري به ما نمی رساند. 

 
مدیران می خواهند، کارشناسان سنگ اندازي می کنند  

جواد زندیه مشکل فروش شرکت خود را این طور تشریح کرد: چیزي که ما در عمل می بینیم مدیران ارشد خودروسازان مانند ایران
خودرو، سایپا و... دنبال رفتن به سمت تولید داخلی هستند؛ ولی در سطح مدیران میانی یا کارشناس هاي تصمیم ساز برخی ها با

 
ارجحیت دادن منافع شخصی به منافع سازمانی براي تولید داخلی سنگ اندازي می کنند. 

وي افزود: اگر این مشکل برطرف شود ما می توانیم به ثبات لازم در اشتغال زایی و در نهایت به جهش تولید برسیم. تا زمانی که این
اتفاق رخ ندهد، ما به آنجا نمی رسیم. ظرفیت تولید ما تا سالیانه 500 هزار دستگاه سیستم مولتی مدیا را داریم. ما براي خودروهاي

 
مختلف توانایی تولید داریم. براي خودرو جدید اگر خودروساز به ما سفارش بدهد تا 45 روز می توانیم نمونه به آنها بدهیم. 



او به سوالی درباره ي ظرفیت تولید کنونی خود گفت: هم اکنون براي خودرو برلیانس و تیبا تولید سالانه 30 هزار رادیوپخش و سی
هزار دستگاه مولتی مدیا تولید می کنیم. براي تارا و شاهین هیچ مذاکره اي با نشده ولی براي کوئیک و ساینا در حال آماده کردن
قطعه هستیم. در حال حاضر هیچ محصولی نداریم. پیش ازاین براي پژو پارس قطعه تامین می کردیم و حالا نیز پیشنهاداتی به آنها

 
داده ایم. 

جواد زندیه اضافه کرد: براي مدیران خودرو ما در زمینه ي نرم افزارهاي ناوبري فعالیت می کنیم ولی در سیاست گذاري آنها براي
خرید دستگاه مولتی مدیا نیست. براي کرمان خودرو نیز روي خودروي جیلی ما تامین سیستم مولتی مدیا می کردیم. ما براي ماشین

 
جک جی فور هم پیشنهاد خودمان را ارائه کرده ایم. 

نسبت به نمونه ي خارجی مزیت قیمت و پرداخت داریم او درباره ي مزیت قیمتی محصول شرکت دهکده ي جهانی در مقایسه با
محصول مشابه چینی توضیح داد: در بحث پرداخت نیز ما نسبت به نمونه ي خارجی مزیت داریم. خودروساز براي قطعه خارجی باید

 
سه ماه زودتر از تحویل هزینه را بدهد ولی براي ما 90 تا 120 روز پس از تحویل قطعه تسویه می کنند. 

زندیه در انتها درباره ي فروش این محصولات به صورت مستقیم در بازار گفت: ما چند دوره به بازار فروختیم ولی نگاه بازار این طور
است که قیمت را به کیفیت ترجیح می دهند. استراتژي ما این است که جنس با کیفیت به بازار بدهیم و تلاشمان را خواهیم کرد که

 
برندمان را به عنوان یک برند با کیفیت معرفی کنیم. 

علی شجیع، مدیر کارخانه و تولید قائم پرشان آرمان و دهکده ي جهانی در ادامه ي این نشست گفت: در زمینه ي طراحی و تولید نرم
افزار و همچنین طراحی، قالب سازي، تولید بدنه و... کاملاً ایرانی است ولی قطعات الکترونیکی که به حوزه ي قطعه سازي مربوط

 
نیست، ما مجبور به واردات هستیم چون نمونه ي ایرانی وجود ندارد. 

 
استغال زایی براي بیش از 2000 نفر  

او درباره میزان اشتغال زایی این شرکت اضافه کرد: ما به مرور به قطعه ساز داخلی اعتماد کرده ایم و بیش از 20 کارخانه به ما قطعه
می دهند. ما براي بیش از 200 نفر نیرو مستقیم و بیش از 2000 نفر نیروي غیرمستقیم کارآفرینی کرده ایم. اگر نگاه کارشناسان به
ما درست باشد و با ما همکاري کنند ما می توانیم تا 10 برابر بیشتر کنیم. مجموعه ما زحمت می کشند و تا جاي ممکن عمق داخلی

 
سازي را افزایش داده ایم. ما 5 سال است تیم تحقیقاتی داریم. هزینه ي انتقال دانش و... شده است. 

شجیع به سوالی درباره ي مقایسه ي محصول تولیدي این شرکت با مشابه خارجی پاسخ داد: ما هیچ ایرادي در عملکرد نداریم، ولی
گاهی ایرادات سلیقه اي می گیرند. در مورد قیمت هم ما توانایی رقابت داریم. اگر خودروساز بخواهد ما نمونه اي دقیقاً مشابه نمونه ي



 
خارجی تحویل بدهیم ما 10 درصد ارزان تر به او می دهیم و علاوه برآن شرایط پرداخت بهتري هم داریم. 

وي افزود: نکته ي مهم در مورد قیمت این است که ما براي نمونه یک محصول را 150 دلار یعنی هم قیمت محصول خارجی درب
کارخانه خودروساز تحویل می دهیم ولی محصول خارجی هزینه ي حمل ونقل و... دارد. نکته دوم اینکه اگر از ما خرید شود بیش از

 
نیمی از این 150 دلار از کشور خارج نمی شود. در واقع ارز در کشور باقی می ماند. 

گاهی چینی ها چیزي در پاکت می گذارند و به کارشناس می دهند او درباره ي مشکل با خودروسازان گفت: با این شرایط و وجود
تمام استانداردهاي لازم وقتی کار به سطح کارشناسان میانی می رسد، تمام تلاششان را می کنند تا ایراد بگیرند و بروند از خارج تهیه
کنند. مدیرعامل شرکت هاي خودروسازي موافق خرید داخلی هستند ولی وقتی به سطح کارشناسی می رسد این مشکلات به وجود

 
می آید. 

شجیع درباره ي دلیل این مشکل تراشی ها توضیح داد: من اگر کارشناس فروش باشم، براي من بهتر است که به براي خرید یک
ماموریت به خارج کشور بروم، اگر از داخل بخرم نه به خارج می روم و نه حق ماموریت می گیرم. ممکن است چینی هاي چیزي در
پاکت بگذارند و به او بدهند. قیمت ها اینجا شفاف است ولی در خارج این طور نیست. اینها مسائلی است که باعث می شود از خارج

 
خریداري کنند. 

او به سوالی درباره ي پیشنهاد کارشناسان به آنها براي دریافت هدیه و... پاسخ داد: این سوال شما حاشیه دارد و من قصد پاسخ صریح
دادن ندارم ولی وقتی دندانی کرم خوردگی دارد، اگر شما خوراك به کرم خوردگی بدهید کار به جایی می رسد که باید آن را بکشید.
ما علاقه اي نداریم که به دندان کرم خورده خوراك بدهیم. وقتی جایی آشغال ریخته باشد کسی جرئت می کند آشغالش را بیرون
بیندازد، ما فضاي مسموم را ایجاد نکردیم تا به ما پیشنهادي بدهند. ما تعداد بسیار کمی از کارشناسان از این مشکلات داریم. بدنه ي

 
کارشناسان سالم هستند. 

شجیع با انتقاد از ساختار اداري خودروسازان گفت: معمولاً کارشناس ها می گویند سري را که درد نمی کند دستمال نمی بندند.
کارشناس خرید می گوید به من ربطی ندارد، مشکلات واردات براي واحد بازرگانی است. هر واحد فقط به مشکلات میز خودش توجه

 
دارد و می گوید به من ارتباطی ندارد. 

 
به ما گفتند اشتباه کردید به قالب ساز ایرانی سفارش دادید  

وي درباره ي حمایت از قالب سازان داخلی ادامه داد: نکته این است که قالب سازان ایرانی تجربه ي ساخت چنین قالب هایی را ندارند
ما باید ریسک کنیم و به آنها بها بدهیم تا بار اول 90 درصد و در بار دوم و سوم بهتر از محصول چینی باشند. وقتی یک کارشناس به



 
دنبال ایراد گرفتن باشد حتماً ایراد پیدا می کند. 

مدیر کارخانه ي دهکده ي جهانی تصریح کرد: کارشناس یک خودروساز به ما گفت شما اشتباه کردید از قالب ساز ایرانی استفاده
کردید، من نمی دانم چطور می شود با این شرایط تولید داخل را حمایت؟ اینکه قالب ساز ما نمی تواند مثل چینی ها قالب بسازد به

 
این دلیل است که ما به آنها فضا ندادیم. 

شجیع گفت: ما دو سال گارانتی تعویض می دهیم، پس به دنبال رد کردن جنس نیستیم. اگر مردم ناراضی بودند از ما شکایت می شد

 
ولی ما از ایران خودرو و ایساکو تقدیرنامه داریم. 

او در انتها تصریح کرد: از نظر دستگاه ها و سازمان نیروي انسانی ما توان سالانه 500 هزار دستگاه را داریم. باوجوداینکه ما توانایی

 
تولید داریم و نمونه ي داخلی هست چرا واردات آن ممنوع نمی شود؟ تمام دستگاه هاي مولتی مدیا تقریباً واردات هستند. 

انتهاي پیام



حدود 530 بانو با حقوق وزارت کار و بیمه مشغول به کار شدند

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  278  |  تاریخ: 1399/11/05

امیر وثوقیان، مدیر تعاونی سازه گستر امیرفاتح نوشاد شهریار گفت: در فاز اول 530 نفر اعم از بانوانی که در منزل یا کارگاه یا
تدارکات و حسابداري هستند...

گروه اجتماعی: امیر وثوقیان، مدیر تعاونی سازه گستر امیرفاتح نوشاد شهریار گفت: در فاز اول 530 نفر اعم از بانوانی که در
منزل یا کارگاه یا تدارکات و حسابداري هستند مشغول به فعالیت می شوند و انشااالله با یک افق دید هدفمان این است چیزي حدود

 
3500 خانوار در این طرح مشارکت داشته باشند. 

به گزارش بولتن نیوز، امیر وثوقیان، در گفت وگو با خبرنگار
خبریجات گفت: در دوم بهمن ماه امسال مراسم افتتاحیه تعاونی
در مبحث مشاغل خانگی و کارگاه کوچک با نام سازه گستر امیر

 
فاتح نوشاد با حضورین برخی مسئولین برگزار گردید. 

این خیر و کارآفرین ادامه داد: در مبحث مشاغل خانگی و کارگاه
هاي کوچک حدودا شش ماه است که مشغول به فعالیت هستیم
و با تحقیقات و پژوهش هایی که با نخبگان دانشگاه تهران و

علامه طبابایی داشتیم به این نتیجه رسیدیم که در زمینه کارآفرینی مشاغل خانگی و کارگاه کوچک براي زنان سرپرست خانوار و
خانواده هاي بی بضاعت و کم بضاعت موقعیتی فراهم شود تا این عزیزان با حفظ کرامت با حقوق وزارت کار به همراه بیمه که برایشان

 
درنظر گرفته ایم مشغول به فعالیت شوند. 

وي ادامه داد: تولیدات ما مربوط به بسته بندي، خیاطی، گوهر تراشی، تولیدات کیک و شیرینی خانگی و دیگر حرفه ها است که از
همین رسانه اعلام می کنم انشااالله سعی داریم بعد از شهرستان شهریار در استان هاي دیگر هم فعالیت هاي گسترده داشته باشیم که

 
البته این منوط به همکاري مسئولین کشور است. 

این فعال اقتصادي، در پاسخ به این سوال که وجود مشاغل خانگی چقدر می تواند به اقتصاد کشور کمک کند گفت: اول باید تصریح
کنم که ما بخش خصوصی هستیم و قطعا اگر در ادامه حمایت شویم می توانیم با انسجام بخشی مشاغل خانگی در چارچوب قانون و

 
نظام کشور بی شک این فعالیت با ارزش به بخش هاي زیرساختی اقتصادي کشور کمک خواهد کرد. 

مدیریت شرکت تعاونی سازه گستر امیر فاتح نوشاد شهریار، مصادف شدن این طرح با دهه فجر را امري خجسته و مقدس برشمرد و
افزود: خیلی خوشحالم که این طرح بزرگ همزمان و مصادف با دهه فجر و چهل و دومین سالگرد جمهوري اسلامی شده است که در
واقع با این فعالیت در سال جهش تولید،هدیه ي ما به مقام معظم رهبري باشد. جا دارد در این همایش تشکر ویژه داشته باشم از

مسئولین و عزیزانی که ما را همراهی کردند. 



وثوقیان در پایان تصریح کرد: در فاز اول 530 نفر اعم از بانوانی که در منزل یا کارگاه یا تدارکات و حسابداري هستند مشغول به
فعالیت می شوند و انشااالله با یک افق دید هدفمان این است چیزي حدود 3500 خانوار در این طرح مشارکت داشته باشند.



گفت وگو، هم اندیشی و اهداف مشترك راه بهبود اقتصاد کشور

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  279  |  تاریخ: 1399/11/05

نسیم توکل / عضو اتاق بازرگانی تهران و فعال اقتصادي از حضور فعال و پر رنگ نمایندگان جدید مجلس شوراي اسلامی در
شبکه هاي اجتماعی به خصوص توییتر و اینستاگرام دغدغه خاطر، مصوبات مورد تایید، اندیشه ها و عقاید آنها براي جامعه و اقشار

 
مختلف مردم بیشتر شناخته می شود. 

با این حال، متأسفانه در این اظهار نظرها اغلب دیدگاهی مشترك به چشم می خورد که کارآفرینان تاجر مسلک هستند و اغلب آنها از
مسیرهاي غیر قانونی کسب ثروت کرده اند و ارزش آفرینی نداشته اند! متأسفانه این نظر برخی مسوولان مملکتی نیز هست. باید
گفت، شرایط زندگی، ارتباطات و اجتماعات افرادي با این دیدگاه اغلب در میان احزاب بوده تا جامعه و همین موضوع مانع داشتن
درك و دید واقعی در آنها شده است. به خصوص وقتی این دیدگاه حاصل فضایی دور از اتمسفر تولید و فعالیت اقتصادي باشد. البته
بخشی از بار مسوولیت این معضل و جا افتادن نگاه غلط بر دوش ما فعالان اقتصادي و کارآفرینان هست. وقتی مسوولان و نمایندگان
مجلس را براي بازدید به کارخانه ها و واحدهاي تولیدي مان می بریم و براي حضور آنها نیروي موقت استخدام می کنیم، وقتی زیر
فشار و نابسامانی اقتصادي تلاش می کنیم رخ مان را سرخ نگاه داریم، در حال نداشتن نیرو باز هم کارخانه را سرحال و پویا نشان
دهیم و هنگامی که سعی می کنیم مشکلات را بپوشانیم و تصویر فانتزي به جاي واقعیت ارائه دهیم سبب می شود آنها بیش از تحت
تاثیر حقیقت قرار گرفتن درگیر تبلیغات ما شوند و دریافتی از دغدغه هاي اصلی بخش خصوصی و مشکلات گریبانگیر آنها نداشته

 
باشند. 

پس طبیعی است ببینیم کسانی که باید در راهروهاي مجلس و کمیسیون ها براي ما و مشکلات ما تلاش کنند به فکر مسائل دیگر
هستند و در جهت کاملا متفاوتی قانون گذاري می کنند. به علاوه، مقابل کسانی که می خواهند گرهی باز کنند و مسائل واقعی و
درگیري هاي فعالان اقتصادي را مورد بررسی قرار دهند، نیز می ایستند. در این شرایط فعالان اقتصادي به واسطه تضاد قانون گذاري
و تفاوت آنها با شرایط اجرایی کار مجبور به دور زدن قانون هستند. دلیل دیگر شاید این هست که نمایندگان با برقراري ارتباط با
برخی کارآفرینان شاخص دغدغه هاي آنها را دریافت می کنند و در بهترین حالت آنها را صرفا در نظرات کمی و نه کیفی خود
منعکس می سازند. واقعیت اینجاست که بخش خصوصی در جلسات و نشست هاي هم اندیشی فقط نظر می دهد و فعالان از دید

 
خود صحبت می کنند و راهکار یا دغدغه جمعی ندارد. همان فقط من و منافع من! 

از سوي دیگر براي بهتر صورت گرفتن روش هاي اجرایی، مرکز پژوهش هاي مجلس را داریم که به منظور تدوین فرآیند و ارائه نقشه
راه فعالیت می کند. این محل از جمله مراکزي است که به خوبی ایجاد شده اند و توانسته افراد نخبه و باسوادي جذب کند که
موضوعات مورد بررسی را با سطح قوانین داخلی، عرف بین المللی و آمارهاي قطعی بررسی و نظر کارشناسی ارائه کنند. با این حال،
گاه نظر تخصصی این کارشناسان ممکن است حاوي دغدغه هاي بخش خصوصی، پاسخگوي نیاز فعلی جامعه کارآفرینی کشور و
حلال موانع و مشکلات آنها نباشد. در حالی که راهکار آسانی وجود دارد. آن اینکه، مرکز پژوهش هاي مجلس هنگام تحقیق با مراکز
مطالعاتی و کارشناسی بخش خصوصی یعنی اتاق هاي بازرگانی ایران ارتباط مستقیم و موثر برقرار کند. یعنی پیش از نگارش متن و
تحویل تحقیق نظرات همه جانبه و کارشناسانه دریافت کند. اتاق هاي بازرگانی صداي فعالان بخش خصوصی هستند که براي بیان و

 
حل دغدغه ها و مشکلات کارآفرینان و تولیدکنندگان فعالیت می کنند. 

نکته دیگر اینکه براي دریافت نظرات بخش خصوصی نباید صرفا سراغ گروه واحدي از نمایندگان اتاق بازرگانی و کارآفرینان مورد نظر



رفت، بلکه در این مورد همچون دیگر مسائل تکثر و چند جانبه گرایی راهکار رسیدن به هدف است. در بخش خصوصی متاسفانه حتی
در مراکز اصلی و اندیشکده ها افرادي از بخش خصولتی وارد شده اند که با ارائه نظرات غیر واقعی سعی بر منحرف کردن مسیر
حرکت دارند و براي ایجاد بازار انحصاري به نفع خود و دوستانشان تلاش می کنند. بنابراین باید تنوع وجود داشته باشد و نظرات همه

 
بخش ها از کسب وکارهاي بزرگ تا کوچک و متوسط دریافت شود. 

مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی باید براساس مسائل و آسیب هاي موجود راهکاري کارشناسی ارائه کند و به دست

 
نمایندگان مجلس برسد. 

با این حال، نمایندگان مجلس هم باید براساس قلمرو تخصصی خود اظهار نظر کنند و به عضویت کمیسیون مرتبط درآیند. نه آنکه در
مورد هر موضوع اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، صنعت و بین الملل صحبت کنند. باید ساز و کاري مشخص شود تا هر فرد با توجه به
حوزه اصلی خود با هماهنگی مرکز پژوهش ها و پارلمان بخش خصوصی به ویژه در قلمرو اقتصادي نظر خود را ارائه کند یا به قانونی
رأي دهد. در شرایط کنونی، همه چیز براساس نظرات کارشناسی حتی پیشنهاد هاي مرکز پژوهش هاي مجلس تصویب نمی شود.

 
این چالشی است که اتاق بازرگانی نیز با آن روبه رو هست و باید بر شیوه جلب نظر و کسب اعتماد نمایندگان مردم تمرکز کند. 

 
مورد آخر، لابی کردن و ایجاد ارتباط با هدف تصویب قانون یا طرحی به نفع همه فعالان بخش خصوصی است. 

لابی، یک واقعیت است که در تمام دنیا جریان دارد و اصلا بسیاري امور از راه همین توانایی ارتباطی پیش می رود. چه بسیار طرح
هاي کارشناسی شده، منظم و در راستاي اهداف بخش خصوصی که با لابی مخالفان تصویب نمی شود و قانونی 180 درجه متفاوت و

 
متضاد با منافع بخش خصوصی به تصویب می رسد. 

لابی کننده اصلی به نفع تولید، صادرات و واردات ایران نمایندگان اتاق بازرگانی در سراسر کشور هستند. اتاق ها باید افرادي داشته
باشند که بتوانند در هر شهر و استان براي منافع بخش خصوصی لابی کنند و از طریق نماینده هر شهر قوانینی در راستاي بهبود
فضاي کسب وکار، توسعه اقتصادي و گشایش امور بازرگانی کشور به تصویب رسانند. آنها باید رفت وآمد مداوم به مجلس داشته باشند
و خروجی جلسات شوراي گفت وگو بخش خصوصی و دولت را به گوش نمایندگان مردم رسانند. این افراد باید از جنس هر مجلس
باشند و اتاق بازرگانی باید بتواند افرادي با این خصوصیات بیابد و در میان آنها باید سلامت اقتصادي، اخلاقی، مالی، فرهنگی و

 
شفافیت جریان یابد. 

این راهکارهاي اجرایی به عنوان مسیر گریز و یافتن شرایط بهتر براي اقتصاد کشور و فعالان بخش خصوصی ارائه شدند که صرفا
نظرات شخصی اینجانب نبودند و مشترکات بسیاري از اقتصاددانان، بازرگانان، فعالان اقتصادي و نمایندگان بخش خصوصی هستند.
تلاش کردم مجموع نظرات، آرا و راهکارهایی که در تشکل ها و جلسات اقتصادي بخش خصوصی شنیده ام را در قالب این یادداشت

 
ارائه کنم تا شاید اتفاق مثبتی براي فعالان بخش خصوصی و اقتصاد کشور به مرور رنگ واقعیت پذیرد. 

 
این مطلب برایم مفید است بلی 0 نفر این پست را پسندیده اند 

کپی شد



حیف ایران

منبع: روزنامه مردم سالاريشماره خبر:  280  |  تاریخ: 1399/11/05

 
جعفر محمدي 

سید جواد هاشمی، بازیگر سینماي ایران که با وصف «ارزشی» شناخته می شود، اخیرا در تبلیغ شرکتی که خانه هاي دوبی را می
فروشد مشارکت کرده و ایرانی ها را دعوت کرده که در این شهر عربی، خانه بخرند و تاکید کرده که اگر این کار را بکنید، بچه هایتان

 
هم دعایتان خواهند کرد. 

این تبلیغ، جنجال زیادي را به دنبال داشته است؛ سیدجواد هاشمی و تبلیغ براي دوبی؟! به قول «نقی معمولی» در سریال پایتخت:

 
«مگه می شه؟ مگه داریم؟!» 

 
پاسخ این است: بله! می شه و داریم. 

می توان سید جواد هاشمی را نکوهید که چرا براي دوبی تبلیغ کرده و حتی این جمله اش که گفته «لایف استایل خانه هاي دوبی با

 
هیچ جاي دنیا قابل قیاس نیست» را به سخره گرفت. 

اما من بیش از این که به سیدجواد و لایف استایل خانه هاي دوبی فکر کنم، دلم به درد می آید که چرا به روزي افتاده ایم که رفتن از
ایران به یک دغدغه فراگیر تبدیل شده است؟ ایرانی که زمانی در قعر کشورهاي مهاجر فرست بود، اینک سال هاست که بالاي این
جدول جاخوش کرده است و این در حالی است که نه مانند افغانستان و سوریه درگیر جنگ ایم و نه مانند بسیاري از کشورهاي

 
آفریقایی دچار فقر ذاتی هستیم. 

 
تنها حکایت دوبی هم نیست؛ دوبی هم دارد مانند بسیاري از کشورهاي دیگر براي جذب سرمایه هاي ایرانی رقابت می کند. 

مگر همین چند ماه پیش نبود که خبرگزاري رسمی جمهوري اسلامی (ایرنا) خبر داد که ایرانی ها رکورددار خرید خانه در ترکیه شده

 
اند؟ 

چقدر ایرانی در این سال ها جلاي وطن گفته و با انگیزه «به هر آن کجا که باشد به جز این سرا، سرایم» از استرالیا در شرق عالم تا

 
کانادا در غرب جهان پراکنده شده اند؟! 

 
واقعاً در چند درصد از هواپیماهایی که از ایران به خارج می روند، مهاجري که می رود تا برنگردد، وجود دارد؟! 

تازه! آنان که رفته اند، رفته اند و تکلیف شان مشخص است؛ میلیون ها ایرانی و مخصوصا جوان، یا در صدد رفتن هستند یا در حسرت

 
آن! 

 
سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران! 

مقصر این وضعیت، نه سید جواد هاشمی که کسانی هستند که با تصمیم گیري ها و اقدامات نابخردانه شان در سطوح ارشد مدیریتی،

 
ایران ما را به جایی براي «فرار» و نه «قرار» تبدیل کرده اند: 

 
این وضعیت «هوا»یی است که تنفس می کنیم و به ویژه در شهرهاي بزرگ، حسرت یک دم اکسیژن خالص به دلمان مانده است؛ 

«آب» که می بینیم، دلمان می لرزد که دارد تمام می شود و یادمان می افتد که حتی ذخایر استراتژیک آب را از اعماق زمین هم
استخراج کرده اند؛ براي یک کار عادي در ادارات، باید کفش آهنی داشت و زیر میزي و رومیزي داد، در دادسرا و دادگاه دلت می لرزد

 
که آیا حقت را خواهی گرفت یا اتفاق دیگري می افتد؟ 

سطح علمی دانشگاه نزولی شده است و کشور پر شده از دکترهاي بی سوادي که با مدرك شان پز می دهند و پول در می آورند،
مدارس، محلی شده اند براي ربایش کودکی و نشاط کودکان و نوجوانان، رسانه هایمان شیر بی یال و دم و اشکم هستند، هر روز
مسئولی حرفی می زند که دنیا به ما بخندد، مصوبات مجلس مان و کارهاي دولت مان هم که اظهر من الشمس اند، درآمدها اندك اند
و قیمت ها لحظه اي بالا می روند و ارزش پول ملی پایین می آید، کسی که بخواهد کارآفرینی و اشتغالزایی کند، به چنان روزگاري



گرفتارش می کنند که به غلط کردن می افتد، روابط مان با جهان، همواره در سطحی بالاتر از معمول، متشنج است، ریاکاري سکه
رایج جامعه شده است و اخلاقیات درگیر افولی تاریخی، شغل و ثبات شغلی و تشکیل خانواده براي خیلی ها رویاست، خانه دیگر حتی

 
یک رویا هم نیست و خودرویی که در دنیاي امروز، جزو اقلام پیش پا افتاده محسوب می شود، دغدغه ایرانی ها شده است و ... . 

 
پس چرا میلیون ها نفر نروند و بیشتر از رفتگان در آرزوي رفتن نباشند؟! 

پاي صحبت شان هم که می نشینی می گویند که مگر چند بار زندگی می کنند؟ و حتی آنان که در میانسالی اند با حسرت پاسخت

 
می دهند: از ما گذشت، لااقل برویم که بچه هایمان زندگی کنند و به قول سیدجواد هاشمی، دعاگو شوند! 

مگر چقدر آدم داریم که بتوانند بروند و نروند تا کشورشان را بسازند و مدام نامردي و نامرادي ببینند و باز هم نروند و بمانند و باز

 
نامردي و نامرادي ببینند و نروند و باز... مگر یک انسان چقدر تاب و توان دارد؟! 

تا زمانی که عقلانیت به تصمیم و کارهایمان بازنگردد و هر که بیشتر شعار دهد و جلوه گري کند، بر صدر نشیند و بیشتر قدر بیند،
اوضاع مان همین هست که هست و ایرانی ها در ترکیه و امارات و... خانه خواهند خرید و کار و بار وکلاي مهاجرت، پررونق خواهد بود

 
و طیاره هایمان پر از مسافرانی خواهد بود که می روند تا به وطن بازنگردند ولو با چشمانی گریان و دل هایی شکسته! 

 
سیدجواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران! 

سردبیر عصر ایران



زندگی بهترین هدیه خداوند است

منبع: همشهريشماره خبر:  281  |  تاریخ: 1399/11/05

گاهی اوقات با انسان هایی آشنا می شویم که با وجود مشکلات جسمی، دست از فعالیت برنداشته اند و این مشکلات نه تنها
باعث انزوا و گوشه گیري آنها نشده، بلکه مسیري براي رشد و پیشرفتشان فراهم کرده است.

 
 

 
معصومه حق جو 

گاهی اوقات با انسان هایی آشنا می شویم که با وجود مشکلات جسمی، دست از فعالیت برنداشته اند و این مشکلات نه تنها باعث
انزوا و گوشه گیري آنها نشده، بلکه مسیري براي رشد و پیشرفتشان فراهم کرده است. «الهام هاشمی» یکی از همین افراد است. این
بانوي هنرمند با اینکه از بدو تولد با معلولیت سی پی (نوعی اختلال مغزي که باعث آسیب دیدن عضلات حرکتی می شود) مواجه
بوده، ولی عشق به کارهاي هنري او را کم کم به سمت یادگیري نقاشی روي فلز سوق داده است. هاشمی در منطقه 7 و محله سبلان
جنوبی سکونت دارد و معتقد است زندگی هدیه اي از طرف خداست و خوب زندگی کردن ما هم می توان شکر این نعمت باشد. او در

 
انجمن علمی و آفرینش هاي هنري معلولان ایران هم عضویت دارد. با او هم صحبت شدیم تا از هنرش و این روزهاي کرونایی بگوید. 

 
 

 
الهام هاشمی / هنرمند 



 
چطور شد که از بین همه رشته هاي هنري، نقاشی روي فلز را انتخاب کردید؟ 

سال ها قبل هنر «اسکراچ برد» را دیده و علاقه مند شده بودم. در این هنرلایه نازکی از مرکب سیاه را روي ورقه گچی اضافه می
کنند تا سطح آن سیاه شود و بعد به وسیله ابزار نوك تیز، طرح مورد نظرشان را روي آن خراش می دهند. کاري که می خواستم
انجام بدهم شبیه اسکراچ برد بود، ولی به صورت حکاکی روي فلز. نقاشی روي فلز همان وسیله اي است که می توانم با آن تمام

 
احساساتم را بیان کنم و از این کار لذت ببرم، اما این هنر چنان که باید معرفی نشده و شناخته شده هم نیست. 

 
همه هنرها زیبایی هاي خاص خود را دارند. در نقاشی روي فلز چه مزیت هنري یا وجوه زیبایی شناسانه اي وجود دارد؟ 

اینکه روي فلز با وجود سختی و محکمی به گونه اي حکاکی کنی تا یک اثر هنري خلق شود به نوبه خود زیباست. درست مثل
استقامت در برابر سختی ها که نتیجه آن تبدیل انسان به موجودي مقاوم تر از قبل است. همین موضوع نقاشی روي فلز را براي من

 
برجسته کرد. 

 
 

 
با شیوع کرونا قدرت خرید مردم بسیار کم شده و قیمت اجناس بالا رفته، این موضوع روي بازار کار شما هم تأثیرگذار بوده است؟ 

جدا از رکود اقتصادي که همه با آن مواجه شده اند، ابزار و وسایل اولیه کارم هم بسیار گران و کمیاب شده است. آلومینیوم نایاب شده

 
و نمی توانم کارم را گسترش بدهم. متأسفانه فراهم نبودن مواد اولیه در این برهه زمانی جلو فعالیتم را گرفته است. 

آلومینیوم هم از فلزهاي گران قیمت محسوب می شود و در شرایط فعلی هم هر لحظه قیمت آن بالاتر می رود در حالی که بازار
فروش رونق زیادي ندارد. البته این هنر مخاطبان خاص خود را دارد؛ هنردوستانی هستند که ارزش کار هنري را می دانند و هنر را با

 
سکه نمی سنجند، بلکه به احساس هنرمند توجه می کنند. 

 
در برخی از آثاري که خلق می کنید از نقوش و طراحی هاي سنتی استفاده کرده اید. براي انتخاب طرح ها چه معیارهایی دارید؟ 

بیشتر ترجیح می دهم از طبیعت و منظره استفاده کنم. گاهی هم پیش آمده طرحی را که ظریف بوده و به دلم نشسته روي
آلومینیوم نقاشی کرده ام. برخی اوقات از طرح هاي سنتی هم استفاده می کنم. آیات قرآن یا پیامی از بزرگان یا اشعار کلاسیک را هم

 
روي فلز حکاکی کرده ام. 



 
 

 
براي نمایش آثارتان، به جز نمایشگاه، از ظرفیت فضاي مجازي هم استفاده می کنید؟ 

آثارم را قبل از کرونا در غرفه ها و نمایشگاه هایی که اکثراً از سوي شهرداري برپا می شد، عرضه می کردم. حالا که این نمایشگاه ها
برگزار نمی شوند، تمایلی ندارم از فضاي مجازي براي نمایش آثارم استفاده کنم. به نظرم مخاطب در فضاي مجازي نمی تواند به

 
خوبی با اثر ارتباط برقرار کند و حس هنرمند و جهان بینی او را که در اثرش مشهود است، درك کند. 

 
برخی افراد می گویند که معلولیت، محدودیت نیست. چقدر این جمله در مورد شما صدق می کند؟ 

اگر بگویم محدودیت نیست، شعار داده ام، چون هر محدودیتی، محرومیت را هم به دنبال دارد. اما نوع نگاه به زندگی می تواند مسیر
را براي انسان ها هموار و آنها را به آینده امیدوار کند. معلول بودن در هر حال جزئی جدانشدنی از زندگی من و امثال من محسوب

 
می شود. 

 
تا به حال شده با توجه به شرایط جسمی و سختی هایی که با آنها مواجه اید، از ادامه فعالیت ناامید شوید؟ 

در شرایطی مثل دوري راه نمایشگاه ها و مشکلات در رفت وآمد و... گاهی پیش می آمد که کلا از فعالیت و شرکت در برخی
نمایشگاه ها منصرف شوم، چون هیچ فروشی نداشتم. اما عشق به کارم بیشتر از آن چیزي بود که کلا این هنر را کنار بگذارم و

 
فعالیتی نکنم. بنابر این، با توکل به خدا به مسیر برمی گشتم. 

 
براي برگزاري کلاس در محله براي کودکان یا بزرگسالان پیشنهادي داشتید؟ 

موقعیت تدریس براي من تاکنون پیش نیامده و تجربه اي هم در این زمینه ندارم، ولی اگر شرایط مناسبی فراهم شود، با کمال میل

 
حاضرم این هنر را به هم محله اي ها هم آموزش بدهم. 



 
 

 
شهرداري اقداماتی در راستاي مناسب سازي معابر محله سبلان براي معلولان انجام داده است؟ 

مناسب سازي معابر براي افراد داراي معلولیت در همه جاي دنیا مورد توجه است، اما متأسفانه در کشور ما شهرداري هاي ما کمتر به
این موضوع مهم پرداخته می شود. در همین محله سبلان اصلاً کوچه ها و خیابان ها مناسب رفت وآمد ما نیست. بارها اتفاق افتاده به

 
دلیل خرابی آسفالت براي تردد دچار مشکل شده ام. 

 
چه انتظاري از شهرداري و نهادهاي مربوطه دارید؟ چگونه می توانند به معلولان هنرمند کمک کنند؟ 

شهرداري و نهادهاي مختلف می توانند سفارش هدایایی را که از جانب سازمان خود قصد دارند به کارمندان یا افراد خاص بدهند به ما
بسپارند و از ما خرید کنند. از این طریق ما و آثارمان معرفی می شویم. اگر شهرداري هر منطقه هنرمندان معلول خود را به دیگر

 
مناطق شهرداري براي همین هدایاي مناسبتی معرفی کند، به این ترتیب به نوعی براي افرادي مثل من کارآفرینی هم می شود. 

 
مؤسسه ها یا نهادها براي فروش یا عرضه آثار از شما حمایت کرده اند؟ 

بله. در این چند سال فعالیت به مرور با مؤسسه هاي مختلفی آشنا شده ام. یکی از این مؤسسه ها پیام آوران ساحل امید و آقاي
مبصر، مدیریت آن بوده که نخستین کار حرفه اي ام با معرفی این مؤسسه آغاز شد. پیام آوران ساحل امید با برگزاري نمایشگاه هاي
متعدد براي افرادي مثل من باعث ایجاد انگیزه می شدند. انجمن علمی و کارآفرینی معلولان ایران و مدیر آن آقاي برجیان هم هنوز

حامی هنرمندان و توان یابان هستند و سعی می کنند مسیر را براي پیشرفت افراد داراي معلولیت هموار کنند.



یادداشت/ تغییر رفتارهاي شغلی

منبع: همشهريشماره خبر:  282  |  تاریخ: 1399/11/05

افراد در شغل هاي مختلف تحت تأثیر عادت هاي شغلی قرار می گیرند و دچار رفتارهاي فیزیکی خاصی می شوند. ماندگاري
کرونا و تأثیر زیاد آن بر روي اقتصاد نیز افراد را به چاره جویی طلبیده، به گونه اي که هرکسی در حرفه و مهارت خود با

ایجاد فضاي خلاقانه، کسب وکارش را به سمت فضاي مجازي سوق داده است.

 
ایمان مهدي زاده- پژوهشگر توسعه پایدار 

افراد در شغل هاي مختلف تحت تأثیر عادت هاي شغلی قرار می گیرند و
دچار رفتارهاي فیزیکی خاصی می شوند. ماندگاري کرونا و تأثیر زیاد آن بر
روي اقتصاد نیز افراد را به چاره جویی طلبیده، به گونه اي که هرکسی در
حرفه و مهارت خود با ایجاد فضاي خلاقانه، کسب وکارش را به سمت فضاي
مجازي سوق داده است. همچنین رفتارهاي شغلی نسبت به گذشته تغییر
کرده و همه کسانی که با رایانه ، تبلت و موبایل، کارشان را پیش می برند
عادت هاي مشترك زیادي دارند. از این رو کسب وکارهاي اینترنتی نسبت به
کارهاي سنتی مزایایی دارد که در بحبوحه انواع پاندمی هاي جهانِ مدرن
امروز قابل توجه است. صرفه جویی در زمان براي عدم حضور در ترافیک شهر،
نخستین و برترین مزیت فردي و جمعی به حساب می آید. صرفه جویی در
انرژي، سود دیگر این گونه کسب وکارهاست. هزینه هاي پایین راه اندازي
شغل نسبت به کسب وکار سنتی مزیت دیگر محسوب می شود. این در حالی
است که اغلب این کسب وکارها از فضاي رایگان در منزل یا انباري و حتی
گاراژ خانه آغاز شده و هزینه هاي انرژي و اجاره و انواع قبوض، فرد را در آغاز

کار در آستانه ورشکستگی قرار نمی دهد. از سوي دیگر مفاهیم برخی شغل ها نیز در دست دگردیسی قرار گرفته اند. همچنین ایجاد
فاصله گذاري فیزیکی بین افراد به عنوان یک اصل در رعایت بهداشت، همه فنون بازاریابی پیشین را زیر سؤال برده و روش هاي
نوینی را جایگزین کرده است. شاید به زودي آکادمی ها و مؤسسات آموزشی در حوزه آموزش مهارت هاي مختلف، بیشتر کارکرد
مفاهیم درسی خود را از دست بدهند؛ بنابراین باید به فکر شناسایی و جایگزینی آن موارد باشند. به هرحال دنیاي پساکرونا هرگز

 
شبیه قبل نخواهد شد و زیستگاه بعدي کسب وکارها، فضاي مجازي خواهد بود. 

شاید بزرگ ترین مشکلِ روش هاي درآمدي آینده، کاهش شدید روابط اجتماعی باشد که می تواند به گونه بشر آسیب هاي جدي
وارد کند. گرچه دنیاي امروز سرمایه و دارایی و پول، نقش هاي اساسی دارند و شاخص مهمی در ارزیابی افراد و جوامع محسوب می
شود، اما بزرگ ترین سرمایه منابع انسانی است که در این برهه اگر کارشناسان و صاحب نظران براي ادامه زیست اجتماعی راهکاري
پیدا نکنند، بسیاري از انسان ها در معرض افسردگی قرار می گیرند. انسان هر قدر درآمد داشته باشد و کسب وکارش پررونق باشد،
اگر فاقد روابط اجتماعی باشد از زیستن اش لذت نمی برد و چه بسا براي خود و جامعه اش خطرآفرین شود. براي نمونه شهروندان
اسکاندیناوي که سطح رفاه مطلوبی دارند، به خاطر شرایط زیستی و کمبود روابط اجتماعی، مدام در معرض افسردگی قرار دارند و
دولتمردان و تصمیم گیران آنان، این مؤلفه را به عنوان شاخص در همه برنامه هاي توسعه اي شان مدنظر قرار داده اند. در واقع حفظ
و توسعه سرمایه اجتماعی را در اولویت سرمایه هاي دیگر قرار داده اند. خلاصه کلام اینکه با توسعه کسب وکارهاي آنلاین هر روز
شغل هایی از بین می رود و عده اي به جرگه بیکاران می پیوندند. پرواضح است که در این کوچ بزرگ مغازه به رایانه، فقط عده اي



معدود موفق به کارآفرینی می شوند و اگر حمایت دولت و تشویق به اشتغالزایی در بین جوانان رخ ندهد با سونامی نیروي غیرفعال
مواجه خواهیم شد.



تفاهم نامه همکاري کمیته امداد خوزستان و شرکت آپر

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  283  |  تاریخ: 1399/11/05

تفاهم نامه همکاري مشترك کمیته امداد خوزستان و شتاب دهنده آروند پرتو انرژي راهبردي (آپر) با محوریت توانمندسازي
اقتصادي نیازمندان از طریق توسعه زیست بوم کسب وکار و کارآفرینی براي جامعه مخاطب امداد منعقد شد.

تفاهم نامه همکاري مشترك کمیته امداد خوزستان و شتاب دهنده آروند پرتو انرژي راهبردي (آپر) با محوریت توانمندسازي

 
اقتصادي نیازمندان از طریق توسعه زیست بوم کسب وکار و کارآفرینی براي جامعه مخاطب امداد منعقد شد. 

به گزارش ایکنا از خوزستان، جمال شیبه، مدیرکل کمیته امداد
امام خمینی(ره) خوزستان امروز 4 بهمن ماه در جمع خبرنگاران،
از انعقاد تفاهم نامه همکاري میان کمیته امداد خوزستان و
شتاب دهنده آروند پرتو انرژي راهبردي (آپر) خبر داد و اظهار
کرد: این تفاهم نامه در راستاي منویات مقام معظم رهبري و
تأکید به تولید و فناوري هاي داخلی کشور و اهمیت استفاده از
ظرفیت شرکت هاي دانش بنیان و فن آور، تحقق اهداف اقتصاد
مقاومتی، ایجاد تعاملات لازم جهت بهره مندي از حداکثر

 
ظرفیت ها در زمینه علم و فناوري و نیز بهره گیري از فرصت هاي فناورانه منعقد شده است. 

وي افزود: هدف از انعقاد این تفاهم نامه توسعه همکاري هاي مشترك جهت تحقق راهبردهاي کلان امداد با محوریت توانمندسازي

 
اقتصادي نیازمندان ازطریق توسعه زیست بوم کسب وکار و کارآفرینی براي جامعه مخاطب امداد خوزستان است. 

شیبه اضافه کرد: موضوع تفاهم نامه شامل استفاده از ظرفیت هاي پژوهشی، فناوري، اقتصادي و علمی طرفین در فعال کردن
توانمندي هاي بالقوه تولیدکنندگان، صاحبان صنایع، تجار، پژوهشگران و شرکت هاي فن آور و دانش بنیان در جهت ایجاد اشتغال و

 
توسعه کارآفرینی در تمامی حوزهاي صنعتی، کشاورزي و خدمات با تامین منابع مالی و سرمایه لازم است. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) خوزستان ارائه خدمات مشاوره، آموزش کسب و کار و ایجاد مهارت هاي لازم در حوزه کسب
وکار واقتصاد دانش بنیان، همکاري در جهت ایجاد کسب وکارهاي مولد جدید، ایجاد ظرفیت هاي جدید براي کسب وکارهاي در حال
فعالیت در راستاي افزایش تولید، ثروت و اشتغال در جامعه مخاطب امداد، همکاري در پایدارسازي و ارتقاي بازدهی اقتصادي طرح
هاي اشتغال جامعه مخاطب و تامین منابع مالی براي پروژه هاي کسب وکاري با توجیه اقتصادي مناسب را از جمله محورهاي این

 
تفاهم نامه عنوان کرد. 

وي شناسایی پتانسیل هاي موجود در منطقه به منظور بسط و توسعه فناوري هاي نوین با مشارکت متخصصان و صاحب نظران
شناخته شده، نظارت بر مراحل ارائه پروپزال، طرح توجیهی،BP و مدل اجرایی تا مراحل اجرا و بهره برداري از طرح کسب وکاري به



منظور اطمینان از موثر بودنپروژه، ایجاد بستر لازم جهت توانمندسازي شرکت هاي نوپا، فعال و خلاق با ایجاد تیم سازي، ارائه مشاوره

 
فنی و جلب سرمایه ي بخش خصوصی را از دیگر محورهاي این تفاهم نامه دانست. 

مدیرکل کمیته امداد خوزستان تصریح کرد: از دیگر محورهاي این تفاهم نامه شناسایی ایده هاي نوین، کاربردي و اقتصادي و حمایت
از تکمیل فرایند تبدیل ایده به محصول و تسریع در انتقال دانش فنی و فناوري، هم افزایی در راستاي استفاده از ظرفیت صندوق هاي
تامین مالی و همکاري مشترك در جهت برگزاري رویدادهاي استارتاپی و همایش هاي تخصصی در جهت شناسایی ایده هاي برتر

 
است. 

انتهاي پیام



اخبار سیاسی

شماره خبر:  284  |  تاریخ: 1399/11/04
منبع: روزنامه آواي خراسان

جنوبی

 
واکسیناسیون از بهمن ماه در کشور آغاز می شود 

رئیس جمهوري با بیان اینکه واکسیناسیون در کشور بهمن ماه آغاز می شود، گفت: تا رسیدن واکسن داخلی استفاده از واکسن
خارجی یک ضرورت است. روحانی با اشاره به اینکه سه واکسن برکت، رازي و پاستور، واکسن هاي داخلی است که سال آینده به بهره

 
برداري می رسد، ابراز امیدواري کرد برخی از این ها در فصل بهار و برخی در فصل تابستان به دست ما برسد. 

 
بودجه دولت از جیب مردم برداشته می شود 

رئیس مجلس گفت: افزایش تورم حاصل از بودجه دولت نشان دهنده دست کردن در جیب مردم است و اگر یک کارگر همه عمرش
پول جمع کند و غذایی نخورد، آرزوي مسکن دار شدنش هیچ وقت محقق نخواهد شد. قالیباف افزود: ما با رویکرد توانمندسازي و با
توجه به تولید و اشتغال جلو می رویم. چقدر ارز از صندوق توسعه به درخواست دولت داده شد؟ و چقدر از لایحه بودجه کمک شد؟

 
مشکل کشور درآمد نیست، بلکه هزینه هاست. 

 
اصولگرایان از سید حسن خمینی براي کاندیداتوري در انتخابات 1400 دعوت کرده اند 

فعال سیاسی اصلاح طلب، در رابطه با کاندیداتوري سید حسن خمینی در انتخابات 1400 گفت: گروه هاي زیادي دوست دارند سید
حسن خمینی کاندیداي آنها باشد؛ اصولگرایان از او دعوت کرده اند اما نپذیرفته است. جواد امام افزود: اصلاح طلبان هم به او پیشنهاد

 
داده اند اما هنوز عزم جدي براي حضور در انتخابات را ندارد. 

 
ضرغامی: بگذارید مردم زندگی کنند 

عضو شوراي عالی فرهنگی انقلاب در واکنش به خبر احضار وزیر ارتباطات به دادگاه به دلیل عدم فیلتر اینستاگرام در حساب شخصی
خود در توییتر نوشت: خوب یا بد مردم با اینستاگرام زندگی می کنند. اگر نتوانستیم سرویس مشابه راه اندازي کنیم، با کاهش پهناي

 
باند، مردم را ناراضی نکنیم. بزرگترین بازار خرید و فروش مجازي ایران در اینستاگرام است، بگذارید مردم زندگی کنند. 

 
نتیجه انتخابات 92 برآیند پاسخ عمومی به ردصلاحیت هاشمی بود 

حسام الدین آشنا، مشاور رئیس جمهور در توییت خود نوشت: در سال 92 اصلاح طلبان و اصول گرایان در بستر روانی و سیاسی ناشی
از عدم احراز صلاحیت مرحوم هاشمی به رقابت پرداختند و نتیجه انتخابات هم برآیند پاسخ عمومی به این تصمیم شوراي نگهبان بود.

 
روحانی هم مانند هاشمی نه اصول گراست و نه اصلاح طلب. البته رحم اجاره اي مشکل عقیم بودن را حل نمی کند. 



 
قوا نباید در اختیارات یکدیگر مداخله کنند 

سخنگوي شوراي نگهبان گفت: هرکدام از قوا وظایف و اختیاراتی دارند که قوه دیگر نباید در آن دخالت کند تا تداخلی پیش نیاید که
منجر به بروز نگرانی شود. کدخدایی افزود: بهتر است مباحث در حوزه هاي کارشناسی، توسط کارشناسان سه قوه مورد بررسی قرار

گیرد تا نهایتا اگر موضوعی مورد اختلاف بود از ابزار هاي قانونی براي حل آن استفاده کنند.



ساخت 10 هزار واحد مسکن براي نیازمندان

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  285  |  تاریخ: 1399/11/04

رئیس بنیاد مستضعفان از اختصاص 500 میلیارد تومان اعتبار براي ساخت 10 هزار واحد مسکن محرومان در قالب تفاهم
نامه با کمیته امداد خبر داد.

رئیس بنیاد مستضعفان از اختصاص 500 میلیارد تومان اعتبار براي ساخت 10 هزار واحد مسکن محرومان در قالب تفاهم نامه

 
با کمیته امداد خبر داد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، "پرویز فتاح" در مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه ساخت 10 هزار واحد مسکونی ویژه
مددجویان با مشارکت کمیته امداد، بنیاد مستضعفان و بنیاد مسکن گفت: توانمندسازي محرومان در سایه ایجاد اشتغال و تأمین

 
مسکن محقق می شود و کمیته امداد در این زمینه سابقه درخشانی دارد. 

رئیس بنیاد مستضعفان افزود: این نهاد براي ساخت 10 هزار واحد مسکن براي مددجویان کمیته امداد در 28 منطقه هدف، به ازاي
هر واحد 45 میلیون تومان در نظر گرفته است که در صورت اختصاص پنج میلیون تومان از سهم مددجو، در مجموع 500 میلیارد

 
تومان براي این تفاهم نامه از سوي بنیاد پیش بینی شده است. 

او بر اهمیت رعایت دقیق زمان بندي در اجراي این پروژه تاکید کرد و گفت: امیدواریم احداث 10 هزار واحد مسکونی تا پایان امسال

 
آغاز شده و در مدت زمان 2 ساله با بهترین کیفیت مصالح و تجهیزات، مقاوم و ضد زلزله ساخته شود. 

رئیس بنیاد مستضعفان افزود: بنیاد مستضعفان در زمینه پرداخت وام اشتغال به صورت مستقیم یا از طریق دیگر نهادها، تجربیات

 
خوبی اندوخته است و امیدواریم دولت و مجلس از محل افزایش اعتبارات تبصره 14 و 16 به یاري محرومان بشتابند. 

فتاح با اشاره به همکاري بنیاد مستضعفان و سازمان بهزیستی براي کمک به افراد داراي معلولیت گفت: در تفاهم نامه با سازمان
بهزیستی، ساخت 14 هزار واحد مسکن براي خانواده هاي داراي فرد معلول را تقبل کرده ایم که تاکنون 10 هزار واحد تکمیل شده و
مابقی در مراحل ساخت است؛ با پایان این طرح، تمام خانواده هاي داراي 2 معلول و بیشتر صاحب خانه می شوند و در صورت اضافه

 
شدن جامعه هدف این طرح، آمادگی امضاي تفاهم نامه جدید با سازمان بهزیستی را داریم. 

رئیس بنیاد مستضعفان افزود: این نهاد براي رهن و اجاره مسکن جامعه هدف سازمان بهزیستی و کمیته امداد 230 میلیارد تومان
اختصاص داد که اقدامی موثر و در عین حال موقتی بود.



رفع موانع تولید واحدهاي صنعتی با ورود دستگاه قضایی ادامه دارد

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  286  |  تاریخ: 1399/11/04

ورود دستگاه قضایی به رفع موانع تولید واحدهاي صنعتی،کشاورزي و... و حل مشکلات بانکی صنایع بازگشت رونق تولید به
این صنایع را در پی داشته است.

 
سرویس اجتماعی- 

سیاست دستگاه قضایی در ورود به حل مشکلات واحدهاي تولیدي کشور تا کنون آثار و برکات فراوانی داشته است. گذشته از برخورد
قوه قضائیه با برخی واگذاري هاي غیر قانونی و پر خسارت همچون کشت و صنعت مغان، هپکو و... اقدامات این دستگاه براي حل
موانع تولید از جمله کمک به تامین مواد اولیه، حل مشکلات بانکی واحدهاي بدهکار که به حالت تعطیل درآمده اند، علاوه بر برطرف

 
شدن مشکلات و موانع و رونق تولید و خدمات، باعث بازگشت به کار هزاران کارگر از کار بیکار شده نیز شده است. 

رئیس دستگاه قضا خردادماه سال جاري در جلسه شوراي اداري استان فارس تأکید کرد: «هیچ کدام از بانک هاي کشور حق ندارند

 
کارگاه و یا کارخانه اي را که تملک کرده اند، تعطیل و یا نیمه تعطیل کنند». 

رئیس قوه قضائیه در موضع گیري هاي دیگري نیز به معضل رکود تولید در بنگاه هاي تولیدي تملک شده توسط بانک ها اشاره کرده
است؛ از جمله دهم شهریور سال جاري در جلسه شوراي عالی قوه قضائیه، گفت: گزارشاتی که از استان ها به ما رسیده، حاکی از آن
است که برخی واحد هاي تولیدي که به دلیل بدهی توسط بانک ها تملک شده اند، به تعطیلی کشیده شده اند که این خلاف وعده

 
مدیران عامل بانک ها و تأکید مقام معظم رهبري است. 

29 شهریور سال جاري نیز رئیس سازمان بازرسی کل کشور در دیدار اعضاي شوراي هماهنگی بانک هاي دولتی و نیمه دولتی از

 
مأموریت رئیس دستگاه قضا به این سازمان درخصوص بررسی موضوع واحد هاي تولیدي تملک شده از سوي بانک ها خبر داد. 

 
بازگشت رونق به نساجی سبلان 

کارخانه نساجی سبلان در استان اردبیل یکی از آن واحدهاي تولیدي بود که پس از تملک از سوي یکی از بانک ها به سبب عجز در
بازپرداخت تسهیلات، به شرایط نیمه تعطیلی کشیده شده بود و فقط با 10 درصد ظرفیت خود کار می کرد و به جاي 6 هزار نیرو که

 
قبل از تملک بانک داشت با 600 نفر به کار ادامه می داد. 

اما دستگاه قضایی در راستاي حمایت از جهش تولید و رفع موانع تولید به موضوع کارخانه نساجی سبلان ورود پیدا کرد. سوم مهرماه
امسال در جریان هفدهمین سفر استانی رئیس قوه قضائیه، در جریان بازدید از کارخانه نساجی اردبیل به استاندار و رئیس دادگستري
استان اردبیل تأکید کرد که مدیریت این کارخانه را در رفع موانع و مشکلاتش یاري دهند تا همه بخش هاي این واحد عظیم صنعتی

 
با تمام ظرفیت به چرخه تولید بازگشته و در کوتاه ترین زمان ممکن با جذب نیروي کار مورد نیاز خود، رونق دوباره پیدا کند. 

همچنین در پی نیمه تعطیل شدن کارخانه نساجی سبلان اردبیل به دلیل عدم پایبندي بانک به تعهداتش پس از تملیک کارخانه و
طرح شکایت مدیران و کارگران این مجموعه عظیم تولیدي و صنعتی به دستگاه قضا، دادگستري استان خواستار اعمال ماده 477 و

 
بررسی مجدد پرونده ورشکستگی و تملک کارخانه شد که مورد موافقت رئیس قوه قضائیه قرار گرفت. 

 
در نهایت با ورود دستگاه قضا وحل این مشکلات و توافق با بانک، رونق به کارخانه تولیدي بازگشت. 

 
افزایش 30 برابري تولید 

 
در بزرگترین کارخانه روغن هرمزگان 

 
با حمایت دستگاه قضایی 

یکی دیگر از نمونه هاي ورود موثر قوه قضائیه به رفع موانع تولید واحدهاي تولیدي حل مشکلات بزرگترین کارخانه روغن استان



 
هرمزگان در روزهاي اخیر با حمایت دستگاه قضایی است. 

رئیس کل دادگستري استان هرمزگان از افزایش 30 برابري تولید در بزرگترین کارخانه روغن این استان با حمایت دستگاه قضایی

 
خبر داد. 

به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، علی صالحی با اشاره به اینکه این واحد تولیدي به علت کمبود مواد اولیه به حالت نیمه تعطیل
درآمده بود افزود: با ورود به موقع دستگاه قضایی و ستاد پیگیري سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی دادگستري استان هرمزگان به

 
موضوع، مشکل تأمین مواد اولیه کارخانه روغن خوراکی حیات رفع شده و تولید با جدیت ادامه دارد. 

صالحی خاطرنشان کرد: هم اکنون کارخانه تولید روغن حیات به عنوان یکی از بزرگ ترین و مجهزترین کارخانجات تولید روغن نباتی
کشور با توان تولید روزانه 110 تن روغن مایع و نیمه جامد می تواند نیاز هرمزگان و بخشی از نیاز کشور را به این کالاي اساسی

 
برطرف نماید. 

وي بیان داشت: مواد اولیه کارخانجات روغن نباتی در کشور از خارج تأمین می شود و در ماه هاي اخیر مشکلاتی در زمینه واردات
مواد مورد نیاز کارخانجات روغن نباتی وجود داشت که خوشبختانه در این راستا با صدور دستورات ویژه قضایی محموله هاي بزرگی از

 
گمرکات استان ترخیص شد. 

رئیس کل دادگستري استان هرمزگان افزود: با همکاري دستگاه هاي اجرایی توانستیم سهمیه دو هزار و 600 تنی مواد اولیه را تحویل
کارخانه تولید روغن حیات دهیم تا این واحد صنعتی بتواند با تولید روزانه 110 تا 120 تن، نیاز استان و بخش قابل توجهی از نیاز

 
کشور را برطرف کند و حجم تقاضایی که متأثر از کمبود این محصول در بازار بوده را نیز جبران نماید. 

صالحی با اعلام اینکه کنترل بازار و رفع کامل نگرانی ها از بابت تأمین محصول روغن خوراکی، نیازمند توجه ویژه دستگاه هاي متولی
به موضوع مدیریت توزیع می باشد، یادآور شد: تسریع در روند توزیع با توجه به نزدیکی کارخانه حیات هرمزگان به کانون هاي عرضه

 
در استان نیز در حل این مشکل یاریگر خواهد بود. 

 
بازگشت تولید 

 
به بزرگترین گاوداري صنعتی گلستان 

 
با حمایت دستگاه قضایی 

از سوي دیگر در رزوهاي گذشته رئیس کل دادگستري استان گلستان از بازگشت بزرگترین گاوداري صنعتی گلستان به چرخه تولید
پس از چهار سال با حمایت هاي دستگاه قضایی خبر داد و گفت: هم اکنون تولید با 550 راس گاو در این دامداري صنعتی آغاز شده

 
است. 

هادي هاشمیان، رئیس کل دادگستري استان گلستان در گفت وگو با میزان اظهارداشت: این گاوداري، به عنوان بزرگترین واحد

 
پرورش گله مولد با تکنولوژي انتقال جنین در کشور و خاورمیانه چهار سال پیش متاسفانه به علت مشکلات مالی تعطیل شد. 

هاشمیان افزود: در ادامه پرونده این واحد تولیدي در دبیرخانه ستاد اقتصاد مقاومتی استان گلستان مطرح شد و در جلسات متعددي
که با دستگاه هاي مربوطه استان گلستان داشتیم، بخشی از مشکلات بانکی رفع و با تامین بخشی از سرمایه از سوي اوقاف، این واحد

 
تولیدي دوباره به چرخه تولید بازگشت. 

وي با بیان اینکه هم اکنون تولید با 550 راس گاو در این دامداري صنعتی آغاز شده است، گفت: 26 جوان تحصیلکرده و متخصص در

 
رشته هایی مانند دامپزشکی و مهندسی امور دام در این گاوداري صنعتی مشغول به کارند. 

رئیس کل دادگستري استان گلستان ادامه داد: برنامه این واحد تولیدي رسیدن به هزار و 500 راس دام در سال آینده و تولید سالانه

 
10 هزار تن شیر و 1500 راس گوساله و ایجاد اشتغال براي 70 نفر است. 

 
وي افزود: بخشی از مشکلات بانکی این واحد تولیدي همچنان پابرجاست که به دنبال رفع آن هستیم. 

 
رونق تولید در کارخانه لبنیات مینودشت 

 
با حمایت دستگاه قضایی 

رئیس کل دادگستري استان گلستان همچنین از رونق تولید در کارخانه لبنیات مینودشت در پی حمایت دادگستري به منظور حل
مشکلات این کارخانه خبر داد و گفت: این کارخانه با 50 کارگر، تولید را شروع کرد و امروز با افزایش خطوط تولید، تعداد نیروي کار



 
خود را به 120 نفر افزایش داده است. 

هاشمیان افزود: این کارخانه سال گذشته پس از دو سال و نیم تعطیلی، با تلاش ستاد اقتصاد مقاومتی دادگستري، دوباره به چرخه
تولید بازگشت.تعداد خطوط تولید این کارخانه امروز از 7 خط به 10 خط افزایش یافت و به این ترتیب بستر براي افزایش تولید و

 
صادرات محصولات این کارخانه فراهم شد. 

وي در جلسه اي که براي رفع موانع و مشکلات این واحد تولیدي در محل کارخانه برگزار شد، گفت: بر اساس اظهارات مسئولان این
کارخانه، آنها براي صادرات محصولات خود مشکلاتی دارند که دادستان مینودشت را مکلف کردیم از امروز با همکاري فرمانداري و

 
دستگاه هاي اجرایی این مشکل را نیز رفع و مسیر صادرات محصولات این کارخانه را هموار کنند. 

رئیس کل دادگستري استان گلستان بار دیگر از بانک ها خواست تا از تملک واحد هاي تولیدي به ازاي بدهی خودداري کنند؛ زیرا با

 
تملک واحد هاي تولیدي، اول از همه بانک ضرر می کند و امکان وصول بدهی از کارخانه تعطیل براي آنان سخت می شود. 

وي با اشاره به اعلام رئیس قوه قضائیه درباره ممنوعیت دریافت سود هاي غیرقانونی از سوي بانک ها گفت: از این پس براي بانک

 
هایی که خلاف دستورالعمل هاي بانک مرکزي سود هاي نامتعارف دریافت می کنند پرونده قضایی تشکیل می شود. 

هاشمیان با بیان اینکه امسال 6 واحد تولیدي تعطیل، با تلاش ستاد اقتصاد مقاومتی دادگستري استان گلستان به تولید بازگشته اند،
گفت: در ستاد اقتصاد مقاومتی استان گلستان منتظر مراجعه تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي براي طرح مشکلاتشان نمی مانیم و با
بازدید میدانی از شهرك هاي صنعتی و واحد هاي تولیدي مشکلات را از نزدیک بررسی و براي رفع آن با کمک دستگاه هاي اجرایی

 
تلاش می کنیم. 

حسینی، مدیرعامل این کارخانه نیز گفت: در یکسال گذشته حدود 50 میلیارد تومان محصول شامل انواع سس ها، پنیر و کره تولید و

 
به بازار عرضه کرده ایم و پس از رفع برخی موانع با کمک دستگاه قضایی، صادرات محصولات این واحد تولیدي را آغاز می کنیم. 

این موارد نمونه هایی از آثار و برکات ورود جدي قوه قضائیه به ماجراي رفع موانع واحدهاي تولیدي است که اگر با همراهی دولت و

 
مجلس ادامه پیدا کند می تواند منجر به رفع بخش زیادي از مشکلات صنعتگران و رونق تولی 

در کشور شود.



امضاي تفاهم نامه بنیاد مستضعفان و کمیته امداد براي احداث 10 هزار واحد

مسکونی براي محرومان
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تفاهم نامه ساخت10 هزار واحد مسکن براي محرومان در روستاها و شهرهاي زیر 25 هزار نفر جمعیت به امضاي رؤساي
بنیاد مستضعفان و کمیته امداد امام خمینی(ره) رسید.

 
رئیس بنیاد مستضعفان در مراسم امضاي تفاهم نامه 

دو جانبه میان بنیاد مستضعفان و کمیته امداد براي احداث 10هزار واحد مسکن محرومان گفت: توانمند سازي محرومان در دو بعد
اشتغال و تامین مسکن از اهمیت زیادي برخوردار است و همکاري و هم افزایی نهاد ها می تواند تاثیر بسزایی در تحقق اهداف توانمند
سازي داشته باشد. بنیاد مستضعفان و کمیته امداد در چند سال گذشته قدم هاي بزرگی در این جهت برداشته اند که در آینده با نگاه

 
مثبت دو نهاد تقویت می شود. 

 
حمایت 500 میلیارد تومانی بنیاد مستضعفان 

 
از پروژه احداث مسکن محرومان 

به گزارش بنیاد مستضعفان، سید پرویز فتاح با اشاره به توافق سه جانبه بنیاد، بهزیستی و بنیاد مسکن براي ساخت 14 هزار واحد
براي خانواده هاي دو معلول و بالاتر افزود: نزدیک به 10 هزار واحد تاکنون به واجدین شرایط تحویل شده است و سه هزار واحد نیز
در حال احداث است که پیشرفت فیزیکی قابل توجهی داشته است. با این تفاهم نامه تمام خانواده هاي دو معلول و بالاتر داراي خانه

 
می شوند. 

فتاح با اشاره به کمک 230 میلیاردي بنیاد مستضعفان براي رهن و اجاره مددجویان کمیته امداد و بهزیستی ادامه داد: تامین رهن و
اجاره این عزیزان یک راهکار موقت است و امروز با همکاري این دو نهاد حمایتی ساخت 10 هزار واحد مسکن مددجویی در شهر هاي

 
زیر 25 هزار جمعیت ظرف مدت دو سال آغاز می شود. 

وي با تاکید بر لزوم زمان بندي دقیق و تحویل به موقع واحد هاي احداثی اظهارداشت: تمام این واحد ها باید در زمان مقرر تحویل
واجدین شرایط شود و از مقاومت لازم برخوردار باشد. بنیاد تلاش می کند، تعهد 500 میلیارد تومانی خود را طبق قرارداد، دقیق و
کامل انجام دهد. با وجود اینکه تعهد بنیاد مستضعفان به صورت نقدیست، اما این توانایی وجود دارد که برخی مواد اولیه مانند سیمان
مورد نیاز واحد ها را هم به صورت رایگان تامین نماید. همچنین بنیاد اگر زمین مناسب از دید کارشناسان براي احداث این واحد ها

 
در اختیار داشته باشد قطعاً مضایقه نخواهد کرد. 

رئیس بنیاد مستضعفان با اشاره سخت شدن شرایط معیشتی اقشار محروم در شرایط اقتصادي و کرونایی فعلی گفت: به گفته
امام(ره)این انقلاب متعلق به محرومان و مستضعفان است و در چنین شرایطی بنیاد مستضعفان خالصانه با توجه به وظیفه ذاتی خود و

 
با تمام توان در خدمت حمایت از اقشار محروم است. 

 
کمک 730 میلیارد تومانی بنیاد 

 
به معیشت مددجویان کمیته امداد 

رئیس کمیته امداد نیز در این مراسم از حمایت هاي بنیاد مستضعفان از مددجویان کمیته امداد در بحران کرونا تقدیر کرد و گفت:
بنیاد بیش از 730 میلیارد تومان براي کمک به وضعیت معیشتی مددجویان کمیته امداد تخصیص داده است که در این شرایط

 
اقتصادي رقم قابل توجهی است و نقش چشمگیري در بهبود وضعیت مددجویان کمیته در شرایط سخت کرونایی داشت. 

مرتضی بختیاري با بیان اینکه این واحد هاي مسکونی در روستا ها و شهر هاي زیر 25 هزار نفر جمعیت ساخته خواهد شد، افزود:
واحد هاي احداث شده با اولویت ایتام، خانواده هاي روستایی و سه نفره به بالا تحویل مددجویان خواهد شد.





700 هزار میلیارد تومان مابه التفاوت ارز باید به جیب مردم برود
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قالیباف می گوید مجلس در این فکر است که کاري انجام دهد تا 700 هزار میلیارد تومان مابه التفاوت ارز به جیب مردم رفته و

 
مشکلات آنها را حل کند نه اینکه خرج شرکت هاي دولتی شود. 

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی در آیین تجلیل از پژوهشگران برتر مرکز پژوهش هاي مجلس، اظهار داشت: مابه
التفاوت ارز بین 700 تا 800 هزار میلیارد تومان است که باید به جیب مردم رفته و مشکلات آن را حل کند و مجلس حتماً این کار را

 
انجام می دهد. ما در مجلس توجه به سلامت، معیشت، محرومیت زدایی و تولید و اشتغال را در دستور کار قرار داده ایم. 

رئیس مجلس تصریح کرد: ارزهاي زیادي براي تولید و اشتغال از صندوق ارزي و صندوق توسعه ملی به اذن مقام معظم رهبري و به
درخواست دولت تخصیص پیدا کرده است و ریال هاي زیادي براي اشتغال در بودجه در نظر گرفته شده است، اما ایجاد اشتغال روش

 
می خواهد که بایستی در ابتدا روش هاي آن را از غل و زنجیر خارج کنیم. 

قالیباف اظهار داشت: اشتغال آن نیست که بگوییم ما پول دادیم و باید ایجاد شغل ایجاد شود؛ شوراي عالی کار و منابع تخصیص پیدا
کرده و به عده اي پول بدهیم تا شغل ایجاد کنند؛ نمی توانیم منتظر بمانیم که هر مقدار بودجه اي که دادیم با محاسبات و فرمول

 
بگوییم این مقدار شغل در کشور ایجاد شد و در نهایت گزارش بدهیم که بین 800 هزار تا یک میلیون شغل ایجاد کردیم. 

رئیس مجلس تأکید کرد اگر در هر خانه اي را بزنیم و سؤال کنیم که از این خانه آیا کسی سر کار رفته است؟ آنها پاسخ می دهند که

 
خیر. 

رئیس مجلس اظهار داشت: مشکل کشور درآمد نیست بلکه هزینه است، اختصاص 100 میلیارد دلار اثري در تولید و اشتغال ندارد،

 
این جایی است که باید به آن توجه کرد. 

قالیباف گفت: اختلاف دیدگاه در مسائل سیاسی با دولت وجود دارد اما در جلسات مخلتف گفته ایم که ما در مجلس براي حل
مشکلات اقتصادي تمام قد در خدمت دولت براي افتخارآفرینی کشور قدم برخواهیم داشت، بنابراین بحث هاي سیاسی در این
تصمیمات اثري ندارد و نمونه هایی بوده که به دولت کمک شده است. امروز هم می گوییم براي حل مشکلات مردم به دولت کمک

 
خواهیم کرد. 

رئیس نهاد قانونگذاري گفت: براي برنامه هفتم توسعه باید با این نگاه وارد کار شویم تا گام هاي جدي برداشته شود و همان طور که
حضرت آقا فرمودند رفع و خنثی سازي تحریم صورت گیرد و این موضوع باعث می شود که دشمنان و در رأس آنها آمریکا زیاده

 
خواهی نکنند و حق ملت ما که برداشتن تحریم ها بوده، محقق شود. 

وي گفت: ما امروز وضعیت آشفته اي در نظام بروکراسی داریم و آن قدر متورم شدیم که قریب به 90 درصد درآمد کشور فقط صرف

 
هزینه هاي جاري می شود این در حالی است که بروکراسی مانند غل و زنجیر دست و پاي ما را در کشور گرفته است. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: گفته می شود که مجلس نرخ ارز تعیین کرده است؛ تهمت ناروا به مجلس نزنید؛ مجلس
نرخ ارز تعیین نکرده و آن قدر نادان و ناشی نسبت به اقتصاد نیستیم که نرخ ارز تعیین کنیم. ما در مجلس شوراي اسلامی محکم

 
ایستاده ایم تا سیاست هاي ارزي را اعمال کنیم و نگذاریم هر دولتی که می آید از سیاست هاي ارزي خارج شود. 

وي اظهار داشت: در لایحه پیشنهادي دولت براي بودجه سال آینده 46 درصد هزینه ها و 10 درصد درآمدها افزایش یافته و به معناي

 
آن است که دولت براي هزینه هاي خود دست در جیب مردم می کند. 

قالیباف با بیان اینکه دو رویکرد براي مرکز پژوهش ها قابل تصور است، گفت: یک رویکرد می تواند کارگزار پیرو باشد یعنی آنچه که
تاکنون صورت گرفته و رویکرد دیگر می تواند کارفرماي پیش رو باشد که به نظر بنده باید رویکرد دوم براي مرکز پژوهش هاي



 
مجلس اتخاذ شود. 

وي ادامه داد: نمی توانیم بگوییم براي کشور 10 اولویت داریم و در سطح مجلس و مرکز پژوهش ها، در خلال مسیر ریل گذاري،
متمرکز به موضوعاتی باشیم که صرفا گره هاي خرد و ریز را منفعلانه دنبال و حل کنیم، این مسیر باید اصلاح شود و انباشت گره ها
از تصمیم ها را باز کنیم، چرا که انواع موانع بر سر راه مردم از جمله در حوزه هاي اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و محیط

 
زیست وجود دارد و باید غل و زنجیر را از خود باز کنیم. 

وي ادامه داد: مسئله اصلی ما در مجلس است حتی گفته می شود مجلس سقف درآمد نفتی را بسته است در حالی که این چنین
نیست هرچقدر می خواهند این سقف را بالا ببرند ولی باید واقع بینانه به شرایط نگاه کنیم، در شرایط سخت کنونی تحقق فروش
روزانه 1/5 میلیون بشکه نفت ممکن است و اگر بیشتر تحقق پیدا کند مهم است که بدانیم این درآمد نفتی کجا خرج می شود آیا

 
منجر می شود به اینکه دولت چاق و هزینه ها بالاتر رود. 

قالیباف با اشاره به برخی جزئیات لایحه بودجه 1400، گفت: در بودجه اي که دولت ارائه کرده است هزینه ها به نسبت سال گذشته
46 درصد افزایش یافته، در مقابل میزان افزایش درآمد 10 درصد بوده است که این یعنی 36 درصد گپ ایجاد شده است در واقع قرار
است در جیب مردم برداشته شود از این رو اعتقاد داریم سیاست هاي مالی غلط دولت در سیاست پولی اثرگذار بوده و تورم را بالاتر

 
می برد. 

وي افزود: وقتی گرانی و تورم در جامعه رخ دهد کارگر و کارمند هرچقدر کار کنند، وام بگیرند دیگر باید آرزوي مسکن را فراموش

 
کنند، در واقع مجلس می خواهد جلوي تصمیم هاي تورم زا در دولت را بگیرد. 

قالیباف اظهار داشت: می گویند ما به فکر معیشت مردم هستیم، لذا باید گفته شود که ما نیز به فکر معیشت مردم بوده ایم و البته
خواهیم بود اما این سؤال وجود دارد که چرا با ارز 4200 تومانی که قرار بود قیمت ها ارزان شود، تا اینکه کالاهاي اساسی را در اختیار
مردم قرار دهند، اما مشاهده کرده ایم که نرخ ارز همچنان بالا می رود و قیمت ها هم افزایش می یابد و این به گونه اي است که با

 
بالا رفتن نرخ ارز اقلام اساسی همچون تخم مرغ و کالاهاي دیگر قیمت دوچندانی پیدا می کنند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: اگر به اعداد و ارقام نگاهی بیندازیم چند ده میلیارد دلار رفته است و می خواهم بگویم تا
مهرماه سال 1400 به طور دقیق با همین شرایط سخت ارزي 4/2 میلیارد دلار به نهاده هاي دامی اختصاص یافته است پس مرغ باید
با احتساب سالن اجاره اي مرغداري، دارو، واکسن، و همه این مسائل، کیلویی حدود 10 هزار تومان یعنی باید یک و نیم دلار باشد، اما

 
مرغ را در حال حاضر کیلویی 25 هزار تومان به مردم می دهید، این سؤال وجود دارد که مابه التفاوت این ارز کجا رفته است؟ 

وي تأکید کرد: ما حتماً باید در بودجه سال آینده تفکیک کنیم و سیاستی را براي این کار مشخص خواهیم کرد. بنابراین مجلس
شوراي اسلامی تعیین می کند یارانه را ابتداي زنجیره به مردم بدهد یا اینکه آن را در انتهاي زنجیره در اختیار مردم بگذارید؛ این

 
موضوع را مشورت گرفته ایم و البته مشخص هم هست. 

رئیس نهاد قانونگذاري کشور گفت: حرفمان این است که وقتی سیاست دولت بر این بوده که مردم رونق اقتصادي را به گونه اي
ببینند که دیگر 45 هزار تومان را طلب نکنند و این آرزوي ما است ولی این وعده دولت تحقق پیدا نکرده، ما در مجلس پاي این
ایستاده ایم. حالا که این موضوع محقق نشده و قیمت مرغ گران تر شده است. مابه التفاوت ارز مال مردم است. بنابراین اجازه نمی
دهیم که دولت آن را خرج شرکت هاي دولتی کند و تا 60 میلیارد در این زمینه به این شرکت ها کمک شود و البته خدماتی را که

تولید می کنند نیز گرانتر براي دولت تمام شود لذا ما جلوي این را می گیریم پس اگر این گران شد باید یارانه هم افزایش پیدا کند.



عادي انگاري شرایط، باعث گرفتار شدن خراسان جنوبی در پیک چهارم

بیماري می شود
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استاندار خراسان جنوبی گفت: با تلاش همگانی به وضعیت مناسبی از نظر مدیریت کرونا رسیده ایم، اما هر گونه عادي انگاري
و پروتکل شکنی باعث ورود استان به پیک چهارم بیماري می شود.

حمید ملانوري، شنبه شب 4 بهمن در جمع خبرنگاران
اظهار کرد: دستاورد بزرگی را این روزها در قالب مدیریت
کرونا حاصل کردیم که نتیجه زحمات همه عوامل اجرایی
بخصوص کادر بهداشت و درمان است و در کنار آن
همراهی بسیار خوبی که مردم با مصوبات ستاد ملی و

 
استانی مقابله با کرونا داشتند. 

وي افزود: با هم افزایی مثبت بین دستگاهی و همراهی
خوب مردم در مدیریت کرونا، سه شهرستان استان به رنگ
آبی (کم خطر) و سایر شهرستان ها به رنگ زرد (متوسط

 
خطر) هستند. 

به گزارش ایسنا، استاندار خراسان جنوبی گفت: تلاش کادر بهداشت و درمان و دانشگاه علوم پزشکی، دستگاه هاي اجرایی، نیروي
انتظامی، سپاه و بسیج، اصناف و رسانه ها در کنار همراهی خوبی که مردم داشتند باعث شد با بیماري مقابله جدي داشته باشیم و

 
امروز که نزدیک به یک سال از شیوع ویروس کرونا در کشور می گذرد، وضعیت ما مناسب شده اگرچه وضعیت مطلوب نیست. 

وي خاطرنشان کرد: آمار ابتلا به کرونا، بستري بیماران و مرگ و میر ناشی از این بیماري در هفته هاي اخیر کاهش یافت اما این

 
موضوع به هیچ وجه نباید باعث عادي انگاري و پروتکل شکنی شود. 

ملانوري افزود: استفاده از ماسک، رعایت فاصله گذاري اجتماعی و مراقبت ها براي پرهیز از دورهمی هاي خانوادگی و تجمعات باعث
شد که این وضعیت مناسب را پیدا کنیم و رعایت نکردن این نکات و عادي انگاري و رعایت نکردن پروتکل هاي بهداشتی دوباره باعث

 
روند صعودي آمار ابتلا به کرونا می شود. 

وي گفت: براساس گزارش ها و آمار و اطلاعاتی که اکنون از سطح کشور و از جمله استان خراسان جنوبی داریم، آمار ابتلا به کرونا
دوباره سیر صعودي ملایم پیدا کرده و نشانه این است که در روزهاي اخیر رعایت پروتکل هاي بهداشتی کاهش یافته و دوباره ابتلاها

 
در حال افزایش است. 

 
استاندار خراسان جنوبی تصریح کرد: اگر این روند ادامه یابد، با افزایش ابتلا به کرونا شاهد مرگ و میر بر اثر بیماري هم خواهیم بود. 



وي افزود: اگر نکات بهداشتی رعایت نشود یعنی دورهمی ها و تجمعات افزایش پیدا کند، فاصله گذاري و استفاده از ماسک که از

 
وسایل جدي پیشگیري از بیماري است، رعایت نشود، دوباره وضعیت بسیاري خطرناکی پیدا خواهیم کرد و گرفتار خواهیم شد. 

ملانوري گفت: خواهش من از مردم این است به این نکات توجه جدي داشته باشند و ضمن رعایت پروتکل هاي بهداشتی کمک کنند

 
بتوانیم بیماري را مهار کنیم. 

وي اظهار کرد: خوشبختانه در این مدت اقداماتی براي تجهیز بیمارستان ها و افزایش امکانات بهداشتی و درمانی در استان انجام شده

 
اما در کنار این افزایش آنچه موثر است کادر بهداشت و درمان و نیروي انسانی متخصص است که می توانند بیماران را درمان کنند. 

استاندار خراسان جنوبی گفت: قریب یک سال از ورود ویروس کرونا و شیوع بیماري در کشور و استان گذشته و کادر بهداشت و

 
درمان یک سال شبانه روز تلاش می کنند لذا بسیار خسته اند همچنین تعدادي از عزیزان ما جان خود را در این راه از دست دادند. 

وي تصریح کرد: اگر کوتاهی کنیم این کوتاهی ها سبب خسارات و لطمات جبران ناپذیري می شود و قطعا محدودیت هاي جدي تري

 
نیز خواهیم داشت. 

ملانوري گفت: این محدودیت ها باعث کاهش رونق بازار، کسادي فضاي کسب و کار و ایجاد اشکال در اشتغال و درآمد افراد می شود

 
و از طرفی سطح خدمات به مردم کاهش می یابد. 

استاندار خراسان جنوبی اظهار کرد: لازم است همگان، دستگاه هاي اجرایی، نظارتی و امنیتی و اقشار مختلف مردم نسبت به رعایت

 
پروتکل ها و کمک به شکست کامل این بیماري کمک کنند. 

وي افزود: مراکز بهداشتی و درمانی، کادر بهداشت و درمان و دستگاه هاي اجرایی مرتبط آماده و با برنامه حاضر هستند اما نمی توان

 
پیش بینی کرد موج و پیک جدید بیماري اگر اتفاق بیفتد، چگونه خواهد بود و چقدر می توانیم با آن مقابله کنیم. 

ملانوري با اشاره به افزایش قدرت سرایت ویروس کرونا گفت: ویروس کرونا نه تنها ضعیف نشده بلکه میزان سرایت آن بیشتر از قبل

 
شده است و اگرچه ویروس جهش یافته انگلیسی در کشور مهار شده، ولی باید به آن توجه ویژه کرد. 

وي بیان کرد: استان در حوزه انجام آزمایش هاي مرتبط با کرونا از وضعیت مطلوبی برخوردار است و با تمهیدات صورت گرفته، در

 
قالب طرح شهید سلیمانی از افرادي که از طریق مرز وارد کشور می شوند، آزمایش انجام می شود. 

استاندار خراسان جنوبی افزود: با هماهنگی هاي صورت گرفته، دانشگاه علوم پزشکی نسبت به بیماریابی سریع و قرنطینه خانگی اقدام

 
می کند. 

وي خاطرنشان کرد: اگر از طرف آحاد مردم رعایت شود و همکاري ها ادامه پیدا کند، وارد پیک جدید نخواهیم شد و آرام می توانیم

 
هم مقابله کنیم و هم شاهد سیر به شدت نزولی ابتلا و مرگ و میر ناشی از کرونا باشیم. 

انتهاي پیام



کشاورزان میان دشتی آب ندارند
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کشاورزان میان دشتی آب ندارند

کشاورزان روستاي میان دشت شهرستان دشتستان به عنوان قطب تولید سبزیجات با مشکلات متعددي خصوصاً در زمینه

 
تأمین آب روبه رو هستند. 

به گزارش «سبزینه» به نقل از مهر، روستاي میان دشت در بخش آب پخش از شهرستان دشتستان به عنوان قطب تولیدات کشاورزي
از جمله سبزیجات و غلات با مشکلات و نیازهاي فراوانی روبه رو است. بخشی از مشکلات روستا از سال ها پیش وجود داشته است و
علی رغم وعده هاي مسئولان براي رفع این مشکلات، همچنان پابرجا باقی مانده و انتظار می رود تلاش جدي تري براي رفع این

 
مشکلات صورت گیرد. 

با وجود این که تعداد زیادي از اهالی میان دشت در حوزه کشاورزي مشغول به فعالیت هستند و بخش زیادي از سبزیجات مورد نیاز

 
استان و شهرستان و دیگر نقاط کشور را تأمین می کنند، ولی در حوزه آب با نیازهاي زیادي روبه رو هستند. 

 
مشکل تأمین آب زمین هاي کشاورزان 

یکی از کشاورزان روستاي میان دشت گفت: متأسفانه اغلب کشاورزان میان دشت با مشکلاتی در زمینه تأمین آب روبه رو هستند و

 
توجهی براي رفع مشکلات این کشاورزان نشده است. 

نوشادي اضافه کرد: سد رئیس علی دلواري در شهرستان دشتستان به نقاط مختلف شهرستان از جمله شبانکاره، آب پخش و... آب

 
رسانی می کند، ولی مردم میان دشت از آب این سد محروم هستند. 

وي تأکید کرد: انتظار مردم روستا این است که شاخه اي از آب سد که تا نزدیکی زمین هاي کشاورزي ما آمده است، به روستاي میان

 
دشت اختصاص یابد تا مشکل دیرینه ما در تأمین آب حل شود. 

یکی دیگر از کشاورزان این روستا نیز گفت: متأسفانه براي حفر و لایروبی چاه هاي کشاورزي خود با مشکلات زیادي روبه رو هستیم و

 
مدیریت آب استان به شدت کشاورزان را تحت فشار قرار می دهد. 

خزایی با بیان این که بیش ترین سختگیري ها را در حوزه تأمین آب شاهد هستیم، افزود: بخش زیادي از اهالی میان دشت در بخش

 
کشاورزي مشغول به فعالیت هستند، ولی کسی آن ها را حمایت نمی کند. 

 
لزوم تخصیص آب سد رئیس علی به کشاورزان میان دشت 

رئیس شوراي اسلامی روستاي میان دشت نیز گفت: کشاورزي یکی از مهم ترین زمیه هاي اشتغال در این روستا است، ولی کشاورزان



 
منطقه در زمینه تأمین آب و دریافت تسهیلات مورد نیاز با مشکلات زیادي روبه رو هستند. 

جعفر نوشاد با اشاره به این که مشکل سند زمین هاي کشاورزي براي مردم این روستا دردسرآفرین شده است، خاطرنشان کرد: انتظار

 
می رود مسئولان تلاش ویژه اي براي رفع مشکل سندهاي زمین هاي مردم داشته باشند. 

وي تصریح کرد: افرادي که سندهاي 90 و 100ساله دارند، اکنون براي اثبات مالکیت خود با مشکلات فراوانی روبه رو هستند و ادارات

 
دولتی براي آن ها مشکل آفرین شده اند. 

رئیس شوراي اسلامی روستاي میان دشت خواستار اختصاص تسهیلات مناسب به روستاییان شد و افزود: انتظار می رود وام هایی به

 
مردم ارائه شود تا بتوانند اراضی کشاورزي خود را برق دار کنند و همچنین مجوز حفر چاه به مردم داده شود. 

نوشاد کمبود آب را از مهم ترین مشکلات اهالی روستا دانست و اضافه کرد: آب تا کنار زمین هاي کشاورزي مردم آمده است، ولی به

 
جاي آب، زه به روستا می رسد و زمین هاي کشاورزي را شور کرده است. 

 
مشکلات کشاورزان میان دشت پیگیري می شود 

نماینده مردم دشتستان در مجلس شوراي اسلامی نیز بر لزوم رفع مشکلات کشاورزان میان دشت تأکید کرد و گفت: مشکل سندهاي

 
مالکیت اراضی کشاورزي در نقاط مختلف دشتستان باید یک بار براي همیشه حل شود. 

ابراهیم رضایی با اشاره به مشکل سندهاي مالکیت اراضی کشاورزي و مسکونی مردم نقاط مختلف شهرستان دشتستان از جمله اهالی

 
میان دشت تصریح کرد: این مسأله از قدیم الایام بوده و باید یک بار براي همیشه حل شود. 

رضایی با اشاره به این که پیگیري هایی براي حل این مشکل داشته ایم، افزود: با تمام توان این موضوع را پیگیري می کنیم و

 
امیدواریم شاهد رفع این مشکل حساس و مهم که دردسرآفرین شده است، باشیم. 

وي بیکاري را یکی از مشکلات مهم در شهرستان دانست و ادامه داد: کشاورزي فرصت بسیار خوبی براي توسعه اشتغال است و باید با

 
تأمین نیازهاي کشاورزان و حمایت مناسب از این قشر زمینه توسعه اشتغال در کشاورزي و صنایع مرتبط را فراهم کنیم. 

نماینده مردم دشتستان با اشاره به این که امیدي به صنایع نفت، گاز و پتروشیمی نداریم، تصریح کرد: مهم ترین ظرفیت شهرستان
دشتستان داشتن نیروي انسانی توانمند و همین بخش کشاورزي است که باید روي این قابلیت ها بیش از پیش کار کنیم و اساس

اقتصاد مقاومتی نیز همین مسائل است.



عضویت بیش از 54هزار گلستانی در صندوق بیمه روستایی و عشایري
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عضویت بیش از 54هزار گلستانی در صندوق بیمه روستایی و عشایري

 
عضویت بیش از 54هزار گلستانی در صندوق بیمه روستایی و عشایري 

مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر استان گلستان بیمه را پشتوانه اي براي آتیه روستاییان عنوان کرد و گفت:

 
بیش از 54هزار گلستانی عضو صندوق بیمه کشاورزان، روستاییان و عشایر هستند. 

به گزارش «سبزینه» به نقل از فارس، بدون تردید روستاها نقش به سزایی در توسعه و رشد اقتصادي جوامع مختلف ایفا می کنند. در
این بین شغل بخش اعظمی از روستاییان کشاورزي است که ارتباط مستقیمی با تولید پایدار، اشتغال و امنیت غذایی دارد. از این رو،

 
اکثر کشورهاي پیشرفته توجه ویژه اي به حمایت ها و رفع مشکلات روستاییان دارند. 

اما در کشور ما موضوع کمی فرق می کند؛ مشکلات اقتصادي طی سال هاي اخیر و عدم حمایت از بخش کشاورزي موجب شده اکثر
روستاییان تمایل زیادي براي مهاجرت به شهرها داشته باشند. در این میان بیش از نیمی از مردم استان گلستان را جامعه روستایی و

 
عشایر تشکیل می دهد که همین امر توجه ویژه اي را براي رفع مشکلات و تلاش براي ماندگاري این قشر در روستاها می طلبد. 

یکی از شاخصه هاي توسعه یافتگی در جوامع، بیمه محسوب می شود. بیمه، سرمایه اي براي آتیه افراد جامعه است. در راستاي تأمین
آسایش و آرامش روستاییان و عشایر، صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر فعالیت خود را از سال84 آغاز کرد و

 
درحال حاضر تعداد زیادي از روستاییان عضو این صندوق هستند. 

 
بیمه روستایی، پشتوانه اي براي آتیه روستاییان 

مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر استان گلستان درخصوص علت ایجاد صندوق بیمه روستایی و عشایري
اظهار کرد: صندوق بیمه روستایی و عشایري براساس اصل29 قانون اساسی و براي کاهش فاصله طبقات اجتماعی، کاهش فقر و تأمین

 
آسایش و آرامش روستاییان و عشایر با حفظ شأن و منزلت آن ها فعالیت خود را شروع کرد. 

دانیال پولادوند بیان کرد: تمام افرادي که در روستاها و شهرهاي زیر 20هزار نفر زندگی می کنند، بدون در نظر گرفتن شغلشان می
توانند عضو این صندوق بیمه شوند. همچنین افراد شاغل در بخش کشاورزي و شاخه هاي وابسته، رانندگان ناوگان حمل و نقل بار و
مسافر، زنبورداران، قالی بافان، فعالان در حوزه صنایع دستی و مهندسانی که عضو جامعه مهندسان کشاورزي استان هستند، جامعه

 
هدف صندوق بیمه روستایی و عشایري را تشکیل می دهند. 

وي افزود: درحال حاضر این صندوق در استان گلستان 68کارگزاري دارد که شامل 11شرکت تعاونی، 34مؤسسه خصوصی،

 
20دهیاري، یک دفتر پیشخوان و دو اتحادیه است. 



مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر استان گلستان بیان کرد: تعداد مستمري بگیران این صندوق در استان
گلستان درحال حاضر دوهزار و 307نفر هستند. همچنین 731نفر بازنشسته، 203نفر ازکارافتاده و یک هزار و 373خانواده فوت شده

 
از مزایاي بیمه استفاده می کنند. 

وي درخصوص شرایط لازم براي عضویت در صندوق بیمه روستایی و عشایري خاطرنشان کرد: تابعیت جمهوري اسلامی ایران، دارا

 
بودن سن 18 تا 50سال و عدم عضویت در سایر صندوق هاي بیمه اجتماعی جزو شروط عضویت در صندوق بیمه روستایی است. 

پولادوند ادامه داد: بازنشستگی، برقراري مستمري و ازکارافتادگی و مستمري فوت براي بازماندگان بیمه شده، جزو مزایا و خدمات
صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر محسوب می شود. در همین رابطه هر فردي که سن آن 60سال و سابقه
پرداخت 15سال حق بیمه را داشته باشد، می تواند درخواست بازنشستگی بدهد. در بیمه عشایري و روستایی هشت سقف پرداخت

 
حق بیمه تعیین شده که هر روستایی با هر توان مالی می تواند هر کدام از حق بیمه ها را پرداخت و عضو صندوق بیمه شود. 

وي اضافه کرد: در سال99، حداقل مبلغی که یک فرد روستایی می تواند پرداخت کرده و عضو صندوق شود، 27هزار و 500تومان و
حداکثر حق بیمه 70هزار تومان است؛ درواقع یک فرد هر مبلغی را که به عنوان حق بیمه پرداخت کند، دولت دو برابر آن را پرداخت

 
خواهد کرد. در صندوق بیمه روستایی 70درصد حق بیمه را دولت و 30درصد را بیمه شده پرداخت می کند. 

 
قابلیت انتقال سوابق بیمه به صندوق بیمه روستایی و عشایري 

مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر گلستان درباره این که آیا سوابق بیمه به صندوق بیمه روستایی قابل انتقال
است، گفت: افرادي که در صندوق تأمین اجتماعی سابقه پرداخت حق بیمه داشتند و به هر دلیلی درحال حاضر رابطه بیمه اي با آن

 
صندوق ندارند، می توانند سوابق بیمه اي خود را به صندوق بیمه روستایی و عشایري انتقال دهند. 

پولادوند خاطرنشان کرد: دولت فرصت مغتنمی را براي بهره مندي روستاییان و عشایر کشور درخصوص برخورداري از مزایاي بیمه
فراهم کرده است؛ به طوري که دوسوم حق بیمه را دولت پرداخت می کند؛ درنتیجه پرداخت حق بیمه چندان براي خانواده ها هزینه

 
بر نیست. 

وي افزود: بیمه روستایی پشتوانه اي براي آتیه روستاییان محسوب می شود و امیدواریم تمام روستاییان و عشایر از این فرصت
استفاده کنند.



سفر مدیران ارشد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به استان خراسان جنوبی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  292  |  تاریخ: 1399/11/04

خبرگزاري آریا - معاونین و مدیران ارشد دستگاه هاي
تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی براي بازدید از طرح
هاي اقتصادي اشتغالزا و پروژه هاي وابسته به شستا به

 
استان خراسان جنوبی سفر می کنند. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون کار و رفاه
اجتماعی استان خراسان جنوبی، مدیر کل تعاون کار و رفاه
اجتماعی استان خراسان جنوبی در خصوص اهداف این
سفر گفت: معاونین و مدیران سازمان هاي وابسته به وزارت
تعاون کار و رفاه اجتماعی با هدف بازدید از طرح هاي

اشتغالزا و بررسی زمینه هاي توسعه اشتغال روستایی، بازدید از بنگاه هاي مشکل دار و هم اندیشی براي رفع مشکل آن ها و نشست با
فرمانداران شهرستان ها با هدف رفع مشکلات حوزه هاي بهزیستی، بیمه اي، درمان ، تامین اجتماعی و فنی و حرفه اي به استان سفر

 
می کنند. 

غلامرضا اشرفی در نهمین جلسه شوراي هماهنگی مدیران دستگاه هاي تابعه وزارت متبوع در استان ضمن تبین برنامه سفر افزود: با
هماهنگی صورت گرفته با استانداري و فرمانداران شهرستان ها تیم اعزامی به استان در 4 گروه از طرح هاي اقتصادي اشتغالزا و پروژه

 
هاي دستگاههاي تابعه شهرستانها بازدید می کنند. 

وي گفت:بررسی مسائل و مشکلات حوزه کاري و جمع بندي جهت رفع مشکلات، اقدامات لازم در جلسه اي با حضور مدیران استانی

 
انجام می پذیرد . 

اشرفی بیان کرد: در این سفر معاون توسعه و کارآفرینی و اشتغال، معاون روابط کار، معاون امور اقتصادي و برنامه ریزي به همراه

 
مدیران ارشد دستگاه هاي تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در استان حضور خواهند داشت. 

مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان خراسان جنوبی اظهار کرد: تیم کاري اعزامی از بیش از 40طرح اقتصادي و اشتغال زا و
پروژه هاي دستگاه هاي تابعه وزارت کار رفاه اجتماعی در استان بازدید خواهند داشت.



تعیین تکلیف وضعیت استخدام معلمین حق التدریس آموزش و آموزشیاران

نهضت سواد آموزي

منبع: پاناشماره خبر:  293  |  تاریخ: 1399/11/04

تبریز(پانا) - معاون پژوهش،  برنامه ریزي و توسعه منابع اداره کل آموزش پرورش استان آذربایجان شرقی اعلام کرد: در
اجراي قانون تعیین تکلیف معلمین حق التدریس آموزش و آموزشیاران نهضت سواد آموزي، وضعیت استخدامی 1309 نفر در

استان تعیین تکلیف شد.

تبریز(پانا) - معاون پژوهش،  برنامه ریزي و توسعه منابع
اداره کل آموزش پرورش استان آذربایجان شرقی اعلام
کرد: در اجراي قانون تعیین تکلیف معلمین حق التدریس
آموزش و آموزشیاران نهضت سواد آموزي، وضعیت

 
استخدامی 1309 نفر در استان تعیین تکلیف شد. 

کیانوش عطائی با اشاره به اینکه بعد از تصویب قانون،
مجوزي براي تبدیل وضعیت این نیروها ابلاغ شده است گفت: سهم استان ما از مجموع سهمیه هاي استخدامی1309 نفر است که
فرآیند بررسی مدارك وتطبیق با شرایط و ضوابط استخدامی طی شده است و خوشبختانه از روز سوم بهمن ماه معرفی این افراد براي

 
گذراندن دوره یکساله آموزشی در دانشگاه فرهنگیان صادر شده است. 

وي ادامه داد: در مجموع در استان 3500 نفر مشمول این قانون هستند و بجز 1309 نفر بقیه افراد در سال 1400 معرفی می شوند و
جاي هیچ نگرانی نیست و طبق قانون و در طول برنامه ششم توسعه وزارت آموزش و پرورش مکلف شده است تمام این افراد را طی

 
سالهاي 1399 و 1400 تبدیل به رسمی کند و وضعیت مابقی این افراد در سال آتی بررسی و تبدیل وضعیت می شوند. 

این مقام مسئول خاطر نشان کرد: مدارك و مستندات مربوط به اشتغال مشمولان قانون در مرحله نخست از سوي کارگروه بررسی
مدارك و مستندات مدیریت ها و ادارات آموزش و پرورش شهرستان ها ،نواحی و مناطق استان مورد بررسی و تایید قرار گرفته و در
مرحله دوم مدارك یاد شده از سوي کارگروه استانی بررسی مدارك و مستندات مشمولان قانون، به دقت بررسی، بازبینی و مورد
اصطلاح قرار گرفته و در نهایت با توجه به سهمیه اختصاص یافته براي تبدیل وضعیت استخدامی و بر اساس امتیازات مکتسبه
مشمولان، فهرست اسامی و مشخصات تعداد 1309 نفر از مشمولان قانون براي تبدیل وضع استخدامی به وزارت آموزش و پرورش

 
ارسال و مورد تایید وزارت مذکور قرار گرفته است. 

معاون پژوهش ،برنامه ریزي و توسعه منابع استان در ادامه افزود : باتوجه به اینکه در بررسی امتیازات مشمولان دقت لازم در مرحله
اول از سوي کار گروه بررسی مدارك و مستندات شهرستان ها و مناطق و همچنین در مرحله دوم نیز از سوي کار گروه بررسی
مدارك و مستندات اداره کل استان صورت گرفته است بنابراین جاي نگرانی از بابت محاسبه امتیازات وجود ندارد و همین روال در

 
سال آتی نیز براي نیروهاي باقیمانده تداوم خواهد شد. 

عطایی ضمن تبریک به نیروهایی که در زمره مشمولان تبدیل وضع استخدامی قرار گرفته اند به آنان توصیه نمود پس از دریافت

 
معرفی به دانشگاه در اولین فرصت ممکن نسبت به تکمیل مدارك ثبت نام در دوره مهارت آموزي اقدام نمایند. 



آذربایجان شرقی آموزش و پرورش آذربایجان شرقی حق التدریس استخدام



پتروشیمی هاي فارس در مسیر وعده جدید/گره اي که با«تجمیع»باز می شود

منبع: خوز 24شماره خبر:  294  |  تاریخ: 1399/11/04

خبرگزاري مهر &– گروه استان ها: بیش از یک دهه از
وعده ساخت پتروشیمی در چهار شهرستان استان فارس گذشته است، اما تنها پیشرفتی که این طرح ها داشته اند گذر زمان بوده و
این پروژه هاي اقتصادي تاکنون هیچ گونه پیشرفت فیزیکی نداشته اند. البته طی چند سال گذشته با وارد شدن سهام این بنگاه هاي

 
اقتصادي به بورس شاهد بودیم (...) 

خبرگزاري مهر &– گروه استان ها: بیش از یک دهه از وعده ساخت پتروشیمی در چهار شهرستان استان فارس گذشته است، اما تنها

 
پیشرفتی که این طرح ها داشته اند گذر زمان بوده و این پروژه هاي اقتصادي تاکنون هیچ گونه پیشرفت فیزیکی نداشته اند. 

البته طی چند سال گذشته با وارد شدن سهام این بنگاه هاي اقتصادي به بورس شاهد بودیم که سهام این واحدها به قیمت هاي قابل

 
توجهی خریدوفروش می شد. 

فارغ از نحوه ورود این واحدها به بورس و قیمت گذاري در خصوص ارزش معاملات هر واحد سهام پتروشیمی هاي استان فارس این
سوال مطرح است که سازوکار ورود به بازار سرمایه براي این بنگاه هاي اقتصادي که هنوز ساخته نشده اند و در حد طرح هاي اولیه

 
باقی مانده اند چیست؟ 

این در حالی است که پس از گذشت نزدیک به 11 سال قرار است در آینده اي نه چندان دور احتمالاً شاهد شروع عملیات عمرانی

 
ساخت پتروشیمی هاي استان فارس باشیم. 

 
11 سال عقب ماندگی 

نماینده مردم شیراز در مجلس شوراي اسلامی به خبرنگار مهر گفت: یکی از موضوعاتی که مجمع نمایندگان استان فارس براي

 
پیگیري آن اهتمام ویژه اي دارد موضوع عقب ماندگی استان فارس در موضوعاتی نظیر احداث پتروشیمی ها است. 

ابراهیم عزیزي ادامه داد: یکی از اهداف مجمع نمایندگان استان فارس نزدیک کردن تفکرات مسئولان بلندپایه کشور و همسو کردن



دیدگاه هاي این افراد در راستاي اجرایی شدن طرح احداث پتروشیمی ها در استان فارس بود که پس از برگزاري جلسات مختلف و

 
برطرف کردن مشکلات موجود در این طرح، این مهم نیز محقق شد. 

وي ادامه داد: در درون استان نیز همکاري نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه شیراز، عالی ترین مقام دولت در استان و
نمایندگان مردم در مجلس شوراي اسلامی فرصتی را پیش روي سرمایه گذاران قرار داد که طی سال هاي اخیر این فرصت و

 
همکاري، بی بدیل و منحصربه فرد بوده است. 

این نماینده مجلس معتقد است: تنها راه برون رفت از شرایط موجود که مبین بیش از یک دهه عقب ماندگی در زمینهٔ ساخت
پتروشیمی هاي مصوب در استان است همکاري تمامی ارکان دولتی و مردمی است تا زمینه جذب سرمایه گذاري و توسعه استان

 
فراهم شود. 

موضوع ساخت پتروشیمی در چهار شهرستان جهرم، داراب، فسا و فیروزآباد از آن دسته موضوعاتی است که با چالش هاي مختلفی

 
مواجه بود؛ یکی از بزرگ ترین مشکلاتی که احداث این واحدها در استان فارس داشت معضل محل قرارگیري این پتروشیمی ها بود. 

در گزارشی که پیش تر در خصوص وضعیت ساخت پتروشیمی ها در استان فارس توسط «خبرگزاري مهر» منتشر شد به موضوع نبود
مکان یابی صحیح در اجراي پتروشیمی هاي استان فارس اشاره و در همان گزارش نیز طرحی از سوي برخی از نمایندگان مجلس

 
مطرح شد که خبر از تجمیع پتروشیمی هاي موجود در استان می داد. 

طرح تجمیع پتروشیمی ها در استان فارس نیز با مشکلاتی مواجه شد ازجمله این مشکلات می توان به عدم رضایت مردم از تجمیع
پتروشیمی هاي موجود در سطح شهرستان ها اشاره کرد؛ البته با برآوردهایی که صورت گرفته بود هزینه اجرایی طرح تجمیعی

 
پتروشیمی ها تفاوت چندانی با طرح قبلی که احداث پتروشیمی در چهار شهرستان مختلف بود نداشت. 

 
تجمیع پتروشیمی هاي فسا و جهرم در مرز دو شهرستان 

سخنگوي کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی در گفت وگو با خبرنگار مهر گفت: با توافقاتی که میان دو شهرستان
جهرم و فسا صورت گرفته مقررشده تا پتروشیمی هایی که قرار بود در این دو شهرستان ساخته شود در محلی که مرز دو شهرستان

 
است احداث شود. 

حجت االله فیروزي بیان کرد: منطقه «گره بیگان» مرز میان دو شهرستان جهرم و فسا است و به خوراك پتروشیمی ها نیز دسترسی

 
مناسبی دارد ازاین رو با توافقاتی که صورت گرفته قرار است محل ساخت پتروشیمی دو شهرستان فسا و جهرم باشد. 

نماینده مردم فسا در مجلس شوراي اسلامی در ادامه متذکر شد: با همکاري سرمایه گذار این طرح بزرگ صنعتی که قرارگاه خاتم
الانبیاء است مقررشده تا ساخت و اجراي عملیات عمرانی این طرح صنعتی به زودي آغاز شود. این در حالی است که پیش تر سرمایه
گذار راغب بود این طرح ها از استان خارج شده و در محلی که فاصله کوتاه تري تا عسلویه دارد احداث شود اما با پیگیري هاي صورت

 
گرفته این موضوع ملغی و عملیات ساخت پتروشیمی هاي جهرم و فسا به زودي آغاز خواهد شد. 

وي در ادامه تصریح کرد: یکی از موضوعاتی که باعث شد سرمایه گذار در استان فارس ماندگار شود ارائه طرح سرمایه گذاري جدید به
شرکت سرمایه گذار بود که اگر این مهم محقق نمی شد شاید سرمایه گذار از سرمایه گذاري در استان منصرف و سرمایه هاي خود را



 
به خارج از استان منتقل می کرد. 

 
 

فیروزي تأکید کرد: این طرح اقتصادي و سرمایه گذاري که به قرارگاه خاتم الانبیاء پیشنهادشده و مورد تأیید این سرمایه گذار نیز
قرارگرفته، داراي ویژگی هاي مختلفی است که ازجمله این ویژگی ها می توان به افزایش سرعت ساخت این طرح و دارا بودن توجیه

 
اقتصادي اشاره کرد. 

وي ادامه داد: با اجراي این طرح در مرز میان دو شهرستان جهرم و فسا علاوه بر ایجاد اشتغال قابل توجه در منطقه، می توان از

 
خطوط آب و گاز مستقر در منطقه نیز در راستاي تأمین خوراك اولیه این واحدهاي اقتصادي استفاده کرد. 

وي در خصوص زمین اهداشده به این واحد صنعتی در شهرستان فسا هم گفت: با توجه به زمین ارائه شده براي ساخت پتروشیمی در
شهرستان و جابه جا شدن این طرح، زمین موجود در اختیار سرمایه گذاران بخش خصوصی و تولیدکنندگان صنایع پایین دستی قرار

 
خواهد گرفت تا مشکل تأمین زمین براي فعالیت واحدهاي اقتصادي بخش خصوصی در شهرستان نیز تسهیل شود. 

 
سه مشکل عمده در ساخت پتروشیمی هاي فارس 

نماینده مردم شیراز در مجلس شوراي اسلامی در خصوص مشکلات موجود در مسیر ساخت پتروشیمی هاي استان به خبرنگار مهر
گفت: سه مشکل بزرگ در استان در راستاي ساخت این واحدهاي اقتصادي وجود داشت که ازجمله این مشکلات می توان به مشکل

 
خوراك صنایع پتروشیمی، تأمین آب موردنیاز این واحدها و جانمایی صحیح این طرح هاي اقتصادي اشاره کرد. 

ابراهیم عزیزي در این گفت وگو تصریح کرد: یکی از مشکلاتی که پتروشیمی هاي استان فارس با آن مواجه بودند تأمین خوراك اولیه

 
و موردنیاز بود که در جلساتی با وزیر نفت شرط ارائه خوراك به پتروشیمی ها پیشرفت فیزیکی این طرح ها عنوان شد. 

وي افزود: وزیر نفت در جلساتی که در خصوص تأمین مواد موردنیاز این طرح برگزار شد شرط ارائه خوراك به این پتروشیمی ها را
پیشرفت فیزیکی طرح عنوان کرد؛ این در حالی است که سرمایه گذار نیز شرط آغاز فعالیت هاي عمرانی را تضمین دریافت خوراك

 
پتروشیمی عنوان کرده بود. 



 
 

عزیزي تأکید کرد: دو مشکل فوق ازجمله عواملی بود که موجب شد دیدگاه سرمایه گذار و وزارت نفت همسو نباشد و مشکل بزرگی
در مسیر ساخت پتروشیمی ایجاد شود؛ البته یکی دیگر از مشکلاتی که در درون استان این طرح با آن مواجه بود می توان به عدم
جانمایی صحیح اشاره کرد که پس از برطرف شدن مشکلات فوق و هم زمان نظر مجمع نمایندگان استان فارس بر این بود که

 
تغییرات عمده اي در جانمایی این طرح ها ایجاد شود. 

وي در خصوص نتیجه نهایی پیرامون ساخت پتروشیمی در استان هم بیان کرد: بر اساس توافقات صورت گرفته مقررشده تا سرمایه
گذار دو پتروشیمی که قرار بود در شهرستان هاي جهرم و فسا ساخته شود را تجمیع کرده و در مرز مشترك این دو شهرستان احداث

 
کند در خصوص شهرستان هاي فیروزآباد و داراب نیز تأکید بر اجراي پروژه در محل انتخاب شده است. 

بر اساس تحقیقات خبرنگار مهر و به نقل از یک منبع موثق قرار است سرمایه گذار جدیدي در پتروشیمی داراب اقدام به سرمایه

 
گذاري کرده و نسبت به ساخت این پتروشیمی اقدام کند، این سرمایه گذار از مجموعه قرارگاه خاتم الانبیاء نیست. 

 
ایجاد اشتغال در صدر خواسته هاي مردم است 

نماینده مردم فیروزآباد در مجلس شوراي اسلامی در گفت وگو با خبرنگار مهر گفت: اصراري بر ساخت پتروشیمی در محل حوزه
انتخابیه نیست بلکه بر این موضوع تأکید وجود دارد که همسان با سرمایه گذاري اولیه ساخت پتروشیمی فیروزآباد در این شهرستان

 
سرمایه گذاري و اشتغال زایی شود. 

محمدمهدي فروردین بیان کرد: نزدیک به 11 سال است که از وعده ایجاد پتروشیمی در شهرستان فیروزآباد گذشته و تاکنون این

 
وعده ها مغفول مانده اند این در حالی است که مطالبه مردم در فیروزآباد ایجاد اشتغال و کارآفرینی است. 

طی 11 سال اخیر فعالیت قابل توجهی در راستاي ساخت پتروشیمی هاي استان صورت نگرفته و میزان پیشرفت این پروژه ها پس از
11 سال صفر درصد است وي افزود: پس از جلسات مختلف با مسئولان امر تأکید بر اجراي پروژه در صدر خواسته هاي نمایندگان
مردم در مجلس شوراي اسلامی بود اما برخی از افراد به دنبال تفکیک این طرح هستند و نگاه مثبتی به تجمیع پروژه ساخت

 
پتروشیمی هاي استان ندارند. 



فروردین ادامه داد: این در حالی است که برخی از مردم حوزه انتخابیه نیز علاقه مند به اجراي این طرح صنعتی در شهرستان هستند

 
البته می توان به این موضوع نیز اشاره کرد که ایجاد طرح هاي اشتغال زا در شهرستان بر تمامی امور اولویت دارد. 

آنچه مسلم است طی 11 سال اخیر فعالیت قابل توجهی در راستاي ساخت پتروشیمی هاي استان صورت نگرفته و میزان پیشرفت
این پروژه ها پس از 11 سال صفر درصد است که این امر نشان می دهد اهتمام ویژه اي در میان نمایندگان وقت در راستاي ساخت

 
پتروشیمی ها وجود نداشته است. 

در راستاي صنعتی شدن استان فارس باید گام هاي بلندي برداشته شود که یکی از این گام ها می تواند ساخت پتروشیمی ها در
استان باشد؛ البته لازم به یادآوري است که مجوز پالایشگاه دوم شیراز دریافت و موانع ساخت آن برطرف شده است و سرمایه گذاران

 
بخش خصوصی، آماده ساخت این مجتمع صنعتی هستند. 

منبع: مهر



حمایت 500 میلیارد تومانی بنیاد مستضعفان براي ساخت مسکن محرومان

منبع: عصر خبرشماره خبر:  295  |  تاریخ: 1399/11/04

به گزارش خبرگزاري تسنیم، سید پرویز فتاح در مراسم
امضاي تفاهمنامه دو جانبه میان بنیاد مستضعفان و کمیته
امداد براي احداث 10 هزار واحد مسکن محرومان اظهار
کرد: توانمندسازي محرومان در دو بعد اشتغال و تامین
مسکن از اهمیت زیادي برخوردار است و همکاري و هم
افزایی نهاد ها می تواند تاثیر به سزایی در تحقق اهداف
توانمدسازي داشته باشد. بنیاد مستضعفان و کمیته امداد
در چند سال گذشته قدم هاي بزرگی در این جهت
برداشته اند که در آینده با نگاه مثبت دو نهاد تقویت می

 
شود. 

وي با اشاره به توافق سه جانبه بنیاد، بهزیستی و بنیاد مسکن براي ساخت 14 هزار واحد براي خانواده هاي دو معلول و بالاتر افزود:
نزدیک به 10 هزار واحد تاکنون به واجدین شرایط تحویل شده است و 3 هزار واحد نیز در حال احداث است که پیشرفت فیزیکی

 
قابل توجهی داشته است. با این تفاهم نامه تمام خانواده هاي دو معلول و بالاتر داراي خانه می شوند. 

وي به کمک 230 میلیاردي بنیاد مستضعفان براي رهن و اجاره مددجویان کمیته امداد و بهزیستی اشاره کرد و افزود: تامین رهن و
اجاره این عزیزان یک راهکار موقت است و امروز با همکاري این دو نهاد حمایتی ساخت 10 هزار واحد مسکن مددجویی در شهر هاي

 
زیر 25 هزار جمعیت ظرف مدت دو سال آغاز می شود. 

رئیس بنیاد مستضعفان بر لزوم زمان بندي دقیق و تحویل به موقع واحد هاي احداثی تاکید کرد و گفت:: تمام این واحد ها باید در
زمان مقرر تحویل واجدین شرایط شود و از مقاومت لازم برخوردار باشد. بنیاد تلاش می کند، تعهد 500 میلیارد تومانی خود را طبق
قراداد، دقیق و کامل انجام دهد. با وجود اینکه تعهد بنیاد مستضعفان به صورت نقدیست، اما این توانایی وجود دارد که برخی مواد
اولیه مانند سیمان مورد نیاز واحد ها را هم به صورت رایگان تامین نماید. همچنین بنیاد اگر زمین مناسب از دید کارشناسان براي

 
احداث این واحد ها در اختیار داشته باشد قطعا مضایقه نخواهد کرد. 

پرویز فتاح با اشاره سخت شدن شرایط معیشتی اقشار محروم در شرایط اقتصادي و کرونایی فعلی گفت: به گفته امام (ره) این انقلاب
متعلق به محرومان و مستضعفان است و در چنین شرایطی بنیاد مستضعفان خالصانه با توجه به وظیفه ذاتی خود و با تمام توان در

خدمت حمایت از اقشار محروم است.



مصوبه ایجاد مجموعه تفریحی کارگران کشور در چادگان اصفهان اجرایی می

شود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  296  |  تاریخ: 1399/11/04

خبرگزاري آریا - سرپرست مدیریت پشتیبانی اداره کل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی اصفهان از اجرایی شدن مصوبه
هیات وزیران براي احداث مجموعه فرهنگی، رفاهی و

 
تفریحی کارگران سراسر کشور در چادگان خبر داد. 

جواد صدیقیان اظهار داشت: مجموعه فرهنگی، رفاهی،
تفریحی و ورزشی کارگران سراسر کشور بر اساس مصوبه
سال 86 هیات وزیران در شهرستان چادگان ایجاد خواهد

 
شد. 

وي با اشاره به اینکه این مصوبه پس از سال ها و با پیگیري
دولت دوازدهم به مرحله اجرایی رسید و اعتبار مالی براي آن تخصیص یافت، افزود: زمینی به مساحت 18 هزار و 932 متر مربع براي

 
احداث این مجموعه در نظر گرفته شده و امید است هرچه زودتر عملیات اجرایی احداث آن آغاز شود. 

وي تاکید کرد: راه اندازي این مجموعه رفاهی، تفریحی و ورزشی علاوه بر ارتقاي سطح سلامت روحی و جسمی کارگران، منجر به

 
اشتغال زایی مستقیم و غیر مستقیم و رونق اقتصادي و گردشگري در شهرستان چادگان می شود. 

صدیقیان خاطرنشان کرد: بر اساس مصوبه سال 86 هیات وزیران مبنی بر انجام مطالعات ایجاد مجموعه فرهنگی و تفریحی کارگران
سراسر کشور در چادگان اصفهان، پیش بینی اعتبار 50 میلیارد ریال براي احداث آن در لایحه بودجه سال 87 دیده شد اما این اعتبار

 
پرداخت نشد تا اینکه سازمان برنامه و بودجه امسال مبلغ 10 میلیارد ریال را براي عملیاتی شدن این مصوبه تخصیص داد. 

وي افزود: دیدارهایی نیز با مسوولان شهرستان چادگان از جمله فرماندار، شهردار، اعضاي شوراي شهر و مسوولان اداره راه و

 
شهرسازي براي اجرایی شدن این طرح انجام شده است. 

سرپرست مدیریت پشتیبانی و توسعه منابع انسانی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اصفهان تاکید کرد: مجموعه رفاهی و تفریحی
چادگان براي همه کارگران کشور ساخته می شود و امید است با همت مسوولان در سال هاي آتی نیز بودجه مناسب براي عملیات

 
اجرایی احداث آن تخصیص یابد. 

صدیقیان اضافه کرد: در زمان حاضر منتظر اجراي تعهدات مسوولان مرتبط براي تحویل زمین تعیین شده هستیم تا مراحل اولیه

 
عملیات اجرایی آغاز شود. 

شایان ذکر است چادگان در 125 کیلومتري غرب اصفهان و در جوار دریاچه سد زاینده رود است؛ آب و هواي مطبوع و معتدل همراه

 
با طبیعت سرسبز و امکانات رفاهی و مجموعه هاي ویلایی این مکان را به یکی از مقاصد گردشگري تبدیل کرده است. 

تعداد کارگران تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی در کشور نزدیک 14 میلیون نفر است که همراه با خانواده هایشان 39 میلیون نفر از

 
جمعیت ایران را تشکیل می دهند. 

در زمان حاضر تعدادي از سازمان هاي دولتی و خصوصی داراي مجموعه هاي رفاهی و تفریحی در شهرستان چادگان در غرب اصفهان
هستند



41 میلیارد و 30 میلیون ریال تسهیلات مشاغل خانگی در قزوین پرداخت شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  297  |  تاریخ: 1399/11/04

خبرگزاري آریا - معاون اشتغال اداره تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان قزوین گفت: از ابتداي سال جاري 41
میلیارد و 30 میلیون ریال تسهیلات مشاغل خانگی براي

 
اشتغال 178 نفر در استان قزوین پرداخت شده است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون،کارورفاه اجتماعی
استان قزوین ، وحید انتظاري معاون اشتغال ادارهتعاون،
کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: در طرح
پرداختتسهیلات مشاغل خانگی 2 بانک رفاه و توسعه
تعاون، طرف قرارداد با وزارتتعاون، کار و رفاه اجتماعی

هستند که تا به امروز 20 میلیارد و 750 میلیونریال براي اشتغال 97 نفر از بانک رفاه و 20 میلیارد و 280 میلیونریال از بانک توسعه
تعاون براي اشتغال 81 نفر پرداخت شده است.وي اضافه کرد: در مجموع 53 میلیارد و 250 میلیون ریال پرونده تسهیلاتمشاغل
خانگی به بانک هاي عامل استان ارسال شده است که از این رقم 41میلیارد و 30 میلیون ریال پرداخت شده است و 12 میلیارد و

 
220 میلیونریال پرونده در بانک ها در دست بررسی قرار دارد. 

انتظاري گفت: تا به امروز 246 فقره پرداخت وام مشاغل خانگی در استانصورت گرفته که از این تعداد 206 نفر به صورت مستقل براي

 
دریافت تسهیلاتاقدام کرده اند و 40 نفر نیز به صورت پشتیبان بوده است که 210 نفر را تحتپوشش خود قرار داده اند. 

وي اضافه کرد: در طرح پرداخت تسهیلات مشاغل خانگی، صدور مجوزهابه صورت مستقل یا پشتیبان انجام می شود و افراد پشتیبان

 
تا سقف 2 میلیارد و500 میلیون ریال و افراد مستقل تا سقف 500 میلیون ریال می توانند تسهیلاتدریافت کنند. 

وي تصریح کرد: در این طرح،320 شغل در سررسته هاي مختلف شامل حوزه هایمشاغل خانگی صنایع دستی، صنعت فرش، تولیدات
دامی، شیلات، ماهی هایزینتی،صنایع تبدیلی کشاورزي،امور تولیدات گیاهی مثل زعفران، فعالیت هایفرهنگی و هنري، آموزش
موسیقی، صدابرداري، خبرنگاري، نقاشی، کسب و کارهاینوین اینترنتی، آي سی تی روستایی، خدمات طراحی سایت و... تعریف شده

اند ومحدودیتی در تعریف رسته هاي جدید نیز وجود ندارد.



جلسه کمیته نظارت و ارزیابی طرح تکاپو در کردستان برگزار شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  298  |  تاریخ: 1399/11/04

خبرگزاري آریا - جلسه کمیته نظارت و ارزیابی طرح تکاپو
با دستور کار بررسی مشکلات نهادهاي فعال طرح تکاپو و
ارائه راهکار جهت توسعه فعالیت در رسته فناوري ارتباطات
به ریاست مدیر کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی کردستان

 
برگزار شد. 

بهگزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی کردستان، برهان صلواتی با اشاره به اینکه طرح
تکاپو یکی از طرح هاي خوب دولت در کردستاناست، گفت:
19 نهاد در سطح استان وجود دارد که در حوزه هاي

 
فناوري ارتباطات،باغداري، گردشگري، صنایع دستی و... مشغول به فعالیت هستند. 

مدیرکل تعاون ،کار و رفاه اجتماعی کردستان با بیان این که ایجاد اشتغال پایدار، گسترش حوزه فعالیت و توسعه اشتغالاز اهداف طرح

 
تکاپو است، اظهارکرد: این نهادها در سطح استان براي 1000 نفراشتغال پایدار بوجود آورده است. 

صلواتی هدف از تشکیل این جلسه را تسهیل در فرایند انجام امور تعدادي از طرح هایتکاپو که با دستگاه هاي اجرایی مشکل دارند

 
بیان و اظهار امیدواري کرد:نهادسازي در استان کردستان که از استانهاي پیشرو است توسعه پیدا کند. 

مدیرکلتعاون، کار و رفاه اجتماعی کردستان گفت: با توجه به این نهاد سازي و روند شکلگیري، مسئولین عالی دولت در استان

 
عزمشان را بر تسهیلگري در انجام امور این نهادهاجزم کرده اند تا این نهادها در کردستان توسعه پیدا کند. 

 
صلواتیاظهار کرد: به زودي شاهد ایجاد خانه خلاق صنایع دستی در کردستان خواهیم بود. 
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احیاي فرش راور کرمان با 1000 شغل برکت

منبع: ریال نیوزشماره خبر:  299  |  تاریخ: 1399/11/04

به گزارش ریال نیوز،امیرحسین مدنی با اعلام این مطلب و با اشاره به حضور فعال و پررنگ بنیاد برکت در شهرستان راور
افزود: تا به امروز 490 طرح اشتغال زایی در رسته فرش دستبافت در راور به بهره برداري رسیده که باعث ایجاد یک هزار و

47 فرصت شغلی در این شهرستان شده است.وي اظهار داشت: میزان حجم (...)

ریال نیوز: مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام از
احیاي فرش راور کرمان با طرح هاي اشتغال زایی این بنیاد

 
خبر داد. 

به گزارش ریال نیوز،امیرحسین مدنی با اعلام این مطلب و
با اشاره به حضور فعال و پررنگ بنیاد برکت در شهرستان
راور افزود: تا به امروز 490 طرح اشتغال زایی در رسته
فرش دستبافت در راور به بهره برداري رسیده که باعث
ایجاد یک هزار و 47 فرصت شغلی در این شهرستان شده

 
است. 

 
وي اظهار داشت: میزان حجم سرمایه گذاري کل براي راه اندازي 490 طرح اشتغال زایی برکت در راور 441 میلیارد ریال است. 

 
به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، 462 طرح اشتغال زایی این بنیاد در شهرستان راور به بانوان اختصاص پیدا کرده است. 

مدنی خاطرنشان کرد: شبیه سازي، تقلب بافی، تغییر فرهنگ و نداشتن صرفه اقتصادي باعث شده بود بافت فرش در راور کرمان با
رکود مواجه شود که طرح هاي اشتغال زایی بنیاد برکت باعث بازگشت رونق به این حوزه شده و در حال حاضر بسیاري از زنان و

 
جوانان شهر به قالی بافی مشغول هستند. 

وي با تاکید بر تکمیل زنجیره تولید فرش راور به عنوان یک برند گفت: بنیاد برکت در حوزه هاي تامین مواد اولیه، معرفی پشتیبان،
ارائه خدمات جانبی و بازاریابی محصول نهایی جهت تشکیل و تکمیل زنجیره تولید فرش در راور فعال است. در همین راستا و براي

 
اولین بار، دو کارگاه رنگرزي و پرداخت قالی در این شهر آغاز به کار کرده اند. 

مدیرعامل بنیاد برکت ادامه داد: همچنین چهار کارگاه قالی بافی در راور مشغول به فعالیت هستند که یکی از این کارگاه ها توسط
یکی از اساتید دانشگاه فرش این شهرستان راه اندازي شده و افراد مشغول در این کارگاه هم فارغ التحصیلان و دانشجویان همین

 
دانشگاه هستند. در این کارگاه علاوه بر بافت، مرمت و پرداخت قالی هم انجام می شود. 

مدنی یادآور شد: بافت یک تخته فرش بیشتر از یک سال زمان می برد و بنیاد برکت در این مدت، از قالی بافان براي امرار معاش

 
حمایت می کند تا مجبور به پیش فروش محصول خود نباشند و سود بیشتري نصیب شان شود. 

وي با تاکید بر بازاریابی هر چه بیشتر براي فرش راور یادآور شد: تمام کشورهاي همجوار به خصوص همسایگان شمالی، بازار خیلی

 
خوبی براي فرش راور محسوب می شوند و این برند ایرانی قابلیت صادرات به این کشورها را دارد. 

مدیرعامل بنیاد برکت همچنین با اشاره به راه اندازي 2 هزار طرح اشتغال زایی اجتماع محور در مناطق محروم و روستایی استان
کرمان در هفته گذشته خاطرنشان کرد: راه اندازي این تعداد طرح اشتغال زایی باعث ایجاد فرصت هاي کسب وکار براي 6 هزار نفر

 
در مناطق کم برخوردار استان کرمان شده است. 

مدنی با اشاره به فعالیت 18 مجري و تسهیل گر بنیاد برکت در استان کرمان افزود: 7 شهرستان راور، کوهبنان، فهرج، ریگان،



نرمانشیر، رودبار جنوب و عنبرآباد و 120 روستا در این استان تحت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت قرار

 
دارند. 

وي یادآور شد: یک هزار و 36 طرح اشتغال زایی دیگر نیز در مناطق محروم استان کرمان در شرف راه اندازي است که ایجاد فرصت

 
هاي کسب و کار براي بیش از 3 هزار و 100 متقاضی را به دنبال خواهد داشت. 

به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، حجم کل سرمایه گذاري براي فعالیت هاي اشتغال زایی اجتماع محور این بنیاد در استان کرمان 2

 
هزار و 76 میلیارد ریال است. 

مدیرعامل بنیاد برکت در پایان خاطرنشان کرد: بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا به امروز 3 هزار و 388 طرح در حوزه هاي
توانمندسازي اقتصادي، امور زیربنایی، فرهنگی، سلامت و سایر خدمات را با حجم سرمایه گذاري 4 هزار و 796 میلیارد ریال در

 
مناطق محروم استان کرمان به بهره برداري رسانده یا در دست اقدام دارد. 

 
 -
-



سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی بوشهر: مدیران و کارشناسان

حوزه هاي مختلف در سطح استان در بازه زمانی مشخص شده برنامه هاي خود

را محقق کنند

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  300  |  تاریخ: 1399/11/04

خبرگزاري آریا - جلسه کمیته مدیریت عملکرد حوزه
اشتغال و کارآفرینی با حضور مصدق کشاورزي سرپرست
تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر و مدیر و

 
کارشناسان حوزه اشتغال برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان بوشهر؛ مصدق کشاورزي با اشاره زمان
باقی مانده تا پایان سال ، گفت : زمان را نباید از دست داد
و باید نهایت تلاش خود را انجام داده تا برنامه هاي ابلاغی
از سوي وزارت متبوع را محقق کنیم. چرا که عملکرد نه

ماهه سالجاري در خصوص سیاست هاي حمایتی در زمینه کارآفرینی و اشتغال تا تحقق صدرصدي برنامه فاصله زیادي داریم لذا

 
علیرغم پیگیري مستقیم اینجانب در طول این دوماه نیاز پیگیري روزانه جهت تحقق برنامه ها داریم. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر ادامه داد: با توجه نزدیک بودن به پایان سال باید تا 15 بهمن تمامی
تسهیلات جذب شوند در این فرصت باقیمانده باید به صورت جدي وضعیت طرح هاي معرفی شده در سیستم بانک ها رصد و تعیین

 
تکلیف شوند. 

وي افزود: طرح هایی که ظرفیت بهره مندي از تسهیلات شناور ملی را دارند بایستی سریعا معرفی شوند و به مکاتبه بسنده نکنیم لذا
بایستی طرحهایی که اولویت استانی دارد مانند طرح پرورش ماهی در خصوص اختصاص اعتبارات از سوي وزارت متبوع پیگیري هاي

 
لازم انجام شود. 

کشاورزي تصریح کرد: معادل یک میلیارد و صد میلیون تومان طرح هاي مشاغل خانگی به بانک هاي عامل معرفی شده است و باید

 
در اسرع وقت تکلیفشان مشخص شود و در صورت نیاز طرح هاي دیگر جایگزین گردد. 

کشاورزي عنوان کرد : تا کنون 314 میلیارد تومان طرح هاي متقاضی تسهیلات روستایی و عشایري از سوي این اداره کل و کمیته
فنی به بانکهاي عامل معرفی شده که این رقم در آذرماه 80درصد بوده و این افزایش ظرف دو هفته آتی بالغ بر 150 درصد خواهد

 
رسید . 

وي نیز با اشاره به تسهیلات مشاغل آسیب دیده از کرونا ، گفت :براي متقاضیان بهره مندي از تسهیلات این حوزه مبلغ 70میلیارد
تومان درخواست شده است که این رقم قبل از تمدید مهلت ثبت نام واحدهاي آسیب دیده از کرونا در حوزه هاي ورزشی، گردشگري
، فرهنگی ، هنري و رسانه 65میلیارد تومان بوده که 62 میلیارد تومان آن پرداخت گردید. لذا باید در مهلت تعیین شده پرداخت

 
تسهیلات به متقاضیان جدید پرداخت گردد. 

مصدق کشاورزي سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی بوشهر در پایان از مدیران و کارشناسان حوزه هاي مختلف در سطح
استان خواست تا در بازه زمانی مشخص شده برنامه هاي خود را محقق کنند و هیچ گونه عذر و بهانه اي در عدم تحقق برنامه

پذیرفتنی نخواهد بود.





سمنان استانی امن از لحاظ شیوع آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان است

منبع: خبر فوريشماره خبر:  301  |  تاریخ: 1399/11/04

مدیرکل دامپزشکی استان سمنان گفت: سمنان، با تمهیدات و اقدامات اندیشیده شده از لحاظ شیوع آنفلوآنزاي فوق حاد
پرندگان، جزو استان هاي پاك کشور محسوب می شود.

مدیرکل دامپزشکی استان سمنان گفت: سمنان، با
تمهیدات و اقدامات اندیشیده شده از لحاظ شیوع
آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان، جزو استان هاي پاك کشور

 
محسوب می شود. 

حمیدرضا حسینی روز شنبه ابراز داشت: هیچ موردي از
بیماري آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان در استان سمنان تا
کنون گزارش نشده است و هر گونه تلفات مشکوك و
غیرعادي طیور و پرندگان، براي بررسی باید با شماره تلفن

 
1512 گزارش شود. 

وي تصریح کرد: مراکز پرورش مرغ تخم گذار، مرغ گوشتی و پرورش بوقلمون بیشتر از دیگر طیور نسبت به ویروس آنفلوآنزاي فوق
حاد پرندگان حساس هستند و باید مراقبت شوند و تاکنون با تلاش کارشناسان اداره کل دامپزشکی استان سمنان و همراهی

 
تولیدکنندگان استانی سبز و در امان از شیوع آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان است. 

مدیرکل دامپزشکی استان سمنان یادآور شد: این اداره کل به منظور مقابله و پیشگیري از شیوع ویروس آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان

 
با خانه بهداشت روستاهاي استان در ارتباط است تا هرگونه تلفات مشکوك و غیرعادي طیور در روستاها را گزارش کنند. 

وي خاطر نشان کرد: با توجه به اهمیت موضوع پیشگیري بیماري، در کمیته مقابله با آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان استان سمنان مقرر
شد بخش هاي مختلف مانند اداره کل حفاظت محیط زیست ، دانشگاه هاي علوم پزشکی، سازمان جهاد کشاورزي، اداره کل راهداري

 
و حمل و نقل جاده اي و پلیس استان سمنان همکاري کنند. 

وي بیان کرد: استان سمنان، به دلیل موقعیت جغرافیایی و قرارگیري در محور ترانزیتی، در معرض خطر شیوع آنفلوآنزاي فوق حاد
پرندگان است و بر همین اساس طرح قرنطینه و غربالگري طیور به منظور پیشگیري از شیوع آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان در استان با

 
جدیت دنبال می شود. 

وي با اشاره به قرارگیري استان سمنان در مسیر کوچ پرندگان آزادپرواز اضافه کرد: پرنده هاي آزادپرواز و مهاجر معمولا انتقال دهنده

 
اصلی ویروس و فاقد علائم بیماري هستند و بیشترین خطر انتقال بیماري از پرندگان آزادپرواز مانند غاز و اردك وحشی است. 

مدیرکل دامپزشکی استان سمنان گفت: اکنون بر اساس بررسی هاي انجام شده و اجراي مرتب برنامه رصد و پایش، تا کنون هیچ



 
کانون بیماري آنفلوآنزاي پرندگان در بین حیات وحش، طیور بومی و طیور صنعتی گزارش نشده است. 

در استان سمنان بیش از 400 واحد انواع مرغداري با ظرفیت 13 میلیون قطعه پرنده وجود دارد و 2 هزار و 500 نفر به صورت

 
مستقیم و غیرمستقیم در این حوزه فعالیت اشتغال دارند. 

ویروس آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان یک ویروس سرمادوست است و احتمال شیوع آن در فصل سرد سال(پاییز و زمستان) وجود دارد
و براي مقابله با بیماري همکاري دستگاه هاي اجرایی مختلف ضروري است.



مراسم امضاي تفاهم نامۀ ساخت دستگاه حفاري دریایی

منبع: نفت ماشماره خبر:  302  |  تاریخ: 1399/11/04

در محل سالن تشریفات نمایشگاه، تفاهم نامۀ همکاري فی مابین شرکت حفاري شمال از یک سو و شرکت مجتمع کشتی
سازي صنایع فراساحل ایران ایزوایکو از سوي دیگر به امضاء رسید.

در حاشیۀ نمایشگاه بین المللی نفت، گاز و پتروشیمی
تهران و با حضور آقایان جواد اوجی (مدیر عامل شرکت
انرژي گستر سینا)، مسعود عیدي (مدیر عامل شرکت
حفاري شمال)، حمید رضائیان اصل (مدیر عامل شرکت
مجتمع کشتی سازي صنایع فراساحل ایران ایزوایکو) و
علی خواجوي (مدیر امورفنی شرکت نفت فلات قاره ایران)
در روز شنبه مورخ 04/11/99 و در محل سالن تشریفات
نمایشگاه، تفاهم نامۀ همکاري فی مابین شرکت حفاري

 
شمال از یک سو و شرکت مجتمع کشتی سازي صنایع فراساحل ایران ایزوایکو از سوي دیگر به امضاء رسید. 

با امضاي این تفاهم نامه میان دو شرکت، زمینه هاي همکاري و مشارکت به منظور طراحی، خرید تجهیزات و همچنین ساخت و راه
اندازي یک دستگاه دکل حفاري دریایی پایه دار (Jack up) فراهم می گردد، شایان ذکر است این دستگاه حفاري دریایی مناسب
آب هاي کم عمق میدان هاي نفتی هندیجان و بهرگانسر واقع در خلیج فارس می باشد و قادر خواهد بود تا کلیۀ چاه هاي نفت و گاز

 
مناطق عملیاتی تحت مدیریت شرکت نفت فلات قاره ایران را حفاري، تکمیل و تعمیر نموده و به بهره برداري برساند. 

گفتنی است پیش از این تأمین این نوع دستگاه هاي حفاري دریایی تنها از طریق اجاره از شرکت هاي حفاري خارجی میسر بوده
است و این امر باعث وابستگی به شرکت هاي خارجی و خروج ارز از کشور می گردید که با توجه به وجود دانش فنی و مهندسی
ساخت اینگونه دستگاه ها در کشور و توسط متخصصان داخلی ضمن ایجاد اشتغال (به میزان حدود 300 نفر)، از هدر رفت منابع

ارزي کشور نیز جلوگیري بعمل خواهد آمد.



حمایت 500 میلیارد تومانی بنیاد مستضعفان براي ساخت مسکن محرومان

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  303  |  تاریخ: 1399/11/04

رئیس بنیاد مستضعفان از حمایت 500 میلیارد تومانی بنیاد مستضعفان براي ساخت مسکن محرومان خبر داد.

به گزارش پایگاه خبري بانکداري الکترونیک، سید پرویز فتاح در مراسم امضاي تفاهمنامه دو جانبه میان بنیاد مستضعفان و
کمیته امداد براي احداث 10 هزار واحد مسکن محرومان اظهار کرد: توانمندسازي محرومان در دو بعد اشتغال و تامین مسکن از
اهمیت زیادي برخوردار است و همکاري و هم افزایی نهاد ها می تواند تاثیر به سزایی در تحقق اهداف توانمدسازي داشته باشد. بنیاد
مستضعفان و کمیته امداد در چند سال گذشته قدم هاي بزرگی در این جهت برداشته اند که در آینده با نگاه مثبت دو نهاد تقویت

 
می شود. 

وي با اشاره به توافق سه جانبه بنیاد، بهزیستی و بنیاد مسکن براي ساخت 14 هزار واحد براي خانواده هاي دو معلول و بالاتر افزود:
نزدیک به 10 هزار واحد تاکنون به واجدین شرایط تحویل شده است و 3 هزار واحد نیز در حال احداث است که پیشرفت فیزیکی

 
قابل توجهی داشته است. با این تفاهم نامه تمام خانواده هاي دو معلول و بالاتر داراي خانه می شوند. 

وي به کمک 230 میلیاردي بنیاد مستضعفان براي رهن و اجاره مددجویان کمیته امداد و بهزیستی اشاره کرد و افزود: تامین رهن و
اجاره این عزیزان یک راهکار موقت است و امروز با همکاري این دو نهاد حمایتی ساخت 10 هزار واحد مسکن مددجویی در شهر هاي

 
زیر 25 هزار جمعیت ظرف مدت دو سال آغاز می شود. 

رئیس بنیاد مستضعفان بر لزوم زمان بندي دقیق و تحویل به موقع واحد هاي احداثی تاکید کرد و گفت: تمام این واحد ها باید در
زمان مقرر تحویل واجدین شرایط شود و از مقاومت لازم برخوردار باشد. بنیاد تلاش می کند، تعهد 500 میلیارد تومانی خود را طبق
قراداد، دقیق و کامل انجام دهد. با وجود اینکه تعهد بنیاد مستضعفان به صورت نقدیست، اما این توانایی وجود دارد که برخی مواد
اولیه مانند سیمان مورد نیاز واحد ها را هم به صورت رایگان تامین نماید. همچنین بنیاد اگر زمین مناسب از دید کارشناسان براي

 
احداث این واحد ها در اختیار داشته باشد قطعا مضایقه نخواهد کرد. 

پرویز فتاح با اشاره سخت شدن شرایط معیشتی اقشار محروم در شرایط اقتصادي و کرونایی فعلی گفت: به گفته امام (ره) این انقلاب
متعلق به محرومان و مستضعفان است و در چنین شرایطی بنیاد مستضعفان خالصانه با توجه به وظیفه ذاتی خود و با تمام توان در

 
خدمت حمایت از اقشار محروم است. 

منبع: تسنیم



بازي با مطالبات جانبازان!

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  304  |  تاریخ: 1399/11/04

بازي با مطالبات جانبازان!

 
محمدحسین مرادي، جانباز جنگ تحمیلی از تعیین سقف حقوق و عدم ارائه تسهیلات می گوید؛ 

 
بازي با مطالبات جانبازان! 

 
گروه اجتماعی 

شاید خیلی ها تصور می کنند، ارج وقرب جانبازان از سایرین بیشتر است، هم مزایا زودتر به دستشان می رسد و هم قوانین با شتاب
بیشتري اثرش را روي زندگی شان می گذارد، اگر اعتراضی هم داشته باشند گویی صدایشان رساتر است اما این طور نیست، حقوق و
مزایایی که می گیرند، آن قدر نیست و چاله هایی که براي آن کنده اند همان طور پر نشده باقی مانده و قوانینی مثل «حالت اشتغال»
هم عملا ره به جایی نبرده، گاهی قانون خوب، قربانی نبود بودجه می شود، اما سؤال این است که وقتی مجاري تأمین اعتبار براي
قوانین مشخص نیست، پس چرا قوانین این چنینی تصویب می شود تا هم مشمولان قانون امیدواري بی ثمر پیدا کنند و هم وجهه
دستگاه هاي اجرایی مقابل کارمندانش مخدوش شود؟ ماجرا ازاین قرار است که از یک سو در قانون «حالت اشتغال»، به حقوق
جانبازان افزوده شده و از سوي دیگر با توجه به قانون «تعیین سقف حقوق و مزایا» از آنان بازپس گرفته می شود! «محمدحسین
مرادي» جانباز نابیناست که در گفت وگو با «رسالت» از این مسئله گله کرده و می گوید: «قوانینی در مجلس تصویب می شود و
مسئولان نسبت به اعطاي مزایا و تسهیلات وعده می دهند اما در عمل اتفاقی نمی افتد. بسیار این موضوع در رسانه ها انعکاس می
یابد که به جانبازان این وآن مزایا را اعطا کرده ایم و یا خانه و ماشین در اختیارشان قرار داده ایم اما در عمل این گونه نیست. به
عنوان مثال در ارتباط با مسائل حقوقی مان معاف از مالیات هستیم و قانون حالت اشتغال گفته دوپایه حقوق به حقوقتان اضافه می
شود و اگر به عنوان مثال 15 ماه سابقه جبهه داشته باشید، این میزان به حق و حقوقی که دریافت می کنید، افزوده خواهد شد.این
قوانینی هست که مجلس گذرانده، اگر قانون، حقوقی به ما اضافه کرده، چرا آن را در قالب قانونی دیگر با عنوان «سقف حقوق و مزایا»
پس می گیرید؟ به عنوان مثال حقوق ما این مقدار شده است و می گویند چرا این مقدار دریافت می کنید، مگر سقف حقوق نیست؟
در پاسخ می گوییم براي بهتر شدن زندگی جانبازان این تسهیلات را در اختیارمان قرار داده اند و عجیب است که اکثر آنان که سقف

 
حقوق شامل حالشان شده، جانبازان شرکت نفت هستند. 

بعد هم چه سقف حقوقی وقتی که خط فقر 10 میلیون تومان است؟ نکته دیگر همین است که هر 10 سال یک بار باید به ما
اتومبیلی بدهند یا اجازه واردات داده شود که موافق واردات نیستیم، اما در همه رسانه ها و جامعه این طور بازتاب داشته که اتومبیلی
را در اختیارمان گذاشته اند، درحالی که این گونه نیست. سواي همه این ها وارد هر اداره اي که می شویم، مردم تصور می کنند ما
حقشان را خورده ایم. خاطرم هست در مراجعه به اداره اي توانستیم بعد از20 سال، حق جانبازي قطع نخاعی را زنده کنیم و کارمند
حسابداري آن اداره شاکی بود که چرا باید این همه پول را به جانباز داد! گفتم کل دنیا را داخل توپ پینگ پنگ قرار بده، وقتی توان
گرفتنش را ندارد و قطع نخاع است، چه ارزشی دارد، حتی اگر تمام دنیا را هم به او بدهید باز فرقی نخواهد کرد، این جانباز حتی نمی
تواند یک مگس را از خود دور کند، چرا باید به حق او معترض باشیم؟ این حرف ها براي ما سنگین است.»این جانباز در ادامه تأکید
می کند: «ما طلبی از کسی نداریم و به وظیفه خودمان عمل کردیم. من از سال 62 مجروح شدم و بااین حال، سال 65 تا 67 به
جبهه رفتم و سال 68 هم با نابینایی در جبهه حضور داشتم اما دید مسئولان نسبت به جانبازان و ایثارگران غلط است و به همین
علت در جامعه فرهنگ سازي نکرده اند و ارزش ها را پاس نداشته اند، براي همین است که وقتی به اداره اي مراجعه می کنیم، نگاه
خوبی ندارند و می گویند یک بار رفته اید جبهه و مجروح شده اید اما یک عمر است که تسهیلات دریافت می کنید، درحالی که



جانباز یک بار مجروح شده و تا پایان عمر مجروح است و خیلی از آنان نمی توانند فرزندشان را در آغوش بگیرند، چون قطع نخاع
هستند و یا برخی جانبازان کنترل ادرار ندارند و هرروز شرمنده خانواده خود می شوند و جانبازان شیمیایی در هواي آلوده و وضعیت
فعلی کرونا نمی توانند از منزل خارج شوند و مرتب اکسیژن به آن ها وصل است و هزینه داروهایشان زیاد است.» این جانباز نابینا به
مشکلاتش در حوزه درمان و بیمه تکمیلی هم اشاره دارد و می گوید: «بیمه تکمیلی نداریم، فقط بیمه شرکت نفت را داریم. اگر به
شهري مراجعه کنیم که داراي بیمارستان شرکت نفت نباشد، دچار مشکل می شویم، براي بنیاد هم ظاهرا هست اما ما تاکنون
استفاده نکرده ایم و درکل هزینه هاي داروهایمان گران است چون برخی از این داروها تحت پوشش شرکت نفت هم نیست و پزشکان
می گویند باید نمونه خارجی آن را مصرف کنید، مثلا داروي پلاویکس تا همین مدتی قبل 58 هزار تومان بود، اما به یکباره 164 هزار
تومان شد و باز به تازگی 350 هزار تومان براي یک بسته 28 تایی قرص، پول پرداخت کرده ام. 500 تا 600 هزار تومان در ماه براي
داروهایم هزینه می کنم. ما خودمان را با شرایط اقتصادي جامعه وفق داده ایم. من نابینا هستم و نمی توانم رانندگی کنم و براي
استفاده از اتومبیل شخصی باید راننده اي را استخدام کنم که حداقل ماهیانه 4 میلیون تومان هزینه دارد. معمولا با تاکسی تردد می
کنم که این هم، هزینه اي مازاد را به من تحمیل می کند. از طرفی صاحب 5 فرزندم که یکی از آن ها در مرکز توانبخشی بهزیستی
تهران به خاطر اختلال دوقطبی بستري است، چون گفته اند که باید دور از محل زندگی اش باشد و جاي مناسبی هم در اهواز براي
فرزندم نبود. شرکت نفت تا سال 97، هزینه کمی را براي این موضوع پرداخت می کرد اما بعدازآن، این کمک هزینه قطع شد و 2
میلیون و 700 هزار تومان به غیراز هزینه هاي دارویی و سایر مخارج را پرداخت می کنم. هزینه سفر به تهران با هواپیما هم سنگین
است و رفت وبرگشتم 1.5 میلیون تومان است. مجبورم به جاي هفته اي یک بار، بیست روز یک بار براي دیدن فرزندم به تهران بروم.

 
بنابراین انتظار داریم که مسئولان به اجراي قانون حالت اشتغال وفادار باشند و آن را داخل سقف حقوق نبرند.» 



کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون

منبع: خبر داغشماره خبر:  305  |  تاریخ: 1399/11/04

بانک پارسیان در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دو میلیارد ریال به مجمع خیرین انتقال خون کمک کرد.

به گزارش خبرداغ به نقل از روابط عمومی بانک پارسیان ،بر اساس این
گزارش، این اقدام خیرخواهانه بانک پارسیان به منظور تکمیل پروژه
انتقال خون بیرجند (خراسان جنوبی) و اتمام عملیات ساختمانی آن

 
صورت گرفته است. 

گفتنی است؛ بانک پارسیان به عنوان بانک پیشگام در فعالیت هاي انسان
دوستانه و نیکوکارانه، علاوه بر اقدامات مالی، همواره نگاه جدا از یک
بنگاه اقتصادي به جامعه و مردم عزیز کشور داشته که همراهی با

موسسات و انجمن هاي خیریه و همچنین پرداخت تسهیلات ازدواج، خود اشتغالی و کارآفرینی و ... بخشی از فعالیت هاي عام المنفعه
این بانک است.



جشن پایان گازرسانی به روستاهاي خراسان شمالی دهه فجر برگزار می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  306  |  تاریخ: 1399/11/04

بجنورد- استاندار خراسان شمالی از پایان گاز رسانی به تمام روستاهاي بالاي 20 خانوار خراسان شمالی تا دهه فجر خبر داد.

بجنورد- استاندار خراسان شمالی از پایان گاز رسانی به
تمام روستاهاي بالاي 20 خانوار خراسان شمالی تا دهه

 
فجر خبر داد. 

به گزارش خبرنگار مهر، محمدعلی شجاعی عصر امروز در
جلسه بررسی و هماهنگی پروژه هاي قابل افتتاح دهه فجر
در خراسان شمالی که در سالن جلسات استانداري برگزار
شد، اظهار کرد: مدیران تا فردا وقت دارند پروژه هاي قابل
افتتاح را به تفکیک حوزه هاي اقتصادي و عمرانی و بر
اساس فهرست پروژه ها، میزان اشتغال، میزان سرمایه

 
گذاري و مکان محل اجراي طرح بروز رسانی کنند. 

 
استاندار خراسان شمالی تاکید کرد: پروژه ها باید بر اساس سرمایه گذاري دولتی و خصوصی و روستایی و شهري تفکیک شود. 

وي افزود: لیست پروژه ها تا آخر وقت اداري فردا به 8 شهرستان ارسال شود و فرمانداران نیز باید بعد از بررسی یک روزه لیست پروژه

 
ها را به معاونت هاي اقتصادي و عمرانی استانداري و سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان اعلام کنند. 

شجاعی گفت: با توجه به شیوع بیماري کرونا شیوه برگزاري مراسم افتتاحیه پروژه ها بر اساس تصمیم ستاد ملی مدیریت بیماري

 
کرونا و یا ستاد استانی این بیماري اعلام می شود. 

نماینده عالی دولت در خراسان شمالی بیان کرد: کمیسیون هاي مربوطه براي صدور مجوز تغییر کاربري پروژه ها تا سه روز آینده
تشکیل شود و در بحث سایر پروژه ها اگر ادارات کل تردید براي تکمیل دارند با سازمان مدیریت و برنامه ریزي نشست داشته باشند تا

 
اگر از نظر زمانی با تزریق اعتبارات کار به اتمام می رسد تزریق اعتبار داشته باشیم. 

 
وي افزود: پروژه هاي قابل افتتاح در سطح ملی براي پیگیري با وزیر مربوط جهت افتتاح به صورت ویدئو کنفرانس اعلام شود. 

شجاعی در انتها از پایان گاز رسانی به تمام روستاهاي بالاي 20 خانوار خراسان شمالی تا دهه فجر خبر داد.



سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران!

منبع: پارسینهشماره خبر:  307  |  تاریخ: 1399/11/04

تنها حکایت دوبی هم نیست؛ دوبی هم دارد مانند بسیاري از کشورهاي دیگر براي جذب سرمایه هاي ایرانی رقابت می کند.
مگر همین چند ماه پیش نبود که خبرگزاري رسمی جمهوري اسلامی (ایرنا) خبر داد که ایرانی ها رکورددار خرید خانه در

ترکیه شده اند؟

سید جواد هاشمی، بازیگر سینماي ایران که با وصف "ارزشی" شناخته می شود، اخیراً در تبلیغ شرکتی که خانه هاي دوبی را
می فروشد مشارکت کرده و ایرانی ها را دعوت کرده که در این شهر عربی، خانه بخرند و تاکید کرده که اگر این کار را بکنید، بچه
هایتان هم دعایتان خواهند کرد.این تبلیغ، جنجال زیادي را به دنیال داشته است؛ سیدجواد هاشمی و تبلیغ براي دوبی؟! به قول

 
"نقی معمولی" در سریال پایتخت: "مگه می شه؟ مگه داریم؟!" 

 
پاسخ این است: بله! می شه و داریم. 

می توان سید جواد هاشمی را نکوهید که چرا براي دوبی تبلیغ کرده و حتی این جمله اش که گفته "لایف استایل خانه هاي دوبی با
هیچ جاي دنیا قابل قیاس نیست" را به سخره گرفت. اما من بیش از این که به سیدجواد و لایف استایل خانه هاي دوبی فکر کنم، دلم
به درد می آید که چرا به روزي افتاده ایم که رفتن از ایران به یک دغدغه فراگیر تبدیل شده است؟ ایرانی که زمانی در قعر کشورهاي
مهاجر فرست بود، اینک سال هاست که بالاي این جدول جاخوش کرده است و این در حالی است که نه مانند افغانستان و سوریه

 
درگیر جنگ ایم و نه مانند بسیاري از کشورهاي آفریقایی دچار فقر ذاتی هستیم. 

تنها حکایت دوبی هم نیست؛ دوبی هم دارد مانند بسیاري از کشورهاي دیگر براي جذب سرمایه هاي ایرانی رقابت می کند. مگر
همین چند ماه پیش نبود که خبرگزاري رسمی جمهوري اسلامی (ایرنا) خبر داد که ایرانی ها رکورددار خرید خانه در ترکیه شده اند؟

 
پ 

چقدر ایرانی در این سال ها جلاي وطن گفته و با انگیزه "به هر آن کجا که باشد به جز این سرا، سرایم" از استرالیا در شرق عالم تا
کانادا در غرب جهان پراکنده شده اند؟! واقعاً در چند درصد از هواپیماهایی که از ایران به خارج می روند، مهاجري که می رود تا

 
برنگردد، وجود ندارد؟! 

تازه! آنان که رفته اند، رفته اند و تکلیف شان مشخص است؛ میلیون ها ایرانی و مخصوصاً جوان، یا در صدد رفتن هستند یا در حسرت
آن!مقصر این وضعیت، نه سید جواد هاشمی که کسانی هستند که با تصمیم گیري ها و اقدامات نابخردانه شان در سطوح ارشد

 
مدیریتی، ایران ما را به جایی براي "فرار" و نه "قرار" تبدیل کرده اند: 

 
این وضعیت "هوا"یی است که تنفس می کنیم و به ویژه در شهرهاي بزرگ، حسرت یک دم اکسیژن خالص به دلمان مانده است؛ 

"آب" که می بینیم، دلمان می لرزد که دارد تمام می شود و یادمان می افتد که حتی ذخایر استراتژیک آب را از اعماق زمین هم
استخراج کرده اند؛ براي یک کار عادي در ادارات، باید کفش آهنی داشت و زیر میزي و رومیزي داد، در دادسرا و دادگاه دلت می لرزد
که آیا حقت را خواهی گرفت یا اتفاق دیگري می افتد؟ سطح علمی دانشگاه نزولی شده است و کشور پر شده از دکترهاي بی سوادي



که با مدرك شان پز می دهند و پول در می آورند، مدارس، محلی شده اند براي ربایش کودکی و نشاط کودکان و نوجوانان، رسانه
هایمان شیر بی یال و دم و اشکم هستند، هر روز مسوولی حرفی می زند که دنیا به ما بخندد، مصوبات مجلس مان و کارهاي دولت
مان هم که اظهر من الشمس اند، درآمدها اندك اند و قیمت ها لحظه اي بالا می روند و ارزش پول ملی پایین می آید، کسی که
بخواهد کارآفرینی و اشتغالزایی کند، به چنان روزگاري گرفتارش می کنند که به غلط کردن می افتد، روابط مان با جهان، همواره در
سطحی بالاتر از معمول، متشنج است، ریاکاري سکه رایج جامعه شده است و اخلاقیات درگیر افولی تاریخی، شغل و ثبات شغلی و
تشکیل خانواده براي خیلی ها رویاست، خانه دیگر حتی یک رویا هم نیست و خودرویی که در دنیاي امروز، جزو اقلام پیش پا افتاده

 
محسوب می شود، دغدغه ایرانی ها شده است و ... . 

پس چرا میلیون ها نفر نروند و بیشتر از رفتگان در آرزوي رفتن نباشند؟! پاي صحبت شان هم که می نشینی می گویند که مگر چند
بار زندگی می کنند؟ و حتی آنان که در میانسالی اند با حسرت پاسخت می دهند: از ما گذشت، لااقل برویم که بچه هایمان زندگی

 
کنند و به قول سیدجواد هاشمی، دعاگو شوند! 

مگر چقدر آدم داریم که بتوانند بروند و نروند تا کشورشان را بسازند و مدام نامردي و نامرادي ببینند و باز هم نروند و بمانند و باز

 
نامردي و نامرادي ببینند و نروند و باز... مگر یک انسان چقدر تاب و توان دارد؟! 

تا زمانی که عقلانیت به تصمیم و کارهایمان بازنگردد و هر که بیشتر شعار دهد و جلوه گري کند، بر صدر نشیند و بیشتر قدر بیند،
اوضاع مان همین هست که هست و ایرانی ها در ترکیه و امارات و ... خانه خواهند خرید و کار و بار وکلاي مهاجرت، پررونق خواهد

 
بود و طیاره هایمان پر از مسافرانی خواهد بود که می روند تا به وطن بازنگردند ولو با چشمانی گریان و دل هایی شکسته! 

سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران!



اقتصاد دریامحور با توجه به توان داخلی محقق می شود

منبع: دانشجوشماره خبر:  308  |  تاریخ: 1399/11/04

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو به نقل از صدا و سیما، محمد اسلامی در مراسم امضاي تفاهم نامه ساخت و تأمین
10 فروند شناور راهنمابر که با حضور فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا، مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي، مشاور

رئیس جمهور، رئیس دبیرخانه شوراي عالی صنایع دریایی و رئیس دانشگاه علم و ...

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو به نقل از صدا و
سیما، محمد اسلامی در مراسم امضاي تفاهم نامه ساخت و
تأمین 10 فروند شناور راهنمابر که با حضور فرمانده
قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا، مدیرعامل سازمان بنادر و
دریانوردي، مشاور رئیس جمهور، رئیس دبیرخانه شوراي
عالی صنایع دریایی و رئیس دانشگاه علم و صنعت ایران در
وزارت راه و شهرسازي برگزار شد، افزود: توسعه نیروي
انسانی توانمند در عرصه دریا و قلمرو کسب و کار هاي

دریایی و بندري نیازمند ظرفیت سازي است که این امر جزو سیاست ها و اهداف کلان نظام جمهوري اسلامی ایران است و تحقق این

 
امر، می تواند صد ها دسته شغلی را براي جوانان توانمند کشور ایجاد کرده یا توسعه دهد. 

وي اعتماد به توانمندي هاي داخلی را جزو شریان هاي حیاتی براي گسترش حمل و نقل دریایی دانست و گفت: در این فرایند می

 
توانیم سهم خود را از دریا هاي جهان براي شکوفایی و توسعه اقتصادي کشورمان تحصیل کنیم. 

وزیر راه و شهرسازي همچنین افزود: نمی توانیم متأثر از تحریم ها و به بهانه وجود تحریم علیه کشورمان، از توجه به ظرفیت هاي

 
داخلی کشورمان غافل شویم. 

وي از توجه دو شرکت کشتیرانی جمهوري اسلامی ایران و شرکت ملی نفتکش در مورد توجه به ظرفیت هاي داخلی تشکر کرد و
گفت: این دو شرکت خوشبختانه به ظرفیت هاي داخلی توجه کردند و باید مصمم تر از قبل از توان داخلی براي ساخت و تعمیر و

 
اورهال شناور هاي خود بهره مند شوند. 

اسلامی همچنین افزود: با یکپارچگی، وحدت و همبستگی و کار شبانه روزي است که می توانیم صنعت کشور را توسعه دهیم و
مشاغل دانش بنیان و پیشرفته در حوزه دریایی را توسعه بخشیم که این مشاغل می تواند براي حل مشکل اشتغال کشور به کمک

 
بیاید. 

وي همچنین گسترش سهم کشورمان در بازار هاي جهانی را یکی از ثمرات توجه به ظرفیت هاي داخلی دانست و تاکید کرد: بخش
علمی و دانشگاهی کشورمان نیز می تواند در این امر کمک شایان توجهی به اقتصاد و صنعت حمل و نقل کشورمان کند و از این رو
امروز با یکی از معتبرترین و قدیمی ترین دانشگاه هاي کشور براي تأسیس دانشکده اي مرتبط با علوم و فنون دریایی به توافق

رسیدیم و امیدواریم بزودي صنعت دریایی کشور از نتایج این همکاري بهره مند شود.





وضعیت باغ وحش ارومیه مناسب نیست/ لزوم ورود سرمایه گذار براي بهبود

وضعیت موجود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  309  |  تاریخ: 1399/11/04

به گزارش خبرگزاري فارس از ارومیه، محمدمهدي
شهریاري عصر امروز به دنبال دغدغه مندي هاي عمومی
شکل گرفته در خصوص باغ وحش ارومیه ضمن بازدید از
بخش هاي مختلف این باغ وحش بر ضرورت ساماندهی
این مجموعه تاکید و اظهار داشت: ظرفیت باغ وحش
ارومیه به جهت برخورداري از فضاي مناسب و گونه هاي
متنوع و نادر حیوانات، می تواند با سرمایه گذاري، در جذب

 
گردشگر و اشتغالزایی موثر واقع شود. 

وي افزود: اگر چه مدیریت باغ وحش علاقمند به فعالیت در این حوزه است، ولی تداوم این امر نیازمند بهبود شرایط نگهداري حیوانات

 
است. 

استاندار آذربایجان غربی با تاکید بر اینکه توسعه باغ وحش ارومیه، منوط به مشارکت افراد حقیقی و یا حقوقی است، بیان کرد: با

 
بهبود وضعیت این مجموعه، باغ وحش ارومیه می تواند در جذب گردشگر و ایجاد اشتغال موثر واقع شود. 

شهریاري خاطرنشان کرد: به زودي جلسه اي براي ساماندهی وضعیت باغ وحش ارومیه و زمینه هاي مشارکت سرمایه گذاران برگزار

 
می شود. 

انتهاي پیام/ي



انتظار دولت از سمن ها فرهنگ سازي براي ایجاد جنبش و تغییر نگرش است

منبع: ایرناشماره خبر:  310  |  تاریخ: 1399/11/04

زاهدان - ایرنا- استاندار سیستان و بلوچستان گفت: انتظار دولت از مجموعه تشکل ها، فرهنگ سازي براي ایجاد جنبش و
تغییر نگرش است تا بستر یک جهش در کشور فراهم شود.

زاهدان - ایرنا- استاندار سیستان و بلوچستان گفت: انتظار
دولت از مجموعه تشکل ها، فرهنگ سازي براي ایجاد
جنبش و تغییر نگرش است تا بستر یک جهش در کشور

 
فراهم شود. 

به گزارش ایرنا احمدعلی موهبتی روز شنبه در حاشیه
بازدید از بخش هاي مختلف خانه تشکل ها و سازمان هاي
مردم نهاد سیستان و بلوچستان اظهارداشت: سمن ها و

 
تشکل ها باید از دستگاه هاي اجرایی مطالبه گري کنند. 

وي با اشاره به راه اندازي هفت خانه مهارت در شهر زاهدان و چابهار تصریح کرد: توجه به مهارت آموزي به جوانان و اقشار آسیب پذیر

 
را با هدف ایجاد اشتغال پایدار باید مورد تاکید قرار داد. 

استاندار سیستان و بلوچستان گفت: با توجه به ورود موج جدید سرما لازم است سمن ها با همکاري دستگاه هاي اجرایی براي تجهیز

 
گرمخانه هاي دائمی، مددسراها، مراکز سرپناه (شلتر)و ایجاد گرمخانه هاي سیار اقدام کنند. 

وي خاطرنشان کرد: افزایش ساعات خدمات رسانی و نیز برقراري گشت هاي فوریتی امداد اجتماعی براي انتقال افراد بی خانمان،

 
کارتن خواب و آسیب دیده به این مکان ها را با رعایت کامل پروتکل هاي بهداشتی باید در دستورکار سمن ها باشد. 

به گزارش ایرنا سازمان هاي مردم نهاد (سمن ها) موسسه هایی هستند که تاکنون به نتایج مثمرثمري در حوزه هایی نظیر فرهنگ و
هنر، گردشگري و نیز امور جوانان دست یافته اند و فعالیت آن ها می تواند به پیشرفت کشور در مسیري سالم کمک کند اما این مهم

 
نیازمند حمایت دولت است. 

فرهنگ غنی و پیشینه تاریخی توام با افتخارات مردم سیستان و بلوچستان و همچنین وسعت و پراکندگی زیاد این دیار کهن می

 
تواند زمینه را براي فعالیت روزافزون سازمان هاي مردم نهاد در استان فراهم کند. 

محرومیت استان سیستان و بلوچستان نیز علت دیگري است که موجب می شود جامعه سنتی استان بیش از پیش به کمک هاي

 
خیرخواهانه سمن ها در حوزه هاي فرهنگی نیاز داشته باشد. 

برچسب ها 



 
- سیستان و بلوچستان 

 
- سازمان هاي مردم نهاد 

- استانداري سیستان و بلوچستان



جزییات پرداخت یارانه هاي نقدي در سال آینده + جدول

جزییات پرداخت یارانه هاي نقدي در سال آینده + جدول

منبع: اکو فارسشماره خبر:  311  |  تاریخ: 1399/11/04

اکوفارس: کمیسیون تلفیق مجلس سهم یارانه مردم از منابع هدفمندي یارانه ها را براي سال آینده 2 برابر کرد.

اکوفارس: کمیسیون تلفیق مجلس سهم یارانه مردم از منابع
هدفمندي یارانه ها را براي سال آینده 2 برابر کرد. به گزارش

اکوفارس، در جلسه عصر امروز کمیته مصارف تبصره 14 کمیسیون تلفیق بودجه سال 1400 مجلس مدل پرداخت یارانه نقدي و
غیرنقدي براي سال آینده مشخص شد. براین اساس قرار است مجلس یارانه نقدي و معیشتی را ادغام و با اضافه کردن برخی منابع

 
دیگر، یارانه جدیدي به مردم بدهد. 

براي این موضوع 140 هزار میلیارد تومان منابع پیش بینی شده که بخشی ناشی از حذف ارز 4200 تومانی بوده که طبق مصوبه

 
تلفیق بودجه قرار است با نرخ 17500 تومان تسعیر و محاسبه شود. 

 
دولت در لایحه بودجه سال آینده کل رقم اختصاص یارانه به مردم را 73.8 هزار میلیارد تومان پیش بینی کرده بود. 

براساس مصوبه کمیته مربوطه، 20 میلیون نفر از مردم که صرفا یارانه نقدي 45500 هزار تومانی دریافت می کنند میزان یارانه
دریافتی شان سال آینده 2 برابر خواهد شد و به 91 هزار تومان در ماه می رسد. این 20 میلیون نفر افرادي هستند که در حال حاضر

 
یارانه معیشتی بنزین دریافت نمی کنند. مجموع یارانه بگیران نقدي حدود 78 میلیون نفر هستند. 

همچنین 58 میلیون نفري که یارانه نقدي و معیشتی بنزین دریافت می کنند سال آینده، با ادغام این دو یارانه در مجموع هر نفر

 
136 هزار تومان در ماه یارانه دریافت خواهد کرد. 

حدود 10 هزار میلیارد تومان از منابع ناشی از هدفمندي یارانه ها که قرار است به مردم اختصاص یابد، بین 10 میلیون نفري که
تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی و بهزیستی هستند، توزیع خواهد شد که البته شیوه نقدي یا غیرنقدي بودن آن مشخص
نیست. در صورتی که دولت تصمیم بگیرد این رقم را به یارانه نقدي این افراد اضافه کند، رقم یارانه دریافتی آنها از 136 هزار تومان به

 
220 هزار تومان در ماه افزایش می یابد. 

وضعیت یارانه بگیران در سال 1400- تومان عنوان یارانه نقدي-نفر یارانه معیشتی-نفر جمع یارانه جدید-نفر 1400 20 میلیون نفري
که فقط یارانه نقدي می گیرند 45500 - 45500 91000 48 میلیون نفري که یارانه معیشتی و نقدي می گیرند 45500 55000
100500 136000 10 میلیون نفر تحت پوشش نهادهاي حمایتی 45500 55000 100500 220000 کل منابع هدفمندي براي
پرداخت یارانه به مردم 140 هزار میلیارد تومان پیش بینی شده که مجموع پرداختی به مردم 126.5 هزار میلیارد تومان می شود و

 
مابقی آن نیز در اختیار دولت قرار می گیرد که به روش نقدي یا کالایی بین مردم توزیع کند. 

در این زمینه محمد باقر قالیباف رئیس مجلس در آیین تجلیل از پژوهشگران برتر مرکز پژوهش هاي مجلس، گفته است: «مابه
التفاوت ارز بین 700 تا 800 هزار میلیارد تومان است که باید به جیب مردم رفته و مشکلات آن را حل کند و مجلس حتماً این کار را



 
انجام می دهد. ما در مجلس توجه به سلامت، معیشت، محرومیت زدایی و تولید و اشتغال را در دستور کار قرار داده ایم». 

همچنین حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده مردم شاهین شهر در مجلس در گفت وگو با خبرنگار فارس گفت: «با مصوبه امروز اعضاي
کمیسیون تلفیق، یارانه نقدي در سال 1400 دو برابر خواهد شد. بر این اساس، یارانه هریک از 78 میلیون یارانه بگیر در کشور در
سال آینده 91 هزار تومان خواهد بود. همچنین طبق این مصوبه 48 میلیون نفر از اقشار ضعیف جامعه از 78 میلیون نفر یارانه شان

یک ونیم برابر بیشتر یعنی 136 هزار تومان خواهد بود».



وجود 5 واحد بزرگ داروسازي درآذربایجان شرقی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  312  |  تاریخ: 1399/11/04

رئیس سازمان صمت استان گفت:در آذربایجان شرقی 5 واحد بزرگ داروسازي وجود دارد،که 4500 تن دارو تولید می کنند
و براي هزار و 877 نفر اشتغال مستقیم ایجاد کرده اند.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از تبریز،امین زاده رئیس سازمان صمت استان
گفت:استان ما 15 درصد نیاز دارویی کشور را تامین می
کند و در شش ماهه اول امسال 312 هزار دلار صادرات از

 
5 واحد بزرگ داروسازي استان انجام گرفته است. 

در این جلسه گزارشی از پروژه هاي اقتصاد مقاومتی و
جهش تولید در سال 99 و تبیین چارچوب احصاي پروژه

هاي اقتصاد مقاومتی 1400 ارائه شد که بر اساس آن در استان در سال 99، 41 پروژه جهش تولید در حال اجراست و پروژه هاي

 
اقتصادمقاومتی 1400 نیز بعد از تصمیم گیري در استان پروژه هاي مربوطه انتخاب و به دبیرخانه در تهران ارسال می شود. 

همچنین از میزان تولید و صادرات واحد هایی دارویی استان توسط سازمان صمت و میزان تحقق درآمد هاي مصوب سال 1399
توسط اداره کل امور اقتصاد و دارایی استان گزارشی ارائه شد.



بهشت رنگ رنگی ایران خاك می خورد

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  313  |  تاریخ: 1399/11/04

زینب دانشور/ آسمان فیروزه اي با خاك سرخ دست به دست هم داده اند و رنگ هاي رنگین کمان بر کوه هایش پاشیده شده.
آفتاب که بر شن هاي ساحلش می پاشد رنگ نقره اي و طلایی درخشانش مسحورت می کند. مروارید خلیج فارس در صدف سفیدش

 
آرام گرفته و اوج هنرمندي خدا را فریاد می کشد. 

در این آشفته بازار اقتصادي که از یک سو با تحریم هاي نا جوانمردانه و ناتوانی در فروش نفت دست به گریبانیم، تورم روند صعودي
اش را ادامه می دهد، بازار ارز و سکه و بورس مأیوس کننده است و بسیاري از کسب و کارها تا مرز ورشکستگی و تعطیلی پیش رفته
اند، کرونا تنها امیدمان را هم نا امید گذاشته، بهره از ظرفیت هاي گردشگري و صنعت پر قدرت توریسم که کشورمان براي دوران
پساکرونا در این زمینه حرف براي گفتن زیاد دارد. به گفته پژوهشگران، ارزآوري هر گردشگر خارجی معادل درآمد فروش 40 بشکه
نفت است پس این صنعت پیشران می تواند براي کشور در حال توسعه مان که در مسیر نیل به اقتصاد مستقل از نفت قرار دارد و

 
همچنین از منابع غنی طبیعی برخوردار است، یک منجی باشد. 

با این که ایران طبق آمار سازمان جهانی جهانگردي داراي رتبه پنجم جاذبه هاي طبیعی و رتبه دهم جاذبه هاي باستانی و تاریخی
است اما به نظر می رسد بسیاري از این جاذبه ها مغفول مانده و مورد بی مهري قرار گرفته است. ظرفیت هاي تاریخی، طبیعی و
فرهنگی کشور ما در کنار جاذبه هاي مذهبی و توریسم درمانی تا به حدي است که نه فقط در خاورمیانه و آسیا می تواند حرف اول را
بزند بلکه در دنیا هم می تواند سرآمد باشد اما بی توجهی به این همه قابلیت آن را در رده هاي بعد از برخی کشورهاي همسایه چون
ترکیه و امارات متحده عربی قرار داده کما این که این کشورها از هر جاذبه خود نهایت استفاده را می کنند و حتی کشور بی پیشینه
اي چون دوبی با سیاست هاي مدرن توانسته جاذبه هایی را به صورت دست ساز و گردشگرپذیر راه اندازي کند. بنابراین وقتی قرار
است از اهمیت گردشگري براي اشتغال زایی و درآمدزایی و ارزآوري و به طور کلی هر آنچه در مناسبات اقتصادي حائز اهمیت است،
سخن به میان بیاید با نگاهی به چنین کشورهایی می توان به اهمیت موضوع و حرکت کند خود در رسیدن به این مقصود پی ببریم.
به عنوان مثال مهم ترین دستاوردهاي گردشگري ترکیه حاصل ایجاد زیرساخت هاي حرفه اي و مدرنی است که در شهرهاي مختلف
این کشور ایجاد شده اند از ساخت شهرك هاي توریستی گرفته تا احداث هتل با استانداردهاي بین المللی. این کشور با برنامه ریزي
راهبردي از جذب گردشگران به ویژه گردشگران سلامت، سودي باورنکردنی به دست آورده در حالی که بهداشت و درمان ترکیه در
کنار سابقه علم پزشکی در ایران، هزینه و کیفیت درمان توسط متخصصان ایرانی حرفی براي گفتن ندارد. دوبی نیز با ساخت جزایر
مصنوعی و کوه هاي دست ساز به دنبال تشویق گردشگران براي حضور در این منطقه است در حالی که ایران بدون نیاز به چنین
هزینه هایی خود هزاران جاذبه دست اول را در خود دارد که می تواند اقتصادش را زیر و رو کند. با همه این ها حتی خود ایرانیان تا با
تعطیلات چند روزه مواجه می شوند تبلیغات رنگارنگ تورهاي کشورهاي همسایه را مرور می کنند و زیبایی هاي ملی را نادیده می
گیرند معضلی که علت هاي مختلفی چون کمبود زیرساخت هاي گردشگري, عدم تبلیغات و ... را در بر دارد و بزرگ ترین و مهم
ترین تبعاتش خروج ارز است. مناطق بسیاري در کشورمان هستند که اگر به دید یک ظرفیت بالقوه به آن بنگریم، نه فقط می توان به
آن وسیله، گردشگرپذیري داشت و تولید ارز کرد بلکه براي مردم آن نواحی اشتغالزایی خواهد شد و اقتصاد آن جا را به جریان
انداخت. در این شرایط که بیماري همه گیر کرونا سفر را از زندگی مردم حذف کرده و بخش اعظم مشاغل مربوط به این صنعت در
تعطیلی به سر می برند به نظر می رسد فرصت مناسبی است تا با آرامش فکري معضلات را دید، سنجید و در رفع و حل آن کوشید.
باید خود را براي دوران پس از کرونا آماده کنیم و با کم شدن شر این بیماري از سر جهانیان به سمت رونق اقتصادي و در پی آن احیا

 
و پیشرفت صنعت گردشگري قدم برداشت. 



 
هرمز، جعبه مداد رنگی 

جزیره تکرارنشدنی هرمز از جزایر 14 گانه ایران و در استان هرمزگان، بهشت زمین و جعبه مدادرنگی نامیده می شود که بیش از 90
طیف رنگی را در خود دارد و با آنها تابلویی بی مثال خلق کرده است. این منطقه که جز طبیعت، تاریخی پرآوازه در خود دارد در لواي
برخی کوتاهی ها گم مانده. سرزمینی که خاك سرخ و خوراکی اش به دلیل نبود فناوري یا صادر می شود یا قاچاق و نبود تفریحات
آبی در آن مهمانان را متاسف می کند. زمینی در دل آب هاي خروشان خلیج فارس که صخره هایی به بلنداي آسمان خراش دارد اما
امکانی براي صعود به آن ها و تماشاي طلوع و غروب آفتاب با چشم اندازي خیره کننده ندارد. بومیانی خونگرم با برقع و لباس هاي
سنتی و صدها رسم و آیین و غذاهاي خوش طعم دریایی که شرایطی براي عرضه و نمایش آن ها به گردشگران ندارند. از هتل و
اقامتگاه بومگردي و ... جز تعدادي اندك با امکانات ابتدایی خبري نیست، کمبود وسایل نقلیه و مغازه هاي ضروري تامین احتیاجات
مسافران هم که جاي خود را دارد حالا بماند از کمبود زیرساخت هاي گردشگرپذیر در سواحل رنگی، دره مجسمه ها، پرتگاه هاي
صخره اي و سنگی بکر در کنار دریا، غارهاي دریایی، قلعه پرتغالی ها، دره مجسمه ها، حیات وحش جانوري و دریایی مانند آهوان،
لاك پشت ها، دلفین ها و شقایق هاي دریایی، آبسنگ هاي مرجانی، گنبدهاي رنگارنگ نمکی، پوشش گیاهی بومی و جنگل هاي

 
مانگرو و ... 

هرمز، الماس پنهان خلیج فارس غبار رخوت گرفته و صنعت گردشگري آن همچنان دست نخورده مانده و با وجود پتانسیل هاي

 
فراوان براي سرمایه گذاري بخش خصوصی، اقدامی براي تشویق سرمایه گذار دیده نمی شود. 

بخشدار سابق جزیره هرمز که به تازگی کرسی مدیریت را واگذار کرده در گفت و گو با خبرنگار «خبر جنوب» گفت: گردشگري جزیره

 
از اولین فرش خاکی در سال 87 شروع شد و بدین ترتیب این جزیره زیبا و بکر به ایران و دنیا معرفی شد. 

سید مجدالدین حسینی افزود: با حمایت استاندار و تقویت توسعه گردشگري همچنین تبلیغات بومیان در فضاي مجازي، طی سال

 
هاي اخیر بر تعداد گردشگران افزوده شد. 

وي با اشاره به این که با همکاري با صداوسیما توانستم مستندهاي زیادي در معرفی جاذبه هاي این جزیره بسازم ادامه داد: هرچند با
شیوع کرونا و تعطیل شدن سفر دیگر شاهد پخش و ساخت مجدد چنین برنامه هایی نبودیم اما به نظر می رسد اگر برنامه هاي
ساخته شده بازپخش شده بود تاثیر زیادي در معرفی این سرزمین و افزایش گردشگر داشت.بخشدار سابق هرمز با بیان این که
زیرساخت هاي موجود پاسخگوي این حجم از گردشگر نیست گفت: کمبود امکانات پذیرش گردشگر نارضایتی مسافران و بروز
مشکلاتی براي بومیان این منطقه را در پی داشته و یکی از مهم ترین دلایلی که گردشگر مجددا به این منطقه سفر نمی کند همین
کمبودهاست.حسینی نبود ایستگاه هاي خدماتی لازم در اماکن دیدنی را از جمله معضلات نبود زیرساخت هاي خدمات گردشگري
دانست و ادامه داد: البته در سند توسعه هرمز که به ریاست استاندار و همکاري بنیاد برکت تنظیم شده، پنج ایستگاه خدمات
گردشگري، تفریحی، رفاهی در 5 نقطه گردشگرپذیر هرمز در نظر گرفته شده که در صورت عملی شدن مشکلات عدیده اي حل
خواهد شد اما با این حال هنوز هم راه زیادي در پیش داریم.وي بیان کرد: کمبود سرویس هاي بهداشتی در جزیره نارضایتی زیادي به
وجود آورده که در این خصوص هم بایستی اقدامات لازم را انجام داد.بخشدار هرمز با بیان این که کمبود وسایل حمل و نقل در زمان
پیک گردشگري نیز از دیگر معضلات مهم این جزیره است گفت: ظرفیت هاي حمل و نقل بومی به تنهایی کفاف نمی دهد بنابراین به

 
نظر می رسد باید درصدد راه اندازي وسایل حمل و نقل عمومی در این جزیره بود. 

حسینی به رشد 30درصدي مهاجرت معکوس در این جزیره اشاره کرد و افزود: چنین افزایش رشد جمعیتی در هیچ کجاي کشور
اتفاق نیفتاده چرا که بیش از 12 برابر حداکثر رشد جمعیت است بنابراین بایستی شرایط لازم براي اشتغال بومیان را فراهم کرد.وي
تصریح کرد: با توجه به پتانسیل هاي خارق العاده جزیره می توان با راه اندازي و افزایش امکانات تفریحات دریایی گردشگران بیشتري
را جذب کرد همچنین با بهره گیري از توانایی هاي افراد بومی و محلی می توان در پیشبرد اهداف برنامه هاي در حال انجام همت
گماشت.بخشدار سابق هرمز ساخت روستا در این جزیره را راهکاري مهم در توسعه آن خواند و افزود: به این منظور ابتدا مدیران و
متولیان بایستی همت و اقدام کنند سپس مردمان بومی جزیره.حسینی یکی از مشکلات جزیره هرمز را زیاده خواهی بعضی از افراد
حقیقی یا حقوقی و اقدام به ارائه طرح هاي گردشگري و عملاً فریز کردن زمین ها عنوان کرد و گفت: هرچند اخیراً با هماهنگی هاي
به عمل آمده به جد با این قبیل موارد برخورد و لغو قانونی پروانه هاي صادر شده را شاهد بودیم.وي ادامه داد: اگر سرمایه گذاران



واقعی پتانسیل هاي این جزیره را دریابند به طور حتم تعالی را در این جزیره خواهیم دید.بخشدار سابق جزیره هرمز در پایان بیان
کرد: جزیره هرمز قابلیت هاي بی نظیري در گردشگري ورزشی، گردشگري خانواده، گردشگري فرهنگی و ... دارد و باتوجه به وجود
کوه ها و غارهاي نمکی، گردشگري درمانی، با توجه به داشتن کانی هاي متفاوت و خاك هاي گوناگون که به عنوان بهشت زمین
شناسی معروف است، گردشگري زمین شناسی و دعوت از دانشگاه هاي سراسر دنیا، ضمن ایجاد درآمد به تحقیق و بررسی و پایلوت

 
مرکز تحقیقات زمین شناسی تبدیل شود. 

/انتهاي متن/



تکریم خانواده هاي شهدا و ایثارگران در دهه فجر در قالب طرح سپاس برگزار

می شود

شماره خبر:  314  |  تاریخ: 1399/11/04
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

معاون تعاون و امور اجتماعی بنیاد شهرستان هاي استان تهران گفت:تکریم خانواده هاي شهدا و ایثارگران در دهه فجر در
قالب طرح سپاس برگزار می شود.

به گزارش ایثار شهرستان ها،احمد عباسی صبح امروز شنبه
در حاشیه نشست تخصصی با روساي ادارات تابعه از
برگزاري گسترده طرح سپاس در دهه فجر خبر داد و
گفت:همزمان با سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب
اسلامی،دیدار با خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران در
قالب طرح سپاس و با مشارکت سایر نهاد ها و ادارات در
تمام 15 شهرستان تابعه و با رعایت شیوه نامه هاي

 
بهداشتی برگزار می شود. 

وي با تأکید بر رسالت بنیاد شهید و امور ایثارگران مبنی بر رسیدگی به خانواده هاي شهدا و ایثارگران افزود:با توجه به درخواست
ایثارگران معظم در حوزه تهسیلات و اشتغال تلاش کردیم تا مواردي را که دیدار انجام می شود،مشکلاتشان را در این دو حوزه در

 
چهارچوب قوانین و مقررات برطرف کنیم. 

عباسی نهادها و دستگاه ها در شهرستان ها را به عنوان همیاران بنیاد شهید و امور ایثارگران در خدمت رسانی به جامعه شریف
ایثارگري برشمرد و ادامه داد:همه ما مدیون خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران هستیم و این اصل در تمام ادارات و نهادها حاکم

 
است. 

انتهاي پیام/



حمایت 44 میلیاردي بانک کشاورزي از راه اندازي گلخانه پرورش سبزي و

صیفی در استان یزد

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  315  |  تاریخ: 1399/11/04

با استفاده از تسهیلات بانک کشاورزي، شرکت اکسیر الماس سبز ایساتیس با سطح زیرکشت 44 هزار مترمربع در شاهدیه
استان یزد احداث شده است.

اقتصادگردان- به گزارش روابط عمومی مدیریت شعب بانک کشاورزي استان یزد، این گلخانه یکی از هزاران گلخانه ي پرورش
سبزي و صیفی است که با حمایت 44 میلیارد ریالی بانک کشاورزي در استان یزد احداث شده است و به تولید خیار سبز، فلفل دلمه

 
اي و گوجه گلخانه اي می پردازد . 

بر اساس این گزارش، با بهره برداري از این پروژه سالانه1320 تن محصولات سبزي و صیفی تولید و زمینه اشتغال براي 30 نفر به

 
صورت مستقیم و 40 نفر به صورت غیر مستقیم در منطقه فراهم شده است . 

این گزارش می افزاید : کل سرمایه گذاري براي راه اندازي این پروژه 60 میلیارد ریال بوده است که از این مبلغ 44 میلیارد ریال آن
از محل تسهیلات بانک کشاورزي تامین شده است.



اختصاص 16 هزار میلیارد تومان براي کمک به محرومیت زدایی/ قانون را به

نفع طبقات مستضعف تغییر میدهیم

منبع: داناشماره خبر:  316  |  تاریخ: 1399/11/04

احمد راستینه نماینده مردم شهرستان هاي شهرکرد، سامان و بن در مجلس شوراي اسلامی گفت: 16 هزار میلیارد تومان
براي محرومیت زدایی و کمک به ارتقاء شاخص هاي توسعه در استان هاي کمتر برخوردار در نظر گرفته شد.

احمد راستینه نماینده مردم شهرستان هاي شهرکرد،
سامان و بن در مجلس شوراي اسلامی گفت: 16 هزار
میلیارد تومان براي محرومیت زدایی و کمک به ارتقاء
شاخص هاي توسعه در استان هاي کمتر برخوردار در نظر

 
گرفته شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ ؛ احمد راستینه
نماینده مردم شهرستان هاي شهرکرد، سامان و بن در
مجلس شوراي اسلامی در گفتگو با جهانبین نیوز؛ اظهار
کرد: 16 هزار میلیارد تومان براي محرومیت زدایی و کمک
به ارتقاء شاخص هاي توسعه در استان هاي کمتر برخوردار

 
در نظر گرفته شد. 

 
وي تصریح کرد: براي اولین بار قریب به هزار میلیارد تومان به اعتبارات عمرانی- ورزشی، براي تکمیل پروژه هاي ورزشی افزوده شد. 

راستینه با بیان اینکه امید است که بتوانیم قانون را به نفع طبقات مستضعف اصلاح کنیم و بتوانیم در رفع محرومیت در استان هاي
کمتر برخوردار قدمی برداریم بیان داشت: براي کمک به استان هاي کمتر برخوردار که شاخص هاي توسعه آنها زیر خط میانگین
کشوري است پیشنهاد هاي سازنده اي به ریاست کمیسیون ارائه شد که قرار شد در جمع بندي جداول و ردیف هاي بودجه لحاظ

 
شود. 

وي خاطر نشان کرد: براي اولین بار در تبصره 14 سی و یک شهرستان محروم کشور را که بر اساس اعلام وزارت کشور از کمترین

 
برخورداري بر اساس شاخص هاي توسعه هستند در جدول قرار داده ایم. 

راستینه تشریح کرد: براي کاهش آسیب هاي فرهنگی اجتماعی یک ردیف جدید پیش بینی شد و مقرر گردید حمایت ویژه در نظر

 
گرفته شود. 

وي در پایان یاد آور شد: براي تولید و اشتغال و حمایت از کسب و کارهاي آسیب دیده از بحران کرونا یک خط اعتبارد وی�ه در نظر

 
گرفته شد. 

انتهاي پیام/





مشاور وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی در شیراز: قوانین کار باید به نفع

تولید،حفظ،توسعه و تثبیت نیروي کار باشد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  317  |  تاریخ: 1399/11/04

خبرگزاري آریا - مشاور و بازرس ویژه وزیر تعاون کار و
رفاه اجتماعی گفت: قوانین و مقررات مرتبط با کار و تولید

 
باید به نفع تولید،حفظ،توسعه و تثبیت نیروي کار باشد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون کار و رفاه
اجتماعی استان فارس، کریم یاوري در نشست شوراي
هماهنگی دستگاه هاي زیرمجموعه وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی در استان فارس افزود: اگر قرار است تغییر یا
اصلاحی در قوانین و مقررات صورت پذیرد می بایست این
تغییرات در جهت همراهی با تولید ،پایداري و ثبات بنگاه

 
هاي اقتصادي ،افزایش توان تولید، رقابت و ایجاد و توسعه اشتغال باشد. 

مشاور و بازرس ویژه وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی با بیان این که همه مشکلات موجود در یک بنگاه اقتصادي مشکل دار را نمی

 
توان متوجه بانک ها دانست،گفت: مشکلات واحدهاي تولیدي به دو دسته درون و برون کارگاهی دسته بندي می شود. 

وي ادامه داد: یکی از مشکلات بنگاه هاي اقتصادي مشکل دار ،اختلاف بین سهامداران و بعضا سوء مدیریت است که از این طریق

 
مشکلات دیگري به بنگاه ها تحمیل می شود. 

یاوري اضافه کرد: تحریم هاي ظالمانه ازجمله مشکلات برون کارگاهی است که به بنگاه ها اقتصادي تحمیل شده ،واردات بی رویه
کالاهاي مشابه تولید داخل ،قاچاق کالا، مطالبات واحدهاي تولیدي از دستگاه ها و سازمان ها و عدم امکان فروش و رقابت در

 
بازارهاي خارجی و صادرات کالا از دیگر مشکلات این واحدها است. 

وي تاکید کرد: براي کاهش هزینه هاي سرمایه گذاري و افزایش انگیزه در متقاضیان احداث بنگاه هاي تولیدي ،صنعتی، خدماتی و

 
کشاورزي باید کاهش نرخ سود تسهیلات اعطایی به این دسته از افراد مورد بررسی ،رسیدگی و تجدید نظر قرار گیرد. 

مشاور و بازرس ویژه وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه ضرورت ارتقاء ،بازآموزي و افزایش کمی و کیفی نیروي کار در بنگاه
هاي اقتصادي مشکلدار در رفع و کاهش این موانع تاثیر بسزایی خواهد داشت،گفت: نیروي کار با دانش و سطح مهارت بالا می تواند

 
خلاق، گره گشا و حلال مشکلات کارفرمایان باشد. 

وي اظهار کرد: در بنگاه هاي اقتصادي مشکل دار شاهدیم که کارگران پرتلاش و سخت کوش پا به پاي کارفرمایان و مدیران بنگاه در

 
جهت حل مشکلات از هیچ کوششی فروگذار نیستند. 

یاوري اعلام کرد: هم اکنون تقاضا در بازار کار بیشتر براي نیروي کار ماهر است و ضرورت توجه سازمان آموزش فنی و حرفه اي به

 
آموزش و تربیت نیروي کار ماهر در بنگاه هاي اقتصادي خصوصا از نوع مشکل دار مورد انتظار است. 

وي تاکید کرد: در استان فارس حدود 70 بنگاه اقتصادي مشکل دار وجود دارد که حل و فصل مشکلات این واحدها در کارگروه

 
تسهیل و رفع موانع تولید و کمیسیون کارگري شهرستان ها و استان در دست بررسی و رسیدگی است. 

مشاور و بازرس ویژه وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه استان فارس بنگاه اقتصادي با شرایط بحرانی ندارد، گفت: عملکرد

 
این استان در بررسی و رسیدگی و حل و فصل بنگاه هاي اقتصادي مشکل دار مناسب و خوب ارزیابی شده است. 



وي در ادامه افزود: حوزه کاري این وزارتخانه بسیار وسیع و متنوع است و خدماتی که این وزارتخانه ارایه می کند به اقشار بسیار

 
نیازمند است و طیف وسیعی از اقشار مختلف جامعه از نوزادان تازه متولد شده تا خانواده متوفیان مقرري بگیران را شامل می شود. 

 
اشتغال فارس در سطح کشور ممتاز شد 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان فارس نیز در این نشست گفت: استان فارس اخیرا در سه بخش اشتغال مورد تقدیر وزیر
تعاون کار و رفاه اجتماعی قرار گرفته که حوزه طرح هاي ملی اشتغالزایی مانند کارورزي و مشوق هاي بیمه اي ،اشتغال روستایی
،عشایري و صیانت از اشتغال در ایام کرونا را شامل می شود بطوري که به گواهی شاغلین نزد تامین اجتماعی به نسبت اسفند 98
علی رغم بیکاري تعداد زیادي از کارگران در ابتداي شیوع این ویروس ،در آذرماه امسال تعداد شاغلین فارس یک درصد رشد داشته

 
است. 

سهراب مختاري افزود: دو بانک توسعه تعاون و رفاه کارگران در زمینه اشتغال استان همکاري کافی و خوبی با دستگاه هاي اجرایی

 
استان داشته اند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجماعی استان فارس ادامه داد: فارس جز استانهایی است که در حوزه پرداخت تسهیلات کرونا کمترین

 
انحراف را داشته است. 

وي اضافه کرد: در سفر اخیر معاون تعاون وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی به این استان نیز تسهیلات مناسبی براي تکمیل طرح هاي

 
نیمه تمام و توسعه تعاونی ها به همت استاندار فارس و معاون تعاون وزارت متبوع و مدیر عامل بانک توسعه تعاون مصوب شد. 

وي در پایان تاکید کرد: در بخشی از حوزه ها نیاز است که اختیارات به مدیران استانی دستگاه ها و ارگانهاي زیرمجموعه وزارت خانه

 
در سطح استان تفویض شود. 

 
850 آموزشگاه آزاد و دولتی فنی حرفه اي در فارس 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان فارس نیز در این جلسه گفت: این اداره کل با 800 آموزشگاه آزاد و 50 مرکز دولتی در

 
پادگان ها،کمپ ها ،صنایع و صنوف آموزش ارایه می کند. 

حشمت کوشکی با بیان اینکه در سال گذشته رتبه برتر کشور در حوزه پژوهش و آموزش به فارس رسیده است، افزود: تفاهم نامه اي

 
اخیرا بین وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی با جهاد دانشگاهی منعقد و تسهیلات مشاغل خانگی به این مرکز سپرده شده است. 

وي ادامه داد: این اقدام در حالی انجام شده که گواهینامه هاي فنی و حرفه اي در تمام دنیا اعتبار دارد و ظرفیت عظیمی در این

 
حوزه در داخل مجموعه وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی بوده که باید بیشتر مورد توجه قرار گیرد. 

مدیران دستگاه هایی از جمله ادارات کل تعاون کار و رفاه اجتماعی، آموزش فنی حرفه اي ،تامین اجتماعی،مدیریت درمان تامین
اجتماعی،بهزیستی، صندوق کارآفرینی امید، صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان ،روستائیان و عشایر ،صندوق بازنشستگی کشوري، بانک
رفاه کارگران، بانک توسعه تعاون، اتاق تعاون ،شرکت ها و کارخانه هاي زیرمجموعه شصتا،خبرگزاري ایلنا و روزنامه کار و کارگر از

اعضاي شوراي هماهنگی دستگاه هاي زیرمجموعه وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی در فارس هستند.



طرح کاك برکت؛ از کولبري تا کارآفرینی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  318  |  تاریخ: 1399/11/04

فصل اقتصاد - سنندج - ایرنا - به سختی از دل صخره ها می گذرند، کفش هایشان اگرچه کفی فلزي دارد ولی بازهم در
برابر یخهاي کوه کم می آورد و نفس هایشان هر روز کم رمق تر از قبل می شود.

فصل اقتصاد - سنندج - ایرنا - به سختی از دل صخره ها می گذرند، کفش هایشان اگرچه کفی فلزي دارد ولی بازهم در برابر
یخهاي کوه کم می آورد و نفس هایشان هر روز کم رمق تر از قبل می شود.



بازارچه فروش اقلام تولیدي خانگی با هدف یاري به خانواده هاي آسیب دیده

کرونا دائر شد

منبع: شبستانشماره خبر:  319  |  تاریخ: 1399/11/04

قراخانلو با اشاره به اهمیت کارآفرینی با محوریت کانون فرهنگی هنري مسجد گفت: بازارچه فروش اقلام تولیدي خانگی با
هدف یاري به خانواده هاي آسیب دیده کرونا دائر شد.

قراخانلو با اشاره به اهمیت کارآفرینی با محوریت کانون فرهنگی هنري مسجد گفت: بازارچه فروش اقلام تولیدي خانگی با هدف

 
یاري به خانواده هاي آسیب دیده کرونا دائر شد. 

« میثم قراخانلو» در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري شبستان از البرز در
خصوص روند فعالیت کانون فرهنگی هنري شمیم ولایت در شهرستان کرج
گفت: یکی از اهداف و شاخص هاي برنامه ریزي شده در کانون فرهنگی هنري

 
مسجد شمیم ولایت محرومیت زدایی است. 

مدیر کانون فرهنگی هنري شمیم ولایت افزود: در راستاي فرمایشان
رهبرمعظم انقلاب با عنوان تحقق رزمایش مواسات و همدلی بازارچه فروش

 
اقلام تولیدي خانگی با هدف یاري به خانواده هاي آسیب دیده کرونا دائر شد. 

وي با اشاره به ضرورت توجه به خودکفایی و بهره مندي از داشته ها بیان کرد: در شرایط کنونی که وضعیت معیشتی مردم با

 
تنگناهایی روبه رو است بهره مندي و خودکفایی از داشته ها یکی از مهمترین مسائلی است که باید به آن توجه لازم را انجام داد. 

قراخانلو خاطرنشان کرد: واحد خواهران کانون فرهنگی هنري شمیم ولایت با همکاري پایگاه بسیج مسجد اقدام به برپایی بازارچه اي

 
براي فروش مصنوعات دستی و اقلام دیگر در محله حاجی آباد کرده اند. 

مدیرکانون فرهنگی هنري شمیم ولایت در پایان عنوان کرد: برپایی این بازارچه خیریه به واقع یاري رسانی خانواده هاي آسیب دیده
ناشی از شیوع بیماري کرونا است.



ساخت 10 هزار واحد مسکن براي نیازمندان توسط بنیاد مستضعفان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  320  |  تاریخ: 1399/11/04

به گزارش گروه جامعه خبرگزاري فارس، سیدپرویز فتاح،
رئیس بنیاد مستضعفان  در مراسم امضاي تفاهم نامه سه
جانبه ساخت 10 هزار واحد مسکونی ویژه مددجویان با
مشارکت کمیته امداد، بنیاد مستضعفان و بنیاد مسکن
ضمن تبریک فرا رسیدن ایام پیروزي انقلاب شکوهمند
اسلامی،گفت: بهمن ماه امام(ره) و ماه انقلاب است و این
تفاهم نامه نیز در راستاي هدف انقلاب که همان کمک به

 
محرومان است امضا شد. 

 وي خدمت خالصانه به نیازمندان را مهمترین برنامه بنیاد مستضعفان دانست و افزود: توانمندسازي محرومان در سایه ایجاد اشتنغال

 
و تامین مسکن محقق می شود و کمیته امداد در این زمینه سابقه درخشانی دارد. 

 
  

رئیس بنیاد مستضعفان برنامه جدي این نهاد را تقویت توانمندسازي محرومان با همکاري نهادهاي حمایتی همچون کمیته امداد
عنوان کرد و ادامه داد: بنیاد مستضعفان در زمینه پرداخت وام اشتغال به صورت مستقیم یا از طریق دیگر نهادها، تجربیات خوبی

 
اندوخته است و امیدواریم دولت و مجلس نیز از محل افزایش اعتبارات تبصره 14 و 16 به یاري محرومان بشتابند. 

 
  

فتاح به همکاري بنیاد مستضعفان و سازمان بهزیستی براي کمک به افراد داراي معلولیت پرداخت و اظهار کرد: در تفاهم نامه با
سازمان بهزیستی ساخت 14 هزار واحد مسکن براي خانواده هاي داراي فرد معلول را تقبل کرده ایم که تاکنون 10 هزار واحد تکمیل
شده و مابقی در مراحل ساخت است؛ با پایان این طرح، تمام خانواده هاي داراي 2 معلول و بیشتر صاحب خانه می شوند و در صورت

 
اضافه شدن جامعه هدف این طرح، آمادگی امضاي تفاهم نامه جدید با سازمان بهزیستی را داریم. 

 
  

وي به کمک هاي بنیاد مستضعفان براي رهن و اجاره مسکن نیازمندان اشاره کرد و گفت: این نهاد براي رهن و اجاره مسکن جامعه

 
هدف سازمان بهزیستی و کمیته امداد 230 میلیارد تومان اختصاص داد که اقدامی موثر و در عین حال موقتی بود. 

 
  

رئیس بنیاد مستضعفان ساخت مسکن براي محرومان را یک اقدام زیربنایی براي توانمند شدن آنان دانست و خاطرنشان کرد: این نهاد
براي ساخت 10 هزار واحد مسکن براي مددجویان کمیته امداد در 28 منطقه هدف، به ازاي هر واحد 45 میلیون تومان در نظر گرفته
است که در صورت اختصاص پنج میلیون تومان از سهم مددجو، در مجموع 500 میلیارد تومان براي این تفاهم نامه از سوي بنیاد

 
پیش بینی شده است. 

 
  

فتاح بر اهمیت رعایت دقیق زمان بندي در اجراي این پروژه تاکید کرد و ادامه داد: امیدواریم احداث 10 هزار واحد مسکونی تا پایان



 
امسال آغاز شده و در مدت زمان 2 ساله با بهترین کیفیت مصالح و تجهیزات، مقاوم و ضد زلزله ساخته شود. 

 
  

وي از آمادگی بنیاد مستضعفان براي تامین سیمان این پروژه خبر داد و تاکید کرد: اعلام می کنم اگر بنیاد مستضعفان در هر منطقه
زمین مناسب براي اجراي واحدهاي مسکونی را داشته باشد، رایگان در اختیار قرار خواهد داد زیرا فلسفه بنیاد مستضعفان همین

 
است. 

 
  

رئیس بنیاد مستضعفان به کمک هاي این نهاد به خانواده هاي نیازمند در شرایط سخت کرونا اشاره کرد و گفت: تا پایان این همه
گیري در خدمت محرومان خواهیم بود و امیدواریم خادم خوبی براي این صاحبان اصلی انقلاب و ولی نعمتان باشیم چرا که انقلاب

 
امام(ره) انقلاب محرومان و مستضعفان بود. 

 
  

انتهاي پیام



ساخت 10 هزار واحد مسکونی براي مددجویان کمیته امداد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  321  |  تاریخ: 1399/11/04

به گزارش گروه جامعه خبرگزاري فارس، سیدمرتضی
بختیاري، رئیس کمیته امداد در مراسم امضاي تفاهم نامه
سه جانبه کمیته امداد، بنیاد مستضعفان و بنیاد مسکن
براي ساخت 10 هزار واحد مسکن ویژه مددجویان با
تبریک دهه فجر و سالروز ورود امام راحل به میهن
اسلامی،گفت: کمیته امداد در حوزه ساخت مسکن سابقه
درخشانی دارد و رویکرد تحولی این نهاد در دوره مدیریت
سید پرویز فتاح، دریچه جدیدي در زمینه خانه دار شدن

 
نیازمندان گشود. 

وي از ساخت واحدهاي مسکونی در زلزله کرمانشاه و سیل فروردین 98 به عنوان اقدامات شاخص کمیته امداد در زمینه مسکن
محرومان یاد کرد و ادامه داد: کمیته امداد در همین مسیر ادامه حرکت داده است؛ به طوري که تا پایان سال جاري تعداد واحدهاي

 
احداث شده توسط این نهاد به 43 هزار واحد می رسد. 

 
  

رئیس کمیته امداد مسکن را پرهزینه ترین و در عین حال آرامش بخش ترین خدمت براي نیازمندان دانست و اضافه کرد: اصل 31

 
قانون اساسی بر ضرورت خانه سازي براي محرومان تاکید کرده است و تفاهم نامه امروز بر همین اساس پیگیري خواهد شد. 

 
  

بختیاري با بیان اینکه ساخت 10 هزار مسکن در قالب این تفاهمنامه انجام خواهد شد، خاطرنشان کرد: براي ساخت این واحدهاي
مسکونی 140 میلیون تومان اعتبار پیش بینی شده است که 45 میلیون تومان از سوي بنیاد مستضعفان، 35 میلیون تومان از سوي

 
کمیته امداد و 50 میلیون تومان نیز تسهیلات قرض الحسنه از سوي بنیاد مسکن به این مهم تعلق خواهد گرفت. 

 
  

وي با اشاره به اینکه 10 میلیون تومان سهم مددجو در این تفاهم نامه در نظر گرفته شده است، اظهار کرد: در صورت تشخیص
معاونت حمایت کمیته امداد در خصوص ناتوانی مالی مددجو، این 10 میلیون تومان نیز از سوي کمیته امداد و بنیاد مستضعفان

 
تامین می شود. 

 
  

بختیاري با بیان اینکه این واحدهاي مسکونی در روستاها و شهرهاي زیر 25 هزار نفر جمعیت ساخته خواهد شد، گفت: واحدهاي

 
احداث شده با اولویت ایتام، خانواده هاي روستایی و سه نفره به بالا تحویل مددجویان خواهد شد. 

 
  

رئیس کمیته امداد مهاجرت به حاشیه شهرها را از معضلات اجتماعی به ویژه در شهرهاي بزرگ عنوان کرد و افزود: امیدواریم با تامین
مسکن و ایجاد اشتغال در روستاها و شهرهاي کوچک، مانع مهاجرت به شهرها شویم و با زمینه مهاجرت معکوس به روستاها را فراهم



 
کنیم. 

 
  

انتهاي پیام



تحقق اقتصاد دریامحور با توجه به توان داخلی است

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  322  |  تاریخ: 1399/11/04

وزیر راه توسعه اقتصاد دریا محور را سیاست و هدف کلان اقتصادي کشور دانست و گفت: در توسعه این سیاست، باید از
ظرفیت و توان داخلی استفاده کرد.

 
 محمد اسلامی 

 
 

وزیر راه توسعه اقتصاد دریا محور را سیاست و هدف کلان اقتصادي کشور دانست و گفت: در توسعه این سیاست، باید از ظرفیت و

 
توان داخلی استفاده کرد. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از صدا و سیما، محمد اسلامی در مراسم امضاي تفاهم نامه ساخت و تأمین 10 فروند شناور راهنمابر
که با حضور فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا، مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي، مشاور رییس جمهور، رئیس دبیرخانه شوراي
عالی صنایع دریایی و رئیس دانشگاه علم و صنعت ایران در وزارت راه و شهرسازي برگزار شد، افزود: توسعه نیروي انسانی توانمند در
عرصه دریا و قلمرو کسب و کارهاي دریایی و بندري نیازمند ظرفیت سازي است که این امر جزو سیاست ها و اهداف کلان نظام

 
جمهوري اسلامی ایران است و تحقق این امر، می تواند صدها دسته شغلی را براي جوانان توانمند کشور ایجاد کرده یا توسعه دهد. 

وي اعتماد به توانمندي هاي داخلی را جزو شریان هاي حیاتی براي گسترش حمل و نقل دریایی دانست و گفت: در این فرایند می

 
توانیم سهم خود را از دریاهاي جهان براي شکوفایی و توسعه اقتصادي کشورمان تحصیل کنیم. 

وزیر راه و شهرسازي همچنین افزود: نمی توانیم متأثر از تحریم ها و به بهانه وجود تحریم علیه کشورمان، از توجه به ظرفیت هاي

 
داخلی کشورمان غافل شویم. 

وي از توجه دو شرکت کشتیرانی جمهوري اسلامی ایران و شرکت ملی نفتکش در مورد توجه به ظرفیت هاي داخلی تشکر کرد و



گفت: این دو شرکت خوشبختانه به ظرفیت هاي داخلی توجه کردند و باید مصمم تر از قبل از توان داخلی براي ساخت و تعمیر و

 
اورهال شناورهاي خود بهره مند شوند. 

اسلامی همچنین افزود: با یکپارچگی، وحدت و همبستگی و کار شبانه روزي است که می توانیم صنعت کشور را توسعه دهیم و
مشاغل دانش بنیان و پیشرفته در حوزه دریایی را توسعه بخشیم که این مشاغل می تواند براي حل مشکل اشتغال کشور به کمک

 
بیاید. 

وي همچنین گسترش سهم کشورمان در بازارهاي جهانی را یکی از ثمرات توجه به ظرفیت هاي داخلی دانست و تاکید کرد: بخش
علمی و دانشگاهی کشورمان نیز می تواند در این امر کمک شایان توجهی به اقتصاد و صنعت حمل و نقل کشورمان کند و از این رو
امروز با یکی از معتبرترین و قدیمی ترین دانشگاه هاي کشور براي تأسیس دانشکده اي مرتبط با علوم و فنون دریایی به توافق

 
رسیدیم و امیدواریم بزودي صنعت دریایی کشور از نتایج این همکاري بهره مند شود. 

پربیننده ترین با 5 میلیارد کجاي تهران می توان خانه خرید؟ چرا اسنپ گران شد؟/ نحوه تخصیص سهمیه بنزین تاکسی هاي
اینترنتی به رونق بازار مسکن می توان امیدوار بود؟ قیمت مسکن در شرق تهران/ خانه هاي مناطق 4، 8، 13 و 14 چند؟ مسکن در

کدام شهرهاي جهان گران تر است؟/ قیمت خانه هاي هنگ کنگ دو برابر نیویورك



اختصاص125میلیاردتومان تسهیلات اشتغال براي مددجویان
آذربایجان شرقی

اختصاص125میلیاردتومان تسهیلات اشتغال براي مددجویان آذربایجان شرقی

منبع: ترجمان صبحشماره خبر:  323  |  تاریخ: 1399/11/04

معاون مشارکت هاي مردمی، موسسات غیر دولتی، اشتغال و مسکن اداره کل بهزیستی آذربایجان شرقی از
اختصاص125میلیارد تومان تسهیلات اشتغال براي مددجویان استان خبر داد. نوشته اختصاص125میلیاردتومان تسهیلات

اشتغال براي مددجویان آذربایجان شرقی اولین بار در پایگاه خبري، تحلیلی ترجمان صبح. پدیدار شد.

معاون مشارکت هاي مردمی، موسسات غیر دولتی، اشتغال
و مسکن اداره کل بهزیستی آذربایجان شرقی از
اختصاص125میلیارد تومان تسهیلات اشتغال براي

 
مددجویان استان خبر داد. 

به گزارش ترجمان صبح، به نقل از مهر، جواد ایمان زاده  با بیان اینکه در سال جاري بیش از 125 میلیارد تومان اعتبار براي اشتغال
مددجویان اختصاص یافته اظهار داشت: طبق پیگیري هایی که داشیم، 100 میلیارد تومان از این اعتبار تخصیص یافته است و ما بقی

 
هم تا پایان سال به مددجویان متقاضی اعطا خواهد شد. 

وي گفت: بر اساس مصوبات کشوري شوراي اشتغال در سال 99، براي هر عضو مددجو که شرایط و مدارك لازم را جهت اخذ

 
تسهیلات اشتغال داشته باشد، 50 میلیون تومان تسهیلات کم بهره با مهلت بازپرداخت 7 ساله تخصیص داده می شود. 

معاون مشارکت هاي مردمی، مؤسسات غیر دولتی، اشتغال و مسکن بهزیستی استان گفت: در بحث اشتغال، علاوه بر کمک تسهیلاتی
به خود مدد جو، یک طرح دیگر هم در قالب کمک به کارفرمایانی است که افراد عضو بهزیستی و یا معلول را در واحدهاي خود

 
استخدام می کنند. 

وي افزود: در این طرح هم به ازاي استخدام هر فرد مددجوي بهزیستی، 50 میلیون تومان تسهیلات به کارفرمایان داده می شود و

 
همچنین بهزیستی درصدي از حق بیمه را به کارفرما پرداخت می کند. 

ایمان زاده با بیان اینکه هدف ما کمک به اشتغال مددجویان در کارگاه ها و مراکز تولیدي و صنعتی است گفت: در کنار این هدف، ما
تمام تلاش خود را می کنیم که کارفرما هم از استخدام مددجویان متضرر نشود لذا براي جبران عدم کارایی معلولین، بهزیستی کمک

 
هایی تحت عنوان جبران عدم کارایی را به کارفرمایان پرداخت می کند. 

معاون مشارکت هاي مردمی بهزیستی استان در ادامه این گفت و گوي اختصاصی با اشاره به تلاش بهزیستی براي حل مشکل مسکن
مددجویان و به خصوص خانواده هاي داراي معلول گفت: بهزیستی به جد در تلاش است که مشکل مسکن این قشر حل شود تا

 
خانواده ها در کنار مشکلات نگهداري از معلول، مشکل دیگري را حس نکنند. 

وي گفت: با طرح ملی سقف همدلی که طرح مشترك دفتر مسکن و مشارکت هاي مردمی سازمان است، سعی داریم خیرین را به

 
صورت مستقیم و شفاف به پروژه هاي دلخواه و مد نظر خود هدایت کنیم. 



www.besazim.ir ایمان زاده در تشریح بیشتر این طرح گفت : در طرح سقف همدلی تمام خیرین می توانند با مراجعه به سایت
، در بخش سقف همدلی تمام پروژه هاي مسکن نیمه کاره متعلق به جمعیت هدف بهزیستی را همراه با شرح وضعیت خانواده نیازمند

 
و سایر مشخصات، مشاهده کنند و پروژه مد نظر خودشان را جهت کمک مالی انتخاب کنند. 

معاون مشارکت هاي مردمی بهزیستی آذربایجان شرقی افزود: علاوه بر این طرح در حوزه مسکن براي خانواده هاي 2 معلول به بالا در
مناطق شهري مبلغ 140 میلیون تومان و در مناطق روستایی مبلغ 85 میلیون تومان کمک بلاعوض با مشارکت بنیاد مستضعفان،
سازمان بهزیستی، بنیاد مسکن و انجمن خیرین مسکن ساز پرداخت می شود؛ که تاکنون 230 واحد مسکونی در شهرها و220و احد

 
روستایی تحویل شده است. 

وي گفت: همچنین دیگر خانوارهاي تحت پوشش نیز به تناسب شرایط از کمک هاي بلاعوض تا سقف 200 میلیون ریال برخوردار
خواهند بود و نیز بر اساس قانون عوارض مجوز پروانه ساخت و انشعابات براي جمعیت هدف بهزیستی براي یکبار رایگان بوده و از

 
مددجو ریالی بابت آن دریافت نمی گردد. 

ایمان زاده افزود: همچنین در راستاي اجراي ماده 18 قانون جامع حمایت از معلولین رایزنی ها و هماهنگی هاي لازم با اداره کل راه و
شهرسازي استان جهت واگذاري زمین رایگان صورت گرفته که می تواند در تأمین مسکن این عزیزان تأثیر بسیاري بگذارد.
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جو بایدن رییس جمهور جدید آمریکا در اولین نطق عمومی خود از کاخ سفید اوضاع اقتصادي این کشور را وخیم اعلام کرد که هر

 
لحظه این وضعیت در حال بدتر شدن است. 

جو بایدن که بعد از چهار سال این بار در قامت ریاست جمهوري به کاخ سفید بازگشته است در مورد مسائل مختلفی که آمریکا با آن
روبرو است لب به سخن گشود. وي اذعان کرد بحران اقتصادي آمریکا ناشی از سوء مدیریت دولت قبلی و شیوع کرونا در این کشور،
رو به وخامت است. به گزارش تارنماي رسمی کاخ سفید بایدن پیش از امضاي فرامین اجرایی جدید، گفت که طبق گزارش دریافتی از
تیم اقتصادي دولت جدید از اوضاع و احوال اقتصاد آمریکا، اوضاع رو به بهبود نیست بلکه شرایط در حال بدتر شدن است. بایدن گفت:
روز جمعه و در تازه ترین اخبار مربوط به بیکاري هاي آمریکا اعلام شد که 900 هزار نفر دیگر به جمع میلیون ها بیکار در آمریکا
اضافه شده است. در طول دولت چهارساله دونالد ترامپ، نه تنها اوضاع اقتصادي و اشتغال در آمریکا بهبود نیافت بلکه سه میلیون

 
فرصت شغلی در این مدت از دست رفت. 

 
14 میلیون آمریکایی عاجز از پرداخت اجاره بها 

بایدن در ادامه با اشاره به وضعیت دشوار اقتصادي به جاي مانده از سلف خود در آمریکا گفت: حدود 14 میلیون آمریکایی از پرداخت
اجاره بها عاجز مانده اند و بسیاري از آنها با خطر از دست دادن کار مواجه اند و همه اینها ناشی از شیوع گسترده ویروس کرونا در این
کشور و مهار نشدن آن است. بایدن درباره وضعیت بحران زده اقتصاد آمریکا گفت: نیروهاي پلیس، ماموران اطفاي حریق، پرستاران و
بسیاري از مشاغل حساس در آمریکا با خطر از دست دادن شغل خود هستند، تنها در سال گذشته بیش از 600هزار فرد تحصیل
کرده دانشگاهی مشاغل خود را ازدست دادند. بایدن در ادامه وضعیت وخامت بار اقتصادي آمریکا گفت: با امضاي بسته نجات مالی
تمامی دستگاه هاي دولت فدرال باید به کمک میلیون ها آمریکایی که از این وضعیت لطمه دیده اند، بشتابند. بایدن گفت: لازم است
تا با بحران گرسنگی در آمریکا که رو به فزونی است مقابله شود؛ از هر هفت خانوار در آمریکا یک خانوار یا دقیق تر از هر پنج خانوار
لاتین تبار و سیاهپوست یک خانوار گزارش می شود که غذایی براي رفع گرسنگی براي خوردن ندارند که این یعنی نزدیک به 30
میلیون بزرگسال و به همان اندازه 12 میلیون خردسال. با این حال به نظر می رسد بایدن در دوران ریاست جمهوري خود با پنج

 
چالش روبرو باشد. 

 
برنامه ریزي بایدن براي نجات اقتصاد ! 

رییس جمهور آمریکا اگرچه قول داد تا به معضلات این کشور رسیدگی کند اما با حجم این گرفتاري ها به نظر نمی رسد به این
سادگی قابل حل باشند. بایدن توقف روند سقوط اقتصاد آمریکا با ارائه بسته هاي محرك بزرگ مالی را پیگیري می کند. به این منظور
بسته 1.9 تریلیون دلاري در نظر گرفته شده است که شامل پرداخت مستقیم سرانه 1400 دلار به شهروندان، کمک هاي اضافی براي
مشاغل کوچک و حمایت بیشتر از بیکاران است. بودجه برنامه هاي بایدن براي مبارزه با همه گیري از جمله واکسیناسیون سراسري،



آزمایش هاي بیشتر کرونا یا اقدامات احتیاطی در مدارس نیز از این محل تامین می شود. بایدن هنگام ارائه این طرح گفت، هزینه ها
براي جلوگیري از آسیب طولانی مدت به اقتصاد ضروري است. او می خواهد طرح توجیهی این کار را در 100روز اول تا ماه فوریه
(بهمن ماه) ارائه دهد. اجراي چنین طرح بزرگی به احتمال زیاد کل دوره کاري او به طول می انجامد. اما بررسی شرایط اقتصادي

 
آمریکا در عرصه داخلی و بین المللی نشان می دهد که برنامه وي به سرانجام نخواهد رسید. 

 
آیا بایدن توان حل بحران اقتصادي آمریکا را دارد؟ 

برنامه هاي بایدن حتی در صورت موفقیت نیز تنها می تواند به صورت یک مسکن عمل کند اما بیماري اقتصاد آمریکا را علاج نمی
کند. در واقع آمریکا اقتصادي دارد که هیچگاه به دوران شکوه خود بازنخواهد گشت. به گزارش بلومبرگ، میزان بدهی هاي آمریکا از
26 تریلیون دلار نیز عبور کرده است و این کشور بدهکارترین کشور جهان محسوب می شود. از سوي دیگر، در آمریکا بیش از 0.17
درصد مردم در خیابان ها زندگی می کنند، یعنی حتی یک خانه حلبی هم براي خود ندارند. همچنین، بزرگ ترین و شلوغ ترین
زندان هاي جهان در آمریکا دایر است. طبق آمار ها از هر 100 هزار نفر، 724 نفر در زندان به سر می برند که این تعداد فاجعه بار
است. براي مقایسه، در چین از هر 100 هزار نفر تنها 118 نفر در زندان حضور دارند. آمریکا بیشترین تعداد زندانی در جهان را دارد
که بسیاري از این افراد بخاطر مشکلات مالی در زندان هستند. در بعد بین المللی نیز بایدن با چالش چین روبرو است. این کشور به
سرعت در حال پر کردن جاي خالی آمریکا در کشورهاي در حال توسعه است. نوام چامسکی دانشمند برجسته آمریکایی افول آمریکا
در برابر چین را پیش بینی کرده است. رابات پاتنیک اقتصاددان و تحلیلگر سیاسی هندي نیز می گوید: «در آمریکا، سرمایه گذاري
تجاري رو به کاهش گذارده و شاخص تولید صنعتی در آمریکا به شدت رو به افول است. در همین راستا، «کریستوفر لین» عضو هیئت
علمی دانشکده خدمات دولتی در دانشگاه تگزاس در مقاله اي که در اندیشکده چتم هاوس منتشر شده نوشته است: «امروزه ستون
هاي نظامی، اقتصادي و سازمانی که نگهدارنده پکس آمریکانا (سلطه آمریکا) بوده اند توسط چین به چالش کشیده شده اند.» این
وضعیت در آمریکا نه تنها در حال بهبود نیست بلکه به سرعت در حال گسترش است و حتی بایدن نیز نمی تواند این اقتصاد رو افول
را نجات دهد. در این میان کشورهاي دیگر نیز باید تصمیم بگیرند که آیا می خواهند با یک اقتصاد رو به افول وارد معامله شوند یا

اقتصادهاي نو ظهور را مدنظر قرار دهند.
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روبرو است لب به سخن گشود. وي اذعان کرد بحران اقتصادي آمریکا ناشی از سوء مدیریت دولت قبلی و شیوع کرونا در این کشور،
رو به وخامت است. به گزارش تارنماي رسمی کاخ سفید بایدن پیش از امضاي فرامین اجرایی جدید، گفت که طبق گزارش دریافتی از
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بسیاري از مشاغل حساس در آمریکا با خطر از دست دادن شغل خود هستند، تنها در سال گذشته بیش از 600هزار فرد تحصیل
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بسته 1.9 تریلیون دلاري در نظر گرفته شده است که شامل پرداخت مستقیم سرانه 1400 دلار به شهروندان، کمک هاي اضافی براي
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آزمایش هاي بیشتر کرونا یا اقدامات احتیاطی در مدارس نیز از این محل تامین می شود. بایدن هنگام ارائه این طرح گفت، هزینه ها
براي جلوگیري از آسیب طولانی مدت به اقتصاد ضروري است. او می خواهد طرح توجیهی این کار را در 100روز اول تا ماه فوریه
(بهمن ماه) ارائه دهد. اجراي چنین طرح بزرگی به احتمال زیاد کل دوره کاري او به طول می انجامد. اما بررسی شرایط اقتصادي

 
آمریکا در عرصه داخلی و بین المللی نشان می دهد که برنامه وي به سرانجام نخواهد رسید. 
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برنامه هاي بایدن حتی در صورت موفقیت نیز تنها می تواند به صورت یک مسکن عمل کند اما بیماري اقتصاد آمریکا را علاج نمی
کند. در واقع آمریکا اقتصادي دارد که هیچگاه به دوران شکوه خود بازنخواهد گشت. به گزارش بلومبرگ، میزان بدهی هاي آمریکا از
26 تریلیون دلار نیز عبور کرده است و این کشور بدهکارترین کشور جهان محسوب می شود. از سوي دیگر، در آمریکا بیش از 0.17
درصد مردم در خیابان ها زندگی می کنند، یعنی حتی یک خانه حلبی هم براي خود ندارند. همچنین، بزرگ ترین و شلوغ ترین
زندان هاي جهان در آمریکا دایر است. طبق آمار ها از هر 100 هزار نفر، 724 نفر در زندان به سر می برند که این تعداد فاجعه بار
است. براي مقایسه، در چین از هر 100 هزار نفر تنها 118 نفر در زندان حضور دارند. آمریکا بیشترین تعداد زندانی در جهان را دارد
که بسیاري از این افراد بخاطر مشکلات مالی در زندان هستند. در بعد بین المللی نیز بایدن با چالش چین روبرو است. این کشور به
سرعت در حال پر کردن جاي خالی آمریکا در کشورهاي در حال توسعه است. نوام چامسکی دانشمند برجسته آمریکایی افول آمریکا
در برابر چین را پیش بینی کرده است. رابات پاتنیک اقتصاددان و تحلیلگر سیاسی هندي نیز می گوید: «در آمریکا، سرمایه گذاري
تجاري رو به کاهش گذارده و شاخص تولید صنعتی در آمریکا به شدت رو به افول است. در همین راستا، «کریستوفر لین» عضو هیئت
علمی دانشکده خدمات دولتی در دانشگاه تگزاس در مقاله اي که در اندیشکده چتم هاوس منتشر شده نوشته است: «امروزه ستون
هاي نظامی، اقتصادي و سازمانی که نگهدارنده پکس آمریکانا (سلطه آمریکا) بوده اند توسط چین به چالش کشیده شده اند.» این
وضعیت در آمریکا نه تنها در حال بهبود نیست بلکه به سرعت در حال گسترش است و حتی بایدن نیز نمی تواند این اقتصاد رو افول
را نجات دهد. در این میان کشورهاي دیگر نیز باید تصمیم بگیرند که آیا می خواهند با یک اقتصاد رو به افول وارد معامله شوند یا

اقتصادهاي نو ظهور را مدنظر قرار دهند.



لزوم توجه به نقش تحول ساز جوانان در ارتقاي حوزه نفت

منبع: روزنامه حمایتشماره خبر:  326  |  تاریخ: 1399/11/04

لزوم توجه به نقش تحول ساز جوانان در ارتقاي حوزه نفت

 
رییس مجلس مطرح کرد 

 
لزوم توجه به نقش تحول ساز جوانان در ارتقاي حوزه نفت 

 
رئیس مجلس شوراي اسلامی بر لزوم توجه به نقش تحول ساز جوانان در ارتقاي صنعت نفت تاکید کرد. 

محمدباقر قالیباف پس از بازدید از بیست و پنجمین نمایشگاه بین المللی صنعت نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی، در جمع خبرنگاران
گفت: مایه افتخار و خوشحالی من بود که امروز از نمایشگاه تولیدات داخلی حوزه نفت، در حقیقت دانش فنی و نوآوري و خلاقیت

 
شرکت هاي ایرانی بازدید کردم. 

رئیس مجلس ادامه داد: نیرو هاي جوان و تحصیلکرده و با تجربه اي که توانسته اند در صنعت نفت تحولات جدي ایجاد کنند و در
همین وقت محدود که فرصت بازدید داشتم فعالیت هاي آن ها را افتخارآمیز و غرورآفرین دیدم البته جاي تاسف است از این جهت
که اي کاش حرکت هاي به این عظمت از دهه هاي قبل با سرعت بیشتري آغاز می کردیم. خوشبختانه در سال هاي اخیر نیاز

 
بیشتري را احساس کرده و این نیاز سبب شد تحولات عظیم اتفاق بیفتد، البته که باید این تحولات را سرعت بدهیم. 

وي اظهار کرد: مقام معظم رهبري حدود 2 ماه قبل تاکید فرمودند در حوزه پیشران هاي اقتصادي، حوزه صنعت نفت یکی از مهم

 
ترین پیشران ها به شمار می آید لذا امیدوارم جبران گذشته شود و با همین سرعتی که امروز کار شروع شده فعالیت ها پیش رود. 

 
ما به التفاوت ارز باید به جیب مردم برود 

رئیس مجلس شوراي اسلامی همچنین در آیین تجلیل از پژوهشگران برتر مرکز پژوهش هاي مجلس، اظهار داشت: مابه التفاوت ارز
بین 700 تا 800 هزار میلیارد تومان است که باید به جیب مردم رفته و مشکلات آن را حل کند و مجلس حتماً این کار را انجام می

 
دهد. 

 
وي افزود: ما در مجلس توجه به سلامت، معیشت، محرومیت زدایی و تولید و اشتغال را در دستور کار قرار داده ایم. 

رئیس مجلس تصریح کرد: ارزهاي زیادي براي تولید و اشتغال از صندوق ارزي و صندوق توسعه ملی به اذن مقام معظم رهبري و به
درخواست دولت تخصیص پیدا کرده است و ریال هاي زیادي براي اشتغال در بودجه در نظر گرفته شده است، اما ایجاد اشتغال روش

می خواهد که بایستی در ابتدا روش هاي آن را از غل و زنجیر خارج کنیم.



اشتغالزایی 1832 زندانی در آذربایجان شرقی

منبع: ایسناشماره خبر:  327  |  تاریخ: 1399/11/04

مدیرکل زندان هاي آذربایجان شرقی گفت: براي 1832 زندانی در استان اشتغال زایی انجام شده و 3730 زندانی در استان
نیز حرفه آموزي کرده اند.

حسن محمدیاري در آیین تجلیل از روحانیون و فعالان
فرهنگی شاغل در زندان هاي استان که با حضور حجت
الاسلام آل هاشم نماینده ولی فقیه در آذربایجان شرقی و
امام جمعه تبریز، خلیل الهی رئیس کل دادگستري استان
و علیلو دادستان تبریز برگزار شد، اظهار کرد: در حال
حاضر 6693 نفر در زندان هاي استان هستند که این
میزان در قیاس جمعیت استان رتبه بسیار پایین تري دارد.

وي با بیان این که 35 درصد زندانیان با جرائم مواد مخدر و 35درصد سرقت هستند، گفت: 30 درصد زندانیان در سن 33 تا 40 سال

 
و 25.5 درصد نیز در سن 40 تا 49 درصد هستند. 

وي با اشاره به این که 77 درصد زندانیان سابقه دار و 23 درصد بدون سابقه هستند، گفت: این آمار حاکی از آن است که استان

 
نسبت به سایر استان ها از نظر جرم خیزي کم است ولی از سوي دیگر بازگشت دوباره زندانیان آمار خوبی نیست. 

محمدیاري خاطرنشان کرد: 32 درصد زندانیانی با تحصیلات ابتدایی، 38 درصد با مدرك سیکل بوده و 65 درصد از زندانیان متاهل و

 
35 درصد مجرد هستند. 

وي با بیان این که آذربایجان شرقی هشت زندان در شهرستان ها و یک کانون اصلاح تربیت و یک اردوگاه حرفه آموزي دارد، ادامه
داد: با این که ساخت زندان افتخاري نیست ولی بعد از انقلاب یک زندان در مرند ساخته شده است و زندان اهر افتتاح شده و زندان

 
هاي هشترود و میانه نیز به چرخه ساخت وارد شد. 

وي با تاکید بر این که بزرگترین مشکل ما زندان تبریز است که با وسعت هفت هکتار در بهترین نقطه شهر قرار گرفته ولی هیچ کاري
نشده است، گفت: بعد از دو سال از وقفه در پروژه امسال اعتباري براي فاز اول آن اعطا شد ولی با این اعتبارات تا 30سال هم ساخته

 
نمی شود. 

مدیرکل زندان هاي استان بیان کرد: براي فروش این مکان می توان زندان را از شهر بیرون برد و به فضایی مناسب و استاندارد انتقال

 
داد. 

وي با بیان این که طبق استانداردهاي روز، فضاي فیزیکی براي زندانی 11 مترمربع بوده که این رقم در استان هفت مترمربع است،



ادامه داد: در بحث فرهنگی زندان هاي استان 40 روحانی و تعدادي پرسنل فعال بوده که آموزش کلاسیک و غیرکلاسیک را انجام می

 
دهند. 

 
2000 زندانی حافظ قرآن در آذربایجان شرقی 

وي اضافه کرد: در حال حاضر بیش از 2000 نفر حافظ قرآن تحویل جامعه داده ایم، به طوري که در کمیته عفو اگر مددجویی یک

 
جز هم حافظ قرآن باشد از عفو و تشویقات خوبی برخوردار می شود. 

به نقل از روابط عمومی دادگستري آذربایجان شرقی، محمدیاري با بیان این که در طرح قدیر بیش از 800 نفر مددجو خطبه و نامه
هاي حضرت علی(ع) را حفظ کرده اند، اضافه کرد: موضوعات هنري از قبیل انواع تئاتر، سرود، سیمایی زندان تبریز، ورزش، رادیو
زندان، کتاب هاي مناسب در کتابخانه هاي زندان، انواع مطبوعات، هیات هاي عزاداري با حضور مداحان در مناسب هاي مختلف،

 
مشاوره چهره به چهره روحانیون ،کانون یادگیري انجام می گیرد. 

انتهاي پیام



225 میلیارد تومان از ظرفیت تهاتر بدهی هاي فارس استفاده نشده است

منبع: تسنیمشماره خبر:  328  |  تاریخ: 1399/11/04

گروه استان ها- رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي فارس گفت: سهم فارس از ظرفیت تهاتر بدهی مالیاتی و بانکی
پیمانکاران 334 میلیارد تومان است که هنوز اوراق خزانه براي 225 میلیارد تومان از آن صادر نشده است.

گروه استان ها- رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي
فارس گفت: سهم فارس از ظرفیت تهاتر بدهی مالیاتی و
بانکی پیمانکاران 334 میلیارد تومان است که هنوز اوراق
خزانه براي 225 میلیارد تومان از آن صادر نشده است. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از شیراز، حسن نوروزي عصر
امروز در شوراي برنامه ریزي و توسعه فارس با بیان اینکه
سهم این استان از تهاتر بدهی مالیاتی و بانکی پیمانکاران
334 میلیارد تومان است اظهار داشت: هنوز اوراق خزانه

 
براي 225 میلیارد تومان از این رقم صادر نشده است. 

وي گفت: از این اعتبار 334میلیارد تومانی، 220میلیارد تومان براي تهاتر بدهی مالیاتی و 114میلیارد تومان براي تهاتر بدهی بانکی
در نظر گرفته شده که تا کنون تنها براي 109 میلیارد تومان آن ورقه خزانه صادر شده و صدور این اوراق براي مابقی سهم فارس،

 
نیازمند پیگیري دستگاههاي اجرایی مرتبط است. 

نورزوي با اشاره به توقف تصفیه بدهی شهرداري ها از طریق تهاتر گفت: به نظر می رسد دولت تمایلی به آنکه خودش را به خاطر

 
شهرداري ها با بانک ها طرف کند ندارد چون ممکن است همه بدهی هاي شهرداري ها به بانک براي پروژه هاي عمرانی نباشد. 

وي با اشاره به نامه خزانه دار کل کشور به رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: بر اساس این نامه زمان جذب اعتبارات عمرانی تا یکم
اسفند ماه و اعتبارات هزینه اي کشور تا بیستم اسفند تعیین شده وگرنه اعتبارات جذب نشده ظرف 10روز بعد از موعد مقرر باید به

 
خزانه بازگردد. 

نوروزي گفت: گرچه رییس سازمان برنامه و بودجه کشور، پیگیر افزایش مهلت جذب بودجه هستند اما پیشنهاد می شود مدیران

 
دستگاه هاي اجرایی، بنا را بر مهلت اعلام شده از سوي خزانه داري کشور گذاشته و براي جذب هرچه سریع تر بودجه تلاش کنند. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي فارس با اشاره به تفاهم نامه منعقد شده بین سازمان امور مالیاتی و سازمان برنامه و بودجه
کشور گفت: بر اساس این تفاهم نامه، مقرر شد 3300میلیارد تومان از محل تحقق درآمدهاي مصوب مالیاتی به استان ها برگردد که
تاکنون 1100میلیارد تومان آن به استان ها ابلاغ شده است، از این رقم 66 میلیارد تومان معادل 5 درصد اعتبار ابلاغی به استان



 
فارس رسید که عمدتا صرف پرداخت پاداش پایان خدمت بازنشستگان سال 98 و مانده مرخصی بازنشستگان سال 97 شد. 

 
18 میلیارد تومان اعتبار از محل اسناد خزانه به اداره راهداري زنجان اختصاص یافت 

 
121 میلیارد تومان اسناد خزانه به کهگیلویه و بویراحمد اختصاص یافت 

 
99 درصد اعتبارات اسناد خزانه اسلامی در استان فارس جذب شد 

 
477 میلیارد تومان اسناد خزانه در فارس جذب شد 

بابک دائی، مدیرکل امور اقتصادي و دارایی فارس با بیان اینکه در تبصره 12 قانون بودجه 1103 میلیارد تومان به فارس تخصیص
یافته که تاکنون 43 درصد آن یعنی 477 میلیارد تومان جذب شده و 626 میلیارد تومان جذب نشده است، اظهار داشت: بیشترین
اعتبار مربوط به آب منطقه اي با 425 میلیارد تومان و دانشگاه علوم پزشکی با 249 میلیارد تومان است که آب منطقه اي تاکنون 57

 
درصد و دانشگاه علوم پزشکی شیراز 67 درصد جذب داشته است. 

وي در گزارشی در مورد بند د تبصره 12 که در بحث مولدسازي و فروش اموال دولتی است گفت: 14 هزار و 523 فقره ملک دولتی
فارس در سامانه سادا ثبت شده است و تاکنون 156 فقره ملک مازاد به ارزش بیش از 709 میلیارد تومان در کارگروه استانی بررسی و

 
106 ملک به ارزش 656 میلیارد تومان به وزارت اقتصاد ارسال شده است. 

 
دائی افزود: از 106 طرح ارسال شده 47 فقره ملک به ارزش 395 میلیارد تومان نهایی شده و فروش برخی از آنها آگهی شده است. 

 
837 کارگاه آسیب دیده از کرونا هنوز احیا نشده است 

سهراب مختاري، مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این جلسه با بیان اینکه اقدامات انجام شده فارس در 3 بخش حوزه
اشتغال در روزهاي اخیر مورد تقدیر وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی قرار گرفته است، اظهار داشت: فارس در معرفی تسهیلات حوزه

 
اشتغال روستایی و عشایري رتبه اول کشور و در تسهیلات پرداختی با 457 میلیارد تومان رتبه سوم را کسب کرد. 

وي اظهار داشت: در حوزه طرح هاي ملی اشتغالزایی شامل مشوق هاي بیمه اي فارس با 1958 قرارداد، در طرح کارورزي فارغ

 
التحصیلان دانشگاهی با 5 هزار و 838 قرارداد و در حوزه تشکیل روستا تعاون با 373 فقره در سطح کشور رتبه اول را به دست آورد. 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه فارس در حوزه صیانت از اشتغال کارگران نیز رتبه برتر کشور به دست آورد، گفت:
489 میلیارد تومان اعتبار به 29 هزار و 721 کارگاه آسیب دیده از کرونا پرداخت شد و در حوزه پرداخت تسهیلات کرونا سهیمه

 
فارس 700 میلیارد تومان است که باید بانک ها در پرداخت تسهیلات باقیمانده تلاش بیشتري کنند. 

مختاري افزود: در حوزه فرهنگ و رسانه، ورزش و جوانان و گردشگري نیز هنوز فرصت ثبت نام براي استفاده از تسهیلات کرونا وجود

 
دارد. 

وي با بیان اینکه در بهمن ماه سال گذشته 754 هزار و 557 بیمه شده اصلی در استان فارس داشتیم که در پی شیوع کرونا بخش
زیادي از این افراد بیکار شدند، گفت: در تیرماه 99 تعداد بیمه شدگان این استان به 742 هزار و 746 نفر رسید و امروز با وجود اینکه

هنوز 837 کارگاه در فارس احیا نشده آمار بیمه شدگان اصلی با یک درصد رشد به 767 هزار نفر رسیده است.



تمجید استاندار خراسان جنوبی از عملکرد کویرتایر در دوران تحریم

منبع: تسنیمشماره خبر:  329  |  تاریخ: 1399/11/04

گروه استانها_استاندار خراسان جنوبی کویر تایر را از پیشران هاي صنعت استان نام برد و گفت: این واحد صنعتی با مدیریت
خوب نقش مهمی در ایجاد اشتغال پایدار داشته است.

 
 

گروه استانها_استاندار خراسان جنوبی کویر تایر را از پیشران هاي صنعت استان نام برد و گفت: این واحد صنعتی با مدیریت خوب

 
نقش مهمی در ایجاد اشتغال پایدار داشته است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بیرجند، حمید ملانوري با تأکید بر این مطلب در نشست با مدیرعامل و بازدید از کارخانه کویرتایر
اظهارکرد: مدیران باید تلاش کنند تا باور توانمندي را در مردم تقویت کنند، توان و انرژي و قدرت مردم، اگر به صحنه بیاید، هیچ

 
کس نمی تواند جلوي آن را بگیرد، آن وقت است که جهش تولید را شاهد خواهیم بود. 

وي متذکر شد: تقویت خودباوري و اعتماد به نفس می تواند رشد و توسعه را رقم بزند و بالا رفتن سطح رفاه مردم را به همراه داشته

 
باشد. 

استاندار خراسان جنوبی، کویر تایر را از پیشران هاي صنعت در استان نام برد و گفت: از افتخارات خراسان جنوبی است که این واحد

 
صنعتی در اینجا ایجاد شده و با مدیریت خوبی که داشته، در ایجاد اشتغال پایدار، نقش آفرینی کرده است. 

ملانوري به شرایط کشور در 41 سال گذشته اشاره کرد و گفت: ایران، کشوري است که به خاطر اعتقادات خود، بعد از انقلاب، مورد

 
تهدید و تحریم هاي زیادي قرار گرفته اما ما همواره متکی به خود بوده ایم. 

 
وي ادامه داد: ما براي حفظ استقلال و حریت خود هزینه هاي سنگینی پرداخته ایم ولیکن روي پاي خود ایستادیم. 

استاندار خراسان جنوبی با اشاره به سیاست هاي ابلاغی مقام معظم رهبري در اقتصاد مقاومتی، متذکر شد: اقتصاد درون زا، برون نگر،

 
متکی بر دانش بومی و استفاده از سرمایه هاي داخلی از مهمترین مواردي است که در این سیاست ها مورد تأکید است. 



ملانوري متذکر شد: خلاصه همه سیاست هاي اقتصاد مقاومتی بر پایه سرمایه هاي مردمی است و مهمترین آن ها، بهره برداري از

 
توان سرمایه هاي فکري جوانان، نخبگان، صاحبان فکر و...است. 

وي کارخانه کویرتایر را نمونه کاملی از صنعتی مبتنی بر سیاست هاي اقتصاد مقاومتی نام برد و گفت: ایجاد انگیزه، خودباوري، اعتماد

 
به نفس و ریسک پذیري این مجموعه، قابل تحسین است. 

مقام عالی دولت در خراسان جنوبی تحمل دشواري ها و کار در شرایط سخت، کار همه نیست اما کویر توانسته در برابر همه تحریم ها

 
مقاومت کند و پیشرفت خوبی داشته باشد. 

وي ادامه داد: واقعیت این است که بعد از برجام، اقتصاد کشور رونق گرفت، تولیدات داخلی افزایش یافت و ورود و سرمایه گذاري
کشورهاي مختلف را شاهد بودیم اما به محض خروج آمریکا از برجام، خیلی از این شرکت ها به ویژه در حوزه خودروسازي، کنار

 
کشیدند و به این ترتیب برخی صنایع از جمله تایر، لطمه دید. 

 
ملانوري تأکید کرد: مرور عملکرد کویر تایر نشان می دهد، در آن شرایط سخت هم توانسته روي پاي خود بایستد و ادامه بدهد. 

وي ادامه داد: اگر چه ما نتوانسته ایم همه نیاز کشور را تأمین کنیم اما اگر طرح توسعه اي این کارخانه محقق شود،پاسخگوي نیاز

 
کشور خواهیم بود. 

استاندار خراسان جنوبی به اقدامات خلاقانه صورت گرفته در مجموعه اشاره کرد و گفت: توفیقات شرکت در زمینه هاي استاندارد،

 
فروش اینترنتی، تأمین ماشین آلات و تجهیزات و... به جهت خلاقیت و نوآوري نیروهاي کاري بوده است. 

ملانوري با تأکید بر این که کارگر، کارمند، کارشناس و مدیر باید به دنبال کارهاي خلاقانه باشند، خاطرنشان کرد: انجام کارهاي

 
خلاقانه در مدیریت یک مجموعه باید به طور ویژه دنبال شود تا پیشرفت و ترقی به معناي واقعی رقم بخورد. 

وي از استعدادهاي بالقوه استان گفت و تصریح کرد: ما اگر بخواهیم از این ظرفیت ها درست و بهینه استفاده کنیم تا بهره وري
بیشتري را شاهد باشیم و سطح رفاه جامعه ارتقاء یابد، باید به کارهاي خلاقانه توجه کنیم و در این راستا تفکر توسعه اي را در بین

 
مردم تقویت کنیم 

استاندار خراسان جنوبی با تأکید بر اهمیت اندیشیدن، تأکید کرد: این فکر آدم هاست که پیشرفت و رفاه را براي آنان به ارمغان می

 
آورد. 

ملانوري متذکر شد: اگر دید توسعه اي داشته باشیم، می توانیم این انتظار را هم داشته باشیم که با وجود ظرفیت هاي فراوانی که

 
داریم، استان می تواند به قطب بزرگ صنعتی کشور تبدیل شود. 

 
وي متذکر شد: با تکیه بر سرمایه فکري مردم، رسیدن به قله هاي توسعه و پیشرفت، ممکن و شدنی است. 

5500 نفر در خراسان جنوبی واجد شرایط بیمه بیکاري شدند / پرداخت60 میلیارد تومان تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از



 
کرونا 

 
خراسان جنوبی در زمینه مبارزه با قاچاق کالا و ارز فعال عمل کرده است 

 
خودکفایی کویرتایر در طراحی و تولید تایرهاي SUV ,CUV براي نخستین بار در کشور 

 
 

 
عملیات اجرایی مرکز آموزش شرکت کویرتایر آغاز شد 

 
کلنگ احداث مرکز آموزش شرکت کویرتایر در مراسمی با حضور ملانوري استاندار خراسان جنوبی به زمین زده شد. 

مدیرعامل شرکت کویرتایر در این مراسم گفت:این مرکز در زمینی به مساحت1173 متر مربع دردو طبقه ساخته می شود و شامل

 
بخشهاي مدیریت، اتاق کنفرانس به ظرفیت60نفر،اتاق ضبط ومانیتورینگ،کتابخانه و سالن مطالعه و مخزن کتاب است. 

سید محمدحسین زینلی اظهار داشت: سالن آمفی تئاتر با ظرفیت 150 نفر، اتاق اساتید،کلاسهاي آموزشی،دبیرخانه نظام پیشنهادات

 
اتاق کارشناسان آموزش از دیگر بخش هاي این مرکز است. 

وي گفت:براي احداث وتجهیز این مرکز 4 میلیارد و700 میلیون تومان از منابع داخلی شرکت کویرتایر سرمایه گذاري ودر مدت 8 ماه

 
احداث می شود. 

مدیرعامل شرکت کویرتایر آموزش در این شرکت را جزء لاینفک کار در این مجموعه خواند وگفت: دریک سال گذشته33هزار

 
و471هزار نفرساعت آموزش در مرکز آموزش این کارخانه برگزار شده است. 

زینلی اخذمجوز ایجاد دپارتمان ملی صنعت تایر ایران و تعامل با سازمان آموزش فنی حرفه اي در راستاي آموزشهاي مهارتی بدو
استخدام (8 ماه) ،آموزش از طریق مرکزآموزش بین کارگاهی و استقبال کارکنان صنایع استان از مرکز آموزش بین کارگاهی از جمله

دستاوردهاي محقق شده در این بخش اعلام کرد.



آپلود عکس

حمایت اوقاف قم از طرح هاي رونق و جهش تولید

منبع: قم پرسشماره خبر:  330  |  تاریخ: 1399/11/04

به گزارش قم پرس، حجت الاسلام عباس اسکندري پیش از ظهر شنبه در حاشیه بازدید از کارگاه هاي خیاطی که در
راستاي اجراي طرح شمیم خدمت در حرم مطهر امامزاده سید معصوم (ع) برپا شده در گفتگو با خبرنگاران، گفت: رونق و

جهش تولید، شعار سال گذشته و...

به گزارش قم پرس، حجت الاسلام عباس اسکندري پیش از ظهر شنبه در حاشیه بازدید از کارگاه هاي خیاطی که در راستاي
اجراي طرح شمیم خدمت در حرم مطهر امامزاده سید معصوم (ع) برپا شده در گفتگو با خبرنگاران، گفت: رونق و جهش تولید، شعار
سال گذشته و امسال هستند که از سوي رهبر معظم انقلاب تعیین شده اند و از همه دست اندر کاران این طرح تشکر می کنم چرا

 
که زمینه اي را براي کارآفرینی و اشتغال ایجاد کرده اند. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با اشاره به اینکه این اداره کل آماده هرگونه همکاري و پشتیبانی از طرح هاي این چنینی را
دارد، افزود: در شرایطی که شیوع کرونا از یک سو و مشکلات اقتصادي دیگر سو، فشار بر مردم را بیشتر کرده است، باید به اینگونه

 
اقدامات بهاي بیشتري بدهیم. 

وي با تاکید بر اینکه استکبار جهانی جنگ علمی، اقتصادي و فرهنگی را همزمان با هم علیه ما آغاز کرده اند زیرا می دانند با وجود
قدرت بالاي نیروهاي مسلح جمهوري اسلامی، توان رویارویی نظامی را ندارند هر چند حرکت هاي مذبوحانه اي را انجام می دهند که
از آن جمله می توان به ترور شهید قاسم سلیمانی و دانشمندانی همچون شهید محسن فخري زاده اشاره کرد، ادامه داد: لازم است
اقدامات گسترده اي صورت بگیرد تا مردم همچنان در صحنه بمانند و با وجود فشار اقتصادي و مشکلات زیادي که براي برخی اقشار

 
به وجود آمده، طرح هاي اشتغال زایی و کارآفرینی می تواند کمک حال آنها باشد. 

حجت الاسلام اسکندري در پایان گفت: می توانیم از بناهاي که در اختیار داریم، براي اختصاص مکان برپایی کارگاه هاي مهارت

 
افزایی استفاده کنیم و اقدامات پشتیبانی و حمایتی دیگري هم توسط اداره کل اوقاف استان قم پیش بینی شده است. 

 
منبع : مهر 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



«کشاورزي هوشمند به اقلیم»، رویکردي جامع نگر است

منبع: روزنامه اخبار صنعتشماره خبر:  331  |  تاریخ: 1399/11/04

«کشاورزي هوشمند به اقلیم»، رویکردي جامع نگر است

 
"کشاورزي هوشمند به اقلیم"، رویکردي جامع نگر است 

 
وزیر جهاد کشاورزي معتقد است که «کشاورزي هوشمند به اقلیم»، رویکردي جامع نگر در جهت حفظ منابع طبیعی است. 

وزیر جهاد کشاورزي در پیامی به سیزدهمین نشست مجازي وزراي کشاورزي جهان در حاشیه هفته سبز برلین اعلام کرد: به منظور
«ارتقاي امنیت غذایی»، «کاهش خطرات تغییر اقلیم و سازگاري با این پدیده»، و «حفظ منابع طبیعی و زیستی»، انتقال به سیستم
تولید کشاورزي کارآمد، بهره ور، باثبات ، انعطاف پذیر و پایدار، اجتناب ناپذیر است. در این راستا، «کشاورزي هوشمند به اقلیم»، به
عنوان رویکردي جامع نگر از طریق تلفیق طرح ها و استراتژي هاي مربوط به تغییرات اقلیم و کشاورزي پایدار، در جهت حفظ منابع

 
طبیعی و بهبود منافع پایدار بشري، گام برداشته و ترویج می شود. 

متن پیام کاظم خاوازي، وزیر جهاد کشاورزي جمهوري اسلامی ایران به سیزدهمین نشست مجازي وزراي کشاورزي جهان به شرح

 
زیر است: 

فرصت را مغتنم شمرده و به نمایندگی از جمهوري اسلامی ایران مراتب سپاس و قدردانی خود را از میزبان محترم سیزدهمین مجمع
جهانی غذا و کشاورزي (GFFA) اعلام می دارم و از حضور در جمع شما خشنودم و امیدوارم به زودي این دیدارها از نزدیک صورت

 
پذیرد . 

خانم ها و آقایان، امروز در شرایطی دور هم جمع شده ایم که به دلیل شیوع گسترده بیماري در جهان امکان سخن گفتن رو در رو
ممکن نیست. جهان دقیقاً در گرماگرم تلاش هاي وسیع و گسترده براي حل معضلات مربوط به سلامت، ایمنی و حق دسترسی به

 
غذا به یک باره در پشت سد پاندمی متوقف شد. 

شیوع پاندمی موجب کاهش دسترسی به نیروي کار در تولید و فرآوري مواد غذایی به دلیل محدودیت در حمل و نقل، وجود قرنطینه
و ترس از ابتلاء به ویروس شده است. همچنین افزایش دستمزدها، کاهش عرضه کالاهاي با ارزش افزوده بالا، مشکل دسترسی به بازار
تأمین مالی و به خصوص تأمین سرمایه در گردش، نوسان در تقاضاي مواد غذایی و کشاورزي به دلیل تغییر الگوي مصرف خانوارها به

 
سمت مصرف کالاهاي بهداشتی و درمانی و تقویت کننده سیستم ایمنی بدن، اختلال و ناامنی غذایی را تشدید کرده است. 

بر اساس تحلیل بانک جهانی در ماه ژوئن، پیش بینی می شود در سال 2020، کووید 19 بین 88 تا 115 میلیون نفر را دچار فقر
شدید کرده و فرآیند کاهش فقر را نسبت به سال هاي قبل، حدود سه برابر کندتر نماید. افزایش فقر، ناامنی غذایی را افزایش می دهد

 
به طوري که برآورد می شود تا پایان سال 2020 حدود 130 میلیون نفر دیگر در شرایط ناامنی شدید و اضطراري قرار بگیرند. 

بر اساس شرایط موجود و چشم انداز آینده، توجه به مواردي همچون «افزایش سرمایه گذاري در فناوري، ارتباطات و مدیریت دانش»،
«افزایش کارایی و بهره وري»، «توسعه خدمات پشتیبان مانند سردخانه، انبار، امکانات حمل ونقل، پایانه صادراتی و غیره»، «توسعه و
گسترش فروش الکترونیکی و مجازي»، «توسعه استارت آپ ها»، «ساماندهی و تقویت زنجیره ارزش مواد غذایی و کشاورزي»،
«تقویت و توسعه تشکل هاي گروهی و جمعی»، «حمایت هوشمند از تولیدکنندگان کوچک مقیاس در طول زنجیره ارزش»، «حمایت
غذایی از خانوارهاي آسیب پذیر»، «ایجاد اشتغال و تنوع درآمدي براي خانوارهاي آسیب پذیر»، «تدوین و اجراي سیاست هاي
حمایتی و تجاري مناسب»، «همکاري هاي منطقه اي در موضوعاتی مثل دانش و علم، سرمایه گذاري، و تدوین سیاست هاي منطقه
اي»، «ایجاد پایگاه داده و اطلاعات سیستم غذایی» و «تحلیل و آینده نگري در خصوص مؤلفه هاي امنیت غذایی»، به منظور افزایش

 
تاب آوري سیستم غذایی، ضرورت دارد. 



در این میان بخش کشاورزي با «برنامه هاي اقدام و عمل» مناسب، می تواند بر سه مؤلفه امنیت غذایی شامل «فراهمی»، «دسترسی»

 
و «سالم بودن غذا»، تأثیر گذاشته و به تاب آوري سیستم غذایی کمک نماید. 

در این زمینه می توان به اقداماتی همچون «افزایش بهره وري محصول و نهاده ها»، «کاهش ضایعات و هدر رفت»، «توسعه فناوري و
مدیریت دانش»، «تشویق افزایش سرمایه  گذاري در خدمات پشتیبان»، «حمایت از توسعه تشکل ها و گروه هاي تولیدي و خدماتی
مرتبط»، «توجه به سلامت و استاندارد غذا»، «افزایش حاصلخیزي خاك و خاك ورزي»، «توجه به تنوع زیستی»، «افزایش صیانت و
حفاظت از منابع طبیعی و پایه»، «حمایت از زنجیره ارزش محصول و تقویت آن»، «توجه به آثار و پیامدهاي تغییرات آب و هوایی و
همچنین شیوع کووید 19 و اتخاذ راهکارهاي مناسب براي مدیریت آنها»، «عملیاتی  سازي سیستم پویا و کارآمد مدیریت، کنترل،
نظارت و ارزیابی، با مشارکت بخش خصوصی و سازمان هاي مردم نهاد»، «تحقیق، آموزش و ترویج» و «همکاري هاي منطقه  اي و

 
جهانی»، اشاره نمود. 

همچنین بخش کشاورزي قادر خواهد بود بسترهاي احتمالی شیوع ویروس هاي دیگر یا بحران هاي دیگر غذایی را کنترل و مدیریت
نماید. تولید غذاي سالم با قیمت تمام شده پایین، ضمن افزایش دسترسی مردم به غذا، سیستم ایمنی بدن را تقویت و براي مقابله با

 
انواع بیماري ها آماده تر می نماید. 

در این راستا جمهوري اسلامی ایران، علیرغم تحریم هاي ناعادلانه ایالات متحده آمریکا که فشار مضاعفی را بر ملت ایران تحمیل
کرده است، در «برنامه هاي توسعه» و «برنامه هاي یک ساله بودجه دولت»، سیاست ها، برنامه ها  و  اقداماتی را به منظور افزایش تولید
داخلی با رویکرد «حمایت و صیانت از منابع طبیعی و محیط زیست»، «تولید غذاي سالم» و «کاهش انتشار گازهاي گلخانه اي»،
«حمایت هوشمند از تقویت زنجیره ارزش محصول» و «حمایت از اقشار آسیب پذیر» طراحی نموده است. همچنین با توجه به بحران
شیوع بیماري کووید 19، برخی اقدامات و سیاست ها همانند «تأمین مالی کسب وکارهاي کشاورزي و غذا»، «حمایت از اقشار آسیب
پذیر»، «حمایت از تقویت زنجیره ارزش» و «مدیریت بازار» را در اولویت کاري قرار داده است. با این همه، مدیریت بحران شیوع

 
بیماري کووید 19 نیازمند همکاري هاي علمی، فنی، مشاوره اي و مالی بین المللی و منطقه اي است. 

توجه به پیامدهاي تغییرات آب و هوایی و مخاطرات مرتبط با آنها از جمله «فرسایش خاك»، «بیابان زایی»، «گرد و غبار و شن هاي
روان»، «آتش سوزي جنگل ها و مراتع»، «سیل»، «سرماي زودرس»، «خشکسالی» و «افزایش هجوم آفات بویژه ملخ صحرایی» که

 
جهان در سال هاي اخیر بیش از گذشته با آنها مواجه بوده، از اولویت سیاست گذاري در تأمین امنیت غذایی برخوردار است. 

پیش بینی شده است که با گرم شدن هوا و تغییر در الگوي بارش، احتمال کاهش تولید غذا در جهان وجود دارد. این در حالیست که
با توجه به افزایش جمعیت جهان، باید عرضه غذا 60 درصد افزایش یابد. افزایش تغییرات اقلیمی، به دنبال خود کاهش بهره وري
زمین هاي کشاورزي و متعاقب آن، کاهش درآمد و فشار بیشتر بر منابع به منظور حفظ و یا افزایش تولید غذا را باعث شده که خود

 
به انتشار بیشتر گازهاي گلخانه اي منجر و در نهایت، دسترسی به «غذا» را با تهدید مواجه ساخته است. 

به منظور «ارتقاي امنیت غذایی»، «کاهش خطرات تغییر اقلیم و سازگاري با این پدیده»، و «حفظ منابع طبیعی و زیستی»، انتقال به
سیستم تولید کشاورزي کارآمد، بهره ور، باثبات ، انعطاف  پذیر و پایدار، اجتناب  ناپذیر است. در این راستا، «کشاورزي هوشمند به
اقلیم»، به عنوان رویکردي جامع نگر از طریق تلفیق طرح ها و استراتژي هاي مربوط به تغییرات اقلیم و کشاورزي پایدار، در جهت

 
حفظ منابع طبیعی و بهبود منافع پایدار بشري، گام برداشته و ترویج می شود. 

 
سه رکن اصلی کشاورزي هوشمند به اقلیم براي دستیابی به اهداف ذکر شده عبارتند از: 

 
1. افزایش پایدار بهره وري و درآمد در بخش کشاورزي 

 
2. سازگاري و تقویت انعطاف پذیري در برابر تغییر اقلیم 

 
3. کاهش سهم کشاورزي در تولید گازهاي گلخانه اي 

کشاورزان ایرانی از دیرباز نسبت به تغییرات اقلیم پیرامون خود آگاهی داشته اند و کشاورزي هوشمند به اقلیم، در ایران ریشه اي
تاریخی دارد. دیم کاران، با تغییرات آب وهوا در منطقه خویش، تاریخ کاشت محصول خود را تغییر می دادند تا کمتر در معرض تأثیر
ناشی از اثرات سو محیطی قرار گیرند. ایجاد قنات و استفاده از آبیاري کوزه اي یا تراوا در مناطق کویري، از جمله مثال هاي مشخص
در این زمینه است. موارد ذکر شده، بخشی از میراث کشاورزي و دانش بومی ایرانیان است و سرشار از ابداعات و ابتکارات و خلاقیت



 
خلاقیت هاست که می تواند در کنار دانش روز، براي مدیریت تغییرات اقلیم به کار گرفته شود. 

در این راستا جمهوري اسلامی ایران راهبردهاي سازگاري با تغییر اقلیم، نظیر تغییر فصل کشت، بهبود ارقام زراعی، استفاده از فناوري
هاي نوین، انتقال کشت از فضاي باز به فضاي بسته، افزایش حجم آب ذخیره شده سالانه از طریق اجراي عملیات آبخیزداري، کنترل
فرسایش خاك، کنترل رسوب و همچنین افزایش تولید علوفه را اتخاذ نموده است. با این حال مدیریت مشکلات مذکور، مستلزم بهره
گیري از ظرفیت ها و همکاري هاي علمی، فنی، مشاوره اي و اجرایی بین المللی و منطقه اي است و امید می رود این نشست در این

 
راستا گام هاي بلندي را بردارد. 

این گردهمایی بزرگ سالانه فرصتی را ایجاد می کند تا سیاستگزاران کلان بخش کشاورزي و تولیدکنندگان مواد غذایی از نزدیک در
تعامل با یکدیگر و با اشتراك مساعی در راستاي همگرایی قدم بردارند. همچنین امیدوارم که در سال آینده با فروریختن سد پاندمی
رو در رو با یکدیگر ملاقات کنیم و شرایط بهتري را براي رونق تولید در بخش کشاورزي رقم بزنیم. در پایان با تشکر مجدد از مدیریت
شایسته این نشست، ضمن آرزوي سلامتی براي همه حاضرین، مراتب قدردانی خود را از جانب دولت جمهوري اسلامی ایران تقدیم

می کنم.
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منازل مسکونی شهر مهدي شهر سمنان تحت پوشش بیمه آتش سوزي بیمه حکمت قرار گرفت 

به گزارش روابط عمومی بیمه حکمت، سید جعفر حسینی شهردار شهرستان مهدي شهر استان سمنان به همراه برخی مدیران خود با
حضور در دفتر دکتر غلامحسین چایچی مدیرعامل شرکت بیمه حکمت، با وي دیدار و قرارداد همکاري بیمه اي در خصوص صادر

 
نمودن بیمه نامه آتش سوزي منازل مسکونی این شهر را امضاء کردند. 

بر اساس مفاد این قرارداد از یازدهم بهمن ماه امسال بمدت یکسال در فاز اول تعداد 2هزار منزل مسکونی شهر مهدیشهر تحت

 
پوشش خطرات اصلی بیمه آتش سوزي (انفجار و صاعقه) بیمه حکمت قرار خواهد گرفت. 

گفتنی است، سقف تعهدات بیمه حکمت بابت جبران خسارات ناشی از آتش سوزي در منازل مسکونی شهر مهدي شهر حداقل 300
میلیون تومان است که 200 میلیون تومان آن براي جبران خسارت ساختمان و 100 میلیون تومان بابت جبران خسارت اثاثیه منزل

 
مورد لحاظ می باشد. 

برپایه این گزارش، دفتري از سوي شهرداري شهر مهدي شهر براي صادرنمودن بیمه نامه ها در اختیار شعبه سمنان بیمه حکمت قرار

 
گرفته است که این شعبه ضمن اطلاع رسانی به مردم عزیز آن شهر، آمادگی لازم را براي در اختیارگذاشتن بیمه نامه ها دارد. 

 
بانک مهر ایران 

 
پیشروترین بانک در راستاي تعالیم اسلامی است 

ماموستا فایق رستمی، امام جمعه سنندج و نماینده مردم در مجلس خبرگان گفت: بانک مهر ایران پیشروترین بانک در راستاي تعالیم

 
اسلامی در مجموعه سیستم بانکی است. 

اسعدي مدیر شعب استان کردستان در دیدار با ماموستا رستمی امام جمعه سنندج به ارائه گزارشی در خصوص طرح ها و عملکرد

 
بانک در این استان پرداخت. 

همچنین امام جمعه سنندج در این دیدار بیان داشت: در مکتب اسلام کمک به فقرا و مستمندان سفارش شده و بانک مهر ایران
بانکی پاك و بدون رباست که در راستاي تعالیم اسلامی با الگوي قرض الحسنه حرکت می کند که بسیار قابل تقدیر است. قرض دادن

 
را از سنت هاي مؤکد رسول خدا (ص) است و پیامبر مسلمانان را به این امر خداپسندانه دعوت کرده است. 

وي در ادامه اضافه کرد: بانک مهر ایران بانکی است که مردم با ایمان را می تواند زیر سایه خود قرار دهد و با پرداخت تسهیلات پر
برکت موجبات شکوفایی اقتصادي را فراهم کند؛ زیرا تسهیلات قرض الحسنه برکت دارد و استفاده از این تسهیلات موجب شکوفایی و

 
رونق کسب وکار می شود. 

 
پرداخت 115 هزار میلیارد ریال وام کرونایی از سوي بانک ملی 

بانک ملی ایران تا کنون معادل 115 هزار میلیارد ریال تسهیلات در قالب بیش از هشت میلیون و 352 هزار پرونده به آسیب دیدگان
ناشی از شیوع ویروس کرونا پرداخت کرده است.به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، از این مبلغ حدود 82 هزار میلیارد ریال

 
تسهیلات قرض الحسنه به حساب یارانه بگیران واریز شده است. 



کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا معرفی شده از سوي سامانه کارا نیز حدود 22 هزار میلیارد ریال تسهیلات بر اساس عقد مرابحه

 
دریافت کرده اند. 

بانک ملی ایران همچنین حدود 11 هزار میلیارد ریال تسهیلات حمایتی تامین مخارج مستاجرین مرتبط با سامانه جامع طرح اقدام

 
ملی مسکن را پرداخت کرده است. 

کل تسهیلات کرونایی ابلاغی بانک مرکزي به شبکه بانکی 750 هزار میلیارد ریال بوده است که 24 درصد آن به بانک ملی ایران

 
اختصاص یافته است. 

 
بازدید عضو هیأت مدیره بانک مهر ایران از شعب استان سمنان 

حسن تلیکانی، عضو هیأت مدیره بانک مهر ایران، در سفري یک روزه ضمن بازدید از شعب استان سمنان به بررسی شاخص هاي
عملکردي شعب پرداخت و عبور از مرز 7000 میلیارد ریال منابع در این استان را به مدیریت و کارکنان شعب تبریک گفت.صمدي

 
مدیر شعب بانک در استان سمنان گزارش از وضعیت شاخص هاي بانک در استان ارائه کرد. 

در این سفر، بهزاد مومیوند سرپرست اداره کل مبارزه با پولشویی بانک نیز تلیکانی را همراهی می کرد. عضو هیأت مدیره بانک و
هیأت همراه، در مجموع 6 شعبه از 9 شعبه استان را بازدید کردند. در خلال این بازدیدها، تلیکانی از زحمات کارکنان در ماه هاي
چالشی قبل تشکر کرد و عبور استان از مرز 7000 میلیارد ریال منابع را به مدیریت و کارکنان تبریک گفته و از این کارنامه قابل
قبول تقدیر کرد.وي همچنین از برنامه هاي راهبردي و آتی بانک براي ارائه خدمات هر چه مطلوب تر به هموطنان یاد کرد و افزود:
براي ارتقاي هر چه بیشتر شاخص هاي عملکردي شعب، تسلط بر آمارها و برنامه ریزي براي افزایش سهم درصد از منابع قرض
الحسنه موجود در استان راهگشاست؛ زیرا این منابع باید براي تخصیص به مردم استان براي اشتغال زایی و افزایش رفاه اجتماعی

استفاده شود.
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ساخت شناور صیادي فانوس ماهیان در بوشهر با حمایت 50 میلیاردي بانک کشاورزي 

بانک کشاورزي استان بوشهر در راستاي حمایت از بخش شیلات ، با پرداخت 50 میلیارد ریال تسهیلات براي ساخت کشتی صیادي

 
فانوس ماهیان ،بار دیگر به توسعه فعالیت هاي صید و صیادي کمک کرد. 

به گزارش روابط عمومی مدیریت شعب بانک کشاورزي استان بوشهر، ساخت این کشتی با ظرفیت 442 تن و موتورهاي دریایی با
قدرت 2060 اسب بخار در سال 1395 با سرمایه گذاري 80 میلیارد ریالی در کارگاه کشتی سازي ناخداي جزیره بوشهر شروع شد

 
.تسهیلات پرداختی از سوي بانک 50 میلیارد ریال و از محل اعتبار صندوق توسعه ملی سال 1393 صورت گرفت . 

این گزارش می افزاید:محل استقرار این شناور صیادي اسکله صیادي شیلات بوشهر است و در آب هاي دریاي عمان به صید فانوس
ماهیان می پردازد . این شناور صیادي داراي 2 عدد سردخانه نگهداري آبزیان به ظرفیت 180 تن و 4 عدد تونل انجماد به ظرفیت هر
کدام 2٫5 تن است که صید آن نیز در اسکله صیادي بندر عباس ،بعد از حدود یک ماه بارگیري و تخلیه در هر دوره ، به شرکت هاي

 
تولید کننده پودر و روغن ماهی ارائه می شود . 

بر اساس این گزارش، ساخت این شناور صیادي باعث ایجاد اشتغال مستقیم براي 23 نفر شده است و این در حالی است که صیادان و
خدمه شناور صیادي در گذشته در مدت کوتاه زمان صید مجاز، قادر به فعالیت بودند و بقیه سال را بیکار و درآمدي نداشتند . ولی با
انجام فرایند صید فانوس ماهیان؛ شناور ها و خدمه صیادي آن در تمام سال موقعیت کار دارند و این باعث امیدواري بیشتر صیادان و

 
ملوانان است. 

 
درراستاي پیشبرد طرح اقدام ملی مسکن صورت گرفت 

 
انعقاد تفاهم نامه همکاري بانک مسکن و وزارت دفاع 

در راستاي پیشبرد طرح اقدام ملی مسکن تفاهم نامه همکاري میان بانک مسکن و وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح منعقد شد.
به گزارش خبرنگار پایگاه خبري بانک مسکن-هیبنا، روز گذشته با حضور محمود شایان مدیرعامل بانک مسکن و امیر حاتمی وزیر
دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح، تفاهم نامه همکاري بانک مسکن و وزارت دفاع براي تامین مالی ساخت واحدهاي مسکونی مختص

 
کارکنان و بازنشستگان این وزارتخانه به امضا رسید. 

محمود شایان، مدیرعامل در مراسم امضا این تفاهم نامه با تشریح جزییات این اقدام اعلام کرد: در قالب این تفاهم نامه تامین منابع
براي تامین مالی واحدهاي مسکونی مختص کارکنان و کارمندان و همچنین بازنشستگان وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح از

 
جانب بانک مسکن و با اختصاص تسهیلات ارزان قیمت با نرخ هاي 6 و 8 درصد انجام خواهد شد. 

وي تصریح کرد: این اقدام با همکاري و موافقت بانک مرکزي و پیگیري هاي دولت و وزارت راه و شهرسازیو همچنین بانک مسکن به

 
سرانجام رسیده و از طریق سپرده گذاري در حساب صندوق یکم امکان پذیر است. 

شایان بابیان اینکه در قالب این تفاهم نامه اعتباري بالغ بر 2 هزار و 500 میلیارد تومان براي پرداخت تسهیلات به 41 هزار نفر از
متقاضیان واجد شرایط پیش بینی شده است، گفت: هدف از این اقدام، سرعت بخشی و تسهیل شرایط ساخت و واگذاري واحدهاي



مسکونی براي این گروه از متقاضیان است که توسط وزارت راه و شهرسازي براي ساخت و واگذاري مسکن به آن ها در قالب طرح

 
اقدام ملی برنامه ریزي شده است. 

وي همچنین بابیان اینکه این تسهیلات ارزان ترین تسهیلات در شبکه بانکی در بخش مسکن است گفت: مطابق با برنامه ریزي هاي

 
صورت گرفته، اقساط این تسهیلات نیز 144 ماهه در نظر گرفته شده است. 

شایان افزود: سقف این تسهیلات در شهرهاي بزرگ به ازاي هرکدام از متقاضیان 80 میلیون تومان و در شهرهاي با جمعیت بیش از
200 هزار نفر، 60 میلیون تومان در نظر گرفته شده است. از طرفی با هماهنگی هاي صورت گرفته و موافقت بانک مرکزي امکان
اختصاص این تسهیلات به صورت زوجین با همسران کارکنان و بازنشستگان نیروهاي مسلح نیز فراهم شده است که با این اقدام گام

 
مثبت و موثري در تامین مسکن این گروه از متقاضیان برداشته خواهد شد. 

 
در جمع اعضاء کمیسیون اقتصادي مجلس صورت گرفت: 

 
تبیین چگونگی به سرانجام رسیدن ابر پروژه و مأموریت ملی ادغام توسط چقازردي 

پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه: جلسه بررسی ابعاد و آخرین اقدامات بانک سپه در پروژه ملی ادغام بانک هاي نیروهاي مسلح با حضور
اعضاي محترم کمیسیون اقتصادي و مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی، مدیرعامل بانک سپه، قائم مقام و اعضاي هیئت مدیره

 
بانک در ساختمان نگین سپه برگزار شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه: محمد کاظم چقازردي در این جلسه ضمن خیر مقدم به مدعوین با اشاره به اهمیت واکاوي
و بررسی ابرپروژه ادغام در بانک سپه گفت: معاون نظارتی بانک مرکزي، معاون امور بانکی، بیمه و شرکت هاي دولتی وزارت اقتصاد و
دارایی، معاون طرح و برنامه و بودجه ستاد کل نیروهاي مسلح و مدیر عامل بانک سپه اعضا، چهار مؤلفه مهم و رکن اصلی در ادغام

 
بانک هاي نظامی را تشکیل دادند. 

چقازردي با بیان اینکه در دو بخش؛ گزارشی از اقدامات بانک سپه به صورت میدانی از میزان منابع، ظرفیت ها، وضعیت استانی و
منابع انسانی بانک هاي ادغامی و بررسی ابر پروژه هاي اقتصادي بانک سپه تهیه شده که در اختیار اعضا کمیسیون اقتصادي مجلس
شوراي اسلامی قرار دارد، ادامه داد: بانک سپه قبل از ادغام 14 هزار نفر نیرو و 160 هزار میلیارد تومان منابع داشت که در حال حاضر

 
حجم منابع بانک شامل 475 هزار میلیارد تومان با 44 هزار نیرو و 3800 شعبه رسیده است. 

مدیرعامل و عضو هیئت مدیره بانک سپه با عنوان اینکه پس از انجام پروژه ملی ادغام 18 درصد از سهم منابع نظام بانکی در اختیار
بانک سپه قرار دارد، وظیفه این بانک را در عرصه اقتصادي کشور خطیر توصیف کرد و گفت: این جلسه فرصتی است براي بررسی

 
مدل مفهومی که از این ادغام در بانک سپه تهیه شده که با جزئیات در جلسه تبیین و تشریح می شود. 

وي با بیان اینکه اکثر مدیران عامل بانک هاي ادغامی به عضویت هیئت عامل بانک اضافه شده اند از بزرگترین مهاجرت داده سیستم
بانکی براي 60 میلیون حساب در بانک سپه در سیستم COR جدید خبر داد و افزود: با بهره گیري از ظرفیت کمیته اي 10 نفره به
ریاست قائم مقام بانک سپه، 389 مصاحبه تخصصی با تمام مدیران بانک هاي ادغامی برگزار و براي 320 مدیر کل ستادي و استانی،
جانمایی و در روز اول ادغام احکام تمامی پرسنل به نحو مطلوب و با در نظر گرفتن عدالت، شایسته سالاري و سابقه قبلی آنان صادر

 
شده است. 

محمدرضا پورابراهیمی رییس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی در این جلسه با عنوان اینکه بررسی آخرین اقدامات بانک
سپه در موضوع ادغام بانک هاي نیروهاي مسلح به عنوان یکی از بزرگترین ادغام هاي دنیا هدف این جلسه است، گفت: با توجه به
اینکه حوزه تصمیم گیري و بررسی ابر پروژه ادغام جز وظایف اصلی کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی است با هماهنگی هاي

 
صورت گرفته اقدام به برگزاري این جلسه به منظور دریافت گزارش هاي ادغام شده است. 

هادي قوامی معاون امور حقوقی و مجلس وزارت اقتصاد و دارایی در این جلسه با عنوان اینکه این ادغام در این سطح و گستردگی در
دنیا انگشت شمار است گفت: بانک سپه می تواند در انجام پروژه ها و اهداف نظام بانکی از ظرفیت هاي کمیسیون اقتصادي مجلس و

 
وزارت اموراقتصادي و دارایی، حداکثر بهره برداري را داشته باشد. 

وي با بیان اینکه بانک سپه از استثنائات مثبت نظام بانکی است که تاکنون اضافه برداشتی از ذخایر بانک مرکزي نداشته افزود: ادغام،



 
وضعیت ترازنامه هاي بانک سپه را تحت تاثیر قرارداده که کمیسیون اقتصادي می تواند به بهبود آن کمک کند. 

عباس معمار نژاد معاون امور بانکی، بیمه و شرکت هاي دولتی وزارت اموراقتصاد و دارایی نیز در این جلسه ماموریت اصلی بانک سپه
را ارایه خدمت به نیروهاي مسلح و خانواده هاي آنها عنوان کرد و افزود: با عنایت به تاکیدات مکرر مدیرعامل بانک سپه انجام ابر

 
پروژه ادغام هیچگونه خللی در ارایه خدمات به این نیروها وارد نمی کند. 

وي همچنین با اشاره به تعداد3800 شعبه بانک سپه خواستار ایفاي نقش این بانک بزرگ در جابجایی شعب از شهر و استان هاي

 
باتعداد شعب بالا به شهر و شهرستان هایی شد که فاقد شعبه هستند که مورد موافقت مدیرعامل و اعضاي هیئت مدیره قرار گرفت. 

معمار نژاد همچنین تصریح کرد: ارزش گذاري سهام بانک هاي ادغامی توسط کانون کارشناسان دادگستري و به انتخاب ستادکل
نیروهاي مسلح انجام شده و هیچ شخص حقیقی وجود ندارد که سهامدار این بانک ها بوده و مبلغ سهام خود را به شرط ارزش گذاري

 
دریافت نکرده باشد. 

 
برنامه اعطاي 7500 میلیارد تومان تسهیلات بانک توسعه تعاون در طرح اقدام ملی مسکن 

معاون فرهنگی اجتماعی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از برنامه اعطاي 7500 میلیارد تومان تسهیلات بانک توسعه تعاون در طرح

 
اقدام ملی مسکن خبر داد. 

ابراهیم صادقی فر معاون فرهنگی اجتماعی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در حاشیه نشست شوراي مسکن استان سمنان، مجموع
ثبت نام کنندگان واجد شرایط در طرح اقدام ملی مسکن از جامعه کارگري، بازنشستگی و مستمري بگیر کشور را 358 هزار نفر ذکر

 
کرد. 

وي گفت: بانک توسعه تعاون با تأمین اعتباري بالغ بر هفت هزار و 500 میلیارد تومان در این طرح و بقیه طرح هاي مسکن گروه هاي

 
هدف وزارت خانه مشارکت خواهد نمود. 

 
وي افزود: پیش بینی شده با اجراي این الگو قیمت تمام شده مسکن براي این افراد تا 20 درصد کاهش یابد. 

 
صادقی فر افزود: شرکت هاي تعاونی که در زمینه ساخت مسکن کارگران فعال هستند مشکلی براي دریافت این تسهیلات ندارند. 

معاون فرهنگی اجتماعی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی خاطرنشان کرد: ساخت 200 هزار واحد مسکونی براي جامعه کارگري،

 
بازنشستگی و مستمري بگیر کشور در قالب طرح اقدام ملی مسکن هدف گذاري شده است. 

وي یادآور شد: از مجموع 850 هزار نفر ثبت نام کننده واجد شرایط در طرح اقدام ملی مسکن از جامعه کارگري، بازنشستگی و

 
مستمري بگیر کشور، 175 هزار نفر در فرایند ثبت نام، پرداخت آورده اولیه و تکمیل موجودي قرار گرفتند. 

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار کرد: جامعه کارگري، بازنشستگی و مستمري بگیر کشور که در فرآیند ثبت نام طرح

 
اقدام ملی مسکن واجد شرایط معرفی شدند تا پایان دي امسال براي پرداخت اولیه آورده فرصت دارند 

 
کمیته بهره وري بیمه مرکزي اعضاي خود را شناخت 

بر اساس بند الف ماده پنج قانون برنامه ششم توسعه و در راستاي اجراي تکالیف و برنامه هاي مندرج در دستورالعمل هاي ابلاغی از
سوي سازمان اداري و استخدامی کشور، احکام انتصاب مدیران جدید کمیته بهره وري بیمه مرکزي توسط دکتر غلامرضا سلیمانی
ابلاغ شد.طی حکمی که از سوي رییس کل بیمه مرکزي صادر شد آقایان کاظم فیروزپوري بندپی، سید قاسم نعمتی مرشت، مهدي
علی رحیمی، مهدي نمن الحسینی، و علیرضا باقري ده آبادي از جمع مدیران بیمه مرکزي به عضویت این کمیته درآمدند و مجید
بهزاد پور - معاون توسعه مدیریت و منابع - به ریاست آن برگزیده شد.بر اساس این گزارش در اجراي چرخه مدیریت بهره وري با
هدف دستیابی به سهم بهره وري بیمه مرکزي در رشد اقتصادي، هر یک از ادارات کل زیر مجموعه این مدیران مواظف شدند با
تشکیل کارگروهی ویژه نسبت به احصاي راهبردها، سیاست ها، برنامه هاي اجرایی و اقدامات علمی براي دستیابی به اهداف بهره وري

 
اقدام کنند. 

شایان ذکر است در این حکم بر بهره گیري از فرصت باقیمانده از برنامه ششم توسعه براي انجام تکالیف قانونی در کمترین زمان

 
ممکن تصریح شده است. 



 
برندگان پاییز وین کارت مشخص شدند 

 
دور جدید قرعه کشی وین کارت برگزار و برندگان خوش شانس 444 جایزه نقدي به ارزش دوازده میلیارد ریال مشخص شدند. 

به گزارش سامان رسانه، سري جدید قرعه کشی وین کارت مربوط به فصل پاییز با حضور مدیران ارشد بانک برگزار و 444 برنده

 
خوش شانس این فصل مشخص شدند. 

در این مراسم، ابتدا قرعه کشی 4 جایزه 1 میلیارد ریالی برگزار شد و پس از مشخص شدن اسامی برندگان خوش شانس این بخش،
قرعه کشی براي مشخص شدن برندگان 40 جایزه 100 میلیون ریالی و 400 جایزه 10 میلیون ریالی صورت پذیرفت که اسامی

 
تمامی برندگان هم اکنون در وب سایت بانک سامان در دسترس است. 

بر این اساس، علاقه مندان به شرکت در قرعه کشی فصل زمستان، می توانند با مراجعه به شعب بانک سامان در سراسر کشور، نسبت
به افتتاح حساب و دریافت وین کارت اقدام و با انجام هریک از فعالیت هاي بانکی مانند پرداخت قبوض، خرید از کارت خوان هاي

 
سامان، خرید شارژ، انتقال وجه و غیره براي شرکت در قرعه کشی دور بعد، امتیاز کسب کنند. 

 
گفتنی است، همه دارندگان وین کارت براي احراز شرایط شرکت در قرعه کشی باید در هر فصل حداقل 100 امتیاز کسب کنند. 

 
تقدیر از نمایندگان برتر جشنواره برکت بیمه سرمد 

 
مراسم تقدیر از نمایندگان برتر جشنواره برکت بیمه سرمد برگزار شد. 

در مراسمی با حضور دکتر کاتب رئیس هیات مدیره، مهندس مهدوي مدیرعامل، جمعی از مدیران اجرایی و نمایندگان بیمه سرمد، از
برترین هاي جشنواره برکت بیمه سرمد تقدیر و جوایزي به ایشان اهدا شد. نمایندگان استانی سرمد نیز از طریق ویدئوکنفرانس در

 
این مراسم حضور داشتند. 

محمودرضا نجفی برزگر، علی ملک ثابت، مهدي چهاري زاده، علی دهقانی، پریا عدلی و محمد کریمی کشویه در بخش بیمه هاي عمر
و زندگی و شرکت کارن مشاور سرمد، علی ملک ثابت، شرکت تحکیم آتیه نوین، مهدي چهاري زاده، شرکت بیمه زندگی خوب کویر
ایرانیان، نسرین علیزاده، ناصر رضایی، نمایندگی بیمه طلوع زندگی امن سرمد، احمد صادقیان و محبوبه محمدباقري در بخش جنرال،

 
برترین هاي جشنواره برکت سرمد بودند که از آنان تقدیر و هدایاي ارزنده اي تقدیم آنان شد. 

هم چنین از 5 نفر از نمایندگان در بخش جنرال و 20 نفر از نمایندگان در بخش بیمه هاي عمر و زندگی نیز تقدیر شد و جوایز
غیرنقدي به آنها تقدیم شد.
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دعوت از قطعه سازان براي داخلی سازي محصولات جدید 

گروه بهمن در راستاي بهره گیري از توان علمی و دانش فنی جهت بومی سازي قطعات خودروهاي سواري و تجاري اقدام به دعوت از
شرکت هاي دانش بنیان و قطعه سازان کرد.گروه بهمن به منظور شناسایی شرکت هاي فعال و توانمند در عرصه بومی سازي قطعات
خودرو و استفاده از تمام ظرفیت هاي صنعت قطعه سازي، نمایشگاهی از قطعات و مجموعه هاي مورد نیاز خودروهاي فیدلیتی،
دیگنیتی و شیلر از پنجم بهمن به مدت چهار روز برگزار می کند.این هلدینگ خودروسازي بستري مناسب براي بومی سازي قطعات
خودروهاي جدید فراهم کرده تا با تکیه بر دانش مهندسان ایرانی و زیرساخت هاي موجود در صنایع قطعه سازي کشور، علاوه بر
توسعه زنجیره تامین و خودکفایی در تولید خودرو، سهم به سزایی درمیزان اشتغال زایی داشته باشد.نمایشگاه توسعه زنجیره تامین
قطعات خودروهاي سواري و تجاري از ساعت 10 الی 16 روز پنجم لغایت هشتم بهمن ماه جهت بومی سازي قطعات برقی و
الکترونیکی، قواي محرکه، تزئینی، پلیمري و ایمنی و عملکردي خودرو دایر می باشد. شرکت هاي توانمند و قطعه سازانی که تمایل
دارند جهت تحقق خودکفایی و شکوفایی در صنعت خودروسازي همکاري کنند، می توانند در تاریخ مذکور به محل نمایشگاه واقع در
کارخانه بهمن موتور مراجعه نمایند.در گام نخست، تولید قطعات مورد نیاز در کشور امکان سنجی می شود و سپس کیفیت قطعاتی
که قرار است توسط تامین کنندگان داخلی به خودکفایی برسد، مورد ارزیابی قرار می گیرد چرا که مهم ترین اصل در انجام این پروژه،

حفظ کیفیت در کنار خودکفایی و تامین قطعات مورد نیاز خطوط تولید است.
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... حیف ایران! 

سید جواد هاشمی، بازیگر سینماي ایران که با وصف «ارزشی» شناخته می شود، اخیراً در تبلیغ شرکتی که خانه هاي دوبی را می
فروشد مشارکت کرده و ایرانی ها را دعوت کرده که در این شهر عربی، خانه بخرند و تاکید کرده که اگر این کار را بکنید، بچه هایتان

 
هم دعایتان خواهند کرد. 

این تبلیغ، جنجال زیادي را به دنیال داشته است؛ سیدجواد هاشمی و تبلیغ براي دوبی؟! به قول «نقی معمولی» در سریال پایتخت:

 
«مگه می شه؟ مگه داریم؟!» 

 
پاسخ این است: بله! می شه و داریم. 

می توان سید جواد هاشمی را نکوهید که چرا براي دوبی تبلیغ کرده و حتی این جمله اش که گفته «لایف استایل خانه هاي دوبی با
هیچ جاي دنیا قابل قیاس نیست» را به سخره گرفت. اما من بیش از این که به سیدجواد و لایف استایل خانه هاي دوبی فکر کنم، دلم
به درد می آید که چرا به روزي افتاده ایم که رفتن از ایران به یک دغدغه فراگیر تبدیل شده است؟ ایرانی که زمانی در قعر کشورهاي
مهاجر فرست بود، اینک سال هاست که بالاي این جدول جاخوش کرده است و این در حالی است که نه مانند افغانستان و سوریه

 
درگیر جنگ ایم و نه مانند بسیاري از کشورهاي آفریقایی دچار فقر ذاتی هستیم. 

تنها حکایت دوبی هم نیست؛ دوبی هم دارد مانند بسیاري از کشورهاي دیگر براي جذب سرمایه هاي ایرانی رقابت می کند. مگر
همین چند ماه پیش نبود که خبرگزاري رسمی جمهوري اسلامی (ایرنا) خبر داد که ایرانی ها رکورددار خرید خانه در ترکیه شده اند؟
چقدر ایرانی در این سال ها جلاي وطن گفته و با انگیزه «به هر آن کجا که باشد به جز این سرا، سرایم» از استرالیا در شرق عالم تا
کانادا در غرب جهان پراکنده شده اند؟! واقعاً در چند درصد از هواپیماهایی که از ایران به خارج می روند، مهاجري که می رود تا

 
برنگردد، وجود ندارد؟! 

تازه! آنان که رفته اند، رفته اند و تکلیف شان مشخص است؛ میلیون ها ایرانی و مخصوصاً جوان، یا در صدد رفتن هستند یا در حسرت

 
آن! 

مقصر این وضعیت، نه سید جواد هاشمی که کسانی هستند که با تصمیم گیري ها و اقدامات نابخردانه شان در سطوح ارشد مدیریتی،

 
ایران ما را به جایی براي «فرار» و نه «قرار» تبدیل کرده اند: 

 
این وضعیت «هوا»یی است که تنفس می کنیم و به ویژه در شهرهاي بزرگ، حسرت یک دم اکسیژن خالص به دلمان مانده است؛ 

«آب» که می بینیم، دلمان می لرزد که دارد تمام می شود و یادمان می افتد که حتی ذخایر استراتژیک آب را از اعماق زمین هم
استخراج کرده اند؛ براي یک کار عادي در ادارات، باید کفش آهنی داشت و زیر میزي و رومیزي داد، در دادسرا و دادگاه دلت می لرزد
که آیا حقت را خواهی گرفت یا اتفاق دیگري می افتد؟ سطح علمی دانشگاه نزولی شده است و کشور پر شده از دکترهاي بی سوادي
که با مدرك شان پز می دهند و پول در می آورند، مدارس، محلی شده اند براي ربایش کودکی و نشاط کودکان و نوجوانان، رسانه
هایمان شیر بی یال و دم و اشکم هستند، هر روز مسوولی حرفی می زند که دنیا به ما بخندد، مصوبات مجلس مان و کارهاي دولت
مان هم که اظهر من الشمس اند، درآمدها اندك اند و قیمت ها لحظه اي بالا می روند و ارزش پول ملی پایین می آید، کسی که

 
بخواهد کارآفرینی و اشتغالزایی کند 

ادامه در صفحه 2





اخبار

منبع: روزنامه اخبار صنعتشماره خبر:  336  |  تاریخ: 1399/11/04

اخبار

 
اخبار 

 
محدودیت ساتنا براي حساب هاي بانکی بدون کد شهاب 

 
نقل و انتقالات بین بانکی فاقد کد شهاب در بستر ساتنا به زودي با محدودیت مواجه خواهد شد. 

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، از تاریخ 5 / 11 / 1399 این محدودیت ها که پیاده سازي آن ها پیشتر توسط بانک مرکزي

 
ابلاغ شده است، عملیاتی می شود. 

در چند سال اخیر نظام بانکی در راستاي اجراي الزامات قانونی ناظر بر لزوم شناسایی دقیق مشتریان و بنا بر مفاد بخشنامه بانک
مرکزي، به پاکسازي و اصلاح اطلاعات حساب هاي مشتریان حقیقی و حقوقی ملزم شده است و از این رو خدمات بانکی باید صرفا به
مشتریانی ارائه شوند که هویت و اطلاعات سجلی، مکانی و کسب و کاري آنها مشخص و براي هر یک از آنها شناسه شهاب از بانک

 
مرکزي جمهوري اسلامی ایران اخذ شده باشد. 

استعلام کد شهاب حساب هاي بانک ملی ایران در https://bmi.ir/fa/shahab و بازوي ble.ir/shahab_bot در پیام رسان

 
بله امکان پذیر است. 

 
به روزرسانی «همراه بانک» بانک ملی ایران 

 
نسخه جدید اپلیکیشن «همراه بانک» بانک ملی ایران منتشر شد. 

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، نسخه 1٫7 این اپلیکیشن براي هر دو سیستم عامل اندروید و IOS امکانات تازه اي براي

 
کاربران ایجاد کرده است. 

امکان فعالسازي و غیرفعالسازي رمز پویا، امکان تغییر نام کاربري، امکان مرتب سازي لیست حساب ها، امکان مرتب سازي لیست

 
کارت ها و امکان دریافت صورتحساب تسهیلات، از جمله امکانات تازه این اپلیکیشن است. 

همچنین انتقال وجه ساتنا، مشاهده سقف انتقال وجه مجاز، انتقال به موبایل، پرداخت قبوض خاص و درخواست رمز پویا از دیگر
امکاناتی است که در این نسخه همراه بانک مشاهده می شود.«همراه بانک» بانک ملی ایران از سایت این بانک به نشانی bmi.ir قابل

 
دریافت است. 

 
ایجاد امکان بستن غیرحضوري حساب مازاد در بانک سینا 

بانک سینا به منظور کاهش مراجعات حضوري به شعب و کمک به مدیریت، کنترل و پیشگیري از شیوع بیشتر ویروس کرونا، امکان

 
بستن حساب مازاد بدون مراجعه به شعب و از طریق وبسایت بانک را در اجراي ضوابط بخشنامه هاي بانک مرکزي فراهم کرده است. 

پیرو دستورالعمل هاي ابلاغی بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران به ویژه بخشنامه 96٫165650 مورخ 30 مردادماه 96؛ به منظور
ارتقاء امنیت و صیانت از حساب هاي مشتریان، بانک سینا امکان اخذ درخواست مشتریان جهت تجمیع حساب هاي مازاد ایشان را به

 
صورت غیرحضوري فراهم آورده است. 

با این امکان، مشتریان گرامی بدون مراجعه به شعب این بانک می توانند نسبت به تجمیع و یا بستن حساب هاي مازاد خویش و واریز

 
موجودي آنها به هریک از حسابهاي خویش نزد این بانک اقدام نمایند. 



همچنین این امکان نیز وجود خواهد داشت که مشتریان در صورت عدم تمایل با مراجعه به هر یک از شعب بانک حساب هاي مازاد

 
ریالی خود را تجمیع و به سایر حساب هاي خویش واریز نمایند. 

 
بسته هاي لوازم التحریر اهدائی بانک رفاه کارگران به کانون بیماران هموفیلی 

در راستاي ایفاي مسئولیت اجتماعی، 300 بسته لوازم التحریر اهدائی بانک رفاه کارگران در اختیارکانون بیماران هموفیلی ایران قرار

 
گرفت. 

به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، در راستاي ایفاي مسئولیت اجتماعی و کمک به اقشار نیازمند جامعه که شیوع ویروس
کرونا تأثیر زیادي بر زندگی آن ها گذاشته است، 300 بسته لوازم التحریر اهدائی این بانک جهت توزیع بین بیماران، در اختیار کانون

 
بیماران هموفیلی ایران قرار گرفت. 

 
کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون 

بانک پارسیان در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دو میلیارد ریال به مجمع خیرین انتقال خون کمک کرد.بر اساس این گزارش،
این اقدام خیرخواهانه بانک پارسیان به منظور تکمیل پروژه انتقال خون بیرجند (خراسان جنوبی) و اتمام عملیات ساختمانی آن
صورت گرفته است.گفتنی است؛ بانک پارسیان به عنوان بانک پیشگام در فعالیت هاي انسان دوستانه و نیکوکارانه، علاوه بر اقدامات
مالی، همواره نگاه جدا از یک بنگاه اقتصادي به جامعه و مردم عزیز کشور داشته که همراهی با موسسات و انجمن هاي خیریه و

همچنین پرداخت تسهیلات ازدواج، خود اشتغالی و کارآفرینی و ... بخشی از فعالیت هاي عام المنفعه این بانک است.



دعوت از قطعه سازان براي داخلی سازي محصولات جدید

منبع: برداشت روزشماره خبر:  337  |  تاریخ: 1399/11/04

به گزارش برداشت روز، گروه بهمن به منظور شناسایی شرکت هاي فعال و توانمند در عرصه بومی سازي قطعات خودرو و
استفاده از تمام ظرفیت هاي صنعت قطعه سازي، نمایشگاهی از قطعات و مجموعه هاي مورد نیاز خودروهاي فیدلیتی،

دیگنیتی و شیلر از پنجم بهمن به مدت چهار روز برگزار می کند. این هلدینگ خودروسازي (...)

گروه بهمن در راستاي بهره گیري از توان علمی و دانش فنی جهت بومی سازي قطعات خودروهاي سواري و تجاري اقدام به

 
دعوت از شرکت هاي دانش بنیان و قطعه سازان کرد. 

به گزارش برداشت روز، گروه بهمن به منظور شناسایی شرکت هاي فعال و توانمند در عرصه بومی سازي قطعات خودرو و استفاده از
تمام ظرفیت هاي صنعت قطعه سازي، نمایشگاهی از قطعات و مجموعه هاي مورد نیاز خودروهاي فیدلیتی، دیگنیتی و شیلر از پنجم

 
بهمن به مدت چهار روز برگزار می کند. 

این هلدینگ خودروسازي بستري مناسب براي بومی سازي قطعات خودروهاي جدید فراهم کرده تا با تکیه بر دانش مهندسان ایرانی
و زیرساخت هاي موجود در صنایع قطعه سازي کشور، علاوه بر توسعه زنجیره تامین و خودکفایی در تولید خودرو، سهم به سزایی

 
درمیزان اشتغال زایی داشته باشد. 

نمایشگاه توسعه زنجیره تامین قطعات خودروهاي سواري و تجاري از ساعت 10 الی 16 روز پنجم لغایت هشتم بهمن ماه جهت بومی
سازي قطعات برقی و الکترونیکی، قواي محرکه، تزئینی، پلیمري و ایمنی و عملکردي خودرو دایر می باشد. شرکت هاي توانمند و
قطعه سازانی که تمایل دارند جهت تحقق خودکفایی و شکوفایی در صنعت خودروسازي همکاري کنند، می توانند در تاریخ مذکور به

 
محل نمایشگاه واقع در کارخانه بهمن موتور مراجعه نمایند. 

در گام نخست، تولید قطعات مورد نیاز در کشور امکان سنجی می شود و سپس کیفیت قطعاتی که قرار است توسط تامین کنندگان
داخلی به خودکفایی برسد، مورد ارزیابی قرار می گیرد چرا که مهم ترین اصل در انجام این پروژه، حفظ کیفیت در کنار خودکفایی و

 
تامین قطعات مورد نیاز خطوط تولید است. 

گفتنی است گروه بهمن مشارکت با قطعه سازان داخلی در زمینه بومی سازي قطعات را آغاز کرده و در حوزه خودروهاي تجاري به
سهم 56٫3 درصدي در تولید کامیونت شیلر دست یافته است، در حوزه خودروهاي سبک نیز عرضه دو اس یو وي دیگنیتی و

فیدلیتی را قطعی کرده و با برگزاري این نمایشگاه قصد افزایش سهم داخلی سازي محصولات سواري و تجاري را دارد.



سیدجواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران!

منبع: برترین هاشماره خبر:  338  |  تاریخ: 1399/11/04

تنها حکایت دوبی هم نیست؛ دوبی هم دارد مانند بسیاري از کشورهاي دیگر براي جذب سرمایه هاي ایرانی رقابت می کند.
مگر همین چند ماه پیش نبود که خبرگزاري رسمی جمهوري اسلامی (ایرنا) خبر داد که ایرانی ها رکورددار خرید خانه در

ترکیه شده اند؟

عصر ایران: سید جواد هاشمی، بازیگر سینماي ایران که با وصف "ارزشی" شناخته می شود، اخیراً در تبلیغ شرکتی که خانه
هاي دوبی را می فروشد مشارکت کرده و ایرانی ها را دعوت کرده که در این شهر عربی، خانه بخرند و تاکید کرده که اگر این کار را

 
بکنید، بچه هایتان هم دعایتان خواهند کرد. 

 
 

این تبلیغ، جنجال زیادي را به دنیال داشته است؛ سیدجواد هاشمی و تبلیغ براي دوبی؟! به قول "نقی معمولی" در سریال پایتخت:

 
"مگه می شه؟ مگه داریم؟!" 

 
پاسخ این است: بله! می شه و داریم. 

می توان سید جواد هاشمی را نکوهید که چرا براي دوبی تبلیغ کرده و حتی این جمله اش که گفته "لایف استایل خانه هاي دوبی با
هیچ جاي دنیا قابل قیاس نیست" را به سخره گرفت. اما من بیش از این که به سیدجواد و لایف استایل خانه هاي دوبی فکر کنم، دلم
به درد می آید که چرا به روزي افتاده ایم که رفتن از ایران به یک دغدغه فراگیر تبدیل شده است؟ ایرانی که زمانی در قعر کشورهاي
مهاجر فرست بود، اینک سال هاست که بالاي این جدول جاخوش کرده است و این در حالی است که نه مانند افغانستان و سوریه

 
درگیر جنگ ایم و نه مانند بسیاري از کشورهاي آفریقایی دچار فقر ذاتی هستیم. 

تنها حکایت دوبی هم نیست؛ دوبی هم دارد مانند بسیاري از کشورهاي دیگر براي جذب سرمایه هاي ایرانی رقابت می کند. مگر
همین چند ماه پیش نبود که خبرگزاري رسمی جمهوري اسلامی (ایرنا) خبر داد که ایرانی ها رکورددار خرید خانه در ترکیه شده اند؟

چقدر ایرانی در این سال ها جلاي وطن گفته و با انگیزه "به هر آن کجا که باشد به جز این سرا، سرایم" از استرالیا در شرق عالم تا



کانادا در غرب جهان پراکنده شده اند؟! واقعاً در چند درصد از هواپیماهایی که از ایران به خارج می روند، مهاجري که می رود تا

 
برنگردد، وجود ندارد؟! 

تازه! آنان که رفته اند، رفته اند و تکلیف شان مشخص است؛ میلیون ها ایرانی و مخصوصاً جوان، یا در صدد رفتن هستند یا در حسرت

 
آن! 

 
 

مقصر این وضعیت، نه سید جواد هاشمی که کسانی هستند که با تصمیم گیري ها و اقدامات نابخردانه شان در سطوح ارشد مدیریتی،

 
ایران ما را به جایی براي "فرار" و نه "قرار" تبدیل کرده اند: 

 
این وضعیت "هوا"یی است که تنفس می کنیم و به ویژه در شهرهاي بزرگ، حسرت یک دم اکسیژن خالص به دلمان مانده است؛ 

"آب" که می بینیم، دلمان می لرزد که دارد تمام می شود و یادمان می افتد که حتی ذخایر استراتژیک آب را از اعماق زمین هم
استخراج کرده اند؛ براي یک کار عادي در ادارات، باید کفش آهنی داشت و زیر میزي و رومیزي داد، در دادسرا و دادگاه دلت می لرزد
که آیا حقت را خواهی گرفت یا اتفاق دیگري می افتد؟ سطح علمی دانشگاه نزولی شده است و کشور پر شده از دکترهاي بی سوادي
که با مدرك شان پز می دهند و پول در می آورند، مدارس، محلی شده اند براي ربایش کودکی و نشاط کودکان و نوجوانان، رسانه

 
هایمان شیر بی یال و دم و اشکم هستند، 

هر روز مسوولی حرفی می زند که دنیا به ما بخندد، مصوبات مجلس مان و کارهاي دولت مان هم که اظهر من الشمس اند، درآمدها
اندك اند و قیمت ها لحظه اي بالا می روند و ارزش پول ملی پایین می آید، کسی که بخواهد کارآفرینی و اشتغالزایی کند، به چنان

 
روزگاري گرفتارش می کنند که به غلط کردن می افتد، روابط مان با جهان، همواره در سطحی بالاتر از معمول، متشنج است، 

ریاکاري سکه رایج جامعه شده است و اخلاقیات درگیر افولی تاریخی، شغل و ثبات شغلی و تشکیل خانواده براي خیلی ها رویاست،
خانه دیگر حتی یک رویا هم نیست و خودرویی که در دنیاي امروز، جزو اقلام پیش پا افتاده محسوب می شود، دغدغه ایرانی ها شده

 
است و ... . 

پس چرا میلیون ها نفر نروند و بیشتر از رفتگان در آرزوي رفتن نباشند؟! پاي صحبت شان هم که می نشینی می گویند که مگر چند
بار زندگی می کنند؟ و حتی آنان که در میانسالی اند با حسرت پاسخت می دهند: از ما گذشت، لااقل برویم که بچه هایمان زندگی

 
کنند و به قول سیدجواد هاشمی، دعاگو شوند! 



مگر چقدر آدم داریم که بتوانند بروند و نروند تا کشورشان را بسازند و مدام نامردي و نامرادي ببینند و باز هم نروند و بمانند و باز

 
نامردي و نامرادي ببینند و نروند و باز... مگر یک انسان چقدر تاب و توان دارد؟! 

تا زمانی که عقلانیت به تصمیم و کارهایمان بازنگردد و هر که بیشتر شعار دهد و جلوه گري کند، بر صدر نشیند و بیشتر قدر بیند،
اوضاع مان همین هست که هست و ایرانی ها در ترکیه و امارات و ... خانه خواهند خرید و کار و بار وکلاي مهاجرت، پررونق خواهد

 
بود و طیاره هایمان پر از مسافرانی خواهد بود که می روند تا به وطن بازنگردند ولو با چشمانی گریان و دل هایی شکسته! 

 
سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران! 

جعفر محمدي



اعلام نظرسنجی شاخص هاي اقتصادي در حوزه معدن و صنایع معدنی

تعدادي از نخبگان معدنی کشور

منبع: ایراسینشماره خبر:  339  |  تاریخ: 1399/11/04

نظرسنجی هاي انجام شده توسط کارگروه تخصصی معدنی شهید حسام خوشنویس در خصوص شاخصهاي اقتصادي در حوزه
معدن و صنایع معدنی کشور انجام شد.

 نظرسنجی هاي انجام شده توسط کارگروه تخصصی

 
معدنی شهید حسام خوشنویس در خصوص شاخصهاي اقتصادي در حوزه معدن و صنایع معدنی کشور انجام شد. 

به گزارش ایراسین، بر اساس گزارش منتشر شده، شاخص ها مقادیري عددي هستند که براي توصیف وضعیت، کاربرد بسیاري دارند.
شاخص هاي متعددي براي بیان وضعیت اقتصاد کلان کشورها معرفی شده است که از معروف ترین آن ها می توان به سهولت کسب
و کار ، توسعه انسانی، رقابت پذیري جهانی، عملکرد رقابت صنعتی ، توانمند سازي تجاري ، آزادي اقتصادي ، نوآوري جهانی ، کارآیی
بازار کار، رفاه لگاتوم، بازار محصول و ... اشاره کرد. این شاخصها در واقع ادبیات مشترك بین رشته هاي مختلف اقتصادي و معیارهایی

 
براي ارزیابی سطح کیفی صنوف و جوامع کاري فعال در هر کشور هستند. 

هر یک از این شاخص ها متشکل از ارکان و بخشهاي اصلی و فرعی بوده که اختصاصا سهمی در نمایش کیفی آن شاخص و به تبع آن
در اقتصاد کلان خواهد داشت . تحلیل این ارکان و اعداد مربوط به آنها تصویري از وضعیت کیفی آن حوزه ي اقتصادي به محققان و
مدیران ارشد و تصمیم سازان کشورها ارائه می نماید تا با ورود به ریشه هاي این ارکان نسبت به تحلیل وبررسی ونهایتا برایارتقاء

 
سطح کیفی آن شاخص برنامه ریزي و سیاست گذاري کنند. 

به نظر می رسد براي تحلیل و ارزیابی کیفی جایگاه فعلی معدن و صنایع معدنی کشور در اقتصاد کلان به خصوص ارتقا، سهم این
صنعت در مباحث اصلی اقتصادي مثل سهم تولید ناخالص داخلی ، اشتغال ، ارزآوري و نهایتا رشد اقتصادي نیاز به بررسی این بخش

 
از صنعت از منظر شاخص ها ي مشترك و مهم اقتصادي باشد. 

در این راستا کارگروه تخصصی معدنی شهید خوشنویس با بهره گیري از پتانسیل نخبگان معدنی کشور اقدام به نظر سنجی در حوزه
10 شاخص کلان اقتصادي فوق نموده و نتایج این نظر سنجی (که بر اساس امتیاز از 100 ) براي هر رکن و نهایتا هر شاخص در نظر
گرفته شده است را منتشر کرده و امید است مطلع و ابزاري باشد براي تلاشها و تحقیقات بعدي با هدف ارتقاء جایگاه معدنی کشور در

 
اقتصاد ایران عزیز. 



 
 

.



خام فروشی آفت محصولات تولیدي شرکت کشت و صنعت مغان است

منبع: تسنیمشماره خبر:  340  |  تاریخ: 1399/11/04

گروه استان ها- نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اردبیل گفت: خام فروشی آفت محصولات تولیدي شرکت کشت و
صنعت مغان است.

گروه استان ها- نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه
اردبیل گفت: خام فروشی آفت محصولات تولیدي شرکت

 
کشت و صنعت مغان است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اردبیل، آیت االله سیدحسن
عاملی امروز در دیدار با اعضاي هیات مدیره کشت و صنعت
دامپروري مغان اظهار داشت: خام فروشی آفت محصولات
تولیدي شرکت است و راه اندازي صنایع تبدیلی و تکمیلی

 
می تواند از راه هاي جلوگیري از خام فروشی باشد. 

وي با بیان اینکه با روحیه جهادي و سرمایه گذاري می توان شاهد راه اندازي صنایع تبدیلی و تکمیلی در استان بود، گفت: شرکت
کشت و صنعت مغان باید چنان توسعه یابد که علاوه بر افزایش تولید و اشتغال و رفع مشکلات کارگران و کارکنان بتواند در امور

 
خیریه از قبیل احداث بیمارستان، درمانگاه و موسسه خیریه مشارکت کند. 

 
هیئت مدیره جدید شرکت کشت و صنعت مغان تا یک هفته آینده معرفی می شود 

 
ترکیب نهایی هیئت مدیره شرکت کشت و صنعت مغان منتشر شد 

 
مدیران جدید "کشت و صنعت مغان" منصوب و مشغول به کار شدند 

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اردبیل بیان کرد: کشت و صنعت مغان قابلیت هاي فراوانی در حوزه هاي مختلف دارد و به
عنوان یک ظرفیت بزرگ اقتصادي نه تنها براي منطقه بلکه براي کشور محسوب می شود که باید در حراست از این ثروت خدادادي

 
نهایت تلاش خود را بکار ببریم. 

عاملی با بیان اینکه باید تلاش شود تولید محصولات استراتژیک در این شرکت توسعه یابد، تصریح کرد: اولویت اول شرکت ایجاد یک

 
پژوهشکده قوي است و اولویت بعدي باید معطوف به بسته بندي محصولات تولیدي و صادرات آن باشد. 

وي افزود: بالاترین درآمد حاصله در آخرین حلقه تولید است که براي دستیابی به آن راهی جز بسته بندي محصولات و چگونگی
صادرات آن وجود ندارد و با انجام کارهاي تحقیقاتی می توان خلاء ها و نارسایی هاي شرکت را شناسایی و نسبت به انجام کارهاي

کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت اقدام کرد.



خط فقر یک خانواده 4 نفره 9 میلیون تومان است؛ کدام کارگر امروز 9 میلیون

حقوق دریافت می کند؟

منبع: اتاق خبرشماره خبر:  341  |  تاریخ: 1399/11/04

متاسفانه فقر در کشور در حال گسترش است.

 
متاسفانه فقر در کشور در حال گسترش است. 

متاسفانه فقر در کشور در حال گسترش است. آمار هاي دولتی خط فقر را براي یک خانواده 4 نفره 9 میلیون تومان تعریف کرده
است، ولی کدام کارگر امروز 9 میلیون تومان حقوق دریافت می کند؟ ما نیازمند تغییرات هستیم وگرنه وضعیت ما همین آش و

 
همین کاسه خواهد ماند. 

به گزارش اتاق خبر، یک استاد اقتصاد گفت: متاسفانه فقر در
کشور در حال گسترش است. آمار هاي دولتی خط فقر را براي
یک خانواده 4 نفره 9 میلیون تومان تعریف کرده است، ولی کدام
کارگر امروز 9 میلیون تومان حقوق دریافت می کند؟ ما نیازمند
تغییرات سنگین هستیم وگرنه وضعیت ما همین آش و همین

 
کاسه خواهد ماند. 

محمود جامساز در گفتگو با «انتخاب» و در پاسخ به این پرسش که پیشنهاد کمیسیون تلفیق براي ارائه ما به التفاوت تخصیص ارز
17500 تومانی به جاي ارز 4200 تومانی به عنوان یارانه به مردم چه تبعاتی را براي وضعیت اقتصادي کشور در سال 1400 خواهد
داشت، گفت: من با اصل پرداخت یارانه و یا حداقل با شیوه پرداخت معیوب آن مخالف هستم. یارانه بایستی هدفمند باشد و منحصر

 
به یک قشر شناخته شده اي باشد که در عسرت و گرسنگی بسر میبرند. 

این کارشناس اقتصادي ادامه داد: اگر قرار باشد که با پرداخت یارانه به مردم از وضعیت اقتصادي و معیشتی آنان حمایت شود، بهتر
است که بخش عمده اي از این حجم عظیم از یارانه ها بعنی مابه التفاوت نرخ تسعیر 17500 تومانی پیشنهادي مجلس و 4200
تومانی و همچنین یا رانه هاي 45500 تومانی و یارانه هاي اخیر التصویب مجلس یعنی 100 هزار تومان به 40 میلیون نفر و 120
هزار تومان به 60 میلیون نفر که مجموعا "رقمی بیش از 170 هزار میلیون تومان یارانه آشکار است بسمت تقویت بخش واقعی
اقتصاد هدایت شود به این مفهوم که 120 هزار میلیارد تومان بعنوان یارانه بهره تسهیلات بانکی به بخش هاي مولد اختصاص یابد تا
بخش خصوصی قادر شود با بهره صفر درصذاز تسهیلات بانک استفاده نماید، در عین حال تسهیلات معوق بنگاه هاي کوچک و
متوسط و صاحبان مشاغل آزاد که بسبب شیوع ویروس کرونا آسیب فراوان دیده اند بمدت 3 سال استمهال گردد. پرداخت تسهیلات
یارانه اي بانک ها، گردش اعتبارات و تسهیلات آنان را افزایش داده و بهره هایی که از سوي دولت از محل یارانه ها بآنان پراخت
میشود اسباب سودآوري بانک ها را فراهم مینماید و فرآیند اعطاي تسهیلات را به بخش واقعی اقتصاد که نیروي محرکه توسعه
اقتصادي و ایجاد اشتغال و درآمد ملی است را تقویت میکند که پی آمد آن رشد تولید و افزایش نرخ اشتغال، کاهش بیکاري و تورم

 
است. 



وي افزود: در چنین شرایطی نیروي کار، حاصل دسترنج خود را خرج امرار معاش کرده و دست در جیب خود دارد، ولی با پرداخت
یارانه بشیوه کنونی دست یارانه بگیران همواره سوي دولت دراز است که نوعی سفله پروري است و با استمرار تورم مزمن مطالبات
آنان را از دولت افزایش میدهد. امروز یارانه 45 هزار تومانی تقریبا معادل1/98 دلار می شود که اگر همین را تقسیم بر 30 روز یک
ماه کنیم، حاصل به حدود 6 سنت می رسد؛ که تاسف بار است و نوعی بی حرمتی به ملت شریف در کشور ثروتمند ایرانست سایر

 
یارانه ها نیز با افزایش تورم قدرت خرید خود را از دست میدهند و این مسیر معیوب ادامه خواهد یافت. 

جامساز خاطرنشان کرد: شاید پرداخت یارانه به مردم براي یک مدت خیلی کوتاه موجبات رضایتمندي نسبی شود، ولی خیلی زود
تورم این یارانه و حتی بیشتر از آن را از جیب مردم بیرون میکشد؛ لذا پرداخت یارانه راهکار درستی نیست. البته ممکن است که
حامیان این طرح بحث درآمد بیش از 4 برابر دولت از افزایش نرخ دلار دولتی از 4200 به 17500 تومان را مطرح کنند، ولی واقعیت

 
این است که منابع درآمد ارزي دولت در سال آینده دقیقا مشخص نیست. 

این تحلیلگر اقتصادي تصریح کرد: قرار بود که در بودجه امسال دولت روزانه بالغ بر یک میلیون و 500 هزار بشکه نفت از طرق
مختلف یعنی دور زدن تحریم ها بفروشد، ولی با وجود تحریم هاي حداکثري ترامپ میانگین روزانه فروش نفت به حدود 200 تا 300

 
هزار بشکه تقلیل یافته است. البته درباره بودجه سال 1400 برخی تصور می کنند که با آمدن آقاي بایدن شرایط تغییر خواهد کرد. 

وي اظهار کرد: امروز مردم به دلیل فقر مداوم در فشار زیادي قرار گرفته اند. طبقه متوسط جامعه در حال تنزل و نزدیک شدن به
طبقه ضعیف جامعه است، اختلافات طبقاتی در کشور تشدید شده است، نگرانی هاي مردم نسبت به شرایط اقتصادي کشور شدت
گرفته است و در این میان مجلس می خواهد از طریق پرداخت یارانه این فضا را تلطیف کند، ولی در همین نحوه پرداخت یارانه

 
ابهامات زیادي وجود دارد. 

وي افزود: این در حالی است که هنوز وضعیت صادرات نفتی دولت در سال آینده مشخص نیست و اگر شرایط همچنان به این وضع
ادامه یابد، قطعا ما در سال آینده با مشکلات بسیار زیادي در حوزه اقتصاد مواجه خواهیم بود. ما براي برون رفت از این مشکلات باید
از ظرفیت هاي موجود در کشور استفاده کنیم؟ چرا کسی پاسخ نمی دهد که نقدینگی 30 هزار هزار میلیاردي کشور به کجا رفته؟
چرا کسی نمی گوید که علت عدم حمایت از تولید در کشور چست؟ بر اساس آمار صندوق بین المللی پول نرخ رشد اقتصادي کشور
ما در سال جاري منفی 9/5 درصد و در سال قبلی منفی 7/5 درصد بود. ما در یک سراشیبی سقوط اقتصادي قرار داریم و باید هرچه

 
زودتر به فکر درمان و بهبود این شرایط باشیم. 

جامساز با تاکید بر اینکه یکی از منابع درآمدي دولت دریافت مالیات است که باید به صورت جدي مورد توجه قرار بگیرد، گفت: امروز
کرونا و بسیاري از اتفاقات مشابه از جمله تحریم ها منابع درآمدي دولت را بشدت کاهش داده است لذا شرایط ایجاب میکند دولت از
حداکثر توان خود در بهره گیري از ظرفیت هاي درآمدي خود بویژه مالیات ها استفاده کند. شرکت ها و بنیاد هاي بزرگ اقتصادي
باید مالیات خود را به دولت پرداخت کنند، طیف مؤدیان مالیاتی باید با اقتدار دولت گسترش یابد، از فرار مالیاتی که تا 75 هزار
میلیارد تومان برآورد شده قاطعانه جلو گیري بعمل آید. در غیر اینصورت سناریوي سالانه استقراض از بانک مرکزي و برداشت به
عنوان وام از صندوق توسعه ملی تکرار میشود که تبعات آن افزایش پایه پولی و قدرت خلق پول توسط بانک ها و افزایش نقدینگی

 
است؛ که در نهایت عامه مردم تاوان آنرا با رشد تورم خواهند داد 

این تحلیلگر اقتصادي با بیان اینکه دولت اگر به مردم یارانه اي بدهد، همان یارانه و حتی بیشتر از آن را به عنوان تورم و گرانی از
جیب مردم پس می گیرد، گفت: دولت و حاکمیت باید به فکر حمایت از بخش واقع تولید باشند. ما نیازمند ایجاد تغییر و تحول در



ساختار اقتصاد دولتی سیاسی رانتی فساد آلود و جایگزینی یک نظام اقتصاد آزاد رقابتی بازار محور هستیم؛ و آن مستلزم تغییر
مفروضات پایه اي در مسیر دستیابی به تغییرات پارادایمی است. باید دست از قیمت گذاري هاي دستوري برداشته شود. باید سازمان
هاي عریض و طویل ناکارآمدي، چون شوراي رقابت و سازمان حمایت ازمصرف کننده و تولید کننده حذف شوند. وقتی شما براي
ایجاد یک فعالیت صنعتی باید ماه ها بلکه بیشتر منتظر مجوز باشید، یعنی مجبور به آن هستید که یک سال از جیب خود هزینه

 
ناکارآمدي بوروکراسی را بدهید. این همه مانع تراشی بر سر راه تولید باعث شده تا مردم به دلالی روي بیاورند. 

وي در پاسخ به این پرسش که مجلس یازدهم چقدر در قانون گذاري در حوزه اقتصادي توانسته به معیشت مردم کمک کند، گفت:
کشور ما تا دلتان بخواهد قانون دارد. این کشور از تورم و اشباع قوانین رنج میبرد این در حالیست که کثرت قوانین و انحرافات اجرایی
قوانین نه تنها فاقد کارایی و اثر بخشی هستند، بلکه مانع بزرگی فراروي توسعه و بالندگی بخش واقع اقتصادند. اگر قوانین ما مترقی
بودند که شرایط اقتصادي کشور ما امروز به این وضع دچار نشده بود. اگر قوانین ما کارآمد بودند، دولت باید دست بالایی در حمایت از

 
بخش خصوصی می داشت. 

این کارشناس اقتصادي با بیان اینکه ایران جز 4 کشور پرتورم در جهان است، خاطرنشان کرد: نرخ بیکاري در کشور ما علیرغم آمار
هاي داخلی که گفته می شود، 11 درصد است، از سوي مرکز پژوهش هاي مجلس بیش از 15 درصد برآورد واز سوي پژوهشگران
مستقل تا بالاي 25 درصد هم تخمین زده شده است. وضعیت اقتصادي کشور ما علاوه بر مدیریت اقتصاد کلان ضعیف و تحریم ها

 
متاثر از کثرت قوانین و عدم ثبات آنهاست. 

وي در پاسخ به این پرسش که آیا مجلس در مباحث اقتصادي و معیشتی براي جلب حمایت عمومی به ویژه در ماه هاي منتهی به
انتخابات یک رویکرد پوپولیستی را در پیش نگرفته است، گفت: دقیقا همین طور است. این راهکار ها و قوانینی که مجلس ارائه می
کند، مشکلات اقتصاد را درمان نمی کند و صرفا باعث تورم بیشتر می شود. جالب است که خیلی از مسئولان از اینکه مردم نان
قسطی خریداري می کنند، ابراز تعجب می کنند. ولی سوال اینجاست که مگر همین مسئولان در پست ها و مقام هاي مختلف کشور
حضور نداشتند؟ چطور آنان خبر ندارند که مردم آنقدر بیچاره شدند که نان را قسطی، نسیه و حتی نصفه خریداري میکنند. این ها

 
مشکلات مردم است، ولی انگار مسئولان درد فقر را نمی دانند و حس نمیکنند 

جامساز در ادامه افزود: به اعتقاد من طبقات اجتماعی در جامعه ما زیر و زبر شده است. متاسفانه فقر در کشور در حال گسترش است.
آمار هاي دولتی خط فقر را براي یک خانواده 4 نفره 9 میلیون تومان تعریف کرده است، ولی کدام کارگر امروز 9 میلیون تومان حقوق

 
دریافت می کند؟ ما نیازمند تغییرات بنیادین هستیم وگرنه وضعیت ما همین آش و همین کاسه خواهد ماند. 

این کارشناس اقتصادي در پایان تصریح کرد: برخی می گویند که با ورود جو بایدن بکاخ سفید، برجام احیاء خواهد شد و دلار هاي
بلوکه شده آزاد و موانع فروش نفت و مبادلات بانکی برداشته خواهد شد و اقتصاد از فروپاشی نجات خواهد یافت. مگر در دوران آقاي
احمدي نژاد منابع درآمدي دولت در وضعیت بدي قرار داشتند؟ کشور در آن دوران درآمد خیلی خوبی داشت، ولی دیدید که مردم در
همان دوران اوضاع بدي شدند. مشکل ما در بحث توزیع و تخصیص منابع است که معلوم نیست که بر چه اساس و اهدافی تخصیص
می یابد. فراموش نکنیم که مشکل اساسی ما منابع نفتی نیست مشکل تصمیماتی است که کشور را به چه سمت و سویی هدایت

 
میکند! 

 
لینک کوتاهکپی لینک 

 
ارسال به تلگرام 



 



بانک اطلاعاتی واحدهاي صنعتی البرز تکمیل شود

منبع: اتاق خبرشماره خبر:  342  |  تاریخ: 1399/11/04

دبیرکل اتاق بازرگانی البرز تاکید کرد: بانک اطلاعاتی واحدهاي صنعتی استان تکمیل شود.

 
دبیرکل اتاق بازرگانی البرز تاکید کرد: بانک اطلاعاتی واحدهاي صنعتی استان تکمیل شود. 

به گزارش اتاق خبر، به نقل از روابط عمومی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان البرز، سید فراز جبلی در نشست رئیس
اتاق بازرگانی البرز و مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتی البرز که در حضور نائب رئیس و رئیس کمیسیون جوانان،کارآفرینی و دانش
بنیان اتاق بازرگانی البرز برگزار شد، بیان کرد: آمار و اطلاعات واحدهاي صنعتی و صنعتگران البرز علیرغم اقداماتی که از گذشته

 
تاکنون انجام شده هنوز جامع و کامل نیست. 

وي با تاکید بر اینکه باید بر اساس میزان واقعی تولید آمار صحیح در اختیار داشته باشیم، افزود: نیاز است که آمار و اطلاعات کارخانه

 
هاي صنعتی استان به روز شود. 

دبیرکل اتاق بازرگانی البرز اضافه کرد : با توجه به اینکه در ماه هاي پایانی دولت هستیم و بعد از آن ممکن است در برخی سمت ها
مدیران جابجا شوند، بهتر است که حداکثر بهره برداري را از ظرفیت و توانمندي مدیران کنونی داشته باشیم.



فرماندار: 19 طرح همزمان با دهه فجر در تکاب به بهره برداري می رسد

منبع: ایرناشماره خبر:  343  |  تاریخ: 1399/11/04

مهاباد - ایرنا- فرماندار تکاب گفت: همزمان با چهل ودومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، 11 طرح عمرانی و آموزشی و
هشت طرح تولیدي، خدماتی و کشاورزي با 261 میلیارد ریال هزینه در این شهرستان به بهره برداري خواهد رسید.

مهاباد - ایرنا- فرماندار تکاب گفت: همزمان با چهل
ودومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، 11 طرح عمرانی و
آموزشی و هشت طرح تولیدي، خدماتی و کشاورزي با
261 میلیارد ریال هزینه در این شهرستان به بهره برداري

 
خواهد رسید. 

امیر ستوده فر روز شنبه در جلسه ستاد هماهنگی
بزرگداشت دهه فجر این شهرستان با بیان اینکه براي اجرا
و بهره برداري از این طرح ها بیش از 205 میلیارد ریال از
محل اعتبارهاي دولتی هزینه شده است افزود: طرح

گازرسانی به روستاها، صنایع و کارخانه هاي محور تخت سلیمان با 100 میلیارد ریال هزینه و طرح آسفالت محور تکاب - شاهیندژ به

 
طول 12 کیلومتر با 60 میلیارد ریال هزینه از مهمترین طرح هاي قابل افتتاح تکاب در دهه فجر امسال به شمار می رود. 

وي بیان کرد: همچنین 2 طرح آموزشی شامل سالن ورزشی دانش آموزان دختر، مدرسه 2 کلاسه روستاي شیرمرد بخش تخت
سلیمان و طرح آسفالت معابر روستاي "تماي" بخش مرکزي از دیگر طرح هاي عمرانی قابل افتتاح در ایام دهه فجر است که براي

 
اجرا و تکمیل آنها 23 میلیارد ریال از محل اعتبارات دارایی هاي تملک سرمایه اي استان هزینه شده است. 

فرماندار تکاب اظهار داشت: طرح سردخانه 10 هزار تُنی، کارگاه ورق فایبرگلاس با ظرفیت تولید سالانه یک میلیون متر مربع و طرح
مانیتورینگ معادن مهمترین طرح هاي تولیدي و خدماتی است که با حجم سرمایه گذاري 150 میلیارد ریالی در دهه فجر مورد بهره

 
برداري قرار خواهد گرفت. 

ستوده فر ادامه داد: 6 طرح برق رسانی در مناطق شهري و روستایی با 22 میلیارد و 400 میلیون ریال هزینه و پنج طرح کشاورزي
شامل طرح هاي آبیاري تحت فشار در چهار روستا و بهسازي و لایروبی قنات در یک روستا با هشت میلیارد و 200 میلیون ریال

 
هزینه نیز آماده افتتاح در این ایام است. 

وي با بیان اینکه با بهره برداري از هشت طرح تولیدي، خدماتی، صنعتی و کشاورزي در تکاب براي 70 نفر زمینه اشتغال پایدار فراهم
شده است بیان کرد: همچنین همزمان با دهه فجر انقلاب اسلامی عملیات اجرایی احداث 41 کلاس درس در قالب 9 طرح مدرسه

 
سازي در داخل شهر و روستاهاي تابعه تکاب آغاز خواهدشد. 



ستوده فر با بیان اینکه ادارات تکاب در برگزاري برنامه هاي دهه فجر مشارکت داشته و با ستاد و شوراي هماهنگی تبلیغات اسلامی
همکاري کنند، گفت: برنامه ها و مراسم گرامی داشت چهل و دومین سالروز پیروزي انقلاب اسلامی ضمن اینکه باید پرشور، بانشاط و

 
مردمی برگزار شود، رعایت دستورالعمل و پروتکل هاي بهداشتی و حفظ فاصله اجتماعی نیز ضروري است. 

 
تکاب با 81 هزار نفر جمعیت در جنوب آذربایجان غربی واقع شده است. 

 
برچسب ها 

 
- تکاب 

 
- پیروزي انقلاب اسلامی ایران 

 
- افتتاح طرح 

 
- آذربایجان 

 
- توسعه روستایی 

- دهه فجر



جشن سبز پایان گازرسانی در خراسان شمالی برگزار می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  344  |  تاریخ: 1399/11/04

بجنورد- ایرنا- استاندار خراسان شمالی گفت: همزمان با گرامیداشت دهه فجر امسال جشن سبز پایان گازرسانی در این
استان 863 هزار نفري برگزار می شود.

بجنورد- ایرنا- استاندار خراسان شمالی گفت: همزمان با
گرامیداشت دهه فجر امسال جشن سبز پایان گازرسانی در

 
این استان 863 هزار نفري برگزار می شود. 

محمدعلی شجاعی روز شنبه در نشست بررسی پروژه هاي
قابل افتتاح استان در دهه فجر اظهار داشت: گازرسانی به
روستاهاي استان یکی از پروژه هاي شاخصی است که با
هم افزایی دستگاه هاي اجرایی تمامی مناطق داراي شرایط

 
از این مزیت برخوردار شده اند. 

 
وي افزود: براساس آمارهاي ارائه شده در حوزه ارتباطات و فناوري استان نیز توفیق رشد 80 درصدي را داشته ایم. 

وي با اشاره به تشکیل ستاد مرکزي براي بررسی پروژه هاي قابل افتتاح یادآور شد: این ستاد متشکل از نماینده سازمان برنامه و
بودجه استان، بخش عمرانی و اقتصادي استانداري خراسان شمالی خواهد بود تا میزان سرمایه گذاري هاي در بخش دولتی و

 
خصوصی پروژه هاي قابل افتتاح را به تفکیک بررسی و ارایه دهد. 

شجاعی افزود: همچنین این ستاد میزان اشتغال ایجاد شده پروژه ها در 2 قالب افتتاح و کلنگ زنی به تفکیک شهر و روستا مشخص

 
خواهد کرد. 

وي با بیان اینکه در خصوص چگونگی افتتاح پروژه ها در دهه فجر تابع ستاد ملی مبازره با کرونا هستیم، تصریح کرد: پروژه هاي
آماده بهره برداري یا بصورت متمرکز، با محوریت مرکز استان افتتاح خواهد شد و یا هر روز شاهد افتتاح پروژه ها در هر یک از

 
شهرستان ها با رعایت تمامی شیوه نامه هاي بهداشتی خواهیم بود. 

نماینده عالی دولت با اشاره به اینکه عشایر استان وضعیت اسکان خوبی ندارند، گفت: با مکان یابی جغرافیاي مناسب باید جهشی در

 
حوزه مقاوم سازي محل اسکان عشایر ایجاد کنیم. 

 
افتتاح 46 پروژه کشاورزي در خراسان شمالی 

ریییس سازمان جهادکشاورزي استان نیز در این نشست گفت: همزمان با دهه فجر 46 پروژه کشاورزي استان در زمینه هاي مختلف



 
اقتصادي، سیستم هاي نوین آبیاري، گلخانه ها، دامداري هاي صنعتی و صنایع تبدیلی و تکمیلی افتتاح می شود. 

 
عبداالله یوسفی افزود: این تعداد پروژه با 106 میلیارد ریال اعتبار دولتی و 549 میلیارد ریال تسهیلات بانکی به بهره برداري می رسد. 

وي تصریح کرد: همچنین در دهه فجر کلنگ زنی پنج پروژه کشاورزي در استان با پیش بینی 160 هزار و 500 میلیون ریال و اعطاي

 
تسهیلات بانکی 215 هزار میلیون ریال را خواهیم داشت. 

 
یوسفی افزود: کارخانه خوراك دام و آبزیان اسفراین و شهرك هاي گلخانه اي از شاخص ترین پروژه هاي کلنگ زنی است. 

سرپرست سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان شمالی نیز با اشاره به افتتاح 33 پروژه استان در دهه فجر اظهار داشت: از 33 پروژه
قابل بهره برداري، 18 پروژه از محل اعتبارات سفر مقام معظم رهبري به استان افتتاح می شود که شامل برق رسانی و ایجاد راه هاي

 
دسترسی به معادن است. 

علی اصغر رضا زاده افزود: 15 پروژه دیگر نیز با میزان سرمایه گذاري حدود 700 میلیارد ریال و 94 میلیون یورو که مهم ترین آن فاز

 
سی سی ام مجتمع صنعتی اسفراین است، قابل بهره برداري است. 

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان نیز گفت: این نهاد نیز همزمان با دهه فجر دو هتل در شهرستان هاي
اسفراین و جاجرم با اعتباري بالغ 60 میلیارد ریال و اشتغالزایی 12 نفر و سه بوم گردي با هزینه کرد پنج میلیارد ریال افتتاح می

 
کند. 

حبیب یزدان پناه افزود: همچنین در حوزه زیرساختی و مرمت نیز 11 پروژه با اعتبار 49 میلیارد ریال در استان آماده بهره برداري

 
است. 

مدیرکل بنیاد مسکن خراسان شمالی نیز با اشاره به بهره برداري از هزار و 100 مسکن روستایی در دهه فجر یادآور شد: یک دیوار
ساحلی و هزار و 100 مسکن روستایی با اعطاي 330 میلیارد ریال تسهیلات به خانوارهاي روستایی در دهه فجر قابل بهره برداري

 
است. 

 
44 درصد جمعیت خراسان شمالی در نواحی روستایی سکونت دارند. 

 
برچسب ها 

 
- بجنورد 

 
- استانداري خراسان شمالی 

 
- پروژه ساختمانی 

 
- خراسان شمالی 

- دهه فجر



امضاي تفاهم نامه اي براي رفاه حال خانواده هاي شهدا و ایثارگران

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  345  |  تاریخ: 1399/11/04

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور از امضاي تفاهم نامه همکاري براي تامین مسکن و اشتغال ایثارگران استان
مازندران خبر داد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز مازندران؛ اوحدي رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور در سفر به ساري از امضاي

 
تفاهم نامه همکاري براي تامین زمین ، ساخت مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران استان خبر داد . 

 
مهدي حسن پور گزارش می دهد. 
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کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  346  |  تاریخ: 1399/11/04

خبرگزاري آریا - بانک پارسیان در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دو میلیارد ریال به مجمع خیرین انتقال خون کمک

 
کرد. 

به گزارش شمانیوز، بر اساس این گزارش، این اقدام خیرخواهانه بانک پارسیان به منظور تکمیل پروژه انتقال خون بیرجند (خراسان

 
جنوبی) و اتمام عملیات ساختمانی آن صورت گرفته است. 

گفتنی است؛ بانک پارسیان به عنوان بانک پیشگام در فعالیت هاي انسان دوستانه و نیکوکارانه، علاوه بر اقدامات مالی، همواره نگاه
جدا از یک بنگاه اقتصادي به جامعه و مردم عزیز کشور داشته که همراهی با موسسات و انجمن هاي خیریه و همچنین پرداخت

 
تسهیلات ازدواج، خود اشتغالی و کارآفرینی و ... بخشی از فعالیت هاي عام المنفعه این بانک است. 

منبع: روابط عمومی بانک پارسیان



نسخه کارآفرینی یک پزشک در بیرجند

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  347  |  تاریخ: 1399/11/04

وقتی یک پزشک نسخه کارآفرینی می پیچد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان جنوبی، حس شیرین خدمت به همنوع سبب شده تا یک پزشک بیرجندي

 
علاوه بر عرصه پزشکی در زمینه هاي دیگري همچون راه اندازي چند واحد تولیدي و حمایتی یاري بخش همشهریان خود باشد. 
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کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون

منبع: شما نیوزشماره خبر:  348  |  تاریخ: 1399/11/04

بانک پارسیان در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دو میلیارد ریال به مجمع خیرین انتقال خون کمک کرد.

 
کد خبر : 974678 1399/11/04 19:40:40 

بانک پارسیان در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دو

 
میلیارد ریال به مجمع خیرین انتقال خون کمک کرد. 

به گزارش شمانیوز، بر اساس این گزارش، این اقدام
خیرخواهانه بانک پارسیان به منظور تکمیل پروژه انتقال
خون بیرجند (خراسان جنوبی) و اتمام عملیات ساختمانی

 
آن صورت گرفته است. 

گفتنی است؛ بانک پارسیان به عنوان بانک پیشگام در فعالیت هاي انسان دوستانه و نیکوکارانه، علاوه بر اقدامات مالی، همواره نگاه
جدا از یک بنگاه اقتصادي به جامعه و مردم عزیز کشور داشته که همراهی با موسسات و انجمن هاي خیریه و همچنین پرداخت

 
تسهیلات ازدواج، خود اشتغالی و کارآفرینی و ... بخشی از فعالیت هاي عام المنفعه این بانک است. 

منبع: روابط عمومی بانک پارسیان



پتروشیمی هاي فارس فقط در گذر زمان پیشرفت داشته اند

منبع: تابناكشماره خبر:  349  |  تاریخ: 1399/11/04

 
پتروشیمی هاي فارس فقط در گذر زمان پیشرفت داشته اند 

بیش از یک دهه از وعده ساخت پتروشیمی در چهار شهرستان استان فارس گذشته است، اما تنها پیشرفتی که این طرح ها داشته اند

 
گذر زمان بوده و این پروژه هاي اقتصادي تاکنون هیچ گونه پیشرفت فیزیکی نداشته اند. 

تابناك فارس به نقل از مهر: بیش از یک دهه از وعده ساخت پتروشیمی در چهار شهرستان استان فارس گذشته است، اما تنها

 
پیشرفتی که این طرح ها داشته اند گذر زمان بوده و این پروژه هاي اقتصادي تاکنون هیچ گونه پیشرفت فیزیکی نداشته اند. 

البته طی چند سال گذشته با وارد شدن سهام این بنگاه هاي اقتصادي به بورس شاهد بودیم که سهام این واحدها به قیمت هاي قابل

 
توجهی خریدوفروش می شد. 

فارغ از نحوه ورود این واحدها به بورس و قیمت گذاري در خصوص ارزش معاملات هر واحد سهام پتروشیمی هاي استان فارس این
سوال مطرح است که سازوکار ورود به بازار سرمایه براي این بنگاه هاي اقتصادي که هنوز ساخته نشده اند و در حد طرح هاي اولیه

 
باقی مانده اند چیست؟ 

این در حالی است که پس از گذشت نزدیک به 11 سال قرار است در آینده اي نه چندان دور احتمالاً شاهد شروع عملیات عمرانی

 
ساخت پتروشیمی هاي استان فارس باشیم. 

11 سال عقب ماندگی نماینده مردم شیراز در مجلس شوراي اسلامی به خبرنگار مهر گفت: یکی از موضوعاتی که مجمع نمایندگان

 
استان فارس براي پیگیري آن اهتمام ویژه اي دارد موضوع عقب ماندگی استان فارس در موضوعاتی نظیر احداث پتروشیمی ها است. 

ابراهیم عزیزي ادامه داد: یکی از اهداف مجمع نمایندگان استان فارس نزدیک کردن تفکرات مسئولان بلندپایه کشور و همسو کردن
دیدگاه هاي این افراد در راستاي اجرایی شدن طرح احداث پتروشیمی ها در استان فارس بود که پس از برگزاري جلسات مختلف و

 
برطرف کردن مشکلات موجود در این طرح، این مهم نیز محقق شد. 

وي ادامه داد: در درون استان نیز همکاري نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه شیراز، عالی ترین مقام دولت در استان و
نمایندگان مردم در مجلس شوراي اسلامی فرصتی را پیش روي سرمایه گذاران قرار داد که طی سال هاي اخیر این فرصت و

 
همکاري، بی بدیل و منحصربه فرد بوده است. 

این نماینده مجلس معتقد است: تنها راه برون رفت از شرایط موجود که مبین بیش از یک دهه عقب ماندگی در زمینهٔ ساخت
پتروشیمی هاي مصوب در استان است همکاري تمامی ارکان دولتی و مردمی است تا زمینه جذب سرمایه گذاري و توسعه استان

 
فراهم شود. 



موضوع ساخت پتروشیمی در چهار شهرستان جهرم، داراب، فسا و فیروزآباد از آن دسته موضوعاتی است که با چالش هاي مختلفی

 
مواجه بود؛ یکی از بزرگ ترین مشکلاتی که احداث این واحدها در استان فارس داشت معضل محل قرارگیري این پتروشیمی ها بود. 

در گزارشی که پیش تر در خصوص وضعیت ساخت پتروشیمی ها در استان فارس توسط «خبرگزاري مهر» منتشر شد به موضوع نبود
مکان یابی صحیح در اجراي پتروشیمی هاي استان فارس اشاره و در همان گزارش نیز طرحی از سوي برخی از نمایندگان مجلس

 
مطرح شد که خبر از تجمیع پتروشیمی هاي موجود در استان می داد. 

طرح تجمیع پتروشیمی ها در استان فارس نیز با مشکلاتی مواجه شد ازجمله این مشکلات می توان به عدم رضایت مردم از تجمیع
پتروشیمی هاي موجود در سطح شهرستان ها اشاره کرد؛ البته با برآوردهایی که صورت گرفته بود هزینه اجرایی طرح تجمیعی

 
پتروشیمی ها تفاوت چندانی با طرح قبلی که احداث پتروشیمی در چهار شهرستان مختلف بود نداشت. 

تجمیع پتروشیمی هاي فسا و جهرم در مرز دو شهرستان سخنگوي کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی در گفت وگو با
خبرنگار مهر گفت: با توافقاتی که میان دو شهرستان جهرم و فسا صورت گرفته مقررشده تا پتروشیمی هایی که قرار بود در این دو

 
شهرستان ساخته شود در محلی که مرز دو شهرستان است احداث شود. 

حجت االله فیروزي بیان کرد: منطقه «گره بیگان» مرز میان دو شهرستان جهرم و فسا است و به خوراك پتروشیمی ها نیز دسترسی

 
مناسبی دارد ازاین رو با توافقاتی که صورت گرفته قرار است محل ساخت پتروشیمی دو شهرستان فسا و جهرم باشد. 

نماینده مردم فسا در مجلس شوراي اسلامی در ادامه متذکر شد: با همکاري سرمایه گذار این طرح بزرگ صنعتی که قرارگاه خاتم
الانبیاء است مقررشده تا ساخت و اجراي عملیات عمرانی این طرح صنعتی به زودي آغاز شود. این در حالی است که پیش تر سرمایه
گذار راغب بود این طرح ها از استان خارج شده و در محلی که فاصله کوتاه تري تا عسلویه دارد احداث شود اما با پیگیري هاي صورت

 
گرفته این موضوع ملغی و عملیات ساخت پتروشیمی هاي جهرم و فسا به زودي آغاز خواهد شد. 

وي در ادامه تصریح کرد: یکی از موضوعاتی که باعث شد سرمایه گذار در استان فارس ماندگار شود ارائه طرح سرمایه گذاري جدید به
شرکت سرمایه گذار بود که اگر این مهم محقق نمی شد شاید سرمایه گذار از سرمایه گذاري در استان منصرف و سرمایه هاي خود را

 
به خارج از استان منتقل می کرد. 

فیروزي تأکید کرد: این طرح اقتصادي و سرمایه گذاري که به قرارگاه خاتم الانبیاء پیشنهادشده و مورد تأیید این سرمایه گذار نیز
قرارگرفته، داراي ویژگی هاي مختلفی است که ازجمله این ویژگی ها می توان به افزایش سرعت ساخت این طرح و دارا بودن توجیه

 
اقتصادي اشاره کرد. 

وي ادامه داد: با اجراي این طرح در مرز میان دو شهرستان جهرم و فسا علاوه بر ایجاد اشتغال قابل توجه در منطقه، می توان از

 
خطوط آب و گاز مستقر در منطقه نیز در راستاي تأمین خوراك اولیه این واحدهاي اقتصادي استفاده کرد. 

وي در خصوص زمین اهداشده به این واحد صنعتی در شهرستان فسا هم گفت: با توجه به زمین ارائه شده براي ساخت پتروشیمی در
شهرستان و جابه جا شدن این طرح، زمین موجود در اختیار سرمایه گذاران بخش خصوصی و تولیدکنندگان صنایع پایین دستی قرار

 
خواهد گرفت تا مشکل تأمین زمین براي فعالیت واحدهاي اقتصادي بخش خصوصی در شهرستان نیز تسهیل شود. 



سه مشکل عمده در ساخت پتروشیمی هاي فارس نماینده مردم شیراز در مجلس شوراي اسلامی در خصوص مشکلات موجود در
مسیر ساخت پتروشیمی هاي استان گفت: سه مشکل بزرگ در استان در راستاي ساخت این واحدهاي اقتصادي وجود داشت که
ازجمله این مشکلات می توان به مشکل خوراك صنایع پتروشیمی، تأمین آب موردنیاز این واحدها و جانمایی صحیح این طرح هاي

 
اقتصادي اشاره کرد. 

ابراهیم عزیزي در این گفت وگو تصریح کرد: یکی از مشکلاتی که پتروشیمی هاي استان فارس با آن مواجه بودند تأمین خوراك اولیه

 
و موردنیاز بود که در جلساتی با وزیر نفت شرط ارائه خوراك به پتروشیمی ها پیشرفت فیزیکی این طرح ها عنوان شد. 

وي افزود: وزیر نفت در جلساتی که در خصوص تأمین مواد موردنیاز این طرح برگزار شد شرط ارائه خوراك به این پتروشیمی ها را
پیشرفت فیزیکی طرح عنوان کرد؛ این در حالی است که سرمایه گذار نیز شرط آغاز فعالیت هاي عمرانی را تضمین دریافت خوراك

 
پتروشیمی عنوان کرده بود. 

عزیزي تأکید کرد: دو مشکل فوق ازجمله عواملی بود که موجب شد دیدگاه سرمایه گذار و وزارت نفت همسو نباشد و مشکل بزرگی
در مسیر ساخت پتروشیمی ایجاد شود؛ البته یکی دیگر از مشکلاتی که در درون استان این طرح با آن مواجه بود می توان به عدم
جانمایی صحیح اشاره کرد که پس از برطرف شدن مشکلات فوق و هم زمان نظر مجمع نمایندگان استان فارس بر این بود که

 
تغییرات عمده اي در جانمایی این طرح ها ایجاد شود. 

وي در خصوص نتیجه نهایی پیرامون ساخت پتروشیمی در استان هم بیان کرد: بر اساس توافقات صورت گرفته مقررشده تا سرمایه
گذار دو پتروشیمی که قرار بود در شهرستان هاي جهرم و فسا ساخته شود را تجمیع کرده و در مرز مشترك این دو شهرستان احداث

 
کند در خصوص شهرستان هاي فیروزآباد و داراب نیز تأکید بر اجراي پروژه در محل انتخاب شده است. 

بر اساس تحقیقات خبرنگار مهر و به نقل از یک منبع موثق قرار است سرمایه گذار جدیدي در پتروشیمی داراب اقدام به سرمایه

 
گذاري کرده و نسبت به ساخت این پتروشیمی اقدام کند، این سرمایه گذار از مجموعه قرارگاه خاتم الانبیاء نیست. 

ایجاد اشتغال در صدر خواسته هاي مردم است نماینده مردم فیروزآباد در مجلس شوراي اسلامی در گفت وگو با خبرنگار مهر گفت:
اصراري بر ساخت پتروشیمی در محل حوزه انتخابیه نیست بلکه بر این موضوع تأکید وجود دارد که همسان با سرمایه گذاري اولیه

 
ساخت پتروشیمی فیروزآباد در این شهرستان سرمایه گذاري و اشتغال زایی شود. 

محمدمهدي فروردین بیان کرد: نزدیک به 11 سال است که از وعده ایجاد پتروشیمی در شهرستان فیروزآباد گذشته و تاکنون این

 
وعده ها مغفول مانده اند این در حالی است که مطالبه مردم در فیروزآباد ایجاد اشتغال و کارآفرینی است. 

طی 11 سال اخیر فعالیت قابل توجهی در راستاي ساخت پتروشیمی هاي استان صورت نگرفته و میزان پیشرفت این پروژه ها پس از
11 سال صفر درصد استوي افزود: پس از جلسات مختلف با مسئولان امر تأکید بر اجراي پروژه در صدر خواسته هاي نمایندگان مردم
در مجلس شوراي اسلامی بود اما برخی از افراد به دنبال تفکیک این طرح هستند و نگاه مثبتی به تجمیع پروژه ساخت پتروشیمی

 
هاي استان ندارند. 

فروردین ادامه داد: این در حالی است که برخی از مردم حوزه انتخابیه نیز علاقه مند به اجراي این طرح صنعتی در شهرستان هستند

 
البته می توان به این موضوع نیز اشاره کرد که ایجاد طرح هاي اشتغال زا در شهرستان بر تمامی امور اولویت دارد. 



آنچه مسلم است طی 11 سال اخیر فعالیت قابل توجهی در راستاي ساخت پتروشیمی هاي استان صورت نگرفته و میزان پیشرفت
این پروژه ها پس از 11 سال صفر درصد است که این امر نشان می دهد اهتمام ویژه اي در میان نمایندگان وقت در راستاي ساخت

 
پتروشیمی ها وجود نداشته است. 

در راستاي صنعتی شدن استان فارس باید گام هاي بلندي برداشته شود که یکی از این گام ها می تواند ساخت پتروشیمی ها در
استان باشد؛ البته لازم به یادآوري است که مجوز پالایشگاه دوم شیراز دریافت و موانع ساخت آن برطرف شده است و سرمایه گذاران

بخش خصوصی، آماده ساخت این مجتمع صنعتی هستند.



اقتصاد دریامحور با توجه به توان داخلی محقق می شود

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  350  |  تاریخ: 1399/11/04

وزیر راه توسعه اقتصاد دریا محور را سیاست و هدف کلان اقتصادي کشور دانست و گفت: در توسعه این سیاست، باید از
ظرفیت و توان داخلی استفاده کرد.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما؛ آقاي محمد اسلامی در
مراسم امضاي تفاهم نامه ساخت و تامین 10 فروند شناور راهنمابر که
با حضور فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا، مدیرعامل سازمان
بنادر و دریانوردي، مشاور رئیس جمهور، رئیس دبیرخانه شوراي عالی
صنایع دریایی و رئیس دانشگاه علم و صنعت ایران در وزارت راه و
شهرسازي برگزار شد افزود: توسعه نیروي انسانی توانمند در عرصه
دریا و قلمرو کسب و کار هاي دریایی و بندري نیازمند ظرفیت سازي
است که این امر جزو سیاست ها و اهداف کلان نظام جمهوري

 
اسلامی ایران است و تحقق این امر، می تواند صد ها دسته شغلی را براي جوانان توانمند کشور ایجاد کرده یا توسعه دهد. 

وي اعتماد به توانمندي هاي داخلی را جزو شریان هاي حیاتی براي گسترش حمل و نقل دریایی دانست و گفت: در این فرایند می

 
توانیم سهم خود را از دریا هاي جهان براي شکوفایی و توسعه اقتصادي کشورمان تحصیل کنیم. 

وزیر راه و شهرسازي همچنین افزود: نمی توانیم متاثر از تحریم ها و به بهانه وجود تحریم علیه کشورمان، از توجه به ظرفیت هاي

 
داخلی کشورمان غافل شویم. 

وي از توجه دو شرکت کشتیرانی جمهوري اسلامی ایران و شرکت ملی نفتکش در مورد توجه به ظرفیت هاي داخلی تشکر کرد و
گفت: این دو شرکت خوشبختانه به ظرفیت هاي داخلی توجه کردند و باید مصمم تر از قبل از توان داخلی براي ساخت و تعمیر و

 
اورهال شناور هاي خود بهره مند شوند. 

اسلامی همچنین افزود: با یکپارچگی، وحدت و همبستگی و کار شبانه روزي است که می توانیم صنعت کشور را توسعه دهیم و
مشاغل دانش بنیان و پیشرفته در حوزه دریایی را توسعه بخشیم که این مشاغل می تواند براي حل مشکل اشتغال کشور به کمک

 
بیاید. 

وي همچنین گسترش سهم کشورمان در بازار هاي جهانی را یکی از ثمرات توجه به ظرفیت هاي داخلی دانست و تاکید کرد: بخش
علمی و دانشگاهی کشورمان نیز می تواند در این امر کمک شایان توجهی به اقتصاد و صنعت حمل و نقل کشورمان کند و از این رو
امروز با یکی از معتبرترین و قدیمی ترین دانشگاه هاي کشور براي تاسیس دانشکده اي مرتبط با علوم و فنون دریایی به توافق

رسیدیم و امیدواریم بزودي صنعت دریایی کشور از نتایج این همکاري بهره مند شود.



گزارش تسهیلات اعطایی بانک رفاه کارگران در نه ماهه نخست سال 99 اعلام

شد

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  351  |  تاریخ: 1399/11/04

گزارش تسهیلات اعطایی بانک رفاه کارگران در نه ماهه نخست سال جاري در بخش هاي مختلف اقتصادي، بنگاه هاي
کوچک و متوسط، ضمانتنامه هاي صادره ریالی، قرض الحسنه اعطایی ازدواج و تهیه جهیزیه، اشتغالزایی و مشاغل خانگی

مددجویان سازمان بهزیستی کل کشور، کمیته امداد امام خمینی (ره) و وزارت تعاون، کار و رفاه ...

اقتصادگردان- به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، این بانک در نه ماهه ابتداي سال 99، بالغ بر 1,879 میلیارد ریال

 
تسهیلات از محل منابع بانک به بنگاه هاي کوچک و متوسط پرداخت کرده است. 

همچنین بانک رفاه کارگران در نه ماهه نخست سال جاري، در بخش هاي آب و کشاورزي، صنعت و معدن، مسکن و ساختمان،

 
خدمات، بازرگانی و متفرقه بیش از 471,326 میلیارد ریال تسهیلات اعطا کرده است. 

این بانک در نه ماهه ابتداي سال 99، تعداد 9.482 فقره تسهیلات قرض الحسنه مشاغل خانگی، اشتغال زایی و کارفرمایان طرح هاي
مددجویی به مبلغ بیش از 3,255 میلیارد ریال به معرفی شدگان کمیته امداد امام خمینی (ره)، سازمان بهزیستی و وزارت تعاون، کار

 
و رفاه اجتماعی پرداخت کرده است. 

بانک رفاه کارگران همچنین در مقطع نه ماهه نخست سال جاري، مبلغ 1,170,240 میلیون ریال تسهیلات از محل منابع قراردادهاي

 
سپرده گذاري صندوق توسعه ملی اعطا کرده است. 

بر اساس این گزارش، بانک رفاه کارگران در نه ماهه ابتداي سال 99، بالغ بر 71,537 میلیارد ریال انواع ضمانتنامه هاي ریالی به

 
تعداد 155.116 فقره صادر کرده است. 

همچنین شعب این بانک از محل سپرده هاي قرض الحسنه نزد خود و در نه ماهه نخست سال جاري، تعداد 39.878 فقره تسهیلات

 
قرض الحسنه ازدواج و تهیه جهیزیه به مبلغ بیش از 20,702 میلیارد ریال پرداخت کرده است. 

این گزارش حاکی است، بانک رفاه کارگران در نه ماهه نخست سال 99، بالغ بر 37,529 میلیارد ریال تسهیلات بابت طرح هاي فعال
حوزه اعتباري اعطا کرده است.



شرایط عاد ي شود ، اموال کارفرمایان بد هکار به تامین اجتماعی توقیف می شود

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  352  |  تاریخ: 1399/11/04

منصور آرامش فرد - «خبرجنوب»/ مد یرکل تأمین اجتماعی فارس با اعلام خبر راه اند ازي سامانه اي به آد رس

 
ES.Tamin.ir این اقد ام را تحولی بزرگ د ر سازمان تأمین اجتماعی خواند . 

ابراهیم کشاورز خاطرنشان کرد : تأمین اجتماعی یک نهاد اجتماعی غیر د ولتی است که بیش از 50 د رصد جمعیت کشور را تحت
پوشش د ارد و این جمعیت برابر آخرین آمار بیش از 44 میلیون نفر را د ربر می گیرد که سهم استان فارس د ر این میان نزد یک به

 
2 میلیون و 300 هزار نفر یعنی 47 و د و د هم د رصد از جمعیت استان برآورد می شود . 

وي با اشاره به گسترد گی سازمان مزبور و حجم مراجعات مرد م به شعب تأمین اجتماعی که طبعاً با مشکلاتی همراه بود ه است،
گفت: این مراجعات د ر جریان شیوع بیماري کرونا باعث گرد ید د ر کل کشور سالیانه حد ود 90 میلیون نفر به شعب این سازمان

 
مراجعه کنند و این رقم د ر استان فارس حد ود 5 میلیون نفر بود ه است. 

این مسئول ارشد تأمین اجتماعی فارس د ر خصوص راه اند ازي سامانه جد ید تأمین اجتماعی که به همت د کتر سالاري مد یرعامل
سازمان تأمین اجتماعی ایجاد شد ه، تصریح کرد : این اقد ام موجب می شود تا پایان ماه جاري نزد یک به 30 خد مت از خد مات
پرمراجعه ما به صورت غیرحضوري به مرد م ارائه شود و کاهش 70 میلیون مراجعه را د ر سطح کشور به همراه خواهد د اشت که این
کاهش د ر سطح فارس مراجعه 3 و نیم میلیون نفري را به شعب شامل می شود . ضمناً جلو هزینه هاي بسیار و همچنین مشکلات
متعد د ي که مرد م را د رگیر کرد ه، خواهیم گرفت و بیمه شد گان، مستمري بگیران و کارفرمایان از این مشکلات رهایی خواهند

 
یافت. 

وي افزود : به عنوان مثال اعتراض به مزد ي که براي بیمه شد ه از سوي کارفرما ارسال می شود ، اعتراض به واقعی نبود ن سابقه
اشتغال، عد م آگاهی کارفرمایان از بد هی خود به سازمان، همچنین مسایل مستمري بگیران د ر رابطه با حکم مستمري، گواهی

 
حقوق، د رخواست بازنشستگی و... همه باعث شد ه که تأمین اجتماعی چنین طرح عظیمی را پیاد ه کند . 

وي اعلام کرد : تمامی بیمه شد گان می توانند از طریق این سایت که مورد استقبال تمامی آنها قرار گرفته، ثبت نام کنند و د ر
مواجهه با وضعیت خود بد ون هیچ ابهامی، پاسخ تمامی پرسش هایشان را به صورت آنلاین د ریافت نمایند . به عنوان نمونه بسیاري
از خد مات ناشناخته تأمین اجتماعی نظیر آگاهی از شرایط پرد اخت پاد اش ازد واج بد ون مراجعه به تأمین اجتماعی از طریق
سامانه مزبور و د ریافت هد یه ازد واج به صورت آنلاین صورت می پذیرد . همچنین باید تصریح کرد د ر رابطه با بیماري کرونا د ر
استان فارس حد ود 20 هزار بیمه شد ه براي د ریافت غرامت د ستمزد ایام بیماري کرونا به ما مراجعه کرد ند که این مراجعات می
توانست پیامد ي جز شیوع بیشتر کرونا به همراه ند اشته باشد . گفتنی است که د ر این ایام ما به 20 هزار بیمه شد ه مبتلا به کرونا
حد ود 20 میلیارد تومان بابت غرامت د ستمزد 15 روزي که از سوي وزارت بهد اشت مجوز صاد ر شد ه بود تا مبتلایان به استراحت
بپرد ازند پرد اخت نمود یم و یا د ر رابطه با بیکاري ناشی از این بیماري، ما د ر فارس از اسفند 98 و فرورد ین و ارد یبهشت سال
جاري با حد ود 78 هزار نفر متقاضی بیمه بیکاري روبه رو بود یم که د ر ابتد ا قرار شد به رسته هاي شغلی خاصی بیمه بیکاري تعلق
گیرد ولی د ر نهایت به منظور افزایش رضایتمند ي تمامی متقاضیان با تصمیم د ولت و سازمان مد یریت و برنامه ریزي، این پرد

 
اخت ها شامل تمامی نفرات شد و د ر این راستا مبلغ 180 میلیارد تومان بابت سه ماه بیمه بیکاري به افراد مزبور پرد اخت گرد ید . 

کشاورز د ر اد امه با اشاره به تلاش هاي صورت گرفته از سوي استاند ار فارس و مد یران د ستگاه هاي اجرایی، گفت: د ر شرایط
بحران کرونا خوشبختانه د ر استان فارس نه تنها ریزش شد ید بیمه شد گان جبران گرد ید بلکه طبق آخرین آمار د ر آبان ماه سال

 
جاري علاوه بر برگشت افراد به سر کار، شاهد افزایش یک د رصد ي بیمه شد گان اصلی بود یم. 

وي د ر اد امه این توضیحات د ر رابطه با مطالبات تأمین اجتماعی فارس از کارفرمایان، رقم مطالبات معوق از کارفرمایان را د ر



مجموع 1200 میلیارد تومان اعلام کرد و افزود : مخابرات راه د ور از عمد ه بد هکاران ماست که نزد یک به 60 میلیارد تومان
مطالبات معوق آن هاست. این مطالبات مربوط به بازنشستگی پیش از موعد کارکنان و سایر بد هی هاي این شرکت است که ما با

 
گذشت د ه سال هنوز نتوانسته ایم این مطالبات را وصول نماییم. 

مد یرکل تأمین اجتماعی فارس د ر اد امه با اشاره به بد هی هاي تأمین اجتماعی به مراکز پزشکی و د رمانی و د انشگاه که سال
گذشته از رقم قابل توجهی برخورد ار بود ، اظهار کرد : خوشبختانه پرد اخت بد هی ها با تلاش هاي د کتر امیري مد یر د رمان

 
تأمین اجتماعی فارس به روز شد ه و بد هی ما به مراکز آزمایشگاهی و د اروخانه ها شاید با تأخیر یکی د وماهه پرد اخت شود . 

کشاورز حذف د فترچه هاي د رمانی تأمین اجتماعی د ر سراسر کشور به جز استان فارس و مازند ران را یاد آور شد و گفت: جاي این
د فترچه ها را نسخ الکترونیکی گرفته اند اما متاسفانه به خاطر طرح پزشک خانواد ه د ر فارس و مازند ران این اتفاق رخ ند اد ه که
امید واریم با تلاش مد یریت د رمان تأمین اجتماعی و همکاري د انشگاه علوم پزشکی و نظام پزشکی بتوانیم با حذف د فترچه هاي د

 
رمانی، نسخ الکترونیکی را جایگزین د فترچه ها نماییم. 

وي د ر اد امه تاکید کرد : ما به نحوه اجراي طرح پزشک خانواد ه معترضیم. البته طبق آخرین اطلاع، پیرو نامه مد یرعامل سازمان
تأمین اجتماعی به وزارت بهد اشت، امید واریم این مشکل حل شود و مرد م بتوانند به آسود گی به پزشک و مراکز د رمانی مراجعه

 
کنند و بد ون نسخه نویسی و ارائه د فترچه د رمان، معالجات خود را راحت تر د نبال نمایند . 

کشاورز با اشاره به پیگیري هاي صورت گرفته از سوي استاند ار فارس و مد یریت د رمان تأمین اجتماعی و مسئولین ارشد استان د ر
زمینه احد اث بیمارستان د وم تأمین اجتماعی د ر شیراز که سال هاي زیاد ي به سرانجام نرسید ه بود ، اظهار کرد : خوشبختانه یک
ماه پیش این پروژه صورت مشخصی به خود گرفت و د ر حال حاضر عملیات اجرایی این بیمارستان د ر د ست انجام است و امید

 
واریم حد اکثر تا 24 ماه آیند ه بیمه شد گان بتوانند شاهد راه اند ازي این مرکز بزرگ د رمانی باشند . 

وي همچنین د ر رابطه با راه اند ازي شعبه 6 تأمین اجتماعی فارس که حد ود د و سال است مجوز راه اند ازي آن صاد ر شد ه،
برخورد با بحران اقتصاد ي د ر کشور و افزایش بی سابقه قیمت هاي ساختمانی و اجاره ها را بار سنگین مالی ذکر کرد که این مهم را
د ستخوش وقفه نمود ه ولی د ر عین حال گفت: خوشبختانه با پیگیري هاي انجام شد ه طی د و سه ماه آیند ه این مکان د ر محد ود
ه جاد ه سیمان راه اند ازي خواهد شد .مد یرکل تأمین اجتماعی فارس د ر بخش د یگري از این گفت وگو د رخصوص برخورد با
کارفرمایان بد هکار به تأمین اجتماعی اظهار کرد : ما به د لیل محد ود یت هاي ایجاد شد ه د ر سال گذشته از جمله بحث تحریم ها
و بروز بیماري کرونا، برخورد قهري با کارفرمایان ند اشته و مجبور به مراعات با آنها هستیم و ناگزیر د ر قالب تقسیط بد هی آنها اقد
امات اجرایی ماد ه 50 را به تعویق اند اخته ایم. البته باید گفت د ر شرایط عاد ي قانون این اجازه را به ما د اد ه است که نسبت به
توقیف اموال یا کارخانه یا ملک آنها اقد ام نماییم.وي د ر همین مصاحبه یکی از معضلات د ر استان فارس را «فرار بیمه اي» معرفی
کرد و د ر این مورد گفت: امسال پوشش بیمه اي د ر استان به 47 و د و د هم د رصد رسید ه است د ر صورتی که سنوات قبل این
رقم نزد یک به 45 د رصد بود یعنی خیلی کمتر از میانگین استانی که 51 د رصد است. این د ر حالی است که استان هاي همجوار از
پوشش بیمه اي خیلی بیشتر از ما برخورد ارند و می د انیم که هرچه این پوشش د ر استان بیشتر باشد بحث امنیت و عد الت
اجتماعی پررنگ تر خواهد شد . به عنوان مثال اگر د ر بحث بیماري کرونا، پوشش بیمه اي کارگران ما بالاتر بود کارگران بیشتري را
می توانستیم تحت پوشش بیمه بیکاري د رآوریم. ضمناً یکی از معضلات ما د ر استان فارس، بحث «فرار بیمه اي» کارفرمایان است. د
ر این مورد کارگران ترس و واهمه د ارند که د ر مورد بیمه نشد گان اطلاع د هند که باید گفت با وجود سامانه تأمین اجتماعی، ترس
آنها بی مورد است زیرا منویی د ر سامانه تعبیه شد ه که د رخواست افراد فاقد بیمه را ثبت می کند و اگر کارگري د ر جایی کار می
کند و کارفرما از بیمه نمود ن وي خود د اري می نماید ، کارگر می تواند د رخواست خود را ارائه د هد و به صورت فوري این د
رخواست ثبت لینک بازرسی شعبه می شود و بازرس تأمین اجتماعی مراجعه کرد ه و مشخصات فرد مزبور را صورت برد اري می کند
. گفتنی است حتی اگر آن فرد نخواهد د ر این مورد اقد ام کند یکی از اعضاي خانواد ه وي می تواند د ر منو مزبور، د رخواست
بازرسی د هد و بازرس ما د ر اسرع وقت با مراجعه، مشخصات فرد کارگر را ثبت کرد ه و نامبرد ه پس از تائید اشتغالش از خد مات
سازمان تأمین اجتماعی برخورد ار خواهد شد .مد یرکل تأمین اجتماعی فارس د ر بخش د یگري از این گفت وگو با یاد آوري اینکه
برخی از بیمه شد گان از معافیت هاي 20 د رصد ي د ولت استفاد ه می کنند و تنها 7 د رصد از حق بیمه خود را پرد اخت می



نمایند به عنوان مثال از بیمه کارگران ساختمانی و قالی بافان نام برد و د ر رابطه با قالی بافان اظهار کرد : بیمه این قشر بار مالی
سنگینی بر د وش تأمین اجتماعی نهاد ه است. گفتنی است د ر حال حاضر د ولت نزد یک به 300 میلیارد تومان د ر همین راستا به
تأمین اجتماعی بد هکار است ولی موفق به پرد اخت این مبلغ نشد ه است. یکی از ایراد اتی که به تأمین اجتماعی گرفته شد ه این
است که چرا وقتی بار مالی قانونی تأمین نمی شود این قانون را اجرا می کنید ؟ بر همین اساس سازمان تأمین اجتماعی د یگر مجاز
نیست بیش از این براي د ولت تعهد ایجاد کند . البته بر اساس آخرین خبر، اعتباري د ر بود جه سال 1400 د ر نظر گرفته شد ه که
د ر صورت تأمین بتوان پوشش بیمه اي گسترد ه تري را براي قالی بافان د ر نظر گرفت. د ر ضمن با توجه به حد ود 60 هزار کارگر
ساختمانی که ماهیانه 21 میلیارد تومان بابت بیمه آنها یارانه پرد اخت می شود قرار بود از محل حق بیمه عوارض ساختمانی مشکل
حل شود د ر صورتی که د ر خوش بینانه ترین حالت، وصولی ما بابت 15 د رصد عوارض ساختمانی 5 میلیارد تومان بیشتر نیست و
باز هم نزد یک به 15 میلیارد تومان کسري منابع خواهیم د اشت و این هم می طلبد که د ر بود جه سال 1400 این بار مالی د ید ه
شود تا بتوانیم پوشش بیمه اي گسترد ه اي را براي کارگران ساختمانی د اشته باشیم.گزارش خبرنگار ما حاکی است د ر جریان این
گفت وگو، بابک رحیمی معاون تعهد ات بیمه اي تأمین اجتماعی فارس نیز شرکت د اشت. وي با تاکید بر این نکته که هیچ کس نمی
تواند عضو چند صند وق بیمه باشد ، گفت: اگر د ر زمان بازنشستگی چنین فرد ي مشخص شود که وي از طریق د و بیمه حقوق می

 
گیرد با توجه به مصوبه مجلس شوراي اسلامی این اقد ام تخلف محسوب می شود و به وي مستمري تعلق نخواهد گرفت. 

/انتهاي متن/



کارگاه هاي تخصصی ساخت داخل در منطقه ویژه پارس ایجاد می شود

منبع: رویداد نفتشماره خبر:  353  |  تاریخ: 1399/11/04

کارگاه هاي تخصصی ساخت داخل در منطقه ویژه پارس
ایجاد می شود مدیرعامل سازمان منطقه ویژه اقتصادي
انرژي پارس بر ضرورت راه اندازي کارگاه هاي تخصصی و
فنی شرکت هاي تامین کننده قطعات و خدمات فنی براي
سرمایه گذاري بخش خصوصی در منطقه ویژه تأکید کرد و

 
گفت: از حضور سازندگان داخلی استقبال می کنیم. 

ایرج خرمدل در حاشیه دومین روز از بیست وپنجمین
نمایشگاه نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی عنوان کرد: با

توجه به سیاست هاي کلان وزارت نفت و سازمان منطقه ویژه و با در نظر گرفتن شرایط حاکم بر شرکت هاي داخلی درصددیم این
شرکت ها را براي حضور فعال و گسترده در منطقه ویژه ترغیب کنیم که خوشبختانه براي تحقق این مهم اقدام ها و مذاکرات اولیه با
انجمن سازندگان صنعت نفت انجام شده است و امیدواریم در آینده اي نزدیک، با اقبال سازندگان داخلی براي ارائه توانمندي هاي

 
خود روبه رو باشیم. 

وي به سهم بیش از 70 درصدي پارس جنوبی در تأمین گاز مورد نیاز کشور اشاره کرد و از راه اندازي کارگاه هاي تخصصی و فنی
براي جذب سرمایه داخلی خبر داد و افزود: این اقدام افزون بر کاهش هزینه ها براي شرکت هاي تأمین کننده کالا و خدمات فنی،
موجبات رونق اقتصادي و اشتغال زایی متناسب با آن را نیز فراهم خواهد کرد، ضمن اینکه سازمان منطقه ویژه اقتصادي با فراهم

 
کردن شرایط لازم و در اختیار گذاشتن امکانات موجود، همه تلاش خود را در این زمینه به کار خواهد برد. 

مدیرعامل سازمان منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس تصریح کرد: با راه اندازي یک شعبه از انجمن سازندگان صنعت نفت در منطقه
ویژه می توان امیدوار بود که مرکزیتی براي حضور سرمایه گذاران داخلی ایجاد شده و بی شک این تمرکز به نفع صنعت نفت خواهد

 
بود. 

 
تشکیل کارگروه رفع موانع سرمایه گذاران 

خرمدل به رفع چالش هاي پیش روي سرمایه گذاران داخلی اشاره و از تشکیل کارگروهی با عنوان بررسی مشکلات و رفع موانع
سرمایه گذاران در منطقه ویژه خبر داد و اظهار کرد: هم اکنون بخش قابل توجه اي از پروژه هاي اصلی توسعه اي پارس جنوبی
(فازهاي پالایشگاهی) رو به پایان است؛ ضمن اینکه بنا به دستور مقام عالی وزارت نفت و مدیرعامل شرکت ملی نفت مبنی بر لزوم
تداوم سرمایه گذاري در بخش هاي پایین دستی صنایع پتروشیمی، زنجیره تکمیلی پروپیلن و متانول، اقدام هاي لازم براي برطرف

 
کردن مشکلات سرمایه گذاران در دست انجام است. 



وي یادآور شد: کارگروهی مبنی بر رفع چالش هاي پیرامون سرمایه گذاران کنونی در مدیریت امور حقوقی و قراردادهاي سازمان
شکل گرفته که با اولویت پروژه هایی که بیشترین اشتغال زایی و بیشترین نیازمندي صنعت نفت را دارند، در زمینه رفع موانع سرمایه
گذاري اقدام هاي مؤثري انجام شود. بر این اساس اکنون بیش از 150 سرمایه گذار در منطقه ویژه حضور دارند که تعدادي از آنها با

 
موانعی روبه رو بودند که با تمهیدات اندیشیده شده توانستیم مشکلات حدود 25 شرکت را حل و فصل کنیم. 

مدیرعامل سازمان منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس عنوان کرد: این روند ادامه می یابد تا اینکه بتوانیم با اقدام هاي انجام شده
مشکلات همه سرمایه گذاران را برطرف کنیم و روند اشتغال زایی در منطقه ویژه را بهبود بخشیم.



تدوین سند ملی ایثار و شهادت در اسفند ماه امسال

منبع: رساشماره خبر:  354  |  تاریخ: 1399/11/04

مازندران - رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور امروز در دیدار نماینده ولی فقیه در مازندران از تدوین سند ملی ایثار و
شهادت در اسفند ماه امسال خبر داد.

مازندران - رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور امروز در دیدار نماینده
ولی فقیه در مازندران از تدوین سند ملی ایثار و شهادت در اسفند ماه امسال

 
خبر داد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري رسا در مازندران، اوحدي، رییس بنیاد شهید و
امور ایثارگران کشور امروز در دیدار نماینده ولی فقیه در مازندران از تدوین

 
سند ملی ایثار و شهادت در اسفند ماه امسال خبر داد. 

وي با بیان این که شوراي عالی انقلاب فرهنگی و همچنین شوراي هماهنگی مهندسی فرهنگی کشور مسؤولیت تدوین سند ملی ایثار
و شهادت را به بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور واگذار کرده است، افزود: با تلاش هاي صورت گرفته این سند در آستانه تدوین

 
است. 

اوحدي در ادامه سخنان خود با بیان این که براي نخستین بار کمیسیون پزشکی رسیدگی به امور جانبازان در 24 استان کشور برگزار
شده است، ادامه داد: تعداد پرونده هاي حوزه جانبازي که امسال بررسی و تعیین و تکلیف می شود با توجه به شرایط کرونایی به

 
وجود آمده در کشور بیشتر از سال هاي گذشته است. 

رییس سازمان بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور، بودجه 1400 این سازمان را کاملاً عملیاتی دانست و خاطرنشان کرد: همه تلاش

 
خود را به کار خواهیم گرفت تا دین خود را به خانواده هاي شهدا، جانبازان و ایثارگران ادا کنیم. 

وي در ادامه سخنان خود در خصوص جامعه ایثارگري، طبق حقوقی که باید بر اساس قانون انجام می شد دچار عقب ماندگی هاي
جدي هستیم، افزود: مهم ترین مسأله اي که امروز در بنیاد شهید نسبت به جامعه ایثارگري داریم موضوع اشتغال فرزندان جامعه

 
ایثارگري است. 

اوحدي با اشاره به این که تاکنون اقدامات خوبی براي رفع مشکل اشتغال فرزندان شهدا و ایثارگران در کشور صورت گرفته است،

 
ادامه داد: با دستور رییس جمهور همه فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد باید استخدام شوند. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران با بیان این که موضوع مسکن جامعه ایثارگري در سفرهاي استانی مورد توجه جدي قرار می گیرد،
افزود: تاکنون بیش از 61 هزارمتر مربع زمین براي ساخت مسکن براي این عزیزان تأمین شد که در طول 12 سال گذشته 80 درصد

 
افزایش داشته است. 



وي با بیان این که اگر رویکرد مدیریت ها جهادي باشد ظرفیت ها در داخل پاسخگوي بسیاري از نیازها و مشکلات است، ادامه داد:

 
حمایت از این قشر عزیز یک وظیفه و تکلیف است که باید دنبال کنیم. 

اوحدي در ادامه سخنان خود به ساماندهی گلزار شهدا در سطح کشور اشاره کرد و با بیان این که این مسأله بر اساس مطالبات و
رهنمودهاي مقام معظم رهبري دنبال خواهد شد، گفت: مقام معظم رهبري نسبت به ساماندهی گلزار شهدا ملاحضات جدي داشتند و

 
نگاه ما این است که 20 درصد باقیمانده ساماندهی ها باید بر اساس رویکردي که مقام معظم رهبري فرمودند انجام شود. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران با بیان این که مقام معظم رهبري فرمودند گلزار شهدا را همان طور که خانواده ها می خواهند

 
ساماندهی کنید، افزود: به همین دلیل، تکمیل این طرح بر اساس رهنمودهاي مقام معظم رهبري دنبال خواهد شد. 

وي در بخش پایانی سخنان خود گفت: آگاهی، بینش و بصیرتی که در میان همسران و مادران شهدا داریم گنیجنه اي عظیم و عامل
عزت و اقتدار انقلاب و نظام اسلامی است./950/



ما به التفاوت ارز باید به جیب مردم برود

منبع: رساشماره خبر:  355  |  تاریخ: 1399/11/04

ییس مجلس شوراي اسلامی گفت: ما به التفاوت ارز بین 700 تا 800 هزار میلیارد تومان است که باید به جیب مردم رفته و
مشکلات آنها را حل کند و مجلسین کار را انجام می دهد.

ییس مجلس شوراي اسلامی گفت: ما به التفاوت ارز بین 700 تا 800 هزار
میلیارد تومان است که باید به جیب مردم رفته و مشکلات آنها را حل کند و

 
مجلسین کار را انجام می دهد. 

به گزارش سرویس سیاسی خبرگزاري رسا، محمدباقر قالیباف رییس مجلس
شوراي اسلامی امروز شنبه (4بهمن) در آیین تجلیل از پژوهشگران برتر مرکز
پژوهش هاي مجلس، اظهار داشت: مابه التفاوت ارز بین 700 تا 800 هزار

 
میلیارد تومان است که باید به جیب مردم رفته و مشکلات آن را حل کند و مجلس حتماً این کار را انجام می دهد. 

 
وي افزود: ما در مجلس توجه به سلامت، معیشت، محرومیت زدایی و تولید و اشتغال را در دستور کار قرار داده ایم. 

رییس مجلس تصریح کرد: ارزهاي زیادي براي تولید و اشتغال از صندوق ارزي و صندوق توسعه ملی به اذن مقام معظم رهبري و به
درخواست دولت تخصیص پیدا کرده است و ریال هاي زیادي براي اشتغال در بودجه در نظر گرفته شده است، اما ایجاد اشتغال روش

 
می خواهد که بایستی در ابتدا روش هاي آن را از غل و زنجیر خارج کنیم. 

قالیباف اظهار داشت: اشتغال آن نیست که بگوییم ما پول دادیم و باید ایجاد شغل ایجاد شود؛ شورایعالی کار و منابع تخصیص پیدا
کرده و به عده اي پول بدهیم تا شغل ایجاد کنند؛ نمی توانیم منتظر بمانیم که هر مقدار بودجه اي که دادیم با محاسبات و فرمول

 
بگوییم این مقدار شغل در کشور ایجاد شد و در نهایت گزارش بدهیم که بین 800 هزار تا یک میلیون شغل ایجاد کردیم. 

رییس مجلس تاکید کرد: اگر در هر خانه اي را بزنیم و سوال کنیم که از این خانه آیا کسی سر کار رفته است؟ آنها پاسخ می دهند

 
که خیر. 

وي افزود: ما وقتی می گوییم 3 میلیون بیکار داریم و یک میلیون آن مشغول به کار شده اند حداقل بایستی 30 درصد آنها داراي

 
شغل باشند. 

رییس مجلس اظهار داشت: مشکل کشور درآمد نیست بلکه هزینه است، اختصاص 100 میلیارد دلار اثري در تولید و اشتغال ندارد،

 
این جایی است که باید به آن توجه کرد. 

قالیباف گفت: اختلاف دیدگاه در مسائل سیاسی با دولت وجود دارد اما در جلسات مخلتف گفته ایم که ما در مجلس براي حل
مشکلات اقتصادي تمام قد در خدمت دولت براي افتخارآفرینی کشور قدم برخواهیم داشت، بنابراین بحث هاي سیاسی در این



تصمیمات اثري ندارد و نمونه هایی بوده که به دولت کمک شده است. امروز هم می گوییم براي حل مشکلات مردم به دولت کمک

 
خواهیم کرد. 

رییس مجلس شوراي اسلامی تأکید کرد: مجلس شوراي اسلامی قانون را تصویب می کند و اجرا کردن آن نیز با دولت است، به همین
دلیل بوده که مصوبات دولت به هیأت تطبیق مجلس ابلاغ و پس از آن اجرایی می شود ضمن اینکه نظارت و ارزیابی هم با مجلس

 
شوراي اسلامی است لذا براي خدمت به مردم با همه وجود گام برخواهیم داشت. 

وي اظهار کرد: مرکز پژوهش ها باید در جایگاه یک کارفرماي پیشرو باشد و از کارگزار پیرو عبور کند تا این چرخه غلط مدیریت و
نظام بروکراسی که مردم را تحت فشار قرار می دهد، حل شود، این رسالت برعهده مرکز پژوهش ها است. بخش هاي اقتصادي می

 
دانند که با مرکز پژوهش ها جلسات مداومی داشته ام و این قضیه از روز نخست ورودم به قوه مقننه شکل گرفته است. 

رییس نهاد قانونگذاري گفت: براي برنامه هفتم توسعه باید با این نگاه وارد کار شویم تا گام هاي جدي برداشته شود و همانطور که
حضرت آقا فرمودند رفع و خنثی سازي تحریم صورت گیرد و این موضوع باعث می شود که دشمنان و در رأس آنها آمریکا زیاده

 
خواهی نکنند و حق ملت ما که برداشتن تحریم ها بوده، محقق شود. 

وي گفت: ما امروز نظام آشفته اي در نظام بروکراسی داریم و آنقدر متورم شدیم که قریب به 90 درصد درآمد کشور فقط صرف هزینه

 
هاي جاري می شود این در حالی است که بروکراسی مانند غل و زنجیر دست و پاي ما را در کشور گرفته است. 

رییس مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: گفته می شود که مجلس نرخ ارز تعیین کرده است؛ تهمت ناروا به مجلس نزنید؛ مجلس

 
نرخ ارز تعیین نکرده و آن قدر نادان و ناشی نسبت به اقتصاد نیستیم که نرخ ارز تعیین کنیم. 

قالیباف افزود: ما در مجلس شوراي اسلامی محکم ایستاده ایم تا سیاست هاي ارزي را اعمال کنیم و نگذاریم هر دولتی که می آید از

 
سیاست هاي ارزي خارج شود. 

وي اظهار داشت: در لایحه پیشنهادي دولت براي بودجه سال آینده 46 درصد هزینه ها و 10 درصد درآمدها افزایش یافته و به معناي

 
آن است که دولت براي هزینه هاي خود دست در جیب مردم می کند. 

رییس مجلس با بیان اینکه کشور امروز درگیر چالشی جدي است که آن را در حکمرانی کشور می بینیم، بیان کرد: گفته می شود
اشکال کار در این است که جاي علم بر پیشانی سیاست خالی است به اعتقاد بنده اشکال فراتر است چرا که کشور براساس سیستم
بروکراسی یکصدساله که به همه ما ارث رسیده است، اداره می شود. این سیستم نه در اختیار سیاستمداران است و نه در اختیار حوزه

 
علم. هر مدیري در بخش و قوایی بخواهد تصمیمی را اجرا کند یا هیچ وقت اجرا نمی شود یا ناقص اجرا می شود. 

قالیباف اظهار داشت: خروجی گزارش هاي عملکرد برنامه توسعه سوم تا ششم نشان می دهد که سوءمدیریت در بخش هاي مختلف

 
کشور وجود دارد و اگر به صورت پانسیونی برخی مجموعه ها موفق عمل کرده اند به دلیل مدیریت درست مدیر آن مرکز بوده است. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: مرکز پژوهش ها باید به این سوال پاسخ دهد که رسالت آن چیست؟ چرا که اشکالات ما از
جایی شروع شد که هر مجموعه اي از فلسفه وجودي خود فاصله گرفته و کارها روي زمین مانده است و به یک مجموعه بی خاصیتی
تبدیل شده که در کار دیگران دخالت کرده و ایجاد مزاحمت می کند. در واقع باعث ایجاد نظام آشفته در این نظام بروکراسی می



 
شود. 

وي با تاکید بر اینکه مجلس باید در رأس امور، سیاستگذار و ریل گذار باشد تا بتواند هم برنامه بدهد و هم نظارت کند، گفت: باید
مشخص شود که مرکز پژوهش ها چه رسالتی دارد چرا که مرکز تنها متعلق به مجلس نیست و گنجینه اي براي تحول در چالش و

 
اشکال اساسی کشور است. 

قالیباف با بیان اینکه دو رویکرد براي مرکز پژوهش ها قابل تصور است، گفت: یک رویکرد می تواند کارگزار پیرو باشد یعنی آنچه که
تاکنون صورت گرفته و رویکرد دیگر می تواند کارفرماي پیش رو باشد که به نظر بنده باید رویکرد دوم براي مرکز پژوهش هاي

 
مجلس اتخاذ شود. 

وي ادامه داد: نمی توانیم بگوییم براي کشور 10 اولویت داریم و در سطح مجلس و مرکز پژوهش ها، در خلال مسیر ریل گذاري،
متمرکز به موضوعاتی باشیم که صرفا گره هاي خرد و ریز را منفعلانه دنبال و حل کنیم، این مسیر باید اصلاح شود و انباشت گره ها
از تصمیم ها را باز کنیم، چرا که انواع موانع بر سر راه مردم از جمله در حوزه هاي اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و محیط

 
زیست وجود دارد و باید غل و زنجیر را از خود باز کنیم. 

رییس مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: یکی از موضوعاتی که می تواند دور بسته ضعف و سوءمدیریت در کشور را بشکند آن هم به
دست افراد جوان، انقلابی، متعهد، خلاق، وقت گذار، حاضر در میدان، آگاه به مسائل روز، کارکشته، با تجربه، با نشاط و با گفت وگوي

 
لازم در همه سطوح مدیریتی نظام اداري و اجرایی، همین لایحه بودجه است. 

قالیباف با تاکید بر اینکه امروز در بودجه انضباط نداریم، بیان کرد: مجلس نرخ ارز را تعیین نکرده است ما نادان و ناشی به اقتصاد

 
نیستیم، نه مجلس و نه دولت قادر نیست نرخ ارز را تعیین کند چرا که نرخ ارز نتیجه مدیریت و عملکرد ما در کف بازار است. 

رییس مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: ما در مجلس ایستاده ایم تا سیاست ارزي را در نظر بگیریم که هر دولتی روي کار آمد نتواند
از این سیاست خارج شود، این تهمت ناروا است که می گویند مجلس نرخ ارز تعیین کرده است بلکه ما می گوییم تفاوت نرخ تسعیر
ارز با نرخ آزاد که حجم بسیار زیادي است به حدي که بیشتر از بودجه جاري است، کجا خرج می شود؟ اکنون ناراحت همین موضوع

 
هستند. 

وي ادامه داد: مسئله اصلی ما در مجلس است حتی گفته می شود مجلس سقف درآمد نفتی را بسته است در حالی که این چنین
نیست هرچقدر می خواهند این سقف را بالا ببرند ولی باید واقع بینانه به شرایط نگاه کنیم، در شرایط سخت کنونی تحقق فروش
روزانه 1.5 میلیون بشکه نفت ممکن است و اگر بیشتر تحقق پیدا کند مهم است که بدانیم این درآمد نفتی کجا خرج می شود آیا

 
منجر می شود به این که دولت چاق و هزینه ها بالاتر رود. 

قالیباف با اشاره به برخی جزئیات لایحه بودجه 1400، گفت: در بودجه اي که دولت ارائه کرده است هزینه ها به نسبت سال گذشته
46 درصد افزایش یافته، در مقابل میزان افزایش درآمد 10 درصد بوده است که این یعنی 36 درصد گپ ایجاد شده است در واقع قرار
است در جیب مردم برداشته شود از این رو اعتقاد داریم سیاست هاي مالی غلط دولت در سیاست پولی اثرگذار بوده و تورم را بالاتر

 
می برد. 

وي افزود: وقتی گرانی و تورم در جامعه رخ دهد کارگر و کارمند هرچقدر کار کنند، وام بگیرند دیگر باید آرزوي مسکن را فراموش



 
کنند، در واقع مجلس می خواهد جلوي تصمیم هاي تورم زا در دولت را بگیرد. 

قالیباف اظهار داشت: می گویند ما به فکر معیشت مردم هستیم، لذا باید گفته شود که ما نیز به فکر معیشت مردم بوده ایم و البته
خواهیم بود اما این سوال وجود دارد که چرا با ارز 4200 تومانی که قرار بود قیمت ها ارزان شود، تا اینکه کالاهاي اساسی را در اختیار
مردم قرار دهند، اما مشاهده کرده ایم که نرخ ارز همچنان بالا می رود و قیمت ها هم افزایش می یابد و این به گونه اي است که با

 
بالا رفتن نرخ ارز اقلام اساسی همچون تخم مرغ و کالاهاي دیگر قیمت دوچندانی پیدا می کنند. 

رییس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: اگر به اعداد و ارقام نگاهی بیاندازیم چند ده میلیارد دلار رفته است و می خواهم بگویم تا
مهرماه سال 1400 به طور دقیق با همین شرایط سخت ارزي 4.2 میلیارد دلار به نهاده هاي دامی اختصاص یافته است پس مرغ باید
با احتساب سالن اجاره اي مرغداري، دارو، واکسن، و همه این مسائل، کیلویی حدود 10 هزار تومان یعنی باید یک و نیم دلار باشد، اما

 
مرغ را در حال حاضر کیلویی 25 هزار تومان به مردم می دهید، این سوال وجود دارد که مابه التفاوت این ارز کجا رفته است؟ 

وي تأکید کرد: ما حتماً باید در بودجه سال آینده تفکیک کنیم و سیاستی را براي این کار مشخص خواهیم کرد. بنابراین مجلس
شوراي اسلامی تعیین می کند یارانه را ابتداي زنجیره به مردم بدهد یا اینکه آن را در انتهاي زنجیره در اختیار مردم بگذارید؛ این

 
موضوع را مشورت گرفته ایم و البته مشخص هم هست. 

رییس نهاد قانونگذاري کشور گفت: حرفمان این است که وقتی سیاست دولت بر این بوده که مردم رونق اقتصادي را به گونه اي
ببینند که دیگر 45 هزار تومان را طلب نکنند و این آرزوي ما است ولی این وعده دولت تحقق پیدا نکرده، ما در مجلس پاي این
ایستاده ایم. حالا که این موضوع محقق نشده و قیمت مرغ گرانتر شده است. مابه التفاوت ارز مال مردم است. بنابراین اجازه نمی
دهیم که دولت آن را خرج شرکت هاي دولتی کند و تا 60 میلیارد در این زمینه به این شرکت ها کمک شود و البته خدماتی را که

 
تولید می کنند نیز گرانتر براي دولت تمام شود لذا ما جلوي این را می گیریم پس اگر این گران شد باید یارانه هم افزایش پیدا کند. 

رییس مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: وقتی گرانی و تورم در جامعه رخ دهد کارگر و کارمند هرچقدر کار کنند، وام بگیرند دیگر
باید آرزوي مسکن را فراموش کنند، در واقع مجلس می خواهد جلوي تصمیم هاي تورم زا در دولت را بگیرد./998/د101/ب1



صدور مجوز ساخت و ساز در حوزه گردشگري استان مرکزي تسهیل می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  356  |  تاریخ: 1399/11/04

اراك- معاون هماهنگی امور عمرانی استانداري مرکزي، گفت: خارج از محدوده روستاهاي نظم آباد و حسین آباد اراك ساخت
و ساز ممنوع است اما در حوزه گردشگري مجوز می دهیم.

اراك- معاون هماهنگی امور عمرانی استانداري مرکزي،
گفت: خارج از محدوده روستاهاي نظم آباد و حسین آباد
اراك ساخت و ساز ممنوع است اما در حوزه گردشگري

 
مجوز می دهیم. 

به گزارش خبرنگار مهر، مهدي زندیه وکیلی عصر شنبه در
جلسه کارگروه میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
استان مرکزي، اظهار کرد: براي حجم بالاي تقاضاي سرمایه
گذاري و گردشگري در روستاهاي نظم آباد و حسین آباد

 
بغدادي اراك، باید طرح کالبدي پیش بینی و تعریف شود. 

وي با اشاره به اینکه در روستاي نظم آباد نیاز به هتل نداریم و با سرمایه گذاري در پروژه هاي احداث هتل مخالف هستیم، افزود: در
هیچ زمینه اي خارج از محدوده روستا اجازه ساخت و ساز داده نمی شود، ولی در حوزه گردشگري مجوز خواهیم داد و با این روند و

 
تدبیر همه تقاضاها به سمت گردشگري سوق می یابد. 

زندیه وکیلی ادامه داد: باید سفره خانه هاي حسین آباد براي کسب مجوز فعالیت اقدام کنند تا در صورت تخلف برخورد قانون با آنها

 
صورت گیرد. البته این روستا نیز نیازمند طرح کار کالبدي است. 

در این جلسه بالغ بر 21 پروژه گردشگري، شامل احداث هتل سه ستاره با سرمایه گذاري پنج میلیارد و 111 میلیون ریال و اشتغال
زایی براي 30 نفر، هتل یک ستاره با 8 میلیارد ریال اعتبار و اشتغال زایی براي 5 نفر در روستاي کهک تفرش، ایجاد تأسیسات اقامتی
در جاده نورعلی بیگ ساوه با سرمایه گذاري 978 میلیارد ریال و اشتغال زایی براي 140 نفر، احداث مجتمع گردشگري با 210

میلیارد ریال سرمایه گذاري و اشتغال 24 نفر و… مورد بحث و بررسی و تصویب قرار گرفت.



باید حرکت عظیم عمومی در کارآفرینی ایجاد کنیم

منبع: رساشماره خبر:  357  |  تاریخ: 1399/11/04

سردار سلیمانی گفت: براساس منظومه فکري رهبر معظم انقلاب باید بتوانیم یک حرکت عظیم عمومی در جهت ایجاد
اشتغال و کارآفرینی ایجاد کنیم.

سردار سلیمانی گفت: براساس منظومه فکري رهبر معظم انقلاب باید بتوانیم

 
یک حرکت عظیم عمومی در جهت ایجاد اشتغال و کارآفرینی ایجاد کنیم. 

به گزارش سرویس سیاسی خبرگزاري رسا، سردار غلامرضا سلیمانی رییس
سازمان بسیج مستضعفین بعدازظهر امروز (شنبه 4 بهمن) در آیین امضاي
تفاهم نامه میان این سازمان و کمیته امداد امام خمینی(ره) با بیان اینکه این
تفاهم نامه یک سابقه عملیاتی درخشان و عمق عملیاتی موفق و دستاوردهاي

روشنی در کارنامه خود دارد، گفت: باید به دنبال گسترش و تعمیق تعامل و هم افزایی داشته باشیم و براساس منظومه فکري رهبر

 
معظم انقلاب بتوانیم یک حرکت عظیم عمومی در جهت ایجاد اشتغال و کارآفرینی ایجاد کنیم. 

وي افزود: سازمان بسیج بعنوان یک تشکیلات مردمی آمادگی دارد همه ظرفیت هاي مردمی را در شهرها و استان ها بسیج کند و

 
حتی فراتر از این تفاهم نامه هم به تحقق اهداف کمک کند. 

سردار سلیمانی تاکید کرد: آرمان امام راحل اعتلاي قشر مستضعف بوده و ما باید تلاش کنیم این ارمان محقق شود، تاکید رهبر
معظم انقلاب هم تحقق این آرمان است./998/د102/ب1



اقتصاد دریامحور با توجه به توان داخلی محقق می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  358  |  تاریخ: 1399/11/04

وزیر راه توسعه اقتصاد دریا محور را سیاست و هدف کلان اقتصادي کشور دانست و گفت: در توسعه این سیاست، باید از
ظرفیت و توان داخلی استفاده کرد.

وزیر راه توسعه اقتصاد دریا محور را سیاست و هدف کلان
اقتصادي کشور دانست و گفت: در توسعه این سیاست، باید

 
از ظرفیت و توان داخلی استفاده کرد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از صدا و سیما، محمد
اسلامی در مراسم امضاي تفاهم نامه ساخت و تأمین 10
فروند شناور راهنمابر که با حضور فرمانده قرارگاه سازندگی
خاتم الانبیا، مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي، مشاور
رئیس جمهور، رئیس دبیرخانه شوراي عالی صنایع دریایی
و رئیس دانشگاه علم و صنعت ایران در وزارت راه و

شهرسازي برگزار شد، افزود: توسعه نیروي انسانی توانمند در عرصه دریا و قلمرو کسب و کارهاي دریایی و بندري نیازمند ظرفیت
سازي است که این امر جزو سیاست ها و اهداف کلان نظام جمهوري اسلامی ایران است و تحقق این امر، می تواند صدها دسته شغلی

 
را براي جوانان توانمند کشور ایجاد کرده یا توسعه دهد. 

وي اعتماد به توانمندي هاي داخلی را جزو شریان هاي حیاتی براي گسترش حمل و نقل دریایی دانست و گفت: در این فرایند می

 
توانیم سهم خود را از دریاهاي جهان براي شکوفایی و توسعه اقتصادي کشورمان تحصیل کنیم. 

وزیر راه و شهرسازي همچنین افزود: نمی توانیم متأثر از تحریم ها و به بهانه وجود تحریم علیه کشورمان، از توجه به ظرفیت هاي

 
داخلی کشورمان غافل شویم. 

وي از توجه دو شرکت کشتیرانی جمهوري اسلامی ایران و شرکت ملی نفتکش در مورد توجه به ظرفیت هاي داخلی تشکر کرد و
گفت: این دو شرکت خوشبختانه به ظرفیت هاي داخلی توجه کردند و باید مصمم تر از قبل از توان داخلی براي ساخت و تعمیر و

 
اورهال شناورهاي خود بهره مند شوند. 

اسلامی همچنین افزود: با یکپارچگی، وحدت و همبستگی و کار شبانه روزي است که می توانیم صنعت کشور را توسعه دهیم و
مشاغل دانش بنیان و پیشرفته در حوزه دریایی را توسعه بخشیم که این مشاغل می تواند براي حل مشکل اشتغال کشور به کمک

 
بیاید. 

وي همچنین گسترش سهم کشورمان در بازارهاي جهانی را یکی از ثمرات توجه به ظرفیت هاي داخلی دانست و تاکید کرد: بخش
علمی و دانشگاهی کشورمان نیز می تواند در این امر کمک شایان توجهی به اقتصاد و صنعت حمل و نقل کشورمان کند و از این رو



امروز با یکی از معتبرترین و قدیمی ترین دانشگاه هاي کشور براي تأسیس دانشکده اي مرتبط با علوم و فنون دریایی به توافق
رسیدیم و امیدواریم بزودي صنعت دریایی کشور از نتایج این همکاري بهره مند شود.



دومین جلسه شوراي فرهنگی بسیج آموزش و پرورش منطقه 13 تهران

منبع: پاناشماره خبر:  359  |  تاریخ: 1399/11/04

تهران(پانا)- دومین جلسه شوراي فرهنگی بسیج آموزش و پرورش منطقه 13 تهران با حضورسید محمد هادي حسینی مدیر
آموزش و پرورش منطقه 13، موسوي مسئول سازمان بسیج دانش آموزي و فرهنگیان منطقه، گرجی مسئول پیشکسوتان

بسیج ناحیه کمیل و هیئت همراه و اعضاي شوراي معاونین منطقه در سالن 9 دي برگزار شد.

تهران(پانا)- دومین جلسه شوراي فرهنگی بسیج آموزش و
پرورش منطقه 13 تهران با حضورسید محمد هادي
حسینی مدیر آموزش و پرورش منطقه 13، موسوي
مسئول سازمان بسیج دانش آموزي و فرهنگیان منطقه،
گرجی مسئول پیشکسوتان بسیج ناحیه کمیل و هیئت
همراه و اعضاي شوراي معاونین منطقه در سالن 9 دي

 
برگزار شد. 

به گزارش کارشناسی اطلاع رسانی و روابط عمومی آموزش و پرورش منطقه 13 تهران؛ دومین جلسه شوراي فرهنگی بسیج آموزش و

 
پرورش منطقه13 تهران در سالن 9 دي برگزار گردید. 

در ابتداي جلسه، حسینی مدیر منطقه ضمن تاکید بر منویات مقام معظم رهبري (مدظله العالی) مبنی بر تمرکز برنامه ها بر توسعه
فرهنگی و پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی و توجه ویژه به گام دوم انقلاب اسلامی در خصوص ضرورت همکاري و مشارکت تمامی

 
دستگاه ها در برنامه ریزي هاي آموزش و پرورش در راستاي سند تحول بنیادین آموزش و پرورش مطالبی بیان کرد. 

سپس، گرجی و هیئت همراه هرکدام راهکارهایی را جهت پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی و ایجاد زمینه اشتغال نیازمندان و

 
خانواده هاي بی سرپرست ارائه دادند. 

در پایان مقرر شد کلیه مسئولین اداري منطقه جهت برنامه ریزي هاي بعدي در جلسه دعوت شده و نقشه راه فرهنگی-اجتماعی

 
جهت پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی توسط گرجی و هیئت همراه ارائه شود. 

آموزش و پرو ش منطقه 13 شوراي فرهنگی بسیج آموزش و پرورش آسیب هاي اجتماعی اشتغال نیازمندان سید محمد هادي
حسینی



کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون

منبع: بانک و رسانهشماره خبر:  360  |  تاریخ: 1399/11/04

بانک و رسانه : بانک پارسیان در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دو میلیارد ریال به مجمع خیرین انتقال خون کمک
کرد. بر اساس این گزارش، این اقدام خیرخواهانه بانک پارسیان به منظور تکمیل پروژه انتقال خون بیرجند (خراسان جنوبی)

و اتمام عملیات ساختمانی آن صورت گرفته است. گفتنی است؛ بانک پارسیان به عنوان ...

 
کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون 

 
بانک و رسانه : بانک پارسیان در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دو میلیارد ریال به مجمع خیرین انتقال خون کمک کرد. 

بر اساس این گزارش، این اقدام خیرخواهانه بانک پارسیان به منظور تکمیل پروژه انتقال خون بیرجند (خراسان جنوبی) و اتمام

 
عملیات ساختمانی آن صورت گرفته است. 

گفتنی است؛ بانک پارسیان به عنوان بانک پیشگام در فعالیت هاي انسان دوستانه و نیکوکارانه، علاوه بر اقدامات مالی، همواره نگاه
جدا از یک بنگاه اقتصادي به جامعه و مردم عزیز کشور داشته که همراهی با موسسات و انجمن هاي خیریه و همچنین پرداخت

 
تسهیلات ازدواج، خود اشتغالی و کارآفرینی و ... بخشی از فعالیت هاي عام المنفعه این بانک است. 

 
Related Postsخدمات ویژه بانک سامان براي فعالان صنایع غذایی 

 
قطع موقت سرویس هاي غیر حضوري بانک ملت با تغییر ساعت رسمی کشور 

 
کاهش سهم واگذاري اتکایی اجباري بیمه هاي زندگی و غیر زندگی 

اعطاء نشان ویژه مدیریت بحران سیزدهمین سمپوزیوم بین المللی روابط عمومی به روابط عمومی بانک



 
سرمایه 

 
مجمع عمومی عادي سالانه بانک آینده برگزار شد 

سود مشارکت در منافع سال 95 بیمه عمر و سرمایه گذاري شرکت بیمه "ما" با نرخ سود 24٫44

 
درصد محقق شد 

 
افزایش ضریب امنیتی عملیات مالی با سامانه رمزساز بانک ایران زمین 

 
کسب لوح تقدیر ویژه توسط بانک گردشگري در همایش و نمایشگاه معدن و صنایع معدنی ایران 

 
اعلام نرخ حق الوکاله بانک اقتصادنوین در سال 99 

بازدید مدیرعامل بانک ملت از شرکت پارس خودرو



کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون

منبع: روزنامه راه مردمشماره خبر:  361  |  تاریخ: 1399/11/04

بانک پارسیان در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دو میلیارد ریال به مجمع خیرین انتقال خون کمک کرد.

راه مردم؛ بر اساس این گزارش، این اقدام خیرخواهانه بانک پارسیان
به منظور تکمیل پروژه انتقال خون بیرجند (خراسان جنوبی) و اتمام

 
عملیات ساختمانی آن صورت گرفته است. 

گفتنی است؛ بانک پارسیان به عنوان بانک پیشگام در فعالیت هاي
انسان دوستانه و نیکوکارانه، علاوه بر اقدامات مالی، همواره نگاه جدا از
یک بنگاه اقتصادي به جامعه و مردم عزیز کشور داشته که همراهی با
موسسات و انجمن هاي خیریه و همچنین پرداخت تسهیلات ازدواج،
خود اشتغالی و کارآفرینی و ... بخشی از فعالیت هاي عام المنفعه این

بانک است.



قالیباف: مرغ باید کیلویی 10 هزار تومان باشد نه 25 هزار تومان

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  362  |  تاریخ: 1399/11/04

رئیس مجلس شوراي اسلامی با انتقاد از لایحه بودجه 1400، گفت: مجلس نرخ ارز و سقف فروش نفت را تعیین نمی کند بلکه

 
می خواهد مانع از تصمیم گیري هاي تورم زاي دولت شود. 

به گزارش پایگاه خبري آرمان اقتصادي، محمدباقر قالیباف با حضور در مراسم تقدیر از پژوهشگران برتر مرکز پژوهش هاي مجلس
ضمن تبریک ولادت باسعادت دخت نبی اکرم صدیقه کبري و آغاز دهه فجر و ولادت باسعادت حضرت امام خمینی (ره)، گفت: از
اینکه امروز توفیق پیدا کرده ام تا در جمع شما باشم بسیار خوشحالم، چندماهی است که تلاش دارم چنین فرصتی ایجاد شود تا در

 
خدمت شما باشم چرا که اعتقاد قلبی بنده این است که مرکز پژوهش ها اهمیت زیادي براي کشور و تحول در کشور دارد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی نکاتی را در خصوص دفتر مرکز پژوهش ها در قم و مرکز تحقیقات مجلس در این استان بیان کرد و
اظهار داشت: تصور نشود این دو مرکز قرار است کار موازي و تکراري انجام دهند، مرکز پژوهش هاي قم متمرکز بر موضوعات کاربردي
است و مرکز تحقیقات قم براي تحقیقات بنیادي در نظر گرفته شده است تا آغاز و شروع هر قانون منطبق بر شرع مقدس و فقه

 
اسلامی باشد. 

وي با بیان اینکه کشور امروز درگیر چالشی جدي است که آن را در حکمرانی کشور می بینیم، بیان کرد: گفته می شود اشکال کار در
این است که جاي علم بر پیشانی سیاست خالی است، به اعتقاد بنده اشکال فراتر است چرا که کشور براساس سیستم بروکراسی
یکصدساله که به همه ما ارث رسیده است، اداره می شود. این سیستم نه در اختیار سیاستمداران است و نه در اختیار حوزه علم. هر

 
مدیري در بخش و قوایی بخواهد تصمیمی را اجرا کند یا هیچ وقت اجرا نمی شود یا ناقص اجرا می شود. 

قالیباف اظهار داشت: خروجی گزارش هاي عملکرد برنامه توسعه سوم تا ششم نشان می دهد که سوءمدیریت در بخش هاي مختلف

 
کشور وجود دارد و اگر به صورت پانسیونی برخی مجموعه ها موفق عمل کرده اند به دلیل مدیریت درست مدیر آن مرکز بوده است. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: مرکز پژوهش ها باید به این سوال پاسخ دهد که رسالت آن چیست؟ چرا که اشکالات ما از
جایی شروع شد که هر مجموعه اي از فلسفه وجودي خود فاصله گرفته و کارها روي زمین مانده است و به یک مجموعه بی خاصیتی
تبدیل شده که در کار دیگران دخالت کرده و ایجاد مزاحمت می کند. در واقع باعث ایجاد نظام آشفته در این نظام بروکراسی می

 
شود. 

وي با تاکید بر اینکه مجلس باید در رأس امور، سیاستگذار و ریل گذار باشد تا بتواند هم برنامه بدهد و هم نظارت کند، گفت: باید
مشخص شود که مرکز پژوهش ها چه رسالتی دارد چرا که مرکز تنها متعلق به مجلس نیست و گنجینه اي براي تحول در چالش و

 
اشکال اساسی کشور است. 

قالیباف با بیان اینکه دو رویکرد براي مرکز پژوهش ها قابل تصور است، گفت: یک رویکرد می تواند کارگزار پیرو باشد یعنی آنچه که
تاکنون صورت گرفته و رویکرد دیگر می تواند کارفرماي پیش رو باشد که به نظر بنده باید رویکرد دوم براي مرکز پژوهش هاي



 
مجلس اتخاذ شود. 

وي ادامه داد: نمی توانیم بگوییم براي کشور 10 اولویت داریم و در سطح مجلس و مرکز پژوهش ها، در خلال مسیر ریل گذاري،
متمرکز به موضوعاتی باشیم که صرفا گره هاي خرد و ریز را منفعلانه دنبال و حل کنیم، این مسیر باید اصلاح شود و انباشت گره ها
از تصمیم ها را باز کنیم، چرا که انواع موانع بر سر راه مردم از جمله در حوزه هاي اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و محیط

 
زیست وجود دارد و باید غل و زنجیر را از خود باز کنیم. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: یکی از موضوعاتی که می تواند دور بسته ضعف و سوءمدیریت در کشور را بشکند آن هم به
دست افراد جوان، انقلابی، متعهد، خلاق، وقت گذار، حاضر در میدان، آگاه به مسائل روز، کارکشته، با تجربه، با نشاط و با گفت وگوي

 
لازم در همه سطوح مدیریتی نظام اداري و اجرایی، همین لایحه بودجه است. 

قالیباف با تاکید بر اینکه امروز در بودجه انضباط نداریم، بیان کرد: مجلس نرخ ارز را تعیین نکرده است ما نادان و ناشی به اقتصاد

 
نیستیم، نه مجلس و نه دولت قادر نیست نرخ ارز را تعیین کند چرا که نرخ ارز نتیجه مدیریت و عملکرد ما در کف بازار است. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: ما در مجلس ایستاده ایم تا سیاست ارزي را در نظر بگیریم که هر دولتی روي کار آمد نتواند
از این سیاست خارج شود، این تهمت ناروا است که می گویند مجلس نرخ ارز تعیین کرده است بلکه ما می گوییم تفاوت نرخ تسعیر
ارز با نرخ آزاد که حجم بسیار زیادي است به حدي که بیشتر از بودجه جاري است، کجا خرج می شود؟ اکنون ناراحت همین موضوع

 
هستند. 

وي ادامه داد: حتی گفته می شود مجلس سقف درآمد نفتی را بسته است در حالی که این چنین نیست هرچقدر می خواهند این
سقف را بالا ببرند ولی باید واقع بینانه به شرایط نگاه کنیم، در شرایط سخت کنونی تحقق فروش روزانه 1.5 میلیون بشکه نفت ممکن
است و اگر بیشتر تحقق پیدا کند مهم است که بدانیم این درآمد نفتی کجا خرج می شود آیا منجر می شود به این که دولت چاق و

 
هزینه ها بالاتر رود. 

قالیباف با اشاره به برخی جزئیات لایحه بودجه 1400، گفت: در بودجه اي که دولت ارائه کرده است هزینه ها به نسبت سال گذشته
46 درصد افزایش یافته، در مقابل میزان افزایش درآمد 10 درصد بوده است که این یعنی 36 درصد گپ ایجاد شده است در واقع قرار
است از جیب مردم برداشته شود از این رو اعتقاد داریم سیاست هاي مالی غلط دولت در سیاست پولی اثرگذار بوده و تورم را بالاتر

 
می برد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: وقتی گرانی و تورم در جامعه رخ دهد کارگر و کارمند هرچقدر کار کنند، وام بگیرند دیگر باید

 
آرزوي مسکن را فراموش کنند، در واقع مجلس می خواهد جلوي تصمیم هاي تورم زا در دولت را بگیرد. 

قالیباف اظهار داشت: می گویند ما به فکر معیشت مردم هستیم، لذا باید گفته شود که ما نیز به فکر معیشت مردم بوده ایم و البته
خواهیم بود اما این سوال وجود دارد که چرا با ارز 4200 تومانی که قرار بود قیمت ها ارزان شود، تا اینکه کالاهاي اساسی را در اختیار
مردم قرار دهند، اما مشاهده کرده ایم که نرخ ارز همچنان بالا می رود و قیمت ها هم افزایش می یابد و این به گونه اي است که با

 
بالا رفتن نرخ ارز اقلام اساسی همچون تخم مرغ و کالاهاي دیگر قیمت دوچندانی پیدا می کنند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: اگر به اعداد و ارقام نگاهی بیندازیم چند 10 میلیارد دلار رفته است و می خواهم بگویم تا



مهرماه سال 1400 به طور دقیق با همین شرایط سخت ارزي 4.2 میلیارد دلار به نهاده هاي دامی اختصاص یافته است پس مرغ باید
با احتساب سالن اجاره اي مرغداري، دارو، واکسن، و همه این مسائل، کیلویی حدود 10 هزار تومان یعنی باید یک و نیم دلار باشد، اما

 
مرغ را در حال حاضر کیلویی 25 هزار تومان به مردم می دهید، این سوال وجود دارد که مابه التفاوت این ارز کجا رفته است؟ 

وي تأکید کرد: ما حتماً باید در بودجه سال آینده تفکیک کنیم و سیاستی را براي این کار مشخص خواهیم کرد. بنابراین مجلس
شوراي اسلامی تعیین می کند یارانه را ابتداي زنجیره به مردم بدهد یا اینکه آن را در انتهاي زنجیره در اختیار مردم بگذارید؛ این

 
موضوع را مشورت گرفته ایم و البته مشخص هم هست. 

رئیس نهاد قانونگذاري کشور گفت: حرفمان این است که وقتی سیاست دولت بر این بوده که مردم رونق اقتصادي را به گونه اي
ببینند که دیگر 45 هزار تومان را طلب نکنند و این آرزوي ما است ولی این وعده دولت تحقق پیدا نکرده، ما در مجلس پاي این
ایستاده ایم. حالا که این موضوع محقق نشده و قیمت مرغ گرانتر شده است. مابه التفاوت ارز مال مردم است. بنابراین اجازه نمی
دهیم که دولت آن را خرج شرکت هاي دولتی کند و تا 60 میلیارد در این زمینه به این شرکت ها کمک شود و البته خدماتی را که

 
تولید می کنند نیز گرانتر براي دولت تمام شود لذا ما جلوي این را می گیریم پس اگر این گران شد باید یارانه هم افزایش پیدا کند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: من نمی خواهم آمار و ارقام بدهم اما مابه التفاوت ارزي که در این زمینه مشاهده می شود
حدود 80 هزار میلیارد است، پس این مبلغ باید به جیب مردم برود تا مشکلات آنها مرتفع شود و مجلس مصمم است این کار انجام

 
شود، البته با رویکرد توانمندسازي، توجه به سلامت، معیشت، محرومیت زدایی و تولید و اشتغال این کار باید انجام شود. 

وي تصریح کرد: تولید و اشتغال را نباید اشتباه فرض کنند، باید گفته شود چه میزان ارز براي تولید و اشتغال از صندوق توسعه ارزي
با اجازه حضرت آقا به درخواست دولت اختصاص یافته است و البته چقدر بودجه براي اشتغال پیش بینی کرده اند، بنابراین براي
اشتغال روشی می خواهد که باید نظام بروکراسی را حل کرد. اشتغال این نیست که بگوییم پول داده ایم و یک شوراي اشتغال درست
کنند و بگویند یک میلیون شغل ایجاد شده است، اما درب هر خانه اي را که می زنید می گویند این موضوع محقق نشده است. ما

 
وقتی می گوییم دو میلیون بیکار داریم و یک میلیون آن مشغول به کار شده اند حداقل بایستی 30 درصد آنها داراي شغل باشند. 

رئیس نهاد قانونگذاري افزود: مشکل کشور درآمد نیست بلکه هزینه است، اختصاص 100 میلیارد دلار اثري در تولید و اشتغال ندارد،

 
این جایی است که باید به آن توجه کرد. 

قالیباف گفت: اختلاف دیدگاه در مسائل سیاسی با دولت وجود دارد اما در جلسات مخلتف گفته ایم که ما در مجلس براي حل
مشکلات اقتصادي تمام قد در خدمت دولت براي افتخارآفرینی کشور قدم برخواهیم داشت، بنابراین بحث هاي سیاسی در این
تصمیمات اثري ندارد و نمونه هایی بوده که به دولت کمک شده است. امروز هم می گوییم براي حل مشکلات مردم به دولت کمک

 
خواهیم کرد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تأکید کرد: مجلس شوراي اسلامی قانون را تصویب می کند و اجرا کردن آن نیز با دولت است، به همین
دلیل بوده که مصوبات دولت به هیأت تطبیق مجلس ابلاغ و پس از آن اجرایی می شود ضمن اینکه نظارت و ارزیابی هم با مجلس

 
شوراي اسلامی است لذا براي خدمت به مردم با همه وجود گام برخواهیم داشت. 

وي اظهار کرد: مرکز پژوهش ها باید در جایگاه یک کارفرماي پیشرو باشد و از کارگزار پیرو عبور کند تا این چرخه غلط مدیریت و
نظام بروکراسی که مردم را تحت فشار قرار می دهد، حل شود، این رسالت برعهده مرکز پژوهش ها است. بخش هاي اقتصادي می



 
دانند که با مرکز پژوهش ها جلسات مداومی داشته ام و این قضیه از روز نخست ورودم به قوه مقننه شکل گرفته است. 

رئیس نهاد قانونگذاري گفت: براي برنامه هفتم توسعه باید با این نگاه وارد کار شویم تا گام هاي جدي برداشته شود و همانطور که
حضرت آقا فرمودند رفع و خنثی سازي تحریم صورت گیرد و این موضوع باعث می شود که دشمنان و در رأس آنها آمریکا زیاده

 
خواهی نکنند و حق ملت ما که برداشتن تحریم ها بوده، محقق شود. 

انتهاي پیام



گزارش تسهیلات اعطایی بانک رفاه کارگران در نه ماهه نخست سال 99

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  363  |  تاریخ: 1399/11/04

گزارش تسهیلات اعطایی بانک رفاه کارگران در نه ماهه نخست سال جاري در بخش هاي مختلف اقتصادي، بنگاه هاي کوچک و

 
متوسط،ضمانتنامه هاي صادره ریالی، قرض الحسنه اعطایی ازدواج و تهیه جهیزیه، اشتغالزایی منتشر شد. 

به گزارش آرمان اقتصادي به نقل از روابط عمومی بانک رفاه کارگران، این بانک در نه ماهه ابتداي سال 99، بالغ بر 1,879 میلیارد

 
ریال تسهیلات از محل منابع بانک به بنگاه هاي کوچک و متوسط پرداخت کرده است. 

همچنین بانک رفاه کارگران در نه ماهه نخست سال جاري، در بخش هاي آب و کشاورزي، صنعت و معدن، مسکن و ساختمان،

 
خدمات، بازرگانی و متفرقه بیش از 471,326 میلیارد ریال تسهیلات اعطا کرده است. 

این بانک در نه ماهه ابتداي سال 99، تعداد 9.482 فقره تسهیلات قرض الحسنه مشاغل خانگی، اشتغال زایی و کارفرمایان طرح هاي
مددجویی به مبلغ بیش از 3,255 میلیارد ریال به معرفی شدگان کمیته امداد امام خمینی (ره)، سازمان بهزیستی و وزارت تعاون، کار

 
و رفاه اجتماعی پرداخت کرده است. 

بانک رفاه کارگران همچنین در مقطع نه ماهه نخست سال جاري، مبلغ 1,170,240 میلیون ریال تسهیلات از محل منابع قراردادهاي
سپرده گذاري صندوق توسعه ملی اعطا کرده است. بر اساس این گزارش، بانک رفاه کارگران در نه ماهه ابتداي سال 99، بالغ بر

 
71,537 میلیارد ریال انواع ضمانتنامه هاي ریالی به تعداد 155.116 فقره صادر کرده است. 

همچنین شعب این بانک از محل سپرده هاي قرض الحسنه نزد خود و در نه ماهه نخست سال جاري، تعداد 39.878 فقره تسهیلات
قرض الحسنه ازدواج و تهیه جهیزیه به مبلغ بیش از 20,702 میلیارد ریال پرداخت کرده است. این گزارش حاکی است، بانک رفاه

کارگران در نه ماهه نخست سال 99، بالغ بر 37,529 میلیارد ریال تسهیلات بابت طرح هاي فعال حوزه اعتباري اعطا کرده است.



مردم سال آینده چقدر یارانه می گیرند؟ + جدول

منبع: صراط نیوزشماره خبر:  364  |  تاریخ: 1399/11/04

 
کمیسیون تلفیق مجلس سهم یارانه مردم از منابع هدفمندي یارانه ها را براي سال آینده 2 برابر کرد. 

صراط: در جلسه عصر امروز کمیته مصارف تبصره 14 کمیسیون تلفیق بودجه سال 1400 مجلس مدل پرداخت یارانه نقدي و
غیرنقدي براي سال آینده مشخص شد. براین اساس قرار است مجلس یارانه نقدي و معیشتی را ادغام و با اضافه کردن برخی منابع

 
دیگر، یارانه جدیدي به مردم بدهد. 

به گزارش فارس براي این موضوع 140 هزار میلیارد تومان منابع پیش بینی شده که بخشی ناشی از حذف ارز 4200 تومانی بوده که

 
طبق مصوبه تلفیق بودجه قرار است با نرخ 17500 تومان تسعیر و محاسبه شود. 

 
دولت در لایحه بودجه سال آینده کل رقم اختصاص یارانه به مردم را 73.8 هزار میلیارد تومان پیش بینی کرده بود. 

براساس مصوبه کمیته مربوطه، 20 میلیون نفر از مردم که صرفا یارانه نقدي 45500 هزار تومانی دریافت می کنند میزان یارانه
دریافتیشان سال آینده 2 برابر خواهد شد و به 91 هزار تومان در ماه می رسد. این 20 میلیون نفر افرادي هستند که در حال حاضر

 
یارانه معیشتی بنزین دریافت نمی کنند. مجموع یارانه بگیران نقدي حدود 78 میلیون نفر هستند. 

همچنین 58 میلیون نفري که یارانه نقدي و معیشتی بنزین دریافت می کنند سال آینده، با ادغام این دو یارانه در مجموع هر نفر

 
136 هزار تومان در ماه یارانه دریافت خواهد کرد. 

حدود 10 هزار میلیارد تومان از منابع ناشی از هدفمندي یارانه ها که قرار است به مردم اختصاص یابد، بین 10 میلیون نفري که
تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی و بهزیستی هستند، توزیع خواهد شد که البته شیوه نقدي یا غیرنقدي بودن آن مشخص
نیست. در صورتی که دولت تصمیم بگیرد این رقم را به یارانه نقدي این افراد اضافه کند، رقم یارانه دریافتی آنها از 136 هزار تومان به

 
220 هزار تومان در ماه افزایش می یابد. 

وضعیت یارانه بگیران در سال 1400- تومان
یارانه جدید-نفر 1400جمعیارانه معیشتی-نفریارانه نقدي-نفرعنوان

4550091000-2045500 میلیون نفري که فقط یارانه نقدي می گیرند

484550055000100500136000 میلیون نفري که یارانه معیشتی و نقدي می گیرند

104550055000100500220000 میلیون نفر تحت پوشش نهادهاي حمایتی
کل منابع هدفمندي براي پرداخت یارانه به مردم 140 هزار میلیارد تومان پیش بینی شده که مجموع پرداختی به مردم 126.5 هزار

 
میلیارد تومان می شود و مابقی آن نیز در اختیار دولت قرار می گیرد که به روش نقدي یا کالایی بین مردم توزیع کند. 



در این زمینه محمدباقر قالیباف رئیس مجلس در آیین تجلیل از پژوهشگران برتر مرکز پژوهش هاي مجلس، گفته است: «مابه
التفاوت ارز بین 700 تا 800 هزار میلیارد تومان است که باید به جیب مردم رفته و مشکلات آن را حل کند و مجلس حتماً این کار را

 
انجام می دهد. ما در مجلس توجه به سلامت، معیشت، محرومیت زدایی و تولید و اشتغال را در دستور کار قرار داده ایم». 

همچنین حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده مردم شاهین شهر در مجلس در گفت وگو با خبرنگار فارس گفت: «با مصوبه امروز اعضاي
کمیسیون تلفیق، یارانه نقدي در سال 1400 دو برابر خواهد شد. بر این اساس، یارانه هریک از 78 میلیون یارانه بگیر در کشور در
سال آینده 91 هزار تومان خواهد بود. همچنین طبق این مصوبه 48 میلیون نفر از اقشار ضعیف جامعه از 78 میلیون نفر یارانه شان

 
یک ونیم برابر بیشتر یعنی 136 هزار تومان خواهد بود». 



مصوبه کمیسیون تلفیق براي 2 تا 5 برابر شدن یارانه نقدي/ اختصاص 33 هزار

میلیارد تومان یارانه دارو

منبع: مرصاد نیوزشماره خبر:  365  |  تاریخ: 1399/11/04

مصوبه کمیسیون تلفیق براي 2 تا 5 برابر شدن یارانه
نقدي/ اختصاص 33 هزار میلیارد تومان یارانه دارو مرصاد
نیوز: عضو کمیسیون تلفیق بودجه سال 1400 از مصوبه
این کمیسیون براي دو برابر شدن یارانه نقدي در سال

 
آینده خبر داد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی مرصاد ،حسینعلی حاجی
دلیگانی نماینده مردم شاهین شهر در مجلس شوراي

اسلامی در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري فارس، با اشاره به نشست امروز کمیسیون تلفیق بودجه سال 1400 گفت: اعضاي
کمیسیون تلفیق بودجه سال 1400 تبصره 14 لایحه بودجه مصوبه خود درباره یارانه نقدي را اصلاح کردند و با مصوبه امروز اعضاي

 
کمیسیون تلفیق، یارانه نقدي در سال 1400 دو برابر خواهد شد. 

وي افزود: بر اساس مصوبه اعضاي کمیسیون تلفیق 20 میلیون ایرانی یارانه خود را به میزان 91 هزار تومان دریافت می کنند و 23

 
میلیون نفر یارانه 136 هزار تومانی دریافت خواهند کرد. 

این عضو کمیسیون تلفیق بودجه سال 1400 اظهار داشت : همچنین طبق این مصوبه 25 میلیون ایرانی 183 هزار تومان در ماه یارانه

 
نقدي خواهند گرفت و یارانه نقدي 10 میلیون ایرانی که جزو اقشار ضعیف هستند 267 هزار تومان به ازاي هر نفر خواهد بود. 

حاجی دلیگانی خاطرنشان کرد: همچنین اعضاي کمیسیون در مصوبه دیگري دو و نیم میلیارد دلار یعنی 33 هزار میلیارد تومان

 
یارانه را نیز به بخش دارو اختصاص دادند. 

وي همچنین گفت: اعضاي کمیسیون در مصوبه دیگري از محل تبصره 14 لایحه بودجه 32 هزار میلیارد تومان را به بخش تولید و

 
اشتغال اختصاص دادند. 

این نماینده مجلس افزود: طبق این مصوبه این 32 هزار میلیارد تومان مستقیماً در اختیار استانها قرار خواهد گرفت و طبق مصوبه

 
اعضاي کمیسیون سازمان برنامه و بودجه در این موضوع ورود اي نخواهد داشت. 

عضو کمیسیون تلفیق و بودجه سال 1400 اظهار داشت: اعضاي کمیسیون همچنین در مصوبه دیگر خود 18 هزار میلیارد تومان از

 
محل تبصره 14 لایحه بودجه به محرومیت زدایی در نقاط مختلف کشور اختصاص دادند. 

حاجی دلیگانی ادامه داد: همچنین اعضاي کمیسیون تلفیق در مصوبه دیگري سازمان هدفمندي و وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی را
موظف کردند تا نسبت به برقراري یارانه نقدي و یارانه معیشتی افرادي که مستحق دریافت این یارانه ها بودند و به هر دلیلی یارانه

 
نقدي و یارانه معیشتی آنها قطع شده اقدام کنند. 



به گزارش فارس، مصوبات کمیسیون تلفیق پس از تصویب در صحن علنی مجلس و تأیید شوراي نگهبان به قانون تبدیل شده و براي

 
اجرا ابلاغ خواهد شد. 

انتهاي پیام/



از جشنواره " ایران بان نو" استقبال شده است

منبع: سینماي نوشماره خبر:  366  |  تاریخ: 1399/11/04

پایگاه خبري تحلیلی " سینماي نو " : رییس هیات انتخاب جشنواره فرهنگی-هنري بانوان کارآفرین از اقبال علاقه مندان به
حضور در این جشنواره خبر داد.

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی " سینماي نو " ، فراخوان اولین جشنواره تخصصی بانوان کارآفرین(ایران بان نو) درحالی شب

 
یلداي 1399 منتشر شد که استقبال از این جشنواره تاکنون قابل توجه بوده است. 

سیدروح االله حسینی رییس هیات انتخاب جشنواره ایران بان نو با بیان مطلب فوق اظهار داشت: تاکنون در کنار بسیاري از اهالی
فرهنگ و هنر و پژوهش، بانوان کارآفرین متعددي در نقاط مختلف ایران نیز با ارسال نمونه کارهاي خود متقاضی شرکت در جشنواره

 
شده اند. 

حسینی ادامه داد: جشنواره ایران بان نو نخستین جشنواره تخصصی بانوان کارآفرین است که فضایی متعادل ایجاد کرده براي همراهی
بانوان کارآفرین با آن دسته از اصحاب فرهنگ و هنر و پژوهش که تجربیات قابل ارائه اي در حیطه کارآفرینی بانوان یا بانوان کارآفرین

 
داشته اند. 

رییس هیات انتخاب جشنواره ایران بان نو ادامه داد: بخش عمده اي از آثار واصله به دبیرخانه جشنواره ایران بان نو محصولاتی هستند

 
که هرچند در نوع خود ممتاز و بدیع به شمار می روند ولی تاکنون مجال ارزیابی دقیق در فستیوال هاي تخصصی را نداشته اند. 

سیدروح االله حسینی تاکید کرد: هیات داوران جشنواره ایران بان نو که از میان خبرگان فرهنگ و هنر و کارآفرینی انتخاب می شوند
خواهند کوشید بهترین هاي هر رشته از جشنواره را معرفی کنند تا محملی گردد براي تلاش بیشتر علاقمندان به بازنمایی فعالیت

 
بانوان کارآفرین. 

گفتنی است علاقه مندان به شرکت در جشنواره ایران بان نو براي کسب اطلاعات بیشتر درباره این جشنواره به پایگاه
iranbaneno.ir مراجعه کنند و یا از طریق پیام رسان هاي اجتماعی با شماره 09376494359 در ارتباط باشند. امکان تماس با

دبیرخانه جشنواره نیز از طریق 02186047721 میسر است.



سم پاشی مزارع کشاورزي با استفاد از پهباد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  367  |  تاریخ: 1399/11/04

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد گفت: با استفاده از پهباد اقدام به سم پاشی و کودپاشی مایع کرده ایم و اصلی ترین
فعالیت آنها کار در مناطقی است که حرکت تراکتور در آنجا سخت است.

حجت االله عبدالملکی معاون اشتغال و خودکفایی کمیته
امداد در گفت وگو با خبرنگار حوزه رفاه و تعاون گروه
اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان، اظهار کرد: 7 تیم، پهباد
هایی را براي سم پاشی مزارع کشاورزي از شرکت هاي

 
دانش بنیان تحویل گرفتند. 

او با بیان اینکه این تیم ها در حال حاضر در استان ها فارس، خراسان رضوي و خوزستان هستند، گفت: این تیم ها در حال حاضر کار

 
خود را آغاز کرده اند و فعالیشان به این ترتیب است که مالکان هر یک از این پهباد هاي غیر نظامی سه نفر هستند. 

عبدالملکی افزود: به هر کدام از مالکان تیم ها 80 میلیون تومان تسهیلات پرداخت شده است و آن ها پهباد را 240 میلیون تومان

 
خریداري کرده اند همچنین تمامی این افراد از مددجویان کمیته امداد هستند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با بیان اینکه راهبران شغلی با همکاري اتحادیه پهباد هاي غیر نظامی کشور از این پهباد ها
پشتیبانی می کنند و در بازاریابی فعالیت ها کمک می کنند، ادامه داد: عمده کار هاي این پهباد ها براي سم پاشی و کودپاشی مایع

 
است و اصلی ترین فعالیتشان کار در مناطقی است که حرکت تراکتور در آن جا سخت است. 

عبدالملکی بیان کرد: به لحاظ فاکتور هاي بهداشتی کیفیت محصولات را شدیدا بالا می برند. چرا که میزان سمی که مصرف می شود

 
بسیار کم ومحدود تر است و سرعت کار این پهباد ها زیاد است. 

او ادامه داد: برآورد این است که هر پهباد در سال تا 500 میلیون تومان می تواند درآمد کسب کند و در فصول مختلف سال در مکان

 
هاي مختلفی می توانند کار کنند. 

 
بیشتربخوانید 

 
- جزئیات طرح واگذاري ایجاد مشاغل خانگی و خرد روستایی به کمیته امداد 

 
- افتتاح مدارس تولید در تمامی استان ها تا سال آینده 

- ساخت مسکن براي محرومان از مهاجرت روستا به شهر جلوگیري می کند





باید حرکت عظیم عمومی در کارآفرینی ایجاد کنیم

منبع: شبستانشماره خبر:  368  |  تاریخ: 1399/11/04

رئیس سازمان بسیج گفت: باید به دنبال گسترش و تعمیق تعامل و هم افزایی باشیم و براساس منظومه فکري رهبر انقلاب
بتوانیم یک حرکت عظیم عمومی در جهت ایجاد اشتغال و کارآفرینی ایجاد کنیم.

رئیس سازمان بسیج گفت: باید به دنبال گسترش و تعمیق تعامل و هم افزایی باشیم و براساس منظومه فکري رهبر انقلاب

 
بتوانیم یک حرکت عظیم عمومی در جهت ایجاد اشتغال و کارآفرینی ایجاد کنیم. 

به گزارش خبرگزازي شبستان، سردار غلامرضا سلیمانی رئیس
سازمان بسیج مستضعفین بعدازظهر امروز (شنبه 4 بهمن) در
آیین امضاي تفاهم نامه میان این سازمان و کمیته امداد امام
خمینی (ره) با بیان اینکه این تفاهم نامه یک سابقه عملیاتی
درخشان و عمق عملیاتی موفق و دستاورد هاي روشنی در
کارنامه خود دارد، گفت: باید به دنبال گسترش و تعمیق تعامل و
هم افزایی داشته باشیم و براساس منظومه فکري رهبر معظم
انقلاب بتوانیم یک حرکت عظیم عمومی در جهت ایجاد اشتغال

 
و کارآفرینی ایجاد کنیم. 

وي افزود: سازمان بسیج به عنوان یک تشکیلات مردمی آمادگی دارد همه ظرفیت هاي مردمی را در شهر ها و استان ها بسیج کند و

 
حتی فراتر از این تفاهم نامه هم به تحقق اهداف کمک کند. 

سردار سلیمانی تاکید کرد: آرمان امام راحل اعتلاي قشر مستضعف بوده و ما باید تلاش کنیم این ارمان محقق شود، تاکید رهبر
معظم انقلاب هم تحقق این آرمان است.



قالیباف: مرغ باید کیلویی 10 هزار تومان باشد نه 25 هزار تومان

منبع: قلمناشماره خبر:  369  |  تاریخ: 1399/11/04

رئیس مجلس شوراي اسلامی با انتقاد از لایحه بودجه 1400، گفت: مجلس نرخ ارز و سقف فروش نفت را تعیین نمی کند
بلکه می خواهد مانع از تصمیم گیري هاي تورم زاي دولت شود. نوشته قالیباف: مرغ باید کیلویی 10 هزار تومان باشد نه 25

... qalamna.ir | Qalam News | هزار تومان اولین بار در قلمنا | وبگاه خبري قلم

قالیباف: مرغ باید کیلویی 10 هزار تومان باشد نه 25 هزار
تومان رئیس مجلس شوراي اسلامی با انتقاد از لایحه
بودجه 1400، گفت: مجلس نرخ ارز و سقف فروش نفت را
تعیین نمی کند بلکه می خواهد مانع از تصمیم گیري هاي

 
تورم زاي دولت شود. 

به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف با حضور در مراسم
تقدیر از پژوهشگران برتر مرکز پژوهش هاي مجلس ضمن
تبریک ولادت باسعادت دخت نبی اکرم صدیقه کبري و
آغاز دهه فجر و ولادت باسعادت حضرت امام خمینی (ره)،

گفت: از اینکه امروز توفیق پیدا کرده ام تا در جمع شما باشم بسیار خوشحالم، چندماهی است که تلاش دارم چنین فرصتی ایجاد

 
شود تا در خدمت شما باشم چرا که اعتقاد قلبی بنده این است که مرکز پژوهش ها اهمیت زیادي براي کشور و تحول در کشور دارد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی نکاتی را در خصوص دفتر مرکز پژوهش ها در قم و مرکز تحقیقات مجلس در این استان بیان کرد و
اظهار داشت: تصور نشود این دو مرکز قرار است کار موازي و تکراري انجام دهند، مرکز پژوهش هاي قم متمرکز بر موضوعات کاربردي
است و  مرکز تحقیقات قم براي تحقیقات بنیادي در نظر گرفته شده است تا آغاز و شروع هر قانون منطبق بر شرع مقدس و فقه

 
اسلامی باشد. 

وي با بیان اینکه کشور امروز درگیر چالشی جدي است که آن را در حکمرانی کشور می بینیم، بیان کرد: گفته می شود اشکال کار در
این است که جاي علم بر پیشانی سیاست خالی است، به اعتقاد بنده اشکال فراتر است چرا که کشور براساس سیستم بروکراسی
یکصدساله که به همه ما ارث رسیده است، اداره می شود. این سیستم نه در اختیار سیاستمداران است و نه در اختیار حوزه علم. هر

 
مدیري در بخش و قوایی بخواهد تصمیمی را اجرا کند یا هیچ وقت اجرا نمی شود یا ناقص اجرا می شود. 

قالیباف اظهار داشت: خروجی گزارش هاي عملکرد برنامه توسعه سوم تا ششم نشان می دهد که سوءمدیریت در بخش هاي مختلف

 
کشور وجود دارد و اگر به صورت پانسیونی برخی مجموعه ها موفق عمل کرده اند به دلیل مدیریت درست مدیر آن مرکز بوده است. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: مرکز پژوهش ها باید به این سوال پاسخ دهد که رسالت آن چیست؟ چرا که اشکالات ما از
جایی شروع شد که هر مجموعه اي از فلسفه وجودي خود فاصله گرفته و کارها روي زمین مانده است و به یک مجموعه بی خاصیتی



تبدیل شده که در کار دیگران دخالت کرده و ایجاد مزاحمت می کند. در واقع باعث ایجاد نظام آشفته در این نظام بروکراسی می

 
شود. 

وي با تاکید بر اینکه مجلس باید در رأس امور، سیاستگذار و ریل گذار باشد تا بتواند هم برنامه بدهد و هم نظارت کند، گفت: باید
مشخص شود که مرکز پژوهش ها چه رسالتی دارد چرا که مرکز تنها متعلق به مجلس نیست و گنجینه اي براي تحول در چالش و

 
اشکال اساسی کشور است. 

قالیباف با بیان اینکه دو رویکرد براي مرکز پژوهش ها قابل تصور است، گفت: یک رویکرد می تواند کارگزار پیرو باشد یعنی آنچه که
تاکنون صورت گرفته و رویکرد دیگر می تواند کارفرماي پیش رو باشد که به نظر بنده باید رویکرد دوم براي مرکز پژوهش هاي

 
مجلس اتخاذ شود. 

وي ادامه داد: نمی توانیم بگوییم براي کشور 10 اولویت داریم و در سطح مجلس و مرکز پژوهش ها، در خلال مسیر ریل گذاري،
متمرکز به موضوعاتی باشیم که صرفا گره هاي خرد و ریز را منفعلانه دنبال و حل کنیم، این مسیر باید اصلاح شود و انباشت گره ها
از تصمیم ها را باز کنیم، چرا که انواع موانع بر سر راه مردم از جمله در حوزه هاي اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و محیط

 
زیست وجود دارد و باید غل و زنجیر را از خود باز کنیم. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: یکی از موضوعاتی که می تواند دور بسته ضعف و سوءمدیریت در کشور را بشکند آن هم به
دست افراد جوان، انقلابی، متعهد، خلاق، وقت گذار، حاضر در میدان، آگاه به مسائل روز، کارکشته، با تجربه، با نشاط و با گفت وگوي

 
لازم در همه سطوح مدیریتی نظام اداري و اجرایی، همین لایحه بودجه است. 

قالیباف با تاکید بر اینکه امروز در بودجه انضباط نداریم، بیان کرد: مجلس نرخ ارز را تعیین نکرده است ما نادان و ناشی به اقتصاد

 
نیستیم، نه مجلس و نه دولت قادر نیست نرخ ارز را تعیین کند چرا که نرخ ارز نتیجه مدیریت و عملکرد ما در کف بازار است. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: ما در مجلس ایستاده ایم تا سیاست ارزي را در نظر بگیریم که هر دولتی روي کار آمد نتواند
از این سیاست خارج شود، این تهمت ناروا است که می گویند مجلس نرخ ارز تعیین کرده است بلکه ما می گوییم تفاوت نرخ تسعیر
ارز با نرخ آزاد که حجم بسیار زیادي است به حدي که بیشتر از بودجه جاري است، کجا خرج می شود؟ اکنون ناراحت همین موضوع

 
هستند. 

وي ادامه داد: حتی گفته می شود مجلس سقف درآمد نفتی را بسته است در حالی که این چنین نیست هرچقدر می خواهند این
سقف را بالا ببرند ولی باید واقع بینانه به شرایط نگاه کنیم، در شرایط سخت کنونی تحقق فروش روزانه 1.5 میلیون بشکه نفت ممکن
است و اگر بیشتر تحقق پیدا کند مهم است که بدانیم این درآمد نفتی کجا خرج می شود آیا منجر می شود به این که دولت چاق و

 
هزینه ها بالاتر رود. 

قالیباف با اشاره به برخی جزئیات لایحه بودجه 1400، گفت: در بودجه اي که دولت ارائه کرده است هزینه ها به نسبت سال گذشته
46 درصد افزایش یافته، در مقابل میزان افزایش درآمد 10 درصد بوده است که این یعنی 36 درصد گپ ایجاد شده است در واقع قرار
است از جیب مردم برداشته شود از این رو اعتقاد داریم سیاست هاي مالی غلط دولت در سیاست پولی اثرگذار بوده و تورم را بالاتر

 
می برد. 



رئیس مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: وقتی گرانی و تورم در جامعه رخ دهد کارگر و کارمند هرچقدر کار کنند، وام بگیرند دیگر باید

 
آرزوي مسکن را فراموش کنند، در واقع مجلس می خواهد جلوي تصمیم هاي تورم زا در دولت را بگیرد. 

قالیباف اظهار داشت: می گویند ما به فکر معیشت مردم هستیم، لذا باید گفته شود که ما نیز به فکر معیشت مردم بوده ایم و البته
خواهیم بود اما این سوال وجود دارد که چرا با ارز 4200 تومانی که قرار بود قیمت ها ارزان شود، تا اینکه کالاهاي اساسی را در اختیار
مردم قرار دهند، اما مشاهده کرده ایم که نرخ ارز همچنان بالا می رود و قیمت ها هم افزایش می یابد و این به گونه اي است که با

 
بالا رفتن نرخ ارز اقلام اساسی همچون تخم مرغ و کالاهاي دیگر قیمت دوچندانی پیدا می کنند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: اگر به اعداد و ارقام نگاهی بیندازیم چند 10 میلیارد دلار رفته است و می خواهم بگویم تا
مهرماه سال 1400 به طور دقیق با همین شرایط سخت ارزي 4.2 میلیارد دلار به نهاده هاي دامی اختصاص یافته است پس مرغ باید
با احتساب سالن اجاره اي مرغداري، دارو، واکسن، و همه این مسائل، کیلویی حدود 10 هزار تومان یعنی باید یک و نیم دلار باشد، اما

 
مرغ را در حال حاضر کیلویی 25 هزار تومان به مردم می دهید، این سوال وجود دارد که مابه التفاوت این ارز کجا رفته است؟ 

وي تأکید کرد: ما حتماً باید در بودجه سال آینده تفکیک کنیم و سیاستی را براي این کار مشخص خواهیم کرد. بنابراین مجلس
شوراي اسلامی تعیین می کند یارانه را ابتداي زنجیره به مردم بدهد یا اینکه آن را در انتهاي زنجیره در اختیار مردم بگذارید؛ این

 
موضوع را مشورت گرفته ایم و البته مشخص هم هست. 

رئیس نهاد قانونگذاري کشور گفت: حرفمان این است که وقتی سیاست دولت بر این بوده که مردم رونق اقتصادي را به گونه اي
ببینند که دیگر 45 هزار تومان را طلب نکنند و این آرزوي ما است ولی این وعده دولت تحقق پیدا نکرده، ما در مجلس پاي این
ایستاده ایم. حالا که این موضوع محقق نشده و قیمت مرغ گرانتر شده است. مابه التفاوت ارز مال مردم است. بنابراین اجازه نمی
دهیم که دولت آن را خرج شرکت هاي دولتی کند و تا 60 میلیارد در این زمینه به این شرکت ها کمک شود و البته خدماتی را که

 
تولید می کنند نیز گرانتر براي دولت تمام شود لذا ما جلوي این را می گیریم پس اگر این گران شد باید یارانه هم افزایش پیدا کند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: من نمی خواهم آمار و ارقام بدهم اما مابه التفاوت ارزي که در این زمینه مشاهده می شود
حدود 80 هزار میلیارد است، پس این مبلغ باید به جیب مردم برود تا مشکلات آنها مرتفع شود و مجلس مصمم است این کار انجام

 
شود، البته با رویکرد توانمندسازي، توجه به سلامت، معیشت، محرومیت زدایی و تولید و اشتغال این کار باید انجام شود. 

وي تصریح کرد: تولید و اشتغال را نباید اشتباه فرض کنند، باید گفته شود چه میزان ارز براي تولید و اشتغال از صندوق توسعه ارزي
با اجازه حضرت آقا به درخواست دولت اختصاص یافته است و البته چقدر بودجه براي اشتغال پیش بینی کرده اند، بنابراین براي
اشتغال روشی می خواهد که باید نظام بروکراسی را حل کرد. اشتغال این نیست که بگوییم پول داده ایم و یک شوراي اشتغال درست
کنند و بگویند یک میلیون شغل ایجاد شده است، اما درب هر خانه اي را که می زنید می گویند این موضوع محقق نشده است. ما

 
وقتی می گوییم دو میلیون بیکار داریم و یک میلیون آن مشغول به کار شده اند حداقل بایستی 30 درصد آنها داراي شغل باشند. 

رئیس نهاد قانونگذاري افزود: مشکل کشور درآمد نیست بلکه هزینه است، اختصاص 100 میلیارد دلار اثري در تولید و اشتغال ندارد،

 
این جایی است که باید به آن توجه کرد. 

قالیباف گفت: اختلاف دیدگاه در مسائل سیاسی با دولت وجود دارد اما در جلسات مخلتف گفته ایم که ما در مجلس براي حل
مشکلات اقتصادي تمام قد در خدمت دولت براي افتخارآفرینی کشور قدم برخواهیم داشت، بنابراین بحث هاي سیاسی در این



تصمیمات اثري ندارد و نمونه هایی بوده که به دولت کمک شده است. امروز هم می گوییم براي حل مشکلات مردم به دولت کمک

 
خواهیم کرد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تأکید کرد: مجلس شوراي اسلامی قانون را تصویب می کند و اجرا کردن آن نیز با دولت است، به همین
دلیل بوده که مصوبات دولت به هیأت تطبیق مجلس ابلاغ و پس از آن اجرایی می شود ضمن اینکه نظارت و ارزیابی هم با مجلس

 
شوراي اسلامی است لذا براي خدمت به مردم با همه وجود گام برخواهیم داشت. 

وي اظهار کرد: مرکز پژوهش ها باید در جایگاه یک کارفرماي پیشرو باشد و از کارگزار پیرو عبور کند تا  این چرخه غلط مدیریت و
نظام بروکراسی که مردم را تحت فشار قرار می دهد، حل شود، این رسالت برعهده مرکز پژوهش ها است. بخش هاي اقتصادي می

 
دانند که با مرکز پژوهش ها جلسات مداومی داشته ام و این قضیه از روز نخست ورودم به قوه مقننه شکل گرفته است. 

رئیس نهاد قانونگذاري گفت: براي برنامه هفتم توسعه باید با این نگاه وارد کار شویم تا گام هاي جدي برداشته شود و همانطور که
حضرت آقا فرمودند رفع و خنثی سازي تحریم صورت گیرد و این موضوع باعث می شود که دشمنان و در رأس آنها آمریکا زیاده

 
خواهی نکنند و حق ملت ما که برداشتن تحریم ها بوده، محقق شود. 

انتهاي پیام



سیستان وبلوچستان داراي 16 واحد کشت و صنعت است

منبع: ایرناشماره خبر:  370  |  تاریخ: 1399/11/04

زاهدان- ایرنا- مدیر  شرکت کشت و صنعت فتح و نصر گفت: تاکنون 16 واحد کشت با 16 نوع محصول کشاورزي در
سیستان و بلوچستان راه اندازي شده و مشغول فعالیت هستند.

زاهدان- ایرنا- مدیر  شرکت کشت و صنعت فتح و نصر
گفت: تاکنون 16 واحد کشت با 16 نوع محصول کشاورزي
در سیستان و بلوچستان راه اندازي شده و مشغول فعالیت

 
هستند. 

به گزارش ایرنا حسین امیري ابراهیم آبادي روز شنبه در
نشست مشترك مدیران شرکت کشت و صنعت فتح و نصر
با معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري سیستان و
بلوچستان اظهار داشت: کمیته امداد حضرت امام

خمینی(ره) داراي یک معاونت اقتصادي و سه زیر شاخه کشاورزي، عمران و معدن است که شرکت کشت و صنعت فتح و نصر در

 
شاخه کشاورزي منطقه جنوب استان کرمان، سیستان و بلوچستان و بندر عباس فعالیت می کند. 

وي افزود: از اقدامات شرکت کشت و صنعت فتح و نصر می توان به فعالیت هاي کشاورزي مشتمل بر زراعت، باغبانی، دامداري،

 
دامپروري، پرورش طیور، فروش محصولات کشاورزي و تهیه مواد اولیه مورد نیاز کشاورزان شامل بذر، کود و نهال اشاره کرد. 

مدیر شرکت کشت و صنعت فتح و نصر تصریح کرد: در سال 1368 با توجه به سیاست هاي کمیته امداد در راستاي ایجاد اشتغال
پایدار و توصیه هاي مقام معظم رهبري در فاز اول چهار هزار و 800 هکتار زمین از اراضی ملی واگذار و 24 حلقه چاه تجهیز شد که

 
1200 هکتار نخلستان و 400 هکتار زمین زیرکشت مرکبات رفته است. 

 
وي خاطر نشان کرد: اکنون با بهره گیري از 28 حلقه چاه موجود 120 هکتار از زمین ها به روش آبیاري تحت فشار کشت می شوند. 

امیري ابراهیم آبادي با بیان اینکه هم اینک 120 نفر نیروي کار دائم و 150 تا 300 نفر نیروي موقت در این شرکت مشغول بکار

 
هستند افزود: در فصل برداشت محصول روزانه به طور متوسط 600 نفر مشغول به کار می شوند. 

وي با اشاره به اینکه تاکنون یک هزار و 200 هکتار جنگل مصنوعی ساخته شده که محیط زیست خوبی در منطقه ایجاد کرده است

 
گفت: 48 واحد مسکونی از سوي کمیته امداد نیز در این مناطق ساخته شده است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري سیستان و بلوچستان نیز در این نشست با اشاره به اینکه در سال هاي اخیر دستگاه هاي
زیادي به منطقه دلگان توجه کرده اند گفت: انتظار داریم تا مجموعه کشت و صنعت فتح و نصر با همین شرایط موجود نقش آفرینی



 
بیشتري داشته باشد. 

ماندانا زنگنه تاکید کرد: حوزه فرآوري محصولات کشاورزي باید بهتر و بیشتر مورد توجه قرار گیرد و با بسته بندي هاي بازار پسند به

 
عرضه و صادرات محصولات کشاورزي اقدام کرد. 

 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- کشاورزي 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

 
- استانداري سیستان و بلوچستان 

- زاهدان



بسیاري ازمشکلات ایثارگران با بودجه1400 رفع می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  371  |  تاریخ: 1399/11/04

تهران - ایرنا - معاون توسعه مدیریت و منابع بنیاد شهید و امور ایثارگران با تشریح ردیف هاي پیش بینی شده در مورد
ایثارگران درلایحه بودجه سال آینده اظهار امیدواري کرد: بسیاري از مشکلات ایثارگران مانند اشتغال، بیمه تکمیلی درمان

واجراي ماده 38 خدمات رسانی به ایثارگران باتمهیدات پیش بینی شده مرتفع می شود.

تهران - ایرنا - معاون توسعه مدیریت و منابع بنیاد شهید و
امور ایثارگران با تشریح ردیف هاي پیش بینی شده در
مورد ایثارگران درلایحه بودجه سال آینده اظهار امیدواري
کرد: بسیاري از مشکلات ایثارگران مانند اشتغال، بیمه
تکمیلی درمان واجراي ماده 38 خدمات رسانی به

 
ایثارگران باتمهیدات پیش بینی شده مرتفع می شود. 

به گزارش ایرنا از «ایثار»، ملک محمد نجفی اظهار کرد:
معاونت توسعه مدیریت و منابع بنیاد شهید و امور

ایثارگران 10 محور را به عنوان اولویت دنبال می کند که تنظیم سند جامع نیروي انسانی، یکپارچه شدن و تحول نظام اداري، پایش

 
سلامت سازمان و مدیریت بهره وري و تحقق دولت الکترونیک از مهم ترین این محورها است. 

معاون توسعه مدیریت و منابع بنیاد ضمن تأکید بر لزوم مهیا شدن خدمات الکترونیک برخط و لزوم استفاده آن، به ویژه در شرایط
شیوع بیماري کرونا گفت: بیش از 20 سامانه در بنیاد شهید و امور ایثارگران با همکاري سایر معاونت هاي بنیاد در قالب سیستم

 
سجایا یکپارچه شد و هر ماه یک خدمت جدید الکترونیک می شود. 

وي با بیان اینکه در مورد بودجه بنیاد شهید و امور ایثارگران در سال آینده برنامه ریزي دقیق و منسجمی صورت گرفته است، افزود:
خوشبختانه اقدامات مهم و مؤثري در مورد بودجه بنیاد انجام شد و با تشکیل ستاد برنامه و بودجه بنیاد شهید و امور ایثارگران و
استفاده از تمامی ظرفیت هاي موجود، اعتبار مور نیاز براي اجراي قوانین و مقررات حوزه خدمات رسانی به ایثارگران تدوین و پس از

 
لحاظ نمودن نظرات رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران به سازمان برنامه و بودجه منعکس شد. 

معاون توسعه مدیریت و منابع بنیاد افزود: رویکرد اصلی در تدوین بودجه سال 1400 استفاده از تمامی ظرفیت هاي بودجه، جداول و

 
تبصره هاي لایحه بودجه بوده و با برگزاري جلسات مشترك با ارکان سازمان برنامه و بودجه پیشنهادات بنیاد عملیاتی شده است. 

نجفی در ادامه به وضعیت پیش بینی بودجه سال آینده بنیاد شهید و امور ایثارگران نسبت به سال جاري و سال هاي گذشته پرداخت
و گفت: با برگزاري جلسات متعدد در لایه هاي مختلف بنیاد و دعوت از مشاورین مجرب و اساتید دانشگاه، بودجه واقعی مورد نیاز

 
بنیاد شهید و امور ایثارگران برآورد و به سازمان برنامه و بودجه منعکس شده است. 



وي افزود: درخواست بنیاد شهید و امور ایثارگران از سازمان برنامه و بودجه تخصیص اعتبار بر اساس نیاز و تکلیف بود که خوشبختانه
با تلاش و پیگیري مستمر رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران و همکاري و همراهی دولت، بودجه 1400 بنیاد با توجه به دغدغه ها و

 
تکالیف محوله به بنیاد تعیین شده است. 

معاون توسعه مدیریت و منابع بنیاد در ادامه گفت: در حال حاضر حدود 93 هزار جانباز، حالت اشتغال هستند که تعداد زیادي از این
عزیزان به لحاظ سن و سابقه در آستانه بازنشستگی قرار دارند و با برنامه تنظیم شده در سال آینده، 20 هزار نفر از این عزیزان

 
بازنشسته خواهند شد که این موضوع 6 هزار میلیارد تومان براي بنیاد بار مالی در پی خواهد داشت. 

نجفی ضمن اشاره به پیش بینی اعتبار اجراي ماده 38 قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران در بودجه 1400 و عملیاتی و اجرایی
شدن آن در سال آینده، اضافه کرد: یکی از مشکلات دائمی ایثارگران و بنیاد شهید و امور ایثارگران بیمه تکمیلی درمان بود اما در

 
لایحه بودجه سال 1400 ردیف بودجه آن پیش بینی شده و امیدواریم سال آینده در بحث بیمه تکمیلی مشکلی ایجاد نشود. 

وي تخصیص بودجه در بحث اشتغال ایثارگران را از دیگر اقدامات منحصر به فرد در ردیف هاي لایحه بودجه سال 1400 خواند و
افزود: این اقدام در هیچ دوره اي سابقه نداشته است. درمجموع تلاش شده که لایحه بودجه سال آتی به گونه اي تدوین شود که

 
بسیاري از دغدغه هاي جاري و کارهاي بر زمین مانده در مورد ایثارگران به نتیجه برسد. 

 
برچسب ها 

 
- بودجه1400 

 
- جمعیت جانبازان انقلاب اسلامی 

 
- بنیاد شهید و امور ایثارگران 

 
پروندهٔ خبري 
- بودجه 1400



21 اثر به دهمین سمپوزیوم مجسمه سازي تهران راه یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  372  |  تاریخ: 1399/11/04

تهران- ایرنا- دومین مرحله از داوري دهمین سمپوزیوم مجسمه سازي تهران برگزار و آثار 21 منتخب سه بخش داخلی، بین
الملل و دانشجویی انتخاب شد.

تهران- ایرنا- دومین مرحله از داوري دهمین سمپوزیوم
مجسمه سازي تهران برگزار و آثار 21 منتخب سه بخش

 
داخلی، بین الملل و دانشجویی انتخاب شد. 

به گزارش روز شنبه سازمان زیباسازي شهر تهران، مجید
حقیقی مدیر هنري و اجرایی دهمین سمپوزیوم مجسمه
سازي تهران درباره این مرحله از داوري گفت: 165 اثر از
87 هنرمند ایرانی به دست ما رسیده بود که چندي پیش
در مرحله نخست داوري آثار داخلی 16 اثر از روي تصویر

 
اولیه کارها انتخاب شد و به مرحله دوم راه یافتند. 

وي اضافه کرد: پس از ساخت مدل هاي سنگی آثار و بررسی آنها توسط داوران، در نهایت 10 اثر به عنوان منتخبان شرکت کننده در

 
سمپوزیوم انتخاب شدند. 

حقیقی ادامه داد: در بخش دانشجویی نیز 56 اثر از 28 دانشجوي مجسمه سازي در فراخوان شرکت کردند و هشت اثر براي شرکت
در سمپوزیوم انتخاب شد که با توجه به اینکه در این بخش شرط دانشجو بودن وجود دارد، هنرمندان انتخاب شده باید گواهی اشتغال

 
به تحصیل ارائه دهند و اگر کسی این گواهی را نداشته باشد در سمپوزیوم پذیرفته نمی شود. 

وي اضافه کرد: در بخش بین الملل با استقبال خیلی خوبی مواجه شده ایم و 224 اثر از 124 هنرمند بین المللی از 38 کشور مختلف

 
آثار خود را ارسال کرده بودند و براي ما بسیار دشوار بود که سه اثر را از این میان انتخاب کنیم. 

مدیر هنري دهمین سمپوزیم مجسمه سازي اظهار داشت: با توجه به شیوع کرونا و مشکلاتی که براي رفت و آمد وجود دارد تصمیم

 
گرفته شد که هنرمندان کمتري در این بخش انتخاب شوند. 

وي بیان کرد: پس از داوري آثار، هنرمندانی از ترکیه، یونان و ایتالیا در این بخش انتخاب شده اند که البته با توجه به شرایط موجود

 
نمی دانیم که در زمان برگزاري سمپوزیوم شدت بیماري و امکان رفت و آمد به کشورهاي مختلف به چه صورت است. 

حقیقی اظهار امیدواري کرد که شرایط براي حضور هنرمندان خارجی در کشورمان فراهم باشد زیرا در غیر این صورت ممکن است
بخش بین الملل قابل اجرا نباشد. 



وي افزود: در هر بخش تعدادي هنرمند رزرو نیز انتخاب شده است تا در صورتی که منتخبان اصلی امکان حضور در سمپوزیوم را پیدا

 
نکنند افراد دیگري جایگزین آنها شوند. 

او با اشاره به اینکه در این دوره سمپوزیوم براي اولین بار مدل ها به وسیله سنگ ساخته شده بود، گفت: همه داوران از این مسئله

 
هیجان زده بودند زیرا مدل ها بسیار حرفه اي و تمیز اجرا شده بود و آنها توانستند داوري دقیق تري داشته باشند. 

حقیقی اظهار داشت: داور ژاپنی نیز همکاري خوبی با ما داشت و نگرش او نسبت به آثار بسیار جالب بود و در نهایت همه آثاري که

 
انتخاب شده اند توانستند رأي مثبت همه داوران را به دست آورند. 

وي گفت: در ادامه باید به انتخاب دستیاران بپردازیم و با توجه به اینکه 64 نفر متقاضی بخش دستیاري هنرمندان شده اند، انتخاب

 
آنها بر اساس سوابق و توانایی هایشان انجام می شود. 

حقیقی افزود: در این بخش به صورت معمول به دانشجویان یا دانش آموختگان توجه می شود تا آنها بتوانند نوعی دوره کارآموزي را

 
در سمپوزیوم بگذرانند. 

حقیقی با بیان اینکه امسال دو شرکت کننده مدعو داریم، ادامه داد: این دو هنرمند از پیشکسوتانی هستند که حضور آنها باعث افتخار
سمپوزیوم است و انتظار ساخت و اجراي اثر را از آنها نداریم، بلکه آنها فقط بر مراحل ساخت اثرشان نظارت می کنند و بنابراین ممکن

 
است دستیاران آن ها هنرمندان حرفه اي باشند. 

براین اساس دهمین دوره سمپوزیوم بین المللی مجسمه سازي تهران یکم تا 22 اسفندماه در محل «گذر فرهنگی تاراز» واقع در

 
منطقه 22 برگزار می شود و محل نصب مجسمه ها باغ سنگی دریاچه خلیج فارس خواهد بود. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان زیباسازي شهر تهران 

 
- شهر تهران 

- مجسمه سازي



لزوم به روز شدن قانون کار

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  373  |  تاریخ: 1399/11/04

جناب آقاي مرحبا عضو کمیسیون اقتصادي در پاسخ به سوال60 % مشاغل غیر رسمی اعلام کرد: متاسفانه وقتی که مشاغل
رسمی در غیاب اقتصاد پویا و فاقد سرمایه گذاري، تشکیل نمی شود کارآفرینی ایجاد نخواهد شد. به هر حال افرادي که

دنبال شغل هستند از روش غیر رسمی، کسب و کار پیدا می کنند و به این ... The post لزوم ...

جناب آقاي مرحبا عضو کمیسیون اقتصادي گفت: در پاسخ به سوال60 % مشاغل غیر رسمی اعلام کرد: متاسفانه وقتی که

 
مشاغل رسمی در غیاب اقتصاد پویا و فاقد سرمایه گذاري، تشکیل نمی شود کارآفرینی ایجاد نخواهد شد. 

جناب آقاي مرحبا عضو کمیسیون اقتصادي در پاسخ به سوال60 % مشاغل غیر رسمی اعلام کرد: متاسفانه وقتی که مشاغل رسمی در
غیاب اقتصاد پویا و فاقد سرمایه گذاري، تشکیل نمی شود کارآفرینی ایجاد نخواهد شد. به هر حال افرادي که دنبال شغل هستند از

 
روش غیر رسمی، کسب و کار پیدا می کنند و به این «بیماري اقتصاد» گفته می شود. 

 آقاي مرحبا درخصوص دستمزد توافقی اعلام کردند:  کارگاهی زیر 10 نفر در کشورهاي دیگر مثل چین نشان داده است که یکی از
بهترین راهکارها براي کارآفرینی و تولید است اگر بتوان از پتانسیل ماده 191 قانون کار براي این کارگاه ها استفاده کنیم براي اقتصاد
و اشتغال کشور مفید است. و امکان این هست که دستمزد توافقی را تصویب کنند ولی باید متولی این موضوع مشخص شود تا ابعاد و

 
جزئیات کار را بررسی کنند. 

 عضو کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی در خصوص اصلاح قانون کار مطابق با شرع اسلام اعلام کرد: در کمیسیون هاي
تخصصی مجلس، قانون کار را مورد بررسی قرار خواهند داد و ما حتماً موافق شرعی شدن قانون کار هستیم و این قوانین باید به روز

 
شود و مشکلات قانون برطرف شود تا به بازارکار کمک کند. 

 آقاي مرحبا در خصوص عدم اجراي ماده 41 قانون کار که دستمزدها باید براي مناطق مختلف یا صنایع مختلف تعیین گردد گفت:
ما از حوزه نظارتی که بر عهده داریم باید بررسی کنیم که قانون را به صورت صحیح اجرایی کنند و من در مجلس این موضوع را

پیگیري خواهم کرد.



بهره گیري از تمامی ظرفیت بسیج در همکاري با کمیته امداد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  374  |  تاریخ: 1399/11/04

رئیس سازمان بسیج مستضعفین، نهاد بسیج را خادم ملت و در پی تحقق آرمان هاي حضرت امام خمینی (ره) دانست.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما، سردار سرتیپ
پاسدار سلیمانی در نشست امضاي تفاهم نامه کمیته امداد
و سازمان بسیج مستضعفین با بیان اینکه آرمان امام راحل
توانمند سازي قشر مستضعف بود، گفت: باید این آرمان را

 
تحقق بخشیم. 

وي در این جلسه که با حضور معاونان سازمان بسیج به
طور ویدئو کنفرانس و همچنین بختیاري رئیس کمیته
امداد برگزار شد، این تفاهمنامه را موفق و عملی دانست و
استفاده حداکثري از امکانات بسیج براي تحقق این تفاهم

 
را یادآور شد. 

سردار سلیمانی با بیان اینکه این حرکت عمومی در جهت کارآفرینی و ایجاد اشتغال منجر به تولید و توانمند سازي اقشار ضعیف
جامعه می شود، افزود:بسیج مستضعفین خادم مردم است و باید بتوانیم این اهداف را محقق کنیم، زیرا آرمان امام راحل توانمند

 
سازي قشر مستضعف بود و باید این آرمان را تحقق بخشیم. 

وي گفت: این تفاهمنامه دوساله است و به روز رسانی می شود و شامل ده بند توانمند سازي اقتصادي با رویکرد جهش تولیدي و
اقتصاد مقاومتی، توانمند سازي اجتماعی و فرهنگی، عزت کمک مومنانه و ترویج سنت هاي اسلامی و مشارکت هاي مردمی، بهداشت

 
و درمان، حوادث و بحران ها است. 

سردار سلیمانی همچنین این تفاهمنامه را تجربه موفقی دانست و گفت: بسیج بزرگترین نهاد مردمی است و ما به عنوان تشکیلات
مردمی با ظرفیت هاي مختلف تخصصی و فنی براي عملی کردن اهداف این تفاهمنامه همکاري موفق و پرتلاشی با کمیته امداد امام

 
خمینی (ره) خواهیم داشت. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) هم سپاه و کمیته امداد را دو نهادانقلابی دانست که از همان ابتداي انقلاب به دستور امام خمینی
تاسیس شد و گفت:همانطور که رهبر معظم نقلاب بار ها تاکید فرموده اند هیچ مشکل غیر قابل حلی در کشور وجود ندارد و به لطف

 
این تفاهمنامه بر بسیاري از مشکلات فائق می آییم. 

وي با تاکید بر اینکه این تفاهمنامه با توجه به مشکلات و بلایاي پیش آمده مانند شیوع ویروس کرونا و وقوع سیل و... به روز رسانی

 
شده است، گفت: امیدواریم با بهره گیري از ظرفیت بسیج بیش از پیش در کمک رسانی به نیازمندان و آبرومندان موفق شویم. 

در این جلسه همچنین بسیج چندین استان گزارشی از فعالیت خود در این خصوص ارائه کردند.



فرماندار: فولاد شادگان اولویت استخدام را به نیروهاي بومی اختصاص دهد

منبع: شوشانشماره خبر:  375  |  تاریخ: 1399/11/04

سرپرست فرمانداري شادگان با تاکید بر جذب نیروي بومی
در شرکت فولاد این شهرستان گفت: جذب نیروي بومی در
واحدهاي تولیدي، فولاد و سازمان هاي شادگان به عنوان
مطالبه مردم از سوي کارفرمایان، صاحبان صنایع و ادارات

 
در اولویت قرار گیرد. 

امید صبري پور شنبه در نشست شوراي اشتغال شهرستان
شادگان با اشاره به لزوم توجه بیش از پیش به جوانان

بومی این شهرستان اظهار داشت: استفاده از ظرفیت جوانان در عرصه هاي گوناگون به عنوان سرمایه هاي اصلی و ملی کشور بسیار

 
اهمیت دارد. 

وي با بیان اینکه در بحث اشتغال و استخدام حق تقدم با نیروهاي جوان بومی شهرستان است افزود: با توجه به ظرفیت هاي بسیار
مطلوب شادگان، در راستاي برطرف کردن دغدغه هاي جوانان، باید اقدامات مقتضی و مورد نیاز در دستور کار دستگاه هاي اجرایی و

 
صنایع بخصوص شرکت فولاد شادگان قرار گیرد. 

سرپرست فرمانداري شادگان بیان کرد: به کارگیري تمامی ظرفیت هاي محلی و استفاده از نیروهاي تحصیل کرده بومی به سود

 
شرکت هاي تولیدي و کارخانه هاست و رضایتمندي بیشتر مردم منطقه را به همراه دارد. 

صبري پور با بیان اینکه بومی گزینی در استخدام هاي این شهرستان ضروري است و هیچ مدیري حق ندارد مطالبه مردم در این
زمینه را نادیده بگیرد اظهار داشت: موضوع اشتغال باید به اولویت اصلی و نخست مسوولان شهرستان شادگان تبدیل و در این راستا از

 
تمام ظرفیت ها و امکانات موجود استفاده شود. 

وي در ادامه با اشاره به ضرورت رفع دغدغه مردم در زمینه آلودگی هوا و رعایت مقررات زیست محیطی از سوي شرکت فولاد شادگان

 
گفت: ایجاد بوستان و فضاي سبز در کنار مجتمع فولاد شادگان در دستور کار مدیران این مجتمع قرار گیرد. 

صبري پور بود گفت: برخی دستگاه هاي اجرایی در مسیر اجراي طرح هاي اشتغالزا، خدماتی و عمرانی شهرستان سنگ اندازي یا

 
ملاحظه کاري می کنند. 

وي با بیان اینکه مشکلات این شهرستان در بخش هاي مختلف با ایجاد فرصت هاي جدید اشتغال قابل حل است گفت:برخی امور در



شادگان سلیقه اي و بدون در نظر گرفتن سهم و نقش مردم اجرا شده که این مشکل، تاثیر مناسبی در زندگی و اشتغال آنها نداشته

 
است. 

سرپرست فرمانداري شادگان با تاکید بر تهیه و تامین کالاهاي مورد نیاز ارگان هاي دولتی و خصوصی از واحدهاي تولیدي این

 
شهرستان افزود: این اقدام رونق اقتصادي تولیدکننده هاي شهرستان و همچنین اشتغالزایی در منطقه را به همراه دارد. 

نماینده مردم شادگان در مجلس شوراي اسلامی نیز در این نشست گفت: دستگاه هاي اجرایی شادگان باید اولویت استخدام را به

 
نیروهاي بومی این منطقه اختصاص دهند. 

حجت الاسلام مجید ناصري نژاد اظهار داشت: شهرستان شادگان نباید به فرصتی براي اشتغال نیروهاي غیربومی تبدیل شود زیرا

 
اولویت استفاده از ظرفیت هاي موجود در شهرستان با نیروهاي بومی است. 

وي با اشاره به طرح هاي صنعتی و تولیدي در دست اجراي شادگان گفت: چه در مرحله اجرا و ساخت و چه پس از آن و در مرحله

 
بهره برداري و فعالیت، جذب نیروي بومی باید در اولویت قرار داشته باشد. 

شادگان در فاصله 70 کیلومتري اهواز مرکز استان خوزستان قرار دارد.



اشتغالزایی نیروي دریاي ارتش براي 200 نفر در سیرجان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  376  |  تاریخ: 1399/11/04

 به گزارش خبرگزاري فارس از سیرجان، امروزه کسب و
کارهاي خانگی به عنوان راهکاري مهم براي ایجاد اشتغال و درآمد محسوب می شوند و قابلیت انجام این نوع کسب و کار در کارگاه
هاي تحت پوشش یا منزل سبب ایجاد مزایاي بسیاري براي شاغلین می شود، مرکز آماد و پشتیبانی نیروي دریایی ارتش مستقر در
سیرجان امروزه در این بخش توانسته با آموزش هاي لازم براي 200 نفر ایجاد اشتغال خانگی و کارگاهی براي خانواده هاي تحت

 
پوشش داشته باشد. 

 
 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان امروز در بازدید از این کارگاه هاي اشتغالزایی و جلسه هماهنگی این مشاغل گفت:
در سطح استان کرمان، 35 هزار نفر در مشاغل خانگی مشغول کار هستند و تاکنون بیش از 80 میلیارد ریال وام مشاغل خانگی

 
پرداخت شده است. 

اسماعیلی افزود: از مزایاي این اشتغال به ایجاد توازن بین مسئولیت خانوادگی زنان و اشتغال آنان، حذف هزینه هاي مربوط به خرید،
رهن و اجاره کارگاه و ایاب و ذهاب، استفاده از نیروي کار سایر اعضاي خانواده و ایجاد زمینه هاي کار خانوادگی می توان اشاره کرد و

 
این وام در آینده نیز براي واجدین شرایط پرداخت می شود. 

امیر دریادارعلیرضا محمدي فرمانده آماد و پشتیبانی نیروي دریایی سیرجان نیز گفت: ما با توجه به اهمیت ایجاد شغل براي خانواده



ها در این نیرو و افرادي که مایل هستند پس از آموزش به مشاغل خانگی روي آوردند با ایجاد کارگاه هاي صنایع پوشاك، صنایع
غذایی هنرهاي دستی و هنرهاي فرهنگی و علمی 200 نفر را آموزش داده و مشغول تولیدات خود هستند و مزیت این تولیدات که

 
همین مرکز دریایی را خریداري و به مشتریان ارائه می دهد. 

در ادامه گزارش با شاغلین خانگی و هنرجویان در کارگاه هاي چرم دوزي، خیاطی و شیرینی پزي به گفت وگو پرداختیم که آنان از
این رویکرد که هم درآمد دارند و هم محصول تولیدي شان خریدار دارد و در فروشگاه هاي مرکز دریایی به فروش می رسد ابراز

 
خرسندي کردند. 

انتهاي پیام/80015/ق



احداث کارخانه تولید قطعات خودرو در اردبیل

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  377  |  تاریخ: 1399/11/04

موسوي نماینده اردبیل گفت: کارخانه تولید قطعات خودرو در اردبیل با اشتغال زایی براي 1000 نفر احداث می شود.

 
موسوي نماینده اردبیل گفت: کارخانه تولید قطعات خودرو در اردبیل با اشتغال زایی براي 1000 نفر احداث می شود. 

سید کاظم موسوي در نشست مشترك بامدیرعامل ایران خودرو و سرمایه گذار این طرح، بابیان اینکه اجراي این طرح با اعتبار اولیه
15 تا 20 میلیون یورو معادل 500 میلیارد تومان به زودي در اردبیل آغاز خواهد شد اظهار داشت: با اجراي این طرح بیش از یک

 
هزارنفر از جوانان جویاي کار منطقه صاحب شغل می شوند. 

مقیمی، مدیر عامل ایران خودرو هم با بیان اینکه این شرکت هماهنگی هاي لازم را براي اختصاص تسهیلات بانکی لازم براي اجراي
این طرح انجام خواهد داد، تاکید کرد:بمحض آغاز اجراي این طرح، قرار داد تضمین خرید قطعات تولید شده در این کارخانه منعقد

 
خواهد شد. 

صمدي، سرمایه گذار کارخانه تولید قطعات خودروي اردبیل هم ابراز امیدواري کرد با حمایت همه جانبه مسئولان کشوري واستانی،

 
بانک هاي عامل وشرکت ایران خودرو این طرح در 20 ماه آینده به بهره برداري برسد. 

برچسب ها: سیدکاظم موسوي ، نماینده اردبیل ، کمیسیون اقتصادي ، ایران خودرو



اختصاص 32 درصد سهم اشتغال زنجان به بخش کشاورزي

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  378  |  تاریخ: 1399/11/04

به گفته رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان زنجان، 32 درصد سهم اشتغال زنجان به بخش کشاورزي اختصاص دارد.

 
به گفته رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان زنجان، 32 درصد سهم اشتغال زنجان به بخش کشاورزي اختصاص دارد. 

تاراسی رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان زنجان بابیان اینکه کشاورزي در زنجان از اهمیت ویژه اي برخوردار است، گفت: بیش از
32 درصد سهم اشتغال را در این استان به خود اختصاص داده در حالی که میانگین سهم اشتغال کشوري در این بخش 18 درصد می

 
باشد. 

او افزود: شاخص ضریب مکانیزاسیون کشاورزي در این استان به عدد 2.04 اسب بخار در هکتار رسیده که این میزان مطابق اهداف
برنامه تحقق پیدا کرده و زنجان همچنان جایگاه دوم را در این زمینه در بین استان هاي کشور دارد. تاراسی ادامه داد: با گسترده

 
شدن دامنه مکانیزاسیون در بخش کشاورزي زنجان، این موضوع در میزان سهم اشتغال کشاورزي تاثیر گذار خواهد بود. 

او گفت: اگر بخواهیم مکانیزاسیون بخش کشاورزي در استان زنجان دامنه بزرگتري داشته باشد بایستی در زمینه تأمین ماشین آلات

 
کاشت و برداشت محصولات مختلفی که در این استان وجود دارد، اقدام کنیم. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان زنجان افزود: طی سه سال گذشته تعداد 170 دستگاه کمباین نو به ناوگان برداشت زنجان اضافه

 
شده و نیمی از سطح زیر کشت غلات با کمباین هاي جدید با ریزش زیر 2 درصد برداشت می شود. 

برچسب ها: جهاد کشاورزي استان زنجان ، زنجان ، تاراسی



احداث 6 سد جدید در هرمزگان

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  379  |  تاریخ: 1399/11/04

فریدون همتی گفت: با ساخت و بهره برداري از این سدها می توانیم سطح بیشتري از اراضی کشاورزي در هرمزگان را فعال
کنیم.

فریدون همتی گفت: با ساخت و بهره برداري از این سدها می توانیم سطح بیشتري از اراضی کشاورزي در هرمزگان را فعال

 
کنیم. 

فریدون همتی در نشست کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان هرمزگان که با حضور رئیس و اعضاي کمیسیون کشاورزي، آب،
منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شوراي اسلامی برگزار شد، اظهار کرد: با تلاش هاي صورت گرفته، میزان تولید محصولات در

 
بخش کشاورزي و صنعت و همچنین صادرات محصولات تولیدي در استان هرمزگان در سال جاري افزایش یافته است. 

وي خواستار سیاست گذاري تامین آب شرب مناطق ساحلی از طریق آب شیرین کن ها شد و افزود: در استان هرمزگان با تلاش

 
گسترده، آب شیرین کن ها براي تامین آب شرب وارد مدار شده اند. 

استاندار هرمزگان ادامه داد: با تامین آب شرب شهرستان هاي بندرعباس و بندرخمیر به صورت پایدار از طریق آب شیرین کن ها، آب

 
سدهاي شهرستان میناب براي شرب و رونق کشاورزي در این منطقه مورد استفاده قرار گرفته اند. 

همتی با اشاره به انجام مطالعه احداث شش سد جدید در هرمزگان، تصریح کرد: با ساخت و بهره برداري از این سدها می توانیم سطح
بیشتري از اراضی کشاورزي در هرمزگان را فعال کنیم که موجب افزایش اشتغال و تثبیت جمعیت به ویژه در مناطق روستایی خواهد

 
شد. 

وي گفت: با توجه به اینکه بیش از 45 درصد مردم هرمزگان در روستاها زندگی می کنند، باید شرایط و اشتغال مناسب را براي آنان
ایجاد کنیم و به همین منظور از ردیف بودجه توسعه سواحل مکران و توازن منطقه اي، احداث سدهاي جدید در هرمزگان در راستاي

 
مهار آب و توسعه اشتغال زایی از طریق کشاورزي آغاز خواهد شد. 

استاندار هرمزگان خواستار توجه ویژه و تقویت بودجه طرح هاي آبخیزداري شد و خاطرنشان کرد: اجراي این طرح ها موجب
رضایتمندي مردم و استفاده از آن ها در بخش هاي مختلف شده است که باید این امر در کمیسیون کشاورزي نیز مورد توجه ویژه

 
قرار گیرد. 

همتی، شیلات را یکی دیگر از استعدادهاي مهم هرمزگان برشمرد و بیان داشت: تقاضاي بسیاري براي سرمایه گذاري در زمینه
پرورش میگو در هرمزگان وجود دارد که یکی از بزرگترین آنها سایت جدید هشت هزار هکتاري در شهرستان بندرلنگه است که براي

 
فعال شدن آن به طور جدي پیگیر هستیم و چرخه بزرگی از اشتغال از طریق این سایت پرورش میگو ایجاد خواهد شد. 

وي بر لزوم اختصاص ردیف بودجه ویژه براي حمایت از طرح هاي پرورش ماهی و میگو تاکید کرد و اظهار داشت: باید به استعدادهاي

 
موجود در دریا توجه داشته باشیم و هرچه بیشتر از اقتصاد دریا محور حمایت کنیم. 

استاندار هرمزگان، توسعه کشت گلخانه اي را یکی دیگر از اقدامات مهم در این استان برشمرد و افزود: صنعت گلخانه اي نیز باید به

 
طور جدي مورد حمایت قرار گیرد. 

برچسب ها: فریدون همتی ، استاندار هرمزگان ، هرمزگان



فرش راور در کرمان با 1000 شغل بنیاد برکت احیا شد

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  380  |  تاریخ: 1399/11/04

امیر حسن مدنی مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام از احیاي فرش راور کرمان با طرح هاي اشتغال زایی این
بنیاد خبر داد.

امیر حسن مدنی مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام از احیاي فرش راور کرمان با طرح هاي اشتغال زایی این بنیاد

 
خبر داد. 

امیرحسین مدنی با اعلام این مطلب و با اشاره به حضور فعال و پررنگ بنیاد برکت در شهرستان راور افزود: تا به امروز 490 طرح
اشتغال زایی در رسته فرش دستبافت در راور به بهره برداري رسیده که باعث ایجاد یک هزار و 47 فرصت شغلی در این شهرستان

 
شده است. 

 
وي اظهار داشت: میزان حجم سرمایه گذاري کل براي راه اندازي 490 طرح اشتغال زایی برکت در راور 441 میلیارد ریال است. 

 
به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، 462 طرح اشتغال زایی این بنیاد در شهرستان راور به بانوان اختصاص پیدا کرده است. 

مدنی خاطرنشان کرد: شبیه سازي، تقلب بافی، تغییر فرهنگ و نداشتن صرفه اقتصادي باعث شده بود بافت فرش در راور کرمان با
رکود مواجه شود که طرح هاي اشتغال زایی بنیاد برکت باعث بازگشت رونق به این حوزه شده و در حال حاضر بسیاري از زنان و

 
جوانان شهر به قالی بافی مشغول هستند. 

وي با تاکید بر تکمیل زنجیره تولید فرش راور به عنوان یک برند گفت: بنیاد برکت در حوزه هاي تامین مواد اولیه، معرفی پشتیبان،
ارائه خدمات جانبی و بازاریابی محصول نهایی جهت تشکیل و تکمیل زنجیره تولید فرش در راور فعال است. در همین راستا و براي

 
اولین بار، دو کارگاه رنگرزي و پرداخت قالی در این شهر آغاز به کار کرده اند. 

مدیرعامل بنیاد برکت ادامه داد: همچنین چهار کارگاه قالی بافی در راور مشغول به فعالیت هستند که یکی از این کارگاه ها توسط
یکی از اساتید دانشگاه فرش این شهرستان راه اندازي شده و افراد مشغول در این کارگاه هم فارغ التحصیلان و دانشجویان همین

 
دانشگاه هستند. در این کارگاه علاوه بر بافت، مرمت و پرداخت قالی هم انجام می شود. 

مدنی یادآور شد: بافت یک تخته فرش بیشتر از یک سال زمان می برد و بنیاد برکت در این مدت، از قالی بافان براي امرار معاش

 
حمایت می کند تا مجبور به پیش فروش محصول خود نباشند و سود بیشتري نصیب شان شود. 

وي با تاکید بر بازاریابی هر چه بیشتر براي فرش راور یادآور شد: تمام کشور هاي همجوار به خصوص همسایگان شمالی، بازار خیلی

 
خوبی براي فرش راور محسوب می شوند و این برند ایرانی قابلیت صادرات به این کشور ها را دارد. 

مدیرعامل بنیاد برکت همچنین با اشاره به راه اندازي 2 هزار طرح اشتغال زایی اجتماع محور در مناطق محروم و روستایی استان
کرمان در هفته گذشته خاطرنشان کرد: راه اندازي این تعداد طرح اشتغال زایی باعث ایجاد فرصت هاي کسب وکار براي 6 هزار نفر



 
در مناطق کم برخوردار استان کرمان شده است. 

مدنی با اشاره به فعالیت 18 مجري و تسهیل گر بنیاد برکت در استان کرمان افزود: 7 شهرستان راور، کوهبنان، فهرج، ریگان،
نرمانشیر، رودبار جنوب و عنبرآباد و 120 روستا در این استان تحت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت قرار

 
دارند. 

وي یادآور شد: یک هزار و 36 طرح اشتغال زایی دیگر نیز در مناطق محروم استان کرمان در شرف راه اندازي است که ایجاد فرصت

 
هاي کسب و کار براي بیش از 3 هزار و 100 متقاضی را به دنبال خواهد داشت. 

به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، حجم کل سرمایه گذاري براي فعالیت هاي اشتغال زایی اجتماع محور این بنیاد در استان کرمان 2

 
هزار و 76 میلیارد ریال است. 

مدیرعامل بنیاد برکت در پایان خاطرنشان کرد: بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا به امروز 3 هزار و 388 طرح در حوزه هاي
توانمندسازي اقتصادي، امور زیربنایی، فرهنگی، سلامت و سایر خدمات را با حجم سرمایه گذاري 4 هزار و 796 میلیارد ریال در

 
مناطق محروم استان کرمان به بهره برداري رسانده یا در دست اقدام دارد. 

برچسب ها: امیر حسن مدنی ، بنیاد برکت ، ستاد اجرایی فرمان امام



انتصاب سرپرست فرمانداري کوهدشت

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  381  |  تاریخ: 1399/11/04

سرپرست فرمانداري کوهدشت عنوان کرد: قول خواهم داد که انتخابات 1400 را به صورت سالم، شفاف و بی طرفانه در این
شهرستان با کمک مجموعه شوراي اداري، اعضاي شوراي تأمین و هیئت هاي اجرایی برگزار کنیم.

سرپرست فرمانداري کوهدشت عنوان کرد: قول خواهم داد که انتخابات 1400 را به صورت سالم، شفاف و بی طرفانه در این

 
شهرستان با کمک مجموعه شوراي اداري، اعضاي شوراي تأمین و هیئت هاي اجرایی برگزار کنیم. 

حجت الاسلام ابراهیم طهماسبی صبح امروز در آئین تودیع و معارفه سرپرست فرمانداري کوهدشت که در سالن آمفی تئاتر اداره
فرهنگ و ارشاد اسلامی این شهرستان برگزار شد، اظهار داشت: ما اگر در همه زمینه ها بتوانیم به پیشرفت برسیم، اما داراي دین و

 
ارزشی نباشیم از دیدگاه اسلام فایده اي ندارد. 

وي با بیان اینکه مسئولان باید با روحیه اي جهادي و نیتی خالص به دنبال رفع مشکلات مردم باشند، افزود: فرمانداران باید با ارائه

 
برنامه و هماهنگی بین دستگاه هاي اجرایی در جهت پیگیري امور تلاش کنند. 

امام جمعه کوهدشت مردم داري را لازمه کار مسئولان دانست و عنوان کرد: مسئولان باید در کنار ساماندهی امور داراي روحیه مردم

 
داري باشند و نسبت به مردم با خوش رویی رفتار کنند. 

وي بیان کرد: مسئولیت ها وسیله اي براي خدمت به مردم است و ما باید نسبت به عملکرد خود در پیشگاه خداوند و هم چنین مردم

 
پاسخگو باشیم. 

طهماسبی گفت: شهرستان کوهدشت نیاز به فعالیت در عرصه هاي ایجاد اشتغال، درمان و راه دارد و همه باید دست دردست هم براي

 
رفع محرومیت در این شهرستان تلاش کنیم. 

مجتبی بیرانوند سرپرست فرمانداري کوهدشت نیز در این آئین با بیان اینکه خدمت به مردم این شهرستان توفیق و افتخار مضاعف
می خواهد، اظهار داشت: مردم کوهدشت لایق بیش ترین خدمات هستند و امیدوارم که اقدامات خوبی را با کمک مجموعه شوراي

 
اداریدر این شهرستان انجام دهیم. 

وي با اشاره به آمار بیکاري در کوهدشت عنوان کرد: با همکاري دستگاه هاي اجرایی نسبت به بهبود وضعیت اشتغال و جذب سرمایه

 
گذار در این شهرستان تلاش خواهیم کرد. 

سرپرست فرمانداري کوهدشت عنوان کرد: قول خواهم داد که انتخابات 1400 را به صورت سالم، شفاف و بی طرفانه در این شهرستان

 
با کمک مجموعه شوراي اداري، اعضاي شوراي تأمین و هیئت هاي اجرایی برگزار کنیم. 

وي بیان کرد: اعتماد مردم به هیئت هاي اجرایی انتخابات 1400 را در کوهدشت ضمانت می کنم و قول می دهم که حافظ رأي مردم



 
در این انتخابات باشم. 

برچسب ها: سرپرست فرمانداري کوهدشت ، کوهدشت ، مجتبی بیرانوند



کاهش نرخ بیکاري در آذربایجان شرقی

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  382  |  تاریخ: 1399/11/04

معاون توسعه کارآفرینی اداره کل تعاون استان آذربایجان شرقی از کاهش 3 درصدي نرخ بیکاري در استان خبر داد.

 
معاون توسعه کارآفرینی اداره کل تعاون استان آذربایجان شرقی از کاهش 3 درصدي نرخ بیکاري در استان خبر داد. 

یونس طاهري معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان با بیان اینکه جزو استان هاي با نرخ
بیکاري کم و نرخ مشارکت اقتصادي بالا هستیم، اظهار کرد: در رابطه با اشتغال زایی و ایجاد زمینه اشتغال نیز یک کارگروه تخصصی
در استان به ریاست استاندار مباحث را پیگیري می کند که دبیرخانه آن اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوده و دستگاه هاي

 
تخصصی، اجرایی و بانک هاي عامل نیز عضو این کارگروه هستند. 

وي با تاکید بر اینکه هرگونه مسائل مربوط به سرمایه گذاري، ایجاد اشتغال و تولید، به ویژه در شهرستان ها در این کارگروه پیگیري
شده و تلاش می شود که نرخ مشارکت اقتصادي در استان ارتقا یافته و نرخ بیکاري پایین بیاید، اضافه کرد: این امر، ممکن نیست مگر

 
اینکه اطلاعات اولیه و بانک اطلاعاتی در این رابطه داشته باشیم. 

وي اضافه کرد: در این رابطه برنامه هاي متنوعی را پیگیري می کنیم و اقداماتی را هم در سطح آموزش و پرورش تحت عنوان
"باشگاه کارآفرینان نوجوان" شروع کرده ایم تا نیروهایی که وارد دانشگاه ها می شوند، در انتخاب رشته دقت کرده و رشته هایی را

 
انتخاب کنند که متناسب با نیاز بازار کار باشد. 

 
بیشترین نرخ بیکاري بین جوانان، مربوط به فارغ التحصیلان دانشگاهی است 

طاهري در ادامه با بیان اینکه بیشترین نرخ بیکاري بین جوانان در استان، مربوط به فارغ التحصیلان دانشگاهی بوده و البته در کل
دنیا معمولا اینگونه است، گفت: چراکه، یک تعداد نیروهاي غیردانشگاهی در هرکاري مشغول شده و آماده به کار در تمامی واحدها
هستند، اما متاسفانه فرهنگ غلطی بین دانشگاهیان جا افتاده و معمولا دنبال جذب در دستگاه هاي دولتی هستند، اما با توجه به

 
اینکه جذب در دستگاه هاي دولتی محدود است، سعی می کنیم این مسئله را از طریق بخش تعاون و خصوصی جبران کنیم. 

وي با بیان اینکه تلاش می شود زیرساخت ها و ساختار ایجاد اشتغال و فرصت هاي شغلی در استان ایجاد شود، افزود: از فارغ
التحصیلان دانشگاهی در راستاي فعالیت به شکل تعاونی، کارآفرینی و خوداشتغالی حمایت می کنیم و یا اگر واحدها هم به نیروي

 
تخصصی نیاز دارند، تلاش می کنیم تا نیروهاي لازم را آموزش داده و در اختیار این واحدها قرار دهیم. 

وي با بیان اینکه سعی می کنیم در امر سرمایه گذاري، اشتغال زایی و حمایت از کارآفرینی اولویت را به روستاها و نیروهاي فارغ
التحصیل دانشگاهی بدهیم، ادامه داد: با این هدف می خواهیم با اشتغالزایی در روستاها، جلوي مهاجرت روستاییان به شهرها را

 
بگیریم تا از پتانسیل هاي روستایی استفاده شود؛ در این رابطه با تسهیلات ارزان قیمت از سرمایه گذاران حمایت می کنیم. 

 
برنامه هاي اشتغال براي فارغ التحصیلان 



معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان با اشاره به اینکه براي فارغ التحصیلان استان نیز برنامه
هاي متنوعی داریم، گفت: در این راستا، کمیته هاي کارآفرینی در دانشگاه ها از جمله دانشگاه تبریز تشکیل شده است و سعی می
کنیم فارغ التحصیلان دانشگاهی را تحت عنوان "آینده شغلی من" با ارائه سمینار و... توجیه کنیم، چراکه ورود این فارغ التحصیلان

 
به بازار کار، در سه حالت "اشتغال در بخش دولتی، تعاونی و خصوصی" خواهد بود. 

وي با تاکید بر اینکه امروز در بخش دولتی میزان جذب کم و محدود شده است، افزود: اما در بخش تعاون هیچ مشکلی وجود نداشته
و عزیزان می توانند با تشکیل شرکت هاي تعاونی، طرح هاي خود را اجرایی کنند؛ ما نیز در این رابطه حمایت هاي تسهیلاتی داریم تا

 
فارغ التحصیلان دانشگاهی هم براي خود و هم براي سایر فارغ التحصیلان اشتغالزایی کنند. 

وي با بیان اینکه آماده حمایت از فارغ التحصیلانی هستیم که می توانند براي خود کسب و کار راه اندازي کنند، گفت: در این

 
خصوص از طرح هاي عزیزان حمایت کرده و تسهیلات ارزان قیمت در اختیارشان قرار می دهیم. 

طاهري با بیان اینکه گروه بعدي، فارغ التحصیلانی هستند که نمی توانند در دستگاه هاي دولتی، تعاونی و خصوصی مشغول فعالیت
شوند و خواستار اشتغال در سایر واحدهاي تولیدي هستند، اضافه کرد: براي این دسته از فارغ التحصیلان دانشگاهی نیز طرح

 
"واحدهاي کارورزي و مشوق هاي بیمه اي" در نظر گرفته شده است. 

 
ثبت نام در سامانه کارورزي 

وي در تشریح این طرح گفت: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی یک سامانه کارورزي دارد که از یک سو، فارغ التحصیل دانشگاهی در
آنجا به عنوان کارورز ثبت نام کرده و از طرفی هم واحدهاي تولیدي که نیاز به نیرو دارند، تحت عنوان واحد پذیرنده ثبت نام می
کنند. در این سامانه، هر دو طرف لینک شده و قرارداري سه ماهه بین شان منعقد می شود که این سه ماه، مستثنی از قانون کار و

 
تامین اجتماعی است. 

وي با بیان اینکه کارفرما طی این سه ماه هیچ هزینه اي براي کارورز نمی دهد و حق الزحمه و بیمه توسط وزارت کار پرداخت می
شود، افزود: بعد از اتمام سه ماه، واحدهاي تولیدي، کارورزها را ارزیابی کرده و هر نیرویی را که لازم داشته باشد، جذب می کنند. در
قالب این طرح، واحدهاي تولیدي با جذب نیرو، از 20 درصد سهم بیمه اي کارفرمایی به مدت دو سال معاف هستند و به نوعی بین

 
طرفین حالت برد-برد برقرار است. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان به مزایاي این طرح براي طرفین نیز اشاره کرد و افزود:
فارغ التحصیل دانشگاهی که در طرح کارورزي ثبت نام می کند، آموزش می بیند و جذب واحد تولیدي می شود؛ اگر هم مایل به کار
در واحد تولیدي نباشد، می تواند براي خود کسب و کار راه بیاندازد، از طرفی هم واحد تولیدي طبق نیاز و خواسته خود نیروها را

 
آموزش و ارزیابی کرده و درصورت جذب نیز به مدت دو سال از پرداخت 20 درصد سهم بیمه اي کارفرمایی معاف می شود. 

وي ادامه داد: علاوه بر این، براي واحدهاي تولیدي که بتوانند فارغ التحصیل دانشگاهی را جذب کنند، مشوق بیمه اي داریم و از

 
پرداخت 23 درصد سهم بیمه کارفرمایی به مدت دو سال معاف می شوند. 

وي با بیان اینکه فارغ التحصیلان دانشگاهی حسب شرایط خود می توانند از این طرح ها استفاده کنند، خاطرنشان کرد: این طرح ها



در استان موفق بوده اند و هم واحدهاي تولیدي و هم فارغ التحصیلان استقبال کرده اند، چراکه نیروي آموزش دیده و علمی به

 
واحدهاي تولیدي جذب شده و فارغ التحصیلان نیز به سمت تعاون و کارآفرینی سوق داده می شوند. 

طاهري یادآور شد: علاوه بر این، از ایده ها، نوآوري ها و اختراعات فارغ التحصیلان دانشگاهی نیز حمایت می کنیم تا ایده خود را

 
تجاري سازي کرده و به تولید انبوه برسانند. 

وي با بیان اینکه فارغ التحصیلان دانشگاهی به هیچ عنوان به دنبال استخدام دولتی نباشند و حتما براي کارآفرینی و... به دستگاه
هاي تخصصی مراجعه کنند، گفت: فارغ التحصیلان سعی کنند مجوز کسب کرده و براي خود کسب و کار راه بیاندازند و یا از

 
مسیرهاي ذکر شده ورود کرده تا بتوانند در حالت برد برد کار کنند. 

وي با اشاره به اینکه خانواده ها نیز نگران نباشند، چراکه حمایت هاي خوبی از فارغ التحصیلان دانشگاهی در استان برقرار بوده و
فرصت هاي شغلی کلانی هم وجود دارد، اگر فارغ التحصیلان حاضر به فعالیت باشند، ادامه داد: در این رابطه از مراکز مشاوره و

 
خدمات کاریابی نیز می توانند مشورت بگیرند. 

برچسب ها: یونس طاهري ، نرخ بیکاري ، آذربایجان شرقی



ساختار شغلی در پساکرونا چگونه خواهد بود؟

منبع: ایرناشماره خبر:  383  |  تاریخ: 1399/11/04

تهران - ایرنا - مجمع جهانی اقتصاد در یک گزارش آینده نگرانه به پیش بینی ساختار شغلی در دوران پساکرونا پرداخته و
مشاغل و مهارت هاي آینده را ترسیم و سرعت تغییرات آن ها را بر اساس نظرسنجی از مدیران کسب وکارها و استراتژیست

هاي منابع انسانی سنجیده است.

تهران - ایرنا - مجمع جهانی اقتصاد در یک گزارش آینده
نگرانه به پیش بینی ساختار شغلی در دوران پساکرونا
پرداخته و مشاغل و مهارت هاي آینده را ترسیم و سرعت
تغییرات آن ها را بر اساس نظرسنجی از مدیران کسب

 
وکارها و استراتژیست هاي منابع انسانی سنجیده است. 

به گزارش روز شنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی و پایش آثار
اقتصادي کرونا، براساس گزارش مجمع جهانی
اقتصاد(World Economic Forum) همه گیري
کرونا تاثیرات بسزایی را بر روي روندهاي شغلی در

 
بلندمدت ایجاد کرده است که در ادامه به پنج نکته اساسی از این تغییرات پرداخته می شود. 

نیروي کار سریع تر از حد انتظار به سمت اتوماسیون پیش می رود و طبق تخمین ها طی پنج سال آینده، 85 میلیون شغل از بین
می رود. اتوماسیون، همزمان با رکود اقتصادي ناشی از کووید19، اختلال مضاعفی را براي کارگران در اشتغال آن ها ایجاد کرده است.

 
توسعه فنآوري و تکنولوژي ها توسط بنگاه ها، وظایف، مشاغل و مهارت هاي مورد نیاز را تا سال 2025 تغییر خواهد داد. 

حدود 43 درصد از مشاغل مورد بررسی نشان می دهند که به دلیل توسعه فنآوري، قصد دارند نیروي کار خود را کاهش دهند، 41
درصد قصد دارند استفاده از پیمان کاران خود را براي کارهاي تخصصی گسترش دهند. البته 34 درصد قصد دارند به عنوان یک
نتیجه از توسعه فنآوري، نیروي کار خود را گسترش دهند. پنج سال دیگر، کارفرمایان کارها را تقریباً به طور مساوي بین انسان ها و

 
ماشین ها تقسیم می کنند. 

انقلاب ربات ها، 97 میلیون شغل جدید را ایجاد خواهد کرد. با تحول اقتصاد و بازارهاي کار، نقش هاي جدیدي در اقتصاد در زمینه
هاي فنآوري (مانند هوش مصنوعی) و مشاغل تولید محتوا (مانند مدیریت رسانه هاي اجتماعی و نوشتن محتوا) ظاهر می شوند.
مشاغل نوظهور نشان دهنده تقاضاي بیشتر براي مشاغل اقتصاد سبز براي نمونه مشاغل مرتبط با اقتصاد داده و هوش مصنوعی،

 
مشاغل جدید در مهندسی، رایانش ابري و توسعه محصول و در زمینه بازاریابی، فروش و تولید محتو است. 

در سال 2025، تفکر تحلیلی، خلاقیت و انعطاف پذیري از جمله مهارت هاي پرطرفدار است. از نظر کارفرمایان، تفکر انتقادي، تجزیه
و تحلیل و حل مسئله در سال هاي آینده از اهمیت بیشتري برخوردار است. امسال مهارت هایی در زمینه مدیریت خود مانند



یادگیري فعال، تاب آوري، تحمل استرس و انعطاف پذیري مورد توجه بوده است. با اندازه گیري داده هاي موجود در لینکدین (شبکه
اجتماعی مخصوص کسب و کار حرفه اي است) و کورسرا (یک شرکت فناوري آموزشی انتفاعی) امکان ردیابی انواع مهارت هاي

 
تخصصی مورد نیاز براي مشاغل فردا فراهم شده است. 

رقابتی ترین مشاغل بر روي ارتقاء مهارت هاي کارگران خود تمرکز خواهند کرد. تقریباً نیمی از کارگرانی که در پنج سال آینده در
نقش خود باقی می مانند، براي مهارت هاي اصلی خود نیاز به آموزش مجدد دارند. این نظرسنجی همچنین نشان می دهد که بخش
دولتی باید حمایت نیرومندتري را براي بازپرداخت کارگرانی که در معرض خطر هستند و یا با مشاغل دیگر تعویض شده اند، ارائه
دهد. در حال حاضر، تنها 21 درصد مشاغل گزارش کرده اند که می توانند از طریق بودجه عمومی براي حمایت از کارمندان خود به
آن ها مهارت هاي لازم را بیاموزند. بخش دولتی باید انگیزه هایی را براي سرمایه گذاري در بازارها و مشاغل فردا فراهم کند، شبکه
هاي ایمنی قوي تري را براي کارگران در حین تعویض شغل ارائه دهد و با عقب افتادگی ها و روش هاي سنتی در آموزش و پرورش

 
مقابله کند. 

دورکاري همچنان ماندگار خواهد بود. حدود 84 درصد از کارفرمایان قرار است به سرعت فرآیندهاي کار به سمت دیجیتالی کردن
پیش ببرند، از جمله مهمترین آن ها گسترش قابل توجه دورکاري خواهد بود. کارفرمایان می گویند این امکان وجود دارد که 44
درصد از نیروي کار خود را با دورکاري جابجا کند. با این حال، 78 درصد از رهبران کسب و کار انتظار دارند که دورکاري تأثیر منفی

 
بر روي بهره وري کارکنان داشته باشد. 

به گزارش ایرنا طبق آخرین آمار 98 میلیون و 764 هزار و 787 نفر در سراسر جهان به کرونا مبتلا شدند و 2 میلیون و 116 هزار و

 
714 نفر جان خود را از دست دادند. آمریکا، هند، برزیل، روسیه و انگلیس جزو پنج کشور با بیشترین ابتلا هستند. 

 
برچسب ها 

 
- هند 

 
- ویروس کرونا 

 
- هوش مصنوعی 

 
- اشتغال زایی 

- مجمع جهانی اقتصاد



تجهیز کارگاه تخصصی آموزش تراش سنگ هاي قیمتی لرستان

منبع: ایرناشماره خبر:  384  |  تاریخ: 1399/11/04

خرم آباد - ایرنا - مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی لرستان از تجهیز کارگاه تخصصی آموزش تراش سنگ
هاي قیمتی و نیمه قیمتی در این استان خبر داد.

خرم آباد - ایرنا - مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی لرستان از تجهیز کارگاه تخصصی آموزش
تراش سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی در این استان خبر

 
داد. 

به گزارش ایرنا ، سید امین قاسمی روز شنبه به رسانه ها
اعلام کرد: این کارگاه با هدف آموزش شاغلین صنایع
دستی و تربیت مربیان آموزشی متخصص در رشته تراش

 
سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی ،تجهیز و راه اندازي شد. 

وي با بیان اینکه تراش سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی یکی از مهمترین صنایع دستی تزیینی- کاربردي ایران، به شمار می رود،
بیان کرد: توسعه و گسترش این هنر در لرستان موجب فراگیري حداکثري، خلاقیت هنري و نیز هم راستا با کاربردي شدنش، زمینه

 
ي اشتغال زایی مطلوبی را فراهم خواهد کرد. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان لرستان ادامه داد: اقسام زیادي از سنگهاي قیمتی و نیمه قیمتی در ایران و
لرستان وجود دارد که پس از تراش و نشاندن آن در رکابی از طلا یا نقره داراي ارزش افزوده زیادي خواهند داشت که امیدورایم

 
هنرمندان لرستانی با اتکا به این هنر به خودکفایی لازم برسند و شاهد رونق تولید و صادرات کلان این صنایع از لرستان باشیم. 

 
برچسب ها 

 
- گردشگري 

 
- میراث فرهنگی 

- لرستان



امضاي تفاهم نامه همکاري سازمان بسیج وکمیته امداد امام (ره)

منبع: ایرناشماره خبر:  385  |  تاریخ: 1399/11/04

تهران-ایرنا- تفاهم نامه همکاري میان سازمان بسیج مستضعفین و کمیته امداد امام خمینی (ره)، به منظور همکاري بسیج و
کمیته امداد در حوزه هاي اشتغال، خدمت رسانی، مسکن، توانمندسازي اقتصادي و دیگر حوزه هاي خدمات عمرانی و

اجتماعی، امضا شد.

تهران-ایرنا- تفاهم نامه همکاري میان سازمان بسیج
مستضعفین و کمیته امداد امام خمینی (ره)، به منظور
همکاري بسیج و کمیته امداد در حوزه هاي اشتغال،
خدمت رسانی، مسکن، توانمندسازي اقتصادي و دیگر

 
حوزه هاي خدمات عمرانی و اجتماعی، امضا شد. 

به گزارش روز شنبه ایرنا از روابط عمومی سازمان بسیج
مستضعفین، سردار «غلامرضا سلیمانی» در آیین امضاي
این تفاهم نامه، با بیان این که امیدواریم در قالب این

تفاهم نامه، بسیج به عنوان خادم ملت به ویژه محرومین، کمک هاي موثري داشته باشد، اظهار داشت: با گسترش و تعمیق این تفاهم
نامه، می توانیم براساس منظومه فکري رهبر معظم انقلاب اسلامی، یک حرکت عمومی را در جهت اشتغال، کارآفرینی و شرکت هاي

 
دانش بنیان آغاز کنیم. 

وي افزود: با امضاي این تفاهم نامه، در پی آن هستیم که بتوانیم اشتغال را گسترش دهیم تا اقتصاد کشور مردمی شود؛ لذا این

 
آمادگی را داریم که تمام ظرفیت ها را بسیج کنیم تا مسئولیت خود را فرا تر از مفاد تفاهم نامه انجام دهیم. 

سردار سلیمانی ادامه داد: اعتلاي جامعه مستضعف و افرادي که تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) یکی از آرمان هاي امام

 
راحل است که امیدواریم در قالب این تفاهم نامه، این موضوع اجرایی شود. 

 
اجراي این تفاهم نامه باعث دلگرمی نیازمندان می شود 

«مرتضی بختیاري» رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) نیز در آیین امضاي این تفاهم نامه، اظهار داشت: ظرفیت هاي زیادي در
کشور وجود دارد که باعث می شود هیچ مشکلی بدون حل نماند؛ به عنوان مثال، ما در بزرگ ترین مشکل کشور که دفاع مقدس بود،

 
در نهایت پیروز شدیم و این موضوع در تمام فتنه هایی که کشورمان با آن مواجه بوده نیز صادق است. 

وي افزود: «اشتغال»، «مسکن» و «فرهنگ سازي» سه رکن اساسی کمیته امداد امام خمینی (ره) در بخش «توانمندسازي» هستند

 
که همواره مورد توجه قرار داشته و این تفاهم نامه نیز در همین راستا تنظیم شده است. 



رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) ادامه داد: اجراي این تفاهم نامه همزمان با تحریم هاي ظالمانه دشمن، می تواند باعث دلگرمی

 
نیازمندان شود؛ حتی آن هایی که تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) قرار ندارند. 

 
برچسب ها 

 
- غلامرضا سلیمانی 

 
- دفاع مقدس 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

 
- مسکن 

- سازمان بسیج مستضعفان



پتروشیمی هاي فارس در مسیر وعده جدید/گره اي که با«تجمیع»باز می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  386  |  تاریخ: 1399/11/04

بیش از یک دهه از ایجاد گره کور در مسیر احداث چهار پتروشیمی در فارس گذشته است و این بار نماینده هاي مجلس با
وعده تجمیع کردن این واحدها ادعا دارند که موانع ساخت را از پیش رو برداشته اند.

 بیش از یک دهه از ایجاد گره کور در مسیر احداث چهار
پتروشیمی در فارس گذشته است و این بار نماینده هاي مجلس با وعده تجمیع کردن این واحدها ادعا دارند که موانع ساخت را از

 
پیش رو برداشته اند. 

خبرگزاري مهر - گروه استان ها: بیش از یک دهه از وعده ساخت پتروشیمی در چهار شهرستان استان فارس گذشته است، اما تنها

 
پیشرفتی که این طرح ها داشته اند گذر زمان بوده و این پروژه هاي اقتصادي تاکنون هیچ گونه پیشرفت فیزیکی نداشته اند. 

البته طی چند سال گذشته با وارد شدن سهام این بنگاه هاي اقتصادي به بورس شاهد بودیم که سهام این واحدها به قیمت هاي قابل

 
توجهی خریدوفروش می شد. 

فارغ از نحوه ورود این واحدها به بورس و قیمت گذاري در خصوص ارزش معاملات هر واحد سهام پتروشیمی هاي استان فارس این
سوال مطرح است که سازوکار ورود به بازار سرمایه براي این بنگاه هاي اقتصادي که هنوز ساخته نشده اند و در حد طرح هاي اولیه

 
باقی مانده اند چیست؟ 

این در حالی است که پس از گذشت نزدیک به 11 سال قرار است در آینده اي نه چندان دور احتمالاً شاهد شروع عملیات عمرانی

 
ساخت پتروشیمی هاي استان فارس باشیم. 

 
11 سال عقب ماندگی 

نماینده مردم شیراز در مجلس شوراي اسلامی به خبرنگار مهر گفت: یکی از موضوعاتی که مجمع نمایندگان استان فارس براي

 
پیگیري آن اهتمام ویژه اي دارد موضوع عقب ماندگی استان فارس در موضوعاتی نظیر احداث پتروشیمی ها است. 



ابراهیم عزیزي ادامه داد: یکی از اهداف مجمع نمایندگان استان فارس نزدیک کردن تفکرات مسئولان بلندپایه کشور و همسو کردن
دیدگاه هاي این افراد در راستاي اجرایی شدن طرح احداث پتروشیمی ها در استان فارس بود که پس از برگزاري جلسات مختلف و

 
برطرف کردن مشکلات موجود در این طرح، این مهم نیز محقق شد. 

وي ادامه داد: در درون استان نیز همکاري نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه شیراز، عالی ترین مقام دولت در استان و
نمایندگان مردم در مجلس شوراي اسلامی فرصتی را پیش روي سرمایه گذاران قرار داد که طی سال هاي اخیر این فرصت و

 
همکاري، بی بدیل و منحصربه فرد بوده است. 

این نماینده مجلس معتقد است: تنها راه برون رفت از شرایط موجود که مبین بیش از یک دهه عقب ماندگی در زمینهٔ ساخت
پتروشیمی هاي مصوب در استان است همکاري تمامی ارکان دولتی و مردمی است تا زمینه جذب سرمایه گذاري و توسعه استان

 
فراهم شود. 

 
 

موضوع ساخت پتروشیمی در چهار شهرستان جهرم، داراب، فسا و فیروزآباد از آن دسته موضوعاتی است که با چالش هاي مختلفی

 
مواجه بود؛ یکی از بزرگ ترین مشکلاتی که احداث این واحدها در استان فارس داشت معضل محل قرارگیري این پتروشیمی ها بود. 

در گزارشی که پیش تر در خصوص وضعیت ساخت پتروشیمی ها در استان فارس توسط «خبرگزاري مهر» منتشر شد به موضوع نبود
مکان یابی صحیح در اجراي پتروشیمی هاي استان فارس اشاره و در همان گزارش نیز طرحی از سوي برخی از نمایندگان مجلس

 
مطرح شد که خبر از تجمیع پتروشیمی هاي موجود در استان می داد. 

طرح تجمیع پتروشیمی ها در استان فارس نیز با مشکلاتی مواجه شد ازجمله این مشکلات می توان به عدم رضایت مردم از تجمیع
پتروشیمی هاي موجود در سطح شهرستان ها اشاره کرد؛ البته با برآوردهایی که صورت گرفته بود هزینه اجرایی طرح تجمیعی

 
پتروشیمی ها تفاوت چندانی با طرح قبلی که احداث پتروشیمی در چهار شهرستان مختلف بود نداشت. 

 
تجمیع پتروشیمی هاي فسا و جهرم در مرز دو شهرستان 

سخنگوي کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی در گفت وگو با خبرنگار مهر گفت: با توافقاتی که میان دو شهرستان
جهرم و فسا صورت گرفته مقررشده تا پتروشیمی هایی که قرار بود در این دو شهرستان ساخته شود در محلی که مرز دو شهرستان

 
است احداث شود. 



حجت االله فیروزي بیان کرد: منطقه «گره بیگان» مرز میان دو شهرستان جهرم و فسا است و به خوراك پتروشیمی ها نیز دسترسی

 
مناسبی دارد ازاین رو با توافقاتی که صورت گرفته قرار است محل ساخت پتروشیمی دو شهرستان فسا و جهرم باشد. 

نماینده مردم فسا در مجلس شوراي اسلامی در ادامه متذکر شد: با همکاري سرمایه گذار این طرح بزرگ صنعتی که قرارگاه خاتم
الانبیاء است مقررشده تا ساخت و اجراي عملیات عمرانی این طرح صنعتی به زودي آغاز شود. این در حالی است که پیش تر سرمایه
گذار راغب بود این طرح ها از استان خارج شده و در محلی که فاصله کوتاه تري تا عسلویه دارد احداث شود اما با پیگیري هاي صورت

 
گرفته این موضوع ملغی و عملیات ساخت پتروشیمی هاي جهرم و فسا به زودي آغاز خواهد شد. 

وي در ادامه تصریح کرد: یکی از موضوعاتی که باعث شد سرمایه گذار در استان فارس ماندگار شود ارائه طرح سرمایه گذاري جدید به
شرکت سرمایه گذار بود که اگر این مهم محقق نمی شد شاید سرمایه گذار از سرمایه گذاري در استان منصرف و سرمایه هاي خود را

 
به خارج از استان منتقل می کرد. 

 
 

فیروزي تأکید کرد: این طرح اقتصادي و سرمایه گذاري که به قرارگاه خاتم الانبیاء پیشنهادشده و مورد تأیید این سرمایه گذار نیز
قرارگرفته، داراي ویژگی هاي مختلفی است که ازجمله این ویژگی ها می توان به افزایش سرعت ساخت این طرح و دارا بودن توجیه

 
اقتصادي اشاره کرد. 

وي ادامه داد: با اجراي این طرح در مرز میان دو شهرستان جهرم و فسا علاوه بر ایجاد اشتغال قابل توجه در منطقه، می توان از

 
خطوط آب و گاز مستقر در منطقه نیز در راستاي تأمین خوراك اولیه این واحدهاي اقتصادي استفاده کرد. 

وي در خصوص زمین اهداشده به این واحد صنعتی در شهرستان فسا هم گفت: با توجه به زمین ارائه شده براي ساخت پتروشیمی در
شهرستان و جابه جا شدن این طرح، زمین موجود در اختیار سرمایه گذاران بخش خصوصی و تولیدکنندگان صنایع پایین دستی قرار

 
خواهد گرفت تا مشکل تأمین زمین براي فعالیت واحدهاي اقتصادي بخش خصوصی در شهرستان نیز تسهیل شود. 

 
سه مشکل عمده در ساخت پتروشیمی هاي فارس 

نماینده مردم شیراز در مجلس شوراي اسلامی در خصوص مشکلات موجود در مسیر ساخت پتروشیمی هاي استان به خبرنگار مهر
گفت: سه مشکل بزرگ در استان در راستاي ساخت این واحدهاي اقتصادي وجود داشت که ازجمله این مشکلات می توان به مشکل

 
خوراك صنایع پتروشیمی، تأمین آب موردنیاز این واحدها و جانمایی صحیح این طرح هاي اقتصادي اشاره کرد. 



ابراهیم عزیزي در این گفت وگو تصریح کرد: یکی از مشکلاتی که پتروشیمی هاي استان فارس با آن مواجه بودند تأمین خوراك اولیه

 
و موردنیاز بود که در جلساتی با وزیر نفت شرط ارائه خوراك به پتروشیمی ها پیشرفت فیزیکی این طرح ها عنوان شد. 

وي افزود: وزیر نفت در جلساتی که در خصوص تأمین مواد موردنیاز این طرح برگزار شد شرط ارائه خوراك به این پتروشیمی ها را
پیشرفت فیزیکی طرح عنوان کرد؛ این در حالی است که سرمایه گذار نیز شرط آغاز فعالیت هاي عمرانی را تضمین دریافت خوراك

 
پتروشیمی عنوان کرده بود. 

 
 

عزیزي تأکید کرد: دو مشکل فوق ازجمله عواملی بود که موجب شد دیدگاه سرمایه گذار و وزارت نفت همسو نباشد و مشکل بزرگی
در مسیر ساخت پتروشیمی ایجاد شود؛ البته یکی دیگر از مشکلاتی که در درون استان این طرح با آن مواجه بود می توان به عدم
جانمایی صحیح اشاره کرد که پس از برطرف شدن مشکلات فوق و هم زمان نظر مجمع نمایندگان استان فارس بر این بود که

 
تغییرات عمده اي در جانمایی این طرح ها ایجاد شود. 

وي در خصوص نتیجه نهایی پیرامون ساخت پتروشیمی در استان هم بیان کرد: بر اساس توافقات صورت گرفته مقررشده تا سرمایه
گذار دو پتروشیمی که قرار بود در شهرستان هاي جهرم و فسا ساخته شود را تجمیع کرده و در مرز مشترك این دو شهرستان احداث

 
کند در خصوص شهرستان هاي فیروزآباد و داراب نیز تأکید بر اجراي پروژه در محل انتخاب شده است. 

بر اساس تحقیقات خبرنگار مهر و به نقل از یک منبع موثق قرار است سرمایه گذار جدیدي در پتروشیمی داراب اقدام به سرمایه

 
گذاري کرده و نسبت به ساخت این پتروشیمی اقدام کند، این سرمایه گذار از مجموعه قرارگاه خاتم الانبیاء نیست. 

 
ایجاد اشتغال در صدر خواسته هاي مردم است 

نماینده مردم فیروزآباد در مجلس شوراي اسلامی در گفت وگو با خبرنگار مهر گفت: اصراري بر ساخت پتروشیمی در محل حوزه
انتخابیه نیست بلکه بر این موضوع تأکید وجود دارد که همسان با سرمایه گذاري اولیه ساخت پتروشیمی فیروزآباد در این شهرستان

 
سرمایه گذاري و اشتغال زایی شود. 

محمدمهدي فروردین بیان کرد: نزدیک به 11 سال است که از وعده ایجاد پتروشیمی در شهرستان فیروزآباد گذشته و تاکنون این



 
وعده ها مغفول مانده اند این در حالی است که مطالبه مردم در فیروزآباد ایجاد اشتغال و کارآفرینی است. 

طی 11 سال اخیر فعالیت قابل توجهی در راستاي ساخت پتروشیمی هاي استان صورت نگرفته و میزان پیشرفت این پروژه ها پس از
11 سال صفر درصد است وي افزود: پس از جلسات مختلف با مسئولان امر تأکید بر اجراي پروژه در صدر خواسته هاي نمایندگان
مردم در مجلس شوراي اسلامی بود اما برخی از افراد به دنبال تفکیک این طرح هستند و نگاه مثبتی به تجمیع پروژه ساخت

 
پتروشیمی هاي استان ندارند. 

فروردین ادامه داد: این در حالی است که برخی از مردم حوزه انتخابیه نیز علاقه مند به اجراي این طرح صنعتی در شهرستان هستند

 
البته می توان به این موضوع نیز اشاره کرد که ایجاد طرح هاي اشتغال زا در شهرستان بر تمامی امور اولویت دارد. 

آنچه مسلم است طی 11 سال اخیر فعالیت قابل توجهی در راستاي ساخت پتروشیمی هاي استان صورت نگرفته و میزان پیشرفت
این پروژه ها پس از 11 سال صفر درصد است که این امر نشان می دهد اهتمام ویژه اي در میان نمایندگان وقت در راستاي ساخت

 
پتروشیمی ها وجود نداشته است. 

در راستاي صنعتی شدن استان فارس باید گام هاي بلندي برداشته شود که یکی از این گام ها می تواند ساخت پتروشیمی ها در
استان باشد؛ البته لازم به یادآوري است که مجوز پالایشگاه دوم شیراز دریافت و موانع ساخت آن برطرف شده است و سرمایه گذاران

بخش خصوصی، آماده ساخت این مجتمع صنعتی هستند.



کمبود آرد در قطب تولید گندم کشور قابل گذشت نیست

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  387  |  تاریخ: 1399/11/04

پارس آباد - امام جمعه پارس آباد گفت: پارس آباد مغان یکی از قطب هاي اصلی کشت و تولید گندم در کشور است و کمبود
آرد در این شهرستان قابل گذشت نیست.

پارس آباد - امام جمعه پارس آباد گفت: پارس آباد مغان
یکی از قطب هاي اصلی کشت و تولید گندم در کشور

 
است و کمبود آرد در این شهرستان قابل گذشت نیست. 

به گزارش خبرنگار مهر، حجت الاسلام علی اکبر باقري
بنابی بعد از ظهر شنبه در جلسه شوراي فرهنگ عمومی
شهرستان پارس آباد که با حضور استاندار اردبیل و امام
جمعه شهرستان بیله سوار و نیز نماینده مردم پارس آباد،
بیله سوار و اصلاندوز در مجلس شوراي اسلامی برگزار شد،
اظهار کرد: شهرستان پارس آباد یکی از قطب هاي اصلی

 
کشت و تولید گندم در کشور است و کمبود آرد در این شهرستان قابل گذشت نیست. 

وي با درخواست از مسئولین که با تدابیر ویژه نسبت به تأمین نیازهاي اساسی مردم گام بردارند افزود: مردم این شهرستان با توجه به
اینکه در حاشیه رود ارس زندگی می کنند از مشکل کمبود آب شرب در روستاها رنج می برند که زیبنده مردم سختکوش و تولید

 
کننده این منطقه نیست. 

امام جمعه پارس آباد عدم اشتغال جوانان را اساسی ترین مشکل فرهنگی جامعه عنوان کرد و گفت: براي کاهش آسیب هاي اجتماعی
از جمله طلاق، اعتیاد و سایر آسیب هاي اجتماعی که جوانان در معرض خطرات آن قرار دارند جز تأمین فرصت هاي شغلی براي آنان

 
چاره اي نیست. 

حجت الاسلام باقري بنابی بیکاري جوانان را اساسی ترین مشکل فرهنگی شهرستان پارس آباد عنوان کرد و افزود: قطعاً رفع این
مشکل باعث کاهش آسیب هاي اجتماعی می شود با اینکه اطلاع داریم این مشکل در تمام نقاط کشور وجود دارد ولی اگر ظرفت

 
هاي اشتغالزایی مغان را در نظر بگیریم باید این مشکل در حد بحران مطرح نمی شد. 

امام جمعه شهرستان پارس آباد به ظرفیت هاي شرکت کشت و صنعت و دامپروري مغان اشاره کرد و گفت: این شرکت که قابلیت
تولید و تأمین بخش اعظمی از نیازهاي هاي کشور به محصولات کشاورزي و باغی را دارد باید براي رسیدن به اهداف خود فرصت هاي

 
شغلی ایجاد کرده و جوانان این منطقه را از لحاظ اشتغال تحت پوشش دهد. 

 
رفتار مسئولین با ارباب رجوع باید صادقانه باشد 



استاندار اردبیل نیز در این جلسه منطقه مغان را تأمین کننده منابع مالی کشور عنوان کرد و گفت: باید این منابع مالی را خلق کرد تا

 
بتوان در داخل شهرستان سرمایه گذاري انجام داده و اشتغال پایدار براي جوانان ایجاد کرد. 

اکبر بهنامجو در ادامه به تکریم ارباب رجوع از سوي مسئولین اشاره کرد و افزود: رفتار مسئولین به عنوان خادمان این مردم باید با
ارباب رجوع صادقانه و مشفقانه باشد تا خداي نکرده اگر کاري هم از دستمان براي رفع مشکلات آنها برنیاید حداقل آنها را نسبت به

نظام و انقلاب بدبین نکنیم.



وضعیت باغ وحش ارومیه مناسب نیست/ لزوم ورود سرمایه گذار

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  388  |  تاریخ: 1399/11/04

ارومیه - استاندار آذربایجان غربی وضعیت باغ وحش ارومیه در حال حاضر و حیوانات نگهداري شده در آن اصلا مناسب
نیست.

ارومیه - استاندار آذربایجان غربی وضعیت باغ وحش ارومیه
در حال حاضر و حیوانات نگهداري شده در آن اصلا مناسب

 
نیست. 

به گزارش خبرنگار مهر، محمدمهدي شهریاري بعد از ظهر
شنبه در بازدید از آخرین وضعیت باغ وحش ارومیه با اشاره
به اینکه وضعیت باغ وحش ارومیه فاقد استانداردهاي لازم
براي نگهداري از حیوانات و نیز جذب توریست است، افزود:
ظرفیت باغ وحش ارومیه به جهت برخورداري از فضاي
مناسب و گونه هاي متنوع و بعضاً نادر حیوانات می تواند با

 
سرمایه گذاري، در جذب گردشگر و اشتغال زایی مؤثر واقع شود. 

وي با تاکید بر ضرورت ساماندهی این مجموعه عنوان کرد: اگر چه مدیریت باغ وحش علاقمند به فعالیت در این حوزه است ولی

 
تداوم این امر نیازمند بهبود شرایط نگهداري حیوانات است. 

استاندار آذربایجان غربی با تاکید بر اینکه توسعه باغ وحش منوط به مشارکت افراد حقیقی و یا حقوقی است افزود: با بهبود وضعیت

 
این مجموعه، باغ وحش ارومیه می تواند در جذب گردشگر و ایجاد اشتغال مؤثر واقع شود. 

شهریاري خاطرنشان کرد: بزودي جلسه اي براي ساماندهی وضعیت باغ وحش ارومیه و زمینه هاي مشارکت سرمایه گذاران برگزار می

 
شود. 

معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی اداره کل حفاظت محیط زیست آذربایجان غربی نیز با بیان اینکه وضعیت جسمانی گونه
هاي حیات وحش نیز نسبت به گذشته بهتر بود، گفت: در زمان بازدید که معمولاً بصورت سرزده و بدون اطلاع قبلی انجام می شود

 
بیماري در باغ وحش مشاهده نشده است. 

حجت جباري افزود: آنچه در فیلم منتشره دیده می شود صرفاً غذاي مورد نیاز شیر بوده که حیوان (بز) اهلی بعد از ذبح به صورت
کامل در قفس شیر گذاشته شده است و این روند معمول و عادي براي غذا دادن به گوشت خوران به خصوص شیر در باغ وحش

 
هاست. چرا که شیر به غیر از گوشت چیز دیگري تغذیه نمی کند. 

وي افزود: باغ وحش ارومیه با مجوز سازمان حفاظت محیط زیست کشور و توسط بخش خصوصی احداث شده است که البته هنوز به



استانداردهاي مد نظر سازمان محیط زیست نرسیده است با این حال در ماه هاي گذشته با توجه به شیوع کرونا این باغ وحش بارها به
دلیل قرمز شدن وضعیت شهر ارومیه به دلیل بیماري کرونا به طور کامل تعطیل شده است و در سایر مواقع نیز بازدید کننده بسیار

 
کمی دارد. 

وي گفت: باغ وحش ارومیه یکی از مکان هایی است که به طور داوطلبانه مسئولیت درمان و نگهداري حیوانات مصدوم و بیمار را بر
عهده دارد و معمولاً حیواناتی که به دلیل مصدومیت و یا دست آموز بودن قابلیت رهاسازي به طبیعت را ندارند به این باغ وحش

 
سپرده می شود. 

معاون محیط طبیعی اداره کل حفاظت محیط زیست آذربایجان غربی افزود: در همین خصوص از تمام دوست داران حیات وحش
درخواست می شود، اگر قصد کمک به این حیوانات را دارند با هماهنگی مدیریت باغ وحش کمک هاي خود را به حیوانات برسانند.



یارانه نقدي دو برابر میشود

منبع: مردم سالاري آنلاینشماره خبر:  389  |  تاریخ: 1399/11/04

کمیسیون تلفیق مجلس سهم یارانه مردم از منابع هدفمندي یارانه ها را براي سال آینده 2 برابر کرد.

کمیسیون تلفیق مجلس سهم یارانه مردم از منابع

 
هدفمندي یارانه ها را براي سال آینده 2 برابر کرد. 

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، در جلسه
عصر امروز کمیته مصارف تبصره 14 کمیسیون تلفیق
بودجه سال 1400 مجلس مدل پرداخت یارانه نقدي و
غیرنقدي براي سال آینده مشخص شد. براین اساس قرار

 
است مجلس یارانه نقدي و معیشتی را ادغام و با اضافه کردن برخی منابع دیگر، یارانه جدیدي به مردم بدهد. 

براي این موضوع 140 هزار میلیارد تومان منابع پیش بینی شده که بخشی ناشی از حذف ارز 4200 تومانی بوده که طبق مصوبه

 
تلفیق بودجه قرار است با نرخ 17500 تومان تسعیر و محاسبه شود. 

 
دولت در لایحه بودجه سال آینده کل رقم اختصاص یارانه به مردم را 73.8 هزار میلیارد تومان پیش بینی کرده بود. 

براساس مصوبه کمیته مربوطه، 20 میلیون نفر از مردم که صرفا یارانه نقدي 45500 هزار تومانی دریافت می کنند میزان یارانه
دریافتیشان سال آینده 2 برابر خواهد شد و به 91 هزار تومان در ماه می رسد. این 20 میلیون نفر افرادي هستند که در حال حاضر

 
یارانه معیشتی بنزین دریافت نمی کنند. مجموع یارانه بگیران نقدي حدود 78 میلیون نفر هستند. 

همچنین 58 میلیون نفري که یارانه نقدي و معیشتی بنزین دریافت می کنند سال آینده، با ادغام این دو یارانه در مجموع هر نفر

 
136 هزار تومان در ماه یارانه دریافت خواهد کرد. 

حدود 10 هزار میلیارد تومان از منابع ناشی از هدفمندي یارانه ها که قرار است به مردم اختصاص یابد، بین 10 میلیون نفري که
تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی و بهزیستی هستند، توزیع خواهد شد که البته شیوه نقدي یا غیرنقدي بودن آن مشخص
نیست. در صورتی که دولت تصمیم بگیرد این رقم را به یارانه نقدي این افراد اضافه کند، رقم یارانه دریافتی آنها از 136 هزار تومان به

 
220 هزار تومان در ماه افزایش می یابد. 

کل منابع هدفمندي براي پرداخت یارانه به مردم 140 هزار میلیارد تومان پیش بینی شده که مجموع پرداختی به مردم 126.5 هزار

 
میلیارد تومان می شود و مابقی آن نیز در اختیار دولت قرار می گیرد که به روش نقدي یا کالایی بین مردم توزیع کند. 

در این زمینه محمدباقر قالیباف رئیس مجلس در آیین تجلیل از پژوهشگران برتر مرکز پژوهش هاي مجلس، گفته است: «مابه
التفاوت ارز بین 700 تا 800 هزار میلیارد تومان است که باید به جیب مردم رفته و مشکلات آن را حل کند و مجلس حتماً این کار را

 
انجام می دهد. ما در مجلس توجه به سلامت، معیشت، محرومیت زدایی و تولید و اشتغال را در دستور کار قرار داده ایم». 

همچنین حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده مردم شاهین شهر در مجلس در گفت وگو با خبرنگار فارس گفت: «با مصوبه امروز اعضاي
کمیسیون تلفیق، یارانه نقدي در سال 1400 دو برابر خواهد شد. بر این اساس، یارانه هریک از 78 میلیون یارانه بگیر در کشور در
سال آینده 91 هزار تومان خواهد بود. همچنین طبق این مصوبه 48 میلیون نفر از اقشار ضعیف جامعه از 78 میلیون نفر یارانه شان

یک ونیم برابر بیشتر یعنی 136 هزار تومان خواهد بود».



شرایط دانشجویان شرکت کننده در المپیاد علمی علوم پزشکی اعلام شد

منبع: روزنامه آفرینششماره خبر:  390  |  تاریخ: 1399/11/04

 
براي دوره سیزدهم؛ 

 
شرایط دانشجویان شرکت کننده در المپیاد علمی علوم پزشکی اعلام شد 

شرایط دانشجویان شرکت کننده در سیزدهمین دوره المپیاد علمی دانشجویان دانشگاه

 
هاي علوم پزشکی کشور اعلام شد. 

به گزارش مهر، سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور در حیطه هاي
استدلال بالینی، تفکر علمی در علوم پایه، مدیریت نظام سلامت، کارآفرینی در بستر

 
دانشگاه هاي 

 
هزاره سوم، آموزش پزشکی و مطالعات میان رشته اي علوم انسانی و سلامت برگزار می شود. 

دبیرخانه استعدادهاي درخشان و امور نخبگان وزارت بهداشت شرایط شرکت کنندگان سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم

 
پزشکی کشور را اعلام کرد. 

تمام دانشجویان مقاطع کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتري حرفه اي دانشگاه ها/ دانشکده هاي علوم پزشکی سراسر کشور شاغل به
تحصیل و یا دانش آموختگانی که تا تاریخ برگزاري اولین آزمون از مجموعه آزمون هاي کشوري المپیاد در هر دوره کمتر از شش ماه

 
از فارغ التحصیلی آنها گذشته باشد، میتوانند بدون در نظر گرفتن معدل کل و سال تحصیل در المپیاد شرکت کنند. 

در حیطه «مطالعات میان رشته اي علوم انسانی و سلامت» و حیطه «کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم» علاوه بر
دانشجویان کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتري عمومی؛ دانشجویان مقاطع دکتري تخصصی (Ph.D)و دستیاران (پزشکی،

 
دندانپزشکی و داروسازي)هم میتوانند در المپیاد شرکت کنند. 

مسئولیت انتخاب و معرفی دانشجویان شرکت کننده در هر حیطه بر عهده دانشگاه/دانشکده علوم پزشکی معرفی کننده است و در
صورت مغایرت با مقررات المپیاد، کمیته فنی موضوع را بررسی و تصمیم گیري می کند و حکم این کمیته پس از کسب مدال و رتبه

 
نیز قابل اجرا است. 

هر فردي که رتبه یک را در مرحله انفرادي در هر حیطه کسب کند نمی تواند مجدداً در همان حیطه شرکت کند.شرکت در یک

 
حیطه و کسب رتبه در آن منعی براي شرکت در سایر حیطه ها در دوره هاي بعدي المپیاد نیست. 

 
در این دوره المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی در 

هر حیطه یک موضوع مطرح می شود. در حیطه استدلال بالینی «دروس اصلی پزشکی (داخلی، کودکان، زنان و جراحی)»، در حیطه

 
تفکر علمی در علوم پایه «مدیریت وزن/ چاقی 

(Weight Management/ Obesity)»، در حیطه مدیریت نظام سلامت «تقویت نظام PHC براي ارتقاء پاسخگویی اجتماعی

 
در شرایط اضطرار» مطرح شد. 

همچنین در سیزدهمین دوره المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور ، در حیطه کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم
«تاب آوري کسب و کارهاي دانش بنیان»، در حیطه آموزش پزشکی «آموزش مجازي» و در حیطه مطالعات میان رشته اي علوم



 
انسانی و سلامت «هوش مصنوعی» مطرح شده است. 

آزمون درون دانشگاهی سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور در اسفند ماه 1399 برگزار می شود و در نهایت پس
از برگزاري مراحل دانشگاهی و ملی، آزمون مرحله دوم (انفرادي و گروهی) در شهریور 1400 برگزار خواهد شد.



یارانه نقدي سال 1400 چقدر شد؟ +جدول

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  391  |  تاریخ: 1399/11/04

کمیسیون تلفیق مجلس سهم یارانه مردم از منابع هدفمندي یارانه ها را براي سال آینده 2 برابر کرد.

 
04 بهمن 1399 - 17:29 

 
اقتصاد / اقتصاد 

 
کمیسیون تلفیق مجلس سهم یارانه مردم از منابع هدفمندي یارانه ها را براي سال آینده 2 برابر کرد. 

خبرگزاري فارس: در جلسه عصر امروز کمیته مصارف تبصره 14
کمیسیون تلفیق بودجه سال 1400 مجلس مدل پرداخت یارانه
نقدي و غیرنقدي براي سال آینده مشخص شد. براین اساس قرار
است مجلس یارانه نقدي و معیشتی را ادغام و با اضافه کردن

 
برخی منابع دیگر، یارانه جدیدي به مردم بدهد. 

براي این موضوع 140 هزار میلیارد تومان منابع پیش بینی شده که بخشی ناشی از حذف ارز 4200 تومانی بوده که طبق مصوبه

 
تلفیق بودجه قرار است با نرخ 17500 تومان تسعیر و محاسبه شود. 

 
دولت در لایحه بودجه سال آینده کل رقم اختصاص یارانه به مردم را 73.8 هزار میلیارد تومان پیش بینی کرده بود. 

براساس مصوبه کمیته مربوطه، 20 میلیون نفر از مردم که صرفا یارانه نقدي 45500 هزار تومانی دریافت می کنند میزان یارانه
دریافتیشان سال آینده 2 برابر خواهد شد و به 91 هزار تومان در ماه می رسد. این 20 میلیون نفر افرادي هستند که در حال حاضر

 
یارانه معیشتی بنزین دریافت نمی کنند. مجموع یارانه بگیران نقدي حدود 78 میلیون نفر هستند. 

همچنین 58 میلیون نفري که یارانه نقدي و معیشتی بنزین دریافت می کنند سال آینده، با ادغام این دو یارانه در مجموع هر نفر

 
136 هزار تومان در ماه یارانه دریافت خواهد کرد. 

حدود 10 هزار میلیارد تومان از منابع ناشی از هدفمندي یارانه ها که قرار است به مردم اختصاص یابد، بین 10 میلیون نفري که
تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی و بهزیستی هستند، توزیع خواهد شد که البته شیوه نقدي یا غیرنقدي بودن آن مشخص
نیست. در صورتی که دولت تصمیم بگیرد این رقم را به یارانه نقدي این افراد اضافه کند، رقم یارانه دریافتی آنها از 136 هزار تومان به

 
220 هزار تومان در ماه افزایش می یابد. 



وضعیت یارانه بگیران در سال 1400- تومان
یارانه جدید-نفر 1400جمعیارانه معیشتی-نفریارانه نقدي-نفرعنوان

4550091000-2045500 میلیون نفري که فقط یارانه نقدي می گیرند

484550055000100500136000 میلیون نفري که یارانه معیشتی و نقدي می گیرند

104550055000100500220000 میلیون نفر تحت پوشش نهادهاي حمایتی
کل منابع هدفمندي براي پرداخت یارانه به مردم 140 هزار میلیارد تومان پیش بینی شده که مجموع پرداختی به مردم 126.5 هزار

 
میلیارد تومان می شود و مابقی آن نیز در اختیار دولت قرار می گیرد که به روش نقدي یا کالایی بین مردم توزیع کند. 

در این زمینه محمدباقر قالیباف رئیس مجلس در آیین تجلیل از پژوهشگران برتر مرکز پژوهش هاي مجلس، گفته است: «مابه
التفاوت ارز بین 700 تا 800 هزار میلیارد تومان است که باید به جیب مردم رفته و مشکلات آن را حل کند و مجلس حتماً این کار را

 
انجام می دهد. ما در مجلس توجه به سلامت، معیشت، محرومیت زدایی و تولید و اشتغال را در دستور کار قرار داده ایم». 

همچنین حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده مردم شاهین شهر در مجلس در گفت وگو با خبرنگار فارس گفت: «با مصوبه امروز اعضاي
کمیسیون تلفیق، یارانه نقدي در سال 1400 دو برابر خواهد شد. بر این اساس، یارانه هریک از 78 میلیون یارانه بگیر در کشور در
سال آینده 91 هزار تومان خواهد بود. همچنین طبق این مصوبه 48 میلیون نفر از اقشار ضعیف جامعه از 78 میلیون نفر یارانه شان

یک ونیم برابر بیشتر یعنی 136 هزار تومان خواهد بود».



حمایت 44 میلیاردي بانک کشاورزي از راه اندازي گلخانه پرورش سبزي و

صیفی در استان یزد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  392  |  تاریخ: 1399/11/04

خبرگزاري آریا - با استفاده از تسهیلات بانک کشاورزي،
شرکت اکسیر الماس سبز ایساتیس با سطح زیرکشت 44

 
هزار مترمربع در شاهدیه استان یزد احداث شده است. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، این گلخانه یکی از هزاران
گلخانه ي پرورش سبزي و صیفی است که با حمایت 44
میلیارد ریالی بانک کشاورزي در استان یزد احداث شده
است و به تولید خیار سبز، فلفل دلمه اي و گوجه گلخانه

 
اي می پردازد . 

بر اساس این گزارش، با بهره برداري از این پروژه
سالانه1320 تن محصولات سبزي و صیفی تولید و زمینه

 
اشتغال براي 30 نفر به صورت مستقیم و 40 نفر به صورت غیر مستقیم در منطقه فراهم شده است . 

این گزارش می افزاید : کل سرمایه گذاري براي راه اندازي این پروژه 60 میلیارد ریال بوده است که از این مبلغ 44 میلیارد ریال آن

 
از محل تسهیلات بانک کشاورزي تامین شده است. 

<--



صادرات بیش از 7 میلیون دلار کالا از استان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  393  |  تاریخ: 1399/11/04

میزان صادرات کالا در کهگیلویه و بویراحمد، امسال از مرز 7 میلیون دلار گذشت.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کهگیلویه و
بویراحمد، معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار در
جلسه کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري این استان گفت: از
7 میلیون دلار صادرات کالاي استان حدود 2 میلیون دلار
از گمرك استان و 6 میلیون دلار از گمرکات دیگر استان

 
ها بوده است. 

حشمت االله صمیمی دوست افزود: این کالاها شامل
محصولات صنعتی، معدنی، کشاورزي و صنایع دستی بوده
که به بازر هاي کشورهاي اروپا و افریقا از جمله سوئد،

 
فرانسه و آفریقاي جنوبی صادر شده است. 

صمیمی دوست با بیان اینکه صادرات امسال استان نسبت به پارسال 40 درصد رشد داشته است اضافه کرد: کارخانه سیمان مارگون

 
نقش قابل توجهی در افزایش صادرات استان داشته است. 

وي از قول مساعد وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی براي رفع موانع موجود واحد هاي تعاونی استان خبر داد و اضافه کرد: ضروري است

 
که مسئولان ذیربطمشکلات این واحد ها را از از وزارت خانه پیگیري کنند. 

مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد هم در این جلسه با اشاره به پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی گفت: از

 
مجموع 336 میلیارد و 800 میلیون تومان 316 میلیارد تومان معادل 94 درصد این تسهیلات پرداخت شده است. 

خانم نیکمرام با بیان اینکه بیشترین پرداختی تسهیلات روستایی مربوط به بخش کشاورزي بوده، افزود: شش درصد باقی مانده از

 
محل اشتغال روستایی تا پایان بهمن جاري به متقاضیان پرداخت می شود. 

در این جلسه امهال تسهیلات واحد هاي گردشگري، تمدید بیمه، امهال هزینه آب و برق و هزینه مالیاتی و امهال تسهیلات بانکی

 
بنگاه محور تا پایان سال تصویب شد. 

همچنین در این نشست وضعیت آبرسانی به روستا هاي استان، میزان تسهیلات اختصاص یافته روستایی، تسهیلات پرداخت شده به
واحد هاي خسارت دیده ناشی از کرونا و احداث پایانه صادراتی استان بررسی شد.



معادن به غارتکده تبدیل شده اند/ از عدم شفافیت در قراردادها تا استفاده از

روش منسوخ استحصال طلا در فضاي باز

منبع: داناشماره خبر:  394  |  تاریخ: 1399/11/04

حجت الاسلام عابدین رستمی با بیان اینکه معادن قروه به غارتکده این شهرستان تبدیل شده اند، گفت: 70 درصد طلاي
کشور در شهرستان قروه تولید می شود اما مردمان آن در فقر و فلاکت به سر می برند.

حجت الاسلام عابدین رستمی با بیان اینکه معادن قروه به
غارتکده این شهرستان تبدیل شده اند، گفت: 70 درصد
طلاي کشور در شهرستان قروه تولید می شود اما مردمان

 
آن در فقر و فلاکت به سر می برند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ حجت الاسلام
عابدین رستمی امام جمعه قروه در گفتگو با کُردتودي، با
انتقاد از وضعیت معادن استان کردستان و شهرستان قروه
بیان داشت: عدم انضباط در حوزه معادن در کل کشور بر
کسی پوشیده نیست و حاشیه رانتی که در کل کشور در
این حوزه وجود دارد و استان و شهرستان را هم آزار می

 
دهد، غیرقابل وصف است. 

امام جمعه قروه خاطرنشان کرد: ما در استانی زندگی می کنیم که در شاخص فقر و فلاکت بالاتر از دیگر استان هاست؛ به گونه اي که
کمیته امداد یک سال و نیم قبل 8 میلیارد تومان مستمري پرداخت می کرده است اما امسال در استان 20 میلیارد ماهانه پرداخت

 
می کند و این نشان می دهد مردم فقیرتر شده اند. 

به گفته وي 10 استان در کشور روز به روز قدرتمندتر و توسعه یافته تر می شوند و بقیه هر روز عقب مانده تر می شوند و استان
کردستان در قله این عقب ماندگی قرار دارد به گونه اي که 20 درصد بیکاري در استان کردستان برقرار است. این در حالی است که

 
هفته اي 7 ساعت اشتغال براي هر فرد به عنوان فرد شاغل به حساب می آید. 

رستمی با بیان اینکه هیچ شفافیتی در معادن شهرستان قروه وجود ندارد، گفت: در حوزه معادن چه معادنی که بهره بردار آن اشخاص

 
و بخش خصوصی هستند و چه بخش هایی که مربوط به دیگر نهادهاست. 

وي ادامه داد: به طور مثال یک نهاد انقلابی برخلاف اصل 45 قانون اساسی که می گوید معادن جزء انفال هستند و هیچ فرد حقیقی و
هیچ ارگان دولتی حق ندارد آن را تملک کند، معادن را در اختیار گرفته است و آن را سند می زند و به شخص دیگري واگذار می کند

 
و به اعتراضات مردم توجهی ندارد. 

 
رستمی بیان داشت: معادن اصلا به تعهدات خود عمل نمی کنند و در حوزه صنایع تبدیلی اقدامی ندارند. 



وي در ادامه به بنیاد معادن کوثر اشاره کرد و گفت: مجموعه بنیاد معادن کوثر که وابسته به بنیاد شهید است تمام ظرفیت هاي
معدنی این شهرستان را در اختیار دارد و در همین شهرستان سالانه چیزي قزیب به 150 تا 200 میلیارد حاشیه سود دارند و پرونده

 
مالیاتی خود را در تهران پرداخت می کنند و چیزي به مردم این شهرستان نمی رسد. 

به گفته وي در حوزه پرداخت حقوق دولتی هم فعالیت معادن کاملاً غیرشفاف است و اصلاً مشخص نیست به چه شکلی حقوق دولتی

 
پرداخت می شود. 

رستمی با بیان این سوال که کجا هستند متولیان که بیایند و دست این ها را بگیرند! و کجا هستند کسانی که از اینها حساب کشی

 
کنند، افزود: معادن غارت کده شهرستان شده اند و ما باید با شاخص هاي فقر و فلاکت دست و پنجه نرم کنیم. 

به گفته رستمی در حوزه بخش خصوصی هم دو شرکت ""صبا نور"" و ""زرکوه"" داراي اشکالات فراوان هستند که در حوزه زرکوه
عدم شفافیت در قراردادها یک معظل است و کسی این قراردادها را ندیده است و عدم شفافیت در این قراردادها و نحوه بهره برداري و

 
استحصال، آزاردهنده شده است. 

وي ادامه داد: در معدن زرکوه 70 درصد از درآمدها و سود خالص آن براي یک سرمایه گذار خارجی و 30 درصد دیگر براي شخص

 
دیگري است و چند درصد هم حقوق دولتی است؛ در حالی که ما هنوز نمی دانیم درآمد این معدن چقدر است! 

امام جمعه قروه اظهار داشت: متولیان معدن ادعا می کنند حقوق دولتی پرداخت شده است؛ اما اگر پرداخت شده است باید 15 درصد

 
آن به شهرستان بازگردد پس چرا این میزان هیچوقت بازنگشته است؟ 

وي ادامه داد: آنها می گویند ما در سه سال 1000 میلیارد حقوق دولتی پرداخت کرده ایم پس این پول چرا باز نمی گردد و هزینه

 
نمی شود؟ 

رستمی با بیان اینکه گلایه اصلی ما از مسئولین دولتی است که مسئله را پیگیري نمی کنند، افزود: این حقوق دولتی کجا پرداخت

 
شده است که به منطقه باز نمی گردد و این رانت ها را چه کسی باید پاسخگو باشد. 

امام جمعه قروه با تاکید بر اینکه نهادهاي نظارتی باید ورود کرده و وضعیت را مشخص کنند، افزود: هر چیزي که هست در درون

 
قراردادها و در سیستم هاي بانکی است که باید مشخص شود. 

وي در ادامه به مسائل زیست محیطی معادن اشاره کرد و گفت: مسئله دوم مسئله زیست محیطی است که بسیار نگران کننده است.

 
همه معتقدند که کار در حوزه معادن آثار مخرب زیست محیطی دارد و باید کنترل شود. 

امام جمعه قروه خاطرنشان کرد: ما مخالف سرمایه گذاري نیستیم اما سرمایه گذاري باید براي مردم نیز ثمره اي داشته باشد؛ در حالی
که 300 هکتار زمین کشاورزي منطقه تغییر کاربري داده شده و 160 هکتار نیز تصرف شده و حال اگر این معدن جمع شود چه

 
کسی پاسخگوي زیان هاي زیست محیطی است! 

وي با تاکید بر اینکه باید زیر ساخت هاي اقتصادي از درآمد معادن ایجاد شود، افزود: محیط زیست به عنوان ناظر خوب عمل نکرده

 
است؛ چرا که استحصال طلا در فضاي باز و به این روش، امروز در دنیا منسوخ شده و روش صحیح باید در فضاي بسته باشد. 



 
به گفته امام جمعه قروه اینکه عجله دارند تا کوه را بردارند و به طلا تبدیل نمایند، مشکوك است و باید مورد بررسی قرار گیرد. 

وي با انتقاد از مدیر کل محیط زیست کردستان گفت: مدیرکل محیط زیست خوب عمل نمی کند و در حوزه ""سد ژاوه"" نیز خوب

 
عمل نکرده است اما در این مجموعه اگر کسی بخواهد واحد کوچک درآمدزایی ایجاد کند بالاي سر او حاضر می شوند. 

رستمی با بیان اینکه ما انتظار داریم شفاف سازي شده و مشکلات بیان شود، افزود: در حوزه مسائل کارگري هم اشکالات فراوانی
وجود دارد و در مسئله استخدام ها مشکلاتی وجود دارد و معدنی که ادعا می کند یک واحد قدرتمند اقتصادي است در تعهدات خود

 
نیز شفاف عمل نکرده است! 

وي خواستار ورود مجلس به این مسئله شد و بیان داشت: مجلس باید به معادن غرب کشور ورود کند و سازمان بازرسی و قوه قضائیه

 
باید وارد شوند و خیال مردم را راحت کنند. 

رستمی با اشاره به وضعیت معدن صبانور نیز بیان داشت: در معادن صبانور نیز وضعیت به همین شکل است و رانندگان بومی به ما

 
مراجعه کرده اند که حتی براي بارکشی هم از این افراد استفاده نمی شود. 

 
وي گفت: وقتی مسئولان معادن به امام جمعه و فرماندار پاسخ نمی دهند معلوم است که به مردم هم پاسخی نمی دهند. 

 
رستمی ادامه داد: ما همیشه مردم را به آرامش و سکوت دعوت کرده ایم اما وقتی کسی پاسخگو نیست چکار باید کرد؟ 

 
وي تصریح کرد: ما از سازمان بازرسی و قوه قضائیه مطالبه داریم و محیط زیست و صنعت معدن باید شفاف پاسخگو باشند. 

 
به گفته رستمی 70 درصد از طلاي کشور در این شهرستان تولید می شود اما استان در شاخص فقر و فلاکت آخرین استان است. 

انتهاي پیام/



آزمون استخدامی فرزندان شهدا و جانبازان کی برگزار می شود؟

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  395  |  تاریخ: 1399/11/04

آزمون استخدامی فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد تا پایان بهمن امسال برگزار می شود.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز مازندران؛ رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور در ساري گفت: براساس دستور رییس

 
جمهور و براساس بند ج ماده 87 احکام برنامه توسعه ششم همه فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد باید استخدام شوند. 

اوحدي با بیان اینکه این آزمون استخدامی حداکثر تا پایان بهمن برگزار می شود.افزود: اشتغال جامعه ایثارگري وآزمون استخدامی در

 
آینده نزدیک برگزار می شود. 
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برگزاري آزمون استخدامی فرزندان شهدا و جانبازان بزودي

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  396  |  تاریخ: 1399/11/04

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور: آزمون استخدامی فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد تا پایان بهمن امسال
برگزار می شود.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز مازندران؛ رییس
بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور در ساري گفت: براساس
دستور رییس جمهور و براساس بند ج ماده 87 احکام
برنامه توسعه ششم همه فرزندان شهدا و جانبازان بالاي

 
70 درصد باید استخدام شوند. 

اوحدي با بیان اینکه این آزمون استخدامی حداکثر تا پایان
بهمن برگزار می شود.افزود: اشتغال جامعه ایثارگري

 
وآزمون استخدامی در آینده نزدیک برگزار می شود. 

او همچنین به تشکیل مجازي کمیسیون پزشکی در 24 استان کشور با همکاري نیروي قدس خبر داد و گفت: کمیسیون پزشکی 2

 
هفته دیگر در مازندران مشکلات رزمندگان و جانبازان را بررسی می کند. 

 
اوحدي افزود: طی تفاهم نامه اي قرار شد زمین براي هزار مسکن و شغل براي 3 هزار جامعه ایثارگري دراستان تامین شود. 

 
بیشتر بخوانید: 

{sepehr_media_5931388_400_300$} برگزاري آزمون استخدامی در مازندران



انعقاد 2 تفاهم نامه براي تامین زمین مسکن جامعه ایثارگري و ساماندهی گلزار

شهدا در مازندران

منبع: داناشماره خبر:  397  |  تاریخ: 1399/11/04

سعید اوحدي از انعقاد دو تفاهم نامه با سه موضوع "تأمین زمین براي مسکن جامعه ایثارگري مازندران"، "ایجاد اشتغال براي
ایثارگران" و "ساماندهی گلزارهاي مطهر شهدا" در مازندران خبر داد.

سعید اوحدي از انعقاد دو تفاهم نامه با سه موضوع "تأمین
زمین براي مسکن جامعه ایثارگري مازندران"، "ایجاد
اشتغال براي ایثارگران" و "ساماندهی گلزارهاي مطهر

 
شهدا" در مازندران خبر داد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از بلاغ، سعید
اوحدي صبح امروز در ابتداي ورود خود به استان مازندران
به منظور زیارت مزارهاي مطهر شهدا در گلزار مطهر

 
شهداي ملأ مجدالدین شهر ساري حضور یافت. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران با حضور بر مزار مطهر
شهدا از جمله شهید سلامت مهدي وریجی و شهید مدافع

 
حرم محمود رادمهر به قرائت فاتحه و اداي احترام نسبت به جایگاه والاي این شهیدان پرداخت. 

وي در گفت وگو با رسانه ها گلزارهاي مطهر شهدا را قطعه اي از بهشت روي زمین دانست و گفت: مزار شهداي عزیزي در گلزارهاي
مطهر شهدا قرار دارد که در مقاطع مختلف به شهادت رسیده اند و جدیدترین این عزیزان شهداي سلامت هستند که این روزها

 
مشغول حماسه آفرینی براي نجات جان مردم هستند. 

معاون رئیس جمهور در خصوص اهداف سفر به استان مازندران گفت: در این سفر دو تفاهم نامه با سه موضوع «تأمین زمین براي
مسکن جامعه ایثارگري مازندران»، «ایجاد اشتغال براي ایثارگران» و «ساماندهی گلزارهاي مطهر شهدا» با استاندار مازندران به امضا

 
می رسد. 

حضور در منازل خانواده معظم شهید علی حمزه گردشی، جانباز و آزاده سرافراز ایوب عبادي جامخانه و جانباز گرانقدر جمع االله طور
سوادکوهی و دیدار و گفت وگو با آنان و همچنین دیدار با آیت االله محمدباقر محمدي لائینی نماینده ولی فقیه در استان مازندران و

 
امام جمعه ساري از دیگر برنامه هاي رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران در این سفر خواهد بود. 

حضور در استانداري مازندران به منظور امضاي تفاهم نامه تأمین زمین مسکن و ایجاد اشتغال براي ایثارگران استان مازندران پایان

 
بخش سفر معاون رییس جمهور به این استان است. 

 
گفتنی است استان مازندران 10 هزار و 400 شهید والامقام تقدیم نظام و انقلاب کرده است. 



انتهاي پیام/



توزیع 200 جفت کفش نو به همت گروه جهادي-رسانه اي جهانتاب در شیراز

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  398  |  تاریخ: 1399/11/04

گروه جهادي-رسانه اي جهانتاب با همکاري گروه جهادي شهید احمدي روشن، با یاد خضرت زهرا و حاج قاسم، 200 جفت
کفش نو را میان آسیب دیدگان از کرونا و نیازمندان شیراز توزیع کرد.

به گزارش خبرگزاري بسیج از فارس، در یک سالی که
کشورمان همانند سایر کشورهاي دنیا با ویروس کرونا
دست و پنجه نرم می کند، و برخی افراد در این جریان
مستأصل و حتی در شرایط ناخوشایندي قرار گرفته اند،
دست یاري هموطنان خیرخواه در بستري به نام گروه هاي
جهادي رخ نمایاند تا به جهان، ثابت کند که ایرانی، هرگز
هموطن و همسایه اش را فراموش نمی کند؛ و این گروه ها،
در ایام شهادت حضرت زهرا(س)، فعالیت هایشان را

گسترش دادند تا یادآورند که ادامه دهنده راه این بانوي دوعالم هستند در دستگیري از همسایه و همشهري در لحظات سخت زندگی؛

 
و این حدیث را جامه عمل بپوشانند که "الجار ثم الدار". 

برخی گروه هاي جهادي در این راستا، با هم افزایی و هماهنگی هم، کارهاي بزرگی انجام دادند و گروه هاي جهادي شهید اجمدي
روشن و رسانه اي جهانتاب، از این گروه هاي فعال است که در ایام، خدمات زیادي را به آسیب دیدگان از کرونا و نیازمندان ارائه
دادند. توزیع 200 جفت کفش نو در راستاي پویش خانه گرم، از جمله این خدمات است که در روز شهادت حضرت زهرا(س) در

 
شیراز اتفاق افتاد و خنده را به لب کودکان غمزده از کرونا نشاند. 

میثم فضل االله پور، مدیر گروه هاي جهادي بسیج سازندگی فارس در حاشیه این برنامه، در گفت وگو با خبرنگار بسیج در شیراز اظهار
داشت: با توجه به موقعیت فعلی کشور در مبارزه با کرونا و درگیري بخش اعظمی از مردم، لزوم رسیدگی به این اقشار فراتر از کمک

 
به همسایه و فامیل و آشنا، یک کار انسانی است. 

به گفته وي، گروه هاي جهادي شکل گرفته در بسیج مثل همین گروه هاي جهادي شهید احمدي روشن و جهانتاب، ابتکارات خاصی
در این راه داشتند انصافاً ابعاد این کار که با اخلاص انجام می شود و جایی هم عنوان نمی شود، فضاي وسیعی از نیازمندان را پوشش

 
می دهد. 



 
 

فضل االله پور ادامه داد: تشکیل این گروه هاي جهادي از سال گذشته، هم از لحاظ کیفی و هم کمی چندین برابر شده و عموما هم به

 
سمتی می روند که درگیرشدگان به کرونا را حمایت کنند. 

مدیر گروه هاي جهادي بسیج سازندگی فارس گفت: یک مقاطعی در کشور وضعیت بحرانی می شود؛ مثل زلزله کرمانشاه، سیل سال
گذشته، یا همین بحث کرونا و مبارزه با آن مثل تولید ماسک و مواد ضدعفونی کننده، باعث می شود که کشور از این وضعیت بحرانی
خارج شود. این از اثرات و برکات فعالیت هاي گروه هاي جهادي بوده است که قطعاً این مدل کارهاي محرومیت زدایی، برکات خاص

 
خود را در جامعه می گذارد. 

وي با اشاره به دیدار سال گذشته مقام معظم رهبري با گروه هاي جهادي که فرمودند: "ظرفیت انسانی یک ظرفیت بالایی است که

 
حد و مرز ندارد"، تصریح کرد: ضمون صحبت هاي ایشان این است که شما می توانید کارهایتان را توسعه دهید. 

به عقیده فضل االله پور، گروه هاي جهادي که در تهیه و توزیع بسته هاي معیشتی و کالاهاي اساسی فعالیت می کنند، اگر بتوانند به

 
سمت توسعه اشتغال پایدار خانواده هاي تحت پوشش بروند، ارزش کارشان چندین برابر می شود. 

مدیر گروه هاي جهادي بسیج سازندگی فارس با تأکید بر حمایت بسیج سازندگی در این راستا، گفت: گروه جهادي جهانتاب در چند
ماه گذشته، زمینه اشتغال 190 نفر را فراهم کرده که این خود کاري بس بزرگ است و اگر گروه هاي جهادي به این سمت سوق پیدا

 
کنند، ارزش کارشان بیشتر شود. 

شفیعی، مدیر کمیته امداد ناحیه 4 شیراز هم در بازدید از فعالیت گروه هاي جهادي شهید احمدي روشن و جهانتاب و در حاشیه
توزیع 200 کفش نو میان خانواده هاي تحت پوشش این گروه هاي جهادي، در گفتگو با خبرنگار ما، کمیته امداد امام خمینی را یک
نهاد عام المنفعه هم دولتی و هم مردمی دانست و اظهار داشت: در سال هاي اخیر با توجه به مشکلات اقتصادي که دامنگیر جامعه
شده است، نیاز است که گروه هاي جهادي و مراکز خیریه به کمک کمیته امداد بیایند تا با هم افزایی بتوانیم مشکلاتی از گروه هاي

 
جامعه هدف را کم کنیم. 

وي، اشتغالزایی، تهیه و توزیع جهیزیه و هدیه ازدواج، احداث و تعمیر مسکن نیازمندان را از جمله فعالیت هاي جهادي این گروه ها
عنوان کرد و ادامه داد: مراکز نیکوکاري و همچنین گروه هاي جهادي کمک هاي قابل ملاحظه و ارزشمندي را به کمیته امداد و
مددجویان تحت حمایت و محرومین، چه مددجو چه غیر مددجو، داشته اند. در این راستا دست نیاز به سمت خیریه ها و مراکز
نیکوکاري و گروه هاي جهادي دراز می کنیم تا با تعامل بتوانیم گره از مشکلات عدیده اي که این روزها دامنگیر قشر ضعیف و



 
متوسط جامعه شده را باز کنیم. 

 
 

به گفته شفیعی، در منطقه 4 شیراز، 6 مرکز نیکوکاري داریم که بعضی از مددجویان مشترك هستند؛ اما بعضی افراد به دلیل شرایط
خاصی که نمی توانند تحت حمایت کمیته امداد باشند را به مراکز خیریه و نیکوکاري معرفی می کنیم تا با تعامل با هم، به نیاز افراد

 
پاسخ دهیم. 

مدیر کمیته امداد ناحیه 4 شیراز ضمن تأکید بر کمک به مراکز نیکوکاري و خیریه ها، تصریح کرد: برخی گروه هاي جهادي شرایط
تبدیل شدن به مراکز نیکوکاري یا حتی خیریه را دارند که در صورت ورود آنها به این سمت و ثبت خیریه یا مراکز نیکوکاري، در سیر

 
روند اداري آن ها راهنمایی و کمک می کنیم. 

در ادامه این گزارش، به سراغ مدیر گروه هاي جهادي شهید احمدي روشن و جهانتاب رفتیم و در حاشیه توزیع 200 جفت کفش و

 
غذاي نذري میان نیازمندان، و عزاداري حضرت زهرا(س)، با وي گفت وگو کردیم. 

محمدصالح مقدسی با اشاره به اینکه اعضاي این گروه هاي جهادي با هم هماهنگی و هم افزایی هم پویش "خانه گرم" را از ابتداي
کرونا آغاز کردند، تصریح کرد: این پویش در مباحث مختلفی همچون تهیه و توزیع بخاري، لباس گرم، و برخی لوازم ضروري منزل که
نیازمندان به آن نیاز داشتند، کارش را آغاز کرد و تا امروز 194 بخاري نو و دست دوم و بیش از یک هزار و 250 دست لباس گرم با

 
حمایت خیرین تهیه شده و میان نیازمندان و افراد جامعه هدف این گروه هاي هدف، تحویل شده است. 

وي ادامه داد: ششمین مرحله طرح کریمانه را در حال سپري هستیم که در هر مرحله بین 200 تا 400 بسته معیشتی و خواروبار
تهیه و توزیع شده است که برخلاف مراکز و نهادهاي دیگر، به این صورت است که هزینه تامین این بسته ها پس از جمع آوري از
خیرین، به همراه کد ملی مددجویان به چند فروشگاه امین در سطح شهر سپرده می شود و مددجویان با مراجعه به این مراکز و

 
فروشگاه ها، بسته ها را به صورت رایگان تحویل می گیرند. 

مقدسی گفت: توزیع 200 جفت کفش نو را هم براي ایتام، خانواده هاي بی سرپرست یا بدسرپرست به نام نامی حضرت زهر(س) در

 
روز شهادت ایشان توزیع شد. 



 
 

این مدیر گروه جهاید اظهار داشت: در بحث راه اندازي گروه هاي جهادي شهید احمدي روشن و جهانتاب، با یک نگاهی معنوي
عنوان تابش جهانی نور مهدوي به صورت هلدینگ و شبکه هاي نیکوکاري را آغاز کرده ایم که در حوزه اشتغال و کارآفرینی، چه
اتصال کارگر به کارفرما، چه توانمندسازي خانواده ها، و چه مشاغل خانگی، با عنوان جهانتاب آغاز شده و در حال اخذ مجوزات
مربوطه هستیم و هم اکنون، موسسه فرهنگی و هفته نامه و پایگاه خبري جهانتاب در حال فعالیت است؛ تلویزیون اینترنتی جهانتاب و
مجموعه هاي مختلف تحت عنوان جهانتاب را هم در حال شکل گیري داریم و در صددیم که جهانتاب را به یک برند تبدیل کنیم

 
براي ارائه خدمات به همه آحاد جامعه. 

مقدسی تأکید کرد: می خواهیم طوري پیش برویم که هر کسی هر مشکلی داشته باشد، بتواند از طریق جهانتاب گره از مشکل خود

 
باز کند. هدف ما، اشتغال و توانمندسازي خانواده هاست؛ به امید روزي که هیچ خانواده نیازمندي در جامعه نداشته باشیم. 

 
 

انتهاي پیام/



بسیج به دنبال گسترش همکاري با کمیته امداد است

منبع: مرصاد نیوزشماره خبر:  399  |  تاریخ: 1399/11/04

 
 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین: بسیج به دنبال گسترش همکاري با کمیته امداد است مرصاد نیوز: رئیس سازمان بسیج مستضعفین
گفت: ما به دنبال گسترش و تعمیق همکاري بین سازمان بسیج و کمیته امداد امام خمینی(ره) هستیم و به نظر با توجه به همکاري

 
گذشته می توان یک حرکت عمومی دیگر را آغاز کرد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی مرصاد ،جلسه تفاهم نامه بین سازمان بسیج مستعضفین و کمیته امداد خمینی(ره) بعد از ظهر امروز با
حضور سردار سلیمانی رییس بسیج سازمان بسیج، سید مرتضی بختیاري رییس کمیته امداد امام خمینی(ره) و جمعی از مسئولان

 
برگزار شد. 

سردار غلامرضا سلیمانی در این مراسم اظهار کرد: برگزاري چنین تفاهم نامه اي با حضور رئیس کمیته امداد که پرتلاش هستند، می

 
تواند بسیار مطلوب باشد که باید از تلاش هاي ایشان قدردانی کنیم. 

 
 

رییس سازمان بسیج مستضعفین افزود: بسیج می تواند به مدد کمیته امداد امام خمینی(ره) بیاید. در واقع این تفاهم نامه سابقه



عملیاتی مطلوبی در کارنامه خود دارد، این تفاهم نامه داراي عمق عملیاتی موفق و درخشان است که استانهاي کشور اقدامات مطلوبی

 
را در مدت زمان کوتاه توانسته اند رقم بزنند. 

وي ادامه داد: ما به دنبال گسترش و تعمیق همکاري بین سازمان بسیج و کمیته امداد امام خمینی(ره) هستیم و به نظر با توجه به
همکاري گذشته می توان یک حرکت عمومی دیگر را آغاز کرد و هدف ایجاد مراکز نیکوکاري و خیریه در شهرستان ها و استانهاي

 
کشور کمک به اشتغال و کمک به دانش بنیانها است. 

سردار سلیمانی ادامه داد: ما ایجاد اشتغال در کشور را توسعه دادیم تا منجر به تولید، کارآفرینی مولد و مردمی شدن اقتصاد و توانمند

 
شدن اقشار محروم از نطر اقتصادي شود. 

وي افزود: سازمان بسیج خادم ملت است و آمادگی این را دارد تا ظرفیت بسیج را به خط کند و فراتر از تفاهم نامه اهداف را محقق

 
کند. 

رییس سازمان بسیج متذکر شد: در این طرح، برخی موضوعات توفیقات بیش از 100 درصدي است و تا پایان سال این حرکت تکمیل

 
می شود و محرومان تحت پوشش قرار داده خواهند شد. 

 
اجراي تفاهم نامه گامی مهم براي دلگرامی نیازمندان 

«مرتضی بختیاري» رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) نیز در آیین امضاي این تفاهم نامه، اظهار داشت: ظرفیت هاي زیادي در
کشور وجود دارد که باعث می شود هیچ مشکلی بدون حل نماند؛ به عنوان مثال، ما در بزرگ ترین مشکل کشور که دفاع مقدس بود،

 
در نهایت پیروز شدیم و این موضوع در تمام فتنه هایی که کشورمان با آن مواجه بوده نیز صادق است. 

وي افزود: «اشتغال»، «مسکن» و «فرهنگ سازي» سه رکن اساسی کمیته امداد امام خمینی (ره) در بخش «توانمندسازي» هستند

 
که همواره مورد توجه قرار داشته و این تفاهم نامه نیز در همین راستا تنظیم شده است. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) ادامه داد: اجراي این تفاهم نامه همزمان با تحریم هاي ظالمانه دشمن، می تواند باعث دلگرمی

 
نیازمندان شود؛ حتی آن هایی که تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) قرار ندارند. 

انتهاي پیام/



توزیع اینترنت به وسیله بالون هاي Loon متوقف خواهد شد

منبع: سایبربانشماره خبر:  400  |  تاریخ: 1399/11/04

به گزارش کارگروه فناوري اطلاعات سایبربان ؛ در سال 2013، کمپانی گوگل با رونمایی از بالون هاي Loon جهان را در
شگفتی فرو برد. این پروژه، تلاشی براي توزیع ارتباطات بی سیم از طریق بالون هاي شناور در ارتفاع 20 کیلومتري نسبت به سطح
زمین است. با این حال، کمپانی آلفابت به تازگی طی مصاحبه اي با خبرگزاري Wired، توقف این پروژه را اعلام کرد. ظاهرا این
Loon کمپانی در زنده نگه داشتن و ماندگاري این پروژه از لحاظ تجاري با شکست مواجه شده است. آلیستر وستگارت، مدیر عامل

 
در این باره گفت: 

علیرغم  وجود شرکاي مشتاق در این پروژه، ما نتوانستیم راهی براي کاهش مؤثر هزینه هاي لازم براي ایجاد یک تجارت بلند مدت و

 
پایدار پیدا کنیم.   

در سال Loon ،2018 به همراه درون هاي تحویل Wing از پروژه هاي مونشات X به بخش مستقل و مجزایی در کمپانی آلفابت
منتقل شد. اما حالا مدیر عامل X و رییس پروژه Loon (استرو تلر) به نوعی اعتراف کرده که علیرغم دستاوردهاي فنی برجسته و

 
مهم تیم در طی 9 سال، مسیر ماندگاري تجاري بسیار طولانی تر و خطرناك تر از حد انتظار بوده و این پروژه متوقف خواهد شد. 

همه چیز با یک پروژه ابتدایی در نیوزلند آغاز شد. پس از اجراي آزمایش هاي متعدد در کالیفرنیا، بالون هاي Loon در فراز آسمان
پرو و پورتوریکو به پرواز درآمد. ناگفته نماند که شرکاي تجاري Loon در حال حاضر از این بالون ها در کنیا استفاده کرده و تا ماه
مارس به فعالیت خود ادامه می دهند. طبق اظهارات سخنگوي X، این کمپانی تا کنون بودجه اي به ارزش 10 میلیون دلار را صرف
پشتیبانی از تجارت و امور غیرانتفاعی با محوریت برقراري ارتباطات، اینترنت، کارآفرینی و تحصیل در کنیا کرده است، در حالی که
پروژه تارا (Taara) کماکان در این منطقه به فعالیت خود ادامه می دهد. تارا از فناوري ارتباط نوري بی سیم پرسرعت استفاده می

کند که در اصل براي Loon و به منظور کمک در ارتباطا با نواحی دور افتاده ساخته شده است.



پشتیبانی کامل اوقاف قم از طرح شمیم خدمت

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  401  |  تاریخ: 1399/11/04

 مدیرکل اوقاف استان قم گفت: در جنگ اقتصادي و علمی با دشمنان، هرگونه اقدام عملی براي کاستن از مشکلات اقشار
مختلف مردم همچون طرح شمیم خدمت با حمایت کامل اوقاف استان قم همراه خواهد بود.

 مدیرکل اوقاف استان قم گفت: در جنگ اقتصادي و علمی با دشمنان، هرگونه اقدام عملی براي کاستن از مشکلات اقشار

 
مختلف مردم همچون طرح شمیم خدمت با حمایت کامل اوقاف استان قم همراه خواهد بود. 

به گزارش اکونا پرس، به نقل از روابط عمومی اداره کل اوقاف و
امور خیریه استان قم، حجت الاسلام والمسلمین عباس
اسکندري در بازدید از کارگاه هاي خیاطی که در راستاي اجراي
طرح شمیم خدمت در حرم مطهر امامزاده سید معصوم(ع) برپا
شده اند اظهار کرد: رونق و جهش تولید، شعار سال گذشته و
امسال هستند که از سوي رهبر معظم انقلاب مدظله العالی

 
تعیین شده اند. 

 
وي افزود: از همه دست اندرکاران این طرح تشکر می کنم چرا که زمینه اي را براي کارآفرینی و اشتغال ایجاد کرده اند. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه این اداره کل آماده هرگونه همکاري و پشتیبانی از طرح هاي این چنینی است
گفت: در شرایطی که شیوع کرونا از یک سو و مشکلات اقتصادي دیگر سو، فشار بر مردم را بیشتر کرده است، باید به اینگونه اقدامات

 
بهاي بیشتري بدهیم. 

وي ادامه داد: استکبار جهانی جنگ علمی، اقتصادي و فرهنگی را همزمان با هم علیه ما آغاز کرده اند زیرا می دانند با وجود قدرت
بالاي نیروهاي مسلح جمهوري اسلامی، توان رویارویی نظامی را ندارند هر چند حرکت هاي مذبوحانه اي را انجام می دهند که از آن

 
جمله می توان به ترور شهید قاسم سلیمانی و دانشمندانی همچون شهید محسن فخري زاده اشاره کرد. 

اسکندري با بیان اینکه لازم است اقدامات گسترده اي صورت بگیرد تا مردم همچنان در صحنه بمانند گفت: فشار اقتصادي مشکلات

 
زیادي براي برخی اقشار به وجود آورده، حال در این شرایط طرح هاي اشتغال زایی و کارآفرینی می تواند کمک حال آنها باشد. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم افزود: می توانیم از ابنیه اي که داریم براي اختصاص مکان برپایی کارگاه هاي مهارت افزایی
استفاده کنیم و اقدامات پشتیبانی و حمایتی دیگري هم توسط اداره کل اوقاف استان قم پیش بینی شده است.



فولاد مبارکه بزرگترین تولیدکننده آهن اسفنجی در جهان

منبع: فراروشماره خبر:  402  |  تاریخ: 1399/11/04

در شرایط کنونی فولاد مبارکه 20 درصد از سهم بازار ورق هاي فولادي تخت در منطقه را در اختیار دارد و با ظرفیت تولید

 
حدود 11/4 میلیون تن آهن اسفنجی در صدر بزرگترین تولیدکننده هاي آهن اسفنجی در جهان قرار دارد. 

به گزارش موج، فولاد مبارکه به عنوان بزرگترین تولیدکننده فولاد در ایران در سال هاي اخیر دستاورد هاي زیادي داشته، به طوري
که در شرایط کنونی فولاد مبارکه 20 درصد از سهم بازار ورق هاي فولادي تخت در منطقه را در اختیار دارد و با ظرفیت تولید حدود
11/4 میلیون تن آهن اسفنجی صدر بزرگترین تولیدکننده هاي آهن اسفنجی در جهان قرار دارد که با در نظر گرفتن بازار تمام

 
محصولات این شرکت ارزش بازار آن به بیش از 250000 میلیارد تومان می رسد. 

در واقع شرکت فولاد مبارکه نه تنها در صنعت فولاد بلکه در اقتصاد هم نقش موثري دارد، به گونه اي که هم اکنون سهم یک

 
درصدي در تولید ناخالص داخلی کشور و سهم 5 درصدي در تولید ناخالص داخلی بخش صنعت دارد. 

همچنین این شرکت علاوه بر اینکه براي 350 هزار نفر به صورت مستقیم و غیر مستقیم اشتغال ایجاد کرده است با تامین مواد اولیه

 
بیش از 1000 کارگاه به صورت مستقیم و 3000 کارگاه به صورت غیر مستقیم توانسته در تولید کشور هم نقش فعالی داشته باشد. 

شرکت هاي گروه فولاد مبارکه شامل چندین شرکت فولادي و هلدینگ سرمایه گذاري و معدنی هستند که میزان سهام ها بین 36 تا
100 درصد آن ها در اختیار فولاد مبارکه است. در واقع 96 درصد سهم شرکت فولاد هرمزگان، 100 درصد صنایع معدنی فولادي
سنگان، 100 درصد شرکت صنعت و معدنی فولاد سنگ مبارکه، 65 درصد فولاد سپید دشت، 93 درصد فولاد چهارمحال بختیاري،
53 درصد فولاد امیرکبیر، 53 درصد فولاد متیل، 99 درصد شرکت فنی و مهندسی فولاد مبارکه، 75 درصد شرکت بین المللی
ایریسا، 100 درصد شرکت فلز تدارك، 100 درصد شرکت تارا استیل، 38 درصد شرکت تامکو، 95 درصد باشگاه فرهنگی ورزشی
فولاد مبارکه سپاهان، 36 درصد هلدینگ سرمایه گذاري توکا فولاد و 42 درصد هلدینگ سرمایه گذاري توسعه معادن و فلزات در

 
اختیار مجتمع مبارکه است. 

همچنین وضعیت تولید فولاد خام در گروه مبارکه از سال 1390 سیر صعودي داشته به طوري که از 5836 هزار تن به 9450 هزار
تن در سال 99 رسیده است و امسال هم در بخش تولید گندله نسبت به سال گذشته رشدي 10 درصدي، در بخش آهن اسفنجی و

 
تختال این مجموعه رشدي 8 درصدي داشته و تنها کمتر از 2 درصد در تولید نورد گرم و سرد افت داشته است. 

 
نقشه راه فولاد مبارکه 

در حال حاضر هم شرکت فولاد مبارکه نقشه راهی را ترسیم کرده که بر مبناي آن در سال 1401 این شرکت در احداث 18 واحد

 
فولاد سازي و در سال 1404 در احداث 25 واحد فولادسازي مشارکت می کند. 



همچنین امسال برنامه این شرکت روي افزایش ظرفیت تولید فولاد سپیددشت متمرکز بوده تا رکود تولید فولاد مبارکه در سال هاي
گذشته شکسته شود. پیش از این شرکت فولاد مبارکه توانسته با الحاق فولاد هرمزگان و فولاد صبا به مجموعه مبارکه ظرفیت تولید

 
خود را بالا ببرد. 

 
پروژه هاي در دست اجرا 

در حال حاضر فولاد مبارکه چندین پروژه در دست اجرا دارد که نورد گرم 2 با سرمایه اي 255 میلیون یورویی و 8765 میلیارد ریالی
تا سال 1402 به بهره برداري می رسد و پروژه اي فولادسازي و ریخته گري چهارمحال بختیاري با سرمایه 95 میلیون یورویی و

 
1500 میلیارد تومانی سال 1400 به بهر برداري می رسد. 

همچنین احداث واحد فولادسازي و ریخته گري مجتمع فولاد زاگرس اندیمشک با سرمایه اي 36/5 میلیون یورو و 384 میلیارد
تومانی در سال 1401 راه اندازي می شود. پروژه احداث کارخانه تولید ورق عریض شرکت فولاد هرمزگان با سرمایه 150 میلیون
یورویی و 2100 میلیارد تومانی در سال 1403 به بهر برداري می رسد. همچنین طرح توسعه فولاد امیرکبیر کاشان با سرمایه اي 12

 
میلیون یورویی و 3700 میلیارد تومانی از دیگر طرح هاي در دست اجرا است. 

هدف مجتمع فولاد از سرمایه گذاري یک میلیارد یورویی و 19 هزار میلیارد تومانی در اجراي این پروژه ها افزایش رونق اقتصادي در
بخش صنعت است. این شرکت با عدم وابستگی به منابع دولتی و صندوق توسعه ملی و استفاده از توان فنی و پیمانکاري داخلی عملا

توان داخلی اش را به نمایش گذاشته و دور نماي توسعه صادرات کشور پس از اجراي این پروژه ها تقویت می شود.



کاروانسراي باغ شیخ ساوه در راه جهانی شدن

منبع: تابناكشماره خبر:  403  |  تاریخ: 1399/11/04

 
کاروانسراي باغ شیخ ساوه در راه جهانی شدن 

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان مرکزي گفت: کاروانسراي باغ شیخ نامزد ثبت در فهرست میراث جهانی

 
شد. 

به گزارش تابناك مرکزي، مصطفی مرزبان افزود: ثبت جهانی این اثر تاریخی، اتفاقی بسیار مهم براي استان مرکزي و شهرستان ساوه

 
است که تحقق آن نیاز به همکاري و مشارکت مسئولان و مالکین بنا دارد. 

او گفت: کاروانسراي باغ شیخ یا عبدالغفارخان یکی از گزینه هاي سال 2020 به منظور ثبت جهانی در یونسکو است که مقدمات این

 
رخداد مهم در دست انجام است. 

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان مرکزي افزود: کاروانسراي باغ شیخ مربوط به دوره قاجار بعنوان یکی از
کاملترین و جامع ترین کاروانسراهاي ایران به لحاظ فرم پلان، تزئینات، رعایت تناسبات و الگوي چینش فضاهاي کاربردي در پلان،

 
است. 

مرزبان ادامه داد: هزینه مطالعات و تهیه طرح مرمت این کاروانسرا نیز به منظور ثبت جهانی از سوي میراث فرهنگی پرداخت می

 
شود. 

به گفته او، اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی حامی حفظ آثار تاریخی در استان است و در صورت ثبت جهانی

 
کاروانسراي باغ شیخ تسهیلات و مشوق هاي ویژه اي اعطا می شود. 

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان مرکزي گفت: پس از اجراي طرح مرمتی، کارشناس یونسکو از کاروانسرا

 
بازدید و اصالت اثر را تایید می کند. 

مرزبان گفت: بطور قطع ثبت جهانی کاروانسراي باغ شیخ در استان مرکزي علاوه بر معرفی بخشی از معماري ایرانی به جهان با
شاخصه ها و عملکردهاي خاص خود، زمینه هاي رونق گردشگري، ایجاد اشتغال و توسعه پایدار در شهرستان تاریخی ساوه با جاذبه

 
هاي تاریخی و طبیعی متنوع را فراهم می آورد. 

سید محسن رحمتی معاون میراث فرهنگی استان مرکزي در این باره گفت: کاروانسراي باغ شیخ از بناهاي دوره زندیه است که علاوه

 
بر فضاي کاروانسرایی داراي یک آب انبار، حسینیه و محراب است که در چهاردهم مهر سال 1354 خورشیدي به ثبت ملی رسید. 

او افزود: کاروانسراها در ایران حداقل از دوره هخامنشی نقش ویژه اي داشته و نقش عملکردي و کارکردي خود را بخصوص در ارتباط
با راه بزرگ شاهی یا راه بزرگ خراسان در دوره هاي بعدي یعنی دوره اشکانی، ساسانی و بعدها در تمام طول دوره اسلامی حفظ کرده

 
اند. 

رحمتی با اشاره به اینکه این کاروانسرا در اوائل دوره قاجار، توسط عبدالغفارخان خلج در مسیر قم، اصفهان به همدان و قزوین و تبریز
ساخته شده است. افزود: توجه به پلان چهار ایوانی و بخصوص توجه به سرسراي ورودي با رسمی بندي پرکار و جانمایی دقیق

 
فضاهاي مورد نیاز، کاروانسراي باغ شیخ را بعنوان یکی از آخرین تجارب ساخت کاروانسرا در ایران معرفی می کند. 

او ادامه داد: همین شاخصه ها بعلاوه سلامت کالبدي بنا باعث شده تا اداره کل میراث فرهنگی استان با همکاري مالکین نسبت به
ایجاد زمینه براي تهیه مستندات لازم شامل نقشه عرصه و حریم، نقشه هاي به روز بنا، گزارش هاي حفاظتی و مرمتی، باستان

 
شناسی و کلیه اسناد مرتبط تاریخ و معماري بنا اقدام کرده که براي ثبت در فهرست جهانی به سازمان یونسکو ارسال خواهد شد. 



رحمتی افزود: در استان مرکزي تعداد 20 کاروانسرا شناسایی شده که قدیمی ترین آنها مربوط به دوره آل بویه و جدیدترین مورد آن
مربوط به اواخر دوره قاجار است و از این تعداد تاکنون تعداد 11 کاروانسرا در فهرست آثار ملی کشور به ثبت رسیده است.



باید و نبایدهاي مناطق آزاد تجاري- صنعتی در قرن جدید

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  404  |  تاریخ: 1399/11/04

مرکز پژوهش هاي مجلس با همکاري کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی، سه شنبه 16دي ماه اقدم به برگزاري
همایش آسیب شناسی عملکرد مناطق آزاد در کشور با تاکید بر «اصلاح قانون در راستاي بند11 سیاست هاي کلی اقتصاد

مقاومتی» کرد و این در حالی است که یک هفته پیش از آن طی فراخوانی اقدام به «جمع سپاري قانون ...

مرکز پژوهش هاي مجلس با همکاري کمیسیون اقتصادي
مجلس شوراي اسلامی، سه شنبه 16دي ماه اقدم به
برگزاري همایش آسیب شناسی عملکرد مناطق آزاد در
کشور با تاکید بر «اصلاح قانون در راستاي بند11 سیاست
هاي کلی اقتصاد مقاومتی» کرد و این در حالی است که
یک هفته پیش از آن طی فراخوانی اقدام به «جمع سپاري
قانون نویسی به منظور مشارکت در اصلاح قوانین مناطق

 
آزاد کشور» کرده است. 

به گزارش خبرآنلاین از انزلی : مرکز پژوهش هاي مجلس
با همکاري کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی، سه شنبه 16دي ماه اقدم به برگزاري همایش آسیب شناسی عملکرد مناطق
آزاد در کشور با تاکید بر «اصلاح قانون در راستاي بند11 سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی» کرد و این در حالی است که یک هفته

 
پیش از آن طی فراخوانی اقدام به «جمع سپاري قانون نویسی به منظور مشارکت در اصلاح قوانین مناطق آزاد کشور» کرده است. 

از زمان انشاي قانون فعلی مناطق آزاد بیش از 27سال می گذرد، اقدام بایسته اي که پیرو جلسات کارشناسی مشترك نمایندگان

 
بخش خصوصی با نمایندگان عضو کمیسیون اقتصادي مجلس، در قالب این دو طرح مستظهر شد. 

نخست: در مسیر واکاوي عملکرد مناطق آزاد باید نکات مهمی را مورد توجه و مداقه بیشتري قرار داد. پیش فرض نمایندگان محترم
مجلس و مرکز پژوهش ها، چرایی و به تعبیري چگونگی عدم دستیابی به اهداف ایجابی، ایجاد مناطق آزاد در سپهر اقتصادي کشور

 
است که در این رهگذر موارد ذیل مورد بررسی قرار می گیرد: 

 
- نخست: در حوزه قانونی مناطق آزاد چه کرده و در قبال عملکرد خود چه انتظاري داریم؟ 

 
- دوم: عملکرد مناطق آزاد فارغ و جدا از وضعیت اقتصادي ایران ظرف سه دهه گذشته نیست؟ 

 
- سوم: فرصت ها و مزیت هاي مناطق آزاد ایران براي کشورمان و در نهایت براي قرن پانزدهم چه باید کند؟ 

 
بررسی محورهاي جمع سپاري قانون نویسی درخصوص قانون مناطق آزاد 



 
محورهاي دریافت ایده از سوي مرکز پژوهش ها در قالب جمع سپاري قانون نویسی مبتنی بر محورهاي ذیل قرار گرفته است: 

 
1) مدل مطلوب اداره مناطق آزاد 

 
2) روش هاي افزایش تولید، صادرات و جذب سرمایه گذاري خارجی در مناطق آزاد 

 
3) مدل ها و روش هاي مشارکت در توسعه زیرساخت هاي اساسی 

 
4) هدفمند شدن و ارتقاي شفافیت در معافیت هاي مالیاتی این مناطق 

 
5) روش هاي ارتقاي شفافیت در فرآیندهاي گمرکی در مناطق آزاد 

 
6) روش هاي جلوگیري از قاچاق و واردات بی رویه در مناطق آزاد 

پیش از بررسی خلاصه محورهاي ایده اي که مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی به دنبال آن است، باید در عملکرد تحقیقاتی

 
این پژوهشکده در حوزه تخصصی مناطق آزاد مداقه نمود. 

بخش عمده بررسی هاي کارشناسی صورت گرفته حول محور لوایح اصلاح و ایجاد مناطق آزاد بوده و غیر از این، سرفصل موضوعی
چهار گزارش اصلی در حوزه مفهومی و کارکردي و بررسی عملکرد مناطق آزاد موجود است که با عناوینی چون «فراتحلیل مناطق
آزاد»، «با نمایندگان مردم در مجلس دهم با محوریت مناطق آزاد و ویژه اقتصادي»، «بررسی چالش هاي مناطق آزاد»، «دلایل
ناکامی مناطق آزاد ایران در مقایسه با منطقه آزاد جبل علی» و در نهایت گزارشی با عنوان «پیرامون لایحه اصلاح قانون مناطق آزاد با

 
زیرعنوان دلایل عدم موفقیت مناطق آزاد در ایران» است. 

درخصوص دغدغه هاي مرکز پژوهش ها باید ضمن احترام و قدردانی توجه به الزامات مدل مطلوب اداره مناطق آزاد با عنایت به
سخنان رهبري و بند یازدهم اقتصاد مقاومتی، باید تصریح کرد تمرکز مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی به عنوان بازوي
اندیشه اي و پژوهشی نمایندگان مردم در مجلس، بیانگر وقوف به ضعف مدل مدیریت و اعمال حاکمیت قانون از سوي نهاد مجري و
متعهد به اجراي قانون فعلی است. ضعفی ساختاري که ظرف یک دهه گذشته در تداوم وضع موجود که فعالین بخش خصوصی تا

 
ساکنین مناطق تا علاقه مندان به توسعه واقعی ایران اسلامی بر ضعف آن اتفاق نظر دارند. 

دوم: مهم ترین عامل اصلی و پیشران درخصوص جذب سرمایه گذار خارجی و افزایش صادرات را باید حول دو عامل مورد توجه قرار

 
داد.: 

 
- نخست: اجراي قانون کنونی (مصوب سال 1372) 

- دوم: همکاري نهادهاي دولتی که متعهد به اجراي قانون مناطق آزاد می باشند. در عین حال نظارت مجلس بر اجراي قانون از سوي

 
مجري و سایر اعضاي شوراي عالی، وجه ضمانت تحقق هدف است. 

- سوم: در ارتباط با مدل و روش هاي مشارکت در توسعه زیرساخت هاي اساسی مناطق آزاد چندین سوال مطرح است که بیانگر باور



کارشناسان مرکز مبنی بر استمرار عدم تعهد دولت نسبت به ایجاد زیرساخت هاي ضروري و اولیه براي هرگونه فعالیت اقتصادي است.

در عین حال این گزاره با مفهوم مدل مطلوب مورد جستجو منافات دارد؛ چراکه مدل موجود مناطق آزاد بر این اساس بنا نهاده شده
که در آن محدوده اي به عنوان منطقه آزاد تعیین و ابلاغ شده و دولت ریالی جهت تامین زیرساخت ها برعهده نمی گیرد؛ مدلی که

 
نقش محوري در وضع موجود در موقعیت کنونی کشورمان داشته و دارد. 

توجه داشته باشیم که براي مشارکت کننده که محدوده نامشخصی از افراد و شرکت هاي داخلی و خارجی و حتی نهاد دولت را در
برمی گیرد؛ صفت اساسی بودن زیرساخت براي تعیین محدوده اهمیت آن زیرساخت انتخاب شده محل مناقشه و تفسیر به رأي است؛
چراکه صفت اساسی بودن زیرساخت مشخص بودن آن امري مهم و حیاتی جهت برون رفت از وضعیت فعلی ارزیابی می شود. و در

 
عین حال چه کسی در این مشارکت سهیم می شود، دولت یا بخش خصوصی؟ 

- چهارم: در ارتباط با سه محور مرتبط با شفافیت معافیت گمرکی و فرآیندهاي گمرکی و روش جلوگیري از قاچاق باید تصریح کرد
ظرف دو سال گذشته برخلاف تمام الگوهاي موفق مناطق آزاد جهان، گمرك در مبادي ورودي و خروجی کالا در محدوده مناطق آزاد

 
مستقر و مشغول به اعمال نظارت گمرکی است. 

از سوي دیگر شفافیت مورد نظر در نص قانون موجود بوده؛ اما آنچه حائز اهمیت می باشد، بررسی عملکرد نهادهاي مجري در مسیر
اجراي قانون و شرح وظایف خود نسبت به تعهدات مندرج در قانون در قبال سرمایه گذاران است!؟ در شفافیت مطلوب فرآیندهاي
گمرکی و جلوگیري از قاچاق باید نهادهاي دیگر درگیر با این پدیده شوم را مورد بررسی قررا داد؛ چراکه تمرکز بر آدرس غلط فعالین
اقتصادي مناطق به دلیل اینکه بهره مندان از مزایا و معافیت هاي قانونی مناطق آزاد به دلیل معافیت از عوارض و مالیات معمول و
نیاز به برندسازي در دورانی که در منطقه آزاد فعالیت می کنند، دلیلی بر انجام فعل قاچاق ندارند؛ عزیزان بهتر از ما اشراف دارند که
پدیده قاچاق به دو دلیل صورت می گیرد، نخست عدم پرداخت عوارض و مالیات و دوم مشخص نبودن ماهیت و کیفیت کالاي وارد

 
شده به کشور؛ دو دلیلی که در ساز و کار مناطق آزاد، موضوعیتی ندارد. 

- پنجم: در نهایت بی رویه بودن واردات توسط کدام نهاد قابل احصا می باشد؟ اساسا آیا به جز عامل عرضه و تقاضا، کدام متغیر
نظارتی و مدل حاکمیتی ظرف سده اخیر در سطح سرزمین اصلی کشورمان منجر به تعیین رویه و یا بی رویه بودن واردات شده

 
است؟ مگر به تجربه کارشناسی و اصل شرعی نمی دانیم الانسان حریص علی ما منع. 

 
در حوزه قانونی مناطق آزاد چه کرده و در قبال عملکرد خود چه انتظاري داریم؟ 

1) نقض غرض قانون فعلی که از سال 1372، بعد از تصویب مجلس سوم به اجرا درآمد، برآمده از امر ذهنی و باورهاي اقتصادي
نمایندگان آن دوران مجلس بود. مجلسی که براساس اندیشه هاي اقتصادي چپ؛ قائل به حضور دولت در همه عرصه ها به ویژه
نظارت و مدیریت بر عملکرد و فرآیندهاي مراودات و علایق اقتصادي جامعه، به منظور زدودن تمام نشانه ها و متغیرهاي اقتصادي
مبتنی بر نظر و روابط حاکم بر بازار بود و آن را در قالب ادبیاتی تحقیرآمیز و تابوگونه؛ امپریالیستی، اسلام آمریکایی و سرمایه داران

 
زالوصفت تعبیر و تلقی می کردند، به حضور و فعالیت مناطق آزاد در عرصه اقتصاد سیاسی کشور رأي مثبت دادند. 

در واقع در خوشبینانه ترین حالت ممکن دلیل رأي مجلس به صواب بودن حضور مناطق آزاد به منظور رفع کمبودهاي بودجه اي و
ساختاري ناشی از تحولات بعد از پیروزي انقلاب اسلامی و جنگ هشت ساله، دولت وقت بازمی گردد؛ چراکه دولت اول مرحوم
هاشمی رفسنجانی، قادر به تامین کمبودهاي مالی ناشی از اثرات سوءمدیریت دوران رژیم گذشته و خرابی هاي برجاي مانده از



حملات وحشیانه و غیرانسانی ارتش صدام علیه تار و پود اقتصادي ایران نبود. در نتیجه مناطق آزاد با قانون خاص خود جهت بهره
گیري از چالش ها در قالب تبدیل آن به فرصت ایجاد زیرساخت هاي اولیه در مناطق کمتر توسعه یافته و محروم ایران اسلامی تنظیم

 
و تصویب شد. 

از این پیش فرض که ناشی از وضعیت کلان اقتصادي ایران در آن دوران بود، به واقعیت دیگري نائل می شویم؛ در آن مقطع زمانی،
در نقاط مرزي جنوبی ایران، پدیده قاچاق و کسب درآمد از محل واردات کالا و محصولات مورد نیاز مردم (فارغ از هر طبقه
اجتماعی)، امري مرسوم بود. طرفه اینکه فرآیند مزبور از سوي مردم آن سامان در آن دوره زمانی (حتی هم اکنون) عملی خلاف قانون
در اقتصاد ملی تلقی نمی شده! موضوعی که برآیندي از عدم وجود شاخص هاي توسعه اي و زیست اجتماعی در شهرها و روستاهاي
آن نواحی نسبت به نقاط مرکزي، شمالی و شمال غرب کشور بود. در عین حال نکته حائز اهمیت اینکه، وضعیت حاکم بر آن مناطق
از کشورمان در آن مقطع زمانی باعث تقویت نگاه به فرصت هاي شغلی و درآمدي آن سوي مرز و سواحل جنوبی خلیج فارس شده

 
بود. 

بی تردید نقطه اوج این تناقض در شناخت مفهوم و مدل اقتصادي همچون مناطق آزاد، -به عنوان یکی از عوامل اصلی و متغیرهاي
شکل دهنده و پیشران فرآیند جهانی شدن و اقتصاد مبتنی بر تعامل بازار در سطح جهان شده بود- را می توان در ماده یک قانون
کنونی مشاهده کرد. جایی که اهداف ایجاد مناطق آزاد در ایران را مبتنی بر تسریع در انجام امور زیربنایی، عمران و آبادانی عنوان
شده است؛ یعنی تقدم دستیابی به اهداف با این شاخص ها تعین یافته و در ادامه رشد و توسعه اقتصادي، سرمایه گذاري و افزایش
درآمد عمومی، ایجاد اشتغال سالم و مولد، تنظیم بازار کار و کالا، حضور فعال در بازارهاي جهانی و منطقه اي، تولید و صادرات

 
کالاهاي صنعتی و تبدیلی و ارائه خدمات به این لیست اضافه شده است. 

از سوي دیگر، کدام بخش از اقتصاد داخلی ایران فارغ و جدا از دیگر نقاط است که مناطق آزاد بتوانند در قامت تنظیم کننده بازار کار
و کالا ظاهر شوند؟ چه تعداد از قوانین سرزمین اصلی به محدوده مناطق تسري پیدا نکرده است!؟ کدام عامل اقتصادي و سیاست
داخلی از تغییر و تحولات مدیریت دولتی و نمایندگی مجلس تا تحولات سیاست خارجی امکان تنظیم کننده بازار کار و کالا را در
محدوده خود، براي مناطق آزاد فراهم می کند؟ توالی منفی، مخرب و متناقضی که به صورت دومینووار بر دیگر متغیرهاي موثر در

 
عملکرد مناطق آزاد، نیز اثرگذار است. 

نکته قابل تامل اینکه، مناطق آزاد در نقاط سرزمینی از ایران اسلامی قرار دارند که در آن سوي مرز، از فرصت وجود اشتراکات قومیتی
و حضور ایرانیان در آن کشورها نیز بهره مند می باشند؛ به این واقعیت، مزیت ها و مشوق هاي قانونی موجود در قانون فعلی براي
جذب سرمایه گذار را اضافه کنید. حال یک سوال مطرح می شود، چرا در این ماده قانونی، الگوسازي و مدل سازي براي همکاري

 
منطقه اي مورد توجه قرار نگرفته است؟! مگر مناطق آزاد غیر از چنین راهبردي را در سطح جهانی پیگیري می کنند؟ 

 
اعمال تغییرات در ساختار قانون مناطق آزاد از ابتدا تاکنون 

2) در بررسی بندهاي قانون مناطق آزاد به نکته جالب توجه دیگري برخورد می کنیم؛ از سال 1372 تا سال 1388 و حتی دوره

 
مجلس کنونی، تمایل براي تغییر ساختار مناطق آزاد، در حوزه قانونگذاري و اجراي نص قانون وجود داشته که قابل تامل است. 

نخست اینکه ماده 18 که اشاره به عملیات و مقررات پولی و بانکی دارد، علی رغم اینکه براي جذب سرمایه گذار خارجی حضور و
فعالیت شعب بانک خارجی یک پیش نیاز اعتمادساز است، اما این ماده پس از تصویب در مجمع تشخیص مصلحت نظام در سال 78 و
تصویب آیین نامه هاي آن در سال هاي87 و 89، در مردادماه97 و بنا بر حکم دیوان عدالت اداري، ماده فوق نقض و کان لم یکن شد.



 
طرفه اینکه دایره لغو فوق، به ماده 29 که اشاره به تاسیس و فعالیت بورس خارجی دارد نیز گسترش یافت. 

از سوي دیگر درخصوص ماده 18 نیز آیین نامه هاي ابلاغی متعدد از سوي بانک مرکزي و برخورد متغیر متولی بانکی کشور، منجر به
عدم تشکیل حتی یک شعبه بانک خارجی و یا بانک با سرمایه ارزهاي خارجی شده است. شاید دلیل این مخالفت، به پرداخت وام
4درصدي براي افراد معمولی و کمتر از 2درصد براي تولیدکننده و فعالین اقتصادي توسط بانک هاي خارجی بازمی گردد؛ موضوعی

 
که ماهیت و صداقت نظام بانکداري حاکم بر کشورمان را زیرسوال می برد. 

از سوي دیگر ماده 27 نیز که مربوط به تسهیل وحدت رویه مدیریتی و هماهنگی در اعمال قانون از سوي نهادهاي عضو شوراي عالی

 
در سایر وزارتخانه ها می باشد، به صورت بسیار محدود در برخی از مناطق به اجرا درآمده است 

به موارد فوق، تعمیم قوانین و مقررات و آیین نامه هاي داخلی از سوي وزارتخانه هاي عضو شوراي عالی مناطق آزاد به محدوده
سرزمینی و حوزه شمول قانون مناطق آزاد را باید اضافه کرد؛ امري که ظرف سه سال گذشته، به دلایلی ازجمله در شرایط جنگی و
ویژه اقتصادي بودن کشور، دولت یازدهم، گوي سبقت را در محدود کردن هر چه بیشتر حوزه عمل مناطق آزاد از سایر دوره هاي

 
خدمت دولت ها و نمایندگان محترم مجلس ربوده است. 

 
عدم همکاري اعضاي شوراي عالی مناطق آزاد در اجراي مزایا و معافیت هاي قانونی 

3) مورد دیگر در حوزه بررسی قانون مناطق آزاد، این واقعیت تلخ است که قانون مورد بحث، منوط به همکاري در اعمال و اجرا از
سوي دیگر اعضاي شوراي عالی مناطق آزاد می باشد و در این مسیر، بخش هاي مختلف قانون مناطق آزاد منوط به همکاري نهادها و
ادارات ذیل است: دهیاري ها و شوراهاي شهر و روستا، بخشداري ها، گمرکات، ادارات دارایی، شرکت شهرك هاي صنعتی، سازمان
بنادر و دریانوردي، شرکت کشتیرانی جمهوري اسلامی، وزارت امور خارجه، نیروي انتظامی (بخش اتباع خارجی)، شرکت هاي بیمه
اي داخلی، وزارت بهداشت، وزارت علوم، نمایندگان مجلس حوزه شهرستان یا استان، ادارات کل صنعت و معدن تجارت، مسکن و
شهرسازي، راه و ترابري، آب و فاضلاب، شرکت توزیع برق، استاندارد، اداره کل پایانه ها، فرهنگ و ارشاد اسلامی، میراث فرهنگی و

 
گردشگري، محیط زیست، کار و امور اجتماعی و... 

سوال اساسی این است که کدام یک از پرسنل، مدیران، مدیران کل و وزراي تابعه که عضو شوراي عالی می باشند، طی این مدت، در

 
اجراي مزایا و معافیت هاي قانونی مناطق آزاد همکاري کردند؟ 

روند همکاري نهادهایی که نقش محوري در اجراي مزایا و معافیت هاي قانونی مناطق آزاد داشته و دارند، ظرف سه دهه گذشته با
فراز و نشیب همراه بوده، اما اصل بر همکاري در قالب لطف و عنایت فرد کارشناس یا مدیر بوده است! نه توجه به رعایت قانون و

 
منافع استانی و ملی. 

این رفتار براساس این باور به رویه مألوف نهادهاي همکار و ملزم به اجراي قانون مناطق آزاد تبدیل شده است که سایر دستگاه هاي
اجرایی، حفظ جایگاه برتر حاکمیتی در معادلات مدیریتی و اجراي قانون را مبناي خدمات رسانی به ارباب رجوع و سرمایه گذار قرار
می دهند. در نتیجه حفظ منافع اداره متبوع خود در قبال مناطق آزاد، اولویت اصلی است؛ موضوعی که بخش خصوصی در پاسخ به
سوال درخصوص میزان عمل به قانون به موارد ذیل اشاره می کنند: اضافه کردن به بورکراسی اداري فرآیندهاي صدور مجوز و خدمات
رسانی به سرمایه گذاران در مناطق آزاد، ممانعت از اجراي قانون و طولانی کردن مسیرهاي اداري که به سرخورده شدن سرمایه

 
گذارانی که مناطق آزاد را براي سرمایه گذاري انتخاب کرده اند، منجر می شود. 



 
عدم حمایت نهاد متولی از قوانین و جایگاه مناطق آزاد 

4) فارغ از توجهات دولت دهم به مناطق آزاد که در قالب تشکیل جلسات نوروزي هیات دولت در این مناطق و اقدام قابل توجه و
تقدیر ارتقاء جایگاه کیفی اعضاي هیات مدیره مناطق آزاد خود را بروز داد؛ نمی توان انکار کرد که نوع رقابت ها میان دولت با دبیر
وقت شوراي عالی مناطق آزاد و تلاش براي تعمیم قوانین سرزمین اصلی به مناطق آزاد و عدم اجراي این قوانین در محدوده مناطق،

 
از سوي بخش عمده اي از اعضاي شوراي فوق و جه همت قرار گرفته است. 

در عین حال اگر در دولت هاشمی رفسنجانی رئیس جمهور ذیل حکم مدیران عامل مناطق آزاد را امضا می کرد، این موضوع در دولت
خاتمی به از طرف رئیس جمهور و توسط یکی از معاونین وي، در دولت احمدي نژاد از سوي معاون و یا دبیري که همزمان معاون
رئیس جمهور بود، تغییر و در واقع تقلیل یافت. این امر در دوران ریاست جمهوري روحانی نهادینه شد و حکم مدیرعامل توسط مشاور
رئیس جمهور و دبیر شوراي عالی امضا و ابلاغ می شود. تنزیل جایگاه مقام مسئول امضاکننده این حکم، خود بیانگر جایگاه و نقشی

 
است که شوراي عالی مناطق آزاد به عنوان متولی مناطق براي آنها قائل می باشد. 

مضاف بر این واقعیت، اگر الگوي قانونی مناطق آزاد برآمده از مدل خودگردانی مدیریتی با هیات مدیره جداگانه است و به این افراد
شأنیی در قامت دولت کوچک در قالب مواد مختلف قانونی موجود ارائه شده است؛ اما رفتارهاي دبیرخانه شورا در نمونه هایی چون
انعقاد قراردادهایی که مدیران مناطق آزاد متعهد به اجراي آن می شوند، ابلاغ دستورالعمل هاي حاکمیتی و رفتاري براي معاونت هاي
مناطق آزاد، خلاف شرح وظایف دبیرخانه است که الگوي عملکردي آن هماهنگی بین اعضاي شورا بوده، نه تبدیل سازمان عامل هر

 
منطقه به یکی از ادارات کل استانی تابعه سازمان مرکزي در تهران. 

به موارد فوق دفاع ضعیف و یا متفاوت با منافع بلندمدت، از عملکرد مناطق در قبال محدودیت هاي روزافزون قانونی ناشی از حذف
مزیت ها و معافیت ها، عدم اجراي قانون، تعدي به حاکمیت قانون مناطق آزاد از طریق تعمیم قوانین سرزمین اصلی به مناطق آزاد،

 
تکمیل کننده حلقه هاي عملکردي دبیرخانه در قبال مناطق آزاد ظرف حدود سه دهه گذشته را تشکیل می دهد. 

به عبارتی، نهادي که متولی حمایت و هماهنگی با اعضاي شوراي عالی مناطق آزاد بوده، ظرف سال هاي گذشته در کمترین محور از
شرح وظایف خود در دفاع از منافع سرمایه گذاران و سازمان هاي عامل مناطق آزاد داشته است. این مهم به دلیل گسترش رقابت هاي
سیاسی ناشی از تضاد منافع حاکمیتی میان اعضاي هیات دولت و یا تضادهاي منافع الگوي اقتصادي رئیس جمهور با مجلس بوده
است؛ رقابت هایی که زمینه لازم براي بازتولید دشمنی علیه موجودیت، ماهیت و کارکرد مناطق آزاد! و وارد کردن اتهام هایی همچون
قاچاق، انحراف از مسیر اصلی، عدم تحقق وظایف، محل حضور جریان انحرافی، مکانی براي مدیران سوخته و دسته چندم طیف هاي

 
سیاسی برنده انتخابات شده است. 

 
عدم اختصاص بودجه دولتی براي تامین زیرساخت هاي مناطق 

5) مورد قانونی دیگر، منابع درآمدي مناطق آزاد و عدم تامین منابع مالی، بودجه اي و هزینه کردي در این مناطق است. ردپاي این

 
وضعیت ناشی از اصل قانون را می توان در نقدها و اتهامات وارد شده علیه آنها مشاهده کرد. 

نخست اینکه براساس ماده 5 قانون مناطق آزاد در این مناطق ریال از محل منابع دولتی و خزانه عمومی کشور صرف نمی شود. این
راهبرد به این معنی است که براي ایجاد زیرساخت هایی همچون مسیرهاي مواصلاتی، پل، خدمات شهري، برق ، تلفن، آب، گاز، حتی



پروژه هاي زیرساختی بزرگی ازجمله بندر، فرودگاه و اتصال به شبکه ریلی کشور، مناطق آزاد تاکنون ردیف بودجه اي جداگانه در
نظام بودجه ریزي سالیانه کشور را تجربه نکرده اند. به جاي آن براي تامین هزینه هاي لازم براي عمران و آبادانی و ایجاد شرایط لازم
براي هرگونه فعالیت اقتصادي و حتی زندگی با استانداردهاي مناطق توسعه یافته کشورمان، محدود به عوارض ناشی از صدور مجوز
(ماده 10) فروش زمین (ماده24) اخذ عوارض از کالاهاي وارداتی که به آنها سیف تعلق می گیرد (ماده 14) صدور مجوز براي هر نوع

 
فعالیت در محدوده منطقه (ماده 11) می باشند. 

خروجی چنین محدودیت در تامین منابع درآمدي در کجا ظاهر می شود؟ اگر هر یک از ما مدیرعامل چنین منطقه اي در طول سه
دهه گذشته بودیم، براي ایجاد زیرساخت هاي صدرالاشاره باید یکی از موارد فوق را مورد توجه قرار می دادیم. در واقع به جز واردات
که نیازمند زیرساخت چندانی نیست، سایر مباحث به پیش نیاز وجود زیرساخت منوط است. در نتیجه شما براي جذب منابع مادي به
منظور احداث زیرساخت، مجبور به درآمد ناشی از اخذ عوارض سیف کالاهاي وارداتی می شوید. چنین کالاهایی معمولا مواد اولیه و

 
کالاهاي اساسی نمی باشند! 

در نتیجه یکی از سوژه هاي اتهام علیه مناطق آزاد، ناشی از ضعف قانونی در تامین هزینه هاي اجرایی طرح هاي زیرساختی است. در
عین حال تا زمانی که زیرساخت موجود نباشد، شما نمی توانید سرمایه گذاران داخلی را جذب کنید، چه رسد به سرمایه گذار

 
خارجی! 

خروجی دیگر ضعف هاي ساختاري، در خرج کرد پروژه هاي زیرساختی همچون بندر و... طولانی شدن دوره زمانی این مرحله و
ماندگاري مناطق آزاد در دوره ایجاد زیرساخت می باشد. یعنی هنوز مناطق آزادي چون انزلی علی رغم حدود 15سال بعد از تبدیل
شدن به منطقه آزاد، در مرحله تکمیل زیرساخت هاي بندري، ریلی و مواصلاتی خود قرار دارد. این مسئله در منطقه آزاد چابهار نیز

 
در زمینه کمبود و نبود زیرساخت هاي فرودگاهی، راه آه، و اتوبان، خود را بروز می دهد. 

در واقع اگر روندهاي فعالیت هر منطقه را ظرف حدود دو دهه از دوره ایجاد زیرساخت، به مرحله جذب سرمایه گذار خارجی و تبدیل
شدن به مرکز مراوده و مبادله کالا با کشورهاي دیگر تعیین نماییم، مناطق آزاد ایران هنوز در مرحله ایجاد و تکمیل زیرساخت باقی
مانده اند. این مهم در مقایسه با طرح هاي سرمایه گذاري داخلی که ظرف حدود یک دهه، مرحله زیرساخت به تولید و صادرات را

 
طی می کند، به ضعف و در مقایسه با مناطق آزاد کشورهاي همجوار به شکست در رقابت با دیگران باید تعبیر کرد. 

در نتیجه فهم ما از قانون و مدل مناطق آزاد به مدل غلطی تبدیل شده که نه آن را قبول داریم و نه از نتایج آن راضی هستیم. می
گوییم در مناطق آزاد واردات بر صادرات پیشی دارد، اما توجه نمی کنیم که به حکم قانون موجود مناطق آزاد، مجبور به واردات
بیشتر براي تامین هزینه تعمیر و نگهداري امکانات و تجهیزات، حقوق پرسنل، انجام تعهدات پروژه هاي در دست ساخت و رفع
نیازهاي ساکنین بومی منطقه و حتی نواحی همجوار بوده و مهم تر اینکه متعهد به ایجاد زیرساخت ها و نیازهاي لازم براي هرگونه

 
فعالیت سرمایه گذاري می باشند. 

 
تنزل جایگاه دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي 

6) موضوع دیگر قانونی، معطوف به تحویل و تغییر جایگاه حاکمیتی دبیرخانه شوراي عالی مناطق آزاد از حوزه تحت نظر ریاست
جمهور به محدوده وزارت امور اقتصادي و دارایی است. قانونی که براساس تبصره ماده 23 قانون برنامه ششم توسعه کشور در دوره

 
دهم مجلس شوراي اسلامی به تصویب و به اجرا درآمد. 



محمل نمایندگان آن دوره براي تصویب این تبصره، عدم امکان نظارت، پاسخگویی و طرح سوال از دبیرخانه شوراي عالی مناطق آزاد
و به تبع آن مناطق آزاد بود. ناگفته پیداست که طرح هاي تحقیق و تفحص به عنوان یکی از مهم ترین ابزار نظارتی و پایش عمل به
قانون از سوي مجلس شوراي اسلامی، ظرف دوره هاي گذشته در مناطق آزاد به اجرا درآمده است، در نتیجه تعامل دبیر وقت شوراي

 
عالی مناطق آزاد با مجلس، نقش محوري در اجراي تصمیم فوق از سوي نمایندگان دوره دهم را ایفا کرده است. 

مهم ترین نقض غرض قانونی این طرح که متاسفانه ظرف سال هاي اجراي آن تلاشی به منظور تغییر و یا حذف آن تبصره و یا طرح
شکایت در دیوان عدالت اداري انجام نگردید، عدم تناسب جایگاه حاکمیتی و شأنیت حقوقی دبیرخانه شوراي عالی مناطق آزاد که
وظیفه هماهنگی میان اعضاي شورا که متشکل از رئیس شورا یعنی رئیس جمهور، معاونین و وزراي کابینه می باشد را با تنزیل

 
جایگاه این دبیرخانه و جانمایی آن در یک وزارتخانه، مهم ترین چالش پیش روي حاکمیت و شرح وظایف این دبیرخانه است. 

در واقع شخصیت حقوقی و حاکمیتی دبیر به منظور تعامل با سایر وزارتخانه ها و پیگیري امور، مورد اختلاف قرار می گیرد! به طور
مثال دبیر چگونه می تواند از وزارتخانه راه و شهرسازي، مسائل مناطق آزاد چابهار و انزلی در زمینه اتصال به شبکه ریلی را مورد

 
پیگیري قرار دهد، در صورتی که خود زیرمجموعه وزارتخانه دیگر است؟! 

مضاف بر این مباحث، از زمان تاسیس مناطق آزاد تاکنون، بخش هاي مختلف وزارت امور اقتصادي و دارایی یعنی گمرك، دارایی،
بانک و بیمه به لطایف الحیل مختلف با تفسیر به رأي قوانین و ارجح شمردن قوانین و مقررات وزارتخانه متبوع خود از سرزمین اصلی
به مناطق آزاد، نقش بسزایی در عدم اجراي کامل مزایا و معافیت هاي قانونی به انجام رسانده اند و رویاي تعامل بیشتر در سطح

 
وزارتخانه و با یک وزیر خاص، که فرصتی جهت آشنایی بیشتر با ظرفیت ها و فرصت هاي همکاري است، در حد رویا باقی ماند. 

بی تردید آنچه در اشارات قانونی فوق، اثرات منفی سهمگینی در حوزه جذب و به ویژه ماندگاري سرمایه گذار در مناطق آزاد به منصه
ظهور رسانده، عدم اعتماد سرمایه گذاران به اصل قانون و نهاد مجري و ضامن اجراي قانون است؛ چراکه خروجی عملکرد دولت ها و
حتی مجالس مختلف در قبال بخش خصوصی براساس اصول اسلامی اوفو بالعهود، قابل جمع نیست. موضوعی که در رفتار و حکومت

 
نبوي و علوي، به تکثر در کتب روایی شیعه و سنی قابل استناد است. 

دولتمردان در دولت هاي مختلف و به تبع آنها و در رقابت با آنها نمایندگان مجلس، به تعهدات خود در قبال قانون که براساس آن به
سرمایه گذار براي حضور در مناطق آزاد تعهد داده اند، متعهد نبوده و این یعنی تکثیر سلولی عدم اعتماد به قول و فعل قانون، نهاد
مجري و یا ناظر بر قانون! موضوعی که اثرات مخرب آن را می توان در عملکرد مناطق آزاد در زمینه جذب سرمایه گذار داخلی و یا

 
حتی خارجی آن را مشاهده کرد. 

 
وضع موجود مناطق آزاد، بازتابی از وضعیت اقتصادي ایران ظرف سه دهه گذشته 

مناطق آزاد و ویژه اقتصادي علی رغم بهره مندي از داراي قوانین و مقررات خاص خود، به دلایل متعدد جدا و فارغ از سیاست ها و
منازعات سیاسی-اقتصادي درون کشور نبوده و نیستند؛ این امر به واقعیت مدل حکومتی (متمرکز) و نظام برنامه ریزي و مدیریتی
کشور بازمی گردد و این واقعیت که مناطق آزاد نه تنها بخش کوچکی از سرزمین ایران اسلامی (با همه توانمندي ها و چالش ها) به
خود اختصاص داده، اما تابعی از فرآیندها و سیاست هاي داخلی و خارجی کشور می باشند. البته در این میان مدل ایجاد و
سیاستگذاري حاکم بر مناطق آزاد ظرف سه دهه گذشته نقش محوري در وضعیت پیش روي داشته که مهم ترین وجه تمایز آن با
سایر الگوهاي موفق جهانی، شناخت غلط و مبتنی بر تصور و ذهنیت از نقش مناطق آزاد در فرآیندهاي توسعه اي و منطقه گرایی
کشور بوده که براساس آن مناطق آزاد بسامد باورهاي فکري فلسفه اي عملیاتی شده پذیرفتن حقانیت نظام روابط حاکم بر اکوسیستم



کسب و کار داخلی و ارتباطات آن با فضاهاي منطقه اي و فرامنطقه اي بنا نهاد شده، الگویی که علی رغم اظهارنظرهاي مخالفین

 
اقتصاد بازار، به کرات در سنت نبوي و علوي قابل استناد است. 

در بررسی وضعیت فعلی مناطق آزاد، باید از بررسی شاخص هاي اقتصادي کشورمان ظرف سه دهه اخیر آغاز کرد و از یاد نبرد که
مناطق آزاد بخشی از نظام برنامه ریزي توسعه اي کشور بوده که در قالب برنامه اول توسعه متولد شده و در همه شش برنامه توسعه

 
بخشی و موادي از آن به صورت خاص مختص به حوزه کاري، بازتعریف شرح وظایف و انتظارات کاردي از آنها بوده است. 

به عبارت دیگر، در حالی که اجراي برنامه هاي پنج ساله کشور از تصویب تا اجرا فاصله داشته و تحقق کمتر از پنجاه درصد را در
کارنامه خود دارد (به دلایل متعدد ضعف مفرط مدیریتی، فاصله میان ظرفیت موجود و متغیرهاي موثر برتحقق اهداف برنامه، تغییر
سیاست هاي اقتصادي با تغییر دولت و مجلس و در نهایت عامل تحریم هاي بین المللی و سیاست خارجی)، مناطق آزادي که از
اجراي قانون تا نهاد مجري و نهادهاي متعهد به اجراي قانون، مسیري به جز اجراي مزایا و معافیت هاي قانونی را در کنار وارد کردن
اتهام و شبهه علیه کارکرد و حتی موجودیت مناطق آزاد در دستورکار قرار داده اند؛ چگونه این مناطق انتظارات اجرا نشده در فضاي

 
کسب و کار داراي زیرساخت و همراهی گروه هاي سیاسی و طیف هاي مدیریتی کشور در محدوده خود برآورده نمایند؟ 

در این میان یکی از مهم ترین محورهاي انتقاد به عملکرد مناطق آزاد، تبدیل شدن این مناطق به سکوهاي واردات کشور است؛ طرفه
اینکه عزیزان متوجه این امر نیستند که به جز منطقه آزاد ارس که از فرصت هاي ارتباطی محدودتري در حوزه قفقاز جنوبی بهره مند
است (به دلیل منازعات نظامی سه دهه گذشته)؛ منطقه آزاد ماکو داراي مرز بازرگان به عنوان مهم ترین مسیر ترانزیتی کالا میان
ایران و ترکیه (اروپا)؛ منطقه آزاد انزلی داراي معروف ترین و قدیمی ترین بندر ایران در دریاي خزر (و تا مدت ها سومین بندر وارداتی
ایران)؛ منطقه آزاد اروند داراي بندر خرمشهر؛ منطقه آزاد چابهار داراي تنها بندر اقیانوسی ایران؛ و مناطق آزاد کیش و قشم نیز علاوه
بر جزایري که داراي ارتباطات سنتی با کشورهاي حوزه جنوبی خلیج فارس بوده و در عین حال داراي بندر می باشند و در عین حال
به دلیل اجراي دو نوع قانون گمرکی مناطق آزاد و سرزمین اصلی در مبادي ورودي این مناطق، منجر به هم پوشانی زیاد در آمار
واردات گمرکی از مسیر مناطق آزاد به داخل این مناطق و سرزمین اصلی شده و امکان غلط بودن آمارهاي واردات به این مناطق را
نیز به همراه دارد. در نتیجه همه کالاهاي وارداتی از طریق مبادي گمرکی مناطق آزاد نبوده و ثانیا به عنوان کالاي سرمایه اي و یا

 
مواد اولیه در این مناطق مورد استفاده قرار نگرفته و در سطح کشور مورد بهره برداري قرار می گیرند. 

از سوي دیگر، در شرایطی که هیچ گونه محدودیتی براي واردات کالا از سایر نقاط کشور به سرزمین اصلی وجود ندارد، تلقی مبادي
وارداتی به مناطق آزاد در شرایطی که حدود 3میلیارد دلار بعد از پرداخت حقوق و عوارض گمرکی از طریق مناطق آزاد به سرزمین

 
اصلی وارد می شود و سهم کالاهاي همراه مسافر نیز از نیم میلیارد دلار تجاوز نمی کند، به دور از واقع بوده و غیرقابل استناد است. 

درخصوص شاخص هاي توسعه و رشد اقتصادي کشور می توان به آمارهاي موجود صادر شده از سوي نهادهاي رسمی دولتی، مجلس،
مراکز پژوهشی داخلی و خارجی استناد کرد که براساس آن رشد اقتصادي و سایر شاخص هاي عملکردي اقتصاد ایران از وضعیت
مطلوبی در قیاس با سایر کشورها، به ویژه کشورهاي منطقه، برخوردار نبوده و وضعیت ناپایدار و شیب رشد ضعیف و حتی منفی را
طی سه دهه گذشته پشت سرگذاشته است؛ موضوعی که ناشی از عدم تحقق قوانین و برنامه هاي توسعه اي به دلیل عدم اجرا از
سوي دولت ها، مداخله مجلس در مسیر انشاء و نحوه اجراي قانون و بسته پیشنهادي اقتصادي کشور، مدیریت ضعیف و ناکارآمد و

 
تحریم هاي بین المللی شده امریکا می باشد. 

در واقع مثال وضع موجود اقتصادي کشور، بیانگر افرادي است که جهت عبور از جنگلی بزرگ بدون نقشه راه و افق دید مشخص و
واضح، که ناشی از باور به طی سریع و ایمن این مسیر است، به دنبال عبور از جنگل مورد بحث با تکیه بر راهبرد علامتگذاري بر هر



 
درخت می شویم و این یعنی سردرگمی، یعنی درگیر شدن با این سوال، که چرا آن درخت، این درخت را علامت بزنیم!؟ 

 
فرصت ها و مزیت هاي مناطق آزاد ایران براي کشورمان 

مناطق آزاد یکی از نمادها و محورهاي جهانی شدن در قالب جهانی شدن اقتصاد قلمداد می شوند، که براساس این الگو، تولید و

 
فرآوري کالا و یک محصول نهایی در سطح چند کشور انجام شده و مونتاژ نهایی در یک کشور (معمولا منطقه آزاد) صورت می گیرد. 

به این فرصت، انتقال و مبادله تکنولوژي و همکاري فنی که به یک محصول جدید ختم می شود، می توان فرصت دیگر ناشی از
فعالیت مناطق آزاد را برشمرد؛ یعنی تبدیل شدن به مرکز مبادله کالایی میان چند کشور همسایه؛ موضوعی که به همراه خود

 
گسترش صنعت گردشگري را نیز به همراه خواهد داشت. 

تمام این فرآیندها به همکاري اقتصادي، گسترش همکاري هاي منطقه اي و گسترش صلح منطقه اي و جهانی کمک می کند و در
این میان مناطق آزاد یکی از زیرساخت ها و مبانی تشکیل بلوك هاي سیاسی-اقتصادي مشترك میان کشورهایی که در قرابت
جغرافیایی با یکدیگر قرار دارند، به ایفاي نقش پرداخته و می پردازند؛ چراکه در الگوهاي جدید بهره برداري از فرآیندهاي جهانی
شدن (در ابعاد مختلف آن) کشورها در مقابل این فرآیند مجبور و ملزم به تشکیل بلوك هاي اقتصادي هم رأي بوده که براساس منافع
اقتصادي و نه صرفا سیاسی شکل می گیرد؛ مسیري که از رهگذار همکاري مشترك در مناطق آزاد بازتولید می شود. فرصت و
توانمندي که در تمام مناطق آزاد ایران قابل احصاء و تحقق براي منافع ملی کشورمان در سطح منطقه و معادلات فرامنطقه اي ایران

 
در قبال تحریم ها و تحدیدات امریکا علی اقتصاد کشورمان قابل دستیابی ارزیابی می شود. 

در معدود بررسی پژوهش محور صورت گرفته درخصوص عملکرد مناطق آزاد ایران، عوامل کلیدي موفقیت مزایا و معافیت هاي قانونی
و کاهش بوروکراسی اداري اعمال شده در این مناطق منوط ثبات سیاسی، تعهد به اقتصاد آزاد، موقعیت استراتژیک، در دسترس بودن

 
نیروي کار ارزان، زیرساخت هاي مناسب است. 

بر این اساس، فرصت هایی که در مناطق آزاد و از مناطق مزبور براي ترانزیت، تولید و صادرات، تجارت، گردشگري، همکاري هاي
منطقه اي، امنیت ملی، تبدیل شدن به مرکز مبادلات تجاري منطقه و تبدیل شدن به عامل پیشران توسعه قابل احصاء می باشد (در
صورت اجراي کامل مزایا و معافیت ها و همکاري نهادهاي عضو شوراي عالی مناطق آزاد و نظارت همراهانه نمایندگان مجلس) از قرار

 
ذیل عنوان می شود: 

1) شناسه دار کردن کالاهاي ورودي به کشور و ایجاد تعهد براي شرکت هایی که محصولات تولیدي آنها در بازار ایران مصرف می
شود. این مهم از طریق ملزم کردن شرکت هاي متقاضی به ورود به بازار ایران به ثبت شرکت خود در مناطق آزاد به دست آمد؛

 
واقعیتی که با جستجو در ادارات ثبت شرکت هاي مناطق آزاد نسل اول (کیش، قشم و چابهار) قابل جستجو می باشد. 

این امر زمانی اهمیت بیشتري پیدا می کند که ظرف زمانی و مکانی سال هاي منتهی به 72 را مورد مداقه قرار دهیم؛ دورانی که به
دلیل شرایط خاص بعد از انقلاب که منجر به خروج شرکت هاي خارجی از کشور شد، مشکلات ناشی از تحریم و فضاي حاکم بر
روابط خارجی کشورمان که برآمده از اقتضائات جنگی بود، اغلب کالاها به صورت قاچاق وارد کشور شده و مصرف کننده ایرانی در

 
قبال تعمیر و تامین قطعات و خدمات پس از خرید از سوي شرکت تولیدکننده محصول، داراي حق و حقوقی نبود. 

2) در آن مقطع زمانی، کشور نیازمند جذب سرمایه گذار خارجی بود و بر همین اساس الگوي قریب به ذهن و عین دولتمردان، مدلی



بود که دنگ شیائوپنگ از دهه هشتاد میلادي در چین به اجرا گذاشته بود؛ استفاده از فرصت چینی هاي مهاجرت کرده اي که در
کشورهاي دیگر به موفقیت هایی نائل آمده اند. بر این اساس بهره گیري از توانمندي سرمایه گذاران داخلی و به ویژه ایرانیان مهاجر
براي حضور در ایران به منظور ایجاد زیرساخت هاي توسعه در مناطق کم بهره از منافع توسعه ملی به نسبت به سایر نقاط کشور و
جذب سرمایه، تکنولوژي و طرح هاي سرمایه گذاري خارجی، مقدمه اي براي جذب سرمایه گذاران خارجی و شرکت هاي بین المللی
جهت گذار از دوران سازندگی ارزیابی می شد؛ چراکه دولت و مجلس در آن دوران به دنبال تبدیل شدن نظام جمهوري اسلامی به
الگویی از توسعه در سطح جهان اسلام و براي کشورهاي در حال توسعه بود. (نمونه این را می توان در جذب سرمایه گذار هتل

 
داریوش کیش مشاهده کرد) 

3) تسهیل واردات و مبادله کالا درون کشور و به منظور ترانزیت از کشور، مهم ترین کارکرد مناطق آزاد است. عنوان حقوقی این
مناطق؛ مناطق آزاد تجاري-صنعتی است، یعنی نمایندگان مجلس و دولتمردان در آن مقطع باور داشتند، تجارت عامل ایجاد کننده و
حتی پیشران صنعت بوده و در بررسی الگویی مانند ایران، به دلیل ضعف هاي ساختاري برجاي مانده از گذشته، فرهنگ سنتی نظام
تجاري (چه در قالب روابط سنتی بازار و چه قانون) مجالی براي بهره گیري از فرصت هاي ژئواستراتژیک و ژئواکونومیک کشورمان در
هارت لند جهان و در شاهراه ارتباطی سه قاره آسیا، اروپا و حتی افریقا وجود ندارد؛ موضوعی که به دلیل مزایا و معافیت هاي قانونی

 
در مناطق آزاد قابل تحقق می باشد. 

4) در مدل توسعه کشور، ساکنین مناطق آزاد از کم برخوردارترین نقاط ایران از زیرساخت ها و امکانات توسعه اي بوده اند، به طوري
که این مناطق در شاخص هاي توسعه اي، محروم قلمداد می شده و حتی هنوز در برخی مولفه ها نیز در دسته بندي کمتر توسعه
یافته قرار می گیرند. این امر زمانی اهمیت مضاعفی پیدا می کنند که ایرانیان این سامان به دلیل دارا بودن قومیت ها و فرهنگ
مشترك با کشورهاي حاشیه جنوبی خلیج فارس و جنوب شرقی ایران، در مقایسه وضعیت و موقعیت خود، محرومیت نسبی خویش

 
در قیاس با سایر نقاط کشور را ملاك جایگاه خود قرار می دهند. 

در عین حال فضاي رسانه اي و تبلیغاتی تشدید کننده این ذهنیت، به تقویت تمایلات و علایق گریز از مرکز و جستجوي رویاهاي
خود در آن سوي کشور منجر می شود. در نتیجه یکی از فرصت هاي مناطق آزاد در حوزه امنیت ملی، پدافند غیرعامل و تقویت ملی

 
گرایی ایرانی در قومیت هاي مختلف ایران عزیز ما می باشد. 

5) مدل مدیریتی و حکومتداري ساري و جاري در کشورمان به صورت متمرکز بوده و همه امور از سمت تهران و پایتخت کشور تعیین
و تکلیف می شود. موضوعی که خلاف جهت انقلاب اسلامی، قانون اساسی و تفویض اختیار مردم به مردم است. مسئله اي که به
ساختار بوروکراسی اداري باز می گردد. این در حالی است که مناطق آزاد در قالب مواد مختلف قانونی خود از قابلیت مدیریت
خودگردان بر محدوده خود برخودار بوده اند؛ فرصتی که منافع ناشی از این الگوي مدیریتی در سطح جامعه و استان هاي مختلف

 
کشور می تواند الگوي موفق از همبستگی ملی در جامعه اي پویا از منظر اقتصادي و اجتماعی و سیاسی را به نمایش گذارد. 

6) از منظر آمایش سرزمینی برخلاف رویه موجود در کشورمان که طرح هاي سرمایه گذاري و تولیدي در دورترین فاصله ممکن از
سواحل و بنادر ایران به اجرا درآمده است، در نتیجه شاهد افزایش هزینه تولید، به عنوان یکی از مهم ترین عوامل کاهش قدرت رقابت

 
کالاهاي ایرانی در بازارهاي رقیب را پدید آورده است. 

نکته حائز اهمیت در مدل تولید کالا در مناطق آزاد ایران، فاصله بنادر و مبادي ورودي مواد اولیه و صدور کالاي فرآوري شده است که
از 20کیلومتر تجاوز نمی کند. فرصت و مزیتی که در کنار مزایا و معافیت هاي قانونی و قرار گرفتن در نقاطی که امکان صدور کالاها
به کشورهاي همسایه را فراهم می آورد، امکان سرمایه گذاري سودآور با ضریب اشتغال ماندگار در طرح هایی که قابلیت صادرات به



 
بازارهاي کشورهاي همسایه برخوردارند را در این نقاط از کشورمان را به وجود می آورد. 

7) یکی از نقاط ضعف در مباحث مترتب بر آمایش سرزمینی در ایران (در طول سده هاي اخیر) عدم توجه به شاخص ها، مولفه ها و
بهره برداري از مزیت ها و فرصت هاي توسعه دریامحور است. از مجموع 5700کیلومتر مرزهاي بین المللی ایران، قریب 3000کیلومتر
سواحل دریایی است. در این میان مزیت بی نظیر ایران در مقایسه با دیگر کشورها، یعنی قرار داشتن دو دریا در شمال و جنوب کشور

 
(به عبارتی ایران بین دو دریا قرار دارد)، امکان گسترده ارتباطی را نصیب ایران می کند، بی راه نیست که ایران تحریم پذیر نیست! 

واقعیتی که جاي تاسف دارد، در مدار توسعه نبودن سواحل شمالی و جنوبی کشور است؛ یعنی اگر تفرجگاه بودن شمال و وجود
ذخایر غنی نفت و گاز در جنوب را از دیگر مناطق کشور جدا کنیم، در مقایسه تمامی شاخص هاي توسعه اي این مناطق از نقاط

 
جغرافیایی کمتر توسعه اي بوده و مدل توسعه اي موجود نیز بر بهره گیري حداکثري از فرصت هاي مراوداتی دریا قرار نگرفته است. 

بر این اساس، از مجموع هفت منطقه موجود، فقط ارس و ماکو در ساحل دریا قرار ندارند؛ یعنی به تمامی مباحث پیش گفته، مزیت

 
قرار گرفتن در مسیر تجاري دریا را باید اضافه کرد. 

8) تقارن مناطق آزاد با فرصت هاي ترانزیتی بین المللی عبوري از کشور، مزیت دیگري است که به عامل پیشران و مزیت مضاعف
براي جذب کالاهاي ترانزیتی عبوري آسیا و اروپا از مسیر کشورمان به دلیل قرار گرفتن تمامی مناطق آزاد (با درجه اولویت متفاوت)
در مسیرهاي ترانزیتی است. نیاز به توضیح نیست که کریدور شمال-جنوب، مسیر کریدوري جدید میان ایران و چین، و فرصت هاي
کریدوري که می توان مابین هند و ترکیه، کشورهاي شرق و غرب آسیا از طریق مناطق آزاد ایجاد کرد، در افق پیش روي ترانزیتی

 
کشورمان، امري قابل توجه است. 

توجه داشته باشیم که از قبل فرصت هاي برشمرده می توان موفق به ایجاد درآمد ارزي، از میان بردن حلقه هاي تحریمی علیه
کشورمان، اشتغال بیشتر، امکان جذب کالاهاي ترانزیتی به منظور تولید در مناطق آزاد و سرزمین اصلی و صدور کالا که به همراه

 
خود درآمد ارزي مضاعف را نصیب کشور می کند؛ شد. 

9) مناطق آزاد الگویی براي همکاري هاي منطقه اي با کشورهاي منطقه است. به نقاط جغرافیایی که مناطق آزاد کشورمان قرار
گرفته اند توجه داشته باشید؛ مثلا اروند می تواند به مرکزي براي ایجاد شرکت هاي مشترك ایرانی، عراقی و کویتی باشد. این امر
زمانی اهمیت بیشتري پیدا می کند که بدانیم؛ باثبات ترین و باارزش ترین ارز خارجی جهان، دینار کویت است و در این کشور، ایرانی

 
هاي زیادي زندگی می کنند. 

در عین حال یکی از مهم ترین مشکلات کشورمان در زمینه برقراري روابط با کشورهاي منطقه، به پروژه ایران هراسی امریکا و هم
پیمانان آن کشور در منطقه بازمی گردد. حال از رهگذر مناطق آزاد، می توان فرصت هاي جدید همکاري منطقه اي و تجربه نزدیک
سیاست هاي راهبردي ایران که در قالب سیاست خارجی و اسناد بالادستی قابل استناد است، فراهم گردد؛ بستري که براي سیاست
خارجی و صدور کالاهاي تولیدي مشترك بین چند کشور همسایه در منطقه می تواند به بلوك سازي منطقه اي حول محور جمهوري
اسلامی منجر شود. موضوعی که در اسنادي چون ایران 1404 و تبدیل شدن ایران به ام القراء جهان اسلام و مدل مناسبی براي

 
توسعه براساس نظریات حکومتی اسلامی قابل مشاهده می باشد. 

10) ظرفیت مناطق آزاد براي پایش و بررسی صحت و سقم طرح هاي سرمایه گذاري خارجی و الگوهاي مدیریتی دیگر مزیت مناطق
آزاد در سطح کشور است که آنها را قادر می سازد به پایلوتی براي موارد فوق تبدیل کرده و از هدررفت سرمایه و اعتماد عمومی و



 
آسیب هاي مختلف به بخش بیشتري از کشور جلوگیري به عمل آورد. 

 
براي ایران قرن پانزدهم از نتایج عملکرد قرن چهاردهم چه باید کرد؟ 

بر این اساس و به منظور اداي تکلیف و دین به شهداي ایران عزیز از دوران مشروطیت تا پیروزي انقلاب اسلامی و تا عصر شهداي
مدافع حرم؛ موارد ذیل جهت بهره برداري نمایندگان محترم مجلس شوراي اسلامی، مدیران و کارکنان عزیز مرکز پژوهش ها،
دبیرخانه محترم شواریعالی مناطق آزاد و مدیران سازمان هاي مناطق و به ویژه ولی نعمتان مناطق آزاد یعنی بخش خصوصی تقدیم

 
حضور می شود: 

تمام مناطق آزاد تجاري- صنعتی موفق زمانی به موفقیت رسیده اند که اقتصاد این کشورها از مناطق آزاد به عنوان یک پایلوت یا
مرحله اولیه جهت تجارت هدفمند در اقتصاد جهانی استفاده کرده اند. یعنی ابتدا استراتژي توسعه این کشورها در راستاي تجارت
هدفمند در اقتصاد جهانی تدوین شده، سپس به دلیل اینکه سرزمین اصلی آمادگی پیاده کردن این استراتژي را نداشته، مناطقی
طراحی و تاسیس شده اند تا قوانین و مقررات تجارت آزاد با کمترین موانع اداري و بیشترین تسهیلات و امتیازات براي سرمایه گذاري
خارجی در آنجا اجرا شود. وقتی نتیجه این سیاست ها در منطقه آزاد تجربه شد، مرحله به مرحله این قوانین عملی شده در مناطق

 
آزاد را به سرزمین اصلی تعمیم می دهند. 

1) در معدود مقالات علمی موجود در سطح کشور یک نکته مشهود می باشد: کمبود، نبود و به ویژه وجود آمارهاي متفاوت از عملکرد
مناطق آزاد در دوره هاي زمانی و در شاخص هاي مختلف است. موضوعی که در این میان پژوهشگران بر آن تاکید دارند، این واقعیت
است که یکی از مهم ترین نقاط ضعف این مناطق، عدم ارائه گزارش هاي دقیق از عملکرد مناطق و در نتیجه عدم ارزیابی و آسیب

 
شناسی آن به منظور شناسایی مشکلات و رفع آنها جهت بهبود روندهاي گذشته است. 

در نتیجه ابتدا به ساکن باید مسئولیت وضع موجود از سوي مدیران عالی رتبه دبیرخانه و مدیران عامل مناطق آزاد پذیرفته شود و
براساس آن آمارهاي دقیق و مبتنی بر واقعیت که داراي تحلیل کارشناسی از دلایل موفقیت و یا عدم حصول به نتیجه می باشند، از

 
سوي این نهادها به افکار عمومی، مسئولین و نهادهاي علمی کشور ارائه شود. 

2) مناطق آزاد از مدل و نهاد تحقیقاتی براي بررسی فرصت ها و چالش هاي خود در طول سه دهه گذشته محروم بوده و می باشند.
یعنی در فراسوي تحقیقات متنوع موجود، مرکز تجمع و هدفمندي الگوهاي تحقیقاتی در حوزه هاي مختلف کارکردي و کارویژه هاي
مناطق آزاد در سطح کشور موجود نبوده و الزامی حیاتی است. چرا؟ چون هنوز نمی دانیم مناطق آزاد چیست؟ و چگونه و در چه

 
مسیري می توان از آن استفاده کرد؟ 

3) اجراي قانون از سوي تمام اعضاي شوراي عالی مناطق آزاد، امري که به تعهد دولت و شخص رئیس جمهور به عنوان رئیس شوراي
عالی مناطق آزاد در قبال تعهد به اجراي قانون اساسی و نمایندگان مجلس به عنوان قوه نظارتی بر حسن اجراي قانون و نمایندگان
مردم باز می گردد. مثال معرف وضع حال مناطق آزاد در قبال عدم اجراي قانون از سوي مجري و متعهدین را باید به تلاش براي هل
دادن ماشینی برشمرد که بنزین و یا برق لازم در باطري خود براي حرکت نداشته و با هل دادن ظرف سه دهه گذشته حرکت می

 
کند. 

4) عدم تعمیم آیین نامه ها، قوانین و مقررات سرزمین اصلی به مناطق آزاد در حوزه هاي گمرکی، بانکداري، بیمه اي، مالیات و
دارایی و ارزش افزوده. موضوعی که تعهد دولت براي اجرا و مجلس براي نظارت و مناطق آزاد براي پیگیري از همه مبادي من جمله



 
دیوان عدالت اداري را حائز اهمیت می کند. 

5) تغییر جایگاه حاکمیتی دبیرخانه از وزارت اقتصاد به حوزه معاونت اول رئیس جمهور با نهادي چابک که به جاي مدیریت بر مناطق
براساس الگوي ادارات کل تابعه خود، به نهادي هماهنگ کننده و پیگیر رفع مشکلات اجراي قانون از سوي اعضاي شورا تغییر جایگاه
پیدا می کند. در نتیجه ابتدا باید تبصره ماده 23 قانون بودجه سال 96 ملغی شده و در ادامه در قالب لایحه اي جدید، مناطق آزاد و

 
دبیرخانه شورایعالی به حوزه شرح وظایف معاون اول رئیس جمهور ارتقاء یابد. 

6) در حوزه کاري و ارتباطی و به تبع آن نظارتی مجلس بر عملکرد مناطق آزاد، این مناطق از حوزه اختصاصی کمیسیون اقتصادي
باید خارج شوند؛ چراکه مناطق آزاد از صنعت، تا گردشگري، از سیاست خارجی تا امنیت ملی، از حوزه هاي اجتماعی تا نظام برنامه
اي و بودجه اي کشور را در مدل کوچک مدیریتی خود به کار می گیرند. در نتیجه محدود کردن حوزه ارتباطی با کمیسیون اقتصادي،
در واقع به عدم استفاده از ظرفیت هاي مجلس در حوزه هاي دیگر کاري مناطق آزاد منجر می شود. مدیران مناطق آزاد باید توجه

 
داشته باشند که باید از همه توان مجلس در مسیر اجراي قانون و دستیابی به اهداف مناطق بهره گیرند، نه از یک کمیسیون خاص. 

7) ایجاد شهرك هاي تخصصی و اختصاصی کشورهاي منطقه (مثلا در ماکو و چابهار مابین هند و ترکیه، از طریق ایجاد شرکت هاي
مشترك ایرانی، ترکی و هندي) که الگوي عملیاتی راهبرد رهبري در منشور اقتصاد مقاومتی را به اجرا درمی آید؛ چراکه در دوران
جهانی شدن اقتصاد و تبدیل شدن بلوك هاي اقتصادي و جغرافیایی به مدلی براي بهره برداري از فرآیندها و روندهاي جهانی شدن
می توان با تعامل با اقتصادهاي منطقه اي در عرصه جهانی، با در نظر گرفتن منافع اقتصاد ملی یک اقتصاد پویا و با فناوري مدرن

 
داشت. 

8) تعامل میان مناطق آزاد و وزارت امور خارجه از طریق برگزاري جلسات کاري، در سطح معاونت اقتصادي آن وزارتخانه و با سفراي
ایران، به حدي که این مناطق در بسته هاي اطلاع رسانی و سرمایه گذاري سفارتخانه هاي جمهوري اسلامی ایران در سطح منطقه و
جهان در اولویت قرار گرفته و سفیر و رایزن اقتصادي با اشراف و تعهد کامل نسبت به معرفی فرصت ها و جذب سرمایه گذار اقدام

 
کند. 

 
9) ایجاد میز مناطق آزاد در کمیسیون هاي مشترك اقتصادي با کشورهاي مختلف. 

10) انعقاد قراردادهاي تجارت ترجیحی با کشورهاي همسایه، اتحادیه هاي منطقه اي که کشورمان عضو آن بوده و کشورهایی که در
مسیرهاي ترانزیت بین المللی با آنها داراي منافع مشترك می باشیم. این فرصت به مزیتی براي افزایش دسترسی ارزان تر کالاهاي

 
ایرانی به بازارهاي منطقه اي و فرامنطقه اي منجر می شود. 

11) بهره گیري دبیرخانه و سازمان هاي عامل مناطق آزاد از ظرفیت ها و توانمندي هاي بخش خصوصی در معادلات و مراودات میان
نهادي خود که به ابزاري براي چانه زنی، صدق مدعاي حضور سرمایه گذار واقعی و ارتباط میان نهادي با بخش خصوصی سرمایه گذار

 
در حوزه هاي تولیدي، بازرگانی، خدماتی و گردشگري در مناطق آزاد منجر می شود. 

12) ایجاد ارتباط نهادینه شده و هدفمند میان بخش خصوصی مناطق آزاد، میان نهادهاي بخش خصوصی مناطق و نهادهاي ملی
(اتاق هاي بازرگانی و انجمن هاي صنفی) و نهادهاي بین المللی بخش خصوصی به تقویت این نهادها در عرصه ملی و منطقه اي

 
کمک شایان توجهی نموده و براي دیپلماسی غیررسمی و مردم نهاد کشورمان، فرصت ها و مزیت هاي جدید را خلق می کند. 



13) تمسک به قوانین فرادستی همچون سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی، اجراي اصل 44 قانون اساسی، اسناد دائمی توسعه کشور
می تواند در مسیر اجراي قانون، در میز مذاکره و در عرصه چالش با دیگران به نفع مدیران دولتی و فعالین بخش خصوصی مناطق

 
آزاد، کارکرد مثبتی داشته باشد. 

14) ارتقاء کیفیت نیروي انسانی، توان مدیریتی مناطق آزاد، که خود یکی از پاشنه هاي آشیل در دستیابی به اهداف مناطق آزاد
ارزیابی می شوند. این امر را می توان از مامور بودن، غیرمتخصص بودن، داراي ذهنیت و تجربه در سطح ادارات یک شهرستان (بدون
فرصت هاي سرمایه گذاري و ارتباطی بین المللی) بودن، وابستگی به جناح هاي سیاسی غالب و پیروز در انتنخابات بودن، غیربومی
بودن و مهم تر اینکه، عدم وجود نگاه خدمتگذار و اجراي تعهد ملی خود نسبت نگاهداشت سرمایه گذاران در میان پرسنل و مدیران
مناطق آزاد در گذر سه دهه گذشته مشاهده کرد. گرچه این ضعف منافاتی با خدمات بدنه اصلی مدیریتی و نیروي انسانی مشغول به
خدمت در این مناطق نمی باشد، افرادي که در کنار سرمایه گذاران در گذر زمان، اندك موفقیت هاي کنونی را خلق کرده و نگاه

 
داشتند. 

 
گزارش: 

 
محمدصادق مبرهن نیاکان (دبیر اجرایی شوراي هماهنگی و همکاري فعالین اقتصادي مناطق آزاد) 

 
رحمان سادات نجفی (رئیس هیات مدیره شوراي هماهنگی و همکاري فعالین اقتصادي مناطق آزاد) 

 
مرضیه حسینی (کارشناس مناطق آزاد) 

 
مجید صیادنورد (کارشناس مناطق آزاد) 
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دارایی از دست رفته 3 هزار کشاورز آبادانی به آنان بازنگشت/ اشتغال 6

هزار نفر در گرو ارائه مجوز پرورش دیگر آبزیان از سوي جهاد کشاورزي

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  405  |  تاریخ: 1399/11/04

فرماندار ویژه شهرستان آبادان با اشاره به بروز شوري آب در چند سال گذشته و تاثیرات مخرب آن بر اراضی کشاورزي
منطقه، گفت: در حال حاضر با حدود 3 هزار کشاورزي مواجهیم که دارایی هایشان را از دست داده اند و هیچگاه این دارایی

ها به آنها بازنگشت.

فرماندار ویژه شهرستان آبادان با اشاره به بروز شوري آب
در چند سال گذشته و تاثیرات مخرب آن بر اراضی
کشاورزي منطقه، گفت: در حال حاضر با حدود 3 هزار
کشاورزي مواجهیم که دارایی هایشان را از دست داده اند و

 
هیچگاه این دارایی ها به آنها بازنگشت. 

به گزارش خبرنگار خبرآنلاین از آبادان، سید زین العابدین
موسوي عصر امروز در جلسه بررسی مشکلات آبزي پروري
و کشاورزي که با حضور محمد رضا قدسی مدیرکل دفتر
هماهنگی امور استان ها وزارت جهاد کشاورزي و

مدیرعامل جهاد نصر در محل سرسراي اجتماعات فرمانداري ویژه آبادان برگزار شد، اظهار کرد: شهرستان آبادان، شهرستانی است که
به رغم امکانات و دارایی هاي فعلی آن که می بینید داراي امکانات بسیار ویژه و ارزشمندي در پیش از جنگ تحمیلی بود که

 
متاسفانه از نظرها غایب ماند. 

وي با اشاره به صدمات وارده ناشی از جنگ تحمیلی به زیرساختهاي شهري آبادان افزود: یکی از صدمات وارده به بخش کشاورزي و
صید و صیادي بود که شاهد گله مندي فعالان این حوزه ها هستیم، تمام صیادان و تلاشگران حوزه آبزي پروري از وضعیت کنونی

 
شان گلایه مندند. 

وي اظهار کرد: به رغم وجود دو رودخانه ملی و بین المللی در آبادان که هیچ کجاي ایران مانند آن نیستف شاهد نابودي اراضی
کشاورزي و نخیلاتی هستیم که بخش هایی از آنها در زمان جنگ تحمیلی و بخشی دیگر در اثر شوري آب از بین رفته و تاکون احیاء

 
نشده اند. 

فرماندار ویژه شهرستان آبادان تصریح کرد: اگر چه زمانی کشاورزي منطقه ما در استان خوزستان رتبه نخست را داشت اما اکنون
وضعیت بسیار نگران کننده و اسفباري دارد، در حال حاضر با حدود سه هزار کشاورزي مواجیهم که تمام دارایی هایشان را از دست

 
داده اند و هیچ گاه این دارایی ها به آنها بازنگشته است. 

 
موسوي یادآور شد: امید می رود حضور مسئولان ملی در منطقه بتوانند خواسته ها و انتظارات مردم را برآورده کند. 



وي با قدردانی از معاون وزیر جهاد کشاورزي به سبب حضورش در منطقه و بررسی موضوعات مبتلابه کشاورزان و صیادان، گفت:
هزاران هکتار از مزارع پرورش میگو در منطقه داراي وضعیت نگران کننده اي هستند که اگر این مزارع فعال بودند به طور حتم

 
مشکلات این بخش نیز بسیار اندك بود. 

وي با بیان اینکه بیماري لکه سفید چند سالی است که مزارع پرورش میگو چوئبده از توابع آبادان را مبتلا و دچار رکود کرده است،
افزود: اکنون که پرورش دهندگان میگو دچار مشکل شده اند چرا به آنان مجوز پرورش دیگر آبزیان داده نمی شود؟ به نظر می رسد
بسیاري از کسانی که در این جا مسئولیت داشتند تحت عنوان ترك فعل در مورد این اراضی که دولت و نظام براي آنها هزینه کرد و
اکنون بلاتکلیف و بلااستفاده رها شدند بایستی پاسخگو باشند که چرا وضعیت این مزارع به اینجا رسیده است؟ چرا باید به سبب عدم
ارائه مجوز پرورش دیگر آبزیان در این منطقه، تمامی امکانات بی نظیر و زمین ها در چوئبده بلا استفاده شوند، به طور حتم ارائه مجوز
پرورش دیگر آبزیان علاوه بر ایجاد زمینه ي اشتغال براي بسیاري از افراد جویاي کار، سبب درآمدزایی و توسعه اقتصادي در منطقه

 
می شود. 

وي اظهار کرد: بسیاري از ما مسئولان در این زمینه کوتاهی کردیم و عذرخواهی ها هم دیگر اثر ندارد و به نتیجه نمی رسد، کسی
بایستی برنامه و حرکتی را آغاز و مزارع را از وضعیت رکود کنونی خارج کند، بارها این مسئله را با مسئولان مربوطه در میان گذاشتیم

 
اما در نهایت نتیجه مطلوب حاصل نشد. 

فرماندار ویژه شهرستان آبادان تصریح کرد: انتظار می رود مسئولان مشکلات مبتلا به کشاورزان و آبزي پروران منطقه را جدي بگیرند

 
و اقدامات عملی و اجرایی براي حلشان انجام شود تا بیکاري بخش زیادي از مردم منطقه رفع شود. 

موسوي یادآور شد: با فعال سازي و احیاي مزارع پرورش آبزیان حدود 6 هزار شغل ایجاد می شود لذا انتظارمان آنست که این موضوع

 
به صورت حساس و جدید دنبال شود. آبادان قابلیت تبدیل شدن به پایلوت پرورش آبزیان مختلف را دارد. 

وي گفت: متاسفانه بروز بیماري لکه سفید که چندین سال است دامنگیر پرورش دهندگان میگو چوئبده شده همچنان رکود دامنه
داري را در این زمینهاي سبب شده و لذا بایستی براي استفاده ي مطلوب و بهینه از امکانات موجود مجوز پرورش دیگر آبزیان ارائه

 
شود. 

وي افزود: امید می رود حضور مسئولان و توجه و اهمیت دادن آنان به مسائل اشاره شده سبب حصول نتیجه شود تا وضعیت جمع

 
زیادي از فعالان حوزه آبزي پروري بهبود یابد. 
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کاروانسراي باغ شیخ ساوه چشم انتظار ثبت جهانی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  406  |  تاریخ: 1399/11/04

اراك- مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان مرکزي، گفت: کاروانسراي باغ شیخ ساوه نامزد ثبت در
فهرست میراث جهانی است.

اراك- مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
استان مرکزي، گفت: کاروانسراي باغ شیخ ساوه نامزد ثبت

 
در فهرست میراث جهانی است. 

به گزارش خبرنگار مهر، به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان مرکزي،
مصطفی مرزبان اظهار کرد: ثبت جهانی این اثر تاریخی،
اتفاقی بسیار مهم براي استان مرکزي و شهرستان ساوه
است که تحقق آن نیاز به همکاري و مشارکت مسئولان و

 
مالک خصوصی دارد. 

وي افزود: کاروانسراي باغ شیخ یا عبدالغفارخان یکی از گزینه هاي سال 2020 به منظور ثبت جهانی در یونسکو است که مقدمات این
رخداد مهم در دست انجام است. کاروانسراي باغ شیخ مربوط به دوره قاجار به عنوان یکی از کامل ترین و جامع ترین کاروانسراهاي

 
ایران به لحاظ فرم پلان، تزئینات، رعایت تناسبات و الگوي چینش فضاهاي کاربردي در پلان، است. 

مرزبان بیان کرد: هزینه مطالعات و تهیه طرح مرمت این کاروانسرا نیز به منظور ثبت جهانی از سوي میراث فرهنگی پرداخت می

 
شود. 

به گفته مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، این اداره کل حامی حفظ آثار تاریخی در استان است و در صورت ثبت

 
جهانی کاروانسراي باغ شیخ تسهیلات و مشوق هاي ویژه اي اعطا می شود. 

وي در ادامه: به طور قطع ثبت جهانی کاروانسراي باغ شیخ در استان مرکزي جداي از معرفی فرعی از معماري ایرانی به جهان با
شاخصه ها و عملکردهاي خاص خود، زمینه هاي رونق گردشگري، ایجاد اشتغال و توسعه پایدار در شهرستان تاریخی ساوه با جاذبه

 
هاي تاریخی و طبیعی متنوع را فراهم می آورد. 

 
قدیمی ترین کاروانسراي استان مرکزي مربوط به دوره آل بویه است 

محسن رحمتی معاون میراث فرهنگی استان مرکزي گفت: کاروانسراي باغ شیخ از بناهاي دوره زندیه است که علاوه بر فضاي

 
کاروانسرایی داراي یک آب انبار، حسینیه و محراب است که در چهاردهم مهر سال 1354 خورشیدي به ثبت ملی رسید. 



وي افزود: «کاروانسراها در ایران حداقل از دوره هخامنشی نقش ویژه اي داشته و نقش عملکردي و کارکردي خود را به خصوص در
ارتباط با راه بزرگ شاهی یا راه بزرگ خراسان در دوره هاي بعدي یعنی دوره اشکانی، ساسانی و بعدها در تمام طول دوره اسلامی

 
حفظ کرده اند. 

رحمتی با اشاره به اینکه این کاروانسرا در اوایل دوره قاجار، توسط عبدالغفارخان خلج در مسیر قم، اصفهان به همدان و قزوین و تبریز
ساخته شده است. خاطر نشان کرد: توجه به پلان چهار ایوانی و بخصوص توجه به سرسراي ورودي با رسمی بندي پرکار و جانمایی

 
دقیق فضاهاي مورد نیاز، کاروانسراي باغ شیخ را به عنوان یکی از آخرین تجارب ساخت کاروانسرا در ایران معرفی می کند. 

وي ادامه داد: همین شاخصه ها به علاوه سلامت کالبدي بنا باعث شده تا اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان
با همکاري مالکین نسبت به ایجاد زمینه براي تهیه مستندات لازم شامل نقشه عرصه و حریم، نقشه هاي به روز بنا، گزارش هاي
حفاظتی و مرمتی، باستان شناسی و کلیه اسناد مرتبط تاریخ و معماري بنا اقدام شده و براي ثبت در فهرست جهانی به سازمان

 
یونسکو ارسال خواهد شد. 

معاون میراث فرهنگی استان مرکزي بیان کرد: در استان مرکزي تعداد 20 کاروانسرا شناسایی شده که قدیمی ترین آنها مربوط به
دوره آل بویه و جدیدترین مورد آن مربوط به اواخر دوره قاجار است و از این تعداد تاکنون تعداد 11 کاروانسرا در فهرست آثار ملی

کشور به ثبت رسیده است.



تحولات تونس؛ از گسترش اعتراضات مردمی تا حمایت از انصاراالله یمن

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  407  |  تاریخ: 1399/11/04

گسترش اعتراضات مردمی در سالگرد انقلاب یاسمین تونس و تلاش ها براي حذف حزب النهضه تونس از مهمترین تحولات
چند هفته اخیر در این کشور است.

به گزارش سرویس بین الملل خبرگزاري صدا و سیما،
«مجتبی شاهسونی» کارشناس مسائل بین الملل در
یادداشتی پیرامون آخرین تحولات تونس نوشت، از میان
کشور هاي منطقه شمال آفریقا، تونس به دلایل تاریخی و
ویژگی هاي اجتماعی و برخورداري از جریان معارضه نسبتا
اصیل با تدوین قانون اساسی جدید و برگزاري چندین
انتخابات در طی یک دهه، به یک مردمسالاري و روند
دمکراتیک و توسعه سیاسی نائل شده است که در میان
کشور هاي عربی موفق ارزیابی می شود. اما همچنان برخی
مشکلات قبلی از جمله معضلات اقتصادي و بی عدالتی در
این کشور همچنان ادامه دارد. به اعتقاد بسیاري از

کارشناسان، تونس تنها کشور عربی بود که انقلاب آن توانست تا حدودي از طوفان توطئه هاي خارجی در امان مانده و با برگزاري

 
چندین انتخابات مجلس و ریاست جمهوري به الگویی در مردم سالاري و تحول خواهی در میان کشورهاي عربی تبدیل شود. 

 
مشکلات ریشه دار اقتصادي و اجتماعی 

مشکلات اقتصادي و اجتماعی ریشه دار و اختلافات و تنش هاي داخلی اخیر در میان نهاد هاي حاکمیتی از جمله ریاست جمهوري،
مجلس و دولت که همواره در طی سال هاي گذشته نیز وجود داشته، باعث گردیده است تا دولت نتواند تحول عمده اي در وضعیت
اقتصادي این کشور بوجود آورد. به همین دلیل تظاهرات و اعتراضات مردمی که بعد از تحولات 2011، شهر هاي مختلف تونس به آن
عادت کرده و به مناسبت هاي مختلف شاهد آن بوده است، در اولین ماه سال جاري میلادي از کم و کیف متفاوتی برخوردار بود.
تظاهراتی که از چند روز پیش در تونس به راه افتاده حاکی از این است که علیرغم گذشت یک دهه از سقوط رژیم بن علی، این کشور

 
از عدم ثبات سیاسی و اوضاع نا بسامان اقتصادي و اجتماعی رنج می برد. 



 
 

 
اعتراضات در سالگرد انقلاب یاسمین تونس 

شامگاه شنبه هفته گذشته شبکه تلویزیونی فرانس 24 گزارش داد در دهمین سالگرد «انقلاب یاس تونس» و سقوط دیکتاتوري زین
العابدین بن علی، در شهر هاي مختلف تونس تظاهرات برگزار شد که این تظاهرات به ویژه در پایتخت و همچنین شهر سوسه به
خشونت و درگیري با نیرو هاي پلیس کشیده شد. معترضان به شرایط زندگی و مشکلات اقتصادي در تونس اعتراض دارند. درگیري
ها در شهر سوسه شدید بود و نیرو هاي پلیس براي متفرق کردن معترضان از گاز اشک آور استفاده کردند. در همین حال، دولت
تونس تحت فشار اجتماعی، از ترمیم کابینه و تغییر 12 وزیر از جمله وزیر انرژي، وزیر کشور و وزیر دادگستري خبر داد؛ بر اساس این
گزارش، دوازده وزیر کابینه دولت تونس تغییر کرد. اقدامی که از نظر نخست وزیر این کشور، براي تسریع اقدام دولت ضروري بود.
«هشام مشیشی» نخست وزیر تونس گفت: «هدف اصلی این ترمیم کابینه، افزایش کارایی دولت و همچنین اجراي بهتر سیاست و

 
طرح هاي دولت است.» 

 
 

وزارتخانه هاي کشور، دادگستري، بهداشت، محیط زیست، صنعت، انرژي، جوانان، کشاورزي، توسعه منطقه اي، آموزش حرفه اي و
اشتغال، فرهنگ و همچنین امور ایالتی و اراضی مشمول ترمیم کابینه شده اند. همچنین وزارت کشور تونس، از بازداشت 242 نفر در
استان هاي مختلف این کشور به اتهام خرابکاري و تلاش براي غارت اموال عمومی خبر داد. چهاردهم ژانویه 2011 میلادي، «زین
العابدین بن علی» رئیس جمهور مادام العمر و دیکتاتور کشور تونس، در پی قیام ضد استبدادي مردم از این کشور فرار کرد و به دامان
آل سعود در عربستان پناه برد. با فرار زین العابدین بن علی، حکومت استبدادي نیم قرنه حبیب بورقیبه و زین العابدین بن علی بر

 
تونس پایان یافت و مردم این کشور طعم شیرین آزادي را چشیدند. 

مردم معمولا با تجمعات خود روز 14 ژانویه را که سالگرد انقلاب یاسمین تونس است گرامی می دارند. ولی امسال مردم در اعتراض به
فساد، بی عدالتی، تورم، گرانی و بیکاري در شهر هاي مختلف به تظاهرات پرداختند که به هرج و مرج و غارت و خشونت در بیش از
پنجاه مرکز تجاري، صنعتی و اداري انجامید. البته شروع و بهانه این اعتراضات در یک مقایسه و تشابه تاریخی (حادثه خود سوزي



بوعزیزي) اهانت پلیس به یک چوپان در شهر سلیانه به دلیل عدم رعایت قوانین عبور و مرور بود که باعث واکنش مردمی در مقابل
این تحقیر شده و مردم و بویژه جوانان به نشانه حمایت از طبقات فقیر به تظاهرات در این شهر پرداختند که به تدریج به شهر هاي
دیگر سرایت کرد. اگر چه این اعتراضات در پی ترمیم صورت گرفته در دولت و دستگیري تعدادي از معترضین تا حدي مهار شد، ولی

 
وضعیت اقتصادي و اجتماعی بیش از پیش به وخامت گرائیده و تونس در لبه یک بحران عمیق اقتصادي قرار گرفته است. 

 
اصلاح مسیر انقلاب تونس 

به دنبال این نا آرامی ها رئیس جمهور و رئیس مجلس دعوت به آرامش و گفتگو براي حل مشکلات کرده اند. در همین راستا اتحادیه
شغل که بزرگترین و تاثیرگذارترین جریان اجتماعی و سیاسی در کشور محسوب می شود به دعوت ریاست جمهوري پاسخ گفته و
تاکید کرده است که هرگونه گفتگو در حقیقت براي اصلاح مسیر انقلاب صورت خواهد گرفت که از اهداف حقیقی خود که همانا
تامین شغل براي همه، آزادي و کرامت انسانی بود، منحرف شده است. از سوي دیگر حکومت هشام المشیشی که مسئولیت اصلی را
در مقابل حوادث اخیر و دمکراسی نوپاي تونس و نجات کشور از بحران و حل معضلات دارد، کابینه خود را تعدیل و 12 تن از وزرا را
تغییر داد. ولی مجلس نمایندگان که انتخابات آن سال گذشته برگزار شد همواره با اختلافات و تنش هایی در داخل خود مواجه بوده و
اکنون و در شرایط سخت نخواسته و یا نتوانسته است از دولت المشیشی پشتیبانی نماید. به همین دلیل راشد الغنوشی علیرغم اینکه
از همه احزاب درخواسته نموده براي نجات کشور اقدام کنند، ولی از سوي مخالفان خود در مجلس و همچنین در داخل حزب النهضه
براي برکناري از ریاست مجلس و حزب النهضه همچنان تحت فشار است. برخی حتی این حزب را علت اصلی عدم تحقق اهداف

 
انقلاب می دانند. 

 
 

 
تلاش ها براي حذف حزب النهضه 

در صورت موفقیت تلاش ها براي حذف حزب النهضه که عامل تاثیرگذار در سپهر سیاسی تونس می باشد نه تنها باعث به شکست
کشاندن تجربه حکومت داري از سوي یک حزب اسلامی تلقی می گردد بلکه به پیچیده تر شدن هر چه بیشتر بحران کشور منجر
خواهد شد. به همین دلیل براي حل بحران کنونی باید همه احزاب سیاسی اعم از چپ و راست که در مجلس و دولت و ریاست
جمهوري حضور دارند احساس مسئولیت کنند و با وحدت و همدلی مشکلات را از پیش پاي کشور و مردم بر دارند. ولی متاسفانه
معضل اصلی تونس این است که احزاب در این کشور عادت کرده اند از موضع معارض برخورد کنند و از پذیرش هر گونه مسئولیتی
طفره بروند، در حالیکه هر حزب به میزان سهم خود در قدرت باید براي حل مشکلات تلاش کرده و با مشارکت خود و ارائه برنامه

 
نقش سازنده ایفاء نماید. 



 
 

 
حمایت جریان هاي تونسی از انصار االله یمن 

«زهیر حمدي» دبیرکل حزب «التیار الشعبی» تونس (حزب جریان مردمی) هفته گذشته و همزمان با اضافه شدن انصار االله یمن به
لیست گروه هاي تروریستی آمریکا گفت، دلایل اصلی حمله به ملت یمن مشخص شده است، برخی کشور هاي حوزه خلیج فارس
وارد روند عادي سازي روابط با رژیم صهیونیستی شده اند و به نفع آنهاست هر طیف مقاوم در برابر راهی را که اتخاذ کرده اند، کنار
بزنند. از نظر واشنگتن هر موضع یا گزینه اي که با این اصل مخالف باشد باعث نگرانی است به همین دلیل جنگ علیه یمن مانند
جنگ علیه سوریه، لبنان و ... انجام شد. کشور هاي حاشیه خلیج فارس می خواهند به میدانی حیاتی براي آمریکا و رژیم صهیونیستی
تبدیل شوند و به نفع رژیم صهیونیستی که به روحیه مقاومت که در جنبش انصاراالله متجلی شده، پایان دهد. تروریستی اعلام کردن
انصاراالله باعث نمی شود که رزمندگان مقاومت در ادامه هدف و مبارزه خود سست شوند و تمامی انواع مقاومت مسلحانه، فرهنگی و ...
را براي مقابله با عادي سازي ادامه خواهند داد. حمدي در پایان تصریح کرد، کشور هاي مزدور به نوك پیکان براي تخریب و نابودي

 
امت عرب تبدیل شده اند. 

در همین راستا «احمد الکحلاوي» رئیس سازمان مقاومت با عادي سازي و صهیونیسم در تونس گفت آمریکایی ها همیشه دست به
ایجاد ارعاب علیه مخالفان خود می زنند، اما قرار دادن انصاراالله در لیست تروریسم در عمل تأثیري ندارد، زیرا انصاراالله با صلابت تمام
مبارزه می کند و هیچ تحریمی آن را شکست نمی دهد. وي ضمن اعلام اینکه انصاراالله در یمن در حال مقابله با ائتلاف «خلیجی-
صهیونیستی» است و این بخشی از رویارویی محور مقاومت و محور دشمن صهیونیستی است، افزود، علیرغم تمام تلاش هاي

 
صهیونیستی-آمریکایی، مقاومت در تمام انواع خود علیه جریان حامی رژیم صهیونیستی و متحدان آن در منطقه ادامه دارد. 

 
نویسنده: مجتبی شاهسونی 
کارشناس مسائل بین الملل



وضعیت باغ وحش ارومیه مناسب نیست

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  408  |  تاریخ: 1399/11/04

گروه جامعه: استاندار آذربایجان غربی با اشاره به اینکه
وضعیت باغ وحش ارومیه فاقد استانداردهاي لازم براي
نگهداري از حیوانات و نیز جذب توریست است گفت:
ظرفیت باغ وحش ارومیه به جهت برخورداري از فضاي
مناسب و گونه هاي متنوع و بعضا نادر حیوانات می تواند با
سرمایه گذاري، در جذب گردشگر و اشتغال زایی موثر واقع
شود. محمدمهدي شهریاري روز شنبه 4 بهمن ماه به

دنبال دغدغه مندي هاي عمومی شکل گرفته در خصوص باغ وحش ارومیه ضمن بازدید از بخشهاي مختلف آن بر ضرورت ساماندهی
این مجموعه تاکید کرد.استاندار گفت: اگر چه مدیریت باغ وحش علاقمند به فعالیت در این حوزه است ولی تداوم این امر نیازمند
بهبود شرایط نگهداري حیوانات است.شهریاري با تاکید بر اینکه توسعه باغ وحش منوط به مشارکت افراد حقیقی و یا حقوقی است،

افزود: با بهبود وضعیت این مجموعه، باغ وحش ارومیه می تواند در جذب گردشگر و ایجاد اشتغال موثر واقع شود.



مرکز پژوهش ها غناي علمی قانون گذاري در مجلس را بر مبناي نیازهاي

میدانی فقه اسلامی تقویت کند

منبع: تسنیمشماره خبر:  409  |  تاریخ: 1399/11/04

گروه استان ها_ عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی گفت: مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی دفتر قم غناي علمی و
پژوهشی قانون گذاري در مجلس شوراي اسلامی را بر مبناي نیازهاي میدانی مبتنی بر فقه اسلامی تقویت کند.

گروه استان ها_ عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی گفت:
مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی دفتر قم غناي
علمی و پژوهشی قانون گذاري در مجلس شوراي اسلامی را
بر مبناي نیازهاي میدانی مبتنی بر فقه اسلامی تقویت

 
کند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از قم، حجت الاسلام
والمسلمین حمیدرضا پارسانیا ظهر امروز در آیین افتتاح
مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی دفتر قم اظهار
داشت: این مرکز می تواند غناي علمی و پژوهشی قانون

 
گذاري در مجلس شوراي اسلامی را بر مبناي نیازهاي میدانی مبتنی بر فقه اسلامی تقویت کند. 

وي افزود: بخشی از مسائل قانون گذاري اسلامی نیازمند پژوهش هاي میدانی و عینی است و این مرکز تلاش دارد بتواند این خلا را به

 
درستی تأمین کند. 

عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی بیان کرد: رویکرد مبنایی و درازمدت این مرکز این است که به جاي اینکه به مسائل روزمره مجلس

 
بپردازد به مسائل کلان و کاربردي بیندیشد. 

 
دفتر مرکز پژوهش هاي مجلس در قم آغاز به کارکرد 

 
وزیر صنعت، معدن و تجارت در قم: عدم ورود بانک ها به حوزه اشتغال و تولید معضل بزرگی است 

 
26 کتاب جدید موسسه آواي توحید با حضور رئیس حوزه هاي علمیه در قم رونمایی شد 

پارسانیا با اشاره به اهمیت فعالیت پژوهشی در حوزه هاي علمیه عنوان کرد: وضعیت حوزه هاي علمیه در گام دوم انقلاب باید متفاوت

 
از قبل از آن باشد و در چهل سال دوم باید ورود جدي تر به مسئله پژوهش داشته باشد. 

حجت الاسلام سید حسین میرمعزي رئیس مرکز تخصصی اقتصاد مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی دفتر قم نیز در این

 
مراسم بیان کرد: باید از ظرفیت علمی حوزه براي وضع قوانین بر مبناي اسلامیت حکومت استفاده بیشتري شود. 

 
300 کرسی خارج از فقه در حال برگزاري است 



وي بابیان اینکه بیش از 3 هزار استاد سطوح عالی در حوزه علمیه وجود دارد و 300 کرسی خارج از فقه در حال برگزاري است، بیان
کرد: حوزه علمیه با دارا بودن 68 مرکز تخصصی، 3 هزار پژوهشگر، 200 مرکز پژوهشی، 21 انجمن علمی و 188 نشریه ظرفیت

 
بالایی در کمک کردن به مجلس شوراي اسلامی در وضع قوانین دارد. 

رئیس مرکز تخصصی اقتصاد مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی دفتر قم افزود: اگر نخبگان حوزوي احساس کنند پژوهش
هاي آن ها در وضع قوانین مؤثر است ورود جدي و باانگیزه اي به آن خواهند کرد و مسیر اسلامی سازي قانون گذاري را هموارتر

 
خواهند کرد. 

میرمعزي خاطرنشان کرد: هرسال یک هزار پایان نامه در سطح حوزه علمیه دفاع می شود و در طول 40 سال گذشته میلیون ها مقاله
توسط طلاب و اساتید حوزوي نوشته شده است.



روش بهره مندي از 20 خدمت غیرحضوري تامین اجتماعی

منبع: فراسوشماره خبر:  410  |  تاریخ: 1399/11/04

روش بهره مندي بیمه شدگان، بازنشستگان و کارفرمایان از 20 خدمت غیر حضوري سازمان تأمین اجتماعی که تاکنون در
قالب طرح 3070 ارائه گردیده است، تشریح شد.

روش بهره مندي از 20 خدمت غیرحضوري تامین اجتماعیبا اجراي طرح 3070 (که از نوزدهم آبان ماه کلید خورده است)، دوشنبه
هر هفته تعدادي از خدمات پرمراجعه سازمان تامین اجتماعی، بدون نیاز به مراجعه حضوري و از طریق ثبت درخواست در سامانه ارائه
می شود. قرار است در قالب این طرح و تا پایان بهمن ماه شمار خدمات غیرحضوري شده به 30 مورد برسد و 70 میلیون از بار

 
مراجعه 96 میلیونی به شعب تامین اجتماعی را بکاهد. تا کنون از 20 خدمت غیرحضوري رونمایی شده است. 

به گزارش فراسو به نقل از ایسنا، به منظور استفاده از این امکان لازم است بیمه شدگان، بازنشستگان و کارفرمایانی که تاکنون در
سامانه خدمات غیرحضوري تأمین اجتماعی ثبت نام نکرده اند، از طریق نشانی eservices.tamin.ir و یا لینک مستقیم از سایت

 
رسمی سازمان تأمین اجتماعی به نشانی tamin.ir نسبت به ثبت نام و ثبت شماره حساب بانکی اقدام کنند. 

 
1- دریافت هدیه ازدواج تامین اجتماعی 

در اولین دوشنبه دیجیتالی طرح 3070، دو خدمت پرداخت کمک هزینه ازدواج و استعلام تحت تکفل بودن یا نبودن فرزندان اناث

 
بیمه شدگان غیرحضوري شد. 

بر این اساس، از این پس بیمه شدگانی که ازدواج می کنند براي اخذ کمک هزینه ازدواج نیاز به مراجعه و حتی نیاز به درخواست
ندارند و ازدواج هاي ثبت شده و احراز شرایط به صورت سیستمی از طریق تعامل با سامانه هاي ثبت احوال، انجام و همان روز

 
پرداخت صورت می گیرد. 

پرداخت هدیه ازدواج بدون درخواست و مراجعه براي کلیه بیمه شدگان اجباري مشمول داراي 720 روز سابقه پرداخت حق بیمه
ظرف پنج سال منتهی به تاریخ ثبت رسمی اولین عقد دائم واریز خواهد شد و روند پرداخت غیرحضوري کمک هزینه ازدواج به بیمه

 
شدگان این سازمان به این قرار است: 

&– بر این اساس، شناسایی بیمه شدگان حائز شرایط ماده (85) قانون تامین اجتماعی و فرآیندهاي مربوط به ثبت مشخصات، انجام
محاسبات، صدور اسناد و ارسال به اداره کل امور مالی در سامانه متمرکز تعهدات کوتاه مدت براي واجدین شرایط که داراي شماره
حساب و شماره تلفن همراه معتبر در سیستم هستند، در پایان هرماه به صورت هوشمند و بدون نیاز به مراجعه بیمه شده به واحد

 
اجرایی صورت می پذیرد و مراتب نیز از طریق پیامک به بیمه شده اعلام می شود. 

&– علاوه بر شیوه فوق، امکان ثبت اطلاعات مربوط به ازدواج توسط بیمه شده از طریق سامانه خدمات غیرحضوري به نشانی
اینترنتی eservices.tamin.ir فراهم است. 



&– افرادي که با وجود تکمیل اطلاعات شماره حساب و شماره تلفن همراه در سامانه خدمات غیرحضوري، در پایان ماه مربوطه،
پیامک ثبت کمک هزینه ازدواج را دریافت نمی کنند، می توانند از طریق مراجعه به آدرس اینترنتی مذکور از مسیر (منوي بیمه
شدگان / حمایت هاي کوتاه مدت / درخواست کمک هزینه ازدواج) از علت عدم دریافت کمک هزینه ازدواج مطلع و در صورت
اعتراض با ثبت درخواست پشتیبانی و بارگذاري تصاویر عقدنامه و صفحه ازدواج شناسنامه از طریق منوي «افزودن تصاویر جدید»

 
نسبت به ارائه درخواست و پیگیري هاي مربوطه اقدام کنند. 

 
2- حذف مراجعه فرزندان اناث مستمري بگیران با ثبت هوشمند خاتمه کفالت 

حذف مراجعه فرزندان اناث مستمري بگیران با ثبت هوشمند خاتمه کفالت خدمت دیگري است که در هفته سوم اجراي طرح 3070

 
رونمایی شد. 

 
روش بهره مندي: ثبت هوشمند خروج از کفالت فرزندان (دختر) مستمري بگیران بر اساس اطلاعات دریافتی از ثبت احوال است. 

 
مشمولان این خدمت نیز بیش از یک میلیون و 200 هزار فرزند دختر مستمري بگیران هستند. 

 
3- ابلاغ الکترونیکی احکام مطالباتی تامین اجتماعی 

در هفته دوم اجراي طرح 3070، ابلاغ الکترونیکی احکام مطالباتی رونمایی شد. بیش از یک میلیون و 200 هزار کارفرماي تحت
پوشش قانون تامین اجتماعی در کشور می توانند به سامانه سرویس هاي غیرحضوري این سازمان به نشانی

 
http://eservices.tamin.ir مراجعه کنند و از این خدمت برخوردار شوند. 

توسعه سرویس هاي الکترونیکی براي سازمان تامین اجتماعی و بیمه شدگان آن مزیت هاي فراوانی دارد و ضمن کاهش هزینه ها

 
رضایتمندي مخاطبان را در پی دارد. 

 
ابلاغ الکترونیکی احکام مطالباتی سازمان تامین اجتماعی که شامل اعلامیه، اخطاریه، اجرائیه، صورتحساب و ... است. 

 
4- الکترونیکی شدن ابلاغ مفاصاحساب واگذارنده و پیمانکار 

الکترونیکی شدن ابلاغ مفاصاحساب واگذارنده و پیمانکار در سامانه خدمات الکترونیکی سازمان، براي کلیه پیمانکاران و واگذارندگان

 
کار سراسر کشور از خدمات طرح 3070 است که در هفته سوم رونمایی شد. 

سالانه قریب به 200 هزار مفاصاحساب صادر می شود و از جمله دستاوردهاي غیرحضوري شدن این طرح کاهش تردد غیرضروري

 
کارفرمایان، افزایش امنیت اطلاعات سازمان است. 

همچنین کارگاه ها به دلیل استفاده از یک سامانه اختصاصی، امکان مشاهده مفاصاحساب هاي صادره در سامانه اختصاصی سازمان و

 
حذف نیم میلیون مکاتبه غیرضروري در خصوص مفاصاحساب ها و اصالت سنجی آنهاست. 



 
5- استعلام وضعیت دریافت مستمري و ارتباط بیمه اي بیمه شدگان 

 
سرویس استعلام وضعیت مستمري و ارتباط بیمه اي خدمات دیگري هستند که در هفته سوم اجراي طرح 3070 رونمایی شدند. 

براي دریافت این خدمات در گذشته، هر خدمت گیرنده به طور متوسط بیش از یک روز معطل می شده اما در این مدل مستمري
بگیر درخواست غیر حضوري می دهد، گواهی وضعیت دریافت می کند و بعد می تواند آن را رمزگذاري شده به هرجا خواست ارائه

 
دهد. 

حذف سالانه 500 هزار مراجعه فرد سالمند به شعب، حذف سالانه حدود 400 هزار مراجعه نیروي کار به شعب، جلوگیري از هدررفت
یک میلیون نفر-ساعت نیروي کار، پیش بینی آزادسازي 90 هزار نفر ساعت وقت پرسنل شعب، حذف کاغذ و هزینه چاپ، نگه داري و
گردش یک میلیون سند از جریان ارائه خدمت و افزایش روانی و اعتبار اسناد و حذف کامل امکان جعل استعلام ها از جمله مزیت

 
هاي دیجیتالی شدن این خدمت است. 

 
6- سرویس تکمیل سوابق کسري از ماه 

 
سرویس تکمیل سوابق کسري از ماه از خدمات طرح 3070 است که در هفته سوم رونمایی شد. 

تا کنون هفت ایستگاه کاري باید طی می شد تا این خدمت ارائه شود؛ اما اکنون این فرایند غیرحضوري انجام می شود. پیش بینی
شدهد است حدود 500 هزار متقاضی از این سرویس استفاده کنند و یک میلیون نفر ساعت از وقت نیروي کار ذخیره شود. همچنین

 
150هزار نفر ساعت وقت پرسنل ذخیره و یک میلیون سند کاغذي حذف می شود. 

 
7- ثبت نام غیرحضوري افراد تبعی توسط بیمه شده اصلی 

 
ثبت نام غیرحضوري افراد تبعی توسط بیمه شده اصلی از دیگر خدمات طرح 3070 است که در هفته سوم رونمایی شد. 

 
حذف الزام مراجعه بیمه شده نیروي کار به شعب سازمان در پی ارائه این خدمت دستاورد مهمی است که از این پس محقق می شود. 

 
8- انعقاد قرارداد ادامه بیمه به طور اختیاري 

 
انعقاد قرارداد ادامه بیمه به طور اختیاري از خدمات طرح 3070 است که در هفته چهارم اجرا، رونمایی شد. 

به گفته رئیس مرکز فناوري اطلاعات، آمار و محاسبات سازمان تامین اجتماعی بر این اساس هرشخصی که داراي حداقل 30 روز
سابقه پرداخت حق بیمه و کمتر از 50 سال سن داشته باشد می تواند درخواست بیمه اختیاري را ارائه کند. قبلا کل فرایند حضوري

 
بود که اکنون کاملا غیرحضوري شده است. 

سالانه بیش از 70 هزار درخواست انعقاد قرارداد به تامین اجتماعی ارسال می شده که اکنون با غیرحضوري شدن این خدمت، از بار

 
مراجعات کاسته می شود. 



نکته دیگر پرداخت آنلاین حق بیمه است. قبلا بیمه شدگان اختیاري و مشاغل آزاد باید حق بیمه را پرداخت می کردند و 48 تا 72
ساعت منتظر می ماندند تا وصولی انجام شود اما اکنون با مساعدت بانک رفاه به محض اینکه بیمه شده از طریق سامانه حق بیمه

 
بپردازد و پول از حسابش برداشت شود، تاییدیه وصولی ارسال و بیمه شده استحقاق ارائه خدمات درمانی را می یابد. 

تامین اجتماعی نزدیک به یک میلیون بیمه شده اختیاري فعال دارد که سالانه چهار تا هشت بار به شعب و کارگزاري ها مراجعه می

 
کنند که از این پس دیگر نیازي به مراجعه حضوري نیست. 

 
9- توافق غیرحضوري کارفرمایان براي ابلاغ احکام و مکاتبات الکترونیکی 

کارفرمایان می توانند با پذیرش و تکمیل توافقنامه از خدمات غیرحضوري جدید سازمان در چارچوب ضوابط و مقررات جاري بهره

 
مند شوند. 

 
روش بهره مندي این خدمت: مراجعه به سامنه خدمات غیرحضوري سازمان تامین اجتماعی/تکمیل و تایید توافقنامه است. 

 
10- مشاهده جزئیات و گردش حساب بدهی 

این خدمت شامل تمام کارفرمایان کارگاه هاي مشمول قانون تامین اجتماعی می شود و روش بهره مندي آن این گونه است که فرد
متقاضی باید پس از ورود به سامانه خدمات غیرحضوري سازمان تامین اجتماعی، منوي کارفرمایان/مطالباتی کارگاه/مشاهده جزئیات

 
محاسبه گردش حساب بدهی را انتخاب کند. 

 
11- اعتراض غیرحضوري کارفرما به بدهی اعلامی و تعیین اعلام زمان رسیدگی 

این خدمت شامل تمام کارفرمایان کارگاه هاي مشمول قانون تامین اجتماعی می شود و روش بهره مندي آن این گونه است که فرد
متقاضی باید پس از ورود به سامانه خدمات غیرحضوري سازمان تامین اجتماعی، منوي کارفرمایان/مدیریت بدهی/اعتراض را انتخاب

 
کند. 

 
12- همچنین پرداخت غیرحضوري غرامت دستمزد ایام بیماري کرونا 

 
پرداخت غیرحضوري غرامت دستمزد ایام بیماري به بیمه شدگان اجباري داراي تست کروناي مثبت صورت می گیرد. 

بیمه شدگان شاغل در کارگاههاي مشمول قانون تامین اجتماعی که مبتلا به کرونا شده اند می توانند از این امکان بهره مند شوند و
براي این منظور باید پس از مراجعه به سامانه خدمات غیرحضوري به منوي بیمه شدگان رفته و درخواست غرامت ایام بیماري را ثبت

 
کنند. 

 
13- پرداخت حق بیمه و احتساب دوران خدمت سربازي به عنوان سابقه بیمه 

این خدمت شامل تمام افرادي است که خدمت سربازي خود را سپري کرده و حداقل داراي دو سال سابقه پرداخت حق بیمه نزد این
سازمان هستند. همچنین در حال حاضر در ردیف بیمه پردازان سازمان تامین اجتماعی قرار دارند.(اعم از بیمه شدگان اجباري،



 
اختیاري، بیکاري و ...) 

روش بهره مندي: مراجعه متقاضی به سامانه خدمات غیرحضوري سازمان تامین اجتماعی و ثبت درخواست احتساب سوابق ایام

 
خدمت نظام وظیفه/پرداخت برخط حق بیمه مربوط است. 

 
14- اخذ الکترونیکی درخواست و صدور هوشمند و ابلاغ مفاصاحساب 

اما اول دي ماه، چهار سرویس جدید به این فهرست افزوده شد و اخذ الکترونیکی درخواست و صدور هوشمند و ابلاغ مفاصاحساب
براي پیمانکاران و واگذارندگان کار چهاردهمین خدمت از 30 خدمتی است که قرار است تا بهمن ماه غیرحضوري شوند. این سرویس

 
از اول دي ماه از طریق سامانه خدمات غیرحضوري تامین اجتماعی قابل ارائه است. 

روش بهره مندي نیز مراجعه به سامانه خدمات غیرحضوري سازمان تامین اجتماعی، منوي کارفرمایان/واگذارندگان/پیمان هاي

 
واگذارنده است. 

 
15- ارتقاي سامانه دریافت لیست حق بیمه 

ارتقاي سامانه دریافت لیست حق بیمه و فراهم شدن امکانات کنترلی براي کارفرمایان به منظور اصلاح لیست قبل از ارسال به

 
مخاطبان، خدمت شماره 15 در طرح 3070 است. 

روش بهره مندي نیز مراجعه به سامانه خدمات غیرحضوري سازمان تامین اجتماعی، منوي کارفرمایان/ارسال لیست و کنترل هوشمند

 
است. 

 
16- انعقاد قرارداد بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد 

 
دیگر خدمت غیرحضوري سازمان تامین اجتماعی در قالب طرح 3070 انعقاد قرارداد بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد است. 

بر این اساس تمامی افراد شاغل فاقد رابطه مزد بگیر با اعلام شغلی که به آن اشتغال به کار دارند(به صورت خوداظهاري) و همچنین
زنان خانه دار، دختران مجرد و دانشجویانی که در تاریخ انعقاد قرارداد بیمه، سن آنان 50 سال تمام و یا کمتر باشد، چنانچه سن
متقاضی بیش از 50 سال تمام باشد در صورت دارا بودن سابقه پرداخت حق بیمه قبلی معادل مازاد سن 50 سال، امکان انعقاد قرارداد

 
بیمه میسر خواهد بود، مشمول این خدمت هستند. 

روش بهره مندي نیز مراجعه به سامانه خدمات غیرحضوري سازمان تامین اجتماعی، منوي بیمه شدگان/بیمه شدگان خاص/بیمه

 
صاحبان حرف و مشاغل آزاد است. 

 
17- درخواست غیرحضوري کمیسیون پزشکی 

 
خدمت هفدهم نیز که در قالب طرح 3070 افتتاح شد، درخواست غیرحضوري کمیسیون پزشکی است. 



بیمه شده اصلی که به علت ابتلاء به بیماري عادي و یا به علت عوارض حاصل از حادثه ناشی از کار طبق گواهی پزشک معالج، عارضه
آن غیرقابل علاج تشخیص داده شده است؛  فرزندان و یا پدر و مادر بیمه شده اصلی که بر اثر بیماري یا نقص عضو طبق گواهی
پزشک معالج، براثر بیماري یا نقص عضو قادر به کار نباشند، شوهر بیمه شده اصلی که طبق گواهی پزشک معالج، مبتلا به بیماري

 
غیرقابل علاج بوده و معاش وي توسط بیمه شده زن تامین شود، مخاطبان این خدمت هستند. 

روش بهره مندي نیز مراجعه به سامانه خدمات غیرحضوري سازمان تامین اجتماعی، منوي بیمه شدگان/امور بیمه شدگان/گزینه

 
درخواست کمیسیون پزشکی است. 

 
18- پرداخت بیمه بیکاري 

بر این اساس، غیرحضوري شدن پرداخت بیمه بیکاري به معنی عدم نیاز به مراجعه افراد به مراکز بیمه اي تأمین اجتماعی براي

 
تشکیل پرونده و ثبت درخواست است. 

سامانه خدمات غیرحضوري تأمین اجتماعی با سامانه بیمه بیکاري وزارت کار متصل است و متقاضیانی که پس از طی مراحل و تأیید
ادارات تعاون، کار و رفاه اجتماعی به شعب تأمین اجتماعی معرفی می شوند براي دریافت مقرري بیمه بیکاري نباید به شعب تأمین

 
اجتماعی مراجعه کنند. 

 
19- پرداخت کمک هزینه مراسم ترحیم 

پرداخت کمک هزینه مراسم ترحیم از تعهدات سازمان تأمین اجتماعی به جامعه تحت پوشش است. دریافت این خدمت نیز

 
غیرحضوري شده و بعد از این نیازي به مراجعه مردم براي دریافت این کمک هزینه نخواهد بود. 

کمک هزینه مارسم ترحیم مبلغ مقطوعی است که به منظور تامین هزینه هاي مربوط به کفت و دفن بیمه شده به خانواده وي

 
پرداخت می شود. 

میزان مبلغ کمک هزینه مراسم ترحیم معادل یک ماه حداقل دستمزد زمان فوت است. بیمه شده و مستمري بگیر اصلی در صورت

 
فوت همسر نیز از حمایت مذکور برخودار می شود. 

فرد متقاضی باید پس از ورود به سامانه خدمات غیرحضوري، از منوي بیمه شدگان، امور بیمه شدگان، کمک هزینه مراسم ترحیم را

 
انتخاب کند. 

 
20- اخذ درخواست کفالت 

درخواست کفالت که در اکثر موارد بین شعب مختلف انجام می شود و پیش از این فرآیندي پیچیده داشته است و علاوه بر

 
غیرحضوري شدن، اصلاح فرآیند نیز صورت گرفته است. 

این خدمت براي کلیه بیمه شدگان و مستمري بگیرانی که متقاضی کفالت والدین/همسر بیمه شده زن(شوهر) هستند به صورت

 
غیرحضوري ارائه می شود. 



شرایط احراز: سن پدر 60 سال تمام، سن مادر 55 سال تمام، سن همسر بیمه شده زن از 60 سال متجاوز باشد یا در موارد عدم احراز

 
شرایط سنی، به تشخیص کمیسیون هاي پزشکی موضوع ماده 91 قانون تامین اجتماعی از کارافتاده کلی باشند. 

 
شرط دیگر آن است که تامین معاش والدین یا همسر بیمه شده زن به عهده بیمه شده یا مستمري بگیر باشد. 

شرط دیگر نیز آن است که پدر، مادر یا همسر بیمه شده زن در زمان ارائه تقاضاي کفالت بیمه شده یا مستمري بگیر تامین اجتماعی
یا سایر صندوق هاي بیمه و بازنشستگی نباشد.



تکالیف کارفرما در برابر کارگرحادثه دیده

منبع: فراسوشماره خبر:  411  |  تاریخ: 1399/11/04

کارفرما مکلف است اقدامات لازم اولیه را براي جلوگیري از تشدید وضعیت کارگر حادثه دیده انجام و گزارش حادثه را ظرف
3 روز اداري از تاریخ وقوع به صورت کتبی به سازمان تأمین اجتماعی اطلاع دهد.

تکالیف کارفرما در برابر کارگرحادثه دیدهبراساس ماده 65
قانون تأمین اجتماعی، درصورت وقوع حادثه ناشی از کار،
کارفرما مکلف است اقدامات لازم اولیه را براي جلوگیري از
تشدید وضعیت حادثه دیده انجام دهد و گزارش حادثه را
ظرف 3 روز اداري از تاریخ وقوع به صورت کتبی به سازمان

 
تأمین اجتماعی اطلاع دهد. 

به گزارش فراسو به نقل از روابط عمومی سازمان تامین اجتماعی، حادثه اي ناشی از کار تلقی می شود که در محیط کار و به سبب
کار و در حین انجام وظیفه رخ دهد. در اوقاتی که بیمه شده از محل سکونت به محل کار مراجعه کند و دچار حادثه شود حادثه ناشی
از کار تشخیص داده می شود و همچنین اگر بیمه شده براي کمک به کارگر حادثه دیده دچار آسیب شود نیز حادثه ناشی از کار

 
تعریف می شود. 

براساس ماده 65 قانون تأمین اجتماعی چنانچه کارفرما براي جلوگیري از تشدید وضع حادثه دیده متحمل هزینه هایی شود، از
آنجایی که بیمه شده تحت پوشش تأمین اجتماعی است و این سازمان مکلف به ارائه خدمات درمانی به بیمه شدگان است، کارفرما

 
می تواند براي دریافت هزینه هاي خود به سازمان تأمین اجتماعی مراجعه تا برابر مقررات در این خصوص اقدام شود. 

به استناد قوانین تأمین اجتماعی، بیمه شدگان مشمول درصورتی که بر اثر حادثه ناشی از کار مصدوم و یا فوت شوند، تعهدات قانونی
به آنها تعلق می گیرد. درمان، پرداخت غرامت دستمزد ایام بیماري درصورت عدم اشتغال به کار و استراحت، تحویل پروتز و اروتز
درصورت نیاز به این وسایل، پرداخت غرامت نقص عضو، هزینه کفن و دفن، پرداخت مستمري ازکارافتادگی جزئی یا کلی ناشی از کار

 
و پرداخت مستمري بازماندگان از تعهدات قانونی قابل ارائه به بیمه شدگان حادثه دیده ناشی از کار است. 

لازم به ذکر است در تعلق تعهدات قانونی فوق به بیمه شده حادثه دیده ناشی از کار، سابقه پرداخت حق بیمه در احراز شرایط لحاظ
نمی شود و به بیمه شده با هرسال سابقه پرداخت حق بیمه، کمک هاي قانونی ارائه می شود.



واگذاري مجتمع هاي فرهنگی و هنري استان همدان به بخش خصوصی

منبع: موجشماره خبر:  412  |  تاریخ: 1399/11/04

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان همدان از واگذاري
مجتمع هاي فرهنگی و هنري استان همدان به بخش
خصوصی وبا هدف کاهش تصدي گري هاي دولت خبر داد.

به گزارش خبرگزاري موج همدان، احمدرضا احسانی،
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان همدان روز شنبه
در آیین واگذاري مجتمع هاي فرهنگی و هنري به بخش
خصوصی اظهار داشت: کاهش تصدي گري هاي دولت،
ایجاد اشتغال در حوزه فرهنگ و هنر، بهبود خدمات

فرهنگی و هنري به مردم، افزایش بهره وري از امکانات مجتمع و دقت بیشتر در نگهداري از اموال مجتمع از مزیت هاي واگذاري به

 
بخش خصوصی است. 

وي افزود: سالن اصلی مجتمع فرهنگی هنري بوعلی سینا و سالن هاي سینما، آمفی تئاتر و رستوران مجتمع فرهنگی سینمایی شهید

 
آوینی همدان با برگزاري مزایده عمومی و طی مراحل قانونی به بخش خصوصی واگذار شد. 

وي با اشاره به اینکه فرهنگ و ارشاد اسلامی یکی از دستگاه هاي پیشرو در امر واگذاري مجتمع هاي دولتی است گفت: واگذاري
مجتمع هاي بوعلی سینا و شهید آوینی بعد از بررسی و طی مراحل قانونی، دو نوبت در روزنامه هاي کثیرالانتشار به صورت آگهی

 
منتشر شد. 

احسانی خاطرنشان کرد: واگذاري مجتمع فرهنگی هنري شهر لالجین نیر در دستور کار قرار دارد و بر اساس اصل 44 قانون اساسی،

 
برون سپاري امور، مشارکت بخش خصوصی و ارتقاي بهره وري از اهداف این طرح است. 

معاون توسعه مدیریت و منابع اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان همدان نیز گفت: کاهش تصدي گري هاي دولت، ایجاد اشتغال
در حوزه فرهنگ و هنر، بهبود خدمات فرهنگی و هنري به مردم، افزایش بهره وري از امکانات مجتمع و دقت بیشتر در نگهداري از

 
اموال مجتمع از مزیت هاي واگذاري به بخش خصوصی است. 

داود ابوترابی با بیان اینکه فرآیند واگذاري مجتمع هاي فرهنگی و هنري همدان از سال 1394 آغاز شده افزود: به دلیل استقبال
(ROLT) نکردن بخش خصوصی از شیوه واگذاري، این طرح به نتیجه نرسید که از تیرماه سال گذشته با تغییر شیوه واگذاري به

 
نتیجه اي مطلوب حاصل شد. 



وي تصریح کرد: در این روش هزینه هاي نگهداري، تعمیر و تجهیز سالن هاي مجتمع ها به دستگاهاي صوتی تصویري مدرن بر عهده

 
سرمایه گذار است. 

به گفته او اخذ مجوز ایمنی از سازمان آتش نشانی، ایجاد فضاسازي مناسب در محوطه و ساختمان مجتمع، امکانات رفاهی مانند راه
اندازي بوفه و رستوران، کارآفرینی و ایجاد اشتغال حداقل براي 10 نفر از مزایاي واگذاري این دو مجتمع فرهنگی است.



سردار سلیمانی: ظرفیت بسیج مردم براي تحقق اهداف انقلاب در حوزه اشتغال

را داریم

منبع: دانشجوشماره خبر:  413  |  تاریخ: 1399/11/04

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، آئین امضا تفاهم نامه همکار میان سازمان بسیج مستضعفین و کمیته امداد امام
خمینی (ره) با حضور سردار سلیمانی رئیس سازمان بسیج و بختیاري رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) در حوزه هاي

اشتغال، خدمت رسانی، مسکن و ... عصر امروز در ستاد فرماندهی بسیج برگزار شد. سردار ...

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، آئین امضا
تفاهم نامه همکار میان سازمان بسیج مستضعفین و کمیته
امداد امام خمینی (ره) با حضور سردار سلیمانی رئیس
سازمان بسیج و بختیاري رئیس کمیته امداد امام خمینی
(ره) در حوزه هاي اشتغال، خدمت رسانی، مسکن و ... عصر

 
امروز در ستاد فرماندهی بسیج برگزار شد. 

سردار سلیمانی در این مراسم طی سخنانی اظهار داشت:
بسیج مستضعفین به عنوان خادم مردم ایران و به ویژه
اقشار محروم به مدد کمیته امداد امام خمینی شتافته است

 
تا بتواند مشکی از مشکلات مردم را بر طرف کند. 

رئیس سازمان بسیج گفت: همکاري هاي صورت گرفته میان سازمان بسیج مستضعفین و کمیته امداد امام خمینی خوشبختانه نتایج

 
بسیار خوبی داشته و امیدواریم با توافق جدید یک حرکت جدید براي کارآفرینی و اشتغال زایی داشته باشیم. 

سردار سلیمانی با اشاره به همیت ایجاد اشتغال گفت: سازمان بسیج به عنوان یک نهاد مردم نهاد ظرفیت بسیج همه مردم براي تحقق

 
اهداف عالی انقلاب اسلامی ایران در حوزه اشتغال را دارد. 

وي ادامه داد: امیدواریم همه اهداف توافق نامه میان بسیج مستضعفین و کمیته امداد امام خمینی با تلاش و کوشش بسیج تحقق
پیداکند. ما باید تلاش کنیم آرمان هاي امام راحل از تشکیل کمیته امداد امام خمینی تحقق یابد.



صنعت زنبورداري با حمایت مسئولان به شغل ارزآوري تبدیل می شود/ نبود

بیمه، مهمترین دغدغه زنبورداران

منبع: صبح قزوینشماره خبر:  414  |  تاریخ: 1399/11/04

مصاحبه خواندنی صبح قزوین با کارآفرین جوان: صنعت زنبورداري با حمایت مسئولان به شغل ارزآوري تبدیل می شود/ نبود
بیمه، مهمترین دغدغه زنبورداران کارآفرین جوان قزوینی گفت: اگر حمایت هاي دولت از صنعت زنبورداري صورت بگیرد قطعا این

 
صنعت به عنوان یک شغل ارزآور عمل می کند و حوزه تولید پررونق خواهد شد. 

به گزارش خبرنگار اقتصادي صبح قزوین، تحقق اقتصاد مقاومتی و جهش تولید و رونق اقتصادي از جمله مطالبات اساسی رهبر معظم

 
انقلاب از مسئولان اجرایی است که بنا بر فرموده ایشان اقتصاد مقاومتی واقعی همان کارآفرینی و اتکا به دانش داخلی است. 

توجه به تولید داخلی براساس توانمندي هاي محلی یک از مهم ترین مسائل در تحقق اقتصاد مقاومتی و البته رونق تولید است که
باید ظرفیت هاي هر بخش به خوبی معرفی و راه هاي رسیدن به تولید و استفاده از این ظرفیت ها براي مردم به ویژه جوانان جویاي

 
کار به خوبی تبیین شود. 

فردین سیلطان جوان 28 ساله قزوینی نمونه یک زنبوردار موفق قزوینی است که عشق و علاقه اش به زنبورداري موجب شد تا سال

 
91 با حداقل سرمایه و با پنج کندو فعالیت خود را آغاز کند. 

این زنبوردار قزوینی که علاقه فراوانی به کارش دارد داراي مدرك کارشناس تربیت بدنی بوده و به دلیل علاقه وافرش به زنبورداري،
پیش از شروع به این کار دست رد به سینه مشاغل دولتی و شرکتی می زند تا بتواند هم شغل زنبورداري را گسترس دهد و هم با

 
اشتغالزایی جوانان هم نوع خود، روي بیکاري را سیاه کند.ف 

فردین سیلطان در گفت وگو با خبرنگار صبح قزوین عنوان می کند: علاقه ام به زنبورداري بهانه اي شد تا در دوره هاي مقدماتی جهاد

 
کشاورزي قزوین شرکت و براي نخستین بار، فعالیتم را از پنج کندو شروع کنم. 

 
شروع زنبورداري با 5 کندو 

وي بیان می کند: در ابتداي کار سرمایه اولیه چندان مناسبی در اختیار نداشتم و سرمایه ام بسیار محدود و در حد پنج کُلُنی و ارزش

 
هر کلنی تقریبا 300هزار تومان بود. 

سیلطان اذعان می کند: در مجموع یک میلیون و 500هزار تومان سرمایه براي کُلُنی ها داشتم که هزینه هاي جانبی آن هم معادل
500 الی 700 هزار تومان بود؛ با گذشت زمان بخشی از درآمدهایم را به زنبورداري اختصاص دادم و با اخذ وام از صندوق کارآفرینی و

 
امید به لطف الهی، زنبورداري را گسترش دادم. 

 
 



کارآفرین قزوینی تصریح می کند: فرصت هاي شغلی بسیاري در ادارات و شرکت هاي خصوصی برایم فراهم شد، اما به دلیل علاقه

 
زیاد به شغل زنبورداري تصمیم گرفتم به سراغ آن بروم. 

وي اضافه می کند: زنبورعسل یکی از نشانه هاي عظمت و بزرگی خداست و طبیعت پاك و خارق العاده زنبور عسل براي انسان لذت

 
بخش است؛ البته زنبورداري هم مانند بسیاري از مشاغل دیگر سختی هایی دارد. 

سیلطان با اشاره به ارزش عسل بیان می کند: امروز ارزش چهار گرم زهر زنبورعسل معادل یک شبکه نفت از لحاظ دلاري بوده و

 
قیمت زهر، موم، گرده زنبور عسل و بره موم به قیمت مناسبی رسیده است. 

به گفته این کارآفرین موفق، کشور از لحاظ رتبه بندي و از نظر کمی در برداشت عسل رتبه سوم جهانی را به خود اختصاص داده؛ اما

 
وجود برخی مشکلات مربوط به زنبورداري موجب شده تا نتوانیم این ظرفیت ها را به بازار جهانی معرفی کنیم. 

وي یادآور می شود: براي نمونه، با تقلب صورت گرفته در فروش عسل خالص توسط عده اي، عسل هاي بی کیفیت به کشورهاي
حاشیه فروخته شد و ارزش عسل داخلی در بازار جهانی کاهش یافت؛ اگر بتوانیم جایگاه واقعی خود را در این بازار پیدا کنیم قطعا می

 
توانیم شاهد ارزآوري به کشور باشیم. 

کارآفرین قزوینی با اشاره به مهم ترین دغدغه هاي یک زنبوردار تصریح می کند: شغل زنبورداري جزو مشاغل سختی است که
خطرات بسیاري را به همراه دارد، بخشی از این خطرات شامل خطرات طبیعی از جمله وقوع سیل و زلزله و تغییر آب و هواست چراکه

 
تغییر آب و هواي منطقه، در شهد گل هاي آن منطقه و به تبع در تغذیه زنبورعسل و تولید عسل تاثیرگذار است. 

 
به تامین نهاده زنبورداري توجهی نمی شود 

سیلطان اذعان می کند: بخش دیگر مشکلات مربوط به فرهنگ سازي نامناسب و باورهاي اشتباه درباره استقرار زنبور عسل در یک
منطقه است؛ برخلاف باور عموم، زنبور عسل علاوه بر درآمدزایی به گرده افشانی محیط کمک می کند و استقرار کلنی آن در یک

 
منطقه موجب بارور شدن و شکوفا شدن درختان منطقه می شود و به نوعی منطقه را غنی می کند. 

وي بیان می کند: باتوجه به اینکه بیمه از مسائل مورد توجه زنبورداران است و بخشی از مشکلات مربوط به آن توسط تامین اجتماعی

 
مورد غفلت واقع شده که وجود چنین شرایطی انگیزه زنبورداري را در بین جوانان کاهش می دهد. 

این کارآفرین قزوینی می گوید: به تأمین نهاده و اقلام مورد نیاز زنبورداري توجهی نمی شود؛ عدم حمایت از استقرار کندوها در

 
طبیعت و روستاها از جمله دغدغه هاي زنبورداران است. 

 
 

سیلطان بیان می کند: زنبور عسل مانند سایر جانواران باید در تمام فصول سال تغذیه مناسبی داشته باشد؛ در حالی که در برخی از

 
فصل هاي سال شهد گل وجود دارد و در برخی فصول هم شهدي براي تغذیه زنبور وجود ندارد. 



زنبوردار قزوینی می گوید: زنبورداران به ملکه هاي با کیفیت زنبور نیاز دارند تا بتوانند محصولات باکیفیت تري عرضه کنند، دولت

 
باید مراکزي را براي پرورش این ملکه ها ایجاد یا ملکه هاي با کیفیت وارد کشور کند. 

وي عنوان می کند: تورم موجود در کشور، خرید لوازم زنبورداري را با اندکی مشکل مواجه کرده است و تورم با افزایش قیمت عسل
برابري نمی کند؛ هرچند عسل خاصیت درمانی دارد اما افراد به منظور کاهش هزینه هاي زندگی به خرید این محصول کمتر روي می

 
آوردند یا به قیمت کمتري آن را خریداري می کنند و این شرایط هزینه هاي زنبوردار را جبران نمی کند. 

این جوان موفق درباره شیرینی و تلخی هاي کارش اذعان می کند: شیرینی کار، زمان پایان کار و برداشت عسل و شیرین تر از آن،
فروش عسل است و این شیرینی نقطه پایانی بر خستگی کار زنبوردار است؛ تلخی کار نیز در اثر ناملایماتی است که زنبوردار گاها با

 
آن مواجه می شود. 

سیلطان می گوید: عسل، ژل رویال و زهر از جمله تولیداتمان است البته گَرد گل و برَِه موم را تولید کردیم؛ زنبوردارانی که کوچ رو
هستند و به جنوب سفر می کنند؛ می توانند دوبار در سال از کندوها عسل برداشت کنند اما زنبوردارانی که کوچ رو نیستند، مقدار

 
عسل کمتري را برداشت می کنند. 

 
تولید انبوه ژل رویال در قزوین در آینده اي نزدیک 

وي یادآور می شود: برداشت عسل متناسب با محیط، نوع نژاد، جمعیت زنبورها و مدیریت زنبوردار متفاوت است؛ انواع مختلفی در

 
زنبورعسل از جمله زنبور کارگر، نر و ملکه وجود دارد که زنبورهاي کارگر بیشترین تعداد زنبورها را تشکیل می دهد. 

این کارآفرین موفق تصریح می کند: تولید ژل رویال نیازمند تمرکز بیشتر است و باید روزانه براي آن وقت گذاشت؛ بسته به نوع
جمعیت زنبورها تقریبا از هر کلنی، 250 الی 500 گرم ژل رویال در فصل برداشت می کنیم؛ برداشت ژل رویال هر سه روز یکبار اما

 
برداشت عسل یکبار در سال است. 

سیلطان می گوید: به دنبال صادرات هستیم که به دلیل وجود برخی مشکلات مربوط به زنبورداري این امر البته هنوز نهایی نشده

 
است و از مسئولان درخواست حمایت جدي در این بخش را خواستاریم. 

وي یادآور می شود: پیشنهادي را به بسیج سازندگی مبنی بر تشکیل تیم تخصصی ارائه دادیم تا در راستاي این تیم، علاقمندان به
فعالیت در شغل زنبورداري به ما معرفی شوند و آموزش ها را در اختیار آنها قرار دهیم؛ افراد در قالب تیم، ژل رویال را به صورت

 
تخصصی تولید کنند. 

زنبوردار قزوینی می گوید: درصورت حمایت از این افراد می توانیم به تولید انبوه ژل رویال در استان قزوین برسیم؛ اگر حمایت هاي

 
دولت در کنار شغل زنبورداري صورت بگیرد قطعا صنعت زنبورداري به عنوان یک شغل ارزآور خواهد بود. 

سیلطان ادامه می دهد: در بخش زنبورداري تقریبا براي دو نفر به صورت مستقیم و در بخش فروشگاه و در ارائه محصولات به صورت

 
اینترنتی براي یک نفر اشتغالزایی کردیم. 

وي در پایان بیان می کند: باتوجه با اینکه فعالیت در زنبورداري و پرورش زنبور مسلما نیازمند تجهیزاتی است که ساخت این



تجهیزات می تواند زمینه اي براي اشتغالزایی افراد دیگر باشد، تلاش داریم کارگاه تولید لوازم زنبورداري را راه اندازي و زمینه ایجاد

 
اشتغال افراد را فراهم کنیم. 

 
انتهاي پیام/4006 
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ایمیل 

 
متن دیدگاه 

ارسال



مردم سال آینده چقدر یارانه می گیرند؟ + جدول

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  415  |  تاریخ: 1399/11/04

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، در جلسه
عصر امروز کمیته مصارف تبصره 14 کمیسیون تلفیق
بودجه سال 1400 مجلس مدل پرداخت یارانه نقدي و
غیرنقدي براي سال آینده مشخص شد. براین اساس قرار
است مجلس یارانه نقدي و معیشتی را ادغام و با اضافه

 
کردن برخی منابع دیگر، یارانه جدیدي به مردم بدهد. 

براي این موضوع 140 هزار میلیارد تومان منابع پیش بینی
شده که بخشی ناشی از حذف ارز 4200 تومانی بوده که طبق مصوبه تلفیق بودجه قرار است با نرخ 17500 تومان تسعیر و محاسبه

 
شود. 

 
دولت در لایحه بودجه سال آینده کل رقم اختصاص یارانه به مردم را 73.8 هزار میلیارد تومان پیش بینی کرده بود. 

براساس مصوبه کمیته مربوطه، 20 میلیون نفر از مردم که صرفا یارانه نقدي 45500 هزار تومانی دریافت می کنند میزان یارانه
دریافتیشان سال آینده 2 برابر خواهد شد و به 91 هزار تومان در ماه می رسد. این 20 میلیون نفر افرادي هستند که در حال حاضر

 
یارانه معیشتی بنزین دریافت نمی کنند. مجموع یارانه بگیران نقدي حدود 78 میلیون نفر هستند. 

همچنین 58 میلیون نفري که یارانه نقدي و معیشتی بنزین دریافت می کنند سال آینده، با ادغام این دو یارانه در مجموع هر نفر

 
136 هزار تومان در ماه یارانه دریافت خواهد کرد. 

حدود 10 هزار میلیارد تومان از منابع ناشی از هدفمندي یارانه ها که قرار است به مردم اختصاص یابد، بین 10 میلیون نفري که
تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی و بهزیستی هستند، توزیع خواهد شد که البته شیوه نقدي یا غیرنقدي بودن آن مشخص
نیست. در صورتی که دولت تصمیم بگیرد این رقم را به یارانه نقدي این افراد اضافه کند، رقم یارانه دریافتی آنها از 136 هزار تومان به

 
220 هزار تومان در ماه افزایش می یابد. 

وضعیت یارانه بگیران در سال 1400- تومان
یارانه جدید-نفر 1400جمعیارانه معیشتی-نفریارانه نقدي-نفرعنوان

4550091000- 2045500 میلیون نفري که فقط یارانه نقدي می گیرند

484550055000100500136000 میلیون نفري که یارانه معیشتی و نقدي می گیرند

104550055000100500220000 میلیون نفر تحت پوشش نهادهاي حمایتی



کل منابع هدفمندي براي پرداخت یارانه به مردم 140 هزار میلیارد تومان پیش بینی شده که مجموع پرداختی به مردم 126.5 هزار

 
میلیارد تومان می شود و مابقی آن نیز در اختیار دولت قرار می گیرد که به روش نقدي یا کالایی بین مردم توزیع کند. 

در این زمینه محمدباقر قالیباف رئیس مجلس در آیین تجلیل از پژوهشگران برتر مرکز پژوهش هاي مجلس، گفته است: «مابه
التفاوت ارز بین 700 تا 800 هزار میلیارد تومان است که باید به جیب مردم رفته و مشکلات آن را حل کند و مجلس حتماً این کار را

 
انجام می دهد. ما در مجلس توجه به سلامت، معیشت، محرومیت زدایی و تولید و اشتغال را در دستور کار قرار داده ایم». 

همچنین حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده مردم شاهین شهر در مجلس در گفت وگو با خبرنگار فارس گفت: «با مصوبه امروز اعضاي
کمیسیون تلفیق، یارانه نقدي در سال 1400 دو برابر خواهد شد. بر این اساس، یارانه هریک از 78 میلیون یارانه بگیر در کشور در
سال آینده 91 هزار تومان خواهد بود. همچنین طبق این مصوبه 48 میلیون نفر از اقشار ضعیف جامعه از 78 میلیون نفر یارانه شان

 
یک ونیم برابر بیشتر یعنی 136 هزار تومان خواهد بود».  

انتهاي پیام/



مشکل معیشتی ساحل نشینان جنوبی با تصویب قوانین جدید

منبع: شعار سالشماره خبر:  416  |  تاریخ: 1399/11/04

شعار سال: پیوند ناگسستنی جنوب نشین ها با ارتزاق از طریق دریا غیرقابل کتمان است. ملوانی یکی از مشاغلی است که در
خطه جنوبی کشور به وفور یافت می شود، ولی در این روز ها با فراز و نشیب فراوانی همراه است. این روزها، مشکلات

متعددي گریبانگیر ملوانان و لنج داران در بنادر آبادان شده، این مشکلات نه تن ها ...

شعار سال: پیوند ناگسستنی جنوب نشین ها با ارتزاق از طریق دریا غیرقابل کتمان است. ملوانی یکی از مشاغلی است که در
خطه جنوبی کشور به وفور یافت می شود، ولی در این روز ها با فراز و نشیب فراوانی همراه است. این روزها، مشکلات متعددي
گریبانگیر ملوانان و لنج داران در بنادر آبادان شده، این مشکلات نه تن ها نرخ بیکاري مردمی که چشم امید به دریا دوخته اند را

 
افزایش داده بلکه آثار ناگوار دیگري در منطقه ایجاد کرده است. 

 
لنج هاي تجاري سنتی 

در گذشته، لنج هاي تجاري سنتی که کمتر از 500 تن ظرفیت دارند، کالا هایی را براي مصارف شخصی و فروش بدون تشریفات
گمرکی وارد می کردند. کالاي ته لنجی یا کالاي ملوانی نوعی واردات کالا به کشور است که در بنادر جنوبی رایج است و در شهر هاي

 
بندري که لنج و واردات کالا در آن رفت و آمد می کنند، رونق دارد. 

ته لنجی به کالایی گفته می شود که صاحبان لنج و خدمه مجاز به واردات آن هستند؛ البته قانون آن مبنی بر میزان واردات براي هر

 
ملوان و تعداد سفر هاي مجاز هر ملوان طی سال هاي اخیر دستخوش تغییراتی شده است. 

مسعود حیاوي (مدیرعامل تعاونی لنج داران آبادان) درباره وضعیت این گروه شغلی می گوید: حدود 1000 لنج در سه بندر آبادان،
چویبده و اروندکنار تا انتهاي سال 96 روي دریا مشغول به فعالیت بودند که هزاران کارگر و ملوان در این شناور ها شاغل بودند. این
شناور ها فرصتی براي تامین معیشت زندگی خانواده هایی بود که از طریق دریانوردي امرار معاش می کردند، اما در این روز ها به

 
دست فراموشی سپرده شده اند. 

 
رونق در بازارچه هاي مرزي 

دولت با هدف ایجاد رونق در بازارچه هاي مرزي و کمک مالی به ملوانان، اجازه واردات کالا بدون پرداخت عوارض گمرکی تا سقف 15
میلیون تومان براي هر ملوان را صادر کرد. مردان دریا می توانستند 6 بار در سال از طریق دریا کالا وارد کنند. بر این اساس، آیین
نامه «ورود کالا توسط ملوانان در شناور هاي دریایی سنتی با ظرفیت کمتر از 500 تن و ساماندهی و نوسازي آن شناورها» در تاریخ

 
18/05/96 توسط دولت تصویب شد. 

در ماه هاي ابتدایی صدور این آیین نامه، یک ملوان می توانست تا سقف 10 میلیون تومان کالا را بدون پرداخت عوارض به کشور وارد
کند. پس از گذشت 10 ماه از صدور این آیین نامه، ملوانان نسبت به پایین بودن قیمت کالا هاي وارداتی اعتراض کردند و خواهان
افزایش سقف قیمت کالا ها بودند. خرداد ماه 97، دولت به اعتراضات دریانوردان توجه کرد و با اصلاح مصوبه خود، قیمت کالا هاي



 
وارداتی را تا سقف 15 میلیون تومان افزایش داد. 

دولت در ماده 7 این آیین نامه نوشت: شناور هاي دریایی سنتی با ظرفیت کمتر از500 تن (لنج تجاري) در صورت تحت پوشش بیمه
تأمین اجتماعی قرار دادن ملوانان شاغل در آن شناور و برخوردار شدن آنان از مزایاي بیمه تأمین اجتماعی از قبیل بازنشستگی، بیمه
درمان، عیدي آخر سال و سایر موارد مربوط، مجاز هستند در هر سال براي هر شناور و هر ملوان حداکثر شش نوبت و در هر نوبت به

 
ازاي هر ملوان تا سقف 100 میلیون ریال از معافیت ملوانی مندرج در تبصره (3) ماده (1) این آیین نامه استفاده کنند. 

اما مدتی ست میزان واردات براي هر ملوان و تعداد سفر هاي مجاز هر ملوان طی سال هاي اخیر دستخوش تغییراتی شده. این
تغییرات که از شش بار در سال به یک بار رسیده و معیشت ملوانان و فعالان بازار هاي وارداتی در جنوب را تحت تأثیر قرار داده است.

 
بندر آبادان از فرصت هاي بنادر دیگر محروم است 

مدیرعامل تعاونی لنج داران آبادان می گوید: مردم که در بنادر جنوبی زندگی می کنند از مسئولان محلی و کشوري انتظار داشتند که
تعداد شناور ها را افزایش دهند، اما بر خلاف انتظار مردم، تعداد شناور ها نه تنها افزایش نیافت بلکه به شدت کاهش یافت. در حال

 
حاضر، حدود 15 لنج فعال در سه بندر آبادان مشغول به کار هستند. 

به گفته ي او؛ پس از سال 96، شرایط کار در بنادر جنوبی تغییر کرد و معیشت مردم دستخوش تغییرات فراوان شد. مشکلاتی
گریبانگیر لنج داران آبادانی شده، عده اي لنج هاي خود را فروخته اند و برخی نیز لنج خود را به دلیل غرق شدن از دست داده اند.
برخی نیز چاره اي جز مهاجرت نداشتند و آبادان را ترك کرده اند و اگرچه این گروه به حمایت نیاز دارند، اما تحت پوشش چتر

 
حمایتی هیچ سازمانی نیستند. 

حیاوي می گوید: هیات وزیران اجازه ورود 30 قلم کالا توسط لنج ها دربنادر جنوبی کشور را صادر کرده است، اما مشکلات لنج داران
در آبادان با دیگر بنادر مناطق جنوبی متفاوت است. قوانین ورود کالا در تمامی بنادر جنوب مثل دیلم، هندیجان، دلوار، دلوار با بندر
آبادان متفاوت است. بندر هندیجان نیز جزو استان خوزستان است، ولی با بندر آبادان متفاوت است. لنج داران در این بندر از فرصت
بیشتري براي ورود کالا برخوردار هستند. مردان دریا که در بنادر آبادان مشغول به کار هستند در ظاهر اجازه ورود کالا هاي

 
الکترونیک و لوازم خانگی را دارند، اما در حقیقت از این فرصت محروم هستند؛ درواقع آبادانی ها فقط اجازه ورود مواد غذایی را دارند. 

 
بیکاري، بزهکاري در آبادان را افزایش داد 

مسئولان شهرستان آبادان با یکدیگر هماهنگ نیستند و این موضوع سبب شده تا لنج داران با چالش هاي متعددي هنگام ورود کالا
روبرو شوند. تمامی ادارات آبادان خود را مستقل از دیگري قلمداد می کند و می خواهد حرف خود را به کرسی بنشاند. مدیرعامل
تعاونی لنج داران آبادان در این باره می گوید: اداره کل گمرك آبادان اجازه ورود کالا را صادر می کند، اما اداره دریابانی این شهر
جلوي ورود کالا را می گیرد. هر کالایی که از مبدا وارد می شود، داراي بارنامه است. مسئولیت نظارت بر ورود کالا برعهده گمرك

 
است، اما دریابانی نیز به این موضوع ورود می کند. 

حیاوي تشریح می کند: مردانی که در بنادر جنوبی ایران مشغول به کار هستند، بار ها اشتغال و اشتغال زایی را مطالبه کرده اند. ما
طرح هایی براي اشتغالزایی داریم، اما از سوي مسئولان حمایت نمی شویم. تمام زندگی مردم منطقه به تبع بیکاري تحت تاثیر قرار

 
گرفته و مشکلات زیادي براي آن ها به بار آورده است. 



وي ادامه می دهد: امنیت اجتماعی منطقه، پس از بیکار شدن جمعیت زیادي که در شناور ها شاغل بودند، تحت تاثیر قرار گرفته و
بزهکاري و متاسفانه میزان دزدي ها در منطقه افزایش یافته است. حال آنکه اگر مردم از بیکاري در امان بمانند و در حال کسب
معیشت و ارتزاق خانواده خود باشند به سراغ کار هاي خلاف نمی روند.. آزار هاي کلامی نیز در منطقه نیز به شدت افزایش یافته و در

 
کنار آن؛ عده اي نیز در دام اعتیاد گرفتار شده اند. 

او در پایان درباره وضعیت اشتغال فعلی مردان دریا می گوید: برخی به مشاغل نگهبانی و کار هاي ساختمانی روي آورده اند. برخی که

 
شرایط اقتصادي بهتري داشته اند، موتور سه چرخ خریده اند و فلافل فروشی می کنند. 

لنج داران و ملوانان که دو حلقه اولیه این اشتغال هستند پس از گذشت چندین ماه همچنان بیکار مانده و عوارض جانبی این وضعیت
زندگی مردم را به مخاطره خواهد انداخت، در حالی که در سال هاي گذشته واردات حداقل شش نوبت شامل لنج داران و ملوانان می
شد و در کنار آن؛ هزینه زندگی و بار مشکلات به مراتب کمتر از سال جاري بود، اما اینک شیوع کرونا و تعطیلی بسیاري از مشاغل و

 
درآمد هاي مقطعی هم مزید بر علت شده و شرایط سختی را بر مردم محروم تحمیل کرده است. 
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باید حرکت عظیم عمومی در کارآفرینی ایجاد کنیم

منبع: شهداي ایرانشماره خبر:  417  |  تاریخ: 1399/11/04

سردار غلامرضا سلیمانی گفت: باید به دنبال گسترش و تعمیق تعامل و هم افزایی باشیم و براساس منظومه فکري رهبر
معظم انقلاب بتوانیم یک حرکت عظیم عمومی در جهت ایجاد اشتغال و کارآفرینی ایجاد کنیم.

به گزارش شهداي ایران، سردار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین بعدازظهر امروز (شنبه 4 بهمن) در آیین
امضاي تفاهم نامه میان این سازمان و کمیته امداد امام خمینی(ره) با بیان اینکه این تفاهم نامه یک سابقه عملیاتی درخشان و عمق
عملیاتی موفق و دستاوردهاي روشنی در کارنامه خود دارد، گفت: باید به دنبال گسترش و تعمیق تعامل و هم افزایی داشته باشیم و

 
براساس منظومه فکري رهبر معظم انقلاب بتوانیم یک حرکت عظیم عمومی در جهت ایجاد اشتغال و کارآفرینی ایجاد کنیم. 

وي افزود: سازمان بسیج بعنوان یک تشکیلات مردمی آمادگی
دارد همه ظرفیت هاي مردمی را در شهرها و استان ها بسیج
کند و حتی فراتر از این تفاهم نامه هم به تحقق اهداف کمک

 
کند. 

سردار سلیمانی تاکید کرد: آرمان امام راحل اعتلاي قشر
مستضعف بوده و ما باید تلاش کنیم این ارمان محقق شود، تاکید رهبر معظم انقلاب هم تحقق این آرمان است.



چرا باید آموزش فتوشاپ را از مکتب خونه شروع کنیم؟

منبع: آي تی ایرانشماره خبر:  418  |  تاریخ: 1399/11/04

وقتی براي ثبت در یک آزمون به برش عکس و کوچکترین سایز آن نیاز داشتم و از انجام همین موضوع ساده عاجز شده
بودم، به فکر افتادم تا به دنبال راهکاري باشم که بتوانم به حل این مشکل دست یابم. زمانی اوضاع بدتر شد که فهمیدم باید

پشت عکسم سفید باشد. یعنی تصویري با پس ... The post چرا باید آموزش فتوشاپ را ...

 
 

وقتی براي ثبت در یک آزمون به برش عکس و کوچکترین سایز آن نیاز داشتم و از انجام همین موضوع ساده عاجز شده بودم، به فکر
افتادم تا به دنبال راهکاري باشم که بتوانم به حل این مشکل دست یابم. زمانی اوضاع بدتر شد که فهمیدم باید پشت عکسم سفید
باشد. یعنی تصویري با پس زمینه سفید لازم داشت و عکسهایی که در کامپیوترم ذخیره شده بود، همه مربوط به عکسهاي مهمانی و
عکس در طبیعت و از این قسم تصاویر بود. از یکی از دوستان کمک خواستم. دوستم نرم افزاري را معرفی نمود که در ویرایش تصاویر
یک نرم افزار حرفه اي به شمار می رفت. البته در بین نرم افزارهاي ویرایشی و تصویري، حرفه اي اما نرم افزاري ابتدایی بود. یعنی
باید اول این نرم افزار را براي ویرایش تصویر می آموختم. این نرم افزار ویرایش گرافیکی، فتوشاپ بود. با بررسی بیشتر متوجه شدم که
نیازمندان فتوشاپ تمام گرافیست ها، ناشران کتب، گروه هاي تبلیغاتی، طراحان سایت، عکاسها و بسیاري از مشاغل مشابه این موارد

 
می باشند. 

امروزه آموزش فتوشاپ لازم و ضروري است و نیاز است تا با فراگیري این نرم افزار و گسترش آموزش نرم افزارهاي گرافیکی به یک
کارآفرینی دست زد. آموزش فتوشاپ را باید از منبعی موثق آموخت زیرا فتوشاپ داراي ریزه کاري هاي متعددي است. بخشهاي
متنوعی دارد که هر کدام نیز زیر شاخه هاي متعددي دارند. با توجه به این که فتوشاپ ابتدایی ترین نرم افزار ویرایشی است که پایه
اي براي نرم افزارهاي حرفه اي تر است و آموزش فتوشاپ نیز به نسبت نرم افزارهاي مشابه راحت تر می باشد، لذا از محبوبیت
بیشتري نیز برخوردار است. با فتوشاپ می توان یک اثر جدید از تصویر قدیمی ایجاد نمود. یکی از مزایاي استفاده از فتوشاپ آن است
که می تواند از طریق نرم افزارهاي ویرایشی دیگر فراخوانی شده و باز شود و در نتیجه مورد استفاده قرار گیرد. این ارتباط بین نرم
افزاري یک مزیت است که در بسیاري از نرم افزارها این امکان وجود ندارد. آموزش فتوشاپ مکتب خونه یکی از آموزش هاي مناسب
براي این نرم افزار گرافیکی و طراحی است. مکتب خونه به عنوان مرجع نام آشناي آموزش شرایطی را مهیا ساخته تا علاقه مندان به

 
این آموزش نیز بتوانند از آن بهره مند شوند. سایت مکتب خونه، صفحه دوره ها و آموزش فتوشاپ در انتظار شما است. 

آموزش فتوشاپ مکتب خونه در مکتب خونه براي آموزش فتوشاپ دوره هاي مختلفی طراحی شده است. دوره آموزش فتوشاپ



مقدماتی، آموزش فتوشاپ پیشرفته و آموزش فتوشاپ حرفه اي که در هر آموزش، دوره هاي متنوعی دیده شده است. فتوشاپ مکتب
خونه یکی از دوره هاي لذت بخش آموزشی است زیرا با خلق آثار جدید و جذاب، به دنیاي زیبا و مفرح طراحی وارد می شوید. با
مکتب خونه همراه باشید و از دوره هاي آموزش رایگان فتوشاپ نیز بهره مند شوید. براي کسب اطلاعات بیشتر به سایت مکتب خونه

 
مراجعه نمایید و از دوره هاي رایگان و شرایط آن مطلع شوید. 

 
مقالات مرتبط: 

 
آموزش فتوشاپ 2021 راهی به سوي حرفه اي شدن 

 
چرا باید با اتوبوس سفر کنیم؟ 

 
نسخه نهایی اپلیکیشن فتوشاپ براي آیپد منتشر شد 

 
چرا اپل باید نتفلیکس را بخرد؟ 

فتوشاپ ابتداي معرفی فتوشاپ به جهانیان به سال 1987 باز می گردد. در جایی که برادران نول با همکاري یکدیگر در طراحی صحنه
هایی از جنگ ستارگان به ویرایش تصویر اقدام نمودند. توماس نول با خلق مفاهیم دیجیتالی فتوشاپ به نمایش تصاویر پرداخت.
شروع و انحصاري نمودن این نرم افزار همه توسط این دو برادر صورت گرفت و در نهایت با عقد قراردادي تحت اختیار شرکت بزرگ
Adobe قرار گرفت. اولین نسخه آن در سال 1990 به بازار عرضه شد. کاربردهاي فتوشاپ به نحوي بود که به سرعت به نرم افزاري
مورد علاقه تبدیل شد و بسیاري از کاربران کارهاي ویرایشی به آن روي آوردند و از آن استفاده نمودند. فتوشاپ یک نرم افزار حرفه
اي و پایه است. ورود اولین نسخه هاي جذاب فتوشاپ از سال 2003 میلادي با نسخه cs شروع شد و تقریبا هر دو سال یک بار این
نسخه ها ارتقاء پیدا کرد تا در سال 2013 میلادي نسخه cc وارد بازار شد و تا سال 2019 نسخه cc2020 به بازار ورود پیدا کرد که

 
نوعی نرم افزار پیشرفته فتوشاپ با امکانات گسترده تر است. 

 
 

آموزش فتوشاپ فتوشاپ نیز مانند تمام نرم افزارهاي دیگر یک محیط اصلی دارد که در نوار ابزار آن بخشهاي عمومی و تخصصی دیده
می شود. قسمت عمومی نرم افزار فتوشاپ قسمتهاي دارد که مشابه بسیاري از نرم افزارهاي دیگر است. مانند باز کردن تصویر یا
محتواي جدید، ذخیره سازي کارهاي انجام شده، باز کردن فایل ذخیره شده قبلی، ورود از نرم افزار دیگر به فتوشاپ و مواردي نظیر
این و بخشهاي تخصصی نیز همه مرتبط با انواع ابزار ویرایش تصویر می باشد. در فتوشاپ بخش لایه ها یکی از بخشهاي مهم است.
زیرا با لایه سازي می توان تصویر مورد نظر را همانطور که لازم است ایجاد نمود. در فتوشاپ نوار ابزارهاي دیگري در قسمتهاي
مختلف محیط اصلی وجود دارند که جهت راحتی کار و دسترسی سریع این بخشها در صفحه اصلی تعبیه شده اند. تمام فایل هاي
تولیدي فتوشاپ با فرمت psd یا همان photoshop document ذخیره سازي می شوند که قابل فراخوانی در بسیاري از نرم
افزارهاي ویرایش تصویر می باشد.این نرم افزار کاربردهاي فراوانی ندارد از تغییر پس زمینه عکس در فتوشاپ گرفته تا کشیدن نقاشی
دیجیتال. یکی از قابلیت هاي فتوشاپ آن است که می توان رنگ را تشخیص داد. به عنوان مثال نیاز است تا تصویري که بخشی از



میانه آن از بین رفته روتوش شود. لذا نیاز است تا رنگ قسمت رفته شده مطابق با رنگ قسمت هاي باقیمانده باشد. در این خصوص
فتوشاپ با استفاده از ابزارهاي تشخیص رنگ، رنگ دقیق آن ناحیه را شناسایی نموده و براي روتوش و تصویرسازي مجدد از آن رنگ
که در انبار رنگ خود ذخیره سازي نموده است، استفاده می نماید. در فتوشاپ می توان فتومونتاژ کرد و آثار جدیدي خلق نمود.
جهت آموزش فتوشاپ و یادگیري مطالب منحصر به فرد با مکتب خونه همراه باشید. دوره هاي آموزش تکنیکی این نرم افزار را با

 
مکتب خونه شروع نمایید. 

 
 

صفحه اصلی فتوشاپ آموزش فتوشاپ از پایه اي ترین مواردتا رسیدن به سطح حرفه اي در مکتب خونه ارائه می شود و افراد حرفه
اي می توانند به این نرم افزار به چشم کارآفرینی نگاه کرده و با تقویت خود به یک طراح حرفه اي بدل شوند.



تفاهم نامه ساخت دکل هاي حفاري ویژه آبهاي کم عمق امضا شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  419  |  تاریخ: 1399/11/04

با حمایت شرکت نفت فلات قاره ایران اولین تفاهم نامه طراحی و ساخت یک دستگاه دکل حفاري پایه دار براي توسعه
میادین نفت و گاز آب هاي کم عمق خلیج فارس بین حفاري شمال و ایزوایکو امضا شد.

با حمایت شرکت نفت فلات قاره ایران اولین تفاهم نامه
طراحی و ساخت یک دستگاه دکل حفاري پایه دار براي
توسعه میادین نفت و گاز آب هاي کم عمق خلیج فارس

 
بین حفاري شمال و ایزوایکو امضا شد. - اخبار اقتصادي - 
به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم، با امضاي
تفاهم نامه طراحی ساخت و راه اندازي اولین دکل حفاري
ویژه توسعه میادین نفت و گاز ایران در آب هاي خلیج
فارس بین شرکت حفاري شمال و ایزوایکو، زمینه براي
توسعه میادین جدید نفت و گاز تعمیر و حفظ و نگهداشت

 
تولید در آبهاي کم عمق خلیج فارس فراهم شد. 

علی خواجوي، مدیر امور فنی شرکت نفت فلات قاره ایران در حاشیه امضاي این تفاهم نامه با بیان اینکه با توسعه پارس جنوبی
توسعه میادین گازي ایران به پایان می رسد گفت: در حال حاضر چندین میدان بزرگ گازي شامل فرزاد، فروز، گلشن، فردوسی،
کیش و پارس شمالی در خلیج فارس وجود دارد و باید براي توسعه این میادین جدید گازي برنامه ریزي و تامین دکل حفاري را آغاز

 
کنیم. 

مدیر امور فنی شرکت نفت فلات قاره ایران با اعلام اینکه توسعه میادین جدید گازي در خلیج فارس معادل 14 فاز پارس جنوبی از
ظرفیت تولید گاز برخوردار است تاکید کرد: بر اساس مطالعات انجام گرفته، دست کم باید 140 چاه جدید گازي در خلیج فارس
حفاري شود ضمن آنکه براي حفظ و نگهداشت تولید گاز پارس جنوبی هم حفاري و به روزرسانی دست کم 350 تا 400 حلقه چاه

 
باید در دستور کار قرار بگیرد. 

این مقام مسئول با اشاره به خروج دکل هاي حفاري خارجی از میادین نفت و گاز ایران در خلیج فارس پس از اعمال تحریم هاي
غیرقانونی آمریکا یادآور شد: هم اکنون شرکت نفت فلات قاره با کمبود و کسري دکل حفاري براي توسعه میادین جدید و حفظ و

 
نگهداشت تولید میادین موجود روبرو است. 

در ادامه جواد اوجی، مدیر عامل هلدینگ انرژي گستر سینا با اشاره به ظرفیت هاي نمایشگاه نفت براي حمایت از سازندگان و
تولیدکنندگان ایرانی گفت: در نمایشگاه قراردادهاي بزرگ اي امضا شده و از ظرفیت نمایشگاه نفت می توان براي حمایت از سازندگان

 
و تولیدکنندگان تجهیزات داخلی استفاده کرد. 



مدیر عامل هلدینگ انرژي گستر سینا از حفاري به عنوان شاه کلید توسعه میادین نفت و گاز در صنعت نفت یاد کرد و افزود: شرکت
حفاري شمال پیشتر تعمیرات اساسی دکل حفاري دریایی سحر 2 را به شرکت ایزوایکو واگذار کرده بود که پس از انجام موفق اورهال
این سازه دریایی و فعالیت براي حفاري و یا تعمیر بیش از 20 حلقه چاه زمینه افزایش بیست هزار بشکه اي تولید نفت فراهم شده

 
است. 

وي با بیان اینکه هنوز نیمی از میادین گازي ایران در خلیج فارس توسعه نیافته است خاطرنشان کرد: ساخت دکل هاي حفاري توسط

 
شرکت هاي دانش بنیان ایرانی زمینه ثبات تولید و استمرار توسعه در صنعت نفت را فراهم می کند. 

با امضاي این تفاهم نامه میان دو شرکت، زمینه هاي همکاري و مشارکت به منظور طراحی، خرید تجهیزات و همچنین ساخت و راه
اندازي یک دستگاه دکل حفاري دریایی پایه دار (Jack up) فراهم می گردد، شایان ذکر است این دستگاه حفاري دریایی مناسب
آب هاي کم عمق میدان هاي نفتی هندیجان و بهرگانسر واقع در خلیج فارس می باشد و قادر خواهد بود تا کلیۀ چاه هاي نفت و گاز

 
مناطق عملیاتی تحت مدیریت شرکت نفت فلات قاره ایران را حفاري، تکمیل و تعمیر نموده و به بهره برداري برساند. 

گفتنی است پیش از این تأمین این نوع دستگاه هاي حفاري دریایی تنها از طریق اجاره از شرکت هاي حفاري خارجی میسر بوده
است و این امر باعث وابستگی به شرکت هاي خارجی و خروج ارز از کشور می گردید که با توجه به وجود دانش فنی و مهندسی
ساخت اینگونه دستگاه ها در کشور و توسط متخصصان داخلی ضمن ایجاد اشتغال (به میزان حدود 300 نفر)، از هدر رفت منابع

ارزي کشور نیز جلوگیري بعمل خواهد آمد.



مرکز پژوهش هاي مجلس: طرح جهش تولید و تامین مسکن تورم زا نیست

منبع: تسنیمشماره خبر:  420  |  تاریخ: 1399/11/04

مرکز پژوهش هاي مجلس در گزارشی با اعلام این که نگرانی ها درباره تورم طرح جهش تولید و تامین مسکن برطرف شده از
رد پیشنهاد حذف واریز منابع مالیاتی مرتبط با بخش مسکن توسط کمیسیون عمران خبر داد.

مرکز پژوهش هاي مجلس در گزارشی با اعلام این که
نگرانی ها درباره تورم طرح جهش تولید و تامین مسکن
برطرف شده از رد پیشنهاد حذف واریز منابع مالیاتی
مرتبط با بخش مسکن توسط کمیسیون عمران خبر داد. -

 
اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم، با توجه به
کاهش تولید مسکن به حد نیمی از نیاز در سالهاي اخیر،
افزایش بیسابقه قیمت مسکن و اجاره بها در سه سال اخیر،
التهاب بازار مسکن و غلبه تقاضاي سوداگري و سرمایه اي

بر تقاضاي مصرفی مسکن؛ چاره اندیشی درخصوص بخش مسکن به یکی از اولویتهاي مجلس یازدهم تبدیل شد و در صدر موضوعات

 
مورد بررسی کمیسیون عمران قرار گرفت. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

اختصاصی|جزئیات تازه بزرگ ترین طرح مسکنی مجلس/وام 200میلیونی با سود 4تا9 درصد و بازپرداخت 20ساله/ 5منبع تامین پول

 
بدون اثر تورمی 

طرح دو فوریتی جهش تولید و تأمین مسکن پس از دو مرحله بررسی با برگزاري بیش از 30 جلسه تخصصی در کمیسیون عمران
مجلس شوراي اسلامی با حضور طیف گسترده دستگاهها و صاحبنظران مرتبط با بخش مسکن ،جمع بندي و جهت تصویب نهایی به

 
صحن مجلس شوراي اسلامی ارائه شده است. 

به منظور بهینه سازي خروجی هاي طرح، در راستاي تکلیف مجلس به مرکز درفرایندي همگام، مرکز پژوهشهاي مجلس شوراي
اسلامی با برگزاري بیش از 10 جلسه تخصصی در 9 محور اصلی، طرح ارسالی را مورد ارزیابی، تدقیق و بررسی قرار داد و 9 محور

 
ذیل را بهعنوان نکات اصلی طرح، تشخیص و مورد بررسی قرار دادند. 

تعیین میزان نیاز سالیانه تولید مسکنبازنگري مخاطبین براساس حمایتهاتعیین زیربنا و متراژ مورد نیازتعیین حجم منابع مالی مورد
نیازنحوه عرضه و واگذاري زمینبازنگري تامین منابع مالیملاحظات آمایشیاستحکام، ایمنی، پایداري، نظارت و کنترل ساختمان9.

 
پایش و نظارت بر اجراي طرح – ارزیابی 



که نهایتاً در نسخه نهایی طرح پیشنهادي به کمیسیون در عمده محورها اجماع حاصل شد اما محور دوم و هفتم در کمیسیون عمران
تأیید نگردید. محور پنجم و نهم با تغییرات و حذف تبصره ها تأیید شد که به نظر موفقیت طرح را تحت الشعاع قرار خواهد داد .محور
سوم نیز به طور غیرمستقیم در محاسبات طرح مدنظر قرار گرفت. در ادامه به اجمال موضوعات کلیدي، پیشنهادات ارائه شده مرکز

 
پژوهشها که تأیید یا رد شدهاند و ملاحظات و پیشنهاداتی براي تحقق پذیري و اجراي کامل این طرح ارائه شده است. 

 
بررسی کلی پیشنهادات مرکز 

با تغییر رکن اصلی تأمین مالی طرح از سهم تسهیلات پرداختی بانکها به تغییرات مانده تسهیلات پرداختی، نگرانیهاي تبعات رشد
شدید نقدینگی و تورم بالا و یا تشدید رکود در سایر بخشهاي اقتصادي، تا حدي مرتفع شده است. لیکن درج عدد ثابت ذیل این ماده
منطقی نبوده و با پیش فرض تداوم رشد بالاي نقدینگی تدوین شده است. حال آنکه اصلاح ساختار نظام بانکی و مهار رشد نقدینگی
از اولویت هاي مجلس شوراي اسلامی بوده و در صورت نیل به این هدف ارزشمند، این عدد ثابت عملا به معنی کاهش سهم سایر
بخشها و تکالیف محوله خواهد بود. علاوه بر این درج این رقم ثابت در قانون دائمی با رویه و راهبرد مجلس در کنترل رشد نقدینگی و
ایجاد ثبات اقتصادي مغایرت دارد. لذا پیشنهاد می شود رقم یک میلیون و ششصد هزار میلیارد ریال از متن ماده حذف شود.تعیین
حداقل 40 درصد از تغییرات مانده تسهیلات پرداختی در هر سال مالی به عنوان اصلی ترین رکن تامین مالی طرح در نظر گرفته شده
،که طبق محاسبات انجام شده این رقم معادل بیش از 4 برابر تسهیلات پرداختی بانکها در سال 98 به بخش مسکن و ساختمان و یا
بیش از دو برابر بودجه عمرانی کشور در سال 1398است که اهمیت نظارت و پایش اجراي صحیح و دقیق و کامل طرح را دوچندان
میسازد.به منظور رفع مشکلات طرحهاي بزرگ مقیاس مسکن، باید در تأمین زیرساختها، خدمات و کاربریهاي غیرانتفاعی، منابع مالی
طرح که در صندوق ملی مسکن تجمیع می شود نیز دقت نظر داشت. لذا منابع صندوق ملی مسکن علاوه بر هزینه هاي احداث
مسکن، جهت تأمین یارانه سود تسهیلات، تخفیف در هزینه صدور و تمدید پروانه ساختمانی، گواهی پایانکار ساختمان، هزینه هاي
تأمین و انتقال زیرساخت و مشارکت در ایجاد امکانات، باید در ارائه خدمات روبنایی و کاربریهاي غیرانتفاعی )آموزشی، مذهبی،
درمانی، فضاي سبز ،فرهنگی، ورزشی، تجهیزات شهري( مورد نیاز در توسعه شهري ایجاد شده براي پروژههاي مسکونی موضوع این
قانون اختصاص یابد.برآوردهاي انجام شده در مرکز پژوهشهاي مجلس شوراي اسلامی نشان می دهد، با توجه به هدفگذاري طرح در
تولید سالانه یک میلیون واحد مسکونی و با توجه به آمار کنونی تولید سالانه مسکن بین 400 تا500 هزارواحد مسکونی، حداکثر
کسري کنونی تولید حدود 600 هزار واحد مسکونی در سال است و با محاسبات انجام شده به تفکیک سطحبندي سکونتگاهها و
هزینه هاي ساخت مربوطه و فرض سهم 70 درصدي پوشش هزینه ساخت با تسهیلات بانکی ،97 هزار میلیارد تومان براي تولید و
باقی منابع براي سایر هزینه هاي جانبی تخصیص خواهد یافت. من باب مقایسه با وضع موجود، تسهیلات کنونی طرح اقدام ملی
مسکن براي هر واحد مسکونی 100 میلیون تومان )براي400 هزارواحد مسکونی در2 سال( در نظرگرفته شده اما به طور متوسط این
رقم در طرح جهش تولید و تأمین مسکن به بیش از 160میلیون تومان )براي600هزارواحد مسکونی در هر سال و احتساب هزینه

 
هاي توسعه زیرساخت و خدمات شهري( افزایش یافته است. 

 
پیشنهادات تایید شده مرکز پژوهشهاي مجلس 

پیشنهاد تغییر سهم مشخصی از تسهیلات پرداختی به تغییرات مانده تسهیلات پرداختی بانکها و مؤسسات اعتباري غیر بانکیپیشنهاد
درخصوص تامین زمین، اولویت اقدام در استفاده از اراضی درون شهري )به ترتیب بافت فرسوده و سکونتگاه غیر رسمی، اراضی مازاد
داخل محدوده شهرها، الحاق اراضی مستعد توسعه شهري بهصورت متصل به بافت شهري( و صرفا در صورت نیاز از اراضی برون
شهري)شهرهاي جدید، توسعه منفصل به صورت شهرکسازي)پیشنهاد در خصوص حذف اراضی کشاورزي حاصلخیز (درجه 1 و 2) به
تشخیص وزارت جهاد کشاورزي، جنگلهاي طبیعی و دستکاشت، بیشههاي طبیعی، نهالستانها ،چمنزارها و سطوح علوفهچینی مراتع،
پارکها و ذخیرهگاههاي جنگلی و مرتعی، عرصه هاي ذخیره ژنتیکی، ایستگاههاي تولید بذر، حوضههاي آبخیز زوجی، محدوده



ایستگاههاي پایش و اندازهگیري آبخیزداري، بستر و حریم رودخانهها و انهار، چراگاهها و راههاي مسیر کوچ ایلنشینها و حریم مربوط
به آنها و مناطق چهارگانه محیطزیستی،پیشنهاد حذف اولویت واگذاري واحدهاي ساخته شده با کارکنان واجد شرایط دستگاه واگذار
کننده اراضی،پیشنهاد نحوه واگذاري اراضی دستگاهها به منظور تامین اراضی مورد نیاز توسعه و هدایت ساخت و ساز در روستاها (با
تغییراتی)پیشنهاد نحوه انتقال اراضی واگذار شده به بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در صورت تبدیل روستا به شهر، به وزارت راه و
شهرسازي.تکلیف وزارت امور اقتصادي و دارایی به پوشش ریسک ساخت مسکن و تدارك امکان پیش خرید و سایر ابزارهاي پوشش
ریسک خرید فولاد و سیمان در بورس کالا.پیشنهاد تهیه دستورالعمل طراحی و ساخت پروژه هاي مسکن حمایتی، تحقق هویت و
فرهنگ و سبک زندگی غنی اسلامی – ایرانی و الزامات زیستمحیطی، بهرهوري انرژي، پدافند غیرعامل، پایداري، ارتقاء کیفیت،
استحکام و ایمنی در برابر حوادث طبیعی و غیرمترقبه با استفاده از روشهاي مناسب ازجمله صنعتیسازي مسکن توسط وزارت راه و

 
شهرسازي.9. پیشنهاد تکلیف وزارت راه و شهرسازي به انتشار عمومی عملکرد اجراي مفاد این طرح. 

10.پیشنهاد ثبت تمامی املاك و مستغلات کلیه دستگاههاي دولتی در سامانه اموال و داراییهاي دولت )سادا( و الزام به اخذ سند از

 
سازمان ثبت اسناد و املاك کشور. 

 
پیشنهادات رد شده مرکز پژوهشهاي مجلس 

پیشنهاد بازنگري غربالگري متقاضیان و حمایت پلکانی هوشمند مبتنی بر ترکیب انواع برشهاي حمایتی با توجه به دهکهاي درآمدي
،حمایت از فرزندآوري، حمایت از اقشار اجتماعی آسیب پذیر، مبادي مهاجر فرست و مناطق کم برخوردار، تابآوري سکونتگاهها در
برابر سوانح، مرکز پژوهشها اعتقاد دارد در غیر اینصورت و تداوم شیوه هاي غربالگري کنونی، ممکن است بخشی از تولید مسکن به
جاي حل مشکل افراد فاقد مسکن منجر به تقاضاي سرمایهگذاري توسط افراد با تمکن مالی شود.پیشنهاد حذف واریز منابع مالیاتی
مرتبط با بخش مسکن، اعم از مالیات هاي موجود، افزایش نرخ پایه مالیاتی و پایههاي جدید مالیاتی مسکن به صندوق ملی مسکن
.تعیین سقف پیشنهادي براي عرضه زمین معادل 8000 هکتار در سال. ارائه طرح بدون تعیین سقف نیاز عرضه زمین، ممکن است
منجر به تبدیل ثروت عمومی به ثروت خصوصی و از بین رفتن سهم آیندگان کشور از منبع تجدیدناپذیر زمین شود.پیشنهاد
جداسازي و فروش اراضی مرغوب که می تواند منجر به سوء استفاده از طریق امضاهاي طلایی شود.پیشنهاد گسترش دامنه و سهم
خودمالک ها منوط به عرضه 60 درصد واحدهاي مسکونی ساخته شده در این طرح،تکلیف وزارت راه و شهرسازي به انتشار داده هاي
آماري و شاخص هاي زمین و مسکن به صورت برخط، زیرا در غیر اینصورت کم کاري یا سوء عملکردهاي احتمالی در زمان مناسب
تشخیص داده نمی شود و نتیجه مطلوب از طرح به دست نمی آید.پیشنهاد اصلاح نرخ اجاره 99 ساله و واریز منابع به صندوق ملی

 
مسکن جهت تأمین منابع مورد نیاز براي ساخت مسکن و سایر سیاستهاي حمایتی مسکن اقشار کم برخوردار. 

دیگر موضوعات مهم و کلیدي مرتبط با بخش مسکن که در این طرح بدان پرداخته نشده و در مجموعه اقدامات کوتاه مدت دولت و

 
مجلس باید مدنظر قرار گیرد: 

ساماندهی بازار اجاره و اجاره داري حرفه ایتحرك بخشی ساماندهی بافت فرسوده و سکونتگاه غیر رسمیتسریع و تسهیل صدور پروانه
ساختمانی و تشویق ساختوساز شخصیتدوین مالیاتهاي هوشمند بخش مسکن براي حذف سوداگري و سفتهبازیساماندهی بنگاههاي
املاك و آگهی هاي خرید و فروش و اجاره مسکنبازنگري ضوابط و مقررات شهرسازي و معماري مرتبط با حوزه مسکنپندآموزي از

 
تجارب مشابه طرح هاي مسکن و ملاحظات پیشنهادي براي این طرح: 

 
تقاضا محوري، مکان محوري 



تعیین سقف عرضه زمین متناسب با نیاز و عملکرد )حتی به صورت تجمیع نیاز چهارساله بهمنظور تسریع فرایندهاي حقوقی انتقال و
واگذاري و آمادهسازي اراضی مورد نیاز در این بازه زمانی( یکی از نکات مهم مغفول در طرح است که اگر چه در جلسات کمیسیون
مورد تأیید قرار گرفت ولی در نسخه نهایی مدنظر قرار نگرفت. این مهم هم از نظر توجه به منویات مقام معظم رهبري درخصوص
حساسیت نسبت به ثروت عمومی و عدم تبدیل آن به ثروت خصوصی قابل نقد است و هم از بعد ملاحظات توسعه شهري و پرهیز از
پراکنده رویی و رعایت ملاحظات زیستمحیطی توسعه واجد اهمیت است. مبتنی بر درس آموختههاي طرحهاي قبلی توسعه مسکن،
واگذاري گسترده اراضی بدون رعایت اولویت توسعه درون زا، باعث می شود تا در عمل، بهسازي بافت فرسوده درون شهري و نیز
ساماندهی سکونتگاههاي غیررسمی به حاشیه رانده شود و همچنین تبعات واگذاریهاي رانتی اراضی مرغوب، امضاهاي طلائی و
واگذاریهاي فاقد ضرورت و یا اولویت، دامنگیر وزارت راه و شهرسازي شود .درخصوص تشخیص اولویت سکونتگاهها براي این طرح
لازم است به نکات ذیل توجه شود: از دیدگاه مرکز پژوهشها، اولویت توسعه مسکن در بافت فرسوده و سکونتگاه غیر رسمی با سکونت
بیش از 20 میلیون نفر جمعیت در این مناطق در معرض آسیبپذیري از سوانح و بحرانهاي طبیعی و انسانی است؛ عملکرد ضعیف
دولتها در حل این مسئله و تداوم این وضعیت ،تبعات جدي از ابعاد گوناگون اجتماعی، اقتصادي، کالبدي، امنیتی در پی خواهد
داشت؛ بر این اساس طرح جهش تولید و تامین مسکن باید محرك و اهرمی براي توسعه هم افزاي مسکن و ساماندهی این محلات و

 
ایجاد زیستبوم جدید در این نواحی باشد. 

اولویت توسعه مسکن با در نظر داشتن ملاحظات تمرکززدایی از پایتخت و کلانشهرها و جلوگیري از مهاجرفرستی و تخلیه روستاها و
شهرهاي کوچک به سمت کلانشهرها و مراکز استانها، تقویت مناطق محروم و مرزي و دورافتاده و مهاجرفرست، شهرهاي کوچک و
میانی ،توسعه دریامحوربازنگري بارگذاري گسترده در شهرهاي جدید با توجه به سهم بالاي خانههاي خالی، مسکن سرمایه
اي)استیجاري( و مسکن فاقد متقاضی، ناشی از عدم تأمین اشتغال و خدمات پایدار در این سکونتگاهها و زمان و هزینه و نوع الگوي
حمل و نقل در رفت و آمد روزانه به شهر مادرجداسازي و حمایت از تقاضاي مسکن بومی روستایی؛ در مقابل تقاضاي اقامت خوابگاهی
در روستاهاي حاشیه کلانشهرها، ویلاسازي و خانه دوم در مناطق ییلاقی و خوش آب و هوا با تبعات اجتماعی و زیست محیطی، تغییر
کاربري کشاورزي، سوداگري و زمینباوجود اصلاح برخی مواد و تبصره ها، نگرانی ها در خصوص تبعات اجراي طرح بر اراضی
کشاورزي و توسعه روستایی کماکان دغدغههایی در خصوص واگذاري اراضی کشاورزي و منابع طبیعی و نیز نحوه بهرهمندي مسکن
اقشار ضعیف و کمبرخوردار جامعه روستایی وجود دارد، رعایت معیارهاي زیستمحیطی و سیاستهاي کلی نظام در موضوع آمایش
سرزمین، واگذاري و اختیار جزیرهاي بخشیدن )تا سطح دهداري( براي این اراضی موجب افزایش تقاضاي کاذب و بورس بازي زمین،
خروج عرصه از چرخه تولید و تغییرکاربري آن خواهد شد.پاسخ به اولویت مسکن محرومین، مسکن در استطاعت و مسکن حداقل با
توجه به شرایط حداقلی معیشت دهکهاي یک تا سه و عدم امکان تامین حداقل اقساط پرداختی حتی در طرحهاي مسکن دولتبرتري

 
و رجحان ساختوساز شخصی و خودمالک بر ساخت و ساز دولت محور.ملاحظات نظارت و پایش اجراي طرح 

ضرورت انعکاس این طرح در تدوین برنامه پنجساله هفتم توسعه اقتصادي اجتماعی و فرهنگی کشورنحوه انتخاب سازندگان و
پیمانکاران و مشاوران و مهندسان ناظر واجد صلاحیت و با کیفیت و لزوم شفافیت و انتشار بر خط فرایندها،ضرورت تدارك ساز و کار
تخصیص عادلانه و شفاف واحدهاي مسکونی به متقاضی در طرحهاي انبوه سازي به لحاظ مکان و موقعیت پروژه؛ نوع ساختمان و
موقعیت واحد ساختمانی)طبقه، شمالی و جنوبی(، تجیهزات و جزییات تکمیل بنا.ماده الحاقی پیشنهادي مرکز پژوهشها براي

 
همافزایی طرح جهش تولید و تامین مسکن و طرح جامع جمعیت و تعالی خانواده 

وزارت راه و شهرسازي با همکاري بانک مرکزي و بانک مسکن، مکلف است در کلیه طرح هاي مسکن، اعطاي تسهیلات ساخت، خرید
،جعاله، ودیعه اجاره مسکن؛ نسبت به تسهیل، پلکانی کردن و تشویق خانوارها بر اساس بعدخانوار، به نحوي که با افزایش جمعیت
خانوار )مبلغ، دوره بازپرداخت اقساط افزایش یافته و سود آن کاهش یابد.(، اقدام نمایند.مابهالتفاوت حمایتهاي صورت گرفته از محل

 
صندوق ملی مسکن تأمین خواهد شد. 



تبصره «1»: وزارت راه و شهرسازي با همکاري بانک مرکزي و بانک مسکن مکلف است ظرف مدت 3ماه آییننامه اجرایی این ماده را

 
تدوین و به تصویب هیئت وزیران برسانند. 

تبصره «2»: به منظور بهرهمندي خانوارهاي پرجمعیت و تشویق به فرزندآوري شرط داشتن فرم ج سبز )شرط عدم بهرهمندي
پیشین از تسهیلات مسکن( براي بهرهمندي از طرحهاي مسکن دولتی )نظیر مسکن مهر و اقدام ملی و ..( براي خانوارهاي داراي

3فرزند و بیشتر ملغی می گردد.



حمایت44میلیاردي بانک کشاورزي ازراه اندازي گلخانه پرورش سبزي

وصیفی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  421  |  تاریخ: 1399/11/04

فصل اقتصاد - با استفاده از تسهیلات بانک کشاورزي، شرکت اکسیر الماس سبز ایساتیس با سطح زیرکشت 44 هزار مترمربع
در شاهدیه استان یزد احداث شده است.

فصل اقتصاد - با استفاده از تسهیلات بانک کشاورزي،
شرکت اکسیر الماس سبز ایساتیس با سطح زیرکشت 44

 
هزار مترمربع در شاهدیه استان یزد احداث شده است. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از روابط عمومی مدیریت
شعب بانک کشاورزي استان یزد، این گلخانه یکی از هزاران
گلخانه ي پرورش سبزي و صیفی است که با حمایت 44

 
میلیارد ریالی بانک کشاورزي در استان یزد احداث شده است و به تولید خیار سبز، فلفل دلمه اي و گوجه گلخانه اي می پردازد . 

بر اساس این گزارش، با بهره برداري از این پروژه سالانه1320 تن محصولات سبزي و صیفی تولید و زمینه اشتغال براي 30 نفر به

 
صورت مستقیم و 40 نفر به صورت غیر مستقیم در منطقه فراهم شده است . 

این گزارش می افزاید: کل سرمایه گذاري براي راه اندازي این پروژه 60 میلیارد ریال بوده است که از این مبلغ 44 میلیارد ریال آن از
محل تسهیلات بانک کشاورزي تامین شده است.



حمایت 240 میلیاردي بانک کشاورزي از مجتمع تولید خوراك دام و طیور

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  422  |  تاریخ: 1399/11/04

فصل اقتصاد - یکی از بزرگترین مجتمع هاي تولید خوراك دام وطیور جنوب غربی کشور با حمایت و مشارکت240
میلیاردریالی بانک کشاورزي  در زمینی به مساحت4هکتار و باظرفیت10هزارتن خشکاندن و بوجاري محصولات بناشده است

فصل اقتصاد - یکی از بزرگترین مجتمع هاي تولید خوراك
دام وطیور جنوب غربی کشور با حمایت و مشارکت240
میلیاردریالی بانک کشاورزي  در زمینی به مساحت4هکتار
و باظرفیت10هزارتن خشکاندن و بوجاري محصولات

 
بناشده است 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از روابط عمومی بانک
کشاورزي، در شهرستان دزفول که در منطقه شمال غربی استان خوزستان است، یکی از بزرگ ترین مجتمع هاي تولید خوراك دام و
طیور جنوب غربی کشور قرار دارد که با حمایت و مشارکت240 میلیارد ریالی بانک کشاورزي در زمینی به مساحت 4 هکتار و با
ظرفیت 10 هزار تن خشکاندن و بوجاري محصولات بنا شده است و با ایجاد اشتغال براي 30 نفر به صورت مستقیم و300 نفر به
صورت غیر مستقیم، به تولید انواع خوراك دام بر پایه علوفه، انواع کنسانتره خوراك دام و طیور، خشکاندن و بوجاري غلات می پردازد.
محمدرضا بران مدیر عامل شرکت دشت لاله نصر خوزستان با تاکید بر حمایت 240میلیارد ریالی بانک کشاورزي و همراهی بانک با
این مجموعه در طول سه سال فعالیت خود،به عناوین و موفقیت هاي مهم دیگر این مجموعه اشاره می کند و می گوید با پشتیبانی
بانک کشاورزي و به همت مدیر و کارکنان کوشا و کارآفرین این مجتمع ، کارنامه موفق فعالیت هاي این مجموعه به ثبت رسیده است

 
. از جمله این موفقیت ها می توان ،به مدیر شایسته ملی در سال 1397 اشاره کرد. 

مدیر عامل شرکت دشت لاله نصر خوزستان افزود:این شرکت در زمینه تولید خوراك دام سنگین و کشاورزي در زمینی به مساحت 4

 
هکتار فعالیت دارد. 

وي خاطر نشان شد:دشت لاله نصر خوزستان علاوه بر تولید علوفه و خوراك صنعتی دام ، به صورت تمام مکانیزه در عرصه کاشت،
داشت و برداشت محصولات کشاورزي ، همچون چغندرقند و ذرت نیز ، حضور گسترده اي در بازار داخلی و صادرات به کشورهاي

 
حوزه خلیج فارس دارد.  

این گزارش می افزاید: سطح زیر کشت 4 هکتار از زمینهاي کشاورزي دشت لاله نصر خوزستان اختصاص به محصولات استراتژیک
دارد.



رفت و آمد در جاده هاي روستایی کلات به سختی انجام می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  423  |  تاریخ: 1399/11/04

مشهد- ایرنا- فرماندار کلات گفت: در پی بارش هاي هفته گذشته رفت و آمد در برخی جاده هاي این شهرستان کوهستانی
به سختی انجام می شود.

مشهد- ایرنا- فرماندار کلات گفت: در پی بارش هاي هفته
گذشته رفت و آمد در برخی جاده هاي این شهرستان

 
کوهستانی به سختی انجام می شود. 

مهدي ناصري روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
افزود: در پی ذوب شدن برف به زمین نشسته در مناطق
روستایی کلات، شدت جریان آب در مسیلها افزایش یافته
و از آنجایی که راه هاي ارتباطی بسیاري از روستاهاي

 
منطقه از بستر مسیلها می گذرد رفت و آمد در جاده هاي روستایی دشوار یا مختل شده است. 

وي ادامه داد: در پی بارش برف اخیر علاوه بر 2 جاده مشهد - کلات و درگز - کلات، راه ارتباطی روستاهاي خاکستر، چهارراه، لائین
کهنه، سنگ دیوار، مومن آباد، بام چنار، سیرزار و ژرف مسدود شد که با فروکش کردن بارشها، اکنون رفت و آمد در این مسیرها از

 
سرگرفته شده است. 

فرماندار کلات گفت: با این حال به خاطر مسیلهاي پرآب و تجمع گل ولاي در این راه هاي خاکی تردد در مسیر روستاهاي خاکستر،

 
چهارراه و لائین کهنه با سختی همراه است و با بارشهاي جدید دوباره احتمال مسدود شدن بسیاري از راه هاي روستایی وجود دارد. 

 
مرکز شهرستان 38 هزار نفري کلات در 155 کیلومتري شمال شرق مشهد واقع است. 

حدود هشت هزار نفر از ساکنان این شهرستان در مناطق پراکنده عشایري به دامداري اشتغال دارند، حدود 10 هزار نفر در مرکز و

 
شهر کلات نادري زندگی می کنند و بقیه نیز ساکن روستاهاي این شهرستان مرزي و کوهستانی هستند. 

کلات مرکب از دو بخش مرکزي و زاوین، 68 روستا دارد. 27 هزار نفر از جمعیت این شهرستان در روستاها، مناطق عشایري و

 
محلات دامداري سکونت دارند. 

 
کلات از شمال و شرق با کشور جمهوري ترکمنستان هم مرز است. 

 
برچسب ها 

- مشهد 



 
- روستائیان 

 
- بارش برف 

 
- تردد جاده اي 

 
- کلات 
- سیل



قالیباف

مابه التفاوت ارز باید به جیب مردم برود/ دولت براي هزینه هاي خود دست

در جیب مردم می کند

منبع: سروش نیوزشماره خبر:  424  |  تاریخ: 1399/11/04

رئیس مجلس شوراي اسلامی معتقد است دولت براي هزینه هاي خود دست در جیب مردم می کند. نوشته مابه التفاوت ارز
باید به جیب مردم برود/ دولت براي هزینه هاي خود دست در جیب مردم می کند اولین بار در خبرگزاري سروش. پدیدار

شد.

 
رئیس مجلس شوراي اسلامی: 

 
مابه التفاوت ارز باید به جیب مردم برود/ دولت براي هزینه هاي خود دست در جیب مردم می کند 

 
رئیس مجلس شوراي اسلامی معتقد است دولت براي هزینه هاي خود دست در جیب مردم می کند. 

 
رئیس مجلس شوراي اسلامی معتقد است دولت براي هزینه هاي خود دست در جیب مردم می کند. 

 
  

 
تخصیص ارز براي تولید و اشتغال از صندوق ارزي و صندوق توسعه ملی   

 
به گزارش خبرگزاري سروش، محمدباقر قالیباف در آیین تجلیل از پژوهشگران برتر مرکز پژوهش هاي مجلس، اظهار داشت: 

مابه التفاوت ارز بین 700 تا 800 هزار میلیارد تومان است که باید به جیب مردم رفته و مشکلات آن را حل کند و مجلس حتماً این

 
کار را انجام می دهد. 

 
ما در مجلس توجه به سلامت، معیشت، محرومیت زدایی و تولید و اشتغال را در دستور کار قرار داده ایم. 

ارزهاي زیادي براي تولید و اشتغال از صندوق ارزي و صندوق توسعه ملی به اذن رهبر معظم انقلاب و به درخواست دولت تخصیص
پیدا کرده است و ریال هاي زیادي براي اشتغال در بودجه در نظر گرفته شده است، اما ایجاد اشتغال روش می خواهد که بایستی در

 
ابتدا روش هاي آن را از غل و زنجیر خارج کنیم. 

 
  

 
وي در ادامه، بیان کرد: 

 
اشتغال آن نیست که بگوییم شوراي عالی کار و منابع تخصیص پیدا کرده، به عده اي پول بدهیم تا شغل ایجاد کنند. 



 
نمی توانیم منتظر بمانیم که هر مقدار بودجه اي که دادیم با محاسبات و فرمول بگوییم این مقدار شغل در کشور ایجاد شد. 

 
  

 
مجلس نرخ ارز را تعیین نکرده است؛ تهمت نزنید   

 
قالیباف با تاکید بر اینکه امروز در بودجه انضباط نداریم، بیان کرد: 

یکی از موضوعاتی که می تواند دور بسته ضعف و سومدیریت در کشور را بشکند آن هم به دست افراد جوان، انقلابی، متعهد، خلاق،
وقت گذار، حاضر در میدان، آگاه به مسائل روز، کارکشته، با تجربه، با نشاط و با گفت وگوي لازم در همه سطوح مدیریتی نظام اداري

 
و اجرایی، همین لایحه بودجه است. 

مجلس نرخ ارز را تعیین نکرده است ما نادان و ناشی به اقتصاد نیستیم، نه مجلس و نه دولت قادر نیست نرخ ارز را تعیین کند چرا که

 
نرخ ارز نتیجه مدیریت و عملکرد ما در کف بازار است. 

 
ما در مجلس ایستاده ایم تا سیاست ارزي را در نظر بگیریم که هر دولتی روي کار آمد نتواند از این سیاست خارج شود. 

این تهمت ناروا است که می گویند مجلس نرخ ارز تعیین کرده است بلکه ما می گوییم تفاوت نرخ تسعیر ارز با نرخ آزاد که حجم

 
بسیار زیادي است به حدي که بیشتر از بودجه جاري است، کجا خرج می شود؟ 

 
  

 
وي پیرامون درآمد نفتی کشور، گفت: 

حتی گفته می شود مجلس سقف درآمد نفتی را بسته است در حالی که این چنین نیست هرچقدر می خواهند این سقف را بالا ببرند
ولی باید واقع بینانه به شرایط نگاه کنیم، در شرایط سخت کنونی تحقق فروش روزانه 1٫5 میلیون بشکه نفت ممکن است و اگر

 
بیشتر تحقق پیدا کند مهم است که بدانیم این درآمد نفتی کجا خرج می شود آیا منجر به بالا رفتن هزینه ها می شود؟ 

 
  

 
کشور درگیر چالشی جدي است   

 
رئیس مجلس با بیان اینکه کشور امروز درگیر چالشی جدي است که آن را در حکمرانی کشور می بینیم، تصریح کرد: 

گفته می شود اشکال کار در این است که جاي علم بر پیشانی سیاست خالی است، به اعتقاد بنده اشکال فراتر است چرا که کشور

 
براساس سیستم بروکراسی یک صدساله که به همه ما ارث رسیده است، اداره می شود. 



این سیستم نه در اختیار سیاستمداران است و نه در اختیار حوزه علم. هر مدیري در بخش و قوایی بخواهد تصمیمی را اجرا کند یا

 
هیچ وقت اجرا نمی شود یا ناقص اجرا می شود. 

خروجی گزارش هاي عملکرد برنامه توسعه سوم تا ششم نشان می دهد که سومدیریت در بخش هاي مختلف کشور وجود دارد و اگر

 
به صورت پانسیونی برخی مجموعه ها موفق عمل کرده اند به دلیل مدیریت درست مدیر آن مرکز بوده است. 

 
  

 
مرکز پژوهش ها چه رسالتی دارد؟   

 
وي با تاکید بر اینکه مجلس باید در رأس امور، سیاستگذار و ریل گذار باشد تا بتواند هم برنامه بدهد و هم نظارت کند، گفت: 

مرکز پژوهش ها باید به این سوال پاسخ دهد که رسالت آن چیست؟ چرا که اشکالات ما از جایی شروع شد که هر مجموعه اي از
فلسفه وجودي خود فاصله گرفته و کارها روي زمین مانده است و به یک مجموعه بی خاصیتی تبدیل شده که در کار دیگران دخالت

 
کرده و ایجاد مزاحمت می کند. در واقع باعث ایجاد نظام آشفته در این نظام بروکراسی می شود. 

باید مشخص شود که مرکز پژوهش ها چه رسالتی دارد چرا که مرکز تنها متعلق به مجلس نیست و گنجینه اي براي تحول در چالش

 
و اشکال اساسی کشور است. 

دو رویکرد براي مرکز پژوهش ها قابل تصور است، یک رویکرد می تواند کارگزار پیرو باشد یعنی آنچه که تاکنون صورت گرفته و

 
رویکرد دیگر می تواند کارفرماي پیش رو باشد که به نظر بنده باید رویکرد دوم براي مرکز پژوهش هاي مجلس اتخاذ شود. 

نمی توانیم بگوییم براي کشور 10 اولویت داریم و در سطح مجلس و مرکز پژوهش ها، در خلال مسیر ریل گذاري، متمرکز به
موضوعاتی باشیم که صرفا گره هاي خرد و ریز را منفعلانه دنبال و حل کنیم، این مسیر باید اصلاح شود و انباشت گره ها از تصمیم ها
را باز کنیم، چرا که انواع موانع بر سر راه مردم از جمله در حوزه هاي اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و محیط زیست وجود دارد

 
و باید غل و زنجیر را از خود باز کنیم. 

 
  

 
جزئیات لایحه بودجه 1400   

 
رئیس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به برخی جزئیات لایحه بودجه 1400، اظهار داشت: 

در بودجه اي که دولت ارائه کرده است هزینه ها به نسبت سال گذشته 46 درصد افزایش یافته، در مقابل میزان افزایش درآمد 10
درصد بوده است که این یعنی 36 درصد در اینجا فاصله ایجاد شده است، در واقع قرار است بودجه دولت از جیب مردم برداشته شود

 
که نتیجه این کار افزایش تورم خواهد شد. 

وقتی گرانی و تورم در جامعه رخ دهد کارگر و کارمند هرچقدر کار کنند، وام بگیرند دیگر باید آرزوي مسکن را فراموش کنند، در واقع



 
مجلس می خواهد جلوي تصمیم هاي تورم زا در دولت را بگیرد. 

 
  

 
تاثیر ارز 4200 تومانی بر زندگی مردم   

 
قالیباف پیرامون تاثیر ارز 4200 تومانی بر زندگی مردم، تصریح کرد: 

این سوال وجود دارد که چرا با ارز 4200 تومانی که قرار بود قیمت ها ارزان شود، تا کالاهاي اساسی در اختیار مردم قرار گیرد، اما
مشاهده کرده ایم که نرخ ارز همچنان بالا می رود و قیمت ها هم افزایش می یابد، به گونه اي که با بالا رفتن نرخ ارز اقلام اساسی

 
همچون تخم مرغ و کالاهاي دیگر قیمت دوچندانی پیدا می کنند. 

اگر به اعداد و ارقام نگاهی بیاندازیم چند ده میلیارد دلار رفته است و می خواهم بگویم تا مهرماه سال 1400 به طور دقیق با همین
شرایط سخت ارزي 4٫2 میلیارد دلار به نهاده هاي دامی اختصاص یافته است پس مرغ باید با احتساب سالن اجاره اي مرغداري، دارو،
واکسن، و همه این مسائل، کیلویی حدود 10 هزار تومان یعنی باید یک و نیم دلار باشد، اما مرغ را در حال حاضر کیلویی 25 هزار

 
تومان به مردم می دهید، این سوال وجود دارد که مابه التفاوت این ارز کجا رفته است؟ 

 
  

 
وي در ادامه، خاطرنشان کرد: 

ما حتماً باید در بودجه سال آینده تفکیک کنیم و سیاستی را براي این کار مشخص خواهیم کرد. بنابراین مجلس شوراي اسلامی
تعیین می کند یارانه را ابتداي زنجیره به مردم بدهد یا اینکه آن را در انتهاي زنجیره در اختیار مردم بگذارید؛ این موضوع را مشورت

 
گرفته ایم و البته مشخص هم هست. 

 
  

 
وعده دولت درخصوص یارانه 45 هزار تومان   

به گزارش خبرگزاري سروش، رئیس مجلس شوراي اسلامی در پایان پیرامون وعده دولت درخصوص یارانه 45 هزار تومان، اظهار

 
داشت: 

وعده دولت بر این بوده که مردم رونق اقتصادي را به گونه اي ببینند که دیگر 45 هزار تومان را طلب نکنند ولی این وعده تحقق پیدا

 
نکرده است. 

 
حالا که این موضوع محقق نشده و قیمت مرغ گرانتر شده است. مابه التفاوت ارز مال مردم است. 

بنابراین اجازه نمی دهیم که دولت آن را خرج شرکت هاي دولتی کند و تا 60 میلیارد در این زمینه به این شرکت ها کمک شود و



البته خدماتی را که تولید می کنند نیز گرانتر براي دولت تمام شود لذا ما جلوي این را می گیریم پس اگر این گران شد باید یارانه هم

 
افزایش پیدا کند. 

وقتی گرانی و تورم در جامعه رخ دهد کارگر و کارمند هرچقدر کار کنند، وام بگیرند دیگر باید آرزوي مسکن را فراموش کنند، در واقع

 
مجلس می خواهد جلوي تصمیم هاي تورم زا در دولت را بگیرد. 

 
انتهاي پیام/// 

 
منبع 

خبرگزاري سروش



نرسیدن بخش معدن به جایگاه واقعی در اقتصاد

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  425  |  تاریخ: 1399/11/04

رئیس سازمان نظام مهندسی معدن ایران گفت: بخش معدن به جایگاه واقعی خود در اقتصاد نرسیده است و براي بهره مندي
از ظرفیت معادن در شکوفایی اقتصادي ازجمله اشتغال، باید بستر و حمایت لازم از سرمایه گذاري صورت گیرد.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین»، تقی نبئی در جلسه اي که به منظور رفع مشکلات بخش معدن در سازمان
نظام مهندسی معدن استان آذربایجان غربی برگزار شد، با اشاره به ظرفیت بالاي معدنی کشور در دنیا اظهار داشت: در حال حاضر

 
نقش معدن در تولید ناخالص داخلی یک درصد است. 

وي افزود: براي بهره مندي از ظرفیت معادن در شکوفایی اقتصادي ازجمله اشتغال باید بستر و حمایت لازم از سرمایه گذاري صورت
بگیرد و قوانین و مقررات موجود باید در حوزه معدن به نحوي تغییر کند که سرمایه گذار تمایل داشته باشد در این حوزه، سرمایه

 
گذاري کند. 

رئیس سازمان نظام مهندسی معدن ایران با اشاره به اینکه تاکنون 11 هزار پروانه بهره برداري معدن صادر شده است، بیان کرد: از این

 
تعداد پنج هزار و 600 فعال و نیمه فعال بوده و مابقی غیرفعال هستند. 

نبئی دلیل فعال نبودن برخی معادن کشور را ناشی از عوامل مختلفی همچون کمبود نقدینگی براي دارنده مجوز معدن و عدم تامین
مالی براي سرمایه گذاري، نبود بازار مناسب براي برخی از مواد معدنی در مقاطع خاص، معارضین محلی مانند محیط زیست، منابع
طبیعی، اوقاف و دستگاه هایی که بر روي فعالیت معدن نظارت دارند، عنوان کرد و ادامه داد: استراتژي مدونی براي بخش معدن

 
نداریم و به صورت جزیره اي و سلیقه اي در بخش معدن فعالیت می کنیم. 

وي در ادامه با بیان اینکه معادن کشور، علاوه بر معارضان محلی و دولتی، با مشکل تامین مالی و نبود سرمایه گذار براي فعال سازي و
بهره برداري، روبه رو هستند، تصریح کرد: ضعف در نظارت، تحریم هاي بین المللی به همراه تحریم هاي داخلی براي ورود ماشین

 
آلات موردنیاز بخش معدن موجب بروز مشکلات اساسی در این بخش شده که باید برطرف شود. 

رئیس سازمان نظام مهندسی معدن ایران با اشاره به اینکه یکی از دغدغه هاي این سازمان ضعف نظارت بر فعالیت هاي معدنی است،
ابراز کرد: دلیل ضعف این نظارت را محدودیت تعداد پرسنل و پراکندگی معادن می توان عنوان کرد که با تفویض اختیار به سازمان

 
نظام مهندسی بخشی از مشکلات مرتفع خواهد شد. 

نبئی اضافه کرد: بیش از یک هزار و 200 گواهی کشف معدن به پروانه بهره برداري تبدیل نشده که دلایل آن ها مورد بررسی قرار

 
گرفته است. 

پریسا اسماعیل زاده، رئیس نظام مهندسی معدن آذربایجان غربی نیز در این جلسه ضمن ارائه گزارشی از وضعیت نظام مهندسی
معدن استان بر لزوم رسیدگی به مشکلات بیمه و حقوق مسئولین فنی تاکید کرد و افزود: دو هزار و 142 نفر از متخصصان رشته هاي
مهندسی معدن، زمین شناسی، متالوژي، نقشه برداري عضو این سازمان هستند که از این تعداد یک هزار و 408 نفر زمین شناس،



 
568 نفر مهندس معدن، 129 نفر نقشه بردار و 19 نفر در رشته متالورژي فعالیت دارند. 

وي یادآور شد: در طی سال جاري با وجود شرایط کرونایی 9 دوره آموزشی از جمله دو دوره آموزشی کارگران معادن با موضوع ایمنی

 
در معادن برگزار شده است. 

رئیس نظام مهندسی معدن آذربایجان غربی افزود: طی سال جاري هفت مورد حادثه معدنی را در استان شاهد بودیم که از این تعداد

 
دو مورد منجر به فوت، چهار مورد مصدومیت و یک مورد منجر به قطع عضو شده است. 

بر اساس گزارشی از ایسنا، همچنین جمال کسیانی رئیس خانه معدن آذربایجان غربی با بیان اینکه مسئول فنی معادن، نقش مهم و
اساسی در معدن و انجام عملیات معدنکاري بر اساس اصول ایمنی در معادن برعهده دارد و باید به تمامی امور معدنی مسلط باشد،

 
خاطرنشان کرد: سازمان نظام مهندسی معدن نسبت به برگزاري دوره هاي آموزشی فنی و کاربردي اهتمام ورزد. 

انتهاي پیام//



سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران!

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  426  |  تاریخ: 1399/11/04

تنها حکایت دوبی هم نیست؛ دوبی هم دارد مانند بسیاري از کشورهاي دیگر براي جذب سرمایه هاي ایرانی رقابت می کند.
مگر همین چند ماه پیش نبود که خبرگزاري رسمی جمهوري اسلامی (ایرنا) خبر داد که ایرانی ها رکورددار خرید خانه در

ترکیه شده اند؟

تنها حکایت دوبی هم نیست؛ دوبی هم دارد مانند بسیاري از کشورهاي دیگر براي جذب سرمایه هاي ایرانی رقابت می کند. مگر
همین چند ماه پیش نبود که خبرگزاري رسمی جمهوري اسلامی (ایرنا) خبر داد که ایرانی ها رکورددار خرید خانه در ترکیه شده اند؟

عصر ایران؛ جعفر محمدي - سید جواد هاشمی، بازیگر سینماي ایران که با وصف "ارزشی" شناخته می شود، اخیراً در تبلیغ شرکتی
که خانه هاي دوبی را می فروشد مشارکت کرده و ایرانی ها را دعوت کرده که در این شهر عربی، خانه بخرند و تاکید کرده که اگر این

 
کار را بکنید، بچه هایتان هم دعایتان خواهند کرد. 

 
 

این تبلیغ، جنجال زیادي را به دنیال داشته است؛ سیدجواد هاشمی و تبلیغ براي دوبی؟! به قول "نقی معمولی" در سریال پایتخت:

 
"مگه می شه؟ مگه داریم؟!" 

 
پاسخ این است: بله! می شه و داریم. 

می توان سید جواد هاشمی را نکوهید که چرا براي دوبی تبلیغ کرده و حتی این جمله اش که گفته "لایف استایل خانه هاي دوبی با
هیچ جاي دنیا قابل قیاس نیست" را به سخره گرفت. اما من بیش از این که به سیدجواد و لایف استایل خانه هاي دوبی فکر کنم، دلم
به درد می آید که چرا به روزي افتاده ایم که رفتن از ایران به یک دغدغه فراگیر تبدیل شده است؟ ایرانی که زمانی در قعر کشورهاي
مهاجر فرست بود، اینک سال هاست که بالاي این جدول جاخوش کرده است و این در حالی است که نه مانند افغانستان و سوریه

 
درگیر جنگ ایم و نه مانند بسیاري از کشورهاي آفریقایی دچار فقر ذاتی هستیم. 

تنها حکایت دوبی هم نیست؛ دوبی هم دارد مانند بسیاري از کشورهاي دیگر براي جذب سرمایه هاي ایرانی رقابت می کند. مگر
همین چند ماه پیش نبود که خبرگزاري رسمی جمهوري اسلامی (ایرنا) خبر داد که ایرانی ها رکورددار خرید خانه در ترکیه شده اند؟
چقدر ایرانی در این سال ها جلاي وطن گفته و با انگیزه "به هر آن کجا که باشد به جز این سرا، سرایم" از استرالیا در شرق عالم تا



کانادا در غرب جهان پراکنده شده اند؟! واقعاً در چند درصد از هواپیماهایی که از ایران به خارج می روند، مهاجري که می رود تا

 
برنگردد، وجود ندارد؟! 

تازه! آنان که رفته اند، رفته اند و تکلیف شان مشخص است؛ میلیون ها ایرانی و مخصوصاً جوان، یا در صدد رفتن هستند یا در حسرت

 
آن! 

 
 

مقصر این وضعیت، نه سید جواد هاشمی که کسانی هستند که با تصمیم گیري ها و اقدامات نابخردانه شان در سطوح ارشد مدیریتی،

 
ایران ما را به جایی براي "فرار" و نه "قرار" تبدیل کرده اند: 

 
این وضعیت "هوا"یی است که تنفس می کنیم و به ویژه در شهرهاي بزرگ، حسرت یک دم اکسیژن خالص به دلمان مانده است؛ 

"آب" که می بینیم، دلمان می لرزد که دارد تمام می شود و یادمان می افتد که حتی ذخایر استراتژیک آب را از اعماق زمین هم
استخراج کرده اند؛ براي یک کار عادي در ادارات، باید کفش آهنی داشت و زیر میزي و رومیزي داد، در دادسرا و دادگاه دلت می لرزد
که آیا حقت را خواهی گرفت یا اتفاق دیگري می افتد؟ سطح علمی دانشگاه نزولی شده است و کشور پر شده از دکترهاي بی سوادي
که با مدرك شان پز می دهند و پول در می آورند، مدارس، محلی شده اند براي ربایش کودکی و نشاط کودکان و نوجوانان، رسانه
هایمان شیر بی یال و دم و اشکم هستند، هر روز مسوولی حرفی می زند که دنیا به ما بخندد، مصوبات مجلس مان و کارهاي دولت
مان هم که اظهر من الشمس اند، درآمدها اندك اند و قیمت ها لحظه اي بالا می روند و ارزش پول ملی پایین می آید، کسی که
بخواهد کارآفرینی و اشتغالزایی کند، به چنان روزگاري گرفتارش می کنند که به غلط کردن می افتد، روابط مان با جهان، همواره در
سطحی بالاتر از معمول، متشنج است، ریاکاري سکه رایج جامعه شده است و اخلاقیات درگیر افولی تاریخی، شغل و ثبات شغلی و
تشکیل خانواده براي خیلی ها رویاست، خانه دیگر حتی یک رویا هم نیست و خودرویی که در دنیاي امروز، جزو اقلام پیش پا افتاده

 
محسوب می شود، دغدغه ایرانی ها شده است و ... . 

پس چرا میلیون ها نفر نروند و بیشتر از رفتگان در آرزوي رفتن نباشند؟! پاي صحبت شان هم که می نشینی می گویند که مگر چند
بار زندگی می کنند؟ و حتی آنان که در میانسالی اند با حسرت پاسخت می دهند: از ما گذشت، لااقل برویم که بچه هایمان زندگی

 
کنند و به قول سیدجواد هاشمی، دعاگو شوند! 

مگر چقدر آدم داریم که بتوانند بروند و نروند تا کشورشان را بسازند و مدام نامردي و نامرادي ببینند و باز هم نروند و بمانند و باز

 
نامردي و نامرادي ببینند و نروند و باز... مگر یک انسان چقدر تاب و توان دارد؟! 

تا زمانی که عقلانیت به تصمیم و کارهایمان بازنگردد و هر که بیشتر شعار دهد و جلوه گري کند، بر صدر نشیند و بیشتر قدر بیند،
اوضاع مان همین هست که هست و ایرانی ها در ترکیه و امارات و ... خانه خواهند خرید و کار و بار وکلاي مهاجرت، پررونق خواهد

 
بود و طیاره هایمان پر از مسافرانی خواهد بود که می روند تا به وطن بازنگردند ولو با چشمانی گریان و دل هایی شکسته! 



 
سید جواد هاشمی را بی خیال شوید... حیف ایران! 

 
بیشتر بخوانید: 

 
ایرانیان چرا و به کجا مهاجرت می کنند 

asriran.com/003DT8 :لینک کوتاه



باید حرکت عظیم عمومی در کارآفرینی ایجاد کنیم

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  427  |  تاریخ: 1399/11/04

رئیس سازمان بسیج گفت: باید به دنبال گسترش و تعمیق تعامل و هم افزایی باشیم و براساس منظومه فکري رهبر انقلاب
بتوانیم یک حرکت عظیم عمومی در جهت ایجاد اشتغال و کارآفرینی ایجاد کنیم.

به گزارش حوزه دفاعی امنیتی گروه سیاسی باشگاه
خبرنگاران جوان، سردار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان
بسیج مستضعفین بعدازظهر امروز (شنبه 4 بهمن) در آیین
امضاي تفاهم نامه میان این سازمان و کمیته امداد امام
خمینی (ره) با بیان اینکه این تفاهم نامه یک سابقه
عملیاتی درخشان و عمق عملیاتی موفق و دستاورد هاي

روشنی در کارنامه خود دارد، گفت: باید به دنبال گسترش و تعمیق تعامل و هم افزایی داشته باشیم و براساس منظومه فکري رهبر

 
معظم انقلاب بتوانیم یک حرکت عظیم عمومی در جهت ایجاد اشتغال و کارآفرینی ایجاد کنیم. 

وي افزود: سازمان بسیج به عنوان یک تشکیلات مردمی آمادگی دارد همه ظرفیت هاي مردمی را در شهر ها و استان ها بسیج کند و

 
حتی فراتر از این تفاهم نامه هم به تحقق اهداف کمک کند. 

سردار سلیمانی تاکید کرد: آرمان امام راحل اعتلاي قشر مستضعف بوده و ما باید تلاش کنیم این ارمان محقق شود، تاکید رهبر
معظم انقلاب هم تحقق این آرمان است.



پنجمین رویداد دیدار با فناوران فردا در اردبیل برگزار شد

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  428  |  تاریخ: 1399/11/04

پنجمین رویداد کارآفرینی «دیدار با فناوران فردا» به همت مرکز رشد جهاددانشگاهی و موسسه آموزشی فرهنگی نخبگان و
با همکاري معاونت فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان اردبیل، به صورت مجازي براي دانش آموزان خلاق برگزار

شد.

پنجمین رویداد کارآفرینی «دیدار با فناوران فردا» به همت مرکز رشد جهاددانشگاهی و موسسه آموزشی فرهنگی نخبگان و با

 
همکاري معاونت فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان اردبیل، به صورت مجازي براي دانش آموزان خلاق برگزار شد. 

به گزارش ایکنا از اردبیل، عیسی عیسی زاده، مدیر عامل موسسه
علمی فرهنگی نخبگان اردبیل، چهارم بهمن ماه با بیان اینکه این
طرح زمینه لازم براي بهره مندي از تجربیات کارآفرینان موفق را
فراهم می کند، اظهار کرد: آشنایی افراد با مفاهیم فناوري هاي
نوین و به کار بستن اطلاعات در جهت ایجاد شغل و یا کسب
شغل مناسب در آینده، تشویق و تربیت نسل خلاق، نوآور و
تربیت مدیرانی کارآفرین و آینده ساز براي کشور، تمرین کار
گروهی و افزایش اعتماد به نفس در دانش آموزان از اهداف مهم

 
این رویداد است. 

عیسی زاده با اشاره به اینکه دانش آموزان این موسسه علاقه مند به درك مفاهیمی هستند که در آینده کاري و زندگی اجتماعی آن
ها، نقش ایفا خواهد کرد، افزود: در تلاش هستیم با هماهنگی موسسات علمی، پژوهشی و نهاد هایی که در عرصه توانمندسازي و ارائه
مشاوره هاي مناسب در حوزه کارآفرینی و فناوري جایگاه شناخته شده اي دارند، زمینه را براي رشد و توسعه مباحث مربوط به

 
نوآوري و خلاقیت در دانش آموزان تقویت کنیم. 

وي با اشاره به تفاهم نامه منعقده موسسه نخبگان با مرکز رشد جهاددانشگاهی استان اردبیل خاطرنشان کرد: پنجمین دوره رویداد
دیدار با فناوران فردا با برنامه ریزي صورت گرفته در کارگروه مشترك اجراي این تفاهم نامه برگزار شد و در تلاش هستیم تا با ایجاد

 
شرایط مناسب، ششمین دوره آن را نیز براي دانش آموزان این موسسه اجرایی نماییم. 

مدیرعامل موسسه علمی فرهنگی نخبگان اردبیل افزود: جهاد دانشگاهی استان اردبیل ظرفیت بالایی در حوزه فناوري و اشتغال دارد
از این رو ضروري به نظر می رسد از این ظرفیت باید براي تقویت روحیه تلاش و خلاقیت در دانش آموزان استان به درستی بهره

 
برداري شود. 

عیسی زاده با قدردانی از جهاد دانشگاهی استان اردبیل تصریح کرد: امیدواریم ایده هاي دانش آموزان در مراکز رشد و دانشگاهی از
استقبال مناسبی برخوردار شده و مسیر ویژه براي تبدیل این ایده ها به محصول یا خدمات گشوده شود چرا که دانش آموزان امروز ما

آینده سازان مملکت هستند و باید در مسیر درستی هدایت شوند. 



در ادامه مربی کسب و کار هاي نوپا با بیان اینکه امروزه کارآفرینی تبدیل به یک ضرورت براي جوامع شده است، گفت: کارآفرینی
علاوه بر اینکه امکان دستیابی فرد به منابع مالی حاصل از ایده را میسر می سازد بلکه با حل مسائل به شیوه اي نو، زمینه پیشرفت و

 
توسعه کشور را نیز فراهم می کند. 

محسن پورزارع با بیان اینکه مهمترین ویژگی کارآفرینان خلاقیت و نوآوري است، تصریح کرد: کارآفرینان با خلاقیت و نوآوري

 
ترکیبات جدیدي از منابع، فرصت و نیاز را خلق می کنند و می توانند در مسیر تولید ثروت، توسعه اقتصادي و فنآوري حرکت کنند. 

وي با اشاره به اینکه یکی از اهداف در آموزش و ترویج کارآفرینی، ایجاد انگیزه در جهت نوآوري و خلاقیت است، خاطرنشان کرد: اگر

 
چه هوش در شکوفایی خلاقیت تاثیرگذار است، اما این امر با تمرین نیز قابل رشد، پرورش و شکوفایی است. 

پورزارع با بیان اینکه تیم سازي از عوامل کلیدي موفقیت در کسب و کار است، اظهار کرد: فرد کارآفرین لازم است براي راه اندازي

 
یک کسب و کار آگاهی لازم از مراحل ایجاد، چگونگی مشارکت در کارگروهی و مهارت هاي ارتباطی داشته باشد. 

انتهاي پیام



حمایت اوقاف قم از طرح هاي رونق و جهش تولید

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  429  |  تاریخ: 1399/11/04

قم- مدیرکل اوقاف قم با تاکید بر حمایت از طرح هاي در مسیر رونق و جهش تولید گفت: در جنگ اقتصادي و علمی با
دشمنان، باید به اینگونه اقدامات بها بدهیم و از اشتغال زایی حمایت کنیم.

قم- مدیرکل اوقاف قم با تاکید بر حمایت از طرح هاي در
مسیر رونق و جهش تولید گفت: در جنگ اقتصادي و
علمی با دشمنان، باید به اینگونه اقدامات بها بدهیم و از

 
اشتغال زایی حمایت کنیم. 

به گزارش خبرگزاري مهر، حجت الاسلام والمسلمین
عباس اسکندري پیش از ظهر شنبه در حاشیه بازدید از
کارگاه هاي خیاطی که در راستاي اجراي طرح شمیم
خدمت در حرم مطهر امامزاده سید معصوم (ع) برپا شده
در گفتگو با خبرنگاران، گفت: رونق و جهش تولید، شعار

سال گذشته و امسال هستند که از سوي رهبر معظم انقلاب تعیین شده اند و از همه دست اندر کاران این طرح تشکر می کنم چرا

 
که زمینه اي را براي کارآفرینی و اشتغال ایجاد کرده اند. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با اشاره به اینکه این اداره کل آماده هرگونه همکاري و پشتیبانی از طرح هاي این چنینی را
دارد، افزود: در شرایطی که شیوع کرونا از یک سو و مشکلات اقتصادي دیگر سو، فشار بر مردم را بیشتر کرده است، باید به اینگونه

 
اقدامات بهاي بیشتري بدهیم. 

وي با تاکید بر اینکه استکبار جهانی جنگ علمی، اقتصادي و فرهنگی را همزمان با هم علیه ما آغاز کرده اند زیرا می دانند با وجود
قدرت بالاي نیروهاي مسلح جمهوري اسلامی، توان رویارویی نظامی را ندارند هر چند حرکت هاي مذبوحانه اي را انجام می دهند که
از آن جمله می توان به ترور شهید قاسم سلیمانی و دانشمندانی همچون شهید محسن فخري زاده اشاره کرد، ادامه داد: لازم است
اقدامات گسترده اي صورت بگیرد تا مردم همچنان در صحنه بمانند و با وجود فشار اقتصادي و مشکلات زیادي که براي برخی اقشار

 
به وجود آمده، طرح هاي اشتغال زایی و کارآفرینی می تواند کمک حال آنها باشد. 

حجت الاسلام و المسلمین اسکندري در پایان گفت: می توانیم از بناهاي که در اختیار داریم، براي اختصاص مکان برپایی کارگاه هاي
مهارت افزایی استفاده کنیم و اقدامات پشتیبانی و حمایتی دیگري هم توسط اداره کل اوقاف استان قم پیش بینی شده است.



امضاي تفاهم نامه همکاري میان بسیج و کمیته امداد/ آمادگی بسیج براي

مردمی کردن اقتصاد کشور

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  430  |  تاریخ: 1399/11/04

به گزارش خبرنگار اجتماعی دفاع پرس، تفاهم نامه
همکاري میان سازمان بسیج مستضعفین و کمیته امداد
امام خمینی (ره)، امروز (شنبه) به منظور همکاري بسیج و
کمیته امداد در حوزه هاي اشتغال، خدمت رسانی، مسکن،
توانمندسازي اقتصادي و دیگر حوزه هاي خدمات عمرانی و
اجتماعی، با حضور سردار «غلامرضا سلیمانی» رئیس
سازمان بسیج مستضعفین و «مرتضی بختیاري» رئیس

 
کمیته امداد امام خمینی (ره) امضا شد. 

 
آمادگی بسیج براي مردمی کردن اقتصاد کشور 

سردار «غلامرضا سلیمانی» در آیین امضاي این تفاهم نامه، با بیان این که امیدواریم در قالب این تفاهم نامه، بسیج به عنوان خادم
ملت به ویژه محرومین، کمک هاي موثري داشته باشد، اظهار داشت: با گسترش و تعمیق این تفاهم نامه، می توانیم براساس منظومه

 
فکري رهبر معظم انقلاب اسلامی، یک حرکت عمومی را در جهت اشتغال، کارآفرینی و شرکت هاي دانش بنیان آغاز کنیم. 

وي افزود: با امضاي این تفاهم نامه، در پی آن هستیم که بتوانیم اشتغال را گسترش دهیم تا اقتصاد کشور مردمی شود؛ لذا این

 
آمادگی را داریم که تمام ظرفیت ها را بسیج کنیم تا مسئولیت خود را فرا تر از مفاد تفاهم نامه انجام دهیم. 

سردار سلیمانی ادامه داد: اعتلاي جامعه مستضعف و افرادي که تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) یکی از آرمان هاي امام

 
راحل است که امیدواریم در قالب این تفاهم نامه، این موضوع اجرایی شود. 

 
اجراي این تفاهم نامه باعث دلگرمی نیازمندان می شود 

«مرتضی بختیاري» رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) نیز در آیین امضاي این تفاهم نامه، اظهار داشت: ظرفیت هاي زیادي در
کشور وجود دارد که باعث می شود هیچ مشکلی بدون حل نماند؛ به عنوان مثال، ما در بزرگ ترین مشکل کشور که دفاع مقدس بود،

 
در نهایت پیروز شدیم و این موضوع در تمام فتنه هایی که کشورمان با آن مواجه بوده نیز صادق است. 

وي افزود: «اشتغال»، «مسکن» و «فرهنگ سازي» سه رکن اساسی کمیته امداد امام خمینی (ره) در بخش «توانمندسازي» هستند

 
که همواره مورد توجه قرار داشته و این تفاهم نامه نیز در همین راستا تنظیم شده است. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) ادامه داد: اجراي این تفاهم نامه همزمان با تحریم هاي ظالمانه دشمن، می تواند باعث دلگرمی



 
نیازمندان شود؛ حتی آن هایی که تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) قرار ندارند. 

انتهاي پیام/ 231



طرح یارانه دستمزد، 725 گلستانی را شاغل کرد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  431  |  تاریخ: 1399/11/04

معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون گلستان از اشتغال 725 گلستانی در طرح پرداخت یارانه دستمزد خبر داد.

بی باك، معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و
رفاه اجتماعی گلستان در گفت و گو با خبرنگار گروه استان
هاي باشگاه خبرنگاران جوان از گرگان، گفت: طرح
پرداخت یارانه دستمزد حدود 3 ماه است که در گلستان

 
اجرا شده و در این طرح، 725 نفر مشغول بکارشدند. 

او ادامه داد: بیش از 70 درصدشاغلین طرح پرداخت یارانه

 
دستمزد فارغ التحصیلان دانشگاهی هستند. 

این مقام مسئول گفت: یارانه دستمزد وجهی است که دولت به صورت ماهانه، بابت بخشی از دستمزد نیروي کار که شغل اولی هستند

 
به منظورحمایت ازکار وسرمایه انسانی به عنوان یارانه به کارفرماي واجد شرایط، پرداخت می کند. 

 
معاون کارآفرینی و اشتغال گفت: 30 درصد از دستمزد مصوب شوراي عالی کاربه مدت 12 ماه به حساب کارفرما واریز می شود. 

 
او گفت: از اهداف این طرح، کاهش هزینه هاي بکارگیري نیروي کار جدید براي کارفرما است. 

بی باك گفت: پایداري تولید و اشتغال و همچنین افزایش فرصت اشتغال براي فارغ التحصیلان دانشگاهی دربازارکار، از اهداف دیگر
طرح یارانه دستمزد است.



همکاري نهادهاي حمایتی براي رفع مشکل مسکن محرومان
جامعه

همکاري نهادهاي حمایتی براي رفع مشکل مسکن محرومان جامعه

منبع: قلمناشماره خبر:  432  |  تاریخ: 1399/11/04

سیدمرتضی بختیاري در سفر به استان قم با آیت االله العظمی نوري همدانی از مراجع تقلید دیدار کرد. رئیس کمیته امداد در
دیدار با آیت االله نوري همدانی با اشاره به تکانه هاي اقتصادي اخیر و مشکلات ایجاد شده براي اقشار محروم کشور گفت:

گران شدن کالاهاي ضروري، مشکلاتی را براي مردم ایجاد کرد اما حمایت مراجع ...

رئیس کمیته امداد در دیدار با مراجع عظام تقلید بیان
کرد: همکاري نهادهاي حمایتی براي رفع مشکل مسکن
محرومان جامعه قم - رئیس کمیته امداد گفت: با همکاري

بنیاد مستضعفان، ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)، بسیج، سپاه و آستان قدس رضوي به دنبال رفع مشکل مسکن محرومان و

 
مددجویان هستیم. 

 
سیدمرتضی بختیاري در سفر به استان قم با آیت االله العظمی نوري همدانی از مراجع تقلید دیدار کرد. 

رئیس کمیته امداد در دیدار با آیت االله نوري همدانی با اشاره به تکانه هاي اقتصادي اخیر و مشکلات ایجاد شده براي اقشار محروم
کشور گفت: گران شدن کالاهاي ضروري، مشکلاتی را براي مردم ایجاد کرد اما حمایت مراجع و علما و نمایندگان ولی فقیه در استان

 
ها، ائمه جمعه، استانداران و همت مردم نیکوکار، باعث شد فشار مضاعفی به مددجویان کمیته امداد وارد نشود. 

وي با اشاره به رونمایی از علامت جمعی فرش هاي دستباف مددجویان که با حضور نماینده سازمان جهانی ثبت مالکیت معنوي و
رئیس سازمان ثبت اسناد و املاك کشور برگزار شد، گفت: با این اقدام فرش دستباف مددجویان کمیته امداد داراي نشان جهانی شد

 
و امیدواریم در سال هاي آینده شاهد درخشش تولیدات مددجویان در بازارهاي جهانی باشیم. 

وي ادامه داد: بنیاد مستضعفان، ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، بسیج، سپاه، آستان قدس رضوي این نهاد را در رسیدگی به

 
نیازمندان به خوبی یاري کرده اند و در حوزه مسکن نیز به دنبال همکاري جدي با این دستگاه ها هستیم. 

رئیس کمیته امداد در بخش پایانی صحبت هاي خود عملکرد کمیته امداد استان قم را در مسکن، اشتغال و جذب کمک هاي مردمی،

 
موفق عنوان کرد و گفت: از مراجع عظام و علما و مسئولان استان که این نهاد را حمایت و یاري می کنند قدردانی می کنم. 

آیت االله نوري همدانی از مراجع تقلید نیز در این دیدار با اشاره به اینکه نهاد مقدس کمیته امداد شجره طیبه اي است که توسط امام
راحل بنا نهاده شد، گفت: اگر امروز شاهد ثمرات این درخت پر برکت هستیم به خاطر اخلاص آن مرد الهی و نفس قدسی و پاك

 
اوست. 

وي با تاکید بر اینکه در نظام اسلامی از بین بردن فقر، ظلم و جهل بسیار تاکید شده است، گفت: فقرا و ایتام در نظام اسلامی نباید

 
فراموش شوند. 



آیت االله نوري همدانی تصریح کرد: در اسلام بهترین کارها خوشحال کردن فقرا و نیازمندان و رفع احتیاج آنها است و کمیته امداد

 
نقش مهمی در کاهش فقر ایفا کرده است. 

 
رئیس کمیته امداد همچنین ادامه دیدارها با آیات عظام تقلید، با آیت االله العظمی علوي گرگانی دیدار کرد. 

بختیاري با بیان اینکه کمیته امداد از دوره حمایتی عبور کرده و به دوره توانمندسازي رسیده است، تاکید کرد: به جز سالمندان و
بیماران صعب العلاج که از خدمات دائمی کمیته امداد برخوردار هستند، دیگر اقشار تحت حمایت باید به خودکفایی رسیده و از

 
حمایت این نهاد خارج شوند. 

رئیس کمیته امداد با تشریح ابعاد مختلف توانمندسازي مددجویان خاطرنشان کرد: اشتغال، مسکن، خودباوري و فرهنگ سازي در

 
قالب مبانی مذهبی به عنوان سه رکن اساسی توانمندسازي مورد توجه کمیته امداد است. 

بختیاري با تاکید بر اینکه کمیته امداد تا پایان امسال 200 هزار اشتغال ایجاد خواهد کرد، اضافه کرد: در پویش ایران همدل مردم و

 
در طرح هاي اطعام ماه مبارك رمضان، اطعام مهدوي و اطعام حسینی خیران در کمک به نیازمندان غوغا کردند. 

وي با تقدیر از اعتماد مردم و پیگیري هوشمندانه آنها در کمک به خانواده هاي نیازمند، گفت: با وجود مشکلات اقتصادي و تورم،

 
میزان کمک هاي مردمی در 9 ماهه امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته دو برابر شده است. 

بختیاري با اشاره به تاسیس صندوق قرض الحسنه امداد ولایت، گفت: وام هاي این صندوق مطابق اصول اسلامی و بدون سود به

 
صورت قرض الحسنه ارائه می شود. 

آیت االله سیدمحمد علوي گرگانی از مراجع تقلید نیز در این دیدار، برکات کمیته امداد را از وجود امام راحل دانست و گفت: از تلاش

 
هاي مدیران و امدادگران به خاطر خدمات شایسته اي که به مددجویان دارند قدردانی می کنم و شکر خداوند را به جاي می آورم. 

وي با تاکید بر اینکه باید گزارش خدمات خود را به اطلاع مردم برسانید، گفت: مردم باید بدانند که کمیته امداد چه خدماتی به

 
نیازمندان می دهد. 

آیت االله علوي گرگانی با اشاره به حدیث «أخلِصِ العَمَل فَإنَّ النِّاقدَ بصَیرٌ بصَیر» از پیامبر اکرم(ص) گفت: دقت کنید که تمام

 
کارهایتان را براي رضاي خدا خالص کنید چرا که بازرس عمل بسیار بیناست. 

وي با بیان اینکه از تلاش ها و زحمات امدادگران نهاد مقدس کمیته امداد باخبرم، افزود: اخلاص در کارهایتان را بیشتر کنید تا جزو

 
مخلصین له الدین باشید. 

این مرجع تقلید با انتقاد از سودهاي بانکی و دیرکردهایی که از مردم دریافت می کنند، از کمیته امداد بخاطر تسهیلات قرض الحسنه

 
که در صندوق قرض الحسنه امداد ولایت پرداخت می کند، قدردانی کرد. 

انتهاي پیام/



افتتاح چهار مرکز نیکوکاري تخصصی در مراکز دانشگاهی استان
قم

افتتاح چهار مرکز نیکوکاري تخصصی در مراکز دانشگاهی استان قم

منبع: قلمناشماره خبر:  433  |  تاریخ: 1399/11/04

سیدمرتضی بختیاري در مراسم افتتاح چهار مرکز نیکوکاري در دانشگاه هاي قم، علوم پزشکی و صنعتی و دانشگاه حضرت
معصومه (س) قم، با تاکید بر نقش و ظرفیت عظیم مردم در حل مشکلات جامعه و کشور افزود: در طول انقلاب ثابت شد هر

جا مردم وارد میدان شوند، موفقیت تضمین شده است. وي با تلاش هاي جهادي (...) نوشته ...

با حضور رئیس کمیته امداد انجام شد: افتتاح چهار مرکز
نیکوکاري تخصصی در مراکز دانشگاهی استان قم قم
-چهار مرکز نیکوکاري تخصصی دانشگاهی با حضور رئیس

 
کمیته امداد در دانشگاه هاي حضرت معصومه (س)، صنعتی، علوم پزشکی و دانشگاه قم به بهره برداري رسید. 

سیدمرتضی بختیاري در مراسم افتتاح چهار مرکز نیکوکاري در دانشگاه هاي قم، علوم پزشکی و صنعتی و دانشگاه حضرت معصومه
(س) قم، با تاکید بر نقش و ظرفیت عظیم مردم در حل مشکلات جامعه و کشور افزود: در طول انقلاب ثابت شد هر جا مردم وارد

 
میدان شوند، موفقیت تضمین شده است. 

وي با تلاش هاي جهادي در دانشگاه ها را بهترین نمونه مشارکت مردمی دانست و افزود: دانشجویان جوان و اساتید ارزشی در مراکز

 
علمی و دانشگاه ها کار را به جایی رساندند که کشورمان در بسیاري از زمینه هاي علمی در دنیا رتبه هاي برتر را کسب کرده است. 

بختیاري با اشاره به راه اندازي بیش از پنج هزار مرکز نیکوکاري در کشور، تصریح کرد: وقتی کار به مردم واگذار می شود استعدادها

 
شناسایی و شکوفا شده و اتفاقات مبارکی رخ می دهد. 

رئیس کمیته امداد خاطرنشان کرد: براي اینکه امدادرسانی را مردمی کنیم، در گام اول مراکز نیکوکاري محله و مسجدمحور راه

 
اندازي شد. 

وي اضافه کرد: با راه اندازي مراکز نیکوکاري در مساجد و محلات، کار خدمت رسانی به نیازمندان هر محله به مرکز نیکوکاري مسجد

 
همان محله واگذار شد. 

بختیاري موفقیت و دستاوردهاي مراکز نیکوکاري مساجد را مقدمه راه اندازي مراکز تخصصی عنوان و اظهار کرد: پس از مراکز
نیکوکاري محله محور و مسجدمحور، مراکز نیکوکاري تخصصی در مراکز دانشگاهی، صنعتی و ... راه اندازي شد که نمونه آن همین

 
مراکز نیکوکاري تخصصی است که امروز در دانشگاه افتتاح شد. 

وي با بیان اینکه مشاوره و مشارکت اساتید دانشگاه ها، اعضاي هیئت علمی و دانشجویان این نهاد را در مددرسانی به نیازمندان و
فقرزدایی کمک می کند، گفت: با روش هاي علمی و تخصصی، رسیدن به هدف مقدس توانمندسازي مددجویان و ایجاد درآمد با

 
ثبات براي آنها بیشتر قابل دسترس است. 

رئیس کمیته امداد از اشتغال، مسکن و فرهنگ سازي خودباوري و خوداتکایی مددجویان به عنوان سه رکن اساسی توانمندسازي نام



برد و افزود: باید فرهنگ «من می توانم» را در افراد نیازمند و مددجویان اشاعه دهیم و در برنامه ریزي هاي این نهاد براي اشتغال

 
مددجویان به مدیریت دانش و حضور فعال استارتاپ ها نیاز داریم. 

وي ظرفیت مددجویان کمیته امداد در اشتغال کشور را یادآور شد و گفت: در ابتداي شیوع ویروس کرونا که کشور با کمبود ماسک

 
مواجه شده بود، مددجویان کمیته امداد روزانه یک میلیون ماسک تولید و در اختیار دانشگاه هاي علوم پزشکی قرار می دادند. 

بختیاري همچنین از رونمایی علامت جمعی فرش هاي دستباف مددجویان کمیته امداد، با حضور نماینده سازمان جهانی ثبت
مالکیت معنوي و رئیس سازمان ثبت اسناد و املاك کشور خبر داد و گفت: فرش هاي دستباف مددجویان کمیته امداد با نام تجاري

 
«احسان» ثبت جهانی شد که در فروش فرشهاي دستباف در بازارهاي جهانی تأثیر مثبت و قابل توجهی خواهد داشت. 

در ادامه بختیاري ظرفیت فرهنگی دانش آموزان و دانشجویان تحت حمایت را مورد تاکید قرار داد و گفت: هم اکنون6 هزار نخبه، 83

 
هزار دانشجو و 735 هزار دانش آموز، تحت حمایت این نهاد هستند که می توانند در آینده کشور نقش به سزایی ایفا کنند. 

انتهاي پیام/



رفع مشکل مسکن، اشتغال و ازدواج مددجویان در اولویت
خدمات کمیته امداد قرار گیرد

رفع مشکل مسکن، اشتغال و ازدواج مددجویان در اولویت خدمات کمیته

امداد قرار گیرد

منبع: قلمناشماره خبر:  434  |  تاریخ: 1399/11/04

آیت االله العظمی مکارم شیرازي در دیدار با سیدمرتضی بختیاري، رئیس کمیته امداد با تقدیر از خدمات کمیته امداد به
خانواده هاي نیازمند، گفت: رفع مشکل مسکن، اشتغال، ازدواج و تحصیل مددجویان باید در اولویت خدمات این نهاد قرار

گیرد. وي از طرح توانمندسازي مددجویان کمیته امداد به نیکی یاد کرد و افزود: این ...

آیت االله مکارم شیرازي در دیدار با رئیس کمیته امداد: رفع
مشکل مسکن، اشتغال و ازدواج مددجویان در اولویت
خدمات کمیته امداد قرار گیرد قم -آیت االله العظمی مکارم

شیرازي در دیدار با رئیس کمیته امداد، خواستار تقویت کیفیت خدمات این نهاد شد و گفت: رفع مشکل مسکن، اشتغال و ازدواج

 
مددجویان باید در اولویت خدمات کمیته امداد قرار گیرد. 

آیت االله العظمی مکارم شیرازي در دیدار با سیدمرتضی بختیاري، رئیس کمیته امداد با تقدیر از خدمات کمیته امداد به خانواده هاي

 
نیازمند، گفت: رفع مشکل مسکن، اشتغال، ازدواج و تحصیل مددجویان باید در اولویت خدمات این نهاد قرار گیرد. 

وي از طرح توانمندسازي مددجویان کمیته امداد به نیکی یاد کرد و افزود: این گونه کارها اهمیت بسیاري دارد چون بیشتر مددجویان

 
این نهاد توان کار کردن را دارند و نباید در بلندمدت به کمیته امداد وابسته شوند. 

 
این مرجع تقلید ادامه داد: خدمات کمیته امداد فقط باید براي سالمندان و بیماران صعب العلاج استمرار داشته باشد. 

آیت االله العظمی مکارم شیرازي آموزش مددجویان را از نیازهاي ضروري افراد تحت حمایت عنوان و اظهار کرد: در یاري رسانی به

 
خانواده هاي نیازمند، کیفیت خدمات را نسبت به کمیت آن تقویت کنید. 

 وي اطلاع رسانی خدمات کمیته امداد را ضروري و مفید برشمرد و افزود: اگر براي معرفی فعالیت هاي خود اقدام کنید دو فایده دارد؛

 
اول اینکه تبلیغ اسلام را کرده اید و دوم خیران و حامیان بیشتري پیدا می کنید. 

آیت االله مکارم شیرازي کار در کمیته امداد را یک عبادت برشمرد و گفت: اگر این عبادت با دلسوزي همراه شود نه تنها مورد پسند

 
اسلام است بلکه برکات فراوانی خواهد داشت و بلاهاي زیادي را از جامعه دور می کند. 

انتهاي پیام/



قالیباف: مرغ باید کیلویی 10 هزار تومان باشد نه 25 هزار تومن

منبع: قلمناشماره خبر:  435  |  تاریخ: 1399/11/04

رئیس مجلس شوراي اسلامی با انتقاد از لایحه بودجه 1400، گفت: مجلس نرخ ارز و سقف فروش نفت را تعیین نمی کند
بلکه می خواهد مانع از تصمیم گیري هاي تورم زاي دولت شود. نوشته قالیباف: مرغ باید کیلویی 10 هزار تومان باشد نه 25

... .qalamna.ir | Qalam News Agency | هزار تومن اولین بار در قلمنا | وبگاه خبري قلم

قالیباف: مرغ باید کیلویی 10 هزار تومان باشد نه 25 هزار
تومن رئیس مجلس شوراي اسلامی با انتقاد از لایحه
بودجه 1400، گفت: مجلس نرخ ارز و سقف فروش نفت را
تعیین نمی کند بلکه می خواهد مانع از تصمیم گیري هاي

 
تورم زاي دولت شود. 

به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف با حضور در مراسم
تقدیر از پژوهشگران برتر مرکز پژوهش هاي مجلس ضمن
تبریک ولادت باسعادت دخت نبی اکرم صدیقه کبري و
آغاز دهه فجر و ولادت باسعادت حضرت امام خمینی (ره)،

گفت: از اینکه امروز توفیق پیدا کرده ام تا در جمع شما باشم بسیار خوشحالم، چندماهی است که تلاش دارم چنین فرصتی ایجاد

 
شود تا در خدمت شما باشم چرا که اعتقاد قلبی بنده این است که مرکز پژوهش ها اهمیت زیادي براي کشور و تحول در کشور دارد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی نکاتی را در خصوص دفتر مرکز پژوهش ها در قم و مرکز تحقیقات مجلس در این استان بیان کرد و
اظهار داشت: تصور نشود این دو مرکز قرار است کار موازي و تکراري انجام دهند، مرکز پژوهش هاي قم متمرکز بر موضوعات کاربردي
است و  مرکز تحقیقات قم براي تحقیقات بنیادي در نظر گرفته شده است تا آغاز و شروع هر قانون منطبق بر شرع مقدس و فقه

 
اسلامی باشد. 

وي با بیان اینکه کشور امروز درگیر چالشی جدي است که آن را در حکمرانی کشور می بینیم، بیان کرد: گفته می شود اشکال کار در
این است که جاي علم بر پیشانی سیاست خالی است، به اعتقاد بنده اشکال فراتر است چرا که کشور براساس سیستم بروکراسی
یکصدساله که به همه ما ارث رسیده است، اداره می شود. این سیستم نه در اختیار سیاستمداران است و نه در اختیار حوزه علم. هر

 
مدیري در بخش و قوایی بخواهد تصمیمی را اجرا کند یا هیچ وقت اجرا نمی شود یا ناقص اجرا می شود. 

قالیباف اظهار داشت: خروجی گزارش هاي عملکرد برنامه توسعه سوم تا ششم نشان می دهد که سوءمدیریت در بخش هاي مختلف

 
کشور وجود دارد و اگر به صورت پانسیونی برخی مجموعه ها موفق عمل کرده اند به دلیل مدیریت درست مدیر آن مرکز بوده است. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: مرکز پژوهش ها باید به این سوال پاسخ دهد که رسالت آن چیست؟ چرا که اشکالات ما از
جایی شروع شد که هر مجموعه اي از فلسفه وجودي خود فاصله گرفته و کارها روي زمین مانده است و به یک مجموعه بی خاصیتی



تبدیل شده که در کار دیگران دخالت کرده و ایجاد مزاحمت می کند. در واقع باعث ایجاد نظام آشفته در این نظام بروکراسی می

 
شود. 

وي با تاکید بر اینکه مجلس باید در رأس امور، سیاستگذار و ریل گذار باشد تا بتواند هم برنامه بدهد و هم نظارت کند، گفت: باید
مشخص شود که مرکز پژوهش ها چه رسالتی دارد چرا که مرکز تنها متعلق به مجلس نیست و گنجینه اي براي تحول در چالش و

 
اشکال اساسی کشور است. 

قالیباف با بیان اینکه دو رویکرد براي مرکز پژوهش ها قابل تصور است، گفت: یک رویکرد می تواند کارگزار پیرو باشد یعنی آنچه که
تاکنون صورت گرفته و رویکرد دیگر می تواند کارفرماي پیش رو باشد که به نظر بنده باید رویکرد دوم براي مرکز پژوهش هاي

 
مجلس اتخاذ شود. 

وي ادامه داد: نمی توانیم بگوییم براي کشور 10 اولویت داریم و در سطح مجلس و مرکز پژوهش ها، در خلال مسیر ریل گذاري،
متمرکز به موضوعاتی باشیم که صرفا گره هاي خرد و ریز را منفعلانه دنبال و حل کنیم، این مسیر باید اصلاح شود و انباشت گره ها
از تصمیم ها را باز کنیم، چرا که انواع موانع بر سر راه مردم از جمله در حوزه هاي اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و محیط

 
زیست وجود دارد و باید غل و زنجیر را از خود باز کنیم. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: یکی از موضوعاتی که می تواند دور بسته ضعف و سوءمدیریت در کشور را بشکند آن هم به
دست افراد جوان، انقلابی، متعهد، خلاق، وقت گذار، حاضر در میدان، آگاه به مسائل روز، کارکشته، با تجربه، با نشاط و با گفت وگوي

 
لازم در همه سطوح مدیریتی نظام اداري و اجرایی، همین لایحه بودجه است. 

قالیباف با تاکید بر اینکه امروز در بودجه انضباط نداریم، بیان کرد: مجلس نرخ ارز را تعیین نکرده است ما نادان و ناشی به اقتصاد

 
نیستیم، نه مجلس و نه دولت قادر نیست نرخ ارز را تعیین کند چرا که نرخ ارز نتیجه مدیریت و عملکرد ما در کف بازار است. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: ما در مجلس ایستاده ایم تا سیاست ارزي را در نظر بگیریم که هر دولتی روي کار آمد نتواند
از این سیاست خارج شود، این تهمت ناروا است که می گویند مجلس نرخ ارز تعیین کرده است بلکه ما می گوییم تفاوت نرخ تسعیر
ارز با نرخ آزاد که حجم بسیار زیادي است به حدي که بیشتر از بودجه جاري است، کجا خرج می شود؟ اکنون ناراحت همین موضوع

 
هستند. 

وي ادامه داد: حتی گفته می شود مجلس سقف درآمد نفتی را بسته است در حالی که این چنین نیست هرچقدر می خواهند این
سقف را بالا ببرند ولی باید واقع بینانه به شرایط نگاه کنیم، در شرایط سخت کنونی تحقق فروش روزانه 1.5 میلیون بشکه نفت ممکن
است و اگر بیشتر تحقق پیدا کند مهم است که بدانیم این درآمد نفتی کجا خرج می شود آیا منجر می شود به این که دولت چاق و

 
هزینه ها بالاتر رود. 

قالیباف با اشاره به برخی جزئیات لایحه بودجه 1400، گفت: در بودجه اي که دولت ارائه کرده است هزینه ها به نسبت سال گذشته
46 درصد افزایش یافته، در مقابل میزان افزایش درآمد 10 درصد بوده است که این یعنی 36 درصد گپ ایجاد شده است در واقع قرار
است از جیب مردم برداشته شود از این رو اعتقاد داریم سیاست هاي مالی غلط دولت در سیاست پولی اثرگذار بوده و تورم را بالاتر

 
می برد. 



رئیس مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: وقتی گرانی و تورم در جامعه رخ دهد کارگر و کارمند هرچقدر کار کنند، وام بگیرند دیگر باید

 
آرزوي مسکن را فراموش کنند، در واقع مجلس می خواهد جلوي تصمیم هاي تورم زا در دولت را بگیرد. 

قالیباف اظهار داشت: می گویند ما به فکر معیشت مردم هستیم، لذا باید گفته شود که ما نیز به فکر معیشت مردم بوده ایم و البته
خواهیم بود اما این سوال وجود دارد که چرا با ارز 4200 تومانی که قرار بود قیمت ها ارزان شود، تا اینکه کالاهاي اساسی را در اختیار
مردم قرار دهند، اما مشاهده کرده ایم که نرخ ارز همچنان بالا می رود و قیمت ها هم افزایش می یابد و این به گونه اي است که با

 
بالا رفتن نرخ ارز اقلام اساسی همچون تخم مرغ و کالاهاي دیگر قیمت دوچندانی پیدا می کنند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: اگر به اعداد و ارقام نگاهی بیندازیم چند 10 میلیارد دلار رفته است و می خواهم بگویم تا
مهرماه سال 1400 به طور دقیق با همین شرایط سخت ارزي 4.2 میلیارد دلار به نهاده هاي دامی اختصاص یافته است پس مرغ باید
با احتساب سالن اجاره اي مرغداري، دارو، واکسن، و همه این مسائل، کیلویی حدود 10 هزار تومان یعنی باید یک و نیم دلار باشد، اما

 
مرغ را در حال حاضر کیلویی 25 هزار تومان به مردم می دهید، این سوال وجود دارد که مابه التفاوت این ارز کجا رفته است؟ 

وي تأکید کرد: ما حتماً باید در بودجه سال آینده تفکیک کنیم و سیاستی را براي این کار مشخص خواهیم کرد. بنابراین مجلس
شوراي اسلامی تعیین می کند یارانه را ابتداي زنجیره به مردم بدهد یا اینکه آن را در انتهاي زنجیره در اختیار مردم بگذارید؛ این

 
موضوع را مشورت گرفته ایم و البته مشخص هم هست. 

رئیس نهاد قانونگذاري کشور گفت: حرفمان این است که وقتی سیاست دولت بر این بوده که مردم رونق اقتصادي را به گونه اي
ببینند که دیگر 45 هزار تومان را طلب نکنند و این آرزوي ما است ولی این وعده دولت تحقق پیدا نکرده، ما در مجلس پاي این
ایستاده ایم. حالا که این موضوع محقق نشده و قیمت مرغ گرانتر شده است. مابه التفاوت ارز مال مردم است. بنابراین اجازه نمی
دهیم که دولت آن را خرج شرکت هاي دولتی کند و تا 60 میلیارد در این زمینه به این شرکت ها کمک شود و البته خدماتی را که

 
تولید می کنند نیز گرانتر براي دولت تمام شود لذا ما جلوي این را می گیریم پس اگر این گران شد باید یارانه هم افزایش پیدا کند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: من نمی خواهم آمار و ارقام بدهم اما مابه التفاوت ارزي که در این زمینه مشاهده می شود
حدود 80 هزار میلیارد است، پس این مبلغ باید به جیب مردم برود تا مشکلات آنها مرتفع شود و مجلس مصمم است این کار انجام

 
شود، البته با رویکرد توانمندسازي، توجه به سلامت، معیشت، محرومیت زدایی و تولید و اشتغال این کار باید انجام شود. 

وي تصریح کرد: تولید و اشتغال را نباید اشتباه فرض کنند، باید گفته شود چه میزان ارز براي تولید و اشتغال از صندوق توسعه ارزي
با اجازه حضرت آقا به درخواست دولت اختصاص یافته است و البته چقدر بودجه براي اشتغال پیش بینی کرده اند، بنابراین براي
اشتغال روشی می خواهد که باید نظام بروکراسی را حل کرد. اشتغال این نیست که بگوییم پول داده ایم و یک شوراي اشتغال درست
کنند و بگویند یک میلیون شغل ایجاد شده است، اما درب هر خانه اي را که می زنید می گویند این موضوع محقق نشده است. ما

 
وقتی می گوییم دو میلیون بیکار داریم و یک میلیون آن مشغول به کار شده اند حداقل بایستی 30 درصد آنها داراي شغل باشند. 

رئیس نهاد قانونگذاري افزود: مشکل کشور درآمد نیست بلکه هزینه است، اختصاص 100 میلیارد دلار اثري در تولید و اشتغال ندارد،

 
این جایی است که باید به آن توجه کرد. 

قالیباف گفت: اختلاف دیدگاه در مسائل سیاسی با دولت وجود دارد اما در جلسات مخلتف گفته ایم که ما در مجلس براي حل
مشکلات اقتصادي تمام قد در خدمت دولت براي افتخارآفرینی کشور قدم برخواهیم داشت، بنابراین بحث هاي سیاسی در این



تصمیمات اثري ندارد و نمونه هایی بوده که به دولت کمک شده است. امروز هم می گوییم براي حل مشکلات مردم به دولت کمک

 
خواهیم کرد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تأکید کرد: مجلس شوراي اسلامی قانون را تصویب می کند و اجرا کردن آن نیز با دولت است، به همین
دلیل بوده که مصوبات دولت به هیأت تطبیق مجلس ابلاغ و پس از آن اجرایی می شود ضمن اینکه نظارت و ارزیابی هم با مجلس

 
شوراي اسلامی است لذا براي خدمت به مردم با همه وجود گام برخواهیم داشت. 

وي اظهار کرد: مرکز پژوهش ها باید در جایگاه یک کارفرماي پیشرو باشد و از کارگزار پیرو عبور کند تا  این چرخه غلط مدیریت و
نظام بروکراسی که مردم را تحت فشار قرار می دهد، حل شود، این رسالت برعهده مرکز پژوهش ها است. بخش هاي اقتصادي می

 
دانند که با مرکز پژوهش ها جلسات مداومی داشته ام و این قضیه از روز نخست ورودم به قوه مقننه شکل گرفته است. 

رئیس نهاد قانونگذاري گفت: براي برنامه هفتم توسعه باید با این نگاه وارد کار شویم تا گام هاي جدي برداشته شود و همانطور که
حضرت آقا فرمودند رفع و خنثی سازي تحریم صورت گیرد و این موضوع باعث می شود که دشمنان و در رأس آنها آمریکا زیاده

 
خواهی نکنند و حق ملت ما که برداشتن تحریم ها بوده، محقق شود. 

انتهاي پیام



مافیا، اشتغال را به مرحله حذف کشانده است

مافیا، اشتغال را به مرحله حذف کشانده است

منبع: قلمناشماره خبر:  436  |  تاریخ: 1399/11/04

عباس براهیمی در نشست هم اندیشی با فعالان اقتصادي اظهار کرد: استان هرمزگان به صورت ویژه در عرصه اقتصادي  فعال
بوده است و با حضور ویروس کرونا بخش هاي خصوصی در حمایت از مردم و حمایت هاي عام المنفعه ورود  کرده و با

سخاوت دین خود را نسبت به مردم ادا کرده اند. وي در (...) نوشته مافیا، اشتغال را به ...

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی بندرعباس مطرح کرد: مافیا، اشتغال را به
مرحله حذف کشانده است هرمزگان-عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی

 
بندرعباس گفت: وجود مافیا در اقتصاد کشور، اشتغال را به مرحله حذف کشانده است. 

عباس براهیمی در نشست هم اندیشی با فعالان اقتصادي اظهار کرد: استان هرمزگان به صورت ویژه در عرصه اقتصادي  فعال بوده
است و با حضور ویروس کرونا بخش هاي خصوصی در حمایت از مردم و حمایت هاي عام المنفعه ورود  کرده و با سخاوت دین خود

 
را نسبت به مردم ادا کرده اند. 

وي در ادامه تصریح کرد:آلایندگی هاي زیست محیطی و بار ترافیکی در استان هرمزگان زیاد است اما مزایاي آن در استان هاي دیگر

 
کشور پرداخت می شود و این جفاي بزرگ به  مردم استان هرمزگان است. 

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی بندرعباس گفت: بخش گردشگري استان هرمزگان به شدت متزلزل شده است و حمایت ها به این

 
بخش در استان هرمزگان قطره چکانی بوده است. 

براهیمی اظهار کرد: تاسیس صندوق حمایت از صنایع دستی  و گردشگري با حمایت دولت و بخش خصوصی می تواند گره گشا باشد.

وي با بیان اینکه اگر در برنامه هفتم توسعه صندوق حمایتی نداشته باشیم این بحران بیشتر می شود ، خاطرنشان کرد:  اگر این رویه

 
ادامه داشته باشد با مشکل بزرگتر مواجه می شویم. 

براهیمی ضمن انتقاد از بانک مرکزي در خصوص بهره مرکب، گفت:  بهره مرکب توسط رئیس بانک مرکزي تکذیب می شود و در این

 
زمینه مافیایی را می بینم که اشتغال را به مرحله حذف کشانده است واشتغال اقتصادي را بلعیده است. 

وي افزود:  در سال هاي گذشته 78 درصد صادرات کل کشور بر عهده استان هرمزگان بوده است و هم اکنون 60 درصد این امر بر

 
عهده بنادر این استان است. 

فعال اقتصادي هرمزگانی وجود 900 کیلومتر نوار ساحلی در این استان بر اهمیت توسعه اتاق هاي بازرگانی مستقل را دوچندان عنوان
کرد و خاطرنشان ساخت:  انتظارات از پارلمان بخش خصوصی نیز بیشتر شده است تا بتوانیم رسالت پایتخت اقتصادي کشور را به

 
خوبی ایفا کنیم. 



انتهاي پیام/



آموزش و پرورش به دنبال توسعه هنرستان هاي وابسته است

منبع: قلمناشماره خبر:  437  |  تاریخ: 1399/11/04

سید حسن قاضی عسگر افزود: بعضی از افراد بیکار به دنبال کار ساده و پر درآمد هستند و حاضر به اشتغال در صنایع نیستند
و یا آموزش لازم را براي اینگونه کارها ندیده اند. وي ادامه داد: آموزش هایی که امروز در دانشگاه هاي کشور ارائه می شود

منطبق بر بازار و نیاز بازار کار نیست. معاون هماهنگی امور اقتصادي ...

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اصفهان خبرداد؛
آموزش و پرورش به دنبال توسعه هنرستان هاي وابسته
است اصفهان_ معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري
اصفهان گفت: آموزش و پرورش به دنبال توسعه هنرستان
هاي وابسته است تا با کمک صنایع و دستگاه هاي اجرایی

 
بتوانند مهارت آموزي را توسعه دهند. 

سید حسن قاضی عسگر افزود: بعضی از افراد بیکار به
دنبال کار ساده و پر درآمد هستند و حاضر به اشتغال در
صنایع نیستند و یا آموزش لازم را براي اینگونه کارها ندیده

 
اند. 

 
وي ادامه داد: آموزش هایی که امروز در دانشگاه هاي کشور ارائه می شود منطبق بر بازار و نیاز بازار کار نیست. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اصفهان با بیان اینکه تعداد زیادي از افراد بیکار مهارتی ندارند اظهار داشت: شوراي مهارت
استان اصفهان را فعال کردیم و جلسات این شورا به صورت ماهانه برگزار می شود و همه دستگاه هاي درگیر در مهارت آموزي باید

 
فعالانه در این نشست ها حضور داشته باشند. 

وي اضافه کرد: آموزش و پرورش به دنبال توسعه هنرستان هاي وابسته است تا با کمک صنایع و دستگاه هاي اجرایی بتوانند مهارت

 
آموزي را توسعه دهند. 

قاضی عسگر خاطرنشان کرد: استارت آپ ها در ماه هاي اخیر کمک هایی را در زمینه مهارت آموزي ارائه کردند و هنرستان هاي

 
مجازي را براي آموزش مطرح کردند که با استفاده از اینترنت و فضاي مجازي می توان کسب و کارهاي مختلف را راه اندازي کرد. 

وي گفت: دانشگاه جامع علمی کاربردي و سازمان فنی و حرفه اي بطور مستقیم در مهارت آموزي درگیر هستند و این سازمان توسعه

 
نظام آموزشی 2گانه را دنبال می کند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اصفهان با بیان اینکه نظام آموزشی 2 گانه پیشرفته است که باید به اصناف و صنایع معرفی

 
شود اظهار داشت: این نظام در کشورهاي آلمانی زبان نتیجه داده است که کار مهارت آموزي با کمک اصناف و صنایع انجام می شود. 



وي گفت: همه مسوولان اصفهان در تلاشند تا مهارت آموزي را توسعه دهند تا نیروهاي کار با کسب مهارت لازم بتوانند در صنایع

 
استان فعالیت موثري داشته باشند. 

انتهاي پیام/



SUV اخبار خراسان جنوبی/ خودکفایی کویرتایر در طراحی و تولید تایرهاي

CUV, براي نخستین بار در کشور

منبع: روزنامه بیرجند امروزشماره خبر:  438  |  تاریخ: 1399/11/04

شناسایی 20 بیمار جدید کرونایی در خراسان جنوبی/2-3 روز گذشته 124 آزمایش تشخیص کرونا در خراسان جنوبی انجام
شد که مجموعا 20 بیمار جدید شناسایی شدند. معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند گفت : در 24 ساعت گذشته

124 آزمایش تشخیص کرونا در خراسان جنوبی انجام شد که مجموعا 20 بیمار جدید شامل 4 ...

 
شناسایی 20 بیمار جدید کرونایی در خراسان جنوبی/3-2 

 
روز گذشته 124 آزمایش تشخیص کرونا در خراسان جنوبی انجام شد که مجموعا 20 بیمار جدید شناسایی شدند. 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند گفت : در 24 ساعت گذشته 124 آزمایش تشخیص کرونا در خراسان جنوبی انجام شد

 
که مجموعا 20 بیمار جدید شامل 4 بستري و 16 سرپایی شناسایی شدند. 

دکتر مهدي زاده افزود : از این تعداد 4 مورد از بیرجند ، 3 مورد از فردوس ، 4 مورد از قاین ، 3 مورد از طبس ، 2 مورد از نهبندان ،

 
یک  مورد از سربیشه و  3 مورد از سرایان بوده است. 

 
وي گفت : هم اکنون 151 بیمار با علائم تنفسی در بیمارستان هاي خراسان جنوبی بستري هستند که 36 نفر کرونا مثبتند. 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند افزود : از این تعداد 10 نفر در بخش مراقبت هاي ویژه بستري هستند که حال عمومی

 
3 نفر وخیم است. 

مهدي زاده گفت : با ثبت یک مورد فوت جدید در بیماران کرونایی آمار فوت ناشی از این بیماري در خراسان جنوبی همچنان 736

 
نفر است. 

وي افزود : در 24 ساعت گذشته 35 بیمار باعلائم تنفسی در بیمارستان هاي خراسان جنوبی پذیرش و در همین مدت 23 بیمار

 
شامل 5 بیمار کرونا مثبت با حال عمومی خوب ترخیص شدند. 

مهدي زاده گفت : از ابتداي شیوع کرونا تا امروز 14 هزار و 143 بیمار با حال عمومی خوب ترخیص شده یا در حال حاضر در

 
قرنطینه خانگی به سر می برند. 

به گفته معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند تا روز گذشته 36 هزار و 249 آزمایش تشخیص کرونا در خراسان جنوبی گرفته

 
شده که منجر به شناسایی 14 هزار و 915 بیمار شد. 

 
کشف 400 میلیون ریال احشام قاچاق در زیرکوه/4 

 
مأموران انتظامی شهرستان زیرکوه در بازرسی از یک وانت نیسان 400 میلیون ریال گاو قاچاق کشف کردند. 

به گزارش امروز خراسان جنوبی فرمانده انتظامی شهرستان زیرکوه گفت : مأموران انتظامی شهرستان زیرکوه هنگام کنترل خودرو

 
هاي عبوري در محور هاي مواصلاتی به یک وانت نیسان مشکوك شدند و خودرو را جهت بررسی بیشتر متوقف کردند. 

سرهنگ حسینی افزود : مأموران در بازرسی از خودرو 2 رأس گاو و یک رأس گوساله قاچاق که فاقد مجوز حمل بود، کشف کردند که

 
ارزش ریالی احشام قاچاق بنا بر نظر کارشناسان 400 میلیون ریال برآورد شد. 

فرمانده انتظامی شهرستان زیرکوه گفت : مأموران در این رابطه یک متهم دستگیر کردند که متهم دستگیر شده به همراه پرونده

 
جهت سیر مراحل قانونی به مراجع قضائی معرفی شد. 



 
ثبت نان سنتی غینیچه خراسان جنوبی در فهرست میراث معنوي/2 

 
مهارت پخت نان سنتی غینیچه شهرستان بشرویه خراسان جنوبی در فهرست میراث معنوي ثبت شد. 

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان جنوبی ، مسئول واحد پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی ، گردشگري و صنایع دستی
استان غینیچه را نوعی نان خشک محلی و کوچک دانست و گفت : برخی از این تعداد انواع نان علاوه بر مصرف تغذیه روزانه خانواده

 
به عنوان نذورات و خیرات نیز در آیین ها و باور هاي مردم استفاده می شود. 

سیداحمد برآبادي افزود: یکی از پر مصرف ترین نان ها دربین مردم بشرویه «نان محلی خشک (غینیچه)» است که به دلیل دارا بودن
کیفیت غذایی بالا و ماندگاري زیاد علاوه بر این که در تنور هاي سنتی و خانگی تهیه می شوند در نانوایی هاي سنتی شهر و روستا

 
هاي اطراف نیز همواره تولید می شود. 

مسئول واحد پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان اعلام کرد: قدمت پخت این نان به بیش از 100 تا
150 سال می رسد.وي افزود: مواد لازم براي تهیه نان خشک (غینیچه) را آب، آرد، نمک، زردچوبه، خمیر مایه و کنجد و سبزي

 
خشک براي تزیین و طعم دار کردن و خاصیت بخشی بیشتر به نان است. 

برآبادي به ارزش هاي شاخص نان سنتی غینیچه اشاره کرد و گفت: کیفیت و ماندگاري این نان به مدت طولانی، گذاشتن خمیر در
دو نوبت براي ترش شدن و خارج شدن هوا از داخل خمیر (نوبت اول بعد از چانه کردن خمیر و نوبت دوم بعد از پهن کردن و قبل از
گذاشتن در تنور)  و صحیح پختن و خشک کردن مناسب و بدون سوخته شدن در تنور مورد نظر بوده که به تجربه ي بالایی نیازمند

 
است از جمله این ارزش هاست. 

بیش از 70 نوع از انواع فرآورده هاي آردي از جمله نان غینیچه، نان تازه (نان پنجه کش)، پتیر ، سیروکی ، نان کلوچه ، نان شکري

 
(زنجفیلی) ، نان گاورسی ، کماچ ، کماچ پتیري و  قلیفی سمنو توسط بانوان خلاق و هنرمند بشرویه تولید می شود . 

 
بیرجند، سومین مرکز استان سرد کشور/2 

 
دماي هوا در تمامی ایستگاه هاي هواشناسی خراسان جنوبی به زیر صفر رسید. 

کارشناس هواشناسی خراسان جنوبی گفت: همانطور که انتظار داشتیم با ریزش هواي سرد از عرض هاي شمالی، شاهد کاهش
محسوس دماي هوا در استان بودیم تا جایی که مجددا حداقل دماي هوا در تمامی ایستگاه هاي هواشناسی خراسان جنوبی به زیر

 
صفر رسید. 

 
زارعی افزود: بیرجند با حداقل دماي 13 درجه زیر صفر، سومین مرکز استان سرد کشور بود. 

 
وي افزود: با توجه به خروجی مدل هاي هواشناسی تداوم سرما و یخبندان تا پایان هفته در خراسان جنوبی پیش بینی می کنیم. 

 
زارعی گفت: شرایط جوي هم در این مدت آرام و یکنواخت خواهد بود. 

کارشناس هواشناسی گفت: در 24 ساعت گذشته سربیشه با حداقل دماي 14 درجه زیر صفر سردترین و دهسلم با 13 درجه

 
سلسیوس گرمترین نقاط خراسان جنوبی بودند. 



 
معرفی 5 شهرداري خراسان جنوبی به دادگاه 

 
پنج شهرداري خراسان جنوبی به دلیل دفن نامناسب پسماند از ابتداي امسال به دادگاه ها معرفی شدند. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست خراسان جنوبی گفت: به دلیل دفن نامناسب پسماند از ابتداي امسال پنج شهرداري خراسان جنوبی به

 
دادگاه ها معرفی شدند. 

اکبري افزود: محیط زیست خراسان جنوبی از ابتداي سال 200 اخطاریه به علت مدیریت بد پسماند براي واحد هاي پسماند و زباله

 
گاه ها صادر کرده است. 

وي افزود: برخی شهرداري ها هم به صورت مقطعی اقدامات خوبی انجام داده اند، اما تداوم نداشته و باید بازدید انجام و اخطارات لازم

 
داده شود. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست خراسان جنوبی با بیان اینکه محیط زیست این استان در حوزه پسماند هاي عادي با مشکل مواجه

 
است، افزود: متاسفانه روش دفن زباله مناسب نیست. 

اکبري افزود: قانون گزار می گوید پسماند باید از مبدا جمع آوري و تفکیک شود و مواد بازیافتی، بازیافت و مابقی کمپوست و جمع

 
آوري بهداشتی شوند که متاسفانه این اتفاق در استان ما نمی افتد. 

 
اکبري گفت: طرح تفکیک از مبدا با اینکه مصوب شده، اما اجرایی نمی شودو هنوز طرح موفقی براي تفکیک زباله از مبدا نداریم. 

وي افزود: به صورت موردي بعضی از شهرستان ها اقدامات جزئی انجام داده اند، ولی عمده پسماند خراسان جنوبی به صورت مخلوط

 
جمع آوري و به زباله گاه ها منتقل می شود. 

مدیرکل محیط زیست خراسان جنوبی با بیان این که بیشتر زباله گاه ها هم مشکل دارند، گفت: زباله ها اگر به روش قابل قبولی دفن
می شدند، مشکلات کمتري داشتیم، ولی این اتفاق نمی افتد و پسماند در زباله گاه ها رها و پلاستیک ها توسط باد در طبیعت پخش

 
و پرندگان و سگ هاي ولگرد در زباله ها جستجو می کنند که باعث انتقال بیماري می شود. 

 
سرمایه هاي میلیاردي بر باد رفت؛ سیل آنفلوانزایی بر جان صنعت طیور/نوش دارو بعد از مرگ پرندگان 

 بیرجند- شیوع آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان در خراسان جنوبی



 
خسارت هاي میلیاردي بر صنعت طیور وارد کرد و مرغداران گلایه مند از ورود واکسن بعد از آلودگی مرغداري ها هستند. 

خبرگزاري مهر، گروه استان ها &– فعالان عرصه صنعت طیور و مرغداران آن را به مانند سیلی خانمان برانداز توصیف می کنند که
همه سرمایه 20-30 ساله آنان را نابود کرده است. آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان بعد از شیوع در خراسان جنوبی سوالات زیادي را در
اذهان مطرح کرده است. اینکه چرا در راستاي پیشگیري زودتر واکسن آنفلوانزا پرندگان وارد خراسان جنوبی نشد و آیا درست است

 
که یک واحد طیور شیوع این ویروس را دیر اعلام کرده است. 

سید حسین خیریه، رئیس کمیسیون کشاورزي اتاق بازرگانی بیرجند در گفت وگو با خبرنگار مهر، گفت: در هفته هاي گذشته
بیماري آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان واحدهاي مرغ تخم گذار، بوقلمون و حتی واحدهاي مرغ گوشتی خراسان جنوبی را درگیر کرده

 
است و آمار بالایی از تلفات داشته ایم. 

 
پرندگان وحشی مهاجر منشاء آلودگی 

رئیس کمیسیون کشاورزي اتاق بازرگانی بیرجند با بیان اینکه اگر شیوع ویروس از کنترل خارج شود، پخش آن در سایر واحدهاي
طیور نیز صورت می گیرد، ادامه داد: بیماري آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان بیشتر از طریق پرندگان وحشی مهاجر به استان ما منتقل

 
می شود. 

خیریه گفت: وقتی که در زمستان هوا سرد می شود، پرندگان وحشی به مناطق گرمسیر مهاجرت کرده و در طول مسیر در تالاب ها

 
براي استراحت فرود می آیند و در این فاصله ممکن است ویروس آنفلوانزا را منتشر کنند. 

وي اظهار کرد: در سه سال گذشته در استان هاي شمالی و غربی کشور مشکل شیوع آنفلوانزاي پرندگان را داشتیم و حتی در این

 
راستا 17، 26 و 20 میلیون پرنده در این سه سال معدوم شدند. 

رئیس کمیسیون کشاورزي اتاق بازرگانی بیرجند با بیان اینکه در سال هاي قبل این استدلال که خراسان جنوبی جزو استان هاي
پاك است و علی رغم درخواست دامپزشکی استان واکسن آنفلوانزاي پرندگان به استان اختصاص پیدا نکرد، بیان کرد: اما مسئله این

 
است که اگر واکسن به اندازه کافی در کشور موجود بوده، چرا به خراسان جنوبی سهمیه اي اختصاص ندادند. 

 
 

خیریه با اشاره به اینکه کانون هاي آلوده در اسرع وقت باید تلفات غیرمتعارف خود را اعلام می کردند تا کانون هاي آلودگی کنترل



می شد، گفت: اما مسائلی مطرح است که کانون هاي آلودگی چون آشنایی با این بیماري نداشته اند چند روز دیرتر به دامپزشکی

 
تلفات غیر متعارف خود را اعلام کرده اند و این مسئله باعث گسترش آلودگی در منطقه شده است. 

وي اظهار کرد: حتی برخی از واحدهاي طیور که چند روز گذشته واکسن زده اند، احتمال خطر آلودگی به آنفلوانزاي فوق حاد

 
پرندگان در آن واحدها وجود دارد. 

 
کمبود مرغ و تخم مرغ گریبان گیر استان ها خواهد شد 

رئیس کمیسیون کشاورزي اتاق بازرگانی بیرجند، بیان کرد: با توجه به شیوع این ویروس مشکلی که ممکن است به وجود آید کمبود

 
مرغ و تخم مرغ در استان است که به سایر نقاط کشور نیز منتقل خواهد شد. 

خیریه با تأکید بر اینکه ما در خراسان جنوبی صادرکننده محصولات مرتبط با طیور بوده ایم، گفت: اما متأسفانه در ماه هاي آینده

 
مجبور خواهیم بود که این محصولات را وارد کنیم و اجازه صادرات را نخواهیم داشت. 

وي با بیان اینکه زمان جوجه ریزي در واحدهاي مرغ تخم گذار مادر در خراسان جنوبی باید به صورت ویژه دیده شود، اظهار کرد:
کارخانه هاي خوراك دام و طیور که مقدار زیادي از تولیداتشان را به خارج از استان صادر می کرده اند با شیوع آنفلوانزاي فوق حاد

 
پرندگان در این زمینه با مشکل رو به رو شده اند. 

 
پیش بینی خسارت 250 میلیارد تومانی از شیوع ویروس 

رئیس کمیسیون کشاورزي اتاق بازرگانی بیرجند بیان کرد: پیش بینی می شود که شیوع آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان حدود 200 تا

 
250 میلیارد تومان خسارت و آسیب اقتصادي وارد کند. 

وي گفت: با توجه به مشکلات اقتصادي پیش آمده براي واحدهاي زنجیره صنعت طیور از بانک ها درخواست استمهال وام هاي این

 
واحدها براي مدت یک سال را داریم. 

رئیس کمیسیون کشاورزي اتاق بازرگانی بیرجند با اشاره به آسیب هایی که شیوع کرونا بر واحدهاي مرغ مادر و کل صنعت طیور وارد
کرد، اظهار کرد: در این زمینه در ستاد تنظیم بازار موضوع پرداخت خسارت مطرح شد ولی تاکنون خسارتی به واحدها پرداخت نشده

 
است. 

خیریه با بیان اینکه تنها واحد مرغ مادر خراسان جنوبی 28 میلیارد تومان زیان از شیوع کرونا و 20 میلیارد تومان از حذف گله آسیب

 
دید، بیان کرد: هزینه بالایی نیز براي واکسیناسیون پرداخت کرده ایم. 

وي افزود: یکی از درخواست هاي ما از اداره کار، رفاه و تأمین اجتماعی بحث بیمه موقت کارکنان ما است که امیدواریم در این زمینه

 
همکاري شود. 

رئیس کمیسیون کشاورزي اتاق بازرگانی بیرجند گفت: انتظار ما از همه بانک هاي دولتی در شرایط شیوع آنفلوانزاي فوق حاد

 
پرندگان همکاري و هماهنگی با واحدهاي آسیب دیده و درخواست پیگیري یک خط اعتباري ویژه است. 



 
 

 
سرمایه اي که یک شبه بر باد رفت 

سید محمدپور شمسیان مدیرعامل یکی از واحدهاي مرغ تخم گذار خراسان جنوبی نیز در گفت وگو با خبرنگار مهر، بیان کرد: سرمایه
30-40 ساله ما با شیوع آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان یک شبه بر باد رفت و حال نوبت دولتمردان است که چگونه می خواهند این

 
مشکل را رفع کنند. 

 
وي ادامه داد: ویروس آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان در سال 96 در 13 استان کشور نمایان و 26 میلیون قطعه مرغ معدوم شد. 

پور شمسیان گفت: دامپزشکی در آذرماه اطلاع داده بود که آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان وارد استان شده است ولی اطلاعی ندادند که

 
در برابر این ویروس باید چه کنیم. 

 
وي اظهار کرد: وقتی میزان تلفات واحد خود را به دامپزشکی اعلام کردیم، اول بیان کردند که بیماري نیوکاسل است. 

اینکه در سال هاي گذشته خراسان جنوبی به لحاظ ویروس آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان پاك بوده است دلیل موجهی براي عدم ورود
واکسن به استان نیست چرا که واکسیناسیون اقدامی در جهت پیشگیري استفعال عرصه صنعت طیور در خراسان جنوبی بیان کرد:
وقتی در سال 96 ویروس آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان در کشور مشاهده شده است چرا از همان زمان به خراسان جنوبی واکسن نداده

 
اند. 

پور شمسیان ادامه داد: اینکه در سال هاي گذشته خراسان جنوبی به لحاظ ویروس آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان پاك بوده است دلیل

 
موجهی براي عدم ورود واکسن به استان نیست چرا که واکسیناسیون اقدامی در جهت پیشگیري است. 

 
نوشداروي بعد از مرگ طیور 

وي افزود: بعد از اینکه برخی از طیور ما آلوده به این ویروس شدند، دامپزشکی ظرف 24 ساعت واکسن را تأمین کرد که در حقیقت

 
فایده چندانی نداشته و مصداق نوشداروي بعد از مرگ سهراب بود. 

پور شمسیان همچنین از عدم امکان انجام آزمایش psr در مورد آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان در بیرجند گلایه کرد. 



منوچهر فروزانفر مدیرعامل یکی دیگر از شرکت هاي فعال در حوزه صنعت طیور در خراسان جنوبی نیز با اشاره به آسیب هاي شیوع
ویروس آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان در گفت وگو، گفت: در شرایط فعلی تنها باید به راهکارهاي جبران خسارت و موضوع بیکاري

 
نیروهاي فعال در واحدهاي صنعت طیور، باشیم. 

 
 

 
راه جبران خسارت از طریق صندوق بیمه بخش کشاورزي نباشد 

وي ادامه داد: پیشنهاد من این است که راه جبران خسارت از طریق صندوق بیمه بخش کشاورزي نباشد چرا که زمان بر و طولانی

 
مدت خواهد بود. 

مدیرعامل یکی از شرکت هاي فعال در حوزه صنعت طیور در خراسان جنوبی گفت: جبران خسارت واحدهاي آسیب دیده از شیوع

 
این ویروس باید در اسرع وقت صورت گیرد تا آنها بتوانند هر چه زودتر مجدد به چرخه تولید برگردند. 

 
فروزانفر اظهار کرد: در حوزه مرغ هاي گوشتی آماده ایم که ظرفیت کشتار روزانه خود را افزایش دهیم. 

ابوالفضل مزروعی مدیرعامل یکی دیگر از شرکت هاي فعال خراسان جنوبی در عرصه صنعت طیور نیز در گفت وگو با مهر گفت: ستاد
تنظیم بازار و صنعت و معدن در این شرایط شیوع ویروس آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان اصرار بر تأمین مقدار مشخصی تخم مرغ و

 
تحویل آن به مراکز توزیع دارند. 

وي با بیان اینکه ما این سهمیه را در هر شرایطی تأمین می کنیم، بیان کرد: البته پیشنهاد می کنیم که چند روزي به ما مهلت داده

 
شود تا بتوانیم پروتکل هاي مد نظر دامپزشکی را نیز مراعات کنیم. 

 
بانک ها وام هاي واحدهاي آسیب دیده را استمهال کنند 

این فعال در عرصه صنعت طیور یادآور شد: خواست دیگر ما این است که بانک ها وام هاي واحدهاي آسیب دیده صنعت طیور را

 
استمهال کنند. 

محمدباقر بذرکاران، مدیرعامل واحد تولیدي تولید شانه تخم مرغ در بیرجند نیز در گفت وگو با مهر اظهار کرد: همان طور که بسیاري



 
از واحدهاي صنعت طیور از شیوع آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان آسیب دیده اند، ما نیز خسارت دیده ایم. 

وي بیان کرد: ما قبلاً به برخی از استان هاي کشور شانه تخم مرغ می فرستادیم ولی در حال حاضر به واسطه رعایت پروتکل هاي

 
بهداشتی نمی توانیم این اقدام را انجام دهیم و در داخل استان نیز خریداران بسیار کاهش یافته است. 

علیرضا قاسمی نماینده بانک کشاورزي خراسان جنوبی نیز در گفت وگو با مهر گفت: براي جبران خسارت واحدهاي آسیب دیده

 
جهت اعطاي تسهیلات از محل منابع داخلی بر اساس ظرفیت طرح و منابع در خدمت تولیدکنندگان و فعالان صنعت طیور هستیم. 

 
ضرورت پیگیري یک خط اعتباري ویژه 

وي با اشاره به اینکه آسیب هاي وارده به فعالان صنعت طیور بیش از یک سیل در استان بوده است، بیان کرد: از این جهت پیگیري

 
یک خط اعتباري ویژه براي واحدهاي تولیدي آسیب دیده از سوي استانداري ضروري به نظر می رسد. 

 
نماینده بانک کشاورزي خراسان جنوبی ادامه داد: تمدید پرداخت اقساط وام ها نیز طبق روال قبلی انجام خواهد شد. 

محمد حسین بخشی معاون بیمه اي بانک کشاورزي خراسان جنوبی نیز در گفت وگو با مهر با اشاره به اینکه بیمه محصولات
کشاورزي در ایران بیمه هزینه تولید و نه بیمه ارزش محصول است، اظهار کرد: در مورد طیور، بیمه از مبدأ تولید اجباري است در

 
مورد بیمه تکمیلی هم در صورت خواست مرغداران در خدمت آنان هستیم. 

وي با اشاره به اینکه بسته به نوع خسارت مدت زمان بررسی و زمان پرداخت خسارت فرق می کند، گفت: اگر مستندات خسارت

 
کامل باشد ما نیز در اسرع وقت خسارت را پرداخت خواهیم کرد. 

معاون بیمه اي بانک کشاورزي خراسان جنوبی افزود: به عنوان مثال در حال حاضر در مورد دام سبک و سنگین ظرف یک هفته

 
خسارت پرداخت می شود. 

 
بخشی تأکید کرد که میزان تعیین خسارت در مورد واحدهاي طیور بر اساس سن جوجه تعیین می شود. 

 
درخواست واکسن داشتیم اما اختصاص پیدا نکرد 

قاسم عجم، رئیس اداره طیور دامپزشکی خراسان جنوبی نیز در گفت وگو با مهر با اشاره به اینکه موضوع تشخیص دیرهنگام بیماري و
نبود آزمایشگاه pcr در خود دامپزشکی در حال بررسی است، اظهار کرد: در مورد واکسن آنفلوانزا نیز در سال هاي قبل به 12 استان

 
داده شد و ما نیز درخواست داده بودیم ولی متأسفانه با درخواست ما موافقت نشد چون ما جزو 12 استان آلوده نبودیم. 

رئیس اداره طیور دامپزشکی خراسان جنوبی یادآور شد: البته پیش بینی ما این است در شرایط پاك بودن خراسان جنوبی به لحاظ

 
آنفلوانزا حتی اگر امکان واکسیناسیون نیز فراهم می شد تنها حدود پنج درصد واحدها اقدام به واکسیناسیون طیور می کردند. 

علی شکرابی، معاون منابع بیمه اي تأمین اجتماعی خراسان جنوبی نیز در گفت وگو با مهر گفت: در صورت معرفی از سوي اداره کار

 
ما براي بیمه بیکاري موقت کارگران واحدهاي طیور آسیب دیده از آنفلوانزاي پرندگان مشکل خاصی نداریم. 



وي با بیان اینکه بیمه امکان پرداخت سهم 23 درصد حق بیمه کارفرمایی را در مورد بیمه کارگران واحدهاي تولیدي آسیب دیده را
ندارد، اظهار کرد: اما می توانیم واحدهاي طیور آسیب دیده را در مورد سهم بیمه کارفرمایی بدهکار کنیم و بعد مساعد شدن شرایط

 
به صورت تقسیط از آنان دریافت کنیم. 

محمد حسین اکبري، معاون برنامه ریزي و امور اقتصادي جهاد کشاورزي خراسان جنوبی نیز در گفت وگو با مهر، بیان کرد: شیوع

 
آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان آسیب هاي اقتصادي زیادي را به واحدهاي تولیدي صنعت طیور در خراسان جنوبی وارد کرد. 

وي با اشاره به اینکه درخواست ما تسریع روند پرداخت خسارت به واحدهاي آسیب دیده از سوي بیمه است، ادامه داد: روند تأیید

 
خسارت باید به مدیریت جهاد کشاورزي اعلام شود. 

معاون برنامه ریزي و امور اقتصادي جهاد کشاورزي خراسان جنوبی یادآور شد: امیدواریم بانک کشاورزي و سایر بانک ها در خصوص

 
اعطاي تسهیلات و تأمین سرمایه در گردش واحدهاي طیور آسیب دیده همکاري لازم را داشته باشند. 

 
 

 
مدیریت بحران محل اعتباري براي تخصیص ندارد 

محمدرضا تیمورپور، معاون مدیریت بحران استانداري خراسان جنوبی نیز در گفت و گو با مهر اظهار کرد: حتی در موضوعاتی چون

 
سیل نیز مدیریت بحران محل اعتباري براي تخصیص ندارد و از محل هاي دیگر چون بیمه پیگیر موضوع می شود 

وي بیان کرد: متأسفانه برخی از فعالان اقتصادي ما وارد بحث بیمه نمی شوند و یا اطلاعات کافی از شیوه پرداخت خسارت از سوي

 
بیمه ندارند که در این زمینه باید فرهنگ سازي کرد. 

معاون مدیریت بحران استانداري خراسان جنوبی یادآور شد: در مورد صنعت طیور خراسان جنوبی نه تنها نیاز استان که نیاز بسیاري

 
از استان هاي دیگر را نیز تأمین می کرده است که نشان از ضرورت پیگیري خسارت واحدهاي آسیب دیده است. 

 
انجام آزمایش PCR آنفلوانزا در بیرجند فعال شد 

محمد اصغرزاده مدیرکل دامپزشکی خراسان جنوبی در گفت و گو با مهر گفت: آزمایش PCR ویژه تشخیص آنفلوانزاي فوق حاد



 
پرندگان چند روزي است در بیرجند انجام می شود. 

وي با اشاره به معدوم شدن 858 هزار پرنده و مرغ بر اثر آنفلوانزاي فوق حاد اظهار کرد: متأسفانه یکی از واحدها دیر شیوع ویروس در

 
واحد خود را به ما اعلام کرد. 

مدیرکل دامپزشکی خراسان جنوبی افزود: متأسفانه برخی از واحدهاي صنعت طیور بیمه و واکسن سایر بیماري ها را جدي نمی

 
گیرند ولی الان حرف از این می زنند چرا قبلاً به ما واکسن آنفلوانزاي فوق حاد داده نشده است. 

خراسان جنوبی قطب تولید گوشت مرغ و تخم مرغ است و بی شک اگر مسئولان و متولیان امر در اسرع وقت به مشکلات و خسارات
ناشی از آنفلوانزاي فوق حاد پرندگان رسیدگی نکنند در آینده اي نه چندان دور با مشکل کمبود محصولات مرتبط با طیور در بازار

 
مواجه خواهیم بود. موضوعی که به همراه خود تبعات اجتماعی و نارضایتی مردم را به همراه خواهد داشت. 

 
مدیرکل نوسازي مدارس خراسان جنوبی خبر داد :/2-3 حذف مدارس کانکسی خراسان جنوبی تا مهر 1400 

 بیرجند- مدیرکل نوسازي و تجهیز مدارس خراسان جنوبی

 
گفت: تمامی کلاس هاي درس کانکسی خراسان جنوبی تا مهر 1400 حذف می شوند. 

محمود چاوشان در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: کلاس هاي درس جایگزین کلاس هاي کانکسی بالاي 10 دانش آموز در حال

 
احداث حدود 75 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است که تا 22 بهمن آن را تحویل می دهیم. 

مدیرکل نوسازي و تجهیز مدارس خراسان جنوبی با اشاره به اینکه مهر آینده تمامی کلاس هاي کانکسی خراسان جنوبی حذف و
جمع آوري می شوند، بیان کرد: در مورد مجهز کردن مدارس به سیستم گرمایشی استاندارد نیز ما در استان هزار و 607 کلاس درس

 
فاقد سیستم گرمایشی استاندارد داشتیم. 

چاوشان ادامه داد: در حال حاضر از این تعداد 248 کلاس درس را مجهز به سیستم گرمایشی استاندارد کرده ایم و براي 613 کلاس

 
درس دیگر در حال کار هستیم که تاکنون پیشرفت 30 درصدي داشته است. 

وي افزود: با این حال 206 کلاس درس دیگر باقی می ماند که بیشتر مربوط به کلاس هاي درس مناطق روستایی است که علمک گاز

 
به آن مدرسه نرفته و سعی می کنیم از طریق سیستم هاي گرمایشی برقی استاندارد و ایمن جبران کنیم. 



مدیرکل نوسازي و تجهیز مدارس خراسان جنوبی گفت: شیوع کرونا و تعطیلی کلاس هاي درس فرصت مناسبی بود، براي اجراي
کارهاي عملیاتی مربوط به تجهیز کلاس هاي درس به سیستم گرمایشی ایمن تسریع شود که خوشبختانه این اقدام هم صورت گرفت

 
چون در سال هاي گذشته به صورت طبیعی فقط در بعداز ظهرها فرصت کار بود. 

چاوشان افزود: در مورد زمان اتمام کار 613 مدرسه در حال اجراي پروژه نمی توان قولی داد چون به مسائل مالی و … بستگی دارد و

 
متأسفانه با یکی از شرکت ها قرارداد هفت میلیاردي داشته ایم ولی او تاکنون یک میلیارد و 200 هزار تومان پرداخت کرده است. 

 
وي گفت: البته تلاش می کنیم تا فصل سرد سال 1400 کار این کلاس هاي درس تمام شود. 

 
 کوهنورد گرفتار در ارتفاعات روستاي منجگان بیرجند نجات یافت/4 

با تلاش سه ساعته امدادگران هلال احمر خراسان جنوبی، کوهنورد آسیب دیده در ارتفاعات روستاي منجگان از توابع شهرستان

 
بیرجند نجات یافت. 

معاون جمعیت هلال احمر استان گفت: با دریافت گزارشی در عصر  جمعه، مبنی بر مصدومیت خانمی 38 ساله در ارتفاعات روستاي

 
منجگان، بلافاصله تیم هاي واکنش سریع با تجهیزات امدادي به محل اعزام شدند. 

محمد حمزه اسعدزاده از فعالیت دو تیم امداد و نجات در این عملیات خبر داد و افزود: پس از سه ساعت کوهپیمایی، خانم 38 ساله
کوهنورد که از ناحیه مچ پا دچار آسیب شده بود، به پائین کوه منتقل و پس از اقدامات اولیه براي ادامه درمان به بیمارستان امام رضا

 
(ع) بیرجنداعزام شد. 

مردم در صورت بروز هرگونه حادثه اي ضمن حفظ خونسردي براي بهرمندي از خدمات امدادي با شماره 112 تماس گرفته یا به

 
نزدیک ترین پایگاه امدادي هلال احمر مراجعه کنند. 

 
از ابتداي سال جاري تاکنون؛ 

53 وقف جدید در خراسان جنوبی به ثبت رسید/2-3 مدیرکل اوقاف و امور خیریه خراسان جنوبی از ثبت 53 وقف جدید به ارزش
100 میلیارد ریال با نیت هاي مختلف از ابتداي سال جاري تاکنون در استان خبر داد.

 
 

حجت الاسلام «پرویز بخشی پور» در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري شبستان در بیرجند اظهار داشت: در حال حاضر 9 هزار و 985



 
موقوفه در خراسان جنوبی به ثبت رسیده است که نیت اکثریت این موقوفات مذهبی است. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه خراسان جنوبی در ادامه بیان کرد: بیشترین موقوفات خراسان جنوبی در شهرستان بیرجند به تعداد 2

 
هزار و 740 وقف وجود دارد. 

وي با بیان اینکه از ابتداي سال جاري تاکنون 53 وقف جدید در استان به ثبت رسیده است، افزود: این موقوفات ارزشی بالغ بر یکصد
میلیارد ریال دارند و با نیت فعالیت هاي قرآنی، فرهنگی و بهداشتی، عزاداري و اطعام در ایام محرم و شهادت حضرت زهرا(س)،

 
آموزش و ترویج قرآن کریم و ... به ثبت رسیده اند. 

حجت الاسلام بخشی پور ادامه داد: شهرستان هاي قائنات، بیرجند و طبس هرکدام به ترتیب 12،10و 8 مورد وقف را امسال به ثبت

 
رسانده اند. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه خراسان جنوبی در پایان گفت: طی 10 ماه اخیر در شهرستان سربیشه پنج مورد وقف و شهرستان هاي
فردوس، خضري و خوسف هرکدام چهار وقف و در شهرستان نهبندان سه مورد وقف و در سرایان و زیرکوه به ترتیب هرکدام 2 و یک

 
وقف جدید ثبت شده است. 

 
صنایع و صنوف خراسان جنوبی در مصرف برق صرفه جویی کنند/3-2 

 سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی در اطلاعیه اي
از واحدهاي صنعتی، معدنی و صنفی خواست به منظور تداوم تامین برق، در مصرف انرژي صرفه جویی کنند و تمهیدات لازم را براي

 
زمان خاموشی به کار گیرند. 

به گزارش امروز خراسان جنوبی در این اطلاعیه آمده است: با توجه به اعلام شرکت توزیع برق خراسان جنوبی (مدیریت شهرستان
بیرجند) مبنی بر کمبود تولید برق در سطح کشور و احتمال بسیار زیاد قطع برق مشترکان در سطح شهرستان بیرجند، خواهشمند
است به منظور تداوم تامین برق، ضمن صرفه جویی در مصرف برق واحد خود، تمهیدات لازم از جمله آماده به کار بودن مولدین

 
اضطراري پیش بینی شود. 

شرکت توزیع نیروي برق خراسان جنوبی پیش از این اعلام کرد: به دلیل افزایش مصرف برق و گاز در بخش خانگی و تجاري و

 
محدودیت سوخت تحویلی به تعدادي از نیروگاه ها، خاموشی هاي پراکنده در برخی مناطق اعمال شده است. 



در این اطلاعیه از مردم خواسته شده است با کاهش حداقل یک تا 2 درجه از دماي منازل و محل کار و مدیریت مصرف گاز و برق،

 
امکان تداوم تامین انرژي را براي همه هموطنان فراهم کنند. 

معاون بهره برداري و دیسپاچینگ شرکت توزیع نیروي برق خراسان جنوبی اول بهمن امسال گفت: با اجراي طرح تعدیل روشنایی

 
معابر در استان 400 مگاوات ساعت در مصرف برق صرفه جویی شد. 

هادي منصوریان اظهار داشت: با افزایش مصرف برق و گاز در بخش خانگی و تجاري و محدودیت سوخت تحویلی به تعدادي از
نیروگاه ها، صرفه جویی در مصرف برق در دستور کار شرکت هاي توزیع برق استان ها قرار گرفت که تعدیل روشنایی معابر از جمله

 
اقدامات شرکت هاي برق در پیاده سازي این اقدام مهم بوده است. 

 
در حال حاضر حدود 30 هزار واحد صنفی، بیش از 600 واحد صنعتی و 600 واحد معدنی در خراسان جنوبی وجود دارد. 

 
برنامه دوشنبه هاي با مفاخر در خراسان جنوبی اجرا می شود/3-2 

 
 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان جنوبی گفت: برنامه «دوشنبه هاي با مفاخر» با هدف معرفی مفاخر خراسان جنوبی به مردم

 
استان و کشور همچنین نسل جوان و در راستاي پاسداشت علم، فرهنگ و فرهیختگان برنامه ریزي شده است. 

 
ناصر نبی زاده افزود: اولین برنامه دوشنبه هاي با مفاخر ششم بهمن ماه جاري برگزار می شود. 

 
وي افزود: تا پایان سال جاري و در فروردین 1400، هر دوشنبه به معرفی یکی از مفاخر خراسان جنوبی خواهیم پرداخت. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان جنوبی اظهار داشت: در این برنامه، 12 نفر از مفاخر استان خراسان جنوبی معرفی خواهند

 
شد. 

وي گفت: موضوع اولین دوشنبه با مفاخر، معرفی «ابن حسام خوسفی» شاعر، فقیه و اندیشمند قرن هشتم و نهم است که توسط یکی

 
از متخصصان و آشنایان به این عارف بزرگ انجام خواهد شد. 

نبی زاده با بیان این که به دلیل محدودیت هاي کرونایی، برنامه در فضاي مجازي پخش می شود اضافه کرد: علاقه مندان می توانند



 
ساعت 19 دوشنبه ششم بهمن، از طریق صفحه اینستاگرامی khjfarhang این برنامه را مشاهده کنند. 

 
یک تن مواد مخدر در خراسان جنوبی کشف شد/4 دستگیري 60 متهم حمل قاچاق کالا و فرآورده هاي نفتی 

  فرمانده انتظامی استان خراسان جنوبی گفت: ماموران پلیس در

 
خراسان جنوبی حدود یک تن انواع مواد مخدر را در هفته گذشته از سوداگران مرگ کشف کردند. 

به گزارش امروز خراسان جنوبی، سردار ناصر فرشید اظهار داشت: با تلاش ماموران جان برکف پلیس در خراسان جنوبی طی یک هفته
گذشته حدود یک تن انواع مواد مخدر از سوداگران مرگ کشف شده است و ماموران 101 قاچاقچی مواد مخدر را در این رابطه

 
دستگیر کردند. 

وي بیان کرد: ماموران در زمینه قاچاق کالا و فراورده هاي نفتی نیز 60 متهم را در این مدت دستگیر کردند که کارشناسان ارزش

 
کالاي قاچاق کشف شده را بالغ بر 30 میلیارد ریال برآورد کرده اند. 

فرمانده انتظامی خراسان جنوبی از دستگیري 54 سارق طی هفته گذشته خبر داد و گفت: سارقان دستگیر شده به 147 فقره سرقت

 
در خراسان جنوبی اعتراف کرده اند. 

وي بر رعایت قوانین راهنمایی و رانندگی تاکید کرد و افزود: در این مدت 184 خودرو رانندگان متخلف نیز توقیف و روانه پارکینگ

 
شده و 31 موتورسیکلت رسوبی نیز رفع توقیف شده است. 

سردار فرشید اظهار داشت: دي ماه گذشته نیز ماموران پلیس در خراسان جنوبی 978 گواهینامه را صادر و سه هزار و 151 خودرو و

 
120 موتورسیکلت را شماره گذاري کردند. 

وي پاسخگویی به 27 هزار و 401 تماس شهروندان، عملیاتی شدن 9 هزار و 299 تماس و ارائه 11 هزار و 588 راهنمایی تلفنی به

 
شهروندان را از دیگر اقدامات پلیس خراسان جنوبی در این ماه عنوان کرد. 

 
زیست سه یوزپلنگ در نایبندان طبس/2 



  رییس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان طبس گفت:
پناهگاه حیات وحش نایبندان طبس یکی از مهمترین زیست گاه هاي گونه در معرض خطر یوزپلنگ آسیایی است و زیست حداقل

 
سه یوزپلنگ نر در این پناهگاه امسال محرز شده است. 

اسداالله حاتمی روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: پناهگاه حیات وحش نایبندان در شهرستان طبس با وسعت حدود
یک و نیم میلیون هکتار، وسیع ترین منطقه حفاظت شده ایران محسوب می شود که در این منطقه ورود افراد، فعالیت هاي معدنی و

 
چراي دام بدون مجوز براي حفظ امنیت حیات وحش ممنوع است. 

 
وي گفت: متاسفانه به دلیل نبود جنس ماده یوزپلنگ و زاد و ولد، با کاهش جمعیت یوزپلنگ در منطقه نایبندان مواجه هستیم. 

رییس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان طبس بیان کرد: با توجه به وسعت زیاد پناهگاه حیات وحش نایبندان و تحرك زیاد
یوزپلنگ در این منطقه به طوري که طی مسافت 215 کیلومتري نیز براي یوزپلنگ در نایبندان ثبت شده و حتی تردد یوزپلنگ بین
زیستگاه هاي مختلف، امکان به دست آوردن آمار دقیق از تعداد یوزپلنگ آسیایی در نایبندان وجود ندارد اما براساس آنچه دوربین

 
هاي تله اي طی سال جاري ثبت کرده اند، زیست حداقل تعداد سه یوزپلنگ نر در این منطقه محرز شده است. 

وي افزود: طی سال هاي گذشته حتی تا 50 عدد دوربین تله اي در پناهگاه حیات وحش نایبندان طبس نصب بوده که این تعداد به
مرور کاهش یافته و براي امسال فقط 2 دوربین تله اي به این پناهگاه وسیع اختصاص یافته است که علت آن تمرکز بیشتر انجمن

 
یوزپلنگ ایرانی بر یوزپلنگ هاي ماده در زیستگاه هاي خراسان شمالی و منطقه خارتوران است. 

حاتمی وجود جاده و کمبود طعمه را از مهمترین مشکلات پناهگاه حیات وحش نایبندان طبس ذکر کرد و گفت: روند جمعیتی حیات
وحش در نایبندان با توجه به پوشش گیاهی و وجود گربه سانان به صورت تعادلی است؛ بیشترین جمعیت این منطقه مربوط به قوچ و
میش است؛ ضمن اینکه کل و بز، جبیر، یوزپلنگ، پلنگ، کفتار، کاراکال، گربه وحشی، شاه روباه، روباه معمولی، افعی شاخ دار، کبک،

 
تیهو، عقاب طلایی، دلیجه، جغد، هوبره و انواع دیگري از چهارپایان، پرندگان و خزندگان نیز در این پناهگاه زیست می کنند. 

وي جذب گردشگر از طریق حیات وحش را یکی از اقدامات موثر براي درآمدزایی در راستاي تامین هزینه هاي حفاظت از محیط
زیست دانست و اضافه کرد: تاکنون براي جذب گردشگر از طریق حیات وحش فعالیت چشمگیري در شهرستان طبس انجام نشده و

 
نیاز به پیگیري دارد که فعلا جزو اولویت ها نیست. 

رییس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان طبس خاطرنشان کرد: علاوه بر مناطق حفاظت شده در طبس، رصد مساحت یک
میلیون هکتاري مناطق آزاد در این شهرستان که آن هم زیستگاه حیات وحش محسوب می شود، در برنامه کاري این اداره است. 



وي با اشاره به اینکه محیط بانی در این منطقه وسیع با تعداد نیروي کم، بسیار سخت است گفت: 10 محیط بان در شهرستان طبس

 
مشغول به کار هستند که پنج نفر از آنها براي پناهگاه حیات وحش نایبندان در نظر گرفته شده اند. 

حاتمی اضافه کرد: البته با کمک مردم، نیروي انتظامی، دادگستري و دیگر نهادها توانسته ایم حفاظت منطقه را تامین کنیم و سعی ما
مشارکت دادن مردم براي حفاظت از حیات وحش و آگاه سازي مردم از طریق برنامه هاي آموزشی است که در این راستا امسال

 
چند کارگاه آموزشی در شهرستان طبس برگزار شده است. 

وي همچنین گفت: از ابتداي سال جاري تاکنون 22 پرونده تخلف شکار غیرمجاز در طبس تشکیل شده و 30 نفر در این رابطه به

 
مراجع قضایی معرفی شدند که از آنها هفت قبضه سلاح شکاري مجاز و هشت قبضه سلاح شکاري غیرمجاز کشف شده است. 

رییس اداره حفاظت محیط زیست طبس ادامه داد: همچنین امسال 114 مجوز احداث، توسعه و بهره برداري واحدهاي صنعتی در
طبس صادر شد و براي جلوگیري از آلودگی زیست محیطی 50 مورد پایش زیست محیطی در این شهرستان صورت گرفت که از بین

 
آنها فقط یک واحد آلاینده شناسایی و معرفی شد. 

وي گفت: با وجود اینکه در سال گذشته 175 پروانه شکار پرنده و یک پروانه شکار چهارپا در شهرستان طبس صادر شد اما امسال تا

 
این لحظه هیچ مجوزي در زمینه شکار پرنده و چهارپا در این شهرستان صادر نشده است. 

 
سرپرست معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداري خراسان جنوبی معرفی شد/3-2 

  «محمد فرهادي» با حکم استاندار به عنوان سرپرست معاونت

 
هماهنگی امور عمرانی استانداري خراسان جنوبی منصوب و معرفی شد. 

به گزارش امروز خراسان جنوبی، نشست معارفه سرپرست معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداري با حضور «حمید ملانوري»

 
استاندار و مدیران کل حوزه معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداري خراسان جنوبی برگزار شد. 

در این نشست از تلاش هاي «ناصر خوش خبر» سرپرست سابق این معاونت تقدیر و حکم سرپرستی جدید معاونت هماهنگی امور

 
عمرانی استانداري به فرهادي اعطا شد. 

پس ار انتصاب سید کمال الدین میرجعفریان به سمت معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار خراسان رضوي، ناصر خوش خبر از



دهم آذر امسال با حفظ سمت معاونت سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداري به عنوان سرپرست معاونت هماهنگی امور عمرانی

 
استانداري خراسان جنوبی معرفی شد. 

 
محمد فرهادي پیش از این مدیرعامل سازمان همیاري شهرداري هاي استان خراسان جنوبی بود. 

وي سرپرستی معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداري خراسان جنوبی و مدیرکلی دفتر فنی و امور عمرانی استانداري را در سوابق

 
اجرایی خود دارد. 

خودکفایی کویرتایر در طراحی و تولید تایرهاي SUV ,CUV براي نخستین بار در کشور

 
 

مدیرعامل شرکت کویرتایر گفت: این مجموعه با 7 رکورد ملی و انحصاري منحصر به فرد و با دستاوردهاي ماندگار در 22 سال فعالیت
پرافتخار خود به عنوان نماد سرآمدي در حال فعالیت است. به گزارش خبرگزاري تسنیم از بیرجند، سیدمحمدحسین زینلی ظهر
امروز در آیین بازدید حمید ملانوري استاندار خراسان جنوبی از این مجموعه اظهار داشت: روند شکلیابی منحصر به فرد، پیشتازي
تکنولوژي استیل بلت در کشور، اولین تولیدکننده تایرسبز در کشور، نخستین سازنده پرس پخت در کشور، خودکفایی در طراحی و
تولید تایرهاي SUV ,CUV  اولین بار در کشور، دارنده رتبه نخست در صرفه جویی انرژي و راه اندازي اولین سامانه فروش آنلاین

 
تایر در کشور این مجموعه را به عنوان نماد سرآمدي شرق کشور تبدیل کرده است. 

وي جمع آوري منابع اندك و انجام کارهاي بزرگ طی 24 مرحله افزایش سرمایه و تامین منابع 4200 نفر، از 42 شهر کشور را از
جمله عوامل شکل یابی منحصر به فرد در کویرتایر دانست و گفت: در حال حاضر شرکت  مدیریت سرمایه گذاري امید با 68.57

 
درصد و بیش 17 هزار نفر سهامدار جزء با 28.71 درصد، ترکیب سهامداران این مجموعه را تشکیل می دهند. 

مدیرعامل شرکت کویرتایر پیشتازي تکنولوژي رادیال استیل بلت در کشور را از دستاوردهاي این شرکت عنوان کرد و افزود: کویرتایر
به عنوان نخستین دارنده تکنولوژي تولید تایرهاي رادیال سیمی (Steel Belt) در کشور است که این افتخار براي همیشه بر تارك

 
آن خواهد درخشید. 

وي با اشاره به اینکه کویرتایر نخستین تولیدکننده تایرسبز در کشور است تصریح کرد: 20 درصدافزایش کارکرد و طول عمرتایر،
حدود 10درصد کاهش وزن تایر، 2.5 درصد کاهش مصرف سوخت خودرو، بهبودفرمانگیري و کاهش 16 درصدي مقاومت غلتشی
تایر، کاهش مصرف انرژي و هزینه تمام شده و مصرف موادآلاینده محیط زیست این مجموعه را پیشتاز اقتصاد دانش بنیان در کشور

 
کرده که دریافت لوح زرین محصول برتر ایرانی طی 3 دوره متوالی از سوي دانشگاه صنعتی شریف گواه این ادعاست. 



 زینلی به چهارمین رکورد ملی و انحصاري در این شرکت اشاره کرد و گفت: کویرتایر به عنوان اولین سازنده پرس پخت تایر در
کشور  تاکنون 10 پرس پخت تایر ساخته که هر پرس 100 هزار دلار و در مجموع بیش از یک میلیون دلار صرفه جویی ارزي داشته
است این در حالی است که متوسط نمونه خارجی هر پرس پخت تایر260 هزار دلار و نمونه ساخته شده در کویرتایر 160 هزار دلار

 
است. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر 56 پرس پخت تایر شامل 46 پرس خارجی و 10 پرس ساخت کویرتایر در مدار تولید قرار دارد
تصریح کرد: در سال آینده با افزایش 20 پرس جدید، تعداد پرس هاي ساخت تایر در این کارخانه به 76 دستگاه می رسد و به این

 
ترتیب 40 درصد پرس هاي فعال ساخت کویرتایر و 60 درصد خارجی خواهد بود. 

مدیرعامل شرکت کویرتایر کاهش بیش از 3 درصد هزینه هاي تعمیر و نگهداري در بهاي تمام شده، افزایش مقدار تولیدتایر از حدود
21 هزار تن  به 30 هزار تن در برنامه سال 99، صرفه جویی ارزي بیش از یک میلیون دلار در ساخت ده پرس، کاهش زمان ساخت و
نصب پرس هاي کویرتایر در مقایسه با نمونه خارجی، رفع مشکلات ناشی از تحریم ها با تقویت بنیان هاي داخلی و بومی سازي

 
تکنولوژي روز دنیا و افزایش توان مهندسی کارشناسان شرکت را از جمله مزایاي ساخت پرس هاي پخت در این کارخانه ذکر کرد. 

وي خودکفایی در طراحی و تولید تایرهاي SUV ,CUV براي اولین بار در کشور را از دیگر رکوردهاي ملی و انحصاري در این
مجموعه عنوان کرد و گفت: در حال حاضر 31 سایز و طرح مختلف انواع تایر رادیال سواري از رینگ 13 تا 19 در این کارخانه تولید

 
می شود و 12 سایز و طرح جدید در 10 ماه امسال به مجموعه تولیدات افزوده شده است. 

زینلی به راه اندازي اولین سامانه فروش آنلاین تایر در کشور در اسفند ماه سال 97 اشاره کرد و گفت: ایجاد فرصت برابر و عادلانه
براي عموم مردم جهت خرید تایر با قیمت مصوب دولتی و حذف واسطه، کاهش قابل توجه هزینه هاي فروش و فروش نقد و

 
سودآوري قابل توجه از جمله دستاوردهاي ایجاد و راه اندازي این سامانه بوده است. 

 وي شبیه سازي فروشگاه واقعی براي مشتریان، استفاده از هوش مصنوعی براي احراز هویت مشتریان سهمیه بندي و نظارت دقیق بر
توزیع، اتصال به سامانه اداره پست (اطلاع لحظه اي مشتریان از وضعیت ارسال مرسوله)، راه اندازي مرکز تماس call center و راه

 
اندازي سیستم تلفن گویا از جمله مزایاي اولین سامانه فروش آنلاین تایر در کشور است. 

مدیرعامل شرکت کویرتایر سال 99 را اوج ثمردهی برنامه ریزي ها در این شرکت خواند و گفت: انتخاب واحد نمونه کارگري در سطح
ملی، تقدیر ریاست جمهوري باعنوان مدیر واحد نمونه ملی، کسب لوح زرین و گواهینامه ملی رعایت حقوق مصرف کنندگان و انتخاب

 
به عنوان واحد نمونه استاندارد در سطح ملی از جمله افتخارات حاصل شده در سال جاري بوده است. 

وي آموزش در شرکت کویرتایر را جزء لاینفک کار در این مجموعه خواند و گفت: اخذ مجوز ایجاد دپارتمان ملی صنعت تایر ایران و
تعامل با سازمان آموزش فنی و حرفه اي در راستاي آموزش هاي مهارتی بدو استخدام (8 ماه)، آموزش از طریق مرکز آموزش بین

 
کارگاهی و استقبال کارکنان صنایع استان از مرکز آموزش بین کارگاهی از جمله دستاوردهاي محقق شده در این بخش اعلام کرد. 

 زینلی به صرفه جویی 91 میلیارد تومانی براي 9 طرح ساخت (بر اساس نرخ زمان ساخت) و ارتقاء ماشین آلات  که براساس قیمت
هاي سال جاري به چند صد میلیون تومان بالغ می شود در این کارخانه اشاره کرد و اظهار داشت: تحکیم و ارتقاء زیرساخت ها،
ساخت و ارتقاء ماشین آلات (اقدامات اداره تعمیرونگهداري)، طراحی و ساخت تایر (اقدامات اداره تکنولوژي) و تاثیر اقدامات فناورانه



 
در سود ناخالص شرکت از جمله اقدامات انجام شده در راستاي تحقق اقتصاد مقاومتی در شرکت کویرتایر بوده است. 

مدیرعامل شرکت کویرتایر به فرهنگ توسعه و تکاپوي نوآوري در قالب نظام پیشنهادات در این شرکت اشاره کرد و افزود: احصاء 38
مشکل قابل بهبود در خط تولید، ارائه 63 طرح بهبود و 20 طرح قابل اجرا از جمله دستاوردهاي تاسیس کمیته نوآوري با نیروهاي

 
جوان در کویرتایر بوده است. 

وي با اشاره به وضعیت تولید تایر در سطح جهان و کشور بر لزوم اجراي طرح توسعه کویرتایر تاکید قرارداد و گفت: در این راستا
تصمیم به هنگام، پیگیري اجراي طرح هاي توسعه است که در گام نخست افزایش 50 درصد به ظرفیت تولید فعلی (رادیال سواري) و

 
در گام بعدي 50 هزار تن تایر رادیال باري و راهسازي معدنی برنامه ریزي شده است. 

زینلی انعقاد قرارداد تامین تکنولوژي تولید تایرهاي نسل جدید با شرکت ماتادور بري افزایش 20 هزار تن به ظرفیت در سال 1384،
توقف توسعه شرکت از سال 85 تا 93 ، اخذ مصوبه تخصیص 100 میلیون یورو در اولین سفر استانی ریاست جمهوري براي افزایش
40 هزارتن تولید تایرهاي رادیال  باري – اتوبوسیTBR  در سال 1394)، عدم تخصیص ارز و مشکلات عدم همکاري هیچ یک از

 
تایرسازان معتبر (حتی علیرغم تحریم 8 ماهه کومهو از سوي ایران) تاریخچه توسعه در این مجموعه است. 

وي سهم تولید کویرتایر در صنعت تایر ایران در نه ماهه امسال را 19 درصد تولید تایرسواري و 17 درصد از کل تولید تایر کشور ذکر
کرد و گفت: سهم کویرتایر در ارزش افزوده بخش صنعت استان در سال 30 درصد است به طوري که 16 درصد شاغلان بخش صنعت
استان و 34 درصد شاغلان بخش صنعت مرکز استان شهرستان بیرجند در این مجموعه مشغول به کار هستند همچنین ارزش فروش

 
محصولات شرکت کویرتایر معادل 90 درصد ارزش فروش سه محصول استراتژیک استان (زعفران ، زرشک ، عناب)است. 

مدیرعامل شرکت کویرتایر سهم این مجموعه را در اشتغال صنعتی استان خراسان جنوبی مهم خواند و اظهار داشت: در حال

 
حاضراشتغال مستقیم این کارخانه یکی هزار و 272 نفر و اشتغال غیرمستقیم آن 4 هزار و 664 نفر است. 

وي کسب بیش از 140 گواهینامه، تندیس، جایزه و لوح تقدیر، رتبه اول رضایت مشتریان از کیفیت تایرها، کسب رتبه اول طی سال
هاي متوالی در صرفه جویی انرژي (برق) و تجلیل از سوي شرکت توزیع برق استان و اعمال تخفیف در قبوض پرداختی (پاداش)،
کسب رتبه اول طی سالهاي متوالی در صرفه جویی انرژي (گاز)، صرفه جویی در مصرف آب با 54 درصد مصرف کمتر ازمتوسط
صنعت تایر کشور و مصرف انرژي کل پایین تر از معیار استاندارد در سال هاي متوالی براساس اعلام شرکت مهندسی و تحقیقات

 
لاستیک و سرآمد همه شرکت هاي تایرسازي در بخش هاي یاد شده را از جمله افتخارات دیگر شرکت کویرتایر اعلام کرد. 

 
لوح و تندیس واحد نمونه ملی استاندارد به کویرتایر اعطا شد 

امروزو همزمان با بازدید استاندار خراسان جنوبی از کارخانه کویرتایر، لوح و تندیس این افتخار ارزشمند به نیابت از سوي رئیس

 
سازمان استاندارد، توسط ملانوري استاندار خراسان جنوبی به  سید محمدحسین زینلی مدیرعامل شرکت کویرتایر اعطا شد. 

این انتخاب بر اساس ارزیابی 13 معیار از سوي سازمان ملی استاندارد صورت گرفته که استمرار 22 سال متوالی پروانه کاربرد علامت
استاندارد، عدم وجود نقص عمده در محصولات تولیدي، چهار سال گارانتی محصولات و تجهیز آزمایشگاه هاي شرکت با بیش از 100

 
نوع دستگاه بسیار مدرن و پیشرفته از جمله  مولفه هاي موثر در این انتخاب بوده است. 



مشارکت متخصصین کویرتایر در تدوین استانداردهاي ملی، اخذ مجوز تاسیس دپارتمان تخصصی صنعت لاستیک کشور از سازمان
آموزش فنی و حرفه اي، به کارگیري 120 نفر متخصص در سازمان تضمین کیفیت شرکت و دریافت تندیس و لوح زرین محصول
برتر ایرانی از معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و دانشگاه صنعتی شریف از دیگر عوامل موثر در ارزیابی براي انتخاب واحد

 
نمونه استاندارد در سطح ملی بوده است. 

در این مراسم سعید حیدري از شهرستان بیرجند که به عنوان نفر سوم مسابقه طراحی پوستر روز ملی استاندارد انتخاب شده بود با
اعطاي لوح تقدیر از سوي استاندار خراسان جنوبی قدردانی شد.



شکوفایی خلاقیت دانش آموزان در مدرسه ایدنو

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  439  |  تاریخ: 1399/11/04

معاون فرهنگی اجتماعی اتحادیه انجمن هاي اسلامی دانش آموزان از جشنواره اي متفاوت در راستاي رویش هاي خلاقانه
دانش آموزي، مدرسه ایده هاي نو، با عنوان «جشنواره ایدنو» خبر داد

معاون فرهنگی اجتماعی اتحادیه انجمن هاي اسلامی
دانش آموزان از جشنواره اي متفاوت در راستاي رویش
هاي خلاقانه دانش آموزي، مدرسه ایده هاي نو، با عنوان

 
«جشنواره ایدنو» خبر داد 

به گزارش خبرگزاري مهر، علی جانباز معاون فرهنگی
اجتماعی اتحادیه انجمن هاي اسلامی دانش آموزان گفت:
نظر به اهمیت، شکوفایی خلاقیت در میان نسل جوان و
پرورش آن ها به عنوان مدیران و آینده سازان فردا،
فراخوان ایده ها و رویش هاي خلاقانه دانش آموزي مدرسه

ایده هاي نو با عنوان «جشنواره ایدنو»، به همت اتحادیه انجمن هاي اسلامی دانش آموزان در شبکه هاي اجتماعی و سایت راه اندازي

 
شد 

وي گفت: این جشنواره، ویژه دانش آموزان متوسطه دوم است. تمامی دانش آموزان انجمنی و غیرانجمنی می توانند در این رقابت
شرکت کنند و از جوایز نفیس بهره مند شوند و یک حمایت ویژه جشنواره و صندوق ملی حمایت از ایده ها، مخصوص دانش آموزان

 
پایه دهم عضو انجمن اسلامی نیز در این جشنواره تدارك دیده شده است. 

جانباز خاطرنشان کرد: این جشنواره از 20 آذرماه در سراسر کشور آغاز شده است و دانش آموزان می توانند تا سوم اسفند در

 
جشنواره ایدنو شرکت کنند و پس از ثبت نام، ایده هاي خود را به این جشنواره ارسال کنند. 

معاون فرهنگی اجتماعی اتحادیه انجمن هاي اسلامی دانش آموزان ادامه داد: دانش آموزان پس از ارسال ایده هاي خود، وارد بخش
پشتیبان (حمایت مربی) و داوري می شوند و همزمان با ارسال بوم هاي ایده پردازي، پشتیبانی و داوري به صورت مستمر توسط
پشتیبان ها و داورها انجام می شود تا دانش آموزان زمان لازم براي اصلاح و ارائه ایده هاي بهتر و خلاقانه تر را داشته باشند. داوري
در این بخش تخصصی است و از طریق تیم داوري انجام خواهد شد. همچنین، ایده هاي برتر ملی و استانی در این مرحله توسط داور

 
معرفی می شوند. 

وي گفت: همچنین 10 ایده برتر استان (5 دختر و 5پ سر) به رویداد ملی ایدنو راه می یابند و جوایزي به آن ها اهدا می شود.
همچنین 6 ایده برتر دانش آموزان سال دهم (3 دختر و 3پ سر) ضمن دریافت جوایز، جهت اجراي ایده توسط صندوق حمایت از

 
ایده، حمایت می شوند. 



جانباز خاطرنشان کرد: در بازه زمانی تیر تا مردادماه 1400 یک رویداد ملی در قالب کارگاه هاي خلاقیت، ایده پردازي، کسب و کار،
کارآفرینی و صنایع خلاق و مدیریت پروژه ویژه رتبه هاي برتر برگزار خواهد شد و از 10 دانش آموز ایده پرداز مدرسه اي تقدیر به

 
عمل خواهد آمد و همچنین صاحبان ایده هاي برتر می توانند به عنوان پشتیبان در دوره بعد جشنواره ایفاي نقش نمایند. 

معاون فرهنگی اجتماعی اتحادیه انجمن هاي اسلامی دانش آموزان گفت: علاقمندان به شرکت در این فراخوان می توانند با مراجعه به
سایت ایدنو به آدرس idnoo.ir و تکمیل اطلاعات گروه خود در بخش ثبت نام و هم چنین از طریق پرس لاین موجود در کانال پیام

 
رسان بله به آدرس idnoo_ir اقدام به ثبت نام نمایند. 

جشنواره ایدنو از 20 آذرماه به همت اتحادیه انجمن هاي اسلامی دانش آموزان در سراسر کشور آغاز شده است و دانش آموزان تا سوم
اسفند فرصت دارند تا در این جشنواره شرکت کنند.



بانک پارسیان + اخبار پولی مالی + اخبار بانک + انتقال خون +
مجمع

کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون

منبع: پولی مالیشماره خبر:  440  |  تاریخ: 1399/11/04

توئیت- بانک پارسیان در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دو میلیارد ریال به مجمع خیرین انتقال خون کمک کرد.بر
اساس این گزارش، این اقدام خیرخواهانه بانک پارسیان به منظور تکمیل پروژه انتقال خون بیرجند (خراسان جنوبی) و اتمام

عملیات ساختمانی آن صورت گرفته است.گفتنی است؛ بانک پارسیان به عنوان بانک ...

توئیت- بانک پارسیان در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی
خود دو میلیارد ریال به مجمع خیرین انتقال خون کمک
کرد.بر اساس این گزارش، این اقدام خیرخواهانه بانک

پارسیان به منظور تکمیل پروژه انتقال خون بیرجند (خراسان جنوبی) و اتمام عملیات ساختمانی آن صورت گرفته است.گفتنی است؛
بانک پارسیان به عنوان بانک پیشگام در فعالیت هاي انسان دوستانه و نیکوکارانه، علاوه بر اقدامات مالی، همواره نگاه جدا از یک بنگاه
اقتصادي به جامعه و مردم عزیز کشور داشته که همراهی با موسسات و انجمن هاي خیریه و همچنین پرداخت تسهیلات ازدواج، خود

اشتغالی و کارآفرینی و ... بخشی از فعالیت هاي عام المنفعه این بانک است.



کاهش تولید و افت فشار در پارس جنوبی صحت ندارد

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  441  |  تاریخ: 1399/11/04

ایران اکونومیست- مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران گفت: کاهش تولید و افت فشار در پارس جنوبی صحت ندارد.

حسن منتظرتربتی امروز در حاشیه بیست وپنجمین
نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی در
نشست خبري اظهار کرد: تولید گاز کشور به روزانه 1000
میلیون مترمکعب برابر با شش میلیون بشکه نفت در روز

 
رسیده است. 

وي افزود: بیشتر این مصرف در حوزه گرمایش است که
باید بهینه سازي شود زیرا افزایش تولید به تنهایی

 
پاسخگوي رفع نیاز مصرف کشور نیست. 

مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران با بیان اینکه مصرف گاز کشور اکنون با کاهش دماي هوا در بخش خانگی به بیش از 600 میلیون

 
مترمکعب در روز رسیده است، گفت: در بخش نیروگاهی نیز روزانه 100 تا 130 میلیون مترمکعب مصرف می شود. 

منتظر تربتی با بیان اینکه صادرات گاز به عراق و ترکیه در جریان است، گفت: صنعت گاز در بخش هاي مختلف از جمله شبکه هاي

 
توزیع، توربین ها و پالایشگاه ها از تولید داخل بهره می برد و اشتغال زایی خوبی در این صنعت ایجاد شده است. 

وي از افزایش تولید روزانه گاز طبیعی در کشور خبر داد و گفت: ایران تولیدکننده عمده گاز است و در همین روزها مجموع تولید گاز

 
کشور به حدود هزار میلیون مترمکعب در روز معادل حدود روزانه 6 میلیون بشکه نفت رسیده که رقم قابل توجهی است. 

وي با تأکید بر اینکه کاهش تولید و افت فشار در پارس جنوبی صحت ندارد، تصریح کرد: مصرف گاز کشور اکنون با کاهش دماي هوا
در بخش خانگی به بیش از 600 میلیون مترمکعب در روز رسیده است. در بخش نیروگاهی نیز روزانه 100 تا 130 میلیون مترمکعب

 
مصرف می شود. 

 
ظرفیت پالایش بیش از یک میلیارد مترمکعبی گاز در کشور 

معاون وزیر نفت در امور گاز ادامه داد: ظرفیت پالایش گاز کشور هم اکنون روزانه یک میلیارد و 31 میلیون مترمکعب است و ظرفیت

 
روزانه 900 میلیون مترمکعب انتقال گاز نیز در کشور وجود دارد. 

تربتی اظهار کرد: هرچند تولید گاز افزایش می یابد، اما این موضوع به ثروت در کشور تبدیل نمی شود، زیرا عمده این مقدار گاز در
بخش هاي گرمایشی در داخل کشور مصرف می شود، بنابراین تلاش داریم با همکاري شرکت هاي دانش بنیان براي بهینه سازي



 
مصرف هم پا به پاي تولید گاز پیش برویم تا اقدام هاي خوبی در عرصه بهینه سازي انجام دهیم. 

وي تأکید کرد: به هر حال پدیده اي مانند پارس جنوبی کمتر اتفاق می افتد و ما خوشبختانه این شانس را در کشور داشتیم که
مخزنی به نام پارس جنوبی داشته باشیم و امروز هم این مخزن را به حداکثر تولید رساندیم و این موضوع نشان می دهد افزایش تولید

 
به تنهایی نمی تواند پاسخگوي نیاز کشور باشد و ما باید روي موضوع بهینه سازي هم کار ویژه اي داشته باشیم. 

معاون وزیر نفت در امور گاز با بیان اینکه اکنون زمینه هاي مختلفی در بخش نیروگاه ها براي بهینه سازي ایجاد شده است، اظهار
کرد: در بخش صنایع و بخش هاي خانگی کارهایی در زمینه نرم افزاري و سخت افزاري دنبال می شود؛ زمینه نرم افزاري از بابت

 
موضوع فرهنگ سازي و مدیریت مصرف و سخت افزاري از باب نوع ساخت ساختمان ها و وصل تجهیزاتی که گازسوز هستند. 

تربتی با بیان اینکه باید طبق برنامه به سوي مصارفی که ارزش افزوده بیشتري دارند حرکت کنیم، گفت: صادرات گاز به ترکیه و عراق
هم در روزهاي گذشته بدون هیچ مشکلی در جریان بوده است، خوشبختانه به دلیل نوع توزیع گاز که در سال هاي گذشته اتفاق

 
افتاده است و خطوط لوله سراسري که در دالان هاي غرب، مرکز و شرق ساخته شده یک شبکه پایدار گاز داریم. 

 
تمرکز صنعت گاز بر تولید داخل است 

وي در ادامه با تاکید بر بهره مندي صنعت گاز از توان داخلی کشور، اظهار کرد: صنعت گاز کشور خوشبختانه روي حوزه کارآیی

 
داخلی تمرکز بیشتري داشته است و همه کالاهاي مصرفی در بخش شبکه هاي توزیع در داخل کشور تولید می شود. 

مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران تصریح کرد: در سال هاي اخیر بیش از 15 هزار روستا را به شبکه گاز متصل کردیم که همه کالاي
مصرفی این شبکه ها تولید داخل بودند و افزون بر این، اشتغال خوبی هم در کشور ایجاد شده است. در بخش هاي دیگر صنعت گاز
مانند توربوهاي کمپرسور و پالایشگاه هاي کشور هم بخش عمده تولید داخل است و پیش بینی می کنم تا پایان سال آینده همه مواد

 
شیمیایی و کالاهایی که ما در پالایشگاه ها مصرف می کنیم به دست تولیدکنندگان داخلی باشد. 

تربتی تصریح کرد: یکی از حلقه هاي مهم در بحث صنعت گاز کشور خطوط لوله انتقال گاز است، صنعت گاز هر ساله هزار کیلومتر
خط لوله اجرایی می کند که اکنون حدود 3 میلیارد دلار هزینه دارد؛ پارسال در همین نمایشگاه در نشستی با تولیدکنندگان داخلی
صنعت فولاد داشتیم و باور آن سخت بود که ما بخواهیم تولیدات لوله سازي را داخلی کنیم اما خوشبختانه دوستان تلاش کردند و

 
امسال ورق لوله اي گاز داخلی سازي شد. 

 
صنعت گازي کلا ایرانی خواهیم داشت 

وي با بیان اینکه لوله سازي هم در داخل کشور آغاز شده است، افزود: ان شاء االله از یک ماه آینده در صنعت گاز لوله اي که همه
فرآیند ساخت آن در داخل طی شده است، استفاده می شود و ما دیگر می توانیم مدعی باشیم که صنعت گازي به کل ایرانی با

 
کالاهاي داخلی خواهیم داشت،این اتفاقی است که در این نمایشگاه پیگیري می شود و فرصت خوبی براي تبادل افکار است. 

معاون وزیر نفت در امور گاز درباره قطع واردات گاز از ترکمنستان، گفت: شما شاهد بودید که در سال 1386 ما با قطع گاز از طرف
ترکمنستان روبه رو شدیم و شمال کشور دچار قطعی گسترده گاز شد، خوشبختانه ما مصرف گاز داخلی کشور را از وابستگی به گاز
ترکمنستان نجات دادیم و با ساخت خطوط تازه می بینید همین روزها هم با سرمایی که در شمال کشور رخ داده اما هیچ مشکلی در



 
مصارف خانگی پیش نیامده است. 

 
تجارت گازي با ترکمنستان همچنان در دستور کار است 

تربتی تاکید کرد: البته موضوع تجارت گازي با ترکمنستان همچنان در جریان است یعنی یک کار دو طرفه است و مذاکرات ما با

 
ترکمنستان همچنان ادامه دارد. 

وي افزود: ما براي مصارف داخلی خود را به ترکمنستان وابسته نکردیم اما به عنوان یک کار تجارتی؛ کشوري هستیم که ظرفیت
داریم گاز را از کشورهاي همسایه دریافت کنیم و به کشورهاي همسایه اي که نیاز دارند، منتقل کنیم بنابراین در هر شکلی که
موضوع تجارت گاز مطرح باشد ما استقبال می کنیم؛ شرکت هاي خصوصی هم در داخل کشور دنبال این موضوع هستند و ما از این

 
بابت نگراي نداریم. 

 
طلب 6 میلیارد دلاري ایران از عراق 

مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران در پاسخ به پرسشی درباره مطالبات ایران از عراق و کاهش صادرات گاز به این کشور، گفت: در هفته
هاي گذشته هیئتی ازسوي دولت به عراق رفتند و نشست هایی هم در آنجا برگزار شد البته موضوع مطالبات ارزي ما از عراق مربوط
به بانک مرکزي است و آنها این بحث را دنبال می کنند که نتایج خوبی هم داشتند؛ مجموع طلب ایران از عراق هم به حدود 6

 
میلیارد دلار می رسد که بخشی از آن منتقل شده است و بخشی از آن باید در جریان همین گفت وگوها منتقل شود. 

تربتی همچنین با بیان اینکه پتروشیمی ها مطابق روال پیش گاز مصرف می کنند، یادآور شد: به دلیل اینکه اکنون در اوج مصرف گاز
در زمستان هستیم از آنها خواهش کردیم که تعمیراتشان را در زمستان قرار دهند و بخشی از آنها به واسطه تعمیراتی که انجام می

 
دهند، مصرف کننده گاز نیستند. 

معاون وزیر نفت در امور گاز درباره مصرف گاز نیروگاهی، تصریح کرد: با هماهنگی هایی که در ابتداي سال با توانیر انجام شده بود
مصرف سوخت معادل شان براي امسال 180 میلیون متر مکعب گاز پیش بینی شده بود در حالی که در ماه پیش مصرف آنها به

 
حدود 190 تا 193 میلیون متر مکعب رسیده بود که این افزایش بخش توانیر خود را در سبد انرژي کشور نشان داد. 

ایسنا



فرماندار: ظرفیت گرمخانه هاي شهر کرمانشاه افزایش می یابد

منبع: ایرناشماره خبر:  442  |  تاریخ: 1399/11/04

کرمانشاه- ایرنا- فرماندار کرمانشاه با اشاره به کاهش شدید دماي هواي شبانه گفت: با هم افزایی دستگاه هاي ذي ربط به
ویژه شهرداري و بهزیستی ظرفیت سرپناه و گرمخانه هاي شهر کرمانشاه طی چند روز آینده افزایش می یابد.

کرمانشاه- ایرنا- فرماندار کرمانشاه با اشاره به کاهش شدید
دماي هواي شبانه گفت: با هم افزایی دستگاه هاي ذي ربط
به ویژه شهرداري و بهزیستی ظرفیت سرپناه و گرمخانه

 
هاي شهر کرمانشاه طی چند روز آینده افزایش می یابد. 

«فضل االله رنجبر» روز شنبه در جلسه ستاد مبارزه با
موادمخدر شهرستان که در سرسراي فرمانداري کرمانشاه
برگزار شد، با اشاره به ضرورت و اولویت رسیدگی به افراد
بی خانمان شهر کرمانشاه از شهرداري و بهزیستی خواست
هرچه سریعتر نسبت به اجاره مکان هاي جدید براي

 
اسکان شبانه بی خانمان ها ظرف 2 روز آینده اقدام کنند. 

وي همچنین از شهرداري و بهزیستی خواست، خودروهایی براي گشت زنی شبانه به منظور جمع آوري بی خانمانان اختصاص دهند،

 
تا کسی شب را در سرما سر نکند. 

رنجبر با اشاره به دستور وزیر کشور نسبت به ایجاد سرپناه براي افراد بی خانمان افزود: همه در برابر فراهم کردن سرپناه براي بی

 
خانمان ها مسوول و وظیفه داریم. 

او با اشاره به گزارش بهزیستی نسبت به افزایش ظرفیت اردوگاه هاي ماده 15 خواستار افزایش اعتبار این اردوگاه در شهرستان شد و
همچنین از اداره راهداري خواست نسبت به روشنایی مسیر سراب نیلوفرکه اردوگاه ماده 16 در آنجا مستقر است، در راستاي حفظ

 
امنیت این مکان اقدام کند. 

 
متکدیان بلوار طاق بستان جمع آوري می شوند 

فرماندار کرمانشاه در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به آمار پالایشی سازمان بهزیستی و کمیته امداد گفت: بسیاري از افرادي
که در محدوده پل ولایت تا بریدگی فرهنگیان فاز 2 در عصرها به عنوان کارگر کنار بلوار پرسه می زنند، متکدي هستند که چهره

 
شهر را زشت کرده اند. 

رنجبر با بیان اینکه باید براي کمک به افراد بی بضاعت، نیازمند اطلاع رسانی قوي و آگاه سازي در جامعه هستیم تا افراد سودجو از



احساسات مردم سوء استفاده نکنند، گفت: در گفت و گو با این افراد متکدي به آنها پرداخت تسهیلات کم بهره اشتغال پیشنهاد شده

 
که متاسفانه تکدي گري براي آنها جذاب تر بوده و پیگیر وام اشتغال نشدند. 

او با اشاره به اینکه بسیاري از آنها جوان هستند و توانایی انجام فعالیت را دارند، اما کار نمی کنند از شهروندان خواست براي کمک به
نیازمندان واقعی نذر و کمک هاي خود را به این افراد ندهند زیرا آنها را به ادامه تکدي گري تشویق می کنند و نیازمندان واقعی

 
جامعه بی بهره می مانند. 

رنجبر با اشاره به مصوبه استانی مبنی بر جمع آوري متکدیان پل ولایت گفت: این مصوبه از فردا با کمک اجراییات شهرداري اجرا می
شود و کسانی که از عصرها در محدوده پل ولایت تا بریدگی فرهنگیان فاز 2 به منظور گدایی توقف می کنند جمع آوري و به اردوگاه

 
منتقل می شوند. 

 
ظرفیت گرمخانه هاي کرمانشاه 2 برابر ظرفیت افزایش یافته است 

نماینده بهزیستی شهرستان کرمانشاه نیز در جلسه با اشاره به ظرفیت گرمخانه پمپ گازوییل شهر کرمانشاه گفت: هم اکنون ظرفیت

 
این سرپناه از 50 نفر به 100 نفر ارتقا یافته است و ظرفیت گرم خانه زنان آقاجان نیز افزایش یافته است. 

مظفري در ادامه گفت: بهزیستی آماده است اجاره بهاي مکان هایی که به منظور ایجاد سرپناه براي افراد بی خانمان و معتادان

 
متجاهر فراهم شود را بپردازد و خواستار کمک دیگر ارگان ها به ویژه شهرداري، هلال احمر، ورزش و جوانان و کمیته امداد شد. 

او همچنین گفت: از امشب چهار دستگاه خودرو اورژانس اجتماعی بهزیستی به منظور جمع آوري بی خانمان هاي شهر گشت زنی

 
می کنند. 

مظفري کمک به بی خانمان ها را ضروري دانست و خواستار تامین اعتبار فصل پنج ماده 16 براي سامان دادن به بی خانمان ها تا

 
ظرفیت 100 نفر شد. 

 
سه هزار و 816 خرده فروش مواد مخدر در کرمانشاه دستگیر شدند 

نماینده پلیس مبارزه با موادمخدر کرمانشاه نیز در این جلسه گفت: از ابتداي سال جاري تاکنون 2 هزار و 760 کیلوگرم مواد مخدر

 
در این شهرستان کشف شده که نسبت به سال گذشته 23 درصد افزایش یافته است. 

سرهنگ «محمدي» همچنین از دستگیري سه هزار و 816 نفر در ارتباط با قاچاق مواد مخدر و خرده فروشی در سال جاري خبر داد.

وي در ادامه با بیان اینکه طرح پاکسازي محلات هر هفته اجرا می شود، گفت: در دي ماه 15 مکان توزیع موادمخدر در کرمانشاه

 
پلمب شده است. 

محمدي همچنین با اشاره به اردوگاه ماده 16 افزود: وضعیت روشنایی مسیر و محیط این اردوگاه با توجه به اهمیت ایجاد امنیت آن

 
اصلا مناسب نیست و همچنین سیستم فاضلاب آن مشکل جدي دارد که باید بهزیستی هرچه سریعتر رفع مشکل کند. 



 
برچسب ها 

 
- وزارت کشور 

 
- شهرداري کرمانشاه 

 
- مواد مخدر 

 
- بی خانمانی 

 
- کرمانشاه 

- سازمان بهزیستی کشور



خدمت بی منت 18 گروه جهادي در چهارمحال و بختیاري؛ وقتی همدلی سبب

همسفره شدن با همسایه می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  443  |  تاریخ: 1399/11/04

گروه استان ها - 18 گروه جهادي در چهارمحال و بختیاري با راه اندازي طرح "همسفره با همسایه" به سراغ کمک به
نیازمندان و آسیب دیدگان از کرونا رفته اند، در این طرح نیازمندان از فروشگاه ها خرید می کنند ولی مبلغی پرداخت نمی

کنند.

گروه استان ها - 18 گروه جهادي در چهارمحال و
بختیاري با راه اندازي طرح ""همسفره با همسایه"" به
سراغ کمک به نیازمندان و آسیب دیدگان از کرونا رفته اند،
در این طرح نیازمندان از فروشگاه ها خرید می کنند ولی

 
مبلغی پرداخت نمی کنند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از شهرکرد، چندسالی می
شود صداي ناکوك چرخ هاي اقتصاد کشور و خرد شدن
استخوان هاي فقرا زیر این چرخ ها به گوش می
رسد.اوضاع نابسامان اقتصادي خصوصا در استان هاي

محرومی همچون چهارمحال و بختیاري بیشتر قشر ضعیف را درهم می شکند، استانی که در بیکاري جزوه رتبه هاي اول است، حالا

 
علاوه بر زخم اقتصاد مردمش و هزاران زخم دیگر باید کرونا را هم متحمل شود. 

با آمدن کرونا سفره معیشت مردم تنگ تر شد و به وضوح می توان دید کرونا با قشر نیازمند جامعه چه کرده است، در این میان

 
کارهاي خوبی صورت گرفت، عده اي با سیرت درست و انسانیت دست یاري به سمت نیازمندان دراز کردند. 

با همدلی ایرانی ها سیل خروشان محبت از توزیع لوازم التحریر و ماسک تا بسته معیشتی و جهیزیه و... به راه افتاد، در استان
چهارمحال و بختیاري هم جمعیت دانشجویی امام حسن(ع) گوشه اي از کار را برعهده گرفتند و مردم را با "طرح همسفره با

 
همسایه" همراه کردند. 

این طرح بوي حفظ کرامت و عزت انسان می دهد، این طرح با جهاد عده اي از جوانان پرشور جهادي و کسبه امین و خیران دست به

 
خیر تا کنون در سه شهرستانِ استان صورت گرفته است. 

یحیی خواجعلی،مسئول جمعیت دانشجویی امام حسن(ع) استان چهارمحال و بختیاري با اشاره به طرح همسفره با همسایه، اظهار

 
داشت: مرحله اول این طرح در ماه رمضان اجرا شد و از 20 دي ماه سال جاري مرحله دوم این طرح آغاز شده است. 

وي با اشاره به فعالیت 18 گروه جهادي در این طرح، بیان کرد: گروه هاي جهادي یک مجمع خیریه تشکیل داده اند که با کمک افراد

 
خیر با کسبه امین در شهرهاي مختلف قرارداد منعقد می شود که تا کنون با 89 فروشگاه قرارداد بسته شده است. 



مسئول جمعیت دانشجویی امام حسن(ع) استان چهارمحال و بختیاري افزود: افراد آسیب دیده از کرونا و یا نیازمند در محله ها
شناسایی و به فروشگاه معرفی شدند که با مراجعه این عزیزان وجهی از آن ها دریافت نمی شود.سقف خرید متفاوت است و میانگین

 
براي هر نفر 100 هزار تومن سقف خرید در فروشگاه ها در نظر گرفته شده است. 

 
محمدمهدي ابوالحسنی؛ چهره مکتبی و جهادي سال شد+عکس 

 
گروه هاي جهادي استان فارس در حوزه کارآفرینی و ایجاد اشتغال ساماندهی می شوند 

 
تجلیل از گروه هاي جهادي مستقر در بیمارستان بزرگ دزفول به روایت تصاویر 

وي با اشاره به کمک 150 میلیون تومانی خیّرین، گفت: کمک ها همچنان ادامه دارد و 100 میلیون هم از ارگان جمعیت دانشجویی

 
امام حسن(ع) کشور کمک شد و می توان گفت تقریبا با 250 میلیون تومان، گروه هاي جهادي مشغول به این کار هستند. 

خواجعلی با اشاره به همکاري خوب فروشگاه ها، عنوان داشت: در این طرح فروشگاه ها با حداقل سود، کالاها را در اختیار افراد

 
نیازمند و یا آسیب دیده از کرونا قرار می دهند. 

وي مطرح کرد: هسته خیّري در هر محله اي شکل گرفت و تلاش می شود این اقدام به صورت مقطعی نباشد، پوستر طرح در
فروشگاه هاي طرف قرارداد وجود دارد، فروشندگان هم اگر کسانی را با وضع مالی مناسب می شناسند آن ها را دعوت به این کار می

 
کنند. 

خواجعلی با اشاره به اینکه در حال حاضر این طرح در سه شهرستان شهرکرد، لردگان و فارسان در حال اجرا می باشد، ادامه داد: امید

 
است با همکاري گروه هاي جهادي بسیج دانشجویی دیگر شهرستان ها این اتفاق نیک در کل استان شکل گیرد. 

مسئول جمعیت دانشجویی امام حسن(ع) استان چهارمحال و بختیاري اظهار داشت: تقریبا هر گروه جهادي حداقل در هر محله 50
الی 100 نفر نیازمند را شناسایی کرده است، مردم با مراجعه به فروشگاه ها با دیدن پوستر همسفره با همسایه می توانند مبلغی کمک

 
کنند و همچنین این طرح شماره حساب هم دارد. 

وي با بیان اینکه هدف از این طرح کمک به افراد نیازمند و قشر حاشیه نشین شهر است، افزود: تمرکز بیشتر بر روي شهرها می باشد،
رزمایش کمک مومنانه در کنار تمام خوبی هایی که داشت چند عیب داشت از جمله اینکه مراجعه به درب منزل نیازمندان و تحویل

 
بسته ممکن بود کرامت انسانی فرد زیر سوال رود. 

مسئول جمعیت دانشجویی امام حسن(ع) استان چهارمحال و بختیاري ادامه داد: با این طرح، فرد می تواند به فروشگاه مراجعه کند و

 
خرید خود را انجام دهد و از طرفی فرد هر چه نیاز داشته باشد خریداري می کند. 

وي گفت: با سوپر گوشت تا سقف 250 هزارتومان، سوپر مارکت، میوه فروشی 100 هزار تومان و فروشگاه هاي بزرگ 150 هزار تومان

 
قرارداد بسته شده است که البته با توجه به وضع معیشتی خانواده ها متغیر است. 

خواجعلی در پایان خاطرنشان کرد: تلاش این است که این طرح مقطعی نباشد و با همکاري خیّرین ادامه یابد، این طرح تا عید ادامه
دارد و امید است تدوام یابد.



معاون رئیس جمهور در ساري: معضل اشتغال فرزندان ایثارگر کشور برطرف

شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  444  |  تاریخ: 1399/11/04

گروه استان ها- معاون رئیس جمهور با اشاره به این که بروکراسی اداري در برطرف کردن مشکلات خانواده ایثارگران باید
کاهش یابد گفت: معضل اشتغال فرزندان ایثارگر کشور برطرف شود.

گروه استان ها- معاون رئیس جمهور با اشاره به این که
بروکراسی اداري در برطرف کردن مشکلات خانواده
ایثارگران باید کاهش یابد گفت: معضل اشتغال فرزندان

 
ایثارگر کشور برطرف شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از ساري ، سعید اوحدي امروز
در حاشیه سفر به مازندران در جمع خبرنگاران اظهار
داشت: بر اساس بند (ج) ماده 87 قانون همه فرزندان شهدا
و جانبازان بالاي 70 درصد باید به استخدام دولت دربیایند.

وي با اشاره به نقش سازمان امور اداري و استخدامی کشور در بحث استخدام و اشتغال، افزود: سازمان امور اداري و استخدامی کشور

 
باید تاریخ این آزمون استخدامی را مشخص کند تا دغدغه بین فرزندان شهدا و جانبازان برطرف شود. 

اوحدي گفت: در سفر استانی از زمانی که در بنیاد شهید مستقر شدیم در تاسی به شهدا و جانبازان بزرگوار و آزادگان که الگو، نماد،
جهاد شهادت عملکرد جهادي بودند اعتقاد ما بر این است که از دو منظر باید در استان ورود پیدا کنیم یکی به دلیل اینکه به دلیل

 
شرایط کرونا امکان جمع آوري جامعه ایثارگر میسر نیست. 

 
گروه هاي جهادي استان فارس در حوزه کارآفرینی و ایجاد اشتغال ساماندهی می شوند 

 
صنایع دستی استان ظرفیت ایجاد اشتغال پایدار در بین جوانان را دارد 

 
کارخانه تولید قطعات خودرو در اردبیل با اشتغال زایی براي 1000 نفر احداث می شود 

وي افزود: بزرگ ترین معضلی که امروز در بنیاد شهید نسبت به جامعه ایثارگري داریم موضوع اشتغال فرزندان جامعه ایثارگر بوده و
بر اساس اقداماتی که تاکنون انجام دادیم و خوب پاسخگو بود. درخواست ما این است سازمان امور اداري و استخدامی کشور، تاریخ
دقیق آزمون استخدامی را مشخص کند تا دغدغه فرزندان و خانواده شهدا کم شود و امیدواریم قبل از پایان سال این اتفاق خوب را

 
شاهد باشیم. 

اوحدي با بیان این که در مجلس 170 نماینده ایثارگر و 16 فرزند شهید داریم گفت: در راستاي مسئله مسکن در دیداري که با 27
استان داشتیم که بی سابقه بود بنده این نوید را می دهم که در این 27 سفر استانی بیش از 61 هزار متر مربع زمین براي ساخت

مسکن تقدیم شد که در طول 12 سال گذشته 80 درصد افزایش داشته است.



> پوستر کنگره ملی تجلیل از 17 هزار بانوي شهید در مازندران رونمایی شد

منبع: حیاتشماره خبر:  445  |  تاریخ: 1399/11/04

حیات- پوستر نخستین کنگره ملی تجلیل از 17 هزار بانوي شهید کشور روز شنبه با حضور معاون رییس جمهوري و رییس
بنیاد شهید و امور ایثارگران در مازندران رونمایی شد.
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پوستر کنگره ملی تجلیل از 17 هزار بانوي شهید در
مازندران رونمایی شد حیات- پوستر نخستین کنگره ملی
تجلیل از 17 هزار بانوي شهید کشور روز شنبه با حضور
معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور

 
ایثارگران در مازندران رونمایی شد. 

به گزارش حیات، مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري
مازندران روز شنبه در جلسه شواراي اداري استان که با حضور معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران برگزار شد

 
گفت: این کنگره براي نخستین بار در کشور، 15 بهمن ماه امسال برگزار می شود. 

سمیه قاسمی طوسی همچنین افزود: در قالب برگزاري این کنگره ملی، از مقام شامخ 21 بانوي شهید و 43 بانوي جانباز مازندران نیز

 
تجلیل خواهد شد. 

وي اظهار داشت: با هدف برپایی مطلوب این کنگره، نسبت به تهیه و نصب بنر، انجام تبلیغات محیطی، تهیه، تولید و پخش ویژه

 
برنامه تجلیل از مقام شامخ زن از رادیو و تلویزیون استان اقدام شده است. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري مازندران از تشکیل ستاد استانی کنگره ملی تجیل از 17 هزار بانوي شهید در مازندران

 
خبرداد و گفت که کارگروه هاي ویژه نیز با شرح وظایف مشخص در این ارتباط تشکیل شده است. 

شوراي اداري امروز استان مازندران با حضور معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران با محوریت شوراي ترویج
فرهنگ ایثار و شهادت بگزار شد که مسائلی همچون امضاي تفاهم نامه تامین زمین، ساخت مسکن و سامامدهی اشتغال و کارآفرینی

 
براي خانواده شهدا و ایثارگران را نیز به همراه داشت . 

مازندران در دوران مبارزات انقلاب اسلامی و هشت سال دفاع مقدس بیش از 10 هزار و 400 شهید، 32 هزار جانباز و مجروح و 2

 
هزار و 800 آزاده سرافراز تقدیم نظام اسلامی کرده است. 

طبق داده هاي آماري، حدود 6 هزار نفر از فرزندان شاهد و ایثارگر مازندران دانشجو و یکهزار و 251 نفر نیز دانش آموز هستند که از



 
این تعداد 642 دانش آموز در مدارس شاهد تحصیل می کنند. 

 
انتهاي پیام/ 

فایل هاي ضمیمه :



فراخوان نامنویسی "جشنواره ایدنو"

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  446  |  تاریخ: 1399/11/04

فراخوان نامنویسی "جشنواره ایدنو" در چهارمحال و بختیاري آغاز شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما،مرکزچهارمحال وبختیاري،با توجه به اهمیت،شکوفایی خلاقیت درمیان نسل جوان و پرورش آن
ها به عنوان مدیران وآینده سازان فردا، فراخوان ایده ها و رویش هاي خلاقانه دانش آموزي مدرسه ایده هاي نو با عنوان "جشنواره

 
ایدنو"، به همت اتحادیه انجمن هاي اسلامی دانش آموزان در شبکه هاي اجتماعی و سایت راه اندازي شد. 

این جشنواره، ویژه دانش آموزان متوسطه دوم است و دانش آموزان می توانند

 
پس از ثبت نام، ایده هاي خود رابه این جشنواره ارسال کنند. 

 
دانش آموزان تا سوم اسفند فرصت دارند تا در این جشنواره شرکت کنند. 

علاقمندان به شرکت در این فراخوان می توانند با مراجعه به سایت ایدنو به
آدرس idnoo.ir و تکمیل اطلاعات گروه خود در بخش ثبت نام و هم چنین از
طریق پرس لاین موجود در کانال پیام رسان بله به آدرس idnoo_ir اقدام به

 
ثبت نام کنند. 

دانش آموزان پس از ارسال ایده هاي خود، وارد بخش پشتیبان (حمایت مربی) و
داوري می شوند و همزمان با ارسال بوم هاي ایده پردازي، پشتیبانی و داوري به
صورت مستمر توسط پشتیبان ها و داور ها انجام می شود تا دانش آموزان براي

 
اصلاح و ارائه ایده هاي بهتر و خلاقانه تر را زمان لازم را کسب کنند. 

در بازه زمانی تیر تا مردادماه 1400 یک رویداد ملی در قالب کارگاه هاي خلاقیت، ایده پردازي، کسب و کار، کارآفرینی و صنایع
خلاق و مدیریت پروژه ویژه رتبه هاي برتر برگزار خواهد شد و از 10 دانش آموز ایده پرداز مدرسه اي تقدیر به عمل خواهد آمد و

همچنین صاحبان ایده هاي برتر می توانند به عنوان پشتیبان در دوره بعد جشنواره ایفاي نقش کنند.



رئیس سازمان بسیج مستضعفین: باید حرکت عظیم عمومی در کارآفرینی ایجاد

کنیم

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  447  |  تاریخ: 1399/11/04

به گزارش خبرنگار سیاسی خبرگزاري فارس، سردار
غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین
بعدازظهر امروز (شنبه 4 بهمن) در آیین امضاي تفاهم نامه
میان این سازمان و کمیته امداد امام خمینی(ره)  با بیان
اینکه این تفاهم نامه یک سابقه عملیاتی درخشان و عمق
عملیاتی موفق و دستاوردهاي روشنی در کارنامه خود دارد،
گفت: باید به دنبال گسترش و تعمیق تعامل و هم افزایی
داشته باشیم و براساس منظومه فکري رهبر معظم انقلاب

 
بتوانیم یک حرکت عظیم عمومی در جهت ایجاد اشتغال و کارآفرینی ایجاد کنیم. 

وي افزود: سازمان بسیج بعنوان یک تشکیلات مردمی آمادگی دارد همه ظرفیت هاي مردمی را در شهرها و استان ها بسیج کند و

 
حتی فراتر از این تفاهم نامه هم به تحقق اهداف کمک کند. 

سردار سلیمانی تاکید کرد: آرمان امام راحل اعتلاي قشر مستضعف بوده و ما باید تلاش کنیم این ارمان محقق شود، تاکید رهبر

 
معظم انقلاب هم تحقق این آرمان است. 

انتهاي پیام/



صنعت مد و پوشاك کشور نیازمند هماهنگی متولیان است

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  448  |  تاریخ: 1399/11/04

اعضاي کمیسیون کسب وکارهاي دانش بنیان اتاق ایران درنشست خود پیرامون صنعت مد و پوشاك، دغدغه ها و چالش
هاي این حوزه را بررسی و یکی از مشکلات کلیدي دراین حوزه را وجود انجمن ها و نهادهاي متولی مختلف دانستند که به

هماهنگی و انسجام نیاز دارند.

اعضاي کمیسیون کسب وکارهاي دانش بنیان اتاق ایران درنشست خود پیرامون صنعت مد و پوشاك، دغدغه ها و چالش هاي
این حوزه را بررسی و یکی از مشکلات کلیدي دراین حوزه را وجود انجمن ها و نهادهاي متولی مختلف دانستند که به هماهنگی و

 
انسجام نیاز دارند. 

شرکت کنندگان در نشست کمیسیون کسب وکارهاي دانش بنیان اتاق ایران، وضعیت صنعت مد و پوشاك موردتوجه قرار گرفت و
فعالان این صنعت با انتقاد از نگاه هاي غیر حمایتی و غیرحرفه اي به این حوزه، خواستار توجه اتاق ایران به این بخش و پیگیري

 
مطالبات آن شدند. 

«افشین کلاهی» رییس کمیسیون کسب وکارهاي دانش بنیان اتاق ایران، تشکیل کمیته اي از سوي کمیسیون دانش بنیان اتاق ایران
با حضور متولیان این صنعت را قدمی در مسیر شناسایی مشکلات و دغدغه هاي صنعت مد و پوشاك کشور دانست و یادآور شد: اتاق
ایران با توجه به حضور نمایندگانش در کمیسیون ها و مجامع مختلف دولت و مجلس می تواند، پیگیر مطالبات و خواسته هاي صنایع

 
مختلف باشد. 

به گفته وي، طراحی اهداف و چشم انداز بلندمدت براي صنعت پوشاك کشور که به عنوان صنعت خلاق شناخته می شود و یکی از

 
مهم ترین نکاتی بود که به آن اشاره کرد. 

به اعتقاد این فعال اقتصادي، چنانچه قرار باشد زمینه رشد و توسعه این صنعت در کشور فراهم شود، باید براي آن یک چشم انداز

 
دقیق و متناسب با ظرفیت ها، تعریف شود. 

کلاهی گفت: براي موفقیت در صنعت مد و لباس باید از امکانات خود در همه حوزه ها ازجمله مجلس، صندوق نوآوري و شکوفایی
معاونت علمی ریاست جمهوري و اتاق ایران بهره برد. وي تصریح کرد:بدون شک همراهی و هماهنگی این دستگاه ها و نهادها با
یکدیگر به پیشبرد اهداف کلان صنعت کمک می کند و هماهنگی و انسجام لازم را شکل می دهد. این هماهنگی را می توان در قالب

 
کارگروهی که قرار است شکل بگیرد، ایجاد کنیم. 

همچنین «زهرا بختیاري» معاون سازمان ملی کارآفرینی و رییس کارگروه مد و پوشاك در این نشست افزود: با توجه به اینکه حدود
70 درصد پوشاك مصرفی کشور بوسیله واردات تأمین می شود، گفت: برخلاف دیگر صنایع که سهم دانش آموخته هاي مرتبط با آن
صنعت حدود 22 درصد است این رقم در صنعت مد و لباس حدود 12 درصد برآورد می شود و در واقع اکثر دانش آموخته هاي رشته
هاي مرتبط با طراحی لباس، مد و پوشاك درحوزه هایی غیر مرتبط به کار مشغول شده اند و این میزان جدایی صنعت از دانشگاه

 
یکی از دغدغه هاي اصلی صنعت مد و لباس به شمار می آید و لازم است براي آن تدبیر شود. 



او، نبود متخصص در حوزه طراحی لباس را موردتوجه قرار داد و خواستار توجه جدي به این مساله شد. بر اساس گفته هاي معاون
سازمان مزبور، اکنون کشور ارمنستان که به تازگی روابط خود را با ترکیه قطع کرده، درحوزه تأمین پوشاك دچار مشکل شده و ایران
در صورت رفع چالش ها و تأمین کیفیت لازم در کل زنجیره تولید انواع پوشاك، می تواند جایگزین مناسبی براي ترکیه در بازار

 
ارمنستان باشد. 

علاوه براین، موضوع در نظر گرفتن یک محل مناسب براي تأمین امکانات و تجهیزات لازم براي گرد آمدن کلیه فعالان این صنعت
درکنارهم، جلوگیري از شکل گرفتن انجمن ها، نهادها و تشکل هاي جدید که به شکل موازي با دیگران عمل می کنند، انسجام و
هماهنگی بین دستگاه هاي متولی و نگاه حمایت گرایانه دستگاه ها به صنعت مد و لباس که از شیوع بیماري کرونا آسیب هاي جدي

 
را متحمل شده، مهمترین موضوع هایی بود که در این نشست موردتوجه قرار گرفت. 

براساس این گزارش، «معصومه پاشایی بهرام» عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی با حضور در این نشست ضمن
اعلام آمادگی براي حضور در کارگروه صنعت مد و لباس و پیگیري مطالبات این بخش، ظرفیت و توان تولیدي کشور را در حوزه
پوشاك بسیار بالا دانست و گفت: نسبت به صنایع کوچک و متوسط که بالاترین سطح اشتغال کشور را به خود اختصاص می دهند،

 
غفلت شده و بیشتر صنایع پوشاك ایران در قالب تشکل فعالیت دارند و مورد بی مهري قرار گرفته اند. 

او، بهره گیري از تجربیات سایر کشورها ازجمله ترکیه که توانست با توسعه صنعت پوشاك خود در جهان، شناخته شود را به عنوان
یک راهکار پیشنهاد داد و گفت: امروز تعدادي از شرکت هاي ایرانی از استادان ترکیه استفاده می کنند و به شیوه استادکاري، سطح

 
تولیدات خود را بالا برده اند. 

این نماینده مجلس در نظر گرفتن یک مکان مناسب براي متمرکز شدن صنعت پوشاك و لباس کشور در آنجا را اقدامی ضروري
دانست و یادآور شد: براي جانمایی و انتخاب درست باید کلیه نیازها، تجهیزات و امکانات این صنعت را در نظر گرفت. این کار نیازمند

 
مطالعه دقیق و کار میدانی است. 

برچسب ها: صنعت مد ، اتاق بازرگانی ، دانش بنیان



70 روستاي خوزستان براي بوم گردي در نظر گرفته شد

منبع: شهر فرداشماره خبر:  449  |  تاریخ: 1399/11/04

استاندار خوزستان گفت: بر اساس برنامه 70 روستا در این استان براي بوم گردي در نظر گرفته شد که امید می رود تا پایان
دولت بیش از نیمی از آنها به بهره برداري برسند.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»، غلامرضا شریعتی استاندار خوزستان در حاشیه بازدید از روستاي گردشگري
طویبه از توابع شهرستان حمیدیه و آئین کلنگ زنی خانه بوم گردي این روستا، گفت: امروز دیداري با اهالی روستاي گردشگري

 
طویبه صورت گرفت و این روستا با همت مردم و مسئولان در حال تبدیل شدن به یک روستاي گردشگري است. 

وي افزود: بیش از 15 نفر تقاضاي خانه هاي بوم گردي را در این روستا داشتند که امروز اولین آن کلنگ زنی شد و ساخت سایر خانه

 
ها هم در ادامه آغاز خواهد داشت. 

شریعتی تأکید کرد: همه دستگاه ها از جمله صندوق کارآفرینی امید، اداره کار، بنیاد مسکن، اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی

 
و گردشگري و اداره کل امور روستایی براي کمک به توسعه این روستا کمک کنند. 

استاندار خوزستان تصریح کرد: همچنین تسهیلات کم بهره با مبلغ 20 میلیون تومان و 50 میلیون تومان و سایر ارقام در اختیار اهالی
قرار می گیرد و بنا شد اداره کل منابع طبیعی و جهاد کشاورزي در این زمینه همکاري کنند و بنیاد مسکن نیز در طرح هادي این

 
روستا بازنگري کند و آن را گسترش دهد. 

وي بیان کرد: علاقه مندي و همت خوبی در این روستا است و با توجه به شرایط آن و نزدیکی به اهواز و فضاي زیبایی که دارد،

 
سرمایه گذاري خوبی در آن صورت گرفته و در حال انجام است و زمینه براي اینکه یک روستاي بدون بیکار باشد، در آن فراهم است. 

استاندار خوزستان اظهار کرد: تا امروز کارهاي خوبی در این راستا انجام شده است و امید می رود که این اقدام ها ادامه داشته باشد و

 
ما هم کمک و حمایت می کنیم تا در آینده نزدیک این روستا یک روستاي نمونه و الگو براي سایر روستاها خواهد بود. 

شریعتی عنوان کرد: در گذشته از روستاي علوه شهرستان کارون بازدید شده است که در حال حاضر به شرایط بسیار خوبی رسید و بر
اساس برنامه 70 روستا در استان خوزستان براي بوم گردي در نظر گرفته شده است که امید می رود تا پایان دولت بیش از نیمی از

 
آنها به بهره برداري برسند. 

استاندار خوزستان گفت: حضور بانوان در این روستا بسیار امیدوارکننده بود و در بحث اشتغال و کمک به معیشت خانوار و تولید در
این روستا بانوان بسیار سرزنده، خوش فکر، تحصیل کرده و فعال بودند که این امر نوید توسعه و رشد فزاینده اي را براي استان ما می

دهد.



اوقاف قم از طرح شمیم خدمت پشتیبانی کامل می کند

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  450  |  تاریخ: 1399/11/04

حوزه/ مدیرکل اوقاف استان قم گفت: در جنگ اقتصادي و علمی با دشمنان، هرگونه اقدام عملی براي کاستن از مشکلات
اقشار مختلف مردم همچون طرح شمیم خدمت با حمایت کامل اوقاف استان قم همراه خواهد بود.

 
مدیرکل اوقاف قم مطرح کرد: اوقاف قم از طرح شمیم خدمت پشتیبانی کامل می کند 

حوزه/ مدیرکل اوقاف استان قم گفت: در جنگ اقتصادي و علمی
با دشمنان، هرگونه اقدام عملی براي کاستن از مشکلات اقشار
مختلف مردم همچون طرح شمیم خدمت با حمایت کامل اوقاف

 
استان قم همراه خواهد بود. 

به گزارش خبرگزاري حوزه، حجت الاسلام والمسلمین عباس
اسکندري پیش از ظهر امروز در بازدید از کارگاه هاي خیاطی که
در راستاي اجراي طرح شمیم خدمت در حرم مطهر امامزاده
سید معصوم(ع) برپا شده اند اظهار کرد: رونق و جهش تولید،
شعار سال گذشته و امسال هستند که از سوي رهبر معظم

 
انقلاب تعیین شده اند. 

 
وي افزود: از همه دست اندرکاران این طرح تشکر می کنم چرا که زمینه اي را براي کارآفرینی و اشتغال ایجاد کرده اند. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه این اداره کل آماده هرگونه همکاري و پشتیبانی از طرح هاي این چنینی است
گفت: در شرایطی که شیوع کرونا از یک سو و مشکلات اقتصادي دیگر سو، فشار بر مردم را بیشتر کرده است، باید به اینگونه اقدامات

 
بهاي بیشتري بدهیم. 

وي ادامه داد: استکبار جهانی جنگ علمی، اقتصادي و فرهنگی را همزمان با هم علیه ما آغاز کرده اند زیرا می دانند با وجود قدرت
بالاي نیروهاي مسلح جمهوري اسلامی، توان رویارویی نظامی را ندارند هر چند حرکت هاي مذبوحانه اي را انجام می دهند که از آن

 
جمله می توان به ترور شهید قاسم سلیمانی و دانشمندانی همچون شهید محسن فخري زاده اشاره کرد. 

حجت الاسلام والمسلمین اسکندري با بیان اینکه لازم است اقدامات گسترده اي صورت بگیرد تا مردم همچنان در صحنه بمانند
گفت: فشار اقتصادي مشکلات زیادي براي برخی اقشار به وجود آورده، حال در این شرایط طرح هاي اشتغال زایی و کارآفرینی می

 
تواند کمک حال آنها باشد. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم افزود: می توانیم از ابنیه اي که داریم براي اختصاص مکان برپایی کارگاه هاي مهارت افزایی
استفاده کنیم و اقدامات پشتیبانی و حمایتی دیگري هم توسط اداره کل اوقاف استان قم پیش بینی شده است.





پیش بینی قیمت خودرو / خودرو چقدر ارزان می شود؟

منبع: نامه نیوزشماره خبر:  451  |  تاریخ: 1399/11/04

با توجه به کاهش نرخ ارز، قیمت خودرو از کارخانه تا حاشیه بازار همچنان تفاوت چشمگیري دارد.

به گزارش نامه نیوز، چند وقتی است که قیمت خودرو روند نزولی به خود گرفته است و آنطور که مشخص است شاهد کاهش

 
10 تا 20 میلیون تومانی قیمت خودرو در بازار هستیم. اما کماکان قیمت این محصول نسبت به اردیبهشت ماه امسال گران است. 

206 تیپ 2 در اردیبهشت ماه امسال حدود 160 میلیون تومان بود که اکنون به قیمت 180 میلیون تومان رسیده است. همان

 
اردیبهشتی که وعده دادند با برگزاري قرعه کشی ها قرار است، قیمت ها کاهشی شود. 

تولید کننده سود منطقی دارد شیوا رئیس شوراي رقابت در جلسه ستاد تنظیم بازار که اردیبهشت ماه امسال برگزار شد، گفت:

 
تلاشمان بر این است که تولید کننده خودرو سود منطقی داشته باشد و به مصرف کننده هم به قیمت واقعی برسد. 

در اردیبهشت ماه که این طرح اجرا شد، پراید 70 میلیون تومان، 206 تیپ 2، 160 میلیون تومان و و ساینا 90 میلیون تومان بود،

 
بعد از برگزاري قرعه کشی ها 206 به 180 میلیون تومان، پراید به 100 میلیون تومان و ساینا به 127 میلیون تومان رسیده است. 

نه تنها قیمت خودرو کاهش پیدا نکرد، بلکه قیمت کارخانه هم دنبال روي آن افزایشی شد و اکنون ایران خودرو پژو 206 را 110
میلیون تومان می فروشد، اما همین خودرو در بازار آزاد 180 میلیون تومان خرید و فروش می شود که خود این نشان دهنده تفاوت

 
قیمت بین کارخانه تا حاشیه بازار است. 

قرعه کشی باعث تحریک بازار خودرو می شود کارشناسان خودرو معتقد هستند که قرعه کشی قرار بود تقاضا را کم کند، اما اکنون
باعث تحریک آن شده است. ابوالفضل خلخالی کارشناس صنعت خودرو گفت: روشی مانند قرعه کشی متاسفانه به جاي اینکه باعث
کنترل تقاضا در بازار شود، باعث تحریک آن شده است. این بازار نیاز به برنامه ریزي هاي دیگري دارد که نیاز است مسئولان به این

 
بازار ورود کنند. 

علی قاسمیان کارشناس صنعت خودرو گفت: یکی از موضوعات و مسائلی که در چند سال اخیر در صنعت خودرو مطرح بوده، اختلاف

 
قیمت خودرو از درب کارخانه تا حاشیه بازار است. این موضوع دلایل متفاوتی دارد که دلیل آن عدم تناسب بین عرضه و تقاضا است. 

او بیان کرد: عرضه خودرو در چند سال اخیر از تقاضا بسیار کمتر بوده و عطش بازار به خرید خودرو موجب افزایش قیمت شده است.
بنابراین، تا مادامی که این مشکل حل نشود، به نظر می رسد این موضوع یعنی اختلاف قیمت خودرو بین کارخانه و حاشیه بازار باقی

 
خواهد ماند. 

این کارشناس صنعت خودرو ادامه داد: باید براي این مشکل به صورت ریشه اي راه حلی در نظر گرفته شود و فکري به حال آن کرد.
به نظر می رسد راه حل این مشکل تناسب کردن بین عرضه و تقاضا باشد، چه از طریق تولید داخل چه از طریق واردات، باید به این

 
عطش پاسخ داد. 



قاسمیان بیان کرد: بدیهی است که اگر تناسب تولید و عرضه با تقاضا انجام شود، شاهد اتفاقات مثبتی در بازار خواهیم بود چرا که
موجب ایجاد اشتغال، عدم خروج ارز و داخلی سازي می شود که در هر صورت باید فکري به آن شود. در بسیاري از کشورهاي دنیا به
دلیل عرضه بیش از تقاضا، خودروسازان مجبور می شوند خودرو را با سود صفر درصد با اقساط بلند مدت تحویل دهند تا تولید را

 
حفظ کنند. 

او افزود: ریشه اي ترین راه حل براي این مشکل ایجاد یک تناسب بین عرضه و تقاضاست. بنابراین این موضوعاتی که اخیرا مطرح می
شود مانند عرضه خودرو در بورس، اما واگرهایی دارد. برخی اعتقاد دارند با عرضه خودرو در بورس اختلاف قیمت بین کارخانه و
حاشیه بازار کم می شود اما به نظر صحیح نیست، چرا که حالت مزایده اي که در بورس وجود دارد و فضاي احساسی که ایجاد می

 
شود، به این عطش دامن زند و شرایط را از قبل بدتر خواهد کرد. 

این کارشناس صنعت خودرو افزود: البته تنها تفاوتی که موضوع عرضه خودرو در بورس دارد، این است که سود ناشی از اختلاف قیمت
درب کارخانه تا حاشیه بازار، به جاي اینکه به جیب دلالان برود، به سمت کارخانه سرازیر می شود که این کار منشا مشکلات و

 
مفسده هاي دیگري خواهد بود. 

قاسمیان گفت: بنابراین ریشه اي ترین راه حل براي اینکه اختلاف قیمت تا کارخانه را حذف کنیم، ایجاد تناسب صحیح بین عرضه و

 
تقاضا است و اینگونه عطش مشتري کم خواهد شد. 

حال با وجود اینکه بسیاري خودرو خود را تحویل گرفته اند، اما برخی هم هنوز خودرو را تحویل نگرفته اند، یکی از خریداران خودرو
در گفت و گو با خبرنگار صنعت، تجارت و کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، گفت: از سال گذشته خودرو 206 ثبت

 
نام کرده ام، اما تاکنون این خودرو را تحویل نگرفته ام و حتی دعوتنامه اي دریافت نکرده ام. 

در این 9 ماه فرمول محاسبه قیمت خودرو تغییرات زیادي داشت و نه تنها آن قانون 10 درصد اجرا نشد، بلکه فرمول افزایش قیمت

 
کارخانه که هر 3 ماه یکبار بود تغییر کرد. 

شیوا رئیس شوراي رقابت گفت: مدتی است مسائل مختلف در خصوص خودرو مطرح می شود و هر فردي نظرات جداگانه اي دارد.

 
شوراي رقابت هیچ سخنگویی ندارد به جزء رییس شورا که مسئول است. 

او بیان کرد: یکی از وظایف شوراي رقابت این است که تا آنجا که می تواند براي بازار هاي رقابتی برنامه ریزي کند و بازار را رقابتی

 
کند. شورا وظیفه دارد براي کالا هاي انحصاري، قیمت تعیین کند. 

شیوا ادامه داد: باید شرکت هاي مختلف به این بازار رجوع کنند تا بازار رقابتی شود، خودرو بازاري دارد که می توان آن را رقابتی کرد.

 
تولید کنندگان بیشتري باید به این بازار اضافه شوند. 

براي قیمت گذاري تعدادي از خودرو ها فرمولی متفاوت با دستور العمل در نظر گرفته شده است. آزادسازي زمانی اتفاق می افتد که
بازار رقابتی داشته باشیم و خودرو ها رقیب دیگري در شرکت هاي تولید کننده وجود داشته باشد. اکنون 3 خودروساز دیگر به 2
خودروساز بزرگ اضافه شده اند و به دنبال تقویت خودروهایشان هستند. مقرر شده خودروسازان 50 درصد تولید را افزایش دهند و

 
خودروسازان بخش خصوصی از این دستورالعمل تبعیت خواهند کرد. 



او ادامه داد: امسال باید موانع تولید را رفع کنیم. 2 خودروساز اظهار می کنند که زیان می دهند و بحث هاي مفصلی در این خصوص

 
مطرح کرده اند. یکی از بحث ها در اقتصاد صرف به مقیاس است، یعنی هر چه تولید افزایش یابد هزینه تولید کاهش می یابد. 

شیوا گفت: حمایت بسیار خوب از تولید می کنیم و خودروسازانی که به بازار رقابتی اضافه می شوند از آن ها حمایت خواهیم کرد.
آنچه با خودروسازان صحبت شده، خودرو ها را به 2 دسته تقسیم کرده ایم. گروه اول خودر وهایی هستند که در گذشته وجود

 
داشتند و گروه دوم شامل خودرو هاي می شود که جدید تولید شده است. 

به موازات این طرح مجلس هم به ساماندهی بازار خودرو ورود کرد، اما هنوز خروجی نداشته است. همه این طرح ها که به نتیجه

 
نرسیده دست نهاد هاي نظارتی را هم بسته است. 

دست سازمان تعزیرات براي رسیدگی بسته است! رایگانی سخنگوي سازمان تعزیرات معتقد است که اکنون دست سازمان تعزیرات

 
براي رسیدگی که مشکلات صنعت خودرو بسته است. 

با همه فرمول ها و برنامه ریزي هایی که تصمیم گیران صنعت خودرو براي این بازار پر مشتري انجام دادند تا آن را کنترل کنند، اما
در آن موفق نبودند، بازار خودرو روند کاهشی به خود گرفته است و به نظر می رسد ادامه دار باشد.



زندگینامه مُلاصَدرا

منبع: ناطقانشماره خبر:  452  |  تاریخ: 1399/11/04

صدرالدین محمد بن ابراهیم قوام شیرازي معروف به مُلاصَدرا و صدرالمتألهّین (980 ـ 1045 ق: 951 ـ 1014 ش) در زمان
حیات ملاصدرا, شیراز داراي حکومت مستقلی بود و حکمرانی آن به برادر شاه واگذار می گردید که پدر ملاصدرا ـ خواجه

ابراهیم قوامی ـ که سیاستمداري دانشمند و پرهیزگار و حامی دانش و معرفت بود ...

ناطقان: صدرالدین محمد بن ابراهیم قوام شیرازي معروف به مُلاصَدرا و صدرالمتألهّین (980 ـ 1045 ق: 951 ـ 1014 ش) در
زمان حیات ملاصدرا, شیراز داراي حکومت مستقلی بود و حکمرانی آن به برادر شاه واگذار می گردید که پدر ملاصدرا ـ خواجه
ابراهیم قوامی ـ که سیاستمداري دانشمند و پرهیزگار و حامی دانش و معرفت بود بعنوان وزیر او و دومین شخصیت مهم آن منطقه به

 
شمار می رفت. 

خواجه ابراهیم قوامی با وجود داشتن ثروت و عزت و مقام هیچ
فرزندي نداشت ولی سرانجام بر اثر دعا و تضرع بسیار بدرگاه
الهی، خداوند پسري به او داد که نام او را محمد (صدرالدین)
گذاشتند (ظهر روز نهم جمادي الاولی سال 980 ق (: 5 مهر

 
951 ش) ) و در عمل او را «صدرا» می خواندند. 

صدرالدین محمد (یا صدرا)، تنها فرزند وزیر حاکم منطقه وسیع
فارس، در بهترین شرایط یک زندگی اشرافی زندگی می کرد.

برسم آن روزگار فرزندان اشراف در قصر خود و بوسیله معلّمان خصوصی و خانگی آموزش می دیدند. صدرا پسري بسیار باهوش،
جدي، با انرژي، درس خوان و کنجکاو بود، در مدت کوتاهی تمام دروس مربوط به ادبیات زبان فارسی و عربی و هنر خط نویسی را فرا
گرفت، حتی ممکن است برسم قدیم سواري و شکار و فنون رزمی را هم آموخته باشد، ریاضیات و نجوم و قدري پزشکی نیز از دروس
نوجوانان بود. درسهاي دیگر او علم فقه و حقوق اسلامی و منطق و فلسفه بود که در این میان صدراي جوان ـ که هنوز به سن بلوغ

 
نرسیده بود ـ از همه آن دانشها مقداري آموخته ولی طبع او بیشتر به فلسفه و بخصوص عرفان علاقمند بود. 

یادداشتهایی که از دوران جوانی او باقی مانده بخوبی علاقه او را به ادبیات عرفانی بخصوص اشعار فارسی فریدالدین عطار، جلال الدین

 
مولوي و عراقی و نیز تصوف ابن عربی نشان می دهد. 

بخشی از این آموزش مسلماً در شیراز بوده ولی بخش عمده آن را ـ به ظن قوي ـ در پایتخت آن زمان (شهر قزوین) گذرانده است،
زیرا حاکم فارس پس از مرگ شاه که برادر او بود به سلطنت رسید و ناگزیر به قزوین رفت (985 هـ ./ 1577 م) و بسیار بعید بنظر

 
می رسد که وزیر و مشاور او بهمراه او نرفته باشد یا رفته و فرزند یکدانه خود را با خود و خانواده نبرده باشد. 



بنابراین توجیه، صدرا در سن شش سالگی بهمراه پدر به قزوین رفته و در کنار اساتید فراوانی که در همه رشته هاي علمی در آن شهر

 
بودند به آموزش مقدماتی و متوسطه پرداخته و زودتر از دیگران به دوره عالی رسیده است. 

 
ملاصدرا در قزوین 

ملاصدرا در قزوین با دو دانشمند و نابغه بزرگ، یعنی شیخ بهاءالدین عاملی و میرداماد ـ که نه فقط در زمان خود، که حتی طی چهار
قرنی که از آنها گذشته، بی نظیر و سرآمد بوده اند ـ آشنا شد و به دروس آنان رفت. در ظرف مدتی کوتاه او نیز با نبوغ خود سرآمد

 
شاگردان آنها گردید. 

شیخ بهاء نه فقط در علوم اسلامی (بویژه در فقه و حدیث و تفسیر و کلام و عرفان) متخصص بود بلکه در نجوم و ریاضیات نظري و
مهندسی و معماري و پزشکی و برخی از علوم مرموز پنهانی فوق عادت هم استاد بود، ولی بنظر می رسد که بنابر عقاید صوفی منشانه

 
خود فلسفه و کلام را درس نمی داده است. 

میرداماد نابغه بزرگ دیگر، از همه دانشهاي روزگار خود باخبر بود ولی حوزه درس او به فقه و حدیث و بیشتر به فلسفه اختصاص
داشت. وي در دو شاخه مشائی و اشراقی فلسفه اسلامی ممتاز و سرآمد بود و خود را همپایه ابن سینا و فارابی و استاد تمام فلاسفه
پیرو آندو می دانست. ملاصدرا بیشترین بهره خود را در فلسفه و عرفان از میرداماد گرفت و همواره او را مرشد و استاد حقیقی خود

 
معرفی می کرد. 

 
مهاجرت به اصفهان 

با انتقال پایتخت صفویه از قزوین به شهر اصفهان (سال 1006 قـ ./ 1598 م) شیخ بهاءالدین و میرداماد نیز بهمراه شاگردان خود به
این شهر آمدند و بساط تدریس خود را در آنجا گستردند. ملاصدرا که در آن زمان 26 تا 27 سال داشت، از تحصیل بی نیاز شده بود و

 
خود در فکر یافتن مبانی جدیدي در فلسفه بود و مکتب معروف خود را پایه گذاري می کرد. 

 
مهاجرت به شیراز 

سرگذشت و زندگانی ملاصدرا بسیار مبهم است; معلوم نیست که وي تا چه سالی در اصفهان بوده ام باحتمال قوي در حدود سال
(1010 هـ / 1602 م) به شهر خود شیراز بازگشته است. وي ثروت و املاك پدري بسیاري در شیراز داشت که ممکن است یکی از
دلائل بازگشت او به شیراز، اداره آنها بوده است و با وجود آنکه بسیاري از آنرا به فقرا می بخشید هنوز بخش هایی از آن املاك به

 
صورت موقوفه امور خیریه در شیراز و فارس موجود است. 

 
مهاجرت به قم 

وي که سرمایه اي بسیار و منبعی سرشار از دانش و بویژه فلسفه داشت و خود او با نوآوریهایش آراء جدیدي را ابراز نموده بود، در
شیراز بساط تدریس را گسترانده و از اطراف شاگردان بسیاري گرد او آمده بودند. اما رقباي او که مانند بسیاري از فیلسوفان و
متکلمان، از فلاسفه پیش از خود تقلید می نمودند، و از طرفی موقعیت اجتماعی خود را نزد دیگران در خطر می دیدند یا بانگیزه دفاع

 
از عقاید خود و شاید از روي حسادت، بناي بدرفتاري را با وي گذاشتند و آراء نو او را بمسخره گرفتند و به او توهین روا داشتند. 



این رفتارها و فشارها با روح لطیف ملاصدرا نمی ساخت و از طرفی ایمان و دین و تقواي او به او اجازه عمل متقابل و معامله بمثل را
نمی داد; از اینرو از شیراز بصورت قهر بیرون آمد و به شهر قم رفت که در آن هنگام هنوز مرکز مهم علمی و فلسفی نشده بود. این
شهر مذهبی مدفن حضرت معصومه دختر پیشواي هفتم شیعیان (امام موسی کاظم(علیه السلام)) از فرزندان و نوادگان پیامبر(صلی
االله علیه وآله)و خواهر امام رضا(علیه السلام) پیشواي هشتم شیعه است و علما و مردان بزرگی نیز در آن شهر مدفونند و سابقه

 
تاریخی طولانی بدنبال دارد. (بیش از پانزده قرن سابقه، و گفته می شود که پیش از اسلام نام آن کوریانا بوده است). 

ملاصدرا در خود شهر قم هم نماند و بسبب گرما و بدي آب و هوا و شاید دلایل اجتماعی مشابه شیراز به روستایی بنام کَهَکْ در

 
نزدیک شهر قم منزل گزید و آثار خانه اشرافی او در آن روستا هنوز باقی است. 

 
سکوت و انزوا 

افسردگی و شکست روحی ملاصدرا سبب گردید که تا مدتی درس و بحث را رها کند و همانگونه که خود وي در مقدمه کتاب بزرگ
خود ـ اسفار ـ گفته است، عمر خود را بعبادت و روزه و ریاضت بگذراند و از این فرصت جبري که زمانه براي وي فراهم کرده بود،

 
مراحل و مقامات معنوي عرفانی را با شتاب بیشتري طی کند و به بالاترین درجه معنویت و حتی قداست برسد. 

وي در این دوران ـ که از نظر معنوي دوران طلائی زندگانی اوست ـ علی رغم افسردگی و غمزدگی، توانست به مرحله کشف و شهود
غیب برسد و حقایق فلسفی را نه در ذهن که با دیده دل ببیند و همین سبب شد که مکتب فلسفی خود را کامل سازد. این انزوا و
ترك تألیف و تدریس ادامه داشت تا اینکه در مراحل کشف و شهود غیبی، دستور یافت که بسوي جامعه برگردد و دست به تألیف و

 
تدریس و نشر و پخش مکتب و یافته هاي خود نماید. 

دوران سکوت و انزواي او اگر در حدود پنج سال باشد وي در حدود سال (1015 هـ / 1607 م) سکوت را شکسته و قلم بدست گرفته
و به تألیف چند کتاب از جمله کتاب بزرگ و دائرة المعارف فلسفی خود بنام اسفار پرداخته و بخش اول آنرا در مباحث وجود به پایان

 
برده است. 

وي تا حدود سال (1040 هـ / 1632 م) به شیراز باز نگشت و در شهر قم ماند و در آن شهر حوزه فلسفی بوجود آورد و شاگردان
بسیاري را پرورش داد و در تمام این مدت به نوشتن کتب معروف خود مشغول بود یا رساله هایی در پاسخ فلاسفه همزمان خود می
نوشت. دو تن از شاگردان معروف او بنام فیاض لاهیجی و فیض کاشانی هستند که هر دو داماد ملاصدرا شدند و مکتب او را ترویج

 
کردند. شرح کتابهاي او را در بخش مربوط به معرفی کتب یاد خواهیم کرد. 

 
بازگشت به شیراز 

در حدود سال (1039 ـ 1040 هـ / 1632 م) ملاصدرا به شیراز بازگشت. عقیده برخی بر آن است که این بازگشت بسبب دعوت
حاکم استان فارس یعنی اللهوردیخان از وي بوده، زیرا مدرسه اي را که پدرش امام قلیخان بنا کرده بود به پایان برده و آنرا آماده براي

 
تدریس فلسفه ساخته بود و با سابقه ارادتی که به ملاصدرا داشته وي را براي اداره علمی آن به شیراز دعوت کرده است. 

ملاصدرا در شیراز نیز به تدریس فلسفه و تفسیر و حدیث اشتغال یافت و شاگردانی را پرورش داد. از کتاب سه اصل ـ که گویا در
همان زمان در شیراز و بفارسی نوشته شده، و به علماي زمان خود اعم از فیلسوف و متکلم و فقیه و طبیعیدان حمله هاي سخت
نموده ـ چنین برمی آید که در آن دوره نیز مانند دوره اول اقامت در شیراز زیر فشار بدگوئیها و بدخوئیهاي دانشمندان همشهري خود



 
بوده است ولی اینبار مقاوم شده و تصمیم داشته در برابر فشار آنها پایداري کند و مکتب خود را برپا و معرفی و نشر نماید. 

 
سفرهاي حج 

یکی از ابعاد زندگی پرماجراي ملاصدرا، سفرهاي او به زیارت کعبه (در مکّه) است که نام این عبادت و زیارت مذهبی «حج و عمره»
می باشد. در زندگی ملاصدرا نوشته اند که وي هفت سفر (روي عدد مقدس هفت توجه شود) ـ گویا پیاده ـ به این سفر رفته است.
امروز هم با وجود راحتی سفر با هواپیما، هنوز بدلایلی این سفر دشواریهایی دارد، اما در چهارصد سال پیش این سفر را با اسب یا شتر

 
و از راه صحراي خشک مرکزي عربستان طی می نمودند. بنابرین، سفر حج نوعی ریاضت هم شمرده می شده است. 

در این سفر که بصورت کاروانهاي بزرگ حاجیان انجام می شد عده اي از گرما و تشنگی و خستگی در راه می مردند. بااین وصف طی

 
این سفر که چند هزار کیلومتر راه دشوار بود با پاي پیاده، مسلماً دشواریهاي بیشتري داشته و قوت اراده و ایمان را می طلبیده است. 

ملاصدرا براي آنکه اینگونه ریاضت را در کنار دیگر ریاضتهایش انجام داده باشد هفت بار قدم در این راه گذاشت و سرانجام در سفر
هفتم بر سر راه خود به مکّه و زیارت کعبه در شهر بصره (در خاك عراق) بیمار شد و چشم از جهان بربست و درگذشت و این جهان

 
را براي شیفتگان آن باقی گذاشت. 

مسیر سفر او ـ اگر از شیراز انجام شده باشد ـ راه آبی و گذار از ساحل شرقی خلیج فارس بسوي ساحل غربی آن و بندر بصره در عراق

 
بوده است که در آن زمان جزئی از کشور ایران بود. 

 
وفات ملاصدرا 

سال درگذشت ملاصدرا بنا بمشهور سال (1050 هـ / 1640 م) است، ولی بنظر ما سال صحیح درگذشت وي (1045 هـ / 1635 م)
بوده که نوه او بنام محمد علم الهدي ـ که یکی از ستارگان دانش در زمان خود و فرزند علامه فیض کاشانی است ـ آنرا در
یادداشتهاي خود ضبط کرده است، و قطع ناگهانی و ناقص ماندن برخی تألیفات وي مانند تفسیر قرآن و شرح اصول کافی از (محدث

 
کلینی) در حدود سال (1044 هـ / 1634 م) مؤید این ادعاست. 

فوت ملاصدرا در بصره واقع شد ولی بنابر سنت شیعیان او را به شهر نجف (در عراق) ـ که آرامگاه امام علی(علیه السلام) جانشین و
پسر عمو و داماد پیامبر(صلی االله علیه وآله) و پیشواي نخستین شیعیان است ـ بردند و بنابر گفته نوه او ـ علامه علم الهدي ـ او را در

 
طرف چپ صحن حرم امام علی(علیه السلام) دفن کردند. 

 
اساتید 

ملاصدرا در تمام علوم زمان خود استاد بود، اگرچه جز به فلسفه خود اهمیت چندانی نمی داد. همانگونه که گفتیم، وي بسبب امکانات

 
مالی و معنوي خانوادگی و پدري خود از کودکی بهترین استادان را داشت. 

ملاصدرا در قزوین به درس دو استاد بزرگ خود شیخ بهاءالدین و میرداماد راه یافت و همزمان با انتقال پایتخت در سال (1006 هـ /
1596م) به اصفهان، همراه دو استاد خود شیخ بهاءالدین عاملی و میرداماد، به آن شهر رفت و در آنجا ضمن تکمیل تحصیلات عالیه
خود بویژه در فلسفه به تحقیق عمیق در مسائل فلسفه معاصر خود پرداخت و بسبب استعداد و فکر قوي و اطلاعات گسترده در علوم



عقلی و منطق و عرفان به اصول و مبانی خاص خود رسید و نهال حکمت متعالیه که نام مکتب ویژه اوست، اندك اندك پا گرفت و سر

 
بر افراشت. 

بیشترین بهره علمی ملاصدرا از همین دو استاد بوده است که نام بردیم و جا دارد که این دو دانشمند بی نظیر را بشناسیم و اندکی با

 
آنها آشنا شویم. 

 
1. شیخ بهاءالدین عاملی 

شیخ بهاء (953 ـ 1030 هـ) اگرچه اولین استاد ملاصدرا نیست ولی بنظر می رسد که مهمترین استاد وي در ساختار شخصیتی او

 
بوده و بیشترین تأثیر را در بنیان شخصیت روحی و اخلاقی و علمی وي گذاشته است. 

وي فرزند یکی از فقهاي لبنانی بنام شیخ حسین فرزند شیخ عبدالصمد عاملی بود، شهر جبل عامل یکی از شهرهاي شمالی و شیعه
نشین سوریه است که آنزمان زیر سلطه حکومت جبار عثمانی بود و بسیاري از فقها و علماي شیعه از جور و قتل آنان گریخته و به
ایران صفوي پناه می آوردند. شیخ بهاءالدین در سن هفت (یا سیزده) سالگی بود که همراه پدرش به ایران آمد. پدرش به منصب شیخ
الاسلامی شهر هرات در خراسان ـ که منصبی عالی و روحانی بود ـ منصوب شد و بهاءالدین در ایران به تحصیل دانشهاي زمان خود

 
پرداخت و بزودي در صف یکی از دانشمندان معروف قرار گرفت. 

دانش گسترده او از فقه و تفسیر و حدیث و ادب گرفته تا ریاضیات و مهندسی و نجوم و مانند اینها، و داستانهایی که از شگفتیهاي
زندگی او روایت می کنند از او یک شخصیت اساطیري و افسانه اي ساخته که در هزار سال تاریخ علم پس از اسلام سابقه نداشته و او

 
را می توان به فیثاغورس یا هرمس تاریخ علم یونان همانند دانست. 

 
2. میرداماد 

میر محمدباقر حسینی معروف به میرداماد یکی از بزرگترین دانشمندان زمان خود در فلسفه مشائی و اشراقی و عرفان و نیز در فقه و
حقوق اسلامی و استاد بزرگ این علوم بود. پدر وي نیز یکی از فقها و اصلاً از استرآباد (گرگان کنونی) بود که جوانی را در حوزه
خراسان به تحصیل پرداخته و بعدها مفتخر به دامادي دانشمند معروف لبنانی بنام شیخ علی کَرَکی مشهور به محقق دوم و مشاور

 
اعظم سلطان صفوي، گردیده و بمناسبت این افتخار نام «داماد» بر روي او مانده است. 

برخی تاریخ تولد او را سال 969 هـ (1562 م) دانسته اند ولی براي آن، مدرك مطمئنی بدست نیامده است. وي نیز در خراسان متولد
و دوران نوجوانی را در مشهد (مرکز استان خراسان) گذراند(4) و بسبب نبوغ خود، زود به مراتب عالی علمی رسیده و پس از ورود ـ

 
براي تکمیل تحصیلات ـ به قزوین (پایتخت آن دوره سلطان صفوي)، بزودي شهرت یافته و خود به منصب استادي رسیده است. 

ملاصدرا که در کودکی ـ باحتمال قوي ـ همراه پدر به قزوین رفته بود با ورود میرداماد به درس او شتافت و دوره عالی فلسفه و

 
حدیث و علوم دیگر را نزد وي طی کرد. 

میرداماد در سال 1006 هـ (1596 م) با انتقال پایتخت صفویه از قزوین به اصفهان، حوزه درس خود را به اصفهان منتقل کرد و
ملاصدرا طی سالهاي اقامت خود در اصفهان کمال بهره را از درس او برد و رابطه علمی او با این استاد توانا هرگز قطع نشد. میرداماد

 
در سال 1041 هـ (1631 م) در سفر به عراق بیمار شد و همانجا در گذشت. 



براي ملاصدرا گاهی از استاد دیگري بنام میرفندرسکی نام برده اند. نام وي میر ابوالقاسم استرابادي معروف به فندرسکی است که
مدتی همزمان با میرداماد در اصفهان می زیسته و بخش عمده اي از عمر خود را در هندوستان و در میان جوکیان و زرتشتیان

 
گذرانده و چیزهایی آموخته بوده است. 

مدرك معتبري براي رابطه استادي وي با ملاصدرا ـ علی رغم شهرت آن ـ یافت نشده است و مکتبی که از او باقی مانده و شاگردان او

 
ـ مانند ملا رجبعلی تبریزي ـ رواج دادند کاملاً برخلاف مکتب ملاصدرا است. 

 
فرزندان 

تاریخ ازدواج ملاصدرا روشن نیست و باحتمال قوي در حدود نزدیک به چهل سالگی وي اتفاق افتاده و نخستین فرزند او متولد سال

 
1019 هـ (1609 میلادي) است. وي پنج فرزند داشته، سه دختر و دو پسر، باین ترتیب: 

 
1. ام کلثوم متولد سال 1019 هـ (1609م); 

 
2. ابراهیم متولد سال 1021 (1611م); 

 
3. زبیده متولد سال 1024 (1614م); 

 
4. نظام الدین احمد متولد سال 1031 (1621م); 

 
5. معصومه متولد سال 1033 (1623م). 

 
الف: پسران 

میرزا ابراهیم که نام رسمی او «شرف الدین ابوعلی ابراهیم بن محمد» است در سال 1021 (1611م) ـ و گفته میشود در شیراز ـ
متولد شده است. وي یکی از دانشمندان زمان خود بوده و فیلسوف و فقیه و متکلم و مفسر شمرده میشده و از علوم دیگر مانند

 
ریاضیات نیز بهره داشته است. 

وي کتابی بنام عروة الوثقی در تفسیر قرآن و شرحی بر کتاب روضه فقیه مشهور لبنانی «شهید» نوشته و چند کتاب دیگر در فلسفه

 
نیز به وي نسبت داده اند. 

پسر دیگر او بنام احمد در سال 1031 هـ (1621م) در کاشان متولد و در سال 1074 (1664م) در شیراز دار فانی را وداع کرده است.

 
وي نیز فیلسوف و ادیب و شاعر بوده و چند کتاب به وي نسبت داده شده است. 

 
ب: دختران 

بزرگترین فرزند ملاصدرا دختر او بنام ام کلثوم است که دانشمند و شاعر و زنی اهل عبادت و زهد بوده و به همسري ملا عبدالرزاق



 
لاهیجی (شاگرد معروف ملاصدرا) درآمده است. 

دختر دوم ملاصدرا زبیده نام داشته و همسر فیض کاشانی (شاگرد دیگر ملاصدرا) شده و فرزندان برومندي را بدنیا آورده است و او نیز
معروف به دانش و شعر و ادبیات است. دختر سوم ملاصدرا بنام معصومه در سال 1033 هـ (1623م) در شیراز بدنیا آمده و او نیز
معروف به داشتن معلومات و تسلط بر شعر و ادب است. این دختر ملاصدرا نیز نصیب یکی دیگر از شاگردان ملاصدرا بنام قوام الدین

 
محمد نیریزي شد. برخی شخص دیگري را بنام ملاعبدالمحسن کاشانی را شوهر او دانسته اند که او نیز شاگرد ملاصدرا بوده است. 

 
شاگردان 

با وجود زمان طولانی که ملاصدرا فلسفه، تفسیر، حدیث و درس می گفته، از جمله پنج (یا ده) سال آخر زندگیش در شیراز (1040 تا
1045 یا 1050) و بیش از بیست سال در اواسط عمر خود در قم (از حدود 1020 تا 1040) و شاید چند سال پیش از آن در شیراز یا

 
اصفهان، اما تاریخ از شاگردان او جز از چند نفر نام نبرده است. 

مسلماً در میان شاگردان حوزه هاي درس او فلاسفه و دانشمندانی بزرگ برخاسته اند، اما بسیار شگفت است که شاید بسبب پیوند

 
ضعیف زندگی آنها با زندگی ملاصدرا، نامی از آنها مشهور نشده یا اگر در زمان خود مشهور بوده اند به ما نرسیده است. 

براي ملاصدرا تا ده نفر شاگرد معروف شناخته و ذکر شده است که مشهورترین آنها دو نفر ـ یعنی فیض کاشانی و فیّاض لاهیجی ـ

 
میباشند. 

 
فیض کاشانی 

نام وي محمدبن المرتضی و ملقّب به محسن ولی مشهور به فیض است. وي بیشتر به فقه و حدیث و اخلاق و عرفان معروف شده
است. پدر او یکی از علماي کاشان بود. فیض در بیست سالگی به اصفهان (پایتخت آن زمان ایران) و سپس شیراز رفت و علوم آن
زمان را فرا گرفت و سپس به شهر قم آمد که ملاصدرا در آنجا حوزه درس گسترده اي داشت، و با آشنایی با ملاصدرا حدود ده سال
(تا زمان بازگشت ملاصدرا به شیراز) نزد وي درس خواند و به دامادي او مفتخر شد و حتی همراه او به شیراز رفت و دو سال دیگر هم
در آنجا ماند ولی چون در آن زمان (نزدیک به چهل سالگی خود) دانشمندي توانا و جامع علوم شده بود به شهر خود کاشان بازگشت

 
و در آنجا حوزه درس برپا کرد. 

وي در طول زندگی علاوه بر پرورش شاگردان بسیار، کتابهایی را در فقه و حدیث و اخلاق و عرفان تألیف نموده است. روش او در علم
اخلاق بگونه اي بود که او را غزالی ثانی می گفتند; اگرچه وي در ذوق عرفانی و عمق علمی خود بمراتب از ابوحامد غزالی طوسی برتر

 
است. 

وي شاعر بوده و دیوان شعري بفارسی از او باقی مانده که داراي اشعار ـ و بیشتر غزلیات ـ عرفانی و اخلاقی لطیفی است و نام او را در

 
فهرست شعرا قرار داده است. 

شاه صفوي (بنام شاه صفی) او را در اواخر عمرش براي امامت جمعه به اصفهان دعوت کرد ولی وي آن مقام را نپذیرفت و به شهر

 
خود بازگشت. ولی اصرار پادشاه دیگر صفوي (شاه عباس دوم) او را به اصفهان کشانید که احتمالا سالهاي پس از 1052 هـ میباشد. 



فیض بیش از صد جلد کتاب تألیف کرده است. کتب معروف او عبارتند از: مفاتیح در فقه، الوافی در حدیث، الصافی و نیز الاصفی در
تفسیر قرآن مجید، عین الیقین و نیز اصول المعارف در فلسفه و عرفان، المحجۀ البیضاء در اخلاق، که تماماً بزبان عربی است و هر یک

 
در جاي خود اهمیت بسزایی دارد. 

وي داراي شش فرزند بوده که فرزند او بنام محمد علم الهدي دانشمندي مشهور و داراي تألیفات است. وفات فیض در سال 1091 هـ

 
(گویا در سن 84 سالگی) بوده است و همین بر سنگ قبر او نوشته شده است. 

 
فیّاض لاهیجی 

نام وي عبدالرزاق فرزند علی لاهیجی ملقب به فیّاض است. فیاض بیشتر به فلسفه و کلام مشهور است و یکی از شاعران تواناي زمان

 
خود بوده است. 

وي بخشی از زندگی خود را در شهر مشهد (مرکز استان خراسان) بتحصیل گذراند و سپس در حدود سال 1030 (یا کمی بعد از آن)
به قم آمد و در آنجا با درس ملاصدرا آشنا و یکی از شاگردان وفادار او شده و پیش از بازگشت ملاصدرا به شیراز، به دامادي او مفتخر

 
گردید (احتمالا حدود سال 1035). 

فیاض برخلاف دوست خود فیض کاشانی همراه ملاصدرا به شیراز نرفت. احتمالا ملاصدرا او را بجانشینی در منصب استادي در قم

 
باقی گذاشته و از وي خواسته که کار او را در قم دنبال کند. 

فیاض فیلسوف تواناست که گاهی در قالب متکلمی از پیروان خواجه نصیرالدین طوسی (مؤلف تجرید الکلام) فرو می رود. داراي ذوق
شاعرانه و ادبی و یکی از شعراي تواناي آن دوره است و دیوانی دارد که داراي دوازده هزار بیت متنوع است شامل قصیده و غزل و

 
رباعی. 

وي یکی از شخصیتهاي مشهور و گرامی نزد شاه و رجال دوران صفوي بوده و با مردم نیز معاشرت و الفت بسیار داشته است ولی در

 
واقع مردي زاهد و گوشه گیر و پاك و بی اعتنا به دنیا می زیسته است و معاصران او درباره اش اینگونه قضاوت کرده اند. 

لاهیجی تألیفاتی در فلسفه و کلام دارد که معروفترین آنها: شوارق الالهام در شرح تجرید الکلام ـ گوهر مراد در علم کلام بزبان ساده

 
ـ شرح کتاب هیاکل النور سهروردي ـ حاشیه بر شرح اشارات و چند کتاب و رساله دیگر است و دیوان شعر او نیز در دست است. 

وي حداقل داراي سه پسر بوده که هر سه از دانشمندان زمان خود شده اند. نام پسر ارشد او ملاحسن لاهیجی است که در قم
جانشین پدر خود شده و بر مسند استادي نشسته است. عمر او را هفتاد سال نوشته اند و درگذشت او را سال 1072 ه… ذکر کرده

 
اند. وي در شهر قم درگذشته و در همانجا مدفون شده است. 

 
ملاحسین تنکابنی 

یکی دیگر از شاگردان مشهور ملاصدرا ملاحسین تنکابنی یا گیلانی است. تنکابن یکی از شهرهاي استان مازندران در شمال ایران و در

 
ساحل دریاست(6) ، از این شهر فلاسفه و دانشمندان مشهوري برخاسته است. 



در زندگی او ابهام فراوان وجود دارد ولی آنچه که مسلم است مهارت او در مکتب ملاصدرا بوده و بتدریس فلسفه و عرفان اشتغال
داشته است. مرگ یا شهادت او بصورت غم انگیزي واقع شده است. او در سفر حج و زیارت کعبه (در شهر مکه در حجاز عربستان)، در
حالتی عرفانی، خانه کعبه را بطور عاشقانه اي در آغوش گرفته و رخ بر آن می سائیده ولی مردم عوام گمان می کنند که به حریم

 
کعبه توهین می کند، از اینرو او را بشدت می زنند. وي بر اثر ناراحتی آن حادثه در شهر مکه از دنیا می رود. 

 
از وي چند کتاب در فلسفه باقی مانده است. و مرگ او در سال 1105 هـ (1695م) واقع شده است. 

 
حکیم آقاجانی 

حکیم ملامحمد آقاجانی، را نیز یکی از شاگردان ملاصدرا نام برده اند. زندگی او نیز بسیار مبهم است، شهرت او بیشتر با شرحی است

 
که در سال (1071 هـ / 1661م) به کتاب دشوار و مهم میرداماد (استاد ملاصدرا) نوشته است. 

 
آثار ملاصدرا 

 
1. الحکمه العرشیه 

 
2. الحکمه المتعالیه فی الاسفار العظیمه الاربعه 

 
3. اللمعه المشرقیه فی الفنون المنطقیه 

 
4. المبدا و المعاد 

 
5. المشاعر 

 
6. المظاهر الالهیه فی الاسفار علوم الکاملیه 

 
7. الشواهد الربوبیه فی مناهج السلوکیه 

 
8. التصور و التصدیق 

 
9. الوریده القلبیه فی معارفه الربوبیه 

 
10. اسرار الایات و الانوار البینات 

 
11. دیوان اشعار 

 
12. حدوث العالم 



 
13. اکسیر العارفین فی المعارفه طریق الحق و الیقین 

 
14. اعجاز النعمین 

 
15. کسرالاصنام الاجاهلیه فی ذم المتصوفین 

 
16. مفاتیح الغیب 

 
17. متشابهات القرآن 

18. رساله سه اصل



بسیج ظرفیت تحقق اهداف نظام در حوزه اشتغال را دارد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  453  |  تاریخ: 1399/11/04

رئیس سازمان بسیج گفت: سازمان بسیج به عنوان یک نهاد مردم نهاد ظرفیت تحقق اهداف عالی انقلاب اسلامی ایران در
حوزه اشتغال را دارد.

رئیس سازمان بسیج گفت: سازمان بسیج به عنوان یک
نهاد مردم نهاد ظرفیت تحقق اهداف عالی انقلاب اسلامی

 
ایران در حوزه اشتغال را دارد. 

به گزارش خبرنگار مهر، آئین امضا تفاهم نامه همکار میان
سازمان بسیج مستضعفین و کمیته امداد امام خمینی(ره)
با حضور سردار سلیمانی رئیس سازمان بسیج و بختیاري
رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) در حوزه هاي اشتغال،
خدمت رسانی، مسکن و … عصر امروز در ستاد فرماندهی

 
بسیج برگزار شد. 

سردار سلیمانی در این مراسم طی سخنانی اظهار داشت: بسیج مستضعفین به عنوان خادم مردم ایران و به ویژه اقشار محروم به مدد

 
کمیته امداد امام خمینی(ره) شتافته است تا بتواند مشکلی از مشکلات مردم را برطرف کند. 

رئیس سازمان بسیج گفت: همکاري هاي صورت گرفته میان سازمان بسیج مستضعفین و کمیته امداد امام خمینی(ره) خوشبختانه

 
نتایج بسیار خوبی داشته و امیداوریم با توافق جدید یک حرکت جدید براي کارآفرینی و اشتغال زایی داشته باشیم. 

سردار سلیمانی با اشاره به همیت ایجاد اشتغال گفت: سازمان بسیج به عنوان یک نهاد مردم نهاد ظرفیت تحقق اهداف عالی انقلاب

 
اسلامی ایران در حوزه اشتغال را دارد. 

وي ادامه داد: امیدواریم همه اهداف توافق نامه میان بسیج مستضعفین و کمیته امداد امام خمینی(ره) با تلاش و کوشش بسیج تحقق
پیداکند. ما باید تلاش کنیم آرمان هاي امام راحل از تشکیل کمیته امداد امام خمینی(ره) تحقق یابد.



ظرفیت بسیج مردم براي تحقق اهداف انقلاب در حوزه اشتغال را داریم

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  454  |  تاریخ: 1399/11/04

رئیس سازمان بسیج گفت: سازمان بسیج به عنوان یک نهاد مردم نهاد ظرفیت بسیج همه مردم براي تحقق اهداف عالی
انقلاب اسلامی ایران در حوزه اشتغال را دارد.

رئیس سازمان بسیج گفت: سازمان بسیج به عنوان یک
نهاد مردم نهاد ظرفیت بسیج همه مردم براي تحقق اهداف

 
عالی انقلاب اسلامی ایران در حوزه اشتغال را دارد. 

به گزارش خبرنگار مهر، آئین امضا تفاهم نامه همکار میان
سازمان بسیج مستضعفین و کمیته امداد امام خمینی (ره)
با حضور سردار سلیمانی رئیس سازمان بسیج و بختیاري
رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) در حوزه هاي اشتغال،
خدمت رسانی، مسکن و … عصر امروز در ستاد فرماندهی

 
بسیج برگزار شد. 

سردار سلیمانی در این مراسم طی سخنانی اظهار داشت: بسیج مستضعفین به عنوان خادم مردم ایران و به ویژه اقشار محروم به مدد

 
کمیته امداد امام خمینی شتافته است تا بتواند مشکی از مشکلات مردم را بر طرف کند. 

رئیس سازمان بسیج گفت: همکاري هاي صورت گرفته میان سازمان بسیج مستضعفین و کمیته امداد امام خمینی خوشبختانه نتایج

 
بسیار خوبی داشته و امیدواریم با توافق جدید یک حرکت جدید براي کارآفرینی و اشتغال زایی داشته باشیم. 

سردار سلیمانی با اشاره به همیت ایجاد اشتغال گفت: سازمان بسیج به عنوان یک نهاد مردم نهاد ظرفیت بسیج همه مردم براي تحقق

 
اهداف عالی انقلاب اسلامی ایران در حوزه اشتغال را دارد. 

وي ادامه داد: امیدواریم همه اهداف توافق نامه میان بسیج مستضعفین و کمیته امداد امام خمینی با تلاش و کوشش بسیج تحقق
پیداکند. ما باید تلاش کنیم آرمانهاي امام راحل از تشکیل کمیته امداد امام خمینی تحقق یابد.



هدف گذاري فعالیت 350 شرکت دانش بنیان در سرزمین ایرانیان زرندیه

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  455  |  تاریخ: 1399/11/04

موسس و عضو هیات مدیره سرزمین ایرانیان (آیلند) زرندیه گفت: در چشم انداز نهایی احداث این شهر علم و فناوري استقرار
و فعالیت 350 شرکت دانش بنیان هدف گذاري شده است.

موسس و عضو هیات مدیره سرزمین ایرانیان (آیلند)
زرندیه گفت: در چشم انداز نهایی احداث این شهر علم و
فناوري استقرار و فعالیت 350 شرکت دانش بنیان هدف

 
گذاري شده است. 

«سید جواد موسوي» روز شنبه در حاشیه بازدید معاون
علمی و فرهنگی رئیس جمهوري از مجموعه سرزمین
ایرانیان به خبرنگاران گفت: این مجموعه به عنوان پایلوت
کشوري شهر هوشمند تعیین شده و با آغاز فعالیت شرکت
هاي دانش بنیان انتظار داریم دست کم 6 هزار نیروي

 
متخصص مشغول به کار شوند. 

وي با اشاره به اینکه در کشور حدود 45 پارك علم و فناوري دولتی فعال است، افزود: بازدید معاون ریاست جمهوري از مجموعه

 
سرزمین ایرانیان با هدف شناسایی و آشنایی با نخستین پارك علم و فناوري غیردولتی انجام می شود. 

موسوي بیان کرد: 43 هکتار اراضی به پارك علم و فناوري در مجموعه سرزمین ایرانیان که پروژه اي در مقیاس یک هزار و 400 می

 
باشد، اختصاص یافته است. 

عضو هیات مدیره سرزمین ایرانیان ادامه داد: پروژه پارك علم و فناوري سرزمین ایرانیان از 2 سال پیش آغاز و زیرساخت هاي فاز
نخست ایجاد شده است که تاکنون 25 شرکت دانش بنیان عضو این پارك شده اند و امیدواریم روند توسعه زیرساخت ها، سرعت

 
تکمیل پارك را بیشتر کند. 

وي عنوان کرد: با ایجاد پارك علم و فناوري در مجموعه سرزمین ایرانیان، اکوسیستم نوآور کشور شکل گرفته و نخستین نمونه از

 
نواحی نوآور با محوریت فناوري، تجارت، تفریح، ورزش، اشتغال و زندگی در کشور به بهره برداري می رسد. 

به گفته او، تا سال 1406 اکوسیستم فناوري در حوزه نانو، بیوتکنولوژي و تجهیزات پزشکی در این پارك شکل گرفته و 15 درصد از
سهم بازار در حوزه فناوري در منطقه غرب آسیا را این مجموعه به خود اختصاص خواهد داد تا به عنوان کانون تبادلات بین المللی

 
فناوري هاي پیشرفته شناخته شود. 

موسوي با اشاره به مزیت هاي پارك علم و فناوري سرزمین ایرانیان، تصریح کرد: همجواري با منطقه ویژه اقتصادي که صادرات حوزه

 
فناوري را تسهیل می کند، از مزیت هاي ایجاد این پارك به شمار می رود. 

وي ادامه داد: ایجاد دانشگاه بین المللی توسط دانشگاه هاي داخلی کشور با طرف خارجی مانند کشورهاي کانادا و اتریش از برنامه

 
هاي این مجموعه است اما اکنون به صورت موقت منتفی شده که امیدواریم با مرتفع شدن برخی موانع، این مهم محقق شود. 

موسس سرزمین ایرانیان افزود: این طرح به منظور جذب دانشجویان خارجی و تربیت دانشجویان داخلی براي یادگیري زیرساخت



 
هاي فناوري در خارج از کشور در دستور کار است که امیدواریم در آینده نزدیک با حمایت مسئولان عملی شود. 

وي از واگذاري اراضی این مجموعه به صورت سند تک برگی که در جذب سرمایه گذار و توسعه پارك موثر است، خبر داد./ایرنا



کارفرمایان و تامین اجتماعی دست در دست هم | تامین اجتماعی هم موافق

بازنشستگی زودتر از موعد نیست

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  456  |  تاریخ: 1399/11/04

بنا به گفته رئیس کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگري، کارگران مشاغل سخت و زیان آور در دوران اشتغال و بازنشستگی
با مشکلات فراوانی روبرو هستند که یکی از آن ها مصایبی ست که در مسیر بازنشستگی پیش از موعد با آن مواجهند.

به گزارش شهرآرانیوز، بر اساس تبصره یک ماده 76 قانون تامین اجتماعی، کارگرانی که در مشاغل سخت و زیان آور مشغول به
کار هستند، با 20 سال سابقه بیمه می توانند بازنشسته شوند. کارفرما موظف است که در هنگام بازنشستگی کارگران مشاغل سخت و
زیان آور، سهم 4 درصدي خود را به سازمان تامین اجتماعی پرداخت کند، اما اگر کارفرما از پرداخت سهم خود شانه خالی کند و

 
مسئولیتش را نپذیرد، کارگر در روند بازنشستگی خود با چالش هاي متعددي روبرو می شود. 

بر اساس تبصره یک این ماده قانونی، افرادي که حداقل 20 سال متوالی و 25 سال متناوب در مشاغل سخت و زیان آور اشتغال داشته
و در هر مورد حق بیمه مدت مذکور را به سازمان پرداخته کرده باشند، می توانند تقاضاي مستمري بازنشستگی کنند. هر سال سابقه

 
پرداخت حق بیمه در مشاغل سخت و زیان آور، یک ونیم سال محاسبه می شود. 

بازنشستگی زودتر از موعد، یعنی قبل از 30 سالگی، براي سازمان تامین اجتماعی خوش آیند نیست؛ به دلیل اینکه بخشی از منابع
مالی خود یعنی حق بیمه کارگران را از دست می دهد و هزینه بیشتري به عنوان مستمري دوران بازنشستگی پرداخت می کند.
گرچه در نگاه اول به نظر می رسد که کارگرانی که در مشاغل سخت و زیان آور اشتغال دارند از فرصت بازنشستگی با 20 سال سابقه

 
کار برخوردار می شوند، اما مشکلات زیادي همواره در مسیر راه آنهاست که زمان اشتغال شان را افزایش می دهد. 

در این مورد، ناصر چمنی (رئیس کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگري) می گوید: کارگران مشاغل سخت و زیان  آور در دوران
اشتغال خود شرایط سختی را تجربه می کنند و ماهیت کار آن ها به معناي واقعی سخت و زیان آور است. عدم اجراي دقیق قوانین
سخت و زیان آور در هنگام بازنشستگی این گروه از کارگران سبب می شود که در پایان کار نیز دوباره آسیب ببینند. یکی از این
مشکلات، سهم 4 درصدي حق بیمه است البته این مشکل از سوي سازمان تامین اجتماعی نیست و از جانب کارفرما براي کارگران

 
ایجاد می شود. 

وي ادامه می دهد: البته کهولت و تامین اجتماعی راغب نیستند تمامی گروه هاي شغلی جزو مشاغل سخت و زیان آور محسوب شوند،

 
زیرا در این صورت؛ کارگران 10 سال زودتر از موعد بازنشسته می شوند و منابع درآمدي تامین اجتماعی کاهش می یابد. 

رئیس کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگري می افزاید: سازمان تامین اجتماعی و اداره تعاون کار ورفاه اجتماعی از مجموعه هاي
وابسته به دولت هستند و در یک تیم قرار می گیرند. این تیم همواره در ارتباط با اجراي قوانین بازنشستگی مشاغل سخت و زیان آور
سنگ اندازي می کنند و در این میان؛ کارفرمایان هم نسبت به این موضوع که تامین اجتماعی علاقه اي به بازنشستگی زودتر از موعد

 
مشاغل سخت و زیان آور ندارد، آگاه است. 

او ادامه می دهد: آگاهی کارفرمایان باعث می شود تا آن ها از شرایط موجود سوءاستفاده کنند و سهم 4درصدي خود را به هنگام



بازنشستگی کارگران پرداخت نکنند. هنگامی که کارفرما سهم خود را پرداخت نکند، طبعا سازمان تامین اجتماعی هم کارگر را
بازنشسته نخواهد کرد. این شرایط در حالی ست که بر اساس قانون، عدم اجراي تعهدات کارفرما در قبال کارگر در برابر تامین
اجتماعی نباید مانع بازنشستگی کارگر شود. کارگر باید بازنشسته شود و سازمان تامین اجتماعی این بدهی را در سوابق کارفرما ثبت

 
کند. 

رئیس کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگري می افزاید: تاکید می کنم که سازمان تامین اجتماعی راغب به اجراي این ماده قانونی
نیست و به همین دلیل به راحتی آن را دور می زند. پس به درستی می توان گفت که مشکل کارگران مشاغل سخت و زیان آور مثل

 
مشکلات تمامی کارگران؛ نشات گرفته از تصمیمات و سیاست هاي دولت است که در وزارت کار اجرا می شود. 

چمنی در پایان تاکید می کند: متاسفانه، سیستم صنعتی کشور به روز نیست و این موضوع از صنایع کوچک تا کارگاه هاي پتروشیمی
بزرگ مشهود است. در این شرایط، کارگران بیش از حد از نیروي جسمانی خود استفاده می کنند و جسم آن ها در زمانی کمتر از 30
سال دچار فرتوتگی می شود. سلامت کارگران به دلیل کار با وسایل فرسوده تحلیل می رود، با این حال سازمان تامین اجتماعی و

 
کارفرمایان هیچیک نمی خواهند کارگران را زودتر از زمان ممکن بازنشسته کنند. 

منبع: ایلنا



چرا صعود طلا متوقف شد؟/ نگاهی به روند قیمت طلا در هفته جدید معاملاتی

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  457  |  تاریخ: 1399/11/04

قیمت فلز زرد در بازارها در حالی نمی تواند از گستره معاملاتی 1800 تا 1900 دلاري خود عبور کند که از پشتیبانی خوب
هلدینگ هاي طلا برخوردار است و حتی با این وجود طلا در طول معاملات هفته گذشته فاقد تحرك خاصی براي ادامه روند

صعودي بوده است.

قیمت فلز زرد در بازارها در حالی نمی تواند از گستره
معاملاتی 1800 تا 1900 دلاري خود عبور کند که از
پشتیبانی خوب هلدینگ هاي طلا برخوردار است و حتی با
این وجود طلا در طول معاملات هفته گذشته فاقد تحرك

 
خاصی براي ادامه روند صعودي بوده است. 

اقتصاد آنلاین - اکرم شعبانی؛ پیتر هاگ مدیر تجارت
جهانی کیتکو متالز درباره روند کنونی بازار طلا گفت: هیچ

چیز در یک خط مستقیم به پیش نمی رود. پس از مشاهده جهش غیرمنتظره روز چهارشنبه بازارها پس از اداي سوگند جو بایدن به
عنوان رییس جمهوري ایالات متحده سطح مقاومت طلا به 1870 دلار در هر اونس رسید اگرچه در نهایت قیمت ها به سطح

 
پشتیبانی 1850 دلار در هر اونس بازگشت کرد. 

روز گذشته اما معاملات آتی طلاي فوریه در بازار کومکس نیویورك به قیمت 1855.10 دلار در هر اونس معامله شد که نسبت به

 
قیمت معاملات هفته گذشته بیانگر رشد 1.4 درصدي است. 

از جمله مواردي که روز چهارشنبه بر روند بازار طلا تاثیرگذار بود، امید به تصویب سریع بسته محرك 1.9 تریلیون دلاري آمریکاست،

 
اگرچه همزمان بایدن هشدار داده 100 هزار مورد به تعداد قربانیان ویروس کرونا در ماه آینده افزوده خواهد شد. 

جیم وایکوف تحلیل گر ارشد طلا در کیتکو نیوز در این باره معتقد است: تمرکز دولت بایدن بر روي همه گیري ویروس کرونا در

 
ایالات متحده و سایر نقاط جهان، موجب بازگشت اعتماد سرمایه گذاران به بازارها شده است. 

بسته 1.9 تریلیون دلاري محرك مالی دولت بایدن کاتالیزور خوبی براي افزایش قیمت طلا خواهد بود، به ویژه اکنون که جنت یلن از
کمیته مالی سناي ایالات متحده تایید براي عهده دار شدن سمت وزیر خزانه داري دریافت کرده است. اگرچه در هر صورت این مساله

 
به سرعت و نحوه تصویب بسته محرك دارد. 

هاگ همچنین تصریح کرد: مساله این است که روند تصویب این بسته هنوز تکمیل نشده است. اگرچه اکنون کامالا هریس و جو
بایدن اکثریت را در مجلس بر عهده دارند اما ممکن است با مقاومت جمهوري خواهان در تصویب روبرو شوند؛ سرمایه گذاران براي



معاملات آتی خود چشم به تصویب این بسته دارند و ادامه دار شدن شرایط می تواند به عدم اطمینان دامن زده و باعث ایجاد ترس در

 
میان سرمایه گذاران شود. 1.9 تریلیون دلار رقم قابل توجهی است که در صورت تصویب سریع می تواند بر اقتصاد تاثیرگذار باشد. 

هاگ افزود: در شرایط کنونی حتی بازارها سهام هم تحت فشار قرار دارند چرا که بخشی از مردم با عدم اعتماد به بازارها، سعی در نقد

 
کردن سرمایه خود دارند. 

این در حالی است که تصویر کلان درازمدت تغییر نکرده است. هاگ عنوان کرد: بسته محرك می تواند تبعات تورمی زیادي داشته

 
باشد. 

یلن در سخنرانی روز سه شنبه خود در مجلس سنا عنوان کرد: بدون در نظر گرفتن اقدامات بیشتر، رکود اقتصادي طولانی تر و
دردناك تري در راه خواهد بود. نه رییس جمهوري منتخب و نه من این بسته محرك را بدون در نظر گرفتن بار بدهی کشور تصویب
نکرده ایم اما در شرایط کنونی با نرخ بهره اي که در پایین ترین سطح ممکن قرار گرفته هوشمندانه ترین کاري که می توانیم انجام

 
دهیم این است که بزرگ عمل کنیم. 

دنیل پاویلونیس کارگزار ارشد کالایی RJO Futures نیز در این راستا تصریح کرد: تورم عامل اصلی صعود قیمت طلا در آینده نه
چندان دور خواهد بود. پیشتر از این زمانی که فدرال رزرو سعی در پایین نگه داشتن مصنوعی نرخ بهره داشت، تورم بالایی ایجاد شده

 
بود. 

وي افزود: تورم آتی هم می تواند به چنین شرایطی تبدیل شود، مردم در حال حاضر به شاخص قیمت مشتري CPI چشم دوخته اند

 
که روند حرکت تورم را به راحتی در آن می توان مشاهده کرد، اما نکته آنجاست که بازارها براي این مساله آماده نیستند. 

پاویلونیس همچنین خاطرنشان کرد: بازار اوراق قرضه با افزایش بازده شروع به نمایش نرخ تورم خواهد کرد اما همچنان نمی توان افق
چندان روشنی براي بازارهاي سهام متصور شد؛ طلا در شرایط کنونی در یک محدوده قیمتی قرار گرفته و با هر حرکتی رو به جلو
متوقف می شود، تورم می تواند بازار طلا را از رکورد فعلی خارج کند. در صورت شکل گیري چنین روند حرکتی، قیمت هاي بسیار

 
بالاتر طلا شکل خواهد گرفت. 

اما به اذعان تحلیل گران مهمترین مشکلی که در حال حاضر در رابطه با تورم وجود دارد این است که اگر به بالاتر از 2 درصد برسد

 
این امکان وجود دارد که ادامه روند تورم از کنترل فدرال رزرو خارج شود. 

پاویلونیس تشریح کرد: نگاهی به تصویر کلان اقتصاد بیانگر آن است که بانک فدرال رزرو احتمالا میزان تورم را در سه ماهه نخست
سال کاهش خواهد داد، در شرایط فعلی قصد فدرال رزرو کنترل تورم در سطح 2 درصدي است اما در صورتی که میزان تورم از 2

 
درصد فراتر رود به زودي به 4 درصد و سپس 8 درصد خواهد رسید. 

سطح قیمت ها پیتر هاگ بر این باور است که قیمت طلا همچنان در مسیر صعودي قرار دارد اما ادامه روند صعودي به صورت

 
«رویکرد نردبانی» ادامه خواهد یافت به این مفهوم که قیمت ها گام به گام افزایش می یابند. 

هاگ تصریح کرد: قیمت طلا باید بر روي 1825 دلار ثابت شود و در غیر اینصورت قیمت ها به 1800 دلار در هر اونس خواهد رسید.
از دیدگاه فنی این الگوي یک نمودار سازنده است. اگرچه در هفته معاملاتی آتی روند صعودي قیمت ها را پیش رو خواهیم داشت که



 
قیمت ها تا 1872 و حتی 1900 دلار در هر اونس افزایش خواهند یافت. 

پاویلونیس اما معتقد است: قیمت طلا در محدوده بسیار گسترده اي از 1766 تا 1965 دلار در هر اونس قرار دارد، اما زمانی که قیمت
ها به 1965 دلار در هر اونس برسد، ادامه مسیر صعودي را می توان بیش از پیش متصور شد. اما در صورتی که قیمت ها به 1766

 
دلار برسد، این به مفهوم ادامه روند نزولی قیمت ها خواهد بود. 

نگاهی به بازار هفته معاملاتی آتی هفته آینده داده هاي متنوعی از جمله درباره سیاست پولی فدرال رزرو، برخی از داده هاي کلان

 
اقتصادي و نیز آمار اولیه تولید ناخالص داخلی در فصل چهارم سال گذشته ایالات متحده منتشر خواهد شد. 

اوري شنفلد اقتصادددان ارشد بازار سرمایه CIBC در این باره عنوان کرد: جروم پاول رییس فدرال رزرو ادعا می کند که در نبرد با
تورم دستی توانمند دارد و بنابراین تا سه سال آینده نیازي به افزایش نرخ بهره نخواهد بود؛ اما مساله آنجاست که بسیاري از سرمایه

 
گذاران این صحبت او را نوعی بلوف عنوان کرده اند. 

انتظار نمی رود تغییرات قابل توجهی در قیمت ها طی هفته جاري معاملاتی ایجاد شود اما در هر صورت نگاه سرمایه گذاران به

 
نشست مطبوعاتی جروم پاول رییس بانک فدرال رزرو خواهد بود. 

مجله کپیتال اکونومیست در این باره نوشت: ممکن است پاول از این فرصت استفاده کند تا چشم انداز سیاست پولی سختگیرانه را
نادیده بگیرد. این در حالی است که احتمال تصویب بسته محرك به زودي می تواند فشار نزولی بیشتري را به شاخص دلار آمریکا وارد

 
کرده و منجر به افزایش قیمت کامودیتی ها به ویژه طلا شود. 

تحلیل گران ING نیز در این باره عنوان کردند: از لحاظ داده ها برجسته ترین رشد تولید ناخالص داخلی ایالات متحده در فصل
چهارم اتفاق افتاده است که آن را می توان ناشی از پایین بودن هزینه هاي مصرف کننده و کاهش اشتغال در ماه دسامبر عنوان کرد
به این مفهوم که انتظارات کمی بیش از پیش کاهش یافته اما همچنان باید انتظار رشد 4 درصدي قیمت ها را داشته باشیم. این نکته
هم قابل تامل است که افزایش موارد ابتلا به کووید - 19 و اقدامات پیشگیرانه در بسیاري از مناطق بر این روند اقتصادي تاثیرگذار

 
خواهد بود. 

پربیننده ترین حباب سکه ترکید دلار به کانال 23هزار تومان ورود کرد/ نرخ آزاد به 23300تومان افزایش یافت هفته خوب طلا/
بازارها در انتظار اجرایی شدن بسته دوم کمک مالی قیمت دلار 4 بهمن ماه 1399 پیش بینی قیمت طلا در هفته اول بهمن/ بازار به

تعادل رسید



فعالیت در عرصه اشتغال خانگی و اقتصاد مقاومتی یک نوع جهاد است

منبع: رساشماره خبر:  458  |  تاریخ: 1399/11/04

حجت الاسلام و المسلمین ربانی گفت: فعالیت در عرصه اقتصاد مقاومتی و اشتغال خانگی در شرایطی که در جنگ اقتصادي
هستیم یک نوع جهاد است.

حجت الاسلام و المسلمین ربانی گفت: فعالیت در عرصه اقتصاد مقاومتی و

 
اشتغال خانگی در شرایطی که در جنگ اقتصادي هستیم یک نوع جهاد است. 

به گزارش سرویس حوزه و روحانیت خبرگزاري رسا، حجت الاسلام و المسلمین
ربانی در دیدار با دکتر نوراالله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با قدردانی
از بازدید ایشان از نمایشگاه محصولات تولیدي خانواده طلاب و همکاري خوب
این صندوق با مرکز خدمات، گفت: ما امروز در یک جنگ اقتصادي قرار داریم

 
ولی این سختی ها فرصت هایی ارزشمند و حیاتی براي کشور ایجاد کرده است. 

وي بیان کرد: بخش عمده پیشرفت هاي بشریت در شرایط جنگی ایجاد شده است و ما نیز می توانیم از این شرایط براي رشد و

 
پیشرفت کشور استفاده کرده و نام ایران اسلامی را پرآوازه کنیم. 

رئیس مرکز خدمات گفت: مرکز خدمات نیز قدم هاي خوبی در بحث کارآفرینی خانواده طلاب برداشته است و برخی کارها نیز در

 
دست اقدام است که در این نمایشگاه ارائه نشده و ان شاء االله به زودي به مرحله بلوغ می رسد. 

وي تصریح کرد: حوزویان که در روستاها و شهرهاي کوچک زندگی می کنند می توانند از این فرصت استفاده کنند و علاوه بر راه
اندازي یک اشتغال خانگی در فرهنگ سازي کارآفرینی مؤثر باشند و چند نفر از افراد در روستا را آموزش دهند که فرصتی مغتنم

 
است. 

حجت الاسلام و المسلمین ربانی گفت: از صندوق کارآفرینی نیز براي حمایت هایی که از بحث اشتغال آفرینی انجام می دهد تشکر

 
می کنم و ان شا االله همکاري دو مجموعه باعث رونق بیشتر کارآفرینی خانواده طلاب شود. 

وي ادامه داد: روحانیت در دوران دفاع مقدس حضوري فعال داشته و به نسبت سایر اقشار بیشترین شهید را تقدیم کرده است و امروز

 
نیز که در جنگ اقتصادي هستیم روحانیت در زمینه اقتصاد مقاومتی ورود کرده است و توانسته موفق باشد. 

رئیس مرکز خدمات بیان کرد: فعالیت در عرصه اقتصاد مقاومتی و اشتغال خانگی در شرایطی که در جنگ اقتصادي هستیم یک نوع

 
جهاد است و فعالیت در این زمینه قدمی براي آبادي کشور و مقابله با توطئه دشمان و یک صدقه جاریه است. 

وي مدیریت اقتصاد خانواده را یکی دیگر از برنامه هاي مرکز خدمات عنوان کرد و گفت: این آموزش ها می تواند در مدیریت اقتصاد
خانواده و کاهش هزینه هاي زندگی مؤثر باشد. 



 
فعالیت هاي مرکز خدمات در زمینهٔ کارآفرینی و اشتغال زایی خانواده طلاب قابل تقدیر است 

در ابتداي این جلسه، مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید گفت: نمونه کارهاي ارائه شده در نمایشگاه محصولات تولیدي خانواده طلاب

 
بسیار ارزشمند هستند و این حرکت قابل تقدیر است. 

وي تصریح کرد: مرکز خدمات حوزه هاي علمیه با مبناي نظري خوبی در زمینه کارآفرینی و اشتغال آفرینی ورود کرده است که نشان

 
می دهد مطالعه خوبی در زمینه کسب و کار و کارآفرینی داشته است. 

دکتر نوراالله زاده گفت: برخی از خانواده طلاب در زمینه تولیدات خانگی به مرحله بلوغ رسیده اند که نشان می دهد زحمت خوبی

 
کشیده شده است و خانواده طلاب اراده خوبی دارند. 

وي بیان کرد: در شرایطی که دشمنان به دنبال تضعیف اقتصاد ایران اسلامی هستند این حرکت ها بسیار ارزشمند است و امیدوارم

 
بتوانیم در ارتقاي این فعالیت ها همکاري خوبی داشته باشیم. 

گفتنی است، در ابتداي این جلسه مدیرعامل صندوق کارآفرین امید از نمایشگاه محصولات تولیدي خانواده طلاب بازدید کرد./1399/
د101/ف



سمنان استانی امن از لحاظ شیوع آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  459  |  تاریخ: 1399/11/04

فصل اقتصاد - سمنان- ایرنا- مدیرکل دامپزشکی استان سمنان گفت: سمنان، با تمهیدات و اقدامات اندیشیده شده از لحاظ
شیوع آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان، جزو استان هاي پاك کشور محسوب می شود.

فصل اقتصاد - مدیرکل دامپزشکی استان سمنان گفت:
سمنان، با تمهیدات و اقدامات اندیشیده شده از لحاظ
شیوع آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان، جزو استان هاي پاك

 
کشور محسوب می شود. 

حمیدرضا حسینی روز شنبه ابراز داشت: هیچ موردي از
بیماري آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان در استان سمنان تا
کنون گزارش نشده است و هر گونه تلفات مشکوك و

 
غیرعادي طیور و پرندگان، براي بررسی باید با شماره تلفن 1512 گزارش شود. 

وي تصریح کرد: مراکز پرورش مرغ تخم گذار، مرغ گوشتی و پرورش بوقلمون بیشتر از دیگر طیور نسبت به ویروس آنفلوآنزاي فوق
حاد پرندگان حساس هستند و باید مراقبت شوند و تاکنون با تلاش کارشناسان اداره کل دامپزشکی استان سمنان و همراهی

 
تولیدکنندگان استانی سبز و در امان از شیوع آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان است. 

مدیرکل دامپزشکی استان سمنان یادآور شد: این اداره کل به منظور مقابله و پیشگیري از شیوع ویروس آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان

 
با خانه بهداشت روستاهاي استان در ارتباط است تا هرگونه تلفات مشکوك و غیرعادي طیور در روستاها را گزارش کنند. 

وي خاطر نشان کرد: با توجه به اهمیت موضوع پیشگیري بیماري، در کمیته مقابله با آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان استان سمنان مقرر
شد بخش هاي مختلف مانند اداره کل حفاظت محیط زیست ، دانشگاه هاي علوم پزشکی، سازمان جهاد کشاورزي، اداره کل راهداري

 
و حمل و نقل جاده اي و پلیس استان سمنان همکاري کنند. 

وي بیان کرد: استان سمنان، به دلیل موقعیت جغرافیایی و قرارگیري در محور ترانزیتی، در معرض خطر شیوع آنفلوآنزاي فوق حاد
پرندگان است و بر همین اساس طرح قرنطینه و غربالگري طیور به منظور پیشگیري از شیوع آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان در استان با

 
جدیت دنبال می شود. 

وي با اشاره به قرارگیري استان سمنان در مسیر کوچ پرندگان آزادپرواز اضافه کرد: پرنده هاي آزادپرواز و مهاجر معمولا انتقال دهنده

 
اصلی ویروس و فاقد علائم بیماري هستند و بیشترین خطر انتقال بیماري از پرندگان آزادپرواز مانند غاز و اردك وحشی است. 

مدیرکل دامپزشکی استان سمنان گفت: اکنون بر اساس بررسی هاي انجام شده و اجراي مرتب برنامه رصد و پایش، تا کنون هیچ

 
کانون بیماري آنفلوآنزاي پرندگان در بین حیات وحش، طیور بومی و طیور صنعتی گزارش نشده است. 

در استان سمنان بیش از 400 واحد انواع مرغداري با ظرفیت 13 میلیون قطعه پرنده وجود دارد و 2 هزار و 500 نفر به صورت

 
مستقیم و غیرمستقیم در این حوزه فعالیت اشتغال دارند. 

ویروس آنفلوآنزاي فوق حاد پرندگان یک ویروس سرمادوست است و احتمال شیوع آن در فصل سرد سال(پاییز و زمستان) وجود دارد
و براي مقابله با بیماري همکاري دستگاه هاي اجرایی مختلف ضروري است.



سرما 102 میلیارد تومان به بخش کشاورزي رودان خسارت زد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  460  |  تاریخ: 1399/11/04

فصل اقتصاد - بندرعباس- ایرنا- مدیرجهاد کشاورزي رودان گفت: افت شدید دماي هوا در دي ماه امسال به پنج هزار و 792
هکتار از سطح زیرکشت محصولات کشاورزي این شهرستان، 102 میلیارد تومان خسارت مالی وارد کرد.

فصل اقتصاد - مدیرجهاد کشاورزي رودان گفت: افت شدید
دماي هوا در دي ماه امسال به پنج هزار و 792 هکتار از
سطح زیرکشت محصولات کشاورزي این شهرستان، 102

 
میلیارد تومان خسارت مالی وارد کرد. 

ضیاء الدین صامتی روز شنبه در گفت وگو با ایرنا افزود:
سرماي هوا همچنین به 4 هزار و 237 هکتار از اراضی
باغی بین 20 تا 30 درصد خسارت وارد کرد که محصولاتی

 
نظیر لیموترش، پرتقال، نارنگی و انبه بیش ترین خسارت و زیان ناشی از سرمازدگی را متحمل شدند. 

 
وي ادامه داد: سرمازدگی به یک هزار و 555 هکتار از سطح زیر کشت محصولات زراعی نیز بین 20 تا 40 درصد خسارت زد. 

صامتی بیان کرد: محصولاتی نظیر بادمجان، فلفل، خیارسبز گلخانه اي، سیب زمینی، لوبیاسبز، کدو و پیاز بیش ترین خسارت ناشی از

 
برودت و سرماي شدید را متحمل شدند. 

به گفته مدیرجهاد کشاورزي رودان، عمده خسارت و زیان ناشی از سرمازدگی مربوط به بخش هاي مرکزي و رودخانه در این

 
شهرستان است. 

صامتی، بازدید از باغ ها و مزارع خسارت دیده، ثبت درخواست و مشخصات کشاورزان خسارت دیده، طرح موضوع در نشست با اعضاي
کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی و پیگیري براي جبران خسارت وارده از طریق صندوق بیمه محصولات کشاورزي و

 
اعتبارات کمیته بحران و کاهش مخاطرات را از جمله اقدامات انجام شده در راستاي حمایت از کشاورزان خسارت دیده عنوان کرد. 

 
شهرستان رودان یکی از قطب هاي مهم کشاورزي هرمزگان است که اشتغال و اقتصاد آن وابسته به کشاورزي است. 

80 درصد از جمعیت این شهرستان به طور مستقیم و غیر مستقیم در بخش کشاورزي، دامداري و صنایع وابسته به آن مشغول

 
فعالیت هستند. 

هم اکنون 42 هزار هکتار از وسعت این شهرستان زیر کشت محصولات کشاورزي است که از این میزان 32 هزار هکتار به محصولات

 
باغی و 10 هزار هکتار به محصولات زراعی، سبزي و صیفی اختصاص دارد. 

شهرستان رودان قطب مهم کشاورزي هرمزگان با تولید سالانه 560 هزار تن انواع محصول در زمینه تامین نیازهاي کشور در بخش

 
کشاورزي، نقش مهم و بسزایی را ایفا می کند. 

شهرستان رودان با بیش از 124 هزار نفر جمعیت در 90 کیلومتري شرق شهرستان بندرعباس مرکز استان هرمزگان واقع شده است.



در راستاي تحقق توانمندسازي اقتصادي مددجویان تفام نامه اي میان کمیته امداد و شتابدهنده

تخصصی آپر منعقد شد

منبع: خوز 24شماره خبر:  461  |  تاریخ: 1399/11/04

فاهم نامه همکاري مشترك کمیته امداد خوزستان و
شتابدهنده آروند پرتو انرژي راهبردي (آپر) با محوریت
توانمندسازي اقتصادي نیازمندان از طریق توسعه زیست
بوم کسب وکار و کارآفرینی براي جامعه مخاطب امداد

 
منعقد شد. 

به گزارش خوز 24 از اهواز «جمال شیبه» ، از انعقاد تفاهم
نامه همکاري میان کمیته امداد خوزستان و شتابدهنده
آروند پرتو انرژي راهبردي (آپر) خبر داد و اظهار کرد: این
تفاهم نامه در راستاي منویات مقام معظم رهبري و تأکید

به تولید و فناوري هاي داخلی کشور و اهمیت استفاده از ظرفیت شرکت هاي دانش بنیان و فن آور، تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی،
ایجاد تعاملات لازم جهت بهره مندي از حداکثر ظرفیت ها در زمینه علم و فناوري و نیز بهره گیري از فرصت هاي فناورانه منعقد

 
شده است. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) خوزستان افزود: هدف از انعقاد این تفاهم نامه توسعه همکاري هاي مشترك جهت تحقق
راهبردهاي کلان امداد با محوریت توانمندسازي اقتصادي نیازمندان ازطریق توسعه زیست بوم کسب وکار و کارآفرینی براي جامعه

 
مخاطب امداد خوزستان است. 

وي اضافه کرد: موضوع تفاهم نامه شامل استفاده از ظرفیت هاي پژوهشی، فناوري، اقتصادي و علمی طرفین در فعال کردن توانمندي
هاي بالقوه تولیدکنندگان، صاحبان صنایع، تجار، پژوهشگران و شرکت هاي فن آور و دانش بنیان در جهت ایجاد اشتغال و توسعه

 
کارآفرینی در تمامی حوزهاي صنعتی، کشاورزي و خدمات با تامین منابع مالی و سرمایه لازم است. 

شیبه ارائه خدمات مشاوره، آموزش کسب وکار و ایجاد مهارت هاي لازم در حوزه کسب وکار واقتصاد دانش بنیان، همکاري در جهت
ایجاد کسب وکارهاي مولد جدید، ایجاد ظرفیت هاي جدید براي کسب وکارهاي در حال فعالیت در راستاي افزایش تولید، ثروت و
اشتغال در جامعه مخاطب امداد، همکاري در پایدارسازي و ارتقاي بازدهی اقتصادي طرح هاي اشتغال جامعه مخاطب و تامین منابع

 
مالی براي پروژه هاي کسب وکاري با توجیه اقتصادي مناسب را از جمله محورهاي این تفاهم نامه عنوان کرد. 

وي شناسایی پتانسیل هاي موجود در منطقه به منظور بسط و توسعه فناوري هاي نوین با مشارکت متخصصان و صاحب نظران
شناخته شده، نظارت بر مراحل ارائه پروپزال، طرح توجیهی،BP  و مدل اجرایی تا مراحل اجرا و بهره برداري از طرح کسب وکاري به
منظور اطمینان از موثر بودنپروژه، ایجاد بستر لازم جهت توانمندسازي شرکت هاي نوپا، فعال و خلاق  با ایجاد تیم سازي، ارائه

 
مشاوره فنی و جلب سرمایه ي بخش خصوصی را از دیگر محورهاي این تفاهم نامه دانست. 



مدیرکل کمیته امداد خوزستان تصریح کرد: از دیگر محورهاي این تفاهم نامه شناسایی ایده هاي نوین، کاربردي و اقتصادي و حمایت
از تکمیل فرایند تبدیل ایده به محصول و تسریع در انتقال دانش فنی و فناوري، هم افزایی در راستاي استفاده از ظرفیت صندوق هاي
تامین مالی و همکاري مشترك در جهت برگزاري رویدادهاي استارتاپی و همایش هاي تخصصی در جهت شناسایی ایده هاي برتر

است.



همکاري سازمان بسیج و کمیته امداد با رویکرد توسعه اشتغال

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  462  |  تاریخ: 1399/11/04

رئیس سازمان بسیج مستضعفین و رئیس کمیته امداد تفاهم نامه اي به منظور توسعه همکاري، هم افزایی و بهره مندي از
ظرفیت ها امضا کردند.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما، رئیس سازمان بسیج مستضعفین و رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) تفاهم نامه
اي به منظور توسعه همکاري، هم افزایی و بهره مندي از ظرفیت ها با هدف توانمندسازي اقتصادي، اشتغالزایی و توانمند سازي

 
اجتماعی و فرهنگی مددجویان امضا کردند. 

 
 {sepehr_media_5930658_350_250$}

این تفاهم نامه که به امضاي سردار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین و سید مرتضی بختیاري رئیس کمیته امداد

 
امام خمینی (ره) رسید، شامل موارد زیر است: 

1) همکاري هاي مشترك در جهت توانمندسازي با اولویت ایجاد اشتغال و کارآفرینی براي نیازمندان و مددجویان و هم افزایی در

 
تامین منابع با استفاده از ظرفیت صندوق هاي قرض الحسنه طرفین و تعاونی بسیج 

2) همکاري هاي فرهنگی، استفاده از ظرفیت طرفین در ترویج فرهنگ دین، ارتقاي باور هاي اعتقادي، ترویج فرهنگ ازدواج آسان و

 
فرزندآوري و صیانت از نهاد خانواده. 

3) ترویج سنت هاي حسنه اسلامی شامل ترویج فرهنگ زکات، انفاق، توسعه مشارکت هاي مردمی و کمک هاي مومنانه در جهت
عمران و آبادانی مناطق حاد محروم، روستاها، عشایر و پروژه هاي عام المنفعه و امور زیرساختی؛ بنابراین گزارش موضوع همکاري هم
شامل توانمندسازي اقتصادي (با رویکرد جهش تولید و اقتصاد مقاومتی)؛ توسعه آموزش هاي فنی،  حرفه اي و مهارت آموزي با

 
استفاده از ظرفیت طرفین؛ ایجاد اشتغال با اولویت مشاغل تولیدي با استفاده از ظرفیت هاي بالقوه طرفین است. 

همچنین دو نهاد در زمینه تامین منابع ایجاد اشتغال با استفاده از هم افزایی ظرفیت صندوق هاي قرض الحسنه بسیج و امداد ولایت،
تعاونی هاي مردمی بسیج و سایر صندوق هاي قرض الحسنه در مناطق محروم و آسیب دیده و روستاها؛ استفاده از ظرفیت هاي گروه

 
هاي جهادي جهت بسترسازي مناسب کارآفرینی و اشتغال پایدار در راستاي جهش تولید همکاري خواهند کرد. 

توانمندسازي زنان سرپرست خانوار با آموزش مهارت  آموزي و اعطاي تسهیلات؛ هم افزایی مالی و اقتصادي در راستاي توانمندسازي
مددجویان با ایجاد تعامل مابین بنیاد تعاون بسیج و مجتمع اقتصادي امداد امام (ره) هم در اولویت همکاري سازمان بسیج

مستضعفین و کمیته امداد است.



رئیس بنیاد شهید با 3 خانواده ایثارگر استان مازندران دیدار کرد

منبع: تسنیمشماره خبر:  463  |  تاریخ: 1399/11/04

گروه استان ها- معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با سه خانواده ایثارگر این شهرستان دیدار و از آنان
تجلیل کرد.

گروه استان ها- معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و
امور ایثارگران با سه خانواده ایثارگر این شهرستان دیدار و

 
از آنان تجلیل کرد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از ساري،به نقل از ایثار واحد
مازندران، سعید اوحدي امروز در سفر یک روزه خود به
استان مازندران که به منظور امضاي تفاهم نامه تأمین
زمین، ساخت مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی
ایثارگران استان صورت گرفت با سه خانواده شهید و
ایثارگر ساري دیدار و ضمن اداي احترام به مقام والاي

 
شهدا از این اسوه هاي ایثار و مقاومت دیدار و تکریم و تجلیل کرد. 

اوحدي از مادر مقاوم و فداکار شهید گرانقدر حمزه گردشی، آزاده جانباز سرافراز هفتاد درصد حاج ایوب عبادي و جانباز معزز جمع

 
االله طور سوادکوهی دیدار کرد. 

معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با حضور بر مزار پاك شهدا با قرائت فاتحه به ارواح مطهر شهیدان گرانقدر،

 
یاد و خاطره آلاله هاي خونین بال انقلاب اسلامی ایران و عرصه هشت سال دفاع مقدس را گرامی داشت. 

 
رئیس بنیاد شهید در بجنورد: دغدغه رهبر انقلاب درباره ساماندهی مزار شهدا با جدیت پیگیري می شود 

 
معاون سازمان بنیاد شهید: سردار سلیمانی یک دیپلمات برجسته و تاثیرگذار در جهان بود 

 
دیدار رئیس بنیاد شهید با جانباز نخاعی مقابله با فتنه88 

تکریم و تجلیل از سه خانواده معظم شهدا و ایثارگران، حضور در جلسه شوراي ترویج فرهنگ ایثار و شهادت، امضاي تفاهم نامه تأمین

 
زمین، ساخت مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران استان مازندران از برنامه هاي سفر یک روزه اوحدي به استان است. 

استان مازندران 10 هزار و 400 شهید والامقام تقدیم نظام و انقلاب کرده است.



کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون

منبع: دیوان اقتصادشماره خبر:  464  |  تاریخ: 1399/11/04

بانک پارسیان در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دو میلیارد ریال به مجمع خیرین انتقال خون کمک کرد.

بانک پارسیان در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دو

 
میلیارد ریال به مجمع خیرین انتقال خون کمک کرد. 

به گزارش دیوان اقتصاد،این اقدام خیرخواهانه بانک پارسیان
به منظور تکمیل پروژه انتقال خون بیرجند (خراسان

 
جنوبی) و اتمام عملیات ساختمانی آن صورت گرفته است. 

گفتنی است؛ بانک پارسیان به عنوان بانک پیشگام در
فعالیت هاي انسان دوستانه و نیکوکارانه، علاوه بر اقدامات مالی، همواره نگاه جدا از یک بنگاه اقتصادي به جامعه و مردم عزیز کشور
داشته که همراهی با موسسات و انجمن هاي خیریه و همچنین پرداخت تسهیلات ازدواج، خود اشتغالی و کارآفرینی و … بخشی از

فعالیت هاي عام المنفعه این بانک است.



جلسه شبکه مجمع عالی خیرین فارس در دانشگاه فنی و حرفه اي استان فارس

تشکیل شد

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  465  |  تاریخ: 1399/11/04

دانشگاه فنی و حرفه اي

به گزارش روابط عمومی دانشگاه فنی و حرفه اي استان فارس جلسه شبکه مجمع عالی خیرین استان فارس
به میزبانی دانشگاه فنی و حرفه اي و مجمع نیک اندیشان حامی مهارت اشتغال و کارآفرینی در دانشکده فنی

 
و حرفه اي شهید باهنر شیراز برگزار گردید که اهم مذاکرات و مصوبات جلسه به شرح زیر اعلام می گردد: 

 
صورتجلسه شبکه مجمع عالی خیرین استان فارس (شبکه خیرین) 

1- ابتدا ریاست دانشگاه ضمن خیر مقدم مدعوین به نقش دانشگاه فنی و حرفه اي استان در حوزه مهارت آموزي اشاره داشت و از
تمامی مجامع خیرین درخواست نمود براي داشتن دانشگاهی پویاتر و جامعه اي سالم تر می بایست از حوزه مهارت آموزي و اشتغال

 
حمایت گردد. 

2- در ادامه دکتر ایمانیه رئیس مجمع با قرائت آیه اي از قرآن کریم و ذکر روایتی از ائمه به اهمیت کار مجامع خیرین پرداخته و
اظهار نمود موضوع اشتغال در همه مشکلات و معضلات اجتماعی مشهود بوده و تکلیف نمودند که تمامی مجامع خیرین حمایت هاي

 
خود را در مبحث مهارت آموزي و اشتغال بکار گیرند. 

3- مقرر گردید در زمینه توانمند سازي افراد مددجوي نیازمند با ایجاد آموزش هاي مهارتی در دانشگاه فنی و حرفه اي استان و

 
هدایت بسته حمایتی از سوي خیرین زمینه اعتماد به نفس مددجوان را فراهم آورند. 

4- بنیاد نیک اندیشان مهارت، اشتغال و کارآفرینی ملزم گردید ظرف یک ماه آینده نسبت به ثبت اساسنامه از مراجع ذیربط اقدام

 
نماید. 

5- پیشنهاد گردید نماینده بنیاد نیک اندیشان مهارت، اشتغال و کارآفرینی به عنوان عضو افتخاري شبکه مجمع خیرین استان فارس

 
درآمده  و این مجمع را از نظر فکري حمایت نماید. 

6- مجمع خیرین شهید رضازاده اعلام نمود براي آموزش هاي مهارتی مبلغ یکصد میلیون تومان با انعقاد تفاهم نامه به دانشگاه فنی و

 
حرفه اي استان پرداخت نماید. 

7- مقرر شد براي پیشبرد اهداف اشتغال، نماینده محترم مردم شیراز در مجلس شوراي اسلامی حاضر در جلسه (دکتر پاك فطرت) از
ظرفیت هاي قانونی در خصوص کاهش موانع کار و تولید بالاخص کارگاههاي زیر 5 نفر شاغل استفاده نموده و طرح پیشنهادي را

 
دنبال نماید. 



 
8- هر کدام از مجامع خیرین عضو شبکه طرح پیشنهادي خود را در خصوص رفع موانع اشتغال با تسهیل اشتغال ارائه نمایند. 

 
9- فعالیت بنیاد نیک اندیشان حامی مهارت، اشتغال و کارآفرینی از ابتداي بهمن ماه عملیاتی گردد. 

10- تشکیل استارت آپ هاي متعدد با نخبگان دانشگاهی و متصل کردن جویندگان کار به درخواست کنندگان (افراد موسسات و

 
شهرك هاي صنعتی و ... که نیرو لازم دارند). 

در پایان جلسه برخی آموزش هاي کوتاه مدت که دانشگاه فنی و حرفه اي تدوین نموده بود به اطلاع حاضرین رسانده شد و با جمع
بندي دکتر ایمانیه با صلوات بر محمد و آل محمد جلسه خاتمه یافت.



20 یادگیري محلی در آذربایجان غربی عضو صندوق کارآفرینی است

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  466  |  تاریخ: 1399/11/04

سرپرست معاونت سوادآموزي آموزش و پرورش استان گفت: استان آذربایجان غربی داراي 53 مرکز یادگیري محلی است و
هم اکنون تعداد 20 مرکز یادگیري استان عضو صندوق کارآفرینی امید هستند.

به گزارش خبرگزاري بسیج از ارومیه، با حضور سرپرست معاونت سوادآموزي استان و مدیرکل صندوق کارآفرینی امید، جلسه
ویدئو کنفرانس مدیران مراکز یادگیري محلی استان در خصوص شیوه فعالیت و شروع به کار صندوق کارآفرینی امید مراکز یادگیري

 
در محل سالن شماره 2 اداره کل برگزار شد. 

میر صادق جامعی سرپرست معاونت سوادآموزي آموزش و پرورش استان در این جلسه، گفت: یکی از برنامه هاي معاونت سوادآموزي
استان در سال جاري ایجاد و راه اندازي صندوق کارآفرینی خرد مراکز یادگیري محلی با همکاري صندوق کارآفرینی امید استان در

 
راستاي حمایت مالی از مراکز براي ایجاد کارگاه هاي خرد تولیدي است. 

جامعی با بیان اینکه مدیران مراکز یادگیري محلی باید با برنامه و مدیریت منسجم از اعتبار تخصیصی صندوق براي مهارت آموزي به
نحو احسن استفاده کنند، گفت: با ایجاد کارگاه هاي خرد محلاتی در مراکز و ایجاد درآمد براي حضور افراد بی سواد در مراکز انگیزه

 
ایجاد می شود تا در کنار کسب درآمد به سوادآموزي نیز مشغول شوند. 

سرپرست معاونت سوادآموزي استان افزود: آذربایجان غربی داراي 53 مرکز یادگیري محلی است و هم اکنون تعداد 20 مرکز یادگیري

 
استان عضو این صندوق براي اشتغال زایی هستند. 

وي با اشاره به حجم ابلاغی سال جاري، افزود: مدیران مراکز و سایر همکاران حوزه سوادآموزي باید تلاش کنند تا حجم ابلاغی

 
سازمان نهضت سوادآموزي تحت پوشش قرار گیرد. 

این مقام مسئول با اشاره به اجراي طرح ملی پیوند سواد و زندگی با هدف فراهم کردن زمینه لازم جهت آموزش هاي سوادآموزي و
توانمندسازي مخاطبان در زمینه مهارت هاي زندگی، اجتماعی، حقوق شهروندي و حرفه اي به مخاطبان کم سواد و بی سواد، گفت:

 
این طرح در 15 مرکز یادگیري محلی استان برگزار می شود. 

جامعی ضمن تاکید به امر سوادآموزي در کنار مهارت آموزي، بیان داشت: با ایجاد درآمد و اشتغال زایی افراد بی سواد براي

 
سوادآموزي در مراکز جذب می شوند. 

گفتنی است در ادامه جلسه آخوندزاده مدیرکل صندوق کارآفرینی امید به تشریح نحوه فعالیت صندوق خرد مراکز یادگیري محلی

 
استان براي اشتغال زایی پرداخت. 

انتهاي پیام



تفاهمنامه همکاري بسیج و کمیته امداد امضا شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  467  |  تاریخ: 1399/11/04

به گزارش خبرنگار سیاسی خبرگزاري فارس، آیین امضاي
تفاهم نامه میان سازمان بسیج مستضعفین و کمیته امداد
امام خمینی(ره) بعدازظهر امروز (شنبه) با حضور سردار
غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین و
مرتضی بختیاري رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره)

 
برگزار شد. 

این تفاهم نامه به منظور همکاري بسیج و کمیته امداد در

 
حوزه هاي اشتغال، خدمت رسانی، مسکن، توانمندسازي اقتصادي و دیگر حوزه هاي خدمات عمرانی و اجتماعی امضا شده است. 

انتهاي پیام/



فرماندار: فولاد شادگان اولویت استخدام را به نیروهاي بومی اختصاص دهد

منبع: ایرناشماره خبر:  468  |  تاریخ: 1399/11/04

آبادان - ایرنا - سرپرست فرمانداري شادگان با تاکید بر جذب نیروي بومی در شرکت فولاد این شهرستان گفت: جذب نیروي
بومی در واحدهاي تولیدي، فولاد و سازمان هاي شادگان به عنوان مطالبه مردم از سوي کارفرمایان، صاحبان صنایع و ادارات

در اولویت قرار گیرد.

آبادان - ایرنا - سرپرست فرمانداري شادگان با تاکید بر
جذب نیروي بومی در شرکت فولاد این شهرستان گفت:
جذب نیروي بومی در واحدهاي تولیدي، فولاد و سازمان
هاي شادگان به عنوان مطالبه مردم از سوي کارفرمایان،

 
صاحبان صنایع و ادارات در اولویت قرار گیرد. 

به گزارش ایرنا امید صبري پور شنبه در نشست شوراي
اشتغال شهرستان شادگان با اشاره به لزوم توجه بیش از
پیش به جوانان بومی این شهرستان اظهار داشت: استفاده
از ظرفیت جوانان در عرصه هاي گوناگون به عنوان سرمایه

 
هاي اصلی و ملی کشور بسیار اهمیت دارد. 

وي با بیان اینکه در بحث اشتغال و استخدام حق تقدم با نیروهاي جوان بومی شهرستان است افزود: با توجه به ظرفیت هاي بسیار
مطلوب شادگان، در راستاي برطرف کردن دغدغه هاي جوانان، باید اقدامات مقتضی و مورد نیاز در دستور کار دستگاه هاي اجرایی و

 
صنایع بخصوص شرکت فولاد شادگان قرار گیرد. 

سرپرست فرمانداري شادگان بیان کرد: به کارگیري تمامی ظرفیت هاي محلی و استفاده از نیروهاي تحصیل کرده بومی به سود

 
شرکت هاي تولیدي و کارخانه هاست و رضایتمندي بیشتر مردم منطقه را به همراه دارد. 

صبري پور با بیان اینکه بومی گزینی در استخدام هاي این شهرستان ضروري است و هیچ مدیري حق ندارد مطالبه مردم در این
زمینه را نادیده بگیرد اظهار داشت: موضوع اشتغال باید به اولویت اصلی و نخست مسوولان شهرستان شادگان تبدیل و در این راستا از

 
تمام ظرفیت ها و امکانات موجود استفاده شود. 

وي در ادامه با اشاره به ضرورت رفع دغدغه مردم در زمینه آلودگی هوا و رعایت مقررات زیست محیطی از سوي شرکت فولاد شادگان

 
گفت: ایجاد بوستان و فضاي سبز در کنار مجتمع فولاد شادگان در دستور کار مدیران این مجتمع قرار گیرد. 

صبري پور بود گفت: برخی دستگاه هاي اجرایی در مسیر اجراي طرح هاي اشتغالزا، خدماتی و عمرانی شهرستان سنگ اندازي یا
ملاحظه کاري می کنند. 



وي با بیان اینکه مشکلات این شهرستان در بخش هاي مختلف با ایجاد فرصت هاي جدید اشتغال قابل حل است گفت:برخی امور در
شادگان سلیقه اي و بدون در نظر گرفتن سهم و نقش مردم اجرا شده که این مشکل، تاثیر مناسبی در زندگی و اشتغال آنها نداشته

 
است. 

سرپرست فرمانداري شادگان با تاکید بر تهیه و تامین کالاهاي مورد نیاز ارگان هاي دولتی و خصوصی از واحدهاي تولیدي این

 
شهرستان افزود: این اقدام رونق اقتصادي تولیدکننده هاي شهرستان و همچنین اشتغالزایی در منطقه را به همراه دارد. 

نماینده مردم شادگان در مجلس شوراي اسلامی نیز در این نشست گفت: دستگاه هاي اجرایی شادگان باید اولویت استخدام را به

 
نیروهاي بومی این منطقه اختصاص دهند. 

حجت الاسلام مجید ناصري نژاد اظهار داشت: شهرستان شادگان نباید به فرصتی براي اشتغال نیروهاي غیربومی تبدیل شود زیرا

 
اولویت استفاده از ظرفیت هاي موجود در شهرستان با نیروهاي بومی است. 

وي با اشاره به طرح هاي صنعتی و تولیدي در دست اجراي شادگان گفت: چه در مرحله اجرا و ساخت و چه پس از آن و در مرحله

 
بهره برداري و فعالیت، جذب نیروي بومی باید در اولویت قرار داشته باشد. 

 
شادگان در فاصله 70 کیلومتري اهواز مرکز استان خوزستان قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- شادگان 

 
- اشتغال زایی 

 
- اشتغال فراگیر 

- خوزستان



فرصت هاي سرمایه گذاري ایلام در ابعاد ملی معرفی شود

منبع: ایرناشماره خبر:  469  |  تاریخ: 1399/11/04

ایلام- ایرنا - سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادي استاندار ایلام گفت: باید طرح هاي جدید و متنوع در بخش هاي
مختلف کشاورزي، صنعت و گردشگري بررسی و بر اساس ظرفیت استان به سرمایه گذاران معرفی شوند.

ایلام- ایرنا - سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادي
استاندار ایلام گفت: باید طرح هاي جدید و متنوع در بخش
هاي مختلف کشاورزي، صنعت و گردشگري بررسی و بر

 
اساس ظرفیت استان به سرمایه گذاران معرفی شوند. 

به گزارش ایرنا، جهانگیر رستم زاد روز شنبه در نشست
بررسی و بروز رسانی فرصت هاي سرمایه گذاري استان
اظهار داشت: باید طرح ها و پروژه هاي چشمگیر و متنوع
متناسب با ظرفیت هاي ایلام با الگوبرداري از سایر استان

 
ها براي توسعه اقتصادي استان شناسایی کنیم. 

وي افزود: همچنین در انتخاب سرمایه گذار نیز باید نهایت دقت صورت گیرد تا فرصت سرمایه گذاري با تعلل اجراي طرح ها و

 
تصاحب اراضی هدر نرود. 

سرپرست معاونت اقتصادي استاندار ایلام تاکید کرد: در تلاش هستیم تا اتفاقات جدیدي در حوزه سرمایه گذاري استان رخ دهد و با

 
اجراي پروژه هاي ترکیبی و بروز رسانی طرح هاي قبلی و رفع موانع سرمایه گذاري از فرصت هاي اقتصادي نهایت استفاده را ببریم. 

رستم زاد از مدیران کل دستگاه هاي تخصصی صنعت، میراث فرهنگی و گردشگري، جهاد کشاورزي، فرهنگ و ارشاد، ورزش و جوانان

 
و اقتصاد و دارایی استان خواست فرصت هاي سرمایه گذاري را به این معاونت معرفی کنند. 

وي با اشاره به اینکه فرهنگ نقش اساسی در توسعه اقتصادي استان دارد، گفت: دستگاه هاي فرهنگی نظیر فرهنگ و ارشاد و ورزش

 
و جوانان باید در نهادینه کردن فرهنگ کار و تغییر نوع نگاه افراد تلاش کنند. 

مدیرکل اقتصاد و دارایی ایلام نیز در این نشست از تدوین کتاب مطالعات اقتصادي استان خبر داد و افزود: این کتاب آماده چاپ است

 
و ظرفیت هاي استان در بخش هاي مختلف به سرمایه گذاران در آن معرفی شده است. 

قدرت اله فیض الهی اظهار داشت: همچنین 10 فرصت برتر در سامانه سرمایه گذاري خارجی استان بارگذاري شده و به سه زبان

 
فارسی، عربی و انگلیسی به سرمایه گذاران معرفی شده است. 



در این نشست مدیران کل دستگاه هاي اجرایی حاضر در جلسه به بیان توانمندي ها، ظرفیت ها و مسایل و مشکلات پیش زروي

 
سرمایه گذاري در استان پرداختند. 

 
برچسب ها 

 
- سرمایه گذاري خارجی 

 
- ایلام 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- اشتغال زایی 

- اعتبارات



کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون

منبع: نبض نفتشماره خبر:  470  |  تاریخ: 1399/11/04

بانک پارسیان در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دو میلیارد ریال به مجمع خیرین انتقال خون کمک کرد.

 
بانک پارسیان در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دو میلیارد ریال به مجمع خیرین انتقال خون کمک کرد. 

به گزارش نبض نفت به نقل از روابط عمومی بانک پارسیان، بر اساس این گزارش، این اقدام خیرخواهانه بانک پارسیان به منظور

 
تکمیل پروژه انتقال خون بیرجند (خراسان جنوبی) و اتمام عملیات ساختمانی آن صورت گرفته است. 

گفتنی است؛ بانک پارسیان به عنوان بانک پیشگام در فعالیت هاي انسان دوستانه و نیکوکارانه، علاوه بر اقدامات مالی، همواره نگاه
جدا از یک بنگاه اقتصادي به جامعه و مردم عزیز کشور داشته که همراهی با موسسات و انجمن هاي خیریه و همچنین پرداخت

 
تسهیلات ازدواج، خود اشتغالی و کارآفرینی و ... بخشی از فعالیت هاي عام المنفعه این بانک است. 

برچسب ها: نبض نفت ، مسئولیت هاي اجتماعی ، پروژه انتقال خون بیرجند



قالیباف: مجلس نه قیمت ارز را تعیین کرده، نه سقفی براي فروش نفت گذاشته

منبع: بورس 24شماره خبر:  471  |  تاریخ: 1399/11/04

رئیس مجلس شوراي اسلامی با انتقاد از لایحه بودجه 1400، گفت: مجلس نرخ ارز و سقف فروش نفت را تعیین ...

بورس24 : رئیس مجلس شوراي اسلامی با انتقاد از لایحه بودجه 1400، گفت: مجلس نرخ ارز و سقف فروش نفت را تعیین

 
نمی کند بلکه می خواهد مانع از تصمیم گیري هاي تورم زاي دولت شود. 

محمدباقر قالیباف با حضور در مراسم تقدیر از پژوهشگران برتر مرکز پژوهش هاي مجلس ضمن تبریک ولادت باسعادت دخت نبی
اکرم صدیقه کبري و آغاز دهه فجر و ولادت باسعادت حضرت امام خمینی (ره)، گفت: از اینکه امروز توفیق پیدا کرده ام تا در جمع
شما باشم بسیار خوشحالم، چندماهی است که تلاش دارم چنین فرصتی ایجاد شود تا در خدمت شما باشم چرا که اعتقاد قلبی بنده

 
این است که مرکز پژوهش ها اهمیت زیادي براي کشور و تحول در کشور دارد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی نکاتی را در خصوص دفتر مرکز پژوهش ها در قم و مرکز تحقیقات مجلس در این استان بیان کرد و
اظهار داشت: تصور نشود این دو مرکز قرار است کار موازي و تکراري انجام دهند، مرکز پژوهش هاي قم متمرکز بر موضوعات کاربردي
است و مرکز تحقیقات قم براي تحقیقات بنیادي در نظر گرفته شده است تا آغاز و شروع هر قانون منطبق بر شرع مقدس و فقه

 
اسلامی باشد. 

وي با بیان اینکه کشور امروز درگیر چالشی جدي است که آن را در حکمرانی کشور می بینیم، بیان کرد: گفته می شود اشکال کار در
این است که جاي علم بر پیشانی سیاست خالی است، به اعتقاد بنده اشکال فراتر است چرا که کشور براساس سیستم بروکراسی
یکصدساله که به همه ما ارث رسیده است، اداره می شود. این سیستم نه در اختیار سیاستمداران است و نه در اختیار حوزه علم. هر

 
مدیري در بخش و قوایی بخواهد تصمیمی را اجرا کند یا هیچ وقت اجرا نمی شود یا ناقص اجرا می شود. 

قالیباف اظهار داشت: خروجی گزارش هاي عملکرد برنامه توسعه سوم تا ششم نشان می دهد که سوءمدیریت در بخش هاي مختلف

 
کشور وجود دارد و اگر به صورت پانسیونی برخی مجموعه ها موفق عمل کرده اند به دلیل مدیریت درست مدیر آن مرکز بوده است. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: مرکز پژوهش ها باید به این سوال پاسخ دهد که رسالت آن چیست؟ چرا که اشکالات ما از
جایی شروع شد که هر مجموعه اي از فلسفه وجودي خود فاصله گرفته و کارها روي زمین مانده است و به یک مجموعه بی خاصیتی
تبدیل شده که در کار دیگران دخالت کرده و ایجاد مزاحمت می کند. در واقع باعث ایجاد نظام آشفته در این نظام بروکراسی می

 
شود. 

وي با تاکید بر اینکه مجلس باید در رأس امور، سیاستگذار و ریل گذار باشد تا بتواند هم برنامه بدهد و هم نظارت کند، گفت: باید
مشخص شود که مرکز پژوهش ها چه رسالتی دارد چرا که مرکز تنها متعلق به مجلس نیست و گنجینه اي براي تحول در چالش و

 
اشکال اساسی کشور است. 



قالیباف با بیان اینکه دو رویکرد براي مرکز پژوهش ها قابل تصور است، گفت: یک رویکرد می تواند کارگزار پیرو باشد یعنی آنچه که
تاکنون صورت گرفته و رویکرد دیگر می تواند کارفرماي پیش رو باشد که به نظر بنده باید رویکرد دوم براي مرکز پژوهش هاي

 
مجلس اتخاذ شود. 

وي ادامه داد: نمی توانیم بگوییم براي کشور 10 اولویت داریم و در سطح مجلس و مرکز پژوهش ها، در خلال مسیر ریل گذاري،
متمرکز به موضوعاتی باشیم که صرفا گره هاي خرد و ریز را منفعلانه دنبال و حل کنیم، این مسیر باید اصلاح شود و انباشت گره ها
از تصمیم ها را باز کنیم، چرا که انواع موانع بر سر راه مردم از جمله در حوزه هاي اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و محیط

 
زیست وجود دارد و باید غل و زنجیر را از خود باز کنیم. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: یکی از موضوعاتی که می تواند دور بسته ضعف و سوءمدیریت در کشور را بشکند آن هم به
دست افراد جوان، انقلابی، متعهد، خلاق، وقت گذار، حاضر در میدان، آگاه به مسائل روز، کارکشته، با تجربه، با نشاط و با گفت وگوي

 
لازم در همه سطوح مدیریتی نظام اداري و اجرایی، همین لایحه بودجه است. 

قالیباف با تاکید بر اینکه امروز در بودجه انضباط نداریم، بیان کرد: مجلس نرخ ارز را تعیین نکرده است ما نادان و ناشی به اقتصاد

 
نیستیم، نه مجلس و نه دولت قادر نیست نرخ ارز را تعیین کند چرا که نرخ ارز نتیجه مدیریت و عملکرد ما در کف بازار است. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: ما در مجلس ایستاده ایم تا سیاست ارزي را در نظر بگیریم که هر دولتی روي کار آمد نتواند
از این سیاست خارج شود، این تهمت ناروا است که می گویند مجلس نرخ ارز تعیین کرده است بلکه ما می گوییم تفاوت نرخ تسعیر
ارز با نرخ آزاد که حجم بسیار زیادي است به حدي که بیشتر از بودجه جاري است، کجا خرج می شود؟ اکنون ناراحت همین موضوع

 
هستند. 

وي ادامه داد: حتی گفته می شود مجلس سقف درآمد نفتی را بسته است در حالی که این چنین نیست هرچقدر می خواهند این
سقف را بالا ببرند ولی باید واقع بینانه به شرایط نگاه کنیم، در شرایط سخت کنونی تحقق فروش روزانه 1.5 میلیون بشکه نفت ممکن
است و اگر بیشتر تحقق پیدا کند مهم است که بدانیم این درآمد نفتی کجا خرج می شود آیا منجر می شود به این که دولت چاق و

 
هزینه ها بالاتر رود. 

قالیباف با اشاره به برخی جزئیات لایحه بودجه 1400، گفت: در بودجه اي که دولت ارائه کرده است هزینه ها به نسبت سال گذشته
46 درصد افزایش یافته، در مقابل میزان افزایش درآمد 10 درصد بوده است که این یعنی 36 درصد گپ ایجاد شده است در واقع قرار
است از جیب مردم برداشته شود از این رو اعتقاد داریم سیاست هاي مالی غلط دولت در سیاست پولی اثرگذار بوده و تورم را بالاتر

 
می برد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: وقتی گرانی و تورم در جامعه رخ دهد کارگر و کارمند هرچقدر کار کنند، وام بگیرند دیگر باید

 
آرزوي مسکن را فراموش کنند، در واقع مجلس می خواهد جلوي تصمیم هاي تورم زا در دولت را بگیرد. 

قالیباف اظهار داشت: می گویند ما به فکر معیشت مردم هستیم، لذا باید گفته شود که ما نیز به فکر معیشت مردم بوده ایم و البته
خواهیم بود اما این سوال وجود دارد که چرا با ارز 4200 تومانی که قرار بود قیمت ها ارزان شود، تا اینکه کالاهاي اساسی را در اختیار
مردم قرار دهند، اما مشاهده کرده ایم که نرخ ارز همچنان بالا می رود و قیمت ها هم افزایش می یابد و این به گونه اي است که با

 
بالا رفتن نرخ ارز اقلام اساسی همچون تخم مرغ و کالاهاي دیگر قیمت دوچندانی پیدا می کنند. 



رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: اگر به اعداد و ارقام نگاهی بیندازیم چند 10 میلیارد دلار رفته است و می خواهم بگویم تا
مهرماه سال 1400 به طور دقیق با همین شرایط سخت ارزي 4.2 میلیارد دلار به نهاده هاي دامی اختصاص یافته است پس مرغ باید
با احتساب سالن اجاره اي مرغداري، دارو، واکسن، و همه این مسائل، کیلویی حدود 10 هزار تومان یعنی باید یک و نیم دلار باشد، اما

 
مرغ را در حال حاضر کیلویی 25 هزار تومان به مردم می دهید، این سوال وجود دارد که مابه التفاوت این ارز کجا رفته است؟ 

وي تأکید کرد: ما حتماً باید در بودجه سال آینده تفکیک کنیم و سیاستی را براي این کار مشخص خواهیم کرد. بنابراین مجلس
شوراي اسلامی تعیین می کند یارانه را ابتداي زنجیره به مردم بدهد یا اینکه آن را در انتهاي زنجیره در اختیار مردم بگذارید؛ این

 
موضوع را مشورت گرفته ایم و البته مشخص هم هست. 

رئیس نهاد قانونگذاري کشور گفت: حرفمان این است که وقتی سیاست دولت بر این بوده که مردم رونق اقتصادي را به گونه اي
ببینند که دیگر 45 هزار تومان را طلب نکنند و این آرزوي ما است ولی این وعده دولت تحقق پیدا نکرده، ما در مجلس پاي این
ایستاده ایم. حالا که این موضوع محقق نشده و قیمت مرغ گرانتر شده است. مابه التفاوت ارز مال مردم است. بنابراین اجازه نمی
دهیم که دولت آن را خرج شرکت هاي دولتی کند و تا 60 میلیارد در این زمینه به این شرکت ها کمک شود و البته خدماتی را که

 
تولید می کنند نیز گرانتر براي دولت تمام شود لذا ما جلوي این را می گیریم پس اگر این گران شد باید یارانه هم افزایش پیدا کند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: من نمی خواهم آمار و ارقام بدهم اما مابه التفاوت ارزي که در این زمینه مشاهده می شود
حدود 80 هزار میلیارد است، پس این مبلغ باید به جیب مردم برود تا مشکلات آنها مرتفع شود و مجلس مصمم است این کار انجام

 
شود، البته با رویکرد توانمندسازي، توجه به سلامت، معیشت، محرومیت زدایی و تولید و اشتغال این کار باید انجام شود. 

وي تصریح کرد: تولید و اشتغال را نباید اشتباه فرض کنند، باید گفته شود چه میزان ارز براي تولید و اشتغال از صندوق توسعه ارزي
با اجازه حضرت آقا به درخواست دولت اختصاص یافته است و البته چقدر بودجه براي اشتغال پیش بینی کرده اند، بنابراین براي
اشتغال روشی می خواهد که باید نظام بروکراسی را حل کرد. اشتغال این نیست که بگوییم پول داده ایم و یک شوراي اشتغال درست
کنند و بگویند یک میلیون شغل ایجاد شده است، اما درب هر خانه اي را که می زنید می گویند این موضوع محقق نشده است. ما

 
وقتی می گوییم دو میلیون بیکار داریم و یک میلیون آن مشغول به کار شده اند حداقل بایستی 30 درصد آنها داراي شغل باشند. 

رئیس نهاد قانونگذاري افزود: مشکل کشور درآمد نیست بلکه هزینه است، اختصاص 100 میلیارد دلار اثري در تولید و اشتغال ندارد،

 
این جایی است که باید به آن توجه کرد. 

قالیباف گفت: اختلاف دیدگاه در مسائل سیاسی با دولت وجود دارد اما در جلسات مخلتف گفته ایم که ما در مجلس براي حل
مشکلات اقتصادي تمام قد در خدمت دولت براي افتخارآفرینی کشور قدم برخواهیم داشت، بنابراین بحث هاي سیاسی در این
تصمیمات اثري ندارد و نمونه هایی بوده که به دولت کمک شده است. امروز هم می گوییم براي حل مشکلات مردم به دولت کمک

 
خواهیم کرد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تأکید کرد: مجلس شوراي اسلامی قانون را تصویب می کند و اجرا کردن آن نیز با دولت است، به همین
دلیل بوده که مصوبات دولت به هیأت تطبیق مجلس ابلاغ و پس از آن اجرایی می شود ضمن اینکه نظارت و ارزیابی هم با مجلس

 
شوراي اسلامی است لذا براي خدمت به مردم با همه وجود گام برخواهیم داشت. 



وي اظهار کرد: مرکز پژوهش ها باید در جایگاه یک کارفرماي پیشرو باشد و از کارگزار پیرو عبور کند تا این چرخه غلط مدیریت و
نظام بروکراسی که مردم را تحت فشار قرار می دهد، حل شود، این رسالت برعهده مرکز پژوهش ها است. بخش هاي اقتصادي می

 
دانند که با مرکز پژوهش ها جلسات مداومی داشته ام و این قضیه از روز نخست ورودم به قوه مقننه شکل گرفته است. 

رئیس نهاد قانونگذاري گفت: براي برنامه هفتم توسعه باید با این نگاه وارد کار شویم تا گام هاي جدي برداشته شود و همانطور که
حضرت آقا فرمودند رفع و خنثی سازي تحریم صورت گیرد و این موضوع باعث می شود که دشمنان و در رأس آنها آمریکا زیاده

 
خواهی نکنند و حق ملت ما که برداشتن تحریم ها بوده، محقق شود. 

منبع: ایسنا



گاز 30 درصد مشترکان رایگان می شود

منبع: پرسونشماره خبر:  472  |  تاریخ: 1399/11/04

مدیر عامل شرکت ملی گاز ایران گفت: اگر مصرف گاز
خانوار کمتر از 200 متر مکعب در ماه شود، گازشان مجانی
می شود و اولین قبوض گاز مجانی از نیمه بهمن صادر می

 
شود. 

به گزارش پرسون، حسن منتظر تربتی، مدیر عامل شرکت
ملی گاز ایران در نشست خبري با اصحاب رسانه در محل
بیست و پنجمین نمایشگاه بین المللی نفت گاز پالایش و
پتروشیمی، ضمن اشاره به اینکه صنعت نفت و گاز کشور
در تلاش است که وابستگی به کالا هاي خارجی را به
حداقل ممکن برساند، گفت: انتظار می رود که امسال

تمرکز ویژه اي در تولید داخل داشته باشیم و صنعت گاز کشور به دلیل نوع شکل گیري اش روي موضوع توسعه داخلی تمرکز ویژه

 
تري دارد. 

مدیر عامل شرکت ملی گاز ایران ضمن تشریح اینکه به دلیل اینکه عمده فعالیت هاي شرکت گاز را بعد از انقلاب انجام داده ایم کمتر
وابستگی به خارج کشور داریم، گفت: 8 میلیون واحد جدید گاز به مصرف کنندگان ما اضافه شده که همه تولید داخل بوده و اشتغال

 
زایی خوبی ایجاد کرده است. 

 
2 برند داخلی کمپرسور تولید می کنند 

وي در بیان موضوع کمپرسورها، اظهار داشت: بحث کمپرسور ها مطرح است که خوشبختانه ما اکنون 2 برند داخلی تولید آن ها را در

 
کشور داریم، خوشبختانه امروز ساخت قطعات یدکی و تعمیرات آن به صورت کامل در داخل کشور انجام می شود. 

این مقام مسئول، ادامه داد: در بخش پالایشگاه ها که بخش عمده اي از مصرف کالایی صنعت گاز را بر عهده دارند، سال گذشته
رویدادي را برگزار کردیم و کالا هاي مورد نیاز که قبل از آن از خارج کشور تامین می شد، در آن رویداد که با تولیدکنندگان داخلی

 
داشتیم، به عنوان خرید بار اول، قراردادهایش بسته شده است. 

 
شرکت هاي دانش بنیان در بحث بهینه سازي به کمک ما بیایند 

منتظر تربتی با اشاره به این نکته که پیش بینی می شود تا سال آینده تمام مواد شیمیایی و کالا هاي مورد نیاز در پالایشگاه ها به
دست تولیدکنندگان داخلی تامین شود، تاکید کرد: در بحث خطوط لوله احداث گاز، سالانه هزار کیلومتر خط لوله احداث می کنیم و

 
هر هزار کیلومتر خط لوله که احداث می شود، 3 میلیارد دلار هزینه ارزي دارد که بیشتر آن مربوط به تامین ورق فولاد است. 



مدیر عامل شرکت ملی گاز ایران بیان کرد: سال گذشته باور آن سخت بود که ورق مورد نیاز صنعت گاز را در داخل تولید کنیم، اما
اکنون خوشبختانه ورق ترش خط لوله گوره به جاسک و خط لوله شیرین براي صنعت گاز کشور، در کارخانه اکسین تبدیل به ورق
شده و لوله سازي اهواز نیز مشغول به تولید آن است و تا یک ماه آینده می توانیم از آن استفاده کنیم. این کار مانع از خروج ارز از

 
کشور می شود و می توانیم ادعا کنیم که یک صنعت گاز تمام ایرانی داریم. 

 
تمام گاز پارس جنوبی در کشور مصرف می شود 

وي در بیان جزئیات ارتباط شرکت هاي دانش بنیان و شرکت گاز، افزود: شرکت هاي دانش بنیان و استارتاپ ها باید براي بهینه

 
سازي مصرف گاز، پا به پاي تولید گاز به ما کمک کنند. 

منتظ تربتی در بخش دیگر گفتگوي خود به میدان گازي پارس جنوبی اشاره کرد و گفت: پدیده هایی مانند پارس جنوبی کمتر اتفاق

 
می افتد و خوشبختانه ما این مخزن را در کشور داریم و تمام گاز آن را در کشور مصرف می کنیم. 

 
باید نگاه ویژه اي به بهینه سازي داشته باشیم 

این مقام مسئول در پاسخ به سوال خبرنگار، پیرامون مسئله بهینه سازي و نقش شرکت گاز در این موضوع گفت: باید نگاه ویژه اي در
بهینه سازي داشته باشیم، بستر هاي مختلفی در بخش نیروگاه ها صنایع و خانگی نیاز به بهینه سازي دارند. در بخش خانگی هم

 
موضوعات نرم افزاري و هم موضوعات سخت افزاري باید دنبال شود. 

منتظرتربتی افزود: نرم افزاري یعنی فرهنگ سازي و سخت افزاري یعنی بهینه سازي ساختمان ها و تجهیزات مصرف گاز که

 
امیدواریم در این نمایشگاه برنامه زیربنایی براي مدیریت مصرف گاز در سال هاي آینده ایجاد شود. 

وي گفت: باید به سمت تولید گاز با ارزش افزوده بالاتر برویم. در شبکه گاز کشور تقریباً هزار میلیون متر مکعب گاز خام روزانه تولید
می شود که مجموع مصرف گاز در بخش خانگی به بیش از 600 میلیون مترمکعب در روز و نیروگاهی 100 تا 130 میلیون مترمکعب

 
در روز رسیده است. 

 
صادرات گاز به عراق بدون مشکل انجام می شود 

مدیر عامل شرکت ملی گاز ایران تاکید کرد: صنایع نیز مطابق روال قبلی کار می کنند و صادرات گاز هم بدون هیچ مشکلی به عراق و

 
ترکیه در جریان است. 

منتظر تربتی در بیان جزئیات طرح امید در حوزه گاز، افزود: برنامه داریم که حدود 30 درصد از مصرف کنندگان گازشان مجانی شود
و اگر مصرف کنندگان تلاش کنند که مصرف آنها کمتر از 200 متر مکعب در ماه شود، گازشان مجانی می شود و اولین قبوض گاز

 
مجانی از نیمه بهمن صادر می شود. 

مدیرعامل شرکت گاز کشور ادامه داد: موتورخانه ها یکی از مراکز عمده مصرف گاز هستند و به همین دلیل طرح رایگان اصلاح آن ها
را در دستور کار داریم و هر کس در خانه اش موتورخانه دارد، می تواند در سایت شرکت گاز ثبت نام کند تا به صورت رایگان



 
موتورخانه آن اصلاح شود. اصلاح شامل تنظیم و عایق کاري در موتورخانه است. 

این مقام مسئول در پایان گفت: واردات گاز از ترکمنستان در سال هاي گذشته انجام می شد. در سال 86 که قطع گاز آن اتفاق افتاد،
کشور با مشکل زیادي مواجه شد. ما شبکه گاز داخلی را از واردات گاز بی نیاز کرده ایم، ولی مذاکرات با ترکمنستان براي واردات گاز

 
ادامه دارد، چون واردات اکنون دیگر به تجارت مربوط است. 

منبع: فارس



اعتبار 500 میلیارد تومانی براي مسکن محرومان

شماره خبر:  473  |  تاریخ: 1399/11/04
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

فتاح گفت: نزدیک به 10 هزار واحد تاکنون به واجدین شرایط تحویل شده است و 3 هزار واحد نیز در حال احداث است که
پیشرفت فیزیکی قابل توجهی داشته است. با این تفاهمنامه تمام خانواده هاي دو معلول و بالاتر داراي خانه می شوند.

فتاح گفت: نزدیک به 10 هزار واحد تاکنون به واجدین شرایط تحویل شده است و 3 هزار واحد نیز در حال احداث است که

 
پیشرفت فیزیکی قابل توجهی داشته است. با این تفاهمنامه تمام خانواده هاي دو معلول و بالاتر داراي خانه می شوند. 

 
رئیس بنیاد مستضعفان از حمایت 500 میلیارد تومانی بنیاد مستضعفان براي ساخت مسکن محرومان خبر داد. 

سید پرویز فتاح در مراسم امضاي تفاهمنامه دو جانبه میان بنیاد مستضعفان و کمیته امداد براي احداث 10 هزار واحد مسکن
محرومان اظهار کرد: توانمندسازي محرومان در دو بعد اشتغال و تامین مسکن از اهمیت زیادي برخوردار است و همکاري و هم افزایی
نهاد ها می تواند تاثیر به سزایی در تحقق اهداف توانمدسازي داشته باشد. بنیاد مستضعفان و کمیته امداد در چند سال گذشته قدم

 
هاي بزرگی در این جهت برداشته اند که در آینده با نگاه مثبت دو نهاد تقویت می شود. 

وي با اشاره به توافق سه جانبه بنیاد، بهزیستی و بنیاد مسکن براي ساخت 14 هزار واحد براي خانواده هاي دو معلول و بالاتر افزود:
نزدیک به 10 هزار واحد تاکنون به واجدین شرایط تحویل شده است و 3 هزار واحد نیز در حال احداث است که پیشرفت فیزیکی

 
قابل توجهی داشته است. با این تفاهمنامه تمام خانواده هاي دو معلول و بالاتر داراي خانه می شوند. 

وي به کمک 230 میلیاردي بنیاد مستضعفان براي رهن و اجاره مددجویان کمیته امداد و بهزیستی اشاره کرد و افزود: تامین رهن و
اجاره این عزیزان یک راهکار موقت است و امروز با همکاري این دو نهاد حمایتی ساخت 10 هزار واحد مسکن مددجویی در شهر هاي

 
زیر 25 هزار جمعیت ظرف مدت دو سال آغاز می شود. 

رئیس بنیاد مستضعفان بر لزوم زمان بندي دقیق و تحویل به موقع واحد هاي احداثی تاکید کرد و گفت: تمام این واحد ها باید در

 
زمان مقرر تحویل واجدین شرایط شود و از مقاومت لازم برخوردار باشد. 

بنیاد تلاش می کند، تعهد 500 میلیارد تومانی خود را طبق قراداد، دقیق و کامل انجام دهد. با وجود اینکه تعهد بنیاد مستضعفان به

 
صورت نقدیست، اما این توانایی وجود دارد که برخی مواد اولیه مانند سیمان مورد نیاز واحد ها را هم به صورت رایگان تامین نماید. 

 
همچنین بنیاد اگر زمین مناسب از دید کارشناسان براي احداث این واحد ها در اختیار داشته باشد قطعا مضایقه نخواهد کرد. 

پرویز فتاح با اشاره سخت شدن شرایط معیشتی اقشار محروم در شرایط اقتصادي و کرونایی فعلی گفت: به گفته امام (ره) این انقلاب
متعلق به محرومان و مستضعفان است و در چنین شرایطی بنیاد مستضعفان خالصانه با توجه به وظیفه ذاتی خود و با تمام توان در



 
خدمت حمایت از اقشار محروم است. 



راهیابی 21 اثر به دهمین سمپوزیوم مجسمه سازي تهران

منبع: خبرگزاري هنرشماره خبر:  474  |  تاریخ: 1399/11/04

دومین مرحله از داوري دهمین سمپوزیوم مجسمه سازي تهران برگزار شد و آثار منتخب سه بخش داخلی، بین الملل و
دانشجویی انتخاب شدند.

به گزارش هنرآنلاین، مجید حقیقی مدیر هنري و اجرایی
دهمین سمپوزیوم مجسمه سازي تهران درباره این مرحله
از داوري گفت: 165 اثر از 87 هنرمند ایرانی به دست ما
رسیده بود که چندي پیش در مرحله نخست داوري آثار
داخلی 16 اثر از روي تصویر اولیه کارها انتخاب شد و به
مرحله دوم راه یافتند. پس از ساخت مدل هاي سنگی آثار
و بررسی آنها توسط داوران، در نهایت 10 اثر به عنوان
منتخبین شرکت کننده در سمپوزیوم انتخاب شدند. در
بخش دانشجویی نیز 56 اثر از 28 دانشجوي مجسمه

سازي در فراخوان شرکت کردند و 8 اثر براي شرکت در سمپوزیوم انتخاب شد. با توجه به اینکه در این بخش شرط دانشجو بودن
وجود دارد، هنرمندان انتخاب شده باید گواهی اشتغال به تحصیل ارائه دهند و اگر کسی این گواهی را نداشته باشد در سمپوزیوم

 
پذیرفته نمی شود. 

حقیقی ادامه داد: در بخش بین الملل با استقبال خیلی خوبی مواجه شده بودیم و 224 اثر از 124 هنرمند بین المللی از 38 کشور
مختلف آثار خود را ارسال کرده بودند و براي ما بسیار دشوار بود که 3 اثر را از این میان انتخاب کنیم. با توجه به شیوع کرونا و
مشکلاتی که براي رفت و آمد وجود دارد تصمیم گرفته شد که هنرمندان کمتري در این بخش انتخاب شوند. پس از داوري آثار،
هنرمندانی از ترکیه، یونان و ایتالیا در این بخش انتخاب شده اند. البته با توجه به شرایط موجود نمی دانیم که در زمان برگزاري
سمپوزیوم شدت بیماري و امکان رفت و آمد به کشورهاي مختلف به چه صورت است، اما امیدواریم که شرایط براي حضور هنرمندان

 
خارجی در کشورمان فراهم باشد زیرا در غیر این صورت ممکن است بخش بین الملل قابل اجرا نباشد. 

حقیقی افزود: در هر بخش تعدادي هنرمند رزرو نیز انتخاب شده است تا در صورتی که منتخبین اصلی امکان حضور در سمپوزیوم را

 
پیدا نکنند افراد دیگري جایگزین آنها شوند. 

او با اشاره به اینکه در این دوره سمپوزیوم براي اولین بار مدل ها به وسیله سنگ ساخته شده بود، گفت: همه داوران از این مسئله
هیجان زده بودند زیرا مدل ها بسیار حرفه اي و تمیز اجرا شده بود و آنها توانستند داوري دقیق تري داشته باشند. داور ژاپنی نیز
همکاري خوبی با ما داشت و نگرش او نسبت به آثار بسیار جالب بود. در نهایت همه آثاري که انتخاب شده اند توانستند رأي مثبت

 
همه داوران را به دست آورند. 



حقیقی افزود: در ادامه باید به انتخاب دستیاران بپردازیم و با توجه به اینکه 64 نفر متقاضی بخش دستیاري هنرمندان شده اند،
انتخاب آنها بر اساس سوابق و توانایی هایشان انجام می گیرد. در این بخش معمولاً به دانشجویان یا افراد فارغ التحصیل توجه می شد
تا آنها بتوانند نوعی دوره کارآموزي را در سمپوزیوم بگذرانند، اما امسال با توجه به اینکه دو هنرمند مدعو در سمپوزیوم حضور دارند.
این دو هنرمند از پیشکسوتانی هستند که حضور آنها باعث افتخار سمپوزیوم است و انتظار ساخت و اجراي اثر را از آنها نداریم، بلکه

 
آنها فقط بر مراحل ساخت اثرشان نظارت می کنند. بنابراین ممکن است دستیاران آن ها هنرمندان حرفه اي باشند. 

دهمین دوره سمپوزیوم بین المللی مجسمه سازي تهران یکم تا 22 اسفندماه در محل «گذر فرهنگی تاراز» واقع در منطقه 22 برگزار
می شود و محل نصب مجسمه ها باغ سنگی دریاچه خلیج فارس خواهد بود.



سیطره فقر بر سپهر آموزش /تأملی بر نهاد آموزش در عهد پاندمی

منبع: توسکانیوزشماره خبر:  475  |  تاریخ: 1399/11/04

✍توسکانیوز/ دکتر عباس نعیمی جورشري / اگر بپذیریم که آموزش رایگان حق عمومی بشر است در این صورت در باب
نسبت آموزش و ساحت اجتماعی می توان سرفصل هایی تامل برانگیز گشود. آموزش در مجموعه ساختار اجتماعی چه

جایگاهی دارد؟ تحت تاثیر طبقه اجتماعی چه تغییري می کند؟ آیا خصلت هاي اقتصادي زیستن بر فرماسیون ...

✍به قلم دکتر عباس نعیمی جورشري | جامعه شناس و

 
محقق 

✍توسکانیوز/ دکتر عباس نعیمی جورشري / اگر بپذیریم
که آموزش رایگان حق عمومی بشر است در این صورت در
باب نسبت آموزش و ساحت اجتماعی می توان سرفصل
هایی تامل برانگیز گشود. آموزش در مجموعه ساختار
اجتماعی چه جایگاهی دارد؟ تحت تاثیر طبقه اجتماعی

چه تغییري می کند؟ آیا خصلت هاي اقتصادي زیستن بر فرماسیون آموزش اثر گذار است؟ این اثرگذاري در چه سطحی قابل بحث
می باشد؟ این پرسش ها و پرسش هایی از این دست در جهان کرونا زده، جلدي نو بر تن نموده اند و نسخه اي جدید عرضه کرده اند.

 
این نسخه ها در کشورهاي کمتر توسعه یافته همچون ایران، نمود متفاوتی نیز دارند. در این رابطه نکات زیر قابل بحث است: 

1. در فهمی جامعه شناختی می توان از پنج نهاد ثابت در ادوار تاریخ بشر نام برد که زاینده دیگر نهادها بوده اند. خانواده، آموزش،
اقتصاد، حکومت، دین. این پنج نهاد در خصلتی "فرامکانی" و "فرازمانی" قابل ردیابی هستند. از این حیث در همه بازه هاي تاریخی و
در قلمروهاي جغرافیایی مختلف حضور دارند. آنها اگرچه نمودهاي متمایزي داشته اند و ریخت شناسی متنوعی را آشکار نموده اند
لکن عناصر ثابت زیست اجتماعی بوده اند. بنابراین این ادعا قابل طرح است که عناصر مذکور داراي درهم تنیدگی ویژه اي می باشند

 
بدان معنا که تغییر در هر کدام بر تجلیات دیگري موثر است. رابطه آموزش و اقتصاد نیز از این زمره خواهد بود. 

2. مباحثی نظري در تحلیل ساختار اجتماعی وجود دارد که تلاش می کند روابط اجزا را بر اساس "زیربنا_روبنا" توضیح دهد.
مارکس اقتصاد را در جایگاه زیربنا می نشاند و سایر موارد را به خصایل روبنا ارجاع می دهد. البته این فهم از آراي مارکس ساده
گرایی است لکن می توان با مسامحه آن را پذیرفت. دارندورف در نقد مارکس، قدرت را پاشنه آشیل بحث قرار می دهد که احتمالا
دقیق تر است. پارسونز این خصلت را براي تک تک ساب سیستم ها قائل است. هگل _در جهتی دیگر_ جهان ذهنی را محل تاکید
می داند. گرامشی بر هژمونی تاکید می نماید که از جنس فرهنگ و سیاست است. آنچه در این نظریه ها و نظریه هاي هم ردیف، قابل
مشاهده است اینکه اقتصاد چه در جایگاه زیربنا چه هم سطح یا روبنا بر نهاد یادگیري اثر مستقیم دارد. آن را تحت شعاع قرار می

 
دهد. کیفیت و کمیت آموزش در قالب معیشت شکل می گیرد. اگرچه تنهاعامل موثر نیست. 



3. نهاد آموزش در جهان جدید تحت الشعاع عقل مدرن قرار دارد. علم نوین خصلت هایی را به نمایش می نهد که متمایز از معرفت
هاي کهن است. مدرسه و دانشگاه همچون ظرف هایی عمل می کنند که مسولیت شکل دهی ذهنی و آیینی را بر عهده دارند. تفکر را
در مسیر تحقق کانالیزه می کنند. آداب جمعی را فرم می دهند. زیست انسانی را در قالب هایی نمادین برساخت می نمایند تا با
همایشی بزرگ در مناسبات روزمره مواجه باشیم. گردهمایی شدیدا نمادین و آیینی که به جهان ذهنی، خصلتی پیچیده می دهد و در
عین حال بر الگوهاي تکرار شونده اي استوار است که همه چیز را به نمایشی ساده در می آورد. طبقه یکی از این الگوهاي آیینی است
که همه چیز انسان را دستکاري می کند. "امر انسانی" الزاما "امري طبقاتی" می شود از آنجا که به معیشت خویشتن گره می خورد.
این الزام یک وجه نمادین و آیینی است بی آنکه چندان ارادي باشد. گویی معیشت و طبقه به مثابه یک قالب ذهنی عمل می کند که

 
در سطحی خرد، رفتار فردي را می سازد و در سطوح میانی و کلان به بازتولید ساختار اجتماعی می انجامد. 

. پدیداري پاندمی ها، نوع روابط اجتماعی و نتیجتا نوع ارتباطات آموزشی را تغییر می دهد. ظهور و بروز کرونا در سال اخیر بر این
مدعا صحه نهاده است. جهان بشري ناگزیر از تغییر رویه اموزشی به سمت مجازي شد. شیوه هاي آنلاین و آفلاین آموزش جایگزین
دیدارهاي حضوري و کلاس درس شد. بااینحال این تغییر در کلیت جهان، برابر نبود. آنچنان که زیست آدمیان در کلیت جهان، برابري
را منعکس نمی کند. کشورهاي توسعه نیافته یا در حال توسعه _با فقدان زیرساخت هاي ارتباطی از یک سو و تولید سرانه پایین تر از
سوي دیگر_ طرحی متفاوت از فعل اجتماعی را نمایش دادند. سه ضلع شاگرد، مدرسه و خانواده، بازیگران اصلی این موقعیت بودند
که نگارنده بر آن عنوان "مراسم آموزشی" می نهد. مراسم از این حیث که رفتارها با نوعی الگوهاي نمادین همراه بوده که در
استاندارد هاي مجازي از تعین یافتگی پیشین، خلاصی داشته است. مواجهه معلم و شاگرد، والد و شاگرد در موقعیتی به نام درس
همچون مراسم عشاي ربانی مسیحیت عمل نموده اما مراسمی که از تقدس مذکور تهی است و امر روزمره، اتمسفر آن را سامان می

 
دهد. این مراسم تحت تاثیر خصایل طبقاتی، مختصات خود را تعریف نموده است. 

5. "مراسم آموزشی" در ایران عهد کرونا، خصلتهاي معیشتی را بازتولید نموده است. سالهاي پایانی دهه نود در قبض ارتزاق قرار
گرفته و از بسط سفره خانوار خبري نبوده. این امر بر کوچک شدن بسته معیشتی خانوار دلالت دارد. تصاویر دردناك این انقباض، در
انبساط طبقه نیازمند و فقیر عیان شده است. طبقه فرودست، بزرگ شده و طبقه متوسط لاغر گردیده. انسان ایرانی در بزنگاه معیشت
و آموزش بیش از پیش "حاشیه اي" گشته است. دور افتاده از رفاه و یادگیري در تبعید نان و دانایی. دانش آموز این "مراسم" در
فقدان ابزار آموزشی مناسب (موبایل و اینترنت) از نقش حقیقی خود دور مانده و از حق خویش کمتر بهره مند شده است. تعداد
خانوارهاي ناتوان در تهیه امکانات مناسب آموزش مجازي، چشمگیر است. این در حالی است که آمار دانش آموزان شاغل رو به فزونی
نهاده و تعطیلی مدارس و مهاجرت تدریس به فضاي مجازي، توامان به اشتغال کودکانی انجامیده که در نان آوري خانواده سهیم
هستند. آنها طردشدگان آموزش در جبر معیشت می باشند. اشاره هاي خشن واقعیت که از جنس فقدان است. این نمونه ها در بافت

 
روستایی و حاشیه شهري فزونی دارد. 

6. "تجربه زیسته" در کنج خیابان چمباتمه زده است. برف می بارد. جاده می خواهد سفید پوش شود. راه روستایی می خواهد سفید
پوش شود. تعمیرگاه هاي بدون قاب، بدون ویترین، بدون عایق، در کنج جاده رژه می روند. جاده از کنارشان رژه می رود یا آنها از
کنار جاده؟ انسان در زمان عبور می کند یا زمان در انسان؟ روح جاودانگی فقر از سیماي ساختمان ها می بارد. در عبور اتومبیل ها،
کسی بر گذر ایستاده. در انتظار ماشین هاي مسافربر. در انتظار خودرویی که بایستد و او را از این "موقعیت" به موقعیتی دیگر برساند.
در آن واحد تصمیم می گیرم. ترمز می کنم. بلکه از سرما رهایی یابد. از انتظار رهایی یابد. به اشتیاق می آید. می رسد. درب را باز می
کند. هنوز ننشسته با شوق می گوید: "عه! آقا شمایید!". نگاهم صدا را کندوکاو می کند. قد کودکانه لاي درب نیمه باز خودرو
ایستاده. "محمد" است. دانش آموزم که باید در کلاس درس باشد در تعمیرگاه خودرو بین دو روستا کار می کند. اینجا وسط این
جاده ي آزگار و مزارع اکنون خالی از برنج! همدلانه حرف می زنیم. می گوید : 8 صبح تا 1 ظهر، 3 بعدظهر تا 9 شب کار می کنم.
می گویم: می دانی تو براي من بسیار محترمی؟ چهره اش می خندد. با او می خندم و درونم می گرید. برف، پیام شادي نیست براي



 
دست هاي کارگر! پیام سفیدبختی نیست براي سیاهی گریس روي لباس محمد! برف مساله آموزش و اقتصاد را تشدید می کند. 

7. در یک جمع بندي می توان اذعان داشت نهاد آموزش تحت الشعاع بحران معیشت، گرفتار بحران مضاعف شده است. فقر بر سپهر
آموزش سیطره یافته است. امر یادگیري _خاصه در ادوار مدرسه_ تضعیف گشته. این تضعیف، تا حدود زیادي متاثر از تغافل هاي
اقتصادي و جامعه شناسی توسعه است که در بزنگاه کرونا و فقدان زیرساخت هاي ارتباطی، واقعیت خود را عریان کرده. اکنون نهاد
آموزش در مهلکه اي قرار دارد که هر سه ضلع معلم، اولیا و دانش آموز را خسته و فرسوده نموده است. همیاري این نقش هاي سه

گانه، سازنده و فرصت آفرین خواهد بود؟ بله! اما گشایش عمده، در اصلاح ساختار طبقاتی و تقویت توان رفاهی خانوارها قرار دارد.



راه اندازي سراي نوآوري در دانشگاه آزاد اسلامی پیشوا

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  476  |  تاریخ: 1399/11/04

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی پیشوا گفت: بزودي سرا هاي نوآوري صنایع غذایی، دامپروري و کشاورزي در دانشگاه ازاد اسلامی
ورامین_پیشوا راه اندازي میشود.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي استان تهران؛ حامد زارعی افزود: اقدامات مؤثري هم براي تبدیل آزمایشگاه آموزشی و
تحقیقاتی دانشگاه آزاد اسلامی واحد ورامین-پیشوا و قرچک به آزمایشگاه همکار استاندارد در حوزه تولیدات لبنی صورت گرفته که در

 
مرحله پایانی اخذ مجوز قرار داریم. 

وي گفت: این واحد دانشگاهی با برنامه ریزي مدون، زمینه برگزاري جشنواره ها و استارت آپ هاي مختلف، بستر ایجاد انگیزه و

 
فعالیت را در نسل جوان و آینده ساز کشور فراهم کرده است. 

زارعی افزود: انعقاد تفاهم نامه با شهرك هاي صنعتی استان تهران در چارچوب مأموریت علمی تعریف شده براي دانشگاه آزاد اسلامی

 
واحد ورامین-پیشوا و قرچک با عنوان کشاورزي و امنیت غذایی، یکی از جدي ترین اهداف پژوهشی و تحقیقاتی این دانشگاه است. 

وي گفت: به کارگیري مکانیزم هاي تشویقی به منظور ایجاد انگیزه در دانشجویان از اقدامات دیگر واحد دانشگاهی پیشوا، ورامین و
قرچک است که پیش بینی می شود در برنامه مدون تنظیم شده در مدرسه عالی مهارتی کشاورزي، دامپروري و صنایع غذایی، تعداد

کثیري مهارت آموز تربیت شده و مهارتی از مهارت هاي زندگی، کسب وکار و اشتغال را فراگیرند.



موانع توسعه گردشگري زمستانی در ایران

منبع: تیتر برترشماره خبر:  477  |  تاریخ: 1399/11/04

به گزارش تیتربرتر؛ با پیشرفت جوامع انسانی و ازدیاد جمعیت انسانی تقاضا براي تفریح و سرگرمی شکل متنوع تري بخود
گرفت. تمامی افراد انسانی براي گذران زندگی و عدم خستگی روحی و جسمی حتی در زمستان به کوهپایه ها و دره هاي

برفگیر در پایان هفته رفته تا ساعاتی از زندگی...

به گزارش تیتربرتر؛ با پیشرفت جوامع انسانی و ازدیاد جمعیت انسانی تقاضا براي تفریح و سرگرمی شکل متنوع تري بخود
گرفت. تمامی افراد انسانی براي گذران زندگی و عدم خستگی روحی و جسمی حتی در زمستان به کوهپایه ها و دره هاي برفگیر در
پایان هفته رفته تا ساعاتی از زندگی یکنواخت و تکراري شهري دور بوده و در آنجا به تفریح و استراحت و تجدید قوا بپردازند. انجام
چند ساعتی فعالیت پیش پاافتاده و در قالب خیلی ساده در حد برف بازي و سرخوردن از روي تپه و کوه برفی و یا صرف و استفاده از
خوراکی و آشامیدنی گرم نه تنها کمکی به توسعه پایدار و آمایش اقتصادي گردشگري نیست بلکه موجب توسعه اقتصادي و پیشرفت

 
امکانات برنامه اي موجود نیز نمی گردد. 

 
بنابراین ضروري است در جهت بهره برداري از منافع اقتصادي استانهاي سرد و برف خیز کشور اقدام شود. 

ظرفیت هاي گردشگري زمستانی در ایران  ظرفیت هاي

 
گردشگري زمستانی در ایران 

 
  

علی اکبر عبدالملکی،رئیس کمیسیون گردشگري و کسب وکارهاي وابسته اتاق ایران با اشاره به ظرفیت هاي کشور در حوزه
گردشگري به خصوص گردشگري زمستانی می گوید: این رشته صنعت گردشگري در اشتغال زایی و کارآفرینی سهم بسزایی دارد و به

 
اعتقادم در دهه هاي گذشته از توجه به آن غافل بوده ایم. 

او ابراز امیدواري می کند با راه اندازي فدراسیون گردشگري از سوي بخش خصوصی شاهد توسعه صنعت گردشگري در تمامی رشته

 
ها بخصوص گردشگري زمستانی باشیم. 

عبدالملکی، بارش هاي برف در نقاط مختلف کشور را فرصت مغتنمی براي برنامه ریزي در جذب توریسم زمستانی می داند و معتقد



 
است که باید از سرمایه هاي نقاط مختلف براي توسعه صنعت گردشگري بهره مند شویم. 

این فعال صنعت گردشگري کشور، با تاکید بر توسعه خدمات گردشگري و ورود سرمایه گذاران به این رشته گردشگري بیان می کند:
افراد علاقمند به سرمایه گذاري در توریسم با شناخت از موقعیت اقلیمی مناطق به این فرصت هاي سرمایه گذاري ورود پیدا می

 
کنند. 

عبدالملکی با اشاره به بهره بردن از تجربیات کشورهاي فعال در زمینه توریسم زمستانی از جمله اسکاندیناوي، اضافه می کند: به هر
حال آنها راهی را رفته اند که ما هنور در ابتداي آن هستیم و می توان با بهره بردن از تجربیات تیم هاي مشاوره آنها زمینه را براي

 
ورود سرمایه گذاران کلید زد. 

او تصریح می کند: براي نمونه چین هر ساله با برگزاري جشنواره یخی هاربن و کره جنوبی با برگزاري جشنواره ماهیگیري روي
رودخانه هاي یخی توانسته اند به عنوان مقاصدي در آسیا شناخته شوند اما در منطقه خاورمیانه هنوز مقصد گردشگري مناسبی به

 
صنعت گردشگري زمستانی دهکده جهانی معرفی نشده حال آنکه کشورمان داراي بهترین شرایط آب و هوایی است. 

رئیس کمیسیون گردشگري اتاق ایران، با تاکید بر ایجاد جاذبه ها و تنوع در بسترهاي سرمایه گذاري در نقاط سردسیر کشور یادآور
می شود: کشورهاي همسایه بخصوص حوزه خلیج فارس علاقمند به گردش در روزهاي برفی سال هستند و دوست دارند، آرامش در
زمستان برفی را نیز تجربه کنند و می توان با تبلیغات و بازاریابی در این قبیل کشورها زمینه را براي جذب قابل توجه توریسم فراهم

 
کرد. 

عبدالملکی برگزاري جشنواره تندیس هاي یخی، برپایی کلبه ها و هتل هاي یخی،مسابقات اسکی روي برف و غیره را بهانه هاي جذب

 
توریسم در فصل سرد سال بیان می کند و اینکه تنوع برنامه ها در سوق دادن گردشگران به نقاط برف خیز بسیار حائز اهمیت است. 

 
مطالب مرتبط:  

تنها تابستان فصل گردش نیست/نگاهی به جاذبه هاي گردشگري زمستانه سفر به بام ایران/ پیست هاي اسکی ظرفیت مغفول مانده
گردشگري زمستانی مهم ترین موانع توسعه توریسم زمستانی در ایران

 
 مهم ترین موانع توسعه توریسم زمستانی در ایران 

 
  

عبدالملکی می گوید: 16 پیست اسکی در کشور فعال است که از میان آن ها3 مجموعه داراي امکانات اقامتی، 5 مجموعه فقط داراي
رستوران و بقیه از حداقل امکانات محروم هستند و در صورت تجهیز آنها می توان با استفاده از گرایش تجربه برف در گردشگران



 
منطقه بخصوص نواحی جنوب خلیج فارس و البته کشورهاي عربی همسایه به درآمد هنگفتی در این زمینه دست یافت. 

عبدالملکی نبود امکانات امدادي و پزشکی در برخی از مناطق هدف گردشگري زمستانی را  از دیگر موانع سد راه این صنعت بیان می
کند و می گوید: این نشان می دهد که گردشگري زمستانی به دلیل تنوع خود، نیاز به زیرساخت هایی دارد و به دلیل پرمخاطره بودن
گردشگري زمستانی براي گردشگران، ایران باید ابتدا زیرساخت هاي مناسب را براي این صنعت ایجاد کرده و توسعه دهد و بعد سراغ

 
معرفی جاذبه ها و بازاریابی و جذب توریست برود. 

او می گوید: وجود این بستر مناسب براي توسعه گردشگري زمستانه در ایران چه از نظر بازار هدف و چه از نظر امکانات طبیعی از بین
این تعداد پیست اسکی تنها پیست هاي آبعلی، شمشک و دیزین در استان تهران قابلیت پذیرایی از گردشگران خارجی را دارد و دیگر

 
امکانات هنوز در حد مناسب براي اقامت و پذیرایی از گردشگران خارجی تجهیز نشده اند. 

رئیس کمیسیون گردشگري اتاق ایران با تاکید بر ضرورت حمایت دولت از این صنعت، تصریح می کند: بخش دولتی باید با شناخت از
اقلیم چهار فصل ایران در برنامه ریزي هاي خود در ارتباط با صنعت گردشگري به این رشته هم نگاه ویژه داشته باشند و این در حالی

 
است که سازمان میراث فرهنگی کشور به یک وزارتخانه تبدیل شده است. 

ضرورت شناسایی مناطق توریسم زمستانی  ضرورت شناسایی

 
مناطق توریسم زمستانی 

 
  

او تاکید می کند: توریسم زمستانی جزو رشته هاي درآمدزا براي سرمایه گذاران است و  دولت در قالب مشوق هاي سرمایه گذاري

 
همگان را به این سمت تشویق کند. البته در این راه اتاق ایران هم برنامه هاي متنوعی با راه اندازي فدراسیون گردشگري درنظر دارد. 

رئیس کمیسیون گردشگري و کسب و کار وابسته اتاق ایران در عین حال تاکید می کند: مناطقی که براي توریسم زمستانی مورد
توجه قرار می گیرند باید شرایطی را داشته باشند که رضایت گردشگران فراهم شود. مهمترین آنها هم اقامت است که باید

 
استانداردهاي لازم و چشم انداز زیبا را داشته باشد. 

او معتقد است: سفر زمستانی نباید به دو جزیره قشم و کیش خلاصه شود. جزایر دیگر خلیج فارس مثل جزیره هنگام هم قابلیت هاي

 
بسیاري براي گردشگري دارند که روي آن سرمایه گذاري نشده است. 

او می گوید: وقتی در مدیترانه فصل گردشگري به پایان می رسد، گردشگري در سواحل خلیج فارس و دریاي عمان می تواند به خوبی



 
جاي آن را پر کند که علاوه بر بازدید از سایت هاي تاریخی جنوب کشور می توان انواع ورزش هاي آبی و ساحلی را توسعه داد. 

 
آنچه دیگران می خوانند: 

 
- بهشت دوچرخه سواران جهان کجاست؟ 

- قدیمی ترین جنگل ایران کجاست؟ گردآورنده: الهام خلیلی خو



کمک دو میلیارد ریالی بانک پارسیان به مجمع خیرین انتقال خون

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  478  |  تاریخ: 1399/11/04

بانک پارسیان در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دو میلیارد ریال به مجمع خیرین انتقال خون کمک کرد.

 
بانک پارسیان در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دو میلیارد ریال به مجمع خیرین انتقال خون کمک کرد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از روابط عمومی بانک پارسیان، بر اساس این گزارش، این اقدام خیرخواهانه بانک پارسیان به منظور

 
تکمیل پروژه انتقال خون بیرجند (خراسان جنوبی) و اتمام عملیات ساختمانی آن صورت گرفته است. 

گفتنی است؛ بانک پارسیان به عنوان بانک پیشگام در فعالیت هاي انسان دوستانه و نیکوکارانه، علاوه بر اقدامات مالی، همواره نگاه
جدا از یک بنگاه اقتصادي به جامعه و مردم عزیز کشور داشته که همراهی با موسسات و انجمن هاي خیریه و همچنین پرداخت

تسهیلات ازدواج، خود اشتغالی و کارآفرینی و ... بخشی از فعالیت هاي عام المنفعه این بانک است.



استفاده بهینه از توان و ظرفیت فی مابین صندوق کارآفرینی امید و دفتر امور

بانوان و خانواده استانداري

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  479  |  تاریخ: 1399/11/04

در راستاي پیاده سازي سیاست هاي سال جهش تولید و
به منظور استفاده بهینه از توان و ظرفیت هاي فی مابین و
همچنین به منظور گسترش بیشتر حضور بانوان در عرصه
هاي مختلف، جلسه اي با حضور شهرکی مدیرصندوق
کارآفرینی امید استان سمنان، شاه حسینی مدیرکل دفتر
امور بانوان و خانواده استانداري و حافظی معاون صندوق

 
کارآفرینی امید استان سمنان در محل سرپرستی صندوق برگزار شد. 

مدیرصندوق کارآفرینی امید استان سمنان، صندوق را بعنوان یک نهاد مردمی و جهادي که داراي پتانسیل هاي بی همتا در سراسر
کشور است برشمرد و گفت: استفاده بهینه از توان و ظرفیت این صندوق فرصت خوبی را براي توسعه و گسترش بیشتر فعالیت هاي

 
بانوان و رونق کسب و کار آنها در مشاغل خرد و کوچک مهیا می نماید. 

شهرکی خاطر نشان کرد طرح هاي"هر روستا یک محصول" و "هرخانه یک کارخانه"، صندوق هاي خرد محلی بانوان و همچنین
اولویت ها و نیازهاي هر منطقه در سطح استان پالایش و بررسی شده است تا بتوان براساس نیازسنجی مشاغل نسبت به توزیع

 
اعتبارات و ایجاد اشتغال پایدار در روستاها اقدام نمود. 

مدیرکل دفتر امور بانوان و خانواده استانداري ضمن تشکر از همکاري و تعامل صندوق گفت: کارآفرینی و اشتغال موتور محرك توسعه
و رونق اقتصادي جامعه است و با توجه به اینکه نیمی از جمعیت کشور را بانوان تشکیل می دهند این مهم بدون در نظر گرفتن نقش

 
این قشر محقق نمی شود. 

وي افزود: بانوان ظرفیت هاي زیادي در بخش هاي مختلف از جمله اقتصادي دارند که طی سنوات گذشته امکان فعالیت آنها بطور
مطلوب و مشهود فراهم شده است و اشتغال بانوان در شهرهاي کوچک و روستاها بیشتر به صورت شغل هاي خرد با سرمایه اولیه

کمتر و یا در قالب بنگاه هاي کوچک اقتصادي تشکیل می شود که به صورت گروهی مشغول بکار هستند.



برگزاري دهمین جلسه کمیته فنی اشتغال پایدار روستایی در کردستان به

ریاست معاون استاندار

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  480  |  تاریخ: 1399/11/04

 
کمیته فنی اشتغال پایدار روستایی 

برگزاري دهمین جلسه کمیته فنی اشتغال پایدار روستایی

 
در کردستان به ریاست معاون استاندار 

دهمین جلسه کمیته فنی اشتغال پایدار روستایی در
کردستان صبح امروز به ریاست معاون هماهنگی امور
اقتصادي و توسعه منابع استانداري، مدیر صندوق استان

 
کردستان، مدیران دستگاه هاي اجرایی و بانک هاي عامل در سالن پیامبر اعظم استانداري کردستان برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید کردستان: خالد جعفري در این جلسه خواستار بررسی دقیق طرح هاي اولویت دار و

 
واجد شرایط تسهیلات اشتغال پایدار روستایی مطابق با آیین نامه هاي اجرایی به تفکیک شهرستانی شد. 

جعفري همچنین بر تعیین تکلیف وضعیت طرح هاي معرفی شده قبلی براي دریافت تسهیلات تاکید کرد و افزود: باید طرح هاي قابل

 
توجیه و داراي مزیت اشتغالزایی با اولویت ویژه و نگاه مثبت در مسیر دریافت تسهیلات قرار گیرد. 

جعفر شرف خانی مدیر صندوق کارآفرینی امید کردستان ضمن ارایه گزارش پرداخت تسهیلات اشتغال پایدار روستایی، گفت: صندوق

 
آمادگی لازم در خصوص معرفی طرح هاي اشتغال پادار روستایی از طریق کمیته فنی با توجه به اعتبار ابلاغی را دارد. 

وي افزود: اهمیت موضوع اجراي توسعه اشتغال پایدار روستایی مستلزم ایجاد هماهنگی و هم افزایی توان و ظرفیت دستگاههاي
اجرایی و بانک هاي عامل می باشد.



پرداخت تسهیلات صفر درصد به صندوق هاي خرد زنان مرزنشین خراسان

شمالی

منبع: ایسناشماره خبر:  481  |  تاریخ: 1399/11/04

مدیر صندوق کارآفرینی امید در خراسان شمالی از پرداخت تسهیلات صفر درصد به صندوق هاي خرد زنان مرزنشین این
استان خبر داد.

نبی زاده در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به اینکه کلید
طلایی در کسب و کار در این استان بانوان هستند، گفت:
متاسفانه یکی از مشکلاتی که بانوان براي دریافت تسهیلات

 
به منظور گسترش کسب و کار دارند موضوع ضمانت است. 

وي افزود: این صندوق براي اینکه بانوان نیز بتوانند از
تسهیلات براي توسعه کسب و کار استفاده کنند طرح
صندوق خرد زنان روستایی و عشایري را در دستور کار

 
خود قرار داده است. 

نبی زاده ادامه داد: صندوق کارآفرینی امید در راستاي اجراي این طرح، تسهیلات را به دو تا سه نفر از زنان اعضاي همان صندوق خرد

 
که مورد موافقت همه اعضا است، پرداخت می کند. 

وي تصریح کرد: علاوه بر آن براي اینکه بانوان اهل تسنن نیز بتوانند از این تسهیلات بهره ببرند، وام هاي صفر درصد به صندوق هاي

 
خرد زنان مرزي پرداخت می شود. 

 
به گفته این مقام مسئول تاکنون 40 صندوق تشکیل شده که از این تعداد به 21 صندوق تسهیلات پرداخت شده است. 

انتهاي پیام



سیاست سازمان منطقه آزاد ارس بر پایه توسعه کشت گلخانه اي استوار است

صادرات محصولات مدرن ترین به روسیه

منبع: آرمان تبریزشماره خبر:  482  |  تاریخ: 1399/11/04

آرمان تبریز-مدیر امور کشاورزي منطقه آزاد ارس گفت: سیاست سازمان منطقه آزاد ارس بر پایه توسعه کشت گلخانه اي
استوار است و تلاش می شود تا کشت هیدروپونیک جایگزین سایر روش هاي کشت شود. به گزارش خبرنگار ما در تبریز؛

بخش کشاورزي در کشور ما از دیر باز نقش مهم در اقتصاد داشته است. موقعیت متنوع اقلیمی و (...)

آرمان تبریز-مدیر امور کشاورزي منطقه آزاد ارس گفت:
سیاست سازمان منطقه آزاد ارس بر پایه توسعه کشت
گلخانه اي استوار است و تلاش می شود تا کشت

 
هیدروپونیک جایگزین سایر روش هاي کشت شود. 

آرمان تبریز-مدیر امور کشاورزي منطقه آزاد ارس گفت:
سیاست سازمان منطقه آزاد ارس بر پایه توسعه کشت
گلخانه اي استوار است و تلاش می شود تا کشت

 
هیدروپونیک جایگزین سایر روش هاي کشت شود. 

به گزارش خبرنگار ما در تبریز؛ بخش کشاورزي در کشور ما از دیر باز نقش مهم در اقتصاد داشته است. موقعیت متنوع اقلیمی و آب و
هوایی و شرایط مناسب خاك به ویژه در منطقه آزاد ارس امتیازات ویژه اي را براي توسعه کشاورزي و پروژه هایی از این دست ایجاد

 
کرده است. 

شهریور ماه امسال در منطقه آزاد ارس واحد کشت و صنعت مروارید ارس با سرمایه گذاري 30 میلیارد ریالی و ظرفیت تولید سالانه
250 تن محصولات گلخانه اي و میزان اشتغالزایی 9 نفر و واحد گلخانه اي ساقه زرین ارس با 23 میلیارد ریال هزینه و تولید سالانه
250 تن گوجه فرنگی و ایجاد شغل براي 14 نفر افتتاح شد. در واقع حوزه کشاورزي در صدر پروژه هاي سرمایه گذاري در این منطقه

 
قرار دارد. 

از این رو درباره آخرین اقدامات حوزه کشاورزي در سازمان منطقه آزاد ارس با محسن شیخلو، مدیر امور کشاورزي منطقه آزاد ارس

 
گفتگو کردیم که در ادامه می خوانید. 

شیخلو در گفتگو با اقتصاد24 با اشاره به اینکه بخش کشاورزي ارس در کنار بخش صنعت، همچنان به روند رو به رشد خود ادامه می
دهد، اظهار داشت: به خصوص در حوزه گلخانه اي شاهد این هستیم که منطقه آزاد ارس به قطب گلخانه داري هیدروپونیک کشور
تبدیل شده است. وجود آب کافی و شرایط آب و هوایی این اجازه را به ارس می دهد که خود را به عنوان قطب گلخانه داري، باغداري

 
و کشاورزي ایران تبدیل کند. 

 
حرکت به سمت کشت گلخانه اي در منطقه آزاد ارس 



مدیر امور کشاورزي منطقه آزاد ارس خاطرنشان کرد: سیاست سازمان منطقه آزاد ارس نیز بر پایه توسعه کشت گلخانه اي استوار
است و تلاش می شود تا کشت هیدروپونیک جایگزین سایر روش هاي کشت شود. علاوه بر گلخانه ارس، تارلا که بزرگترین و مدرن
ترین مجتمع گلخانه شیشه اي خاورمیانه لقب گرفته است و از همان ابتداي تولید، محصولات خود را به بازار هاي روسیه صادر می

 
کند. 

 شیخلو با تاکید بر اینکه با تاسیس تعاونی گلخانه داران و افتتاح واحد سورتینگ، محصولات دیگر گلخانه هاي ارس علاوه بر بازار هاي
داخلی به بازار هاي خارجی از جمله بازار روسیه راه یافته است، گفت: این منطقه به علت وجود شرایط اقلیمی مناسب، رود پر آب
ارس، مزیت هاي قانونی مناطق آزاد، دسترسی آسان به آب، معافیت هاي گمرکی، پایین بودن مصرف انرژي، کارآفرینی و اشتغالزایی،
دسترسی به بازار هاي جهانی و کشور هاي حوزه CIS و امکان صادرات به این کشور ها و سایر مزیت هاي ویژه و منحصر به فرد در

 
زمینه کشاورزي در سال هاي اخیر مورد توجه ویژه مسئولان و سرمایه گذاران واقع شده است. 

 
میزان تولید محصولات کشاورزي و گلخانه اي در ارس 

مدیر امور کشاورزي منطقه آزاد ارس تصریح کرد: ارس، امروز بزرگترین و مدرنترین گلخانه شیشه اي هیدروپونیک ایران و غرب آسیا
را دارا است. در حال حاضر فناوري ساخت گلخانه هاي شیشه اي به همت مجتمع هاي گلخانه اي منطقه آزاد ارس بومی شده است تا

 
جایی که می تواند در فناوري با اسپانیا برابري کند. 

مدیر امور کشاورزي سازمان منطقه آزاد ارس با اشاره به اینکه بخش کشاورزي ارس و به خصوص حوزه گلخانه ها در کنار بخش
صنعت همچنان به روند رو به رشد خود ادامه می دهند، کل مساحت گلخانه هاي محدوده منطقه آزاد ارس را 430 هکتار اعلام کرد و
افزود: از این میزان 200 هکتار گلخانه به بهره برداري رسیده و براي 1500 نفر دیگر نیز شغل ایجاد شده است. میزان تولید

 
محصولات کشاورزي در طول سال گذشته 97 هزار تن بود که این رقم در 10 ماهه سال 99 به 103 هزار تن رسیده است. 

وي افزود: در طول 10 ماهه امسال 28 هزار تن محصولات گلخانه اي تولید و روانه بازار هاي داخلی و خارجی شده است. همچنین

 
حجم سرمایه گذاري هاي انجام یافته در صنعت گلخانه اي 18 هزار میلیارد ریال بوده است. 

 
صادرات 31 میلیون دلاري محصولات گلخانه اي از منطقه آزاد ارس 

شیخلو میزان صادرات محصولات گلخانه اي منطقه آزاد ارس در 10 ماه گذشته را 22 هزار و 400 تن محصول در 200 هکتار فضاي

 
گلخانه اي و ارزش صادراتی آن را رقمی بالغ بر 31 میلیون دلار عنوان کرد. 

مدیر امور کشاورزي سازمان منطقه آزاد ارس با اشاره به طرح شهرك آبزي پروري 70 واحدي در ارس گفت: یکی از طرح هاي با
اهمیت در منطقه آزاد ارس پروژه 70 واحدي پرورش ماهی قزل آلا در حاشیه رودخانه ارس است که با تکمیل و بهره برداري از این
طرح پیش بینی می شود 2000 تن به ظرفیت تولیدي شهرستان و استان اضافه شود. شهرك پرورش ماهی 70 واحدي در منطقه

 
آزاد ارس در حال تاسیس است که به زودي به بهره برداري خواهد رسید. 

 
ارائه زمین و تسهیلات به فارغ التحصیلان کشاورزي بومی در ارس 

شیخلو همچنین در ادامه به واگذاري 70 هکتاري زمین به فارغ التحصیلان کشاورزي ارس اشاره کرد و افزود: بر اساس تصمیمات
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ارس و با هدف استفاده از ایده هاي دانش آموختگان کشاورزي در زمینه تولید محصولات استاندارد و
صادراتی و ایجاد اشتغال پایدار در ارس، در فاز اول 70 هکتار زمین تجهیز شده به سیستم هاي نوین آبیاري با اعتبار بالغ بر 70

میلیارد ریال به فارغ التحصیلان بومی و دامداران ارس اختصاص داده شده است.





پوستر کنگره ملی تجلیل از 17 هزار بانوي شهید در مازندران رونمایی شد

منبع: ایرناشماره خبر:  483  |  تاریخ: 1399/11/04

ساري - ایرن - پوستر نخستین کنگره ملی تجلیل از 17 هزار بانوي شهید کشور روز شنبه با حضور معاون رییس جمهوري و
رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران در مازندران رونمایی شد.

ساري - ایرن - پوستر نخستین کنگره ملی تجلیل از 17
هزار بانوي شهید کشور روز شنبه با حضور معاون رییس
جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران در مازندران

 
رونمایی شد. 

به گزارش ایرنا، مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري
مازندران روز شنبه در جلسه شواراي اداري استان که با
حضور معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور
ایثارگران برگزار شد گفت: این کنگره براي نخستین بار در

 
کشور، 15 بهمن ماه امسال برگزار می شود. 

سمیه قاسمی طوسی همچنین افزود: در قالب برگزاري این کنگره ملی، از مقام شامخ 21 بانوي شهید و 43 بانوي جانباز مازندران نیز

 
تجلیل خواهد شد. 

وي اظهار داشت: با هدف برپایی مطلوب این کنگره، نسبت به تهیه و نصب بنر، انجام تبلیغات محیطی، تهیه، تولید و پخش ویژه

 
برنامه تجلیل از مقام شامخ زن از رادیو و تلویزیون استان اقدام شده است. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري مازندران از تشکیل ستاد استانی کنگره ملی تجیل از 17 هزار بانوي شهید در مازندران

 
خبرداد و گفت که کارگروه هاي ویژه نیز با شرح وظایف مشخص در این ارتباط تشکیل شده است. 

شوراي اداري امروز استان مازندران با حضور معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران با محوریت شوراي ترویج
فرهنگ ایثار و شهادت بگزار شد که مسائلی همچون امضاي تفاهنامه تامین زمین، ساخت مسکن و سامامدهی اشتغال و کارآفرینی

 
براي خانواده شهدا و ایثارگران را نیز به همراه داشت . 

مازندران در دوران مبارزات انقلاب اسلامی و هشت سال دفاع مقدس بیش از 10 هزار و 400 شهید، 32 هزار جانباز و مجروح و 2

 
هزار و 800 آزاده سرافراز تقدیم نظام اسلامی کرده است. 

طبق داده هاي آماري، حدود 6 هزار نفر از فرزندان شاهد و ایثارگر مازندران دانشجو و یکهزار و 251 نفر نیز دانش آموز هستند که از
این تعداد 642 دانش آموز در مدارس شاهد تحصیل می کنند. 



 
برچسب ها 

 
- ساري 

 
- استانداري مازندران 

 
- مازندران 

 
- سعید اوحدي 

- بنیاد شهید و امور ایثارگران



«راه و رسم جهان» به روایت دیوید هاروي

منبع: فرهنگ امروزشماره خبر:  484  |  تاریخ: 1399/11/04

دیوید هاروي در کتاب «راه و رسم جهان» به مسائلی مانند تعارض طبقاتی و بحران هاي ذاتی سرمایه داري می پردازد.

 
 

به گزارش فرهنگ امروز به نقل از ایبنا؛ تاثیر دیوید هاروي در مقام پژوهشگر و منتقد شهرها و جغرافیاي سرمایه داري بلامنازعه است

 
و راه و رسم جهان اثري است که موثرترین مقالات او در آن گردآوري شده است. 

بسیاري از مقالات که در این کتاب آمده اند به رسالاتی کلاسیک تبدیل شده اند و نه فقط پرورش فکري هاروي بلکه فهمی دیالکتیک
را نشان می دهند که از زاغه هاي بالتیمور تا ساختار بنیادي سرمایه داري جهانی شده را به تصویر می کشند. با این که پوشش کتاب
بسیار گسترده است، همه مقالات دغدغه هاي محوري را تعقیب می کنند که همواره به آثار او جان می بخشد: گذشته و حال سرمایه
داري، تعارض طبقاتی، امپریالیسم، سیتی، تحول اجتماعی اوربان، طبیعت، آزادي، عدالت اجتماعی، جهانی شدن و بحران هاي ذاتی

 
سرمایه داري. 

تلفیق یگانه اي که هاروي از روش مارکسیستی و فهم جغرافیایی ارائه می کند به او اجازه داده است دریافت هاي قدرتمندي را از
طیف گسترده اي از موضوعات تدارك ببیند. این موضوعات تحلیل هاي کلان مقیاس، سازوکار امپریالیسم معاصر، ریشه هاي
ساختاري بحران هاي مالی جهانی، خودروسازي در آکسفورد مدرن و تبیینی از چگونگی احداث کلیساي جامع ساکره کُر در پاریس
سال هاي پسین سده نوزدهم که پروژه سیاسی طبقه پایه براي زدودن یاد جناح چپ کمون پاریس را پوشش می دهد و در کتاب

 
«راه و رسم جهان» بسان یک اثر سیر پروژه تلاش چندین دهه اي دیوید هاروي به طور کامل مشخص است. 

 
درباره شکل هاي بحران در سرمایه داري 

سرمایه داري در شکل هاي کنونی اش با بحران هایی مواجه بوده است و در این کتاب هاروي بحران هاي سرمایه داري از جهات
مختلف بررسی شده است. او در این باره می گوید: بحران ها تبلور واقعی تضادهاي بنیادي در فرایند انباشت سرمایه داري هستند.
استدلالی که به نظر می رسد مارکس در سرمایه ارائه می کند این است که در سرمایه داري همواره ظرفیت نیل به رشد متوازن وجود
دارد، اما این ظرفیت به دلیل غلبه ساختار روابط اجتماعی در جامعه سرمایه داري هرگز محقق نمی شود. این ساختار، سرمایه داران



منفرد را به تولید پیامدهاي جمعی رهنمون می شود که با منافع طبقاتی شان آشتی ناپذیر است و آن ها را به اعمال خشونت غیر

 
قابل تحمل به طبقه کارگر وا می دارد که مجبور است نیروهایش را براي مبارزه آشکار طبقاتی فرابخواند. 

 
 

پیش تر دیده ایم چگونه سرمایه داران به ایجاد وضعیت بیشاانباشت در چرخه اول سرمایه می گرایند و جلوه هاي مختلف ناشی از آن
را کاویده ایم. با اعِمال فشار، فرایند انباشت یا متوقف می شود یا فرصت هاي سرمایه گذاري جدید با حرکت سرمایه به سوي مجاري
مختلف در چرخه هاي دوم و سوم به وجود می آید. این حرکت می تواند مانند یک قطره شروع شود و با توجه به ظرفیت افزایش
تولید ارزش اضافی از طریق مجاري که پیدا می شوند به سیل تبدیل شود. بحران ها در رابطه با سرمایه پایا و وجوه مصرفی، شکل
بحران در ارزش گذاري دارایی ها به خود می گیرند. بیشاتولید مزمن به ارزش کاهی سرمایه پایا و وجوه مصرفی منجر می شود _
فرآیندي که محیط مصنوع را به همان اندازه کالاهاي مصرفی و تولیدي بادوام تحت تاثیر قرار می دهد. همچنین می توان شکل
گیري بحران را در نقطه هاي دیگري از نمودار جریان سرمایه - بحران در مخارج اجتماعی (بهداشت، آموزش، سرکوب نظامی و نظایر

 
آن) در تشکیل وجوه مصرفی (مسکن) و در فناوري و علوم - دید. 

بحران ها در همه موارد از آن جا نشئت می گیرند که ظرفیت سرمایه گذاري مولد در همه سپهرها بسان بحران در چارچوب
ساختارهاي مالی و دولتی لحاظ می شوند، در حالی که دولت به دلیل خودمختاري نسبی اش می تواند به منبع مستقل بحران تبدیل

 
شود. 

به سوي انقلاب شهري 



به اعتقاد هاروي شهر قلمرویی است که مبارزات پادسرمایه دارانه همواره آنجا شکوفا شده است. پیشینه چنین مبارزاتی، از کمون
پاریس تا کمون شانگهاي، اعتصاب عمومی سیاتل، شورش توکمن و بهار پراگ تا جنبش هاي عمومی شهر پایه 1968 (که ما اینک
شاهد پژواك مبهم آن در قاهره و مدیسون هستیم) حیرت آور است. اما این تاریخی است که با پیچیدگی هاي سیاسی و تاکتیکی
عجین شده و بسیارانی را در جبهه چپ به دست گرفتن و کژفهمی توان جنبش هاي شهر سوق داده است به نحوي که اغلب آن ها
این جنبش ها را جداي از مبارزه طبقاتی و بالطبع تهی از پتانسیل انقلابی قلمداد می کنند. و وقتی چنین رخدادهایی مانند کمون
پاریس منزلت اسطوره اي می یابند، نوعا مدعی بزرگ ترین شورش هاي پرولاتریایی در تاریخ جهان و حتی مدعی حق بر شهر،

 
همچنین انقلابی کردن روابط طبقاتی در تولید می شوند. 

مبارزه پادسرمایه داري به القاي رابطه طبقاتی میان سرمایه و کار در تولید مربوط مربوط است، که به سرمایه امکان می دهد ارزش
اضافی را تولید و تصرف کند. هدف نهایی مبارزه پادسرمایه داري در معناي دقیق کلمه القاي روابط طبقاتی است. حتی و به ویژه
وقتی این مبارزه که همواره به ناچار از مجراي منشورهاي نژادي، قومی، جنسی و جنسیت دیده شده اند، باید سرانجام به امعا و

 
احشاي چیزي که نظام سرمایه داري است برسد و تومور سرطانی روابط طبقاتی را از دل آن بیرون می کشد. 

 
اما آیا رابطه طبقاتی میان کارگر و کارفرما به درستی شکل گرفته است؟ 

نویسنده در پاسخ به این پرسش می گوید: اگر بگوییم چپ مارکسیستی از مدت ها کارگران صنعتی جهان را بسان عامل پیشگام
متمایز کرده است تا مبارزه طبقاتی را از طریق دیکتاتوري پرولتاریا به جهانی هدایت کنند که دولت و طبقه رنگ می بازند، می تواند
کاریکاتور درستی باشد. حتی ادعا که امور هرگز به این صورت اتفاق نیفتاد نیز کاریکاتور درستی است. مارکس استدلال می کرد که
رابطه طبقاتی سلطه باید جاي خود را به کنترل کارگران متحد بر فرایندها و پروتکل هاي تولید بدهد. از همین جا، پیشینه طولانی
دستور کار سیاسی کنترل کارگري، خودکنترلی، تعاونی هاي کارگري و مانند این ها نشئت می گیرند. اغلب این گونه تلاش ها به رغم

 
کوشش ها و فداکاري هاي اصیل در مواجهه با دشمنی ها و سرکوب هاي شدید در بلندمدت راه به جایی نبردند. 

مارکس در مجلد دوم سرمایه شرح می دهد گردش سرمایه پولی، تولیدي و کالایی است. هیچ یک از این فرایندهاي گردش نمی
توانند بدون دیگر سرمایه ها وجود یا بقا داشته باشد: آن ها با یکدیگر آمیخته هستند و همدیگر را تعیین می کنند. به همین دلیل

 
هیچ یک از آن ها نمی توانند بدون تغییر دیگر فرایندهاي گردش متحول شوند. 

شمار زیادي از چپ ها با توجه به این معضل پذیرفتند که مبارزه براي سیطره پرلتاریا بر دستگاه دولتی فقط راهی دیگر به سوي
کمونیسم بود. دولت می توانست عاملی باشد که چرخه هاي سه گانه سرمایه را کنترل و نهادها، قوا و عاملان طبقاتی را مهار کند که

 
این جریان ها را به گونه اي مدیریت کردند تا از تداوم رابطه طبقاتی در تولید پشتیبانی کنند. 

نظریه انقلابی و ضد انقلابی در جغرافیا و مسئله شکل گیري گتو، جغرافیاي انباشت سرمایه دارانه: بازسازي نظریه مارکسی، فرایند
شهري در نظام سرمایه داري: چارچوبی براي تحلیل، یادمان و اسطوره: ساخت کلیساي جامع ساکره کر، فشردگی زمان - فضا و
شرایط پسامدرن، از مدیریت گرایی به کارآفرینی گرایی:دگرگونی در حکمرانی شهري در سرمایه داري پسین، سرشت محیط: دیالتیک
تحول محیطی و اجتماعی، خاص گرایی ستیزه جو و میل به جهان شمولی، امپریالیسم جدید: انباشت از راه سلب مالکیت، ریشه هاي
شهري بحران هاي مالی: بازپس گیزي سیتی براي مبارزه ضد سرمایه داري، سرمایه دگرگون شده و کتاب شناسی عناوین مقالات این

 
کتاب است. 

کتاب «راه و رسم جهان» نوشته دیوید هاردي ترجمه عارف اقوامی مقدم در 504 صفحه به بهاي 80 هزارتومان از سوي نشر آشیان
منتشر شده است.




